
Avskrift av gamle møteprotokollar for Oslo Songdanslag  v/Vebjørn Bakken 

I mars 2020 kom mykje gamalt arkivmateriale tilhøyrande Oslo Songdanslag til rette i 

Bygdelagshuset. Protokollane/permane låg i eit avlåst skåp til sides for scena i Halli. Her låg 

alt det arkivmaterialtet som vi leitte etter, men ikkje fann, då 90-årsboka vart skriven i 2011. 

Materialtet består av møtebøker frå 1922 til 1990, alle gamle eksemplar (i stive permar) av 

avisa ”Fantefølgje” frå starten i 1927 til midt på 1960-talet. Det finst også to frammøte-

protokollar frå 1930 til 1955. Dei viser nøyaktig kven som deltok på øvingane i denne 

perioden og kva dei betalte. Elles er det mange permar med skriv, rekneskap og 

rekneskapsbilag frå 1970/80/90-talet. Det ville vere synd om alt dette eineståande materialet 

skulle støve ned på eit arkiv. Difor har eg skrive av ein del av det, så fleire kan få lese det. 

Eg har skrive av dei 11 eldste møtebøkene frå starten i 1922 til og med 1972 - dei første 50 

åra  (ca 244 000 ord). Avskrifta er nøyaktig slik som det står i protokollane. Skrivefeil, 

manglande komma og punktum o.l. er ikkje retta på. Men layout’en er endra ein del. Kvar ny 

innførsel startar med utheva skrift slik at det blir lettare å få oversikt. Understrekingar er som i 

originalen. Eg har droppa mange lineskift for å spare plass. 

Eg synest særleg det eldste materialet gir eit fantastisk spennande innblikk i arbeidet til eit lag 

her i Oslo frå 1920-talet og utover. Mykje av innhaldet er rett nok å finne i 50-års soga til 

Oslo Songdanslag som Grethe Tanding Sørensen skreiv i 1971/72 og i 90-års soga frå 2012. 

(Grethe hadde tilgang til dette gamle arkivmaterialet då ho skreiv 50-års-soga.) Men det gir 

absolutt meirverdi å lese dei originale nedteikningane. Særleg på 1920-talet, då tilhøva i laget 

var nokså turbulente, gir møtebøkene grundig dokumentasjon av det som skjedde i laget. 

Møtebøkene gir også eit spennande innsyn i korleis sjølve språket og ulike nemningar har 

utvikla seg på 1920/30/40/50-talet. 

Møtebøkene, som skrivaren/sekretæren førte, inneheld referat frå alle styremøta og årsmøta 

og i tillegg korte eller lange referat frå kaffispleisar, medlemsmøte, festar, framsyningar og 

turar i laget. Ofte gir referata detaljar frå diskusjonar på styremøte, medlemsmøte og årsmøte. 

Dei fleste åra er også årsmeldingane førde inn i møtebøkene. Frå 1927 gir avisa ”Fantefylgje” 

eit viktig supplement til møtebøkene, og inneheld stundom fine referat frå festar og reiser. 

Møtebøkene vart tidlegare kalla ”protokoll”, og dei vart opplesne på halvårsmøta i laget. 

Ikkje alle skrivarar/sekretærar var like flinke, nokre la stor vekt på å skrive gode og fyldige 

referat. Mellom dei ”flinke” er Ruth Hansen (1924-25), Sofie Syversen (1930-31), Johanna 

Kjærevik (1932-33 og 1940-41), Pernille Dahl (1936-38), Annemor Ove Knutsen (1948-51 og 

1955-69) og Inger Skauby/Dugstad (1960, 1962, 1986-87, 2001-03). Særleg imponerande 

som sekretær er Ruth Hansen, som hadde svært velformulerte referat heilt utan skrivefeil og 

ho hadde ei utifrå fin handskrift (ho var formann eit år i 1925/26 før Rolf Børresen overtok 

som formann våren 1926.) 

I tillegg til styreprotokollane har eg skrive av det handskrivne lagsbladet/avisa ”Fantefylgje”. 

Protokollane med avisa finst nesten komplett frå starten i 1927 til siste innførsel i 1963, til 

saman drygt 160 000 ord. Dette ligg på ei separat fil. Styreprotokollane og avisa utfyller 



kvarande på ein fin måte. Vi har elles prøvt å finne fram til namna på dei som skreiv i avisa 

(mange brukte pseudonym). 

I tillegg har eg funne fram ein del opplysningar om dei personane som skreiv i avisa og i 

møteprotokollane og dei som er mest omtala.  

  



 

Møtebok Oslo Sangdanslag 27/9-1922 - 26/10-1925.  Protokoll 1 

Referat fra møte 27/9-22 

holt i Hjemmenes Vel Nedre Voldgt 20  

Fra kl ½ 9 - 11 øving 

Øygard indledet til orskifte om hvorvidt der burde konstrueres et lag paa grunlag av det som hidtil 

har gaat under navn av Oslo Sangdanslag og sætte forslag om at et sligt maatte konstrueres. 

Øygard blev valt til ordstyrer. 

Grinager mente laget burde konst. og støttet forslaget. 

Aulid: Enig. Sætter et forslag til utsættelse paa grunn av fravær. 

 Forslag: Oslo Sangdanslag konstrueres blir set under avstemning. Enstemmig vedtat. 

Grinager: Satte forslag om 3 medl til en lovkomite som til første møte kunde gi et utkast til navn 

Aulid: Mente at et forslag til love maatte komme fra styret 

Grinager: Kunde ikke være enig. 

Aulid: Forslag til komite: Pettersen, Grinager, Øygard.  

Senere forslages: Frk Haug, Fru Grinager, Frk Olsen. 

Det blev stemt med sedler. Resultatet blev: 

Grinager blev valt med 14 st. 

Frk Haug  ”      ”      ”       13 ” 

Øygard     ”      ”     ”        17 ” 

Dessuten hadde Fru Grinager 2 st. Frk Olsen 3 st. og Petterson 5 st. 

Lovkomiteen var samlet til møte Mandag 2-10-22 hos Grinager, Kildalsgt 8 IV  

Fremmøte var: De valte. 

Forslag til Lover 

§ 1. 

Oslo Sangdanslag har til formaal at arbeide for nasjonalt kulturelle formaal og særlig folkedansen. 

Laget staar frit for andre idielle formaal og er helt upolitisk. 

§ 2. 

Medlemmer kan menn og kvinner bli som annerkjender lagets lover og formaal og betaler en aarlig 

kontigent til Laget Kr 3. Innskrivingspenger Kr. 1.- Dessuten Kontigent til møter og fester. 

§ 3. 

Laget har minst 1 medlemsmøte i maaneden. Alle tilstelninger og tiltak godkjennes av styret. 

§ 4. 

Styret bestaar av 5 - fem - medlemmer som vælges for et år om gangen, derav to kvinder. Formann 

og kasserer vælges ved særskilt valg. Der vælges dessuten 2 varamen for styret samt 2 revisore m/ 

varaman for revis.  Av styret gaar ut vekselsvis 2 og 3 hvert halvaar første gang ved lodtrækning. 

§ 5. Utgaar (Kommentar: Denne paragrafen er overstreka med blyant og paragrafane nedafor har 

fått nytt nr.) 

Styret har til sin raadighed et arbeidsutvalg paa 8 medlemer, hvor formannen er medl av styret. 

Regler for arbeidsutvalget utarbeides av styret.  



§ 6 5 

Alle bevilgninger og finansielle tiltak godkjennes av laget med 2/3 flertal etter godkjenning av styret. 

Alle tvistigheter avgjøres av styret og som kan fremlegges til ny avgjørelse paa Aarsmøte. 

§ 7. 6 

Det er ethvert medlems pligt ved representasjon, ikke aa nyte berusende drikker eller ved dårlig 

opførsel aa skade laget. Likesaa maa ingen danse de modærne utenlandske danser i bunaden sin. 

§ 8. 7 

Ekstra aarsmøte kan bli holt naar styret finder det paakrævet, eller naaar minst 10 medl. kræver det. 

§ 9. 8 

Laget staar tilslutet Den Norske Folkeviseringen, om laget slutter tilfaller eiendelene denne. 

§ 10. 9. 

Disse lover kan bare forandres paa ordinært Aarsmøte som holdes April Okt med 2/3 flertal naar 2/3 

av medlemstallet er fremmøt. Forslag til fovforandring maa være sendt styret minst 3 uker i forveien. 

Aarsmøte kungjøres 14 dage før det skal holdes. 

§ 11. 10 

Laget kan ikke opløses naar 10 medlemmer motsætter sig det. 

Møte 

Onsdag 11/10-22 i Hjemmenes Vell. 

Lovkomiteen fremla sit forslag til lover som blev vedtat med undtagelse av §5 som falt ut etter 

forslag fra Johnsen. Der blev vedtat at lovene ogsaa skal trykkes paa Landsmaal etter forslag fra 

Mudahl  (?). 

Derefter valg paa Formann. 

Der blev foreslaat Øygard, Grinager, Johnsen. Øygard vilde ikke si nei men ønsket at en anden vilde 

bli valt paa grund av sit forhold til andre lag her i hovedstaden. 

Resultatet blev: Johnsen valt med 9 stemmer, dessuten hadde Øygard 5 st. og Grinager 1 st. 

Til Kaserer blev foreslaat Grinager og frk Haug. Resultatet blev: Grinager valt med 9 st. dessuten 

hadde frk Haug 7 st. 

Til andre medlemmer av styret blev valt  

Frk. Maja Johnsen   med  12 st 

”     Haug  ” 9  ” 

Hr Øygard  ” 9  ”  

Dessuten hadde Frk Aarum 8 st. Rønning 4 st Frk Olsen 3 st Hersun  1 st Aulid 1 st. 

Til varamen blev valt frk Aarum og Hrr Rønning. 

Styremøte 13/10 – 22 

Holt hos Grinager Kildalsgt 8 IV 

Fremmøt var: de valte styre 

Øygard blev valt som sekretær. 

Sak I Lokalet. Der blev besluttet aa leie gymnastiklokalet paa Vaterland skole til ukentlig øvelser og 

leilighetsvis hvor som helst til møter og fester. 

Sak II Kontingenter: Der blev besluttet foruten aarskontingent og som en særskilt kontingent for 

deltagelse i de første øvelser stor kr 1,- pr øvelseskveld som betales ukentlig. 

Sak III Instruksjon. Der blev besluttet at ansætte Fru Ragna Øygard som instruktør for laget mot et 



honorar Kr 20,- pr øvelse. Ved forfald blir Einar Øygard godkjent som vikar. 

Sak IV. Forholdsregler ved opvisninger. Der blev besluttet ikke at gi gratis opvisning paa opfordring 

fra utenforstaaende undtagen ved særlige anledninger. 

Sak V For aa skaffe penger i kassen besluttet styret i størst mulig utstrekning aa arangere 

aftenunderholdning rund i distriktet. 

Sak VI Der blev besluttet som aarskontingent for 1922 aa indkassere Kr 5,- pr medlem. Harav utgjør 

Kr. 2,50 aarskont. og indskr.penge. De resterende Kr 2,50 gaar til dekning av hidtil hat husleie. 

Sak VII Kassereren fik bemyndigelse til for lagets regning aa indkjøpe de nødvendigste protokolle, og 

stempler samt bestille medlemskort trygt. 

Sak VIV Styret anbefaler at der avholdes en markedsuke til vintern muligens samtidig med Kristiania 

marken. 

Oslo 13-10-22 

Einar Johnsen (sign) J.H. Grinager (sign) M. Johnsen (sign) A Haug (sign) Einar Øygard (sign) 

Møte 

Onsdag 25/10-22 i Hj. Vel 

Protokol fra styret blev oplæst og godkjent. 

Der blev enstemmig besluttet aa holde et Marked utpaa vinteren og til aa forberede denne blev der 

valt en komite paa 5 medlemmer. 

Resultatet var: 

Aulid  valt  med  25 st 

Fru Grinager ” 18 ” 

Frk Haagman ” 18 ” 

Gust Pettersen  ” 12 ” 

Frk Aarum  ” 12 ” 

Dessutn hadde Frk Olsen 8 st Hr Ulldal 6 st Fru Karlsen 5 st Fru Scherven 9 st. 

Etterpaa var det øvelse. 

Basarkomiteen blev suplert med Helkvist og frk Ovren. 

Vanlig øvelse er holdt. 

 

Søndag 10 Dec. Hadde laget festlig sammenkomst i Idrætshuset paa Stabæk. Orkester spilte til dans 

foruten til turdansen. Frk Andersen og Øygard sang en duet solo. Desforuten var det leik og dans i 

skjøn forening. 

Nytaarsfest. 

hadde laget Onsdag 3. jan 1923 i Idrettens hus. Festen var aapen for alle Folkedansere og hadde 

samlet fult hus Thyren Freding holt et meget interesant foredrag over emne: Lek ock dans i 

Nordanland. Foredraget var fengslende fra først til sist og kunde karakteriseres som et viktig led i 

undervisningen i praktisk og teknisk hensende, likedan gav tal. og udmerket karakteristik over den 

Norske, Svenske, Danske og Finske Folkedans. Likesaa ga hun nogne utmerkede tekstanalyser  av 

Norske Folkeviser som hadde særlig interesse. 

Johan Austbø læste et dikt han hadde laget om den Norske Folkedansen. 

Begge fik stort bifald. 

Senere blev det vekslet mellom Folkedans og rundans til Kl 1. 

Festkomiteens formand var Herr Einar Øygard. De øvrige medlemmer av komiteen var Fru Øygard, 



fru Grinager (Fru Pettersen)og Hensrud. Komiteen hadde utført et rosværdig arbeide med aa 

dekorere salen i DNFs og de norske nasjonale farvene. Til festen var medemmene av D.N.Fs styre 

innbudt og møtte. Festen blev rosende omtalt i pressen bl. a. i Den 17de Mai og Drammens Dagblad. 

Styremøte og Markedskomitemøte 

Onsdag 17-1-23 holt hos Grinager Kildahlsgt 8. Tilstede var hele markedskomiten og styret. For 

formannen som ikke møtte var 1. varaman innkalt og møtte. 

Grinager opfordret til at alle saker maatte behandles av styret. Han kritiserte de kurset i svenske 

sangleker som var holdt med Thyra Freding som lærer ikke hadde passert styret samlet og manet til 

at lignende ikke burde gjenta sig. 

Aulid mente at naar kurset økonomisk hadde baaret sig maate man ikke etterpaa angre at 

medlemmer av styret hadde tat innativet til et slikt foretagende som i alle deler tjente laget til ære. 

Sak I. Styret bestemte aa innstille for laget aa anbefale turen til Drammen 25 ds naar reisen blir 

godtgjort. 

Sak II Styret bestemte aa forfatte en kort skrivelse til innsamlingsliste til markedet saalydende: 

Oslo Sangdanslag agter aa holde en basar i nærmeste fremtid. Formaalet er aa skaffe penger til aa 

oplyse vor bys ungdom om vore vakre og stemningsfulde folkeviser og nasjonaldanser. I den 

anledning tillater vi oss aa be om Din velvillige støtte. 

Oslo 17-1-23. H. styret for: Oslo Sangdanslag Einar Johnsen J. H. Grinager  Maja Johnsen  Astri Haug  

Einar Øygard 

Bidragslister.  

Dessuten blev der opsat en liste over gjenstander som styret og kommiten mente burde skaffes.                                                         

Marie Johnsen fung. form  (sign) Einar Øygard (sign) 

Medlemsmøte 29-1-23. 

Protokollen blev oplæst og godkjent. 

Valg paa Revisorer: Valt blev Helkvist og Rønning med Hensrud som varamann. 

Orkesteret. Styret faar bemyndigelse til aa ta avgjørelse om leie av lokale til øvelse for orkesteret til 

pris Kr 5,- - fem kroner - pr øvelse. Enstemmig vedtat. 

Bunadsspørsmaalet 

Øygard: Foreslog at laget skulde være behjelpelig med anskaffelse av bunader. 

Rønning vilde ikke gi orkesteret bunader gratis. 

Grinager foreslog aa avsette et bestemt beløp til dette formaal. Følgende forslag blev tat under 

avstemming: Laget bemyndiger styret aa innkjøpe stoff til bunader for beløp Kr 100,-. Enstemmig 

vedtat. 

Styremøte 5 -3 -23. paa Sagene skole.  

Tilstede var: Johnsen, Grinager, Øygard, frk Johnsen og frk Haug. 

Besluttet aa holde basar i Arbeidersamfundet 10 og 11-3 samt Folkets hus Grynerløkken 23 og 24-3. 

Imellemtid skal man søke etter nyt til 17 og 18-3. Markedskommitéen fik i opdrag aa samle gevinster 

sammen. Sekretæren rykker inn anonser og bemyndiges til aa skaffe underholdning. 

Der var andragende fra en dame om aa bli optat som medlem i laget. Grinager mente at 

vedkommende ikke skulde optas da hun ved flere leiligheter hadde vist sig aa drive inntriger og 

nævnte et eksempel fra juletrefesten og likedan med hensyn til utlodningen paa Nytaarsfesten. 

Øygard fremholdt at det ikke maatte være aa laste vedkommende for aa være interesert for vort 

arbeide. Likedan maatte vi se fordelene ved at utenforstaaende tok sig av vore finansoperasjoner, 



skulde vi være henvist til bare lagets medlemmer ville det bli for stort pengepress paa disse. Forslag 

at vedkommende blev optat paa almindelige måte. 

Frk Johnsen spurte om ikke vedk. hadde noget med en Barnering aa gjøre. 

Øygard oplyste at vedkommende var forman i Oslo Sangdanslags Barnering. 

Johnsen (Form) mente at private interesser ikke burde gjøre sig gjeldende paa bekostning av laget 

interesser. Slutter sig til Øygards forslag. 

Grinager fordret at saken skulde bringes inn for medlemsmøte. 

Øygard mente at dette var en fillesak som vilde skade laget og forespurte om det var nødvendig aa 

føre dette til protokol. 

Grinager forlangte at det skulde protokolføres. 

                                                 Einar Johnsen (sign) Marie Johnsen (sign) Einar Øygard (sign) 

Opvisninger  Året 1922 - 23   (Kommentar: Der det står xxx, er det blanke felt.) 

1 Søndag 10 December paa Stabek i forbindelse med festlig sammenkomst 

2 Lørdag xx xxxx paa Øraker hvor danserne var Losje xxxxxx gjester. 

3 Tirsdag xx jan i Kr. Arb. samfund paa Nytygs Aarsfest 

4 Lørdag xx Febr i Keysersgt 1 i Losje xxxxxx 

5 Onsdag 10 jan i Losje Norge i Bernt Ankersgt 5 

6 Lørdag 24 Febr i Losje Ny Tid paa dennes Basar 

7 Lørdag 24 Febr kl 9 inn i Losje Strid og Seier Bernt Ankersgt 5. 

8 Fredag 9 Marts i Dans & Ungdomssamfund Universtetsgt 20. 

9 Torsdag 25 Jan i Drammen Maallag som arangerte tilstelning i Dr. Teater. Leikarringen Liv, Skotselv, 

deltok med 3 par. 

10 Lørdag 17 Mars i Kr.a. Arb. Samfund paa egen basar 

11 Søndag 25 Mars i Kolbotn Kom. u.l. 

12 Søndag 25 Mars i Grynerløkens Folkets Hus paa egen Basar 

13 Tirsdag 27 Mars paa Nytrygs fest i Kr.a. Arb.samfund. 

Styre og Markedskommitemøte  Torsdag 15-3-23 hos Grinager 

Alle var tilstede undtagen Øygard, Rønning møtte som varamann. 

Som formann i Markedskomiteen blev valt Helkvist med akklamasjon. Kaserer Grinager med 

aklamasjon Visekasserer Rønning med aklamasjon 

De innkomne gjenstander blev notert og bøker utskrevet. 

Som revisorer for Basaren skulde fungere de valte revisorer undtagen Helkvist som var 

Markedskomitens forman. I hans sted skule varamann innkaldes. Markedsts revisorer blir: Rønning 

og Hensrud. 

Einar Johnsen (sign) Marie Johnsen (sign) JH. Grenager (sign)  Astri Haug (sign)  Olaf Rønning (sign) 

Karl Helqvist (sign) Formann i markedskomiten. 

Basar. 

Lørdag 17 og Søndag 18 Masrs hadde laget Basar i Kr.a. Arb. samf. 7 gaver var innkommet, dels fra 

medlemmer og dels fra utenforstaaende, ca 40 forskjellige gjenstande. Basarkomiteen hadde utført 

et meget rosverdig og stort arbeide. Lodsalget gik strykende. Lagets orkester spilte til dans og ikke 

rettere enn man kunde forstaa moret alle sig. 

Blant underholdning var det opvisning i Folkevidsedans og Nasjonaldans. 

Lørdag 24 og søndag 25 Mars var fortsettelse av Basaren i Toftesgt 54. Salen var fylt til trengsel og 

der blev solt ca 400 inngangsbilleter fra kl 5-10 søndagen. Søndag 25 var trekning. 



Styremøte 8-4-23 holt hos Øygard i Brogt 11. 

Tilstede var: E. Johnsen, Maja Johnsen Einar Øygard 

Sak 1. Orkestersaka. Styret bevilger Kr 5,- - fem kroner - pr øvelsesaften for lokale til orkesteret i 

henhold til beslutning paa medlemsmøte 29-1-d.a. Øygard bevilges udbetalt for allerede utlagt for i 

alt 6 kvelder a Kr 5,- til sammen Kr 30,- 

Sak 2. Kolbotnturen. Av Kolbotn Kom. U.L. er mottat opgjør med Kr 25,- hvorav Kr 21,75 dekker 

reisepenger. Derav utbetales herr Gust Pettersen Kr 16,- for hans kontante udlegg ved turen. Tilføres 

Kassa kr 9,- - Ni - 

Sak 3 Øvelseskontingent. Styret foreslaar øvelseskontingent satt til kr 3,- pr md istedenfor som nu Kr. 

1,- pr øvelse. 

Sak 4. Opvisningstur til Kongsvinger. Fra Sekretæren i D.N.F. har styret mottat henstilling om aa delta 

i et stevne paa K.vinger ult. Mai, primo Juni. Styret tiltrær henstillingen der blir aa behandle paa 

aarsmøte. 

Sak 5 Det Nasjonale Landsleikstemne paa Lillehamar 23 og 24 juni. Styret har mottat 

innmeldingsskema der blir aa udfylde paa Aarsmøte. Instruktøren faar i opdrag aa utarbeide program 

for vor deltagelse. 

Sak 6. Den 4de Nordiske Folkedanskongres i Gøteborg 2-6 Aug. iaar. Styret tilraar deltagelse med flest 

mulig av medlemmene. Nærmere avgørelse paa Aarsmøte. 

Sak 7 Fylkesmatineen 22 ds i Cirkus. Styret beslutter deltagelse og tilraar godkjennelse av det 

program som er opsat av Fylkesstyret. 

Sak 8 Aarsmøte. Styret beslutter aa innkalde til Aarsmøte i uken 22-29 April i Univeritetsgt 20. 

Sakliste  

Aarsmelding.  

Rekneskab.  

Forslag fra styret  

I Kongsvingerturen.  

II Landshekstemne  

III Gøteborgstemne  

IV Øvelseskontingenten 

Valg paa 2 medlemmer av styret 

Valg paa 1 varamedlem til styret 

Valg paa 2 Revisorer. 

Valg paa varamann til revisjon 

Eventuelt 

Sak 9 Styret bevilger innkjøpt en Notemappe som en erkjentlighetsgave til herr Gundersby for hans 

opofrende arbeide for vort Spelmannslag 

Einar Johnsen (sign) Maja Johnsen (sign) Einar Øygard (sign) 

Aarsmelding  1922 - 23 

Oslo Sangdanslag hadde sit konstituerende møte 27 Sebt 1922. Riktignok har dette navn været 

benyttet paa Øygards kurser i flere aar og i alle de aar har gjort sin store insats i det kulturelle 

arbeide, men fra høsten 1922 fik?? laget helt over i organisasjonsmessige former. Loverne blev 

vedtat paa møte 11 Oktober 1922. 

Laget har i arbeidsaaret gaat stert frem i medlemsantal fra 34 innskrevne medlemmer pr 11-10-22 til 

53 pr 1-4-23. 

Instruktør har vært Fru Ragna og Einar Øygard. 



Der har været holdt øvelser praktisk talt hver uke i arbeidsaaret i alt 19. 

Disse danser har i arbeidsaaret blit gjennemgaat. 

1 Ormen Lange  2 Sjurdarkvædi 

3 Eg veit ei lita gjente 4. Astri mi Astri 

5. Aa kjøre vatn  6 Paal paa Haugen 

7 Bokkevisa  8 Eg gjætte tulla 

9 Olav Liljukrans 10 Olav Liljuros 

11 Fiskervisa  12 Eg ser deg ut for gluggen 

13 Anne Sveltihel 14 Paa Vossevangen 

15 Upp paa fjellet 16 Margit Hjukse 

17 Liti Kersti  18 Gudmund og Signe 

19 Haugtussa  20 Troldans 

21 Haavard Hedde 

1 Seksmannsrill  2 Tretur 3 Ottetur 

4 Gamal Reinlender 5 Firetur fra Fjære 

6 Warsjovana   7 Fandango 

8 Feier fra Sørlandet 9 Valdresspringar 

Laget arrangerte i januar et tre dager kurs i Svenske sangleker og folkedanser med Thyra Freding som 

lærer. Det blev sendt innbydelse til alle Losjer og Avholdslag og Bygdelag her i byen om aa delta, og 

kurset blev besøkt av i alt ca 60 deltagere 

Laget har i arbeidsaaret har 4 medlemsmøter. Paa disse har der til vanlig været diskusjon og rent 

foretnings og organisasjonsmessige saker fremme. Paa møterne har det hersket god aand og 

forstaaelse blant medlemerne. 

Laget har hat to fester. Underholdning har været: foredrag av Thyra Freding: Leek ock dans i 

Nordanland, Oplæsning ved Johan Austbø, frk. Andresen og Skuespiller Nygard. Sang av frk . 

Andresen og Einar Øygard (Duet) Ellers har det været Folkedans og anna moro 

I alt har laget holt 14 opvisninger hvorav 3 er arangert paa egen haand. Overalt har laget blit mottat 

elskverdig og med stor begeistring. 

Laget hadde 17, 18, 24 og 25 Mars Basar hvor der kom inn i alt Kr. ca Kr 1000,- 

Styret har i alt hat 5 styremøter derav 2 sammen med den opnævnte Basarkomite. 

Laget har bevilget: 

Kr 100,- til aa skaffe medlemmene bunader paa rimelige vilkaar. 

Kr 30,- til leie av lokale til øvelse for Spelmannslaget. 

Laget var representert paa det forberedende møte for dannelse av Oslo Fylkeslag av D.N.F. og 

likedan paa det konstituerende møte. 

Blant medlemmerne er:  

Fru Hariet Grinager medlem av D.N.F.s styre 

Herr Einar Johnsen medlem av  O.F.l. s styre 

Herr Karl Helkvist medlem av O.Fl.s styre 

Herr Hermann Grinager medlem av O.Fl.s styre 

Laget har vært inbudt til  

Leikarringen Vikværingens fest 6-4-23 

representert Ka Kreds Leikarring s fest 9-4-23. 

Oslo Fylkeslags tilstelning paa Holmenkollen 



Til Fru Garborgs fødselsdag 21-2 møtte laget med representant  fremmøte i hendes hjem for aa 

overbringe en kunstnerlig utført adresse. 

Aarsmøte onsdag 25 April 1923 i Hjemmenes Vel og Mandag 30 April paa Sagene Skole 

Formannen opnet møte med aa lese opp saklista. 

Grinaker forlangte loverne oplæst 

Formannen læste loverne. 

Aarsmeldinga blev oplæst og godkjent med et par mindre forandringer 

Regnskapet blev godkjent. Likedan det særskilt opførte Regnskap for basaren. 

Rapporten fra revisorene blev oplest. 

Kongsvingerturen: Øygard redegjorde for turen. 

Grinaker foreslog saken utsat til et senere møte. Saken blev utsat med 13 mot 9 st. 

Lillehamarstemnet Styrets instilling enst. vedtat. 

Gøteborgstemne Deltagelse i dette blev etter forslag fra Grinaker utsat inntil nærmere overslag over 

utgifterne forelaa. 

Av Rekneskapet fremgik at inntekterne hadde vert Kr. 1402,50 og utgiftene Kr 1194,33. I kassen var 

Kr. 133,97, og utestaaende fordringer Kr. 74,20. Basaren hadde en samlet inntægt Kr 1068,18 mens 

utgifterne var Kr 585,43. Overskuddet var 482,75. Lagets Kontante midler blir etter Reknskapet i alt 

Kr 615,72 + utestaaende fordringer Kr 74,20. 

Valg. 

Ved loddtrekning gik Frk Haug og Øygard ut av styret. Øygard frasa sig bestemt gjenvalg. 

Til nye medlemmer blev valt Astri Haug (gjenvalg) og Gustav Pettersen med Marta Olsen og Finstad 

som varamenn. 

Til utsendiger til aarsmøte i D.N.F. blev valt 

Einar Johnsen Oluf Hensrud 

Maja Johnsen Harriet Hagensen 

med Ruth Hansen, Marta Pettersen og Helkvist som varamenn 

Til utsendinger til Aarsmøtet i Oslo Fylkeslag blev valt 

Einar Johnsen  Helkvist 

Rønning  Martha Olsen 

Olga Aarum  Minni Pettersen 

med Hariet Haagensen, Ruth Hansen og Astri Haug som varamenn. 

Styremøte holdt hos Grinager 31 mai 1923 

Alle tilstede undtagen Gustav Pettersen 

Sak 1 Konstituering av styret. Til sekretær valgtes frk Maja Johansen med frk Astri Haug som 

visesekretær. Grinaker blev valgt som viseformand. 

Sak 2 Inkomne skrivelser Ref. fra Ch. Arb.samfund angaaende krav for 2 kvelder, hvorav kun 1 viste 

sig at laget hadde benyttet. Besluttet at utbetale leien for den kveld vi har benyttet med kr. 40,00. 

Sak 3 Kontingenten. Besluttes at sætte indbetalingen av maanedskontingenten til første øvelsesdag i 

hver maaned. 

Sak 4 Representasjon paa Lillehammer. Da det viser sig at generalfors. Beslutning om 

arbeidsgodgjørelse for fredag bortfaller, besluttes i stedet at yde repr. fri reise op og ned med kr. 

14,50 per person. 

Sak 5 Forelaa anmodning fra Økern leikarring om assistance til en frilufttilstelning paa Økern lørdag 



30 juni. Anbefaltes av styret. 

J. H. Grinager (sign)  Astri Haug (sign) Maja Johnsen (sign) sekretær 

Møte den 19-10-1923 Tilstede var frk Astri Haug, H. Grinager og E. Johnsen 

Sak 1. Kontingent. Da udgiftene overstiger indtægterne viser det sig nødvendig at bringe balance. 

Formanden fik i opdrag at forhandle med instruktøren om et lavere instruktørhonorar. 

Sak 2. Kontrol paa øvelserne. For at undgaa at uvedk. faar adgang til at delta i øvelsene besluttet at 

henstille til lagets medlemmer at være opmerksom paa mulige ikke medlemmer som maatte være 

tilstede. Der faarelaa henvendelse fra etpar medlemmer av en anden ring om at faa adgang til lagets 

øvelser. I den anledning besluttes at la medlemmer fra av andre ringer faa adgang til øvelsene mot at 

lægge en kontingent av kr 1 - en pr kveld. 

Sak 3 Fest. Formanden fik i opdrag at undersøke forholdene forskjellige lokaler. 

Sak 4 Lederkurset. Det besluttes at utlægge en liste til tegning av deltagere til lederkurset. 

J H Grinager (sign)  Astri Haug (sign)  Maja Johnsen (sign) 

Styremøte. Holdt hos Grinager den 24-1-1924.  

Fremmødte var frk Haug frk Johnsen og Hr Grinager. 

Sak I Fest. Der blev besluttet at Grinager skulde forespørge i Kri.a. arbeidersamfund om at faa en 

kveld i februar - mars maaned til at holde en fest, med etpar opvisninger og musik. 

Sak 2 Øvelsetid. Da det er vanskelig for en del av medlemmene at møte til øvelse paa mandagen, vil 

der bli gjort forsøk at forandre dagen til tirsdag eller onsdag. 

Sak 3. Dagsorden til generalforsamlingen 

1 Protokol 

2 Beretning 

3 Regnskap 

4 Valg 

5 Instruktør 

6 Selskabelige Samvær 

7 Eventuelt 

J H. Grinager (sign)  Astri Haug (sign)  Maja Johnsen (sign) 

Aarsmelding 1923 - 23 

Oslo Sangdanslag har i aaret 1923 havt hver Mandag undtagen maanederne juli og august. Dansen 

har vært instruert av fru Ragna og hr Einar Øygard som har ledet øvelsene med stor dygtighet. 

Laget har ialt havt 8 opvisninger, hvorav alle blev mottat med stor begeistring. 

Den 17. mai havde vi blant andet 3 opvisninger. 2 i Cirkus Verdensteater og 1 i Valdreslaget paa 

Bygdø Museum. Den 23 og 24 juni paa Lillehammer og den 27 juni paa Bislet her i Kristiania. I juli 

måned i Birkelunden paa Stabæk og juli paa Holmenkollen. I novbr. var ringen og danset i 

Østerdalslaget som hadde møte i Idrættens hus. 

De danser der har vært gjennemgaat. 

1 Akedal millom mand og kjærring 

2 I fjord gæt eg gjeiti 

3 Kongen og Knut litin 

4 Paa Grønaliheidi 

5 Aasmund Frægdegjævar. 

Musikdanser 

1 firetur fra Sørlandet 



2 Vosserul 

4 Valdresspringar 

5 trekarlspolska 

Laget har i alt havt 3 Styremøter. 

J H. Grinager (sign) Astri Haug (sign) M. Johnsen (sign) 

Aarsmøte 

Mandag den 28 januar 1924, paa Sagene skole. 

Næstformand H. Grinager opnet møte med at læse op sakliste og aarsmeldingen som blev godkjent. 

Regneskapen og Rapportene fra revisorene blev oplæst og godkjent. 

Valg 

Da det gamle styre bestemt frasa sig gjenvalg blev til ny formand valg  

Helqvist med 11 stemmer 

Kasserer Bøk Olsen med 8 stemmer 

Styret forøvrigt Frk Ruth Hansen 12 stemmer, Frk Marta Pettersen 7 stemmer, Fru Harriet Grinager 7 

stemmer 

Supleanter Frk Olga Aarun, Hr. Aasrud 

Revisorer Hr. Grinager 9 stemmer, Frk Thea Ovren 6 stemmer 

Suplianter Frk Astri Haug, Frk Maja Johnsen. 

Instruktørspørsmålet blev overlat til styre at drøfte. 

Selskapelig samvær Da vi vil forsøke at hygge os litt mer paa møtene blev der gjort forslag om at ha 

Kaffespleis ca 1 gang pr måned. Der blev foreslaat 3 stk til at ordne med sakerne. En av Styret og to 

forøvrigt slik at skal gaa efter tur saa det ikke blir de samme som staar for opvartning bestandig. 

Eventuelt!  

Hellqvist forespurte hvordan man skulde reklamere for at faa saa mange medlemmer ind som mulig. 

Maja Johnsen foreslog at avertere Oslo Sangdanslag slig at alle baade gamle og nye dansere kunde bli 

medlemmer av laget, uten at være avhengig av at man absolut maatte kunde danse. 

Thoresen spurte om det ikke var slig at bare øvede dansere kunde bli optat som medlem. 

Maja Johnsen mente at vi ikke maatte ta hensyn til os selv i dette tilfælde, da det vel var mest om at 

gjøre at faa saa mange ind i laget som mulig, da det fortiden er i daarlig forfatning. Og om vi maatte 

begynde fra begyndelsen igjen skulde vi vel kunde finde os i. Skal vi tænke paa at faa laget til at vokse 

op igjen slik som det engang var. 

J  H. Grinager. (sign)  Astri Haug (sign)  M Johnsen (sign) 

Styremøte den 1/2 1924. 

holdtes paa Kaffistova, Bøndernes Hus. Tilstede var samtlige styremedlemmer. Karl Hellqvist, Bøk-

Olsen, Ruth Hansen, Martha Pettersen og Harriet Grinager. 

1. Valg paa viseformand og sekretær 

Først foretages valg paa viceformand, og sekretær. Til viseformand valgtes: Fru Grinager. Til sekretær 

valgtes: Ruth Hansen 

2. Vedr kassererstillingen 

Herr Bøk-Olsen, der paa sidste generalforsamling var valgt til kasserer, meddelte at han ikke hadde 

anledning til at komme paa alle lagets møter, hvorfor han ønsket at bli løst fra kassererposten. Dette 

kunde man ikke imøtekomme ham med, men bestemtes der, at fru Grinager skulde vikariere som 

kasserer paa de møter, paa hvilke herr Bøk-Olsen ikke hadde anledning at komme. 

3. Indrykning av annonse 



Fru Grinager var av styret bemyndiget til at indrykke et avertissement i Morgenposten med 

bekjentgjørelse om festlig samvær paa møtet den 4/2-24, at laget tok ind nybegyndere samt at 

øvelserne for eftertiden blir holdt hver tirsdag. Hun meddelte at hun hadde indrykket annonsen i 

førstk. lørdagsnummer. 

4. Instruktion 

Det blev overdrat til Hellqvist hurtigst mulig at ansætte en instruktør for laget og da helst fru Ragna 

Øygard. 

5. Vedr. kaffispleis paa møtet den 4/2-24 

a) Der blev sat op en plakat ved opslagskassen paa Kaffistova med bekjentgjørelse om møte med 

kaffespleis mandag den 4/2-24 samt at der var adgang for alle. 

b) Det bestemtes, at de damer, som varter op på kaffespleismøterne, mest mulig skal ha 

nasjonalbunad, da dette vilde gjøre sit til at møterne virket litt festligere end de vanlige. 

c) Det blev overdrat til fru Grinager at foreta fornødent indkjøp til førstk. kaffespleismøte. Blev der 

julekake til overs, bestemtes det at denne enten skulde bortauktioneres paa møtet eller overtages til 

selvkostende pris av de, som har med serveringen at gjøre. 

d) Det blev bestemt at fru Grinager skulde tale med Gerh. Gundersby  og forsøke at faa ham til at 

spille paa førstk. kaffespleismøte. Likeledes at man skulde tilskrive herr Aaserud , medlem av laget, 

der hadde meddelt formanden at en ven av ham var villig til gratis at spille trækspil, og be ham ta 

denne ven med, paa første møte, så man, i tilfælde man ikke fik Gerh. Gundersby til at spille, ikke 

stod helt uten musik. 

e) Endvidere blev det overdrat til fru Grinager at tale med vagtmesteren på Sagene skole om at vi 

kunde faa tilladelse til at holde paa til kl. 11 naar det var kaffespleismøte. 

f) Man blev ogsaa enige om ikke paa førstk. men næste kaffespleismøte forsøksvis at utlodde en liten 

ting eller en kake for at faa litt penger i kassa. 

6. Tilskrivning av tidl. medlemmer og andre om indtrædelse i laget. 

Det blev bestemt hurtigst mulig at tilskrive tidligere medlemmer av laget, med anmodning om igjen 

at træ ind i dette. Likeledes at man skulde tilskrive en del, som man gjennem fru Øygard hadde faat 

kjendskap til hadde lært folkeviseleik og nationaldans. Endvidere at sætte op opslag paa Kaffistova. 

Sekretæren skulde utføre dette. 

Karl Hellqvist (sign) Harriet Grinager (sign) Martha Pettersen (sign) Ruth Hansen (sign) H. Bøgh-

Ohlsen. 

(Kommentar: Den annonsa som skulle innrykkast i Morgenposten før møtet den 4/2-24, er ikkje å 

finne, korkje i Morgenposten eller i andre Oslo-aviser.) 

Styremøte den 15/2 1924 

holdtes hos frk Thea Overen, Deichmannsgt. 10. Tilsted var samtlige styremedlemmer. 

1. Fest. 

Den besluttede fest at holdes den 4/3 førstk. i Kristiania Arbeidersamfund, blev drøftet. 

Ruth Hansen stillet forslag om, at festen Arbeidersamfundet skulde sløifes paa grund av 

streikesituationen, da den sandsynligvis under de nuværende omstændigheter kun vilde bringe tap, 

og vi i saa tilfælde ikke vilde kunne betale de med festen fobundne udgifter saasom leie av lokale. 

Fru Grinager var enig heri, og mente at man fik forsøke at avbestille lokalet. 

Formanden, herr Hellqvist, var ogsaa enig, men trodde han nok at det vilde lønne sig at holde en fest 

i et andet lokale for eksempel Landbrukssalen i Bøndernes Hus, hvor man ikke udelukkende maatte 

gjøre regning paa arbeidere, som berøres av den forestaaende arbeidsstans. 

Da de øvrige i styret ogsaa var enig i at festen i Arbeidersamfundet burde sløifes, blev det bestemt at 



formanden skulde forsøke at faa annulert leien av lokale i Arbeidersamfundet. Likeledes blev det 

paalagt Ruth Hansen at tale med utleierne av Landbrukssalen om leie av denne til en eventuel fest. 

2. Indkjøp av kaffekjel. 

Fru Grinager fremkom med forslag om, at Oslo Sangdanslag sammen med vagtmesteren paa Sagene 

skole og Økern kvindeforening Leikarring skulde kjøpe en stor kaffekjel. Det vilde bli ca. kr. 12,- paa 

hver. De forskjellige indskydere skulde ha ret til at løse hinanden ut. Samtlige styremedlemmer gik 

med paa forslaget. 

3. Indkjøp av kaffekopper. 

Fru Grinager foreslog endvidere at styrets medlemmer skulde lægge sammen til en kringle at 

utloddes paa første møte i laget, for paa den maate at skaffe penger til indkjøp av tilstrækkelig antal 

kopper. Ved at laget indkjøpte de nødvendige kopper, vilde man faa ensartede kopper, mens man, 

hvis hvert medlem skulde kjøpe hver sin kop, vilde faa en masse forskjellige, hvilket jo ikke vilde være 

pent. Styrets øvrige medlemmer var enige, og blev det overdrat til fru Grinager at indkjøpe kringlen. 

4. Tidl. medlemmers gamle kontingent. 

Man blev enige om at tidl. medlemmer, som ikke har meldt sig ut av laget, men som dog ikke har 

vært paa møterne paa flere maaneder, ikke skulde være pliktig til at betale den gamle forfaldne 

kontingent, men skulde indføres som nye medlemmer og betale fra nu de begynder igjen. 

Selvfølgelig staar det dem frit, hvis de vil støtte laget ved at betale hele eller en del av den forfaldne 

kontingent, at gjøre dette. Dette maatte bli en sak mellem hver enkelt og kassereren. 

5. Tilskrive Grünerløkkens Kommunistiske Ungdomslag 

Det blev overdrat sekretæren, Ruth Hansen, at tilskrive ovennævnte ungdomslag med oplysning om 

naar og hvor vi holder vore møter etc. for muligens derved at erholde flere medlemmer. Det blev 

nemlig oplyst at Gr. Kommun. Ungdomslag hvis medlemmer vistnok skulde være interessert for 

folkeviseleik og nationaldans, men at de ikke hadde nogen dansarring. 

Møtet heved. 

Karl Hellqvist (sign) Harriet Grinager (sign) Martha Pettersen (sign) Ruth Hansen (sign) H. Bøgh-Olsen. 

Styremøte den 22/2 1924. 

holdtes paa Kaffistova, Bøndernes Hus. Tilstede var samtlige styremedlemmer undtagen herr Bøgh-

Olsen. 

1. Inkjøp av kaffekopper. 

Det blev oplyst at der ved den foretagne utlodning paa møtet i Sangdanslaget den 19/2 sidsth. av den 

av styrets medlemmer skjænkede kringle indkom ca. kr 40.-, som skulde anvendes til indkjøp av 

kopper etc. Der besluttedes at indkjøpe 60 par kopper og for det eventuelle restbeløp mest mulig av 

hvad man forøvrig behøvet av servise til kaffespleismøterne. Fru Grinager og Ruth Hansen fik i 

opdrag at foreta indkjøpene. 

2. Indkjøp til førstk. kaffespleismøte den 4/3. 

Det blev overdrat til fru Grinager at indkjøpe det fornødne. 

3. Musik til kaffespleismøterne. 

a) Der besluttedes at snakke med herr Gundersby om han muligens var villig til at spille paa lagets 

kaffespleismøter for kr. 5,-, og blev dette beløp da at utligne paa samtlige tilstedeværende. Fru 

Grinager paatok sig at tale med Gundersby om dette. 

b) Formanden, herr Hellqvist, foreslog at lagets medlem herr Einar Brataas, som gratis spiller trækspil 

paa kaffespleismøterne, fik fri lagskontingent. Samtlige styremedlemmer var enig heri. 

4. Fastsættelse av kaffespleismøterne. 

Det besluttedes at fastsætte de maanedlige kaffespleismøter til lagets første øvelsesaften i hver 



maaned. 

5. Lokale for den paatænkte fest. 

Formanden meddelte at han hadde faat avbestilt lokalet i Arbeidersamfundet. 

Ruth Hansen meddelte at hun hadde talt med utleierne av Landbrukssalen i Bøndernes Hus, og 

kunde vi muligens faa leiet denne en søndag eller lørdag til den paatænkte fest. Leien var kr. 85,-. 

Formanden bad styrets medlemmer uttale sig om en eventuel leie av Landbrukssalen. 

Martha Pettersen syntes det var udmerket om vi kunde faa leiet denne. 

Ruth Hansen var enig heri. 

Fru Grinager hadde intet kjendskap til nævnte lokale, hvorfor hun ikke kunde uttale sig. Der 

besluttedes at forsøke at faa leiet Landbrukssalen. 

6. Underholdning paa forannævnte fest. 

Fru Grinager mente at hun kunde faa en oplæser ved navn Eugen Pedro til at yde sin assistanse for en 

rimelig pris, og bad man hende tale med ham herom. Endvidere vilde man forsøke at faa herrene 

Gundersby og Holmen til at spille. 

7. Vedr. bevertning paa nævnte fest 

Formanden, fru Grinager og Martha Pettersen mente at man ikke burde ha beværtning, kaffe etc, da 

saadan ikke vilde lønne sig. Ruth Hansen mente derimot at der burde være bevertning, da denne 

vilde gjøre festen hyggeligere. 

8. Der besluttedes i indbydelserne til de forskjellige bygdelag at skrive at man gjerne ser at der møtes 

i nationalbunad. 

Da fru Sjøstrand, som har med utleie av Landbrukssalen, var at træffe i denne nu, gik Martha 

Pettersen og Ruth Hansen op og talte med hende om eventuel leie av denne. Hun antok at vi kunde 

faa leiet den enten søndag den 30/3 eller 6/4 førstk. eventuelt tidligere, men enedes om at Ruth 

Hansen skulde ringe til hende om en otte dages tid og faa nærmere besked. 

9. Denne samtale blev derefter referert for styret som besluttet at leie Landbrukssalen enten den 

30/3 eller 6/4, hvis man ikke kunde faa den tidligere, og skulde Ruth Hansen ordne med dette. 

10 Visebøker i kommission 

Man blev enige om at forsøke at faa en del av Hulda Garborgs ”Norske Danseviser” i kommission av 

forlaget for at man kunde ha at sælge paa lagets øvelser til nybegynderne. Fru Grinager paatok sig at 

forhøre sig herom. 

Karl Hellqvist (sign) Martha Pettersen (sign) Harriet Grinager (sign) Ruth Hansen (sign) 

Den 11/3 1924 

blev der holdt et litet ekstra styremøte paa lagets øvelse. Samtlige styremedlemmer var tilstede. Fru 

Grinager, Martha Pettersen og Ruth Hansen hadde været og set paa Østre Skytterlags hus 

”Østreheim”, Grefsen, for eventuel leie av lokale der en lørdagskveld til en sammenkomst. Leien var 

kr. 40,- á 60,-. Styret syntes at man skulde forsøke at faa leiet lokale der lørdag den 22. mars, men 

besluttedes det først at forelægge saken for lagets medlemmer for at høre om stemningen var for en 

saadan sammenkomst. Dette blev saa gjort, og da flertallet av de tilstedeværende stemte for planen, 

besluttedes det at leie lokale paa ”Østreheim” lørdag den 22. mars. Ruth Hansen skulde sørge for at 

faa ordnet med leien. 

Karl Hellqvist (sign) Martha Pettersen (sign) Harriet Grinager (sign) Ruth Hansen (sign) H. Bøgh-Olsen 

(sign) 

Sammenkomsten paa ”Østreheim” den 22/3 1924 

Det blev bekjentgjort paa lagets øvelse den 18 mars at vi skulde ha en sammenkomst med dans paa 



”Østreheim” lørdag den 22. mars om kvelden, og var dette ogsaa blit oplyst i flere andre leikarringer. 

Likeledes at de, som vilde komme, kunde møte ved Grefsen trikkens endepunkt enten kl. 6 eller kl. 

½8, og at de da vilde træffe en der, som kjendte veien og kunde føre dem sikkert frem. Veiret var 

pent, og man hadde haap om maaneskin hjemover, saa alt tegnet bra. Styret var gaat i forveien og de 

andre kom da i 2 avdelinger. De første ved 7-tiden og de andre ved ½9-tiden. Foruten Oslo 

Sangdanslags medlemmer kom der dansere fra leikarringen ”Haugtussa” og ”Vikværingen” samt en 

del utenforstaaende til sammen ca. 60 stkr. De først ankomne danset og hygget sig paa bedste maate 

indtil de sidste kom. Da alle var kommet, gik man først dølamarschen og stillet derefter op i ring til 

folkeviseleik, som gik med liv og lyst. Der veksledes saa utover kvelden med folkeviseleik, alm. 

runddans og nationaldans. ”Tyven, tyven” blev ogsaa lekt, og gorde sit til det gode humør, som 

hersket. Kl. ½10 forkyndte formanden at det var kaffehvil, og man grupperte sig rundt bordene og fik 

den medbragte niste frem. Kaffe fik man kjøpt. Maten smakte godt saa det ut til, og litt hvile 

trængtes vel ogsaa efter dansingen. Da alle var forsynt, blev bordene ryddet, og dansen begynte 

igjen. 

Herrene Gundersby og Holmen samt Einar Brataas sørget for musikken. Gundersby og Holmen spilte 

sammen henholdsvis piano og fele og Brataas spilte trækspil. De ydet musikken helt gratis, hvorfor 

Sangdanslaget er dem meget taknemlig. 

Der fortsattes saa med avvekslende folkeviseleik og dans til klokken var vel 12, da man brøt op for at 

begi sig paa hjemveien. Man hadde gjort sig haap om fint maaneskin paa hjemturen, men dette gik 

dog ikke helt i opfyldelse, da maanen ikke saa riktig blankpudset ut, men humøret var godt allikevel. 

Alle var saa i følge til bygrensen, hvor man skiltes med et ”Tak for ikveld” og drog hver til sit. 

Den 22/3 1924. 

Under sammenkomsten paa ”Østreheim” den 22. mars samlet styret sig og holdt et litet ekstra 

styremøte. Samtlige styremedlemmer var tilstede. 

Ruth Hansen meddelte at hun siden styremøtet den 22/2 hadde talt med utleieren av 

Landbrukssalen flere gange. Hun hadde først faat den besked, at vi sandsynligvis heller ikke kunde 

faa leiet salen søndag den 30/3 eller 6/4 grundet tidligere arrangements, men hadde hun nu faat 

besked om at vi kunde faa salen enten fredag den 4/4 eller onsdag den 9/4 førstk. Leien var da kr. 

75.-. Hun hadde den imidlertid ikke paa haand længer end til førstk. søndag aften. Efter litt drøftelse 

av saken blev saa styret enige om at man, med hensyn tat til det opnaadde resultat paa ”Østreheim”, 

burde leie salen onsdag den 9/4 førstk. til en ganske enkel tilstelning. Fredag var paa grund av at 

Bondeungdomslaget da har møte, uheldig. Ruth Hansen skulde saa ordne med leien. 

Karl Hellqvist (sign) Martha Pettersen (sign) Harriet Grinager (sign) Ruth Hansen (sign) H. Bøgh-Olsen 

(sign) 

Styremøte den 27/3 1924 

holdtes paa Kaffistova, Bøndernes Hus. Samtlige styremedlemmer var tilstede. 

1. Vedr. festen den 9/4-24 

Ruth Hansen meddelte at hun hadde ordnet med leie av Landbrukssalen. Prisen var kr. 75,-, men 

kunne vi da kun holde paa til kl. 12. Hvis vi vilde holde paa til kl. 1, maatte vi betale kr. 15,- ekstra. 

Man besluttet da kun at holde paa til kl. 12. 

a) Underholdning. 

Fru Grinager trodde at hun muligens kunde faa en oplæser ved navn Ingier til at yde sin assistanse 

ganske billig. 

Formanden uttalte at han var ræd for at utgiftene ved festen ikke kom til at balansere med 



intægtene, hvorfor han mente at det var bedst ikke at ha nogen speciel underholdning. 

Martha Pettersen og Bøk-Olsen var enig heri. 

Fru Grinager og Ruth Hansen var derimot ikke enige med formanden. 

Da 3 av styrets 5 medlemmer saaledes stemte for ikke at ha nogen speciel underholdning, 

besluttedes det ikke at ha nogen saadan. Hvis fru Grinager imidlertid vilde forhøre sig hos herr Ingjer, 

kunde jo dette ikke skade, da man, saafremt hans forlangende var tilstrækkelig lavt, jo kunde komme 

tilbake til saken. 

b) Musik. 

Fru Grinager paatok sig at tale med Gundersby og Holmen for at faa dem til at spille paa festen til 

billigst mulig pris. 

c) Indgangspenger. 

Indgangspengene besluttedes sat til kr. 1.50 for medlemmer og kr. 2.50 for ikke medlemmer. Folk, 

som til stadighet er paa lagets øvelser, og som nu paa grund av arbeidskonflikten er uten arbeid, blev 

man enige om kun skulde betale kr. 1,50. Dog maatte en av styrets medlemmer ha kjendskap til 

vedkommende. 

d) Opvisning i folkeviseleik og nationaldans 

Man besluttet at ha en opvisning i folkeviseleik og nationaldans paa festen, og blev det forsøksvis sat 

op følgende program: 

Trekarspolka  Stolt Gudmund 

Tretur   I fjor gjet eg gjeitin 

Fryksdal  Eg ser deg ut for gluggen 

Ottetur   Alle mand hadde fota 

      Hu, hei kor er det vel 

og muligens Sverddansen. 

e)Annonsering. 

Der besluttedes at sekretæren skulde indrykke et avertissement kostende kr. 6.- à 7.- i ”Den 17. 

Mai”. Formanden paatok sig at tale med herr Einar Johnsen om han muligens kunde lage en del 

plakater for laget til anvendelse ved nu forestaaende fest samt evtl. senere fester. 

f) Vedr. at tilskrive de forskjellig herv. Bygdelag. 

saa blev man efter litt diskusion enige om ikke at gjøre dette, naar man ikke hadde nogen speciel 

underholdning, men kun dans at by paa. 

2. Instruktionshonorar. 

Formanden meddelte at fru Øygard hadde uttalt ønske om at faa sit honorar forhøiet fra kr. 15,- til 

kr. 20,- pr øvelse under motivering av at ringen nu var saa stor at hun mente den kunde bære disse 

utgifter, samt at det nu var mer arbeide end før da ringen var betydelig mindre. Styret var enstemmig 

imot denne forhøielse, og besluttet man at formanden skulde meddele fru Øygard dette samt at 

laget eventuelt var villig til at holde spillemand selv. Man var dog enige om at man, i tilfælde fruen 

fastholdts sit ønske, fik komme tilbake til saken. 

3. Kontrol. 

Da man hadde erfaret at enkelte, som deltok i lagets øvelser uten at være medlem, undlot at betale 

det fastsatte beløp kr. 1,- pr. øvelse, blev det bestemt fremtidig at indføre kontrol saaledes at der ved 

indgangen til salen enten maatte vises medlemskort eller betales kr. 1.-. Endvidere besluttedes det at 

føre nøiere kontrol end tidligere med betalingen paa kaffespleismøterne. 

4. Lovene. 

Formanden fremholdt, at hver av lagets medlemmer burde ha et eksemplar av lagets lover, da de, 



naar de ikke hadde kjendskap til disse, eventuelt uavvidende kunde komme til at overtre dem. Det 

besluttedes at faa lovene mangfoldiggjort i 100 á 150 eksemplarer. 

5. Eventuelt. 

Fru Grinager henstillet til formanden, at han skulde be fru Øygard allerede nu begynde 

gjennemgaaelsen av de danse, som skal danses til opvisning under sommerens festligheter. 

Karl Hellqvist (sign) Martha Pettersen (sign) Harriet Grinager (sign) Ruth Hansen (sign) H. Bøgh-Olsen 

(sign) 

Styremøte den 14/4 1924 

holdtes i Folkets Hus. Samtlige styremedlemmer var tilstede. 

1. Instruktør. 

 Formanden meddelte at fru Øygard av visse grunde ikke vilde fortsætte som instruktrise for laget. 

Dette var styrets medlemmer alleredefor nogen dage siden gjort bekjent med, og hadde fru Grinager 

talt med herr Schancke angaaende instruktion. Herr Schancke var imidlertid allerede optat om 

tirsdagene, men hadde han anbefalt en anden leiklærer herr Hvarme, som var av sted som reisende 

instruktør for B.U.L. Det besluttedes da at formanden herr Hellqvist skulde tale med herr Hvarme og 

forsøke at faa ham som instruktør for laget, for de gjenværende øvelser inden sommerferien. Hvis 

det ikke skulde lykkes ham at faa engagert herr Hvarme, skal han sammenkalde nyt styremøte til 

drøftelse av saken. 

2. Øvelsene de to første tirsdage. 

Fru Grinager meddelte at vagtmesteren paa Sagene skole hadde oplyst at skolen var stengt førstk. 

tirsdag, hvorfor det ikke kunde bli nogen øvelse. Vagtmesteren hadde ment at han hadde 

underrettet herom sidst mandag, saaledes at lagets medlemmer kunde faat besked paa forige øvelse, 

men hadde han ved en forglemmelse undlatt dette. Da opslag paa skolen ikke er tillatt og ingen av 

styrets medlemmer hadde anledning til at møte op ved skolen tirsdag den 15. ds for at underrette de 

fremmøtende medlemmer om at øvelsen var indstillet, bestemte man sig for at forsøke at faa en ung 

gut, som en gang imellem deltar i lagets øvelser, til mot en liten godtgjørelse at staa utenfor Sagene 

skole fra kl. 8-9 førstk. tirsdag og underrette de fremmøtende om at øvelsen er indstillet, da man 

fandt det uforsvarlig ikke at gi nogen besked, og det var for sent at faa sendt medlemmene kort. 

Øvelsen tirsdag den 22 ds, 3die paaskedag, besluttedes indstillet, da man antok at man muligens ikke 

kunde faa ordnet sig med instruktør til da, og skulle sekretæren sende lagets medlemmer kort med 

meddelelse om at første øvelse efter paaske vilde bli tirsdag den 29 ds. 

3. Aarsmøte 

Det bestemtes at aarsmøte skulde holdes den 8/5 førstk., og skulde sekretæren samtidig med 

forannevnte meddelelse om øvelsen den 29. ds underrette lagets medlemmer om aarsmøtet. 

Karl Hellqvist (sign) Martha Pettersen (sign) Harriet Grinager (sign) Ruth Hansen (sign) H. Bøgh-Olsen 

(sign) 

Fest den 9/4 1924 

Onsdag den 9/4-24 avholdt laget vaarfest i Landbrukssalen, Bøndernes Hus. Festen begynte kl ½9, og 

leikarringene ”Vikværingen” og ”Haugtussa” og dels Oslo Sangdanslags egne medlemmer samt en del 

utenforstaaende. Festen aapnede med at man gik ”Dølamarschen” og saa stillet man op til 

folkeviseleik. Der veksledes saa utover kvelden med nationaldans, alm. gammeldags runddans og leik 

med nogen faa pauser imellem, i hvilke der blev tat nummer paa en nydelig og sandsynligvis deilig 

kake, som blev loddet ut. Musikken utførtes av herrerne Gundersby og Holmen som spilte 

henholdsvis piano og fiolin og herr E. Brataas, som spilte trækspil. Ved 1-tiden sluttet festen. 



Styremøte den 3/5 1924 

holdtes hos fru Grinager, Kildalsgt. nr. 8. Samtlige styremedlemmer var tilstede. 

1. Instruktør. 

Formanden hadde talt med herr Hvarme, men var ikke kommet til noget resultat. Han skulde 

imidlertid atter tale med ham. Formanden fik fuldmagt til saafremt herr Hvarme ikke hadde 

anledning til at overta instruktionen, da at forsøke at faa ansat en dame med navn frk Nilsen fra B.u.l. 

som instruktrise. 

2. Dagsorden for aarsmøte. 

    1 Protokol. 

    2 Sekretærens beretning. 

    3 Regnskap. 

    4 Valg paa formand og 1 styremedlem.  

    5 Valg paa representanter til Oslo Fylkeslag av D.N.F.’s aarsmøte (6 repr.). 

    6 Valg paa representanter til Den Norske Folkeviserings aarsmøte (3 repr). 

    7 Den 17. mai. 

    8 Eventuelt. 

3. Musikken. 

Fru Grinager foreslog at vi skulde kjøpe en liten ting til hver av de 3, som har ydet laget sin assistanse 

med musikk, nemlig herrene Gundersby, Holmen og Brataas. Fruen foreslog at der skulde kjøpes en 

pokal, som ogsaa kunde anvendes til at sette blomster i. Ruth Hansen syntes det var bedre at kjøpe 

noget nyttig f. eks. mansketknapper. Efter at avstemming var foretat, blev det første forslag vedtat 

med 3 stemmer. Fru Grinager og Ruth Hansen skulde besørge indkjøpet. 

4. Samarbeide med Valdreslaget. 

Formanden meddelte at Valdreslagets formand, herr Berntsen, hadde talt med ham om et eventuelt 

samarbeide mellem Oslo Sangdanslag og Valdreslaget, og var samtlige styremedlemmer enige i at et 

saadant samarbeide vilde være heldig for laget. 

5. Ang. et stevne paa Dæhlenengen. 

at avholdes i fellesskap av Økern Leikarring, Sagene Guttemusikkorps og Oslo Sangdanslag besluttet, 

man ikke endnu at bestemme et saadant stevne, men kunde man evth. komme tilbake hertil. 

Karl Hellqvist (sign) Martha Pettersen (sign) Harriet Grinager (sign) H. Bøgh-Olsen (sign) Ruth Hansen 

(sign) 

Kaffespleismøter den 4/2, 4/3, 1/4 og 6/5. 

Der er i tiden 1/2 - 9/5 avholdt 4 kaffespleismøter. Paa det første av disse møter var der tilstede 26 

stkr., men har disse kaffespleisemøter faat stor tilslutning, saaledes at der paa det sidste av disse 

møter var 72 stk. tilstede. Møtene har begynt kl. 8 og holdt paa til kl. 11. Der har været lekt 

folkeviseleiker og danset nationaldanser og alm. gammeldagse runddanser. Ved 9-tiden er der blit 

servert kaffe, julekake og hvetebrød. Efterat man saa har styrket sig med kaffen, har man fortsat med 

avvekslende lek og dans. Musikken er hovedsakelig blit utført av herrene Holmen og Brataas, som 

har spilt henholdsvis fiolin og trækspil. Der er paa hvert av kaffespleismøterne blit utloddet en kake, 

og er lodsalget gaat svært godt. Stemningen paa disse møter har været særdeles god, og har visstnok 

alle moret sig godt, og syntes at de har hat en hyggelig kveld. 

Aarsmelding 28/1 - 8/5 1924. 

Medlemstal. 

Lagets medlemstal har paa denne korte tid øket betydelig. Ved Oslo Sangdanslags generalforsamling 



den 28/1 d.a. var der kun tilstede 14 stkr., og kunde man heller ikke regne stort flere som 

medlemmer, da der paa de sidste øvelser var fremmøtt meget faa. Antallet av indskrevne 

medlemmer er nu 55, og møter der ofte op enda flere paa øvelserne, idet en del av leikaringen 

”Vikværingen”s medlemmer deltar i lagets øvelser mot at betale kr 1.- pr. øvelse samt endel andre. 

Instruktør. 

Fru Ragna Øygard har været instruktise, men har hun nu frasagt sig posten, hvorfor der paagaar 

underhandling for at faa en anden leiklærer til instruktør. 

Nedennævnte danser har været gjennemgaat: 

1 Eg veit e lita jente 2 Haavard Hedde 3 Stolt Gudmund 

4 Blaamann Blaamann bukken min 5 Paal sine høner 6 Paa Vossevangen 

7 Aa køyre vatten 8 Dølamarsch  9 Alle mann hadde fota 

10 Thorstein tala til staven sin 11 Eg heiter Anne Knutsdotter  12 Up paa fjellet 

13 Eg gjette tulla 14 Ifjor gjet e gjeitin 

1 Gamal rheinländer 2 Ottetur  3 Seksmannsrill. 

Kaffespleismøter. 

Laget har i forannævnte periode hat 4 kaffespleismøter paa Sagene skole nemlig den 4/2, 4/3, 1/4 og 

6/5 d.a. Der har da været servert kaffe og julekaker, og man har danset og lekt. Stemningen har paa 

disse møter været den bedste. 

Fest. 

Laget har hat 1 fest nemlig i Landbrukssalen, Bøndernes Hus den 9/4 d.a. Det var kun lek og dans da 

lagets økonomiske stilling ikke tillod nogen betalt underholdning. Tilstede var ca 70 stkr. 

Utflugt. 

Laget har hat 1 utflugt nemlig til ”Østreheim” den 22/3 d.a. Der deltok ca 60 stk. Man hadde med sig 

mat og kjøpte kaffe. Underholdningen bestod i dans og lek. Stemningen var høi. 

Styremøter. 

Der har været avholdt 8 styremøter. 

Lagets love er besørget trykt, og er der utsendt følgende skrivelser fra sekretæren: 112 brevkort og 3 

brever. Laget har indkjøpt 68 par kaffekopper, 2 mugger og 1 bret. Midlerne hertil er erholdt ved 

utlodning av 1 kake skjænket av styre. 

8/5 1924 Ruth Hansen (sign)  Sekretær. 

Aarsmøte den 8/5 1924. 

holdtes paa Sagene skole. Fremmøte var daarlig, idet kun ca 20 stkr av lagets 55 medlemmer hadde 

møtt op. Møtet begynte med at formanden ønsket de fremmødte velkommen til møte. Lagets lover, 

som var besørget trykt, blev derefter utdelt, og saa fulgtes dagsordenen punkt til punkt: 

1. og 2. Protokol og sekretærens beretning. 

Sekretæren læste op protokollen, som blev godkjendt, samt beretning for tiden 28/1 - 8/5 1924. 

3. Regnskap. 

Kassereren læste derefter op regnskapet. Herr Grinager, der sammen med Astrid Haug hadde 

revidert dette, gjorde opmerksom paa at der maatte nøie paasees at de som ikke tilhørte laget, men 

allikevel gik paa lagets øvelser, betalte kr 1,-  pr øvelse, da der forholdsvis var kommet ind alt for litet 

i kassen paa denne konto. Han foreslog derefter regnskapet godkjent, hvilket blev gjort. 

Av regnskapet fremgikk følgende: 

Indtægter: 

Udgifter:____________ 



Kassebeholdning:          

4. Valg paa formand og 1 styremedlem. 

Av styremedlemmene blev Ruth Hansen trukket ut. Først foretages valg paa formand. 

Astrid Haug foreslog Grinager. 

Mimmi Pettersen foreslog gjenvalg. 

Grinager bad Astrid Haug ta sit forslag tilbake da han syntes at det sidste styre, som paa grund av at 

sidste halvaarsmøte blev holdt 3 maaneder for sent, kun hadde sittet 3 maaneder, fremdeles burde 

fungere. Astrid Haug trak imidlertid ikke sit forslag tilbake, hvorfor der blev foretat avstemming, som 

fik følgende utfald: 

Hellqvist  12 stemmer 

Grinager   3 stemmer 

1 stemmeseddel var blank. 

Hellqvist blev saaledes gjenvalgt som formand. Som styremedlem gjenvalgtes Ruth Hansen. 

5. Valg paa representanter til Oslo Fylkeslag av D.N.F.’s aarsmøte (6 repr.) 

Valgt blev: 1. A. Aaserud. 2. Ruth Hansen, 3. Martha Pettersen, 4. Gustav Petterson, 5. Astrid Haug, 6. 

Arne Johansen. Varamænd: 1. Astrid Johansen 2. Signe Myhre 

6. Valg paa representanter til Den Norske Folkeviserings aarsmøte (3 repr.) 

Der blev foreslaat 5 stkr, og bestemtes det at de 2, som ikke fikk tilstrækkelig stemmer til at bli 

representanter, skulde være varamænd. Valget fikk følgende utfald: 

Representanter: Gustav Pettersen 15 stemmer, Ruth Hansen 12 stemmer, Astrid Haug 11 stemmer 

Varamænd: Martha Pettersen 9 stemmer, Hellqvist 7 stemmer 

7. Den 17. mai. 

Grinager mente at posten maatte utgaa saadan som stillingen ligger an, idet Den Norske 

Folkevisering kan faa leiet Dæhlenengen til stevne den 17. mai, og maa jo da Oslo Sangdanslag 

assistere. Det blev derfor vedtat at la posten utgaa. 

8. Eventuelt. 

a) Grinager foreslog at vi skulde forsøke at faa ansat herrerne Holmen og Brataas som lagets faste 

spillemænd, saa vi kunde være sikker paa at ha musik. Han foreslog at styret av generalforsamlingen 

fik mandat til at ansætte dem samt at de skulde være fritat for kontingent. Dette blev vedtat. 

b) Formanden oplyste at den nye instruktøren herr Hvarme hadde vanskelig for at kunne tirsdagene, 

da B.u.l.’s leikarring, hvor han er medlem, da har øvelse. Derimot kunde han mandag og til nød 

fredag. 

Gustav Pettersen syntes ikke det kunde være nødvendig at foreta forandring for de faa øvelser som 

er igjen før sommerferien. 

Grinager gjorde opmerksom paa, at det kun var 6 øvelser igjen inden sommerferien, men hvis det var 

umulig for herr Hvarme at møte om tirsdagene,  fik vi forhøre os om hvordan lagsmedlemmene stillet 

sig til saken. 

Formanden meddelte at vi, hvis vi fik samarbeide med bygdelagene, maatte undgaa at ta fredag, 

men isteden mandag. 

Gustav Pettersen foreslog at vi skulde forsøke at undgaa forandring, men i tilfælde det skulde gjøres, 

skulde det overlates til styret. 

Grinager vilde tilføie til herr Pettersens forslag at styrets avgjørelse forelegges for lagets medlemmer.  

Gustav Pettersens forslag med Grinagers tilføielse blev derefter vedtatt. 

c) Grinager foreslog tilføiet til §2 i lagets lover at medlemmer, som skylder kontingent for mer end 4 

maaneder, strykes som medlemmer, samt at medlemmer, der enten er arbeidsledige, utfører 



militærtjeneste eller er syke, fritages for kontingent. Han vilde endvidere at næstsidste pasus i §9 i 

lovene skulde strykes. 

Formanden gjorde opmerksom paa at forslag til lovforandring maatte være sendt styret 3 uker i 

forveien, og da forslaget ikke var fremkommet i betimelig tid, kunde lovforandring ikke foretages paa 

dette aarsmøte. 

Grinager mente at dette var styrets feil, som ikke hadde sørger for at faa lovene utdelt til lagets 

medlemmer i god tid før aarsmøtet, saa de kunde sat sig ind i disse, og foreslog han at lovforandring 

skulde foretages. 

Formanden imøtegik Grinager med hensyn til hans uttalelse om feil fra styrets side. 

Aaserud mente at det eneste man kunde gjøre, var at sammenkalde en ekstraordinær 

generalforsamling. 

Fru Grinager syntes at vi, når vi hadde klart os tidligere, vel kunde klare os endnu et halvt aar 

fremover med lovene uforandrede. 

Grinager sa da at det kunde være et tillægsforslag til loven, skjønt det skulde været fremkommet litt 

før, og at han trak sit sidste forslag tilbake. 

Formanden forespurte om Grinager vilde foreslaa det som protokollbeslutning, som ved første givne 

anledning skulde stadfestes.  Heri var Grinager enig. Forslagene blev som følger: 

1.) Medlemmer, der skylder kontingent for 4 maaneder, strykes.   Vedtat 

2) De som er arbeidsløse, utfører militætjeneste eller er syke, fritages for kontingent. Vedtat 

Formanden takket derefter medlemmene, og uttalte at det jo tegnet til at laget vilde bli et stort lag 

og at han haapet at næste halvaarsmøte vilde bli enda større. 

Grinager trodde at han hadde medlemmene med sig naar han takket styret for hvad de hadde gjort. 

Han uttalte endvidere at styret, naar det gik kraftig i spidsen, kunde være sikker paa, at de hadde 

medlemmerne med sig. 

Aarsmøtet var dermed endt.  Ruth Hansen (sign) Sekretær. 

Styremøte den 15/5 1924 

holdtes paa kafé ”Vidar”, Bernt Ankersgate. Tilstede var samtlige styremedlemmer undtagen fru 

Grinager som hadde meddelt at hun ikke kunde komme. Første suppleant frk Aarum var derfor 

indkaldt, men møtte heller ikke hun. 

1. Referat fra aarsmøtet blev oplæst av sekretæren. 

2. Styremøtet var blit bestemt for at man kunde raadslaa om festmøtet til ære for de, der har ydet 

laget sin assistanse ved musik, men var der i mellemtiden kommet besked om at vi ikke kunde faa 

lokale (gymnastikksalen paa Sagene skole) till førstk. mandag saaledes som tidligere bestemt, hvorfor 

denne post utgik. Man bestemte sig for at vente med utdelingen av de indkjøpte pokaler til førstk. 

kaffespleismøte. 

3. Formanden meddelte at formanden i Valdreslaget hadde foreslaat at Valdreslaget og Oslo 

Sangdanslag skulde reise ut et sted og holde Sankt Hans-moro sammen samt i fællesskap foreta en 

utflugt den 14-15 juni. Det besluttedes at komme tilbake hertil paa et senere styremøte. 

4. Fru Grinager hadde foreslaat at kjøpe et stort flag til laget kunde anskaffe seg et merke. 

Behandlingen av dette spørsmaalet blev ogsaa utsat. 

5. Man besluttet sig til at skifte øvelsesdag, da instruktøren, herr Warme, ikke kunde komme om 

tirsdagen, og blev man enige om at forsøke at faa lokale mandag eller onsdag helst sidstnævnte dag. 

Denne beslutning skulde man forelægge for medlemmerne paa førstk. øvelse.  

6. Ruth Hansen mente at vi burde forsøke at faa leiet Sportshalllen paa Holmenkollen til en sidste 



indendørsutflugt dette halvaar, og bestemte man at formanden skulde forsøke at faa leiet 

Sportshallen. 

Ruth Hansen (sign) Sekretær  

Karl Hellqvist (sign) Martha Pettersen (sign) H. Bøgh-Olsen (sign) 

Styremøte den 24/6 1924 

holdtes paa kafé ”Vidar”, Bernt Ankersgate. Samtlige styremedlemmer var tilstede. 

1. Bekjentgjørelse om evth. utflugter i sommerens løp. 

Ruth Hansen foreslog at bekjentgjøre eventuelle utflugter i Arbeiderbladet og Christiania Nyheds- og 

Avertissements-Blad samt ved opslag paa Kaffistova i Bøndernes Hus, her. Dette blev vedtat. Man 

bestemte sig endvidere for at indrykke bekjentgjørelsene paa en bestemt dag i uken, og besluttet 

man sig for torsdag, saaledes at medlemmene, i tilfælde de ikke holder en av ovennævnte aviser, kan 

kjøpe en av dem den fastsatte dag. Dette skulde saa meddeles lagets medlemmer paa førstk. øvelse. 

2. Utflugt. 

Ruth Hansen foreslog utflugt til ungdomshuset ”Eklund” beliggende mellem Bomansvik og Blylaget 

paa Nesodden. Det blev besluttet at forsøke at faa leiet nævnte ungdomshus enten lørdag den 12 og 

søndag den 13. juli eller lørdag den 19. og søndag den 20. juli. Martha Pettersen og Ruth Hansen 

skulde ordne med leien. 

3. Kontingent for juni maaned. 

Det besluttedes at medlemmerne kun skulde betale halv maanedskontingent altsaa kr. 1.50 for juni 

maaned paa grund av at der i april maaned holdtes saa faa øvelser grundet vanskeligheter med at faa 

instruktør. 

4. Vedr. at sende regning til S. Hillestad. 

Sekretæren fik i opdrag at sende regning til herr S. Hillestad paa forfalden kontingent til laget for 

længre tid ca 1 aar, da han paa sidste aarsmøte saa at si hadde tiltvunget sig stemmeret ved bestemt 

at hævde, at han var medlem av laget. 

5. Spillemand. 

Man besluttet at forsøke at faa knyttet herr Gerh Gundersby som fast spillemand til laget fra høsten 

av, da man antok at han nu efterat vi hadde skiftet øvelsesdag, hadde anledning til at paata sig dette 

hverv. Lønnen blev fastsat til maksimun kr. 5,- per øvelsesaften. Endvidere skulde man gjøre ham 

opmerksom paa, at vi gjerne vilde ha ham med paa evth. utflukter i sommerens løp. 

6. Opvisning paa Prinsdal ved Kolbotn den 29/6 - 24. 

Man skulde forsøke at faa leiet herr Ludv. Holmen til at spille ved denne opvisning. 

7. Nyt styremøte. 

Det besluttedes at avholde nyt styremøte torsdag den 3. juli førstk. kl. 8 paa kafé ”Vidar”. 

Ruth Hansen (sign) Sekretær  

Karl Hellqvist (sign) Martha Pettersen (sign) Harriet Grinager (sign) H. Bøgh-Olsen (sign) 

Styremøte den 3/7 1924 

holdtes paa kafé ”Vidar”, Bernt Ankersgate. Samtlige styremedlemmer var tilstede. 

1. Utflugt. 

a) Martha Pettersen og Ruth Hansen hadde været paa Nesodden og konferert med utleieren av 

ungdomshuset Eklund, om evth. leie av dette lokale. Vi kunde dog først faa leiet dette den 16. og 17. 

august, da det var optat til da, og var leien kr. 75,-. Man syntes at en utflugt hertil paa nævnte 

tidspunkt blev for langt ut paa høsten, likesom ogsaa leien fandtes temmelig høi. Det besluttedes 

derfor ikke at leie ”Eklund”. 



b) Efter litt diskussion blev man enige om at bestemme en liten utflugt til Rodeløkken , Bygdø, lørdag 

aften den 12 juli førstk. Man skulde bare ta med sig mat, kjøpe kaffe og hygge sig som man bedst 

kunde. Herom skulde sekretæren indrykke bekjentgjørelse i de bestemte aviser. 

2. Ang. opvisning med et stevne paa Abildsø den 20. juli d.a. 

Formanden hadde mottatt forespørsel om vi kunde gi en danse og leikopvisning ved et stevne paa 

Abildsø den 20. juli. Man besluttet at vi kunde komme, men at vi imøtesaa nærmere meddelelser. 

3. Kassereren blev paalagt at indsætte lagets kassebeholdning i Christiania Sparebank. 

Ruth Hansen (sign) Sekretær Karl Hellqvist (sign) Harriet Grinager (sign) H. Bøgh-Olsen (sign). 

Styremøte den 15/8 1924 

holdtes paa kafé ”Vidar”. Samtlige styremedlemmer undtagen Martha Pettersen var tilstede, og 

møtte herr Aaserud som supleant isteden. 

1. Øvelsernes begyndelse. 

Øvelserne fastsettes at begynde første onsdag i september med kaffespleis. 

2. Indkjøp. 

Man besluttet at indkjøpe følgende til bruk ved kaffespleisene: 

3 Bret, 2 glasskaaler, 50 papirservietter, 1 Forskjærkniv. 

Ruth Hansen skulde besørge indkjøpet. 

3. Bekjentgjørelse om øvelsernes begyndelse. 

Sekretæren skulde sende lagets medlemmer kort. Endvidere skulde der indrykkes annonser i 

Arbeiderbladet, Morgenposten og Den 17mai. I de to førstnævnte lørdag i den sidstnævnte tirsdag 

før øvelsen. Likeledes skulde der sættes op opslag paa Stova. 

4. Eventuell utflugt. 

Formanden forespurte hvordan styrets medlemmer stillet sig overfor en eventel utflugt til B.U.L.’s 

hytte ”Rødkleiva” ved Holmenkollbanen. Efter en del drøftelse av saken bestuttet man sig for 

foreløpig ikke at leie Rødkleiva. 

5. Vedr at danse paa Folkemuseet for Valdreslaget. 

Formanden meddelte at han hadde talt med formanden i Valdreslaget om at Oslo Sangdanslags styre 

ikke hadde mottat nogen henvendelse fra V.L. angaaende dansing paa Folkemuseet, hvorfor han ikke 

ansaa sig forpligtet til at møte op. Han mente at Oslo Sangdanslags medlemmer ikke maatte ta imot 

ordre fra Valdreslagets styre. 

Fru Grinager gjorde opmerksom paa, at det hadde været ogsaa andre end O.S.’s medlemmer, som 

hadde danset der ute, og hadde Grinager git besked. Da imidlertid Grinager og frue nu hadde været 

bortreist, hadde de bedt Valdreslaget selv gi besked. Det blev gjort opmerksom paa, at det paa de 

mottagne kort stod, at vedkommende skulde være medlem av Økern Leikarring, hvorfor O.S. følgelig 

intet hadde med dette at gjøre. 

Formanden fremsatte forslag om , at sekretæren skulde sende Valdreslagets styre meddelelse om at  

henvendelse om assistanse av O.S. ved danseopvisninger paa Bygdø maa skje til Oslo Sangdanslags 

styre og blev dette enstemmig vedtat. 

Ruth Hansen (sign) Sekretær Karl Hellqvist (sign) Harriet Grinager (sign) Harald Bøgh-Olsen (sign) 

Styremøte den 3/11 1924 

holdtes paa kafé ”Vidar”. Samtlige styremedlemmer var tilstede. 

1. Halvaarsmøte 

Halvaarsmøte bestemtes avholdt den 10. november førstk. kl. 8 paa Sagene skole. 

2. Dagsorden paa halvaarsmøtet: 



1. Protokol. 2. Sekretærens beretning 3. Regnskap 4. Valg paa kasserer og 2 styremedlemmer med 

suppleanter 5. Valg paa revisorer med supleant  6. Valg paa repræsentanter til Oslo Fylkeslag av 

D.N.F.’s halvaarsmøte (6 representanter) 7. Valg paa representanter til D.N.F.’s halvaarsmøte (3 

repr.) 8. Eventuel indmeldelse i Noregs Ungdomslag i tilfelde opløsning av Den Norske Folkevisering 

9. Bunadspørsmaalet fra 29/1 - 23. 10. Eventuelt. 

3. Present til instruktør Warme og frue. 

Styret hadde paa øvelsen den 8. okt. sidsth. konferert om indkjøp av bryllupspresent til instruktøren 

herr Warme, og blev man enige om et beløp av ca. kr. 45.-. Fru Grinager og Ruth Hansen skulde 

besørge indkjøpet. 

4. Første kaffespleis. 

Man talte derefter om første kaffespleis. Fru Grinager skulde som vanlig besørge indkjøpet. Man blev 

ogsaa enige om at forsøke at faa tak i en trækspiller, der enten kunde spille helt gratis eller for en 

billig penge. Fru Grinager skulde forsøke at skaffe en, hun hadde litt kjendskap til. 

5. Fest. 

Man talte ogsaa om eventuelt at avholde en fest utover høsten eller rettere sagt begyndelsen av 

vinteren, men blev man enige om at la dette spørsmaal utstaa til det nye styre traadte sammen. 

Ruth Hansen (sign) Sekretær Karl Hellqvist (sign) Martha Pettersen (sign) Harriet Grinager (sign) 

Harald Bøgh-Olsen (sign) 

Kaffespleismøter i tiden 8/5 - 10/11 1924 

Der er i nævnte tidsrum holdt 4 kaffespleismøter nemlig den 4/6, 3/9, 1/10 og 5/11 d.a. Paa det 

første av disse møter nemlig den 4/6 blev der utdelt en pokal med inskription til hver av de herrer 

Gundersby, Holmen og Brataas, der velvilligst hadde ytet laget gratis assistance betreffende musik. 

Pokalerne blev overrakt med en kort tak av formanden. Der var ca. 80 stkr. tilstede, og var 

stemningen høi. Lagets øvelser efter ferien aapnedes med kaffespleis den 3/9. Man har paa 

kaffespleismøterne lekt folkeviseleiker og danset saavel nationaldanser som almindelig gammeldags 

runddans. Man har i almindeliget hat fiolin og trækspil. Møterne varer i 3 timer fra kl. 8-11. Kl. 9 blir 

der servert kaffe, julekake og hvetebrød. Dessuten er der hver gang blit utloddet enten en kake eller 

en frugtkurv. Disse kaffespleismøter trækker mange mennesker, og ser det ut til at folk baade synes 

de har det hyggelig og morer sig. Antallet av tilstedeværende har været mellem 50 og 80. 

Halvaarsmelding 8/5 - 10/11 1924. 

Medlemsantal. 

Lagets medlemsantal er desværre i dennne periode gaat sterkt tilbake dels paa grund av oprettelse 

av nye lag og dels gjenoptagelse av gamle lag. 

Instruktion. 

Herr Warme har fra 13/5 sidth. staat som instruktør for laget med assistance av tidligere frk. Nielsen 

nu fru Warme, og har han med dygtighet utført dette arbeide. Laget hadde som bekjendt tidligere fru 

Øygard, til instruktrise, og hadde hun instruert forskjellige danse uoverenstemmende med den av 

Noregs Ungd.d.l. godkjendte maate. Herr Warme følger imidlertid den av N.U. godkjendte 

rettledningsbok, hvorfor vi for flere dansers vedkommende har maattet lære disse paanyt. 

Øvelser. 

Der har i nævnte periode været holdt 13 øvelser, idet der under sommerferierne som vanlig har 

været ophold. 

Nedennævnte danser har været gjennemgaat: 

1. Hu, hei kor er det vel  7. Stolt Gudmund 



2. Køyre vatten   8. Ridderdansen 

3. Eg rodde meg  9. Aarolilja 

4. Banddansen   10. Margit Hjukse 

5. Trolddans   11. Aasmund Frægdegjæva 

6. Eg veit ei lita jente  12. Olav Liljekrans 

13. Inga Litimor   3. Seierstadhopsa 

14. Eg ser deg ut for gluggen 6. Sekstur fra Namdalen 

      7. Vestgøtapolsk 

1. Firetur   8. Trekarspolka 

2. Feier    9. Seksmannsrill 

Flere av disse danse er dog blit gjennemgaat ganske løslig. 

Kaffespleismøter. 

Der er blit holdt 4 kaffespleismøter, og er disse blit særskilt behandlet under ”Kaffespleismøter i 

tiden 8/5-10/11 1924. 

Utflugt. 

Laget har kun hat 1 utflugt i sommermaanedene nemlig den 12/7 til Rodeløkken, Bygdø. Tilslutningen 

til denne var imidlertid saa daarlig, at man opgav at faa istand flere utflugter. Det daarlige fremmøte 

maatte vel dog for en del tilskrives ferien. 

Danseopvisninger. 

Laget medlemmer har i sommerens løp deltat i flere danseopvisninger: 

29/6 paa Kullebund. Fremmøte var imidlertid her saa daarlig, at det saafremt det ikke var møtt op 

saavel dansere fra andre lag som tidligere medlemmer av Oslo Sangd.l., vilde set mørkt ut med 

danseopvisningen. 

13/7 ved en tilstelning, Valdreslaget hadde faat istand paa Folkemuseet, Bygdø. 

20/7, 27/7, 10/8 og 24/8 paa Leikarvollen, Folkemuseet, Bygdø. 

10/8 deltok dessuten lagets medlemmer ved en filmoptagelse paa Folkemuseet. 

3/8 deltok en del av medlemmerne sammen med medlemmer av andre ringer her i byen i en 

opvisning paa Hamar, hvilken var faat istand av Oplandske Folkemuseum. 

Styremøter. 

Der har været avholdt 5 styremøter. 

Der er blit utsendt følgende skrivelser fra sekretæren: 64 brevkort og 5 brever. 

Laget har indkjøpt: 3 store nikkelbret, 2 glasskaaler, 2 forskjæskniver og 100 papirservietter 

Bryllupspresenten til herr Warme bestod av forskjærskniv og gaffel med sølvskaft. 

Kristiania den 9. november 1924. Ruth Hansen (sign) Sekretær 

Oslo Sangdanslag  Protokol ført vid halaarsmøte høsten 1924 (10: November) 

Grinager protesterte mot at halvaarsmøte blev avholdet da så få hadde møtt frem. Vid avstemning 

11. - mot 1 blev det imidlertid beslutet at avhålle halvårsmøtet. 

Form.  læste derefter op dagsorden 

Grina: føreslog at punkt 8 på dagsorden sløifes. 

Fru Grinager: syntes emellertid dette punkt måtte beholdes. 

Grinager: fastholdt emelertid at det var et slag mot Folkeviseringen. Petterson: syntes derimot at 

punktet skulde beholdes, da laget vel måtte kunne stå på egne ben. Man gick derefter til avstemning 

og med 10 - mot 2 stemmer besluttedes at punktet skulle stå. 

Grinager: Fortalte derefter den måte hvorpå laget hade optrått betrefende fremsyning på 



Folkemuset Bygdøy. Jag som Fylkeslagets viseforman hadde fåt medelelse fra Valdreslaget om at 

skaffe dansare, og jag svarte ja, og henvente mig til en del dansare, og bad dem dansa derute. Eftepå 

kom så formanden i Sångdanslaget og sa at Sångdanslagets medlemmar ikke måtte danse derute 

Fylkeslaget må jo også ha ret til at be dansar danse derute. Form. var jo bortreist og v.form. i 

Sangdanslaget viste om det! 

Hellqvist: Dansarne var ærglige på den måte det gick for sig på. Grinager burde vete at han som 

viseforman i fylkeslaget icke har nogen som helst rett til at sammenkalde dansarne i laget, men skal 

gå til Sangdanslagets styre. 

Pettersen: Det var heller icke styret bekjænd i fylkesl. Vi må la det gå før denne gangs skyld som et 

diktarium fra Grinagers side. Jag hadde i alle fall icke motat någon indkallelse til styremøte, men 

burde han gått den rette vei. 

Hellqvist: gjør uppmæaksom på at sekretæren icke hadde fått någen medelelse. 

Grinager: Det var løng, Mimmi Pettersen viste om det og Gundersby viste om det. 

Hellqvist: medelte at han hadde fått meddelelse om att Grinager hadde sagt at Olso Sångdanslags 

styre hadde ferie, varfør det icke kunde mota någon henvendelse. 

Protokol og årsberetning blev derefter opplæst og godkænt. 

Regenskapet: Man blev enig om icke att ta oppgøret punkt for punkt, men kun over et. 

Grinager: foreslog regenskapet godkænt, idet det var helt ut overensstemmende med bilagene og 

fult ut korrekt. Regneskapet godkæntes. 

Bunadregenskapet: blev opplæst og godkænt. 

Valg: Grinager føreslog at kasereren for sig. Kassereren blev med aklamation genvalgt. 

Valg på 2 styremedlemmer. Gjenvalg blev foreslått. Begge blev gjenvalgt nemligen fru Grinager og 

Martha Pettersen. 

Valg på supplianter: Thea Overen og Ruth Jensen blev valgt som suplianter. 

Valg på Revisorer: Valgt blev Grinager og Gust Petterson med Arne Johansen som supliant. 

Valg på representanter til Oslo Fylkeslag av D.N.F.’s halvårsmøte (6 represent.) valgt blev 1. Ruth 

Hansen, 2 Martha Pettersen, 3 Thea Overen 4. Karl Hellqvist 5 fru Grinager 6. Astrid Haug Supleanter 

Ruth Jensen Boøk Olsen. 

Valg på representanter til D.N.F.’s møte Valgt blev Astrid Haug, Martha Pettersen, Ruth Hansen (Bøk 

Olsen supliant) 

Punkt 8: Petterson: Jag vil at møtet her skal gi styret bemyndigelse til at utarbeide et forslag at sende 

Noriges Ungdomslag ved en eventuel opløsning av D.N.F. 

Grinager: Jag är imot det. Jag menar at vi ikke skal forhaste os på det. Det blir dessuten ikke direkte i 

Noreges Ungdomslag, men gjennom Oslo Fylkeslag av Noreges Ungdomslag innmeldelsen må skje. Vi 

taper intet med å vente og se hvårdan det går med D.N.F. Da man på et medlemsmøte må behandle 

dette spørsmål, varfor vi her ikke behaver at ta något skrit i den retning. 

Hellqvist: Det var vel heller ikke meningen men vil styret gjerne vite vordan laget i tilfælde stiller sig 

til spørsmålet. 

Grinager: Jag mener at det ikke skader at de som her är tilstede uttaler sig, men der skal ikke tages 

något ståndpunkt. Foreslår at generalforsamlingen ikke tar det avgjørende skrit, men overlater det til 

et senere møte. 8 stemte for dette 1 mot. 

Bunaspørsmålet: Det er uenighet angående dette spørsmål. Det är forlangt opgør fra fru Grinager, da 

pengene, som kommer ind, skulle gå ind i lagets kasse efterhvert. 

Revisorerne: mener derimot at det er et fond. 

Grinager: Det står i protokolen at det är avsatt et beløp kr. 100.- og då skal det ikke røres. Imelertid 



får medlemerne avgøre dette spørgsmål varfør jag har full ret, når jag har sagt, at pengene ikke skal 

ind før efter nermere bestemmelse, ti då kommer vi bort fra at pengene är avsatt. Siden då pengene 

blev bevilget, är det flere av lagsmedlemmerna, som har benyttet sig herav. Jag mener vi må la den 

pasus stå, og de kan ikke røres til något anat. Kassen behøver ikke pengene, og de bør då stå der. 

Posten är overskredet med kr. 16,- og disse bør muligens indbetales, men de kr 100,- skal stå. 

Hellqvist: Hävdet, at det berodde på en misforståelse men var det intet i vein for at vi kan hende 

avsätter beløpet, var det fond, måtte det varit opprettet statuter, og det findes ikke. I ett fond må 

grundkapitalen ikke brukes, men kun renterna og må därfor være som protokollen säger. Som det är, 

må vi følge protokolen, og då må pengene ind eftervert. Vi må gå ut frå at vi ikke kan regne det som 

fond. 

Grinager: Jag føreslår at de kr 100 blir stående ute til hjelp for medlemmerna til anskaffelse av 

bunader. 

Pettersen: Jan är helt enig med Grinager, men vil ha et tillägsforslag: Det redovises til vår generalfor. 

for vad pengena är benyttet til og vad som står ute. 

Grinager: Revisorerne har genomgått bunadposten, men det är ju en selvfølge at pengene som stå 

ute, behandles av revisorerna, varfor det er en selvfølge at den, som står for det, fremlegger 

regnskap. 

Petterson: I øvrigt ä jag fult oppmmerksom på att det ikke ær nogot fond. Jag var tilstede då Øygard 

føreslog at vi skulle forsøke at hjelpe medlemmerna, og blev det bevilget kr. 100:- frå kassa, som 

kunde indbetales efter hårt. 

Grinager: Det kan jo hande at uttrykket fond er komit feil, men är meningen at pengerna var avsatt til 

det nævnte føremål varfør jag mener at pengerna då også må benytes hertil. 

Hellqvist: Är Gri. vilig til at ta tillæggsførsel in under sitt forslag. Forslaget blev derefter enstemmingt 

vedtat og fru Grinager genvalt til at ordne med bunaderne. 

Eventuelt: Grinager syntes at vi skulle henstile til instruktøren Herr Warme at gå långsommarer fram 

så det var sikert at alle lærte dansarna. Heri var alle enige. 

Derefter behandledes spørsmålet om en fest og fick styret i opdrag at få samarbeide istand med flere 

andre ringer for avholdelse av en fest at holde fest alene blev for kostbart. Styret fick herefter 

mandat til at ordne hermed. 

Grinager: gjord oppmerksam på at forslag, om att medlemmer av Oslo Sångdanslag styre ikke kan 

indeha det samme tilidsverv i någon annan ring. Dett skulde spesielt gälde forman og kasserer. 

Samtidigt gjorde han oppmerksom på, at Hellqvist är formand i Vikværingen. 

Pettersen: mente at det ikke kunde ha något at si om en f.exp. var kasserer i 2 ringer og heller ikke at 

form. var kasserer i Vikværingen. 

Hellqvist: mente at då forslaget ikke var indsend skriftligt, behøvet man ikke at gøre något ved dette. 

Grinager: fastholt imedlertid sitt. Forslaget falt med 6 mot 4. 

Grinager: mente at grunden hertil, var at så få var møtt fram, men vilde saken bli opptat på ett 

medlemsmøte. 

Hellqvist: henstilet til lagets medlemmer at de ikke agiterer blant S. medlemmer for andre 

leikaringer. Herom utspandt der sig diskustion med Grinager.  

Derefter talte man litt om vordant man på beste måte skulde ordne med hjelp på kaffespleismøtene 

så at hjelpen kunde få lit fri. 

Formanden tacket derefter for fremmøtet. 

Ruth Hansen  sekret. 



(Kommentar: Trass i at det står Ruth Hansen som sekretær under, kan det ikkje vere henne som har 

skrive dette. Truleg er det Gustav Pettersen eller Karl Hellqvist.) 

Styremøte den 24/11 - 1924 

holdtes paa kafé Vidar. Samtlige styremedlemmer var tilstede. 

1. Rekonstruksjon av styret. 

Valg paa næstformand: Gjenvalg fru Grinager. 

2. Utflugt 

Fru Grinager foreslog at O.S. og Økern vaksnering kunde dra til Kringsjaa førstk. lørdag. Betingelsene 

var at hvis vi kjøpte litt mat, fik vi lokalet næsten gratis. 

Ruth Hansen mente at laget burde delta, da hun trodde flere av medlemmene gjerne vilde ha en tur. 

Bøk-Olsen var enig. Det ble da besluttet at dra dit op. 

3. Fest 

Ruth Hansen forespurte om nogen hadde kjendskap til lokalet i Thorshaugsgt 2. Man skulde forhøre 

sig om leien etc. for eventuelt en liten festlig tilstelning. Man skulde endvidere forhøre sig om 

Landbrukssalen og lokalet i Wilsesgate. 

Derefter talte man litt om eventuelt at avholde en pakkeauktion, men blev enige om at denne fik 

henstaa intil videre. 

Ruth Hansen (sign) Sekretær 

Styremøte den 10/1 1925 

holdtes hos frk Tea Overen, Deichmandgt. 10. Samtlige styremedlemmer med undtagelse av frk. 

Martha Pettersen møtte. I hendes sted deltok i møtet frk Overen som førstesuppleant. 

Formanden ønsket først styret godt nytaar og ønsket at vi maatte faa et godt arbeidsaar. 

1. Kaffespleis. 

Formanden spurte om vi skulde ta kaffespleis førstk. onsdag eller ikke. 

Fru Grinager syntes vi kunde kjøpe litt frugt og by omkring og hygge os paa bedste maate. Tilsidst 

stemte man over (det) spørsmaalet, og blev resultatet, at der førstk. onsdag kun skulde være 

almindelig øvelse, men at der skulde holdes en fest i nær fremtid. 

2. Leie av lokale for en fest eller mindre festlig tilstelning. 

Man drøftet spørsmaalet om man skulde forsøke at faa leiet gymnastiksalen paa Sagene skole en 

lørdag til en mindre festlig sammenkomst for medlemmerne. Fru Grinager skulde høre om vi kunde 

faa leiet gymnastiksalen en lørdag, men trodde hun det blev vanskelig. 

Fru Grinager hadde derimot forhørt sig om lokalet i Thorshaugsgaden 2, og var prisen kr. 60,- uten 

bevertning og kr. 50,- med bevertning. Dette lokale kunde vi ogsaa faa leiet en lørdag eller søndag. 

Ruth Hansen hadde forhørt sig om Landbrukssalen i Bøndernes Hus. Leien var kr. 65,-, men var den 

kun ledig i indeværende halvaar førstk. onsdag, og blev dette for snart. 

Formanden hadde gjort forespørsel om lokalet Wilsesgate 1. Leien for bare salen var kr. 60,-. Det 

besluttedes at leie lokalet i Thorshaugsgate 2 til en fest en av de første lørdage. Fru Grinager og 

Formanden skulde ordne dermed, og forsøke om mulig aa faa leiet det lit billigere pris end opgit. 

3. Skrivelser av 10/1 d.a. fra Oslo Fylkeslag av D.N.F. 

Det blev fremlagt to skrivelser av 10/1 d.a. fra Oslo Fylkeslag dels ang. kr 10,95, som Gustav 

Pettersen hadde til gode fra Lillehammer-turen i 1923 og dels ang. et repræsentantskapsmøte. Det 

blev besluttet at godtgjøre herr Pettersen hans tilgodehavende av lagets kasse og muligens senere 

ved en utlodning dække beløpet. Ang. representantskapsmøte blev man enige om paa sidste øvelse 

før dette møtet at minde styremedlemmene om det, og fik da de styremedlemmer, som ikke kunde 



møte, gi besked, saa suppleantene kunde bli indkaldt. 

Oslo den 10/1. 25 Ruth Hansen (sign) sekretær 

Karl Hellqvist (sign) Harriet Grinager (sign) H. Bøgh-Olsen (sign) Thea Overen (sign)  

Styremøte den 19/1. 25 

holdtes hos frk Thea Overen, Deichmansgt 10. Samtlige styremedlemmer med undtagelse av frk 

Martha Pettersen møtte. I hendes sted deltok frk Overen som førstesuppleant i møtet. 

1. Leie av lokale til fest. 

Formanden meddelte at fru Grinager og han hadde leiet lokalet i Thorshaugsgt 2 førstk lørdag. Leien 

hadde de faat sat ned til kr. 50,-. 

Formanden spurte om man skulde ha bevertning. 

Fru Grinager syntes ikke det, da hun var ræd for at man vilde komme i underbalance. 

Formanden mente at de, som vilde, kunde ta med sig mat og kjøpe kaffe selv. Heri var de øvrige 

styremedlemmer enig. 

2. Entré. 

Fru Grinager trodde kr. 1.50 vilde være passende, hvilket ogsaa formanden hadde tænkt paa. Man 

blev enige om at sætte entréen til kr. 1.50. 

3. Ang. musik 

Man blev enige om at tale med Gundersby og Holmen om at spille til rimeligst mulig pris og muligens 

ogsaa faa tak i en trækspiller. Hvis man nemlig ikke fik nogen anden underholdning, fik man ialfald ha 

god musik. 

4. Plakater 

Sekretæren skulde skrive tilstrækkelig antal plakater, og skulde formanden sørge for at faa opsat 

disse paa forskjellige steder. 

5. Utlodning 

Man besluttet paa festen at utlodde en bløtkake. 

6. Vedr. leie av gymnastikksalen paa Sagene skole en lørdag. 

Fru Grinager oplyste at hun hadde talt med vagtmesteren paa Sagene skole, og var han ikke uvillig til 

at la os faa leie gymnastikksalen en lørdag. 

Formanden foreslog at fru Grinager fik i opdrag at leie gymnastikksalen en lørdag sidst i februar for 

eksempel lørdag den 21. febr. Samtidig kunde vi gjøre litt for vagtmesteren for eksempel kjøpe en 

liten ting og overrække ham. Heri var samtlige styremedlemmer enige. Dette hadde forresten fru 

Grinager talt om tidligere. 

7. Vedr. leie av Landbrukssalen. 

Sekretæren oplyste at vi kunde faa leiet Landbrukssalen søndag den 8. mars, men foreslog at 

spørsmaalet om leie utsættes indtil vi fin se hvordan det gik med den ju forestaaende fest. 

8. Vedr. utbetalingen til Pettersen. 

Formanden forespurte om styrets beslutning om utbetaling av Pettersens tilgodehavende av lagets 

kasse skulde forelægges lagets medlemmer til endelig avgjørelse. 

Fru Grinager foreslog at man paa en øvelse gjør lagets medlemmer bekjent med styrets beslutning og 

hvis nogen da hadde meget at indvende, fik utbetalingen henstaa indtil der kunde bli avholdt et 

medlemsmøte, da vi ikke vil ha diskussion paa en øvelse. Efter en oplysning fra fru Grinager besluttet 

man at vente med at gjøre medlemmerne bekjendt med beslutningen indtil man hadde faat 

konferert nærmere med herr Pettersen. 

Oslo den 9. febr. 1925 Ruth Hansen (sign) Sekretær   



Karl Hellqvist (sign) Martha Pettersen (sign) Harriet Grinager (sign) H. Bøgh-Olsen (sign) Thea Overen 

(sign) 

Fest den 24. januar 1925. 

Lørdag den 24. januar avholdt laget fest i Thorshaugsgaten 2 II. Fremmøtet var ikke saa godt som 

man burde kunde ventet, men da lokalet heller ikke var saa stort, var det kanske trods alt heldig at 

det ikke kom saa mange, da det ellers sandsynligvis vilde blit liten plads. Saaledes som det nu var, var 

det udmerket. Tilstede var ca 50 stkr. bestaaende av saavel lagsmedlemmer som utenforstaaende. 

Der blev først danset en del alm. runddanser, saa aapnet man med en dølamarsch før nationaldansen 

og folkeviseleiken, som derefter gik med liv og lyst. Man vekslet derefter utover aftenen med 

folkeviseleik, nationaldans og alm. gammeldags runddans. Foruten selve festsalen disponertes ogsaa 

over to tilligende saloner, og ved 10-11 tiden trak man sig en stund tilbake hertil for at hvile og faa sig 

noget at spise. Flere hadde tat med sig mat og kjøpte kaffe, andre kjøpte begge deler. Man grupperte 

sig saa rundt bordene og nød baade hvilen og maten til munter passiar. Styrket og udhvildt tok man 

igjen fat paa at danse. Der var udmerket musik, saavel av herrene Gundersby og Holmen som av et 

par andre, der spilte henholdsvis trækspil og fiolin. Den hyggelige fest holdt paa til kl. 1. Sidste akt 

bestod i at der blev tat et gruppebillede av festens deltagere. Man gik derefter hver til sig, og 

forhaabentlig syntes alle at de hadde hat en hyggelig aften. 

Ruth Hansen (sign), sekretær 

Styremøte den 9/2 1925 

holdtes hos frk. Thea Overen, Deichmansgt. 10. Samtlige styremedlemmer undtagen Martha 

Pettersen var tilstede. I hendes sted deltok førstesuppleanten frk. Overen i møtet. 

1. Fest den 21/2 -25 

a) Musik. 

Formanden oplyste at han hadde talt med herrene Gundersby og Holmen, og var disse villige til at 

spille. Fru Grinager skulde dessuten tale med den, der tidligere har spilt trækspil paa 

kaffespleismøterne, og faa ham og den der spiller fiolin sammen med ham, til at komme og spille. 

b) Bevertning. 

Da det var fastelaven  den 22, besluttet man at indkjøpe boller til kaffen. Efterpaa diskuterte man 

imidlertid spørsmaalet at indkjøpe frugt og by omkring istedenfor boller og kaffe for for en gangs 

skyld at slippe bryderiet med opvasken, og blev man enige om at servere frugt, en appelsin og ett 

eple til hver. Den først fattede beslutning blev derved ophævet. 

c) Utlodning. 

Man bestemte sig for at indkjøpe en liten ting aa utlodde, og vilde man da til en forandring forsøke at 

faa kjøpt en liten sølvgjenstand til en 5 á 6 kroner. Denne kunde da inkjøpes samtidig med presenten 

til vagtmesteren. 

d) Entré 

Indgangspengene blev sat til kr. 1.50. 

2. Present til vagtmesteren. 

Man besluttet at kjøpe en liten sølvgjenstand til en pris av kr. 20,- á 25,-. Hellqvist og fru Grinager 

skulde besørge indkjøpet. 

Endvidere blev man enige om at sekretæren skulde utsende ca 30 brevkort til tidl. medlemmer av 

laget og anmode dem om at komme paa festen den 21. ds. 

Man talte litt om en kostumefest, og skulde man forhøre sig nærmere om stemningen herfor paa 

festen den 21. ds. 



Ruth Hansen forespurte hvordan man stillet sig til spørsmaalet  leie av Landbrukssalen den 8. mars, 

og besluttet man at leie salen nævnte dato. 

Ruth Hansen (sign) Sekretær   

Karl Hellqvist (sign) Martha Pettersen (sign) Harriet Grinager (sign) H. Bøgh-Olsen (sign) 

Tillæg: Da der fremmøtte saa faa paa festen den 21. febr. blev styret enige om ikke at leie 

Landbrukssalen den 8. mars, da man hvis fremmøte blev like daarlig, kunde risikere underskud. 

Styremøte den 2/3 1925 

holdtes hos frk. Thea Overen, Deichmansgt. 10. Samtlige undtagen frk. Pettersen var tilstede. 

1. Først blev der truffet forskjellige bestemmelser vedr. førstk. kaffespleis. 

2. Fru Grinager foreslo at vi skulde tilskrive forskjellige lager for at hverve nye medlemmer. Dette 

blev overdrat til sekretæren. 

Ruth Hansen (sign) Sekretær 

Den 20. mai 1925 

paa den vanlige øvelsesaften samlet styret sig og bestemte dagsorden for generalforsamlingen samt 

blev enige om at holde denne den 27. mai. Det var tidligere bekjentgjort at generalforsamling vilde 

bli avholdt om ca 14 dage, men at dagsorden vilde blir bekjentgjort senere. 

Dagsorden:  1. Protokol 

  2. Beretning 

  3. Regnskap 

  4. Valg paa formand og 1 styremedlem med 2 suppleanter til styret. 

  5. Eventuelt. 

R. Hansen (sign) Sekretær. 

Halvaarsmelding for tiden 10/11-24 - 24/5-25 

Der har i det forløpne halvaar været avholdt øvelse saa at si hver onsdag. De sidste øvelser har været 

friluftsøvelser ved Rodeløkken paa Bygdø. Likeledes er der blit avholdt kaffespleiser den første 

onsdag i hver maaned. Fremmøte har imidlertid især i den sidste tid paa saaved øvelser som 

kaffespleiser været svært daarlig av grunde som man ikke her kan komme nærmere ind paa. Herr 

Warme har været lagets instruktør, og har han særlig lagt vegt paa turdanser. I den sidste tid har vi 

dessverre av økonomiske grunde ikke kunnet ha instruktør, men faar man haape at dette forhold vil 

rette sig fra høsten av. Laget har i det forløpne halvaar avholdt 2 fester, hvorav den ene var godt 

besøkt, mens den anden hadde yderst liten tilslutning. 

Der har været avholdt 6 styremøter. 

Der er fra sekretæren utsendt 43 skrivelser og brevkort. 

Som man av foranstaaende kan forstaa er laget i det forløpne halvaar gaat tilbake, men faar man 

haape at det bare er forbigaaende. 

Oslo den 27. mai 1925  Ruth Hansen (sign) Sekretær 

Aarsmøte den 27/5 1925 

paa Sagene skole: 

1. Protokollen blev oplæst og godkjendt. 

2. Sekretærens beretning blev oplæst. 

3. Regnskapet blev oplæst og godkjendt. Dette viste en kassabeholdning av kr. 30,-. 

4. Valg paa formand og 1 styremedlem: 

Til formand blev foreslaat Ruth Hansen, som ogsaa valgtes. Til styremedlem blev valgt: Ingrid Hansen 



og Ingeborg Olsen. 

5. Eventuelt 

a) Fru Grinager tok op spørsmaalet om pengene der var bevilget betalt herr Pettersen, men som han 

ikke hadde faat, og foreslog hun at de tilstedeværende skulde betale 0,75 hver, hvorved beløpet vilde 

bli dækket. Dette blev vedtat og pengene indsamlet. Herr Pettersens tilgodehavende blev derefter 

utbetalt. 

b) Herr Grinager henstillet til styret at det hurtigst skulde ordne lagets mellemværende med N.U. 

nemlig gjæld, kr. 50,- for sangbøker 25 stkr. 

Pettersen uttalte at han haapet lagets medlemmer vilde ta sig en tur ut til ham søndag den 21 ds., 

hvilken indbydelse blev mottat med tak. 

Styremøte den 15/6. 25 

holdtes paa kafé ”Vidar”. Formanden, fru Grinager, og frk. Astrid Hansen møtte. Til sekretær valgtes 

Astrid Hansen. 

1. Formanden foreslog indmeldelse i Noregs Ungdl. av Oslo Sangdanslag. Heri var samtlige enige, og 

blev man enige om at ta spørsmaalet op i O.S. hurtigst mulig, helst første onsdag. 

2. Ang. instruktør saa blev man enige om ogsaa for kommende vinterhalvaar at forsøke at faa herr 

Warme, og skulde fru Grinager tale med ham herom. 

3. Man diskuterte leie av gymnastikksalen paa Sagene og Larsgatens skoler, og skulde fru Gr. først 

tale med vagtmesteren paa Sagene. 

4. Ang. kontingent. Frk Astrid Hansen foreslog ukentlig kontingent, hvilket man blev enige om at 

forsøke. Kr. 1,- pr øvelse, kaffespleis utenom. 

5. Ferie fra 1/7 - 1/9. Hvis der skulde bli noget i mellemtiden, fik man sende kort. 

6. Man blev enige om at ha utflugt til Lutdalen  enten den 28/6 eller 9/8. 

(Kommentar: Lutdalen var ein husmannsplass som dreiv servering ved nordenden av Lutvann.) 

Styremøte den 26. okt. 1925 

holdtes i Folkets Hus. Samtlige var tilstede. 

Formanden læste op en skrivelse fra Økern Leikarring, og bad styremedlemmerne uttale sig. Frk. 

Astrid Hansen syntes at man burde slaa begge ringer sammen. Fru Thea Hellqvist syntes ogsaa at 

man ialfald forsøksvis burde slaa ringene sammen. Bøk-Olsen var ogsaa enig heri. Styret indstillet 

derefter enstemmig, at forslaget fra Økern Leiarring skulde vedtages. Formanden utredet derefter 

om leie av lokale, og blev man enige om at leie Fredensborgveien 25. 

Ruth Hansen (sign) 

(Kommentar: Dette styremøtet var altså rett i forkant av medlemsmøtet, sjå under.) 

Medlemsmøte den 26/10 1925 

avholdtes i Folkets Hus. Fremmøte var fuldtallig. 

Formanden læste først op skrivelse av 20/10 . 25 mottat fra Økern Leikarring, og bad medlemmerne 

uttale sig. 

Gustav Pettersen: Det var noget han ikke kunde tænke sig at opløse Oslo Sangdanslag og danne en ny 

ring, hvori saa den anden ring skulde optages. Det stod naturligvis frit for Økern Leikarrings 

medlemmer at gaa ind i Oslo S., men først at opløse dette, syntes han ikke hørte noget sted hjemme. 

Fru Grinager syntes ikke at det var at danne en ny ring, og forstod ikke at G.P. kunde komme med 

noget saadant. Hun trodde det berodde paa en misforstaaelse. 

Grinager: Økern L. vilde ikke ødelægge Sangdanslaget, men række det haand til broderlig 

samarbeide. Spørsmaalet hadde været opp i Ø.L., og var man baade for og imot det, men paa det 



endelige møte var avgjørelsen enstemmig. 

Pettersen: Det kom for braat paa ham, da han ikke kunde tænkt sig at noget saadant kunde hænde, 

paa grundlag av de uttalelser, som faldt paa Fylkeslagets møte. Forslaget maatte dessuten først 

behandles paa et styremøte. 

Formanden oplyste at saa var gjort. 

Hellqvist: Det kom hastig dette her. Det var vel raskt først at fremkomme med det paa styremøte 

ikveld og saa like efterpaa paa medlemsmøte. Jeg har jo tænkt mig muligheten av at Ø.L. paa en eller 

anden maate maa ind i O.S., men maatte han ha tid til at tænke mærmere over det. 

Fru Hellqvist: Jeg synes at man kunde forsøke og se hvordan det gik. 

Grinager: Hvis det ikke blev nogen sammenslutning, vilde Ø.L. fortsætte sine øvelser, men for at 

ingen skulde si at Ø.L. ødela O.S., fremkom nævnte forslag.  

Derefter kom man ind paa tilknytningen til Noregs Ungdomslag. 

Fru Grinager: Oslo Fylkeslag av D.N.F. er jo saa at si opløst av sig selv, og for øvrig hadde jo styret i 

O.S. oppe isommer, om man skulde gaa ind i N.U., men er det ikke blit tat op i laget av forskjellige 

grunde som nævnt av formanden. 

Pettersen: Jeg har nu ialfald tænkt nogen minutter over saken, og mit standpunkt er at for egen del 

kan jeg ikke være med paa at opløse S. Hvad angaar at vi skal forsøke at melde os ind i N.U., saa er vi 

da ikke lenger frie som vi har været, men staar under knutepisken. Ialfald stemmer ikke jeg, men de, 

som kalder dere nordmænd faar stemme. 

Fru Grinager kunde ikke forstaa at Pettersen kunde komme med det, at O.S. skulde nedlægges. 

Hellqvist mente at man først burde drøfte styre m.v. 

Pettersen: De maa naturligvis vælges et nyt styre. 

Formanden gjorde opmerksom paa, at det selvfølgelig maatte vælges nyt styre med repræsentanter 

for begge ringer. 

Thea Hellqvist: Jeg synes det kunde gaa an at sløife ”hvori optat Ø.L.” og at ringen kun het O.S., da vel 

de medlemmer, som staar tilsluttet Ø.L., tidligere har staat i O.S. 

Fru Grinager: Av Ø.L.’s 27 medlemmer er der 7, som staar i eller har staat i O. S. 

Der blev foreslaat at spørsmaalet skulde utsættes til et senere møte, men blev dette nedstemt. 

Økern Leikarings forslag blev derefter sat under avstemning, og blev sammenslutningen vedtat med 

9 mot 4 stemmer. 

Ruth Hansen. (sign) 

(Kommentar: Slutt på den første møteprotokollen til Oslo Sangdanslag.) 

  Møtebok for Oslo Sangdanslag. Protokoll nr. 2. 

Gereralforsamling 25/11 1925 i Fredensborgveien 25 

Fremmøtet var godt, ca 25 stemmeberettigede var tilstede. 

1. Protokollen blev oplest og godkjent. Hellqvist gjorde innsigelse mot at Thea Hellqvist ikke var 

innkaldt pa 2 styremøter. Dette blev imøtegaatt. 

2. Regnskapet blev oplest. Hellqvist gjorde innsigelse mot at Ruth Hansen hadde revidert dette, da 

hun jo var formann. Forklaring blev gitt herpå, hvorefter regnskapet blev godkjent. 

Senere paa kvelden blev der oplest regnskap samt beretning fra Økern Leikarring. Hellqvist: Der blev 

oplyst ved sammenslutningen at det skulde være av økonomisk betydning for Oslo Sangdanslag at 

sluttes sammen med Økern Leikarring, men dette var jo ikke tilfelle da kassabeholdningen ikke var 

noget av betydning, kun nogen faa kroner. 

Grinager fremholdt at medlemsantallet var øket paa grunn av sammenslutningen. Det kom derefter 



til et sammenstøt mellem Hellqvist og Grinager. Beretning og Regnskap blev vedtatt. 

3. Forslag til lover blev oplest. Hellqvist gjorde innsigelse mot at at forslag skulde behandles av styret 

før de blev behandlet. Styrets lovforslag blev godtatt mot 1 stemme. 

Hellqvist gjorde opmerksom paa, at der skulde ha været en inventar-fortegnelse, men var dette 

glemt. Dette spørsmaal blev henvist til punkt ”Eventuelt” paa dagsordenen. 

4. Valg: 7 styremedlemmer, hvorav kasserer og formann ved særskilt valg. 

Ruth Hansen blev foreslaatt og valgt som formann. 

Astrid Hansen blev foreslaatt og valgt som kasserer. 

Valg paa styremedlemmer: Foreslått blev: Harriet Grinager, Henning Johansen, Alf Andresen, 

Grinager, Eli Nygaard, Harald Berg, Ludv. Holmen, Ragnar Strøm, Ingrid Hansen: 

Fru Grinager 15 stemmer, Herr Grinager 7 stemmer, Henning Johansen 15 stemmer, Alf Andresen 16 

stemmer, Eli Nygaard 5 stemmer, Harald Berg 11 stemmer, Ludv. Holmen 5 stemmer, Ragnar Strøm 

12 stemmer, Ingrid Hansen 12 stemmer. 

Valgt blev: Alf Andresen, fru Grinager, Henning Johansen, Ragnar Strøm, Ingrid Hansen, 

Suppleanter: Harald Berg, Grinager, Eli Nygaard 

Til revisorer valgtes: Ingeborg Olsen og Gulborg Olsen, som suppleanter: Astrid Johansen. 

Valg paa utsending til Oslo Fylkeslag av N.U.: Grinager gjenvalgtes (Tidl. repr. Fra Økern) 

5. Fester. Aarsfest 12/12. Man kunde faa leiet D lok i Folkets Hus. Leien var kr 20,-. Der blev foreslaat 

at der skulde velges en festkomité. Dette spørsmål blev derefter drøftet og tilslutt stemt over og faldt 

med 3 stemmer. Entréen paa aarsfesten skulde være kr. 1.50 uten bevertning. 

Ang. nyt øvelselokale. 

Grinager oplyste at vi kunde faa nytt lokale efter valget i Arbeidersamfundet, men kunde det ikke bli 

opvarmet paa de første møter grunnet istandsettelse av sentral varmeanlegget. Fru Grinager syntes 

det var litt vanskelig da det var paa et politisk sted. Ruth Hansen mente det kun fik være foreløpig, da 

Sagene skole jo ville være langt aa foretrekke. Fru Grinager gjorde opmerksom paa, at det nu vilde 

være udelukket at faa leiet Sagene skole uten aa forplikte sig til fotbytte. Det blev besluttet at leie 

lokalet i Arbeidersamfundet. Leien var kr. 10,-. 

Leie av lokale til juletræfest 

Wilsesgate kostet kr. 90,-. Lille salen i F.H. kr. 60,-. Der blev ved avstemning besluttet aa avholde 

juletræfest. 

Maskeradebal. 

Dette blev besluttet å holde i Folkets Hus, lille sal. Leie kr. 40,-. (13/2-26) 

6. Eventuelt. 

Fru Grinager foreslog at man utloddet en liten ting paa møterne til værdi kr. 1.- á 1.50 og tok 5 á 10 

øre nummeret. Man blev enige om 5 øre naar værdien var under kr. 2.-. 

Kontingentspørsmaalet blev tatt op av Astrid Hansen. Der blev vedtatt at kontingenten skulde 

betales paa hvert møte. 

Grinager: De arbeidsledige er vel som tidligere i O.S. og Ø.L. fritatt for kontingent. 

Fru Grinager mente at sykemeldte burde betale halv kontingent og likeledes nødsarbeidere. Vedtatt 

blev: Fri kontingent for arbeidsledige og militætjenest. Halv kontingent for nødsarbeidere og 

sykmeldte. 

Ruth Hansen. (sign) 

(Kommentar: Økern Leikarring var trulegfør dette ein kort periode innmeldt i Oslo Fylkeslag av Noregs 

Ungdomslag. Dei nye lovene for den samanslåtte ringen har vi ikkje sett. Truleg var dei svært lik dei 

gamle lovene for Oslo Sangdanslag. Men styret var utvida med to representantar.) 



Styremøte den 30/11 - 1925 

hos Grinager. Tilstede var samtlige undtagen Henning Johansen. I hans sted deltok Grinager som 

suppleant i møtet. 

1. Valg paa næstformann og sekretær. 

Til næstformann valgtes fru Grinager og til sekretær Strøm. 

2. Kaffespleis 

Fru Grinager skulde ordne med innkjøp. Til utlodning kjøpe en tertekringle. Hun skulde forsøke å ha 

bare Gundersby til å spille. 

3. Grinager oplyste at han hadde leiet lokale i Arb.samf. til øvelser fra 9/12, lok. D i F. H. den 12/12 til 

maskerade til kr 40,-. Lokalet i Fredensborgveien skulde skriftlig opsiges. 

4. Aarsfesten. 

Man diskuterte underholdning. Strøm lovet at forsøke å skaffe saadan. Man blev enige om å ha 

Gundersby og Holmen til å spille. Frk. Astrid Hansen skulde undersøke om vi kunde faa en ting til 

utlodning. I motsat fall skulde der kjøpes en bløt kake. 

5. Juletræfest 

Man besluttet å forsøke å faa leiet D lokale i F. H. Blev enige om å be medlemmene ta med sig hver 

sin pakke, og skulde der saa utdeles pakker til alle, som hadde pakker med sig. Ennvidere skulde der 

innkjøpes litt smaatteri og lages en del pakker, i tilfelle ikke alle hadde med sig pakke. 

Gjøre saavel vore som medlemmerne i A.L. i god tid bekjent med naar maskeraden skulde være. 

Entré kr. 3.-.  Ruth Hansen (sign) 

(Kommentar: A.L. står truleg for Arbeidernes Leikarring. F.H. står for Folkets Hus.) 

Aarsfest 12/12 25 

i D lokalet F.H. var daarlig besøkt. Herr Gundersby og Holmen spillet til dans. Hr Nygaard sang en del 

sange som blev godt modtat. Indimellem spillet hr Tørnkvist paa trækspil. En frugtkurv skjenket av et 

par lagsdamer blev utloddet. Festen indbrakte omkring 10 kr netto.  H. Grinager (sign) 

Styremøte 30/12 25 

Tilstede fru Grinager, Astrid Hansen, Ingrid Hansen, Henning Johansen og Alf Andresen samt supleant 

Grinager. 

1. Juletræfesten 

Overlotes Astrid Hansen at indkjøpe 10 ark hvit silkepapir til Englestiger samt 1 pk Kronlys (lange) og 

2 pk hvite julelys. Likeledes indkjøpe baand til merker paa juletræfesten. Fru Grinager skulde 

indkjøpe 8 Julekaker samt 1 bløt kake til kr 6.-. Besluttedes bestille 50 kaffe av Restauratøren.  

2. Øvelseslokale 

Blev skrevet ansøkning til Oslo Arb. Samfund om leie av lokale til øvelserne. 

3. Ansøkning om assistanse 

Forelaa andragende om assistanse av leikarringen fra leikarringen ”Nerdølen” i Nittedal vilken nylig 

var stiftet. Ringen skulde ha Nyaars fest 2 Januar. Da ringen har liten raad kunne ikke loves annet end 

bevertning og moro. Reisen maatte vi selv betale. Styret besluttet forsøke og imøtekomme 

andragendet ved at faa fat paa medlemmerne. Disse skulde møte hos Grinager kl ½7- 

H. Grinager (sign) 

Juletræfesten 9/1 26 

var godt besøkt. Store og smaa gik rundt Juletrædet og sang julens vakre sange til Hr. Gundersby og 

Holmens udmerkede mussik. Der bevertedes med Julekake og kaffe. Julenissen kom tilstede og 

leverte dem pakker som før havde indlevert en pakke. De av styret indkjøpte pakker blev utdelt til de 



barn som ingen pakke havde haft med. Der var stor jubel blant smaa og store. Efterpaa blev der 

danset. En bløt kake blev utloddet. Festen indbrakte et overskud av ca 63 kroner. 

H. Grinager (sign) 

Styremøte 1/2 26 

Karnevallet. De indkjøpte 340 billetter eftertælledes. Besluttedes la vert medlem faa billetter til 

maskeradeballet for salg. Oppgjør indleveres onsdag før m.ballet. Besluttedes undersøke med 

Knudsen i F.H. om det gaar an og faa pyntet lokalet. Ang. mussik besluttedes overlate til 

medlemmerne da styret ikke var enig. Bestemtes at faa hr R. Thomassen som vagt om kvellen og 

betale ham kr 10 eller kr 15.- hvis vi tjener noget paa festen. 

Ekstraordinært møte 3/2 26 

1. Øvelserne. 

Efter forespørgsel fra fru Grinager om vi skulde fortsætte med ”Skrellaat” besluttedes møtet mot 1 

stemme ikke at fortsætte med den foreløpig. 

2. Karnevalet. 

Grinager foreslog at vi som Sangdanlag ikke skulde ha ”Jass” mussik, men efter en kort debat blev det 

vedtat med 10 mot 5 stemmer og ha ”Jass mussik. 

3. Billetter til karnevalet 

Henning Johansson foreslog at Tørnkvist og frue skulde indbydes . Grinager foreslog at Gundersby og 

Holmen skulde indbydes til karnevalet. Begge forslag blev enstemmig vedtat. Grinager foreslog at 

maskerne skulde falle kl 11. Astrid Hansen foreslog kl ½ 11. Grinagers forslag blev vedtat med 11 mot 

8 stemmer. 

for Ingrid Hansen fung. sekretær 

Karnevalet holdtes i lille sal F.H. den 13/2 26 

Festen var besøkt av 94 personer inklusiv styret. Omkring 80 av disse var i karnevalsdragter. Det var 

en vakker og farverik pragt over hele festen. Salen var vakkert pyntet med flag og guilander, samt kull 

papir til lamperne, alt passende til festen. Oslo Jassband spilte til dansen som gik med liv og lyst til kl 

1 da festen endte i den beste stemning. Festen havde et overskud av ca 155.00 kr. 

H . Grinager (sign) 

Styremøte 2/3 26. 

Tilstede Astrid Hansen, Ingrid Hansen, fru Grinager, Alf Andersen og Herm. Grinager som supleant. 

Harald Berg møtte men maatte gaa tidligere. 

1. Ekstraordinær generalforsamling 

Opsattes følgende dagsorden til den ekstraordinære generalforsamling 

1. Protokoll, 2. Regnskap, 3. Sammenslutning 4. Valg 5 Eventuelt. 

H. Grinager (sign) 

Ekstraordinær generalforsamling den 3/3 1926. 

Denne holdtes i Arb.samf. i Torggaten. Tilstede var ca 30 stkr. Fru Grinager aapnet møtet og oplæste 

dagsordenen: 

1. Protokoll, 2. Regnskap 3. Sammenslutning 4. Valg 5. Eventuelt. 

Da ingen hadde noget å innvende herimot blev den vedtatt. 

1. Protokol. Denne blev oplæst og vedtatt. 

2. Regnskapet 

a) siden sammenslutningen blev oplæst og godkjent. Kassabeholdning kr 155.87 



b) Ang. regnskapet fra Økern Leikarring. 

Børresen og Astrid Johansen hadde revidert dette. Børresen oplyste at de ikke hadde noget regnskap 

fra Ø.L., hvorfor dette ikke kunde fremlegges. Han gjorde opmerksom paa, at Eli Nygaard jo var den 

egentlige kasserer, mens det var fru Grinager som hadde satt op regnskapet og besvarte spørsmaal 

vedr. dette. 

Astrid Johansen gjorde opmerksom paa at de saa å si ikke fikk se paa bilagene da Grinager sat med 

dem i haanden hele tiden og farte op i sinne naar de spurte efter forskjellig, spesielt de kr 50.- fra 

Hovedøen. Der blev oplyst at der paa en av prøverne for Hovedøstevnet var blit spurt i ringen om 

man skulde ta bevertning eller penger for dansen, og var det blit bestemt å ta penger og la disse gaa i 

kassen. Første gang det blev drukket kaffe der ute, la man sammen til kaffen. Dette erindret flere. 

Penger, der var besluttet skulde gaa i kassen, kunde man ikke uten videre drikke op i kaffe og brus. 

Der maatte ialfall været forlangt kvittering der ute for de penger, der var forbrukt. 

Ja, dette innrømmet fru Grinager var en feil. 

Hellqvist kunde ikke uttale sig om Hovedøen, men det var meningsløst at Ø.L. ikke kunde avgi klart 

regnskap. Hellqvist mente at det ikke hadde været noget styre, hvor Grinager ikke hadde hatt noget å 

klandre, men naar han sitter i styret selv, er regnskapet i uorden. 

Fru Grinager syntes at særlig medlemmer fra Ø.L. kunde uttale sig og at man, om man skulle skilles, 

kunde skilles i venskap. 

Grinager gjorde opmerksom paa at regnskapet fra Ø.L. var levert i revidert stand og godkjent på 

forrige generalforsamling. Angaaende Hovedøen saa var der nogen som hadde reist med engang, 

mens de andre hadde bestemt at feste for pengene. Børresen var vistnok gaat særlig tidlig. 

Astrid Hansen: Grinager talte om at regnskapet var godkjent. Jeg kunde ikke forlange bilag før jeg fikk 

regnskapet av Ruth Hansen. Engang  jeg var oppe hos hende fikk jeg regnskapet og spurte da efter 

bilag, men svarte hun at hun ikke hadde faatt nogen bilag. Likeledes var det gjort opmerksom paa, at 

Ø.L. hadde saa mange medlemmer, men efter regnskapet var det kun ca 10 stkr. som hadde betalt 

kontingent. En del papirmedlemmer hadde ogsaa Oslo Sangdanslag, og slik var det vel ogsaa med 

Ø.L. Hun hadde ogsaa været med å danse paa Hovedøen, men hun hadde ikke fått kaffe. Når 

regnskapet ikke er i orden, maa det, selv om det er godkjent, senere kunde rettes naar dette 

opdages. 

Fru Grinager: Det er jo kun de kr. 50.- fra Hovedøen,hvorfor der mangler bilag. Hun spør hvad 

Holmen hadde faatt for at han spilte. Han svarte kr. 5.-. 

Grinager: Regnskapet blev overlevert samme dag Oslo Sangdanslag gikk sammen med Økern 

Leikarring. Det var ikke Ø.L. feil at kassereren i S. ikke hadde faat regnskapet tidligere. 

Hellqvist: Det var en selvfølge at regnskapet blev godkjent, da det var gokdkjent av revisjonen, men 

det er jo naar kassereren ikke faar bilagene det maa gjøres indsigelse. 

Astrid Johansen: Det var Asbjørn og jeg, som skulde revidere regnskapet, men jeg fikk ikke nogen 

beskjed. Fru Grinager hadde spurt Andresen, og han trodde det var Henning Johansen og Gulborg. 

Astrid Hansen syntes det var rart at Grinager skulde ta dette saa ilde op, da Grinager jo ikke var 

kasserer. Eli Nygaard hadde jo ikke rede paa nogen ting. Det var fru Grinager, som hadde ført 

regnskapet. Ingenting er riktig. Alt er galt. Forresten sitter jo Eli Nygaard her og kan svare selv for 

dette, og ikke alle andre. 

Børresen: Ang. bilag var det opført kr. 5.- til bil for 3 stkr. fra Kildalsgt. 4 Østbanen. Det trodde han 

ikke kunde koste saa meget. Det var jo heller ikke blit spurt om å få ta de 5 kroner av kassen. Paa 

forskjellige bilag staar det f. eks. kr. 1.50, 2.50 til trikk. Saadant skulde ogsaa være sagt fra til 

medlemmene. Revisjonen gikk for øvrig for hurtig, saa de ikke fikk revidert ordentlig. 



Fru Grinager: Jeg gikk 3 gange paa Festningen for å faa laane sverd til Hamar-turen. Jeg skulde altsaa, 

da Grinager var arbeidsledig, ha gaat den veien. 

Strøm gjorde opmerksom paa, at han mange gange hadde bilt fra Thorshaug apotek og til Østbanen 

og herfor betalt kr. 4.80. 

Eli Nygaard sa at dette var rigtig og at Grinager hadde glemt å ta igjen pengene, da han hadde lagt ut, 

men at hun hadde mindet ham om det. 

Børresen: Det var endda feil, da medlemmerne skulde underrettes. 

Grinager: Styret hadde besluttet det . 4 av styremedlemmerne hadde været enige herom. 

Børresen mente at medlemmerne allikevel skulde været underrettet. 

Astrid Hansen syntes at det ikke var mer enn rett at vi kunde forlange alle bilagene og faa 

gjennemgaatt kassen. Regnskapet er jo galt og saa lenge sammenslutningen er, maa O.S. kunde 

fordre ordentlig regnskap fra Ø.L. Grunnen til at saa mange pirker i Ø.L.’s kasse, er, at den er gal. Det 

er opført 27 medlemmer, mens kun 10 har betalt. 17 arb.ledige medlemmer må man kunne gå ut fra 

at Ø.L. ikke har hatt. I beretningen staar det opført øvelser og fester i lange baner, men kun en 

brøkdel staar i regnskapet. 

Grinager: Skal vi ikke ha kvittering for Hamar-turen eller for de penger der blir lagt i pant paa 

festningen. Ø.L. forsøkte kun at balansere sine utgifter. Disse var smaa, og derfor kunde 

medlemmerne ogsaa slippe at betale kontingent. Naar medlemmerne var hos ham paa Økern, 

forlangte han aldri kontingent. ”Økern Leikarring har i dag besluttet at Ø.L. i dag melder sig ut av O.S. 

og faar sin ring for sig selv. Jeg vet nok at der i Sangdanslaget har været ført en systemastisk kamp for 

å få medlemmer av Ø.L. til å fortsette i O.S. Til og med har medlemmer fra O.S. været hos enkelte av 

Ø.L.’s medlemmer og brukt en ”helvedes kjæft” for å faa medlemmerne til å fortsette i O.S.” 

Børresen gjorde opmerksom paa, at det nok hadde været et litet lag hos ham, men ikke noget 

spesielt møte, men at det hadde været holdt møter hos Grinager, det visste han. 

Grinager innrømmet dette. 

Eli Nygaard oplyste at ialfall en hadde været hos hende og bedt hende fortsette å stå i O.S. 

Astrid Johansen hadde aldrig været paa nogen saadanne møter. 

Hellqvist: Det var litt overraskende at Økern Leikarring i dag har besluttet å gå ut. Først maa det vel 

besluttes at O.S. og Ø.L. gaar fra hinanden og derefter kan hver ring bestemme for sig. Foreløpig maa 

man bestemme sammen. Grinager sa at ”Ø.L. har besluttet”. Det kan han ikke si, men jeg kan jo 

tenke mig at det maa bli skilsmisse. 

Astrid Hansen: Skal først faa lov at minde Grinager om de ord han sa oppe hos sig: ”O.S. har ødelagt 

Ø.L.” De, der skulde gaa med Grinager, maatte gaa under pisken, og ikke ha rede paa nogen ting, og 

trodde hun ikke det var mange som vilde det. Ø.L. kunde man forresten ikke si var blit ødelagt, da 

den ved sammenslutningen hadde kr. 8.- og nu var jo kassebeholdningen kr 155.-.  

Der blev derefter diskutert frem og tilbake uten at man kom lenger. Astrid Hansen fastholdt sitt 

ønske om klart regnskap med bilag før ringene gikk fra hinannen. Tilslutt blev det bestemt at 

fortsette generalforsamlingen paa neste møte, og at revisorene skulde faa Ø.L. bilag overlatt til 

ordentlig gjennemgaaelse. Hovedpostene var imidlertid kr. 22,-, hvorfor savnedes bilag, samt de kr 

50,- fra Hovedøen. 

(Kommentar: Det omtala stemnet på Hovedøya var truleg Arbeiderpartiet sitt sommarstemne 5/7-

1925 er Roald Amundsen heldt tale og ca 10000 menneske var samla. Økern Leikarring hadde 

tydelegvis hatt framsyning, med Ludvik Holmen som spelemann og med dansarar også frå Oslo 

Songdanslag. ) 



Generalforsamlingen fortsatte 10/3 26 

1. Dagsorden: 1. Protokol 2. Regnskap fra Økern L. 3. Sammenslutning 4. Valg 5. Eventuelt. 

Da sekretæren ikke var fremmøtt maatte protokoloplæsningen utstaa. Derefter gikk man over til 

regnskapet. Der opstod noksaa megen meningsutveksling mellem formannen og revisorene og 

mellem Henning Johansen og revisorene. Fritatt for kontingent var Grinager og frue samt Holmen. 

Detter blev optatt paa møtet. Derefter kom posten paa kr. 22,- op. Formanden blev anmodet om at 

redegjøre for denne, men han kunde ikke huske den. Det var flere poster, som var meget 

omdisputerte, nemlig en regning paa kr. 36.- og en paa kr. 5,-. Grinager redegjorde herfor. Derpaa 

var det posten paa kr. 50,-, hvorfor der ikke fandtes kvittering. Disse penger skulde efter beslutning i 

laget været i lagets kasse. Pengene skulde efter sigende været brukt til kaffe og mat ved opvisning 

paa Hovedøen. Forslag fra revisorene at de kr, 50,- skulle skaffes til rette og innføres i kassen. 

Det endelige resultat var, at kr. 19.80 skulde tilbakeholdes naar Økern Leikaring fikk sin del, av 

kassebehholdningen utbetalt. 

Grinager og hans tilhengere forlot derefter salen. 

Sangdanslagets videre generalforsamling besluttedes utsatt. 

   ------------------------------ 

Der blev paa øvelsen den 17. mars valgt en komité til at ordne med generalforsamlingen. Denne 

bostod av : Frk Astrid Hansen, Frk Ruth Hansen, Herr Børresen og Herr Hellqvist. 

Denne komité hadde møte den 19/3. Samtlige var tilstede. Dagsorden for generalforsamlingen blev  

opsatt: 

1. Aapning, valg av dirigent og referent 2. Protokol, 3. Regnskap (bunadspørsmaal) 4. Lagets navn 5. 

Innkomne forslag 6. Lovforslag 7. Kontingentspørsmaal 8 Val paa styre og revisorer 9 Eventuelt 

(Lokalspørsmålet). 

Man besluttet at herr Hellqvist kunde aapne møtet. 

Gereralforsamling den 24/3 - 1926 

avholdtes i Arb.samf. tilstede var 15 stk. 

1. Herr Hellqvist aapnet møte og opleste dagsordenen. (Se dagsordenen ovenfor.) 

2. Protokollen blev oplest og godkjent. 

3. Regnskapet blev oplest og godkjent. Bunadspørsmålet: Holmen hadde en bunad, som var lagets 

eiendom, og blev det foreslaat at man overlot til det kommende styre og fastsette pris paa bunaden 

og selge den. Dette blev vedtatt. 

4. Lagets navn: Oslo Sangdanslag blev foreslått og vedtatt. 

5 Intet forslag var innkommet. 

6. Lovforslag. Hellqvist opleste saavel de gamle love som komitéens lovforslag. Disse blev vedtatt 

med en liten tilføielse. 

7. Innventarfortegnelse blev oplest. Kontingentspørsmaalet: Det blev foreslaatt kr 1.- pr. øvelse. 

Dette blev vedtatt. 

8. Valg paa styre og revisorer. 

Til formann blev foreslått Ruth Hansen, men frasa hun sig valg. Børresen blev derefter foreslått og 

valgt til formann. Til kasserer blev valgt Astrid Hansen. Valg paa resterende 3 styremedlemmer. 

Foreslått blev: Ruth Hansen, Erikka Pedersen, Holmen, Ingeborg Olsen, Auli, Andresen. 

Valgt blev: Alf Andresen 16 st Ruth Hansen 15 st, Ludv. Holmen 11 st. 2 Suppelanter: Erikka Pedersen, 

Ingeborg Olsen. Valg paa revisorer: Foreslått blev: Bøgh-Olsen, Hellqvist, Pettersen. Valgt blev: Bøgh-

Olsen, Pettersen. Suppleant: Hellqvist. 



Valg paa en representant til Oslo Fylkeslag: Ruth Hansen blev foreslått og valgt. Som suppleant blev 

foreslått Hellqvist og Børresen. Valgt blev: Børresen 11 st Hellqvist hadde 6 st. 

Møtet hevet.  Ruth Hansen (sign) f.t. sekretær 

Den 12, april 1926 

møte hos Grinager for at ordne de to ringers, Økern Leikarring og Oslo Sangdanslag, mellemværende. 

Fra Sangdanslaget møtte: Børresen, Ruth Hansen, Astrid Hansen, Alf Andresen og revisor Gustav 

Pettersen. 

Man enedes om at Økern Leikarrings tilgodehavende av den felleskasse skulde utgjøre kr. 49.01. Der 

blev imidlertid av Gustaf Pettersen oplest et forslag avfattet av ham, og efter dettes oplesnings 

uttalte Grinager at han vilde overlate saken til sagfører, hvorefter Sangdanslagets medlemmer gikk. 

Før Sangdanslagets representanter gikk fra hinannen, blev man enige om at Gustaf Pettersen fikk 

ordne saken med Grinager, da nevnte forslag var fremsatt av ham og der ikke var tatt noget 

standpunkt til dette i styret, hvorfor det fikk stå for hans personlige risika og regning. 

Onsdag den 14. april 1926. 

Ruth Hansen hadde mottatt en skrivelse av 13. april fra o.r. sagf. Viggo Hansteen vedr. lagets 

mellemværendet med Ø.L. Denne blev behandlet av styret, som belv enige om ikke at gå med paa at 

betale mer enn kr. 49.01 til Ø.L. Gustaf Pettersen skulde tale med herr Hansteen.  

På samme møte blev Herman Grinager ekskluderet av Oslo Sangdanslag for alltid efter forslag 

fremsatt av Astrid Hansen. Beslutningen var  enstemmig. (medlemsmøte) 

Styremøte den 16/4 - 1926. 

holdtes hos Børresen. Samtlige var tilstede. 

1. Valg paa næstformand og sekretær. Til nestformann valgtes Alf Andresen. Til sekretær valgtes 

Ruth Hansen. 

2. Det blev besluttet at melde laget inn i Noregs Ungdomslag. 

3. Man besluttet å leie den lille sal i Arb.samf. til kaffespleis onsdag 5. mai. Samtidig besluttet man å 

forsøke å få leiet den lille sal til de ukentlige øvelser. 

Møtet hevet. 

Onsdag den 21. april 1926. 

Ruth Hansen hadde atter mottatt en skriv. av 19 april fra o.r. sagf. Hansteen vedr. samme sak. Denne 

gikk ut paa at Sangdanslaget skulde betale kr. 68.28 og underskrive en erklæring, hvori lagets styre 

tilbakekaldte sin saakaldte beskyldning mot Grinager. Styret besluttet ikke at underskrive 

erklæringen, da den ikke vedkom styret, men kun Gustaf Pettersen personlig. Heller ikke vilde man 

betale mer enn kr 49.01. Overdrog Pettersen at krf. med Hansteen. 

Lørdag den 24. april 1926 

ringte Pettersen til Ruth Hansen og meddelte at han agtet å henvende sig til  o.r.s. Rognlien vedr. 

saken med Ø.L. 

Styremøte den 26/4 1926 

paa kafé Vidar. Tilstede var samtl. styremedlemmer samt her G. Pettersen. Gustaf Pettersen 

meddelte at han hadde henvendt sig til o.r.s. Rognlien og at denne hadde tilskrevet o.r.s. Hansteen. 

Konferansen for øvrig gikk ut paa, at Oslo Sangdanslag ikke hadde noget med det av herr Pettersen 

fremsatte forslag til overenskomst mellem ringene og at Grinager i tilfelle fikk anlegge privat sak mot 

herr Pettersen. Iflg. protokollen skulde kr 19.80 fratrekkes Ø.L.’s tilgodehavende av den felles kasse, 



hvorved Ø.L.’s tilgodehavende blev kr. 48.48, hvilket beløp Pettersen hadde overdratt Rognlien mot 

kvittering. Styret var enig i de av Pettersen trufne disposisjoner.  R. Hansen (sign) Sekr. 

Styremøte 30-4-26 

Tilstede var Astrid Hansen, Børresen, Andresen, Holmen 

Man drøftet arrangement av festen 5-4. Det blev enstemmig vedtat å ha litt underholdning til festen. 

Formanden påtok sig å ordne dette, da han hadde tænkt å få herr Strømborg til underholde, hvilket 

styret var enig i. Entréen blir sat til kr 1,50 med bevertning. Møtet hævet.  

L. Holmen (sign) sekretær 

Styremøte 25-5-26 

Tilstede var Børresen, Astrid Hansen, Andresen og Holmen. Det blev behandlet arrangement av 

festen på Tangen 12-6. Man blev enige om å avertere festen i avisen deroppe. Andresen fik i opdrag 

å ordne med musikk. Holmen påtok sig å lave plakater. Møtet hevet. 

L. Holmen (sign) sekrtr. 

Styremøte 2-6-26 

Samtlige var tilstede. Form. fremkom med spørsmål om vi hadde nok dansere til Tangen. Da det viste 

sig at det var for få av vore egne til å danse opvisning blev man enige om å få 4 dansere fra 

”Arbeidernes Leikaring” samt betale reiseutgiftene for disse. Møtet hevet. 

L. Holmen (sign) sektr. 

Medlemsmøte 21-6-26. 

Form aapnet og ønsket velkommen. Han oplyste at vi skulde være med i filmindspillingen på gården 

”Sten” i Bærum søndag 28-6. Dette var litt uheldig da ringen hadde lovt å assistere på Kollbotn. 

Pettersen mente at ringen skulde ta med turen til Bærum, og at det var tidsnok å komme til Kolbotn 

om aftenen kl. 8 eller om ringen kunde reist til Kolbotn lørdag aften. Ingeborg Olsen foreslog at vi 

skulde reise til Kollbotn lørdag og til Bærum søndag. Dette blev enstemmig vedtatt. Siste øvelse 

avholdes 30-6 hvorpå ringen tar ferie. Møtet hævet. 

L. Holmen (sign) sekrtr. 

Styremøte 6-8-26 

holdtes hos Børresen. Tilstede var Astrid Hansen, Børresen, Andresen, Holmen og supleant Ingeborg 

Olsen. 

1. Valg på sekretær efter Ruth Hansen. Valgt blev Ludvig Holmen. 

2. Til spillemand efter Gundersby blev foreslott Holmen, som var villig. 

3. Man besluttet å avholde medlemsmøte onsdag 11-8 kl. 7 i Norbygt 11. 

4. Det blev besluttet, efter forslag av formanden, at vi skulde opne sæsonen med en fest i 

”Arbeidersamf.” 1 Fruktkurv til utlodning. Møtet hevet. 

L. Holmen (sign) sekrtr. 

Medlemsmøte 11-8-26  kl 8 

hos Astrid Hansen, Nordbygt. 11. Møtet blev aapnet av form. Som ønsket velkommen. 

1. Fest 21-8. 

Medlemmene var enig i å avholde fest 21-8. En del påtok sig å bake for at bevertningen skulde bli 

billig. Til musikk blev bestemt trækkspil av herr. Lie. 

2. Gave til Gundersby 

Forslag fra styret om å kjøpe en ting til Gundersby som takk for musikken i laget. Man blev enige om 

å ta 25 kr. av kassen å kjøpe en gjenstand for. 



3. Første øvelse avholdes onsdag 26-8 i Arbeidersamfundet. 

4. Turer 

Form. foreslog at vi skulde ha tre turer i høst, til Tangen, Solør og Verne Kloster. Holmen foreslog at 

vi snarest mulig skulde arrangere turen til Tangen. 

5. Norigs Ungdomslag 

Form. foreslog å melde laget inn i N.U. snarest. Vedtatt. Møtet hevet. 

L. Holmen (sign) sekrtr. 

Fest 21-8-26 

i ”Arbeidersamfundet”. Form. aapnet festen og ønsket velkommen. Musikken blev besørget av Lie og 

Holmen. Ringen hadde opvisning og herr Nygård, som velvilligst hadde stillet sig til disposisjon 

underholdt med sang og høstet masse bifald. Ingeborg Olsen forærte en vase med frukt som blev 

utloddet. Den vellykkede fest blev avsluttet kl 1. 

Styremøte 14-9-26 hos Børresen. Samtlige var tilstede. 

Turen til Tangen 

Form. hadde mottat et brev fra Tangen om at lokale var leid til lørdag 18-9. Det blev besluttet å leie 2 

biler for at det skulde bli god plads. Reisen skulde koste 5 kr pr. medlem. Til musikk blev leid 2 til å 

spille trækspil og sitter for 20 kr. Form. foreslog at vi skulde påskjønde vedkommende som assisterte 

os i Tangen med 5 kr. Vedtatt. Det blev besluttet å ta med en fruktkurv til utlodning. Møtet hevet. 

L. Homen (sign) sekrtr. 

Styremøte 29-9-26 

kl ½ 8 i ”Arbeidersamfundet”. Tilstede var Astrid Hansen, Erika Pedersen, Børresen, Andresen og 

Holmen. 

1. Halvårsmøte 

Det blev besluttet å avholde halvårsmøte den 20-10-26 kl 8 i ”Arbeidersamfundet”. Følgende 

dagsorden blev satt op. 1. Beretning. Protokol. 2. Regnskap 3. Innkomne forslag 4. Valg 5. Eventuelt 

Forslag må mære innsendt til styret minst 14 dage før møtet. 

Kaffespleis besluttes avholdt onsdag 6-10 i Arbeidersamfundet 

Man blev enige om å forsøke å få leid lokale i Bøndernes Hus snarest for å avholde en større 

dansefest. Møtet hevet.  L. Holmen (sign) sekrtr. 

Halvårsmelding 23-3  -  20-10-26 

Medlemstallet. Siden Økern Leikaring gik ut av Oslo Songdanslag har medlemstallet øket, så antallet 

er nu 32. 

Instruktør. Til instruktør har vi fremdeles hat herr Warme, som har utført sit arbeide med dyktighet. 

Øvelser. Det har i nævnte periode været avholdt 17 øvelser. 

Fester. Der har været avholdt 4 fester hvorav 2 Tangen. Der har været avholdt 2 kaffespleismøter. 

Nedenstående danser har været gjenemgått: 

Songdanser: Agnus dei, Husk upp i ring, Eg gjek meg upp til sæterli, Det var i kvell, Aasmund 

Frægdegjævar, Margit Hjukse, Fantegutten. 

Musikkdanser: Figaro, Fandango, Firetur frå Romerike, Firetur I frå Namdalen, Sekstur I frå 

Namdalen, Sekstur II frå Namdalen, Seierstadhopsa, Østgøtapolsk, Skånsk Kvadrilje, Daldans 

Danseopvisninger. Lagets medlemmer har i sommerens løp deltat i flere opvisninger. På Hovedøen 4 

juli, på Bygdø 4 juli, Tangen 12 juni, Kollbotn 19 juni, Filming i Bærum 20 juni, Tangen 18 sept, Loge 

”Signalklokken” 8 oktb. 



Styremøter. Der har været avholdt 7 styremøter. 

Medlemsmøter. Der har været avholdt 2 medlemsmøter. 

Laget har kjøpt en lysestake som erindring til Gundersby. Laget har sendt telegrammer til Ingrid 

Nygårds søster og Ingeborg Olsens forældre. 

Oslo 20-10-26   Ludv. Holmen (sign) sekrt. 

Halvårsmøte 20-10-26 

Halvårsmøte avholdtes 20-10-26 kl 8 i Arbeidersamfundet. Børresen åpnet møtet og opleste 

dagsordenen: 

1. Beretning. Protokol. 2. Regnskap 3. Innkomne forslag 4. Valg 5. Eventuelt 

Da ingen hadde noget å innvende herimot blev denne vedtatt. 

1. Beretning og protokol blev oplest og vedtatt. 

2. Regnskapet blev oplest og godkjendt. Kassabeholdning kr. 111.75 Beretning fra revisorene blev 

oplest. 

3. Innkomne forslag  Intet  forslag var innkommet. 

4. Valg. Valg på kasserer. Andresen foreslog Pettersen, men som ikke kunde ta imot valg da han ikke 

bor i byen. Foreslått blev: Astrid Haug, Eikrem. Valgt blev Astrid Haug 

Valg på styremedlem. Valgt blev Astrid Hansen med akklamation. 2. Supleant. Valgt blev Astrid 

Johansen 

5. Eventuelt  Forslag fra Astrid Hansen at man valgte 3 til å assistere styret på festerne. Disse blev 

balgt: Bertha Hansen, Martha Børresen, Anna Jensen 

Ingrid Hansen spurte hvordan det gik med innmeldelsen N.U. form. Besvarte dette. 

Pettersen henstillet til styret å ta under overveielse om deltagelse i stevnet i Stockholm til næste 

sommer og fremkom med nogen oplysninger om dette stevnet. 

Astrid Hansen fremholdt at vi snarest burde holde en basar. 

Møtet hevet!  L. Holmen (sign) sekrt. 

Styremøte 23-11-26 

Styremøte avholdtes 23-11 på kafé ”Vidar”. Samtlige var tilstede. Til behandling forelaa: 

1. 4 Aarsfest 

Festen avholdes 12-12 i Arbeidersamfundet. Trækspil av herr Lie. Underholdning av skuespiller 

Maurstad. Utlodning av fruktkurv. Dette blev vedtatt. 

2. Leie av lokale til juletræfest. Blev enige om å forsøke å få Arbeidersamf. 

3. Basar. Blev besluttet å forhøre os om Akergt. Missionshus. 

4. Karneval. Forespørge medlemmene om vi skulde arrangere karneval på Ekebergrestauranten. Det 

vilde koste ca 8 kr pr stk med varm aften. Møtet hævet.  L. Holmen (sign) sekert. 

4 årsfest 12-12-26 

4 årsfest blev avholdt 12-12- i Arbeidersamfundet. Festen opnedes av form. som ønsket velkommen. 

Eferat man hadde danset litt blev der servert kaffe og kaker og derpå fik herr Pettersen, som er en av 

de eldste i laget, ordet. Han læste opp en 4 års oversigt over lagets arbeid og virke. Man fik her høre 

hvordan laget hadde gått frem og tilbake i disse fire år og at man måtte si at det siste år hadde været 

et fremgangsår. Derpå fik instruktøren , herr Warme ordet. Han oplyste at laget siden han overtok 

instruksjonen hadde gjennemgått ca. 50 danser, det var 29 sangdanser, 15 norske og 5 svenske 

musikkdanser. Han uttalte at dansen altid hadde været pen og korrekt og sluttet med ønsket om 

fortsat held og fremgang for laget. Derpå var det underholdning av skuespiller Maurstad som spilte 



hardingfele og læste opp og han høstet vældig applaus. Festen fortsatte i den beste stemning til kl. 1. 

Under festen innløp telegram fra Arbeidernes Leikaring. 

Styremøte 17-12-26 

Samtlige styremedlemmer var tilstede. 

Til behandling forelå: Juletræfesten. Det blev besluttet å avholde juletræfest den 31-12 i 

Arbeidersamfundet. Blev enige om å lave poser til barna selv istedenfor å kjøpe færdige poser. 

Bevertning til barna, shokolade og julekake. Bevertning til voksne kaffe og julekake. Entré blev sat 2 

kr for voksne 0,75 for barn. Møtet hævet. 

Juletræfest 31-12-26 

Juletræfesten (hadde) var sjeldent godt besøkt. Efter Gundersby musikk gikk store og små rundt det 

vakre  juletræ. Barna blev beværtet med chokolade og julekaker og alle fik pose. Efterpå blev det 

opvisning av leikaringen, og festen fortsatte så for de voksne, som også blev beværtet. Festen sluttet 

først efter at det hadde gått en time av det nye år. 

Styremøte 7-1-27 

Samtlige styremedlemmer tilstede. 

1. Karneval 

Blev enige om å leie Ekebergrestauranten til karneval den 12-2-27. Leien er 30 kr og utgifter til 

servering kommer på 3 kr pr person. Billetprisen blev derfor sat til 5 kr. 

2. Sangøvelse 

Det blev besluttet å holde en ½ times sangøvelse hver onsdag, da det er ustøtt med sangen. Møtet 

hevet. 

Styremøte 22-1-27 

Tilstede var Astrid Hansen, Alf Andresen, Astrid Haug, Børresen, Ingeborg Olsen.  

Formanden foreslog kaffespleis lørdag 29-1-27. Dette blev vedtatt. Jentene lovet å bake som vanlig. 

Blev enige om påny å søke om optagelse i Oslo Fylkeslag. 

Blev enige om å innby herr og fru Warme samt herr og fru Lie til karnevalet. Møtet hævet. 

Karneval 12-2-27 

Karnevalet holtes den 12-2 på Ekebergrestauranten og var godt besøkt ca 75 personer. Salen var 

festlig dekorert og stemningen var udmerket. Musikken blev besørget av Olso Jazzband. Kl. 12 blev 

der servert kaffe og smørbrød, hvorefter festen fortsatte i den beste stemning til kl 3. 

Styremøte 8-3-27 

Samtlige var tilstede. Form. aapnet møtet. 

Generalforsamling. Denne besluttes avholdt 30 mars kl 8 i Arbeidersamfundet. Følgende dagsorden 

blev satt op. Dagsorden. 1. Beretning Protokol. 2. Regnskap 3. Innkomne forslag 4. Valg 5. Eventuelt 

Forslag må være innkommet til styret 14 dage før møtet. 

2. Forespørsel om å gi opvisning på en fest i Valdresringen. Styret blev enige om ikke å danse for 

Valdresringen. 

3. Det blev besluttet å forsøke å arrangere en fest eller stevne sammen med Oslo 

Ungdomsmusikkorps. Møtet hævet. 

Styret i Oslo Songdanslag og styret i Oslo Ungdomsmusikkorps var samlet til møte 21-3-27 

angående samarbeide i sommer. Styrene blev enige om å forsøke å få istand fællesarrangement. Det 



blev besluttet at Oslo Songdanslag skulde ordne med lån av Freiaparken til en konsert og Oslo 

Musikkorps skulde ordne med leie av lokaler utenbys.  Ludv Holmen (sign) sektr. 

Styremøte 28-3-27 

Samtlige styremedlemmer tilstede. Man behandlet generalforsamlingen. Det var indkommet forslag 

fra Andersen om å danne en reisekasse. Styret anbefalte dette. Opvisning på Folkemuseet Bygdø til 

sommeren. Styret blev enig om at man mottar tilbud om å danse på Bygdø. Møtet hævet. 

Halvårsmelding for tiden 20-10-26 til 30-3-27 

Medlemstallet har i det forløpne halvår gåt ned så det er nu 21. Til instruktør har vi hat herr Warme 

som instruerer laget med stor dyktighet. Øvelser. Det har i siste halvår været avholdt 19 øvelser og 5 

fester. Der har været holt 7 styremøter. Opvisninger. Av opvisninger har det været følgende: 

Solørlaget 24-11, 4 årsfesten 12-12. Valdresringen 18-12. Juletræfesten 31-12 og Loge ”Strid og Seier 

19-3-27. Av danser som er gjennemgåt er først følgende nye: Olav Liljukrans, Nykken og Heiemo, 

Firetur II frå Namdalen, Krossdans med 3 dertil kommer de fleste danser som er nevnt i forrige 

halvårsmelding. Laget er nu indmeldt i Oslo Fylkeslag. Laget har sendt telegram til Arbeidernes 

Leikaring og blomster til fru Hansen. Som man av det foranstående kan forstå har laget stort sett hat 

en jevn periode og håper man at det vil fortsætte med fremgang. 

Oslo 30-3-27  Ludv. Holmen (sign) sekretær 

Gereralforsamling 30-3-27 i Arbeidersamfundet. 

Fremmøtet var godt, ca 20 stykker. Møtet opnedes av Viceform. A. Andresen som ønsket velkommen 

og derpå læste opp dagsordenen. 1. Beretning. Protokol. 2. Regnskap 3. Valg 4. Innkomne forslag 5. 

Eventuelt 

Da ingen hadde noe å innvende mot denne, blev den godkjendt. 

1. Sekretæren læste opp beretning og protokol, som blev vedtat. 

2. Regnskapet blev oplæst og vedtatt. Det viste en kassabeholdning  på 35,24 

3. Valg. Formanden blev gjenvalgt med akklamation. 

Valg på sekretær efter Holmen som frasa sig gjenvalg. Foreslått blev: Andresen, John Johnsen. Valgt 

blev Johnsen med 10 stemmer. 

Styremedlem. Valgt blev Anderson med akklamation. 

Valg på arbeidsutvalg. Følgende blev valgt: Børresen, Astrid Hansen, Johnson. 

Representant til Oslo Fylkeslag. Børresen blev valgt dette. Aviser fra O.F. sendes til Formanden. 

Revisorer. Bøch-Olsen og Pettersen blev gjenvalgt, supleant Ingrid Hansen. 

4. Innkomne forslag. 

Forslag fra Anderson om å opprette en reisekasse. Anderson redegjorde nærmere for sitt forslag og 

mente at det måtte gå an å spare om ikke mer end 25 øre uken. Det vilde være av stor betydning for 

lagets medlemmer at ha en reisekasse. Om dette blev det en længre diskusition hvor de fleste av 

lagets medlemmer hadde ordet. Astrid Hansen var imot reise og sparekassen av hensyn til de 

arbeidsledige i laget og hun uttalte at det var vanskelig nok å få inn kontingenten. Johnsen og Ingrid 

Hansen foreslog at man skulde lodde ut en gjenstand  på hver øvelse og at den som vandt skulde 

kjøpe næste gjenstand. Det som kom inn på denne utlodning skulle gå til reisekassen. Dette blev 

vedtatt mot 1 stemme. 

Eventuelt. Anderson påtalte den uskik det var blit å møte opp så sent til øvelsen. Man blev enige om 

å holde ”kaffespleis” onsdag før paaske. Turen til Tangen i paasken blev besluttet og ca 6-7 par kunde 

reise. Efterat Anderson hadde takket de avgåtte styremedlemmer blev møtet hevet. 

L. Holmen (sign) sekretær 



(Kommentar: Slutt på protokoll nr 2.) 

 

  Styreprotokoll for Oslo Songdanslag. Protokoll nr 3. 

Styremøte 

Avholdtes på kaffe Vidar Bærnt Ankersgt den 8/4-27. Samtlige styremedlemmer var til stede med 

untagelse av Astri Hansen vorfor Ingeborg Olsen møtte som første supelant.  

Der blev bestemt at der skulle avholdes Kaffespleis i Arbeidersamfundet Onsdag 13/4 vor en 

frugtkurv skulle utlodes. Forman fåreslo at vi burde leie et flag til 17 mai for at å gå under i toget da vi 

ikke har noget selv. Dette blev bestemt. Fåreleges på et medlemsmøte til avgjørelse. Samtidi nemte 

forman litt om det husfon som Oslo Fylkeslag skal igangsette insamlin til forman foreslo her at vi 

skulle avholde en fest og la overskudde gå til husfonnet. For øvrig blev bestemt at 6 par skal danse pa 

Bygdøi tredde hver søndag i sommer. Fritjof Jansen har spander en Chardinær som skal utlåddes på 

festen på Tangen i påsken. 

Fest på Tangen. 

Avholdtes første påskedag 17/4-27 vortil  der var fremmøtt ca 250 mennesker. Forman ønsket dem 

alle velkommen og en god påske. Så begynte dansen vortil musiken blev besørget av Lie og Holmen. 

Kl ½10 danset ringen en del av programmet som høstet meget bifal så gik dansen igjen til kl 11 vortil 

ringen danset resten av programmet også danset Gustav Petterson og Alf Andersen oksdansen som 

også høstet meget bifal siden gikk dansen med liv og lyst til kl 2. Danser som ringen danset var 

følgende. Troldans, Fram dansar, Aasmun Fregdegjeva, Firetur, Firetur 2 fra Romerike, 

Seierstadhopsa, Krossadans, Eg gikk meg opp til seterli, Sverddans, og alle gikk gjennemgående 

meget bra. Der blev også utlåddet en frugtchandinær som Fritjof Jansen hadde spandert. Efter festen 

var slutt gikk vi tilbake til Bekkevol vor vi hadde vort opholsted hos en meget koselig familie. 

J. Johnsen (sign) Sekretær 

Styremøte. 

Avholdtes i Arbeidersamfundet onsdag 27-4-27. Samtlige medlemer var til stede. 

Til behandling fårelå kjøp av flag til 17 mai. Forman mente at vi burde kjøpe det og kasserern oplyste 

at kassen var nåkså bra nu, og samtidi nemnte hun lit om at prøve og få låv til at danse ute på Sagene 

skole i sommer. Der blev vetat at kjøpe flag og vimpel til en sum a kr. 25.00 og J. Johnsen blev sat til 

at kjøpe de forannevnte ting sam stang. Styre blev samtidig enig om at åpne tåget for Valdresringen 

17 mai fra Bøndernes hus i Arbeidergt med eget flag. Samtidi snaket Forman om utsendingen til 

Norigs ungdomslags årsmøte 1, 2, 3, juni i år som holdes på Namsos. Styre blev her enige om at 

sende inn en skrivelse til Oslo Fylkeslag om at vi ikke kan sende nogen på grun av at ikke kassen tåler 

det. Møte hevet.  J. Johansen (sign) Sekretær 

Medlemsmøte 13/5. 

i Folkets hus. vor det var bra fremmøte. 

Forman ønsket alle velkomen til møte. Forman mente dansen på bygdø 17 mai vor 5 par skal danse 

også 1 eller 2 til at danse oksedans. Da det er for mange jenter så at der må tages ut 5 st foreslo Astri 

Hansen at det burde være lodtrekning som blev vedtat. Valgt blev. Astri Haug Ingri Hansen Astri 

Johnsen Else Andersen Berta Hansen men da Elsa Andersen ikke hadde anledning blev Fru Børresen 

valgt isteden. Forman hadde fått et brev fra O.F. om at O.S. hadde fått plads No 2 i toget 17 mai. Som 

fanebærer blev valgt J Johnsen og F. Jansen. Det var spørsmål fra Børresen om at få et bilde av O.S. 



og ta in i Norges fremtid, det blev enstemmi avslåt. Møte hevet. J. Johsen (sign) Sekretær. 

(Kommentar: ”Norges fremtid” var første namnet på vekeavisa til ”Fedrelandslaget”.) 

Styremøte 23/5-27 Kaffe Vidar 

Samtlige var tilstede. Til behandlin fårelå en reise i Pinsen. Det var påtengt at reise til Odalen og 

holde fest med opvisning det blev besluttet at A. Andersen skulle skrive og høre om vor vit vi kunne 

få leid lokale eller ikke til nevnte tid også blev der bestemt at Børresen skulle prøve og få leid en bil til 

turen. Forøvrig blev der bestemt at få leid et lokale til avholdelse av basar og dette skulle gjøres så 

snart som muligt. Så var der forslag fra forman om at forære Varme et bilde av laget som blev 

enstemmi vetat. Møte hevet J Johnsen (sign) Sek. 

Styremøte, Den 8/6-27 

Samtlige var tilstede. Forman hadde snakket med overlærerinde Settne ved Sagene skole om 

tilladelse til at avholde øvelse på Sagene skolegård vor han fik svar at han måtte sende en ansøkning 

til Oslo skolestyre som samtidi blev gjort. Forman har også fått lokale til basar vor vi kan få det siste 

søndag i november og første søndag i Desember også har han fått svar fra Solør at laget kan få leid 

lokale deroppe til avholdelse av fest for kr 25.00. Det blev enstemi vetat at skrive der op og leie 

lokale til 9/8-27. Møte hevet. J. Johnsen (sign) 

Styremøte, 1/6-27 

Samtlige var tilstede. Det var angående om at forære Lie, Holmen og Varme et bilde av laget. Forman 

mente at enten måtte mann gi alle eller ingen for ellers ville de bli misfornøid. Der blev enstemmi 

vetat at ikke gi nogen av de forannemte men isteden sende et til Tangen. Forøvrig blev der bestemt 

at reise til Tangen 25/6 og reise innom Jessheim på nedturn vor vi skal danse for at vekke interesse 

efter opfordring av O.F. Møte hevet. J. Johnsen (sign) 

Søndag 19/6 Danset Oslo sangdanslag for Akers sangerforbun på Lørenskog. 

Styremøte 12/8 - 27 

hos Børresen. Samtlige var tilstede. Formann ønsket styre vel møt til arbeide efter ferien. I 

behandling var angående reist til Tangen denne måned. Der blev bestemt at sammenkalle et 

medlemsmøte den 15/8 til avgjørelse av reisen Videre blev bestemt at skrive til Skarnes i Odalen og 

søke om at få leid lokale der til avholdelse av fest. Møte hevet. J. Johnsen (sign) Sek. 

Laget hadde opvisning i Norsk folkeviseleik lørdag 10/8 for losche Strid og seier og torsdag 15/9 for 

losche Signalkloken i venstres hus. 

Styremøte 20/9 

avholdtes hos Hansen Norbyg 11. Samtlige var til stede. Varme var også til stede. Første behandling 

var angående turen til Dokka N. Land 24/9. Der blev bestemt at avreise fra lørdag 24/9 kl 2 efm med 

bil også at sende chicen av lagets bilde til stedets avis som Ekrem hadde låvet at ordne. Anden 

behandling var angående underholdning til 5 års festen. Der blev bestemt at spørre Her Gunnersbye 

cenior om han ville holle talen for laget. Varme låvet at skaffe fest taler og Astri Haug og Astri Hansen 

skulle prøve at få Maurstad til at spille hardingfele. Envidere blev bestem at få en trio og Lie til 

dansemusik festen skulle bli i den lille sal og åmåtsalen i Arbeidesamfunne Torvgt 14II 8/10-27. Også 

blev bestemt at inbyde O.F. styre med damer også Astri Haug og Gustav Petterson som er av lagets 

stiftere til overværelse av festen. Møte hevet  J Johnsen (sign) Sek. 

Halvårsmøte i Arb. Samfunne Torvgt 142 D. 30/9-27. 

Fremmøte var meget godt.  



I Dagsorden 

II Prottokol og regnskap som blev oplest og godkjent. G. Petterson takket for godt ført regnskap og 

nemte samtidig reisekassen som nu består av 23.00 kr. 

III Låvforandring. G. Petterson ment at paregraf 6 burde fjærnes eller rettes på da der har vist sig at 

den ikke kan bli holdt. Forman fåreslo at den skulle stå som den er da den burde være så streng og 

dett blev vetat. Samtidig oplyste forman at ingen burde danse moderne danse enten de var i buna 

eller ikke verken pa dans eller øvelser. Derefter blev låvene godkjent og vetat. 

IIII Valg av kasserer og et styremedlem. Astri Haug frasa sig gjenvalg som kasserer. A. Andersen fåre 

slo gjenvalg forman fåreslo Ingri Hansen og J. Johansen Anna Hansen. Ingri Hansen blev valgt med 9 

stemmer. Anna Svendsen fik 2. Valg på styremedl.  Astri Hansen blev fåreslåt gjenvalgt forman 

fåreslo Anna Jensen. Astri Hansen blev valgt med 8 stemmer. Anna Jensen fik 3. Så var der valg på et 

medlem til festkomiteen og J. Johnsen fåreslo Nygår som blev valgt med aklamasjon. Forman takket 

derefter Astri Haug på lagets vegne for hennes strevsomme og vel utførte arbeide som kasserer og 

ønsket Ingri Hansen velkommen i styre og  at hun ville styre kassen like godt Astri Haug. Møte blev så 

hevet.  J. Johnsen (sign) sekretær. 

Styremøte 24/10-27 hos Hansen Norbygt 11. 

Samtlige var til stede. Forman ønsket alle velkommen. Til behandling forelå at forære Alf Andersen 

en ting på hans føtselsdag da han lå på sykehus 26/10. Der blev bestemt at kjøpe en frugtkurv og 

nogen blomster til kr 5.00. Så blev der bestem at igangsette en utlodning snarest muligt. Pikerne 

hadde låvet at gjøre i stan en dukke i nasjonaldragt og guttene skulle kjøpe 6 sølv teskjer i etui. 

Børresen låvet og gå på Politistasjon om tilladelse til utlådningen. Samtidi var der tale om at kjøpe 

bakervarer til kaffespleisen men dette blev for dyrt så der blev bestemt at pikerne skal holde på og 

bake da dette blir billigere. Forman nevnte en reise til Råde han hadde skrevet dit og fått leid lokale 

for 60.00 kroner men vi måtte først søke lensman om tilladelse for at få avholde fest der. Der blev 

også bestemt at forman skulle ringe til Ski og spørre om tilladelse til at få leid lokale der til en fest. 

Forman nevnte også fagler  og juletrefesten men det var ingen stemning for det så der blev foreslot 

at avholde en almindelig nytårsfest. Møte hevet. J. Johnsen (sign) 

Styremøte 8/11-27 

Forman opnet og ønsket alle velkomne. Det var angående at skaffe Fia nogen penger for hu klaget 

over at kassen var tom. Forman hadde tengt på at holde juletrefest på Tangen i år eller reise dit en av 

de første søndager, der blev bestemt fårelegge det for medlemmene på første møte. Så var det 

angående reisepenger til medlemmene det blev bestem at betale etter fortjenesten Spørsmålet 

angående juletrefesten og ta pengene fra reisekassen blev nedstemt. Møte hevet. J. Johnsen (sign) 

sekretær. 

Styremøte 9/12-27 

Forman åpnet møte og ønsket velkommen. Fraværene var sekretæren Astri Johansen møtte som 

supelant. 

I sak. Lokal leie. Nordahl Brunsgt 22-24.  

Man blev enige om å gå og se på lokale Leien skulle være om kring 12 á 15 kr. I tilfelle lokale var 

større end det vi har mente forman at vi hadde fordeler av at leie det da de fleste bygdelag kommer 

til at samles der. 

II sak Sankor. 

Styre blev enige om at forsøke å få i stan et kor men da vi ikke har anledning til å leie ekstra lokale må 



medlemmene møte presis kl 8 og ha sangøv før dansen. Møte hevet.  

For sekretæren Astri Johansen (sign) 

Styremøte 21/12-27. 

Forman åpnet møte og ønsket alle velkommen. Samtlige var til stede. 

I sak. Alf Andresen 

Det blev bestemt at sende ham en juleglede og noget frugt. Der blev bevilget 7 kr til dette. 

II sak  Juletrefest i Arbeidersamfundet Torvgt 14. 

Det blev bestemt at kjøpe frugt og cokolad til 75 poser, og bilet prisen blev bestemt til kr 1.00 for 

barn og kr 2.00 for voksne.  Anders Andersen låvet å kjøpe al pynten til juletrefesten. Møte hevet. J. 

Johnsen (sign) sekretær. 

Fem årsberetning 10/11-27 

Oslo sangdanslag blev ofesielt stiftet 11-10-22 men allerede sommeren 19-22 hadde et kursus som 

Øigar og frue ledet laget benyttet samme navn. Lagets første styre bestod av her Einar Johnsen Einar 

Øigar, H. Grinager frøkenene Marie Johnsen og Astri Haug. 

Det første styre fik selvølgeli nåk og gjøre med å planlege arbeid som ringen hadde sett sig som mål. 

Og det første år var nåkså slitsomt. Medlemsantallet hadde i første halvår øket fra ved starten å være 

34 medlemmer til 53 ved halvarskifte 1/4-23. 

En av de ting som det første styre hadde tat sig særlig av var og sigre lagets økonomi. Der blev blant 

andet avholt en basar som inbragte ca 1000.00 kr. 

I slutten av 1922 blev den Norske folkevisering stiftet og laget blev samme år inmeldt der. 

Neste arbeidsår blev ikke fult så godt. Dette må vel nermest tilskrive den ting at mens man i første 

året arbeidet med lyse minder fra det nordiske stevne sommeren 1922 nu hadde til rettelagt det 

meste av arbeide som var påtengt. Medlemsantallet var nu 55 men derav var det nokså mange 

papirmedlemmer så efter halvårsberetning regnet man kun med 15 aktive medlemmer. At tallet av 

aktive medlemmer var sunket må tilskrives en del uoverensstemmelser ringen hadde og stri med. I 

dette arbeidsår sa fru Øigar op sin stilling som lagets instruktør og blev hr. Rolf Warme ansat som 

sådan 13/5-24. Laget hadde nu en nokså død periode helt til ut på høsten 1924. Dette kom vel meget 

av at den Norske folkvisering allerede hadde gåt tilbake så den nu faktisk talt var nedlagt i vertfal for 

Oslos vedkommende.  

(Kommentar: Så står det ikkje meir, men det er 2-3 blanke sider bak, så det har nok vore tanken at det 

skulle skrivast meir her. Kven som har skrive dette smandraget er usikkert. Laget var frå starten med i 

Den Norske Folkeviseringen, som vart skipa i 1919, ikkje 1922 som det står her.) 

Styremøte 5/3-28 hos Børresen 

Samtlige var til stede. 

I behandling Karneval Den 31/3-28. Forman oplyste at vi hadde fåt leid lokale i Kronprinsensgt 1. 

Karnevalet blev bestemt avholt til bestem tid og billett prisen skal være kl 3.00. 

II behandling var angående faklene. Forman hadde forhørt sig vad det ville komme til at koste og 

prisen blev kr 36.00 dette blev bestem fårelagt neste møte, ogs så blev der bestem at kjøpe de før 

omtalte bøker til kaserer og skrivar. Møte hevet  J. Johnsen (sign) skrivar. 

Årsmøte 18/4 - 28 i Arbeidersamfundet 

Fremmøte var gjennemgående dårligt. Forman ønsket alle velkommne til møte. 

I behandling. Prottokol og reinskap disse blev oplest og godkjent. 

II behandling. Inkomne forslag. Ingri Hansen har sent in forslag om at alle medlemmer i Oslo 



sangdanslag må ha ståt i foreningen ca 3 måneder før de har ret til reisekassen. Astri Hansen mente 

at dette burde gjøres og at det måtte in i våre låver og dette blev vetat. 

III behandling. Valg på forman skrivar 1 styremedlem og supelant. Astri Hansen foreslo gjenvalg og 

dette blev vedtat ved aklamasjon. Valg på skrivar Johnsen blev foreslåt gjenvalgt Johnsen fåreslo 

Andersen som blev valgt med 8 stemmer Johansen 4. valg på styremedlem Nygår blev foreslåt og 

valgt ved aklamasjon og Ingebor til suplant med 6 stemmer  Astri Johansen 6. 

Forman leste så op en skrivelse fra O.F. angående leie av rom i N.B.gt 24. Dette blev bestemt forlagt 

neste møte. Også blev der vetat at ta dansen på Bygdø i sommer. Møte hevet  Johansen (sign) 

Styremøte 8.5.28 

Første sak Var valg på Viseformann. Efter den gamle,  som var valgt til sekretær. Nygård blev 

fåreslået, å enstemmig valgt. 

Anden sak Formanden fåreslog vi skulle ta en tur til Tangen. Hvilket styre var enige i. Turen blev 

bestemt til 28 mai eller 5 Juni. Der blev sent en skrivelse, om saken. 

Tredje sak. Var dansen på Bygdø sommeren 28. Formanden oplyste at Skanke ikke kunne påta seg 

dansen derute da han var syk å lå på sykehus. Vi måtte muligens stille seks par. Og da formanden 

hadde forhørt seg med ringens medlemmer, som var villige til å danse derute blev styret enige om å 

ta den isammen med Bondeungdanslaget. Det blev besluttet holt siste øvelse 23.5 før ferien. 

Sekretæren. Anders Andersen. (sign) 

Styremøte 12 Juni. 28 i Folkets hus 

Første sak formanden oplyste, at honoraret for dansingen på Bygdø var avslåt fra 10 til 8 kr. paret. Vi 

skulle danse 2-5, 10-6, 24-6, 15-7, 5-8, 26-8. Samt muligens nogle ganger for B.U. laget. 

Anden sak. Fårespørsel fra Nedre Prinsdals vel, om vi kunne danse der Sant Hans. Hvilket blev vedtat. 

Det blev besluttet å høre efter på Skarnes om leie av lokalet Bøndernes hus.    Sekretærn. 

Lørdag 2. Juni 1928. 

Var laget på Tangen å holt framsyning. Da laget er godt kjent der blev det en hyggelig tur, men ikke 

med overskudd i Kasen. Den 30 Juni var turen til Skarnes i S. Odalen. Der var også dårlig med 

fremmøte. Så kassen blev temmelig slunken men humøret ypperlig.  Anders Andersen (sign) sekretær 

Styremøte, 5. september 28. 

Første sak. Leie av lokale for høstsesongen. Formanden mente vi burde prøve et andet lokale. For 

muligens derved å få flere medlemmer. Han hadde forhørt seg i Fylkeslagets gård, men ville vi ha det 

på Onsdager, kunne vi bare få det andenhver Onsdag. Dessuten var det billigere leie der, 10 kr. Men 

di øvrige i styret mente vi hadde fordeler i samfundet ved at vi kunne koke vor kaffe selv. I 

Fylkeslagets gård må bevertningen gå gjennem Kaféen. Samfundet blev vedtat leiet. 

Anden sak. Da lagets økonomi ikke var det beste blev det besluttet, å henvende seg til Instruktøren, å 

spillemend om dem ikke kunne slå av sit honorar. Øvelserne efter ferien, blev besluttet gjenoptat 

Onsdag den 12 September å opne med Kaffespleis. Anders Andersen (sign) sekretær. 

Søndag 9 september danset laget på Eterstad Kolonihave. 

Medlemsmøte. 19. September. I Samfundet. 

Fremmøtet var dårlikt. Formanden takket medlemerne for di havde været flinke til å møte op på 

Bygdø. Laget havde danset ind 224 kr. Der var inkommet skrivelse fra Oslo Fylkeslag om valg av 

Leikrådgivar til dette blev Børesen valgt. Formanden havde tegnet utkast til fakler, han mente vi 

måtte bestille sådanne. Der blev besluttet bestilt. 8 stykker efter en pris av 3.75 per styk. Styret fik i 

opdrag å arbeide for årsfesten som skulle være den 11 oktober.   Anders Andersen (sign) sekretær 



Årsfest. Søndag 21 oktober. 

I Samfundet var ikke så godt besøkt som tidligere årsfester. Hvilket kanskje hadde sin grund derav at 

det var på en Søndag. Det var fåredrag av Hr. Brede Bakke om Folkevisedans. Oplesning og musik av 

skuespiller Maurstad samt framsyning av laget efterpå. Bevertning og Dans. Festen var slut kl. 1. 

Anders Andersen (sign) sekretær. 

Styremøte den 29 oktober. 

Dagsorden til årsmøte. 1 sak Opning 2 sak Protokol 3 sak Beretning – Regnskap. 4 Valg. 5 Inkomne 

Forslag 6 Eventuelt. Styret foreslår sløifning av Halvårskontingent. 

Anders Andersen (sign) sekretær. Rolf Børresen (sign) formann 

Årsmøte den 31 Oktober 28 

1. Formanden opnet å ønsket velkommen. 

2. Protokollen blev oplest å vedtat uten bemerkning. 

3. Regnskapet blev også vedtat. 

4. Valg. 

Da vår gamle kaserer, Ingrid Hansen, ikke ønsket gjenvalg. Blev Pettersen og Jan Jansen foreslåt. Ved 

avstemning blev Pettersen valgt trods han mente det var uheldig å velge ham da han bodde utenfor 

byen. Han blev valg med 10 stemmer Jansen 3 stemmer. Astrid Hansen stod for tur til å utgå men 

blev gjenvalgt med 9 stemmer. 

Revisorer. Blev Rosmer å Bolstad, med Astrid Johansen som suplant. 

Neste sak var sløifing av årkontingenten. Pettersen var imot dette da han mente den var god å ta 

med i kassens intekter. Ved avstemning blev den vedtat mot 1 st. 

Under eventuelt forespurte Bolstad om det var andledning til passift medlemskap i laget. Formanden 

låvet å ta det op på et styremøte. Formanden takket den avgåtte kasserer å ønsket den nye 

velkommen. Hvorefter møte blev hevet med Kaffespleis å Trekspellåt. 

 Anders Andersen (sign) sekretær. 

Ringen har hat 12 øvelser, 2 møter, 7 fester hvorav 4 kaffefester. 1 Karneval, 1 fest på Tangen. 1 fest 

på Skarnes.  A.A. 

Styremøte 16. Desember 28. 

I fylkeslagets Kafé. Ingeborg Olsen møtte istedenfor Gust. Petterson. Der fårelå skrivelse fra 

Fylkeslaget, med planer om utvidelse av Blåsalen i N. Brunsgt. Og om en bevilgning av 5,00 kr. per 

medlem, som siden skulle innløses efter hvert. Det blev sent tilbake Da vi ikke hadde penger. 

Formanden mente vi burde ta en tur til Tangen i Julen. Skøiens biler en buss skulle kjøre os for 185 kr 

vi skulle få 25%  A. A. 

Styremøte 20.12.28 

Da det ikke kunne oppnås 25% hos Skøien og da mange av medlemerne ikke kunne være med til 

tangen blev turen instillet.  Anders Andersen (sign) sekretær 

Styremøte 1.2.29. 

Formanden havede været i Fylkeslaget og snakket om kontigenten. Da laget ikke havde penger til og 

betale kontigenten til Fylkeslaget. Fik vi henstan til vi fik bedre rå. Der blev fåreslåt å leie den store 

sal i N. Bruns gt., men vi kunne ikke få den før i begyndelsen av mars. Formanden skulle fårespørre i 

Solørlaget om opførelse av et teaterstykke.  Anders Andersen (sign) sekretær. 



Lørdag den 9. mars. 29 

Hadde laget dans i N.Bruns gt. Det var dårlig fremmøte, så stemninga var ikke den beste. Solørlagets 

dramatiske klub spilte Formål Ekteskap som var svært morsomt. Da vi fik billig husleie er det så vit 

det ber seg. Anders Andersen (sign) sekretær. 

Styremøte 18 mars. 

Det blev besluttet holt Årsmøte Onsdag 10 April med følgende dagsårdning 

1. Opning 2. Protokol. 3. Regnskap. 4. Valg. På Formand, Sekretær 1. styremedlem 5. Eventuelt. 

Laget har hat 14 øvelser 7 Fester og Kaffespleis 

Anders Andersen (sign) sekretær  Rolf Børresen (sign) f.t. formann. 

Årsmøte den 10.4.29. 

Årsmøte blev avholt i Samfundet i Torvgaten. Formanden ønsket velkommen. Protokollen blev oplest 

og godkjent uten bemerkning. Likeledes regnskapet. Valg på Formand blev gjenvalg av Børresen. Den 

gamle sekretær frasa seg gjenvalg. Rosmer og Bolstad blev foreslået valgt blev Bolstad med 6 st. 

suplant blev Ingeborg Olsen. Revisor Rosmer og Ingrid Hansen. Festkomite blev Ingeborg Olsen, 

Astrid Johansen. Til Redaktør for ”Fantefølget” blev Bolstad valgt. Som representant i 17. mai 

nævnden blev valgt Hr. Rosmer. Der var kommet en skrivelse fra Fylkeslaget om gratis lokale i 

sommarmåntene som blev mottat med tak. Efter at formanden havde takket di utgåtte 

styremedlemmer og ønsket di nye velkommen blev årsmøte avsluttet med Kaffe og kaker og en 

svingom med musik av hr Lie. 

Styremøte 13 mai -29 paa Kaffistova Nytorget. 

Alle tilstede. Formanden nevnte laanet til Fylkeslagets nye sal 5 Kr pr medlem. Blev vedtatt at laane 

av den Norske folkeviserings bankbok Kr 80,- Styret staar ansvarlige for beløpet. Da Warme hadde 

vanskelig for at møte hver uke blev besluttet at ha instruksjon en uke og øve for os selv den andre. 

Øivin Bolstad (sign) S. 

Styremøte blev avholdt 1 juli 

hos Børresen. Kassereren var fraværende. Blev besluttet at leie lokale til vinterens øvelser i Nordal 

Brunsgt. fra september maaned. Der blev snakket om tur til Tangen, men utsetter ind til videre. 

Ø. Bolstad (sign) s. 

Styremøte i Nordahl Brunsgt. 11 sept. 

Sekretær fraværende. Børresen meddelte at turen til Grindvold Hadeland var i orden og at Lie blev 

med og spilte. Det blev til forhenværende spilmand Holmen’s forestaaende bryllup besluttet sendt 

en presang. Der blev snakket om aarsmøte og aarsfest første halvdel av oktober.  

Gust Petterson(sign) fung. sek. 

Styremøte i Nordal Brunsgt. 30 sept 29 

Styret blev enig om at komme med forslag om 1 kr tillegg pr. gang til spelmand. Aarsmøte 

besluttedes avholdt torsdag  17 okt. Og aarsfest 20 oktober med Framsyning, ”Fantefølje”, Kaffi etc 

Musikk av Olasons trio. Blev besluttet indkjøpt nye kranser. Videre besluttedes at trykke lover for 

reisekassen med i lagets lover. Dagsorden for aarsmøtet Beretning, - Regnskap. - Valg - Eventuelt. 

Ø. Bolstad (sign) s. 

Aarsmøte torsdag 17 oktober i Nord. Brunsgt. 

Protokoller og regnskap blev godkjent. Valget hadde følgende utfald. Kasserer blev Victor Rosmer 

Sekretær blev Wilhelm Johansen, 1 Styremedlem blev Sofie Syversen. Blev besluttet at sende Alf 



Andresen en liten opmerksomhet paa aarsdagen 26 oktober. Under Eventuelt snakket Eriksen om 

det lave medlemsantall i laget. Han opfordret medlemmerne til at agitere. Fru Børresen mente at 

formanden blev for gammel mens andre medlemmer saa lyst paa fremtiden. Formanden oplyste at 

Kirsten Lehman skulde gi en haandmalt borddekorasjon til utlodning paa aarsfesten. Blev mottatt 

med takk.  Øivin Bolstad (sign) S. 

Styremøte holdtes torsdag d 31/10-29 i N.Brunsgt. i kaffestova 

Alle var til stede. Formanden oplyste at laget hadde faat 2 bunaer 1 av Anders Andersen og 1 av 

Harald Aulid sistnevndte forbeholdte sig og faa låne den vis han nogen gang måtte ha bruk for den. 

Der blev også besluttet og skrive til losjer av I.O.G.T. dette blev og vendte til laget skulde avholde 

kaffespleis der blev av formanden fremsat tanken om igansettelse av dramatisk spellag. 

Wilhelm Johansen (sign) S. 

Styremøte holdtes tirsdag d. 19/11-29 hos Børresen 

Alle styrets medlemmer var tilstede. Spørsmålet om laget skulde avholde juletrefest blev at der ikke 

skulde avholdes nogen da vi intet kunde tape for lagets finanser var meget dårlig. Børresen 

redegjorde for reisekassen som nu viste et beløp på kr. 83,37 Der blev av styret fattet enstemmig at 

laget skulde kjøpe 1½ lod i pengelotteriet for ringens regning i håp om at vinde noget til lagets kasse. 

Wilh. Johansen (sign) S. 

Kaffespleis holdtes torsdag d. 28/11-29 på Storsalen N. Brunsgt. 

Det var en festlig kveld med Ca 40 medlemmer & besøkende tilste 

Wilh. Johansen (sign) S. 

Styremøte holdtes lørdag 14/12-29 på kaffestova på Jonstorvet 

Tilstede var formand kaserer Sekretær og S. Syversen der blev besluttet og vise Warme og Somdalen 

lagets opmerksomhet med en gjenstan ver som til sammen ikke vilde komme på mer end ca Kr. 20.- 

Og siden blev der besluttet og avholde fest 2den juledag da dette blev paa en torsdag vaar øvelsesdag 

Børresen lovet og sørge for arangemanget og sekretær tilskrive de medlemmer som han ikke kunde 

treffe.   Wilhelm Johansen (sign) S. 

Styremøte holdtes torsdag den 9/1 30 i Storsalen 

tilstede var forman kaserer og sekretær samt frk Astrid Johansen. Warme var ogsaa møt frem og 

redegjorde for leiken i det kommende aar. Han mendte at ringen burde sette op et et program som 

kunde brukes ved framsyninger og disse sange og danser maatte være saa korekte at ingen fik noget 

at utsette han mendte også at vi burde korektere de sangdanse vi hadde lært.  S. 

Styremøte d. 23/1-30 

Alle styremedlemer var tilstede. Der fårelå skrivelse fra Oslo Fylkeslag som skulde sette igang 

leikkvelder i Storsalen samt en skrivelse med moderasjonsbilletter fra det Norske Teater. Der blev 

også fattet tanken om en utlodning til fordel for reisekassen dette blev og snakke om senere da vi 

måtte se ut nogen gjenstande.  

Senere paa kvelden kl 9. blev der holdt medlemsmøte. Formanden oplyste at Warme var bortreist 

og naar han kom tilbake kunde han ikke møte før anden hver torsdag. Formanden oplyste at der nu 

var anledning til og faa Urand til og lære os springer Frk Astri Hansen foreslog at dette blev gjordt 

forslaget vedtokes mot 1 stemme Formanden oplyste ogsaa at Somdalen skulde gifte sig men ringens 

kasse var saa liten at den ikke taalte nogen ekstra utgifter blev medlemme enstemmig inige om et 

utleg paa 60 øre ver siden gik man over til eventuelt Gustav Pettersen oplyste at han i avisen hadde 

set at Oslo Sangdanslag ikke vilde gaa ind i folketeaterforen. Av den grund at der blev holdt forlite 



forestillinger ved det Norske teater han vilde ha forklaring om hvordan dette hang isammen da der 

ikke var avhholdt nogen medlemsmøtet. Formanden oplyste at der var kommet en skrivelse fra Oslo 

Fylkeslag som der var forliten tid til og behandle men syndtes der ikke var forbundet med nogen 

risika som lagets formand og underskrive. Der utspandt seg en livlig diskusjon hvori deltok frøknene 

Astrid og Ingri Hansen og Pettersen Bolstad og Eriksen. Pettersen henstillet til styre og ordne dette 

paa en maate for han var imot at Oslo Sangdanslag laa i konflikt med Folketeaterforeningen. Møtet 

sluttedes kl. 1030   S. 

Styremøte holdtes på ringens øvelse torsdag 13/3 

Alle styremedlemmer tilstede. Formanden oplyste at Warme hadde noget og sige han uttalte at det 

ikke var det samhold mellem instruktør og ringen nu som før han var fornøyet om ringens 

medlemmer kom direkte til ham vis det var noget feilaktig. 

Børresen Med hensyn til framsyninger hadde det været praktisert at Warme hadde sat op program. 

Warme uttalte til slut at han var fornyet bare han fik greie paa vad som skulde gjøres og ikke gjøres 

styet blev enig om og snakke om dette på et senere styrem. 

Styremøte holdtes onsdag den 19/3 hos Børresen 

Alle styremedlemmer tilstede til behandling var 

1. Aarsmøtet som blev besluttet avholdt torsdag 3/4. 

2. Blev der opsat program for framsyninger og blev følgende 

Sangdanser 

Margit Hjukse - Horpa - Bendik Aarolilja - Aka på isen - Aasmund Fregdejeva - Op på fjellet - Eg gik 

meg op til S. - Pål på haugen - Falkvor Lomansen - Kjøre vatten - Små sporven - Vesle Aaslaug - Astri 

mi Astri. 13 

Musikkdanser 

Fandango - Figaro med 2 muller - Firetur 1 og 2 - Sekstur 1 og 2, Krossadans - Seierstadhopsa - 4 tur 

fra Sørlandet - 3 tur - Vestjøta - Østjøta - Daldans og Fryksdalspolka  14   S. 

Oslo Songdanslag. 

holdt torsdag d. 3/4 - 30 aarsmøte i storsalen. Møtet aapnedes med sangen ”Aa liva det er og elska.” 

Protokollene referertes og godkjendtes efter en bemerk. fra Gustav Pettersen om at han intet hadde 

hørt om Folketeaterforeningen som styret skulde behandle. Formanden oplyste at der vilde komme 

en redegjørelse. Kaserens rengskap godkjendtes efter et forslag fra G. Pettersen om at stryke den 

gjeld som John Johnsen og Olaf Nygaard stod i til laget. Ingeborg Olsen sa at med hensyn til Nygaards 

gjeld skulde hun betale, men Johnsens gjeld blev og eftergi da man ingen utsikt hadde til at faa den. 

De der intet andet faareslaa gik man over til valg av formand. Frk Ingri Hansen foreslog gjenvalg og 

Astrid Hansen foreslog Wilh. Johansen ved den avgjørende stemmeavgivelse viste 6 stemmer for 

gjenvalg og 10 stemmer for Wilh. Johansen hvorefter sistnevnte blev formand for kommende aar i 

stedet for sekretæren Wilh. Johansen valgtes Aasmund Holmstad til styremedlem valgtes Astrid 

Hansen suplant valgtes Astrid Johansen. Til revisorer valgtes Ingrid Hansen og G. Pettersen som 

lagets utsending valgtes Rolf Børresen. Til festnevnd valgtes Astrid Johansen og Ingeborg Olsen. i 

Eventuelt faarelaa styrets tanke om nedsettelse av kontigenten til 0.50 øre Astrid Hansen syndtes 

dette var bra men at laget kom til at dø stille hend Spørsmaalet blev derfor utsat til høsten. Ingrid 

Hansen syndtes at ringen burde avholde kaffespleiser nu som før og ikke som i det siste der blev 

henstillet til styret og utarbeide dette. Med hensyn til folketeaterforeningen blev dette utsat til 

senere da tiden var saa langt fremskredet.  



Astrid Hansen takket den gamle formand for det arbeide han hadde gjordt i den tiden han hadde 

sittet som formand.  W. Johansen (sign) avtredende Sekret. 

Oslo Songdanslag avholdt medlemsmøte Torsdag den 24/4-30 

Formannen oplyste at Sekretæren i Fylkeslaget hadde spurt om å få lokalet 1 mai, men da vi hadde 

bruk for lokalet selv blev det ikke overlatt. Det blev besluttet å avholde kaffespleis 1 mai. Form. 

oplyste at vi skulde få dansen på Bygde Folkemuseum hver 3die søndag. Det blev også oplyst at vi 

skulde danse 17 mai på Bygdø. Flere av medl. var ikke stemt for å danse 17 mai. 

Neste sak var angående Folketeaterforeningen. Gustav Petterson vilde ha rede på hvor den 

avtredende Form. hadde fått mandat til å skrive under et oprop mot folketeater foreningen som Oslo 

Fylkeslag hadde satt op. Han mente at Oslo Songdanslag burde gå inn i Folketeater foreningen. Form. 

hadde fått Rolf Warme til å redegjøre hvorfor Oslo Fylkeslag ikke kunde melde sig inn i Folketeater 

foreningen. Efter redegjørelsen fra Warme blev det disk. hvori deltok: Andersen, Warme, Petterson, 

Bolstad, Astrid Hansen og Rolf Børresen. Astrid Hansen foreslo at saken skulde henlegges. Saken blev 

henlagt. Møtet hævet.  Aasm. Holmstad (sign) S. 

(Kommentar: Folketeaterforeningen vart starta i 1929 og kjøpte forestillingar på ulike teater for 

medlemene sine. Oslo Fylkeslag meinte at dei kjøpte for få forestillingar på Det Norske Teatret, og 

difor rådde dei medlemslaga frå å melde seg inn i foreninga.) 

Oslo Songdanslag avholdt styremøteTtorsdag den 3/8-30 kl ½ 8. 

Valg på Nestformann. Valgt blev Astrid Hansen. 

Medlemsmøte holtes umiddelbart efter Styremøtet. Møtet opnedes av nestformann Astrid Hansen, 

som ønsket alle velkommen efter ferien. Forelå spørsmål om hvad vi skulde gjøre med årsdagen. Det 

blev oplyst at vi ikke kunde få lokalet til å avholde årsfest da vi hadde vært for sent ute. Det blev da 

enstemig besluttet å reise til Grinnvollen og avholde fest på årsdagen den 11 okt. Blev også besluttet 

å reise til Tangen den 21/9. Spørsmål fra sportsklubben ”Hero” om hvor meget vi skulde ha for å 

danse på et marked som denne skulde avholde. Blev besluttet å danse for 30 kr. for en 50 kr. for 2 

ganger. Fremkom spørsmål om det ikke gikk an å få i gang en dramatisk klubb i laget. En del disk. 

Møtet hævet Aasm. Holmstad (sign) S. 

Oslo Songdanslag avholdt styremøte 22/10-30 i N. Brunsgt. 22. 

Møtet åpnedes av nestformannen Astri Hansen. Fraværende styremedlemmer var formann, 

sekretær og kasserer. For disse møtte Øyvin Bolstad, Mimmie Gullikstad og Astri Johansen. Oplæstes 

skrivelse fra Noregs Utdanningsfond med forespørsel til laget om å tegne sig som medlem. Kontigent 

kr 5.- pr år. Styret besluttet enst. å foreslå for laget ikke å gjøre dette.  

Dagsorden på årsmøte 6/11-30. 

1. Beretning 2. Regnskap 3. Indkomne forslag 4. Valg på form. sekret. , kasserer og 1 styemedlem. 5. 

Eventuelt. 

Medlemmene skulde oplyses om at hvis de hadde noget forslag, måtte dette oversendes til styret 

senest 8 dage før årsmøte. Enstemmig vedtatt å sende blomster til Victor Rosmer som var syk. Møtet 

hævet. Sofie Syversen (sign) fung. sekretær 

Halvårsmelding for tiden 10/4 - 6/11-30. 

Laget har i nævnte tid hat øvelser hver torsdag med undtagelse av sommerferien. Nedennævnte 

nyere danser har vært gjennemgåt. Vesle lerka, Små sporven, Horpa, Magit Hjukse, Agnus Dei, 

Østgjøta, Vestgjøta, Springar og Feiar samt repetert de gamle. Der er blit holdt kaffespleiser 1/5 og 

30/10 og fest 2. juledag. Laget har hat flere utflukter nemlig til Tangen i påsken og 20/9 og til Aurskog 



i pinsen og til Grindvoll 11/10. Der er hver gang blit avholdt fest med framsyning. På leikarvollen, 

Folkemuséet, Bygdøy, har laget danset 17. mai på stevnet 1. juni, 9. og 30. juni og 10. aug. Der er blit 

holdt 2 styremøtet nemlig 3/8 og 22/10 og medlemsmøter 24/4 og 3/8. Sofie Syversen (sign) 

sekretær. 

Årsmøte blev avholdt i Halli N. Brunsgt 22 torsdag 6/11-30. 

Møtet åpnedes av nestformannen Astrid Hansen som ønsket de fremmøtte vel møtt. Protokol  og 

halvårsmelding blev oplæst og godkjent. Skrivelse fra Noregs Utdanningsfond blev behandlet og etter 

en redegjørelse av Bolstad, blev styrets forslag om ikke å tegne sig som medlem, vedtat. Regnskapet 

blev utsat til et senere møte da kassereren på grund av sykdom ikke hadde dette færdig. Da ingen 

forslag var indkomne, gik man over til valg. Til formann blev valgt Rolf Børresen, sekretær Sofie 

Syversen. Til kasserer blev gjenvalgt Victor Rosmer. Styremedlem Øyvin Bolstad. Supleanter gjenvalgt 

Astrid Johansen og Mimie Gullikstad. Revisorer blev Ingeborg Olsen og Anders Andersen. For 

formannen og sekretærs vedkommende blir disse å vælge nye til næste halvårsmøte. 

Børresen foreslog at vi skulde få i gang lagets håndskrevne avis igjen. Efter en del diskusjon om 

radaktør og redaksjonskomité, blev der valgt en redaksjonskomite bestående av Øyvin Bolstad, Alf 

Birkelund og Astrid Hansen. Kontigentspørsmålet blev derefter ivrig diskutert. Tilsidst blev man enige 

om å forsøke å la de nye medlemmer betale 50 øre pr gang og de gamle fortsætte med 1 kr. Hvis vi 

på denne måte kunde skaffe mange nye medlemmer, kunde så alle med tiden komme ned til 50 øre. 

På kaffespleiser skal medlemmer betale 1 kr. Bolstad mente det kunde la sig gjøre når de leikskeid 

som nu er i gang, slutter over jul, å si fra der, for muligens på denne måte å kunde skaffe flere 

medlemmer. Enstemmig besluttet at kaffe på møtet 23/10 kr 5.70 skulde betales av kassen. Børresen 

takket de som hadde sittet i styret for utført arbeide og ønsket de nye medl. velkommen. 

Møtet hævet.  Sofie Syvertsen (sign) sekretær 

Revidert regnsk. 13/11 oplæst og godkjent. 

Styremøte  blev avholdt hos formannen, Rolf Børresen 18/11-30. 

Alle styremedlemmer møtte. Blev besluttet å avholde kaffespleis 4. dec. og fest 1. nytårsdag, med 

lysbilder fra lagets forskjellige utflukter. Avis. Formannen mente vi i denne anledning skulde sende en 

indbydelse til leikskeidene. Bevertning skulde være kaffe og julekake. Entre medl. kr 1.50 utenforst. 

kr. 2.- Blev snakket en del om å få istand et spillag, men blev dette utsat til første styremøte efter 

nytår. Blev oplæst skrivelse fra Oslo Fylkeslag at hvis vi skulde ha lokale over jul måtte dette sies ifra 

innen 20 dec. Formannen skulde ordne med dette. Likeledes oplæstes skrivelse fra Fylkeslaget om 

formannskort. (D.v.s. at hver forman får utlevert et kort på hvilket han kan besøke møter og 

sammenkomster i lagene innen fylkeslaget for på denne måte å kunne sammenligne de forskj. 

arbeidsmåter og bli kjent med hverandre. Fylkeslaget ordner med kortene. Styret fandt dette å være 

av betydning og gav det sin tilslutning. Formannen oplyste at sekretæren skulde sende fortegnelse til 

Fylkeslaget over lagets styremedlemmer med adresser.  Sofie Syversen (sign) sekretær. 

Styremøte blev avholdt hos Børresen onsdag 17/12-30.  

Alle styremedlemmer møtte. Til behandling forelå festen 1. jan. Det skulde bli musik av Olasons Trio. 

Lysbilleder fra lagets turer med foredrag av Bolstad. Bevertning, kaffe og julekake. Entré: Utenforst. 

Kr. 2 medl. kr 1.50. Bolstad lovet å ordne med plakater. Til utlodning skulde indkjøpes en bløt kake, 

hvilket Børresen skulde besørge. Børresen hadde snakket med vor instruktør om å ta op en del nye 

danser efter nytår, muligens stordans og stevleik. Astrid Andersen mente vi skulde utsette dette til 



første øving. Første øving på det nye år 8. jan. Styret og redaksjonskomitemøte avholdes hos Astrid 

Andersen tirsdag 30/12.  Sofie Syversen (sign) sekretær. 

Styremøte avholdtes tirsdag 30/12-30 hos Astrid Andersen. 

Alle styremedlemmer møtte. Til behandling forelå festen 1. jan. Børresen meddelte at vi kunde få 

leiet Storsalen istedetfor Blåsalen mot et tillegg av kr 5.- og dette hadde ingen noget imot. For øvrig 

var intet nytt utover det som var besluttet på forrige styremøte. Sofie Syversen (sign) sekretær. 

Styremøte avholdtes torsdag 29/1-31 i N. Brunsgt. 22. 

For Da Bolstad var gått ut av laget rykket møtte Astrid Johansen op som styremedlem i hans sted. 

Alle de andre styremedlemmer var tilstede. Blev snakket en del om turen til påsken og til sommeren, 

men ingen bestemmelser tatt. Blev besluttet å avholde kaffespleis førstkommende torsdag 5/2. 

Oplæstes skrivelse fra Oslo Fylkeslag hvori meddeles at leikkveldane begynner 28/1. Fylkeslaget 

anbefalete til foredragsholdere islendingen Olafur Feliscson og norsk-amerikaneren dr. Brunes. Sofie 

Syversen (sign) skrivar. 

Styremøte blev avholdt hos Bolstad tirsdag 3/3-31. 

1 styremedlem fraværende. Børresen foreslog at vi skulde kjøpe nye sverd. Han var lovet 8 sverd for 

kr 30.- eller 10 for kr. 35.-. Blev enst. vedtatt at han skulde kjøpe 10 sverd. Formannen mente også at 

vi trængte et skap hvor vi kunde opbevare lagets forskj. eiendele, men da kassereren syntes det blev 

for mange penger å levere ut på en gang, blev dette utsatt. Møtet hevet. Sofie Syversen. (sign) 

Styremøte avholdtes i ”Blåsalen” efter øving torsdag 19/3-31. 

Rosmer foreslog at vi skulde holde fest for medlemmene Skjærtorsdag. Styret var enig og formannen 

mente vi i den anledning skulde få fatt i en fotograf. Musikk av Birger og G. Gundersby. S. Syversen. 

(sign) 

Medlemsmøte blev holdt efter styremøte og styrets forslag om fest for medlemmer blev fremsatt, 

men da medlemmene var for kaffespleis blir det å avholde sådan Skjærtorsdag. Bevertning: Vafler, 

lomper og lefser. Musikk av Birger og Gerhard Gundersby. Sofie Syversen (sign) skrivar. 

Styremøte avholdtes i N. Brunsgt. 22 tirsdag 31/3-31. 

1 styremedlem fraværende. Program for halvårsmøte 9/4 blev således: 

1. Protokoll 2. Regnskap 3. Valg på formann, sekretær og et styremedlem 4. Eventuelt. 

Efter møtet festlig tilstelning med rømmegrøt, dans o.s.v. Vedtat at medlemmene skal gå gratis. 

Utlodning. Enst. vedtat å indby herrer Rolf Warme, Birger og Gerhard Gundersby med fruer. 

Formannen lovet å skrive til Tangen om å få leiet lokale der til fest 1. pinsedag og skulde Bolstad 

skrive til Hamar om å danse der 2. pinsedag. Det blir så i tilfælde vi får lokalet, å reise opover 

pinseaften. Besluttet å sende blomster til Jonetta Fimland som ligger syk. Møtet hævet. Sofie 

Syversen (sign) sekretær. 

Halvårsmelding for tiden 6/11-30 - 2/4-31 

Laget har i nævnte tid hat 13 øvelser. På grunn av at vi har så mange nye medlemmer, har vi kun 

repetert gamle danser og ikke gjennemgått nogen nye. Fest blev avholdt 1. jan og kaffespleiser 5/2 – 

5/3 og 2/4. Der er avholdt 7 styremøter, nemlig: 18/11 - 17/12 - 30/12 - 29/1 - 3/3 - 19/3 - 3/3. 

Medlemsmøte 19/3 efter øving. Til bryllupsgave til Astrid og Anders Andersen er indkjøpt 6 sølv 

desertskjeer i etui. Laget har også kjøpt 8 sverd. Sofie Syversen (sign) sekretær 

Halvårsmøte blev avholdt torsdag 9/4-31 i ”Blåsalen” N. Brunsgt. 22 

Formannen ønsket de fremmøtte vel møtt. Oplæstes skrivelse fra Janetta Fimland som takket for 



blomstene hun hadde mottat. Protokoll og halvårsmelding oplæstes og godkjendtes. Kassereren 

refererte regnskap som blev godkjendt. Formannen meddelte at vi i reisekassen hadde kr. 101.- 

Derefter gik man over til valg. Til formann gjenvalgtes Rolf Børresen til sekretær gjenvalgtes Sofie 

Syversen Styremedlem blev Ingrid Hansen Supleanter og revisorer fortsætter de gamle. 

Revisorsupleant blev Anna Fimland. Kontingentspørsmålet blev diskutert. Blev enige om at alle skal 

betale 50 øre pr. øving, forsøksvis til næste halvårsmøte. Vedtat fri kontigent i tilfælle sykdom eller 

bortreise for længere tid. Medl. må i tilfælde si fra til styret. Bolstad foreslog at de som danset på 

Bygdøy skulde ha fri reise frem og tilbake. Dette kunde ikke laget vedta, men blev hanstillet til 

medlemmene og møte godt frem til Bygdøy. Blev snakket en del om turen til sommeren, og da intet 

annet forelå hævedes møtet. Formannen takket de avgåtte styremedlemmer og ønsket de nye 

velkommen. Efter møtet festlig tilstelning med rømmegøt, dans o.s.v. Sofie Syversen (sign) sekretær. 

Styremøte avholdtes torsdag 22/4 i N. Brunsgt 22. 

Oplæstes skrivelse fra Fylkeslaget om å få fortegnelse over hvilke dage vi skal ha fester til høsten og 

vinteren og hvilken dag i uken vi skal ha øvelser. Ingen fester blev bestemt, øvelser fortsætter på 

torsdag. Skrivelse oplæstes fra Toten hvori oplystes at vi kunne få leiet lokalet til fest 6. eller 13. juni. 

Blev bestemt å leie 6. juni. Likeledes besluttedes å sende ansøkning til Grindvoll om leie av lokale 20. 

juni. Til framsyningsprogram opsattes følgende danser: Aasmund Frægdegjæva Bendik og Aarolilja 

Falkvor Lomanson, Bukkevisa, Småsporven, Bannadansen, Trolldans. Figaro, Fandango, 6-tur 1, 4-tur 

2 og Fryksdalspols. 

Besluttedes å foreslå for laget å ta et par ekstraøvelser før 17. mai. Til viceformann valgtes Øyvin 

Bolstad. Møtet hævet. Sofie Syversen (sign) sekt. 

Styremøte avholdtes hos Børresen tirsdag 19/5. 

Alle styremdl. tilstede. Til behandling forelå turen til Toten 6/6. Programmet blev således: 

Formannen ønsker velkommen, så framsyning: Hu hei, Småsporven, Aasmund Frægdegjæva, Firetur 

fra Romerike, Figaro med 2 mølner, gamal rheinlænder, Fryksdalspols. Musik av Somdalen og 

Rosmer. Oplæsning av Finn Kyllingstad. Oksdans . Trolldans, Falkvor Lomanson, Eg gjek meg up, Aka 

på isen  6-tur 1, 3-tur, Røros-pols - Springsar, Vestgjøta. Efter framsyningen dans i lokalet for alle. 

Lysing i avisen deroppe sidste onsdag før festen. Sofie Syversen (sign) skr. 

Styremøte blev avholdt torsdag 18-6 i N. Brunsgt. 22. 

Forespørsel fra Bakke om vi kunde ta dansen på Bygdøy 2/6, men kunde vi ikke gjøre det på grund av 

vor reise til Grindvoll. Besluttedes sendt en skrivelse til Fylkeslaget ang. stevnet på Aas. Alle blev bedt 

om å møte førstk. lørdag kl 41/2 for avreise til Grindvoll. Møtet hævet. Sofie Syversen (sign) sekrt. 

Medlemsmøte avholdtes tirsdag 18/8-31 i N. Brunsgt. 22. 

Formannen ønsket vel møtt efter ferien. Oplæstes skrivelse fra Oslo Fylkeslag hvor meddeltes at vi 

får Blåsalen for øving hver torsdag. Oplæstes skrivelse fra samme hvori meddeles at der skulde 

avholdes et leikleidarskeid i tiden 23/8 - 30/8 med  øvelser hver dag i nævnte tid. Pris kr. 4.- for hver 

deltager. Det blev en del uttalelser både for og imot å sende representanter fra laget, men blev tilslut 

besluttet å sende 2 par, som laget betaler for. De valgte blev Ingrid Hansen, Ingeborg Olsen, Rolf 

Børresen og Øyvin Bolstad. Vedtatt å avholde kaffespleis torsdag 3/9 - hvorefter vi begynner med 

vanlige øvelser hver torsdag. Formannen snakket om hvor gavnlig det vilde være for laget å ha et 

spellag, Besluttedes at de som hadde interesse av det kan melde sig til formannen. Besluttedes å dra 

på tur til Trollvannet førstk. lørdag. Møtested Grefsen st. kl. 7. Møtet hævet. Sofie Syversen (sign) 

sekrt. 



Styremøte blev avholdt hos Bolstad 8/9-31. 

Kassereren oplyste at vi på hver øving hadde ett underskudd på 3 kr. Bolstad mente vi måtte gjøre 

noget for å få noget i kassen til 10 årsfesten. Ingrid Hansen mente vi kunde ha en privat utlodning 

efter jul. Styret var enig om at vi i kommende arbeidsår må spare på alle måter. Efter forslag fra 

Børresen blev styret enige om å foreslå for medlemmene å ha en halv times øvelse i sang hver øving. 

Efter å ha snakket en del om reiser blev styret enig om å foreslå for medlemmene å reise til Løiten 

26/9. Børresen skal tilskrive lokalet og Bolstad skrive til Hamar om å danse på Domkirkeodden 

søndag 27/9. Forespørsel fra Ingrid Simonsen om laget vil danse i en losje 30/9, og siden engang i 

hendes losje. Besluttedes å danse 30/9 mot at losjen betaler kr. 10 til laget og kr. 5.- til musikken og i 

Ingrid’s losje mot at den betaler musik. Bestemt å sende rundskrivelser til Bygdelagene om at 

Songd.laget har gjenoptat sine øvelser efter ferien. Dyrendal har stillet sig villig til å ordne dette for 

os og samtidig anbefale laget. Sofie Syversen (sign) sekretær 

Styremøte avholdtes under øving torsdag 24/9 i N. Brunsgt. 22. 

Til behandling forelå spørsmål fra Fylkeslaget om vi var villige til å flytte fra Blåsalen over i Halli mot 

der å betale kr. 5.- pr. øving mot nu kr. 10.-. Styret anbefalte dette mot en stemme. Oplystes at vi kan 

få leiet lokale på Trøgstad 10/10, mot å være Ung.laget’s gjester. Leien blir da kr. 10.- for lokalet og 

kr. 25.- til Ungd.laget. Oplystes at reisen til Løiten 26/9 ikke kunde bli av, da lokalet der ikke blir leiet  

bort til offentlig dans. Aarsmøte skal avholdes 15/10-31. Efter møtet festlig tilstelning for 

medlemmene. Sofie Syversen (sign) sekrt. 

Efter øving blev lokalespørsmålet drøftet og blev der enighet om å utsette avstemningen til næste 

møte for i mellemtiden å skaffe på det rene om vi kunde få leiet Blåsalen en gang i måneden til 

kaffespleis og ha øvingene i Halli. S.S. 

Styremøte avholdtes i N. Brunsgt. 22 mandag 12/10. 

Følgende program blev vedtat for årsmøtet. 1. Protokoll 2. Regnskap 3. Valg på kasserer, 1 supleant 

og 1 revisor. 4. Indkomne skrivelser. Oplæstes skrivelse fra Olso Fylkeslag hvor bl.a. meddeltes at 

ansøkning om leie av lokale efter jul måtte indsendes til husnemnda innen 31. okt. Forslag fra Ingrid 

Hansen om foreløpig å ikke tegne flere jenter som medlemmer på grund av at vi har så få gutter. 

Sofie Syversen, (sign) sekretær. 

Halvårsmelding for tiden 9/4 - 12/10 31. 

Laget har i nævnte tid hat 13 øvelser 2 medlemsmøter nemlig 18/8 og etter øving 24/9. Vi har hat 6 

styremøter 22/4 - 19/5 - 18/6 - 8/9 - 24/9 og 12/10 og 2 kaffespleiser 14/5 og 3/9. 6/6 hadde vi tur til 

Toten, 20/6 tur til Grindvoll og 10/10 tur til Trøgstad. På samtlige steder har vi hat fest med 

framsyning. På Leikarvollen Bygdøy har laget danset 2. pinsedag - 14. juni - 28. juni - 19. juli og 30. 

aug. hvilket til sammen har inbrakt til lagets kasse kr. 228.-  Sofie Syversen, (sign) sekretær 

Årsmøte blev avholdt i Halli N. Brunsgt. 22 torsdag 15/10-31 

Formannen Rolf Børresen ønsket de fremmøtte velkommen og takket alle som hadde danset på 

Bygdøy i sommerens løp. Derefter sang alle : ”Aa liva det er å elska” hvorefter protokoll over 

avholdte styremøter og medlemsmøter blev oplæst. Formannen minnet atter medlemmene om å 

melde fra til ham hvis nogen hadde lyst til å være med i et spellag. Ang. lokalspørsmålet hadde 

formannen snakket med Dyrdal og var vi blit lovet å få Halli til øvelser og Blåsalen til kaffespleis en 

gang i måneden. Astrid Andersen forslog at vi burde få dette skriftlig og efter at formannen, Rosmer, 

Thon og Anders hadde hat ordet i denne anledning, blev det sat under avstemning og vedtat. Astrid 

Andersen og Børresen blev valgt til å gå op til Dyrdal og ordne med dette. 



Derefter blev sekretærens halvårsrapport oplæst og blev protokollen i sin helhet godkjendt. 

Kassereren refererte regnskapet som viste en kassa beholdning på kr. 247,09. Astrid Andersen takket 

på lagets vegne kasseren for godt utført arbeide. Derefter gik man over til valg. Til kasserer 

gjenvalgtes Victor Rosmer. Styremedlem Alf Birkelund. 2 . supleant Thora Akselsen. Til revisor valgtes 

Finn Kyllingstad. Til materialforvalter valgtes begge styremedlemmer, altså Alf Birkelund og Ingrid 

Hansen.  

Formannen takket de avgåtte styremedlemmer for utført arbeide og ønsket de nye velkomne. 

Derefter gik man over til eventuelt. Astrid Andersen snakket om at hun hadde hørt en del misnøie 

fordi ikke alle hadde fåt være med å øve på sidste øving da de som skulle til Trøgstad måtte gå 

igjennem det programmet som skulde danses deroppe. Dette hadde ikke hændt før og håbet hun det 

ikke måtte gjenta sig. Hun var ikke enig i at de som ikke var med og øvet skulde ha fri kontingent den 

kvelden. Ingrid Hansens forslag om intil videre å stanse indskrivning av jenter blev opsat til 

behandling, og efter en del debat blev det vedtat mot 4 st. å prøve dette. Kassereren spurte om det 

ikke kunde la sig gjøre å gå over til månedskontigent på kr. 2.-, men blev ikke dette vedtat da det 

mentes ikke å være  gavnlig for laget. Astrid mente at det ikke skulde være anledning for 

utenforstående å være med å danse på øvelsene. Kassereren hadde utferdiget en del restanselapper 

som blev utdelt blant medlemmene. Blev vedtat å foreta en utlodning. Alle lægger sammen til 

gevinst. Blev overlatt til styret å ordne med dette. Alf Birkelund oplyste for de nye medlemmer at vi 

har en håndskreven avis og var vi taknemlig for bidrag til denne. Oplæstes skrivelse ang. et 

orienteringsmøte for innflyttarar som skulde avholdes i Storsalen onsdag 21. okt. samt en skrivelse 

fra Fylkeslaget om lokale efter jul. Formannen meddelte at han hadde fått utlevert blokker med 

billetter hvorpå man fik moderasjon på bill. til det Norske Teater de første dager i uken. 

Medlemmene kunde henvende sig til ham. Møtet hævet. Efter møtet kaffe og dans. Sofie Syversen 

(sign) sekt. 

Styremøte avholdtes i N. Brunsgt. 22 3/11. 

Alf Birkelund stillet sig villig til å tilskrive formanden i Ungdomslaget i Enebak om å få leiet lokalet til 

fest 28/11. Besluttedes å kjøpe bryllupspresent til Ingeborg Olsen 25 - 30 kr. Til viceformann valgtes 

Ingrid Hansen. Sofie Syversen (sign) sekrt. 

Styremøte b lev avholdt i N. Brunsgt. 22 onsdag 2/12-31. 

Warme var tilstede og meddelte at han fra jul ikke kunde møte på mer enn annenhver øving. Han 

mente det måtte kunne la sig gjøre at en av medl. tok instrukjonen de andre øvingene. Endvidere 

mente han at vi til lagets 10 årsfest bør ha en flott framsyning. Hvis det skulde hemme laget i 

arbeidet vilde Warme trekke sig tilbake hvis vi vilde ha en annen instruktør som da kunde møte på 

hver øving, men dette vilde styret ikke høre på.  Warme mente at det vilde være gavnlig for laget om 

at nye medl. vilde møte op ½ time før hver øving og at nogen av de ældre medl. vilde gå gjennem de 

gamle danser med dem, så at vi på øvingene kan gå videre og få lært no nytt. M.h.t. program 

fremover skal Warme sette op et og efter jul gjennemgå dette sammen med styret på et møte, og 

siden skal vi så holde os til dette program. Blev enige om at vi herefter skal sætte møtetid til kl. 8 for 

at medl. kan få betalt sin kontingent og alle være klare til å begynne øving kl ½ 9, og slippe å ha lange 

pauser for å ordne kontigent o.s.v. Besluttedes å ha sidste øving 12/12 og første øving på det nye år 

7/1. Formanden meddelte at han hadde opskrevet en del som var villige til å være med i et spellag, 

og da herr Nesse var villig til uten nogen godtgjørelse å hjælpe oss med dette, vil der med det første 

bli begyndt på et stykke. S. Syversen, (sign) sekrt. 



Styremøte avholdtes i N. Brunsgt. 22 ?/12-31 

Formannen meddelte at vi til festen 7/1 kunde få leiet Storsalen for kr. 40.-. Ekstra for juletre kr. 10,-. 

Musik av Olasons trio. Bevertning: Kaffe og julekake. Børresen påtok sig å kjøpe ind julekaker. Entre 

kr. 2,- for utenforstående og kr. 1.50 for medlemmer. Sang av frk. Johansen hardingfele av Magnus 

Daleng. Avis. S. Syversen, (sign) sekretær. 

Styremøte avholdtes i N. Brunsgt. 22 26/1-32 

For sekretæren som ikke var tilstede møtte Astrid Johansen. Til skudårsfesten 25/2 blev det besluttet 

å leie Storsalen og Blåsalen, samt foruten den vanlige musik å leie en trekspiller. 

Program for øvesene: 

Aasmund Frægdegjæva  Falkvor Lomanson Vesle Aaslaug 

Ung Aaslaug   Aka på isen   Eg gjekk meg up til Sæterli  

Bendik og Aarolilja  Trolldans  Fram dansar  

Musikkdanser: 

Røros-pols   Seierstad hopsa Fandango 

6-tur    4-tur   Figaro med 2 mylner 

4-tur fra Romerike  Vestgjøta  Fryksdalspols. 

Alf Birkelund (sign) fung. sekretær. 

Styremøte blev avholdt i N. Brunsgt. 22 4/3-32 

Formannen ønsket velkommen. Til behandling forelå spørsmål om turen for våren. Snak om tur i 

påsken, men blev dette ikke vedtat da tiden for forberedelser blev for kort. Styret var enige om å 

foreslå for medlemmene  å reise til Skiptvedt 9/4. Kaffespleis besluttedes avholdt Skjærtorsdag. 

Utlodningsgjenstand til indtekt for 10 års-festen besluttedes kjøpt av kassen (25 kr.). Efter spørsmål 

fra kassereren besluttedes å tilintetgjøre gamle bilag han hadde liggende, men ta vare på bilag sidste 

år. Halvårsmøte blev besluttet avholdt torsdag 7/4 (utsat til 21/4). Som særdans til stevnet til 

sommeren blev følgende danser foreslått: Aasmund Frægdegjæva, Småsporven. Blev foreslått at vi 

på halvårsmøtet skal få valgt en nævnd til 10 årsfesten 9/10. Møtet slutt. Sofie Syversen (sign) 

(sekretær) 

Styremøte blev avholdt i N. Brunsgt. 22 torsdag 5/4-32. 

Meddeltes at turen til Skiptvedt var utsat til 16/4 da lokalet ikke var ledig før. 

Framsyningsprogram: 

Hu hei   Falkvor Lomanson Eg gjekk meg up Småsporven  

Aasmund Frægdegjæva Røros pols  Sekstur I  Vestgjøtapolska 

Gamal Rheinlender Springar 

Spelstykke, Utlodning av kransekake. 

Oplæstes Skrivelse fra Oslo Fylkeslag om å tinge lokaler for fester til høsten. Blev enige om å 

indsende ansøkning om å få leiet Storsalen til 10-årsfesten 8/10. Storsalen til fest 7/1-33 samt 

Blåsalen til kaffespleis hver første torsdag i måneden og Halli de øvrige torsdage til øvelser. Møtet 

slutt. Sofie Syversen (sign) (sekretær) 

Halvårsmelding for tiden 15/11-31 - 20/4-32. 

Laget har i nævnte tid hatt 19 øvelser og 6 styremøter nemlig 3/11 - 2/12  ?/12 - 26/1 - 4/3 og 5/4. Vi 

har hatt 3 kaffespleiser 15/11 - 3/12 og 24/3. 7/1 blev afholdt nytårsfest og 25/2 en vellykket 

skudårsfest som nævnda har al ære av. 17/4 hadde vi tur til Skiptvedt hvor vi holdt fest med 

framsyning og opførelse av ”Gurijenta” som gjorde stor lykke. Av kassen er bevilget kr. 25.- hvorav er 



indkjøpt 1 sølvplet smørbrødfat og 1sølv smørbrødklype til utlodning. Indtekten herav går til lagets 

10-årsfest 8/10. Endvidere er bevilget og indkjøpt til bryllupsgave til Ingeborg og Olaf Nygård 1 

potetskje og 1 sauseskje i sølv. Sofie Syversen. (sign) 

Halvårsmøte blev avholdt torsdag 21/4-32 i N. Brunsgt. 22. 

Formanden ønsket alle vel møtt. Derefter sang vi Gud signe vort dyre fædreland. Sekretæens 

protokoll over styremøter samt halvårsmelding blev referert uten bemerkninger. Derefter fik vi 

kassererens rapport som viste en kassabeholdning på kr. 229.98. Reisekassen kr. 47.11. Ingen 

bemerkninger fremkom. Derefter gik vi over til valg: Til formann gjenvalgtes Rolf Børresen til 

sekretær valgtes Johanne Kjærevik, styremedlem: Anna Fimland. Supleanter Mary Vestlie og Øyvin 

Bolstad. Revisor blev Ingeborg Nygård og Finn Kyllingstad. Til 17. mai nævnd valgtes Finn Kyllingstad 

som utsendinger til Noregs Ungdomslags årsmøte valgtes Astrid Andersen og Karl Thon. Nævnd til 10 

årfesten 8/10 blev styret, skuddårsnævnda og Karl Thon. Bolstad stillet sig villig til å hjælpe til om 

nødvendig. Til redaktør istedetfor Bolstad valgtes Karl Thon. Formannen meddelte at onsdag 27/4 

har vi samøving med B.U.L. leikarring i Storsalen. Heming den unge måtte læres på fingrene. 

Formannen takket spellaget for den gode framsyning i Skiptvedt, og håbet at styret vilde hjælpe til så 

spellaget kunde fortsætte. Videre takket han de avgåtte styremedlemmer for utført arbeide og 

ønsket de nye velkommen. Arbeidet i laget, dets fremgang og trivsel blev derefter ivrig diskutert. I 

diskusjonen deltok Bolstad, Børresen, Kyllingstad, Karl Thon, Astrid og Anders Andersen og Ingrid 

Hansen. Til slutning sang vi: ”Å leva det er å elska”. Møtet slutt. Efter møtet kaffe og dans. Sofie 

Syversen. (sign) 

Kaffispleis i Halli den 28/4 1932 

Spellaget synte fram ”Gurigjenta” og hausta velfortent fagning. Dei som var med og spela var: Mary 

Westli, Solveig Tallaksen, Anders Andersen, Rolf Børresen og Karl Thon. Klara Semb gjesta laget, og 

styrde leiken som gjekk med liv og lyst. Etter kaffikvila spela Somdalen og G. Gundersby til dans. Bra 

frammøte. Johanna Kjærevik. (sign) 

Styremøte vart avhalde i Nordal Brunsgt 22 den 10/5 1932. 

Det vart dryft eit framlegg som Bolstad kom med på siste øvingskveld.  Bolstad meinte at dei som 

dansa på Bygdøy den 17 Mai burde ha den betalingi som me fekk for det, so dei for ein gong skuld 

kunde ha litt att for bryet. Men han vilde yverlata til styret å ordna det på beste måten. Då det er for 

seint å få i stand noko tilstelling til den 17 mai for lagsfolki, gjer styret framlegg om at dei pengarne 

vert brukt til ei festleg tilstelling seinare som heile laget kunde vera med på. Vidare vedtok styret at 

Børresen skulde møta som leikrådgjevar på årsmøte åt Norigs Ungdomslag. Då Karl Thon som var 

vald til utsending på årsmøte åt N. U. er bortreist skulde Børresen møta for han. Skulde freista samla 

festnemnda til 10 årsfesten den 24 Mai til fyrste møte. J. Kjærevik. (sign) 

Styremøte vart halde i Incognitogt. 9 den 14-6-32 

Alle styremedlemerne var til stades. Fyrste sak var: valg på viseformann. Etter framlegg frå Johanna 

Kjærevik vart Alf Birkelund samrøystes vald. Der var kome tilbod frå Telle i Maridalen om laget vilde 

koma dit Jonsok kvelden. Styret vart einig om å lata lagsfolki røysta yver dei to framleggi: Reise til 

Maridalen Jonsok kveld eller: Asløring av banneret. Om det vert tur skal avsløringshøgtidi vera fredag 

den 24/6. Vedteke å beda inn Klara Semb, Varme og frua, Bakke, Dyrdal og Tharaldsen til 

avsløringshøgtidi. Johanna Kjærevik (sign) 

Kaffispleis med avduking av banneret den 23/6-32 i N.Bgt. 

Formannen heldt opningstala og avduka det nye banneret åt laget. Bolstad har teikna, og Sofie 



Syversen sydd det. Talor av Klara Semb og  J. Dyrrdal. Sidan vart det servera kaffi og kakor, og ein 

svingom til slutt. Somdalen spela. J. Kjærevik. (sign) 

Styre og festnemnd møte i Nordal Brunsgt den 18/9 1932 

for  å fastsetja program for 10 års festen. Den offisielle festen skal vera i Storsalen den 8 okt. Det vart 

vedteke: Festtale av Aasmund Svindal. Tablå. Framsyning: Norsk, Svensk og Dansk folkeviseleik. Mat 

og kaffi. Musikk av Somdalen og Gundersby. 

Framsyningsprogram: 

Norsk: Aasmund Frægdegjeva, Margit Hjukse, Falkvor Lomandson, Seierstad Hopsa, 4 tur 2.  

Svensk: Daldans, Fryksdal og Vestgjøta polska. Dansk: Kontra mars og halv femte tur. 

Bolstad har instruert dei danske dansarne. Mary Westli og Bolstad syrgja for tablået. Der skal dekkast 

bord i Blåsalen. Vidare vart det vedteke å innbjorda til festen: Formann, sekreter og husmora åt 

Fylkeslaget. Leikrådgjev. Brede Bakke og fru Hansen. Bevilga av kassa til gåve til 10 års jubilanten 

Gustav Petterson. Likeeins å gjeva ein liten erindring til formann, instruktør og spelemann. Der var 

kome spørgsmål om Songdanslaget kunde dansa i losje Ny tid den 25 sept. Vedteke at 6 p. dansar. 

Privatfesten: Det var fyrst tenkt å halda den på stiftelsesdagen som er den 11 okt. men då det synte 

seg at mange av lagsfolki ikkje kunde møta då vart den utsett til torsdag den 13. okt. i Blåsalen N.B. 

Mat: Skinkesteik, surkål og øl kaffi og kakor. Musikk: Somdalen og B. Gundersby. Varme og frue 

innbjodast. Johanna Kjærevik. (sign) 

Oslo Songdanslag hadde 10 års fest i Storsalen den 8 okt. 1932. 

Formannen ynskte velkommen til festen, Mary Westli las ein prolog, og form. gav so ordet til Svindal 

som heldt ein livleg og fengslande tale om folkedansen. Der etter kom eit lite tablå som slog godt an. 

Finn Kyllingstad, Solveig Skar, Anna Fimland og Alf Birkelund var med. So kom framsyningi av dei 

norske dansarne, sers vellukka både songen og leiken. Salen vart so ryggja og det var dans for alle ein 

halv times tid til form. bad til bords i Blåsalen, der det var dekka festleg bord med ljos og blomar. Ved 

bordet tala form. for 10 års jubilanten, instruktør og spelmann og gav dei kvar si gåve frå laget. 

Svindal helsa frå B.U.L. ringen, Dyrrdal frå Fylkeslaget. Brede Bakke og Varme tala for laget. Bolstad 

tala for form. Rolf Børresen og gav han ei gåve frå laget. Varme las opp telegram frå Klara Semb og 

Astrid Andersen. Pernille Dahl og Anna Fimland hadde laga kvar sin festleg song som vart songen ved 

bordet. Sidan skifte det med framsyning av Svensk og Dansk folkedans og dans for alle til festen var 

slutt ved 11/2 tidi. Ca 80 var til stades. J. Kjærevik. (sign) 

Privatfesten i Nordal Brunsgt. den 13/10 1932 

Den var berre for lagsfolk med nokre få vener. Form. hadde fåt ein fotograf til å koma og ta eit bilæte 

av laget. Straks etter gjekk me til bords og der vart servert varm kveldsmat, kaffi og kakor etter på. 

Ved bordet las Varme opp eit brev frå Astrid Andersen og ei helsing frå Danske folkedansarar. Pelle 

tala for lagsfolket og bad om at der måtte bli sendt telegram til Astrid. Ingrid Hansen hadde laga ein 

festleg song til Varme som me song ved bordet. Siden var det dans til kl. 12. Varme bad om laget 

kunde leika i losje Strid og Seier den 15/10. B. Gundersby og Somdalen spela.  J. Kjærevik. (sign) 

Styremøte den 12 okt. i N. Brunsgt. 

Alle styremedlemerne var til stades. Det vart vedteke å ha årsmøte den 27 okt. Saker som ligg fyre er: 

Valg på kasserer, Valg på styremedlem, revisorer Valg på redaktører. 

Vart einige om å kjøpe presang til brudeparet Telle for kr. 25.00. Framlegg frå form. om å få sydd 

trekk til banneret. J. Kjærevik. (sign) S. 



Styremøte i Nordal Brunsgt.   25/10-32 

Der var ein del tale om leikprogram for neste halvår. Og det vart vedteke å lata Varme setja opp eit 

program som han syntest høver for oss. Og ellers høyra om det er noko sers lagsfolki ynskjer å læra. 

Kaffi og kakor på årsmøte, som lagsfolki sjølv skal betala.  Vedteke å hava kaffispleis torsdag den 3dje 

novb. Gundersby og Somdalen spela. Beda Bolstad koma med noko i ”Fantefylgje”. Bestilla kakor hjå 

Ingrid Simonsen. Anna Fimland kjøpa ein ting til kr. 5 til utlodding på kaffispleis. Møte slutt. J. 

Kjærevik. (sign) S. 

Aars (Halvårs)melding for tidi 20/4 til 27/10-32 

Laget har i denne tidi hatt 19 øvelser og 5 styremøte dato 10/5 - 14/6 - 18/9 - 12/10 - 25/10. 2 

kaffispleiser. Den fyrste 28/4 med framsyning av ”Gurijenta”, av laget sit spellag, og den 23/6 med 

avsløring av banneret. Laget har hatt 2 festar. Den offisielle 10 års festen den 8/10 og privatfesten 

den 13/10. Me har dansa på Bygdøy 6 gonger (16/5 - 17/5 - 5/6 - 14/6 - 17/7 - 28/8) og har fått inn i 

lagskassa kr. 320 derfra går kr. 14 til reisekort. Vidare har laget dansa på basar i Rodeløkkens 

kolonihage i juli, den 25/9 i losje ”Ny tid” og den 15/10 i losje ”Strid og Seier”. Laget var med på 

framsyning på St. Hanshaugen, Bislet og Bygdøy på den Norderlendske folkedansstemna i sumar. 

Bevilga av kassa: Gåva til 10 år jubilanten Gustav Petterson, og til formannen , instruktør og 

spelemann. Gåve til brudeparet Telle. Laget har i sumarhalvåret fenge seg nytt banner som er teikna 

av Øyvind Bolstad og sauma av Sofie Syversen. Johanne Kjærevik (sign) (Skrivar) 

Aarsmøte i N. B.gt. 22 den 27/10-32 

Skrivarens rapport vart oplesen uten merknad, like eins kassastyrarens rekneskapsmelding. Val på 

kassastyrar: Der var to framlegg: attval og Ingrid Hansen. Rosmer vart vald med 12 røyster Ingrid 

Hansen 5. Val på nyt styremedlem i staden for Alf som går ut. Kyllingstad vart samrøystes vald. Attval 

på varamenn, Mary Westli og Øyvind Bolstad. Det vart vedteke å velja ei nemnd til lå styra med 

Fantefylgje. Det vart: Mary Westli, Anna Fimland Pernille Dahl. Alf Birkelund vart revisor og 

matrialforvaltar. 

Ordet fritt: Bolstad tala om at laget ikkje legg for mykje arbeid på stordansen. Der var ynskje frå 

lagsgjentor om å læra pols, likeeins var der ynskje frå fleire lagsfolk om å læra ein springar. Innlegg 

frå Aulie og Kyllingstad om kaffispleisarne. Aulie for og Kyllingstad mot. Nokså kvast ordskifte om der 

skal vera høve for fleire gjentor å melda seg inn i laget. Det vart vedteke at der skal vera høve for 

gjentor å verta lagsfolk. Vidare var det eit framlegg frå Rosmer om at ingen som tilfældig møtte opp 

på øvingarne skulde få vera med å leika. Det vart ein livleg ordskifte, dei fleste var for at det skulde 

vera som det hadde fore fyr. Vedteke etter avrøysting at passive lagsfolk skal ha høve å vera med på 

øving mot å betala vanlege ingangspengar. Kaffi og kakor til slutt! 

Styremøte hos Kyllingstad den 8/11-32 

Bolstad møtte som varamann for Rosmer so styret var fuldtalig. Fyrste sak var val på næstformann: 

Kyllingstad samrøystes vald. Det var tale om ein tur til Telle i Maridalen. Form. skulde ringja og høyra 

om lokalet er ledig den 19 novb. Vedteke at spellaget skal byrja øva på eit nyt spelstykke. Bolstad 

finna eit høveleg stykke og instruera det. Styret sette upp dei lagsfolk som kunde tenkjast ha høve å 

vera med. Børresen har kjøpt den puta som det var tale om, og den skal loddast ut på 4 øvingkveldar. 

Møte slutt! J. Kjærevik (sign) 

Torsdag den 1/12 -1932 

skulde fotografen koma og ta om i jen jubilæums bilæte som ikkje vart vellukka. Men då både Warme 



og Børresen var sjuk vart det ikkje noko av. Me vart einig om å kjøpa kaffi og kakor og dansa litt attpå 

då det ikkje vart øving like vel. J. K. 

Torsdag den 8-12 

ingi øving då det var avslutningsfest på leikskeidet. J. K. 

Tyrsdag den 13/12 

dansa Songdansl. i losje Tjodlaug med 6 par: Aasmund Frægdegjæva, Små sporven, Trolldans, 

daldans, vestgøta, Kontramarsj, Figaro og Fandango. Gamal reinlendar til slutt. 

Styremøte 15/2 - 1933 

Fyrst vart det bestemt program for festen den 25 febr. Det vart vedteke at spelstykket ”I natt kjem 

det”, skal framsynast, so skal det vera leikframsyning, utlodding og dans. Inngangspengar: 1 kr. for 

lagsfolk, 1,50 for andre. Vidare vart det behandla eit skriv frå Telle om ettergjeving av skuldige 

lagspengar. Styret finn at det ikkje kan gjera noko undantak for han, serleg når ein tek umsyn til laget 

si vanskelege økonomiske stoda. Det vart vedteke å ta om att jubileums bilæte på ein øvingskveld. 

Børresen kom med framlegg om ein tur til Ski. Form. skulde høyra etter kva lokalet kostar og ta det 

opp på neste øving.  J. Kjærevik (sign) 

Fest den 25 febr. 1933 i Storsalen Nordal Brunsgt. 

Det var litt dans fyreåt, og so vart spelstykket ”Snart kjem det ” framsynt. Det gjekk svert fint, 

spelarane var flinke og vart vel fagna. Desse var med og spela: Minni Gullikstad, Pernille Dahl, Anna 

Fimland, Solveig Skar, Rolf Børresen, F. Kyllingstad, Gustav Petterson, Reidar Thorseng. Anders Dolve 

har vore instruktør. Sidan på kvelden var det leikframsyning, og dans til slutt. Det var dårleg 

frammøte, og den dårlege musikk gjorde ikkje stemningi betre. J. Kjærevik (sign) 

Styremøte i N. B.gt. den 22/3 

frammøte Børresens, Kyllingstad, Fimland, og Kjærevik. Rosmer var burte. Brev frå Oslo Fylkeslag om 

salarne for haustsemesteret. Vedteke å  søkja om torsdagskveldarne som vanleg. Det vart bestemt å 

ta halvårsmøt den 6. april. Der skal vera valg på: Formann, skrivar, 1 styremedlem og varamann til 

styret. J. Kjærevik (sign) 

Kaffispleis Skjærtorsdag 13/4 i Blåsalen. 

Der var møtt fram mange folk, og det var sers god stemning. Ut på kvelden vart det servert kaffi og 

heimebaka, og Pernille Dahl kom med eit godt og aktuelt Fantefylgje. Gundersby og Somdalen spela. 

Festen slutta kl. 12.  J. Kjærevik (sign) 

Halvårsmelding i tidi 27/10 - 27/4. 

Laget har i denne tidi hatt 18 øvingar og 3 styremøte den 8/11 - 15/2 - 22/3. Fest i Storsalen den 25 

febr, med framsyning av spelstykket I natt kjem det av laget sitt spellag. 1 privat kaffispleis den 5/1 

og vanleg kaffispleis Skjærtorsdag 13/4. Laget har hatt leikframsyning i Losje Tjodlaug den 13/12 med 

6 par. J. Kjærevik (sign) (Skrivar) 

Halvårsmøte 27/4 1933 

Form. R. Børresen ynskte velkomen og ein gjekk so yver til halvårsm. med ein gong. Kyllingstad las 

upp protokollen, sidan skrivaren ikkje var til stades; og Rosmer las upp rekneskapen som vart 

godkjend utan merknad. So var det formannsval. Det vart gjort framlegg um attval, Bolstad og 

Kyllingstad. Bolstad kom med ymse grunnar mot å verta vald og bad seg difor fri. Ved avrøysting var 

Børresen vald med 13 r. Kyllingstad fekk 7 r. Til skrivar vart det gjort framlegg um attval og Ingrid 

Hansen. Johanna Kjærevik vart samrøystes attvald med handklapp. Istaden for Anna Fimland som 



gjekk ut or styret vart vald Pernille Dahl. Som varam. vart vald Erikka Pedersen i staden for Mary 

Westli som gjekk ut. Bolstad står som fyrste varam. Til ny revisor vart vald E. Ness. Att frå fyr står 

Ingeborg Nygård. Børresen gjorde framlegg um at ein skulde få istand ei utluting av ein hekla 

bordduk som laget har fåt av Erika. Vedteke utan merknad. Med umsyn til turar vart laget einig um å 

ikkje reisa til Ski. Derimot vart det vedteke å reisa til Tangen i Pinsehelgi dersom ein kunde få lokalet. 

Lagslemene sa seg viljuge til å dansa på Bygdøy 17 mai. So var det kaffikvild og der etter dans. J. 

Kjærevik (sign) 

Styremøte den 10/6 - 33. 

Styret var fuldtalig, Minni Gullikstad møtte som varamann for Kyllingstad. Fyrste sak på lista var val 

på utsending til Norigs Ungdomslags årsmøte. Gunhild Neumann vart samrøystes vald. Det vart 

vedteke å ta sumarferie frå den 15/6 og avslutta øvingarne med kaffi og kakor. 

Songdansl. dansa på Ullevål Sjukehus saman med B.U.L. ringen den 17 mai fyremiddag. 

Songdansl. dansa på festningi Oslodagen. 

Songdansl. dansa på ”Akershus gildet” frå 16 til 24 juni, saman med B.U.L. 

Songdanslaget dansa i Solvang hagekoloni 19 august 6 par. 

Songdansl. var saman med B.U.L. ringen til Arvika i Sverige og dansa på utstellingi der, 16 juli 12 av 

laget sine lagsfolk var med. 

Styremøte den 23/8 

Form. ynskte velkomen etter ferien! Alle styrelemerne møtte, Bolstad som varam. for  Kyllingstad. 

Fyrste sak på programmet var reiser. Det vart gjort framlegg om tur til Brandbu og Aurskog. Skrivaren 

vart pålagd å skriva og høyra om leiga av lokalet. So var det vedteke å opna vinterhalvåret med 

kaffispleis den 31/8. Gundersby og Somdalen spela. Bolstad skriv plakat. J. K. 

Kaffispleis i Blåsalen den 31/8. 

Det møtte diverre lite folk til kaffispleisen vår, men lagsfolki var møtt mannjamt fram, so stemningi 

var likevel god. Der vart servera kaffi og kakor og Pernille Dahl kom med eit regtig godt nr. av 

Fantefylgje. J. K 

Styremøte den 18/9 

Alle styrelemerne møtte, Bolstad for Kyllingstad. Fyrste sak til behandling var om laget skal gjera 

noko ved at Qvisling nyttar same merket som Oslo Songdansl. har nytta sidan 1921. Det vart vedteke 

å høyra Torjussons meining fyr me tok noko avgjerd, og so ta det fram for laget om me skal søkja å få 

det mønster beskytta. So var det turen til Aurskog. Vedteke å lysa i ”Indre Akershus Blad”. Børresen 

sender lysing og plakater og syrgjer for bil. Vedteke å setja opp ei liti fast lysing i porten N. Brunsgt. 

om øvingskveldarne våre.  J. K. 

torsdag 28/9 ingi øving. Songdansl. dansa på marknaden åt Sørlandslaget. 

Tur til Aurskog den 30 sept. 

ca 20 av laget sine lagsfolk møtte fram til turen til Bøndernes hus på Aurskog. Gundersby og 

Somdalen var med for å spela. Me vart godt mottekne av vaktm. på Bøndernes hus, men diverre vart 

publikum fåtalig. Me hadde eit stort og godt program, som såg ut til å vekkja interessa. Mary Westli 

las upp eit par stykke. Festen slutta halv to, og me reiste til byen att med same. J. Kjærevik (sign) 

Styremøte den 12/10 

Alle styrelemerne til stades. Bolstad møtte for Kyllingstad. Det låg fyre ynskjelista for salarne til 

komande semester. Styret bad om storsalen den 10 febr. 1934 og øvingar som vanleg. Aarsmøte vart 



sett til 2 novb. Valg på kassastyrar og 1 styremedlem og bladstyre. Det vart bestemt at det skal vera 

kaffispleis den 19/10. Bestella kakor for kr. 10 hos Normann.  J. Kjærevik (sign) 

Kaffispleis i Halli den 19/10 

Der møtte bra mange folk til kaffespleisen vår denne gongen og der var sers god stemning. Der vart 

servera kaffi og heimebaka og Pernille Dahl kom med ei god og aktuel avis. Gundersby og Somdalen 

spela! J. K 

Årsmelding 27/4 - 2/11 - 1933 

Laget har i denne tidi hatt 13 øvelser, 4 styremøte og 2 kaffispleiser den 31/8, 19-10. Songdanslaget 

har hatt desse framsyningarne i sumarhalvåret 17 mai på Ullevold sjukehus saman med B.U.L. ringen. 

På festningi Oslodagen 9/6 på Akerhusgildet frå 16 til 24de august. På marknaden til Sørlandslaget 

den 28de sept. Vidare var 12 av laget sine lagsfolk saman med B.U.L. ringen til Arvika i Sverige og 

dansa på Utstillingi der 16de juli Og den 30de sept. hadde laget tur til Aurskog og heldt framsyning i 

Bøndernes hus der. Så har laget dansa på Bygdøy 6 gonger i sumar og har for det fenge inn i 

lagspengar 268 kr. 

Aarsmøte i Halli 2/11 1933 

Møte vart opna av form. som ynskte vel møtt og takka for godt frammøte på Bygdøy i sumar. 

Protokollen og årsmeldingi oplesen og godkjend, likeeins rekneskapen. Kasseraren Victor Rosmer bad 

seg fri attval og Ingrid Hansen vart vald til ny kasserar. Bolstad vart nyt styremedlem. Varamenn vart: 

Erika Pedersen og Reidar Thorseng. Det gamle bladstyret vart attvald, Karen Jonassen og Gunhild 

Lillegård som 3 og 4 redaktør. Revisorar: Ingborg Nygård og Rosmer. Festnemd til 11 febr. 1934: 

Astrid Andersen, Pernille Dahl, Gunhild Neuman, Reidar Thorseng, Anders Andersen og Bolstad. Med 

umsyn til springdansskeidet som er påtenkt saman med Hardingl. vert det lagt ut lista so lagsfolki kan 

teikna seg. J. K. 

Styremøte i N.Bgt. 21/12 1933 

Det vart vedteke å avbestella Storsalen til febr. då me ikkje kan få den til den tid den er tinga. Form. 

kom med melding om at laget fær kr. 10 for leiking på Oslo dagen i sumar. Vedteke å byrja øvingarne 

etter jul den 11 januar og då byrja med ein fest.  J. K. 

Kaffispleis den 11/1 1934. 

Laget si fyrste samkoma i året vart sers vellukka. Mykje folk ca 60 stk. Kaffi og kakor, og eit godt nr. av 

”Fantefylgje” ved Pernille Dahl. Brødrene Somdalen spela, og stemninga var den beste til festen 

slutta kl. 12.  J. K. 

Styremøte hos Børresen 19 febr. 1934. 

Formannen skulde røkja etter kvar det er vorte av laget sitt kaffiservise. Det har vore nedpakka og 

lagra i Fylkeslagsgarden, men er no vorte burte. Vedteke gjera ein freistnad på å setja opp att 

spelstykke ”I natt kjem det”, ferdig til Påske. J. K. 

Kaffispleis N.B.gt. 22 febr. 1934. 

Det var dårlegt frammøte til denne festen. Fantefylgje kom heller ikkje ut. Me fekk kaffi og kakor og 

det skiftes med leik og dans til slutt. J. K. 

Styremøte N.B. gt. 22/3 1934. 

Alle styrelemerne møtte. Den var tale om å få Refling Hagen til å lesa upp på festen Skjærtorsdag, 

men ho var sjuk og kunde ikkje koma. Det vart vedteke å vera med å kjøpa songbøker i Fylkeslaget, 

det vert ei utloge på 0,30 kr. pr. lagslem. Styret var enige om å kjøpa ein ting til Pelle då han er 50 år 



no, og er den einaste som er att av dei som stifta laget. Det vart vetekje å skriva til ymse losjer og 

byda til leikframsyning. Halvårsmøte midt i april. J. K. 

Kaffispleis den 29/3 1934 (Skjærstorsdag) 

Bra frammøte til festen vår denne gongen. Erika har gjeve laget ein fin duk som vart utlodda. 

”Fantefylgje” kom med mykje godt i ved Pernille. Det vart som vanleg servera kaffi og kakor, og 

leiken og dansen gjekk med liv og lyst.  J. K. 

Styremøte 12/4 1934. 

Det var tale om halvårsmøte, og det vart vedtekje at det skal vera om 14 dagar. Der er då val på form. 

styremedlem, varaman o.s.v. Vedteke å kjøpa to par tresko. Tala ein del om reiser, spørgsmål om å 

reisa til Grindvoll i fyrstningi av Juni. Vedteke å ha kaffispleis den 17 mai. J. K. 

Torsdag 12/4 ingi øving då laget var på leikskeidfest. 

Torsdag den 19/4 ingi øving. Songdansl. fest saman med B.U.L. ringen for tilreisande Skotske 

folkedansara. 

Halvårsmelding frå 2/11 1933 til 26/4 1934. 

Laget har i denne tidi hatt 15 øvingar og 4 styremøter. Laget har ikkje hatt nokon stor fest dette 

halvåret, då me ikkje fekk salen til lagleg tid. Me har hatt 3 vanlege kaffispleiser, den 11/1 - 22/2 - 

29/3, og der hev møtt opp bra mange folk. Sondansl. hadde saman med B.U.L. ringen fest for dei 

tilreisande Skotske folkedansarane den 19/4.  J. K. 

Aarsmøte den 26/4 1934 

Form. ynskte velkomen og opna møte med å syngja ”Aa leva det er å elska”. Skrivaren las opp 

årsreferat og kassastyraren rekneskapen, båe vart godkjend utan merknad. So var det formansvalg. 

R. Børresen vart attvald. Johanna Kjærevik sa frå seg attval som skrivar og Minni Gullikstad vart vald 

til ny skrivar. Nyt styremedlem vart Astrid Johansen. Bolstad har laga eit nyt vakkert emblem til laget 

i staden for det som Nasjonal Samling tok frå oss. Likeeins har han teikna utkast til diplom for dei som 

har vore i laget i 10 år. Som ny leikrådgjevar vart Bolstad. Festnemd til 17 mai vart vald: Nilla, Mary 

og Pernille.   J. Kjærevik (sign) 

Styremøte 26/4 1934 

Alle styremedlemerne møtte. Det låg fyre ynskje lista um salarne for haustsemestret. Vart einige om 

å be om Storsalen den 13 okt. og ellers Halli for øving kvar torsdag. Vart vedteke å løyva kr 10 til 

musikk i laget den 17 mai. J. Kjærevik (sign) 

Tur til Hadeland 16/6 1934 

med leikframsyning. Gunderby og Somdalen var med og spela. Der var mykje folk og god stemning. 

Desse vart dansa: Opp på fjellet, Små sporven, Sæterlid, Ung Åslaug, Aka på isen, Vestgjøta, 

Fjelnespolska, Skanska kvadriljen, Kontramarsj, Hollandstritur, pols, gamal reinlender. Falkvor 

Lomansson ute på tunet.  M. Gullikstad. (sign) 

Oslo Songdanslag var med i Fylkeslaget sit festtog 17 mai 

og hadde framsyning på Festningen med B.U.L. ringen. Um kvelden hadde Songdansl. fest saman 

med Fylkeslaget i Storsalen.  Minnie Gullikstad (sign) 

Styremøte den 26/6 1934 hos Børresen. 

Alle tilstede. Forelå skriv frå husnemnda i Fylkeslaget. Songdansl. får Halli torsdags kveldarne og 

Storsalen laurdag 13 okt. Blev enig om å arbeide for å få opp Hordalands springaren til hausten. 



Skulde forsøke å aransjere tur til Tangen i forbindelse med opvisning på Hamar. Sist i august eller 

først i September.  Minnie Gullikstad (sign) 

Styremøte den 30 august. 

Tur til Tangen den 15 sept. Skulde forsøke å få Ingeborg Refling Hagen til å lese opp. Forslag om å få i 

gang øving i Hordalands springar en gang i vinter. Skulde forsøke at få i stand et ekstra program til 

årsfesten 13 okt. Kaffispleis den 6 september.  Minnie Gullikstad. (sign) 

Kaffispleis i Blåsalen den 6 sept. 

Det var nokså dårlig fremmøte. Musikk av Gundersby og Somdalen. Oplesing av hjelpeskrivar 

Simonsen. Kaffi og Kaker. M. Gullikstad (sign) 

Oslo Songdanslag 12 års fest i Storsalen N.B gt. 13/10 - 34. 

Formannen åpnet festen med velkomstale. Så var det prolog av Pernille Dahl. Festtale av E. Sælid. 

Øyvind Bolstad hadde tegnet æresbrever som blev utdelt til de som hadde været medlemmer i 10 år. 

Så var det et lite tablå over ”Eg ser deg utfor gluggen”. Så var det leik og dans. Trekkspill av Harald 

Gullikstad. Bra fremmøte. Sang av Rolf Warme. Minnie Gullikstad (sign) 

Styremøte den 31/10 1934. 

Styret blev enig om å få Sigbjørn Osa til å spille på festen sammen med Gundersby og Somdalen, for 

om muligens å få flere folk. Laget måtte søke om lokale for første halvår av 1935. Alle var enig om 

øvingsdag som vanlig. Samt leie storsalen en lørdag . Videre blev det bestemt å ha juletrefest mellem 

jul og nytår.  Minnie Gullikstad (sign) 

Tur til Tangen den 15. sept. 1934. 

Songdansl. hadde leid Folkets hus hvor vi hadde leikframsyning. Vi hadde med Somdalen og en 

trekkspiller. Godt fremmøte, og en meget vellykket fest. Søndag var vi budne til godseier Moestue på 

Vik. Vi danset for dem i parken, og blev traktert med kaffe og kaker. Vi stanset på Eidsvoll og drakk 

kaffe både på opp og hjemveien. Husly hadde vi på Bekkevoll.   Minnie Gullikstad (sign) 

Kaffispleis den 1/11 1934. 

På festen som vi hadde i Blåsalen var det denne gang usedvanlig mange folk, og god stemning. Og fin 

avis ved Pernille. God musikk ved Osa, Somdalen og Gundersby. Vi danset til kl. 1. M. Gullikstad. 

(sign) 

Halvårsmelding fra 26/4 til 8/11 1934. 

Laget har i denne tid hatt 15 øvinger og 4 styremøter. Videre har vi hatt 17 mai fest sammen med 

Oslo Fylkeslag og 12 årsfest den 13 okt. Vi har hatt 2 kaffispleiser hvor det har vert godt fremmøte. 

Laget har også hatt to turer, nemlig til Grindvoll den 16/6 og til Tangen den 15/9. Den 27/9 hadde 

laget øving sammen med B.U.L. ringen med Klara Semb som instruktør. Laget har i sommerhalvåret 

dansen 5 ganger på Bygdøy. Minnie Gullikstad (sign) 

Generalforsamling Halvårsmøte i Oslo Songdanslag Torsdag 8 November 

opning kl 8,45 av formanden. Melding fra kassastyraren blev opplest og godkjent. En nevnd til at 

arbeide for spellaget blev valgt, Olav Torstensen Marry og Anna blev valgt. Det blev vedtatt at skrive 

under paa henvendelsen til riksstyret fra Noregs Ungdomslag om at faa sløifet matskatten. Valg. 

Kasserer: gjenvalg. Styremedlem Semb Supplant: Johanne. Revisorer: Ingeborg og Anna bladstyre: 

Pernille Karen og Marry blev enig om og ha avisen hver sin gang. Tilslutt blev det henstillet til 

medlemmerne at benytte bunaden paa festerne.   A. Semb (sign) 



Styremøte 4-1-35 

Til behandling var festen den 10-1-35. Det blev bestemt at ta kr 1.25 i ingangspenger. Det blev 

behandlet et forslag om og faa istand bygdetilstellingen med forskjellige bygdeposter. Tilslutt blev 

det faareslott og holde en pølsefest i byen eller paa en sportsrestaurant. Forslaget blev vedtatt med 3 

-2 stemmer. A. Semb (sign) 

Oslo Songdanslag danset den 3-1-35 framsyning i losje Odd Fellov. Det var fremmøtt 5 par. A. Semb 

(sign) 

Styremøte 24-1-35 

Til behandling var pølsefesten 4-2-35 inngangspenger kr 3 pr. p.   A. Semb (sign) 

Oslo Songdanslag holdt pølsefest 9-2-35 paa Ekebergrestauranten ingangspenger var 3 kr. pr. p. og 

det var fremmøtt crk 31 stykker servering pølser og øll.   A. Semb (sign) 

Styremøte den 14-2-35 

Til behandling var festen 3-3-35. det blev faareslaatt framsyning av et spellstykke opplesninga av 

Refling Hagen og kafeen skulle forestaa serveringen. Av musikk blev faareslaatt Osa trio 

ingangspenger kr 1,50 for lagsfolk og 2 kr for utenforstaaende.  A. Semb (sign) 

Søndag den 3-3-35 holdt Oslo Songdanslag fest i Storsalen underholdning var upplesning og 

framsyning av et Teaterstykke ”Radiodill” det var tilstede crka 50 mennesker ingangspenger var 2 kr 

og 1.50 for medlemmer. Refling Hagen som ikke var tilstede paa grund av sygdom hadde sent 

stedfortreder. Servering av kafeen. 

Halvårsmelding 

Oslo Songdanslag har i halvaaret fra 8-11 til 28-3-35 hatt 13 øvinger to framsyninger en i losje Odd 

Fellow og en i losje Ny Tid 5 fester og 4 styremøter. A. Semb (sign) 

Halvaarsmøte 29-3-35 

Åpning kl halv 8 av formanden Rolf Børresen. Melding fra kassereren opplest og godkjent. Melding 

fra skrivar. Reisekasse godkjent. Valg. Formand gjenvalg. Skrivar gjenvalg. Styremedlem gjenvalg. 

Styremedlem 2 blev valgt Rossmer. Det blev besluttet og paaskjønne Hr Dolve som hadde instrueret 

spellstykke. Efterpaa var det dans musikk Somdal beværtning rømmegrøt. 

Styremøte den 15/4 -35 

Til behandling var festen Skjærtorsdag. Det blev besluttet og ha trekkspillmusik bevertning og 

utlodning. Skrivelse fra Fylkeslaget angaaende salene, blev enige om og søke paa blåsalen til øving 

som vanlig. 

Skjærtorsdag holdt Oslo Songdanslag fest i blåsalen. det var bevertning og utlodning. Det var 

fremmøtt crk 55 stk og stemningen var bra. 

Styremøte 23-5-35 

Til behandling var Bygdøidansen. Det var forslag om og faa satt i gang 2 lag, mend det lot sig ikke 

gjenemføre. Likeledes var det tilbud om og danse framsyning annenvær søndag. Videre var til 

behandling festen som vi skulde ha 30-5-35. Til slutt blev behandlet turen til Sarpsborg hvor det 

skulle holdes folkedansstemna. 

Oslo Songdanslag holdt fest 30-5 det var fremmøtt crk 70 mensker bevertning kaffe og kaker 

stemningen var udmerket. 



Sankkt Hans 23-6 Tur til Halden hvor det skulde være folkedansstemne. Vi drog fra byen klk 91/2 

morgen og var i halden klk 2. Songdanslaget kunde desverre ikke stille opp til leik paa grund av for 

faa gutter. Vi fordrev tiden med og bese oss om og klk 4 begynte stemne. Det opnedes med stor ring 

og siden leik fra forsellige bygder, efter og ha sett baalet drog vi hjem og var i byen klk 4 morgen. 

Styre møte 20-6-35 

til behandling var en avslutningsfest siste torsdag i Juni til bevertning ble faareslaatt rømmegrøt 

kaker og kaffe. 

torsdag 27-6 hadde sangdanslaget avsluttningsfes vi var bare noen faa stykker bevertning var 

rømmegrøt og kaffe. 

Styremøte 21-8-35 

til behandling var opningsfest efter ferien til behandling var blant andet en skrivelse fra sporveiens 

dramatiske klubb om de kunde faa opføre et teaterstykke i vort lag mot at vi danset for dem senere 

paa en fest. Saa blev det behandlet en høsttur utenbys. 

14-10-35 Tur til Grindvold paa Hadeland. Vi var crk 18 stykker som drog fra byen en meget vellykket 

tur fint vær hele søndagen indtil vi brøt opp og efter en strålende tur til Tvilling kirken på Hadeland 

drog vi hjem. 

Styremøte 7-10-35 

Til behandling var festen 31-10 Hvor Sporveiens dramatiske klubb skulde syne fram et splestykke. 

Styremøte 28-10 

Til behandling var festen og aarsmøte samtidig blev det fåreslått og overrekke Minni Gulikkstad et 

æresbrev. 

Oslo Songdanslag har i sommer danset srk 8 søndager paa Bygdøi. 

Halvaarsmøte 14-11-35 

Melding fra kasserer. opgjort og godkjent. Melding fra skriver. Valg. kasserer blev valgt Rossmer 

Styremedlem Ingeborg Nygård styremedlem 2 gjenvalg Astri Johansen Valg på leikradgiver Pernille 

Dahl valg på revissorer blev Anna og Astri Andersen Det blev blant annet fåreslått at kassereren på 

grund av meget arbeid skulde ha fri kontigent  Det blev behandlet et forslag om å holde en 

skuddårsfest i februar til festkomiteen blev følgende valgt Pernille Dahl Nilla Solveig skår, Anna, 

Karen og Astri Johansen. 

Styremøte 16-1-36 

Til behandling var ansettelse av ny spellemand i laget. Som fast spillemand i laget blev Fylken festet. 

Den 8-2 holdt Oslo Songdanslag skuddårsfest 

i storsalen i Nordals brunsgt. festen blev meget vellykket og især spellstykket vakte stort bifall. 

Musikk av Osa trio. 

13-2-36 styremøte 

angående en skudårs på Prinsdals Vels lokale. Det blev bestemt og leie 1 rutebil. 

3-3-36 holdtes styremøte 

angåend et forslag av Børresen om og kjøpe en vev stol som gjenterne i laget kunde øve på forslaget 

blev enstemmig vedtatt. 



Halvårsmøte torsdag 2-4-36. 

Formannen ynskte vel møt - og tvo vers av ”No livnar det i lundar” vart sungne. Melding frå skrivar - 

Melding frå kasserar, upplest og godkjent - revidert av Astrid Andersen og Anna Fimland. So gjekk 

man yver til val - Formannen gjenvalgtes; - som ny skrivar - istaden for Arne Semb som bad seg fri 

attval - vart Pernille Dahl. Som ny styremedlem, i staden for Astrid Johansen som gjekk ut - vart valt 

Karen Jonassen. Som første varamann vart Bernt Nygård valt, og som annen Olav Kristoffersen. Ny 

revisor Ivar Andersen. Bolstad meinte, at leikrådgjevaren, formannen og instruktøren, burde setja 

upp større dansar, d.v.s. dansar med innhald, for han tykte at me alle kunne godt våre lette 

smådansar. Alle var einige. Dessutan burde alle lesa vers, meinte han. So var det rjomegraut og kaffi - 

og tilslutt litt leik.  Pernille Dahl (sign) (skrivar) 

Skjærtorsdag heldt Oslo Songdanslag kaffespleis i Blåsalen. Det var ikkje svært mange folk - umlag 

35 - men stemninga stod høgt. Pernille Dahl hadde ”Fantefylgje” som hausta fagning. Det skiftet på 

med leik og vanleg runddans, - slutt kl. 11.30. P. D. 

Torsdag 16-4 heldt O.S. ein liten hyggefest for Børresen, som no hadde stande som formann i heile 

10 år. Bordet var pent dækket med bløtkaker og kringler, og pynta med blomar i raudt og gult. 

Pernille Dahl las ein liten helsings-prolog og overleverte ein blomevase i sylv med inskripsjonar frå 

laget med takk for gjevt samarbeid. Vidare var det taler av Varme og Bolstad og ein sang - skriven av 

Solveig Skaar vart sungen tvo gonger. Fyrr vi gjekk frå bordet vart det ropa 3x3 hurra for Børresen. 

Tilslut leik og turdans - musikk av Fylken. Stemninga var god -.  Pernille Dahl. (sign) (skrivar) 

Styremøte vart halden den 23-4 på møteromet Nordal Brunsgt. Formannen ynskjte vel møt og takk 

for seinast. Til forhandling forelå spørsmål um leie av sal for haustsemesteret. Det vart vedteke å 

leige salar som fyrr. Vidare var det tale um tur i Pinse; det vart vedteke å skriva til Jevnaker. Og so 

skulde skrivaren skriva til M. Gunderby å minne han om, at han enno skuldar laget penge. Karen 

Jonassen vart vald til vara-formann. P. D. 

21-5 - Kristi himmelfartsdag, heldt O.S. kaffespleis. Der kom mange folk, salen var fulldsett: i alt ca. 

100. Stemninga var god, trass i at det var trongt um romet på dansargolvet. Karen Jonassen hadde 

”Fantefylgje” som var svært godt og hausta mykje fagning. 

17de mai var O.S. med i Fylkeslagets festfylgje til Fæstningen og danset der, saman med B.u.l. ringen. 

28-5 var det halden styremøte. Børresen hadde fått tak i eit høveleg mynster til lagsmerke og det 

vasrt vedteke å taka det upp for lagsfolka; som alle sa seg samde i, at vi skulde freista få oss eit slikt 

merke. Vidare vart det vedteke, at laget skulde reisa til Elverum og danse på varemessa der, som 

skulde vera frå attande August. Så utlyste formannen, at i samband med Akershusgildet, skulde det 

skipast til ei brudlaupsferd, etter gamal sed og skikk. Ferda skulde gå frå Fylkeslags-garden til 

Akershus. Om kvelden skulde det serverast ekte landsens brudlaupskost for deltakarane, som i alt 

skulde vera ca. 200. Alle vilde sjølvsagt vera med i eit slikt gjestebod.   Pernille Dahl (sign) (skrivar) 

Den 24de mai dansa laget på Sofienberg skole, med 6 par dansarar - og den 5te Juni på Vålerengen 

skole med 5 par.  P.D. 

21/6 var mesteparten av O.S. medklemmer med i Bondebrudlaupet som var eit ledd i 

Akershusgildet. Festferda gjekk frå Fylkeslagsgarden til Slottskyrkja på Akershus hvor presten 

Mannsåker vigde Bjørg og Oddmar. Deretter var det svingum nede på festningsplassen og øllbollen 

gjekk rundt på gamaldags vis. Men at ølldrikking på denne måten er noe serleg hygienisk, er tvilsamt. 



Brudlaupsmiddagen som det var reklamert med, vart ikkje so lite av ein skuffelse; - men det fær dei 

vyrde herrar som hadde stade fyre tilskipinga, ta skulda for.  P. D. 

Den 6.te Aug. kom det Hallandske folkedansarar til Oslo på gjennomreise. Fylkeslaget heldt fest for 

deim um kvelden og O.S. og B.u.l.-ringen var tilstades. Samværet med våre svenske frendar var 

hugnadleg og stemmninga god. P. D. 

Den 16de Aug. hadde O.S. til den norsksvenske dag på varemessa i Elverum. – Varemessa opna kl. 14, 

med svenske og norske talar. Derifrå bar det til Glomdalsmuseet hvor det vart servert middag i den 

gamle Stensrudhall. Middagen var ekte, Østerdalsk-nasjonal, nemleg rjomegraut og aure. Um 

kvelden var det folkefest på friluftsteatret med tale av Sven Moren og Jan Ågren frå Dalane. Deretter 

var det dans av Malungs folkdanslag og Oslo Songdanslag som båe hausta fagning. Umlag 3000 var 

tilstades. O.S. hadde 9 par dansere, Tærum frå B.u.l.-ringen var med og dansa halling. Elles dansa vi: 

Småsporven, Ung Åslaug, Åsmund Fregdegjeva, og Mit bu, min heim. Musikkdansar var Sandværrill, 

Figaro og Pålsk, tilslutt Falkvor Lomandson, som tok seg strålande ut i den myrke Augustkvell. P. D. 

Torsdag den 20de Aug. hadde O.S. møte. Det vart tala um Jøsseheringanes Folkdanslag og um 

tilstellinga i det høve. Nemd til årsfesten den 10de okt. vart vald: Johanna Kjærevik, Astrid Andersen, 

Olaf Kristoffersen og Arne Semb.   P. D. 

Den 22de Aug. kom Jøsseheringane og um kvelden var det fest  på Rødkleiva - men desværre, det var 

få av Songdanslagets medlemer møtt fram. Sundag var det fællesmiddag i Landbrukssalen og 

deretter bar det til folkemuseet. Kl. 1/26 var alle samlet til ettermiddagskaffe på ”Sæterhytten”. Sidan 

var det å fara attende til museet, hvor både svenske og norske skulde dansa kl. 7. Værgudane var 

ublide, for det regna. - Men kvelden bar det til Nordal Brunsgt. hvor det var dækket aftensbord i 

Blåsalen. Der var taler og sang ved bordet og stemninga heldt fram utetter kvelden mens man 

svinget sig i familievals og andre valser.  P. D. 

Den 27de Aug. opna O.S. etter ferien med kaffespleis. Stemninga var god, enda det var ikkje serleg 

mykje folk, umlag 40. ”Fantefylgje” kom ikkje ut. P. D. 

Den 1ste oktober, heldt styret møte saman med festnemnda. Hardinglagets spellag skulde spela 

”Mannen som steller heime”. Istaden skulle O.S. dansa for deim eingang det høvde slik.Børresen 

skulde tala med Engstrøm um musikk. So vart det tala um bevertning på festen, men dei fleste tykte 

det var vågalt; so det skulde vera. So skulde laget ha ei lita framsyning og so skulde det vera 

”Fantefylgje” – Ellers leik og gaman.  P. D. 

Børresen hadde fått spursmål frå losje ”Signal-klokka” um vi vilde dansa der den 16de okt. Heile 

lagsflokken vilde sjølsagt det; vi skulde ogso få litt betaling.  P. D. 

Laurdag 10de oktober hadde O.S. årsfest i Storsalen. Formannen i festnemnda, Astrid Andersen 

ynskja vel møtt og vona at festlyden vilde få ein hyggjeleg kvell. Deretter las P.D. ei lita helsing til 

åremålsdagen. So hadde laget gjesting av Spellager i Hardinglaget som spela: ”Mannen som steller 

heime”. Det var eit morosamt stykke som hausta fagning. Etter ei danseykt kom so lagsbladet 

”Fantefylgje” ved Pernille Dahl. Og so hadde laget leikframsyning: Mit bu, min heim, Soga sagd, 

Sekstur I, og Skånsk kvadrilje. På uppmoding laut Pettersen og Bolstad dansa: Oksdansen. Leikarane 

vart vel fagna. Sidan skiftast det på med leik og dans til ut i dei små timar.  P.D. 

Styremøte heime hjå Børresen 17-10-36. 

Eit framleg frå Astrid Andersen, um å spara til Arvika-tur: vart dryfta. Styret vart samde um å taka det 



upp, på årsmøtet. - So vart det tala um eit framleg frå ”Norsk Tidend” um eit bygdelagsnr. som skulde 

koma eingong i vika. Det og skulde takast upp på årsmøtet. So var det ynskjeliste for salane i 

vinterhalvåret: vi vart samde um å ha det som fyrr, og å leige Blåsalen laurdag den 6te feb. 1937 til 

fest; skulde prøva det, istaden for Storsalen. So var det litt tale um å arbeida for, um Songdanslaget, 

mogleg kunde gå ind som Oslo Fylkeslags leikarring - men det og skulde dryftast på årsmøtet.   P. D. 

Halvårsmelding frå 2-4-36 til 15-10-36. 

Oslo Songdanslag har i sumarhalvåret hatt 6 styremøter: nemleg 2-4, 23-4, 28-5, 20-8, 1-10, 13-10. - 

Det har vore tri kaffespleiser: ein Skjærtorsdag, Kristi himmelfartsdag og den 27 aug. Årsfest vart 

halden den 10-10. Laget har dansa på Sofienberg og Vålerengen skole og på den Svensk-Norske dag 

på varemessa i Elverom. På Bygdøy har vi dansa 7 gonger. Og laget har i sumarhalvåret hatt 14 

øvingar.   Pernille Dahl (sign) (skrivar) 

Årsmøte 15-10-36. 

- Formanden ynskte vel møtt. So var det melding frå skrivar og melding frå kasserer - upplesen og 

godkjend.(So gjekk man yver til val) Melding frå vævstua, dei hadde fenge penger i kassa, det var 

mykje glædelig. So gjekk man yver til val. Fyrst var det val på Kasserar. Rosmer bad seg fri attval; og i 

hans stad vart Ivar Andersen vald. Johanna Kjærvik vart ny styremedlem, istaden for Ingeborg Nygård 

som gjekk ut av styret, Bernt Nygård og Olaf Kristoffersen stend som varamennn for styret. Astrid 

Andersen og Ingeborg Nygård vart revisorer. Som bladstyret stend framleis Pernille Dahl og Karen 

Jonassen - Astrid Andersen vart og innvald. Som Leikrådgjevar vart Pernille Dahl  + Ingeborg vart vald, 

for Ivar måtte gå av som revisor, avdi han vart vald som kasserer. PD attvald. - Eit skriv frå O.F. um eit 

bygdelagsnr. av ”Norsk Tidend” vart dryfta. Dei som vilde hava bladet skulde tegna seg på ei liste. Eit 

framlegg frå Astrid Andersen um ei sparekasse til Arvika-tur skulde dryftast seinare. So var det tale 

um at styret skulde arbeida ut eit framlegg, for um mogeleg å få O.S. ind som Oslo Fylkeslags 

leikarring. - Deretter var det kaffi og kakor, og tilslutt øving. P. D. 

Fredag 16-10-36 dansa O.S. i Losje ”Signalklokka” med 6 par. - Tærun frå B.u.l.ringen var med. Der 

vart dansa - Mit bu, min heim - Soga Sagd - Sandsværreel, Sekstur I - Skånska kvadrilje - Fjelnespolska 

- Vestgøtapolska - Trikarspolska. Stemninga yver dansane var god. P. D. 

Styremøte 22-10-36. Formannen ynskte vel møtt. Tilstades på møtet var og Leikrådgjevaren i O.F. hrr 

Finn Kyllingstad og instruktøren Rolv Varme, då saka um å gå inn som O.F.s leikarring skulde dryftast. 

Kyllingstad syntest at O.F. burde stille salar gratis og ellers støtta leiken økonomisk på bedst mogeleg 

måte Varme tala for, at O.F. burde løva pengar til fast leikinstruksjon og ellers ein del økonomisk 

stønad med representasjon ute, til dømes Noregs ungdomslagsstemna. Leikrådgjevaren sa at leiken 

stod i stampe i O.F. og eit samarbeide vilde vera gagnleg for båe partar. Men det økomomiske ved 

saka vilde verta eit stort spursmål. Varme meinete det var meir viljen end økonomien det stod på for 

å fremja leiken innan O.F. Men det måtte utarbeidast ein plan for eit hopehav millom O.F. og O. S. 

Dette måtte visa til kva O.F. i tilfælle vilde yte og kva leikarane vilde krevja, og so fekk styret i O.F. 

avgjera kva stoda dei vilde taka andsynes leiken. Det var og tala um at namnet måtte forandrast på 

grund av bygdelaga, det var gjort framlegg um ”Fylkeslagsringen”. Møtet vart so slutt, men vi skulde 

koma attende til saka seinare.  P. D. 

Torsdag 29de oktober 36 heldt O.S. kaffespleis i Blåsalen. Det var som vanleg kaffi og kakor, og det 

vart skifta på, med leik og vanleg runddans. Ganske mange var tilstades - og bra stemning. 

”Fantefylgje” kom diverre ikkje ut for skuld mangel på bladmat.  Pernille Dahl (skrivar) 



Den tyvende november 36 heldt laget framsyning for skoleungdom på Fagerborg skule. Det vart 

dansa ”Hu hei, kor er det vel -”, ”Småsporven” ”Kjære Ola” ”Bandadans” ”6-tur 1” ”Sandsværreel”  

Tærum frå B.u.l. ringen var med og dansa Hallingspringar og Halling. Tilslutt var det gamal 

”reinlender”. Leikarane vart vel fagna og stemninga yver dansane god. P. D. 

Laget hev hatt framsyning i ”Odd Fellov” men eg har diverre ikkje fenge greie på dansane; men 

stemninga hadde vore god etter som det lydast.  P. D. 

Styremøte den 7de Jan 37 hos Børresen. Som varamann for Pernille Dahl var innkalla Bernt Nygård. 

Ellers møtte Johanna Kjærevik og Ivar Andersen. Formannen ynskjte vel møtt til arbeide i det nye år. 

Der var vedteke å byrja med kaffespleis den 14de jan. Og at me skulde hava fest i Blåsalen den 6te fbr. 

Formannen skulde syte for musikk. Det vart og tala um, at me skulde freista å få istand karneval, då i 

tilfelle saman med eit anna lag. Styret vart samde um å spyrja Hardinglaget, um dei vilde gå saman 

med oss og skipa til karneval. Johanna Kjærevik (sign) fung. skrivar 

Kaffespleis i Blåsalen 14de jan. 37. Laget byrja det nye år, med ei festleg samkome. Formannen 

ynskjte vel møtt, takka for samarbeide i det gamle år og vona på godt samarbeid i det nye. Det vart 

servert kaffe og kaker, ellers skifta det på med songdans og runddans. Diverre var bladstyraren sjuk, 

so ”Fantefylgje” kom ikkje ut. Det var ikkje so mange folk som me kunde ha ynskja, men dei som var 

hygga seg godt.  J. Kjærevik (sign) fung. skrivar 

(Kommentar: Slutt på møtebok nr 3.) 

(Kommentar: Sist i protokoll nr 3 står oversikt ober medlemene i laget i 1936 og 1935. Vi tar desse 

listene med slik dei står i protokollen.) 

Oslo Songdanlags medlemer 1936. 

Rolf Børresen og frue - Tromsøgt 29 

Vctor Rosmer og frue - Trondhjemsveien 

Ingeborg Nygård - Dælenenggt. 25 

Astrid Johansen - Trondhjemsveien 129bII 

Erika Pedersen - Hotell ”Nobel” 

Ella Strømme - Riddervolkdsgt 9III (bortreist) 

Nilla Bruås -  Wilsesgt 9iii. 

Johanne Kjærevik - Sverdrupsgt. 5II 

Solveig Skaar 

Oddny Kulsveen - Eekerholtvn 17 Bestum 

Karen Jonassen - Solveien 142 Ljan 

Pernille Dahl - Ekelyveien 11, Vindern 

Mary Westlie  - Gjetmyrsveien 7III 

Ingrid hansen - Welhavnensgt. 12I 

Anna Fimland - Incognitogt. 9III 

Bernt Nygård - Wesselsgt. 15III 

Gustav Petterson - Toppåsen 56 Hauketo 

Olaf Kristoffersen - Ole Viiggt 4II 

Øivin Bolstad - Kristian 4de gt. 8I 

Arne Semb - Konovsgt. 25II 

Ivar andersen - Østersjøvn. 104 Bryn 



Anders Andersen og frue 

Gunnhild Lillegård - Drammensvn. 104H 

Instruktør. Rolf Warme Møllergt. 38II etg. B.B. 

Spelemann. John Fylken, Nordahl Brunsgt 22 

(Kommentar: På neste side står ei yu medlemsliste utan årstal. Vi tar den med også.) 

Oslo Songdanslags medlemmer. 

(Kommentar: Vi ser at denne lista må vere frå ca 1930/31) 

Gustav Petterson, Kolbotn Boks 212 

Ingeborg Olsen, Sørligt. 40 III 2 oppg. 

Astrid Johansen, Danneviksv- 7II 

Anders Andersen, Aakebergv. 22 II 

Astrid Hansen, Nordbygt. 11 II 

Ingrid Hansen, Nordbygt. 11 II 

Rolf Børresen, Tromsøgt. 28 II 

Martha Børresen, Tromsøgt. 28 II 

Fritjof Jansen, Sverresgt. 17 II 

Øiving Bolstad, Stolmakergt. 9 II 

Viktor Rosmer, Soffiesgt. 68 II 

Soffie Syversen, Tromsøgt. 1 II 

Wilhelm Johansen, Maridalsv. 84 I 

Aasmund Holmstad, Uranienborgv. 14 

Astrid Haug, Helgesensgt. 43 III 

Kirsten Lemand 

Ole Østbye, Pontoppidansgt. 12 2oppg II 

Johanne Kjærevik, Wald Thranesgt. 22 I 

Inga Braaten, Kolbjørnsengt. 12 

Minni Gullikstad, Eilert Sundtsgt 36 

Alf Birkelund, Toftesgt 43 III 

Anna Fimland 

Jonetta Fimland 

Arne Lipart, Oslo Vestbanest 

Hans Vangdal, Tåsenveien 26 

Louise Vangdal, Tåsenveien 26 

Hjørdis Grimsbo, Colletsgt. 4a 

Finn Kyllingstad, Welhavensgt 21 

Jørgen Moseid, Holberggt. 8 

(Kommentar: På neste side står endå ei medlemsliste, frå 1935.) 

Medlemmer av Oslo Songdanslag 1935. 

Solveig Tallaksen Haakon den godes vei 21 

Rolf Børresen, Tromsøgt 29II 

Ingerid Hansen, Nordbygt. 11 II 

Astrid Johansen, Falsensgt 3 III 

Ingeborg Nygaard, Dælenengtm 25III 



Erikka Pedersen, Solveien 80, Norstarandshøgda  88307 

Karen Jonassen, Ljan stasjon tlf 88197 

Gunhild Lillegaarad, Drammensveien 104 H 

        Bolstad Kristian 4 gt 8I tlf 12328 

Jenni Kristiansen, Dalsbergstien 3II 62315 

Johanne Kjærevik W. Tranesgt 22I  besked tlf 63160 

Ivar Andersen, Østersjøveien 104 Bryn 

Astri Moa, Frognerveien 1b 

Arne Semb, Konorsgt. 25II tlf 11116 

Inger Langlie, Akesveien 29 – 8 etasje oppg e 

Wiktor Tossmer, Trondhjemsveien 53III 

Mary Wistli, Gjetemyrsveien 7 III Dale 

Anna Fimland, Ingonitogt 9 

Gustav Pettersen bok 212, Prinsdal Hauketo 

Olav Krisstoffersen, Ole viksgt 4III 

(Kommentar: På siste side i protokollen står ei siste medlemsliste.) 

Oslo Songdanslags Medlemsliste 

(Kommentar: Medlemslista er truleg frå ca 1930/31. Ser mest ut som ei kladd.) 

Gustav Petterson, Kolboten 212 

Alf Andresen - Sørligt 802 4 op 

Ingebor Olsen Sørligt 40III 

Anna Jensen Toftesgt 18 3 

Astri Haug Helgesensgt 43 III 

Asta Hansen Kopang opsal Bryn st. 

Astri Johansen Sandviksveien 7 opgII 

Elsa Andersen Åkebergveien 22 III 

Anders Andersen, Åkebergveien 22 III 

Astri Hansen, Norbygt 11II bg 

Ingri Hansen, Norbygt 11II bg 

Rolf Børresen med frue, Tromsøgt 29III 

Fritjof Jansen, Sverresgt 117II 

Jahn Jahnsen, Sørligt 43 III 

Bolstad Stolmakergt 9II 

Rosmer Soffiesgt 68II 

Sofie Syversen Tromsøgt 1 II 

Margit Fagersand Vergelandsveien 21. 

(Kommentar: Sist i neste møtebok, nr 4, står ei medlemsliste for 1941, og det passar å ta den med 

her.) 

Lagsfolk 1941 

Rolf Børresen, Hammerfestgt 6 I 

Martha Børresen, Hammerfestgt 6 I 

Anders Andersen, Toppåsvn. 30, Hauketo 

Astrid Andersen, Toppåsvn. 30, Hauketo 



Gustav Petterson Toppåsvn. 56, Hauketo 

Ingrid Hansen Hortengt 2. 

Ingeborg Nygaard Dælenenggt. 25 

Øyvind Bolstad Kr. 4 gt 8 

Gunhild Lillegard, Drammensveien 104k 

Karen Jonassen, Thunesvei 14 III 

Bernt Nygård, Camilla Colletsv. 1 III 

Nilla Bruaas 

Johanna Kjærevik, Sverdrupsgt 5 II 

Ingebjørg Stenseth, Dalsbergstien 7 II 

Asbjørn Samset, Fougstadgt 27. 

Karl Skorpen, Gulleråsvn. 10 Slemdal 

Anne Ove Knutsen, Abbediengen 2 

Olav Espeland 

     Tøssland, Sognsvn. 12. 

Agnes Falk, Joh. Smestadvei 11 Smestad 

J. Fylken, Chr. Mikkelsensgt. 35 

B. Bakke, Konvall vn. 50, Sogn hageby 

Olav Christoffersen Lofthusterasse 2, Ø. Aker 

Aslaug Skarra, Observatoriegt. 8 III tlf 49078 

Sofie 

Agnes Falch, adr Johnsen Hegdehaugvn. 14b. 

 

Møtebok frå 6/2 - 1937 til 10/10 – 1949.  Møtebok nr 4. 

Fastelavenfest i Blåsalen laurdag 6te feb. 1937. 

Det var ein del svingom til å byrja med sidan var det bjode på bollar og kaffe. Medan folket sat til 

bords las Karen Jonassen ”Fantefylgje” med riktigt godt innhald. Sidan las Bolstad eigne og andres 

dikt og hausta mykje fagning. Musikken - fele og piano splea flittig. Det var god stemning - festen 

slutta kl. 1. Johanna Kjærevik (sign) fung. skrivar. 

Torsdag 18de mars heldt Oslo Songdanslag kaffespleis i Blåsalen. Formannen ynskjte vel møt, so var 

litt rundsvin og sidan kom det kaffe og kaker. ”Fantefylgje” kom ut med P. D. som bladstyrar. Folk lika 

seg visseleg - der var god stemning, - men det kunde godt ha vore fleire folk.  Pernille Dahl (sign) 

(skrivar) 

Styremøte i Nordal Brunsgt. den 8de April. 

Formannen ynskjte vel møt. Det vart tala um turar til sumaren. Skrivaren skulde skriva til Hadeland 

og til Elverom. Bygdøydansen skulde vi ha, som fyrr um åra, likeeins salane. Mary Westli er vald som 

utsending frå Songdanslaget til 17de mai-nemnd i Fylkeslaget. Skrivaren skulde enno ein gang skriva til 

Birger Gundersby og minna ham um, at han framleis skuldar laget 18,- kr. Alle styremedlemer var 

tilstades.  Pernille Dahl. (sign) 

Halvårsmelding frå 15-10-36 til 22-4-37. 

Oslo Songdanslag har i vinterhalvåret hatt 4 styremøter, nemleg 15-10, 22-10, 7-1- og 8-4. Det hev 

vore 3 kaffespleiser, nemleg 29-10, 14-1, og 18-3; laget heldt fastelavensfest den 6-2. Laget har hatt 



framsyning i losje ”Signalklokka” på Fagerborg skule og i ”Odd Fellow” Av øvingar har det vore 15 - 

dei siste tri øvingane har me hatt Urang i Hordalandsspringar. Pernille Dahl (Skrivar) 

Halvårsmøte. 22-4-37 i Blåsalen. 

Formannen ynskjte vel møtt, so song vi ”Å liva det er å elska”. Referat frå Kasseraren vart uplesen og 

godkjend. Revidert av fru Astrid Andersen fru Ingeborg Nygård. Melding frå skrivaren upplesen og 

godkjend.  Frå ”vevstua” kom ikkje nokor melding. So gjekk man yver til Val. Fyrst var det val på 

formann. Rolf Børresen vart samrøystes attvald. Likeeins skrivaren Pernille Dahl. Som styremedlem 

vart Karen Jonassen attvald. Revisorar vart og attvald og likeeins varamennene til styret, Olaf 

Krisoffersen og Bernt Nygård. - So vart det gjort kjend, at den 17de mai skulde Oslo Fylkeslag ikkje 

skipa til noko tog for bygdeungdomen. So hadde O.S. saman med B.u.l. ringen, fenge inbjoding frå 

Jösseheringanes folkdanslag i Arvika til den 29en og 30te mai. Reisekassa skulde stå fyre reiseutgifter. 

Gerhard Gunderby hadde sett tone til ein tursong som er skriven av Bolstad, og var innom og spela 

den for oss. Gildt at laget no hev sin eigen song. Til Festnemnd til 15 årsfesten vart vald Øyvin 

Bolstad, Olaf Kristoffersen, Astrid Andersen, Ingeborg Nygård og Marry Westlie. Tilslutt var det kaffi 

og kaker - og ein svingom. Pernille Dahl. (sign) skrivar. 

Torsdag den 6te mai - Kristi himmelfartsdag - heldt O.S. kaffespleis i Blåsalen.  

Det kom mykje folk og stemninga var på høgdene frå byrjan av. Formannen sa nokre velkomeord og 

so fekk festlyden kaffi og heimekake. Astrid Andersen kom med eit lite, men aktuelt nr. av 

”Fantefylgje” Den gilde samkoma slutta i 12.30 tidi.  Pernille Dahl. (sign) 

Styremøte i Blåsalen 20-5-37 saman med styret i B.u.l.-ringen. Program for Arvika turen vart dryft. 

Det vart sett upp desse dansar. Jomfruva Ingebjørg - Falkvor Lomansson - Bandadans - Soga Sagd - Eg 

vil ingen spelmann ha - Hei so dansa - Småsporven - Ung Åslaug - Kjære Ola - Figaro (der alle dansar) - 

Sekstur I - Sandsværreel - Tritur - Firetur frå Sørlandet - Ottetur - Springar - Polsk. Samdans med 

svenskene - Fjellnespolsk og Sæterlid - Spelemenner Fylken og Gjellesvik. Det vart vedteke å gjeva 

Jösshärdinganes folkdanslag ei formannsklubbe - frå dei norske dansarane.  P. D. 

Styremøte 10-6. Alle var tilstades! Formannen ynskte vel møtt. Det vart tala um å freista få istand ein 

liten privat utlodning, for å få inn nokre pengar til årsfesten. Det var framlegg um ei dokke i 

Nasjonaldrakt. Som utsending til Noregs u.l. stemna i Stavanger vart Pernille Dahl. Det vart vedteke, 

at laget skulde yta kr 10.- til reiseutgifter  - og det skulde vera fast kvart år heretter. Som varamann til 

festnemnda vart vald Dahl-Villanger og Ingrid Johnsen.  Pernille Dahl. (sign) 

Den 26de Aug. var det Silde-fest hjå Anders og Astrid, - det var fyrste samkoma etter ferien og ei gild 

samkome. Umlag alle medlemer var tilstades, og alle var samde um, at ein gildare opning kunde vi 

ikkje ha hatt. Bordet fint pynta - god sild - gilde husbondsfolk o.s.v. Bladstyraren las referat frå 

sumarens utferder - serleg måtte vel Danmarks-turen ha vore gild.   P. D. 

Styremøte 9-9-37. Formannen ynskjte vel møtt, alle styremedlemmer var tilstades. Det var litt tale 

um årsfesten. Engstrøm vilde ha 60,- kr. for å spele – So skulde dei høyre um Gundersby kunde hjelpa 

til  P. D. 

Laurdag den 16de sept. skulde Songdanslaget leika på Prinsdals kvinneforengings 5 års fest. Det gjekk 

sværande bra. Leikarane gjorde sine saker godt og fagninga var stor. 



Laurdag 25de september dansa O.S. saman med B.u.l. ringen på ”Lyd over Land” utstillingen i Odd 

Fellow.  P. D. 

So var det storfesten i vårt eige lag laurdag 9de  okt. Salen var pynta med haustens mangefarga 

blomar, so ein kom i feststemning berre av å sjå på blomane. Etter at folk hadde svinga seg litt, byrja 

programmet: Bolstad las ein god prolog, skriven av han sjølv. So bar det laust med danseframsyninga 

- fyrst var det den merkelege - urgermanske offerdans. - Poro - Peyr - (Engelsk) Tritur. (Hollandsk) 

Kontramarsj - (Dansk) En fin visa - (Svensk) Skånska kadrilje - Østgøta-polska - Kjell - Åsmund 

Fregdegjeva - Mitt bu - min heim, Figaro (to mylner) Sandsvær-reel. Til sist kom ”vævstua” som 

gjorde stor lukke, med sine mange løgne små visestumpar, fylte både av skjemt og ålvor. Gundersby  

spela eigne komposisjonar. Tilslutt var det leik og gaman for alle saman, til ut i dei små timar. Pernille 

Dahl. (sign) 

Styremøte 14-10-37. Det var kome skriv frå Fylkeslaget vedkomande salar i vinterhalvåret. Det vart 

so, at vi skulde ha salar som vanleg. So var det kome spursmål frå Østfoldlaget um vi vilde dansa der 

den 20-10. 

Sundag 17-10-37 var styret, saman med festnemnda hjå Børresen for å tala um privatfesten i 

anledning lagets 15 års-jubileum. Etter ein del akkedas, vart det so, at det skulde vera spekekjøtt, 

istaden for rjomegraut, som det frå fyrst av var tale um; so skulde det vera kaffi etterpå.  P. D. 

Den 20-10-37 dansa O.S. i Østfoldlaget, programmer var: Trolldans - Småsporven - Pål på haugen - 

Soga Sagd - Mitt bu - min heim. Sekstur I - Sandsvær-reel - Tritur og Gamal reinlender. Leiken gjekk 

bra og fagninga stor.  P. D. 

21-10-37 heldt laget fest for seg sjølve. Bordet var pynta med haustblomar og lauv, og det vart bjode 

på spekekjøtt som kunde ha vore godt, um det ikkje hadde vore so salt. Formannen takka 

festnemnda for den gilde 15 års festen og då ein serleg takk til Bolstad som hadde instruert fleire av 

dansane og stade i brodden for det heile. Astrid Andersen takka formannen. Etterpå kom det kaffi og 

Pernille Dahl las eit lite nr. av ”Fantefylgje”. So var det svingom for kvar og ein etter Engstrøms 

musikk. Festen var gild og det var bra stemning og so smaka det godt med saft og vatn etter det salte 

kjøttet.  P. D. 

Halvårsmelding frå 22-4-37 til 28-10-37. 

Oslo Songdanslag hev i sumarhalvåret hatt 4 styremøter, nemleg den 20-5, 10-6, 9-9, og 14-10. Laget 

har, saman med B.u.l. ringen, gjesta Jössehäringarnas folkdanslag i Arvika. Ellers hev laget dansa 9 

ganger på Bygdøy Folkemuseum, i ”Prinsdalens kvinneforening” i ”Lys over Land” og i Østfoldlaget. 

Av øvingar har laget i sumarhalvåret hatt 11.  Pernille Dahl. (sign) (Skrivar.) 

(Kommentar: ”Lys over Land” var ei utstilling som Kringkastinga hadde om folkeopplysning.) 

Halvårsmøte 28-10-37 i Blåsalen! 

Mesteparten av medlemene var møtt fram. Formannen ynskte vel møtt! Deretter song vi ”Ungdom 

frå sud og nord”. Melding frå skrivaren vart upplesen og godkjend, likeeins melding frå kasseraren, 

som var sers gledeleg, avdi laget hadde mange penge - forholdsvis da -. So var det melding frå 

vævstua. Det var kome forslag um, at halvparten av innkoma i vævstua skulde gå til reisekassa; og so 

var det tale um å få istand kort, for å letta betalingskontrollen i vævstua. So gjekk man yver til val. 

Fyrst var det kasseraren, Ivar Andersen sin tur - han vart samrøystes attvald med handklapp. Istaden 



for Johanna Kjærevik, som bad seg fri attval, vart Olav Bruås vald til nytt styremedlem. Nilla Bruås 

vart varamann istaden for Olav Kristoffersen. Ingeborg Nygård og Astrid Andersen gjenvalgtes til 

revisorar. Ind i styret for vævstua istaden for Gunhild Lillegård, vart Martha Børresen vald. Både 

bladstyre og Leikrådgjevar var attvald. Formanden takka dei som gjekk ut or styret for godt 

samarbeid og ynskjte dei nye velkomen - Deretter var det øving -  Pernille Dahl (sign) 

Torsdag 4de nov. heldt Oslo Songdanslag kaffispleis i Blåsalen. Mange folk har møtt fram og 

stemninga var god frå byrjan av. Det vart bjode på kaffi og heimebaka, og det såg ut til å gjera lukke. 

Diverre kom ”Fantefylgje” ikkje ut for skuld mangel på bladmat. Formannen tala noko um konflikter, 

vedkomande ”Fantefylgje” av di det ikkje kom ut og vona at no heretter vilde det vel retta seg, slik at 

mange vilde skriva. Den gilde samkoma slutta i tolvtida. P. D. 

Sundag 14de nov. dansa O.S. i Østerdalslaget, som heldt fest med bunadframsyning 

(Østerdalsbunader) Øyvin Bolstad kåserte um bunader og det var moro å høyra. Vi dansa: Trolldans - 

Småsporven - En fin visa - Falkvor Lomansson - Fandango - Sandsvær-reel  - Fjellnesspolska - 

Vestlandsspringar - Polsk - Oksdans. Det var mykje folk til stades og stemninga yver framsyninga var 

ganske bra. P. Dahl. (sign) 

Torsdag den 2/12 heldt O.S. kaffispleis i Blåsalen. Stemninga var god frå byrjan av - truleg fordi det 

var styggever ute. - Festlyden fekk kaffi og heimebaka. - og so kom ”Fantefylgje” med eit godt nr., 

som hausta fagning. Sidan skiftast det på med leik og vanleg dans. Det var ein av dei bra ”spleiser” - 

umlag 50-60 var tilstades.  Pernille Dahl. (sign) 

Torsdag den 9de ds. 37 heldt laget styremøte. Alle styresmedlemer var møtt fram. Form. ynskjte vel 

møtt. Det vart so at laget skulde slutta øvinga fyre jol, den 16de des. - og byrja på det nye år torsdag 

6te Jan. med kaffispleis. Det vart vedteke å bestille nye kransar til Falkvor Lomansson, då dei gamle 

var nær utslitte. So vart me samde um å arbeida med det for auga, å fara til Fagernes, jonsok, på 

Noregs u.l.s. stemna. Det var ein del tale um arbeidsprogram, på etterjols-vinteren. So var det kome 

spurnad, um vi ogso i år vilde dansa for dei gamle i Odd Fellow, 3die dag nyår - alle vilde sjølvsagt det.  

P. D. 

Den tredje januar 38 dansa Oslo Songdanslag for dei gamle i Odd Fellow. Dei hev vorte årvisse desse 

framsyningane, men interessa og gleda yver folkedansane våre, vert ikkje mindre for det. Tvertum, 

fagninga var stor. Vi dansa: Uppå fjellet, Soga Sagd, Vesle guten, Ottetur, Sekstur I - 6-manns-reel - 

Sandsvær-reel - Fjellnes-polska - Skånsk kvadrilj - Røros polsk - Gamal reinlender. (Det er mogeleg det 

vart dansa fleire, men eg hev fenge dette upgjeve, sjølv var et der ikkje P.D.)  P.D. 

Torsdag 6te jan. 38 opna O.S. på det nye året med kaffispleis. Det var svært mange tilstades - umlag 

60, og stemninga var god. Det vart bjode på kaffi og heimebaka, som såg ut til å smaka bra. 

”Fantefylgje” kom ut med eit stort nyårsnummer og hausta fagning. Sidan svinga festlyden seg i 

familievals og andre valser og polkaer, etter Engstrøms musikk. Ei gild opning.  Pernille Dahl (sign) 

Styremøte den 20-1-38 i Blåsalen. Formannen ynskja vel møtt til arbeid i det nye året. - Det var kome 

eit skriv frå ”Tono” um luksus-skatt; - men arbeidsutvalet i O.F. hadde teke avgjerd um, at O.S.  og 

”Laget for Folkemusikk” skulde gå fri. So var det tale um, ”Gutanes kvell” som det har gått rykter um 

lenge; at no burde det takast til for ålvor. Det vart vedteke å kjøpa eit husapotek til laget og hr. Bruås 



sa seg villig til å greia med det. So var det framlegg um, at medlemene skulde stemma yver nye sang 

og musikk-dansar, svara skulde leverast på næste øving.  P. Dahl. (sign) 

Torsdag 3die febr. heldt Oslo Songdanslag kaffispleis i Blåsalen. Det var, som vanleg, bjode på kaffi 

og heimebaka. ”Fantefylgje” kom diverre ikkje ut, for skuld mangel på bladmat og at bladstyraren hev 

for mykje anna å bala med. Men, - istaden las Øyvin Bolstad upp eit par morostykker, som hausta 

velfortjent fagning, både for skuld innhaldet og måten det vart lese på. So var det svingom efter 

Engstrøms musikk. Stemninga var god og det var mykje folk tilstades. Pernille Dahl. (sign) 

Onsdag den 9de febr. dansa O.S. i ”Internasjonal vennskapsliga” - Dansane var: Småsporven, Eg ser 

på deg, Trolldans, Fandango, Sandsvær-reel, Polsk, Vestlandsspringar, Oxdans. Der var mykje folk 

tilstades, og vi vart løna med fagning.  Pernille Dahl (sign) 

Sundag 27de febr. dansa O. S. i Losje ”Ny tid”. Dansane var. Upp på fjellet, Ung Åslaug, Kjære Ola, En 

fin visa, Soga Sagd, Fjellnes, Daldans, Reinlender, Polsk, Sandsværreel. Det var svært god stemning 

yver dansane.  P. D. 

Torsdag 3die Mars var det kaffispleis i Blåsalen. Som vanleg var det kaffi og heimebaka. Mykje folk 

var til stades. ”Fantefylgje” kom med eit bra nr. som fekk god fagning. Både fyrst og sist svinga 

festlyden seg etter Engstrøms musikk. Det var god stemning heile kvellen.  Pernille Dahl. (sign) 

Torsdag 10de Mars var det styremøte. Av styremedlemene møtte 4. Milla Bruås møtte istaden for 

skrivaren.  Det vart vedteke at laget skulde på stemneferd til Fagernes, til Noregs ungdomslags 

stemna i Jonsok. - So var det tale om kva laget skulde gjera med Engstrøm, som hadde forlangt 5,00 

kr. i pålegg for å spela på kaffispleisane våre. Det vart bestemt at laget skulde sjå seg um etter ein 

annan spelemann. So vart det vedteke å kjøpa brudlaupsgåve til Astrid Johanssen for ca. 15.- kr. Det 

kom framlegg um at Hardinglaget og Oslo Songdanslag skulde slå lag og festa 17de Mai. Det vart 

vedteke og festnemnd vart vald. Nilla Bruås, Johanna Kjærevik, Olav Kristoffersen. Vidare vart 

bestemt at laget skulde halda halvårsmøte torsdag 7de April. P. Dahl. (sign) 

Torsdag 24de Mars var det umframt styremøte, fordi O.S. hadde fenge skriv frå Oslo Fylkeslag um det 

vilde yvertaka leikleidinga i O.F. Det var noko tale fram og attende, um korleis det heile skulde 

leggjast an. O.S. skulde dei kveldane Fylkeslags-skeidet var, få fritt lokale; og kva bate laget seinare vil 

få, vil tida syna. Me vart samde um , å gå i gang med skeidet torsdag 7de april, kl 8. - halvårsmøte vart 

bestemt til torsdag 31te Mars.  Pernille Dahl. (sign) 

Halvårsmelding frå 28-10-37 til 31te Mars 1938. Oslo Songdanslag hev i vinterhalvåret hatt 4 

styremøter, nemleg den 9-12, 20-1, 10-3 og 24-3. Det var kaffispleis den 4-11, 2-12, 6-1,3-2, og 3-3. 

Laget har dansa i Østerdalslaget den 14-11, den 3-1 for dei gamle i Odd Fellow; i ”Internasjonal 

vennskapsliga” den 9-2, og i Losje ”Ny tid” den 27-2. Av øvingar har laget i vinterhalvåret hatt 14.  

Pernilla Dahl. (sign) (skrivar) 

Halvårsmøte 31-3-38 i Blåsalen, Nordal Brun. Formannen ynskte alle vel møtt og so sang vi ”Ungdom 

frå Sud og Nord”. - Melding frå kasseraren upplesen og godkjend, det var bra med penger i kassa, til å 

vera vår. So var det melding frå skrivaren og melding frå vævstua. So gjekk man yver til val. Fyrst var 

det formannsval. Børresen vart samrøystes attvald med handklapp. Deretter var det skrivaren sin tur, 

som og vart attvald. Karen Jonassen var attvald som styremedlem, og Bernt Nygård som varamand. 

Revisorarne, som er Ingeborg Nygård og Astrid Andersen, stend og framleis. So hadde formannen 



fenge eit skriv frå Gustav Petterson um at han heretter ynskja å slutta som aktiv medlem, men vilde 

vera passiv. Etter framlegg frå Bruås vart Petterson vald som O.S. fyrste æresmedlem, han er og den 

einaste som stend att av dei som skipa laget. Det var handklapp for Petterson. Deretter kom aktuelt. 

Bolstad tala um skeidet som O.S. skulde byrja med i O.F. Han meinte at ifald vi skulde halda fram med 

leikkveldane, burde arbeide planleggjast og um mogeleg få det ind i faste former. Ellers kunde laget 

tapa mykje, istaden for å ha vinst av tilskipinga. Han meinte styret burde merkja seg dette. Ellers var 

det fleire innlegg, som synte same leid, og nærpå same meiningar. - So var halvårsmøtet slutt, og vi 

song ”Å liva det er å elska”. No vart kaffibordet duka i ein fart og det vart gjort ære på 

smørrebrødpakkene som gjentone hadde med. Og so tilslutt ei gild stund med leik. -  Pernille Dahl. 

(sign) (skrivar) 

Skjærtorsdag, 14de april heldt O.S. kaffispleis i Blåsalen. Mykje folk var møtt fram og stemninga var 

bra heile kvellen. Det var kaffi, kakor, leik og gaman av ymse slag. ”Fantefylgje” kom diverre ikkje ut. 

P. D. 

Styremøte 28-4. Det vart ynskja vel møtt - alle styre-medlemer var tilstades. Laget hadde kjøpt eit 

lite lommeapotek. So var det kome framlegg om at O.S. og B.u.l.-ringen skulde leika saman 17de mai. 

Eit spursmål frå Noregs bondelag um å vera med i toget og dansa på Fæstningsplassen den 11-12 juni 

vart dryft. Bygdøydansen var uppe til ordskifte, det vart vedteke å spyrja um pålegg; slik at med fekk 

10,- kr. for kvar gong. Børresen hadde ringt til Konsertbyrået vedkomande leik på ”Vi kan” 

utstillingen. Dei var interesserte og me skulde senda program og prisforlangende. So var det turar til 

sumaren. Fagernes ferd er bestemt og Semb hadde forlangt kr. 125,- a 150,- for å køyra til Fagernes. 

Børresen skulde skriva til Løten og undersøka um det kunde verta tur dit, seinare på sumaren.  

Pernille Dahl. (sign) 

Laurdag kveld kl 8 den 30 april dansa O.S. i Kringkastinga. Programposten heite ”Toner frå Norden” 

og vart sendt yver alle norderlendske stasjonar. Vi dansa ”Mass og Lasse” på 2,10 min. og det heile 

var berre gildt. P. D. 

Den 17de Mai var det ikkje noko Fylkeslagstog, men det var ei stemna på stHans-haugen, skipa av 

Oslo Fylkeslag. Oslo Songdanslag leika saman med B.u.l. ringen, både på st.hans-haugen um 

ettermiddagen og på Ullevål sjukehus om fyremiddagen.  P. D. 

Sundag 22de Mai var laget bedne um å koma til Prinsdal og dansa på ein basar som var skipa til av 

Kvinnelaget derute. Og etter Bygdøy-dansen reiste vi. Vi fekk kaffi og mat, og so bar det laus med 

dansing; det heile gjekk bra, me fekk god fagnad av dei mindreårige som var i fleirtall den kvelden. P. 

D. 

Torsdag den 2dre Juni var det tillyst styremøte i Blåsalen, Ivar og Karn kom altfor seint. Karen 

Jonassen vart vald som utsending for Oslo Songdanslag til Noregs ungdomslags stemna på Fagernes. 

Men Fagernes tur for laget vart det ikkje, av di programmet på stemna var lagd bakvendt.  P. D. 

Kristi himmelfartsdag, den 26te Mai, held O.S. kaffispleis for siste gong fyrr ferien; det var mykje folk 

tilstades og spleisen var vellukka. ”Fantefylgje” vart upplesen av Øyvin Bolstad, fordi Bladstyraren 

hadde mistet røysta.  P. D. 

Laurdag 11te Juni var Oslo Songdanslag med i ”Flaggborgen” i bondetoget; som var tilskipa i 

samband med Norges bondelags årsstemna. Um kvellen dansa vi, saman med B.u.l.ringen eit lite 



innlegg i festspelet nede på Akershus, hvor ”Knut Alasøns løfte” - instruert av Stein Bugge vart 

framsynt. Det vart dansa litt av klappdansen og litt av ”Sjå Lågen strøymer”.  P.D. 

Torsdag 16de Juni hadde laget siste øving før ferien. Etter øvinga var det kaffi og kakor. Dermed var 

det takk for denne gongen, med ynskje um god sumar og vel møtt med nye krefter til hausten att. 

Pernille Dahl. (sign) 

Styremøte heime hjå Børresen den 21-8-38. Tilstades var: formand, kasserar, Milla Bruås, Karen 

Jonassen og Øivin Bolstad; (skrivar fraværende) Formannen ynskte vel møtt etter ferien. Det vart 

referert eit skriv frå Telelaget, um Songdanslaget vilde byta sin festkveld, den 22de okt. med Telelaget 

sin den 15de okt. Men på grunn av ombygningen i Storsalen, og at den snaut nok vert færdig til 15de 

okt. vart det vedteke at svara Telelaget, at vi nok sjølve laut ha festkvell den 22de okt. Formannen 

frambar ein tanke um at laget skulde freista å arransjere ein laurdagsogsundagstur til Tangen, saman 

med reiseskrivaren i N.u.l. og samstundes freista å skipa nye ungdomslag. Styret fann at tanken var 

god og formannen skulde arbeida vidare med saken - Olav Kristoffersen hadde tala um ei framsyning 

med fest i hans heimbygd. Styret skulde konferere med han um tur, eingong i sept. - Vedkomande 

leikkveldane i Oslo Fylkeslag til vinteren, skulde Songdanslaget freista å halda fram med skeidet til jol. 

Men styret skulde forhandle med O.F. um at det skulde påby einskildlagene, at det til leikkvellane 

sende mindst eit par, som hadde plikt på seg til å møta kvar gong. Det skulde og haldast eit 

orenterings møte med O. F., styret instruktør og spelemann. - Vedkomande ”vævstua” som må 

innstilla til vinteren, skulde det sytast for oplagsrum til væven i Fylkeslaget.  Øyvin Bolstad. (fung. 

skrivar) 

Torsdag 11de Aug. dansa O.S. saman med B.u.l.ringen i Teatersalen, for ”Internasjonal 

vennskapsliga”. Det var ein del Engelsk skuleungdom på vitjing. Etterpå fekk me bevertning, og so var 

det festleg samkoma, - 5 par frå Songdanslaget. P. D. 

Onsdag den 17de Aug. var det ein flokk Dansk ungdom på gjennomreise i Oslo. B.u.l. ringen og O.S. 

skulde hjelpast å gjera litt hugnad for deim med å syna fram nokre folkedansar. Der var dårleg 

frammøte av O.S. s medlemer, ellers var det kanskje ikke anna å segja um det heile, end at det var 

synd at B.u.l.ringen kjem saman og dansar folkedans for utlendingar uten bunad. Eg synes godt dei 

kunde ha spandert bunad både for si eiga og dei framandes si skuld. P. Dahl. (sign) 

Torsdag 25de Aug. samlast O.S. for å tala saman um tur. Det vart so at ifald alt ”klappet” skulde vi 

fara til Aal i Hallingdal og yver fjellet ned Dagali, laurdag og sundag, 3-4 september. So var det kaffe 

og kakor og ei hugnadstund med leik.  P. Dahl. 

Laurdag og sundag 3-2/ Sept. drog O.S. på tur til Ål i Hallingdal for å gjesta u.l. ”Fram”. Det var ein 

vellukka og gild tur frå fyrst til sist. Vi vart vel motteke på Aal av u.l. Fram, god mat fekk vi, og so var 

det leik og dans både fyrst og sist. Sterkast inntrykk på oss gjorde likevel Hallingspringaren, for den 

vart dansa uavbrutt so og segja, - jau vi leika no og litt for deim, - men som sagt, det var mest 

springar. - Dagen etter for vi vidare yver fjellet ned Dagali og ned Numedal. Eg trur eg hev alle med 

meg, når eg segjer det var ein gild tur og takkar Songdanslaget for turen.  Pernille Dahl. (sign) 

Torsdag 8de Sept. hadde O.S. kaffispleis i Blåsalen. Det skulde liksom vera byrjan på haustsemesteret 

og um det ikkje var so mange folk som vi gjerne hadde ynskjt, var det ialfald god stemning. Det vart 

bjode på kaffi og heimebaka, og ”Fantefylgje” kom med eit rikt nummer. Sidan var det leik og 

svingum. P. D. 



Laurdag 10de Sept dansa O.S. i Losje ”Eilert Sundt” der var mykje folk og etter fagninga å døma var 

dei svært nøgde med leiken - Søndag 25de dansa me i Losje ”Ny tid”, der var og mykje folk og god 

fagning. P.D. 

Styremøte 29-9-38 i Blåsalen. Formannen hadde ordnet med ny koffert til sverdene og det var kjøpt 

nye kransar. So var det kome spurnad frå Varme um laget såg seg råd til å gje litt betre betaling for 

instruksjon - Her laut styremøte sluttast, då øvinga skulde taka til.  

Fortsættelse av møte heime hjå Børresen den 3-10. Styret vart enige um at formannen skulde tala 

pent med Varme, um han kunde halda fram, som vanleg er det finansielle eit stort problem for 

Songdanslaget. Årsfesten, som det frå først var meininga å halda i Storsalen den 22de okt. vart 

innskrenka til vanleg kaffispleis den 20de for skuld mangel på salar i Fylkeslagsgarden. Årsmøtet 

skulde vera den 27de oktober. So kom det framlegg frå formannen um at lagsfolka skulde byrja med 

sparekasse, med tanke um å fara til Stockholm i 1939 på det internasjonale folkedansstemna. Møtet 

slutta med kaffi og biteti. P. D.  

Møte torsdag den 6-10 i Blåsalen, saman med Fylken, Gjærum og Varme; - det gjaldt leikkveldane 

som no for longe sidan burde ha vore i sving. Talen gjekk att og fram, um korleis Songdanslaget 

skulde kunde klara dette skeide utan å taka av lagskassa, som styret var samde um var umogeleg. 

Men korleis det heile vil gå, er enno eit spursmål. Instruktør og spelemann bør ha meir for dei 

kveldane, end for vanlege øvingskveldar. So det var eit spursmål um O.F. vilde ofra noko til leiken. 

Me vart samde um å freista å byrja desse leikkveldane torsdag den 3die november - sidan fær me no 

sjå.  P. Dahl. (sign) 

Laurdag 8de okt 38 drog Songdanslaget på danseferd til Skarnes. Det vart ei vellukka ferd, det var 

mykje meir folk end me er vane med, på slike turar, og dei var svært velnøgde med folkedansane 

våre. Me fekk gode takkeord fordi vi hadde gjesta Skarnes, men eg trur me hadde meir å takka for  - 

den gode mottakinga o.s.v. og då serleg hadde me å takka Olav Kristoffersen fordi han hadde ordna 

med det heile. Ogso tur um sundagen, då me bl. a. var innom Opstad kyrkja som no snart er gjenreist 

slik som den var frå gamalt, - og so var me innum Mårud gård, det var forvitneleg. P. Dahl (sign) 

Torsdag den 20de okt 38 var det kaffispleis i Blåsalen. Det var mykje folk - mykje framandt folk var 

det og. Det vart som vanleg bjoda på kaffi og heimebaka, det gjorde vist lukke, å døma etter tome 

fat. ”Fantefølje” kom ut og hausta fagning. Ellers var det leik og moro.  P. D. 

Måndag den 24de 38 var det styremøte for å tala um val og sovore på årsmøte, etter årsmøte skulde 

vi få - ja det skulde vera ein løyndom - men noko skulle vi altso få.  P. D. 

Halvårsmelding frå 31-3-38 til 27-10-38. Oslo Songdanslag hev i sumarhalvåret hatt 6 styremøter, 

nemleg den 28-4, 2-6, 4-8, 29-9, 3-10, 24-10. Det var kaffispleis den 14-4, 26-5, 8-9, og 20-10. Laget 

har dansa i Kringkastinga den 30-4, saman med B.u.l.ringen på St. hanshaugen den 17de Mai, sundag 

22-5 i Prinsdal kvinneforening, og litt av ”Sjå Føyen” - saman med B.u.l. ringen i festspelet på 

Akershus den 11-6, og saman med B.u.l. ringen i Teatersalen for ”Internasjonal  vennskapsliga” den 

11-8, Ål i Hallingdal den 3-9, i Losje ”Eilert Sundt” den 10-9, i Losje ”Ny tid” den 25-9 og på Skarnes i 

Odalen den 8-10. På Bygdøy Folkemuseum hev med dansa 6 ganger. Av øvingar har laget i 

sumarhalvåret hatt 14.  Pernille Dahl. (sign) (skrivar) 

Halvårsmøte 27-10-38. Formannen byrja med å ynskja vel møtt, og so song vi lagssangen vår - ”Vi er 

så glitrande glad”. So vart protokollen upplesen og funnen rett. So kom Ivar Andersen med kassa , og 

synte at finansene er bra - og det var gledeleg, Marta Børresen kom med melding frå vævstova, som 



og var bra. So gjekk man yver til val. Fyrst var det kasseraren, Ivar Andersen sin tur – han vart 

samrøystes attvald med handklapp. Deretter var det bladstyraren, Pernille Dahl som hev stade i 

mange år - og sa seg fri. Øyvin Bolstad vart ny bladstyrar med Milla Bruås og Borghild Kløvstad som 

hjelpesmenn. Som Leikrådgjevar vart Pernille Dahl attvald. Ny styremedlem istaden for Olav Bruås 

som har slutta i laget, vart Milla Bruås. Bernt Nygård vart fyrste varamann og Norman Dahl annen 

varamann. Revisorar Ingeborg Nygård og Astrid Andersen stend framleis. - So tala Børresen for 

sparekassa med tanke um Stockholmstur til den internasjonle folkedansstemna. Lagsfolka var samde 

um å spara og Olav Kristoffersen skulde ordna med det. So kom programposten ymse - men ingen 

hadde noko å segja. Tilslutt sang me ”Ungdom frå sud og nord” - Deretter gjekk man til bords; der 

vart servert ”Kansla” men diverre, so var det vist uvand kost for mange. Tilslutt var det leik og 

svingom. Pernille Dahl. (sign) 

Styremøte 24-11-38, i Nordal Brunsgt. Der var avslutning av leikkveldane som stod for tur. Børresen 

skulde tala med Sælid, um han kunde halda fyridrag, og so skulde vi freiste å få spelemannslaget til å 

spela. Inkoma skulde gå til Leikfonnet, og festen haldast den 15de desember. Så var det kome melding 

um eit folkedansskeid som skulde haldast i Arvika i byrjan av nyåret. Likeso skulde det vera 

folkedansstemne i London på nyåret - til båe stader var det høve for lagsfolk å reisa. So var det 

spurnad frå Odd Fellow um vi vilde dansa der den 29de des. på gamlefesten.  P. Dahl (sign) 

Torsdag 15de desember heldt laget sluttfest for leikkveldane i Storsalen. Lagsfolk hadde dækket 

border og pynta deim med ljos og fargar so det vart reine jolestemningen med same ein kom inn. Det 

kom mange folk - Sælid tala um ”Dans” og spelmannslaget spela til dans. So vart det bjode på kaffi og 

heimebaka. - Det var leik og vanleg runddans, lått og røde - eg trur alle deltagarane var velnøgde.  P. 

Dahl. (sign) 

Den 29de descenber dansa O.S. for dei gamle i ”Odd Fellow” eg heldt på å segja, som vanleg; ja for vi 

er fast på denne gamlefesten.Vi leika Småsporven - Eg ser på deg - Heilag Olav - Vesle guten - 

Sæterlid - Å kjære Ola, og gamal Reinlender - Fylken var diverre for seint ute, - difor so dårleg med 

musikkdansar. P. Dahl. (sign) 

Styremøte heime hjå Ivar den 2-1-39 Fyrst baud Ivar på kaffi og julegodt. Pernille Dahl og Karen 

Jonassen kunde ikkje koma - som varamenn møtte Bernt Nygård og Marta Børresen. Formannen 

ynskjet vel møtt - godt nyttår og vona på eit godt nytt arbeidsår. Det skulde gjeras kjend at etter 

øvinga den 12te jan. skulde det haldast eit medlemsmøte for å diskutera leikkveldane og ymse anna. 

Frå Fylken var det kome spursmål um han kunde få 7 kr. for leikkveldane, men det syntest styret var 

litt drøyt - då me ikkje fær noko tilskot - so formannen skulde tala med Fylken um han vil halda fram 

for kr. 5-. Bernt Nygård (sign) (fung. skrivar) 

Torsdag 5te Jan. heldt O.S. kaffispleis i Blåsalen. Det var vel møtt - og godt nyttår-ynskjer. Mange folk 

var det, festlyden fekk kaffi og heimebaka som som seg hør og bør - det var gang kring joletre - og 

svingom fyrst og sist etter Bergs musikk. Pernille Dahl kom med eit aktuelt nr. av ”Fantefylgje” som 

truleg dreg diskusjon med seg, og det vilde vera å ynskja. Stemningen var bra etter som det lyddest. - 

Pernille Dahl. (sign) 

Sundag 29 Jan. 39 var Oslo Songdanslag innbede i Hordalaget. O.S. heldt ei framsyning og fekk god 

fagning. - 

Sundag 4de febr 39 dansa Oslo Songdanslag i Sognelaget, der var og mykje vellæte yver leik og 

framsyning - mykje folk - P. Dahl. (sign) 



Torsdag 9de februar 39 heldt O.S. kaffispleis i Blåsalen. Rolf Børresen var ikkje bra og varaformannen 

Karen Jonassen styrde festen. Det var bra med folk og laget baud som vanleg på kaffi og heimebaka. 

Øyvin Bolstad hadde eit aktuelt nr. av ”Fantefylgje” - elles var det svingom, både fyrst og sist, etter 

Bergs musikk.  P. Dahl. (sign) 

Torsdag den 16de febr. var det styremøte. Bernt møtte istaden for Nilla og Olaf istaden for Ivar som 

var for seint ute. Laget hadde ikkje fleire merkjer, korkje av sine eigne eller av N.u.l.s merkje. Me 

skulde kjøpa av båe slag - eit dusin. Til forandring av lover vart vald ei nemnd - so heldt styremøte 

fram den 23de - avdi vi ikkje vart ferdige. Formanden sa ifrå, at Rolf Warme hadde vore instruktør i 

laget i hele femtan år, og det laut me minnast. Karen Jonassen vart vald til utsending til årsmøtet i 

Oslo Fylkeslag. So var det kome spurnad frå ein gamal lagslem, um laget vilde kjøpa ein Setesdals-

bunad. Vi skulde få den for 20.- kr. Styret rådde til det, då det er godt å ha ein bunad i reserve. Til 

nemnd til forandring av lover vart vald Bolstad, Børresen, Nilla Bruås og Ingeborg Nygård, Olav 

Kristoffersen. P. Dahl. (sign) 

Måndag 17de Mars leika laget i ”Prinsdal vel”. Det lyddest at stemningen stod i take yver den gode 

framsyning. Det vart bjode på kaffi og kaker, og dei som var med lika seg godt. Det var 6 par. P. Dahl. 

(sign) 

Styremøte 16-3. Formannen ynskte vel møtt. Sidan var det festen for Warme det gjaldt. Det vart 

bestemt å halda den den 13de April. Laget skulde gje ei lita gåve - til minne um dei femtan åra. 

Børresen kom med framlegg um å kjøpa ein krystall blomevase - og so gravere lagets merke og ei lita 

innskrift - til minne.  Styret var samde i det. Til mat på festen skulde vi ha blanda kjøttret med 

grønnsaker - blautkake og kaffi. Nokre ”gamle” medlemer skulde og innbjodast til festen. - So var det 

litt diskusjon um eit skriv frå Karen, som fleire av medlemene hadde mislika. Det var litt tale fram og 

attende, men me vart samde um, at eit diskusjonsmøte for alle, vilde vera på sin plass, so kvar og ein 

kunde gjera ”rede” for seg. P. Dahl. (sign) 

Skjærtorsdag, 6te April, heldt so laget sluttfest for vinterens leikskeid. Festnemnd som skulde ha 

vært var ikkje, og difor laut bordet dekkjast i all hast. Men kaffi og kaker smakte godt likevel; og ein 

bordsang som Bolstad hadde skrive vart sungen om att. Det var mange folk og bra stemning med leik 

og dans og radl. Formannen takka skeiddeltakarane og instruktøren og minte um hans femten år 

lange arbeid i O.S. Han fekk mykje handklapp. Pernille Dahl (sign) 

Tirsdag den 11te april var styret samla for å leggja siste hand på festen for Warme. Det var serleg 

bordplasseringa det gjaldt. So vart vi einige um å senda blomar til Astrid Andersen som låg på 

sjukehus, og soleis ikkkje kunde vera med på festen P. Dahl (sign) 

So kom den 13de - og Warmes fest. Styres-folka samlast tidleg for og dekka bord og gjera det som 

kunde gjerast på fyrrehand. Kl. 20 kan dei bunadklædde og vi gjekk til bords. Formannen ynskte 

velkommen. Diverre var det nokon som manglet -  Når vi var ¾ mætte, heldt formannen tale for 

Warme. Han minte um strid og arbeid, men og fest og glede; og so fekk Warme ei lita minnegåve - 

Warme takka for alt av med og motgang i O.S. og ynskjte at laget måtte få mange nye lagsfolk. Så 

kom Pettersen med ei lita heimelaga gåve til Warme. Song var det fyrst og sist; ein song var skriven til 

festen av Karen Jonassen og so sang vi lagets marsj. Pernille Dahl las upp ei lita helsing til 

jubilantenfrå Astrid Andersen som låg sjuk. Det kom ogso telegram frå henne. Ellers hygde den 

utvalde festlyden seg på beste måte. Etter at borda var tekne burt var det dølamarsj som seg hør og 

bør ein folkedans-lyd, og leik og vanleg runddans etter Jon Fylkens musikk. - Etterpå lyddest det, at 

det hadde vore ein gild fest.  P. Dahl. (sign) 



Halvårsmelding frå 27-10-38 til 20-4-1939. Oslo Songdanslag har i vinterhalvåret hatt 6 styremøter, 

nemleg 24-11-38, 2-1-39, 16-2, 29-2, 16-3, og 11-4. Det var kaffisleis den 5-1 og 9-2. Tvo fester 

vedkomande leikskeidet i O.F. nemleg den 15de desember og 6te April. Fest for Warme den 13de April, 

til minne om at han har vore lagets instruktør i femtan år. Oslo Songdanslag har leika den 29-12-38 

for dei gamle i ”Odd Fellow” den 29-Jan. i Hordalaget og den 4de februar i Sognelaget og 13de Mars i 

”Prinsdal Vel”. Av øvingar har laget hatt 8 for seg sjølv og 8 leikkvellar for Oslo Fylkeslag.  Pernille 

Dahl. (sign) ”Skrivar” 

Halvårsmøte den 20-4-39. 

Formannen ynskjte takk for seinast og vel møt. So song me Å leva der er å elska. Reikneskapet 

upplese, men ikkje revidert, for skuld gløymde rekningar. Protokol upplesen og godkjent. Forslag til 

nye lover upplesne av formannen og godkjent av laget. So gjekk man yver til val. Forman stod fyst på 

lista. Børresen som formann og Olav Kristoffersen som næstformann. Båe vald med handklapp. Som 

skrivar vart Borghild Kløvstad istaden for Pernille Dall. Bernt Nygård som varamann i styre. 

Hjelpekasserar til leikekveldane Nllla Bruås. Pernille Dahl (sign) (skrivar) 

Styremøte den 9-5 vart halde hjå Ivar Andersen. Alle var tilstaes. Formann hadde med seg 

spørreskjemane, men det var berre 4 som hadde sendt inn. Det var Pernille Dahl, Karn Jonassen, 

Johanna Kjærvik og Bernt Nygård. So var det årsfesten, om me skulde leiga Storsalen. Formann kom 

med framleg om me skulle få Anders Dolve til å dramatisera Bendik og Arolilja, og det tykte me var 

ein fin ide. Det var spursmål om laget vilde taka at leikekveldane til hausten, og det vart me samde 

om å gjæra. Formann kom med framlegg om ein tur til Tangen laurdag og syndags tur. Me tykte det 

skulde vara gildt med ein slik tur. Børresen skulde skrive dit og få leigd hus. Det skulde vara den 10-

11-6.  Borghild Kløvstad (sign) skrivar 

Den 30-5 var det styremøte hjå Børresen Fyste påst var om laget skulde vara med i Oslotoget den 

3dje Juni. Som styre vart samdet om at laget skulde vara med i. Formann hadde fått at svar frå 

Tangen at vi kunna koma. Men turen måtte utsetjast til seinare, for det var so mange som ikkje 

kunna vara med, so det vart ikkje nok til ring.  B. Kløvstad (sign) skrivar 

Tirsdag den 13-6 var det kafispleis. Som vanleg var det svingom til å byrja med. So vart det bjode på 

kafi og kakor. Formann yngste vel møtt og med nokre pene ord overrakte han til Erika Pedersen ein 

heimvoven løper som ho skulde ha til minne om Oslo Songdanslaget. Det var eit aktuelt nr av 

”Fantefylje” av Bolstad. Frk Hjørdis Johansen song fleire vakre songar og haust go fagning. Det var 

mykje folk og stemninga var god.  Borghild Kløvstad. (sign) (skrivar) 

Styremøte den 4-9 vart halde i Nordal Brunsgt. Det var årsfesten som var det fyrste på lista. 

Storsalen skulde me få. Men me syntest at det var for lita tid å laga fest på. So me sa fra oss 

storsalen, og utsette festen til seinare. Formann kom med framlegg om laget skulde søkja om pengar 

av fonnet til Per Verengsåsen, for det skulle delast ut til kulturelle fyremål. Og det tykte me var ein 

gild tanke. Torsdag den 7-9 skulde laget taka til med haustsemesteret. Det vart so at me skulde ha 

medlemsmøte. Børresen hadde med seg tvo vakre ljosestakar som han haddde laga til Oslo 

Songdanslaget. Styre vart samde om at me skulde få Anders Andersen til å trykja dei ny lovane. B. 

Kløvstad. (sign) (skrivar) 

Referat frå styremøte 17-10-39 

Formann ønsket vel mødt. Det var kommet spørsmål frå Solheim om vi vilde overlate Blåsalen 

torsdag den 26-10 til ”Internasjonal Vennskapsliga”. Til vederlag skulde vi få gratis lokale når vi skulde 

ha særskilt øving. Styre besluttet å sløife øvingen den 26-10. Formann kom med et forslag om å leike 



gratis i bygdelagene for å fremme leiken i bygdelag. Men det gjalt bare når festene blev holdt innen 

fylkeslagsgård. Så blev det snakket om halvårsmøte. Av styre går kasseren og et styremedlem ut. Det 

blev foreslått gjenvalg for begge. Dessuten blev det til kasserer foreslått Randi Hansen og Ingrid 

Hansen. Til mat skulde det serveres pølser og en kaffitår efter medagen. Styre bestemte å komme 

sammen med leikrådgiveren i laget for å bestemme programet for leikøvingene fremover. Tilstaes 

var R. Børresen, Nilla Bruås og Olav Kristoffersen. Istedenfor Borghild Kløvstad møtte Bernt Nygård. 

Fraværend var desuten Ivar Andersen  Bernt Nygard (sign) (fungerende skrivar) 

Den 12-10 var det kaffispleis. Som vanleg var det dans til å byrja med. So kom kaffien og kakone 

fram. Bolstad hadde eit godt nr ”Fantefylje” som fekk god fagnad. Det var mykje folk å stemninga var 

god. Borghild Kløvstad (sign) 

Styremøte den 25-10. Styre kom saman med leikrådgevaren det var leikeprogramet som vart sett 

upp. Me vart samde om og taka desse folkevisone: Bendik og Årolilja, Dei gamle fjell, Titt eg minast, 

Haraldshaugen, Dvergemøy, Falkvor Lommansson, Heming og Harald kongen, Gudmund og Signeliti 

med kyndlar, Haugebonden, Hei huskom i hei, Horpa, Inga litimor, I kveld er eg glad, Knut liten og 

Sylvelin, Jonsokdans, Marit Hjukse, Nykken og Heiemo, Å kjenne du n Kjell, Ola Jonson, Olav 

Liljekrans, Ormen Lange, Rolandskvadet, Ung Åslaug og Åsmund Fregdagjeva. Og desse turdansane; 

Meråkerpols, Krabbelure, Kørsdans frå Valdres, Honnfeiv, Trondheimer og Seierstadhopsa. Etterpå 

delte me dei upp på nokre øvingar frametter. Fyrste kvelden: Horpa, Upp av krakken, Dei gamle fjell 

og Heming og kongen. Andre kvelden: I kveld er eg glad, og Å kjenn du’n Kjell. Tria kvelden: Knut og 

Sylvelin, Haraldshaugen. Fjære kvelden: Marit Hjukse og Ola Jonson. Femte kvelden: Jonsokdans og 

Nykken og Heiemo. Sjette kvelden: Olav Liljekrans og Haugabonden. Sjuande kvelden: Titt eg minnast 

og Rolandskvadet. Åttande: Huskom i hei og Inga Litimor. Niande kvelden: Ormen Lange Falkvor 

Lommanson. Tiande kvelden: Bendik og Årolilja og Dvergemøy. Ellefte kvelden: Ung Åslaug og 

Åsmund Fregdegjeva. Ved sida til dei nye skulde me øva på dei gamle. Turdansane får me tå etter 

som det høver. Me vart samde om å trykja det so kvart medlem få programet.  B. Kløvstad (sign) 

(skrivar) 

Halvarsmelling frå den 20-4 – 2-11-39. Laget har i sumarhalvaret hatt 5 styremøter den 9-5, 30-5, 4-

09, 17-10, 22-10. Det har vore kaffispleis den 13-6 og 12-09. Det har vore 11 øvinga og eit 

medlemsmøte, og 3 leikekveldar. Laget var med i 17maitoget, og dansa i saman med Bul ringen på 

Ulevoll sjukehus, sjukehuset i Akersbakken og St.hanshaugen. Den 3 juni var laget med i Oslotoget, å 

dansa på stadion saman med Bul. Den 4 juni på St.hanshaugen. Laget har dansa på Bygdøy no som 

fyr om åra den 18-6, 2-7, 23-7, 13-8 og 3-9. 6 jentor og 3 gutar var med på den internationale 

leikestemna i Stockholm den 1-6 august.  Borghild Kløvstad (sign) skrivar 

Halvårsmøte 2-11-39. Formann ynskte ”vel møt” og so song me tvo vers av Gud signe vort dyre 

fedreland. Det vart so val på kassastyrar og styremedlem. Det var Nilla Bruås og Ivar Andersen som 

sto på val. Det vart båe tvo attvalde. Som varamann vart Bernt Nygård og Ingeborg Stenseht. Kassa 

vart upplesen og godkjent. Halvårsmellinga vart upplesen og godkjent. Halvårsmøte var slutt og me 

vart bedde til bords. Det var pylsor og potet. Alle lagslemene fekk kvar si nye lov for laget som i vent 

utstyr og høveleg form. Og so programmet for laget sine øvingar i komande vinterhalvår. Etter 

pylsone var det kaffi og kakor. Alt smaka godt og me song og prata. Etterpå var det leik og svingom. 

Borghild Kløvstad (sign) (skrivar) 

Onsdag den 6 debr dansa laget i Romerikslaget. Framsyninga fekk god fagning. Mest lukka gjorde 

Sandværdrilen og Fjellnæspolska. Det var mykje folk til staes.  B.K. 



Siste kaffispleisen før jol vart halde i Halli. Det var lite folk, men stemninga var god. Som vanleg var 

det kaffi og kakor.  B.K. 

Styret i Hordalaget kom å spurde om Oslo Songdanslag vilde vara med å laga joletrefest. Den skulde 

vara 4de jol i Halli. Både styre og lagslemene var enige i at me skulde vara med. Det vart vald ei 

nemnd, og desse vart valde: Ingrid Hansen, Ingeborg Stenset og Olav Kristoffersen. Borghild Kløvstad 

(sign) 

4de  joledag hadde O.S. og Hordalaget joletrefest i Halli. Formannen ynskte vel møtt å gav ordet til 

Espeland som held ei gild festtale. Etterpå var det kaffi og kakor. Det var gang kring joletreet, og til 

sist svingom. Det kunna ha vore meir folk.  Borghild Kløvstad (sign) 

    1940 

Sundag den 5-1-40 dansa O.S. i Prinsdalen. Innkoma skulde gå til Finnland. Framsyninga vart tykt vel 

um. B.K. 

Torsdag den 25-1 40 var det kaffispleis i Blåsalen. Formannen ynskte vel møtt. So fekk festlyden kaffi 

og kakor. Stemninga var god, men det var lite folk.  B.K. 

Torsdag den       dansa Oslo Songdanslag i Sognelaget. Festen var i Halli. Me vart bedne til bords og 

fekk kaffi og kakor. Framsyninga var bra og hausta god fagning.  Borghild Kløvstad (sign) 

Torsdag den 18-1-40 kom styre saman for å prate om skotårsfesten. Laget kunna få Halli til festen. 

Styre vart samde om at Halli var for dyr, so me skulde høira med lagslyden om å taka Blåsalen i 

staden. På øvinga kom formannen med styrets framleg om festen, og det vart godtake. Festen skulde 

vara den 29-2. Til festnemnd vart desse valde: Ingeborg Stenset, Ingrid Hansen, og Karen Jonassen. 

Astrid Andersen skulle ta skotårsavisa.  Borghild Kløvstad (sign) 

Torsdag den 22-2 dansa laget i Nordfjorlaget. Då me var ferdige med øvinga gjekk vi bort i Halli. Der 

fekk me kaffi og kakor. Etterpå dansa vi. Framsyninga gjekk bra.  B. K. 

Torsdag den 29-2 hadde laget skoårsfest. Det var svingom frå byrjan. Kl ½ 10 gjekk alle til bords på 

kaffi og kakor. Astrid Andersen ynskte vel møt å ba alle syngja sangane dei hadde fått. So kom Astrid 

med Skotårsavisa med rektig godt innhald og fekk go fagning. Varme helt ein tale for gjentone. Etter 

kaffen var det leik og svingom. Salen var pynta med gjennomskutte hjarto og lyklar til å låse upp med. 

Det var mykje folk og stenminga var på toppen heile kvelden. B. K. 

Den 13-3 var det styremøte hjå Børresen. Til stass var Børresen, Olav Kristoffersen Borghild Kløvstad 

Ingeborg Stenset møtte i staden for Nilla Bruås, Ivar Andersen kom ikkje. Formannen ynskte oss 

velmøt. Det var kome brev frå Noregs Ungd.l. at stemna skulde vara på Kongsvinger til sumaren. Me 

vart samde um å reisa dit. Formannen kom med framlegg om å laga ein tur i pinsa. Han ville høira 

med Sælid om det var noko lag som hadde stevne da. Næste påst var spelemann. Fylken skulde reise 

på noitralitetsvakt og vi måtte få ein my til å spela. Formannen skulde spyrja Gjellesvik om han vilde 

spela for sama betalinga. Det vart bestemt at halvårsmøte skulde vara den 28-3. Dei som står på val 

er Rolf Børresen Olav Kristoffersen og Borghild Kløvstad.  B. K. 

Halvårsmelding få den 2-11-39 til 28-4 3? -40. I vinterhalvåret har det vore 2 styremøter, 13 øvingar, 

2 kaffispleiser og 1 skotårsfest. Laget har i Romerikslaget den 6-12, i Prinsdalen den 5-1, i Sognelaget 

den 8-2 og Nordfjordlaget den 22-2. Rolf Varme har vor rettleider og Jon Fylken har spela.  Borghild 

Kløvstad (sign) (skrivar) 



(Kommentar: Det ser ut til at skrivaren Borghild Kløvstad etter dette blir borte frå laget/byen, for no 

er det Ingebjørg Stenseth som fungrer som skrivar resten av perioden.) 

Halvårsmøte 28/4 3? - 40. Da vi var så få medlemmer tilstede plaserte vi oss rundt bordet og 

formannen ønsket vel møtt. Han minnet om at lagets mangeårige skrivar Pernille Dahl giftet sig i dag 

med en velkjent lagsmann, Villanger, og at laget hadde sendt brudeparet et stort fat og salatbestikk i 

tinn til minne og takk. Protokollen var oplesen og godkjent. So kom rekneskapen ved Ivar Andersen, 

men da han hadde glemt bankbøkene fikk han ikke rekneskapen godkjent. Vi gikk så over til valg. 

Formannen stod først på val og han nektet bestemt attval, han var syk og måtte ha ferie. Det var 

framlegg om nærsagt alle som var tilstede, men alle nektet, tilslut tok Astrid Andersen mot val. 

Skrivar og styremedlem blev attvalt. Som ny revisor i stedet for Astrid Andersen blev valgt Ingeborg 

Stenseth. Som sakt så hadde vi allerede satt os til bords og nå kom kaffe og bløte kaker. Det smakte 

fortreffelig, enda det var vist litt av en skuffelse at det ikke var varm aften som det jo alltid plar være 

på halvårsmøtene. Men som styret fant og skulde sløife denne gangen på grund av tidene. Tilslut var 

der leik og dans. Ingebjørg Stenseth (sign) (for skrivaren) 

(Kommentar: Det var den 28/3-1940 det var halvårsmøte.) 

4/4-40 var det kaffespleis. Først var det øving og så var det kaffe og kaker. Deretter kom Astrid 

Andersen med ett flott ”Fantefylje” Og så var det igjen leik og dans Ingebjørg Stenseth (sign) (for 

skrivaren) 

Torsdag 28/5 40 møttes Olso Songdanslag igjen for første gang etter ulykka som rammet landet vort 

9. april. Det var både første og siste møte i dette semester og vi hygga oss med kaffe og kaker. Det 

blev besluttet at vi skulde ha tur førstkommende søndag den 26. Olav Kristoffersen sa vi var hjertelig 

velkomne til ham, han var enehersker i en villa på Lofthus, og vi sa tusen takk for inbydelsen sjølsakt. 

For skrivaren I.S. 

Turen 26/5 40. Etter avtale møtte vi på Grefsen og i samlet flokk dro vi så til Lofthus, hvor vi hygget 

oss slik at det var flere som truga med og ville bli der, eller i det minste glemme igjen noget slik at vi 

fikk ærend op igjen. Astrid nytta høve til å holde styremøte. Hun sa at vi hadde fått tilbud fra Solheim 

om å legge penger og verdisaker i sikkerhetsskapet til Fylkeslaget og det blev da vedtatt at så skulle 

gjøres. Da kassereren ikke var tilstede fikk Børresen fullmakt til sammen med kassereren og besørge 

vore bestående utgifter betalt og deretter deponere det resterende beløp, samt reisekassen i 

sikkerhetsskapet til Fylkeslaget. Lagsbøker og sverd som Børresen hadde hjemme skulde også legges 

inn i N. Brunsgt. Dessuten blev det bestemt tur igjen om 14 dager, det blev 9/6.  for skrivaren I.S. 

Turen 9/6. Kl ½ 11 møttes vi på Opsal og turen gikk så til Sarabråten. Været var strålende og humøret 

var på topp. Da det så ut som medlemmene var svært fornøiet med søndagsturene blev det bestemt 

ny tur om 14 dage, som blir st Hansaften.  For skrivaren I.S. 

St.Hans hadde Oslo Songdanslag tur til Prinsdal. Maken til gæstekring har jeg ikke vært med på. Vår 

første vært var Nordby, en riktig sjarmør som alle kvinnelige medlemmer var helt på knærne for, 

hvordan det er med hans frue og vor mannlige del har jeg ikke riktig blitt klar over, men i allefall har 

de all mulig grunn til å beundre henne slik som hun hadde disket op, ja i tider som disse var det jo det 

rene slaraffenland, bløte kaker, kringler, vafler og tørre kaker i fleng. At det smakte behøver jeg vist 

ikke si. For å få appetitt på vårt eget medbrakte tok vi en tur op på Grønliåsen til brandtårnet og ved 

å bestikke vakten litt fikk vi også lov å komme op i tårnet. Etter å ha beundret utsikten derfra var det 

igjen en liten forfriskning øl og brus etter valg. Derpå tok vi på nedtur. Hos Nordby var kaffen ferdig 

og bordet dekket. Om ettermiddagen besøkte vi Astrid og Anders hvor det igjen vanket øl og brus og 



så gikk vi videre til Pelle som hadde kaffen ferdig. Tiden var nå så langt fremskreden at vi, skulde vi nå 

siste buss hjem, nå måtte takke for oss. Det hadde vært en minneværdig tur.  For skrivaren I.S. 

Torsdag 29/8 møttes Oslo Songdanlags medlemmer igjen etter sommerferien. Det var kaffe og 

kaker og mykje prat. Ei storhending vart det og, Astrid og Børre bytte rolle, for nå var Astrid sjuk og 

Børre såg ut til å være svært så frisk, sjølv om han drog litt på det. Det blev i allefall til at valget i vår 

blev annulert, og jeg tror at Astrid blev nesten frisk med det samme, men ærevære henne for at hun i 

vor tok på sig det vanskelige værv å være formann. Vi vet alle at hun har mer enn nokk fra før og 

allikevel tok hun formannsjobben på sig, takk skal du har Astrid, hadde vi mange slike som dig var det 

inga fare med O. S. for skrivaren I.S. 

Styremøte 3/9. Styret drøfta lagets framtid, med så få medlemmer som laget har nå kan det på ingen 

måte klare sig, nogen kapital å tære på har vi heller ikke så fremtiden så ikke lys ut, men vi blev enige 

om å forsøke å gjenopta møtene som vanleg en tid for å se hvordan det  vilde gå. Vi blev også enige 

om at i år skulde vi danse Norske danser først og fremst, vi har heldigvis et rikelig utvalg så vi behøver 

ikke låne fra noe naboland. Formann skulde også høre med Warme og Fylken om de kunde tenke sig 

og slå av på sitt honorar da vi ellers neppe har råd til å ha ha nogen leikledar. Styret beså veven og 

den fantes å være i fin stand og det kom framleg om at vi muligens, om lagslyden var villig, skulle 

selge den.  For skrivaren I.S. 

5/9 var det kaffespleis, det var ganske godt frammøte og det så ut til at alle hygga sig bra. Kaffen og 

kakene smakte i allefall framifrå. Fantefylje utkom ikke da avisen ikke var blit sensurert sa formann. 

for skrivaren I.S. 

Lørdag 5/10 danset laget for Hordalaget som hadde fest i Blåsalen. Det var mykje folk og vi fikk stor 

fagning, særlig sandsværrillen gjorde stor lykke, seinare på kvelden skulde vi leike sammen med 

Hordalaget sine medlemmer, det gik tåleg bra, men jeg tror nok at Hordalendingene kune trenge til 

et kursus i folkeviseleik.  for skrivaren I.S. 

Tirsdag 3/10 var det styremøte hos Børresen og det blev da drøftet hvordan vi skulde stille os 

ovenfor den arbeidsleiren, hvis formann besøkte oss på siste øving og som oplyste at dette var en 

helt privat sammenslutning som hadde arbeidet i Gausdal i sommer og som gjennem folket deroppe 

var blitt kjent med og hadde fattet intersse for folkevisedansen og nå gjerne vilde lære litt mer. Vi 

blev enige om at de kunde gå hos oss nogen ganger og betale 0,50 pr gang og så eventuelt da bli 

medlemmer siden om det var stemning for det. Det blev også besluttet at medlemmene ikke skulde 

betale noe for de kvellene vi har hatt i høst da det jo ikke har vært skikkelig øving på grund av altfor 

få medlenner og derfor igjen ingen instruktør, som vi som bekjent, ikke har hatt råd til. Det var brev 

fra Sunnmøringen med forespørsel om vi vilde danse der torsdag om 8 dage. Halvårsmøte blev 

bestemt til torsdag om 14 dage.  for skrivaren I. S. 

Etter øvinga 24/10 dansa O.S. i Sunnmøringen og fekk stor fagning.  for skrivaren I.S. 

Halvårsmelding frå 28/43-40 til 31/10-40. 

Oslo Songdanslag har i sommerhalvåret hatt 3 styremøter 26/5 - 3/9 - 3/10. 2 kaffespleiser 4/4 og 

5/9 6 møter og 3 søndagsturer, 2 leikframsyningar. I Hordalaget 5/10 og i Sunnmøringen 24/10.  For 

skrivaren Ingebjørg Stenseth 

Halvårsmøte i Blåsalen den 31/10-40. 

Halvårmelding og rekneskap vart oplesen og godkjend. So var det val: Rolf Børresen vart samrøystes 

attvald til form. Ingebjørg Stenseth vart kassastyrar og Johanne Kjærevik skrivar, styremedlemer 



Bernt Nygård og Asbjørn Samset. Då lagskassa diverre på det nermaste er tom vart det samrøystes 

vedteke å overføra pengarne i reisekassa til lagskassa. Som tidi er no kan laget ikkje få ha utferder og 

der trengs pengar til lagsdrifti. Form. takka dei styremedlemene som gjekk for godt samarbeid og bad 

so lagslyden til bords. Der me til vår store undring og gleda fekk skinkesteik med tilbehør. Det var 

nokk Børre og frue som hadde greid å skaffa det, til med kaffi og kakor hadde Martha skaffa til veies. 

Takk skal dei ha for alt strevet. Til slutt ein liten svingom etter fela til Fylken.  J. K. 

Styremøte den 28/11-40 i N.B.gt. 

Det vart vedteke at Bernt Nygård skal vera varaformann. So var det kaffispleisen neste torsdag, det 

viste seg å vera umuleg å skaffa kaffi og vanskeleg med kakor so styret vart einig om å freista halda 

fest utan bevertning med indgangspengar kr. 1.00.  J. K. 

Fest i Blåsalen den 5/12-40 

Det såg ikkje koseleg ut til å byrja med for både publikum og spelmann var seint ute. Men det kom 

ikkje so få like vel og leiken og dansen gjekk livlegt. Ein ung mann som kom til oss frå arbeidsleiren las 

nynorske dikt til stor hugnad og Ingebjørg Stenseth kom med eit kort men godt og aktuelt 

Fantefylgje. Men me sakna den koselege kaffikvila. Festen slutta kl. 111/2.  J. K. 

Laurdag den 7/12-40 

dansa Songgdansl. Fyrst i Hardingl. I N.B.gt. og vart godt mottekne. Der etter gjekk me til Østerdalsl. I 

Høyres hus og dansa for dei. Me dansa same programmet begge stader, men i Hardingl. fekk me 

diverre ikkje dansa sverddansen då der var ein gut for lite. Me dansa: Flaumen går, Ung Åslaug, 

Småsporven, Sandsværril, Seierstadhopsa, 6tur1, pols og springar.  J. K. 

Oslo songdansl. dansa i Sørlandslaget den 14/12-40 

Styremøte den 13/1 1941 

Varaform. Bernt Nygård styrde møte. Til stades var J. Kjærevik, A. Samset og N. Bruås møtte for J. 

Stenseth. Det vart vedteke å senda kort til alle lagsfolk om å møta neste torsdag. Då Rolf Varme har 

sagt opp som leikinstruktør har Børresen tala med Brede Bakke om å vera instruktør og det har han 

lova. Vidare vart det vedteke freista få i stand kaffispleis til torsdagen etter dersom me kan skaffa 

noko å traktera med .  J. Kjærevik (sign) 

Kaffispleis den 23 jan. 

Me samlast i Blåsalen som vanleg til ein svingom fyrst. Sidan var det trass i rasjonering kaffi og kakor. 

Diverre kom ikkje Fantefylgje denne gongen. So var det leik og dans til festen slutta kl. 111/2. Ikkje 

mange folk, men god stemning like vel. Berg spela.   J. Kjærevik (sign) 

Styremøte den 9/2 1941. 

Form. og tre av styrelemerne møtte. Det vart vedteke å repetera dei svenske dansarne som me har 

lert, vidare skal me læra alle 4 og 6 turar. Me skal prøva med å ha åpent møte anna kvar torsdag med 

til gjenge for alle. Songdansl. vil ta opp spursmålet om å bli fast Fylkeslagsring og skal senda eit skriv 

til arbeidsutvalet om det.  J. Kjærevik (sign) 

Styremøte den 24/2  1941. 

Tilstades var: Børresen, Stenseth, N. Bruås og B. Nygård. Det var forslag fra form. i programnemnda 

at Songdansl. saman med Håløygl. og Namdalsl. skulde leiga teatersalen i Bøndernes hus til fest 30 

mars. Styret var enig i forslaget. Form. tala om at Gustav Petterson hadde en bankbok som til hørte 

den Norske Folkeviseringen. Form. mente at Songdansl. som einaste attlevande av ringen måtte ha 

rett på pengarne. Han hadde tala med Solheim om saki, og han var av same meining. Form. skal no 



tala med Petterson om saki. Styret vart samde om å leiga Blåsalen som vanlig. Halvårsmøte vart 

bestemt til torsdag den 20. mars. for skrivaren B. Nygård 

Styremøte den 17/3 hos Børresen. Alle styremedlemerne var til stades. Det vart vedteke å gjera 

framlegg på halvårsmøte om at Songdansl. no ikkje dansar til framsyning i andre lag enn dei som er 

inmeldt i Oslo Fylkesl. og då helst berre i Fylkeslagsgarden og Lærerinnehuset.  J. K. 

Halvårsmelding frå 31/10 1940 til 20/3 1941. 

Oslo Songdansl. har i vinterhalvåret hatt 5 styremøter: den 28/11, 13/1, 9/2, 24/2, 17/3 2 festar 

nemleg den 5/12 og 23/1. Songdansl. har i vinter hatt mange framsyningar i bygdelagi: I Østerdalsl. 

og Hardingl. den 7/12 Sørlandsl. den 14/12 Gudbrandsdalsl. 22/12 Sognel. 12/3. Songdansl. har i 

vinter arbeidt mykje for å få bygdelagi til å interesera seg meir for leiken, og det ser no ut til å verta ei 

betring. Laget har i vinter fått ny instruktør, idet Rolf Varme slutta etter 17 års trufast virke og Brede 

Bakke tok over etter han.  J. Kjærevik (sign) 

Halvårsmøte den 20/3-41 

Formann ynskte velkomen og me sang opsangen vår. Møtebok og rekneskap vart oplesen og 

godkjend. Gustav Petterson leverte rekneskapen for pengane frå den gamle Folkeviseringen då 

Songdanslaget er einaste attlevande frå den. Eit framlegg frå styret om at laget berre skulle dansa i 

Oslo Fylkeslag fall mot eit framlegg frå Ingrid Hansen om at styret i kvat tilfelle avgjør saki. Skrivar 

attval. Form. val utsett til hausten so form.val kjem til å verta på årsmøte.  J. K. 

Songdanslaget dansa til framsyning i Hordalaget 22/3 

Kaffespleis Skjærtorsdag i blåsalen samla fullt hus. Det var fyrst nokre svingom. Så var det kaker og 

kaffi som fru Bolling hadde vore so gild og spandert på oss, det gjorde stor lukke. Etter kaffikvila var 

det leik som gjekk med liv og lyst. Og so var det dans til slutt. God stemning. Utlutning av ei kake med 

godt resultat.  J. K. 

Lagsmøte den 28/4-41 

Då det i det siste har vore svert vanskelig å samla lagsfolk serleg gutarne, og det får med tap kvor 

øving var det no framlegg om laget skulde leggjast ned fyrebels, eller om me berre skulde ta feri på 

ubestemt tid. Etter ein del diskusjon var det røysta over framlegget: Ferie eller nedlegging. Det vart 

vedteke ferie på ubestemt tid med 10 røyster, nedlegging fikk 4 røyster.  J. K. 

  (Kommentar: Så var det slutt for resten av krigen.) 

(Kommentar: Men i Norsk Tidend av 19/6-1941 står eit referat frå avslutninga i Oslo 

Songdanslag 29/5-1941, og at laget skal starte øvingane etter sommaren 4/9-1941. Dette 

verkar merkele, etter som Oslo Songdanslag la ned drifta 28/4-1941. Forklaringa kan vere at 

namnet  Oslo Songdanslag bli brukt om to ulike ting. Desse åra var Oslo Songdanslag dei som 

drifta Fylkeslaget sine leikkurs, og at det er dette leikkurset som har hatt avslutningsfest i 

mai 1941.) 

 

Den 3dje sept 1945 

kalla form. Rolf Børresen til styremøte i Oslo Songdansl. Heile det gamle styret møtte. Det var: Rolf 

Børresen, Bernt Nygård, Ingebjørg Stenseth, Johanna Kjærevik og Nilla Bruås. Dette er der det fyrste 

officielle styremøte sidan den 28/4-41 då det på lagsmøte vart vedteke at laget skulde ta feri på 

ubestemt tid. Men lagsflokken har helde saman illegalt får me sei. Alle høgtidsdagar som årsdagen 



vår, 17 mai, jonsok og jol har me vore samla hjå dei som hadde plass. Me har leika og dansa mykje 

både hos Børresen og serleg hos Andersen i Prinsdal. Om somaren var me gjerne ein tur hos Pelle i 

Prinsdal, vår æreslagslem. Ein 17 mai hos Stenseth i Dalsbergstien høyrer til våre beste minner frå 

mørketida. Fredsfesten vår den 19 mai var me hos Gundersby på Lørenskog. Og jonsok kvelden var 

laget bedne til gamle lagsfolk: Telle og frue i Maridalen. Det vart ein jonsokkveld me lenge vil 

minnast, med rjomegraut, bål, song og leik. Styret vart no einige om å byrja øvingaren att, sjølv om 

det vart trangt om plass til å byrja med. Og om mange av lagsfolki er flutte frå byen i desse åri, so er 

det von om at nye må ta deiras plass. Likeeins vart det vedteke å be Brede Bakke vera leiklærar. 

Torsdag den 13 sept. hadde Songdansl. si fyrste leikøving etter 41/2 års myrklegging. Johanna 

Kjærevik (sign) 

Torsdag, 11. oktober 1945 

Var det bestemt at Songdanslaget skulde ha årsmøte. Diverre var frammøte dårlig og formannen sa 

frå at årsmøte måtte setjast ut intil vidare. I staden vart det servera kaffi og kaker og dei få som var til 

stades hadde ei riktig hugnadstund.  Nilla Bruaas (sign) 

Torsdag 6. november 1945 

kom so det avgjerande møte. Det hadde i tidi framover vore mindre og mindre frammøte. Lokalet var 

forlite og det gjorde sitt til at medlemene heldt seg burte. Det vart difor bestemt at laget skulde 

leggjast ned intil vidare.  Nilla Bruaas. (sign) 

Måndag 23/9 -1946.  (Kommentar: Styremøte) 

Formannen opna møtet og fortalde at no var blåsalen straks ferdig, og at me kunne ta til med 

øvingane no måndag eller neste måndag. Det vart vedteke å kalla saman lagsfolket til fyrstkomande 

måndag, og um salen ikkje var ferdig, skulle me berre samlas på det romet me sat på i dag. Det vart 

vedteke at Brede Bakke skulle væra leiklærar, og at Somdalen skulle spela. Formannen nemnde at 

han hadde tala med formannen i ”Dansk Ungdom” som hadde spurt um danske ungdomar kunne 

koma i laget og lære norske folkedansar, og me vart samde um at det kunne dei. Tilslutt minna 

formannen um 25-års høgtida til neste år, og me vart samde um å uppnemne ei nemnd til å taka seg 

av dette med det fyrste. 

Måndag, 30/9 - 1946 

Dette var den fyrste dagen me var samla blåsalen etter sumarferien, og som me plar gjere på slike 

dagar, hadde me kaffispleis. Formannen ynskja vel møtt og sidan gjekk tida med leik og dans, og utpå 

kvelden fekk me kaffi og kaker. 

Måndag, 21. oktober 1946. 

Me var gjestar i ”Dansk Ungdom”, og hadde ein særs hyggjeleg kveld. Danskane er kvikke folk, med 

godt humør, og kvelden gjekk med danske og norske folkedansar, og Songdanslaget var og frampå 

åleine og dansa nokre par-dansar. 

Mandag, 4. november 1946. 

Me hadde styremøte der me vart samde um kven  som skulle veljas inn i styret på årsmøtet neste 

måndag. Likeeins kven som skulle ha æresbrev i år. Formannen minna atter um 25-års høgtida neste 

år, og det vart vedteke at den nemnda som skulle ta seg av denne saka skulle veljas på årsmøtet.  A. 

Samset. (sign) 

HalvsÅrsmøte, 11/11-1946. 

Vi hadde val på heile styret, så nær som skrivaren. Rolf Børresen vart attvalt som formann, elles vart 



desse valt: Kassestyrar: Gerd Halstenshov Styremedlem: Olav Christoffersen Arnfrid Ånstad 

Varamenn: Mathilde Myren Finn Kveseth. 

Asbjørn Samset vart ståande som skrivar. Leikrådgjevar: Olav Christoffersen Redaktør: Olav Staurland 

Som festnemnd til høgtida (25-års-høgtida) til hausten vart desse valt: Gustav Pettersen Astrid 

Aasgaard Ingeborg Nygaard Rolf Børresen. 

Vi vart samde um å kjøpa kransar og sverd til sverddansen. 

Styremøte 5/12-46. 

Olav Christoffersen vart valt til varaformann. Vi vart samde um at vi skulle be Selid, skrivaren i Noregs 

Ungdomslag, um å halda tale på juletrefesten den 6. januar. Vi vart og samde um å setja 

inngangspengane til kr. 2,50 på festane. 

Kaffispleis, 9. desember 1946 

Vi hadde kaffispleis, og kvelden tok til med dans til ut på kvelden. So fekk me kaffi og kaker, og Olav 

Staurland las upp ein festleg ”Fantefylgje”, som fekk mykje fagning, so heldt vi fram med leik og 

gaman. 

Juletrefest 6/1-47. 

Dem 6. januar hadde vi juletrefest i Blåsalen. Skrivaren i Noregs Ungdomslag, Kristoffer Sælid, heldt 

festtalen. Sidan fekk vi mat og kaffi, og helt fram med gong rundt juletreet og ein svingom tilslutt. 

Styremøte 16/1-47. 

Vi diskuterte um vi skulle få istand eit spellag, og so var det framlegg um å ha utlodning på 

øvingskveldane for å få pengar i kassa, og um å velja festnemnd til kaffispleisane. Vidare vart vi 

samde um at vi måtte se å koma vidare i øvingane og sette upp eit program. Vi måtte da ikkje taka 

inn fleire uøvde folk, og heller vise dei til dei ymse leikskeidene. So vart endeleg den kvite muffa som 

vi hadde hatt til utlodning trekt. Den vart vunne av Astri og Anders. 

Kaffispleis 10. februar 1947. 

Formannen opna og ynskte vel møtt. Vi tok til med litt svingom, og seinare på kvelden fekk vi kaffi og 

kaker, og Staurland las upp ymse dikt og forteljingar, som vart motteke med fagning av lagsfolket. So 

helt vi fram med leik og dans resten av kvelden. Vi hadde val på utsending til Oslo Fylkeslag, og 

Johanne Kjærevik vart valt. Tvo av gutane i laget, Sigurd Kristoffersen og Finn Eriksen hadde 

framsyning av sketsjar; og det var litt avveksling i programmet, som var sers morosamt. 

Styremøte 17/2 - 1947. 

Formannen opna møtet og sa at skatten til Oslo Fylkeslag skulle aukas med 25 øre for kvart medlem. 

Vi vart samde um å søkje um heil fritaking for skatten. So diskutera vi årsmøtet og det vart fastsett til 

måndag den 31. mars. Børresen hadde fått greie på at vi hadde rett til å velja 2 utsendingar til Oslo 

Fylkeslag, og vi valte Rolf Børresen til utsending nr 2. Vi vedtok å ta 25 kr. for kvar framsyning. 

Styremøte og kaffispleis 10. mars, 1947 

Formannen opna møtet, og sa at vi burde velja ein visikasserar. Vi vart samde, og satte upp Asta Holt 

og Annemor Knudsen til valkandidatar. Vi diskutera eingongsskatten til Noregs Ungdomslag, og dei 

fleste av oss meinte at vi ikkje kunne søkja um fritaking for denne skatten. Det vart vedteke mot ei 

røyst at vi skulle betala denne skatten utan vidare. Vi diskuterte tilslutt føremålet med laget, og vart 

samde um at vi måtte han ein framsyningsring, og det var folkedans og framsyning av folkedans som 

var formålet med arbeidet i laget. 

Sidan var det kaffispleis. Denne gongen hadde tri av gjentene i laget og ein av gutane fått istand 



noko utanfor det vanlege. Nils Ødegård spela piano og synte seg å vera ein god pianist, og dei tri 

gjentene, Annemor Knutsen, Mathilde Myren og Klara Norman song, og dei song pent alle tri. Det var 

eit morosamt innslag som fekk mykje fagning. Vi fekk kaffi og kaker, og slutta kvelden med leik og 

dans. 

På vanleg møte den 17. mars valte vi Knut Flakøy til revisor.  Asbjørn Samset. (sign) 

Styremøte 31/3-47 

Formannen opna møtet og satte upp program for halvårsmøtet. Vi vart samde um at vi skulle ta ut 8 

á 10 par til ein framsyningsring, og at det skulle veljas ein valkomite til festnemnd til 25-års-høgtida. 

Halvårsmøte 31/3-47. 

Årsberetninga vart lest upp og godkjend. So vart rekneskap upplest og godkjend. So var det val på 

skrivar og Åsmund Grimstad vart valt. Lagsflokken var samde i at vi skulle ta ut ein framsyningsring, 

og ga styret fullmakt til å ta ut dansarane. Til å vera festnemnd til  25 års-høgtida valte vi Gustav 

Petterson, Ingeborg Nygård og Rolf Børresen. So gjekk vi over til ymse og ordet var fritt. Åsmund 

Grimstad tok ordet og talte om kaffispleisane. Han meinte at lagslemer frå ymse kantar av landet 

skulde skiftes på med underhaldninga. Underhaldninga kunne då vera prega av den landslut aktørane 

kom frå og soleis gjere at kvart einskild lagslem kunne kjenne seg meir heime i laget. So fekk 

Annemor Knudsen ordet og sa at vi ikkje burde ha utlodding på kaffispleisane, avdi det tok burt 

mykje tid, og dessutan vart lagsfolket lei av maset um å kjøpe lodd kvar gong dei kom til øving. Ho 

meinte at vi skulle sløyfe det og heller ha utlodning på kaffispleisene. So vart det gjort vedtak um 

dette. Grimstad kom med framlegg um at vi skulle prøve å få istand helgefestar. Vi skulle prøve å 

leige t.d. Teatersalen eller Landbrukssalen i Bøndernes Hus el. likn. Han meinte at det burde vera 

lettare for oss å få leiga ein slik sal, avdi vi arbeidde for folkedansen, og soleis hadde gått inn for ei 

uppgåve. Tilslutt sa han at vi burde lære songane før dansen, slik at vi alle kunne syngja med.  

Asbjørn Samset. (sign) 

Styremøte 29/4 1947. 

Dei som møtte var: Rolf Børresen (formann), Gerd Halsteinshov (kassererske), Mathilde Myren, Olav 

Kristoffersen, Aasmund Grimstad (skrivar) Etter gamal skikk og bruk vart møtet opna med 

velmøtthelsing av formannen. Kasseresken kjøpte kaffe og kaker. Dette var første møtet i O.S. som 

vart halde i Kaffistova etter at ho vart opna etter krigen. Framlegg frå formannen om at laget sender 

telegram til dei to konfirmantane i laget. Vidare gjorde han framlegg om tur til Romerike Ungdomslag 

si stemne på Sørumsand den 15. juni og til Noregs Ungdomslag si stemne i Bø i Telemark 29. juni. Det 

vart vedteke å agitere for båe turane slik at flest mogleg kom til å reise. Elles vart det vedteke å halde 

fram med utlutingane på Kaffispleisane. Elles var det på tale å få til ein fest på Hamar i Pinsehelga. 

Det var og framlegg om kjøp av nål til 20 årsmedlemer i laget. Børre fekk som oppgåve å høyra hjå 

Tostrup om kors det ville vera å få fana i metallminiatyr. 

13 april, leikframsyning i Odalslaget i Samfunnshuset. 

17. mai  Leikframsyning på Sofies Minde i Ullevål Vel på Ulleval Stadion. 

19 mai var det kaffispleis i Blåsalen. Finn Eriksen hadde avisa. Elles var det kaffe og kaker leik og dans. 

9. juni kaffispleis der alt gjekk for seg som ellers, kaffe, kaker, leik og dans. Avisa var sakna. 



Rjomegrautfest i Blåsalen Jonsok kvelden. v/Annemor. 

Blåsalen var pynta med bjørkelauv, bordet var dekka med kvit duk, blomar og ljos då me kom i 8-tida. 

På kjøkenet i N.Br.gt. kokte rjomegrauten so me kjende lukta lang veg. Men medlemene hadde 

vanskeleg for å slå seg til ro inne. Veret var som me gjerne vil ha det ei jonsoknatt. Kvar tenkte vel på 

bålkveld og trekkspellåten ute. Og me hadde ikkje trekkspellåtar å fregdast ved inne eingong. Men 

grauten var god. Olaf styrde songen ved bordet og da kom nå sjølsagt humøret. Krüger takka for 

grauten han fekk, og sa mange rosande ord om Songdanslaget. Børre takka for grauten og for den 

gode safta han Pelle hadde ofra. Etter at bordet var rydda leika me og hadde det moro til ½ 12-tida. 

Songdanslaget hadde ein hyggeleg tur til Sørumsand, der Romerike Ungdomslag hadde stemne 15. 

juni. 

Turen til Bø i Telemark 28-29 juni 

Fantefølgjet skulle samlast i N.Br.gt.  laurdag den 28. juni litt før 2. Kl. 2.- var alle samla, og heile 

porten var full av telt soveposar og koffertar, so ein med rette kunne kalle det eit fantefylgje. Fanten 

sjølv og kjeringa ho Ingeborg var reiste i førevegen for å ordne alt klart til vi kom etter. Til all lukke 

skulle vi ha eigen buss. Vi fekk pakka alt inn i bilen og starta 215 Varmen var so intens at me for ein 

gong skuld var stume. Trekkspelet hans Hans og låtten til Reidar var det einaste som høyrdest. Kvar 

gong nokon duppa av var Hans der og da kom lasten og trillande så vi heldt oss vakne. På Kongsberg 

var det mjølkerast - og ein var så omtenksam at han kkjøpte ikkje mindre enn 25 ispinnar og frakta til 

bilen. Og sjølvsagt vart han midpunktet resten av turen. Me rasta eit par gonger for å finne lauv og 

blomar til å pynte bilen med og det vart gjort med stor flid. Me rekna med at på seletyet skal storfolk 

kjennast. Det var soleklart at når O.S. kom til Bø, så var det med pomp og prakt. Men den rusen gjekk 

snart av oss når med køyrde gjennom Bø. Det var festkledde folk å sjå overalt, flagga blafra i 

solbrisen, alt var pynta til fest. Kvar av oss som sat i bussen såg på seg sjølv og deretter på kvarandre. 

Svette, varme, skitne svoltne og trøytte, nokre i shorts andre i kjeledresser, ja i sanning eit ekte 

fantefyllgje som kom til denne stasen. 

Vi køyrde på måfå, frå den eine parkeringsplassen til den andre, til me endeleg fann ein plass til bilen. 

Det var godt å få bruke føtene att, og fylgjet med Reidar i spissen gjekk nå på leit etter leirplass. Det 

tok ikkje lang tida før Reidar sitt telt stod på plass. Vatn og vask var det einaste vi tenkte på. Difor 

drog vi til elva og vaska verste skiten av oss. Tausene kokte kaffe, og måltidet smaka herleg etter alle 

dei timane i bilen. Vi ga oss lystig iveg til festen, men måtte gå der og rusle utanfor, for sjølve fanten 

var som stukken i jorda. Olav og Pelle ga seg til å leite men da dei endeleg kom att hadde dei fleste 

ordna seg billett på eiga hand. Der var det leikframsyning av fleire ringar, felespel og mykje anna. 

Etter festen hadde O.S. moro på leirplassen til uti dei små timar. 

Sundag morgon var det like varmt. Etter ein dukkert smaka det godt med frukost. Kl. 11 var mange og 

høyrde messe i Bø gamle steinkyrkje. Kl. 3 var det leikframsyning. Om kvelden gjekk turen attende til 

storbyen. 

Den 2. juli ein onsdag hadde Oslo Songdanslag leikframsyning for frisksportfolk i Drøbak. 

Måndag 14 juli. O.S. hadde framsyning for speidarar på Festplassen på Bygdøy. 

Onsdag 17. september O. S. hadde framsyning for Tøyen turn og Idrett i Ingeniørenes Hus. 

Laurdag 20. sept. O.S. hadde framsyning for Bærum Sportsklubb på Bærum Værk. 



Den 3. oktober 1947 

hadde formannen kalla saman til møte i eit av småroma under Halli. Møtet vart halde i Stova for 

skuld kulden. Denne gongen møtte Rolf Børresen, Finn Kveseth, Gerd Halsteinshov, Mathilde Myhren 

og Aasm. Grimstad. Dette møtet som var det første ordinære styremøtet i hausthalvåret var serleg 

meint for å sikte ut og få fatt i ein leikleidar. Børre var svært oppglødd for Lindstad, B.u.l., og fekk i 

oppdrag å høyre med han om pris m.m. Vidare vart det vedteki at ikkje berre Pelle, men alle 

medlemer skal få 25-årsmerket etter å ha vori aktive medlemer i laget i 25 år. Her må lagslemene 

vera vakne. Ein som berre står som medlem, men berre er aktiv nå og då, kan ikkje rekne med å få 

merket. Merket skal vera ein oppmuntring for trufast frammøte og arbeid i og utanom laget. Festen i 

Storsalen vart fastsett som avgjort propagandakveld. Framlegg om å få skulestyrar Straumsheim til å 

tala. Vidare vart det vedteki å setja ut årsmøtet til 14 dagar etter festane som skulle koma i oktober. 

Gerd Halsteinshov kom med framlegg om eplesalg på festen i Storsalen. Elles vart det vedteki å høyra 

med Nils Harald Ødegård om å spela på same festen. 

Den 11. oktober 1947 høgtida Oslo Songdanslag som sin 25.årsdag. Festen var i Landbrukssalen, 

Bøndernes Hus. Sjå elles referatet i Fantefylgjet. 

Fest i Storsalen, Nordahl Brunsgt. 22. 

Laurdag 19. oktober hadde O.S. fest i Storsalen med tillgjenge for medlemer i Oslo Fylkeslag. 

Formannen, Børresen, opna med å ynskje vel møtt. Han ga ordet til Krüger som fortalde småstubbar. 

Astri las opp melding frå lagsarbeid i 25 år. Vidare synte framsyningsringen fram same programmet 

som på 25 års festen. Etterpå var det samleik og tilslutt dans. 

Styremøte den 23. oktober 1947. 

Av styret møtte desse: Rolf Børresen, Gerd Halsteinshov, Mathilde Myhren og Aasmund Grimstad. 

Saker: Skrivaren fekk som oppgåve å sende inn søknad om hus. Det vart vedteki å tinge Blåsalen kvar 

måndag kveld som før, og Storsalen eller Halli til to store samkomer. Vidare var det kome innbjoding 

til Jössheringenes 30 årsfest i bededagshelga. Oslo Songdanslag kunne få senda 2 par. Det var da 

spørsmål om kven som skulle vera verdige til å representere laget. Styret fann ut at det var vanskeleg 

å nemne ut nokon før ein visste kven som kunne ha høve til å reise. Det vart vedteki å velja ut 2 par 

på første leikøving. På leiken første måndagen etter var det fleire som meldte seg viljuge og var huga 

på turen. Så vart det lutspel om det og Finn Kveseth og Bjørg Somdalen, Hans Kveiland og Karen 

Jonassen vann. Dei som endeleg reiste var Rolf Børresen, Ingeborg Aasgard og Finn Kveseth og Bjørg 

Somdalen.  Aasmund G. (sign) 

Styremøte i Kaffistova 12. november 1947 

Rolf Børresen, Gerd Halsteinshov, Finn Kveseth og Aasm. Grimstad hadde møtt fram. Dette 

styremøtet var tenkt for å nominere valkandidatar for årsmøtet. Men det vart vedteki at heile 

flokken skulle nemne ut desse kandidatane. Dersom det var fleire framlegg skulde det veljast med 

setlar. - Altså ikkje handklapp - men løynt valg. Skrivaren kom med framlegg om å sløyfe dansen og 

med det utlegg til spelemann til årsmøtet. Dette vart vedteki. Framlegg frå Alf Johansen om at 

lagslemer skulle setja opp leikprogrammet sjølve. Dette vart feia av av Finn Kveseth som meinte at 

den som tider samtykker og at dermed medlemene hadde tatt ut programmet. Formannen kom med 

framlegg om å starte teatergruppe. Skrivaren foreslo Leif Lillås som leidar for denne gruppa. Vidare 

var det framlegg om å velja ein omframkasserar. Denne skal ikkje vera medlem av styret som 

hovedkasseraren men ha reisekassa ved sida av. Formannen la og fram skriv frå Nationen. Dei søkte 

om å få ein kontaktmann innan laget. Denne skal sende Nationen melding frå møte og festar mot 



betaling. Det var framlegg om at skrivaren skulle ha denne oppgåva. Men noko endeleg vedtak vart 

ikkje gjort. Aasmund Grimstad (sign) 

Årsmøte i Blåsalen 17. november 1947. 

Formannen Rolf Børresen slo formannsklubba i bordet og møtet vart sett. Han bad lagslemene vel 

møtt og møtelyden song Aa leva det er å elska. Så fekk skrivaren ordet, gjorde greie for møteboka og 

las så årsmeldinga som vart godkjend utan merknad. Av årsmeldinga kan nemnast: I Styremøter: 10. 

II Kaffespleiser: 7.  III Festar: 4.  iV Turar: 2. V Framsyningar 10. Um ikkje anna så viser talet 4 festar at 

laget endeleg har fått tiltak til å ordne istand større samkomer. For å bryta tradisjonen med berre 

kaffespleiser. Ordet vart så gjevi til kassererska som las opp det reviderte rekneskapet åt laget. Det 

vart godkjent utan merknad. Så gjekk formannen over til valget. Formannen Rolf Børresen vart 

attvald med 19 stemmer av 35 avlagde røyster. Kassereska vart attvald med handklapp avdi det ikkje 

vart nominert nokon motkandidat. Mathilde Myhren og varamannen Finn Kveseth stod for tur å gå ut 

av styret. Som styremedlemer vart valde Olaf Christoffersen (attvald) og Annemor Knutsen, med 

Ingebjørg Stenseth som varamann. Den siste vart og vald til bunadssjef, og fekk som oppgåve å sjå 

etter at bunadane er i orden. Til hjelpekasserar og styrar for reisekassa vart vald:       Styret i Oslo 

Songdanslag er altså frå 17. november og framover samansett slik: Rolf Børresen, formann Gerd 

Halsteinshov, kasserar Olav Christoffersen, styremedlem Annemor O Knutsen styremedlem Ingebjørg 

Stenseth varamann Aasmund Grimstad skrivar. Av desse går skrivaren ut ved halvårsmøtet til våren.  

Skrivaren bad om ordet for å leggje fram nye planar i lagsarbeidet. Desse planane gjekk ut på 

1. Laget skal arbeide meir som eit lag for derved å kunne halde på medlemene. 

2. T.d. annakvar leikøving å ta ein ½ eventuelt 1 time til lagssaker. Med dette meinte skrivaren at 

medlemene ville finne meire interesse i lagsarbeidet og elles føle seg nærare knytt til oppgåvene. 

Vidare ville medlemene med dette avlaste styret i deira arbeid med avgjerder o. l. Det såg ut til å falle 

i god jord. 

Så vart det heite diskusjon om framsyningsprogrammet. Her var skrivaren frampå og hevda at 

framsyningsprogrammet som var meint som arbeid et Noregs Ungdomslag sine lover og vedtekter 

måtte vera heilnorsk. Altså utan t.d. svenske dansar. Dette vart misforstått av fleire og det vart ein 

vill diskusjon. Nå var dei som ikkje hadde varma seg opp i diskusjonen vorti så frosne og bad sårt om 

å få fantekosten. Kaffe og kaker. Skrivaren nytta høvet til lå ynskja formannen til lykke med attvalet 

og oppmoda lagsflokken til å yte formannen og styret den hjelpa dei kunne. Slik som det har vori sa 

han at laget har vori lmann (?), formannen, som hadde måtta ta alle støytane medan dei andre i 

flokken berre var med å hausta fruktene. Praten og sladderen gjekk livleg ved kaffien. Og tilslutt var 

det leik i dei minuttane som vart til overs. Aarsmøtet hadde ikkkje samla så mykje  folk som ein skulle 

ha trutt.   Aasm. Grimstad (sign)  

Fredag den 28. nov. 1947. 

Leikframsyning for Oslo renovasjonsvesens Fråhaldslag i Grünerløkka Folkets Hus. Songdanslaget 

møtte mannjamt opp, mesteparten i bunad. Og dei sette spiss på heile festen med framsyningane 

som fekk ovstor fagning. Serleg ville jubelen ingen ende ta da Skorpen og Inger Sundsbø hadde dansa 

Fanaspringar. Dette nummeret synte at det ville slå godt an om ein tok med slike gamle dansar på 

framsyningane. Rørospolsen fekk og stor fagnad. Her var det Børre og Martha, og Hans Skveiland og 

Ingeborg Aasgård som vekte jubelen med beste dansen. Vidare var det mange leiker som leikarane 

sett spiss på. I det heile var dette ei framsyning som vekte ihugen hjå leikarar og ande som var til 

stades.  Aasm. Grimstad  (sign) 



(Kommentar: Hans Skveiland skal vere Hans Kveiland og Ingeborg Aasgård er truleg Astrid Aasgaard 

eller Ingeborg Nygaard.) 

Kaffispleis i Blåsalen den 1. desember 1947. 

Mange eldre medlemer hadde ytra ynskje om å få koma saman med lagsflokken att, og vart difor 

innbedne til denne samkoma. Dei møtte og mannjamt opp, berre synd at det ikkje vart nedsett 

nemnd til å ordne med møteprogram. Såleis var det tilfeldige spelemenn. Først Mannheim og sidan 

Somdalen. Skrivaren hadde Fantefylgjet som var skrivi på rim. Vidare las han opp dikt av Tore 

Ørjaseter og Jan Magnus Bruheim. 

(Kommentar: Etter dette er det eit par blanke sider. Har skrivaren reist bort? Dette var det siste 

Grimstad skreiv. No går det fleire månader før den neste innførsla i møteboka dukkar opp.) 

Halvårsmøte i Blåsalen 12 april 1948. 

Møtet vart ledet av Olav da Børre var sjuk. Vi åpnet med sangen ”Å leva det er å elska” 

Saker: 1. Rekneskap v/ Gerd Halsteinshov 2. Valg av skrivar og 1 styremedlem 3. Innkomne skriv 4. 

Eventuelt. 

Rekneskapen vart opplest og godkjent. Til skrivar vart foreslått Alf Johansen og valgt med 

aklamasjon. Olav Christoffersen ville gå ut av styret, men medlemmene ville han skulle stå, og han 

ble enstemmig gjenvalgt. Av innkomne skriv vart et fra Ungdomsringen i Venner av det Norske Teater 

opplest. Det var innkalling til møte den 15 ds. og Alf Johansen vart valgt som utsending. Pelle ga ei 

utgreiing om tur til Malmø. Den skulle ha kr. 2500,- for turen og tok 26 passasjerer. Det vart bestemt 

at vi skulle legge ut lister så medlemmene kunne tegne seg på om de ville til Malmø eller Kvam eller 

begge steder. Styret ser nå slik ut: Rolf Børresen, formann  Olav Christoffersen, nestformann, Gerd 

Halstenshov, kasserer Alf Johansen, skrivar, Annemor Knutsen, styremedlem. 

Møtet sluttet med ”Det dagast i Noreg”. Etterpå samla vi oss rundt et festlig dekket bord. Gurigjenta 

hadde sørget for deilig frikase og jeg skal si at maten smakte. Etterpå gikk leiken lystig og vi sluttet 

møtet klokka ½12. Alf. (sign) 

Leikframsyning i Valdreslaget 17. april 1948. 

Disse var med: Alf - Annemor, Einar - Asta, Hans Kveiland - Klara, Pelle - Mathilde, Per Granseth - 

Inger, Karl Skorpen - Johanna, Hans Hagen - Ingeborg. Programmet var slik: Småsporven, Kjære Ola, 

Trolldans, Bind deg ein blomekrans, Oppå fjellet, Eg rodde meg ut, 4 tur frå Romerike, 6 tur I, 

Sandsværril, Gamal reinlender. Martha var også møtt fram men en av guttene sviktet og hun ville 

sitte i salen og se på, men leiken gjekk riktig fint og da var Martha fornøyd likevel og det var vi også. 

Alf. (sign) 

Styremøte hos Børre 22. april 1948. 

Tilstede var foruten Børre, Olav og Alf. Vi savnet så sårt ei gjente på møtet og tilslutt innfant 

kassereren seg. Framsyninga som vi skal ha den 9. mai ble drøftet og danseparene ble satt opp. Til å 

”Veva vadmel satte vi opp disse par: Olav - Annemor, Børre - Martha, Pelle - Klara, Hans K. - Inger, 

Hans Hagen - Johanna, Einar - Asta, Leif - Gerd H., Finn - Mathilde. 6 mannsriil: Reidar - Ingebjørg, 

Peder - Mary Borg, Alf - Karen. Programmet var fyldig og krevende og ser slik ut: Haugebonden, 

Bendik og Årålilja, Firetur frå Romerike, Bind deg en Blomekrans, Hordaspringer, Jonsokdans, Veva 

vadmel, Seierstadhopsa, Jonsokvise, Seierstadhopsa: Børre - Martha, Olsv Annemor, Hans K. - Inger, 

Einar - Asta, Alf - Karen, Finn - Mathilde. Hordaspringar: Skorpen - Inger, Olav - Annemor. 

Likeledes satte vi opp møteliste og det ble vedtatt å søke om å Halli til kaffespleisene og Storsalen til 



fester 25. sept og 13 nov. Børre skal skrive til Hamar og høre om vi kan få ta en lørdags-søndagstur til 

sommeren. 

Framsyning i By og Bygdelagsforbundet 9 mai 

Alle som var satt opp var møtt fram og var med og danset med undtagelse av Skorpen som sviktet 

oss helt. Seierstadhopsa ble sløyfet ellers danset vi hele programmet. Vi var godt fornøgd da vi var 

ferdige med programmet, men ikke med måten programmet vårt ble arrangert på. Det var mange 

som gikk skuffet fordi dem trodde at vi ikke skulle danse. Men det var jo ikke vår skyld, for da hadde 

det aldri skjedd. 

17. mai 1948. 

17. mai opprant med flott solskin og fin flaggvind. Den vakreste 17. mai vi kanskje har opplevd da alle 

blomster og trær var fullt utsprunget. Vi hadde en travel dag 17. mai i år også som ellers. Vi møttes 

klokka 12 hos Børre og fikk en god kopp kaffi og kaker før vi tok fatt. Vår god venn Folke hadde 

kommet til Oslo i anledning 17. mai og han var med oss hele dagen. Vi hadde lovet å komme til 

Sophies Minde i år også og danse for de vanføre. De satte like stor pris på dansen i år som i fjor. Her 

oppe tok Somdalen et par fotofrafier av oss og det viste seg at de ble meget flotte. I år var vi så 

heldige å ha en i laget som har lastebil og han kjørte for oss heile dagen. Det var dessverre ikke 

mange som gikk under Songdanslagets fane i ungdomstoget, da de gikk under sine egne 

bygdelagsfaner. Turen fikk så til Ullevål Hageby hvor vi gikk i tog fra Damplassen til Stadion. Her var 

det tale og litt av hvert før vi kom til. En del gjenter hadde sviktet her så det holdt på å bli for lite av 

oss, men det gikk bra allikevel. Leif ville at vi skulle bli med til Psykiatrisk Klinikk og leike for 

pasientene. Vi i Oslo Songdanslag vil alltid og det ble leik. Vi fikk høre at det hadde vært leikarring der 

i fjor 17. mai, men de sa at vi tok helt luven fra dem. Da det viste seg at dem var B.U.L. hadde vi all 

grunn til å være fornøyd, og det var vi også. Dagen var slutt og vi reiste alle til Blåsalen hvor vi hadde 

fest. Vi som hadde vært ute og danset hele dagen var trøtt og slitne og ikke særlig opplagt på dans, 

men det gik med liv og lyst så vi glemte helt at vi var slitne. Det så ut som vi skulle bli alene for det 

tok lang tid før det kom noen folk men det ble fullt hus. Krüger boldt en flott 17. mai tale for oss. Han 

minnet om at vi skulde se tilbake på på de vanskelige årene Norge har hatt, den tid vi var forenet 

med Danmark og siden med Sverige. Gjentene hadde sørget for kaffe og kaker og det smakte riktig 

godt. Salen hadde de også pyntet riktig vakker med friskt løv og kulørt papir. Reidar hadde 

”Fantefølje” og den var like morosam som Reidar sjøl så vi hadde det ikke langsomt den stunden. Den 

hyggelige festen og dagen sluttet litt over klokka 12.  Alf (sign) 

Fra halvårsmøte er det avholdt 4 styremøter 22/4 - 19/8 - 15/9 - 6/10-48. 

(Kommentar: Her er det litt open plass i boka, så det skulle nok stått meir her om dette halvåret.) 

Årsmøte 18/10-48 

Møtet ble åpnet av Børresen som ønsket vel møtt. Så ble det sunget en sang. Regnskap ble forelagt 

av Gerd Halstenshov, og godkjent. Så ble opplest div skriv. Det ble vedtatt med 11 mot 9 stemmer å 

gå inn for ”Venner av det Norske Teateret”. Så gikk vi over til valg. Til valg av kasserer ble foreslått 

Einar Kristiansen og Mimmi Pettersen. Kasserer ble Einar Kristiansen med 26 stemmer Mimmi 2. 

Inger 0. Til styremedlem ble valgt Ingeborg Nygaard med aklamasjon. Til varamann ble foreslått 

Reidar eller Hans H. Valgt ble Reidar Engebretsen. Revisorer ble Gerd Halstenshov og Mimmi 

Pettersen. Leikrådgiver ble gjenvalgt Olav Christoffersen. Til underholdningsledere ble valgt Leif 

Lilleås og Finn Eriksen. Annemor O. Knutsen ble valgt inn som sekretær og ”ego” ble stående som 

styremedlem. Æresbrev ble besluttett utdelt etter hvert 5 år som medlem av laget, og medalje efter 



25 år. Beslutningen ble vedtatt med 24 mot 7 stemmer. Innkommet forslag om valg av reiseleder for 

hver tur, og det ble vedtatt. Til slutt ble sunget ”Å leva det er å elska”, og formannen takket de 

avgåtte styremedlemmer for samarbeidet og ønsket de nye medlemmer velkommen i styret. 

Tillegg (Kommentar: Dette er nok å rekne som tillegg til halvårmeldinga lenger oppe.) 

I. Oslo  Fylkeslag skipa til ein kulturkveld på St.Hanshaugen 4de Juni 1948. Alle bygdelag fekk 

opmodning til å vera med å yte sitt til underhald den kvelden. Oslo Songdanslag møtte op å synte 

fram songdanser, turdanser og Rørospols. 

23de Juni (Jonsokafta) hadde ringen desse framsyningar: Psykiatrisk klinikk. Bygdøy Folkemuseum, 

St.HansHaugen. 

8de august 1948. Ringen hadde framsyning på Bygdøy folkemuseum. 

28de august 1948 Ringen hadde framsyning på Bygdøy Folkemuseum. 

15de august 1948 var Oslo Songdanslag på Gjøvik 

Bygdøy 2 ganger i juni 

Bygdøy 2 ganger i aug 

5/9-48 var ringen på Jar og hadde framsyning 

18/9 - 48 Framsyning i Numedalslaget. 

25/9 - 48 hadde Songdanslaget fest i Storesalen. Det var bra frammøte og god stemning. 

Underholdningsnemnda synte fram tablået ”Tater Maria”, som fikk både ros og ris. 

2/10 - 48 var laget på tur til Kongsberg. Denne turen er referert i ”fantefylgje” 

15/10-48 Framsyning i Losjen ”Søskenly”. 

18/10-48 halvårmøte, som er referert lenge framme i boka av Finn Kveseth 

22/10-48 Framsyning i Renovasjons arb. Avholdslag 

28/10-48 framsyning for Grefsen Sanitetsforening. 

Laurdag 6/11-48 hadde laget ein ualmindeleg gild tur til Solør. Vår kjære Alf stod fyre tilstelninga, og 

den skal han ha all æra av. Det var møtt fram masse interesserte, både unge og gamle, og me hadde 

ei bra inntekt den kvelden. Turen er referert i ”Fantefylgje” av Mimmi. 

11/11-48. Framsyning for Grorud Sanitetsforening. 6 par. 

Styremøte på kafeen 18/11-48.  

Børresen, Einar, Ingeborg og Annemor møtte. Finn Kveseth var vald av styret til varaformann. Til 

kaffispleisen den 6/12-48, den siste fyre Jul, vart me samde om å be inn ringen til Bul. Innbjoding til 

ringen vart skriven same kvelden og sendt. Til festnemnd var desse fyreslegne. Gunhild Vatnedal, 

Mathilde Myhren, Ragnar Konglevoll og Peder Granseth. Me var og samd om å sende bilder frå 

Solørturen til dei 3 hytteeigarene som lånte oss hyttene sine. Men då det var uvisst når Somdalen 

fekk bildene ferdig, skulle me senda brev og takke pent for oss. Dette vart gjort av Annemor. 

Reisepengar den eine vegen for leikarane til Solør vart godtgjort av laget. Børre hadd fenge nyss om 

at Gerd og Finn skulde gifte seg den 18 des., og det var då spursmål om leikarene kunde møte i kyrkja å 

stå æresvakt.  Annemor  (sign) - skrivar. - 

Kaffispleisen måndag 6/12-48 i Halli. 

Bul ringen var innbedne til festen vår, og festnemnda hadde lagt seg i ekstra i selen for at det skulde 

verta ein gild kveld. Bordene var pynta med blomar og ljos, Ragnar hadde skrevet ein gild song for 

høvet, spelnemnda haddde øvd inn både song og tablå, som hausta stor fagnad. Men gjestene frå Bul 



som me venta på, vart ikkje mange, og dei som kom var heller ikkje pynta slik som me er van til å 

gjera på våre gilde kaffispleisar. Me dansa og leika og hadde det gilt. Leif las op ”Fantefylgje”, der var 

både ros og ris til oss. Kvelden gjekk berre so alt for fort, og Røysland var slett ikkje velkomen då han 

kom kl 11, og blunka med ljoset. Men som gode borgarar laut me bøygja oss for overmakta, men me 

var velnøgde for det og skildest med smil, og med eit ”vel møtt” att. Annemor - (sign) -skrivar - 

10/12-48 var ringen å leika for borni i Ullern Arbeiderstuer, på Ullern Menighetshus. 

11/12-48 Framsyning i Hordalaget. 

Styremøte 13/12-48 

Børresen - Finn, Einar, Ingeborg og Annemor møtte. 

I. Songdanslaget hadde fenge Storesalen den 29de jan. 1949. Den dagen vart Pelle 65 år, og styret var 

viss om at lagsfolket heller ville feia dagen saman med Pelle i Blåsalen. Styret vedtok då å segja frå 

seg Storsalen og få Blåsalen i staden. Til å ta seg av denne festen vart Ingeborg, Ingrid, Annemor - 

Einar, Finn og Olaf vald. 

II. Juletrefesten vart sett til 3dje nyårsdag. Festnemnd til den vart Mimmi, Ingebjørg, Olaf og Hilda 

Sætre, Thorleif Brenne og Leif Lilleås. Børresen hadde fretta at Gerd og Finn skulde gifte seg den 18de 

des. og opmoda alle til å møte i kyrkja å stå æresvakt for dei. Styret vedtok ast ein skulde ha ein 

innsamling i ringen til ei brullaupsgåva Gerd og Finn. Annemor (sign) - Skrivar - 

Den 14/12 var vår ring innbedne til festleg samvær hjjå Bul ringen.  Annemor (sign) – skrivar – 

Den 18de des. gifte Gerd og Finn seg i Petrus kyrkja. Dei av ringen som kunde møta, stillte op som 

æresvakt inne i kyrkja. Den var pynta med blomar og brennande ljos, og øverst opp i kyrkja stod 

juletre tend. Når orgeltonare bruste mot oss og me song ”Deilig er jorden” følte med julestemningen 

for alvor. Finn var stasleg der han kom opover kyrkjegolvet, fylgd av sin far og mor, og no var det 

berre brura me venta på, og ho let vente på seg og. Me vart meir og meir nervøse. Finn såg støtt ned 

mot døra, og endeleg brusa brullupsmarsjen, døra vart opna, og der kom Gerd, smilande, nydeleg 

pynta i kvit kjole og slør med både brudepiker og born med blomekransar. Tårorne rann hjå dei fleste 

av oss. Stemningen tok overhand om enn vi vart trøytte av å stå i givakt so lenge. So var det heile 

over og me fekk so vidt ynskja brureparet til lukka, so var dei burte. Dei som kunde, vart med 

Ingeborg N. heim til eit delikat kveldsbord.  Annemor (sign) 

Den 19/12 - framsyning i By og Bygdelagsforbundet (Høyres hus) 

Juletrefesten i Halli 3dje jan 1949 

Ein gild kveld. Festnemnda hadde lagt ned mykje arbeid med pynting av scenen og elles i salen. Det 

var eit nydelig scenebilde, laga av kvite dukar frå ”Den Gamle Major”, Juletre frå Rikshospitalet og ei 

kyrkja i bakgrunnen, som Leif hadde vore meister for. Gurigjenta las op ein veskreven prolog, til 

musikk av Gundersby og bak scenen stod ein del av lagslemene og song til. Ved kaffibordet takka Finn 

E. for seg og Gerd for den gode kasserollen, men mest vilde han takke for den store 6toms spikeren 

som låg oppi. Det var god stemning og veldig moro. Annemor. (sign) 

Den 8-1-49. framsyning i Lererinnelagets hus for Sofienberg Skole’s guttemusikk korps. Det var 

veldig moro å få vera med pa ein skikkeleg barnejuletrefest att. - me koste oss alle saman og fylgde 

godt med i alt som fyregjekk. Der var song og oplesing av små gjentor og gutar, og anna 

underhaldning. Då me var frampå med leiken vår, vilde jubelen ingen ende ta av alle dei små. Tilslutt 



kom eit hundespann med 8 små Julenissar som køyrte sleden, dei delte ut pakkar til alle barna. 

Tilslutt vart det synt fram ein film  Annemor. (sign) 

Styremøte 13/1-49. 

Styret dryfte her festen til Pelle. Det såg ut til å klaffe, og det var berre å arbeide vidare på det som 

var bestemt fyreåt. Annemor (sign) skrivar 

Songdanslaget høgtida Pelle’s 65-årsdag i Blåsalen 29de jan 1949. 

Ca 80 gode vener av Pelle var samla på denne høgtidsdagen. Folke Lindstedt og Gøsta Carlson frå 

Arvika var og komen. Presis kl. 7.30 kom Pelle, og han såg forbina på all stasen, og endå meir forbina 

vart han då han såg sine gode vener frå Arvika. Kl. 8. var alle samla og me gjekk til bords, som var fint 

pynta med masser av blomar og ljos, og kransekakene stod dirge med det norske og svenske flagget. 

Karen Jonassen hadde laga ein flott prolog til fødselsdagsgubben som ho las op, og Olaf 

Christoffersen helsa han frå laget med ein gild tale. Det var fleire songar skrevne av lagsfolka, me 

song og åt millom alle talerne. Folke helsa han frå seg, Gøsta og ringen i Arvika og overrekte han ei 

bok. Bordseta varde ca 1½ timar men då var Pelle trøytt av å sitje iro, so han reiste seg og takka for 

seg og opmoda dei andre til det same. Bordene vart rydda vekk og Pelle opna med å gå op ein marsj. 

Me leika og dansa, stemninga steig utover kvelden og ingen vilde slutta denne gilde kvelden. Men me 

laut gå tilslutt, og me takka for ein gild kveld, som me vil minnast lenge. Annemor (sign) 

Styremøte 24/2-49 hjå Børresen. 

Alle møtte. 

I. Der var kome spursmål frå ”Venner i Bjerkelund” om ringen kunde ha framsyning for dei 7de mars i 

Grünerløkka’s Folketshus. 

II. Til festnemnd på kaffispleisen 7de mars vart desse fyreslegne: Inger Sundsbø, Gunnhild Vatnedal, 

Hans Hagen, Audun Bø. 

III. Halvårsmøte vart fastsett til den 4de april. 

IV. Der er i år 5 stk. som skal få tildelt 25årsmedalje. Det er desse: Ingeborg - Astrid - fru Børresen og 

Børresen og Ingrid.     Annemor (sign) - skrivar - 

7/3-49. Framsyning for Vener i Bjerkelund, Grünerløkka’s Folketshus. Same kveld hadde me 

kaffispleis i Halli. Då festnemnda til denne kvelden vart vald på leikøvinga, tykkte dei det var lite med 

berre 4, so Klara og Leif vart valde. Desse 6 hadde duka og pynta bordene med blomar og ljos, og det 

var ein koseleg stemning over Halli. Mei leika og dansa og då kaffien kom i 9tidi, var det godt å setje 

seg ned på. Kakene smaka oss godt og radlet gjekk livleg. Leif les or ”Fantefylgje”, og fekk stor 

fagning. Etter kaffipausen vart salen rydda til dans. Festen slutta i 11 tida.  Annemor (sign) - skrivar - 

Styremøte hjå Ingeborg 31/3-49. 

Tilstades var Børresen, Einar, Annemor - Ingeborg, Ingebjørg møtte for Finn, då han var sjuk. 

I. Form. hadde fenge eit skriv frå Lysekils folkedansgilde. Dei ber om kontakt med ein norsk Leikarring 

som kan ta imot dei i pinsehelga. På same vilkår kan dei ta imot 25-30 leikarer. Styret fann ut at 

denne saka laut legjast burt til nærare dryfting, og at me so sende eit svar attende. 

II. Det var kome skriv frå Leiklaget i Noregs Ungdomslag om at me måtte betale årspengane. 

Kasseraren påtok seg det. 

III. Kasseraren hadde hatt spurnad frå fleire som ynskjer å gå inn i laget som passive lagslemer, om å 

få betale ein fast årskontingent. Styret vart samd om at kr. 25,00 kunde vera ein passe sum. 

IV. Tilslutt snakka med litt om ringen som den står i dag. Om me kanskje skulde gjennomføra at nye 



lagslemer berre kunde få melda seg inn om hausten. t.d. i sept. og oktober, og at dei burde ha gjenge 

på minst eit leikskeid fyrr dei melde seg inn. Det vilde då sikkert verta lettare for instruktøren, og me 

vilde alle få større utbyte av leikøvingane. Dette skal leggjast fram for lagslemene på årsmøte.  

Annemor (sign) skrivar. 

14/3. Framsyning i Losjen Augustin 

19/3. Framsyning i Vengerlaget. 

Melding frå siste halvår: 

Laget har hatt av: styremøter 7. leikøvingar 17. kafffispleisar 3. Juletrefest 1. turar 3. Framsyningar 

10. Medlemstalet er gjenge op frå 45 i fyrre halvår til 55 no. Laget arbeider godt. Det har vore ferre 

framsyningar etter Jul enn fyre Jul. Spelnemnda har arbeidt trutt, på dei fleste tilstelningar har dei 

hatt eit og anna på senen. I vinter har dei og arbeidt med eit spelstykke som skal op i Storsalen den 

18/4-49. Annemor Ove Knutsen. (sign) - skrivar - 

Halvårsmøte i Halli 4/4 - 49. 

Form. Rolf Børresen opna møte og ynskte alle velmøtt, og opningssongen vår vart sungen. Møteboka 

vart oplesen av varamannen Ingebjørg Stenseth og godkjend. Skrivaren kunde ikkje møte kl. 7. på 

grunn av arbeidet sitt. Rekneskapen vart so oplesen av kasseraren Einar Kristiansen og godkjend. 

I. Av ymse saker vart desse dryfta: Innskriving av passive lagslemer, og årspengar for desse. Astrid, 

Einar, Ingrid Olaf og Finn hadde ordet. Astrid la fram dei vanskar det måtte verta med passive 

lagsfolk. Ved betalte årspengar har dei rett til å møte på øvingane våre og at det då vilde verta 

sinking for ringen. Ho fyreslo at årspengane vart sett til Kr. 10,- som vart einstemmig vedteke. 

II. Innskriving av lagslemer. Detter vart vedteke: Nye lagslemer har berre høve til å skriva seg i 

Songdanslaget i september og oktober og frå 15de jan til 15de febr; og at dei minst må ha gått eit 

leikskeid fyrr. Forslag frå leikleidaren vår Reidar Warme at det burde vera ekstra øving for nye 

lagsfolk i oktober månad. 

III. Det var komen innbjoding frå Koneringen i B.u.l. til festen deira den 5te april. 

Ein gjekk so over til val: 

Formann og skrivar vart attvald. Finn Kveseth hadd sagt frå seg attval då han ikkje hadde høve til å 

stå i styret lenger, og han fyreslog Huse i sin stad. Valnemnda la fram sitt forslag: Olav Kristoffersen 

og Hans Hagen. Ved skriftleg røysting fekk Huse 11 røyster Olaf Kristoffersen 12 og Hans Hagen 7. 

Karl Skorpen var einstemmig vald til revisor. Tilslutt var det vald ei nemnd som skulle ta ut medaljer 

til dei 5 som skulde feira 25 års Jubileum den 23de mai. Desse vart vald: Ingebjørg Stenseth, Einar 

Kristiansen og Rolf Børressen. 

Ordet var so fritt, og det vart sjølvsagt Englandsturen som diskusjonen bølga seg om. Fleire hadde 

ordet og det vart sagt mykje - men årsmøte er jo til for å lufta meiningar innan lagsflokken. Men med 

kaffibordet kom stemninga opp, me åt god mat som gjentone hadde med og drakk god kaffi, og 

radlet gjekk. I all sjauen bad Børressen om ordet, og me visste med eit at no var noko alvorsamt fyre. 

Han skulde overrekje ei helsing frå laget til leikleidaren vår, han Reidar. Han skulde nemlig reise til 

Flekkefjord å gifte seg med Bjørg, og han fekk mange gode ynskje med seg for dagen og framtida frå 

oss. Tilslutt fekk me leike og danse til kl 11. 

Det noverande styre består av: 

Formann Rolf Børressen nestformann/leikrådgjevar Olaf Kristoffersen kassastyrar: Einar Kristiansen 

skrivar: Annemor Ove Knutsen styreslem: Ingeborg Nygaard. 1ste varamann: Huse Karl 2dre varamann: 



Ingebjørg Stenseth revisor: Karl Skorpen og Mimmi Pettersen som står frå fyrr hjelpekasserar Asta 

Torp. Bunadsjef: Ingeborg Stenseth. form for spelnemnda Karl Skorpen. 

 Annemor Ove Knutsen (sign) - skrivar - 

Styremøte mandag 11/4-49. 

Dette var det fyrste konstituerande møte etter årsmøte. Form. Rolf Børressen skrivar Annemor 

Knutsen styrelem Olaf Christoffersen og styrelem Ingeborg Nygaard var tilstades av styret. 

Kassastyraren Einar Kristiansen melde fråfall. Karl Huse møtte i staden. Olaf Christoffersen vart vald 

til næstformann. Saker som var fyre: 

I. Sallista. Styret sette opp dette forslag: Kaffispleis den 29 aug 1949. Øvingar frå 29/8 – 12/12-49. 

Juletrefest 2/1-50. Øvingar frå 9/1-19/6-50. Vidare søkte me om desse kveldane til festar: Storesalen 

12/11-49 Storesalen 14/1-50 Storesalen 15/4-50. Den 17de mai søkte me og om sal.  

II. Stemna åt Oslo Fylkeslag skulde vera på Bygdøy den 26de mai 49. Ringen skulde ha framsyning og 

leikrådgjevaren fyreslog dette programmet: Aasm. Fregdegjeva Veva Vadmel ny song. Musikkdansar: 

Eikeriilen.  Annemor  - Skrivar - 

Festen i Storesalen søndag 10/4-49. 

Me var redde dennne kvelden, Storsalen og trio til musikk, det kosta mange pengar. Me trong ikkje 

vera nervøse, folk fann vegen til oss, salen var fullsett når Spelnemnda var klar kl. 9 med spelstykket 

”Fart i friinga” av Torvald Thu. Desse var med. Karl Skorpen Hans Kveiland Leif Lillås Klara Normann 

og Olea Flatøy. Stykker var morosamt og godt spelt - mange var komne berre for å sjå spelstykket, og 

dei vart nok ikkje skuffa. Resten av kvelden skifte det med leik og dans, og det var god stemning.  

Annemor  skrivar - 

Framsyning i By og Bygdelagsforbyndet 24/4-49.  

Same kveld 24/4-49 framsyning i Hedemarkslaget. 

Den 1/5-49. framsyning for D.h.A. på Hellerud. 

Den 16de mai, ekstraøving til framsyningane den 17de mai. 

Den 17de mai 1949 

2 framsyningar. Ein på festningsplassen og på Damplassen for Ullevoll Vel. 

Dei som kunde, møtte hjå Børressen kl. 1 til hyggeleg samvær. Marta hadde dekka langbord ute på 

gardsplassen. Det var fint duka med blomar, kaker og kaffi. Du verden kor det smaka. Kl 1430. møttest 

so alle som skulde gå i toget frå Yungstorget, og det vart mange som tilslutt stillte under 

Songdanslaget si fana. Utanom lagsfolk kom der 11 stk. frå Bullringen. Me gjekk i tog til 

festningsplassen der med leika: Veva Vadmel, Sandsværrilen og gamal reinlender. Thorsen stod klar 

med bilen og putta oss opppi og turen gjekk so til Damplassen der me leika for Ullevoll vel: 

Sverddansen, Veva Vadmel og pols. So bar det vidare til festen i Blåsalen der festnemnda hadde 

pynta salen med bjørk og masse blomar. Festlyden gjekk til bords straks, då kjøkenet stengde kl. 8, og 

maten smaka godt ette ein lang dag med jag og leik. Med bordet las Marry op ein velskreven prolog 

som vart fagna. Etter bordseta vart bordene rydda og resten av kvelden leika og dansa me til kl. 1130. 

Det var ein umåteleg gild kveld, der alle var fornøgde. Annemor (sign) - skrivar - 

Styremøte den 19/5-49. Alle møtte. 

I. Festnemnd til Jubileumsfesten 23/5. vart desse valde: Gustav Pettersen Mimmi Pettersen Olaf 



Christoffersen Karen Jonassen Ingebjørg Stenseth og Einar Kristiansen. 

II. Stemna åt Noregs Ungdomslag på Lillehammer 2/7-49. Til å ordne med buss og innkvartering vart 

desse valde: Marry Westli, Hans Hagen og Mathilde Myhren. 

III. Tur til Tangen. Me hadde lenge tenkt på ein tur til Tangen og Børressen påtok seg å skriva op for å 

høyre om det var råd å leige eit lokalet, so me kunde halda fest. Det var meininga å få op att 

spelstykket ”Fart i friinga”, og å ha ein framsyning der.  Annemor (sign) - skrivar - 

Jubileumsfesten i Halli den 23de mai 1949. 

Den 23de mai heldt laget fest for 5 Jubilantar, Ingrid Hansen, Astrid Aasgaard, Ingeborg Nygaard 

Marta og Rolf Børresen. Lagets ”Pelle” opna festen med å helsa velkomen og lagsflokken song 

Songdanslagets song ”Ungdom frå sud og nord”. Gjentone hadde smørbrød med og festnemnda 

bydde til bords. Rolf Warme heldt so ein gild tale for Jubilantane. Der er alltid like gildt å få koma i 

Songdanslaget, sa han. Han hylla desse fem for det strålande arbeid dei hadde lagt ned, arbeidsmaur 

samanlikna han dei med, og det er det gode samarbeidet som har halde laget saman i gode og vonde 

dagar. Han sette desse som eit lysande fyredøme for alle dei unge som skal føre leiken og dansen 

vidare. På eigne vegne takka han laget, og opmoda eit 3x3 hurra for dei. So vart det høgtidleg 

overrekjing av medaljer og diplom. Karen Jonassen hadde skrevet ein strålande prolog, der ho 

karakteriserte kvar og ein av desse 5, og Ingebjørg Stenseth hengde medaljen på, etter som dei vart 

opropt. Då Børresen fekk sin medalje, reiste heile lagsflokken seg og ropa eit 3x3 hurra. Brede Bakke 

minna om 5års festen, der dei vart samde om å stå samla kva som enn hende. Dei same som den 

gongen stod fyre festen er her ikveld, 20 år etter. Det som slår meg mest her i laget, sa han, det er 

den barnslege glede og barenesinnet prega desse etter 20 år. Pelle takka so den fyrste leikleidaren 

vår Ragna Øygard som var tilstades her, likeeins Rolf Warme og Brede Bakke som begge har vore 

leikleidarar i laget i mange år. No har me fenge ein ny Warme, nemleg Reidar, som me er svært glade 

i. Reidar takka for all god hjelp han hadde fenge av desse 5 som ikveld Jubilerer og han vona at han 

framleis kunde få hjelp av dei. Børre takka på vegne av Jubilantane, takka for godt samarbeid 

gjennom 25 år takka leikleidarane, og bar fram von om at fleire måtte få 25 års medalljer. Einar Aulid 

takka so for god mat og me reiste oss frå bordet. Leiken og dansen gjekk lystig etter god musikk til kl. 

11. Festnemnda hadde lagt mykje arbeid ned på denne festen, og dei skal ha all æra for kvelden. 

(Referert til Morgenposten)  Annemor (sign) - skrivar - 

Stemna åt Oslo Fylkeslag den 26de mai 49 på Bygdøy Folkemuseum 

Været var ikkje so strålande frå morgonen av likevel var det møtt ein god del ungdom til Gudsteneste 

i den gamle stavkyrkja. Mange hadde teke nista med seg, og fann ein høveleg stad, der ein kunde slå 

seg ned å nyta dagen i fred og ro til programmet skulde byrja kl. 4.  Der var framsyning av ymse 

springarer, Gangarer, Halling, korsong og Spellaget i Bull synte fram ”Värmlendingane”, til stor 

hugnad for den store flokken som var samla på teaterplassen. Kl. 8 om kvelden var det Songdanslaget 

sin tur, og me synte fram dette programmet: Aasm. Frægdegjeva, Eikerilen og veva Vadmel. Ringen 

var i ekstra fin form, og aldri har me vel leika so presist og godt, som denne gongen, og me vart vel 

fagna. Tilslutt var det samleik for alle leikarane. Ein god trio spela op til gamaldans, og det vart heller 

trongt om plassen på dansegolvet.  Annemor. 

Sundag den 29/5- var 4 par saman med Bullringen å dansa på Bygdøy. 

Styremøte 30/5 - 49. 

I. Sallista var attkomen, og den synte at me berre hadde fenge annan kvar måndag til øvingar. Styret 



vart samde om at Børressen og Kristiansen skulde gå til Krüger for å samråde seg med han, og at med 

då fekk sjå kva me skulde gjera med det. 

II. Freista å få istand ei framsyning på Lillehammer med same program som på stemnet åt 

Fylkeslaget. 

III. Formannen fyreslog at me skulde freista å få leiga ei hytte på Bygdøy, å stelle til Jonsokmorro. 

Børresen påtok seg dette. Han kom med forslag om å få Ragnar Konglevoll til å vera kjøgemeister, og 

at han kunde ta med seg dei han vilde til hjelp.    Annemor - (sign) 

Børresen gjorde kjend for ringen at me tenkte på å få leige ei hytte på Bygdøy til Jonsokmorro, og at 

styret fyreslog Ragnar K. til kjøgemeister, men Ragnar sa bestemt nei, han kunde ikkje påta seg 

jobben, og fyreslog Bernhoft Osa istaden.   A. 

Styremøte den 3/6-49 

Børressen, Einar, Ingeborg- Annemor - Ingbjørg Stenseth møtte for Olaf. 

I. Turen til Tangen som var tenkt den 11/6- vart einstemmig utsett til 20de aug. Børressen påtok seg å 

skrive å gi beskjed om det. 

II. Det var kome spursmål om me kunde leike for den svenske minister hjå Tore Segelcke den 19/6. 

III. Dansen på Bygdøy. Samrøystes vedteke at me vilde ikkje leike på dei vilkår som me hittil hadde 

gjort. Skulde me leike, so vilde me stille sjølv med ein ring. 

IV. Sallista: Børresen og Einar Kr. påtok seg å til Krüger å forhandla. 

Fredag den 10de Juni gjekk Børressen og Annemor, (Einar hadde ikkje høve til å gå, på grunn av at 

kontortida til Fylkeslaget berre var millom 10 og 3), for å snakka om sallista. Børresen la fram vårt 

syn, og sa at det var uråd for ein aktiv ring som vår, å berre ha øving annan kvar vika. Krüger foreslog 

då at me skulle spyrgja Bergwitz om å få dele dei måndagskveldane Telelaget hadde fenge tildelt, og 

at me skulde fyreslå å få tida frå kl. 7-9. Børresen påtok seg å ringe til Bergwitz og be han møta på 

styremøte som me skulde ha måndagen den 13de Juni.  Annemor. (sign) 

Styremøte 13/6-49. Alle møtte. 

I. Den siste øvingskvelden i vårsesongen, måndag den 27de juni vilde me gjerne ha det litt hyggelig, og 

styret foreslog at me skulde ha øving frå kl. 7-9, og ta resten av kvelden til hyggeleg samvær. 

Gjentone skulde ta litt mat med og gutane skulde by på kaffi. 

II. Det høvde so dårleg ved vitjinga til Dr. Raabe, at me vart samde um å setja den turen ut. 

III. Spursmål frå Pelle om me kunde reise ut til Sørmarka der Landsorganisasjonens høgskule er, å 

leike den 13de Juni.  Annemor  - (sign) 

Laurdags kvelden den 18de Juni møttast dei som kunde vera med til Sørmarka. Bilen gjekk frå 

Austbana kl. 7, og det var 1 times køyring. Me vart vel mottekne på høgskulen. Der var festleg pynta, 

og me vart vist inn, der det var dekka småbord rundt om i salen. Fleire nasjonar var samla her, m.a. - 

Danske, Svenske, Finske, Norske, Sweitziske m.f. Det var svenskane som sto fyre tilstelninga, og me 

fekk vera med på ei ekte feiring av midtsumardagen. Ute i skogen låg ”Maistonga” ferdig pynta. Det 

var ei heil bjørk der stamma er kledd med blomar, prestekragar, smørblomst og andre ville 

blomevekster. Øverst oppe var det sett ei stor tverrstong, så det såg ut som ein kross, og på den hang 

der store blomekransar. Alle laut vera med å bera ”maistonga” fram til huset, der ho vart reist op      

av karane, og nedsett i eit hol som var grave ferdig, og der stod ho. 

Den svenske - danske og norske nasjonalsongen vart sungen, og der var høgtid over oss, der med 

stod ute på tunet den vakre sumarkvelden i dei fargerike bunadene våre. Ein av dei svenske elevane 



på skulen gav so eit utgreiding om feiring av midtsumardagen i grandelandet, og om maistonga. Og 

so braut livsgleda og humøret fram, me dansa og leika rundt stongi, både svenske og norske 

folkedansar og leker. Alle var med og me hadde det so triveleg. Det var tevling av ymse slag, med 

premieutdeling. Vertinna baud so til bords, god kaffi boller og andre gode kaker vart servert oss. 

Ringen leika fleire folkevisor, turdansar og Hordaspringaren vart dansa. Tilslutt drog alle ned til 

vatnet der det var stapla eit digert bål, og no vart det liv. Snart flamma det op eit knitrande bål, og 

me følte oss heime, dette var vår feiring av midtsumardagen. Kl. 12 starta ein glad flokk avstad i bilen 

att, me kom ikkje til byen før etter at trikk og buss var stana, so me fekk ein frisk tur heim i den ljjose 

sumarnatta,  Annemor (sign) - skrivar - 

Tysdag 21de Juni, ekstra øving i Storesalen saman med Bullringen, fyre Hallinglaget og 

Normannsforbundet si stemna på Bygdøy 25de Juni 1949. 

Jonsokafta saman med Bullringen på Stiklestadtunet på Bygdøy. Ein del av våre leikarer var med 

ringen til Bull og dansa til framsyning fyrst. Alle hadde mat og kaffi med seg, og me samlast på det 

gamle Stiklestad tunet. Inne var det koseleg med kvitduka bord, stemningen steig etter kvart som 

kvelden skreid fram, det såg ut som at dei to folkedansringane trivdes bra i hop. Tilslutt takka 

Børressen for samværet, og for at Bullringen vilde vera med, Haukøy takka frå Bullringen, og me 

vandra glade og velnøygde heim.  Annemor - (sign) 

Framsyning på Bygdøy, 25/5 og 19/6-49. 

Hallinglaget og Nordmanns-Forbundet si stemna på Bygdøy den 25de Juni 1949 kl. 19.00. 

Fyrst song Bygdelagskoret, deretter helsa form. i Hallinglaget Leiv Breihagen velkomen, og gav so 

ordet til æresgjesten Mr O. J. Hertsgaard, som heldt ein gild tale på ekte hallingdialekt. Framsyning av 

Hallingspringar, Valdresspringar og Hordaspringar, leikframsyning av Bullringen og Oslo Songdanslag. 

Eit spelemannslag spela norske slåttar. Journalist Bj. Guttormsen heldt ein gild tale, ”Nordmanns-

Forbundet”. Tilslutt var det samsong, millom andre fekk me høyra Hallingsongen. Huses trio spela 

gamal dansemusikk plassen vart so alt for liten for dei mange som hadde funne vegen til Bygdøy den 

fine sumarkvelden.  Annemor (sign)  - skrivar - 

Stemna åt Noregs Ungdomslag på Lillehammer 2/7-49 

Leikarer frå Oslo Songdanslag reiste med buss frå Oslo til Lillehammer laurdag 2/7-49. Marry hadde 

ordna med rom på losjen Framhald (?). Laurdag og sundag framsyning på Maihaugen.  A. 

Styremøte 27de Juni. 

Av styret møtte, Børresen - Olaf - Einar og Annemor. 

I. Børresen skulde skriva til Direktør Kjellberg på Bygdøy Folkemuseum, å takke for at me fekk vera på 

Stiklestadtunet Jonsokafta. Dir. Kjellberg hadde snakka frampå om at me kanskje kunne få eiga hytte 

der ute, i folkedanshytte, han tykte so vel om ringane den kvelden.  A. 

Søndag 10de Juli, framsyning på Bygdøy. Inga og Gøsta Andersson frå Lysekil Folkdanslag var komen 

til Oslo, og etter framsyninga samlast me alle på Sæterhytta til ein hyggeleg avslutning.  A. 

O.S. hadde framsyning på folkefesten på Bygdøy den 16/7-49. 

Leikframsyning saman med Bullringen for Amerikanske gæstar. 19/7-49. 

Framsyning på Bygdøy den 24/7-49. 

Olsokfest på Bygdøy, ringen hadde framsyning 29/7-49. 



Ringen var på tur til Brandbu og heldt leikframsyning 31/7-49 

Framsyning på Bygdøy 7/8 1949. 

Framsyning på Bygdøy 28/8 1949. 

Framsyning i Odalslaget 4/9 - 49. 

Framsyning i ”Birkelundens venner” 7/9 - 49. 

Framsyning i Losje Samhold 9/9 - 49. 

Framsyning i Apotekerforeningen 14/9 - 49. 

Tur til Tangen den 17/9-49. Spelnemnda synte fram spelstykket ”fart i friinga”. 

Lørdag 17de sept. hadde laget tur til Tangen, hvor vi hadde fest på kommunelokalet med 

leikframsyning og lagets amatører synte fram spelstykket  ”fart i friinga”. Det ble en gild tur, trods 

dårleg vær, uder  sang og munter spøk drog vi av sted i bus langs Mjøsen’s fagre bredder. Laget 

skulde denne gang overnatte på hotell ”Neptun” som ligger mellem Espa og Tangen, vi ankom dit vel 

seks, og blev godt mottatt av noen hyggelige vertsfolk, og blev anvist våre deilige værelser. Her 

skiftet vi på oss bunader, drakk kaffi og spiste og drog vidare til lokalet. Tiltrods for regnværet var 

festen godt besøkt, spelstykket gikk flott, og var sikkert godt likt etter latterbrølene å dømme. 

Leikframsyninga vakte også stor begeistring, det var desto morsommere da publikum vesentlig var 

pur unge mennesker. En ung gutt uttalte på ekte Hedemarking ”Je har aldri sett følkevisedans før, 

men jammen var det liddelig morsomt å sjå” Aa slik stæmning bruker det da aldri å væra på fæsta 

her på Tangen. Jeg syntes det var artig å høre slike ord og jeg tror at flere var enig med ham i at 

festen var morsom, for da vi skulde slutte kl. 2, syntes de det var alt for tidleg.  

En fruktkurv blev utloddet, å loddsalget gikk som varmt hvetebrød, som det heter når noe går godt. 

Lørdag var vi på besøk på Vik gård, hvor her Kleven og frue tok gjæstfritt imot oss, og velvilig lot oss 

trøkke rundt i fjøs og stall for å bese oss. For deretter å ønske oss velkommen i hovedbygningen som 

var opført i 1700-tallet, en annen hovedbygning fra 1600 stod der også. Det var en oplevelse å se alle 

disse aktverdige ting fra årtier tilbake. I disse eldgamle stuer blev vi servert solo og kaker, og hadde 

noen gjenem koselige timer søndag formiddag. Vi takket nu pent for oss og drog tilbake til hotellet 

spiste en herlig middag, og så gikk ferden tilbake til Oslo, hvor vi ankom i god tid om kvelden. Alle 

godt fornøygde over en vellykket tur.   Marry Westli. (sign) 

Leikframsyning for ”Birkelundens Venner” 3/10-49. 

Oslo Songdanslag heldt fest i Storesalen sundag 25/9-49. 

Det var godt frammøte og lagslemer og andre leikinteresserte. Spelstykker ”fart i friinga” av Torvald 

Thu, vart synt fram av lagslemer, og dei fekk stor fagning for det  gode spelet. Etter god gamal 

dansemusikk svinga den bunadkledde festlyden seg i dansen til kl 1130.   Annemor. (sign) 

Den 30/9-49, samankalla Børresen styret til møte. Formannen i Bullringen Boye Skeie og Erling 

Pedersen var og tilstades. Det var hyttespursmålet på Bygdøy som vart diskutert. Frå Bullringen vart 

Rolf Warme vald og frå oss Rolf Børressen til å ta seg av denne saka. Boye Skeie sette op eit skriv som 

vart send til Dir Kjellberg. 

II. Erling Pedersen kom med forslag om at me skulde få i stand leikkveldar, og at Bullringen og 

Songdanslaget stod for tilskipninga kvar sin gong. Fylkeslaget sin leikarring har også slike tilskipningar 

på programmet sitt, so det kunde kanskje verta samarbeid med dei og.  Annemor (sign) 

Styremøte måndag 26de sept. Alle møtte. 

I. Forslag til valgnemnd til halvårsmøte 10/10-49 I. Karl Huse II. Klara Normann III Ragnar Konglevoll 



Desse stor for valg: Ingeborg Nygaard - styreslem. Einar Kristiansen - kassastyrar. Ingebjørg Stenseth - 

1ste varamann. Minni Pettersen - revisor. 

II. Forslag at gjentone skulde ta med litt mat og at gutane skulde betala kr. 2.- 

III. Til Sigrid og Rolf Warme’s sylvbrullupsdag den 14de okt, vedtok styret at laget skulde senda ei 

helsing. Ingeborg Nygaard skulde ordne med ein blomedekorasjon til ca. kr 20,- 

Vedtak om å sende litt blomar til Thoresen til låg på sjukehuset.  Annemor  (sign) - skrivar - 

Melding for halvåret 4/4 - 10/9 -  49. 

I denne tida har laget hatt Styremøter 10. Leikøvingar 31 (15). Kaffispleisar 1 28/8. festar  (10/4-17/5-

23/5-25/9) 4. framsyningar 26. Turar 4. 

Framsyningar og turar: 

By og Bygdelagsforbundet 24/4. 1 framsyning  

Hedemarkslagert24/4 1 frams. 

D.h.a. Hellerud 1/5 1 frams.    

Festningsplassen 17/5  1 frams. 

Ullevolls Vel  17/5  1 frams.   

 Årsstemna åt Oslo Fylkeslag  26/5  1 frams. 

Sørmarka folkehøgskole  18/6   1frams. 1 tur    

Stemna åt Noregs Ungdomslag Lilleh. 2/7  1 frams 1 tur 

Bygdøy  10/7  1 frams      

Folkefest på Bygdøy  16/7  1 frams. 

Leikframsyning saman med Bull for Amerikanske gæstor.  19/7 1 frams  

Hallinglaget og Normannsforb.  på Bygdøy  25/6 1 frams.   

På Bygdøy  24/7 1 frams. 

Olsokfest på Bygdøy  29/7   1 frams.    

Olsokfest på Brandbu  31/7 1 frams. 1 tur. 

I Odalslaget  4/9 1 frams.     

Birkelundens Venner Birkelunden 7/9 1 frams. 

På Bygdøy saman med Bullringen 22/5 1 frams.  

På Bygdøy åleine  19/6 1 frams. 

På Bygdøy saman med Bullringen 7/8 1 frams     

På Bygdøy saman med Bullringen 28/8 1 frams 

I Losje ”Samhold”  9/9 1 frams   

Apotekerforeningen  14/9 1 frams. 

Til Tangen 17/9 1 frams. 1 tur Der spelstykket fart i friinga vart framført 

For birkelundens Venner  3/10  1 frams.    

Saman med Bull på Bygdøy 29/5 1 frams. 

Framsyningar 26  Turar 4 

Dessutan har med hatt ei samkome med Bullringen Jonsokafta på Bygdøy. Det viser her at ringen har 

arbeidt særs godt i dette halvåret, det har vore 16 framsyningar meir enn i vinterhalvåret, då hadde 

me 10. Lagsfolka har vist stor interesse og arbeidsglede både når det gjeld leiken, øvingar og anna 

lagsarbeid. Mykje arbeid har festnemndene hatt både til 17de mai festen og Jubileumsfesten den 23de 

mai. Likeeins har desse som har førd fram spelstykket ”fart i friinga” 3 gonger i dette halvåret hatt 

mykje arbeid. Det er ei gleda å sjå at laget går so godt, og at det får framover. Og me vonar at det vil 

fortsetje slik.   Annemor Ove Knutsen  (sign) - skrivar - 



Årsmøte i Oslo Songdanslag 10/10 - 49 i Halli Nordahl Brunsgt 22, kl 19.30. 

23 lagsmedlemer var møtt fram. Møtet vart opna med Songdanslaget’s marsj. ”Ungdom fra sud og 

nord”. Form. Rolf Børressen helse velkomen, og minnna om at det er 27 år i morgo, altso den 11/10- 

sidan laget vart skipa. 

I. Aarsmeldinga for halvåret 4/4 - 10/10-49 vart oplesen av skrivaren og godkjend utan merknad. 

Form. oplyste om at me hadde tent ca kr. 500,- på framsyningane våre på Bygdøy i dette halvåret. 

Kassastyraren Einar Kristiansen las op rekneskapen som vart godkjend utan merknad. 

II. Val: Desse stod for tur til å gå ut av styret. Einar Kristiansen - kassastyrar  Ingeborg Nygaard 

styreslem  Ingebjørg Stenseth varamann   Minni Pettersen  revisor. 

Valnemndas forslag om attval vart somrøystes vedteke med aklamasjon. 

III. Formannen kom med forslag om at Oslo Songdanslag skulde sende inn forslag til leiklaget i Noregs 

Ungdomslag, angåande   namnebyte, at det skulde heite ”Leik og Folkedanslaget”, istadenfor berre 

”Folkedanslaget” som var fyreslege på  leikrådsmøte på Lillehammer i sumar. 

IV. Om me skulde binda oss til kulturkveldane i parkane i sumar, om det var råd, saman med 

Bullringen. Spursmålet er om me har høve til å ha framsyning kvar kveld. Konglevoll meinte at når me 

hadde framsyning på Bygdøy heile sumaren, og det var ofte vanskeleg å få nok par til det - vart det 

vel endå verre å få par  til kulturkveldane. Kunde me få ein fast kveld i veka, kunde det kanskje gå. 

Samrøystes vedteke at me skulde skriva til bygartnaren Flood for å høyra om å få framsyning ein 

kveld i vika. 

V. Styret hadde sett op desse forslag til lovar for passive lagslemer. 

Parafraf I. Kvar gut og gjenta kan verta passivt lagslem i Oslo Songdanslag, dersom dei forpliktar seg 

til å fylgja laget sine lovar og særlovar, som vert sett opp for passive medlemer. 

Paragraf II. Eit passivt lagslem kan ikkje vera med på øvingskveldane, med mindre dei betalar for kvar 

øvingskveld. 

Paragraf III. Passive lagslemer har høve til å vera med på turar, dersom det er ledig plassar. Dei aktive 

lagslemene har fyrste rett til plassen. 

Paragraf IV. Eit passivt lagslem må på kvar fest betala dei fastsette inngongspengar. 

Paragraf V. Ei passivt lagslem har talerett men ikkje røysterett. 

punkt for punkt vart oplesen og godkjend. Form. sa ifrå at passive lagslemer vert tilskrivne når laget 

har festar og kaffispleisar. 

VI. Børressen refererte styremøte som Songdanslaget hadde haldest saman med styret i Bullringen 

og las op eit skriv som var sett op av Boye Skeie og sendt til Dir. Kjellberg på Folkemuseet.  

Betalinga for framsyningane var so dryfta. Ingrid Hansen tykte prisen var for høg. Me skal jo spreide 

leiken, og der er uråd for små lag å nytte folkedansen som programpost på festane om prisen er so 

stiv. Marry Westli kom med forslag om rimelegare vilkår for smålaga. Einar Kristiansen meinte at me 

skulde halda same prisen som Bullringen, me hadde ingen grunn til noko anna. Vedteke at me skulde 

ta kr. 100,- for kvar framsyning når med var 8 par og hadde musikk med. Børressen las so op eit skriv 

frå Solørlaget der dei gjerne vil verta kvitt den gamle hyttetomta si, då dei hadde fått tak i ein ny. 

Børressen kom med eit yverslag av kostnaden til det 15de Nordiske stemna i Finland og for turen til 

Wales. 

Det kom forslag om å setje igong sparekasse. Eit tiggarbrev frå Oslo Kommune i samband med 

byjubileet, vart lese op. Det var opmoding frå Arbeidsutvalsmøte at enten kunde kvart lagslem gi litt 

pengar, eller at laget skulde gi ein slump. Ingrid Hansen fyreslog at laget skulde gi kr. 25,- til denne  

bygåva, samrøystes vedteke. 

Ingrid Hansen bad so om ordet: Med omsyn til medaljene som vart utdelt til Jubilantane den 23de 



mai, spurde ho om det var råd til å få dei forandra til nål. Som nål kunde den lettare brukast i ymse 

høve - å ha ein medalje hengande på seg var tungvindt. Det vart ein del ordskifte om dette, dei av 

Jubilantane som var tilstades var samde om at dei gjerne vilde bruke den. Forslag frå Børresen at 

nemnda som hadde med dette å gjera, saman med styret skulde ta seg av saka.  

Asta sa ifrå seg sparekassa, og meinte den burde leggjast ned. Det var over 2 år sidan det var kome 

inn eit øre. Etter møte fekk me mat og kaffi, Børressen takka for frammøte, og for godt samarbeide i 

året som var gjenge. Alle leika litt til slutt.  Annemor Ove Knutsen skrivar 

   (Kommentar: Slutt på møtebok nr. 4) 

Møtebok Oslo Songdanslag 1949 - 1955  Møtebok nr 5. 

Den 24/10-49. hadde Oslo Songdanslag framsyning i studentersamfundet, Uranienborgveien 11. 

Den 9/11-49 framsyning for A.U.F. på Grorud. 

Styremøte den 7/11-49. 

Desse var tilstades: Rolf Børresen formann. Einar Kristiansen. Olaf Christoffersen. Ingeborg Nygaard. 

I. Vedtak om å senda blomar for kr. 25.- 30.- til 30 års høgtida til Leikarringen i Bull. 

II. Vedtak om å kjøpa bøker til sparekassa.  For skrivaren. E.K. 

Den 16/11-49. framsyning i Namdalslaget, N.Brunsgt 22. 

Den 20/11-49 var Spellaget i Oslo Songdanslag i Sunnfjordlaget, og synte fram spelstykket: ”Fart i 

friinga” av Thorvald Tu. 

Den 21/11-49 Kaffispleisen i Halli. 

Dette var den fyrste kaffispleisen vår i haust og mange hadde sett fram til denne kvelden, og gledd 

seg til den. Mykje folk kom og borda var fullsette i Halli, då Børresen helsa festlyden velkomne Med 

kaffebordet las Annemor or ”fantefylgje” det var ei reiseskildring frå stemna i Venizia som Hans og 

Annemor var med på i sumar. Reidar Warme kåserte om sjølve Stemnedagane der nede og ferda 

heimatt. Det var morosamt å sjå kor interresert lagsflokken fylgde med. Utover kvelden leika og 

dansa me. Berg spela som vanleg, og då lyt alle dansa, for føtene går av seg sjølv. Det var ein gild 

kveld, og ein velnøgd festlyd som rusla heim i 11 tida.  Annemor. (sign) - skrivar - 

Den 1/12 - 49. framsyning i K.F.U.M på Kampen 

Den 4/12-49 framsyning i By og Bygdelagsforbundet. 

Styremøte 12/12-49. 

Tilstades var: Børresen - Ingeborg - Einar, Annemor, Ingebjørg Stenseth møtte for Olaf. 

I. Den viktigaste saka var forslaget til Ingrid Hansen om forandring av medaljene som var delt ut den 

23de mai 1949. 3 stk. av Jubilantene, Marta og Rolf Børresen og Ingeb. Nygaard sa ifrå at dei vilde ha 

medaljen som den var, og styret var samde i det. 

II. Forslag frå form. at me skulde ha vanleg øving den 2/1 - 9/1. i Halli og ha Juletrefesten den 14de i 

Storesalen, då me likevel skulde ha fest den kvelden. Det var på grunn av at me har Halli så få kveldar 

til øving, at han kom med dette forslag. Styret var samde med dette, men at han skulde gjera dette 

kjend på ei øving, so lagsflokken kunde få uttale seg.  

Forslag til festnemnd: Leif Lillås Hans Kveiland Halgrim Ulsaker Johanne Kjærevik Karen Jonassen. 



Mathilde Myhren. Børresen la dette fram for medlemene same kveld på øvinga, og dei fleste røysta 

for å ha Juletrefest i Halli den 2/1-50.  Annemor (sign) - skrivar - 

Den 13/12-49 var Oslo Songdanslag innbedne på avslutningsfesten til Leikarringen i Bull, og det var 

ein ualmindelig gild kveld. 

Den 2dre Jan heldt Oslo Songdanslag Juletrefest i Halli. 

Mange lagsfolk og andre intersserte hadde funne vegen til Halli denne kvelden, og det vart ein gild og 

hugnadsam fest. Borda var fint pynta med blomar og ljos, og midt på golvet stod Juletreet pynta. Kor 

gildt det var å gå rundt treet og syngja alle dei kjende og kjære Jolesongane våre. Ved 9 tida baud 

Helge til bords, og me fekk kaffi og Julekaker. Medan me sat med bordet deklamerte Helge eit utdrag 

av Per Gynt, Ingebjørg var Mor Aase. Det var verkeleg godt gjort dette av Helge, og han vart fagna 

vel. Det var kome eit helsningstelegram frå Audun som Helge las op, og det er gildt at lagsfolk som 

reiser ut, ikkje gløymer oss. Etter bordseta fekk me oss ein svingom etter musikken til Bergh, og me 

hadde svært morosamt.  Annemor  - skrivar - 

Styremøte den 9/1-50. Alle møtte. formannen opna møte med å ynskja velmøtt i det nye året, og 

takka for godt samarbeid i 1949. 

I. Det var kome melding frå Oslo Fylkeslag at me ikkje måtte rekne med ei salordning i vårsemesteret. 

II. Utsendingar til årsmøte i Oslo Fylkeslag den 26de febr. Skulde veljast på næste øving. 

III. Program til festen i Storesalen 14/1-50. Leikframsyning. Skorpen, form. i spelnemnda skulde syte 

for resten av programmet. 

Desse vart valde til utsendingar til årsmøte i O.F. den 26de febr. Rolf Børressen og Einar Kristiansen. 

Festen i Storesalen den 14de jan. 1950 

Folk var ikkje so presise denne kvelden som dei plar vera på festane våre, og me tenkte med gru på 

dei store utlogene me har, når me festar i Storesalen. Det hadde vore ein del ordskifte på fyrehand 

om me skulde setje ”gamal dans”, eller berre ”dans” på opslaget i N.B. gt. Og i lysinga i avisa. Men 

styret var samde om at ”gamal dans” skulde stå både på opslag og i avisa. Dei som då kom på festen, 

visste kva dei gjekk til, og kunde ha glede og hygge av kvelden, det er det som skapa den rette 

stemning. Og det skulde visa seg at det heldt stikk denne kvelden. For gildare festlyd og betre 

stemning har det sjeldan vore i Storesalen nokon gong. Og folk kom, då kl. var 9, var det passe fuldt, 

og Martin Halleland som styrde festen, helsa festlyden velkomen. Skorpen las op ein velskreven 

prolog, Marry og Leif dansa ”Husmanspolkaen” som gjorde veldig lukka. Klara og Annemor song 

duettar, og Martin las or ”Haugtussa”. Spelnemnda synte fram eit tablå over ein del folkeviser. 

Seinare på kvelden synte ringen fram ein del folkevisor og turdansar, og folk likte det, etter klappinga 

å døma. Resten av kvelden skifte det med leik og dans. Ei fin fruktkorg vart utluta.  Annemor. (sign) 

Styremøte, den 6/2-50. Desse møtte: Børresen, Ingeborg, Einar og Olaf. 

I. Desse vart fyreslegne til fest nemnd for kaffispleisen i Storesalen den 16/2-: Asta, frk. Huse - Astrid 

Eriksen, Leiv Audun, Halgrim og Jon Aarøy. 

II. Det var kome brev frå opgjørsavdelingen Justisdepartementet, at dei hadde tilkjendt Oslo 

Songdanslag ein billigerstatning på kr. 1000.- som skulde nyttast til å kjøpa att utstyr for, som vart  

burte under krigen. Børresen skulde ordne med dette. Det fyrste me laut kjøpe er fakler. Børresen 

skulde ta seg ein tur til Ekornes for å diskutere ein del utkast som Børresen hadde laga. Likeeins laut 

vi ha ein del bordflagg, 2 svenske og 4 norske. Børresen skulde undersøkje på flaggfabrikken og andre 

stader, der dei har slike ting.  A. 



Kaffespleisen i Storesalen torsdag den 16de febr. 1950. 

Grunnen til at me laut ta ein av dei uundværlige øvingskveldane våre til kaffispleis, var at me tykkte 

ikkje me hadde råd til å bruka Storesalen, til vanleg øving. Leikarringen i Oslo Fylkeslag var innbedne 

og dei var flinke til å koma. So ein gild flokk var samla. Borda var pynta med blomar og ljos, og då 

Berg kom, og spela op dei gode gamle dansane var det ingen som greide å sitje i ro. Ved 9 tida baud 

form. i festnemnda Halgrim Ulsaker velkomen, og bad festlyden setje seg til bords, og ca 95 benkja 

seg rundt bordene. Istaden for den vanlege kosten, fekk me denne gongen lefse, smurd med godt 

smør og sukker og Julekake, og det smaka herleg. Ingebjørg Stenseth las or ”fantefylgje” og der var 

mykje god bladmat, og det var ynskje frå mange at ho måtte skriva fleire innlegg om ”Bær bunaden 

med vyrdnad”, for det var mykje som vekte oss til ettertanke, og det skadar ikkje, at du som er 

bunadsjef lyfter di røyst av og til og kjem med gode råd. Det fleste vert sikkert glad for det. Og so 

steig Brynjulf Westrheim på ”podiet”, og song ”Atombomba” på Vossamaul, og han vart vel fagna. 

Sidan på kvelden var spelnemnda på sena og song ein stevleik, som og gjorde lukke. Resten av 

kvelden skifte det med leik og dans, og me hadde det morosamt. Tida går berre so alt for snart. Fyrr 

me skildest takka form. i Fylkeslagsringen, Olav Vethe, for at dei fekk koma-, takka for 

samarbeidsviljen frå Songdanslaget som dei sette stor pris på. Festen slutta i 11 tida.  Annemor. (sign) 

skrivar. 

Den 19de febr. framsyning i Numedalslaget, Kronprinsensgt 3. 

Den 26de febr. Framsyning på Enebakk. 

Styremøte den 27de febr. Alle møtte. 

I. Senda skriv til bygartnaren Flod om framsyning i parkane i sumar. 

II. Aarsmøte vart fastsett til den 24/4-50. Desse vart fyreslegne til valgnemnd. Martin Halleland Asta 

Torp, Martha Børressen. Forslag frå styret at det skulde veljast ei leiknemnd i staden for 

leikrådgjevar. Gjentone skulde ta med mat og gutane skulde by kaffi på årsmøte. 

III. Tysdag 28de febr. var Songdanslaget innbedne til kaffispleis i Leikarringen til fylkeslaget. 

Spelnemnda i Songdanslaget vart bedne til å underhalda på kaffispleisen.  A. 

Tysdag den 28de febr. var Oslo Songdanslag i Fylkeslags ringen sin kaffispleis, og det var ein gild og 

triveleg kveld. 

Torsdag 2dre mars hadde ringen eit lite attpå møte etter øvinga, for å dryfta ymse lagssaker. Det var 

kome spursmål frå ”Birkelundens venner” og frå losje ”Nordlys”, om me kunde ha framsyning den 

17de april. Detter vart på ein øvingskveld, men me skulde freista å få framsyninga frå kl. 7-8. og frå kl. 

10-11. So kunde med likevel ha øving frå kl. 8-10. Samrøystes vedteke å skrive til bygartnaren Flod 

om framsyning i parkane. Skrivaren skulde gjere dette. Form. spurde leikarene til å melda seg, når 

det trengs par til framsyning. Det er framsyningane laget lever av. Styret sette fram forslag om å ha 

ekstra  øving for franceisen frå kl. 7-8 på øvingskveldane. Dei som då hadde interesse av franceisen 

kunde melde seg på lista, som skulde leggjast ut. Samrøystes vedteke. Turen til Kristiansand der 

stemna til Noregs Ungdomslag skal vera, vart drygt. Det skulle pratast meir om dette på årsmøte den 

24/4. Børressen overrekte kassastyraren ein sjekk på kr. 1000.- frå oppjørsavdelingen, 

Justisdepartementet.  Annemor. (sign) skrivar 

Styremøte hjå Ingeborg fredag den 31 mars. Alle møtte. 

I. Program til festen den 30/4 - 



Leikframsyning. Leikrådgjevaren fyreslog dette programmet: Musikkdansar: Franceisen, Figaro, 

Firetur II Veva Vadmel Songdansar. Vardevakt Budeivisa Aasmund Frægdegjeva Synnøve og Øyvin 

vilde syngja og spela den kvelden. Børresen skulde snakka med Gudrun Dronseth om musikk til 

franceisen, både til øvingane og til festen den 30tr. 

II. Det var kome brev fråstyret i Vanfør Ungdoms hovudlag, der dei opmoda alle medlemer i laget 

vårt til å betala kr. 1.- året i 3 år. Målet deira er å få utbygd Vanføreskulan. Dei har kjøpt ein eigedom 

som skal gjerast istand til realskule for ca. 45 vanfør ungdom. 

III. Det var også kome brev frå eit Folkedanslag i Stockholm som tenkte seg på tur til Norge i 

pinsehelga, og der dei bad om gratis hus og mat i dei dagane. Og dei byd oss det same, dersom me 

skulde kunna koma til Stockholm ein gong. Bullringen hadde motteke brev frå same ringen, og form. i 

Bullringen Hernes tala med Børressen om dette. No er det slik att all vitjing av ringar frå andre land 

må gjennom samskipnaden altso Noregs leiklag. Hernes skulde skriva til dei og gi dette svar. 

IV. Skriv frå Fylkeslaget der dei gjer kjend at stemna på Bygdøy skal vera den 3dje Juni og dei vil gjerne 

ha med so mange ringar som råd er. Dei bed om at leikarane må møta onsdag den 12te april i rom nr. 

1. for å dryfte programmet. Børressen skulde møta for vår ring. 

V. Brev frå redningsselskapet med spursmål om me kan ha ei framsyning på Folkefesten deira på 

Bygdøy onsdag den 3 7dje Juni. 

VI. Sallista var komen frå Fylkeslaget, den vart sett op og send inn.  Annemor (sign) - skrivar - 

Den 17de april framsyning for Birkelundens venner og for Losje ”Nordlys”. 

Melding for halvåret 10/10-49 til 24/4-50. 

I denne tida har laget hatt av: Styremøter 4. Leikøvingar 21 9 mindre enn i fyrre halvår. Kaffispleisar 

2. festar 2 (1 Juletrefest og 1 vanleg fest). Leikframsyningar 11. 15 mindre enn i fyrre halvår. 

Lagsmøte 1. Dessutan har Oslo Songdanslag vore innbeden på kaffispleis til Bullringen den 13de 

desember og på kaffespleisen til Fylkeslagsringen den 28de febr. der spelnemnda i Oslo Songdanslag 

stod fyre programmet. Spelnemnda har synt fram spelstykket ”Fart i friinga” av Thorvald Tu, i 

Sunnfjordlaget den 20de nov. 1949. På alle festar og kaffispleisar laget har hatt i dette halvåret, har 

medlemmene sytt for programmet sjølv. Laget har no 50 aktive medlemer og 3 passive medlemer. 

Det har ikkje vore på langt nær so lett å arbeida i Oslo Songdanslag i dette halvåret , slik som i fjor. 

Aarsaka til dette er fyrst og fremst salordninga for øvingskveldane våre. Fleire av medlemene går på 

skule om kveldane, og mange har sine eigne bygdelag å ta omsyn til, som styremøter, øvingar, 

studieringar og anna, og som rimeleg er kan dei då ikkje møta på øvingane kvar gong. Det er vel von 

um at dette kan ordna seg til hausten, slik at me får att måndagen til fast øvingskveld, so får me taka 

att det me har forlist i dette halvåret.   Annemor Ove Knutsen  - skrivar - 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag, måndag den 23de april 1950 

Frå kl. 7-8 hadde ringen vanleg øving, frå 8-9. kaffipause, so årsmøte tok til kl. 9. Form. Rolf Børressen 

helsa alle velmøtt og helsa særskild dei nye lagslemene velkomne. Referat og årsmelding vart lesen 

av skrivaren, og godkjend utan merknad. Deretter las kassastyraren rekneskapen for halvåret, den 

vart godkjend utan merknad. Formannen etterlyste rekneskapen til spelnemnda, men Skorpen var 

ikkje tilstades. Form. las so op eit skriv frå Oslo Fylkeslag, der dei bed oss leike på stemna deira som 

skal vera på Bygdøy den 3dje Juni. Det var også kome eit brev frå 17de mai komiteen i Asker, der dei 

bed oss om å leike den 17de mai. Forslag frå styret: Dersom me skulde det, burde vi forlange kr. 100,- 

og fri reise. Martin Halleland meinte at me skulde spyrja Ullevoll Vel, om det var meininga at me 

skulde leike for dei i år også den 17de. Dersom me ikkje skulle det, kunde me heller tenkje på Asker. 



Samrøystes vedteke. Val av utsendingar til N.U. sitt årsmøte i Kristiansand den 23de er- og 25de Juni. 

Form. Rolf Børresen og Mary Westlid vart vald med handklapp. Ein gjekk so over til val på formann, 

skrivar og eit styreslem. Det var Rolf Børressen, Annemor Ove Knutsen og Olav Christoffersen som 

stod for tur til å gå. Form. i valnemnda Martin Halleland kom med framlegg om attval på formannen 

og skrivaren, men at dei og kom med forslag om Hans Kveiland til ny skrivar. Form. vart attvald med 

handklapp.  Annemor og Hans fekk 13 røyster kvar. Form. trudde at han kunde nytta si dubbel 

stemma til å avgjera kven av desse to skulde sitja, men Ragnar oplyste om at det var ikkje lovleg. Det 

enda med at Annemor vart sitjande som skrivar, og Hans vart styreslem for Olav. Ved skriftleg 

røysting fekk Hans 22 røyster Edvard Hillestad 5 og Mimmi Pettersen 5 Asta Torp 1. Edvard vart då 2re 

varamann Ingebjørg Stenseth sit som 1ste varamann. Til leiknemnd vart desse fyreslegne og valde: 

Martha Børressen, Klara Normann, Karl Huse, Martin Halleland. Valnemnda kom med dette forslag til 

spelnemnd: Karl Skorpen og Marry Westlie. Einar kom med forslag om Minni, det vart no 3 stk. å 

røyste på. Røysting med setlar viste at, Skorpen fekk 19 røyster, Marry fekk 17 røyster Minni fekk 19 

røyster. Altso vart Skorpen og Minni vald til spelnmnd. Børressen takka styret for godt samarbeid i 

året som var gjenge, og ynskte dei nye vel møtt. Martin takka form. og styret for arbeidet og bar fram 

ynskje om godt samarbeid i det nye arbeidsåret. Johanne takka for blomane ho hadde fenge frå 

laget, medan ho låg på sjukehuset.  

Då laget skulde ha nye faklar, haddde Børressen fenge med eit utkast frå Ekornes. Det vart eit livleg 

ordskifte om dette, den fall ikkje heilt i smak. Brynjulf kom med framlegg ”sprakastav” den var både 

norsk og original. Lagsfolka vart oppglødde for dette forslaget og det vart samrøystes vedteke at 

Brynjulf skulde freista å få laga ein prøve so me kunde få sjå korleis den tok seg ut. Møtet slutta i 11 

tida.  Annemor (sign) - skrivar - 

Den 30de april 1950 hadde Songdanslaget fest i storesalen N.Brunsgt 22. frammøte var ikkje so godt, 

men me kunde vel heller ikkje venta so mange 1ste mai var om måndagen, og det vart 2 fridagar i eit, 

og mange nytta høvet til å reise burt. Dei som kom på festen var i alle høve bra folk, som gjorde sitt 

beste, slik at kvelden vart gild. For fyrste gong skulde Franceisen synast fram av ringen. Men fyrst 

leika me på senen, Budeivisa, Vardevakt og Veva Vadmel. Det viser seg at Veva Vadmel går ikkje an å 

ha til framsyning på senen, det vert for trongt. Det var andre gongen at den vart fjasko på senen i 

Storesalen. Franceisen dansa me i salen, og den gjekk godt. Me dansa i bunad. Ut på kvelden kom 

Synnøve og Øyvin, dei song og spela, og fekk festlyden med seg, dei fekk stor fagning. Festen slutta i 

½ 12 tida.  Annemor. (sign) 

Kosekveld i Halli 1ste mai 1950 

Ja dette vil eg med rette kalla kosekveld, frå fyrste til me kom inn i Halli kjende me hyggja. Gjentone 

hadde mat med seg og gutane spanderte kaffi. Me flokka oss saman i ein ring midt på golvet, der 

kaffien og den gode maten vart boren rundt, so alle fekk forsyne seg godt. Radlet gjekk so indarleg 

heimekoseleg inn imellom fekk me det på oss at me vilde syngja, dermed slutta lått og prat og me 

song både vel og lenge. Martin hadde radioen med og Einar hadde ei mengd plater, både danseplater 

og andre. Martin takka for skifte, salen vart rydda og med dansa og leika til kl. var 11.  Annemor. 

(sign) 

2dre mai var styret samla til møte.  

Martin Halleland møtte frå leiknemnda. Form. Rolf Børressen opna møte med å ynskja alle vel møtt. 

Ingrid Hansen fyller 50 år i mai og styret vedtok å senda ei blomehelsing til henne. Eit lagslem Peder  

Granseth gifte seg i vår, og me vart samde om å senda blomar. Fru Børressen skulde gjera dette. Det 



var kome spursmål frå losje Samhold om me vilde leike for dei, det var og kome spursmål frå Ullevoll 

vel og Lofthus vel om me vilde leike for dei den 17de mai. Leiken på Bygdøy den 3dje Juni på stemna åt 

Fylkeslaget, og den 7de på redningsselskapet sin dag, vart no leiknemnda som skulde ta seg av. Møte 

var ferdig i 10 tida. Annemor (sign) 

Den 17de mai kl. 12 samlast me hjå Børressen til kaffislaberas og koseleg prat. Denne stunda er den 

gildaste på heile dagen, og det vil ikkje verta greidt for Marta og Børre den dagen dei stengjer dørene 

for det besøkjet. Kl. 230 rotta me oss inn i bilen til Thoresen. Det og er ein av dei faste hendingar 17de 

mai byd oss, køyretur med Thoresen! 

No ber det fyrst til Fylkeslagsgarden for å henta flagg og fana, deretter til Yungstorget. Der var alle 

bygdelaga samla med fanor og flagg. Me hadde nr 15 i rekja og som vanleg stildte Bullringen med 

flagget sitt saman med oss, og me var ein bra flokk som trampa avstad gjennom gatene til 

Festningen. Der stod Thorsen med bilen att, og dei som skulde til Ullevoll vart stuva inn for å køyre 

oppom Kinorestaurangen for å eta middag fyrr leiken tok til kl. 6. 

Ferdig med leiken der, bar det vidare til Lofthus Hageby vel der me skulde leike kl. ½ 8. Det gjekk 

svært bra og vi vart bydde kaffi og kaker som smaka godt. Medan dei andre var på Ullevoll og Lofthus 

drog Mimmi, Ingebjørg - Marry - Jørn og Aannemor til Bygdøy for å gjera istand prestegarden til 

kvelden. Songlaget og Bullringen skulde festa saman for annan gong der ute. Me dekka borda og 

stelte det riktig fint med blomar og ljos, dekka til ca 50, og tykte me tok hardt i. Nokre tippa jo på 5-6 

par, so det var me blanda kjensler me gjorde istand. Minni og Ingebjørg drog ned på kjøken for å 

koke kaffikjelane, og i 9 tida kom det fyrste toget, der var leikarane frå Bull, 45 i alt på eingong. Det 

skulde ikkje stor reknskapen til for å skyna at me vart mange, og at det kom til å verta moro, og på eit 

eller anna vis fekk me trylla fram 25 plassar til. Og for ein gild flokk som var benkja i storstova på 

Stiklestadtunet. Det var både danske og svenske gjester, det vart helsingstale frå båe grannelanda, og 

me song nasjonalsongane. Martin styrde med god hand. Takk skal du ha for det, og at du tok jobben 

på ståande fot. T. Hærnes takka for maten, og godt var det at det var ei stove til å ty inn i, so det vart 

plass til rydding. Den næste jobben vart å bitta opp ognane, dei riste og skolv, og truga med å deisa i 

golvet, berre ein såg burt på dei. So tenk koleis det høyrdest ut når alle karane slepte seg laus trampa 

og slo seg på hælane, ropa ”tjo hei”, og briska seg på alle vis, då er det ikkje berre ognane på 

prestegarden som skjelv. Kirkevoll og Somdalen spela trutt, ein i kvar stova, me dansa alt det me 

greidte, innimellom leika me og hadde det svært gildt. I 1 tida rusla kvar heim kvar til seg, etter ei 

lang og slitsam, men gild dag.  Annemor. (sign) - skrivar - 

Styremøte onsdag den 31/5-50. 

Alle møtte. Hans vart vald til næstformann. Sallista var attkomen og me har fenge Halli til 

øvingskveldar både i haust og vår semesteret, frå måndag den 28/8 - 18/12-50 frå 8/1 - 18/6 -1951, 

med unnatak av 26/3 og 14/5. Og me har fenge desse salane til festar: Halli - laurdag 11/11-50 

Storsalen laurdag 17/2-51. Halli sundag 8/4 - 51. 17de mai Blåsalen. Kontordama på Oslo 

Fylkeslagskontor, Borgh Hananger skal slutta den 1ste juni og det var kome spursmål om Songd.laget 

vilde vera med å gi ca. 10,- 20,- kroner til ei gåve til henne frå bygdelaga. Styret vedtok å gi kr. 10,-.   

Annemor (sign) 

Styremøte 12/6 - 50. 

Børressen samankalla styremøte etter øvinga. Marry hadde øydelagt foten, so det laut veljast ny 

utsending til Kr.sand. Asta vart fyreslegen, og ho var viljug til å reise. Vedtak om å senda blomar til 

Nils Harald Ødegaard som ligg på Rikshospitalet. Måndag 19/6 er siste øvingskvelden i dette 



semesteret, og me tenkte det kunde vera koseleg med ein kaffidråpe og smultringar og litt musikk. 

Ein eller annan hadde fretta at Hans Hagen skulle gifte seg jonsokafta, og me snakka om at laget 

kanskje burde senda ei helsing. Dette skulle undersøkjast nærare.  Annemor (sign) skrivar. 

Styremøte hjå Børressen 3/7-50 

Styret vedtok at terminlistene skulde trykkast so lagsfolka kunne få dei so snart råd var. Det hadde 

vore på tale om ein tur til Sarpsborg, det var Eidsiva Fylkeslag v/Elias Hvidsten, som hadde orda 

frampå. I august månad vara det vanskeleg, mange var nedt kome frå ferie, og me trong øving til ei 

so stor framsyning. Hvidsten skreiv at det høvde for dei rundt om den 13de aug, men Børressen 

skulde skriva og høyre om det var råd å få koma i sept istaden. Brynjulf hadde lova at han skulde laga 

ein prøve av brakafakkelen, medan han var heime, so kan lagsfolka sjølv avgjera om dei lika den 

betre, enn den som Ekornes hadde laga.  Annemor (sign)  skrivar 

Styremøte 21de aug, 1950. 

Alle møtte. Børressen helsa alle velmøtt etter ferien. Måndag 28de aug. er fyrste øvingskvelden i Halli, 

og som vanleg skulde sesongen opna med kaffispleis. Programmet til kvelden vart opsett slik. Martin 

skulde kåsere om Ferda til Finland der det 15de Nordiske Folkedansstemna vart halde. Lese op ei 

helsing frå Audun som var kome til Marry. Kaffi og kaker. Leik og dans. Vidare vart det vedteke å 

skrive til alle medlem. for å minne dei om kaffispleisen. Inngongspengar vart fastsett til kr. 2 for medl. 

og 2.50 for ikkje medlemer. Brynjulf var attkomen frå ferie og hadde med seg ein prøve av fakkelen. 

Den skulle synast fram på kaffispleisen. Olea Flatøy var kome på Grefsen Sanatorium og styret vedtok 

at laget skulde gi henne ei bok. Annemor påtok seg dette.   Annemor (sign) 

Kaffispleisen i Halli 28de aug. 1950. 

Det var koseleg å møtast att i Halli - sjå alle kjende og kjære fjes att. Koseleg var det å svinga seg etter 

Bergh sin trekkspelsmusikk, og endå gildare var det å få leika att i samla ring, alle dei som har slite 

saman i øving på steg - brigde og song gjennom heile vinteren. No fekk me lufta lungene i samla flokk 

og godt er det at det er høgt under taket og massive vegger når Songdanslaget brøler i veg. Men so 

er det jo det som særmerkjer ringen vår, at me tykkjer det er so moro å både leike og syngje ut. Det 

var gildt å høyre Martin fortelje om ferda til Finland, det var ikkje vanskeleg å fylgja med då han 

fortalde om togreisa, båtreisa og om dei gilde stemnedagane i Helsingfors. Han las også opp brevet 

som Audun hadde sendt til Marry - det var ei helsing til alle i laget. Han sender nok ofte ein tanke til 

oss der han siglar ut på dei store hav. Kaffien og kakene smaka godt og radlet gjekk som vanleg når 

me er saman.  Annemor (sign) skrivar 

Etter øvinga den 4/9 - bad form. om at lagsfolka skulde stana att. 

Det var turen til Sarpsborg som laut dryftast. Hvidsten var oppom tidlegare på kvelden og snakka om 

turen. Han lova at me skulde i alle høve få fri reise den eine vegen. Turen vart fastsett til laurdag og 

sundag, den 16de og 17de sept. Programmet laurdag var framsyninga i Kullåsparken, etterpå festleg 

samvær med medlemer i Bondeungdomslaget i Sarpsborg. Programmet sundagen var ikkje fastsett 

men dei skulde ordne det på beste måte for oss, og det var i trygge hender hjå Hvidsten og Bergby. 

Me laut høyre med ringen i Bull, og å få låne faklar. Klara Normann som var med i leiknemnda er for 

tida heime, og Asta vart vald i staden hennar. Den 11te nov. skal laget ha fest i Halli og Skorpen vilde 

gjerne ha fram eit spelstykke då. Han skulde ta med seg dei han hadde bruk for, å setja igong øving. 

Brynjulf hadde prøven av ”sprakastaven” med . Ordskifte vart livleg, om kvistene på staven skulde stå 

opover eller nedover. Det naturlege er jo at kvistene veks opover men då vert denne fakkelen 



omvendt av det andre faklar vanlegvis ser ut, nemlig at den tynneste enden vert oppe med skåla. 

Mange tala for og imot, men fleirtallet vilde ha den slik at kvisten såg naturleg ut, altso den tynnaste 

enden øverst. Tilslutt leika me som vanleg ”Det var ikveld” kl. var 11 og vaktmesteren kom å blinka 

oss ut. Annemor (sign) 

Styremøte saman med leiknemnda den 21de sept. 1950. 

Alle møtte. Martin opna møte, det var han som hadde fyreslege at leiknemnda skulde vera med. Han 

la fram at programma våre på framsyningane var altfor store, me laut ofte sjalta ut visor og turdansar 

som var opsett, og det skapa forvirring for leikarane. Også det at det vert for mykje for dei leikarane 

som alltid lyt vera med på framsyningane. Det tiltaket at me no skal ha ekstraøving for dei nye, det 

går jo den rette vegen, me lyt få dei med. Han meinte at det laut finnast ein utveg, tildømes å setje 

op større og mindre program, som A og B. program og at programma skulde stensilerast, slik at 

leikarene kunde verta kjend med visone på fyrehand. Dette skulde leiknemnda ta seg av , helst i 

samarbeid med Reidar Warme. Vedtak om at måndag 9de okt skulde det vera kaffispleis og årsmøte 

vart sett til den 23de okt. Til å ta seg av kaffispleisen den 9de vart disse fyreslegne Marry Ingebjørg Kari 

Helge Olaf Christoffersen og Karl Huse. Desse skulde også syte for programmet og elles ha ansvar for 

kvelden. Tilgjenge for lagsfolk med kjenningar. Alle var samde om at laget skulde senda telegram til 

Borghild Henanger, ho skulde gifte seg den 23de sept. Forslag til valnemnd. Olaf Sætre Olaf 

Christoffersen og Lina Huse. Det var kome spursmål frå ringen i Bull om me kunde vera med på ein 

leikframsyning på Bislet laurdag 23/9 - kl. 3. til inntekt for Røde Kors. Dei som kunde, skulde gå å vera 

med.  Annemor (sign) 

Kaffispleisen i Halli 9de okt. 1950. 

Festen tok til kl. 8, litt seinare enn me til vanlig plar byrja, men folk var seine, det er ikkje likt lagsfolka 

åt Oslo Songd.lag å koma rekande kl. 8 - ½ 9 og kanskje kl. 9 og. Stemningen var helst litt dyster til å 

byrja med, folk sat å kviskra rundt benkjene, heller ikkje tødde det op under kaffipausen. Eg trur at 

alle er samde om at næste gong vil me koma til dekka bord og få setje oss rundt det på god gamal 

skikk. Martin las or ”fantefylgje”, og der var nykje god bladmat, som burde vekja oss til ettertanke. 

Etterpå song me Songdanslaget sin song, koppar og fat vart rydda unna i ein fart. Og no var det som 

om alle livna til, det skifte med leik og dans. Me freista oss på turdansar, byttereinlender, familievals 

og mange fleire, og det såg ut for at gjestene våre likte å vera med. Berre me kan få gjennomført 

dette, det er jo mykje gildare å skifte på morroa, ennn å berre dansa runddans. Næste gong går det 

sikkert enno betre. Karl Huse styrde festen med sikker hand, han skal ha all æra av det. Festen slutta i 

11 tida.  Annemor. (sign) 

Oslo Songdanslag hadde sitt siste styremøte fredag 20/10-50 hjå Ingborg. 

Alle møtte, og desse sakene vart dryfte: Form. la fram saklista for årsmøte som skal vera måndag den 

23de okt 1950. Form. kom med forslag om at laget skulde kjøpe 2 aksjer til utgjeving av noter til Norsk 

folkemusikk. 2 av laget sine medlemer ska ha æresbrev i år, Karl Skorpen og Annemor -  

Einar har kome med framlegg om å brigda paragraf 8 i laget sine lovar, som lyder slik: 

Medlemene skal syna vørnad for arbeidet i laget. Når dei representerar laget i bunad, skal dei ikkje 

danse moderne dans eller syna seg rusa. Det er det siste punktet i denne paragrafen han meiner bør 

forandrast til: 

Ingen har lov å njota rusdrikk eller syna seg rusa når dei representerer laget i eller utan bunad. 

Paragraf 8 vil då lyda slik: 

Medlemenen skal syna vørdnad for arbeidet i laget. Når dei representerar laget i bunad, skal dei ikkje 



danse modene dans. Ingen har lov å njota rusdrikk eller syna seg rusa når dei representerar laget i 

eller utan bunad. 

Styret er samd i dette framlegg. 

Styret dryfta også om me eingong i månaden skulde slutta øvinga kl. ½ 10, og halda eit lite lagsmøte 

etterpå. Då kunde referata verta oplesne og lagssaker dryfta. Som det har vore, er det vel få i laget 

som er klår over at form. sjølv refererar kvart einaste styremøte på leikøvingane. Kunne me få dette 

gjennomført, so vilde medlemene få betre høve til å segja si meining andre gonger enn berre ein 

gong kvart halvår.  Annemor Ove Knutsen (sign) skrivar 

Melding frå Leiknemnda v/form. M. Halleland 

Leikframsyningar av Oslo Songdanslag i tida 17de mai til 23de okt. 1950 

1. 17de mai. Ullevol Hageby kl 18.30 9 par. Spelemann Somdalen. Herr Bråten og kona var med og 

dansa springar frå Valdres. Kirkevoll spela til dei. 

2. 17de mai. Lofthus hageby kl 19.30. 7 par Spelemann Somdalen. Herr Bråten og kona var med og 

dansa springar frå Valdres. Kirkevoll spela til dei. 

3. 24de mai. Bygdøy Folkemuseum kl 14. 6 par + 2 gjento. Spelemann Somdalen. 

4. 29de mai.  Bygdøy Folkemuseum kl 17. saman med 4 par frå leikarringen i B.u.l. Frå Oslo 

Songdanslag 4 par. Somdalen spela. 

5. 3dje Juni. Bygdøy Folkemuseum Fylkeslagsstemna kl 17.30 og 21.30. 10 par. Spelemann Somdalen. 

6. 3dje Juni. Bygdøy Folkemuseum Restauranten kl. 18 for eit Norsk-Amerikansk selskap 10 par 

Spelemann Somdalen. 

7. 7de Juni. Bygdøy Folkemuseum kl 19. for Norsk selskap til Skipsbrudnes redning 8 par Spelmann 

Somdalen. 

8. 10de Juni. Parkkveld Høybråtens folkepark kl 18.30 7 par Spelemann Somdalen 

9.  Losje ”Nordlys” Keisersgt. 1. kl. 21 7 par. Spelmann Somdalen. 

10. 11te Juni. Bygdøy Folkemuseum kl. 17. 6 par. Somdalen spelar. 

11. 12te Juni. Parkkveld, Refstad plass kl. 18.30. 5 par. Somdalen spelar 

12. 16de Juni. Parkkveld Ullevoll Hageby. Tennisplassen kl. 18.30. 5 par + 1 gjente spelmann Somdalen 

13. 18de Juni Tur til Skarnes, Skarnes Unge Sanitetsforening. Avreise Oslo kl. 11. Med i toget på 

Skarnes kl 15. framsyning i Folkets hus kl 19. 10 par. Spelmann Somdalen. 

14. 19de Juni Parkkveld, Bankplassen Sætre. Kl. 18.30 6 par Spelmann Somdalen. 

15. 23de Juni. Bygdøy folkemuseum kl. 19. Jonsokafta, saman med nokre leikarar frå leikarringen til 

B.u.l. frå Songdanslaget 3 par + 1 gjente som dansa med ein frå Bulringen spelemann Somdalen 

16. 25de Juni. Bygdøy Folkemuseum kl 17. Stemna for Nordmannsforbundet. Saman med nokre frå 

Leikarringen i Bul. Frå Oslo Songdanslag 5 par + 1 gjente Spelmann Somdalen. 

17. 30de Juli. Tur til Halvdanshaugen, Hadeland. Omvisning kl 14. framsyning kl. 19.30. 7. par. 

Spelmann Lorentz Hop. 

18. 6te aug. Bygdøy folkemuseum kl. 17. 5 par. Spelmann Somdalen. 

19. 20de aug. Bygdøy Folkemuseum kl 17. 8 par. Ingen spelemann. 

20. 3dje sept. Bygdøy Folkemuseum kl 14. 6 par + 1 gjenta. Spelmann Somdalen. 

21. 10de sept. Bygdøy Folkemuseum kl. 18. for Ullern Røde Kors. Forening. 9 par. Spelemann 

Somdalen. 

22. 16de og 17de sept. Tur til Sarpsborgm Halden og Hobøl. Avreisa den 16de kl. 17. Framsyning 

Sarpsborg den 16de kl. 2030 Halden den 17de kl. 1330 og Hobøl kl. 16. 11 par + 1 gut som hadde 

oplesing. Spelmann Somdalen. 



23. 23de sept. Bislett stadion Røde Kors tilstelling kl. 15. saman med leikarringen i B.u.l. frå Oslo 

Songdanslag 3 par. 

24. 24de sept. Bygdøy folkemuseum kl. 14.30. 7. par. Spelmann Somdalen. 

for leiknemnda Martin Halleland (sign) 

Melding for halvåret frå 24/4-50 til 23/10-50. 

I denne tida har laget hatt: 7 styremøter  12. Leikøvingar 3. kaffispleiser 1. samkome 1ste mai i Halli 1. 

samkome 17de mai i pestegarden på Bygdøy, saman med leikarringen i Bul. 1. fest i Storesalen 3. 

turar. 20 leikframsyningar. 4. leikframsyningar saman med leikarringen i Bul. Laget har no 58 aktive 

medlemer og 2 passive. Frå 4de sept til no er det 17 nye medlemer. Det ser ut til at medlemene er 

velnøgde med Halli til øvingssal. Dei møter jamnt op, og dei nye møter kl. 7 for å få ein ekstra time til 

øving på steg. Medlemstalet er auka med 8 aktive og ringen har hatt 13. framsyningar meir enn i 

vinterhalvåret. Det er å vona at interessa og viljen til samarbeid vil halda seg like godt i året som 

kjem. Det noværande styret er: Form. Rolf Børressen Kassastyrar Einar Kristiansen skrivar Annemor 

Ove Knutsen. 2. styreslemer. Ingeborg Nygaard og Hans Kveiland. 1ste varamann Ingebjørg Stenseth 

2dre varamann Edv. Hillestad Revisor Karl Skorpen Revisor Mimmi Pettersen. Desse står for val: 

Kassastyrar: Einar Kristiansen styreslem Ingeborg Nygaard. 1ste varam. Ingebjørg Stenseth Revisor 

Mimmi Pettersen    Annemor Ove Knutsen (sign)  skrivar 

Aarsmøte i Oslo Songdanslag måndag den 23/10-50 i Halli, N.B. gate 22. 

Etter songen ”Dei vil alltid klaga og kyta”, helsa formannen Rolf Børressen alle vel møtt, og las so op 

saklista. 

Punkt I. Skrivaren Annemor Ove Knutsen las op referat og årsmelding som vart godkjend utan 

merknad. 

Punkt II. Kassastyraren Einar Kristiansen las op rekneskapen, som vart godkjend utan merknad. 

Punkt III. Val på kassastyrar og eit styreslem. Det var Einar og Ingeborg som gjekk ut. Form. i 

valnemnda Olaf Sætre la fram dette framlegget: Asta Torp, kassastyrar og Einar Kristiansen, 

styreslem. Johanne Kjærevik, Revisor Asta kom med framlegg om Lina Huse til kassastyrar. Ved 

røysting med setlar fekk Asta 17 røyster og Lina Huse 10. Asta vart soleis kassastyrar. Det kom ikkje 

andre framlegg til styreslem, so Einar vart vald med handklapp. Johanne Kjærevik vart vald til revisor 

med handklapp. Mimmi Pettersen vart fyreslegen til 1ste varamann, og vart vald med handklapp. I det 

nye styre er no desse: Form. Rolf Børresen, Kassastyrar Asta Torp. Skrivar Annemor Ove Knutsen 

styreslemer Hans Kveiland og Einar Kristiansen. 

Punkt 4. Framlegg om brigde av paragraf 8 i laget sine lovar, som lyder slik: Medlemene skal syne 

vørdnad for arbeidet i laget. Når dei representerar laget i bunad, skal dei ikkje danse moderne dans, 

eller syne seg rusa. Einar har kome med framlegg om å endra det siste punktet i denne paragrafen, so 

den kjem til å lyda slik: ”Ingen har lov å njota rusdrikk eller syne seg rusa, når dei representerar laget 

med eller utan bunad.” Det vart ordskifte om dette, og mange hadde ordet, det var meiningar både 

for og imot lovbrigde, ved røysting med setlar synte det seg at det 14 røyster for og 14 imot 

framlegget. Olaf Christoffersen meinte at dette burde setjast ut til næste halvårsmøte. Styret kom 

med framlegg om å ha eit lite lagsmøte 1 gong i månaden frå kl. 1/210 til kl. 10. Så skulde referata 

lesast op, og andre lagssaker kunde dryftast. Ein del av lagslemene meinte at det ikkje var rett å ta 

den ½ timen av leikøvinga vår, at men heller skulde ta tida frå kl. 10 og utover. Ved røysting var 16 

for og 9 imot framlegget om møte frå kl. 1/210 og utover. Børresen la fram styret sitt frammlegg om å 

kjøpe 2 aksjer til utgjeving av noter til norsk folkemusikk. Pelle la eit godt ord inn for denne saka. 

Lagsflokken var samde i dette tiltaket, men Olaf Christoffersen meinte me burde undersøkje om det 



fylgde andre forpliktelser med. Vedtak at laget skulde kjøpe 2 aksjer a kr. 25.- 

Ymse:  Pelle takka Einar for alt arbeid han hadde lagt ned i dei 2 åra han haddde vore kassastyrar. 

Børressen takka for godt samarbeid millom lagslemene og styret.  

No leid det so langt på kvelden at me laut benkja oss rundt kaffi bordet, og det vart ei koseleg stund 

med song og prat. 2 av lagslemene fekk tildelt æresbrev etter 10 års medlemskap i laget, det var 

Skorpen og Annemor, som denne gongen stod for tur, og Børre overrekte breva med nokre varme 

ord. Etter bordseta tok me saman til ring, og me leika til kl. 11.  - skrivaren  -  

Styremøte 7/11-50. 

Det fyrste styremøte etter årsmøte og alle møtte. Form. ynskte dei nye velmøtt, og han vona på godt 

samarbeid. Det var programmet til festen den 11te nov. som skulde dryftast. Spellstykket ”Ein 

begrædelsens dag” skulde førast op av spellaget vårt. Framlegg om å ha ein liten leikframsyning, til 

dømes Sandsværril og ”Eg gjette Tulla”. Bergh skulde spela til dans. Utluting av ei kake. Birger 

Somdalen hadde slege frampå at han laut slutta å spela til turdansane på leikøvingane. Børressen 

foreslog Bolstad til ny spelemann. Dette skulde leggjast fram på lagsmøte den 27de nov, og 

samstundes fekk me dryfte om me skal setje op kontingenten frå 75 øre til 1 krone.  - skrivaren -. 

Festen i Halli den 11te nov. 1950 

Mykje folk hadde funne vegen til oss, det var nok splestykket som var lokkemat. Bergh sviktar oss, 

han hadde sendt ein anna bra spelemann i staden men det var korkje Bergh’s blide fjes eller gode 

musikk, og me sakna han. Men dansen gjekk lystig, og kl. 9 var stolane sett fram, og salen var 

fullpakka då teppet gjekk op for ”Ein begrædelsens dag”. Christiansen har jo skrevet det han tykjer 

om forfattaren av dette stykket. Men spelarene gjorde det iallfall godt, det synte i alle høve den 

kontakten det var mellom spelarene og publikum, det var vel den beste ros dei kan få. Og det er 

moro å sjå sine eigne på senen, og me kan ikkje få takka nok for det arbeidet dei har lagt ned, alle dei 

timane dei har ofra på øving, og arbeidet dei la ned den kvelden. Nestformannen Hans Kveiland takka 

spellaget med varme ord. Seinare på kvelden leika me nokre få folkevisor, me hadde ingen 

spelemann til turdansar. Me dansa og hadde det morosamt til Røysland kom å blunka med ljoset, at 

no var det slutt på denne kvelden.  - Skrivaren -  

Styremøte hjå Børressen fredag den 24/11-50. 

Form. fyreslog at me skulde ta siste øvingskvelden før Jul, måndag den 18de dec. til koseleg samvær, 

som avslutning på haustsemesteret. Og at med då skulde be inn Ungdomslaget i Hobøl. Dette må 

dryftast måndag den 27de. Dersom me då skriv til Hobøl med ein gong, so har dei enno 3 vikor på seg 

og me laut då bed om melding kor mange som kunde koma. Vidare kom Børrressen med framlegg 

om at Spellaget skulde få kr. 100,- so dei kunde ha til diverse utloger når dei skulde setje igong nytt 

spelstykke. Desse pengane ligg hjå kassastyraren.  - Skrivaren -  

Lagsmøte måndag den 27de nov 1950. 

etter øvinga frå kl. 21.30 og utover. Form. styrde møte. Skrivaren las referat frå årsmøte, styremøte 

og festar frå tida 23/10 - 24/11-50, som vart godkjend utan merknad. 

Sak I. Framlegg om ny spelemann istaden for Somdalen, som hadde sagt ifrå at han gjerne vilde 

slutta. Børresen hadde snakka med Bolstad, og han var viljug, men tok unda at han laut reise eindel. 

Det vart prata ein del fram og attende om dette om me skulde få ein anna til å spela dei gongene han 

var burte. Lagslemene meinte at me skulde spyrgje Gjellesvik og Løndal. 

Sak II. Einstemmig vedtak om at kontingenten skulde setjast op frå kr. 0.75 til kr. 1.-. Kassastyraren 



gjorde rede for dei utlogene det er på ein vanleg øvingskveld. 

Sak III. Styret sitt framlegg om at spellaget skulde få kr. 100,- vart samrøystes vedteke. 

Sak IV. Framlegg om å be Hobøl Ungdomslag på den siste øvingskvelden vår før Jul, den 18de dec. 

Skrivaren skulde skrive med eingong, og bed om svar. 

Ymse: Marry vart vald til bladstyrar til ”Fantefylgje og ho bad om bladmat. Asta las op rekneskapen 

frå festen i Halli den 11/11-50. Hans etterlyste reisekasse og fyreslog at med skulde freista å få leiga 

sal ein laurdagskveld og la overskotet gå inn i reisekassa. Han minte om at me kunde ha utluting på 

festar og kaffispleisar og la pengane gå i reisekassa. Olaf Christoffersen etterlyste flagga som skulde 

kjøpast for pengane me fekk i erstatning. Jørn kom me framlegg om at me skulde skiftast på å leide 

songen til leiken, so fleire kunde få øvelse, og so stod me ikkje oprådd dersom Einar ikkje kunde møta 

til ein framsyning. Møte slutta i ½ 11 tida.  - Skrivaren - 

Måndag den 18dec. vitja ca 23 ungdomar frå Hobøl Ungdomslag oss, 

og me hadde ein triveleg kveld i hop. Det var jo i julevika, og ein skulde tru at mange var uptekne 

med Julestrida, men både gjestene og lagsfolka hadde tid til å feste, og det gode humøret slog heller 

ikkje feil. Halli var pynta til fest, med granbar og glitter, sløyfer og stas som høyrer Jula til. Julelysa 

blafra og kasta sitt gulkvite skin over dei lange kvitduka bordene, der det var dekka til ca. 70 stk. Kl. 

1915 kom gjestene og lagsfolka møtte presis, og det var ikkje mange minuttane over kl. 20 so var alle 

benkja rund borda, og Børressen helsa alle velkomne. Marry las or ”fantefylgje”, og las m.a. ein gild 

Juleprolog, det vart ekstra stemning over det, avdi Bergh stod bak sena og spela Julesongar til. 

Pølsene kom so på bordet i ein fart, mathugen og humøret var i orden, og når kafien kom med all den 

gode Julebaksten til, var der visst ingen som kjende trong til å klage. Men tida var knapp, me skulde 

både danse og leike, so bordene vart flytt unda i ein fart, og morroa tok til etter musikken til Bergh. 

Sidan på kvelden vart eit tablå over ein del folkevisor synt fram frå senen. Det tablået har vore oppe 

fyrr, men tida var knapp, so det vart ikkje tid til å øve inn noko nytt. Resten av kvelden skifte med leik 

og dans, det såg ut for at alle trivdest godt i lag. Tilslutt takka form. i Hobøl Ungdomslag for at dei 

fekk koma, og for alle hyggje og moro den kvelden, og vona at dei snart fekk vera saman med oss att. 

Festen slutta kl. 2330.  - skrivaren -  

Styret var samla hjå formannen den 28de dec. 

Det var ikkje so mange saker som stod for dryfting. Det var sjølvmelding og årsmelding til Oslo 

Fylkeslag m.a. og Juletrefesten, om me skulde skrive til dei gamle lagsfolka og minne dei om at 

Juletrefesten skulde vera i Halli, måndag den 8de Jan. 1951. Elles skulde festnemnda greide med 

program og anna som skulle gjerast til festen. Desse var i nemnda: Martin Halleland - Edv. Hillestad, 

Eddy og Sølvi Korneliussen, Ingeborg Nygård og Kari Røyne. Hans skulde gå i Nord.Br.gate for å høyre 

om det kunde vera ein ledig sal ut på våren eingong. Me skulde so gjerne hatt ein fest for å få inn 

pengar i reisekassa. Andre saker var ikkje oppe.  - skrivaren -  

Juletrefesten i Halli, måndag 8de Jan. 51. 

Det var mykje folk i Halli den kvelden, og ein gild Juletrefest. Alle var i feststemning, mange var nett 

attkomne frå Juleferie so det surra av ynskje om Godt nytår, over alt. Kl. 20 baud form. i festnemnda 

Martin Halleland til bords. Ingeborg las ein gild prolog, som Gurigjenta hadde vore meister for, og so 

kom kafien, Det smaka godt, og radlet gjekk høgt som vanleg. Edv. Os kåserte om ”Gamle 

brullupsskikkar”. Det var berre syrgjeleg at so mange hadde vanskar med å skyna dialekten hans. Det 

tar på å sitje med øyro og augo på stilk, og slappa ein av ein augneblink, var det det vanskeleg å finna 

att tråden. Men det var nok dei som skyna han og kunde gled seg over alt det han hadde å fortelje. 



Etter bordseta gjekk me rundt Juletre det var både piano og felemusikk til songen, so det var riktig 

moro. Sidan på kvelden fekk me svinga oss i dansen og leiken, og ein av lagsgutane delte ut posar til 

borni, som totte det var moro. Festen slutta i 11 tida.  - Skrivaren -  

Styremøte hjå Børressen 18/1-51. 

Alle møtte. Det var kome melding frå Oslo Fylkeslag om årsmøte som skal vera i Storesalen sundag 

18de febr. 51. kl. 14. Til utsending var Mimmi Pettersen fyreslegen, saman med form. som er 

sjølvskreven utsending. Som varamann vart Olaf Sætre opsett. Framlegg om at form. i leiknemnda 

skal kjøpa ei bok som me kan skriva oss inn i, når det skal meldast på par til leikframsyning. Då slepp 

ein dette lappsystemet, og det vert betre kontroll over dei som møter op. Framlegg om å setje op 

løna til rettleidaren vår frå kr. 10.- til kr. 15.- pr kveld i året 1951. Festen i Storesalen 17de febr. vart so 

dryft. Framlegg om å få til ein større leikframsyning til program, m.a. franceisen. Vidare drygte me 

eventueller turar til sumaren. Stemna åt Noregs Ungdomslag skal vera i Molde frå 21de til 24de Juni og 

det skulde vore gildt om me kunne stilt ein ring på stemna. Mathilde og Ragnar skal gifte seg laurdag 

den 10de febr. i Frogner kyrkja kl. 1615. (altso kvart over fire). Måndag 29de Jan 1951 Annemor Ove 

Knutsen - skrivaren 

Lagsmøte i Halli 29de Jan. 1951. 

Skrivaren las op referat frå festar og møter som vart godkjend utan merknad. Formannen fortalde at 

han no hadde kjøpt flagga, som det hadde vore spurnad etter. Mathilde og Ragnar skulde gifte seg 

den 10de febr. Og Børressen opmoda medlemene til å møte fram i Frogner kyrkje for å stå æresvakt 

for dei. Styret kom med framlegg om at rettleidaren vår Reidar Warme skulde få kr 15,- for kvar 

øvingskveld, istaden for som før kr. 10,-. Einstemmig vedteke. Leikprogram til festen den 17de vart 

dryft. Franceisen som me hadde terpa og øvd på laut vi freista å få fram, også veva vadmel og 

Fjellnesspolska, vart sett op. Børressen hadde fenge Somdalen til å spela til turdansen den kvelden. 

Hans opmoda lagslemene til å gi ein ting til utlutinga, so me kunde få inn pengar i reisekassa. 

Framlegg om at gutane skulde ta programmet på neste kaffispleis, og det svara  dei Ja til med ein 

gong, so no kan me vel venta litt av kvart. 

Til slutt lufta me våre meiningar om runddansen og programma på kaffispleisane. Eindel meiner at 

Bergh og runddansen er ein livsbetingelse for ein kaffispleis i Oslo Songdanslag, andre meinar me kan 

greide oss med mindre runddans og heller leike meir. Bergh vil vel ingen heilt vera av med 

spursmålet vert vel då å finna ein ”gylden middelveg”, so alle kunde verta nøygde. Det er inga sak 

hadde me hatt pengar nok, eller om me hadde hatt ein spelemann som kom på kaffispleisane våre 

for å hygge seg, og att på det tok fela med seg! Då vilde problemet løyse seg av seg sjølv for då hadde 

me hatt musikk til både turdansen og andre smådansar, og me kunde skifte som me sjølv lysta. Men 

kvar vert det av møtekulturen i Oslo Songdanslag? Er det so at me skal ha lagsmøte ein gong i 

månaden, bør medlemene vise so pass interesse, at ei stoggar inne medan møte står på. Korleis vilde 

det verta om me tok til med møte kl. 10, som me fyrst tenkte på? Medlemene har her høve til å segja 

si meining, og la oss nytte dette høvet! Difor: Sit i ro til møte er ferdig, og helst ta oss tid til å syngja 

eit lite vers til slutt.  - Skrivaren - 

Fest i Storesalen laurdag 17de febr. 1951. 

Bra frammøte og gild festlyd. På programmet stod det Leikframsyning, og me skulde riktig vise kva vi 

dugde til. Og det gjekk bra, Fjellnespolskaen var vel den som slo best an og fekk størst fagning. 

Mange tykte at franceisen var litt langtekkelig. Det er vel kanskje forståeleg når ein tenkjer på at det 

var ein ganske stor flokk som var samla i Storesalen, og alle var vel ikkje like interressert for 



folkedansen. Men det var ikkje mange som sat att på stolane når Bergh spelte op ein marsj so 

taktfast at føtene gjekk av seg sjølv. Og då me tok saman til ring og byrja med songleikane, var det 

både fart og humør over leiken. Kva gjer det om ikkje alle er stordansarar når dei berre gled seg over 

det du kan? Og gjer sitt beste! Jau då, det var verkeleg moro å leike i salen den kvelden. Ei kake, 1 

kringle, 1 fruktkorg, alt gjeve av medlemer i laget vart utluta. Pengane gjekk i reisekassa. Festen 

slutta kl. 12.  Skrivaren 

Måndag 19/3-51 hadde laget kaffispleis i Halli 

Mange av lagsfolka var alt reist på påskeferie, men det var likevel ein bra flokk att som møtte op, og 

stemmningen var bra. Vår engelske ven og lagslem Rollo Wood, spela engelsk folketoner på 

concertino og dansa engelsk folkedans, som fekk stor fagning. Odvar Eggen hadde teke fela si med og 

han var ikkje tung å be om ein låt. Han spela nokre feiande turdansar og stemningen kom på topp når 

Rørospolsen i Trøndertempo vart spela. Som vanleg var det kaffi og kaker. Kl. 11. var det slutt, og 

med takk for hyggeleg samvær, og ynskje om God påskehelg vandra kvar heim til seg.  

Etter diktat frå M.W. Skrivaren 

(Kommentar: M. W. er Mary Westlie.) 

Korleis ”Børre festen” vart til. 

Endeleg nærma den 8de april seg - den store dagen, større enn alle andre store dagar i Oslo 

Songdanslag. Den dagen me skulde feira Børre sitt 25 års Jubileum som formann i laget. Sidan Jul 

hadde festnemnda, saman med styret hatt møter og lagt planar for ”Børrefesten”. Det var Ingeborg 

Nygaard, Astrid Åsgaard, Johanne Kjærevik, Marry Westli, Olaf Christoffersen og Pelle som hadde 

teke på seg dette opdraget. Og det var mange opgåvor å løyse, men sjeldan har vel fleire so velvillige 

sjeler vore i ilden på eingong, som denne gongen. Berre det beste var godt nok for Børre. Berre høyr 

koleis arbeidsprogrammet vart lagt an. 

Astrid skulde skrive, samle gamle og nye bilder og avisutklipp om Børre og laget. Kva ho skulde bruke 

det til, skulde alle få sjå, når dagen kom. Ho hadde Reidar Warme og Ingebjørg Stenseth som gode 

hjelpesmenner. ”Me lyt passe på stilen” sa Hans. Jau, slik laut det vera, det var soleklart. Kanskje me 

er det einaste laget i landet som kan feire eit slikt Jubileum, utanom ordføraren på Gjøvik som og har 

sote i 25 år! 

”Me spør han Raganar om han vil skrive ein song”, sa Pelle. Me vart blanke i augo og berre nikka, me 

tenkte på songen Ragnar skreiv til Pelle sin 65årdag. Og so er det det at heile landet kjenner han 

Børre, so kvifor skulde ikkje alle få vera med å hylle han denne gongen med ei helsing? Me ba Ragnar 

skrive ei helsing frå vest - og Marry ei frå aust, ja so var det i orden og. ”Kjøgemeister, jau det kan eg 

vera det”, sa Olaf - ”Berre seg kva eg skal gjera”,  ja og eg kan halda talen, sa Pelle. Me hadde rekna 

med det, for Pelle skulde vera eit lite midtpunkt han og den kvelden. Gåva til Børre då? Alle såg på 

Ingborg - ”eg har lite hug å gå aleine” sa ho men eit laut jo gå, og me visste at opdraget var i gode 

hender hjå henne, og Børre’s svermeri for krystall, hadde ho pumpa Martha for. 

So langt var alt i orden, men me kunde ikkje berre servere åndeleg føda, me laut ha noko å fylle 

magen med, og det skulde ikkje vera småtterier, skinkesteik,  surkål og is. Men no støytte me på den 

første og største vanske -  ingen kunde levere varm mat på ein sundag. Det hjalp ikkje med bøner - 

fine ord og smil denne gongen. Det var uråd å få byte bort Halli ein sundag med ein laurdag. Og i 

Nordal Brunsgate vilde både Børre og me vera, og so var det påan att, og endeleg fann me ei løysing. 

Maten kunde leverast laurdag, me hadde det nye kjøkenet som me skulde få nytta, so det skulde  gå. 

Og Dampkjøkenet viste stor velvilje den siste gongen me var der for å tinga maten. 

”Me skal vel ha heimebakte kaker til kafien”, spurde ein. Sjølvsagt, skal det vera, so skal det vera. ”Eg 



kan laga 6 blautkaker”, sa Asta ”men eg lyt ha ein kar til å piska”, for eg har vonde armar. ”Og eg kan 

bake kringler”, sa Marry ”og eg 4 fyrstekaker” sa Johanne. ”Eg har sukker” sa Einar, og ”eg tyttebær 

syltetøy til steika”, sa Ingeborg. ”og eg sukkerbitar” sa Pelle og drog op sukkerposen or trøyelomma, 

for no var me komen til kafien på rom nr 2, som me heldt til i og dryfta alt dette.  

Men me hadde enno noko viktig att, me skulde ha folk på festen og, og ein del høgståande personar 

skulle ha skriftleg innbjoding. Gamle og nye bøker vart gjennompløygde, nanm nedskrevne. So var 

det berre å få breva ut i god tid for me skulde ha svar og. Me hadde milelange lister foran oss, 

skrevne på kryss og tvers, me visste aldri kva som var op ned, for me las frå alle kantar. Asta rekna og 

kalkulert, blid når tala hedt seg få og små, men fundersam om dei vart fleire og større. ”So mykje får 

Dykk å feste for, og dermed Basta”, sa ho.  

Siste kvelden me var saman yverraska Astrid med ein my song og Marry hadde skrevet om ein som 

gjekk på den kjente melodien ”Røde rosor, blå violer”, men me skulde so gjerne ha nokre teikningar 

på, som kunde symbolisere teksten. Me tråla rundt på alle avskrivingsbyrå som fans, men no var det 

berre 5 dagar att. Dei såg på arket og funderte - det billegaste er nok 40,- for klisjeen og so kjem 

trykkinga attpå! ”Nei” sa Hans, ”eg tar det med på arbeid og det skal vera rart om eg ikkje skal greie å 

fikse det”. Og der var ein blid Hans som dagen etterpå ringde og sa ”alt i orden”. No var det berre 

gåva til Somdalen att - den hadde vore omsnakka kvar gong, men berre vorte med snakket. Ein dag 

Hans gjekk forbi Glasmagasinet såg ha ein umåteleg fin vase av tin, ”den kjøper me”, sa han, nei vent 

litt, la oss sjå oss litt om, ”Likar du den?”, spurde Hans; ja visst, den er til og med svært fin - eg kan 

kjøpe den for eigen rekning likar dei den ikkje, kan du gå ut å kjøpa ein som er finare, og slik vart den 

vasen kjøpt. 

Siste fredagen hadde eg ein liten samtale med Børre i telefonen. Nervene mine er på bristepunktet 

sa han, og det er godt at det berre er ein dag att. All denne tiskinga og hviskinga går på nervane laust. 

Ja, men du har jo Martha, ho har vel fortald deg litt om det me heldt på med - sa eg, - ”Ho Martha” 

skreik Børre - den den kjerringa mi er like galen som alle Dykk andre” - ”Men der er so morro” freista 

eg att - ” da lo han Børre den koselege låtten som me alle kjennner og som er eit teikn på at at no er 

Børre blid. Og no var det laurdagen den 7de. Alt var på plass, alle hadde fenge gjort det dei skulde, og 

det hadde ikkje vore nei frå ein einaste kjeft, kven andre kan prestere det enn Oslo Songdanslag? No 

var det berre å sove seg blid til dagen etter den 8de. Kl. 10. har alle å møte på kjøkenet var beskjeden. 

Og i godlag var alle då me kom halande og drassande til N.Br.gate  sundag morgon i pøsregn. Asta 

hadde vore fleire vender med fullasta ryggsekk og kakebomber, humøret steig og skravla gjekk. Me 

delte oss i 2 partier, det eine skulde vera i salen, setje op bord, dekka og pynta dei, og det andre 

skulde vera på kjøkken. Dei som var i salen hadde plass til å snu seg, men verre var det på kjøken. 

Asta skulde pynta 6 blautkaker, og ho stod trutt frå kl. 11 til 3, det var ingen lett jobb, men då stod 6 

lekre kaker på rad. Johanne tok seg moderleg av det som var stort og tungt på kjøkenet, nemleg 50 l. 

spannet med poteter. Ho talde potetene, delte dei i kasserollar, ”jau det skal verta nok dette 

småprata ho med seg sjølv og me lyt nok setje dei over snart, for platene er små, berre på 1200, og 

der er store kjelar som skal koke op. Er det ikkje tungt  - fråga me, ”nei då - eg er van med tunge tak 

og eg lyfter med magan eg” og dermed tok ho kjelane og svingde dei elegant bort på platene. Snart 

tok det til å putre og koke, men kl. er då berre ½ 1! Kl. 1. stod me mållause, potetene var kokte! 

Korleis skulde me no greide oss, det var enno 5 timer til Børre kom. Ei rulle korg, ca. 50 gamle aviser, 

gamle klær var det som berga potetene denne gongen. 

Kl. 3. var det meste ferdig, salen var ferdig borda duka og pynta med blomar og flagg, det var eit godt 

arbeid og ein sikker stil ove det heile. Dei fleste laut heim for å skifte på seg bunad, men til kl. 5 var 

alle på pletten att. Ingeborg og Martha skulde vertinner og helsa gjestene velkomen etter kvart som 



dei kom. Dei fleste var ute i god tid, me låg over kjøkenbenken å kikka gjennom nettingen på alle som 

kom. Børre kom stegande roleg som vanleg, nett som det skulde vore ein almindeleg kaffispleis. Men 

sjå her! Der er jo husmor! Høgreist og verdig kom ho over plassen i den mye Valdres bunaden sin. Me 

vart fyld av taksemd mot henne, er ho ikkje Songdanslaget si husmor og som me kan få til å spyrgja 

om alle ting, og som aldri segjer nei? Hadde me ikkje henne å takke, for alt gjekk so krirkefritt i dag? 

Minst 50 gonger var me op trappa fo å låne ditt og datt, til og med salt til potetene! 

Kl. 6. var alle komne og dei vart bydd til bords. Kveldens kjøgemeister Olaf gav so ordet til Pelle som 

helsa alle velkommen og festlyden song ”Aa leva det er å elska”. So kom Astrid Aasgård’s verk for 

dagen - Eit vakkert minneallbaum med bilder og tekst, forma som ein prolog, som ho las op. Det var 

laget si soga gjennom 25 år ho hadde samla og forma i denne albumen som ho overrekte Børre som 

ei gåva. Astri sin velskrevne song var sungen, og so kom maten, skinkesteik og surkål. Det smaka godt 

og i eit ophald mellom fatene, tona Ragnar sin hyllingssong til Børressen med tonen ”At far min 

kunde gjera”. 

Det var mange som gjerne vilde bringa Børre ei helsing, og medan isen gleid ned gav Olaf ordet til 

Pelle, som bar fram ei helsing frå medlemene i laget og overrekte han ein vakker vase i krystal, som 

takk for trufast arbeid i 25 år. Børre svara med å takke for alt, og for godt samhold. Gjærum, form. i 

Oslo Fylkeslag helsa frå Fylkeslaget, og hadde med seg eit sværande fint sigarettskrin i sølv til Børre, 

som takk for godt samarbeid. Reidar Warme, leikeidaren vår heldt ein koseleg tale, og sa m.a. at 

arbeidet i ringen var både hyggelegt og bra. Brede Bakke kom me helsing frå leikarringen i Bull, dei 

hadde sendt si helsing med ein vakker blomebukett. Anders Aasgaard vilde også ynskje Børre til lykke 

med dagen. Han hadde ikkje berre kjendt han Børre som laget’s formann, men også frå den tid han 

var Kampen gut i 10årsalderen. 

Helge Brånen strødde blomar over kvinnene i laget og han strødde med raust hand. Martin Halleland 

takka for maten og festlyden song Songdanslaget sin opmarsj. Bordseta var ferdig, det var berre å få 

rydda salen so ein skulde få røre seg litt. Og det kunde ein endeleg få høve til når Bergh drog op 

spelet sitt og satte full fres på.  

Kl. 10. var alle kaffityrste. Nykokt kaffi og heimebate kaker skulde vel freista. Men fyrr kafien vart 

skjenkt, vart seneteppet trekt ifrå, og på senen stod gjentor i bunader frå so å segja alle kantar av 

landet, og fram kom Marry i sin Hedemarks bunad, og bar fram ei helsing frå alle deler av austlandet.  

Ho tok oss med til Hedemark der Børre og ho sjølv var ifrå, vidare til Romerike, Odal, Solør, Østfold, 

Oslo, Telemark, Hallingdal, Valdres, Gudbrandsdal og Østerdalen. Me såg for oss alle dei flate 

bygdene med innsjøar og elvar, dalane med fjell og bratte lier. Gudbrandsdalen med Lågen stor og 

breid, Hallingdal med bringsølv og klut, Valdres med fuglekvitter og grøne lier - og so kom Ragnar 

fram med si helsing frå Vestlandet  - frå Sogn, Sunnmøre, Harding, Voss og frå Strilalandet, der han 

sjølv er ifrå. Der er vanskeleg for meg å segja so mykje om det Ragnar bar fram sidan eg sjølv er 

vestlending, men at han har la heile sin personlege hengivenhet for Børre for dagen, og at det var 

hjarta som hadde redigert pennen hans, er det ikkje tvil om. Det var eit vakkert syn og det gjorde eit 

mektig inntrykk på festlyden. No kom kafien, alle laut smaka på alle kakeslaga, men anten var det 

grådig mykje kaker, eller vart det lite ete, for det vart mykje att. 

Med kaffibordet song me Marry’s song  og spør om det ljoma, Gundersby spela og me song - for han 

Børre, som har vore formann vår i 25 år! ,so me berre saup etter anden. Me dansa og leika til kl. 12. 

Det var ein velnøgd festlyd som takka for seg og drog heim. Siste mann var Børre - han var enno ør 

etter all ståheien, men no kom vaktmeisteren og det var slutt for dagen.   - Skrivaren - 



Skalkefesten måndag den 9de april. 

Vanleg øving til kl. ½ 10, då kunngjorde Børre at no vilde han og Marta spandere kaffi på dei ca. 35 

som var tilstades. Og ikkje lenge etter sat med samla i ein klump midt på golvet, som vanleg når det 

er noko godt å få, og det var rikeleg av alle kakeslag etter gårdsdagen. Skravlet gjekk høgt, fotografen 

kom med bildene som var tekne dagen før  - dei skulde handfarast og tingast på, som Børre laut 

verkeleg hysje fleire gonger for å få kome til ordet. Fyrst takka han for gåva og albumet og so spurde 

han etter Eidsvollturen. Det var mange som helst vilde dra om fyremiddagen for å kome til byen i god 

tid til kvelden. Aulie hadde hug til lå vera der oppe om kvelden, det kunde vore moro å feste den 17de 

mai andre stader enn i Oslo. Einar baud seg til å reise op for å dryftre dette med 17de mai komiteen. 

So kom songarne fram frå gårdsdagen - og me song - song Ragnar’s 10 vers, og so laut me då syngje 

”for han Børre, som har vøri formannen vår i 25 år”. Har ordtaket vore brukt før, det var som taket 

letta seg, vil eg med rette bruka det no, for eg totte so visst eg såg gluggar både her og der. Og då fire 

handfaste karar bar Martha og Børre æresrunden rundt salen vilde gleda ingen ende ta. Marta var 

heven 10 gonger op i lufta - mens 10 hurrarop runga. Tru om nokon tenkte på at det var den 9de april. 

”Eg totte det var moro, sa Martha etterpå, men eg var redd for kvar gong eg skulde nedatt, tenk om 

eg hadde dotte igjenom”. Kl. 11. var med ferdig til å gå heim att.  Skrivaren. 

Styremøte hjå Børresen onsdag 18/4-51. 

Alle møtte og form. helsa velmøtt. Festen sundag var gjort so lite kjend, at me laut lysa han i avisa 

attåt plakatar i N.Br.gate. Odvar Eggen hadde lova å fortelje trønderskrøner og stubbar og Helge 

Brånen skulde lesa op. Asta skulde bake kake til utluting, men denne gongen fekk me ikkje lura 

pengane inn i sparekassa, meinte ho. Brynjulv hadd vore hjå Børresen med faklene og dei såg bra ut. 

Einar hadde vore på Eidsvoll og snakka med ein av 17de maikomiteen om leikframsyninga 17de mai. 

Diverre gjekk det ikkje å ha framsyninga på fyremiddagen, men me skulde få vera ein av dei fyrste om 

ettermiddagen. Hvidsten har bedt oss koma til Aarnes og danse for dei også den 17de. Alt dette lyt 

dryftast nærare på halvårsmøte måndag. Framlegg om å ta kr. 1.- i inngongspengar på halvårsmøter 

og årsmøter. Det smakar alltid godt med ein kaffetår og ei kake, og det vert dyrt skal pengane tas or 

kassa både til hus og mat, segjer Asta. Hans fyreslog at me skulde skrive til Glomdal Museet i 

Elverum, om det kunde høve for dei at me kom ein tur i sumar, for å sjå museet. Skrivaren skulde 

gjera dette.   Skrivaren 

Eit kort referat frå i går kveld, festen i Halli den 22de april. 

Det var god plass å svinga seg på, for frammøte var ikkje særleg stort. Men det var hyggeleg stemning 

og Bergh spela godt som vanleg. Ut på kvelden las Helge ”prolog til himlaspelet av Rune Lindstrøm,  

på svensk, og eit lite dansk dikt som heitte ”De små børns smil” av Nils Petersen og til slutt ”Haimons 

tale i Antigon av Sofokles” på nynorsk. Odvar Eggen fortalde trønder skrøner som fekk latteren på 

glid. Begge fekk god fagning. Me leika og dansa til kl. var ½ 12.  Skrivaren. 

Melding frå leiknemnda v/Martin Halleland. 

Leikframsyningar av Oslo Songdanslag i tida 23de okt 1950 til 23de april 1951. 

1. Håløyglaget i Teatersalen, Bøndernes hus, 8 par, spelemann Gjellesvik. 

II. 11te november fest i Oslo Songdanslag i Halli. 6 par. 

III. 24de nov. Losje ”Alles Vel”, Brogaten 7. kl. 21. 6 par, spelemann Somdalen. 

4. 12te desember. Råkostlaget i Høyres hus kl. 21. 7. par, Spelemann Somdalen. 

5. og i leirarringen i Bondeungdomslaget Storesalen. 8 par. 

6. 17de febr. fest i Oslo songdanslag, i Storesalen. 10 par. Spelemann Somdalen. 



7. 14de mars. Bryggearbeidernes kulturlag kl. 21. 7. par, spelemann Bolstad 

Martin Halleland (sign) 

Melding for halvåret frå 23de okt. 1950 til 23de april 1951. 

I denne tida har laget hatt: 6 styremøter, som alle har vore hjå Børressen. 2. lagsmøter, 18. 

leikøvingar 2. kaffispleiser, på den eine den 18/2 var ca 23 ungdom frå Hobøl Ungdomslag innbedne. 

5. festar, 4 i Halli og 1. i storesalen. Av desse er det 3 vanlege, 1 Juletrefest og 1. Jubileumsfest. 7. 

leikframsyningar, 5 ute i andre lag og 2 i vårt eige lag. 

Laget har no 50 aktive medlemer, 8 mindre enn i halvåret fyreåt, og 2. passive. Det er bedrøveleg å 

sjå kor få framsyningar me har hatt dette halvåret. Det er verst for kassa, det er framsyningane me 

lever av. Det er alltid mindre i vinterhalvåret enn om sumaren, so me får vone at det rettar på seg. 

Me arbeider so trutt og, at det skulde ikkje vera av den grunn at laga ikkje nyttar oss. Kanskje dei 

tykkjer me er for dyre, små lag greider nok ikkje so store utloger på ein kveld, serleg dersom dei skal 

ha anna betalt program. Spelnemnda har ikkje vore so trugen som dei plar vera, men det er vel 

kanskje ikkje å venta at dei alltid skal ha tid til øving og terping. Eit spelstykke har dei førd fram, 

nemlig ”En begrædelsen’s dag”, det var i Halli den 11te nov. Den 18de febr. var me i Håløyglaget og 

førde fram folkevisetablået. 

Det noverande styre er: Rolf Børressen, formann Asta Torp, kassastyrar Annemor Ove Knutsen, 

skrivar Hans Kveiland & Einar Kristiansen Styreslemer. Varamenn Mimmi Pettersen Edv. Hillestad. 

Desse står for val: formann - Rolf Børressen skrivar Annemor styreslem Hans Kveiland revisor Karl 

Skorpen.  Annemor Ove Knutsen. (sign)  - Skrivar - 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag måndag den 23de april 1951 kl. 20. 

Formannen Rolf Børressen styrde møte, han helsa alle vel møtt og møtelyden song: ”Ungdom frå sud 

og nord”. Han helsa Terje Svensen og Ingeborg Johansen velkomen og las so op saklista. 

Punkt I. Skrivaren las op referat og årsmelding som vart godkjend utan merknad. 

II. Kassastyraren las op rekneskapen som vart godkjend utan merknad. Karl Skorpen, form. i 

spelnemnda, kom mmed eit oversiktleg referat frå Spelnemnda, som skrivaren las op. 

III. Innkomne forslag: Spelnemnda bed om å få kr. 200,- For å kunna arbeide med eit spelstykke, laut 

dei ha litt pengar. Bøker laut dei nødvendigvis ha, helst også ein instruktør dei siste øvingane, som 

dei heller ikkje fekk for ingenting. Og det var andre småting som dei også laut ha, og som kostar 

pengar. Det vart eit friskt ordskifte, spelnemnda la fram sitt syn på ein grei måte, og der var høve for 

alle til å segja si meining. Mary meinte, at dersom laget ikkkje ser seg råd til å betala ein instruktør til 

eit spelstykke, var det vel betre at me fekk ei program nemnd, som syter for underholdningen på 

festane. Martin var redd for at dersom me dreiv for mykje med spelstykke, vilde det gå utover leiken, 

som er vårt program. Den som er med lyt ta tid til lesing og øving, og tida er knapp for dei fleste. Han 

var då redd for at leiken kom i annen rekje, og det var ikkje riktig. Han var samd med Mary at me 

heller skulde ha ei programnemnd. Børresen meinte me burde ha ein spelnemnd men at dei og 

skulde stå fritt, dersom dei vilde ha anna program fram på sena. Minni tok so ordet: Me kan ikkje 

arbeida utan pengar! Får me desse kr. 200.- no, so kan dei skaffa meir pengar i kassa sidan. Laget har 

til denne tid ikkje hatt tap på spelstykkene, og ho svara Martin at ho kunde ikkje vera samd med han i 

det, at eit spelstykke vilde gå utover interessa for leiken. Einar kom inn på kva fordeler det var for 

laget at me kunde reklamere med spelstykke og underholdning av medlemene. Pelle kom med 

framlegg om at me skulde løyve dei kr. 200,- til spelnemnda som dei bad om. Einstemmig vedteke. 

Helge kom so med framlegg om at spelnemnda skulde få 10% av nettoinntekta på dei festane som 

det vart opført spelstykke, då hadde dei litt å rutte med næste gong dei skulde ta fatt. Ragnar støtta 



dette framlegger, og etter eit lite ordskifte om kor vidt det skulde vera 10 eller 15%, vart det 

einstemmig vedteke at spelnemnda skulde få 15% av nettoinntekta, men at dei då skulde betala laget 

attende dei kr. 200,- som var løyvt her ikveld. Det vart også vedteke at det dei kunde få inn ved å 

syna fram spelstykke andre stader skulde gå i eigen kasse. Formannen kom med eit framlegg om 

forandring av æresbreva. Istaden kunde det vore gildare å få ei nål der det stod, 5 år - 10 år - 15 år - 

han hadde spurd seg fyre, det vilde kosta kr 24,50 for stykke. Det var altfor dyrt, so me vart samde 

om at inntil me fann ei onnor løysing på det, fekk det vera som det var. 

Lagsmerket vår vart også dryft. Eit nytt medlem burde helst stå i laget eit år fyrr han eller ho kunde få 

kjøpt merke. På den måten kunde me hindra at merket kom på vidvanke. 

Det siste på saklista var val på ny formann for Rolf Børressen, ny skrivar for Annemor Ove Knutsen, 

eit styreslem for Hans Kveiland 1. revisor for Karl Skorpen. Form. i valnemnda Mary Westlid tok 

ordet. Rolf Børressen hadde denne gongen sagt beint nei til attval, det nytta korkje godt eller vondt 

på han. Dei kom med desse framlegg: Formann: Ragnar Konglevoll og Einar Kristiansen. Styreslem 

Hans Kveiland og Olaf Sætre. Andre varamann Edv. Hillestad 1. revisor Karl Huse. Ved skriftleg 

røysting fekk: Ragnar Konglevoll 23 røyster Einar Kristiansen 7. røyster Rolf Børressen 1. røyst Olaf 

Christoffersen 2. røyster. Ragnar med 23 røyster vart med dette formann. Hans Kveiland vart attvald 

med 21 røyster Olaf Sætre fekk 11. røyster. Edvard Hillestad og Karl Huse vart vald med handklapp. 

Skrivaren vart også attvald med handklapp. Leiknemnda vart som fyrr, med Martin Halleland som 

formann, Karl Huse og Martha Børressen, men istaden for Asta som sa ifrå at ho ikkje kunde stå 

lenger, vart Ingeborg Nygaard vald. Framlegg til spelnemnd: Helge Brånen, Karl Skorpen, Mimmi 

Pettersen og Mary Westlid. Desse vart vald med handklapp. Børresen kunngjorde eit skriv frå N.U. 

om stemna i Molde. Han kom også med framlegg om ekstra øving på oksdansen. Var interessa stor 

nok for franceisen kunde ein skifte med øving på desse annan kvar måndag. Ragnar kom med 

framlegg om ny plakat som kunde vera reklame for laget. Det kunde t.d. vera eit bilde av 

folkedansarer som lever no, og ikkje som har vore med for lenge sidan. Pelle var samd, men han 

meinte dette var noko styret skulde ta seg av. Loddsalet var no ferdig og det var innkome ca kr. 270,- 

som skulde gå i reisekassa. 

Det var stille i salen då Børresen steig fram å takka for samarbeidet gjennom 25 år. Det vilde ikkje 

vera vår Børre om han hadde breida seg med fakter og store ord, og i dette høvet trongst det heller 

ikkje, me skyna han for godt til det. Om Børre var ordlaus, so var medlemsflokken det og. Fyrst då 

gjekk det op for mange at det kanskje var siste gongen me såg han stå ved bordet med 

formannsklubba i nevene. Pelle takka Børressen for alt han hadde gjort for laget, og han tala 

manande til medlemene om å halda i hop, kva som enn hende. 

Børre reiste seg frå formannsbordet og den nye formannen Ragnar Konglevoll steig op. Me følte med 

Ragnar som no skulde overta, og føra laget med sine tradisjonar vidare. Og i få, men velvalde ord 

takka han Børresen og medlemene for den tillid dei hadde vist han. Ragnar slog sitt fyrste slag med 

klubba, og sa at no var han kaffityrst og vilde ha kaffi. Borda vart rigga til og me benkja oss rundt. Me 

åt og drakk og skravla. Børressen overrekte æresbrev til Mary Westlid for 10 års trufast virke i laget, 

og til Inger Sundsbø for 5 år. Etter bordseta tok med saman til ring og leik ”Det var i kveld”. Møte 

slutta i 11-tida. 

I det nye styre er no: Ragnar Konglevoll, formann (23/4-51) Asta Torp Kassastyrar (23/3-50) Annemor 

Ove Knutsen skrivar (23/4-51) Hans Kveiland styreslem (23/4-50) Einar Kristiansen styreslem (23/10-

50) Mimmi Pettersen 1ste varamann (23/10-50) Edv. Hillestad 2dre varamann (23/4-51) Johanne 

Kjærevik, revisor, (vald 23/10-50) Karl Huse, revisor (vald 23/4-51) 

Leiknemnd: Martin Halleland, Martha Børressen Karl Huse og Ingeborg Nygaard (23/4-51) 



Spelnemnd: Helge Brånen, Karl Skorpen, Mimmi Pettersen og Marry Westlid.  Annemor Ove Knutsen 

(sign) - skrivar - 

Det fyrste styremøte den 6te mai 1951 på Skøyen. 

Formannen styrde møte. Framlegg om festnemnd til festen i blåsalen den 17de mai: Kari Røyne, 

Ekrem og kona, Arne Eriksen. Ingeborg Nygaard skulde hjelpa til dersom ho kom på festen. 

Program: ”Fantefylgje” av Mary Westlid, mat og kaffi Leik og gamal dans. Skrivaren skulde søkje om 

løyve til å halda fest den 17de. N.U. skulde ha årsmøte i Molde frå den 22de til 24de Juni. Til 

utsendingar vart desse fyreslegne: Rolf Børresen og Ingeborg Nygård til leikrådsmøte Martha 

Børressen og Johanne Kjærevik til årsmøte. Sallista var komen frå Oslo Fylkeslag, og me søkte om 

desse kveldane: Sundag den 30/9 -51. i Halli Laurdag den 17/10-51 i Storesalen Laurdag den 16/2-52 i 

Storesalen Sundag den 30/3-52 i Halli. Halli til leikøving kvar måndag i tida frå 27/8-17/12-51 og frå 

7/1-16/6-52, og Halli den 17de mai. - Skrivaren -  Godkj. R. Konglevoll (sign) 

Den 14/5-51. var styret samla til møte i Nordbygt 58, for å dryfte turen til Eidsvoll den 17de mai. 

Martha og Børre var også tilstades. Det vart bestemt at me skulde reise med buss frå N.Br.gate 22 kl. 

13. Børre gav beskjed om at det var i orden med musikken til då. Thoresen hadde nett fyldt 50 år, og 

Songdanslaget hadde sendt han ei blomehelsing. Formannen skreiv plakaten om festen i Blåsalen 

den 17de, og han fyldte ut skjema frå N.U. med innmelding av utsendingane til Leikrådsmøte og 

årsmøte. Fyrr me gjekk heim fekk me kaffi og gode smørbrød.  - Skrivaren - Godkj. R Konglevoll (sign) 

(Kommentar: Det var formannen som budde i Nordbygt. 58.) 

Den 17de mai var Songd.laget i Eidsvoll å leika framfor Eidsvollbygningen. Me reiste frå N.Brunsgt kl. 

13 med buss og ca. 30 var med. Det var ein gild tur, fint vær, og alle gledde seg til å kunne få feire 

dagen utafor Oslo. Etter ein god middag, fekk me sjå oss om i Eidsvollbygningen, og sidan dansa me. 

Framsyninga gjekk bra, me var so mange par at kunne danse både ”Sverddansen” og Aasm. 

Frægdegjeva, Ragnar og Inger dansa Nordhordalandsspringar. Me var i Oslo att i 9 tida om kvelden. 

Denne turen er referert i ”Fantefylgje”.  - Skrivaren - Godkj.  R Konglevoll (sign) 

Fest i Blåsalen den 17de mai 1951. 

Aa, for ein fest og for ein stemning! Festnemnda hadde pynta og stelt det so koseleg til. Ca 30 av oss 

kom frå Eidsvoll i 9 tida, svoltne og kaffityrste. Alt stod ferdig, so det var berre å hive inn. Me rotta 

oss i hop, åt og skravla, og hadde det veldig moro. Mary las ein gild prolog, og ei velskreven lagsavis 

der det både var ris og ros. Etter bordseta fekk me svinga oss, me leika og dansa so det berre kosta 

etter. Litt etter litt forsvann folket, til sist var me berre 8-10 stykker att, men dei heldt også ut. Me 

fekk vitjing av Kryger, og han trudde at ne heldt eit durabelt sjøslag i Blåsalen, han kunde høyra so 

lang veg. Paff vart han då han såg kor få me var. Men han vart snart smitta av stemningen, han svinga 

seg i dansen som ein 20 åring og me som fekk høyre han song og spela på kam, hadde ei kosteleg 

stund. Fru Kryger var også med. Me haddde ingen hug til å gå heimatt, so då Røysland kom for å 

blunke med ljoset fekk han seg ein dans han og, for å drygja ut tida. Men då var det også slutt.  - 

skrivaren - Godkj. R. Konglevoll (sign) 

På siste øvingskvelden før ferien den 11/6- kunngjorde formannen, at måndag den 18/6, den siste i 

sesongen, skulle me ha kaffispleis. Til festnemnd vart desse valde: Martin Halleland, Sigm. Gullvrå, 

Ingeborg Johansen, og Inger Sundsbø. Det var kome brev frå Saxdalens Folkedanslag i Sverige, at dei 

skulde på ei rundreise i Norge og hadde tenkt seg innom Oslo sundagen den 17de Juli. Var det høve so 

vilde dei gjerne vera med på ei framsyning. Det synte seg at det var Songdanslaget som skulde vera 



på Bygdøy den sundagen. Der var få av medlemene som var i byen den sundagen so det høvde bra 

om dei kunde ta den framsyninga. Dette skulde vi snakka med Fortun om. Marta og Rolf Børressen og 

Asta melde seg som vertskap. Til slutt takka form. Rolls Wood fordi han hadde synt so stor interesse 

for Norsk folkedans. Rollo svara med å takka for hyggeleg samvær. Reidar takka for godt samarbeid 

dette året, og ynskte vel møtt att til hausten.  - Skrivaren -  Godkj. R. Konglevoll (sign) 

Kaffispleisen måndag den 18/6-51. Ein gild og koseleg kveld i Halli. Martin styrde festen, og 

festnemnda hadde pynta og dekka bordet. Me hadde fela og grammafon, og me leika og dansa. Me 

hadde vitjing av 4 folkedansarer frå Gøteborg, som alle skulde til stemna i Molde, og det var veldig 

stas med desse 4. Gutane hadde det ekstra travelt, for det var 3 spræke gjentor, og dei kappast om å 

by dei op til leik og dans. Og takk skal Dykk ha for det gutar, me greidde oss godt med den eine karen, 

han var ikkje værst han heller. Seinare på kvelden fekk me kaffi og kaker me åt oss gode og mette og 

belma kaffe so lenge det fanns, og me song inni mellom. Tilslutt tok me saman til ring å song, ”Aa liva 

det er å elska.  Skrivaren  Godkj. R. Konglevoll (sign) 

Det siste styremøte før ferien hjå Asta den 27/6-51.  

Alle møtte. Sallista var attkomen og me hadde fenge desse kveldane: Laurdag den 3/11-51. 

Storesalen Sundag den 2/12-51 Storesalen. Laurdag den 8/3-52. Halli. Dessutan Halli kvar måndag til 

øving, som me hadde søkt om. Styret vart samde om å sløyfe terminlister, men istaden skulde 

kassastyraren føye til festkveldane på medlemskortet. Alle vart også samde om å få brevpapir med 

Songdanslaget’s stempel på. Faklane laut også gjerast noko med. Dei var altfor grunne til at vi kunde 

bruke dei som dei no var. Form. skulde undersøkje kva som kunde gjerast med dette. Form. hadde 

også snakka med Ekrem om ein tur til Dokka ca den 15te sept.  Skrivaren  Godkj. R. Konglevoll (sign) 

Olsokdag den 29/7- var laget til Brandbu og Eidsvoll å heldt framsyning. Dette er referert i 

”Fantegølgje” 

Tur til Dokka laurdag og sundag 15-16de sept. 1951. 

Det var Ekrem og kona som hadde bede laget dit op som sine gjester. Dei hadde også ordna det slik 

at med fekk halda ein fest på Folkets hus. Alt fyrehandsarbeid hadde Ekrem’s gjort, so det var berre å 

setje op eit leikprogram, og å setje seg i bussen for oss, 21 stykker møtte op i N.Brunsgate, og me 

starta kl. 16. laurdag ettermiddag. Turen opover var fin og kl. 1930 var me på Dokka, der stod Ekrem 

og kona å tok i mot oss. Eg skal ikkje referere mykje frå turen for Bjørg skal også ha bladmat til 

Fantefylgje, men eg lyt få segja at gildare tur har me ikkje hatt. Slik vi vart mottekne, og slik vi vart 

stelt med heile tida, gjer at me føler ei djup taksemd mot båe desse gilde vertsfolka. Ikkje berre for 

alt arbeidet, men for måten dei tok imot oss på, slik at me frå fyrste stund, følte hjartevarme og 

hygge strøyme i mot oss. Det er jo trass alt det beste. Resten om turen skal Bjørg fortelje om på 

næste kaffispleis.  - Skrivaren - Godkj. R. Konglevoll (sign) 

Mandag 27/8-51 var første møte i laget etter ferien, som blev åpnet med kaffespleis. Trods det enda 

var tidlig på høsten og lyse kvelder var festmøtet godt besøkt. Alle var møtt fram i godt humør og 

med fornyede krefter etter en mer eller mindre våt sommer. Det var god stemning og festnemnda 

eller styret hadde nå som før dekket koselig bord. Etter noen få danser blev vi så ønsket velkommen 

av formannen som ba oss værsågod å forsyne oss. Alle stoler kom nu fram på gulvet og som en stor 

familie hygget vi oss nu med kaffe og kaker mens der veksledes med muntre sanger, drøs og lått. 

Fantefølje kom ut med både alvor og spøk sammen med aktuelle ting som bør legges på minne. Red. 

Einar Kristiansen fikk ett velfortjent bifall. Så blev salen ryddet til leik og dans. Bergh spilte, og i 



samme gode stemning fortsatt møtet til kl. 1130 da Røysland blunka og vi måtte slutte. Godkj. R. 

Konglevoll (sign) 

Styremøte 24/9-51 hjå formannen. Alle møtte. Aarsmøte vart fastsett til måndag den 22/10-51. Til 

valnemnd vart desse fyreslegne: Inger Sundsbø, Rolf Børresen, Brynjulf Westrheim. Desse går ut av 

styret: Kassastyraren: Asta Torp. 1. styreslem Einar Kristiansen 1ste varamann Mimmi Pettersen og 

revisor Johanne Kjærevik. Ragnar og Hans skullde ut å ordne med skrivepapir, plakater og faklane. På 

halvårsmøte var det oppe om lagslemer skulde få æresbrev eller nål etter 5 - 10 - 15 års trufast virke i 

laget. Ragnar og Hans skulde gå innom ein gullsmed for å høyre prisen på slik nål. - Skrivaren - 

Melding frå Leiknemnda v/ Martin Halleland. 

I tida 23de april til 22de okt. 51 har Oslo Songdanslag hatt 18 framsyningar. Til samanlikning for same 

halvår i fjor hadde vi då 24 framsyningar. Av desse framsyningar er 7 stk. for Bygdøy folkemuseum og 

var på desse dagane: 

1. sundag 20de mai kl 14. 9 par 

2. sundag 3dje Juni kl 14.  7 par 

3. sundag 1ste Juli kl. 13  6 par (1 par Bul) 

4. sundag 29. juli  kl. 13. 7 par 2 av jentene frå Bul 

5. sundag 12. aug kl. 14. 7 par 

6. sundag 26. aug kl. 14. 8 par 

7. sundag 23. sept. kl 14. 6 par 

Dei andre framsyningane er so desse: 

1. 17. mai. Tur til Eidsvoll, 12 par 

2. 2. Juni  Fylkeslagsstemna Bygdøy 10 par 

3.  6. Juni Tur til øvre Hobøl ungd. lag. 9 par 

4. 9. Juni Redningsselskapet på Bygdøy 6 par 

5. 12. Juni Holmenkolllen Husmorlag, Trollvasstua 5 par 

6. 29. Juli. Tur til Eidsvoll. 7 par 

7. 29. Juli Tur til Halvdanshaugen, Hadeland 7 par. 

8. 9. sept. Bærum Raude Kross, Bygdøy 6 par 

9. 15. sept Tur til Dokka i Valdres 7 par 

10 26. sept I Hedemarkslaget, Skjoldgt 2. 5 par 

11 29. sept Norsk folkeferie, Frognerseteren  7 par 

Til programma har vore nytta 28 forskjellige songdansar og 19 forskjellige turdansar. Av songdansen 

er det ”Budeivisa” og ”Upp på fjellet”, som leiar med 8 gonger, dernæst ”Aa kjære Ola” 7 gonger og 

”Ola Glomstulen” 6 gonger. Av musikkdansar er det pols frå Røros som har vore nytta mest med heile 

15 gonger, dernest gamal Reinlender 12 gonger og Vestlandsspringar 10 gonger. Firetur frå Romerike 

og Seksmannsril 8 gonger.  Martin Halleland (sign)  Godkjt. Konglevoll (sign) 

Melding for halvåret frå 23de april  -  22de okt. 1951. 

I denne tida har laget hatt: 4 styremøter, 14 Leikøvingar, 18 Leikframsyningar, 2 kaffispleisar 1 fest 

Den 17de mai i Blåsalen, 4 turar. Til Eidsvoll 17/5 og Brandbu Hobøl og Dokka. Ingen lagsmøter. 

Laget har no 55 aktive medlemer og 1 passiv. 15 nye lagslemer er komne til i haust. Det har vore eit 

travelt halvår for dei aktive medlemene i laget. Det viser seg at det er for det meste dei same som lyt 

vera med støtt. I ferien reiser mange burt, og då fell alt arbeidet på dei få som er att i byen, og det er 

ikkje alltid so mange. Me har ein lovparagraf kor det står: ”Tilgjenge til laget har lands og byungdom 



som vil gå inn for arbeidsopgåvone til laget.” Nettop dette, å gå inn for arbeidsopgåvone til laget, lyt 

me samle oss om. Slik at det ikkje vert berre ein liten del av medlemene som lyt syrgje for at laget 

kan leva og eksistere. Me ”før” oss sjølve i Songdanslaget me har inga støtte i ryggen, om det skulde 

knipe. Difor burde alle hjelpe til som interesse for laget og folkedansen. Alle bør vera klår over dette 

frå fyrste stund ein melder seg inn i laget, slik at pliktene kan fordelast jamnt. Spellaget har no sett 

igong øving på ”Liti Kjersti” av Hulda Garborg. Det er Helge som står fyre dette tiltaket. Det er å vone 

at han får all den hjelp av lagslemene som han treng, og at alle legg godviljen til. 4 av medlemene har 

medt seg på leikleidarskeidet som Oslo Fylkeslag har sett igong. 

Det noverande styre er: 

Form. Ragnar Konglevoll vald 23/4-51, Kassastyrar: Asta Torp. vald 23/10-50, skrivar Annemor Ove 

Knutsen vald 23/4-51, styreslem Hans Kveiland vald 23/4-51. Styreslem: Einar Kristiansen vald 23/10-

50, 1ste varamann Mimmi Pettersen vald 23/10-50, 2dre varamann Edv. Hillestad vald 23/4-51. Revisor 

Johanne Kjærevik vald 23/10-50. Revisor Karl Huse vald 23/4-51. 

Leiknemnd: l. Martin Halleland, Marta Børressen, Karl Huse, Ingeborg Nygård. 

Spelnemnd: l. Helge Brånen, Karl Skorpen, Mimmi Pettersen, Marry Westlid.  Annemor (sign)  skrivar. 

Oplese på årsmøte 22/10-51 av Kristiansen. 

Styremøte i Halli 22/10-51 kl. 18. 

Disse møtte, formannen, Asta, Mimmi, Hans og Einar. 

1. Så på plakatene og skrivepapir, som alle syntes om. Ragnar og Hans skulde bestille 300-500 

plakater, dersom den blev godkjendt på møtet senere på kvelden, og 500 ark og konvolutter. 

Lagsmerket hadde Ragnar ordnet med. Alle syns det var ganske bra. Han hadde fire prøver. 

Kostnaden med omgjøringen skal tas op på møtet senere på kvelden, om merket blev godkjendt. 

Ragnar hadde et utkast til et rundskriv som det var meningen å sende til andre lag utenom O.F. dette 

ble lest op. Einar var ikke helt enig i ordlyden i siste avsnitt, men vi kom da til enighet. De lag som 

måtte ønske oss til framsyning kunne ringe til Asta eller skrive til form. Prisen blev satt til kr. 75,-. 

Dette skal taes op med styret i ringen til B.u.l. Prisen er jo satt ned, og vi har en felles avtale med 

ringen om felles priser. Dette skal taes op på et felles styremøte. form. skal oplyse om festkvelden på 

møtet. Han leste op et skriv fra nemnda for det Nordiske bygdeungdomsstemna 1952. De trengte 

folk til de forskjellige nemnder. Hans og Einar meldte seg med engang. Videre et skriv fra N.U. om 

gramafonplater.  For skrivaren Einar Kristiansen. (sign)  Godkj. R. Konglevoll (sign) 

Aarsmøte i Halli 22/10-51. 

Etter at form. hadde bedt møtelyden om å ta plass sang vi ”Aa liva det er å elska”. Saklista ble lest, og 

så slik ut. 

1. Aarsmelding 2. Rekneskap.  3. Val. 1 kassastyrar 1 styreslem 1 varamann til styret (for Mimmi) 1 

revisor for Johanne. 4. Innkomne skriv 5. Ymse. Saklista ble godkjendt uten merknad. 

1. Årsmelding ble lest og godkjent med en merknad om turen til Hobøl var uteglemt. 

2. Kassastyraren leste op rekneskapen. Den ble godkjend utan merknad. 

3. Valnemnda ved Rolf Børresen fikk ordet. De kom med disse framlegg: Til kassastyrar: Asta Torp - 

Sigm. Gulbrå. Asta forlangte skriftlig avrøysting, og da blev resultatet, Asta 29 stemmer, mot Gullbra 

3 stemmer. Til styreslem i stedet for Einar som sa fra seg gjenvalg hadde de disse forslag. Olaf Sætre 

og Edv. Hillestad. Ved skriftlig røysting fikk Sætre 18 stemmer Edvard 13 stemmer og Einar 2 

stemmer. Mimmi blev attvalgt med håndklapp. Johanne blev attvalgt som revisor med håndklapp. 

4. Innkomne skriv. Form. leste op et skriv fra Nemnda for det Nordiske bygdeungdomsstemna 1952. 

Skrivet gikk ut på at de kom til å trenge mange med i arbeidet og Børre ba medlemene om å være 



villige til lå melde seg til de forskjellige nemnder. Forslag frå salen om å opta fortegnelse over de som 

kunne være med. 

5. Ymse: Merket blev vist frem og sendt rundt i lagsflokken. Ordet var fritt. Martin syntes platen var 

litt stor. Einar kunne tenke seg lenken litt kortere. Helge mente det skulle vært flere forslag. Med 

bare et forslag hadde en sak så altfor lett for å gå igjennem. Det hadde vært bedre å hatt noe å 

samenligne med. Det blev en del snakk fram og tilbake om hvor vidt lagsnavnet skulde stå på plata 

eller ikke. Børre mente at det var bra slik som det var. Tilslutt ble det avstemning om det skulle 

godtas. Enstemmig godtatt. Så blev det en del snakk om hvorvidt laget skulde betale kostnaden ved 

omgjøringen av merkene, eller om medlemene skulde betale selv. Hans syntes at laget skulde betale 

dette. Enstemming godtatt. Plakaten blev synt fram og sendt rundt. Helge sa at han syntes den var 

dårlig og stiv. Ingebjørg var enig med Helge i det, og syntes at han kunde lage en ny. Framlegg fra 

Olaf Christoffersen om en plakatkonkuranse i laget. Diskusjonen gikk livleg. Så ble det tilslutt til at det 

skulde vere fri konkuranse. Innleveringfristen blev 14 dager fra 22/10-51. 

Så ble det kaffi og skravling. Formannen delte ut det godkjente lagsmerket for 5 år til Asta, Mathilde, 

Klara og Hans. Disse fire er de første som bærer lagets nye merke. Form. takket dem for trofast virke i 

de 5 åra som var gått, og ønsket lykke til i arbeidet videre fremover. Etterpå sang vi ”Det dagast i 

Noreg” og ”Strid for fred”. Koppene ble samlet sammen igjen og møtet fortsatte. 

Form. bad om par til framsyning i Bygdelagskoret på lørdag den 27/10. 7 par meldte seg med en 

gang. Vi skulde danse for koret, så skulde de komme til oss å synge en gang det høvet slik. Til festen i 

Storesalen 3/11-51 meldte seg 8 par. 

Helge tok ordet. Han kom med et lite referat fra teaternemnda. Han mente det måtte diskuteres om 

igjen om de skulde sette op ”Liti Kjersti”, fordi at enkelte syntes opsettingen var for stor. Ragnar 

mente de kunne ikke få det op før til festen i Halli utpå våren, og i Halli var plassen for liten, mente 

han. Så gikk diskusjonen om seneplassen, frem og tilbake ei lang stund. Mange meninger kom frem i 

denne saka, og ordskiftet gikk livleg. Enden på det hele ble at spelnemnda skulde ta seg av saka. 

Møtet slutta ca kl. 11.20. for skrivaren Einar Kristiansen. (sign)  Godkj. R. Konglevoll (sign) 

Fest i Storesalen laurdag 3/11-51. 

Ca. 350 var møtt fram i Storesalen og det var nok Asgerd Mauland som var det beste trekkplaster. Ho 

fekk låtten på glid, og det var stor stemning i salen. Ringen dansa på sena, og vart med eit slag 

berømd! Bergh spela trutt, og dansen gjekk lystig, støvet virvla seg rundt føtene på oss, det beste var 

å trø takten med lukka munn og øyror. Ei kaka vart utluta, som Inger vann. Asta var smørblid, 

endeleg fekk ho ein dunp i kassa som muna litt, og me gledde oss med henne. Festen slutta i 12 tida.  

- Skrivaren. -  Godkj. R. Konglevoll (sign) 

Kaffispleis eller ”gutafest” i ringen den 12te nov. 

Heisan! For ein kveld! Var det nokon som kom sure og i dårlig humør den kvelden, so laut ein her gi 

seg ende over. Martin helsa alle velkomen, og so gjekk seneteppet tilsides. Ubeskriveleg var den 

stunda fyrr lått og klappsalver braut laus over Olaf, der han sat slunk og stiv i korsett, hatt og 

øyreringar, og for sikkerhets skuld tok me eit godt tak i stolen for ikkje å ramle av når næste tokta 

kom. Og det kom vel med, for no gjekk det slag i slag med overraskelser. Komitemøte deira, vekte 

mange minner til live, men dei har nok ikkje vore i ein ekte kvinneforening der alle skravler i munnen 

på kvarandre, den eine høgare enn den andre for å verta høyrde, og der det er uråd å høyre si eiga 

røyst. Også øvinga på totur og figurerstega i firetur frå Sørlandet var kosteleg. Lette og elegante, men 

djup helsing var eit varsko til alle oss som går i stakk. Vel, er me sidrunpa, men so spissrompa som 

karane er me vel ikkje. 



Det var ein fin bundt som stilte op til korsong, men då dirigenten snudde ryggen til salen, var det visst 

mange som ynskte seg mulaband, for me rett og slett skreik. Den framtoningen var so kosteleg, 

bunaden sat som støypt med understakken nedom i finaste gardinboge, som bølga rytmisk etter 

taktstokken. Haug las dikt av Wildenvei og so vart det bydd kaffi og kaker som smaka usigeleg godt. 

Etter bordseta førde Pelle op marsjen, og leika og dansa. Me fekk utdelt ein song til ”Kvinnas pris” 

det var blanding av ros og ris, som råka midt i blinken. Me skyna ingen ting då Røysland blinka med 

ljoset, kvelden vart so altfor stutt. Me takka for Gild kveld og rusla heim i  11. tida.  - Skrivaren -  

Godkj. R. Konglevoll (sign) 

Styremøte hjå formannen, tysdag den 13de nov. Dette var det fyrste styremøte etter årsmøte. Alle 

møtte, formannen styrde møte og helsa det nye styrelemet Olaf Sætre velkomen. 

I. Val på nestformann, framlegg om Hans som vart vald. 

II. Rundskriv til fagforeningane. Me tok for oss katalogen og fagfortegnelsen og skreiv til 48 

forskjellige foreninger. 

III. Skriv frå Fylkeslaget om å senda ein representant til Teaterstudio som Oslo Fylkeslag set i gang. 

Slik som stoda var no, at ”Liti Kjersti” skulde leggjast burt foreløpig, og at Helge ikkje var viss på om 

han kom til å ta det opatt, eller om han vilde setje igong med eit anna stykke, fann styret ut å kome 

med framlegg om Haug og Einar. At Haug var kvalifisert, var det ikkje tvil om, men han er med både i 

Håløyglaget og spellaget i B.u.l., og det var vel tvilsomt om han kunde greide meir. Den som vart vald 

laut forplikte seg til, at lærdomen skulde koma det laget til gode, som han eller ho vart vald for. Einar 

har vore med so mykje i laget, både med underholdningsprogram og i spelstykkje at styret fann det 

tilrådelegt og setje han op. Styret gjer også framlegg om å ta dei kr. 50,- som kurset kostar, av 

pengane som er løyvd til spelnemnda. Formannen skulde snakke med spelnemnda om dette. Asta 

hadde fenge svar frå Hedemarkslaget at dei kunna føre op ”Skjærgårdsflirt” på festen vår i Storesalen 

sundag den 2dre dec. Vedteke å sende ei blomehelsing Sigrun Schumer og Nesdal som gifte seg den 

11de nov. og til Rolf Børresen som fyller 50 år den ?. Møte slutta i 11 tida.  - Skrivaren -  Godkj. R. 

Konglevoll (sign) 

(Kommentar: Arnljot Haug var medlem ei tid i 1951/52, flink skodespelar og opplesar.) 

Dette var kunngjort på øvinga måndag den 26de nov. 

Form. kom med styret sitt framlegg om representant til Teaterstudio. Haug hadde sagt ifrå at han 

skulde gå for Håløylaget, Einar var viljug til å gå. Børresen meinte at eit av spelnemnda burde gå. 

Mary tok ordet og sa at ho skulde reise frå Oslo til sumaren. Mimmi hadde gjenge eit kurs fyrr, og 

meinte at no burde andre få høve til å gå. Helge svara at han var ikkje særleg interessert, dermed 

vart Einar einstemmig vald. Forslag om festnemnd til Julemøte den 17de dec. Og desse vart valde. Rolf 

Børresen, Edv. Hillestad og Gullberg, Minni Pettersen, Tora Taranger og Johanne Kjærevik.  - 

Skrivaren -  Godkj. R. Konglevoll (sign) 

Samrådingsmøte tysdag den 27de nov. hjå Sætre. 

Leiknemnda, leikleidar saman med styret var samla. Alle møtte. Beskjed frå Hedemarkslaget at dei 

kunde ikkje kome med spelstykket på festen vår i Storesalen sundag den 2re dec. Og heller ikkje 

kunne Bygdelagskoret syngja. Det var ein uheldig dag, for det er komfirmasjonssundag, og mange 

vart derfor optekne. Det var berre nokre dagar att, og det såg vonlaust ut med program. Asta skulde 

ringa til Haug, om me kanskje kunne få Håløygkoret til å syngja, men dei skulde ikkje ha øving fyrr om 

torsdagen. Men heilt oprådde er vi jo ikkje so lenge me har leiken å vise fram. Me skulde danse både 

på sena og i salen, både bandadansen veva Vadmel og Fjellnesen og fleire andre, so det skulde nok 



gå. Leikprogrammet til det Nordiske stemne vart so dryft. Reidar oplyste at han hadde prata som vidt 

med Ekornes leidaren for B.u.l. ringen om programmet. Det er mogeleg me kjem til å gå igong med 

øving på Draumkvedet eller ein kavalkade. Det er mange omsyn å ta då eit slikt program skal setjast 

op. Me må ikkje gå i vegen for alle dei mindre ringane som sikkert kjem til å koma på stemna, men eit 

førebels program vart sett op, som skal øvast inn gjenom vinteren. Det ser slik ut. Vardevakt. Gudm. 

og Signeliti ny Astrid mi Astrid Irlands konge. Op av krakken - Dvergemøy Ungdomssongen, Hei 

huskom i hei, Sverddansen, Haugebonden, Tore Liti og Skakjelok, Aka på isen, Figaro med 2 mylner, 

Eikeriil, Håndfeiv, Totur, firetur II, Sekstur II, Tilslutt vart leikprogrammet til festen sett op. - Skrivaren 

-  Godkj. R. Konglevoll (sign) 

Fest i Storesalen sundag den 2dre dec. Lite folk var det, og litt av skulda får komfirmasjonen ta på seg, 

iallfall for programmet me var lova. Men kvelden var gild den, det var god plass til å danse og leika 

på, og det gjorde me til gangs og. Bergh spela godt som vanleg. Leiken gjekk bra, sena var trong, men 

me klemde oss saman og gjorde oss små, so det gjekk på ei vis. Derimot hadde me rømda i salen - 

Bandadansen med sokkebanda i høgt starta ute i gangen, og me fekk fres på den, veva Vadmel og 

Fjellnesen likeså. Haug var gild som vanleg - han las dikt og fortalde skrønor, Bolstad spela litt på 

hardingfela, og det var eit taksamt publikum etter klappinga å døma. Ek kake vart utluta. Festen 

slutta i 1130 tida. - Skrivaren -  Opplese 10 dec. 

Styret var samla til møte måndag 10 dec. frå kl 19-20. 

Spørsmål frå Leikarringen i Telelaget om dei kunde få låne sverd og kransar til framsyningene i 

Storesalen. Spørsmål frå Ringerike Ungdomslag på Hønefoss etter ein leikleidar. Skriv frå ”nemnda 

for møte og festar” under det nordiske bygdeungdomsstene i Oslo, med kunngjering om at det er 

tillyst eit samrådingsmøte i Halli tysdag den 18/12-51 der programma til dei ymse møte og festar 

under stemna skal diskuteres. Form. eller eit av styre skal møte.   Godkj. R. Konglevoll (sign) 

Lagsmøte etter øvinga den 10 dec. 1951. 

Referata vart opplesne av skrivaren, og godkjend utan merknad. Me ventar framleides på fleire 

utkast til plakatar. Det er leit å plaga Ingebjørg støtt, for ein slik plakat lagar seg ikkje sjølv, tida er 

kostbar for henne og, som den er for alle andre. Forslag at me skulde bruke den sisten plakaten som 

Ingebjørg hadde laga, men det vart ikkje godkjend. Einar vart spurd om han vilde ta leikkurset på 

Hønefoss, og det vilde han. Form. kunngjorde det nye telefon nr. til Oslo Fylkeslag. Skriv frå 

Leiarringen i Telelaget med innbjoding til festen deira den 15te dec. Kunngjering om open leikkveld i 

ringen til Bondeungdomslaget, tysdag den 11te dec. der alle var velkomne. Innbjording til Julemøte 

deira den 18dec. 12 stk melde seg. Mary melde ifrå Spelnemnda at Mimmi og ho var vorte samde om 

at øvinga på ”Liti Kjersti” skulde innstillast før Jul. Einar bad so om ordet. Han meinte at laget burde 

betala dei kr. 50.- som det kosta å senda ein representant til ”Teaterstudio” , istaden for spelnemnda 

som styret kom med framlegg om. Ordskifte vart både krast og lite positivt, men me skildest då som 

vener fyrr me gjekk heimatt. - Skrivaren - Godkj. R. Konglevoll (sign) 

Julemøte måndag den 17de dec. 1951. 

Det var Johanne, Mimmi, Thora, Edvard Gullberg og Børressen som stod fyre ståket denne gongen. 

Og dei heldt oss på pinebenken, dei va so i farten og so løyndomsfulle. Det einaste me skyna var at 

dei hadde det travelt, då me kom på festen og fekk sjå langbord pynta og dekka med skier og flatbrød 

gjekk det op for oss at ikveld var det noko ekstra godt å få. Og då ”nissen” tok runden rundt salen, 

ringlande med bjølla, var det ikkje mange som flytta augo frå døra, i tilfelde noko forvitneleg skulde 



hende. Og der kom to handfaste karar med ”soddagrytå” med Johanne og Mimmi i kjølvatnet med 

svære kokkehuer og ditto forklær. Og at det smaka godt, fekk desse to røyne, dei hadde si fulle hyre 

med å mette oss. Imellom song me, og so gjekk runden for annan gong. Me gjorde æra på ertesuppa, 

for den var god. Bjørg hadde ei framifrå god avis, m.a. fortalde ho frå turen til Dokka i september og 

det var mange som ”småsmulka” for seg sjølv, og kjende seg att, ja. Etter bordseta vart salen rydda til 

leik og dans. Synøve og Øyvin underheldt med song og musikk, og det er alltid gildt å høyre desse to. 

Med mange ynskjer om god Jul og mange varme helsingar vart sendt med dei som fekk reise til 

heimbygda si med helga, slutta festen for denne gongen.  - Skrivaren -  Godkjt.  R. Konglevoll (sign) 

(Kommentar: Bjørg er Bjørg Aastorp; Synøve og Øyvin er barna til Marta og Rolf Børresen.) 

Juletrefest måndag 7de Jan. 1952. 

Juletrefest er den gildaste fest i heile året, då får me vera som ungar att. Alle som bur på hybel veit at 

om det er plass til eit aldri so lite Juletre, er det sjeldan at ”rømdå” er stor nok til at ein kan gå rundt 

treet. Og gong rundt Juletreet høyrer no eingong Jula til, om me berre får gå fram og attende, slik 

som hjå oss den kvelden. Der strakk ikkje verset til so med kunde koma rundt. Eggen og alle 

smårollingane gjorde sitt til, at det vart ekstra gildt å både syngja og gå. Olaf styrde festen, og fyrst 

helsa han alle velkomne og baud so til bords der me fekk rikeleg av Julebakst og god kaffi. Ut på 

kvelden kom Bjarne Bø, han las og fortalde historier, so både dei store og små hadde det moro. Haug 

delte ut posar til barna, og innhaldet i dei var visst svært interessant, etter fjesa å døme etter. Eggen 

og Bergh spela, me leika og dansa til kl. 2330. Desse var med i festnemnda: Ingeborg, Martha, Hilda og 

Inger Margrethe Tærland, Helge, Huse og Olaf Christoffersen.   - Skrivaren -  Godkt. R. Konglevoll 

(sign) 

Styremøte 17/1-52. 

Styret sette op dette framlegg av utsendingar til Årsmøte i Oslo Fylkeslag: Formannen Ragnar 

Konglevoll, og Mary Westlid, med Edv. Hillestad som varamann. Leikprogram til det Nordiske stemne 

vart dryft, men vart samd om å snakke med Reidar om kavalkaden kanskje me kunne få den op ein 

kveld i Storesalen. Noregs Ungdomslag og Oslo Fylkeslag har bede om å få laget sine lovar. Styret gjer 

framlegg om desse til festnemnd for skotårsfesten. Mimmi, Mary, Helga, Ingebjørg, Ingeborg 

Johnsen, Asta og Annemor. Asta og Hans kom med framlegg om at me no skulde gjera alvor av å få 

kjøpt ljosestakar til laget, for ein del av pengane laget fekk som ”krigsskadeerstatning”. Helst 2 - 

2arma og 6 litt mindre av tinn, dersom laget godkjende det.  Skrivaren  Godkjt R. Konglevoll (sign) 

Måndag den 28de Jan. 1952 hadde laget ei lita ekstra tilstelling etter øvinga. Det var siste kvelden me 

hadde Inger med oss, ho skulde gifte seg den 2dre febr. i Bergen. Form. overrekte henne eit 

blomsterglass i sylv frå medlemene i laget, og takka henne for godt arbeid i laget. Og som attpåsleng 

kom 2 dansande tvillingar dalande, som symbol - Reidar takka henne for godt heimattfylgje om 

måndagskveldane, og Jørn takka for den gode leikpartnaren han hadde hatt i henne, og påstod han 

hadde lærd like mykje av henne som av leikleidaren. Ho peika på alle feila han gjorde, og retta på han 

både her og der. Tilslutt takka Inger for gåva, og takka alle for hyggeleg samvær, og for siste gong 

fylgde me Inger Sundsbø til porten. Neste gong vert det Inger Kvamme som kjem.  - Skrivaren -  

Samrådingsmøte onsdag den 13/2-52. Leiknemnda, spelnemnda, styret og leikleidaren var samla for 

å dryfte programmet til det 16. nordiske bygdeungdomsstemne. Det var kome brev frå O.F. med 

spørsmål om me kunde hjelpe til med program i Storesalen på festtilstillingane under stemna. Det 

var naturleg at me sette op eit leikprogram. Reidar hadde purra på ringen i B.U.L. fleire gonger for å 



få greide på kva program dei skulde ha, men han hadde ikkje fenge svar. Siste gongen hadde Ekornes 

kome med framlegg om me kanskje skulde tenkje på ein kavalkade for båe ringane, for med so 

mange par som råd var, og laga ein riktig storframsyning. Etter ein del dryfting vart me samde om, at 

me helst vilde øve inn ein kavaldade med berre eigne krefter. 

So langt var me komne då eg laut gå, men kanskje form. vil gjere greide for det som var fyre seinare, 

dersom det er av interesse.    Godkjt. R. Konglevoll (sign) 

På øvinga den 18de febr. la form. fram for lagsflokken, framlegget om å øve inn ein kavalkade saman 

med B.U.L. ringen. Det vart røysta over dette, og det vart samrøystes at me skulde greie oss sjølve. 

Skotårsfesten måndag 3dje mars i Halli. 

Eg korkje kan eller vil referere noko særleg frå denne kvelden. Gi ros kan eg ikkje, for då trur vel 

karane at me er sjølgode og at me innbillar oss noko. Og ris kan eg heller ikkje gi, av den gode grunn 

at eg har ikkje høyrd noko klander. Eg spurde Klara, korleis eg skulde koma klar dette, og ho svara, 

”berre skriv, at me gjorde kva me kunde, me borgere på Moss”. Men ein ting er visst, det er verkeleg 

moro å vera gjenter på skotårsfest, og å gjere seg til for karane. Det som gjorde kvelden ekstra 

hyggeleg var gjensynet med ungdomane frå Øvre Hobøl ungdomslag. Berre ikkje ”Gud Amor” råka alt 

for mange av karane våre, me vil svært gjerne ha Edvard for oss sjølve ei stund til. Men han var svært 

so hissig på at me skulde reise til Hobøl so snart som me fekk innbjoding dit. Helst so snart som det er 

råd, sa han høgt og tydeleg, men du får nok halde deg i skinnet til våren kjem, med varme og ljose 

kveldar. Skrivaren  Godkjt R. Konglevoll (sign) 

Festen i Halli laurdag den 8de mars må eg bed ein kvan vera gild å skrive eit referat for meg då eg 

ikkje var der sjølv.  (Kommentar: Her er open plass, men det kom ikkje noko referat.) 

Styremøte laurdag den 15te mars hjå formannen. 

Alle møtte. Framlegg om å ha halvårsmøte anten den 7de eller den 28de april. Framlegg om desse til 

valnemnd: Ingebjørg Stenseth, Borghild Finne, og Helge Brånen. Desse går ut av styret: Formann 

Ragnar Konglevoll, skrivar Annemor Ove Knutsen, 1. styreslem: Hans Kveiland. 2dre varamann, Edv. 

Hillestad Revisor: Karl Huse. Ny leiknemnd og spelnemnd skal veljast. Skriv frå særnemnda for møter 

og festar i Den nordiske nemnda med spursmål om Oslo Songdanslag kan ta på seg den tekniske 

leiinga av festkvelden i Storsalen torsdag den 26de Juni kl. 20. Styret fann ut at vi skulde svare ja til 

dette. Det var kome spursmål frå Dokka om me kunde leike på museet der oppe den 21de Juni. Dette 

skulde leggjast fram for laget på møte måndag den 17de mars.  Skrivaren  Godkt. R. Konglevoll (sign) 

Lagsmøte måndag den 17de mars. Referat frå tidlegare festar og møte vart oplese av skrivaren og 

godkjend. Framlegget frå styret om årsmøte den 7de eller 28de april. Vedteke å ha det den 28de. 

Framlegget om valnemnd: Ingebjørg Stenseth, Borghild Finne og Helge Brånen vart lagt fram, men 

Helge vilde ikkje istaden vart Johs. Kvamme vald. Skrivet frå særnemnda for festar og møter, der dei 

spør om Songdanslaget kan ta seg av den tekniske leiinga av festen i Storsalen torsdag den 26de Juni 

vart oplese av form. og samrøystes vedteke. Nemnd til denne festen skal veljast seinare. Dei som 

kunde vera med til Dokka den 21de Juni skulde skrive seg på lista.  - Skrivaren -  Godkjt R. Konglevoll 

(sign) 

På øvinga måndag den 24de mars vart desse valde til å ordne med festen i Storesalen den 26de Juni: 

Mimmi Pettersen, Mary Westlid, Klara Norman, Einar Kristiansen, Arnljot Haug og Gulberg? Bjørg 

Aastorp og Martin Halleland som varamenn for nemnda. 



På øvinga den 21de april, kungjorde formannen dette: Oslo Songdanslag var innbedne til Øvre Hobøl 

Ungdomslag onsdag den 7de mai. Oslo Fylkeslag si stemna på Bygdøy skulde vera onsdag den 21de og 

torsdag den 22de mai. 

Sundag den 27de april var styret samla hjå formannen for å setje op sallista for hausten 1952 og 

våren 53. Den ser slik ut: Halli, laurdag den 11te okt til årsfesten, Storesalen laurdag den 22de 

november. Halli laurdag den 14de febr. 1952 Blåsalen den 17de mai. Kvar måndag til øving frå 25de aug 

1952 - 15de dec. Frå 5te Jan 1953 til 15de Juni.  Skrivaren  Godkt R. Konglevoll 

Melding frå Leiknemnda v/ Martin Halleland. 

Leikframsyningar av Oslo Songdanslag i tida 23de okt 1951 - 28de April 1952. I dette vinterhalvåret har 

laget hatt 9 leikframsyningar, for vinterhalvåret 50-51 var det 6. 3. av framsyningane har vore i vårt 

eige lag. 

1. 27de okt. 51 for Bygdlagskoret i Storesalen kl. 20 7 par. 

2. 3dje nov. Oslo Songdanslag i Storesalen kl. 20. 9 par. 

3. 2dre dec. Oslo Songdanslag i Storesalen kl. 20. 8 par. 

4. 8de dec. Bryggearb. Kulturlag, Losjens sal. Kl. 1930 8 par. 

5. 2dre mars 52 Odalslaget i Samfundshuset kl. 20 7 par. 

6. 8de mars Oslo Transportarbeiderf. Folkets hus 1830 8 par. 

7. 8de mars Oslo Songdanslag Halli kl 20 7 par. 

8. 22de mars. Lillestrøm Samvirkelag Lillestrøm kl 20 3 par. + 1 par frå B-U.L. ringen 

9. 17de april Romerikslaget i Storesalen kl. 22 6 par. 

Torleiv Bolstad har vore spelemann til alle framsyningar. Til programma har vore nytta 16 forskjellige 

songdanser og 14 forskjellige musikkdanser. Av songdansane er det: ”I kveld er eg glad” og ”Stakkars 

vesle hare” som har vore mest nytta. Av musikkdansar er det ”Sandsværril” som er mest nytta.  

Martin Halleland (sign)  Godkt R. Konglevoll (sign) 

Melding for halvåret frå 22de okt 1951 til 28de april 1952. 

I denne tida har laget hatt 5 styremøter 2 samrådingsmøter, der styret, leiknemnd og leikleidar var 

samla 18 leikøvingar 2 lagsmøter 3 festar 2 i Storesalen og 1 i Halli. Ingen vanlege kaffispleisar om 

måndagen, men 1 gutafest, 1 Julemøte 1 Juletrefest, 1 skotårsfest. Ei lita tilstelling etter øvinga den 

28de Jan. då det var siste gongen Inger Sundsbø var på øvinga. På festen i Storesalen den 3/11 

underheldt Asgerd Mauland. På Julemøte den 17/12 underheldt Synnøve og Øyvin Børresen. Ringen i 

Bondeungd.l. var innbedne den kvelden. På Juletrefesten måndag 7/1-52 underheldt Bjarne Bøe og 

på festen i Halli den 8/3 song Bygdelagskoret. På gutafesten måndag den 12/11 greidde karane 

programmet sjølv, og på Skotårsfesten styrde gjentone, og me hadde då vitjing av Øvre Hobøl 

Ungdomslag. På Julemøte til ringen i Bondeungdomslaget var Songdanslaget innbedne. Laget har no 

fenge 8 nye faklar, 6 ljosestakar i tinn med innskripsjon ”Oslo Songdanslag”. 4 plakatutkast er 

innkomne frå medlemene. På grunn av tekniske vanskar er ”Liti Kjersti” lagt på hylla fyrebels. Desse 

har gjenge på Fylkeslaget sitt leikleidarkurs i vinter: Ingeborg Nygård, Asta Torp, Mary Westlie, Lina 

Huse, Einar Kristiansen, Hans Kveiland, Edv. Hillestad og Holger Lindell. Einar har vore leikleidar for 

nye medlemer i vårt lag frå kl. 19-20. Han har også vore leikleidar for ein ring på Hønefoss dette 

halvåret. Sjølv driv me på med øving på ein kavakade som me skal syne fram på ”Det 16de nordiske 

bygdeungdomsstemne” som skal vera i Oslo i sumar. Dessutan er ein god del av medlemene med i 

nemnder til det same stemne. Desse har fenge merkje med innskrift: Pelle for 30 år. Martha for 25 

år. Børre for 25 år. Ingeborg for 25 år. Karen for 20 år. Johanne for 20 år. Mary for 10 år. Ingebjørg 



for 10 år. Annemor for 10 år. Inger for 5 år. Klara for 5 år. Asta for 5 år. Mathilde for 5 år. Hans for 5 

år. I alt 14 stykker. Martha, Børre, Ingeborg og Johanne har runda dei 50 på dette halvåret og Inger 

gifte seg den 2dre febr. i år. Laget har no 65 medlemer, men ikkje alle er aktive. 

Det noverande styre er: Formann: Ragnar Konglevoll (vald 23/4-51) skrivar Annemor Ove Knutsen 

(vald 23/4-51) Kassastyrar: Asta Torp (vald 22/10-51) Styreslem: Hans Kveiland (vald 23/4-51) og Olaf 

Sætre (vald 22/10-51), 1ste varamann Mimmi Pettersen (vald 22/10-51) 2dre varamann Edv. Hillestad 

(23/4-51), Revisor: Karl Huse (vald 23/4-51) og Johanne Kjærevik (vald 22/10-51). Leiknemnd: Martin 

Halleland. Martha Børresen. Ingeborg Nygård Karl Huse. Spelnemnd: Helge Brånen Karl Skorpen 

Mimmi Pettersen Mary Westlie. Annemor Ove Knutsen (sign)   - Skrivar - Godkjt R. Konglevoll (sign) 

Halvårsmøte måndag den 28de april 1952 i Halli 

Formann Ragnar Konglevoll opna møte med å helsa alle vel møtt og me song ”Aa liva det er å elska”. 

Han las so op ei takk frå Gudrun Ødegård og Klara Norman for kransen som var sendt til Nils Harald si 

båra. Saklista vart kunngjort og lydde slik: 1. Årsmelding II. Rekneskap. III. Val. IV. Plakatutkast V. 

nemnd til 30 årsfesten. VI. Ymse. 

Skrivaren Annemor Ove Knutsen les referat og årsmelding, som vart godkjend med ein merknad til 

meldinga frå leiknemnda, om at det var i Odalslaget me leika, og ikkje i Solørlaget. Kassestyrar Asta 

Torp las op rekneskapen som vart godkjend utan merknad. Over til val på formann, skrivar 1 

styreslem, 2dre varamann for styret, 1 revisor. Leiknemnd og spelnemnd. Ingebjørg Stenseth la fram 

dette framlegg frå valnemnda. Formann, Ragnar Konglevoll og Martin Halleland. Ragnar sa ifrå seg 

attval og Martin bad seg også fri. Frå møtelyden kom desse framlegg: Einar Kristiansen, Rolf 

Børressen og Hans Kveiland, Bjørg Aastorp meinte det var på tide å få inn nye folk og fyreslo Johs. 

Kvammen. Martin fekk 6 røyster Einar 20 røyster Børressen 3 røyster Hans 2 røyster Johannes 2. 

Einar vart med dette formann. Framlegg frå valnemnda om Bjørg Aastorp og Jon Gulberg til skrivar. 

Bjørg fekk 29 røyster Gullberg 1 Annemor 3. Framlegg om Edv. Hillestad og Jon Gullberg til styreslem. 

Det var også framlegg om Johs. Kvammen, men han bad seg fri på grunn av arbeidstida. Desse fekk 

røyster: Edvard 18 Jon 2, Torstein Vremme 11, Sigm. Gullbrå 1 Johannes 1 Knut Heggestad 1. Edvard 

vart styreslem og Torleiv Vremme som hadde 11 røyster vart 2dre varamann. Framlegg om Ekrem som 

revisor, han vart vald med handklapp. Val på 4 til leiknemnd, og dette framlegget frå valnemnda: 

Ingeborg Nygård som fekk 23 røyster, Annemor Ove Knutsen 24 røyster Hans Kveiland 23 røyster 

Mary Westlid 15 røyster Rolf Børressen 22 røyster. Dessutan fekk Ingeborg Johanssen 13 røyster 

Knut Heggestad 18 røyster Bjørg Restan 1 røyst Johannes Kvammen 1 røyst. Til spelnemnd kom 

valnemnda med dette framlegget: Minni Pettersen som fekk 35 røyster Brynjulf Westrheim 35 

røyster Bjørg Restan 32 røyster Ingeborg gytri 11 røyster Knut Heggestad 21 røyster. Framlegg frå 

møtelyden om Ragnar Konglevoll som fekk 18 røyster. 

Det nye styret vert dette: 

Einar Kristiansen formann Asta Torp kassastyrar Bjørg Aastorp skrivar Olaf Sætre og Edvard Hillestad 

styreslemer Mimmi Pettersen 1ste varamann Torleif Vreme 2dre varamann Johanne Kjærevik og E. 

Eriksen revisorer. Leiknemnd: Ingeborg Nygård Annemor Ove Knutsen Hans Kveiland Rolf Børressen. 

Spelnemnd: Mimmi Pettersen Brynjulv Westrheim Bjørg Restan Knut Heggestad. 

Framlegg frå formannen om å velje ei turnemnd, som kunde ta seg av eventuelle turar, men ingen 

stemning for det. Val på nemnd til 30 års festen den 11te oktober: Karen Jonassen Borghild Finne 

Ingeborg Gytri Marta Børressen Ragnar Konglevoll Hans Kveiland Torleiv Vreme. Desse skal 

samarbeide med styret. Det var kome spursmål frå Eidsvoll om leikframsyning den 17de mai. Johanne 

kom også med spursmål frå Østre Aker vel Nordre Skøyen Hovedgård om me kunde leike der, for det 



skulde me få kr. 100.- Framlegg om me kanskje kunne greide begge stader. Ved avrøysting vart dette 

vedteke, dersom me kunde få tidene til å passe. Kunde me ikkje det, vilde 16 til Eidsvoll og 5 til 

Nordre Skøyen Hovedgård. 4 utkast til ny plakat var innkomne og eit utkast frå trykkeriet. Desse vart 

lagt fram til gransking. Det synte seg at dei vart veldig dyre, og det vart spursmål om me skulde legge 

ut so mange pengar. Asta kom med framlegg om at me skulde bruka dei som Ingebjørg Stenseth plar 

teikna til oss og heller betale henne for det. Samrøystes vedteke. 

Formannen takka so for seg, og takka dei i styret som gjekk ut. Gav so formannsklubba til den nye 

formannen og ynskte alt godt for han og laget. Einar tok so plassen ved bordet, takka Ragnar for godt 

arbeid, og berre det kunde verta godt samarbeid innan nemndene, skulle det nok gå bra. Som vanleg 

drakk me kaffe og koste oss og tilslutt song me ”Ungdomssongen”. Møte slutta i 11 tida. Annemor 

Ove Knutsen (sign) - skrivar - 

14/5-1952 Så var det styremøte, det første styremøte med det nye styret sammen med noen fra det 

gamle styret. Einar, Sætre, Edvard, Asta og Bjørg møtte, det var det nye styret, og Hans møtte fra det 

gamle. Første post på programmet var valg av nestformann. Det kom forslag om å nytte den eldste i 

styret som nestformann, men like fullt ble vi stående ved Edvard Hillestad til tross for hans få år: 

alder 30. En del skriv ble gjennomgått: kaffen i lagene blir dyrere fra 15/4 av, fra fylkeslaget hadde vi 

fått godkjent porgrammet på festen vår 26/6-52. Vi diskuterte for og imot aksjer i det Norske Teater, 

skjønt saken var avgjort av det forrige styret. Vi fikk en orientering om turen og programmet på 

Dokka 22/6. Vi må bestille flere lagsmerker og ta opp bestilling blant medlemmene. Så tilslutt var det 

en forespørsel fra Akershus Bonde og Småbruakerlag om vi kunne danse for dem 26/7-52. Betalingen 

skulle være: gratis buss, gratis spillemann + 50 kr til laget. Dette må diskuteres på et alminnelig møte. 

[Begge de sistnevnte turer ble avlyst.]  Bjørg. (sign) 

3/6-1952. Nytt styremøte, til stede hele styret. Mimmi Pettersen møtte i stedet for Bjørg, som var i 

Danmark, og det er Mimmi som refererer. Einar leser opp skriv som er kommet. 

1. Fra Dokka var det kommet avbud, men de vil ha oss deropp til Olsok. Det må vi diskutere og 

avgjøre blant medlemmene. 

2. Skriv fra Redningsskøyta om å selge merker på dagen deres. 

3. Västeraas Folkdansgilde sender skriv. De kommer hit for å være med på det store stevnet, de 

kommer litt før tiden og vil gjerne treffe norske folk-dansere. Saken ble diskutert om vi skulle 

arrangere noe ute eller inne, for det ble på St.Hans aften. Einar skal ringe til Krüger, og saken skal 

diskuteres på dans-mandagen. [Det ble sammen med Bul en tur til Bul-hytta ved Rødkleiva.] 

4. Forslag om at utsendinger til leiklagets årsmøte: Edvard Hillestad, Mimmi Pettersen, varamann 

Guldbrå. [Ingeborg Nygård møtte i stedet for Mimmi Pettersen da Ingeborg er medlem av 

leiknemnda vår.] 

5. Forslag om utsendinger til Noregs Ungdomslags årsmøte: Ragnar Konglevoll, Bjørg Aastorp, 

varamann Ingeborg Gytri. [Disse møtte også.] 

Formannen takket og hevet så møtet. Mimmi P. (sign)  Bjørg. (sign) 

24/6-1952. Styremøte på Kaffistova der hele styret møtte. Einar førte ordet: 

1. Vi har søkt om leie av saler for kommende sesong og fått det omtrent som vi ville. Derfor godtar vi 

sal-listen. Vi får som vanlig Halli hver mandag til øving fra 25/8-52 til 22/6-53. Halli har vi fått til 30 

års fest 11/10 og til alminnelige fester 22/11 og 14/2-53. Blåsalen til 17-mai fest. 

2. Forespørsel fra Nittedal om å danse der 6/7, [medlemmene ville ikke p.g.a. ferie] 

3. Praten gikk om 30årsfesten, men intet ble bestemt. 



Så ble møtet hevet. Hele Nordahl Bruunsgt 22 summer av virkelystne lagsmedlemmer som alle har 

mer eller mindre å gjøre med forberedelser til det store stevnet her.  Bjørg. (sign)  Lest opp og funnet 

i orden. Einar Kristiansen (sign) 

26/6 - 30/6-1952. Det 16. nordiske bygdeungdomsstemne. 

Det var stort stevne her, med folkedansere fra alle deler av Norge, dessuten fra Sverige, Danmark og 

Finland. Det var et møte i vennskap og glede, fylt av liv, sang, dans, smil og farger. Mangt et vennskap 

ble oppfrisket. Vi gledet oss over møtet med så mye frisk ungdom og over synet av så mange stilfulle 

drakter og morsomme drakter, og over å høre landenes nasjonale musikk. Stevnet ble uoffisielt 

åpner av Oslo Songdanslag med en fest i Storsalen. Salen var mer enn overfylt. Programmet vårt var 

Flaggets historie, der vi hadde framvisning av 13 ”Norges” flagg av jenter i bunad, mens Bjørg Aastorp 

leste de vakre versene og fru Aastorp spilte de norske melodiene som hører til. Det gikk godt. Leikere 

fra laget vårt danste en kavalkade over folkedansene våre. Reidar Warme har lagd den og instruert 

den, og Gundersby følger med på pianoet. Kavalkaden ble en knallsuksess, Reidar har all ære av den. 

Kvelden ble videre fyllt med leik og dans, Mary og Einar hadde ”Husmannspolkaen” som et muntert 

innslag under all moroa, som gikk for seg både i Storsalen og Halli. 

Den offisielle åpning var i Rådhuset, meget stilfullt, fredag 27/6. Det var også fest i Rådhuset om 

kvelden, samtidig som det var fester i Ingeniørenes hus, Handelskolens gym. Aula, Samfundshuset og 

Storsalen. Alle kveldene var det fester, deltakerne hadde adgang til forskjellig sted hver kveld. Lørdag 

28/6 var det stort opptog gjennom byen og kjempedans på Jordal. Det var en masse tilskuere og fin 

stemning. Været hadde hittil vært snillt med oss, med litt skyet himmel, men ellers bra, men 

høydepunktet av stevnet på Bygdø søndag 29/6 ble ødelagt av regn. Likevel ble det et program 

seinere på dagen, men da ble det improvisert. Laget vårt danste kavalkaden nok en gang i Samfunns-

salen søndag kveld. Den gikk bra da også, men ikke så knirkefritt som første gang. Mandag 30/6 var 

det tur til Sundvollen og Kongens utsikt. Det var en nydelig tur der alle draktene kom til sin rett i det 

deilige været ute i den fine naturen. Det ble improvisert sang der på utsikten og alle så ut til å like 

seg. Avsluttningen var i Samfunnssalen mandagskvelden. En morsom avslutning, for vi ble invitert til 

nytt stevne i Danmark om 2 år. Og så kunne arrangementskommiteen trekke pusten igjen. Stevnet 

var over, til tross for alle mulig vansker, var både innkvartering og bespisning, programmer og 

tilstellinger gått overordentlig bra. Bjørg (sign) 

Noregs Ungdomslags årsmøte 1952, ble holdt i Ingeniørenes hus 26-28 juni. 

Det møtte utsendinger fra lagene landet over. Saklista ble fulgt punkt for punkt, men de første 

punktene tok for lang tid så de senere punkter ble forsert fram. Det var særlig årsmeldingen som tok 

så lang tid. Det var mye som det ble protestert på og mye ble diskutert. Særlig var Bergwitz frampå 

mye, han har alltid en interesant kritikk å komme med, men han tar tiden bort fra viktigere ting 

nemlig de andre store postene på saklista. En post som ”arbeidet i samskipnaden” ble fart over med 

hurtigtogs fart og med megen forvirring fra formannsplass og tilhørerrekker. Hele møtet er referert i 

”Norsk Ungdom”, derfor gir jeg bare mitt inntrykk av møtet. Jeg skjønner ikke alle dialektene som ble 

framført på møtet. Særlig forstår jeg ikke når de blir ivrige og snakker fort og hissig, og det var jo da 

jeg burde kunne følge med. Formannen Vegard Sletten er en dyktig møtestyrer, men selv han hadde 

sin fulle hyre med å holde gemyttene i tømme. I diskusjonen om medlemssskap i foreningen som 

arbeider for Europarørsle, mente møtet at formannen hadde tatt seg for store friheter. Ordskiftet om 

skolegang under 18 mnds militærtjeneste vant tilslutning om et framlegg til stortinget. Noregs 

Ungdomslag går inn for undervisning i høyskoleånd. De vil ha ungdomsarbeidere inn i den 

kommiteen som arbeider med skoleopplæring under militærtjeneste. Posten om arbeidet i lagene 



interesserte mest. Der kom de inn på folkedans og alminnelig dans og danseparagrafen og da ble det 

moro, men det var da jeg ikke greidde å følge med i alt det de sa. Jeg stemte etter beste 

overbevisning når jeg skjønte hva det dreidde seg om. Jeg stemte også en gang jeg ikke skjønte hva 

saken var, men da skjønte heller ikke møtelederen hva og hvordan han skulle ordne en avstemming. 

Slike møter vokser nok møtestyreren over hodet. Bjørg (sign) 

Styremøte august måned 

På et styremøte som ble holdt mens sekretæren var på ferie ble datoene for kaffespleisene våre 

fastsatt. Da ble godkjent på et senere ”etterpåmøte” en mandagskveld. 

”Etterpåmøte” 1/9-52. 

Et ”etterpåmøte” blir holdt den siste halvtimen av en vanlig øvingskveld. Da gjennomgår formannen 

innkomne skriv og forslag, ting som det ikke er nødvendig å vente med helt til ½ års møtet. Denne 

gangen, 1/9-52, leste Eiinar opp noen skriv som ikke var særlig aktuelle for oss. Men det ble bestemt 

at vi skulle ha biltur, opp gjennom Hallingdal til Hol og Geilo med besøk hos et ungdomslag der. Børre 

fikk hvervet å ordne med alt til turen sammen med Hans som styrer reisekassa for turen. Til 

spelnemnda måtte vi ha et nytt medlem for Knut Hegstad er opptatt på skole i vinter. Martin ble 

valgt inn. Samtidig ble det snakkert om å skifte ut 2 av spelnemnda og leiknemnda om høsten og 2 

om våren. Da kan man få en jamnere arbeid enn om hele nemndene blir skiftet på en gang. Vi skal ta 

standpunkt til dette på ½ årsmøtet i oktober. Referat fra 4 styremøter ble lest og funnet i orden etter 

at en feil var gjort oppmerksom på og korrigert. Bjørg (sign) 

Styremøte 29/8, - 1/9 -52. 

Einar, Edvard og Bjørg møtte. Einar gjør rede for det møtet han var på i leiknemnda: 

Vi får et omfattende dansprogram i vinter, noe dansk, noe svensk, mye norsk. Timen fra 7-8 hver 

mandag skal brukes til øving for de nye eller øving for alle på spesielle ting. Reidar må få betaling for 

de kveldene han underviser ekstra fra 7-8. Forslag om å øke hans betaling fra 15 til 20 kr. på disse 

kveldene. Skal vi på tur? Hans har undersøkt både ruter og priser. Det dreier seg om 22 kr og 24 kr i 

en 30 seters buss for to forskjellige turer. Vi spør på etterpåmøte om medlemmene er stemt for tur. 

Så var det lista over kaffekveldene som ble gjennomgått, den skal også taes opp på halvårsmøte. 

Halvårsmøte er 27/10-52, og valgnemnd blir valgt ca 1 måned før. Forslag om eventuelle endringer 

sendes skriftlig til styret. Bjørg Aastorp (sign) 

Styremøte 22/9. Det skal være stort møte i Rådhuset. Vi har fått 7 billetter til møtet, vi foretar 

loddtrekning mellom de av medlemmene som ikke skal danse. Fra Songdanslaget skal det danse 6 

par, vi har fanebæer og fanevakter og ved siden av de 7 billettene vi har fått, så 22 medlemmer av 

laget får anledning til å være med i Rådhuset. 

Oslo kommunenes festmøte for by og bygdelagene i Rådhuset 24/8-52. 

Kong Håkon var tilstede, det skapte fest allerede på forhånd ved å vite det. Rådhushallen var fylt til 

randen av bunadklædde folk, og faneborgen som masjerte etter hardingfeletoner opp på galleriet, 

satte enda flere farger inn i bildet. Ordfører Brynjulf Bull holdt kommunens hilsingstale til 

innflytterne, det var festtaler og hilsninger fra nordlendingenes forening som er den eldste 

innflytterforening, fra Oslo Fylkeslag og By og bygdelagsforbundet. Så var det korsang og prolog og 

allsang og folkevise dans, der også vi var med. Sammenlagt ble det en høytidsstund vi ikke glemmer.  

B. Aa. (sign) 



Styremøte 25/9. Hele styret møtte. Einar hadde vært på Arbeids utvalgsmøte og her er notatene fra 

det møtet: 

1. Spørsmål om vi har sendt inn til hovedorganisasjonen navn på medlemmene i styret og spelnemnd 

og leiknemnd. Det var allerede gjort. 

2. Sende en mann til lå lære om lysanlegget på scenen. Vi vil spørre spelnemnda om de har en mann 

de vil lære opp. 

3. Skal formannsvalget være om våren eller om høsten? For oss kan vi godt skifte valget til om 

høsten, men da må vi gjøre lovforandring. Først vil vi høre stemningen i laget vårt og finne ut hvor 

flertallet av valgene i fylkeslaget ligger angående dette spørsmål, før vi går til noe forslag om 

lovendring. Så har vi fått en del skriv igjen: Reklameskriv fra Steens trio, vi oppbevarer det om vi 

skulle få bruk for det. Musikklaget i Bul vil ha medlemmer, et skriv fra idrettslaget i Bul blir bevart, 

skjønt det ikke er aktuelt for oss. Tiggerbrev om aksjetegning i Andøy ungdomslags pensjonat + café, 

ikke aktuelt. Fra fylkeslaget foreligger listen over ledige saler i vintersesongen. Vi søker om å få leie 

Storsalen lørdag 16/1-53, men det var feiltrykk på lista akkurat den dagen. 16/1 er en fredag så 

Storsalen bortfaller for oss. Filmapperat og platespiller kan vi få låne til festene. Skal vi lage 

studiering? Det er nå ikkje aktuelt hos oss, da nesten alle her er aktive medlemmer av andre lag. 

Styret skal kompletteres: Styremedlem Sætre går ut, det samme kasserer Asta Torp og revisor 

Johanna Kjærevik. Dessuten skal det velges varamann til styret. Forslag om valgnemnd: Ekrem, Hans, 

frk. Huse. Forslaget ble godtatt. Festnevnd til kaffekveld 10/11: Arne Vik, Kvammen, Martin, Lindell, 

Ingeborg Nygård, Berit Mack, Reidun Heiestad.  B.Aa. (sign) 

Songdanslagets 30 års jubileum, 11/10-52. 

Ragnar ønsket de ca. 80 gjester, medlemmer og innbudte velkommen til et overordentlig festlig 

dekket bord. Etter sang av alle og prolog av Bjørg Aastorp kom grauten, ”alle tiders rjomegraut”, 

togendes inn båret av bunadkledde jenter. Til grauten var det spekekjøtt og fenalår og saft. Einar 

holdt en oversikt over lagets historie og der var 2 sanger ved bordet. Gjærem hilste fra Oslo Fylkeslag 

og overrekte blomster. Solberg hilste fra Leikarringen i Bul og overrakte en morsom gong-gong. 

Nesdal hilste fra losje ”Gry”. Klara Semb talte om folkedans og roste laget vårt litt. Reidar fikk 

blomster og takket pent for dem. Pelle fikk som 30 års jubilant overrakt det norske flagg og han 

takket for det. Fru Øygard blandet seg inn i Pelle sin takketale og begge to holdt en fornøyelig tale 

sammen. Der var fotografering og sang og marsj og leik, og kaker og kaffe. Nesdal leste opp et par 

stykker under kaffen. Sjå lenger fram i boka = styremøte 15/10-52. 

Styremøte 22/10-52 hele styret møtte. Jøssehärdingarnas Folkdansare sender innbydelse til deres 

35års jubileum. Vi gir forslag om at Børre og Martha reiser, da de har gamle venner der borte. Det er 

kommet 2 skriv fra Oslo Fylkeslag.  

1. Det gjelder å øke abonnementstallet på ”Norsk Tidend”. Det skal være en pressekveld til minne om 

75årsdagen for Garborgs utgiving av ”Fedraheimen”, som senere ble til ”Norsk Tidend”. 

2. En ber oss om å sette lavere inngangspenger for de militære i laget vårt. Det har vi allerede gjort 

før vi fikk skrivet. 

Fra ”En verden” har vi fått et skriv med opplysninger om deres program. De er villig til ved høve å gi 

oss foredrag om sin sak. Tilslutt leste vi gjennom protokollen fra leiknemnda.  B. Aa. (sign) 

Melding frå leiknemnda. 

I tida frå 28 april til 27 oktober -52 har Oslo Songdanslag hatt 21 leikframsyningar. 

På Bygdøy folkemuseum har ringen dansa 11 gonger: 



1. Søndag 11. mai, 6 par + 11 par frå B.U.L, Gjellesvik spelar 

2. Søndg 18. mai, 7 par Bolstad spelar 

3. Onsdag 21. mai, 10 par Bolstad og Hop spelar, Oslo Fylkeslag si stemne 

4. søndag 1. juni, 6 par, Bolstad spelar 

5. søndag 15. juni, 8 par, Bolstad spelar 

6. søndag 27 juli, 3 par + 7 par frå B.U.L. Kirkevoll spelar 

7. søndag 10. aug. 3 par Gjellesvik spelar Dansa inn på museet p.g.a. regn 

8. søndag 24. aug. 8 par, Bolstad  

9. søndag 7. sept. 7 par, Bolstad 

10. søndag 17. sept. 6 par, Bolstad 

11. søndag 5. okt. 6 par 

Andre stader laget har hatt framsyning: 

1. 17 mai Nordre Skøyen hovedgård kl . 18. 10 par 

2. 17 mai Eidsvoll kl. 2015 , 10 par 

3. 24 mai Veivesenets arb.for. Samfunnssalen 9 par. Tærum var med og dansa halling Gjellesvik spela 

4. 27 mai Ormøya Roklubb 5 par Bolstad spela 

5. 26. juni Storsalen, Kavalkade over norske folkedanser, Gundersby spela 10 par 

6. 29 juni Samfunnssalen, Kavalkade over norske folkedanser, Gundersby spela 10 par 

7. 27. juli Tur til Tangen Gård, Norderhov 3 par + 7 fra Bul, Kirkevoll spela 

8. 27 juli Folkemuseet på Hadeland, 3 par + 7 fra Bul, Kirkevoll spela 

9. 28. aug Norges Fangesamband og Griniklubben Frognersætra, franske gjester. 9 par Gjellesvik 

10. 24 sept. Oslo kommunes festmøte for by og bygdelagene i Rådhushalli 6 par + 8 par frå Bul 

Gjellesvik, Manheim, Løndal. 

Den 29. aug møtte 5 par opp på Bygdøy, men framsyninga var avlyst p.g.a. regn. 13. sept. møtte også 

en del opp på Bygdøy, men det vart ingen dans da heller p.g.a. regn. Dette halvåret hara vori travelt 

for dei aktive leikarane. På grunn av det nordiske stemnet som var i Oslo i sumar vart det mange 

ekstra øvingar og det har vore mange leikframsyningar. Den 17 mai hadde vi 6 nye medlemer som 

dansa til framsyning for første gong. For leiknemnda Annemor Ove Knutsen (sign) Skrivar  Hans 

Kveiland (sign) 

Oversikt over halvåret 28 april - 27 oktober 1952 

Det var et travelt halvår. Mange store merkedager har vi hatt og også mange små, vanlige, hyggelige 

kvelder. 

1. Det 16 nordiske bygdeungdomsstevne 26 - 29 juni. 

2. Oslo Kommunes festmøte for by og bygdelagene 24/9 

3. Oslo Songdanslags 30 årsjubielum 11/10 

5. 14 allminnelige treningsmandager + en del ekstra øving 

6. 21 leikframsyninger 

7. 9 styremøter og ett etterpåmøte.    Bjørg Aastorp (sign) 

Styremøte 15/10-52. 

Alle til stede. Vi diskuterte om å få lagets historie nedskrevet med bilder til. Kanskje vi kunne få et 

ringsystem, litt større enn de vanlige fotoalbum. 

Sakliste for ½ års møtet ble oppsatt: 1. Halvårsmelding. 2. Regnskap. 3. Forslag om forandring av 

paragraf 4 i lagets lover. 4. Valg. 1) kasserer, 2. Styremedlem, 3. varamann til styret 4. revisor. 

Er møtet enig i at vi deler leiknevnd og spelnevnd i 2x2, sånn at vi skifter ut 2 om våren og 2 om 



høsten. Fordelen er da at vi ikke vil få et helt nytt styre hver gang ved et valg. Da kan vi ved ½ års 

møtet loddtrekke om hvem som skal bli stående til neste høst, for å komme inn i rett rytme. Ekrem 

kom med forslag: formannen fra undernevnd skal ha adgang til styrets møter. Styret mener nei. Inger 

adgang til vanlige styremøter, men hele undernevnda har adgang til spesielle møter som styret 

innkaller om de finner det nødvendig. Leik og spelnevnd kan også innkalle styret om de syns det er 

nødvendig. B.Aa. (sign) E. Kristiansen (sign) 

Halvårsmøte 27/10-52 i Halli. 

Det var møtt fram temmelig mange da formann Einar ønsket velkommen og bød oss å synge ”Det 

dagast i Noreg”. Synge er noe vi gjerne gjør. Saklista som vi hadde gjort kjent på forhånd ble 

godkjent. Sekretæren leste referatene og de ble godtatt, kassereren og forsamlingen hadde intet å 

bemerke til regnskapet, det ble også godkjent. 

Så kom diskusjonen om lovforandringen. Det gjelder paragraf 4 i lovene våre. Forandringen består i 

at vi vil flytte valget av formann og sekretær til oktober, i stedet for nå i april. Meningsutveklingen 

falt kvikt: det er greitt at valget skal være i begynnelsen av arbeidsåret, oktober er bedre enn april for 

arbeidsroen, formann og sekretær må ikke bli valgt på én gang, nei, formann og kasserer må bli valgt 

om høsten sekretæren om våren for å bedre oversikt over lagsarbeidet. Dette kan styret godt være 

enig i, og formannen leser opp paragraf 4 igjen med de nye endringene. Ved avstemming viste det 

seg full enstemmighet for å godta den nye paragraf 4. Ved spørsmål om leiknemnd i stedet for 

leikrådgjevar mener formannen at leiknemnda i praksis har vis seg så nyttig at den er bedre enn 

ordningen med leikrådgjevar. Men nettopp for å få oversikt over arbeidet her også ville det være bra 

å bytte ut leiknemnda 2 og 2 ad gangen ved valgene. Ordskiftet om denne saken ble svært livlig og 

morsomt, for Ragnar mente vi var forut for vår tid. Fylkeslaget hadde ikke oversikt over valgene i 

andre lag, dessuten kunne vi ikke gjøre mer enn å vedta lovforslaget før Fylkeslager hadde nedlagt 

sin godkjennelse av det. Avstemming over leiknemnd eller rågiver viste enstemmighet for leiknemnd. 

Den skal skiftes ut i puljer på 2 og 2, men hvem som skal skiftes og hvem som skal stå, bestemmer vi 

til våren. Det nye lovforslaget må godkjennes av Fylkeslaget før vi kan foreta noe valg etter den nye 

loven. Paragraf 4 lyder sånn nå: Styret skal være på 5 medlemmer, derav 2 jenter og 3 gutter eller 

omvendt. De blir valgt for 1 år. Formann og kasserer velges på ½ årsmøte i oktober, sekretær  i april. 

Dertil blir det på hver ½ årsmøte valgt 1 styremedlem og 1 varamann for styret og 1 revisor. 

Tjenestetiden er 1 år. Leiknemnda består av 4 medlemmer, 2 velges i april, 2 i oktober. Tjenestetid 1 

år. Det var ivrig diskusjon om vi kunne rette oss etter den nye loven med én gang, men ved 

avstemmingen var flertallet bestemt på at vi ikke kunne rette oss etter lovforslaget før Fylkeslaget 

hadde godkjent det. Den samme ordningen for spelnemnda som for leiknemnda ble også foreslått, 

men det får vi altså ta standpunkt til til våren. 

Valget foregikk greitt. Først fikk vi navnene på kasserer-kandidatene: Ingeborg Gytri og Martin 

Halleland. 1) Ingeborg ble kasserer, 23 stemmer mot Martins 7. Styreslemmet skal denne gang være 

en gutt. Forslag om Kvamen uten at han var spurt, fra salen forslag om Martin, Gulberg, Helge. 2) 

Martin Halleland ble styremedlem, valgt med 17 stemmer, Helge fikk 7, Gulberg 4, 3 blanke. 

Styresmedlem skal være en dame og det er forslag om Marta Børresen og Mimmi Pettersen. 3) 

Marta Børresen ble varamann, 20 stemmer mot Minnis 10. 4) Revisor gjenvalgt Johanne Kjærevik. 

De innkomne skriv var om prisnedsettelse for militære. Vi har sendt brev til Fylkeslaget der vi 

forteller dem at vi har praktisert ½ pris for våre egne militære. Så var det propaganda skriv om 75 års 

dagen for Norsk Tidend, og en innbydelse til laget fra Jøsshärdingarnas Folkdanslag til deres jubileum. 

Vi vil sende Marta og Børre dit, siden svenskene helst vil ha dem der. De ble tilsagt ½ reisestønad og 



de skal få med en gave. Men Børre skjønner ikke hvordan han skal få forklart svenskene hvorfor de 

ikke var budne vår 30årsjubileum vi har plikt mot våre venner, mener han, andre mener at vi må 

begrense oss på grunn av vår økonomi, og holde vennskaper oppe med utvekslingsturer i stedet for 

dyre invitasjoner. En slik sak kan sees fra mange sider, og Songdanslager har venner så mange steder. 

Så var vi kommet til ymse. 1) Festkommité til kaffespleis 10/11: Ingeborg Nygård, Berit Mack, Reidun 

Heistad, Kvammen, Halleland, Vik. Fantefylgje skal Ragnar avvikle for den kvelden. 2) 

Reisegodtgjørslen for Bygdøy er nå 1 kr, forslag om å høyne den til kr 2. Men vi må undersøke først 

om vi kan sende søknad om det. Dette vart forhøya til kr 2. Dette på møtet 12 januar. Vi avsluttet ½ 

årsmøtet meget hyggelig med kaffebord.  Bjørg (sign) 

Styremøte 29/10. Frammøtte var hele gamle styret og de 2 nye Martin Halleland og Ingeborg Gytri. 

Asta Torp og Sætre var her liksom på avskjedsvisit. Vi hadde ikke andre saker å diskutere enn 

presangen til Sverige, og forslagene kom villig nok. Så dro vi i byen på kvelden og kikket i vinduer og 

bestemte oss for en pen tinnvase med røde nelliker i.   Bjørg (sign) 

Styremøte heime hos Einar 21/11-52. 

Det er hyggeligere å ha styremøte hos medlemmene. Da går møtene mer som en hyggelig prat, og vi 

får også som regel kaffe og noe å bite i. Enda greier vi å få gjort kva gjerast skulle. Denne gangen var 

det flere skriv som var kommet. 

1) Noregs Ungdomslag minner om ungdomsdagen, dessuten vil laget at vi skal selge bøker og få inn 

minst 50 kr på en av festene våre, sånn at vi kan støtte Noregs Ungdomslag med minst 50 kr. Vi 

skriver svarskriv, der vi ber om vi kan få slippe. 

2) Oslo Fylkeslag sender brev om program som vi kan få leidd. Det er mye godt program, så vi 

oppbevarer brevet om vi skulle kunne nytte noe. 

3) Referat fra arbeidsutvalgsmøte har jeg fått, dere kan få lese det hos meg. 

4) Skriv fra flyktningehjelpen. Vi kan få foredrag og film mot at de får penger. 

5) + 6) Oppfordring om folkegave til Det Norske Teater, og Noregs Ungdomslag bifaller 

oppfordringen. 

7) Så var det skriv om studiering igjen. Fremdeles ikke aktuelt for oss. 

Tilslutt ga vi forslag om nemnder til julemøtene. Disse ble nesten godtatt på nærmeste øvingskveld 

og de ble seendes slik ut: Julemøte 15/12, Hans, Brynjulf, Lindell, Helga, Reidun, Heiestad, Ingeborg 

Nygård. Juletrefest 5/1, Asta, Tora, fru Ekrem, Ekrem, Gulberg, Jørn. 

Referat fra 3 fester nå på førvinteren 

Vi hadde kaffespleis 10/11. Den var hyggelig. Der var gode kaker og kaffe, mye prat og moro. Ragnar 

hadde Fantefylgje, der han virkelig slo et slag for å friske oss opp med litt kritikk, både over avisa vår i 

særdeleshet og oss sjøl i alminnelighet. Takk for den åpne kritikken, Ragnar, sånt viser positiv 

innstilling og jeg bifaller det i høy grad. Martin ledet festen godt, vi danste noen morsomme danske 

danse, der de danske jentene foreviste og spilte til. En hyggelig fest. 

Mindre hyggelig var den åpne festen i Halli 29/11. Der kom nesten ikke folk, verken medlemmer eller 

andre. Vi hadde god musikk og god danseplass, vi som var der. Martin skulle ha ledet, men han fikk 

forfall. Reidar Varme hoppet velvillig og greitt inn i stedet. Av program var det god opplesing ved 

Anders Dolve og et godt arrangert allsangprogram ved Reidar Varme. Mon om inntektene den 

kvelden dekket underskuddet? 



God og meget nærende kost fantes det nok av på julefesten 15/12-52. Eg festlig bord av ferdig 

dekket og ventet på storinnrykk kl. 1930 presis. Det ble ikke presis, bordpynten blomstret aleine 

temmelig lenge og ga god reklame for Ingeborg Gythris og Helga Enevoldsens flittige hender. Etter 

maten ble det mye sang og dans og sang igjen. Reidar hilste fra Karlstad, Børre fra Arvika og Martin 

hilser til Danmark. 

Styremøte hos kasserer Ingeborg Gythri 17/12-52 

Igjen var det nye skriv. 

1) Skriv fra Noregs Ungdomslag om danseføresegnene. 

2) Innbetalings til Norsk Tidend = 18 kr. Vi syns bladet er så dårlig at vi ikke vil betale noe til det. 

3) reklame fra en trio som vil spille. 

4) Bul skal ha skøytestevne. 

Annemor ga referat fra leiknemndas møter skriftlig. Vi vil heller ha det muntlig seinere, så vi kan da 

heller innkalle til møte med leiknemnda der referatene kan bli gitt. Etter noen diskusjon om 

referatene godtok vi disse denne gangen slik som de var. Vi sender brevet om forandringen av 

paragraf 4 i loven vår til Fylkeslaget. Også diskuterer vi litt om den åpne festen vi skal ha i Halli 14/2-

53. Kanskje vi kan få gjort noe ut av den?   Einar Kristiansen (sign) 

Juletrefesten 5/1-53 

gikk av stabelen i ”Halli” i stor og god stemning. Folk fikk høve til å hygge seg den kvelden. Det var 

mye folk tilstede og dessuten flere barn. Vi hadde juletre og film og gode kaker og god kaffe. Og da 

barna også fikk tildelt poser, så var også slutten på denne kosekvelden fullendt. 

Styremøte hos Einar 9/1-53. 

Disse var med: Ingeborg, Einar, Edvard og Martin. Bjørg ligg for tida på Ullevål sjukehus og er difor 

forhindra. Varamann, Marta Børresen var innkalla, men møtte ikkje. Formannen refererte først eit 

par skriv som for laget vårt er av mindre interesse. Det vi elles skulle drøfta, var sakene som skulle 

fram på lagsmøte mandag 12 januar, særleg då om festen 14 februar i Halli. Martin Halleland (sign) 

 

Lagsmøte mandag 12-1-53 

Først var rereratboka opplest, før godkjenning vart det gjort merksam på ein par små feil og desse 

vart korrigert. Like eins kom Ragnar med det at han meinte lagsreferatboka ikkje måtte visa for mykje 

av personlege skryt av ymse postar som f. eks. det til hans avis. Rereratboka skulle berre syna dei ting 

som skjer i eit lag utan nokre kommentarer til det. Deretter vart so festen den 14 februar drøfta, det 

synde seg at stemningen var for forslaget til styret om å holde ein fest med innbudne frå Hønefoss, 

Hobøl og Skiptvedt. Likeeins kom formannen med framlegg om at ein del av dei eldre medlemmene 

skulle gå saman om arbeidet med å få laga til ein lagsalbum. Desse vart valgt: Gustav Pettersen 

(Pelle), Rolf Børresen, Martha Børresen, Ingeborg Nygård, Johanne Kjærevik og Mimmi Pettersen. 

Under saksposten ”ymse” kom det so til ein kvass ordstrid om ymse ting som Børresen meinte styre 

hadde ste for. Referatet av denne diskusjonen burde helst vera teke opp på lydband om ein skulle 

kunne få noko ut av striden. Lenge etter at møtet var slutt, gjekk ordstriden kvasst.  Martin Halleland 

(sign) 

Styremøte hos Bjørg 20/1. 

Alle møtte, bare ikke Martin. Formannen forteller oss at vårt forslag til endring av lovene våre gikk 

igjennom uten bemerkninger på det siste arbeidsutvalgsmøtet. Da må vi få trykt opp nye kort med 



lovene våre. Vi fikk takkekort fra Sætres for oppmerksomheten ved begravelsen hos dem. Et 

reklameskriv fra Oslo Filmsirkel med tilbud om filmer og opptreden. Skriv fra fylkeslaget om deres 

årsmøte 22/2. Vi kan sende 1 representant dit. Skrivet om skitevlinger kan dere få lese her hos meg. 

Vi avslutter med en diskusjon om danseføresegnene, styret mener at de bør stå som de er, men 

lagsflokken skal ta avgjørelsen på første etterpåmøte. 

Styremøte hos Ingeborg 3/2-53. 

alle møter. Festen 14/2 ble planlagt til alle detaljer. Budsjettet ble satt opp. Vi har fått svar på 

invitasjonene våre. Utsending til Oslo Fylkeslags årsmøte syns vi bør bli formannen. Brev fra 

Fylkeslaget om valgforslag til deres årsmøte. Undertegnet valgnemnda. Brev om studiemøte i 

Sørlandslaget. Referat fra siste arbeidsutvalgsmøte kan dere lese hos meg. Vi vil ha etterpåmøte 

mandag 9/2. Forslag til kommité til 23/2: Einar, Per, Arne Wiik, Astrid, Rusken, Magnhild. De skal 

arrangere en ”dansk” kveld. 

Lagsmøte (etterpåmøte) 9/2 i Halli. 

Nestformannen leder møtet, da formannen måtte gå. 

1) Utsending til Oslo Fylkeslags årsmøte, forslag om Einar eller Edward. Edward valgt. Annemor 

varamann. 

2) Danseføresegnene. Edward leser dem opp, leser også forespørselen, og sier at styret mener at 

føresegnene bør stå. Martin forklarer dansens stilling på ungdomsmøter i lag både i Oslo og i 

bygdene. Helge mener vi må se saken fra ungdomslagenes side. Avstemming og kontra avstemming, 

enstemmighet for at de blir stående. Arne, Per, Astrid E., Rusken og Magnhild ble valgt til kommité 

for den 23/2. 

Kaffespleis 23/2 og fest 14/2. 

Først festen 14/2. Vi hadde invitert folk fra Hønefoss, Lillestrøm, Skiptvedt og Hobøl. Fra Hobøl kom 

bare 1, og det var ball derute samme dagen. Fra de andre lagene møtte ca 40, men Songdanslaget 

møtte fulltallig og hadde også med noen bekjente. Det ble en trivelig fest. Vi hadde gode smørbrød 

og kringler og kaffe. Av program var det danset en del av kavalkaden fra isommer med akkurat de 

samme danserne som alltid ellers. Kavalkaden ble danset på scenen mens vi enda satt ved bordet. 

Seinere på kvelden danset alle de andre danserne en framsyning, dette var et meget positivt tiltak, 

det viser at vi har rekrutter som kan tre inn i framsyningsdans om vi skulle falle på den tanken å skifte 

ut framsyningsringen en gang. Ellers hadde vi allsang og leik og dans og utlodning. Alle hygget seg så 

det ut for, skjønt noe hygge er det vel ikke å gå på fest og drikke seg full og så sitte i bilen og spy slik 

som noen av Skiptvetingene gjorde. Det er ikke etter vår smak. Men formann og dørvakter gjorde 

hva de kunne for å stable vedkommende på beina, og utskeielsen ødela ikke moroa for de andre. 

Bjørg Aastorp (sign)  Einar Kristiansen (sign) 

Kaffespleisen 23/2. Dette ble en hyggelig og morsom fest. Festkommiteen hadde gjort vanlig godt 

arbeid, d.v.s. sørget for mat og underholdning. Kaffen og kakene ble inntatt sittende på stoler midt 

på gulvet, og stoler brukte vi også som bord. Underholdningen var danske danser som Reidar og 

Helga lærte oss mens fru Stenseth spilte til. Det var veldig moro og stor stemning, men du verden så 

slitsomt. En trenger god pust til så anstrengende danser. 

Styremøte på Gildevangen 27/2-53 

Hele styret møtte. Vi har fått 5 invitasjoner til 30års fest i Fylkeslaget. Dessuten skal en ring fra oss 

danse ”Jonsoktid” der. Vi vil foreta loddtrekning om invitasjoene, slik at de som danser ingen billett 



får. Det skal være både et festmøte om ettermiddagen og en fest om kvelden, og vi har 5 invitasjoner 

til hver. Loddtrekningen ble foretatt etter medlemsnummerne mandagen etter dette styremøtet. 

Styremøte hos Bjørg 5/3-53. Alle møtte. Forslag til valgkommité til ½ års møte: Annemor, Berit 

Mack, Jørn Thomassen. Komité til kaffespleis plamemandag:  Ingeborg Gytri, Laura Venås, Hilda Ella 

Sætre, Jørn Thomassen. 

Styremøte i Halli 7/3-53. Edvard, Einar, Ingeborg og Bjørg møtte. Vi planlegger etterpåmøte 16/3 

med denne saklista: 1. Valg av valgkommité. 2. Reidars medlemskap. 3. Gjøre laget kjent med det nye 

styret i Oslo Fylkeslag. 4. Vi har fått nye medlemmer som vi ønsker vel møtt i lagsflokken. 5. Bønn fra 

kassereren om å være rask og grei i kassa. 6. Referat. 

Etterpåmøte 16/3 i Halli. 

Alt for mange går heim. Formannen ønsker de nye medlemmene velkommen. Reidar Varme er en av 

dem. Nå er instruktøren medlem av laget. Styrets forslag til valgnemnd: Annemor, Jørn, Berit Mack 

ble tatt til debatt. Jørn vil helst slippe, Berit mener hun er for ny. Nye forslag fra salen blir Asta, Vesla, 

Reidun, Holger. Ved avstemming så saken slik ut: Annemor 24, Jørn Thomassen 25, Marit 13, Asta 13, 

Reidun 6, Holger 4, Vesla 2. Det ble lodd trekning mellom Asta - Berit, Asta ble trukket ut. 

Valgnemnda ser da slik ut: Annemor, Jørn, Asta. Angående Reidars medlemskap så er han ikke den 

første instruktør som er medlem av laget. Øygards var også medlemmer. Reidar får 

medlemskontingenten som forhøyelse i sin lønn. Fra Oslo Fylkeslag er det kommet brev om et 

programmøte 19/3. Ingeborgs bønn om å være raske og greie i kassa og betale for flere ganger, var 

inntrengende nok. Så nå blir det nok bedre. 17 mai skal diskuteres på arbeidsutvalgsmøte. Vil vil ha 

toget opprettholdt? Joda, det vil vi. Referat lest, funnet i orden. Det ble en liten diskusjon om de 

personlige meninger i referatboka, da jeg mener det bør være litt personlighet bak et referat, 

lagsflokken er delvis enig. Børresen forlanger referatboka rettet et sted før jul der det står at 

Børresens fikk ½ reisegodtgjørelse på Sverigeturen. Han betalte alt selv, fordi han ikke var fornøyd 

med måten vi hadde gjort valget av de to reisende og reisegodtgjørelsen på. Og det er også mindre 

fornærmende om vi først diskuterer pengetilskuddet og så finner ut hvem som skal reise. I dette 

tilfelle betalte Børre 1/1 reisa sjøl. Vi skal være med på Vossalagets Sivlekveld 22/3. Komité til 

kaffikvelden 30/3 ble som foreslåt L. Venås, I. Gytri, Jørn Thomassen, Herr og fru Sætre. Lovene våre 

skal trykkes, Jørn ber om å få sangene våre trykket opp hendigere enn de store arkene, men 

dessverre arkene er nok de billigste og det avgjør saken. Til slutt sang vi ”Å leva det er å elska” som 

vanlig.  Bjørg Aastorp. (sign) 

Kaffekveld i ”Halli” 30/3. Til den bestemte tida kl 1930 var det berre komen nokre få. Det ser ut for at 

på kaffikveldene er det ekstra vanskelig for ein god del å møte til rett tid, og når dei så endelig kjem, 

tek det heller lang tid før at dei kan bli med i dansen. Men etter Hans Bergs faste tonar var det ein del 

som nytta høvet til å svinga seg. Ca klokka 21 ynskte Jørn Thomassen oss velkommen og baud oss til 

kaffi. Og tradisjonen tru, benka vi oss som valig rundt om på golvet. I kaffipausa fikk vi so lagsbladet 

”Fantefølje” opplese ved Jørn. Deretter fikk vi ein musikknovelle fortalt og spela av fru Stenseth, og 

lagsflokken som var delt i eit A og eit B lag, fekk syna sin kjenskap til musikkstykkene ved å fortelja 

kva det var. Jørn og Martin var poengdomarar, og med nokre få poeng over sigra A laget. Etter 

kaffipausen bar det so laus med song- og turdans, men tida etter kaffi går alltid så fort, so om ikkje 

lang tida var klokka 11. Før vi  for kvar til seg, ynskte formannen oss ei god påskehelg og takka for 

samværet.  Martin Halleland (sign) 



Styremøte med leiknemnda 9/4-53 

Alle møtte både i leiknemnd og styre. Annemor har referert fra leiknemndas arbeide. De har satt opp 

rettningslinjer for sitt arbeid sjøl. Disse retningslinjer er godkjent av styret, men Bjørg mener det må 

enda en setning med i arbeids-linjene. Det må presiseres mer bestemt at framsyningene blir mer 

fordelt på lagsflokken. Vi diskuterer det nye forslag, blir enige og utvider rettningslinjene for 

leiknemnda. Dette skal leses opp for lagsflokken på ½ årsmøtet. 

Et lite etterpåmøte 13/4-53 

Innkomne skriv: 

1) Skriv angående studiekurs på flere steder i landet i sommerferien. 

2) Takkekort fra fylkeslaget for oppmerksomheten på 30 årsfesten. 

3) Invitasjon til Ringeriksringen sitt avslutningsmøte av leikskeidet i vinter på Ringerike folkehøyskole 

25/4-53. 

4) Ekrems stiller sin hytte på Dokka til vår disposisjon i pinsen 24/5-53. 

For begge turene viste lagsflokken interesse og glede. Skal vi lage en 3mannskommité til å ordne 

Dokka turen? 

Styremøte 14/4-53 hos Ingeborg Gytri. Alle møtte. 

1. Referat fra siste arbeidsutvalgsmøte ble lest. Dere kan få lese hos meg. 

2. Sakslista til ½ årsmøte ble seendes slik ut: 1) Referat og årsmelding - årsmelding fra leiknemnd. 2) 

Regnskap. 3) Valg på : formann for ½ år, sekretær, 1 styremedlem, varamann, 1 revisor, 2 til 

leiknemnd, 2 til spelnemnd. 4) Nemnd til 17 mai fest. 5) Et styreframlegg (om kontingenten for ikke-

medlemmer) 6) innkomne skriv 7) Ymse.    Bjørg Aastorp (sign) 

½ Årsmelding for halvåret 27/10-1952 til 20/4-1953. 

Dette er et halvår uten særlige merkedager. Vi har hatt få leikframsyninger og ingen større 

arrangementer. 

1. 16 alminnelige treningsmandager og en del ekstraøving i timen 7-8. 

2. 3 kaffekvelder, fest før og etter jul. Åpen fest 29/11-52 og fest 14/2-53 der folk fra Skiptvedt, 

Hobøl, Lillestrøm og Hønefoss var invitert. 

3. 5 leikframsyninger.    Bjørg Aastorp (sign)  Einar Kristiansen (sign) 

Melding fra leiknemnda 

Framsyningar i vinterhalvåret fra 27/10-52 til 20/4-1953. 

1. På festen i Halli 14/2-1953 dansa 9 par eit utdrag av kavalkaden og 15 par dansa eit program i 

salen. Bolstad spela. 

2. Den 5/3-53 dansa 7 par i Noregs Ungdoms herbergers hus på Olaf Ryes plass 2 for foreningen 

”Samhold” for pensjonerte kvinner. Berre songdanser. 

3. 15/3-53 dansa 10 par ”Jonsoktid” i Teatersalen på Oslo Fylkeslag sitt 30 års jubileum. 

4. 22/3-53 dansa 6 par i Halli på Vossalaget sin Sivlekveld. Tre Sivlesongar vart dansa. 

5. 29/1-53 var 11 stk med i Sognelaget for å hjelpe til med leiken på eit lagsmøte. Reidar Warme 

kåserte om dans, og Bolstad spela slåttar, han spela også på munnharpe. 

Disse 5 gongene vi har vore ute, har ikke laget tent eit øre, det er gratis dans alt. Timen frå 19-20 har 

vore nytta til å trene på polsen, til ekstraøving på program og no til Francaisen. Leikprogrammet som 

vart sett opp for hausten og vinteren er no snart gjennomdansa. Av dei 43 danser som var sett opp, 

har vi dansa gjennom 30 dansar. Også har vi dansa mange nye og repetert mange ved sida av. 



Leiknemnda har hatt 3 møter og 1 møte saman med styret.  Hans Kveiland (sign)  Annemor Ove 

Knutsen (sign) 

½-årsmøte 20/4-53 i Halli. ca 35 medlemmer er tilstede. 

Styremøtet ble holdt etter denne saklista. 1. Referat og ½ årsmelding, ½ årsmelding fra leiknemnda 2. 

Regnskap 3. Valg: formann, sekretær, 1 styremedlem, 1 varamann, 1 revisor, 2 til leiknemnd, 2 til 

spelnemnd 4. Nemnd til 17 mai fest. 5. Et styreframlegg (om kontingenten for ikke medlemmer 6. 

Innkomne skriv 7. Ymse. 

Formannen ønsket velkommen, og leste saklista som ble godtatt uten merknader. Så ledet 

formannen møtet videre etter den oppsatte plan. Sekretæren leste referatet og ½ årsmelding, de ble 

godtatt etter noen små forandringer. ½ års melding fra leiknemnd ble godkjent. Annemor leser 

leiknemnda sine retningslinjer. De er allerede godkjent av styret, men lagsflokken skal kjenne til disse 

retningslinjer. Regnskapet ble slått opp på tavla og kassereren leste det også opp. Det ble godkjent 

med bare en underskrift av revisor. Den andre revisoren skal revidere samme kveld. 

Valget. Formannen takker for seg for sitt år i styret, før vi går til valg. Annemor er formann i 

valgnemnda, hun ber instendig Einar om å fortsette som formann i det hun mener at Einar ikke har 

sagt bent nei. Einar gjør forslag om Martin som svarer benektende. Bjørg foreslår kvinnelig formann 

og nevner Magnhild. Annemor og Ingeborg blir også foreslått men sier nei. Mimi nevner at vi ikke må 

ta en helt ny grønn en som formann, sjøl om det er meningen at de gamle skal sjaltes ut. Bjørg mener 

at Magnhild i dette tilfelle har lagskunnskap nok. Så går vi til formannsvalg mellom Magnhild og Einar 

og Ingeborg, som får henholdsvis 4, 28 og 5 stemmer. Einar blir formann igjen, denne gang for ½ år 

ifølge den nye loven valgt med 28 stemmer. Valgnemndas forslag til sekretær var Reidun Heistad og 

Magnhild Westrheim. Stemmetallet ble likelig fordelt med 17 og 18, og Magnhild Westrheim ble 

sekretær valgt med 18 stemmer. Som styremedlem ble foreslått Edward, som fikk 9 stemmer Reidun 

som fikk 13 stemmer Holger som fikk 1 stemme Rusken som fikk 1 stemme Ingeborg Nygård som fikk 

11 stemmer. Reidun Heimstad blir styremedlem valgt med 13 stemmer. Edward blir da varamann, da 

varamann denne gang skal være en mann. Som revisor er Eikrem innstilt på gjenvalg, han er villig og 

vi klapper ham inn. Bunadsjef Ingeborg Nygård foreslått, alle er enig og vi klapper. Reidar mener at 

husbunad også går under dette hvervet, men det er vi ikke enig i, for vi har andre som tar seg av det. 

Leiknemnd: 2 står til høsten det er Annemor og Børre. Valgnemnd foreslår Reidar og Ingeborg Nygård 

som nye. Reidar mener at det bør være 4 i leiknemnda + instruktøren som sjølskreven deltaker når 

det trengs som teknisk rådgiver. Formannen er enig, mens Jørn mener instruktøren bør være fast 

medlem. Holger støtter Reidars framlegg. Ved håndsopprekning avgjør vi at vi velger 2 til nemnda og 

Reidar utenom. Forslagene blir Ingeborg 23 stemmer, Sætre 21 stemmer Rusken 14 og Jørn 13 

stemmer. Valg av spelnemnd: Martin sier han kan stå, Per Westby som formann, Laura Venås og Fru 

Stenseth blir klappet hjertelig inn og så tar vi en hyggelig kaffepause. 

Festnemnd til 17mai fest i Blåsalen? Mary og Jørn melder seg frivillig. Marta Børresen også og Holger. 

”Fantefølje” kommer ut ved Mary og Jørn. Styreframlegg om kontingenten for ikkemedlemmer som 

styret mener bør forhøyes fra 1 kr til 1.50 Framlegget ble godtatt. Innkomne skriv var nok bare 

diskusjon om turen til Hønefoss, hvordan de 6 som skal reise best skal komme i veg. De drar av sted i 

privatbiler. Så ble ordet fritt under posten ymse. Marta Børresen snakket om en Oppstadvev som 

laget eier. Den står på loftet hos Børresens og er til for å brukes. Det er en mannsbunad til salgs. Det 

er Jørn som selger sin gamle. Dermed var møtet slutt. Formannen takker for all tillit og for god hjelp 

som er ydet i alle komitéer dette året. 



Styremøte torsdag 30/4-1953. 

Møtet vart halde i Nordahl Brunsgt. 22. Som skikken er møttest både det gamle og det nye styret. Dei 

tilstadesverande var Einar Kristiansen, Ingeborg Gytri, Edward Hillestad, Reidar Heimstad og 

Magnhild Westrheim. Bjørg Åstorp og Martin Halleland møtte ikkje. Etter og ha prata og kosa oss 

over ein kopp kaffi med bollar til gjekk vi over til sjølve møtet. Formannen ynskte dei nye i styret 

velkommen og sa at han vona på godt samarbeid i det komande halvår. Samstundes vill han nytta 

høvet til å takka dei som no er gått ut av styret for samarbeidet. 

I. Det fyrste som så stod på programmet var val av nestformann. Då ikkje det noverande styret var 

fulltallig frammøtt vart saka samrøystes utsett til seinare. 

II. Då spelemannen vår, Bolstad har sagt opp frå hausten av lyt vi sjå og få oss ein annan. Formannen 

tok så til orde: Vi må ha ein spelemann som både er flink og er til å lita på. Eg gjer framlegg om 

Magne Manheim. Framlegget vart samrøystes vedteke. Formannen tok på seg og snakka med 

Manheim. 

III. Skriv frå Oslo Fylkeslag om vi er viljuge til å leika på Bygdøystemna 7. juni, i år og. Det er vi. 

IV. Sallista vart oppsett, og det vart søkt om ”Halli” til leikøving kvar måndag i tida frå 24/8-53 til 

14/12-53, og frå 4/1-54 til 14/6-54. Elles vart det søkt om desse salane til festar: ”Halli” 3/10-53 og 

21/3-54. Storsalen 28/11-53 og 6/4-54 og Blåsalen 17. mai-54.    - Skrivaren - 

Leikøvinga 4/5-53 vart litt utanom det vanlege avdi Bjørg og Helge Brånen spandera kaffi og kaker 

på oss. Me sessa oss på stolar omkring i salen, og hadde ei retteleg gild ”radlestund” medan Bjørg og 

Helge heile tida var på farten og sytte for at koppane våre ikkje var tome. 

17. maifesten 1953 vart halden i ”Blåsalen”. Festen vart styrd av Mary Westli og Jørn Tommassen 

hadde skrive prolog. Som ventande kunne vera var dei fleste trøytte og slitne etter leikinga og ståket 

før om dagen, men stemninga og smila kom likevel fram då me hadde styrkt oss med sterk, god kaffi 

med rundstykker og kringler til. Utpå kvelden laga fru Stenseth til ein operette der lagslemene sjølve 

var operasangarar. Dette vart sjølvsagt vanskeleg avdi dei fleste av utøvarane var urøynde når det 

galdt operettesang, men fru Stenseth var ein meister til å inspirera  og aktivisera lemene, slik at kvar 

ytte det han kunne og tonane klang fyldige ut i Blåsalen. Så vart det dansa og atter dansa utetter 

kvelden, med småprating innimellom. Og det var trøytte, men smilande andlet på 

Songdanslagslemene då dei i 030 tida rusla heim.  

På leikøvingar i mai-juni vart desse skriva opplesne ved formannen Einar Kristiansen. 

I. Frå O.F. Styret i O.F. såg seg nøydde til å innføra røykeforbod i salane. Røyking ville berre tolast når 

laga hadde kaffikveld og det vart røykt ved borda. - 

II. Frå O.F. der dei takkar for hjelpa på Bygdøystemna 7/6-53. Det hadde vore berre vellæte å høyra 

om stemna, og det var svært gildt avdi det var O.F. sine lemer som stod for alt programmet. 

Referat frå kaffikvelden i Halli den 22/6-1953. Det var spelenemnda som stod for programmet 

denne kvelden. Etter at me saman hadde sunge ”Se Norges blomsterdal”, ynskte fru Stenseth oss alle 

vel møtt. Ho sa m.a. at spelnemnda ville freista gjera kvelden så avvekslande som råd var, og at me 

skulle få sjå og høyra sang, dramatikk, lyrikk og komikk. Dette høyrdest svært lovande ut, tykte me, 

og då opningsvisa ”Frem med smilet vart sunge synte det seg at der var skjulte krefter både bak 

senetepper og pianoet. Rett som det var kika det fram eit hovud frå ein av stadene og sang det som i 

grunnen vart slagordet for kvelden ”Frem med smilet”. Den lyriske delen sytte Per Vestby for, og 

Vidar Pettersen stod for den dramatiske delen. Båe hausta stor fagning. Elles fekk me meir visesang 



utpå kvelden. No er det freistande og nytta den gamle, velbrukte setninga ”Då meg gjekk heim var 

me alle samde om at det hadde vore ein gild kveld” Og ein gild kveld var det, særleg avdi alt 

programmet vart utført av våre eigne. 

Sidan me tok til att med leikøvingane att i haust har desse skriva vorte lesne av form. Einar 

Kristiansen: 

Frå O.F. som hadde lagsleiderskeid i tida 14/9-18/9-53. Form. oppmoda interessert om å gå på 

skeidet. 

Oslo Songdanslag hadde open fest i ”Halli” den 3. okt. 1953. Festen tok til kl. 1930 Vi hadde Berg til å 

spela denne gongen og. Stemninga var helst på nullpunktet til vi sette i gang med ein marsj og 

deretter ein ”Familievals”. Men då kom det endeleg liv i laget. Inga Rudsvåg sang til oss, og ho vart 

godt lika etter klappinga og døma. Ei fin fruktkorg vart utluta og.  

På leikøvinga 5/10-53 las Reidun Heiestad opp styret sitt framlegg til valnemn: Edv. Hillestad, Vesla 

Nygren og Mimmi Pettersen. Då Mimmi Pettersen ikkje hadde høve til å vera med, vart Sigmund 

Gullbrå vald i hans stad. 

Styremøte måndag 19. okt. i ”Halli” før leikøvinga tok til. Heile styret møtte. Saklista for halvårsmøte 

26/10-53. Den vart sjåande ut slik: 

I. Referat og melding frå skrivaren. II. Rekneskap med kassastyraren III. Val på: 1. formann etter Einar 

Kristiansen 2. kassastyrar etter Ingeborg Gytri 3. ein styreslem etter Martin Halleland. 4. ein 

varamann til styret etter Marta Børresen. 5. revisor etter Johanne Kjærevik. 6. to lemer til 

leiknemnda ette Rolf Børresen og Annemor Ove Knutsen 7. to lemer til spelnemnda. IV. Innkomne 

skriv. V. Ymse. 

Melding frå leiknemnda til halvårsmøte måndag den 26. okt. 1953. 

Framsyningar i sumarhalvåret frå 20. april til 26. okt. 

På Bygdøy Folkemuseum: 

10. mai dansa 7 par Bolstad spela 

17. mai dansa 5 gutar 4 jenter saman med B.U.L.ringen Løndal spela 

31. mai dansa 8 par Løndal spela 

23. juni dansa 3 gutar 2 gjenter saman med BULringen 

28. juni dansa 5 par Bolstad spela 

12. juli dansa 4 par Bolstad spela 

19. juli dansa 3 gutar saman med B.U.L.ringen 

26. juli dansa 4 par Bolstad spela 

Den 31. mai var ein del av medlemene med på Bygdøy, der Oslo Kamera Klubb filma ein del folkedans 

og turdansar. Den 7. juni dansa 8 par på Oslo Fylkeslag si stemna på Bygdøy. Bolstad spela. 

Dessutan har me dansa 

den 17. mai på Tåsen Gamlehjem 3 par, på Furuseth 3 par, på Ullevål Sykehus 4 par alle stader saman 

med B.U.L.ringen. Bolstad spela. 

22. mai på Jordal Amfi 9 par saman med B.U.L.ringen Bolstad og Løndal spela. 

19. juni på Brandbu 7 par Bolstad spela 

28. juni på Restaurant Dronningen 5 par Bolstad spela. 

5. juli i Nittedal 5 par ingen spelemann 

6. sept i Bærum 7 par Bolstad spela 



13. sept på Ullevål Stadion 9 par saman med B.U.L. ringen 

19. sept. for Den Norske godtemplarorden, Møllergt 38 6 par dansa, og Manheim spela. 

10. okt. for Losje NY Tid, 4 par, Manheim spela. 

23. okt. på F.N. dagen dansa 8 par, saman med 8 par frå B.U.L. ringen. Fakkeldansen vart dansa ved 

Rådhuset. 

Dette vert 24 framsyningar, 10 av desse har vore på Bygdøy Folkemuseum. Framsyninga på Ullevål 

Stadion den 13. sept. lyt me setja kryss for, då det var fyrste gong at det vart dansa folkedans på ein 

fotball-landskamp. Før ferien øvde me på Franceisen frå kl. 19 til kl. 20 på øvingskveldane. Warme 

var rettleiar og Frk. Lindem spela. Leiknemnda har hatt 3 møte. På det siste møtet var Warme med, 

og leikprogrammet for vinterhalvåret vart sett opp. 

Halvårsmelding til halvårsmøtet 26/10-1953. Dette halvåret frå 20/4-53 til 26/10-53 har vore eit 

svært stille og fredeleg arbeidshalvår utan serlege merkedagar. Det har vore lite av styremøte og 

vigtige lagssaker. Laget har i alt hatt: 14 leikøvingar 3 kaffikveldar 2 festar. Den eine festen var 17. 

mai-fest i ”Blåsalen”, og den andre den opne festen i ”Halli” 3/10-53. Laget har no 44 aktive lemer og 

7 passive lemer. Dessutan har laget hatt 1 tur til Ekrem si hytte på Dokka. 

Halvårsmøte 26/10-1953 i Halli. 

Formannen, Einar Kristiansen, helsa oss alle vel møtt og vi song ”Det dagast i Noreg”. Saklista vart så 

opplesi og godkjent. Saklista såg såleis ut: 1. Årsmelding ved skrivaren. 2. Rekneskap ved 

kassastyraren. 3. Val på: I. Formann etter Einar Kristiansen II. Kassastyrar etter Ingeborg Gytri. III. Ein 

styremedlem etter Martin Halleland. IV. Varamann til styret etter Martha Børresen. V. Revisor etter 

Johanna Kjærevik. VI. To medlemer til leiknemnda etter Rolf Børresen og Annemor Ove Knutsen. VII. 

To medlemer til spelnemnda etter loddtrekking. VIII. Innkomne skriv. IX. Ymse. 

I. Skrivaren, Magnhild Vestrheim las så opp referat og halvårsmelding for halvåret 20/4-53 til 26/10-

53. Etter nokre små merknader vart meldinga godkjend. 

II. Kassastyraren Ingeborg Gytri las opp rekneskapen som vart godkjend utan merknad. 

III. Vi gjekk så over til val på formann etter Einar Kristiansen. Då denne hadde nekta og ta imot attval 

laut vi sjå oss om etter ein annan. Valnemnda hadde ikkje noko framlegg og koma med. Nemnda 

hadde snakka med mange, men ingen hadde sagt seg viljug til å ta formannsplassen, anna enn Martin 

Halleland som kunne seia seg viljug dersom det ikkje vart råd og få nokon annan. Det vart då gjort 

framlegg om Martin Halleland til ny formann. Elles kom der framlegg om Annemor Ove Knutsen Olav 

Sætre Ingeborg Nygård Einar Kristiansen. Annemor Ove Knutsen nekta blankt. Vi gjekk så over til 

valet som førde til dette resultat: Martin Halleland 20 røyster Ingeborg Nygård 6 røyster Olaf Sætre 1 

røyst Einar Kristiansen 1 røyst. 

III. Så skulle vi velja kassastyrar etter Ingeborg Gytri. Valnemnda gjorde framlegg om attval. Det kom 

framlegg frå salen om Edvard Ekrem, Olaf Sætre og Ragnar Konglevoll. Ingeborg Gytri vart vald med 

20 røyster. Edvard Ekren hadde 8 røyster og Olaf Sætre og Rragnar Konglevoll kvar si røyst. 

IV. Val på styresmedlem etter Martin Halleland. Det kom framlegg om desse:  

Helge Brånen  8 røyster. Ved omval 9 røyster 

Edvard Hillestad 14 røyster. Ved omval 16 røyster 

Edvard Ekrem  4 røyster. Ved omval 4 røyster 

Holger Lindell  4 røyster. Ved omval 1røyst. 

Edvard Hillestad vart vald til styresmedlem, og Helge Brånen var 1. varamann til styret. 

V. Val på revisor etter Johanne Kjærevik. Ho vart attvald. Edvard Ekrem sto frå før. 

VI. Val på to medlemer til Leiknemnda etter Rolf Børresen og Annemor Ove Knutsen. Valnemnda 



gjorde framlegg om attval. Rolf Børresen nekta å ta imot attval. Det kom då framlegg frå salen om 

Helge Braanen 24 røyster, Martha Børresen 8 røyster Jørn Thomassen 6 røyster. Valnemnda sitt 

framlegg Annemor Ove Knutsen 22 røyster. Nye medlemer i leiknemnda vart Helge Braanen og 

Annemor Ove Knutsen. Frå før står Olaf Sætre og Ingeborg Nygård. 

VII. To medlemer til spelnemnda etter loddtrekning. Då Martin Halleland var vald til formann stod 

loddtrekkinga mellom Laura Venås - Aashild Stensæth og Per Otto Westbye. Laura Venås vart 

uttrekkt, men var innattvald. Jørn Thomassen vart ny medlem av spelnemnda. 

VIII. Innkomne skriv: Vi hadde fått tre skriv frå N.U. Om ungdomsdagen 15. nov. og Per Sivle-kveld og 

val av studieleiar. Då vi er eit svært lite lag og for det meste arbeider for folkedansen hadde ikkje 

desse skriva så stor akualitet i laget vårt. 

IX. Ymse. Det første som vart nemnt her var dei opne festane. Mange meinte at vi burde slutta med 

dei, og heller freista og koma i samband med andre ringar og freista og få i stand ei gjesteutveksling. 

Martin Halleland meinte at vi med dette kunne få aktivisera medlemene meir ved og la medlemene 

sjølve stå for programmet. Rolf Børresen etterlyste lagsmerka og styret lova og ta seg av denne saka. 

Då økonomien i laget for tida er dårleg vart det drøfta kva vi skulle gjera for og betra dette. Annemor 

Ove Knutsen kom med framlegg om at vi skulle ha utluting og at gjentene skulle ta med mat når vi 

hadde kaffikveldar. Rolf Børresen gjorde framlegg om at pengane for Bygdøydansinga vart lagde i 

kassa. Asta Torp meinte at utluting av ein liten ting på kvar øving ville vera beste måten og betra den 

økonomiske stoda på. Det var mange som hadde meining om denne saka, og dei lufta meiningane 

sine flittig. Til sist vart vi samd om og røysta om framlegga. Reslutatet vart stort fleirtal for Annemor 

Ove Knutsen sitt framlegg. Den gamle formannen, Einar Kristiansen takka så styret og laget for godt 

samarbeid, og ynskte den mye form. og dei nyvalde lukke til med arbeidet vidare. Den nyvalde form. 

Martin Halleland takka Kristiansen for godt arbeid i dei åra han hadde sete som form. Elles vona han 

på hjelp og godt samarbeid med laget i det komande år. Tilstades på møtet var 30 medlemer. 

Leikøvinga 30/10 vart ei vemodsfylt øving avdi det var siste kvelden vi hadde Vesla mellom oss før 

ho drog til Amerika. Vi avslutta leiken noko tidlegare enn vanleg den kvelden, og nytta siste luten av 

kvelden til og ta farvel med Vesla. I ein fart fekk vi duka bord og så vart det servera kaffi og kaker. 

Dette smaka framifrå godt etter all leikinga. Formannen heldt tale for Vesla der han i varme ord takka 

henne for godt arbeid i laget, og for den ljose smilen ho alltid hadde møtt oss alle med. Med ynskje 

om at ho ikkje (heilt) ville gløyma laget og at ho ville senda oss nokre ord ved høve gav han henne eit 

flag med inskripsjonen ”Helsing frå Oslo Songdanslag.” Vesla reiste seg så og takka for gåva. Kvar 

gong ho såg på flagget ville ho hugsa alle dei gilde stundene ho hadde hatt i laget, sa ho. Der var 

mange blanke augo og sjå då, og Vesla sine augo var ikkje dei mindst blanke. Reidar bad så Vesla ta 

med helsing til Brede Bakke og minna han om og skipa leikarring der borte. - Vaktmeisteren synte seg 

så i døra, så vi måtte sjå til og koma oss heim. Og medan ein del av medlemene rydda bort bord og 

koppar, stod resten av lagsflokken i kø for å få farvelklemmen hjå Vesla. I 23 tida hadde alle klemt frå 

seg, og så gjekk vi heim. 

Styremøte 11/11 (står med blyant, open plass for referat) 

På leikøvinga 2/11 las form. Martin Halleland opp desse skriva: 

I. Frå O.U. om eit leikleiarskeid som O.U. saman med leiklaget i N.U. skipar til. 

II. Frå O.F. der dei bed oss til eit ordskiftemøte i Storsalen den 10/11. Ein skulle her ordskiftast om 

innflyttarungdom har rett til å bruka sitt eige talemål over alt og i alle stillingar. 



III. Takkeskriv frå Norsk Samarbeid For De Forente Nasjoner, for dansinga på Rådhusplassen i høve 

F.N. dagen. 

Til styremøtet 26/11-53 møtte heile styret. Det var ikkje kome inn skriv sidan sist vi møttest. Vi 

snakka litt om julemøte og julefest. Styret lurte på om vi skulle stri med begge deler i år og. Dette 

skulle laget få avgjera. Styret sette så opp framlegg til julemøtenemnd og julefestnemnd i tilfelle det 

skulle vera stemning for julefest og møte. Programet til festen i Halli var i orden, kunne formannen 

fortelja. Det var kome svarbrev både frå Moss og frå Hønefoss at dei kjem til festen den 28/11-53. 

Referat frå festen 28/11 med Tilla Hvalstad. Lydarslåttar: Magne Manheim.  (står med blyant, open 

plass for referat) 

Måndag 7/12-53 hadde vi styremøte på leikøvinga. Edvard Hillestad tok opp spørsmålet om 

merkeutdeling til dei som har rett til å få det. Styret meinte at vi laut ordna dette til halvårsmøtet i 

april. På leikøvinga vart det mest samrøystes vedteke at vi skulle ha både julemøte og julefest, og 

nemnder til desse vart valde. 

Julemøte 14/12? (står med blyant, med plass for eit manglande referat) 

Måndag 4. jan. 1954 hadde Oslo Songdanslag sin årlege juletrefest i Halli, N.Brunsgt.22. Festen tok  

til med barnefesten kl 1830.  Reidar Varme tok seg av borna til julenissen, Helge Brånen, kom med 

pakkane. Klokka 1930 tok festen for dei vaksne til med gong rundt juletreet. Deretter vart det servert  

kaffi og kaker. Borna sat med eit bord for seg sjølve, og dei fekk Solo til kakene. Jørn Thommassen 

hadde skreve prolog som han las opp, og han hausta rik fagning for denne. Formannen, Martin 

Halleland, minte oss så på Pelle sin 70 årdag den 30. jan. Etterpå leika og dansa vi etter tonar frå 

Gundersby. Tilstades på festen var ca. 100 stk. Festnemnda var: Jørn Thomassen. Asta Torp. Berit 

Mack. Tora Taranger Knut Ragnar Konglevoll. Festen slutta ca. kl. 23. 

Styremøte 7/1-54. 

Heile styret møtte bortsett frå Reidun Heiestad. 

I. Skriv frå O.F. om eit studieleiarkurs som skulle haldast i Fylkeslagsgarden. Kurset skulle vera kvar 

måndag i 5 veker, og Liv Holte skulle vera leiar. 

II. Skriv frå O.F. med spørsmål om husvære for Franske Folkedansarar som kjem på gjesting her 

sumaren 1954. Dette var tenkt som ei utveksling slik at ein norsk leikarring kunne dra på tur til 

Frankrike seinare. Vedtak: Desse to skriva frå O.F. vert opplesne for laget og intersserte kan melda 

seg til formannen. 

III. Skriv frå O.F. med rettleiing for einskildlaga si årmelding til O.F. 

Torsdag 21. jan. 1954 hadde instruktøren Reidar Varme, Leiknemnda og styret eit samrådingsmøte i 

Nord. Bruunsgt.22. Det var serleg lagsdrifta som vart omsnakka på dette møtet. Formannen, 

Halleland meinte at vi ville tena mykje på og ta til med øvingane 1 time tidlegare om kvelden. Han 

lurde elles på om vi hadde for mange faste øvingar om året. Skulle vi ha fleire kaffikveldar, eller skulle 

vi kombinere øvingar og kaffikveldar? Forsongarar har vi mest ikkje i laget. Det var fleire som uttala 

seg om det, men det kom ikkje fram noko nytt. Varme: Skal vi freista og læra opp rettleiarar? Brånen: 

Vi har då greidd oss med ein rettleidar! Etter å ha snakka om dette ei stund vart vi enige om å ta 

timen mellom kl. 19 og kl. 20 til innføring i folkevisene, øving i og ta opp tonen og leia leiken dersom 

nokon i laget hadde interesse for det. Det var instruktøren som skulle stå for denne rettleiinga. 



Programma på kaffikveldane våre hadde i den siste tida vore mindre bra, meinte formannen. Dei 

fleste var visst stort sett einige med han om det. Vi må freista få program med opplysningar om ting 

som ligg nær opp til arbeidet vårt. Den 20/4-54 skal laget vårt ha fest i Storsalen. Vi skulle hatt 

leikframsyning der. Varme var viljug til å setja opp eit leikprogram eller ein kavalkade. Elles vart vi 

samde om ein ting til på dette møtet. Setja alt inn på og møta presis. 

Måndag 25/1-54 synte det seg at ein del av lagsflokken hadde interesse av litt rettleiing frå kl. 19 til 

kl. 20. Så neste måndag møtte dei interesserte opp kl. 19. 

Leikøvinga 1/2-54 hadde ein sers gild fest på slutten av øvinga. Vi hadde ”Etterpåfest” i høve Pelle 

sin 70 årsdag. Kaffi og kaker fekk vi, songane frå det store 70-årsgildet på ”Stratos” vart sungne, Pelle 

vart boren på gullstol og til sist fekk vi sjå Pelle og Børre i Oksdansen. Formannen takka for festen, og 

slektningane til Pelle som var komne heilt frå Sverige takka for gildt samvær i helga samstundes som 

dei ynskte laget framgang i dei komande år. Deretter vart det valt utsending til årsmøtet i O.F. 

Formannen og Asta Torp reiser dit. Nemnd til kaffikvelden den 15/2-54. 

Måndag 8/2-54 fekk vi innbjoding til B.U.L. sin avskilsfest for Gjellesvik. Dei interesserte vart bedne 

om og skriva seg på liste. 

Fredag 12/2-54 hadde Leiknemnda og styret eit samrådingsmøte. Instruktøren var ikkje tilstades på 

dette møtet, men han hadde laga til to utkast av dansar og leikar til festen vår den 20/4. Vi valde ut 

dei vi tykte best om og så går vi i gang med øving på den måndag den 22/2. 

Kaffikveld 15/2-54 (Kommentar: står med blyant, med plass til eit påtenkt referat?) 

Onsdag 17/2 hadde styret møte att. Det var serleg program til festen i storsalen vi freista å setja opp 

denne kvelden. Skulle vi ha felemusikk denne gongen? Eller skulle vi ha slik musikk som vi brukar ha 

på festane våre? Til sist vart vi samde om å freista og få tak i ein trekkspelar saman med ein gitarist. 

Elles var det mange gode ting som vart gjorde framlegg om til program. Snart hadde vi så mykje at vi 

kunne velja og så stod det berre att og få fatt i utøvarane. Vi delte programframlegga mellom oss og 

så gjekk vi med godt mot ut for å finna folk som hadde tid og var viljuge og hadde tid og høve til og 

hyggja for oss den 20/4. 

I april hadde styret 2 møte. Den 1/4 og den 7/4. Vi hadde der for oss lova og freista og gjera henne 

betre enn ho var før. Elles så ordna vi med lagsmerka for å ha dei ferdige til halvårsmøtet. Vi sette og 

opp sakliste til halvårsmøtet den 26/4-54. 

Oslo Songdanslag hadde fest i Storsalen, N. Brunsgt den 20 april 1954 kl. 1930. På plakaten stod der: 

Medlemer i O.F. som er interesserte i folkedans er velkommen, og då kl. var 2030 synte det seg at her 

er nokså mange her i byen som er interesserte i folkedans. Bergh og Co. spela og vi tok oss ein 

svingom og snakka litt med kjenningar til og byrja med. Etter ei tid baud formannen, Halleland oss 

alle hjarteleg velkomne til festen. Amatørskodespelarar frå Odalslaget synte så fram spelstykket: 

”Sivert og hans betenkeligheter”. Stykket framført med fart og speleglede og reiv oss alle med. Salen 

vart så rydda og dansen gjekk friskt over tilje ei tid. Då det leid på vart det vår eigen tur. Vi synte fram 

ein kavalkade som Varme hadde laga. Framsyninga gjekk bra og etter klappinga å døma må me ha 

vore rett flinke . Bergh og Co. spela så opp til dans att og vi svinga oss den tida som var att til vi 

vandra heim i 24 tida. 



Halvårsmelding for halvåret 26/10-53 - 26/4-54. 

Laget har dette halvåret hatt: 7 styremøte 1 samrådingsmøte m/leiknemnda og instruktøren 1 

samrådingsmøte m/ leiknemnda 0 lagsmøte 16 leikøvingar Etter øvinga 30. nov. avsluttnad for Vesla. 

Etter øvinga 1. feb. etterpåfest i høve Pelle sin 70 årsdag 3 festar Julemøte 28. nov fest i Halli der vi 

hadde gjester frå Hønefoss og Moss. 4. jan. i Halli Juletrefest. 20. april fest i Storsalen. Medlemer av 

laget synte der fram ein kavalkade. Gåver: 1 bordflagg til Gøteborgs Nationale Dame Sälskap 1 

bordflagg til Vesla Nygren. Blomsterhelsing 4 stk. Per Otto Westbye Huslyden Børresen Ebba 

Throndsen Henrik Gjellesvik. Laget har motteke: 1 blomstervase av N.A.D.U. Laget har mottatt 39 

brev og sendt 6. Laget har ??  aktive medlemer og  ??  passive. 

Godkjent m/ 2 merknader på ekstraordinært halvårsmøte. 1. Asta Torp var utsending til O.F. sitt 

årsmøte saman med formannen. 2. Halvårsmeldinga hadde ikkje med talet på aktive og passive 

medlemer. 

Halvårsmøte i Halli 26-4-54. 

Møtet ble ledet av formannen Martin Halleland. Først kom formannen med en utgreiing om hvorfor 

ikke årsmeldinga kunne oppleses. Skrivaren Magnhild Vestrheim var bortreist, og protokollen var ikke 

tilgjengelig. Det blev da vedtatt at vi skulle få denne på et senere møte. 

1. Regnskap. Denne ble godkjent uten merknad. Det kom ei utgreiing om den basaren vi hadde hatt 

og framlegg om at denne og reisekassa skulle holdes utenfor hovedregnskapet. Det ble ikke gjort noe 

vedtak om dette. 

2. Val. På val sto: Skrivare, 1 styremedlem og ein varamann. Disse ble valgt: Reidun Heiestad skrivar 

og Laura Venås styremedlem. Martha Børresen varamann. Ny her var Laura Venås. Magnhild 

Vestrheim gikk ut. Revisor: Edvard Ekrem, attval. Bunadsjef: Ingeborg Nygård, attval. Leiknemnd: 

Ingeborg Nygård, Holger Lindell. Ny her var Holger Lindell. Olav Sætre gikk ut. Spelnemnd: Åshild 

Stenseth, Per Westby, begge attval. 

3. Ymse. Under posten ymse kom styret med et framlegg om at permiterte medlemmer skulle betale 

kontingent. Dessuten at 5årsmerket og andre merker bare skulle utdeles til aktive medlemmer. Dette 

vedtak ble gjort på årsmøtet: I løpet av en 5årsperiode har et medlem lov til å være permitert til 

sammen 1 år. Den overskytende tid blir fratrukket ansenitetstiden til merket. Ansenitetstiden blir 

regnet i 5årsperioder. Så kom et framlegg fra styret om at de permiterte skal betale lagets 

kontingentsutgifter. Det ble også diskutert om de permiterte eventuelt kunne stå utenfor 

medlemsfortegnelsen. Dette vedtaket ble gjort på årsmøtet:  - ”Et permitert medlem skal betale  

forskuddsvis kr. 5,- pr. år, utregna etter fraværstiden, til dekning av lagets kontingentsutgifter. Et 

permitert medlem har samme rettigheter som vanlige medlemmer stemmerettigheter o.l. og skal 

ved frammøte på øvinger og fester betale de til enhver tid gjeldende inngangspenger. Et medlem vil 

bli strøket om vedkommende ikke har meldt fra til styret et halvt år etter at permisjonstiden er 

utløpt” - 

Tillslutt ble det en del diskusjon om økonomien og Bygdøydansen, men det ble ikke gjort noe vedtak 

av noe slag.  Referent Jørn Thomassen (sign) 

Styremøte 5/5-54    på kontoret N.B.gt. 22. 

De fremmøtte var Martin Halleland Edvard Hillestad Ingeborg Gytri Laura Venås Reidun Heiestad. 

Dette var første styremøte etter årsmøte. Formannen ønsket de nye i styret velkommen, den nye var 

Laura Venås. Og så gikk vi løs på saklista. 

1. Sallista. Søkte om Halli til øvelse hver mandag i tiden 16/8 - 13/12-54 og fra 3/1-13/6-55. Til 

festkvelder ble søkt om Halli lørdagene 2/10-54 og 12/2-55 og Storsalen lørdag 27/11-54. Blåsalen til 



17 mai. 

2. Danmarksturen. Vi har diskutert Danmarksturen og ble enige om å legge frem liste til påtegning 

førstkommende onsdag. 

3. Fyllt ut og sendt tilbake skjema fra Oslo kommunale Ungdomsnemnd. 

4. Skriv fra O.F. om arbeidsutvalgsmøte mandag 10 mai og om vi vil delta i det årlige Bygdøystevne 

30/5. Det ble sendt svar om at vi ble med. 

5. Skriv fra N.U. om at alle leikledere skal melde fra om leikarbeidet. Skjemaet ble utfyllt. - Skrivaren - 

R.H. 

Styremøte torsdag 3/6-54 

Alle møtte. Denne gangen hadde vi møtet hos Laura vi hadde det hyggelig med kaffe og mat, men 

først måtte lagssakene til pers, og referatene fra halvårsmøte og forrige styremøte ble opplest. Knut 

Heggestad skulle gifte seg og vi ble enige om å sende et telegram. Spelmannen har sagt fra at han 

skal slutte og vi må se oss om efter en ny fra høsten av. Mandag 14 juni er kaffekveld og vi skulle 

velge festkomite. Vi kom til dette resultatet. Johanne Kjærevik, Hilda og Olaf Sætre, Laura Venås, 

Mikal Granlund. 

Ekstraordinert årsmøte tirsdag 8/6 kl 21. 

Ca 25 stk møtte. Formannen ledet møtet og føre årsmeldingen tok han opp en del lagssaker. 

1. Det skal være dans på Bygdø søndag 13/6 kl. 17. Så var det kommet forespørsel fra Strand i Bærum 

om dans den samme søndag kl 18 de skulle hente med buss direkte fra Bygdø. Leiknemnda skulle ta 

ut par til dansen. 

2. Brev fra Internasjonale ungdomsstevne  om vi kan stille ring til dans på Jordal amfi søndag 18/6 

Jørn skal ta seg av uttagning i samarbeide med BUL. 

3. Mandag 14 juni er siste kvelden føre sommerferien og vi skal ha kaffekveld som festkomite be valg 

Johanne Kjærevik, Hilda og Olaf Sætre Laura Venås Mikal Granlund. 

4. Det er ordnet med reisebiletter til alle som skal med til den 17 Nordiske folkedansstevne i 

København. 

5. Halvårmeldingen ble lest av skrivaren Magnhild V. den ble godkjent med et par merknader.  

Tilslutt bar formannen fram en hilsen fra Tilla Valstad. Hun inviterte hele laget til å komme ut for å 

hilse på henne.  - Skrivaren - 

Styremøte hos Ingeborg 2/8-54. 

Alle møtte. Sallisten har kommet tilbake og mandagene har vi fått som før, men til festkvelder fikk vi 

Halli 2/10 og Storsalen 11/12-54 og 30/4-55. Blåsalen til 17 mai fikk vi ikke. Høstterminen begynner 

mandag 16/8 med kaffekveld og styret skal ta seg av programmet. Vi må ha ny spelmann. Martin skal 

forhøre seg med forskjellige. Hjellesvik har lovet å spille for oss til vi får fatt i en ny. Lørdag 2 okt skal 

vi ha fest for 30årsjubilantene Skal skrive og innvitere Jøsshäringene og undersøke om det er 

muligheter for at rektor Dahlgren kan komme og holde et foredrag for oss. Når høsten kommer skulle 

det være hyggelig med en weekendtur. Skal skrive til Kongsberg til leikarringen om det er muligheter 

for at vi kan gjeste dem. Vi fikk ikke noe svar fra Kongsberg, men på Buskerud folkehøgskole skulde 

det holdes leikleiarskeid og vi skulle få være med på avslutningsfesten 18/9, men dessverre ble 

kurset avlyst og hele reisen gikk i vasken. 

Styremøte hos Edvard 25/8-54. 

Martin Halleland Ingeborg Gytri Edvard Hillestad Reidar Varme Reidun Heiestad møtte. Det første vi 



skal snakke om i dag er festen 2 okt. Har diskutert frem og tilbake og kommet til det resultat at vi skal 

velge en festkomite som kan gå sammen med styret om festen. Som forslag til festkomite Einar 

Kristiansen Hans Kveiland Johanne Kjærevik Annemor Knutsen Rusken Borvitz Jørn Thomassen. Vi har 

fått ny spelmann Åsmund Johansen han skal komme førstkommende mandag. Det er stort behov for 

yngre krefter i laget og vi må gjøre noe for det. Reidar har foreslått at vi skulle sette i gang et 

gammeldanskurs og stikke inn en og anne liten morsom folkedans så at de samtidig med 

gammeldansen fikk et innblikk i folkedansen. Dette var et meget godt forslag som vi aksepterte med 

en gang. Vi ble enige om å begynne så fort som mulig og mandag den 6 sept skulle være bra. Så 

kunne vi avertere i avisen førstkommende lørdag og onsdag og lørdag i den neste uken. Reidar skulle 

legge frem forslaget for lagsflokken på førstkommende mandag. Til valgnemnd ble satt opp forslag 

om Einar Kristiansen, Tora Taranger og Hilda Sætre. 

Styremøte hos Ingborg 14/10 

Alle uten Laura møtte.  Saklista til halvårsmøte 25/4 ble oppsatt. Punkt 1. Referat og halvårsmelding. 

Punkt 2. Regnskap. Punkt 3. Valg. 1. Formann efter Martin Halleland 2. Kassastyrar efter Ingeborg 

Gytri 3. Styremedlem efter Edvard Hillestad 4. 1 varamann til styret efter Helge Braanen 5. 1 revisor 

etter Johanne Kjærevik 6. 2 til leiknemnda etter Annemor og Helge. 7. 2 til spelnemnd etter Laura 

Venås og Jørn Thomassen. Punkt 4 Innkomne skriv Punkt 5. Ymse   Reidun. (sign) 

Kaffekvelden mandag 14 juni i Halli 

Pelle hadde innvitert losjen ”Käcka viljor” fra Stockholm, som var på feriereise i Oslo. Stor var vår 

forbaulselse da det myldret av barn oppover trappene det var ca 30 stk. i alderen 10-15 år. Vi hadde 

jo ventet at det var voksne. Form. ønsket velkommen. De svenske hadde et festlig lite program de 

viste for oss. Efter kaffen spillte Berg opp til dans og både stor og liten svingte seg i dansen. Som 

avslutning på kvelden tok vi sammen i ring. Mary takket for seg hun skulle reise hjem, men lovert å 

komme å besøke oss når hun var i byen. Martin ønsket henne lykke til og takket for alt hva hun 

hadde gjort for laget. Den svenske lederen takket for den hyggelige kvelden og Martin sendte en 

hilsen med til Sverige. Så takket han for vårterminen og ønsket vel møtt til høsten. 

Kaffekvelden 16/8-54. 

Dette var første sammenkomme etter ferien. Det var ikke mange fremmøtte og vi måtte vente lenge 

på de som kom. Efter kaffen ønsket formannen velkommen til nytt arbeidsår og la frem en del 

lagsaker for tiden fremover. Deretter leste han Fantefølje som var skrevet av Johanne Kjærevik som 

man må kalle en festlig reiskeskildring fra turen til folkedansstevnet i København den høstet stor og 

velfortjent begeistring. Så var det dans og leik like til kl. 2230 . Selv om flokken var liten var humøret 

på topp.  Reidun (sign) 

Dokkaturen pinsen 1954. 

Dokkaturen i pinsen er blitt en tradisjon i laget. Denne gangen var vi ca. 15 stk som humpet og 

skumpet i en liten buss oppover til Ekrems hytte, der møtte vertskapet oss med deilig ertesuppe og 

varme rundstykker. Det var noen herlige og morsomme dager været var ikke det aller beste, men vi 

koset oss allikevel. Ekrems er jo alle tiders vertsfolk og de gjorde alt for at vi skulle trives, og det 

gjorde vi. Det blev plukket blomster og dvergbjørk i lange baner. En del av oss var heldige og fikk 

være med Ekrem i bilen ned til Dokka for å se broderens bakeri. Det var med vemod vi brøt opp, vi 

ønsket nok alle at pinsen hadde vært lengre, men alle var vel fornøyde med den hyggelige 

pinseturen.  Reidun (sign) 



Festen 2/10 i Halli. 

Det var 30 års jubileum for Martha og Rolf Børresen og Ingeborg Nygård og 25års jubileum for 

Johanne Kjærevik. Som gjester hadde vi Rektor Dahlgren med frue og fire Jøsshärdinger fra Arvika og 

11 stk fra Borreringen Horten. Halli var pyntet til fest i høstens farger og med flagg lys og blomster. 

Da alle var benket rundt bordene ønsket formannen velkommen. Ungdomssangen ble sunget 

deretter leste Jørn Thomassen prolog, kaffen ble servert og det ble spist smørbrød og kaker. Jørn 

hadde også diktet sang til jubilantene som ble sunget under kaffepausen. Formannen ga ordet til 

Rektor Dahlgren som kåserte om ”Människor och Ställen i Värmland” det var et meget interesant og 

morsomt program, som avslutning sang vi ”Ack Värmland du sköna”. Så takket formannen for maten 

og bordene ble ryddet. Musikken spilte marsj og Pelle førte opp så ble det leik og dans, etter en 

stund tok formannen ordet, det var kommet en del telegrammer som han leste opp, jubilantene ble 

tilsagt å komme frem. Formannen takket for alt de hadde gjort for laget og håpet at vi fikk beholde 

de hos oss lenge enda. Så ble de tildelt jubileumsmerkene med 25års merket fulgte også medalje. 

Derette ba Reidar Warme og Pelle om ordet og begge hyllet jubilantene med varme ord. På 

jubilantenes vegne takket Børre for alt som var laget i stand for dem. Så gikk leiken og dansen og 

dansen videre til kl. ½12. Som avslutning tok alle i ring og formannen takket gjestene for at de ville 

komme og ønsket de hadde hatt en hyggelig kveld. Formannen for Borreringen takket i hjertelige ord 

for kvelden og håpet at vi ville besøke de igjen. 

Søndag 3/10 var det middag på kafé Norøna for de svenske gjestene og en del av lagsmedlemmene 

etter de hadde vært på Bygdøy og danset. Rektor Dahlgren takket og ønsket laget all lykke i 

fremtiden og håpet at vi ville holde kontakten med Ingesund og trettondanskurset vedlike. 

Formannen takket Rektor Dahlgren og Jøsshärdingene for at de ville komme og ønsket de god tur 

hjem igjen. 

Mandag 4/10 Var kaffekveld og avslutning på gammeldanskurset. Det var ca 50 stk. som møtte. 

Brødrene Johansen spillte til dans og det ble danset og leikt til vi fikk kaffe ved 2030 tiden. En av 

kursdeltakerne takket laget for tiltaket han sa at dette kurset hadde han ventet lenge på, han takket 

også instruktøren for hans store dyktighet og ønsket at det snart ville bli et nytt kursus. Formannen 

takket for de pene ordene og ga ordet til Rektor Dahlgren som fortalte en del historier. Så ble det 

danset og leikt til kl. var 23 og med ”Det var i kveld” avsluttet vi.  Reidun (sign) 

Melding frå leiknemnda til halvårsmøtet måndag 25/10-54. 

I halvåret fra 26/10-53 til 26/4-54 har ringen berre hatt 3 framsyningar. 

I samfunnssalen den 5/2-54 der 9 par dansa for ”Nadu” (Norsk amatørers Danseunion) Manheim 

spela.  

Den 6te februar var 5 par på vitjing til Båstad Ungdomslag. Bolstad var med som spelemann. 

Den 20de april dansa ringen eit samansatt folkedansprogram på festen i Storsalen som laget heldt. 

Gjellesvik var spelemann. 

Styret rettleidaren og leiknemnda hadde eit samrådingsmøte den 21/1-54 som skrivaren i laget skulle 

referere. 

I sumarhalvåret frå 26/4 - 25/10 -1954 har ringen hatt 16 framsyningar. 9 av desse har vore på 

Bygdøy folkemuseum. 

Den 17/5, dansa 7 par saman med 3 par frå BUL Bolstad spela 

Den 13/6 dansar 6 par med 3 par frå BUL Bolstad spela 

Den 18/7 dansa 6 par Manheim spela 



Den 1/8 dansa 7 par Gjellesvik spela 

Den 15/8 dansa 6 par Bolstad spela 

Den 29/8 dansa 4 par med 2 par frå BUL Petter Eide spela 

Den 12/9 dansa 6 par Petter Eide spela 

Den 3/10 dansa 7 par Bolstad spela 

Den 30/5 dansa 9 par på Oslo Fylkeslags stemna på Bygdøy, Kirkevoll spela 

Den 17 mai dansa 6 par for Ruseløkkas Barnehage i Parkveien. Berre songdansar 

Den 13de juni dansa 6 par på Bærum kommunes kulturkveld på Strand Manheim spela 

Jonsokafta var 6 par saman med 2 par frå BUL på Hadeland Folkemuseum Kirkevoll spela 

Den 1/8 var 5 par på samme staden. Gjellesvik spela. 

Olsokafta 29/7 dansa 7 par på Bygdetunet i Eidsvoll Gjellesvik spela 

Den 10/9 dansa 7 par for Stjerneklubben i Rosenborggt. 75 Petter Eide spela 

Den 30/9 dansa 5 par for Grefsen og Disen Vel Kjelsåsveien 18 Manheim spela 

På den Internasjonale Ungdomsstemna i Oslo var 9 stykker frå oss med å dansa på Ekebergsletta den 

22/7.  Annemor Ove Knutsen (Signert) Ingeborg Nygård (sign) Holger Lindell (Sign) 

Melding for halvåret 27/4 - 25/10-54 

I denne tiden har laget hatt: 5 styremøte 9 leikøvinger 5 kvelders kurs i gammel dans 2 kaffekvelder 1 

jubileumsfest i Halli. Det er mottatt 32 skriv og sendt 7 skriv og 2 rundskriv. Laget har 41 betalende 

medl. 10 permiterte medl. 1 passivt medl. 1 æresmedlem. 

Det er sendt 3 blomsterhilsener og 1 telegram. Fra mandag 6/9 og fire mandager fremover hadde 

laget et kurs i gammel dans, det var et forsøk på å hverve nye medl til laget, kurset var vellykket. Ca. 

80 stk var med så Halli ble for liten og vi fikk bytte den med Storsalen, det var By og Bygdelagskoret 

som var hyggelig. Siste mandagen den 4/10 ble en avslutningskvell med en kaffekopp ved siden av 

dansen. Lørdag 2/10 var jubileumsfest og disse fikk lagsmerke: Martha Børresen 30 år Rolf Børresen 

30 år Ingeborg Nygård 30 år Johanne Kjærevik 25 år. 

Rektor Dahlgren fra Ingesund Folkehøgskole Arvika kåserte om ”Männeskor og ställen i Värmland” 

Som gjester var det 4 fra Jösshärdingene Arvika og 11 stk frå Borreringen Horten.    Reidun Heiestad  - 

skrivar - 

Halvårsmøte 25/10 - 54 i Halli 

Møtet ble ledet av form. Martin Halleland som ønsket alle velkommen og vi sang ”Det lysnet i 

skogen”. Det var ca. 25 medl. tilstede. Saklista ble lest opp og godkjent uten merknader. 

Punkt 1. Referat og årsmelding ble lest opp av skrivaren og godkjent uten merknader. 

punkt 2. Regnskapet ble lest av kassereren og godkjent, det var stensilert og utdelt så medl. bedre 

kunne følge med. Før vi gikk over til neste post på saklista fikk Jørn Thommassen ordet, han skulle ut 

på langreis og ville takke for den tiden han har vært i laget. Form. ønsket han god reise og håpet at 

han ikke glemte laget, han fikk en hjertelig applaus som avskjedshilsen, og vi gikk over til 

punkt 3. som var valg og valgnemndas form. Einar Kristansen fikk ordet. Den første som sto på valg 

var 1. formannen Martin Halleland han nektet gjenvalg men etter mye overtalelser stillte han seg 

villig for ett år til. 

2. Kassastyrar etter Ingeborg Gytri, Tora Taranger ble klappet inn med Anna Bowitz som 

hjelpekasserer. 

3. styresmedlem Edv. Hillestad ble gjenvalgt. 

4. 1ste varamann til styret etter Helge Brånen. Forslag om Hans Kveiland og Edv. Ekrem. Hans ble 

valgt med 11 stemmer mot Ekrem 10. 



5. Revisor etter Johanne Kjærevik. Mimmi Pettersen ble valgt med handklapp. 

6. 2 til leiknemnda etter Annemor O. Knutsen og Helge Brånen. Mikal Granlund ble valgt med 17 

stemmer og Annemor gjenvalgt med 11 mot Lina Huse 6 Helge Enevoldsen 6 Hans Kveiland 4 og Else 

Ekrem 0 stemmer. 

7. 2 til spelnemda etter Laura Venås og Jørn Thomassen. Jacob Svolldal ble valgt med 18 stemmer og 

Mimmi Pettersen 15 mot Asta Torp 8 og Rolf Børresen 5 stemmer. 

Punkt 4. Innkomne skriv. Formannen leste opp et brev fra B.U.L. i Moss med invitasjon til årsfesten 

den 6/11-54 på Jeløy som vi med glede tok imot. Deretter leste han et par takkekort. 

Punkt 5. Ymse. Formannen ga en redegjørelse fra 70årsfesten til Klara Semb. Deretter la han frem et 

forslag om nytt kurs i gammel dans etter jul, stemningen var stor for det og vi skal forsøke og få 

storsalen som er ledig på fredagkveldene. Til sommeren ville vi gjerne få istand en tur, Børresen kom 

med forslag om Færøyane og han redegjorde på hvilken måte vi kunne reise og sa hvor mye turen 

ville koste. Planen må arbeides på og det ble valgt en turnemnd Børresen Ingeborg Gytri og Asta Torp 

som også ble valgt som sparekassestyrer. 

Holger Lindell etterlyser de nye lovene til det svarer form. at lovene er sendt til trykking men er ikke 

kommet tilbake enda. Pelle sier at Somdalen er interesert i å filme laget på Bygdøy og han mener at 

styret skulle ta seg av arrangemanget. Form. mener at det er for sent på høsten nå og at det hele må 

bero til våren. Hans kommer med forslag om at leiknemnda skal ta opp Langé og Franceise i timen fra 

19-20 på mandagene. Sætre er interessert i turen til Tilla Valstad, men vinteren er ikke den beste 

tiden så vi må vente til våren. Else Ekrem etterlyser filmen som ble tatt på Bygdøy. Råfilmen er ferdig 

men den får vi ikke se da den er Nerliens privat. De har lovet at den skal vises for Songdanslaget og 

leikarringen først. Så vi håper å få se den før året er omme. Form. takker alle for hva de har gjort for 

laget og sier at det har vært godt å arbeide i dette året. Så takker han Ingeborg Gytri for den trofaste 

hjelpen, i de to årene hun har sittet som kasserer har hun ikke vært borte en eneste gang. Pelle 

takker for de årene han har fått være med i laget og takker styret for godt arbeide. Form. takker for 

gjenvalget. Med Ungdomssangen sluttet vi av et hyggelig årsmøte.  Reidun Heiestad (sign) 

Styremøte 12/11-54 på lagsrummet i Rosenkrantzgt. Martin Halleland Laura Venås Edv. Hillestad og 

Reidun Heiestad møtte. Det var festen i Storsalen 11 desember som skulle diskuteres, hva slags 

program skal vi ha når det skal være en åpen fest? Formannen kom med forslag om 

Balaleikaokesteret han skal ringe og undersøke om prisen og om det var mulig å få 

langeleiksekstetten. Litt allsang liver gjerne opp så vi skal få stensilert opp allsangsbladene. Da det 

lønner seg å begynne tidlig bestemte vi og åpne dørene 1915. Berg og Co. skal spille til dansen.  

Reidun (sign) 

Styremøte 22/11-55 hjemme hos Martin. Alle møtte. Vi diskuterte fremdeles festen det var mest om 

inngangspenger og annonsering. Forslag til festkomité for siste kaffekvelden føre jul og til 

juletrefesten ble satt opp. Til kaffekvelden ble valgt: Lina Huse, Anna Bovitz, Per Otto Westby og 

Johannes Kvammen. Til julefesten: Fru Stenseth Laura Stene, Einar Kristiansen, Ebba Trondsen, 

Kollbjørn Røste og Edv. Ekrem. 

Styremøte 1/12-54 hjemme hos Edvard. Alle møtte. På saklista i dag sto 1. Kurs i gammel dans. 2. 

Rundskriv til medl. 

1. Vi har diskutert om hvor vidt det skal settes i gang kurs i gammel dans etter jul, da vi var redd for 

at laget ville få direkte utlegg fant vi det sikrest å la det bero og heller ta det opp igjen til høsten. 



2. Det skal sendes rundskriv til medl. med kunngjøring om festen 11/12 kaffekvelden 13/12 og om 

når vi skal begynne igjen etter jul. 

Festen 11/12 i Storsalen var kanskje ikke hva man kan kalle en hyggelig fest, men inntekten var god 

og det er noe vi setter stor pris på. Det var helt fullsatt. Bergh og Co. spillte till dansen. Ut på kvelden 

fikk vi et program av Boris Borisoff med langeleiksekstetten. I en pause under dansen ble det sunget 

allsang, men på kvelden kom Boris Borisoff igjen og spillte russiske folkeviser på Balalaika akk. av 

Nekvoin Simonsen. Ca. kl 24 var det slutt. 

Kaffekvelden 13/12 hadde riktig julestemning over seg med god mat og mye julesang. Det var godt 

frammøte og alle hygget seg. Brødrene Johansen sto for dansemusikken. Formannen ønsket de nye 

medl. velkommen og bar samtidig frem en hilsen fra Lillestrøm med invitasjon til lørdag 18/12. Det 

var leik og dans til kl. 23 da vi avsluttet med ”Å leva det er å elska.” Formannen ønsket alle en god jul 

og vel møtt til nytt arbeidsår. 

Julefesten 3/1-55. Var en meget vellykket fest med god musikk som ga god stemning. Efter en god 

kopp kaffe med godt brød til fikk vi høre Røysland som sang stev og noen julesanger sunget av Olga 

Bruvik og Klara Normann. Det var gang rundt juletreet og de barna som var med fikk poser. Det var 

Scotts trio som spillte og vi forsøkte oss på en liten framsyning med Daldans og Fjällnäspolska og det 

gikk riktig godt selv om notene landet på gulvet. Så gikk dansen og leiken lystig til det var slutt ved 23 

tiden. Festkomiteén skal ha all ære av den hyggelige kvelden. 

Samrådingsmøte med leiknemnda mandag 17/1-55 i Halli kl 1830. 

Tora Taranger Martin Halleland Laura Venås Edv. Hillestad Holger Lindell Ingeborg Nygård og Reidun 

Heiestad møtte. Først ble det diskutert hvor mange øvelseskvelder vi kunne spandere til kaffekvelder 

i løpet av våren. For ikke å ta for mange øvelsekvelder ble det bestemt at vi skulle ha en kombinert 

kaffe og øvelsekveld og tre vanlige kaffekvelder. I timen fra kl. 19-20 på mandagkveldene skal 

annenhver mandag benyttes til Francaise og Langé og annenhver til songdans og stegøving. Deretter 

tok styret for seg årsmeldinga til O.F. som skulle fylles ut og være innsendt senest 20 jan. 

Styremøte hos Martin 4/2-55 alle møtte. 

Det var ikke så mye vi hadde på saklista denne gang. Først var det utsendinger til årsmøte i O.F. og 

styret satte opp forslag om Ingeborg Nygård og Einar Kristiansen. Da vi denne gangen vil forsøke med 

en hyggelig fest for medl. og ellers noen innbudne lag, fant vi ut at Storsal 30/4 var for stor og vi vil 

forsøke å få byttet den med Halli gjerne litt tidligere i mnd. Martin skal forhøre sig på 

fylkeslagskontoret om det er noen muligheter. Så skulle det velges komité til festen, og det ble gjort 

på en meget enkel måte ved å ta de 5 første medl. i medl.boka alltså Pelle, Børre, Martha, Ingeborg 

Nygård og Johanna. 

Mandag 7 februar ble en koselig øvingskveld med en kopp kaffe og allsang. Formannen la fram 

styrets forslag om festkomitéen til festen i april. Det var Pelle, Børre, Martha, Ingeborg Nygård og 

Johanne Kjærevik og de var villige, videre var det utsendinger til årsmøte i O.F. forslag fra styret var 

Ingeborg Nygård og Einar Kristiansen. Da Einar ikke kunne ta imot valg ble Holger Lindell valgt og Rolf 

Børresen som varamann. Det er kommet forespørsel om vi vil danse i Handelsgymnasets aula fredag 

11/2 og i Losje Ny Tid søndag 13/2. Leiknemnda skal ta seg av og skaffe par. Som frivillig nemd til 

neste kaffekveld den 7/3 tilbød Asta Torp Laura Venås Alf Frøygard og Holger Lindell seg. 



Torsdag 10/2-55 var det samrådingsmøte med turnemnda hos Børresen angående Færøyturen. 

Kaffekvelden 7/3. Var som alltid hyggelig. Etter og ha danset et stund fikk vi en god kopp kaffe med 

kaker. Som underholdning fikk vi høre visesang av tre av lagets medlemmer Olga Bruvik Annemor O. 

Knutsen og Alf Frøygard. Til toner av Berghs klangfulle trekkspill svingte vi oss i dansen. Det ble også 

loddet ut en kringle. 

Styremøte 30/3 hos Martin alle møtte. 

1. Formannen refererte fra arbeidsutvalgsmøte som denne gang behandlet fordelingen av salene. 

2. Satte opp salliste for høsten 1955 og våren 56. Søkte om Halli til øvelsekvelder fra 29/8-12/12-55.  

og fra 2/1 - 11/6-56. Halli til festkveld lørdag 8/10-55 Storsalen til festkveld lørdag 3/12-55 Halli til 

festkveld lørdag 11/2-56. Blåsalen til 17 mai. 

3. Satte opp forslag til valgkomité til årsmøte 25/4, Ingeborg Gytri Mimmi Pettersen og Mikal 

Granlund 

Kaffekvelden 4/4. 

Det var ikke mange medl. igjen i byen denne mandagen men de som kom fikk en riktig hyggelig kveld. 

Kaffen smakte nok ekstra godt, for det ble riktig lang kaffestund, sangens toner trillet, om det var 

tanken på påsken eller våren vet jeg ikke, men mye sang ble det. Røyne spillte til dansen som gikk 

lystig utover kvelden. 

Festen 16/4 i Halli. 

Vi hadde til denne kvelden innvitert gjester fra Moss, Lillestrøm og Hønefoss. Presis kl 20 ønsket 

formannen velkommen og bød til bords. 25 piker fra Bjølsen skole viste så H.C. Anderseneventyr i 

ballett, etter applausen å dømme var det godt likt. Så ble kaffen servert og alle kunne forsyne seg av 

smørbrød og kaker, når den værste sulten var stillet fortalte Erling Austang skrøner og han kunne 

kunsten i å få latteren på gli. Etter at bordene var ryddet ble det spillt opp til marsj og leiken gikk 

lystig. I en pause i dansen hadde formannen et lite intervju med formennene for de forskjellige 

lagene og vi fikk et lite innblikk i hvordan de arbeidet. Hønefossingen hadde 5års jubileum samme 

dag så de fikk en ekstra applaus. Så gikk dansen med musikk og sang av den trivelige spillemannen 

Bekken til vi sluttet kl. 2330. 

Sakliste for årsmøte 25/4-55. 

Punkt 1. Referat og halvårsmelding Punkt 2. Regnskap Punkt 3. Valg. 1. Skrivar etter Reidun Heiestad 

2. Styresmedl etter Laura Venås 3. Varamann til styret etter Martha Børresen 4. 2 til leiknemnda 

etter Ingeborg Nygård, Holger Lindell 5. 2 til spelnemnda etter fru Stenseth Per Otto Westby. 6. 1 

Revisor ett Edv. Ekrem. Punkt 4. Innkomne skriv Punkt 5. Ymse. 

Melding for halvåret 25/10-54 til 25/4-55. 

I denne tiden har laget hatt: 6 styremøter 2 samrådingsmøter 1 med leiknemnda og 1 med 

turnemnda for Færøyturen  ? øvingskvelder 3 kaffikvelder 1 kombinert kaffe og øvingskveld 1 julefest 

1 åpen fest i Storsalen 1 fest i Halli. Det er mottatt 40 skriv og sendt 9 skriv og 1 rundskriv. Laget har 

42 betalende medl. 2 perm. medl. 1 passiv medl. 1 æresmedlem. 

På festen i Storsalen 11/12-54 hadde vi opptreden av Boris Borisoff med langeleiksekstetten og 

folketoner på Balalaika akk. av Melvin Simonsen. Til festen 16/4-55 var Moss B.U.L, Peer Gyntringen 

fra Lillestrøm og Hønefoss fril. Ungdomslag innvitert 25 piker fra Bjølsen skole fremførte H.C. 

Andersens eventyr i ballett. Erling Austang fortalte skrøner. Lørdag 6/11 var lagets medl. innvitert til 



årsfesten i Moss B.U.L. ca. 20 stk var med på festen som var i Gimlekjelleren på Jeløy. Det var også en 

del folkedansere fra Lysekil i Sverige på besøk der. Leiknemda har ingen spesiell melding dette halvår 

da det bare har vært 2 leikframsyningar. 1. I Handelsgymnasiets Aula fredag 11/2-55 kl. 20. 2. Losje 

Ny Tid Keysersgt. 1 søndag 13/2-55 kl. 21. Reidun Heiestad (sign) 

Halvårsmøte i Halli 25/4 kl 1930 

Form. Martin Halleland ønsket alle fremmøte velkommen og sangen ”Det lysnet i skogen” ble sunget. 

Saklista ble lest opp og godkjent. Referat og årsmelding vart lese av skrivaren og godkjent. Da 

regnskapet ikke var ferdig ble det utsatt til et senere møte. Så gikk vi over til valg og på valg sto: 

1. Skrivar etter Reidun Heiestad. Annemor Ove Knutsen ble valgt med handklapp. 

2. Styresmedl: Laura Venås Gjenvalg 3. 1ste varamann til styret Marta Børresen. Gjenvalg. 4. 2 til 

Leiknemnda etter Holger Lindell Ingeb. Nygård. Jørn Thomasssen og Reidun Heiestad. Håndklapp. 5. 

2 til Spelnemnda Fru Stenseth Per O. Westby Gjenvalg. 6. Revisor Edv. Ekrem Gjenvalg 7. Bunadsjef 

Ingeborg Nygård Gjenvalg. Hans Kveiland mener at leiknemnda skulle avskaffes, men det må i tilfelle 

utsettes til neste halvårsmøte da det må lovforandring til. Jørn Thommassen  kom med forslag om å 

gjøre spelnemnda om til programnemnd som kunne stå for programmene ved kaffekvelder og fester 

og velges for ½ år om gangen. 

Innkomne skriv. Det er kommet to skriv et fra By og Bygdelagsforbundet og et fra Oslo Fylkeslag. 

Ymse: Den første post på Ymse var turen til Færøyene. Børresen redegjør for båtreisen, da det er 

vanskelig med lugarer få vi 15 madrasser på mellemdekk, vi kan få lugarer hvis det er noen ledige når 

vi kommer om bord. Det var mange forskjellige meninger om hvordan det skulle gjøres med 

innkvarteringen, noen var for privat innkvartering andre vil bo på hotell da man blir nokså bundet når 

en bor privat. Børresen skal skaffe opplysning om avreise og ankomst og det blir satt absolutt siste 

frist for påmelding neste mandag. Formannen mente at det ville bli mye i sommer med Færøytur da 

vi har både Noregs Ungdomslags årsmøte i Sogn og den Internasjonale Folkedansstevne her i Oslo, 

om det heller ville være bedre og utsette turen til senere. 

Da Halli var avertert ledig 17 mai søkte vi på den og fikk den til fest det er å ønske at medlemmene er 

flinke til å møte opp. Så er det kommet forespørsel fra Bærum kulturnevnds komité om vi vil danse 

på Strand 7 juni, det skal være ”Brudeferd i Hardanger” og det bør være minst 10 par, vi er villige til å 

komme og lover å gjøre så godt vi kan. Lindell overbringer en hilsen fra Hønefoss. Det skal være et 

Nordisk stevne på Ringerike Folkehøgskole, onsdag 3 aug. skal de ha en norsk kveld hvor de vil at 

Oslo Songdanslag skal danse. Oddvar Eggen kom med spørsmål om det blir noen norsk framsyning 

under det internasjonale stevnet. Oslo Songdanslag har ikke fått noe beskjed om program til stevnet. 

Einar mener at programnemda burde vite noe om de norske framsyningene så vi fikk begynne med 

øvelse i tide om det blir noen fremsyning. Formannen kan ikke svare noe sikkert da det ikke er 

drøftet og det er ikke kommet noe forespørsel fra leiklederen. Pelle hilser fra Olaf Kristoffersen 

samtidig hilser han fra Vicke som inviterer intersserte til stevne på Näs ved Gøteborg i Pinsehelgen. 

Som en avslutning vil formannen høre medl. syn på arbeidet i laget både med øvingskvelder og 

kaffekveldene. Hans personslige mening er at leikprogrammet er for stort. Einar: med hensyn til 

øvingskveldene, en ting er at Daldansen før jul tok for mye tid og vi kan enda ikke bruke den til 

framsyning, han mener den var for trettende, bare spesielle par bør trene på den for å få den 

korrekt. Børresens mening er at det er for lite innøvde danser for framsyning og han mener 

programmet er for spredt og stort. Mimmi mener at guttene bør se til at gjentene som sitter også bør 

få danse. Oddvar Eggen: Leiknemnda bør sette opp programmet for semesteret sammen med 

rettleideren det bør være mer samarbeide. Einar sier at om alle lærer vers ville det hjelpe mye. 



Formannen takker for et hyggelig årsmøte og med ”Fagert er landet” avsluttet vi årsmøte. Det var ca. 

30 fremmøtte.  Reidun Heiestad (sign)  - skrivar -  Martin Halleland form. (sign) 

Styremøte 8de mai 1955. 

Alle møtte. Formannen Martin Halleland varaformann Edv. Hillestad kassastyrar Tora Toranger 

skrivar Annemor Ove Knutsen styreslem Laura Venås. Form. helsa alle velmøtt til det fyrste 

styremøte etter årsmøte. Først på lista stod 17de maifesten. Styret skulde ta seg av festen, og Eggen 

hadde lova å leida den. Me berekna mat og kaffi til ca 100 stk. Søknad til Oslo politikammer om løyve 

til å halda festen vart sett op. Melding frå Bygdøy om framsyningar. Fyrste sundag den 15te mai og 

annakvar sundag framover. Form. skulde snakka med Skeie om pinsedagen, då det var truleg at 

mange av fåre lagsfolk kom til å reise bort. Reidun hadde fått spurnad om ei framsyning på Grorud. 

Det var folkeskulen som skipa til ein festdag med blomster og anna. Møte var hjå Thora, det var jo 

10-årsdagen for frigjeringa, so resten av kvelden hygde me oss med kaffi og anna godt som vart 

servert av vertinna. Annemor (sign) skrivar.  Martin Halleland (sign) form. 

Etter øvinga måndag den 16de mai, bad form. alle medlemene om å stana att. Det var rekneskapet 

som skulde leggjast fram og godkjennast. Fyrst fekk Eggen ordet. Han skulde leia festen dagen etter, 

og bad alle møta presis kl. 1930 og sa ifrå at dørene vart stengde kl. 20. Han gjekk også gjenom ein del 

av programmet, og vilde at me skulde leike ”Vardevakt” og ”Heilag Olav”. Me song so Songdanslagets 

song ”Ungdom frå sud og nord”. Formannen las op saklista: I. Rekneskap II. Reisa til Færøyane III. Tur 

til Dokka. IV. Om Kinsarvik Ungdomslag kunde få låne faklane på stemna si. Kassastyraren las op 

rekneskapet, den vart godkjend utan merknad. Formannen gjorde greide for resten av pengane til 

Spelnemnda kr. 80,- og gjorde framlegg om at pengane skulde førast inn i kassabeholdningen. 

Vedteke. Form. kom so med dette framlegget: Resten av pengane som er att etter 

krigsskadeerstatninga kr. 557,80, skulde brukast til innkjøp av lydbåndopptakar, til ein pris av kr. 

600.- 700.- og ein mikrofon. Eggen tala for dette framlegget, både for å ta opp enkelte program, og 

ikkje minst for musikken til rettleiding og andre leker. Han trudde det heile vilde kosta ca 900,- 

Vedtak om at me fyrst skulde låne ein lydbåndoptakar for å prøve oss fram. Ekrem hadde kome med 

innbjoding til medlemene om å ta turen til hytta hans på Dokka i pinsehelga. Vedtak om å låne 

faklene til Kinsarvik Ungdomslag, det var Helga Holte som hadde ansvaret for dei. So var det turen til 

Færøyane. Børressen hadde reiseruta klar, både rutetider og kostnad. Men no var det berre 4 gutar 

som stod på lista, og det var lite å reise med. Avreisa frå Oslo var fastsett til 17de Juli og det kom 

spørsmål om det gjekk båt seinare, kanskje det då var fleire som kunne vera med. Børressen opplyste 

at det gjekk båt 14 dagar seinare, den 30te Juli. Form. takka Børre for alt strev og arbeid han hadde 

hatt med denne turen. Tilslutt opplyste form. om at me skulde sleppa Bygdøydansen pinsedagen. 

Annemor (sign) - skrivar -  Martin Halleland form. (sign) 

17de mai 1955 i Halli. 

Tenk ingen framsyningar for Oslo Songdanslag ein slik dag. Me var fri og kunde gjera det me vilde. 

Festen tok til kl. 1930. Då var salen pynta og borda duka. Reidun hadde vore i skogen og henta 

bjørkelauv, mose og vårens blåveis og hestehov. Lefser og rundstykker stod ferdig smurd, so det var 

berre å koma igong. Og det syrgde Eggen for, han gjekk på verseføter heile kvelden, ifrå han opna 

festen, og til han takka for frammmøte. Det var godt gjort Eggen, både det arbeidet du sjølv hadde 

lagt ned, og det at du fekk so mange av medlemene til å vera med på programmet. Børressen, Martin 

og Annemor var i elden, og ikkje forgløyme vår gode Pelle som heldt tale for Kongen, Gunnar Børstad 

frå Trøndelag heldt tale om Demokratiet og me dansa ”Heilag Olav” og ”Vardevakt”. Etter bordseta 



vart salen rydda og Scott Hansen’s spela opp til dans. Og det var vel musikk å danse etter på 17de mai, 

men me tok oss også tid til å leike og syngja inn i mellom. Festen slutta kl. 24.  Annemor (sign) - 

skrivar -  Martin Halleland (sign) form. 

Tur til Dokka i pinsehelga. Det var på hytta til Else og Eddy Ekrem dei var. Trivelig vertskap og 

hyggelige dagar, melde dei som var med. Men me sakna eit lite referat frå turen, helst skulde det 

kome i ”Fantefylgje”. 

Måndag den 13de Juni var det kaffikveld. Det var tidlegare enn vanleg å slutta med øvinga, men det 

var på grunn av det Internasjonale folkedansstemna som skulde vera i Oslo i tida frå 29de Juni til 4de 

Juli. Kvelden var hyggelig som vanlig, det er no samanrottinga midt på golvet med kaffikoppen og 

Gode kaker som er kveldens mest ettertrakta hyggestund. Då går praten livleg og songen ljoma. 

Formannen takka for godt samarbeid gjenom vinteren, og bar fram ynskje om god sumar og ferie for 

alle lagsfolka. Me leika og dansa til kl. 23. Annemor (sign) -skrivar -  Martin Halleland (sign) form 

Årsmøte til Noregs Ungdomslag vart halde i Sogndal i Sogn i tida frå 24de til og med 26de Juni 1955. 

Laget hadde ingen utsendingar i år. 

Den 8. internasjonale folkemusikkongressen og den 3. internasjonale folkedansstemna vart halde i 

Oslo i tida frå 29de Juni, til og med 4.de Juli 1955. 14 nasjonar deltok. Oslo Songdanslag stod for 

samkomene i Samfundssalen fredag 1ste Juli og laurdag 2.dre Juli. 

Styremøte i Nordal Brunsgr 22de Juni. 

Alle møtte, unntatt Annemor. Den påtenkte turen til Tilla Valstad søndag den 26de Juni, vart utsett til 

hausten. Spurnad frå Onsrud, Solørlaget om leikframsyning onsdag 29de Juni i Lier, der Røde Kors 

heldt eit kurs, men på grunn av det internasjonale stemna kunne me ikkje påta oss noko framsyning 

då. So vart det dryft tilstellinga i Samfundssalen fredag 1/7 og laurdag 2/7, der Oslo Songdanslag 

skulde stå for programmet. Diverre kunne me ikkje kome fram til noko resultat, då det synte seg at 

me hadde fått eit par ulike oplysningar, som måtte undersøkjast nærare. For skrivaren Laura Venås 

(sign)  Martin Halleland form. (sign) 

Styremøte 11te aug. i Nordal Brunsgt. 

Desse møtte, Martin Edvard Laura og Annemor. Framlegg om å få trykt terminlista for festar og 

kaffikveldar hausten 55 og våren 56. Siste måndagen i aug. skal laget ta til att, og som vanleg med 

kaffikveld, med trekkspel, kaffi og kaker. Framlegg om Bekken til spelemann. Elles rekna me med at 

dei fleste vilde prata, so noko særleg program var ikkje nødvendig. Rundskriv med melding om at 

laget tek til den 29de aug, skulde sendast til medlemene. Form. påtok seg dette, også skulde han 

greide med terminlista. Halvårsmøte vart fastsett til måndag 24de okt. 1955. Annemor (sign)  - Skrivar 

- Martin Halleland (sign) form 

Kaffikvelden den 29de aug. 

Dette var den første samkoma etter ferien, og ca 30 av lagsfolka møtte fram i Halli. Det var mest like 

mange varmegrader ute, som det var folk inne, og me sveitta berre ved tanken på å danse. Golvet var 

ekstra seigt, men me fekk da sving på oss tilslutt. Moro vart det og. Kaffien var god, og praten gjekk, 

me song gjennom Allsongheftet og me friska oppatt ”Jonsoktid”, og det mangla ikkje på stemning då 

Martin fortalde frå turen til Østerrike og Wien og det var moro å høyre om alt han hadde sett og 



høyrd. Bekken spela, og me dansa og leika til kl. 23.  Annemor (sign) - skrivar -.  Martin Halleland 

(sign) form 

Styremøte i N. Brunsgt 6te sept. 

Desse møtte, Martin, Edvard, Laura og Annemor. Melding frå Bygdøy om framsyningar i sept og okt. 

var komen. Framlegg om å setja ei lysing i Aftenposten for å gjera det meir kjend at det var høve for 

nye medlemer å melda seg inn i laget. Denne lysinga vart sett opp: 

Folkedans! Er du interessert i folkedans, er du velkomen i Oslo Songdanslag! Øving kvar måndag i 

Halli, N. Brunsgt 22 frå kl. 20 - 22. Opplysning i telefon 373033. 

Det var som vanleg Asta sin telefon me fekk lov til å nytta. Denne lysinga skulde stå i Aftenpoosten 

Dobbeltspalte under Danseskuleannomsene, torsdag 8de sept. og som enkeltspalte under 

Bygdelagsspalta laurdg 10de sept. Oppslag med same tekst skulde stå i N.Brunsgt.  Annemor (sign)  - 

Skrivar -  Martin Halleland (sign) form 

Før øvinga den 19/sept var styret samla for å setje opp framlegg til valnemnd og festnemnd. 

Framlegget vart kunngjort seinare på kvelden av formannen. Halvårsmøte er fastsett til 24de okt 

1955. Til valnemnd set styret fram dette framlegg, Marta Børressen Reidun Heiestad Hans Kveiland. 

Kveiland var ikkje tilstades, men han skulde få beskjed. So var det festen den 8de okt i Halli. 

Spørsmålet var: Skal det vera open fest, eller berre for medlemer med kjende. Og kor mange 

medlemer kan me rekna med som kjem? Medlemene har no høve til å segja si meining. Det kom 

framlegg om å be inn andre lag, t.d. Telelaget. Det vart stemd for å ha fest for medlemer med kjende, 

og at me skulde ha mat og kaffe. Framlegg frå styret om desse til festnemnd: Ingeborg Nygård Olga 

Bruvik Sigrun Alsberg, Einar Kristiansen Ingvald Heggland, Jørn Thommassen. Sigrun kunde ikkje, 

istaden for henne vart Ragnhild Wang vald. Jørn skulde i militære, framlegg om Børressen, men han 

sa nei, og det same gjorde Einar, og det  vart med dette. Form. las op ei helsing frå Laura og Mikal 

Granlund som takka for gåva dei fekk til brulluppet. Innbjoding frå B.u.l ringen til festen deira i 

Teatersalen sundag 25de sept.   Annemor (sign) skrivar.  Martin Halleland (sign) form 

Styremøte i N. Brunsgr 4de okt. 

Valnemnda skulde ha oppgåva over dei som stod på val av - : styre varamann Revisorer Leiknemnd og 

spelnemnd. Program til festen i Halli den 8de okt. Framlegg om Hallomann Hald til å kåsere. Lysinga i 

avisa vart sett opp, plakat i N. Brunsgt skulde også setjast op. Festnemnda skulde syta for resten. 

Annemor (sign) Skrivar  Martin Halleland (sign) form 

Festen i Halli 8de okt. 1955. 

Det var mange som fann vegen til Halli denne laurdagskvelden, det såg ikkje ut for at ”leik og 

gamaldans” skræmde. Det var ikkje berekna mat til meir enn 80-90 men me slapp inn ca 110 stk, og 

alle fekk seg ein smakebit. Formannen styrde festen og i kaffistunda held Hallomannen Hald ein 

morosant kåseri om: ”Gamle minne frå arbeidet i Kringkastinga”. Bekken spela til dans, og Eggen 

styrde leiken og spela opp til turdansar og andre smådansar der alle kunne vera med. Ei stor 

fruktkorg vart utluta, som Reidun vann. Festen slutta kl. 24.  Annemor (sign) - skrivar -  Martin 

Halleland (sign) form. 

Styremøte hjå formannen 14de okt. 

Alle møtte: Program til festen i Storesalen den 5te nov. vart dryft. Skulde høyre med Scott-Hansen’s 

trio. Dersom det var mogeleg å få istand eit vekselsprogram med leikframsyning og kåseri om 

folkedans, leida av Varme. Formannen skulde og forhøyre seg om me kunde få Heggtun til å kåsere 



om eit eller anna. Inngongspengar vart fastsett til kr 4,- Medlemer av Oslo Fylkeslag har tilgjenge. 

Søknad til politiet om løyve til å halda festen. Lysing i Aftenposten den 5. okt. Form. skulde 

undersøkje om det var mogeleg å få ei lysing inn under bygdelagsspalta i Dagbladet måndag den 31te 

okt. Formannen gjorde rede for fyresegnene frå Oslo Fylkeslag om tilgjenge på møter og festar for 

formenn med formannskort. ”Lagsformenn innan Fylkeslaget får utlevert formannskort på kontoret. 

Det lyder på namn og gjev fritt tilgjenge til vanlege møte i andre lag, men ikkje til årsmøte og andre 

møte for berre medlemer. Kortet gjeld ikkje for servering.” Det var kome framlegg frå Hans Kveiland 

om at leiknemnda skal løysast opp og at me skal ha leikrådgjevar istaden. Han kom også med 

framlegg om at spelnemnda skal løysast opp. 

Saklista for halvårsmøte den 24de okt 1955 vart sett opp. 

Punkt I. Referat og halvårsmelding II. Rekneskap. III Val på: 1. Formann etter Martin Halleland 2. 

Kassastyrer etter Tora Taranger 3. 1 styresmedl etter Edv. Hillestad 5. 1 Revisor etter Mimmi 

Pettersen 6. Eit innkome forslag om å sløyfe ordninga med leiknemnd, og gå tilbake til den gamle 

ordninga med leikrkådgjevar. Dersom dette vert godkjend, val: 1 leikrådgjevar. Dersom ikkje 

godkjenning val på 2 til leiknemnda etter Annemor og Mikal. 7. Eit innkome forslag om å sløyfe heilt 

ordninga med spelnemnda. Dersom ikkje godkjenning so val på 2 til spelnemnd etter Mimmi og 

Svoldal. Punkt. 8 Innkomne skriv  Punkt 9. Ymse. Annemor (sign) - skrivar - Martin Halleland (sign) 

form. 

Styremøte i Nordal Brunsgt torsdag 20de okt. 

Martin, Edvard og Annemor møtte. Formannen var med å kontrollerte halvårsmeldinga som 

skrivaren hadde sett opp. Lista over rekneskapen for stensilering til halvårsmøte vart sett op. Andre 

saker vart ikkje dryft. 

Annemor (sign) - skrivar -  Martin Halleland (sign) form. 

Melding til styret frå leiknemnda. 

Framsyningar i sumarhalvåret frå 25de april ti 24de okt. 1955, i alt 13 framsyningar, 7 av desse er for 

Bygdøy Folkemuseum. 

15te mai dansa 7 par ingen musikk 

19de Juni dansa 5 par Eggen spela 

17de Juli dansa 7 par, 5½ frå oss 1½ par frå Bul. Musikk ? 

29de Juli dansa 6 par 5 frå oss 1 frå Bul Eggen spela 

21de aug dansa 5 par Løndal spela 

28de aug  dansa 5 par 5 frå oss 3 frå Bul. Bolstad spela 

29de sept dansa 6 par ingen musikk 

5te Juni dansa 8 par på Bygdøy, Oslo Fylkeslag’s stemna. 

7de Juni haddde Bærum kommunes kulturnemnd ei stor tilstelling på Strand. Som hovedpost på 

programmet var ”Brureferd frå Hardanger” som 26 av lagsmedlemene var med på. Martin og Olga 

var utstyrd som brurfolk, og fru Ekrem som ”skautekjerring”. Buss køyrde oss til Sarbuvollen der 5 

robåtar låg klar. Karane rodde båtane til Strand og alle marsjerte med spelemennene Løndal og 

Bolstad i spissen opp til festplassen, der kjøgemeister Edv. Os tok imot oss. Mathilde og Ragnar dansa 

vestlandsspringar, Bodil og Jørn dansa Telespringar, elles dansa me pols, turdansar og songdansar. 

19de Juni dansa 5 par på Grorud. Det var gutemusikkorpset på Grorud Folkeskule som stod fyre 

tilstellinga. Eggen leida leiken, var med å dansa, og spela til turdansane, og tilslutt fekk han heile 

ungeflokken med i ringen til å leika fleire av småleikane våre. 



3dje aug. dansa 5 par på Folkehøgskulen i Hønefoss. Bolstad spela, og 

14de aug dansa 6 par for Helviksskog Idrettslag på Nesodden. Det vart ikkje mindre enn 3 spelemenn 

med på turen Løndal, Gjellesvik og Balchen. 

11te sept. var 4 par saman med Bul ringen å dansa på Ullevoll stadion der landskampen i fotball 

mellom Noreg og Danmark vart spela. 

18de okt. dansa 7 par i Losjen ”Billy Bray” Møllergt 38. Eggen spela. 

Dette var framsyningane. Leiknemnda har hatt 2 arbeidsmøter. På møte den 13de mai møtte Reidun, 

Annemor og Jørn. Me sette op program til Bygdøy den 15te mai og freista so godt me kunne å leggja 

op programmet til ”Brureferda i Hardanger” den 7de Juni, og til framsyninga på Grorud den 19de Juni. 

På møte den 21de sept møtte Mikal også. Me diskuterte leikprogrammet for hausten, og me hadde 

snakka litt med form. om dette. Etter lysinga i Aftenposten var det kome so mange nye i laget, at 

programmet laut leggjast opp etter det. Leikleidaren var gjort merksam på dette. Me gjorde framlegg 

om å nytta timen frå kl. 19-20 til øving for dei nye og me vilde spyrgja Einar Kristiansen om han vilde 

ta rettleidinga. Me gjorde også framlegg om å kjøpa inn 10 songbøker for sal, og me tenkte då særleg 

på dei nye medlemer. Detter vart lagt fram for form. og me spurde Einar om rettleiding, han svara ja, 

og vilde samarbeide med Warme. Me fekk også 10 songbøker i Noregs Boklag dei skulde ikkje ha 

oppgjør for bøkene før dei var selde. Rettleiding for nye medlemer frå kl. 19-20 tok til mandag 3dje 

okt. godt frammøte. Leiknemnda har samankalla leikarer til alle framsyningar med hjelp frå 

medlemer, og då ekstra god hjelp av Asta, dei har og sett opp program til dei fleste framsyningane 

Annemor (sign) Reidun Heiestad (sign) Martin Halleland form. (sign) 

Melding for halvåret 25/4 til 24/10 -55. 

I denne tida har laget hatt: 9 styremøter 1 ekstraordinært møte 2 kaffikveldar i Halli 1 17de maifest i 

Halli 1 medlemsfest i halli 13 leikøvingskveldar 13 leikframsyningar 1 Tur til Dokka 

Laget har motteke 27 skriv, og sendt ut 1 rundskriv 1 terminlista og 1 saklista før halvårsmøte er delt 

ut til medlemene. Laget har no: 50 halvårsbetalande medlemer av desse er 15 nye i haust. 6 

permiterte medlemer 1 passiv medlem 1 æresmedlem. 5årsmedalje er ikkje delt ut i dette halvåret. 

På festen den 17de mai kåserte Gunnar Børstad, og på festen den 8de okt kåserte Hallomann Hald. 

Spelnemnda har ikkje vore i aktivitet i dette halvåret. Annemor  (sign) - skrivar - Martin Halleland 

form. (sign) 

(Kommentar: Slutt på møtebok nr 5) 

  Referatbok for Oslo Songdanslag frå 24/10-55 – 20/10-58.  Bok nr 6 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag måndag den 24de okt. 1955 kl. 20. 

Om lag 30 medlemer var samla i Halli då møte vart opna med songen: ”Eg heiter Anne Knutsdotter”. 

Form. Martin Halleland helsa alle velmøtt, og bar fram ynskje om eit godt årsmøte. Einar Kristiansen 

bad so om å få kunngjera at det var teaterkveld onsdag den 26de okt. Saklista vart so opplesen av 

form. og godkjend utan merknad. 

I. Referat og årsmelding v/ skrivaren Annemor Ove Knutsen. Godkjend utan merknad. 

II. Rekneskap v/ kassastyrar Tora Toranger. Godkjend med eit par små merknader. 

III. Val: på ny formann istaden for Martin Halleland ny kassastyrar istaden for Tora Toranger. 1 

styresmedlem istaden for Edv. Hillestad 2dre varam. istaden for Hans Kveiland 1 revisor istaden for 

Mimmi Pettersen. 

Halleland sa ifå seg formannsjobben. Form. i valnemnda Hans Kveiland kom med framlegg om 



Oddvar Eggen. Eggen bad Helleland stå eit år til, og dette vart støtta av Pelle. Halleland svara at 

arbeidet hans krever so mykje reising utanbys, av den grunn er det vanskeleg å skjøtte 

formannsjobben her. Det kom også framlegg om Børressen, men han svara nei. Ved skrifteleg 

røysting fekk Oddvar Eggen 22 røyster og Martin Halleland 11røyster. Kassastyraren haddde også 

sagt nei til attval, og valnemnda kom med framlegg om Eddy Ekrem. Framlegg frå lagsflokken om Per 

Otto Westby. Ekrem fekk 28 røyster og Westby fekk 5 røyster. Framlegg om Mikal Granlund og 

Ingvald Heggland til styresmedlemer: Heggland fekk 24 røyster Granlund fekk 5 røyster. 2.dre 

varamann til styret. Hans Kveiland vart attvald med handklapp. 1 Revisor: Mimmi Pettersen attvald 

for 1 år med handklapp. Revisor for Ekrem som no er vald til kassastyrar vart Halleland vald. 

IV. Innkomne skriv: 1. Skriv frå Hans Kveiland med framlegg om at leiknemnda skal gå ut og istaden få 

ein leikrådgjevar, slik det var før. Det var mange som tala både for og imot dette framlegget. 8 røysta 

for og 15 imot framlegget. 2 av leiknemnda stod for val, det var Annemor og Granlund. Istaden for 

desse vart Ebba Throndsen og Per Otto Westby vald med handklapp. Tilslutt var det spelnemnda som 

stod for tur. Det var kome framlegg om at den også skulde få kvile. Framlegget vart vedteke med 21 

røyster. Ingen røysta imot. Asta hadde fenge brev frå Moss med innbjoding til årsfesten den 5te nov., 

men det er same dag som me sjølv skal ha fest i Storsalen, so me lyt nokk segja neitakk til Moss. 

Form. las op eit brev med innbjoding frå Hønefoss Ungdomslag til fest den 26de nov. Form. bad om 

framlegg til program på festen vår den 5te nov. då Heggtun ikkje kunne koma. Lindell kom med 

framlegg om Reidar Warme og Ole Ekornes. Asta kom med framlegg om Asgerd Mauland. 

Ymse: Ekrem kom med framlegg om søknad til Finansrådmannen om stønad frå Oslo Kommune på kr 

2500,- Eggen støtta framlegget, men han trudde nokk at me laut forplikta oss til å danse i parkane i 

sumar. I kaffipausen var det namneoprop på alle nye medlemer og form. helsa dei velkomen i laget. 

Form. gjorde greide for leiknemnda sitt arbeid, m.a. vanskar med innkalling til framsyningar pr. 

telefon og utgiftene som fell på den som ringer rundt. Eggen meiner at den som har utgifter ved 

innkalling pr. telefon bør få det godtgjort. 

Asta meiner me bør søkje om å sleppe betalinga til Bygdelagskoret. Inga avgjerd. Hans bad om at 

”Draumkvedet” skal takast op, men Børressen tala imot. Heggland meiner me skal nytte timen frå kl. 

19. til 20. til å lære bygdedansar, m.a. Rørospolsen. Tilslutt takka form. for frammøte og for dei 2 åra 

han vore formann. Han takka også dei to som gjekk ut av styret, han gav so den nye form. klubba 

med ynskje om lukka over arbeidet vidare i laget. Eggen takka for det, og takka formann og styret for 

det dei hadde gjort for laget. Børressen takka Halleland for alt arbeid og slit som fylgjer med 

formannsjobben, og no var kl. 11 og kvar gjekk heim til seg.  Annemor  (sign) og Laura (sign)  -skrivar - 

Oddvar Eggen (sign) 

Det noværande styret: 24/10-55 

Formann: Oddvar Eggen vald 24/10-55 Kassastyrar: Eddy Ekrem vald 24/10-55 Skrivar: Annemor Ove 

Knutsen vald 25/4-55 Styresmedlemer: Laura Venås vald 25/4-55 Ingvald Heggelund vald 24/10-55 

1ste varamann: Marta Børressen vald 25/4-55 2dre varamann Hans Kveiland vald 24/10-55 Revisor: 

Mimmi Pettersen vald 24/10-55 Martin Halleland vald 25/4-55 Leiknemnd: Jørn Thomassen vald 

25/4-55 Reidun Heiestad vald 25/4-55 Ebba Throndsen vald 24/10-55 Per Otto Westby vald 24/10-55 

- skrivaren - 

Torsdag den 27de okt. møttest det nye og gamle styre hjå Ekrem. Me helsa kvarandre velmøtt og 

prata om laust og fast, både skjemt og alvor. Me var lik katten som går rundt den varme grauten, 

brennpunktet var nemlig, 5te nov. Festen i Storesalen! Det einaste som var i orden var: Løyve frå 

politiet til å halda festen og Schott Hansens’s musikk til å danse etter, og so alle ulempene etter 



forrige fest i Storesalen. Kva kunde me gjere for å bøte på det siste? Det var problemet me tumla 

mest med. 

I. Fyrst og fremst ekstra god vakt ved døra og god kontroll ved kassa. 

II. Og dernest at medlemene må møte fram. Enn om me tok ei leikframsyning for rett og slett vise 

kven som held festen? Framlegg om å få Warme med på dette han kunde halda eit lite kåseri om 

folkedans, fletta inn i framsyninga vår. Og når me fyrst hadde Warme der kunde me spyrgja Ekornes 

om han kunde koma, so hadde me heile programmet i orden. No var det berre å ynskje at lukka vilde 

”stå oss bi” den kvelden, og at alle våre eigne vilde møte, der er jo trass alt det viktigaste, å få den 

rette råma om festen. 

Laura og Ekrem lova å syrgja for ei fruktkorg til utluting. Ein av våre trufaste lagslemer, Olav Sætre 

har vore sjuk i lengre tid, og styret gjorde vedtak om at laget skal sende ei helsing til han. Ekrem 

skulde sjå om han kunne finne ei bok som høvde. So var det turen til Hønefoss Frilynde Ungdomslag 

den 26de nov. Det var Halleland som hadde hatt kontakt med laget, og han skulle også vidare ha det. 

Det var ikkje noko nytt enno. Tilslutt var det musikk til øvingane våre. Det var ikkje anna råd enn å 

søkje etter ny spelemann, og det kom framlegg om Tollef Bolstad. Eggen skulde snakke med han. 

Møtet slutta i 11tida.   Annemor (sign) - skrivar -  Oddvar Eggen. (sign)Form  

Festen i Storesalen den 5te nov 1955. 

Heisan for ein fest! Var det formannens sterke røyst om møteplikt for alle medlemer! Som gjorde at 

heile laget møtte opp i beste puss og stas, og ein diger porsjon humør og festglede? Har me nokon 

gong hatt ein so gild fest i Storesalen ein laurdagskveld? Og pengar i kassa vart det og! Ekrem og eg 

hadde forresten ein dryg jobb der, det var ikkje lett når heile bølingar av ”traktor” og 

”dørmattetoppar” kom stormande og skulde inn. Dei leppa og kikka, ”Er det berre gamle folk her”? 

spurde dei, ”Ja, vi to er dei yngste”, svara Ekrem og dermed strauk dei på dør, so berre sett oss to i 

kassa næste gong også! Man mange kom for ”Leiken og gamal dans” og dei høyrde Scotts trio spela, 

so var dei ikkje lenge om å svinta seg frå garderoben og opp i salen for å danse. Kl. 2030 vart stolane 

sett fram og alle tok plass. Eggen helsa alle velkommen og presenterte lagets yngste medlem! Fram 

kom vår spreke Pelle, berre vel  70 år! So var det vår tur til å danse på sena - jamen vart det trongt 

om plassen, me gjorde oss små og trippa lett. Reidar kåserte om folkedans, og me dansa lette og 

tunge viser, turdansar og pols. Etterpå kom Reidar og Ole fram på sena. Dei song og spela folkeviser, 

både på norsk, svensk og tysk, og visor som berre dei kan. Og korleis dei får leppene til å para seg, er 

for oss ei gåte, og når ”Ompa, Ompa” kom til slutt, vilde klappinga ingen ende ta. Salen vart rydda 

att, og alle som ville og kunne danse var framme på golvet. Ei diger fruktkorg vart utluta, som 

forresten Reidun vann, heldig-grisen! Og so var det å rusla heimatt i ausregn og plask - men kva 

gjorde vel det når festen vart so vellukka?  Annemor  (sign) - skrivar -  Oddvar Eggen form (sign) 

Styremøte i Halli før øvinga måndag den 14te nov. 1955. 

Det var turen til Hønefoss den 26de nov. me laut prate om fyrst. Halleland hadde fenge brev, festen 

kostar kr. 7,- og Rustøen skulde ha kr. 225,- for bussen. Vert det ca. 30 stk. med, so vert det ca. kr. 

7.50 -8,- for bussturen + kr. 7,- i inngongspengar, i alt ca. kr 15,-. Dette vert dyrt - og styret gjorde 

difor dette framlegget: At kvar betalar kr. 5,- for bussreisa, og at resten av reiseutlogene vert dekka 

av reisekassa. Rekneskapen for Bygdøydansen 1955 var sendt inn tidlegare, og pengane var komne til 

kassastyraren. Det var beklageleg at pengane frå Bygdøy 1954 ikkje har vore nemnd før, men 

grunnen var at i 1953 vart det gjort eit vedtak om at reiseutlogene skulde gå inn i kassa, og dermed 

vart det ingen ting gjort med pengane for 1954.  

Styremøte saman med leiknemnda vart fastsett til fredag den 25de nov. Den 19de nov. skulde me 



danse på ei tilstelling som Norsk Folkeferie skulde skipa til i Samfundssalen. Det var om å gjera at 

ringen var god, likeeins at programmet var varierande for me var lova kr. 14,- pr. par. Jørn kom med 

framlegg til program, det var bra sett opp, eit par dansar vart skift ut, det var best å vera sikker i 

dansen den kvelden.  Annemor (sign)  Oddvar Eggen (sign) Form 

Dette vart kunngjort av form. på øvinga same kveld: 

Turen til Hønefoss. Framlegget til styret: At kvar betalar kr. 5,- og at resten av reiseutlogene vert 

dekka av reisekassa, vart einstemmig vedteke av medlemene. At dei som vilde, kunde få utbetalt 

reiseutlogene for framsyningane på Bygdøy 1954-55, men han kom også med appell om å la pengane 

gå til kassa. At: Oslo Songdanslag står tilslutta Oslo Fylkeslag og dermed er me alle medlemer også 

der. At: alle lyt lese lagslovene våre, det står nemlig i paragraf 3: ”Kontingenten vert fastsett på ein 

halvårsmøte. Han vert betalt for kvar øving, også for fråverande”. Form. bad alle om å leggje seg 

dette på minne. Tilslutt las han ei takkehelsing frå Olaf Sætre for boka som laget sende.  Annemor.  

(sign)  Oddvar Eggen (sign) Form 

Styret saman med leiknemnda hadde møte fredag den 25de nov. 1955. 

Referatet frå møte er oplese av formannen på øvinga den 28/11-55.  

Alle møtte, og form. styrde møte. Skrivaren hadde gjort istand medlemslister, dei vart gjennomgått, 

og alle fekk kvar si liste, med namn, adr. og telefon nr. Innkomne skriv: 

I. Skriv frå Folketeatret, med melding om Ungdomskveldane kvar fredag. Det er fyrst teaterstykke og 

etterpå dans, det kostar kr. 6.-. Laura skulde påta seg å ordne med billettar, dersom det var interesse 

for dette i laget. 

II. Skriv frå Oslo Fylkeslag med kunngjering om ordskiftekvelden i Storsalen tysdag den 29/11 - kl. 

19.30. Bergwitz innleidar. Alle leikarer bør møte. 

Julemøte er fastsett til den 12te dec. og styret kom med framlegg om at leiknemnda skulde ta seg av 

den kvelden og dei svara Ja til det.  

Sogn og Fjordaneringen har fenge innbyding til dette møte, og dei bad oss attende til sitt Julemøte 

tysdag den 20de. Form. kom også med framlegg om å be inn leikargillet. Mimmi hadde lova å skrive i 

”Fantefylgje”. Salleiga er sett opp med kr. 7,- pr øvingskveld, og form. bad alle betale øvingspengane. 

Formannen kom og med framlegg om at medlemene må søkje styret om permisjon, dersom dei vil ha 

det. Halleland meinte at det var betre med trykkte permisjonslapper. Det vilde vera enklare for eit 

medlem å fylle ut ein slik lapp, enn å forme eit brev til styret. 

Tilslutt eit: Program og innbyding til Leikmøte i Noregs Ungdomslag på Sørmarka Folkehøgskule i tida 

frå 29/12-55 til 1/1-56. Opphaldet kostar kr. 45,-. Det vert nytta reiseutjamning, slik at reisepengane 

blir eins for alle som møter, truleg kr. 80,-. Det som har størst interesse for oss er programposten: 

Tilråding om nye medlemer i Leikrådet. Framlegg frå styret og leiknemnd om at laget skal betala 

opphald kr. 45,- og reiseutjamning frå kr. 80,- til 110,- for den som reiser. Den som då reiser må 

forplikte seg til å referere møte. Som utsending for oss finn styret og leiknemnda at Martin Halleland 

høver bra til den jobben. Og me kjem og med framlegg om Reidar Warme som medlem i Leikrådet. 

Dette vart einstemmig vedteke av medlemene. Halleland ville gjerne ha ein varamann og Lindell vart 

vald.  Annemor (sign)  Oddvar Eggen (sign) Form 

Julemøte 12. desember 1955. 

Ein riktig kosekveld, med godt frammøte av våre lagsfolk, ikkje so svært mange frå Leikargillet og 

Sogn og Fjordaneringen, men det var bra folk dei som kom. Leiknemnda som stod for festen hadde 

gjort det so koseleg, eit lite Juletre på sena, Juledekorasjoner, blomar og lys på bordene. Og der er 



greidt med gjentone i Songdanslaget. Dei svarar aldri nei då dei vert bedne om å ta niste med, ikkje 

berre til seg sjølv, helst til 3-4 karar også, og det var mat som smaka. 

Jørn baud so til bords og helsa alle velkomen med ein velskreven prolog. Me åt godt, og skravla endå 

betre og innimellom prata Jørn, han dirigera alle ”talarane”. Fyrst var det Per Dugstad som på ekte 

Vossemål takka Einar for han hadde øvd med dei nye medlemene frå kl. 19-20 kvar måndag, og som 

eit minne frå dei som var med, overrekte han Einar eit par mansjettknappar i sølv. Eggen takka Reidar 

og Bolstad for deira arbeid, og kvar fekk ei lita gåva frå laget. Mimmi hadde mykje god bladmat i 

”Fantefylgje”, og det var nokk nytt for mange at Songdanslaget har eit lagsblad som heiter 

”Fantefylgje”, og som helst skal kome ut på kvar kaffikveld, og at det er høve for alle å sende inn 

bladmat til den. Martin Bronkerud spela fleire musikkstykke på piano. Bordene vart rydda, me dansa 

og leika til kl. var 23. Eggen takka for frammøte og ynskte alle ei god Jolehelg.  Annemor (sign)  

Oddvar Egggen (sign) Form. 

Styremøte den 12te Jan. 1956 

Referatet er opplese av form. på kaffikvelden den 16de Jan. 

Heggland kunde ikkje møte på dette styremøte, so 1ste varamann Marta Børressen kom istaden. 

Form. las opp 2 innkomne skriv. Det eine frå arbeidsutvalsmøte før Jul og det var mange saker der 

som kunde tas opp til ordskifte. Skriv frå studenternes Friundervisning. Vesla Nygren hadde også i år 

sendt ei Julehelsing til laget. 2.dre pinsedag er kome med på sallista som øvingskveld, den må me 

freiste å få leige bort. Spurnad frå Husmorlag, gruppe 3 v/fru Bjørnstad, Pilestredet 75.c. om ei 

framsyning. Dei betalar kr. 50,- + spelemann, det er den 31te Jan. Ringen husmorlag v/Børressen har 

også spurd om me vil danse, men det er gratis, berre spelemannen får betaling. 

Plakater: Framlegg frå form. at me skal kjøpe plakater gjennom Noregs Ungdomslag, dei er bra og 

billege. Måndag den 16de Jan. er fyrste samkoma etter Jul. Eggen skulde ordne med musikk, og me 

gjentone skulde greide med maten. Laurdag den 25de  febr. har me Halli, og det høver bra å ha 

skotårs fest då. Gjentone tar seg av den. Då det frå ymsle lagsfolk har kome kritikk over at det ikkje er 

faste reglar for betaling av øvingspengar på kaffikveldane og halvårsmøte gjer styret dette framlegg: 

”Når det gjeld halvårsmøte betalast kr. 1,- som på vanleg øving, og på kaffikveldane fell dette bort, då 

me har inngongspengar istaden. Dette vil og lette kassastyraren. Framlegger vart vedteke.  Annemor. 

(sign)  Oddvar Eggen (sign) Form. 

Den 16te Jan 1956 var fyrste samkome etter Joleferien. 

Det var godt frammøte, og det var moro å røre på føtene att i leik og dans. Ved bordseta helsa form. 

alle velmøtt og Martin Halleland refererte frå Leikmøte på Sørmarka folkehøgskule. Han prata so 

greidt og liketil at det var som me sjølve hadde vore på møte. Elles er dette møte referert i ”Norsk 

Ungdom” og alle som har interesse for leikarbeidet vårt bør tinga bladet, og det kan gjerast gjennom 

Songdanslaget. Me slutta kvelden med leiken ”Det var i kveld medan tankane sveiv”.  Annemor. 

(sign)  Oddvar Eggen (sign) Form. 

På øvinga den 20de febr. kunngjorde form. dette: 

Skotårsfesten den 25de febr. Leikframsyning i Romsdalslaget den 10de april. Det er programbyte og 

form. bad oss vera med å hjelpe til med leiken seinare på kvelden. På kaffikvelden den 5te mars 

skulde Hollandsturen dryftast, og møte skulde ta til kl. 19. presis! Annemor (sign) Oddvar Eggen (sign) 

Form 



Skotårsfesten den 25de febr. 

Ja, kva skal eg vel skriva om den? Me gjentone syns iallfall det var moro, men skriv eg noko meir, vert 

det vel til at karane syns me skryt av oss sjølv, og det vil me ikkje ha hangjande på oss. Difor 

oppmoda eg at einkvan skriv eit referat til ”Fantefylgje”, men lat det helst verta i dette året då, og 

det kunde jo vera moro å høyre eitkvart frå karane og.  Annemor. (sign) Oddvar Eggen. Form (sign) 

Styremøte sundag den 4/de mars. 

Heggland kunde ikkje møte og det var for seint til å innkalla varamann. 

Forslag til innmeldingssjema var kome til form. frå Martin Halleland. Styret gjekk igjenom det og med 

nokre tilføyelser vart det sett opp, ferdig til trykking.  

Hollandsturen: Styret gjekk gjennom dei namna som har kome på lista til turen. Etter det me kan sjå 

kan vi stille ein ring på 10 par, og det er då det meste, då det skortar på gutar. Vi har ikkje sett opp 

faste danspar då vi enno ikkje har fått endeleg svar frå alle. Styret vil tøye seg so langt råd er og som 

siste frist for påmelding er sett til den 9de april. Styret finn og at det beste må vera å fylle bussen, 

dersom den reisemåten vert nytta, men alle må vera klår over at det er 10 par + spelemann som er 

dansegruppa. Styret gjer framlegg om Oddvar Eggen som reiseleidar for turen, men for dei som ikkje 

er med å dansa, vil det verta vald ein leidar som samarbeidar med reiseleidaren for turen. For styret 

vil at turen skal verta so bra som mogeleg for alle. Då det på ein slik tur som regel vert nokk å nytte 

pengane til, gjer styret framlegg om at laget skipar til nokre festkveldar utover våren, for om mogleg 

å få inn pengar til turen. For at brevbytet skal verta so bra som mogeleg mellom tilskiparane i Holland 

og oss, har form. snakka med Ingeborg Gytri som har lova å hjelpe til med skrivinga. Det vert 

kaffikveld den 5te mars etter same gamle oppskrift. Annemor (sign)  Oddvar Eggen (sign) form. 

Kaffikvelden 5te mars. 

Kvar vart folket av som skulde møte kl. 19. for å dryfte Hollandsturen! Dei kom sigande opp 

trappene, ja me var då verkeleg 4-5 som kom i rett tid, men resten kom mellom kl. 1930 og 21, men 

då var me og jammen 60 stk. Og me fekk då endeleg prata frå oss den kvelden, for det var ingen fres 

korkje over leik eller dans. Men kl. 21 kom kafien, då tødde alle opp. Etter songen ”Ein ungdom som 

er sterk og sunn” helsa form. alle velkomen og helsa serskild dei nye medlemene velkomen. Han las 

opp namna på alle som hadde meld seg i laget i vinterhalvåret. Han refererte so årsmøte i Oslo 

Fylkeslag. Martin Halleland var vald som varamann for leikrådgjevaren i Oslo Fylkeslag. Skrivaren las 

ein del referater som vart godkjend utan merknad. Innmeldingssjema vart gjennomgått slik Halleland 

hadde set det opp, og med dei tilføyelser styret hadde gjort. Ingen kom med motmæle. Form. 

referete so styremøte om Hollandsturen, og las opp skrivet han sende til medlemene før Jul om 

turen. Skrivet var eit spyrgjesjema og ingen har vel misstyda det. Han las opp namna på dei som hittil 

hadde meld seg, og gjekk gjenom reiseruta slik som Rustøen hadde foreslege. På spørsmålet om det 

var mogeleg å få forlenge fristen for påmelding svara form. at: Er det råd med det, so gjer vi det. 

Framlegg om at skrivaren inntil vidare skal referere til bygdelagsspalta. Etter nokre dansar var 

kvelden slutt kl. 23.  Annemor  (sign)  Oddvar Eggen (sign) Form. 

Fyrste samkome etter påske var 9de april. 

Meininga er at vi eingong i månaden so langt råd er, skal ha øving frå kl. 19-21 og resten av kvelden 

skal ver til fri leik og dans, ein kaffitår - dryfting av lagssaker, og elles kose oss so godt vi kan. Men 

skal det verta det ut av kvelden som meininga er, so gløym ikkje at det er kl. 19 me tek til, elles kan 

det lett verta ein vane det å koma ein ½ time etter fastsett tid, og det er mindre bra. Me øvde frå kl. 

1930 til 21 då vart kaffien servert. Medan med tygde boller og Julekake prata Eggen om 



Hollandsturen. Det som er om og gjera, er å få ei prima dansegruppe og det er jo sant. I siste 

”NorskUngdom” stod det om ei tur til Geneve og ein del var interessert i den turen og. Halleland kom 

med framlegg til styret om å samle alle oplysningar om turen, fyrst til Holland, og sidan til Geneve. 

Helst velje ei nemnd som skulde ta seg av dette, for då er arbeidet alt igong. Reidar kom med 

framlegg om at eit reisebyrå skulde leggja opp ruta med buss, eventuelt tog. Eggen svara at eit slikt 

overslag har me fått av Rusløen reisebyrå. Siste frist for påmelding er 23de april. Framlegg til 

valnemnd: Rolf Børressen, Mimmi Pettersen, Bodil Westby. Desse vart vald med handklapp. Arne 

Onstad hadde gitaren med seg og han song og spela fleire songar, og broren til Laila Martinsen, berre 

12 år gamal hadde fela med seg. Han spela slåttar og turdansar, og båe desse fekk stor fagning. 

Hadde det ikkje vore for at koppane laut innatt på kjøkkenet til ei bestemt tid, hadde me sikkert fått 

høyrd enno meir musikk og song. Me dansa og leika til kl. 23.  Annemor (sign)  Oddvar Eggen. (sign) 

Form. 

Før øvinga den 16de april var styre samla for å setje opp sallista. Vi søkte om desse kveldane. I 1956, 

fyrste øving måndag den 27de aug, og kvar måndag framover, til og med den 14de desember. I 1957. 

Juletrefest måndag den 7de Jan - og kvar måndag framover, til og med den 17de Juni. 2dre påskedag og 

2dre pinsedag fell burt. Til festar søkte vi om: Halli den 6te okt. 1956 Storesalen den 24de nov. 1956 

Storesalen den 23de febr. 1957. Form. kom med framlegg om å skipa til ein leikkveld den 1ste mai, då 

både Storesalen og Halli er ledig. Han skulde leggja dette fram for medlemene seinare på kvelden, og 

det var stemning for Storesalen. Annemor. (sign) 

Styremøte hjå Ekrem laurdag den 21de april 1956. 

Alle møtte. Innkomne skriv:  Brev og Brosjyre frå Båtservise som kanskje kunne ha interesse for oss. 

Då det i vinter har vore lite med framsyningar, finn styret det turvande å reklamere litt for laget. Vi 

sende brev til Norsk Folkeferie, om mogeleg å få kontakt med dei, og fekk alt den 19de april skriftleg 

tinging på dansing. 8 par + spelemann laurdag den 4de aug i Smestad Hotell. Pris for framsyninga er 

kr. 125,- irekna spelemann. Brev frå Oslo Fylkeslag med innkalling til arbeidsutvalsmøte måndag den 

23de April. Form. har gitt melding om at ingen møter, då me skal ha halvårsmøte den kvelden. Brev 

frå Leikarringen i B.U.L. og Oslo Songdanslag til Norsk Folkemuseum Bygdøy om auka godtgjerdsle for 

framsyning av folkedans på Museet. Vi søkjer om minst kr. 20,- pr. par - og kr. 30,- når det er 2 

framsyningar på same dag, elles er avtala som før. Styret har lese gjenom brevet som er oppsett og 

rår til at vi skriv under søknaden. 

Framlegg: 

 I. Styret gjer framlegg om at skipinga med leiknemnda fell bort. Istaden vert det vald 2 meire til 

styret, som tek seg særskild av leiken. Dei skal møte på styremøtene med vanleg røysterett. Dei 

velges for eit år om gongen. 

II. Styret gjer framlegg om at laget kjøper ei reiseskrivemaskin. Slik som no, må brev handskrivast 

eller setjast burt for betaling, og dette fører mange ulemper med seg. Det vert til at ein skriv minst 

mogeleg. Styret bed om lov til å bruke inn til kr 600,- til dette. 

III. Styret gjer framlegg om at laget får sydd 2 karvestar og 2 karbrøker, til utlån for framsyningar. 

Til leikkvelden tysdag den 1ste mai har vi fått Bolstad, Løndal og Bø til å spela. Inngongspengar: kr. 

3,50 for medlemer og kr. 4,- for andre.  

Saklista for halvårmøte 23/4-56. 

I. Referat og halvårsmelding. II. Rekneskap. III. Lovendring: (Leiknemnda) 4. Framlegg frå styret om 

kjøp av skrivemaskin. 5. Framlegg frå styret om kjøp av bunadtilfang 6. Innkomne skriv. 7. Val: på 1. 

Skrivar istaden for Annemor 2. 1 styresmedlem i staden for Laura 3. 2 til leiknemnda for Jørn og 



Reidun 4. 1ste varamann til styret for for Martha Børressen 5. Revisor I 8. Ymse. 

Framlegg til festnemnd for 17de mai festen i Blåsalen. (Ingeborg Gytri) Asta, Else Lengtved, Ingvald 

Heggland Per Hafnor og Arne Onstad. Ebba Throndsen     Annemor (sign)  referatene er lesne og 

godkjende av formannen. 

Melding frå Leiknemnda: I halvåret 24-10-55 til 23/4-56 har laget hatt 6 framsyningar: 

På festen i Storesalen den 5te nov. som Songdanslaget skipar til dansa: 9 par. Eggen spela 

Den 19de. Nov. dansa 9 par i Samfunnssalen for Norsk folkererie, Bolstad spela. 

Den 6te Jan. dansa 9 par i Samfundsalen for Norsk Sykepleieforbund. Bolstad spela 

Den 22de Jan. dansa 6 par i Storesalen for Laget for folkemusikk. Bolstad spela. 

Den 18de febr. dansa 7 par i Pilestredet 75c for eit Husmorlag. Bolstad spela 

Den 10de april dansa 6 par i Storesalen for Romsdalslaget. Bolstad spela. 

Leiknemnda har hatt 3 møter derav eit saman med styret. Leiknemnda har skipa til ein fest, 

Jolefesten den 12te des. Jørn leidde denne . Leiknemnda har siste halvår vore: Formann og skrivar: 

Jørn Thomassen. Nemndslemer: Per Otto Westby, Reidun Heiestad og Ebba Throndsen. 

Oslo 23/4-56. For leiknemnda Jørn Thommassen. form. 

Melding for halvåret 24/10-55 - 23/4-56. 

I dette halvåret har laget hatt: 15 øvingskveldar. Reidar Warme har vore rettleidar og Torleiv Bolstad 

spelemann. Einar Kristiansen har øvd med dei nye medlemene frå kl. 19-20. 6 Leikframsyningar, 

Bolstad har spela 5 gonger og Eggen 1 gong. 2 festar: Den eine i Storesalen den 5te nov. Reidar 

Warme kåserte om folkedans og me dansa på sena. Ole Ekornes og Reidar Warme song og spela. Den 

andre var skotårfesten den 25de febr. der gjetone regjerte. 3 kaffikveldar den 16de Jan. fortalde 

Martin Halleland frå leikmøte på Sørmarka, der han var utsending frå oss. Den 5te mars var det 

Hollandsturen som var dryft. Den 19de april song og spela Arne Onstad og 12 åringen Jan Martinsen 

spela slåttar på hardingfele. 1 Julemøte. ”Song og Fjordane ringen” og ”Leikargillet” var innbedne. 

Leiknemnda stod for festen. Martin Brokerud spela 3 musikkstykke på piano. Den 26de nov. hadde 

laget tur til Hønefoss der Hønefoss Frilynde Ungdomslag stod for tilskipinga. 3 av medlemene 

(Annemor, Per Dugstad og Lindell ) deltok i eit ”Ungdomsledarkurs” på Ingesund frå 4-7de januar. 

Laget har motteke 73 skriv og sendt ut 13 skriv. Oslo Songdanslag har no 85 aktive medlemer, 11 

fleire enn i fjor. Søknaden til Oslo komune om tilskot til laget, vart innvilga, og me fekk kr. 2000,- 

Styret har hatt 7 bokførde styremøter, eit av desse var saman med leiknemnda. 

Oslo den 23de april 1956. Annemor Ove Knutsen. (sign) Skrivar 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag måndag den 23/4-1956. kl. 19. i Halli, Nordal Brunsgt 22. 

Etter songen ”Det lysnet i skogen”, helsa formanen Oddvar Eggen alle velkomen, og las opp fylgjende 

saklista frå styret: 

I. Referat og halvårsmelding. II. Rekneskap. III. Lovendring. Leiknemnda. IV. Framlegg frå styret om 

kjøp av skrivemaskin. V. Framlegg frå styret om kjøp av bunadtilfang. VI. Innkomne skriv. VII. Val. VIII. 

Ymse. Helleland kom med merknad til punkt 3 om lovendring. Eit slikt framlegg skal kunngjerast 14 

dagar fyreåt og han kom med framlegg om at punkt 3 skulde strykast av saklista. 20 røysta for dette 

framlegget 3 røysta imot. Saklista vart so godkjend. 

P. I. Referat og halvårmelding v/skrivaren Annemor Ove Knutsen vart opplesen og godkjend utan 

merknad. 

P. II. Rekneskap v/kassastyrar Eddy Ekrem vart oplesen og godkjend utan merknad. 

P. III. Lovendring, Leiknemnda. Formannen gjorde rede for kvifor styret kom med dette framlegget. 



Det er viktig for eit styre å ha kontakt med medlemene. Den får dei best gjennom innkalling til 

framsyningar. Tingingar om framsyning kjem til form. for laget og han lyt setje seg i forbindelse med 

leiknemnda, som igjen lyt samankalla sine folk for å få tak i par og å setje opp program. So som det er 

no står styret utafor det som laget arbeider med og for - nemlig, folkedansen. Halleland svara at det 

var ikkje framlegget han var imot, men i paragraf 4 står det at styret er på 5 medlemer, skal det 

veljast fleire inn, so vert det lovendring. Lindell støtta dette. Halleland kom med framlegg om at saka 

skulde setjast ut til halvårsmøte i okt. same år. 23 røysta for dette og 12 røysta imot. 

P. IV. Framlegg frå styret om kjøp av skrivemaskin. Etter eindel ordskifte kom Hans Kveiland med eit 

motframlegg. Ved røysting vart det vedteke med 41 røyster å kjøpe skrivemaskin til ein verdi av ca kr. 

600,- (seks hundre kroner). 

P. V. Framlegg frå styret om kjøp av bunadtilfang. Samrøystes vedteke. Ingeborg Nygård og Edv. 

Hillestad skulde ta seg av dette. Klokka var no so mange at me laut ta kaffiøkt; men me hadde enno 

mykje att på saklista, som me laut skunde oss. 

P. VI. Innkomne skriv. Skriv frå Leikarringen i B.U.L. om Oslo Songdanslag vilde vera med å søkje 

folkemuseet på Bygdøy om auka dansegodtgjersla frå kr 15,- til kr. 20 pr par, og kr. 30,- når det var 2 

framsyningar på same dag. Samrøystes vedteke. 

P. VII. Val: på 1 skrivar istaden for Annemor 2 til leiknemnda istaden for Reidun og Jørn 1ste varaman 

til styret istaden for fru Børressen 1 revisor istaden for Martin Halleland. Formannen for Valnemnda 

Rolf Børressen kom med framlegg om attval på skrivaren. Annemor vart vald med handklapp. 

Framlegg om Mimmi Pettersen som styresmedlem. Vald med handklapp. 1ste varamann for styret 

Marta attvald med handklapp. 1 Revisor til rekneskapen. Martin Halleland vart attvald med 

handklapp. Istaden for Mimmi som no var vald inn i styret, vart Ingeborg Gytri vald som revisor for eit 

halvt år. 2. til leiknemnda. Framlegg om Ingebjørg Edland og Rolf Børresen. Ved røysting fekk 

Ingebjørg 36 røyster Børressen 26 røyster og Jørn 10 røyster. 

Under posten ymse vart det prata hyggeleg om saker og ting. Form. takka alle for den interesse 

medlemene viste for laget han takk også Laura for godt samarbeide i styret. Pelle takka styret for at 

dei heldt ut med denne bølingen, ja, Pelle det er dine ord. Fom. Kom med framlegg om å skipa til ein 

leikkveld i Storsalen den 1ste mai. Til program kunde me spyrgja Vosselaget om dei vilde syne fram 

”Mannen som skulde stelle heime”, og so kunde me bed Krüger lese opp eit eller anna. Valdreslaget 

hadde spurd om me kunde danse på festen deira den 17de mai, og det lova me. Reidar Warme hadde 

spurd om eindel av medlemene vilde hjelpe han i hagen, og mange sa seg viljug til det. Tilslutt takka 

form. for frammøte og me song:  Aa liva det er å elska.  

Oslo 23/4-1956 Annemor Ove Knutsen. (sign) skrivar. Oddvar Eggen (sign) Form. 

Det noverande styret er: 

formann: Oddvar Eggen vald 24/10-55 

kassastyrar: Eddy Ekrem vald 24/10-55 

skrivar: Annemor Ove Knutsen vald 23/4-56 

styresmedlem: Ingvald Heggland vald 24/10-55 

styresmedlem: Mimmi Pettersen vald 23/4-56 

1ste varamann: Marta Børressen vald 23/4-56 

2dre varamann: Hans Kveiland vald 24/10-55 

1. Revisor: Martin Halleland vald 23/4-56 

2. Revisor: Ingeborg Gytri vald 23/4-56 

Leiknemnd:  



Ebba Throndsen vald 24/10-55 

Per Otto Westby vald 24/10-55 

Ingebjørg Edland vald 23/4-56 

Rolf Børressen vald 23/4-56 

Valnemnd for halvårsmøte var Rolf Børressen, Mimmi Pettersen, Bodil Westby. 

Leikkvelden i Storsalen 1ste mai. 

Var det nokon som var redd for denne kvelden? Leige Storesalen ein tysdag kveld! Lyse ut leik kveld! 

Få fullt hus! Få overskot! og på toppen ha det veldig moro! Det var det Songdanslaget gjorde den 1ste 

mai i år. Slike leikkveldar skulde vi ha høve til å ha fleire gonger for året, ikkje berre ein 1ste mai då 

ingen andre vil ha Storsalen. 3 karar frå Spelemannslaget syrgde for god musikk, saman med Eggen 

som sat trufast ved pianoet. Vossalaget synte fram einaktaren ”Mannen som skulde stelle heime”, og 

for dei som skyna ”Vossa maulet” og Dagestad, var det moro. Krüger las dikt og fortalde skrønor, og 

me sjølve dansa og leika til kl. 2330. Takk skal du ha som sette det isving. Annemor (sign) skrivar  

Oddvar Eggen. (sign) Form 

17de mai i Blåsalen. 

Her hadde festnemnda vore i sving! Blåsalen var pynta til fest, flagg, grønt lauv, blomar og ljos på 

kvitduka bord. Kl. 2030 helsa Else Lingtvedt oss velkomen og skodespelar Alf Hjørnevik underheldt 

med  opplesing og deklamasjon. Ebba hadde god bladmat i ”fantefylgje” Det var so vidt me fekk 

matro, so laut 8 par inn i Halli å danse for Valdreslaget, som var lova fyreåt. Vel ferdig der, kom Svein 

Ness og bad for Håløyglaget i Storsalen. 6 par dura inn der og det var ein litt anna festlyd enn der me 

kom ifrå, men merkjeleg nokk var dei taksame for denne uventa programposten. Men det gjekk 

diverre ut over i stemmningen på vår eigen fest, vi veit iallfall det til ein annan gong. Festnemnda 

hadde laga istand ein heil del ”forundringspakkar” som vart auksjonert ut under mykje moro. Burås 

spela til dansen. Festen slutta i 24 tida.  Annemor  (sign) - skrivar -  Oddvar Eggen. Form. (sign) 

Sundag den 27de mai var ein del av laget vårt i Ski. Det var ”Sangens dag” og Ski Songarlag og 

Musikklag var tilskiparen og hadde bede oss vera med å dansa. Der råka me på 2 av våre lagslemer, 

Berit og Arne Eriksen som eig den store garden Tallaksrud. Dei bad oss alle til kaffi og kaker som dei 

serverte ute i bjørkelunden. Dei tende eit stort bål og me leika og song saman med vertskapet vårt. 

Marta betrudde oss at dette var fyrste gong i alle dei åra ho hadde vore med i laget at ho var med på 

tur utan Børre! So det var nokk ein milepel for Marta denne Skituren! Kva segjer du til det Børre? Du 

lyt nokk fylgje kjærring di næste gong me skal utom byen, so ho slepp å sture! Arne og Berit køyrde 

oss til stasjonen i lastebilen, og me tok toget til byen att kl. 22.  Annemor (sign) - skrivar - Oddvar 

Eggen. Form. (sign) 

Styremøte den 30te mai 1956 i Nordal Brunsgt. 

Det var det fyrste styremøte etter årsmøte, og alle møtte. Form. helsa Mimmi vel møtt i Styret.  

punkt I. Sallista. Framlegget om sallista for hausten 1956 og våren 1957 var attkomen, godkjend av 

Oslo Fylkeslag med forandring på ein festkveld. Styret gjorde vedtak om å få trykt teminlister, som 

skulde vera ferdig til første samkoma i laget den 27de aug. 

punkt II. Innkomne skriv. Oslo Fylkeslag hadde gitt melding om stemna si på Bygdøy Folkemuseum 

den 3dje Juni 1956. Me skulde danse i Østerdalstunet og på Friluftsteateret. Leiknemnda skulle ta seg 

av dette. Skriv frå Noregs Ungdomslag der dei gir utgreiding om rusdrikkspørsmålet som skal opp på 

årsmøte deira i Stvgr. i år. Styret vil tilråd: at den utsending som reiser frå laget vårt, røyster for at: 



Dei eigedomar som laga eig eller har part i, vert tilhøyrande Noregs Ungdomslag. Styret handsama 

også skriv frå N.U. om pengeløyve til dei skadelidande i Nordland. Og at lista vert utlagt til friviljug 

påteikning måndag den 11te Juni. Styret gjorde framlegg om å velja Martin Halleland som utsending 

til N.U. årsmøte. Tilslutt prata vi litt om laget skulde setja igong eit leikskeid til hausten, og kor vi 

skulde halda til. Det er jo husvære som er verst å løyse. Eggen og Ekrem skulde ta seg ein runde for å 

sjå korleis det låg an. 

Etter øvinga måndag den 4de Juni refererte form. siste styremøte. Framlegget frå styret om røysting 

over rusdrikkspursmålet vart vedteke. Også framlegger om å leggja ut lista til dei skadelidande i 

Nordland, vart vedteke. Det næste var pengeløyve til utsending på N.U. årsmøte. Skal ein eller to få 

gratis reise? var spursmålet! Jørn: Dersom 2 skal reise gjer han framlegg om kr 160,- det vert kr 75,- 

på kvar + innmeldingspengar. Einar: gjer framlegg om reisepengar 1 veg + innmeldingspengar. Det 

vart vedteke med 2/3 fleirtall at: Laget yter stønad. Ved sia av Martin som styret hadde sett opp, kom 

det framlegg frå salen om Marta Børressen og Ingeborg Nygaard. Ved røysting fekk Martin 14 røyster 

Ingeborg 18 og Marta 20. Marta og Ingeborg vart vald til utsendingar.   Annemor. (sign)  Oddvar 

Eggen. (sign) Form. 

Kaffikvelden i Halli 11te Juni (1956). 

Formannen var reist på ferie so Heggland styrde den kvelden. Det var ein koseleg kaffikveld - Schott 

spela og fekk stemninga opp med ein gong. I kaffipausen las Øraker dikt, me song mykje, og skravla 

visst enno meir. Ut på kvelden hende noko uventa! Fyrst var det ei fæla pusting bak seneteppe. Me 

høyrde 60 små knepp, so ein monoton dur, ja den varierte no litt etter som Ekrem slo av og på 

brytarane, for det var nemlig miksmasteren til fru Ekrem som var hamna i Halli. Og småkneppa var 60 

egg som Mimmi spanderte, og resultatet vart den finaste eggedosis servert i pappbåtar med kulørte 

eggeskiver som Asta hadde lånt ut. Og dette var godt, mest fordi alle fekk eta seg mette. Heggland 

takka Mimmi so mykje og han takka også for godt frammøte og ynskte alle god sumarferie. Slutt kl. 

23.  Annemor (sign) - skrivar -  Oddvar Eggen. (sign) Form. 

Kaffikvelden i Halli måndag den 27de aug 1956. 

Dette var fyrste samkoma etter ferien og ca 75 var samla då form. Odd. Eggen helsa velkomen. 

Schott spela trekkspel, og Nomeland hadd fela med, det var riktig fres over leiken og dansen. I 

kaffipausen fortalde Ingeborg N. frå Stavanger, der ho og Marta var utsendingar ti N.U. lags stemna. 

Me fekk også høyre eit opptak frå årsmøte, som var mykje interssant. Tilslutt minna form. oss om at 

fyrste øving er måndag den 3dje sept kl. 20. Han refererte også skriv frå Bygdøy Folkemuseum, at dei 

gjekk med på å auka dansegodtgjerdsla som ringen i B.U.L. og Songdanslaget hadde søkt om. Før me 

skildest kl. 23 song med: ”Aa liva det er å elska”.  Annemor  (sign) - skrivar  - Oddvar Eggen. (sign) 

Form 

På øvinga den 3dje sept. gjorde form. framlegg om å få Per Hafnor med i leiknemnda, istadenfor Per 

Otto Westby, som har skrevet seg ut av laget. Vedteke. Form. kom også med framlegget om å byrja 

eit skeid i ”Leik og gamal dans”. Han hadde tenkt at det skulde haldast i Halli frå kl. 19-21 på våre 

øvingskveldar og at laget skulde ha sine øvingar frå kl. 21 - 23. Dette kom uventa, og lagsfolka kunde 

ikkje godta dette utan vidare. Men heldigvis var Ellen Charlotte Wilsgård der, og ho gjorde framlegg 

om at skeidet kunne haldast på danseskulen hennar i Majorstuhuset, kvar onsdag frå kl. 19-21. 

Framlegger vart samrøystes vedteke av medlemene. Reidar Warme skulde vera rettleidar og Oddvar 

Eggen spelemann.  Annemor (sign)  Oddvar Eggen (sign) Form.  



Styremøte hjå Mimmi den 9de sept 1956 kl. 1930. 

Annemor kunde ikkje møte før kl. 21, so 1ste varamann Marta Børressen var innkalla. Det første var 

kaffikvelden i Halli den 24de sept. Framlegg om at ”Hollandsgjengen” skulde ta seg av den. Schott var 

tinga til å spela trekkspel. Festen i Halli, laurdag den 6te okt. skulde styret ta seg av. Framlegg om å få 

nokre par frå Ellen Charlotte sin danseskule til å danse moderne selskapsdans. Chott’s trio var tinga. 

Ekrem bad om å få avløysing i kassa den kvelden. Leikskeidet tek til onsdag den 19te sept i 

Majorstuhuset, og skal vara ca 8 kveldar framover. Innmeldingspengar vart sett til kr 10,- pr stk. 

Framlegg om å skrive til bygdelagene, og kanskje til enkelte folkeskular om skeidet, og so lyt det 

lysast ut i avisa. Kanskje det nytta å søkje om å få det inn under Bygdelagsspalta. Framlegg frå 

Børressen om tur til Gøteborg i sept. men styret finn at turen vert for dyr. Eggen gjorde framlegg om 

tur til Arvika, det vert billegare. Ekrem gjorde framlegg om tur til Dokka ein gong i haust, me kunde 

arrangere fest i Idrettens Hus. Styret gjorde framlegg om at 1ste varamann skulde møte på alle 

styremøter. Tilslutt var det valnemnd til halvårsmøte den 22de okt. Framlegg om: Hilda Sætre, 

Kolbjørn Røste og Holger Lindell.  For skrivaren Marta Børressen Oddvar Eggen  (sign) form. 

På øvinga den 10de sept. kunngjorde form. dette: Framlegger frå styret om valnemnd. Samrøystes 

vedteke. Leikframsyning på Ullevål stadion sundag den 16te sept. 1956. Øving i Teatersalen torsdag 

den 13te kl. 20. Alle framlegg til halvårsmøte den 22de okt må vera inne 14 dagar fyreåt. Skeidet i ”Leik 

og gamal dans” tek til onsdag den 19te sept i Majorstuhuset. Framlegg om Einar Kristiansen, Per 

Hafnor og Per Dugstad til å ta seg av kaffikvelden den 24de sept. Vedteke. Til dei som misstydde valet 

av Per Hafnor til leiknemnda oplyste form. at valet gjeld berre til halvårsmøte. Leiknemnda delte ut 

øvingsprogram som er sett opp for haustsemesteret. Annemor (sign) Oddvar Eggen (sign) Form. 

Kaffikvelden i Halli den 24de sept. 1956. 

Dei av Hollandsfarerne som kunde møte tidleg, svinga opp den kvelden. Borda vart dekka og pynta 

med all den stasen laget eig. Ellen kom med korga full av haustlauv og blomar, Martin styrde fælt 

med eit filmapparat som laut prøvekøyrast, me snåva i ledningar, og han bruka kjeft. Men burt imot 

kl. 20 var me ferdig til å opne dørene, og kor koseleg det var å sjå at so mange hadde pynta seg i 

festbunad. Ca. 80 hadde sett seg til bords då Per Hafnor helsa alle velkomen. Kaffien vart skjenkt, og 

medan kakene gleid ned, las Annemor referat frå turen til Holland som ein del av medlemmene 

hadde vore på i tida frå 1ste til 12te aug. Martin fortalde om stemnedagene i Arnhem og viste fram 

fargefilm, Pelle hadde teke”levande bilder” han, og no fekk me sjå oss i alle fasongar, til stor hugnad 

for dei som kjende seg att. Schott spela, og me leika og dansa til kl. 23.  Annemor. (sign)  Oddvar 

Eggen. (sign) Form. 

Festen i Halli laurdag 6te okt. 

Programmet denne kvelden var litt utanom det vanlege, som det også vart slått stort opp om i 

Bygdelagsspalta i Dagbladet. Det var elevar frå Ellen Charlottes Danseskule som synte fram Moderne 

Selskapsdans og showdans. Dette var iallfall nytt! Det var også framsyning av folkedans av våre eigne 

medlemer. Schott’s trio spela til dans. 

Styremøte i Halli måndag den 8te okt. frå kl. 19-20. 

Alle møtte. Ekrem gav eit overslag over kostnaden på Leikskeidet i Majorstuhuset. Etter ein del 

ordskifte kom styret fram til dette: At skeidet skal haldast i 8 kveldar. Då det ikkje er avsett kaffikveld 

for laget mellom 24de sept. og 17de dec. kunde det høve å ta 12te nov til kaffikveld, og høyre om 



skeidet vil ta avslutningskvelden sin saman med oss. Og at dei kan få timen frå kl. 19-20 i Halli om 

måndagen, dersom medlemene våre går med på det.     Annemor (sign)  Oddvar Eggen (sign) Form 

Styremøte hjå Mimmi den 12te okt. 1956. 

Alle i styret møtte + Marta Børressen. Tollev Bolstad har sagt ifrå seg spelinga på øvingskveldane våre 

frå 1ste okt og til Jul. Istaden har me fenge Søren Nomeland til å spela. Etter at styret på møte den 

12/10, igjen har gått gjenom innkomne framlegg til lovendring på halvårsmøte den 22/10-56, gjer 

styret samrøystes framlegg om: At det vert vald ei lovnemnd som skal gå gjenom lagslovane, og at 

dei nye framlegga går til desse. Lovnemnda skal også ta for seg alle gamle lagsbøker og samla dei 

vedtak som er gjort og føre inn i ei vedtaksbok. Lovnemnda vert vald på dette halvårsmøte. Men om 

saka: ”Skipinga med leiknemnd fell bort”, som var oppe på halvårsmøte i april i år, og som ved 

røysting vart utsett til halvårsmøte i okt, gjer styret dette framlegg: ”At leiknemnda sitt arbeid vert 

tillagt styret, inntil den nye lova ligg føre”. Styret gjer også framlegg om at reisegodtgjersla på Bygdøy 

vert auka frå kr. 2.00 til kr. 3.00. Etter påminning frå Oslo Fylkeslag gjer styret framlegg om å velja ein 

Studieleidar. Styret gjer dette framlegg til saklista på halvårsmøte den 22/10-56. I. Referat og 

halvårsmelding. II. Rekneskap. III. Innkomne skriv og framlegg. IV. Val: a. formann istaden for Odd. 

Eggen b. kassastyrar istaden for Eddy Ekrem. c. 1. styreslem istaden for Ingv. Heggland. d. 2dre 

varamann istaden for Hans Kveiland. e. 1. Revisor istaden for Ingeb. Gytri. f. 2 til leiknemnda istaden 

for Ebba Throndsen og Per Hafnor. g. 1 studieleiar. V. Ymse. 

Tidlegare har det vore snakka om å tilskipa festar for å få pengar i kassa. Form. har kontakta Hærland 

B.U.L. om tilskiping av ein ”norsk kveld”. Dette får lagslemene avgjera.  Annemor (sign) - skrivar - 

Oddvar Eggen (sign) Form. 

Melding frå Leiknemnda: 

I halvåret frå 23/4-56 til 22/10-56 har laget hatt 23 framsyningar. 9 av desse har vore på Bygdøy 

Folkemuseum, og 14 andre stadar i og utafor Oslo.  

Framsyningane på Bygdøy. 

Den 13te mai dansa 6 par på Friluftsteateret. Eggen spela. 

Den 3dje Juni dansa 10 par i Østerdalstunet og på Friluftsteateret O.F. si stemne. Eggen spela. 

Den 1ste Juli dansa 8 par på Friluftsteateret. Bolstad spela. 

Den 15te Juli dansa 10 par på Friluftsteateret Nomeland spela. 

Den 29de Juli dansa vi på Friluftsteateret Nomeland spela. 

Den 19de aug. dansa 9 par på Friluftsteateret Nomeland spela. 

Den 26de aug. dansa 9 par på Friluftsteateret Nomeland spela. 

Andre framsyningar: 

Den 27de mai dansa 9 par i Ski (Sangens dag) Løndal spela. 

Den 8de Juni dansa 8 pr på Sophies Minde. Eggen spela. 

Den 30te Juni damsa 6 par på Jordal Amfi ”Gymnastikkens dag”. Nomeland spela 

Den 28de Juli dansa vi i Moss for ”speiderguttene”. Nomeland spela. 

Den 4de aug dansa 4 par frå Songdanslaget og 4 par frå B.u.l.ringen på Slemdal Hotel Løndal spela. 

Den 13de aug dansa 12 par på den Engelske turistbåt ”Arcadia”. Nomeland spela. 

Den 14de aug. dansa 10 par på Danselærerkongressen i Ellen Charlottes danseskule. Nomeland spela. 

Den 8de sept. dansa 6 par i Østerdalslaget. Nomeland spela. 

Den 16de sept. dansa me saman med B.u.l.ringen på Ullevål stadion der Landskampen mellom Noreg - 

Sverige vart spela. 

Den 29de sept. dansa 7 par i De døves forening. Bostad spela. 



Den 1ste okt. dansa 8 par i Handelsstanden på Nærliens firmafest. Bolstad spela. 

Den 6ste okt. dansa 6 par i Halli på festen til Songdanslaget Løndal spela 

Den 11te okt. dansa 9 par på ”Nato” Kolsås. Nomeland spela. 

Den 16de okt. dansa 6 par på Rikshospitalet, for pasienter. Nomeland spela. 

10 par var også i Arnhem Holland, å dansa på den Internasjonale folkedansstemna i dagane 4de  - 6te 

aug 1956. Leiknemnda har hatt 2 møte. Leiknemnd er: Rolf Børressen, Per Hafnor, Ebba Throndsen 

og Ingebjørg Edland. Oslo 22/10-1956 for Leiknemnda. Ebba Throndsen. (sign)  

Melding for halvåret 23/4 - 22/10-56. 

I dette halvåret har laget hatt: 

12 øvingskveldar. Reidar Warme har vore rettleiar. Tolleiv Bolstad spelemann. I haust har også Reidar 

Warme vore rettleidar i pols frå kl. 19-20. Det er også sett i gong eit skeid i ”Leik og gamal dans”, i 

Ellen Charlottes sin danseskule i Majorstuhuset, kvar onsdag frå kl. 19-21. Reidar Warme er rettleidar 

og Oddvar Eggen spelemann. 

23 Leikframsyningar. Søren Nomeland har spela 12 gonger Tolleiv Bolstad har spela 3 gonger Oddvar 

Eggen har spela 3 gonger Kjetil Løndal 3 gonger. 

2 Festar: Den 17de mai i Blåsalen. Skodespelar Alf Hjørnevik underheldt og Ebba Throndsen las or 

”Fantefylgje”. Den 6te okt. i Halli. Elevar frå Ellen Charlotte’s Danseskule synte fram: Moderne 

Selskapsdans og showdans. Leikframsyning av Songdanslaget. 

1 Leikkveld i Storesalen den 1ste mai. Vosselaget synte fram: ”Mannen som skulde stelle heime” og 

Krüger las opp. Leikframsyning av Songdanslaget. 

3 Kaffikveldar i Halli. Det 11te Juni Olav Øraker las dikt. Den 27de august. Ingeborg Nygaard fortalde frå 

Noregs Ungdomslag si stemna i Stavanger. Den 24de september. Dei som var med til Holland stod for 

den kvelden. Annemor las referat frå turen, Martin Halleland og Pelle synte fram film. 

I dette halvåret har laget hatt teaterkveldar i Det Norske Teater på alle stykke som har vore sett opp. 

Me også vore i Folketeateret den 28de aug og såg Schekoslovakske sang og danse ensamble. 

Marta Børressen og Ingeborg Nygaard var utsendingar til N.U. lag si stemna i Stavanger i tida frå 22de 

til 25de Juni 1956. 23 av laget sine medlemer deltok i Den internasjonale Folkedansstemna i Arnhem i 

tida frå 4de til 6te aug. 1956. Søren Nomeland var med som spelemann. Martin Halleland og Else 

Marie Hu var reiseleidarer for turen, og Einar Kristiansen var danseleidar. Ingeborg Nygaard og 

Edvard Hillestad har sydd 1 bunadvest og 1 bunadbukse. Laget har motteke 27 brev og 25 rundskriv 

og sendt ut 31 brev og 8 rundskriv. Ein skrivemaskin er kjøpt til laget. Oslo Songdanslag har no 68 

betalande medlemer. 3 har søkt om permisjon som er innvilga av styret og vi har 4 passive 

medlemer. Styret har hatt 4 bokførde styremøter.  

Oslo 22de okt 1956 Annemor Ove Knutsen (sign) skrivar  Oddvar Eggen. Form. (sign) 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag måndag den 22de okt. 1956 kl. 1930 i Halli Nordals Brunsgt 22. 

41 medlemer var møtt fram då møte vart opna med songen: Til lags åt alle kan ingen gjera”. Form. 

Oddvar Eggen helsa alle velmøtt og las so opp saklista som vart godkjend utan merknad. 

I. Referat og årsmelding av skrivaren Annemor Ove Knutsen. Godkjend utan merknad. 

II. Rekneskap av kassastyraren Eddy Ekrem. Godkjend med eit par små merknader. 

III. Innkomne skriv: Form. refererte eit skriv frå Noregs Ungdomslag der dei minner oss om 

Ungdomsdagen og bed oss luta ut den tradisjonelle bokpakka. Framlegg frå Helleland om at styret 

tek seg av dette, det er ikkje årsmøtevedtak. Samrøystes vedteke. 

Lovendringer: Styret kom med framlegg om å velja ei lovnemnd som skal arbeida om den gamle lova 

vår og ta seg av dei innkomne framlegg. Samrøystes vedteke. Styret kom med framlegg om desse. 



Johanne Kjærevik, Rolf Børresen, Martin Halleland og Olav Øraker som skulde vera form. i nemnda. 

Desse vart samrøystes valde. Jørn spør: Kan medlemer setja fram fleire framlegg til lovnemnda? Ja, 

dersom det vert sendt inn i god tid fyreåt. 

4. Val: på desse: 

formann Oddvar Eggen kassastyrar Eddy Ekrem 1 styreslem Ingvald Heggland 2dre varamann Hans 

Kveiland 1 revisor Ingeborg Gytri 2 til leiknemnda Per Hafnor og Ebba Throndsen 1 studieleiar nytt 

val. Form. i valnemnda Holger Lindell kom med framlegg om attval på formann. Eggen var villig 

dersom han fekk porto og telefonpengar godtgjort, og det vart vedteke. Eggen vart attvald til form. 

med handklapp. Kassastyrar: Framlegg om attval på Ekrem. Det kom også framlegg om Per Hafnor. 

Ved skriftleg røysting vart Ekrem vald med 24 røyster Per Hafnor fekk 15 røyster. 1 styreslem. 

Heggland nekta attval. Framlegg om Per Hafnor. Ved skiftleg røysting vart Per Hafnor vald med 31 

røyster. Heggland fekk 10 røyster. 2dre varamann. Framlegg om Per Dugstad, som vart vald med 

handklapp. 1 Revisor Ingeborg Gytri attvald med handklapp. Studieleiar: Framlegg om Trygve 

Slettevoll, framlegg frå salen om Halleland Thommassen Lindell. Ved skriftleg røysting vart Slettevoll 

vald med 31 røyster. Halleland fekk 5 røyster Thomassen fek 3 røyster Lindell fekk 1 røyst. 

Det noværande styret er 

Form. Oddvar Eggen,   vald 22/10-56 

Skrivar Annemor Ove Knutsen vald 23/4-56 

Kassastyrar Eddy Ekrem  vald 22/10-56 

Styreslem Mimmi Pettersen vald 23/4-56 

styreslem Per Hafnor  vald 22/10-56 

1ste varamann Marta Børressen vald 23/4-56 

2dre varamann Per Dugstad vald 22/10-56 

Revisor Martin Halleland vald 23/4-56 

Revisor Ingeborg Gytri  vald 22/10-56 

Studieleiar: Trygve Slettevoll vald 22/10-56 

Leiknemnd: Rolf Børressen vald 23/4-56 

         Ingebj. Edland vald 23/4-56 

         Ebba Throndsen vald 22/10-56 

         Ingvald Heggland vald 22/10-56 

Bunadsjef: Ingebor Nygård. Rettleidar: Reidar Warme Spelemann: Søren Nomeland vald aug. 1956. 

Valnemnd for årsmøte var: Helge Lindell Kollbjørn Røste og Hilda Sætre. 

5. Ymse: Styret kom med framlegg om auka reisegodtgjersla til dei som er med å danse på Bygdøy 

Folkemuseum frå kr. 2,- til kr. 3,- Samrøystes vedteke. Børressen takka alle som hadde vore med på 

leikframsyningane i dette halvåret. Martin Halleland helsa frå Holland og overrekte eit fat til laget frå 

tilskiparene i Arnhem. Ved 21 tida hadde me ein hyggeleg kaffipause med gode wienerbrød og boller. 

Møte var slutt i 23 tida.  Annemor (sign) Skrivar 

Etter øvinga måndag den 29de okt hadde styret eit lite møte for å dryfte festen i Storesalen den 4de 

nov. Eggen hadde snakka med Østerdølenes musikklag som hadde lova å koma. Schott’s trio skulde 

spela til dansen. Annemor skulde søkje om politiløyve for festen. Mimmi skulde greide med ”Korga” 

til utlutinga. Inngongspengar kr. 3.50 og kr. 4.- Samrøystes vedtak av styret at laget skulde betala 

Bolstad for musikken til framsyninga i ”De Døves skytterlag” den 29de sept. Me prata også litt om 

turen til Hærland den 24de nov. Annemor. (sign) 

Kunngjort av form. på øvinga 5te nov. 



Festkveld i Storesalen søndag den 4de nov 1956. 

Folk var seine i avtrekket og få medlemer møtte fram. Men Østerdølenes Spelmannslag var tallrike, 

og det var gildt å høyre dei spela bruremarser og slåttar so det riktig feia over salen. Det var ein 

vellukka underholdning. Eggen styrde festen, og med sitt gode humør fekk han festlyden med seg i 

leik og dans. Schotts trio spela til dansen og det var ikkje mange som sat stille rundt veggjene, god 

plass var det og til ein forandring i Storesalen. Mimmi si flotte korg vart utluta. Festen slutta kl. 24.   

Annemor. (sign) 

Styremøte hjå Ekrem den 9de nov 1956. 

Alle møtte, også 1ste varamann Marta Børressen. Form. styrde møte. 

I. Per Hafnor vart samrøystes vald til næstformann. 

II. Innkomne skriv. Brev frå Romsdalslaget med melding om at dei har spelkveld den 13te nov. 

Formannenn vår hadde fått innbjoding til årsfesten til Leikarringen i Bondeungdomslaget. 

III. Kaffikvelden saman med leikskeidet som no var ferdig vart sett til måndag den 12te nov. Framlegg 

om desse til å ordne med dette: Per Hafnor, Per Dugstad og Olav Øraker. Gjentor skulde velgjast frå 

leikskeidet. Nomeland og Eggen skulde spela. Inngongspengar vart sett til kr. 3.- 

4. Formannen kom med framlegg om å kjøpe ny stong til flagget vårt. Det bør ordnast til 

Hærlandturen. Marta skulde forhøyre seg hjå fru Rossing. Me laut også sjå etter koleis flagget vårt 

ser ut. 

5. Framlegg frå Per at gutane tek seg av Julemøte den 17de des. Han lova å ta seg av dette. 

6. Brev frå N.U. der dei bed laget vera med å hjelpa Ungarn. Framlegg om å ta pengane som kjem inn 

på utlutinga den 12te nov. til dette. 

5. Turen til Hærland den 24de nov. Programmet er sett opp av Leiknemnd, rettleidar og formann. 

Ekstraøving er sett til måndag den 19de frå kl. 19-20 og frå kl. 22-23. 

(Møte er kunngjort og referert av form. på kaffikvelden den 12te nov.)  Annemor (sign)   

Kaffikvelden måndag den 12te nov. saman med leikskeidet. 

Per Hafnor styrde festen. Ja, so var det slutt på leikskeidet som hadde vore på Majorstua i haust, og 

no var me alle samla i Halli til ei hyggestund saman. Det tok ei tid før me vart kjende, men når leiken 

og dansen tok til so vart det liv og humør. Eggen og Nomeland spela opp til Marsj, og so gjekk det 

slag i slag med leik og dans. I kaffipausen las Sigurd Nesdal ein festleg prolog, og han fortalde også 

mange morosame historier. Olav Øraker las mange gode dikt. Eggen refererte siste styremøte og kom 

med framlegget frå styret om å kjøpe ny stong til flagget vårt. Ved røysting vart dette vedteke, mot 2 

røyster. Framlegget frå Per Hafnor om at gutane tek seg av Julemøte den 17de des. vart samrøystes 

vedteke. Framlegg frå styret om at pengane som kom inn på utlutinga ikveld går til Ungarnshjelpa 

vart og samrøystes vedteke. Turen til Hærland den 24de nov. Bussen går frå Nordal Brunsgt kl. 1730. 

Ekstra øving på programmet måndag den 19de frå kl. 19-20 og frå kl. 22-23. Teaterkveld den 14de nov.   

Annemor (sign) 

Turen til Hærland laurdag den 24de nov. 1956. 

Fullstappa buss reiste frå Nordal Brunsgt kl. 18. Målet var Hærland som skulde tas med storm. Me var 

godt rusta, programmet var rikt og varierande sett opp, og med godt humør og store mattiner var me 

ikkje i tvil om at suksessen var vår innan kvelden var forbi. Ein blid vaktmester og god kaffilukt helsa 

oss velkomen då me kom fram, og etter ei kort matrast var det å gå laus på oppgåvone. Kassa med 

bilettsalet, ”Korga” til Mimmi som ikveld var ekstra godt utstyrt, skulde riggast til, og so orientering 

på sena for programmet. Alle sener er ikkje lik den vi har i Halli, men denne var ikkje so aller verst, 



det var berre det at me var so mange som skulde vera der på eingong, og ryddig skulde det sjå ut for 

dei som sat i salen. Me fekk kvar vår plass etter teikninga og so var det klart til opning. Eggen leia 

programmet og han var godt fyrebudd. Han opna med å segja fram nokre vers av Ungdomssongen og 

så gjekk det slag i slag. Kva som slo best an, er vel ikkje so godt å segja, anten det var dansen 

springarane, slåttane, munnharpa eller Eggen, for applausen var like spontan for alt. Ein ting er visst, 

alle gjorde sitt beste. Etter at programmet var ferdig vart salen rydda til dans, og det vart ”lett 

blanding” utover heile kvelden. ”Korga” til Mimmi for Marit med denne gongen.  

Før me drog heimatt varmde me kaffelars i kjellaren, og åt opp resten av nista vår, det var liksom 

siste styrkemedisin før me tok fatt på heimreisa, og det kunde nokon kvar trengja, for det var ein 

anstrengjande kveld for mange, og me skulde jo heimatt og, og det var mange som framleides hadde 

krefter og røyst til å gjennomføra eit heilt nytt program på bussturen frå Hærland til Nordal Brunsgt 

kl. 2 om natta.   Annemor (sign) 

Julemøte måndag den 17de des. 56. 

Ein herleg avslutning på hausthalvåret heldt gutane for oss den 17de des. Tru om dei visste kva 

avslapning det var for oss gjentone som strir slik før ei Julehelg. Me har ikkje tanke for anna enn 

baking, vasking, presangstyr, alt berre for at karane skal få ha det so godt som mogeleg ei slik helg. La 

oss tru at det var ein god tanke bak når Per kom med framlegget. Og me var veldig spent då me kom 

til festen kl. 20. Karane hadde gjort reine underverk med Halli, me gløymde både skitne gardiner og 

møkkastriper på veggjone som me har gremma oss so ofte over, for no var det fest med duka bord, 

blomar og ljos. Jørn helsa oss velkomen og baud til bords, og ”karamaten”, skal dei ha æra av. Her var 

det ingen brødblingsar nei, men delikate snittar med snirklete pålegg, og blautkaker med alle fargar 

på. Alt var so velsinga fredeleg og godt, og me tenkte vel at dette vert ein roleg kveld. Men då kjende 

me karane våre dårleg, for det var berre stille før stormen. Jørn las ein høgtidsam prolog, mektig og 

djup som bar bod til oss alle om Julehøgtida. Men kvinna skulde også ”ærast” ikveld og Øraker tala 

om ”Kvinnebeinet”. Han kjende etter og fann ut at han mangla det 5te ribbebein på venstre sida, altso 

det som ligg nærast hjarta, det var vel for at dei kunne putte henne attende dit, dersom dei ville det. 

Han siterte fleire store Lyrikarar og tok tilslutt Aukrust, der han prisar kvinna. Per Dugstad hadde 

velsigna seg over ”fantefylgje”, han riktig gassa seg med ”Vossemaulet” som sin store navnebror Per 

Sivle, og då han tilslutt tok for seg ”Kvepsebolet”, vart han Per den ekte vossing som me likar so godt. 

Tårone rann millom hiksta for å døyve latterbrøla som ustanseleg vilde fram, og det var først etter at 

Jørn hadde kunngjort enno ein celeber gjest, nemleg den nye feiande enkja frå Nasjonal, at me 

summa oss til å tåle enno ein overraskelse. For inn kom den flottaste enkja som nokon gong har 

gjesta Songdanslaget med prakt på hue og pomp på baken so ubeskrivelig at med mest ikkje fatta det 

før ho for feiande ut att etter den smeltande enkjevalsen. Og no, kva kom no? Ut or seneteppe kom 

noko rullande, hoppande dansande og havna på golvet, med hue bak fram, lekre smekre bein med 

krepp på, underbukser med blonder og stas, me kjende ingen ting att, og me såg sikkert like komiske 

ut som dei, og når dei dansa gamal reinlender bak fram kunde me korkje læ eller gråte meir, me var 

matte rett og slett av lått. Tilslutt helsa Eggen alle ny medlemer velkomen i laget med navneopprop, 

og ynskte god Julehelg. Bordene vart so rydda og karane tok offensiven att, der skulde dansast, 

leikast, og dansast so lenge me greide feta føtene, og me hong med, ikkje sant? Men kl. vart so altfor 

snart 23, og Marta takka for gjentone og lova gutane at dette skulde dei få gjere oftere.  Annemor. 

(sign) 

Per Hafnor vart vald til utsending til Leikmøte på Sørmarka 29/12 - 1/1-57. 



Juletrefesten den 2dre Jan. 1957. 

Ca. 90 stk både gamle og unge var samla i Halli på Jolefesten vår. Oddvar Eggen leida festen, og me 

song: ”Aa liva det er å elska”. Ungdomspresten Haaje tok so ordet og det var ein stille festlyd som tok 

i mot det han gav oss. Me totte han var altfor kort, me kunde gjerne høyrt på han mykje lenger. 

Festnemnda serverte Julekaker og sjokolade, kaffitår fekk me og. Kari Gammeleng og Eggen spela til 

songen kring Juletreet, Nomeland hadde fela med, so me dansa både 4tur og 8tur, han spela også 

fleire slåttar. Reidun og Per Hafnor fekk i oppdrag å kappkle seg på sena, og det er mangeleis ein kan 

få klær på seg i blinde, det var iallfall moro å sjå på. Form. overrekte ei blomehelsing til rettleidaren 

og spelemannen for godt arbeid, Ingeborg Nygaard og Edvard Hillestad fekk kvar si lille gåva for 

bunadene dei hadde sydd. Desse var med i festnemnda: Else og Eddy Ekrem, Svein Ness, Reidun 

Heiestad og Martin Halleland.  Annemor (sign) 

Styremøte hjå Ekrem den 10de Jan 1957. 

Alle i styret møtte, men ikkje 1ste varamann. Form. styrde møte. 

I. Form. hadde søkt om å få Teatersalen 3 kveldar etter Jul til festkveldar, nemlig den 19de Jan - 9de 

febr og 23de mars. Vi hadde fått svar at med skulde få salen den 19de Jan. Rundskriv var sendt til alle 

bygdelag i O.F. til Leikarringen i Borre, Per Gynt ringen i Lillestrøm til ringen i Bondeungdomslaget i 

Oslo. Det var vanskeleg å få program til den kvelden, me hadde iallfall fått Schott’s trio, og me skulde 

ha leikframsyning, og ”kanskje litt skrøner”, som Eggen sa. Mimmi skulde ordne med ”Korga”, med 

vilde prøve 25 øre loddet denne gongen. Inngongspengar kr. 4,- for alle. Til vakt i kassa vart desse 

uttekne Annemor, Per Dugstad, Mimmi, Per Hafnor. Til vakt i salen, Eggen, Halleland, Jørn og Sætre. 

Framlegg om å stensilere opp lister med namn, adr. og telfonnr. til styret og nemnder, so alle dei nye 

som enno ikkje er so kjende i laget, kan vite kor dei kan henvende seg. Form. skulde ordne dette. 

Framlegg om utlån av bunadene: Bunadtilfanget i Oslo Songdanslag kan berre lånast ut til lagslemer 

når dei representerer laget. Låntakaren må kvittere for det han låner, og tilfanget leverast attende i 

den stand som dei fekk det. Bunadsjefen (Ingeborg Nygård) er ansvarleg for utlånet. Referet på 

øvinga den 14de febr. Vedtaket om ”utlån av bunaden”, samrøystes vedteke. 

Festkvelden i Teatersalen den 19de Jan. 1957. 

Bra publikum møtte, rundskriva hadde nokk gjort sin misjon, for det var Bygdelagsfolk dei fleste. Men 

diverre var Schott sjuk, og istaden hadde me fenge ”Oslogutta” som slett ikkje var klår over kva 

festlyd dei hadde for seg. Kvilepausane var lengre enn musikken og det høvde ikkje oss. Eggen laut til 

for å setje opp ”fresen” litt. Me leika eit bra program, det var litt av kvart, for me var 11 par. Ca. 230 

billettar vart selde.   Annemor (sign) 

På øvinga den 21de jan, refererte from. eit skriv om festivalen i Sovjet til sumaren og dei bed om at 

ein kvan møter torsdag den 24de då komiteen skal ha møte. Reidar Warme rådde oss i frå å reise, slik 

som situasjonen er i dag. Form. skulde difor sende svar at det høver ikkje for laget å reise i år. 

II. Alle framlegg til Årsmøte i O.F. må væra inne før den 9de febr. Aarsmelding frå laget vårt er 

innsend. 

Styremøte frå kl. 19 - 20 den 28de jan. 

I Søknaden om Teatersalen den 9de febr. var innvilga. Program for den kvelden: Schotts trio. 

Leikframsyning. Bygdelagskoret. Eggen skulde snakke med form. i koret. Inngongspengar kr 3,- og 4,- 

Utluting. Ekrem gjorde rede for innkoma i Teatersalen den 19de jan. So var det kaffikvelden den 4de 

febr. Styret hadde tidlegare prata om ein Vestlandskveld, og framover våren skulde me ta for oss 



både aust, sør og nord av landet. Men no viste det seg at dei fleste vestlendingar var opptekne med 

andre ting, so me laut finne anna program iallfall til den 4de. Framlegg om å spyrgja professor Olav 

Midttun om han vilde kåsere. Per Hafnor skulde referere møte på Sørmarka. Framlegg om at 

gjentone skulde ta mat med, og gutane skulde då betale kr. 3,-. Utluting av bokpakka til N.U. Melding 

om at O.F. sitt årsmøte er utsett til sundag den 3dje mars avdi Krüger er sjuk. Form. vår skulde gå på 

sjukehuset med helsing og blomar frå laget. Det var kome takkebrev frå ”Leikargillet” for 

blomehelsinga som var sende til 10års Jubileet. Styremøte vart referert same kveld, og alle saker vart 

godkjende av medlemene.   Annemor. (sign) 

Kaffikvelden den 4de febr. 1957. 

Me hadde høyrd so mykje om professor Olav Mitdttun og kor fengslande han kunde kåsere. Og med 

gledde oss til å høyre han, og mange møtte opp. Gjentone gjorde ikkje skam på husmoryrke, dei 

hadde so mykje god mat med seg at karane berre blingsa. Og Midttun kunde verkeleg riva lydarene 

med seg, han kåserte over folkevisone våre, og han hadde mykje å gi til både gamle og nye 

medlemer. Per Hafnor fortalde frå Leikmøte på Sørmarka, der han var utsending. Me leika og dansa 

til kl. 23. Nomeland og Eggen spela.  Annemor. (sign) 

Festkveld i Teatersalen 9de febr. 1957. 

Schott var framleides sjuk, men me hadde fått ”Rogers trio” istaden, og det var ikkje dårleg byte. 7 

par møtte til Leikframsyninga og det vart dansa både Halling - hallingspringar, Vestlandsspringar og 

pols, også eindel song og musikkdansar. Nomeland spela. Bygdelagskoret kunde ikkje syngja istaden 

hadde Eggen fått tak ei eit program som heitte - Bostondans. Det var reklame for Boston skocrem og 

dei starta med ballongdans og slutta med å kåre lille Else L. til Bostonprinsessa, fordi ho hadde 

blankaste sko. Stemningen var bra heile kvelden , det skifte millom dans og leik. Eggen styrde festen.  

Annemor. (sign) 

Styremøte den 11te febr. 

Eggen, Ekrem, Mimmi og Per Hafnor var tilstades. Regnskapet frå siste fest viser et oveskudd på 

næsten kr. 600,- men herfra går 2 gevinster som laget må betale. Innkomne søknader om 

medlemskap. Anne Marie Jensen Anne Siljeholm Petter Øvre Grethe Wang og Odd Elvevoll. 

Framlegg om festnemnd på festen i Storesalen den 23de febr. Einar Kristiansen Asta Torp Olav Øraker 

Else Marie Hee Jostein Seljelid Marit Lutnes Jan Schartum Gjertrud Fossbråten John Tonjum Marie 

Galten. Det blev satt fram forslag om samarbeide med Laget for Folkemusikk om en virkeleg leikkveld 

i Teatersalen den 6te april.  for skrivaren Per Hafton (sign) 

Festkvelden i Storsalen 23de februar 1957. 

”Rogers trio” spela til dansen. Festnemnda hadde strevd for å få tak i program, men det svikta i siste 

liten. Me skulde berre dansa ”Veva Vadmel” med song, til framsyning, men me laut danse eit lite 

program seinare på kvelden. Det var hyggeleg, musikken var god, passe folk for dansen, men altfor 

lite for kassa.   Annemor. (sign) 

Styremøte på Skøyen den 27de febr. 1957. 

Eggen, Ekrem, Per Hafnor og Annemor var tilstades. Marta Børressen hadde fått spurnad om me 

kunne danse på Nordre Skøyen Hovedgård den 31te mars. Det var Bryn Orkesterforening som skipa til 

ein Norsk kveld. Ekstra øving vart fastsett til måndag den 23de mars. Laurdag den 16de mars hadde 

Maridalens Ungdomslag spurd om me vilde vitja laget deira, halda framsyning og elles vera gjester på 

festen. Det laut vera gratis framsyning og styret gjorde framlegg om at laget skulde betale 



bussbilletten for dei som reiste. Form. hadde fenge svar at Teatersalen var burtleigd den 23de mars, 

men var truleg ledig den 6te april. Får vi den, skal vi ha festkveld saman med Laget for Folkemusikk. 

Etter innmeldingsbøkene skal desse ha 10årsmerkje i år. Asta Torp, Hans Kveiland. 5års merkje: 

Ingeborg Gytri Jørn Thommassen Reidun Heiestad Gudrun Svendsen Holger Lindell Jacob Svoldal 

Bernt Mack. Form. sa ifrå at Laura ikkje kunne møte som utsending på O.F. sitt årsmøte. Framlegg om 

at Annemor skulde møte istaden. Til vedtaket som er gjort tidlegare om at ”Laget berre kan ta inn 

nye medlemer i sept, okt, og Januar”, gjer styret framlegg om dette tillegget: ”Øvde leikarer kan etter 

styret si godkjenning og verta opptekne som medlemer til kvar tid i arbeidsåret”.  Annemor (sign) 

På øvinga måndag den 4de mars refererte form. siste styremøte. 

Framlegget frå styret om at ”øvde leikarar skal ha tilgjenge til laget i heile arbeidsåret”, vart vedteke. 

Reidar Warme kom med framlegg om at me skulde berre føye til ”urøynde” leikarer, so kan vedtaket 

vera slik som det står før. Vedtaket lyder no: Laget kan berre ta inn urøynde leikarer i tida 

September, Oktober og Januar. Dei må minst ha .. Samrøystes vedtak. Form. refererte tilslutt litt frå 

årsmøte til O.F.   Annemor (sign) 

På øvinga den 11te mars kunngjorde form: 

I. Framsyning i Maridalens Ungdomslag laurdag den 16de mars. 

II. Framsyning i Vosselaget på Sivle kvelden laurdag den 30te mars i Blåsalen. 

III Framsyning på Nordre Skøyen Hovedgård er utsett inntil vidare.   A. 

Styremøte på lagsromet i N. Br.gate 22de mars 1957. 

Alle var tilstades + 1ste varamann Marta Børressen. 

I. Framlegg til lov for Oslo Songdanslag var ferdig frå Lovnemnda: Styret kom med merknader og 

tillegg til enkelte paragrafar, og det skal no sendast til lovnemnda att. Ekstraordinært halvårsmøte 

vart fastsett til måndag den 8de april frå kl 21. 

II. Sallista: med øvingskveldar og festar vart sett opp, den skal vera inne innan 25de mars. 

III. Festen i Teatersalen saman med ”Laget for Folkemusikk” laurdag den 6te april. Program: 

Samansett program med musikk leik, slåttestev og opplesing. Leik og bygdedans. Rundskriv er sendt 

til alle bygdelaga og Leikarringane i Oslo. Også til leikarringen i Drammen, Tønsberg, Borre, Hønefoss, 

Lillestrøm og til Bondeungdomslaget i Kongsberg. Eggen og Nomeland har sett opp dette skrivet. Til 

hjelpesmenn i Teatersalen denne kvelden er desse sett opp. Kassa: 1ste vakt Annemor og Svein. 2dre 

vakt. Marta Larsen og Holger Lindell. Eggen, Per Hafnor skal ha tilsynet med salen, at alt går høveleg 

for seg. 

4. Styret gjer framlegg om å sende telegram til kontordama i O.F. på brullupsdagen.  Annemor (sign) 

Festkvelden saman med Laget for folkemusikk i Teatersalen laurdag den 6te april 1957. 

Ja, dette var festkveld, det beste av dansarer frå båe lag var samala, og programmet tok til kl. 2030 

med musikk av Spelmannslaget. Leikarene marsjerte opp og dansa sitt program, innimellom vart det 

dansa springar og gangar frå ymse deler av landet, og Røssland song slåttestev. Programmet tok vel 1 

time, men ingen sure miner i salen, tvertom. Songdanslaget hadde songdansar og Spelmannslaget 

Springar og gangar. Salen vart rydda og me gjekk opp til marsj, og tok so saman til leik. Me hadde 

gjester frå mange ringar, m.a. frå Drammen var dei mange, og dei totte det var moro å leike og danse 

saman med oss. Spelemennene var mange, og dei spela godt og trutt heile kvelden.   Annemor. (sing) 

Styremøte frå kl. 19-20 måndag den 8de april 1957. 

I. Valnemnd til halvårsmøte den 29de april. Styret gjorde framlegg om desse: Einar Kristiansen Ingvald 



Heggland og Marta Larsen. 

Desse står på val: 

1 skrivar istaden for Annemor 

1 styresmedlem istaden for Mimmi 

1ste varamann istaden for M. Børressen 

1 revisor istaden for M. Halleland 

1 studieleiar istadenfor Trygve Slettevoll 

1 bunadsjef istadenfor Ingeborg Nygaard. 

Saklista for halvårsmøte: Styret gjer dette framlegg: I referat og årsmelding II. Regnskap III. Innkomne 

skriv IV. Lagslova, V. Val. VI. Ymse. 

Styret finn at me helst bør sløyfe festkvelden 1ste mai, då laget har hatt so mange festar dette året. 

Framlegg om desse til nemnd på 17de maifesten i Halli. Edvard Hillestad Trygve Slettevoll Eivind 

Loftsgarden Holger Lindell Reidun Heiestad Anne Siljeholm Bodil Westby og Ingebjørg Edland. Dei 

skal og syte for at ”Fantefylgje” får mat til den kvelden. Måndag i påskevika var utegløymd på 

terminlista, men medlemene vilde gjerne ha den til øvingskveld.  Annemor. (sign) 

Ekstra ordinært halvårsmøte måndag den 8de april 1957. 

Lovnemnda hadde tillyst møte for å gjenomgå framlegget om nye lovar for laget. Ca. 50 medlemer 

var tilstades. Vanleg øving frå kl. 20-21, so ei lita kaffipause. Vi hadde og ein gjest frå 

Mønboforeningen i København, som vart helsa velkomen, og ho bar fram helsing til oss frå sitt lag. 

Eggen refererte styremøte, og framlegget om valnemnd og saklista for årsmøte og 17de mai nemnd 

vart godkjend. Formannen i lovnemnda Olav Øraker tok så leidinga. Framlegger til lovane var delt ut 

på fyrre øving, og han vona at alle hadde teke seg tid til å lese dei grundig igjennom. 

paragraf I. Føremålet. Ingen merknad. 

paragraf II. Medlemene. Merknad til : Styret kan vise ut av laget o.s.v. Reidar Warme: Er det heldig å 

la det stå so tidleg. Han gjer framlegg om å flytte det til paragraf 5. Styret 

Jørn: Dersom eit medlem er vorte utvist, der det ikkje rettare då at dei kan krevja saka si inn for laget 

enn for Oslo Fylkeslag? Øraker, Eggen, Warme og Halleland tala for at punktet vert ståande som det 

er, men vert flytta til paragraf 5. 

Paragraf III. Skipnad. Bunadsjef var etterlyst framlegg om at den skal stå etter studieleidar. 

Paragraf IV. Årsmøte, val. Framlegg om å flytte siste punkt opp som punkt II. Eggen etterlyste 

utsettingsframlegget om leiknemnd. Øraker svara at det lyt årsmøte avgjere. 

Paragraf V. Styret. Framlegg om å føye til Lovleg innkalla styre o.s.v. og ”gjer formannen” si røyst 

utslaget. 

paragraf VI. Samkomene. Ordskifte om det skulde stå runddans eller gamal dans. Gamal dans skal stå 

som det er. 

paragraf VII. Røysterett. Eggen kom med framlegg om 6 mndr. men 3 mndr. som står i paragrafen 

vart godkjend. Lovnemnda skal finne ein annan ordlyd for siste setninga i paragraf 7. 

paragraf VIII. Sikringsfyresegner. Eindel ordskifte, men ingen endring av paragrafen. 

paragraf 9. Lovbrigde. Ingen merknad. 

Einar etterlyste paragraf 8 i den gamle lova: Medlemene skal syne vørdnad, o.s.v. Øraker viste til 

paragraf II og V. Formannen i laget Oddvar Eggen rår til at medlemene no godkjenner desse framlegg. 

Samrøystes. Tilslutt takka Eggen Lovnemnda for arbeidet dei hadde gjort. Møtet slutta kl. 23.  

Annemor (sign) skrivar. 



Melding for halvåret 22/10-56 til 29/4-57. 

I dette halvåret har laget hatt  

21 øvingskveldar. Reidar Warme har vore rettleidar og Søren Nomeland spelemann. Eter Jul har Einar 

Kristiansen øvd med nye medlemer frå kl. 19-20.  

11 Leikframsyningar. 

Den 31te okt. 1956 i Håløyglaget. 8 par Nomeland spela 

den 7te nov. 1956 i ”Foreningen Runddans” 6 par Nomeland spela 

Den 24te nov. 1956 i Hærland, eigen fest. 14 Nomeland og Bolstad spela 

Den 28te nov. 1956 i Hedemarkslaget 7 par Nomeland spela 

Den 19te Jan. 1957 i Teatersalen eigen fest 11 par Nomeland spela 

Den 9te febr. 1957 i Teatersalen eigen fest 7 par Nomeland spela 

den 23de gevr. I Storesalen, eigen fest, 9 par ingen spelemann 

den 16de mars i Maridalen Ungdomslag 7 par, Nomeland spela 

den 30de mars i Vosselaget. Blåsalen.  6 par Nomeland spela 

den 30de mars i Valdreslaget. Teatersalen 6 par Nomeland spela 

den 11te april i Teatersalen saman med Laget for folkemusikk 8 par. 

Berre framsyninga i Foreningen ”Runddans” har vore betalande. 

6. Festar. Den 4de nov. 1956 i Storesalen. Program: Østerdølenes musikklag. Schott’s trio spela til 

dans. Den 24de nov. var vi på tur til Hærland og heldt fest i Ungdomshuset der. 14 par var med i 

danseprogrammet Aud Nomeland og Kjellaug Bolstad var med å dansa gangar og springar Nomeland 

og Bolstad spela slåttar, Bolstad spela også på munnharpe. Den 19de Jan. 1957 festkveld i Teatersalen 

Program: Leikframsyning og Telespringar. Nomeland spela. ”Oslogutta” spela til dans, men dei var 

altfor dorske for Songdanslaget. Den 9de febr. også festkveld i Teatersalen. Program: Bostondans med 

tevling og kåring av Boston prinsesse. Vår Else Lengtvedt hadde blankaste sko den kvelden, og vann 

difor prisen. Leikframsyning, Halling, hallingspringar, Vestlandsspringar og pols. Nomeland spela. 

”Rogers trio” var barske til å spela. Den 23de febr. festkveld i Storesalen. Program: Framsyning, Veva 

vadmel og nokre andre danser. ”Rogers trio” spela bra og fekk liv i dansen. Den 6te april, festkveld i 

Teatersalen saman med Laget for folkemusikk Program: Samansatt program med musikk, leik, 

slåttestev og bygdedans. Songdanslaget hadde songdansen og Spelmannslaget sytte for musikken og 

bygdedansen. Talleiv Røssland kvad slåttestev. Me hadde gjester frå Hønefoss, Drammen, Kongsberg 

og Lillestrøm. Ein gild kveld. 

3. Kaffikveldar. Den 12te nov 1956 hadde me hyggekveld saman med leikskeidet. Sigurd Nesdal las ein 

prolog og fortalde stubbar. Øraker las dikt. Pengane som kom inn på ”Korga” gjekk til Ungarnshjelpa. 

Nomeland og Eggen spela både til leiken og dansen. Bra frammøte og ein hyggeleg kveld. Den 17de 

desember var det gutafest i Halli. Karane sytte for at kvinna følte seg glad den kvelden. Jørns prolog 

mana til ettertanke, Øraker prisa kvinna i fullt alvor, Per Dugstad hadde spekka ”Fantefylgje” med 

alvor og skjemt. ”Gjesten frå Nasjonal” var fantastisk og tilslutt gjorde 6 av karane eit alle tiders 

”krumspring”. Dei boltra seg i krepp og blonder, so huene vart ståande bak fram tilslutt. Nye 

medlemer med namneopprop vart helsa velkomen av formannen. Den 4de febr. 1957 i Halli. Program: 

Professor Olav Midttun kåserte over emnet ”Folkevisone våre”. Per Hafnor fortalde frå Leikmøte på 

Sørmarka i nyårshelga. Gjentone hadde mat med seg og karane betala kr. 3,- Nomeland og Eggen 

spela.  

1 Juletrefest i Halli den 2dre Jan. 1957. Program: Ungdomspresten Haaje heldt festtalen. Kari 

Gammeleng og Eggen spela til gongen kring Juletreet. Skjokolade og Julekake vart servert. Bra 

frammøte og ein gild fest. 



Ekstraordinert halvårsmøte den 8de april 57 til dryfting av Lovnemnda sitt framlegg til ny lagslov. Ca. 

50 medlemer var tilstades. Lovnemnda var: Johanne Kjærevik, Olav Øraker, Rolf Børressen og Martin 

Halleland. 

Også i dette halvåret har laget hatt Teaterkveldar i ”Det Norske Teater” på alle stykke som har vore 

sett opp. 

Utsendingar: Per Hafnor var på Leikmøte på Sørmarka i tida frå 29de des 1956 til og med 1ste Jan. 

1957. Oddvar Eggen og Annemor var på årsmøte til Oslo Fylkeslag sin dag den 3dje mars 1957. Per 

Hafnor, Per Dugstad, Helge Lindell, Pelle, Ellen Charlotte Martin Halleland og Annemor deltok på 

”Trettondagskursen” på Ingesund i Arvika. 

Vedtak om å kjøpa 1 flaggstong men det er utsett inntil vidare. 

Laget har motteke 62 brev og ? rundskriv. Sendt ut 22 brev og ? rundskriv. 

Oslo Songdanslag har no 66 betalande 5 passive og 9 permiterte medlemer. Styret har hatt 8 

bokførde styremøter, som alle er refererte på øvingskvelden av formannen. Annemor Ove Knutsen 

(sign)  Skrivar. 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag måndag den 29de april 1957. 

Ca 45 medlemmer var møtt fram då møte vart opna med songen ”No livnar det i lundar”. Form. 

Oddvar Eggen helsa alle velmøtt, saklista vart opplesen og godkjend. 

I. Referat og årsmelding av skrivaren Annemor Ove Knutsen. Godkjend utan merknad. 

II. Rekneskap av kassastyrar Eddy Ekrem. Øraker kom med merknad om oppsettet av rekneskapen, 

særleg tap og vinningskontoen. Ekrem svara at dette er den oppsetjinga av kassaboka som revisorane 

har gått gjennom og funnet i orden. Rekneskapen vart so godkjend. 

Ekrem kom med framlegg om å auka kontingenten frå kr. 1,- til kr. 1,50 for kvar øvingskveld. Då 

innkomne framlegg ikkje står på saklista, gjorde Kristiansen framlegg om at dette skulde dryftast 

under ”Ymse”. Ved røysting vart dette vedteke. 

III. Innkomne skriv. Formannenn refererte siste arbeidsutvalsmøte i Oslo Fylkeslag.  

IV. Lagslova. Formannen las opp lovane slik dei såg ut no, med dei tillegg som vart gjort på det ekstra 

ordinære halvårsmøte den 8de april 1957. Med eit par merknader vart so lagslova samrøystes 

vedteke. Den skal no til Oslo Fylkeslag til godkjenning. 

V. Val. På skrivar 1 styreslem 1ste varamann for styret 1 revisor 1 studieleidar 1 bunadsjef. Form. i 

Valnemnda Einar Kristiansen rådde til at dei som stod på val står eit år til, men at dei har sett opp ein 

kandidat ved sida. I Skrivar. Framlegg om attval på Annemor, som ny framlegg om Else Marie Hee. 

Annemor vart vald med 40 røyster Else Marie fekk 4 røystter. II 1 styreslem: Framlegg om attval på 

Mimmi Pettersen, som ny framlegg om Ingeborg Gytri. Mimmi vart vald med 32 røyster Ingeborg 

fekk 11 røyster. III. 1ste varamann: Framlegg om attval på Marta Børressen, som ny, framlegg om 

Marit Lutnes. Marta vart vald med 37 røyster Marit fekk 6 røyster. IV. 1 Revisor. Framlegg om Martin 

Halleland og Per Otto Westby. Framlegg frå salen på Olav Øraker. Halleland og Øraker fekk 21 røyster 

kvar. Ved omvalg vart Øraker vald med 25 røyster Halleland fekk 18 røyster. V. Studieleiar. Framlegg 

om attval på Trygve Slettevold. Det kom også framlegg om Jørn Thomassen og Einar Kristiansen. 

Trygve vart vald med 35 røyster Jørn fekk 7 røyster og Einar fekk 7 røyster. VI. Bunadsjef. Ingeborg 

Nygård vart attvald med handklapp. 

Formannen takka valnemnda for godt arbeid, takka styret for godt samarbeid. Han skulde no flytta 

frå Oslo, og gav formannsklubba til næstformannen Per Hafnor, som skulde fungere som formann til 

halvårsmøte i oktober. Per takka Eggen for det arbeidet han hadde lagt ned i laget, og Øraker takka 

både Laura og Eggen og overrekte dei blomar frå medlemene. 



Men vi laut vidare i programmet vi hadde posten ”Ymse” att. Framlegget frå Ekrem om auka 

øvingskontingent stod for tur, men fyrst laut vi ta stoda til Leiknemnda. Per kom med framlegg om at 

styret skulde få lov til å ta det arbeidet som vart med leiken. Heggland og Halleland støtta dette og 

ved røysting vart det vedteke at styret skulde ta seg av dette arbeidet. Framlegget til Ekrem vart so 

dryft. Etter eindel ordskifte som Halland, Heggland og Kristiansen tok livleg del i, var Ekrem villig til å 

ta framlegget attende, men han vilde det skulde opp på halvårsmøte i oktober. Han bad om ei prøve 

røysting. 32 røysta for kr. 1,50 3 røysta for kr. 1,00. 

Ved 21 tida hadde vi ein hyggeleg kaffi pause, med wienerbrød og boller frå Mimmi. Møte slutta kl. 

23. 

Det noværande styre er. 

Formann  Per Hafnor vald 22/10-56 

Kassastyrar Eddy Ekrem vald 2/10-56 

skrivar Annemor Ove Knutsen vald 29/4-57 

styresmedlem  Mimmi Pettersen vald 29/4-57 

og styresmedlem  Marta Børressen vald 29/4-57 

Marta er rykt opp i styret frå 1ste varam. 

1ste varamann Per Dugstad vald 22/10-56 

Per er rykt opp frå 2dre varamann. 

Revisor: Ingeborg Gytri vald 22/10-56 og Olaf Øraker vald 29/4-57 

Studieleiar: Trygve Slettevoll vald 29/4-57 

Bunadsjef:  Ingeborg Nygaard vald 29/4-57 

Rettleiar: Reidar Warme vald 2/11-47 

Spelemann:  Søren Nomeland vald aug. 1956 

Valnemnd for årsmøte var: Einar Kristiansen Ingvald Heggland Marta Larsen. 

Annemor Over Knutsen (sign) - Skrivar - Per Hafnor form (sign) 

Det første styremøte etter halvårsmøte hjå Marta Børressen den 7de mai (57) 

Alle var tilstades. Per Hafnor leida møte. 

1ste post var: Fordeling av Leikarbeidet. 

Framlegg om at leikarbeidet skulde delast likt på alle i styret. Ei bok skulde kjøpast og i den skulde det 

førast nøye inn, dato for framsyningane, namn på dansarene som var med programmet slik det vart 

dansa og namn på spelemannen. Etter tur skulde vi ha jobben og alle sa seg villig til det. På øvingane 

framover no lyt vi få gå gjennom Samdansprogrammet for Karlstad stemna. 

II. Skal vi ha 1 eller 2 utsendingar til Noregs Ungdomslags årsmøte på Tynset? Per Hafnor var 

utsending frå laget på Leikrådsmøte som vart halde på Sørmarka i Nyårshelga so styret gjorde 

framlegg om 1 utsending, men medlemene får avgjere det. 

Dette vart referert på øvinga den 13te mai. Framlegget frå styret om å sende ein utsending til årsmøte 

i Tynset vart vedteke med 18 mot 4 røyster. Formannen skulde reise. Formannen kunngjorde også 

Oslo Fylkeslag si stemna på Bygdøy den 2dre Juni. Øving i Landbrukssalen saman med ringen frå B.U.L. 

tysdag den 28de mai.  Annemor (sign) Skrivar  Per Hafnor form. (sign) 

17de maifesten i Halli. 

Nemnda for denne festen skal ha all æra for arbeidet sitt. Salen var fint pynta, borda var duka med 

blomar og ljos. Ca 120 var samla då Trygve Slettevoll helsa alle velkommen til bords. Ikveld var det 

lapskaus og rundstykker rikeleg av begge deler. Olav Øraker las ein velskreven prolog og Harald ? 

song fleire songar. Prikken over ”Ien” var då 8 gjentor marsjerte inn med kvar si diger (ja eg sa diger) 



bløtkake, som var festleg pynta med alskens godt, og med små tende ljos på. Det vart vel fagna, det 

smaka godt og det vart nokk til alle. Ved bordet hadde vi nygifte par, nemlig Laura og Oddvar Eggen 

og Elisabeth og Olav Øraker, alle medlemer i laget. Etter bordseta spela Eggen og Nomeland til dans. 

Me leika og dansa, det vart både turdansar, springarer, pols og karane dansa Halling. Festen slutta kl. 

24.  Annemor. (sign) Per H. (sign) 

På øvinga den 27de mai kunngjorde form. at påmeldinga til det Nordiske stemne i Karlstad laut vera 

inne til skrivarstova innan laurdag den 1ste juni. 

Styremøte i N. Br.gt. den 12te Juni. 

Alle møtte. Form. leida møte. 

I. Kaffikvelden måndag den 17de Juni. Ekrem hadde tinga Schott til å spela. Marit Lutnes og Per 

Dugstad hadde lova mat til ”Fantefylgje”. Marta vilde bake ei kake til utlodning, og fru Ekrem viste 

fram ei fin traktekanne som utlodningsgåva til laget. Traktekannna skulde gå til pariserturen. 

II. Form. gjorde so greide for Dansefyresegnene i Noregs Ungdomslag som skulde opp på årsmøte i 

Tynset, likeeins framlegget om ”reiseutjamning” for utsendingane. Styret støtta begge framlegg frå 

N.U. 

III. Sallista for haust og vårsemesteret var attkomen frå Oslo Fylkeslag. Vi hadde fått tildelt det vi 

søkte om, unntatt den 8de febr. i Storsalen, men so har vi fått Storsalen den 17de mai. Då me helst vil 

ha Jubileumsfesten den 12te okt i N.Br.gate, gjorde styret vedtak om å byte bort den 21de sept med 

Vosselaget som hadde fått storesalen den 12te (okt.) Formannen skulde sende sallista til Reidar 

Warme for å få trykt Terminlista for hausten 56 og våren 57. Tilslutt vart turen til Geithus den 22de og 

23de Juni dryft. Per skulde undersøkje leiga av buss for 2 dagar, og elles forhøre seg litt om hotellrom 

og anna. 

Måndag den 17de Juni var me samla i Halli siste gong før ferien. Frammøte var bra, om det var varmt. 

Schott spela og me dansa og leika. Pelle hadde ei overrasking til oss. Barnelaget ”Unge Viljer” frå 

Stockholm var på rundreise og no kom dei oppom oss med Pelle i spissen. Dei hygde seg saman med 

oss ved kaffibordet, og etterpå viste dei oss eit variert program med song, musikk og dans, Marit las 

or ”Fantefylgje” som var morosamt skreven. Det vart for lite tid til loddsalg, so Marta forerte den fine 

kaka si til våre små svenske gjester, og den vart motteken med Jubel. Før vi slutta tok vi saman til 

ring. Form. yngste alle ein god ferie, og me song ”Aa leva det er å elska”.  Annemor (sign) skrivar Per 

H. (sign) 

Styremøte i Nordal Brunsgt den 20de aug (1957). 

Til dette møte var også rettleidaren Reidar Warme innkalla. Alle møtte og formannen Per Hafnor 

leida møte. 

I. Leikfrogramnet for hausten. Timen frå kl. 19-20 vart dryft. Etter eindel ordskifte kom styret og 

rettleidaren fram til dette: Melder det seg so mange nye medlemer til hausten som treng 

ekstraøving, skal dei få bruke den timen. Den som tek seg av dette skal ha fast betaling, og styret var 

samde om å be Einar Kristiansen ta seg av dette. Me kunde prøve dette på dei 4 første 

øvingskveldane, og sidan sjå. Rettleidaren kom med framlegg om at dei som hadde interesse for 

bygdedanser, også skulde få høve til å øve i timen frå kl. 19-20. Når det gjeld øving på utenlandske 

dansar vilde rettleidaren ha klare liner. Han vilde at laget skulde ta standpunkt til dette. Styret gir so 

fulllmakt til rettleidaren at han kan ta op dei dansar han finn egnar seg. Det med å øve på 

utenlandske dansar gjekk styret med på dersom det ikkje gjekk utover våre eigne dansar. Vanskelege 

svenske turdansar, tildømes som me kanskje øver på heile vinteren, vert ikkje sopass at me kan bruke 



dei til framsyning. Me treng først å få øve so grundig på våre eigne turdansar at me kan bruke dei til 

ei kvar tid til framsyning. 

II. Kaffikvelden den 26de aug . (1957) vart so tilrettelagt med framlegg om program, musikk, 

inngongspengar og eindel praktiske oppgavor.  Annemor (sign) 

Den 26de aug. var vår første samling i Halli etter ferien, og du verden kor munntøyet gjekk. Ikkje 

eingong kafi og gode kaker kunde stoppe oss. Fyrst då Per (Hafnor) tok ordet og fortalde om turen til 

Tynset og frå årsmøte til Noregs Ungdomslag, fall me til ro. Martin (Halleland) og Odd (Karlberg) viste 

fram ljosbilete i fargar frå Tynset og frå Det 18. Nordiske Bygdeungdomsstemne i Karlstad. Martin 

fortalde også litt frå begge desse stader. Det var ein del av medlemene som hadde vore på begge 

stemner og det var hyggeleg å friske opp att minne, og det var hyggeleg for dei som ikkje hadde vore 

med, dei fekk iallfall ein glytt av det som gjekk for seg. Me leika og dansa til kl. 23.  Annemor (sign)  

Per H. (sign) 

Styremøte den 30te aug. (1957). 

Alle møtte. Per kunne fortelje at Vosselaget gjekk med på å la oss få Storesalen til Jubileumsfesten 

den 12te okt. Dei får den 23de sept. istaden. 

I. Framlegg om festnemnd saman med styret. Martin Halleland Olav Øraker Per Dugstad Ingeborg 

Gytri, Marta Larsen, Lina Huse og Else Ekrem. Me dryfte ein del praktiske ting angåande festen, m.a. 

maten. Marta Børressen skulde ta seg ein runde for å undersøkje prisar so me hadde det klårt til me 

skulde ha møte saman med nemnda. 

II. Fru Ragna Øygard fyller 70 år den 10de sept (1957). Styret vedtok at laget skulde sende henne ei 

blomehelsing, og Marta skulde ordne dette. A.  Per H. (sign) 

På øvinga (måndag) den 2. sept la form. fram styret sitt framlegg om festnemnd til Jubileumsfesten 

og alle var villig til å vera med. Det første møte vart sett til fredag den 6te sept. 

Styret og festnemnd har hatt 4 møter saman. Den 6te og 10de sept. og den 4de og 9de okt. 

Styret og festnemnda har vore samde i alle tiltak og bestemmelser etter grundig samråding og 

utveksling av meiningar. Det første som vart gjort var å bestemme maten. Det var ”koldtbord” som 

freista mest. Det var noko me ikkje hadde prøvd før, og so var det lettvindt. Marta la fram prislister 

frå ymse kjøken og Ekrem kalkulerte. Han sette fram dette framlegg som fekk full støtte frå styret og 

nemnd. ”Då den samla utgift vert ca. kr. 16.- pr. person, gjer styret og festnemnd framlegg om at 

medlemene betalar kr. 12,- og at laget betalar underskotet som skulde verta ca kr. 500,- eller ca. kr. 

5,- pr. person, (dersom det vert 100 stk”. Dette vart lagt fram for medlemene den 9de sept, og vart 

samrøystes vedteke. 

II. Gjesteinnbeing. Pelle. Marta og Rolf Børressen Ingeborg Nygaard. Fru Ragna Øygard. Daniel Varen, 

form. i Oslo Fylkeslag Ove Moripen form. i Leikarringen i B.u.l. Båstad og frue, representant frå Oslo 

Komune, og 2 frå Jøssehæringane’s folkedanslag i Arvika. Vidare sende me melding til alle gamle 

medlemer som me hadde adresser til, og til dei medlemer som ikkje hadde vore i laget på ei stund. 

Martin (Halleland) vart samrøystes vald til å styre festen, og Olav Øraker til å vera kjøgemeister. 

Desse skulde no samarbeida. Alt var vel fyrebudd, no var det berre å vone at festen vart vellukka. 

Annemor (sign)  Per H. (sign) 

Styremøte i N.Br.gate den 4de okt frå kl. 22 og utover.  

I. Valnemnd til årsmøte. Styret gjorde framlegg om desse: Asta Torp Olav Sætre Else Lengtved. Det er 

val på: formann, kassastyrar for Ekrem, 1 styreslem for Per Hafnor, 2dre varamann for Per Dugstad, 1 

revisor for Ingeborg Gytri. (Dersom Marta Børressen vert vald inn i styret, lyt det veljast 1ste 



varamann for ½ år.) 

II. Saklista for årsmøte. I. referat og årsmelding II. Rekneskap III. Val IV. Innkomne framlegg V. 

Innkomne skriv VI. Ymse. 

III. Timen frå kl. 19-20. Det er so mange nye medlemer som verkeleg går inn for å lære folkedans, og 

som treng ekstra øving at styret gjer framlegg om at dei får øve i denne timen, iallfall til årsmøte den 

28de okt. dersom dei sjølv vil, og Einar vil fortsettje som rettleidar for dei. 

På øvinga den 7de okt. kunngjorde form. framlegget om valnemnd.  

Vaktmeisteren vår, Tallef Røysland hadde nett fyld 60 år, og Per overrekte han blomar og gratulerte 

han frå laget, Røysland takka med mange pene ord. A. Per H. (sign) 

Da Asta ikkje vilde vera med i valnemnda vart Svein Ness vald i staden. 

Jøssehærdingane’s Folkdansare i Arvika høgtidar 40 års Jubileum, og Oslo Songdanslag har fått 

innbjording til 2 stk. Framlegg frå styret at Pelle og Marta Børressen skal reise å representera laget. 

Dei som elles vil reise, var hjarateleg velkomen, men dei laut betale billetten sin sjølv. 

Styremøte den 25de okt. 

I. Ekrem gjekk gjennom rekneskapen som var revidert og funnet i orden. 

II. Då Per har fått innbjoding til årsfesten i Leikarringen til B.u.l. bed han om å få bringe ei takk frå 

laget vårt for den fine gåva me fekk på Jubileumsfesten. 

III. Gåve til Jøssehærdngane’s (Folkedanslag) 40 års Jubileum. Framlegg om å kjøpa ein ”Gongong”, 

maken til den vi har, Marta skulde gjere dette. 

IV. Styret gjer framlegg om at dei nye medlemene skal få fortsetje å øve frå kl. 19-20.   A.  Per H. 

(sign) 

Oslo Songdanslag høgtida 35 års Jubileet laurdag den 12te okt. (1957) i Storesalen Nordal Brunsgt 22. 

Ca 115 var samla då dørene til festsalen vart opna og alle marsjerte til bords, med dei innbedne 

gjester i spissen. Alle fann seg plass, og ein augneblink var det heilt stille, det var eit overlag vakkert 

syn. Flammen frå alle ljosa gav dei vakre haustblomane ein ekstra glød, det skein i bringesylv og 

fargeprakt frå alle bunadene. Det var høgtid over folket og salen i kveld. Martin Halleland helsa 

velkomen, fyrst alle gjestene våre i tur og orden so alle gamle og unge medlemer, som var møtte 

tallrike fram.og før me kunde gå vidare, laut vi syngja songen vi er so glad i, ”Aa liva det er å elska”. 

Jørn Thommassen las so ein prolog ein av dei beste han har skrevet og berre det segjer ikkje so lite. 

Kjøgemeister Olav Øraker fekk so ordet og han styrde bordseta med god hand. På rim dirigerte han 

både gjester og festlyd, og han fekk talarane fram i tur og orden. Fyrst Hallelland  som fortalde om 

laget sitt arbeid gjennom 35 år. Rolf Børressen fortalde litt frå si formannstid, Folke Lindstedt helsa 

frå Jøssehæringanes Folkedansare i Arvika og overrekte laget 2 bøker, ”Wärmland vår hembygd”, og 

Wärmland det skøna”. Daniel Varen helsa frå Oslo Fylkeslag, herr Båstad sa mange vakre ord om 

arbeidet vårt. Ove Moripen helsa frå Leikarringen i B.U.L. og hadde med seg ein retteleg fin tinvase, 

full av blomar. Form. Per Hafnor takka for båe gåvone. Ragna Øygard, Songdanslagets mor som 

Øraker sa, sa også mange vakre ord både om arbeidet og dansen vår. Rettleidaren vår Reidar Warme 

fekk mange rosande ord. Namnet Warme har vore knytt til laget gjennom 25 år. Fyrst Rolf Warme i 

15 år, og dei siste 10 år har Reidar Warme vore rettleidar. For å vise kor taksame me er for dette, 

overrekte Ekrem, Reidar 6 thesjeer med Songdanslaget sitt merkje på, frå medlemene i laget. Tilslutt 

takka Pelle for maten og bordseta var slutt. Rydding av bord og stolar gjekk kvikt unna, Nomeland 

spela opp til marsj, der so å segja alle var med. Utover kvelden skifte det med leik, turdansar og 

gamal dans til kl. 24. Schott’s trio spela til dansen. 



Melding om leiken. Av Per Hafnor. 

Etter at styret på halvårsmøte i vår tok over leiknemnda sitt arbeid har me hatt 16 framsyningar og 

av dei 7 gonger på Bygdøy Folkemuseum. 

Den 19de mai dansa 13 par i Foredragssalen, (Nomeland spela) 

Den 30te Juni var me 8 par 

Den 21de Juli var med 8 par 

Den 4de aug var med 8 par 

Den 7de aug var med 8 par 

Den 18de aug var med 9 par 

og 1ste sept var med 8 par som dansa. Nomeland har vore spelemann.  

Den 2dre Juni var 11 av våre par med på eit samdansprogram. Det var på stemna til Oslo Fylkeslag på 

Bygdøy. 

Den 17de mai dansa 8 par på Valler skule i Bærum. Nomeland spela. 

16de Juni dansa 8 par for Skedsmokorset Vel, Nomeland spela. 

Den 22de Juni drog 10 par + Nomeland på St.Hans tur til Geithus, der me hadde 2 framsyningar, og 

dagen etter var me på Norefjell, og om kvelden var me på Bønsnes på Ringerike å dansa der. 

Den 28de Juli var den årvisse Olsokturen til Hadeland. Det var 8 par som reiste, og denne gongen var 

Sigurd Olsen frå Lillestrøm spelemann. 

Den 3dje aug. var ”Arcadia” i byen att, og 8 par var om bord å dansa og Nomeland var spelemann. 

Den 25de okt. dansa 8 par i Storesalen for Nordmørslaget, Nomeland spela. 

Men laut segja frå oss ei framsyning på Bygdøy den 7de Juli. Me kunde ikkje skaffe folk, for so mange 

av leikarene våre var i Karlstad på Nordisk stemne. Det var om lag 20 av våre der, og dei tok del i 

fellesframsyningar fleire stader. Alle i styret har etter tur hatt jobben med innkalling av leikarer og 

programmet til framsyningane har vore sett opp på styremøtene., og alt har gjenge bra. Einar 

Kristiansen har vore rettleidar for nye medlemer i timen frå kl. 19-20, frå 2.dre sept og til no og dette 

arbeidet har vist særs gode resultater. Per. (sign) 

Melding for halvåret frå den 29/4 - 28/10-57. 

I dette halvåret har laget hatt 15 øvingar og 16 leikframsyningar. Desse er referert under ”Melding 

om leiken”. Reidar Warme har vore rettleidar og Søren Nomeland spelemann. Frå 2dre sept. har Einar 

Kristiansen vore rettleidar for dei nye medlemene i timen frå kl. 19.-20. 

2 festar. Den 17de mai i Halli. Program: Prolog av Olav Øraker Song av Harald ? Nomeland og Eggen 

spela til dans. Den 12te oktober høgtida laget 35 års dagen i Storsalen. Ca 115 var tilstades, av dei var 

det 12 innbedne gjester. 2 kom frå Arvika, nemleg Folke og Ingrid Lindstedt frå Jøssehærdingane’s 

folkedansere. Martin Halleland styrde festen og Olav Øraker var kjøgemeister. Laget fekk 2 gåver. Ein 

tinnvase frå Leikarringen i BUL, og 2 bøker om Wärmland frå Arvika. Jørn Thommassen og Oddvar 

Eggen hadde skrevet kvar sin prolog. Nomeland spela til marsj og turdans. Schotts trio spela til 

runddansen.   

2 kaffikveldar. Den 17de Juni i Halli. Barnelaget ”Friske Viljer” frå Stockhollm underheldt med dans, 

song og musikk. Marit Lutnes las or ”Fantefylgje”. Schott spela til dansen. Den 26de aug i Halli Per 

Hafnor fortalde frå Tynset der årsmøte til Noregs Ungdomslag var i sumar. Martin Halleland og Odd 

Karlberg viste fram ljosbilete i fargar frå Tynset og Karlstad stemna. 

Per Hafnor var utsending på Noreg Ungdomslag si stemna i Tynset i tida frå 28de Juni til 2de Juli. Ca 20 

av lagets medlemer deltok i det 18de Nordiske Bygdeungdomsstemna i Karlstad, i tida frå 5te til 9de 

Juli. Ein del av medlemene var på pinsetur til Dokka, der Else og Eddy Ekrem har hytte. 

Også dette halvåret har laget hatt teaterkveldar i ”Det Norske Teater”. Det er Einar Kristiansen som 



har arbeidet med kjøp og utdeling av billettar. Pelle og Marta Børressen skal representere Oslo 

Songdanslag på 40 årsfesten til Jøssehærdingane’s Folkedansere den 1ste nov (1957). 

Laura og Oddvar Eggen gifte seg den 16de mai, og Else Lengtved og Ingvald Heggland gifte seg den 

19de oktober. 12 av lagets medlemer stod æresvakt for Else og Ingvald i Vestre Aker kyrkje. 

Laget har motteke 20 brev og rundskriv og sendt ut 4 brev. Oslo Songdanslag har no 77 betalande 

medlemer 7 permiterte og 3 passive. Styret har hatt 5 bokførde styremøter, og 1 møte saman med 

rettleidaren. Den nye lagslova vår er godkjend av Oslo Fylkeslag. 

Aarsmøte i Oslo Songdanslag måndag den 28de okt 1957. 

Ca 42 medlemer var samla då næstformannen Per Hafnor helsa lyden velkomen, og me song ”Ja, lat 

oss strida og lat oss tru”. Hafnor las opp saklista for årsmøte, som vart godkjend utan merknad. 

I. Referat og årsmelding av skrivaren (Annemor Ove Knutsen). Godkjend utan merknad. 

II. Rekneskap av kassastyraren (Eddy Ekrem). Etter ei utgreiding om inntekt og utgiftspostar vart 

rekneskapen godkjend. 

3. Val: på Formann Kassastyrar 1 styreslem 2dre varamann 1 revisor. Formannen i Valnemnda, Svein 

Ness kom med desse framlegg (frå valnemnda): 1 Formann: Per Hafnor, Martin Halleland. Ved 

skriftleg røysting vart Halleland vald til formann med 24 røyster. Hafnor fekk 12 røyster, Asta Torp 

fekk 1 røyst. 2. Kassastyrar. Attval på Ekrem som ny Hafnor. Ekrem vart vald med 21 røyster Hafnor 

fekk 17 røyster. 3. 1 styreslem. Marta Børressen og Marta vart vald ved handklapp. 

4. 1ste varamann for styret. Olav Øraker for ½ år, vald ved handklapp. 

5. 2dre varamann. Marta Larsen vald med handklapp. 6. 1 revisor. Attval av Ingeborg Gytri med 30 

røyster. 

Frå fyrr stod Olav Øraker, han er no vald til 1ste varamann, og det lyt veljast ein revisor for ½ år. Asta 

Torp vart vald med handklapp. 

4. Innkomne skriv: Brev frå Oslo Fylkeslag om at lovane våre er godkende. Brev frå ”Vanfør Ungdoms 

Hjelp” der dei bed oss støtte saka med ei pengegåva. Etter ein del ordskifte minnna Svein Ness oss 

om kor taksame me laut vera som var friske og spreke. Nettop me folkedansarar burde halda augo 

opne for dei vanføre, og han kom med framlegg om innsamling no med det same, og resultatet vart 

kr. 43,- Takkekort frå Else og Ingvald for gåva frå vener i laget til brullupsdagen den 19de oktober. Ei 

ekstra takk til dei som stod æresvakt i kyrkja. På siste halvårsmøte sette Ekrem fram framlegg om 

auka øvingskontingent frå kr. 1,- til kr. 1,50. Etter ein del ordskifte vart framlegget no røysta over: 31 

røysta for kr 1,50 og 6 røysta imot. Frå 1/1-58 er øvingspengane i laget kr 1,50. 

5. Ymse: Ragna Øygard sitt framlegg om: ”Leikskeid for born” vart dryft. Det var på 35 årsfesten den 

12te okt. at fru Øygard kom inn på dette, so styret hadde ikkje hatt lang tid til å dryfte dette so 

grundig, men dei var iallfall positivt innstilt. Fru Øygard som var tilstades no, meinte at aldersgrensa 

for barna burde vera frå 10-16 år. Oslo Fylkeslag var so oppglødd, at dei lova Halli gratis til øving kvar 

måndag fra kl. 17-19. Gudrun Dronseth vilde spela gratis, so det var faktisk berre å setja igong, 

dersom me fekk borni til å koma, og einkvan av lagsfolka til å ta seg av rettleiinga. Utlysing og 

propagandaen om skeidet vilde fru Øygard sjølv ta seg av, og det kom framlegg om at kvart barn 

skulde betala innmeldingspengar, kanskje kr. 5,-, so vart det dekning for utgifter, som utlysing i avisa 

og anna. Ekrem meinte det var på tide å røysta over framlegget frå fru Øygard. 23 røysta for, ingen 

imot. Ei nemnd laut veljast til å ta seg av dette arbeidet. Framlegg om, Per Hafnor, Olav Øraker Marit 

Lutnes og Ragnhild Wang. Samrøystes vedteke. Hafnor og Øraker kom med framlegg om at styret og 

nemnda skulde arbeida saman, nemnda skulde i fyrste rekkja ta seg av arbeidet med skeidet. 

Vedteke. Øraker kom med nerknad til rekneskapen. Den bør vera 1 gong om året, istaden for som no 

2 gonger. Han kom med framlegg om at ”årsrekneskapen vert gjort opp om hausten, og berre ei 



kassaoversikt om våren”. Samrøystes vedteke. Børresen etterlyste merkjeutdelinga. Styret skulde ta 

seg av dette. Tilslutt takka Hafnor for det halvåret han hadde vore formann, og gav so klubba til den 

nye formannen som tok over. Møte slutta i 23 tida. Annemor (sign) - skrivar - Mimmi Pettersen – 

(sign) nestformann - 

Styremøte den 13te november. 

Tilstades var: Halleland (formannen) Ekrem, Marta Børressen Øraker. Per Hafnor og Marit Lutnes 

møtte frå ”Barneleikskeidet”. 

Halleland ønsket velkomen, og tok fatt på innkomne skriv. 

I. Oslo Fylkeslag meder at By og bygdelaga i Oslo har gått saman om å skipa til ein ”Song og 

Musikkandakt”, i Domkyrkja tysdag den 26de nov. Laget fekk 6 billettar som skulde delast ut. 

II. Skriv frå Noregs Ungdomslag der dei minner om Ungdomsdagen den 10de nov. og om utluting av 

den tradisjonelle bokpakka. 

Kaffikvelden den 18de nov vart dryft. Formannen hadde snakka med Knut Fortun, om hadde lova å 

prate om ”Spredte trekk frå Polen”. Han hadde vore i Polen på ein 14 dagars tur. Æresbreva vart ikkje 

ferdig til kaffikvelden, det laut venta til Julemøte. Ekrem skulde ordne med musikk og Mimmi med 

mat. Utluting av bokpakka frå Noregs Ungdomslag. Inngongspengar kr. 3,- Ekrem kom med framlegg 

om å kjøpa ca 7 m voksduk, so med hadde til kaffikveldane iallfall. Papirdukar vert dyre i lengda. Til å 

ta seg av Julemøte den 16de des. vart desse føreslegne. Else og Ingvald Heggland Synøve Moen Svein 

Ness Rolf Karlberg. Tilslutt prata me litt om Barneleikskeidet. Første øving vart sett til den 13te Jan. 

58, og tanken var å halda på i 10 kveldar. Innmeldingspengar vart sett til kr. 5,-. Kunngjering om 

skeidet laut venta til seinare. Annemor (sign) Mimmi Pettersen (sign) 

Styremøte den 5/12-57. 

Formannen styrde møte. 

I. Skriv frå Oslo Fylkeslag om arbeidsutvalsmøte tysdag den 10/12. 

II. Skriv frå Noregs Ungdomslag om Leikmøte i Kongsberg i tida frå 29/12-57 - 2/1-58. Framlegg frå 

styret om Einar Kristiansen Svein Ness. Juletrefesten den 30te des. Kanskje me kunne få ein av våre 

populære Ungdomsprestar som Eika, Alex Johnson eller Sigmund Dahle til å halda festtalen. Form. 

skulde greide dette. Sende rundskriv tiil medlemene for å minne dei om medlemskontingenten, 

Julemøte og Juletrefesten.  Annemor (sign) 

Styremøte den 2/1-58. 

Tilstades var: Halleland, (formann), Ekrem, Marta Børressen Olav Øraker. Frå ”Barneleikskeidet” 

møtte Per Hafnor Marit Lutnes og Ragnhild Wang. 

I. Det var kunngjering om dette skeidet som var første sak. Øraker skulde ringe Lundanes i Dagbladet 

og Guttormsen i Morgenposten, Marit skulde ringe Pål Sundvor i ”Nationen”. Ein laut og avertere i 

Aftenposten den 4/1- og 11/1-(58). Framlegg om denne ordlyden: ”Har du lyst til å lære folkedans, du 

som er mellom 9 - 14 år? Kurset begynner den 13de Januar kl. 17 i Nordal Brunsgt 22. (Halli). Ca 10 

kveldar, pris kr 5,- for hele kurset.”   Oslo Songdanslag 

Me må også setje plakat i porten. Den 8de Jan. skal Valdreslaget ha møte i Halli, og Øraker bad om at 

eindel av våre leikarer vilde kome å hjelpe til med leiken, og det lova me.  Annemor (sign) 

Styremøte den 9/1-58. 

Styret møtte fulltalig 1ste varamann Øraker hadde meldt fråfall p.gr. av sjukdom. Rettleidaren Reidar 

Warme var også til stades. Barneleikskeidet skulde ta til den 13/1- og det var alt 6 stk. som hadde 

meldt seg gjennom Oslo Fylkeslag, dette såg bra ut. Rettleidaren bad om lov til å forandre litt på 



øvingskveldane, han skulde koma med eit gjennomtenkt framlegg på kaffikvelden den 3dje februar. 

Rettleidaren skulde også setje saman leikprogrammet til festen i Halli sundag 23de febr. Me tenkte på 

eit samanhengjande program av song og musikkdansar og me lyt ha 2 ekstraøvingar på det. Ekrem 

hadde fått brev frå Laura og Oddvar Eggen, der dei sender pengar og bad om å få stå som passive 

medlemer, og det var hyggeleg. Til nemnd på kaffikvelden den 3dje febr. vart desse føreslegne: Per 

Inge Venås, Astri Eggen Asta Torp og Rolf Børressen.  Annemor (sign)  - skrivar - Mimmi (sign) 

nestformann 

Styremøte den 6/2-58 hjå Marta Børressen. 

Tilstades var: Halleland, (formann.) Ekrem Mimmi (Pettersen) Marta (Børressen) og Annemor. 

I. Val på utsending til Oslo Fylkeslag sitt årsmøte, sundag 23de febr. Kl. 14. Framlegg frå styret om 

Formann Halleland og Holger Lindell. Varamann Ragnhild Wang. 

II. Festen den 23de febr. Framlegg om å sende innbyding til: Per Gynt ringen, Lillestrøm Sogn og 

fjordane ringen Teleringen Leikarringen i Bondeungdomslaget. Schott vilde spela for kr. 50,- den 

kvelden. Søkje politiet om løyve til å halda festen. Få tak i dørvakt og gi beskjed om garderobe. Plakat 

i porten i Nordal Brunsgt og annonse i Aftenposten laut det også syrgjast for. Tilslutt gjekk vi gjenom 

medlemslista for å finne par til å vere med å danse den 23de febr. Rettleidaren hadde gitt beskjed om 

at til dette programmet trongst det mange par. Vi sette opp 16 (par) og innkallinga vart fordelt på 

styret. Ekstraøving måndagene den 10de og 17de febr.  Annemor. (sign)  Mimmi  (sign) nestformann. 

Marit Lutnes skulde flytta frå Oslo og måndag den 24de febr. var siste øvingskveld. For å vise vår 

takksemd for alt arbeidet Marit har gjort for laget og for barneleikskeidet, overrekte formannen 

Songdanslagets merkje med mange gode ynskje for framtida. Ho skulde flytte til Gjøvik. 

Styremøte den 6te mars hjå Ekrem. 

Styret og 1ste varamann var tilstades. Formannen hadde ein haug med skriv som laut refererast, men 

fyrst stod ein viktig ting på saklista, nemleg å velja næstformann. Framlegg om Mimmi Pettersen. 

Samrøystes vedteke. 

I. Skriv frå Noregs Ungdomslag der dei minner om årsmøte som skal haldast i Volda, Sunnmøre den 

27de og 28de Juni. Stemna blir søndag den 29de Juni. Noregs Mållag har gjeve ut ei lista over alle 

nynorske bøker som er i handelen no. 

II. Skriv frå Grimeland skole med plan over kveldskurser. 

III. Brev frå Leikarringen ”Noreg” i Drammen, der dei skriv at dei vil skipe til ein leikfest i Velferdssalen 

på Sundland i Drammen laurdag den 1ste mars. 10 leikarringar er innbedne, og dei helsar Oslo 

Songdanslag velkomen! Påmelding lyt vera inne innan 24de februar. 

4. Brev frå ”Norsk Ballaleikaorkester”. Dei har planar om å arrangere ein Folkemusikk-kveld i 

Teatersalen torsdag den 24de april. Dei vil prøve å lage eit variert program med folkemusikk og dans 

frå ymse land. Dei bed om ein samtale med formannen, Halleland hadde hatt kontakt med Herr 

Strande, og dryft spørsmålet om me vilde gå saman med dei om kvelden, eller om me skulde få 

betaling for programmet. Styret dryfte dette og Mimmi kom med framlegg om byte program dersom 

”Ballaleikaorkesteret” er samde i det. 

5. Oslo Fylkeslag gir melding om ”Amatørtevlinga” i storesalen sundag den 28de mars. 

6. Leikarringen i Bondeungdomslaget skal ha samdanskveld den 25de mars. Filmen frå Bygdøy som 

Oslo SmalfilmKlubb tok opp sumaren (19)53 skal visast fram, og det bed Oslo Songdanslag velkomen! 

Framlegg om valnemnd til årsmøte den 28de april. Ingeborg Nygaard Reidun Heiestad og Per Dugstad, 

som varamann: Per Hafnor. 



Kaffikvelden den 24de  mars. Barneleikskeidet var ferdig med sine 10 øvingskveldar, og dei skulde få 

vera saman med oss vaksne, og dei skulde og greide med underholdningen og elles hjelpe til. Me 

syns barna skulde gå gratis, men foreldre og andre som kom skulde betala kr. 3,- som vi andre i laget. 

Nemnda for skeidet skulde stå for denne kvelden. Skal skeidet fortsetje etter påske? Kanskje frå den 

14de april til 19de mai. Øraker foreslog at dei skulde sende eit brev med barna, og la dei få svar med 

seg, det er jo foreldrene som avgjerd det. Me kunde høyre om Per hadde tid til å skrive dette. Vi 

dryfte og om me skulde stifte ”Barnelag”, eller berre la det gå som skeid. Kanskje me kunne søkje om 

stønad frå ”Oslo Komunale Ungdomsnemnd”. Dette fekk me sjå på til hausten. Reidun og Edvard skal 

gifte seg laurdag den 8de mars, kl. 17 i Haslum kyrkja. Mange vilde gjerne stå æresvakt for dei. Vi vilde 

stå både inne og ute dersom det var myrkt nok til ”Fakkelport”. Vi vilde ta sjangsen på det. Tilslutt 

dryfte vi kva vi kunne gjere for å lette rettleidinga for Reidar, frå kl. 19-20. Til denne tid har Reidar 

”tralla” musikken, ved sida av rettleidinga men det går jo ikkje i lengden. No er øvingspengane sett 

opp med 50 øre, og styret finn at noko lyt gjerast, og då kjem musikk til den øvinga fyrst. Tidlegare 

hadde rettleidaren gitt oss tilbod på ein spesiell type Lydbandoptakar, som vilde høve for oss, og den 

var billeg og. Styret hadde ikkje akseptert tilbodet den gongen, og no foreslog Ekrem at me skulde 

spyrgja om å få låne denne, mot å betale leiga. Vi kunne og kjøpe eindel gramafon plater. Styret var 

samd om dette og formannen skulde rådføre seg med rettleidaren. Annemor. (sign) 

Kunngjering på øvinga den 10de mars 1958. 

Formannen hadde snakka med rettleidaren om framlegget frå styret om å kjøpe gramafonplater, og 

no viste det seg at Reidar kunne skaffe ein Lydbandoptakar, maken til den han tilbaud laget tidlegare 

og for same pris, ca kr. 600,- det var fantastisk billeg, skulde me ikkje no nytte høve å kjøpe den? 

Ordskifte vart kanskje ikkje so sakleg som det burde vere, men resultatet vart iallfall at dei fleste 

røysta for at me skulde kjøpe det denne gongen. Framlegget frå styret om valnemnd til årsmøte vart 

samrøystes vedteke. Laurdag den 17de mars skulle ”Laget for Folkemusikk ha fest i Storesalen og dei 

spør om Songdansalaget vil gå saman med dei om den kvelden. Dei bed om Leikframsyning. Dei som 

vert med går gratis. Vedteke. Tilslutt takka formannen vår Engelske Marion ?  som har vore med på 

øvingane våre, og overrekte henne ein liten vase av tinn som minne frå laget. Ho skulde reise til 

Warzawa.  Annemor (sign) 

Styremøte den 9de april i Nordal Brunsgt. 

Saklista for halvårsmøte den 28de april vart sett opp og ser slik ut: 1. Referat og halvårsmelding 2. 

Melding frå Barneleikskeidet 3. Melding frå kassastyraren. 4. Val. 5. Innkomne framlegg 6. Innkomne 

skriv 7. Ymse. 

På val står: 1. formann for ½ år, for Halleland, som reiser bort 2. 1 styreslem for Mimmi Pettersen 3. 

skrivar for Annemor Ove Knutsen 4. 1 varamann for Olav Øraker 5. 1 studieleiar for Trygve Slettevoll 

6. 1 Bunadsjef for Ingeborg Nygaard 7. 1 revisor for Asta Torp. 

Formannen refererte eit skriv frå ”Norsk Balaleikaorkester”, der dei melder at dei godtar tilbodet vårt 

om framsyning på programkvelden i Teatersalen den 24de april, mot at dei gjestar vårt lag eingong til 

hausten. Martin reiser ifrå oss, og han bed Øraker ta seg av dette vidare. Øraker skal samle 8 par, og 

få bestemt programmet i samråding med rettleidaren. Han lova dette. Til å ta seg av 

Lydbandoptakaren som no er kjøpt gjer styret framlegg om Kolbjørn Røste og Ingvald Heggland. Eit 

av styret skal sjå etter at den vert låst inn i skapet vårt. Gjennom Ragnhild Wang som har kontakt 

med folkedansarer i Newcastle har vi fått innbyding til ein 14 dagars tur i tida frå 26de Juli til 7de 

august. Rundskriv om denne turen skal sendast til medlemene innan 14de april (det er første øving 

etter påske).  Annemor (sign) 



På styremøte i Nordal Brunsgt måndag den 14de april frå kl. 19-20 møtte Halleland, Mimmi 

(Pettersen) Annemor Øraker. Søknadsjema for salar i 1958-59 frå Oslo Fylkeslag var kome, og styret 

søkte om desse kveldane: Halli til øving kvar mandag frå den 25/8- til og med 15/12-58, frå den 5/1- 

til og med 15/6-59 med unnatak av den 23de mars, (palmemåndag) 30de mars, (annan påskedag) 18de 

mai (annan pinsedag) Til festar søkte me oss desse: Storesalen: laurdag den 15te november 58, 

laurdag den 21de febr. (19)59 Halli: laurdag den 4de okt (19)58 laurdag den 18de april (19)59. Me prata 

også litt om 17de mai festen i Storsalen i år. Det vert vel vanskeleg med servering i den salen det er 

uråd å vite kor mange som kjem, me vil helst ha fullt hus. 

På øvinga same kveld kunngjorde formannen: Programkvelden saman med ”Norsk 

Balaleikaorkester” torsdag den 24de april. Billettar á kr. 4,- er å få kjøpt her. Saklista for halvårsmøte: 

Innkomne framlegg må sendast til styret straks. Sallista: Framlegg om å gjera Leikrådgjevaren 

merksam på at ikkje fleire Leikarringar får sal på same kveld, slik som det har hendt fleire gonger i 

vinter. Formannen bad Ragnhild Wang om å ta seg av Englandsturen. Siste frist for påmelding er 

måndag den 21de april. Halleland sa so takk for seg, han skulde flytte til Brandbu, men lova å koma til 

Oslo den 28de april, for å leida halvårsmøte.  Annemor (sign) 

Fredag den 25de april var næstformann Mimmi Pettersen Annemor, Ekrem og Øraker samla for å 

ordne eindel praktiske ting for halvårsmøte. Det var tinging av mat og kaffi, millom anna. Gjenom 

Ekrem fekk me spurnad om leikframsyning for ”Hamarforeningen” i Sjømannsforeningen, 

Kronprinsensgt. Den 9de mai kl. 2030. fru Rudal sit i styret der, og det er gjennom henne laget får kjøpt 

so billege blomster. Det var hyggeleg om me kunde få gjere noko att for det, so styret sa ja til det. 

Ekrem innbyd laget til Pinsetur på hytta si i Dokka. Kanskje det i år vart so mange med at me kunne 

danse på Gamleheimen der oppe, som det var spørsmål om i fjor.   Annemor. (sign) 

Kaffikvelden den 18de november i Halli. 

Då alle hadde sett seg til bords ynskte formannen velkomen, og gav so ordet til Knut Fortun som 

fortalde ”Glimt frå Polen”. Etter bordseta vart salen rydda og Schott spela opp til marsj. Leiken og 

dansen gjekk livleg utover kvelden. Bokpakka frå Noregs Ungdomslag vart lodda ut. Tilslutt tok alle i 

ring å song: ”Aa leva det er å elska”.   Annemor. (sign) 

Julemøte i Halli den 16de desember. 

Bordene var pynta med blomar og ljos. Då alle hadde sett seg, helsa Svein Ness alle velkomen. 

Ingvald Heggland fekk so ordet for å ”rifla eit bel”,  som han sa sjølv. Han las og fortalde 

Vossestubbar. Svein fortalde so litt om bakgrunnen til ”Lucia”, og so kom Luciatoget. 7 av gjentone 

våre, kvitkledde med brennande ljos. Dei song ”Santa Lucia” ein neapoliansk folkesong medan dei 

gjekk rundt i salen. Det var vakkert og stemningsfullt. Salen vart rydda og Schott spela opp til marsj. 

Det skifte med leik og dans til kl. 23. Formannen ønsket alle God Jul, og velmøtt til Juletrefesten den 

30te desember.  Annemor. (sign) 

Juletrefesten i Halli den 30te desember. 

Det var hyggeleg at so mange bunadkledde hadde teke vegen til Halli like etter Julestria. Formannen 

ønsket alle velkomen til bords, og introduserte Ungdomsprest Sigmund Dahle som tala over emne: 

”Er det en spesiell type mennesker som egner sig til å være kristne?” Han fekk oss alle med, ved å 

dele oss inn i grupper som skulde diskutere i 10 min, og so fortelje kva dei var komne til. Det var 

interessant å høyre utfallet av diskusjonen. Etter kaffien vart salen rydda i ein fart til gong rundt 

Juletreet, Gudrun Dronseth spela fela, og ein kjenning av henne spela piano til Julesongane. Søren 

Nomeland var der også med fela, so det vart musikk til både leik og dans. Vi fekk også film, ein 



fargefilm frå ”NordNorge i Midnatsol”, og ein frå Trinidad, Calypsoens heimland. Den siste var ikkje 

so veldig spanande men vi fekk oss ein god lått av å sjå på dei som stolpa seg fram på den gamle 

filmen. Festen slutta i 23 tida med mange gode ynskjer for det nye året 1958. Annemor. (sign) 

Kaffikvelden i Halli den 3dje februar. 

Kaffibordet var dekka, og mange var møtt fram då formannen helsa oss velkomen, og gav ordet til 

rettleidaren Reidar Warme. Det var øvinga frå kl. 19-20 han skulde prate om. Enkelte kveldar føler vi 

at vi ikkje får so mykje utav øvinga vår som vi skulde. Tanken var å få framsyninga meir variert. 

Enkelte dansar egnar seg ikkje til særframsyning, men difor kan dei godt puttast inn eit 

samanhengjande program, t.d. - og verkeleg gjere seg. Ta t.d. 3tur! Øving på den med ca 30 par er ei 

vonlaus oppgåva, men kan nokre få oppsett som høver til den dansen øve på den, er det store 

sjangser for at den kan verta ferdig. Slik er det med fleire andre dansar, som Daldans, Vengåker og 

fleire. På den måten vert det avlasting på øvingstida, ei slags rasjonalisering. Han bed om å få prøve, 

går det ikkje so går vi over til slik det var før, men medlemene må godkjenne framlegget og han bed 

dei uttale seg. Per Hafnor meiner tanken er god, kvar gruppe får øve seg i å tenkje sjølv, elles er det 

Reidar som tenkjer for oss, La oss gå inn for dette, og la Reidar gi oss eit tips om kven som høver til 

dei forskjellige dansar. På spørsmål om å danne faste grupper, og om dei då berre skal danse den 

eine dansen, svara Reidar at gruppene ikkje skal låsast fast, men sjølvsagt kan ikkje alle vera med på 

alt, hensikten er å få dei med som høver best for dei ymse dansar. Heggland støtta dette, særleg med 

tanke på framsyningane. Etter ein del ordskifte tok formannen ordet: Då Reidar la fram desse planar 

for styret, og gav ei utgreiding om øvinga, tykte vi det var verdt å prøve. Framsyningane er ofte usikre 

og lite variert, det trengs å rettast på. Korleis framlegget frå Reidar vert i praksis, er uråd å segja på 

fyrehand. Han kom med framlegg om å ikkje bryte klokkeslettet, som me hadde vore inne på, men 

halda dei same øvingstidene som før. Vi har salen til kl. 23, er det nokon som vil øve til då, er det 

høve til det. Første øving er måndag den 24de febr. Kl. 19. Børressen bed styret og rettleidar vera 

varsame, for kanskje medlemene vil føle seg tilsidesett. Tanken å prøve er god, men la alle få vera 

med. Alle som kan møte kl. 19, får vere med, men i forskjellige dansar. Før me reiste oss frå bordet 

song med: ”I stekja nedsnøa”. Utover kvelden leika og dansa vi, tilslutt tok vi saman til ring og song 

”Aa leva det er å elska”.’  Annemor (sign) 

Fest i Halli sundag den 23de febr. 

Ca 70 var samla til fest, og so stort frammøte av medlemer er det lenge sidan det har vore. Schott 

spela til dans, og fekk stemningen opp. Seinare på kvelden kom Bråten frå Valdreslaget og las dikt av 

Tor Jonsen og tilslutt deklamerte han ”Fanitullen”. Han fekk stor fagning. 10 par dansa eit 

samanhengjande program på scena, det var litt trongt om plassen, men det gjekk bra, og moro var 

det lell. Ei stor fruktkorg som Else Ekrem hadde gjort i stand vart lodda ut. Formannen takka for det 

gode frammøte, og vi song tilslutt ”Aa leva det er å elska”. A. 

Fest i Storesalen laurdag den 17de mars, saman med ”Laget for Folkemusikk”. 

Me trudde at dette skulde vel verta ein fin-fin kveld. Musikk av Spelmannslaget og dans av 

Songdanslaget, ein fin kombinasjon. Men med musikken var det ikkje rare greidene, me såg 2 karar 

frå det laget, og dei var helst litt trege av seg, det er mildt sagt. I siste liten fekk Hallelland tak i Burås, 

men kva er eit enkelt trekkspel på ein slik folkedanskveld? og i Storesalen! Endeleg fekk Martin 

overtald Bolstad og Øyråker til å prøve å vere med å spela, og til deira forundring so gjekk det 

verkeleg. Det høyrdest straks likare ut. Songdanslaget hadde ei god framsyning på sena, 8 par dansa, 

og Martin var i ekstra fin for der han prata inn imellom dansane. Martin og Ekrem sat også i kassa 

heile kvelden, so Spelmannslaget skal ikkje ha stor æra for den festen. Det var bra med folk utover 



kvelden, og so mykje karfolk som stod fortapte å såg etter gjentor har me ikkje sett på eingong. 

Festen slutta litt over kl. 23.  Annemor (sign) 

Kaffikveld i Halli, måndag 24de mars, saman med Barneleikskeidet. 

Per Hafnor styrde festen. Me dekka til ca 150. Barna med foreldre og kjende møtte tallrikt opp, 

diverre kan me ikkje segja det om våre eigne lagsfolk. Men dei som var der, fekk iallfall ein hyggeleg 

kveld. Barna hjalp til med borddekking, dei skulde ha ekstra forpleining, solo og ekstra fine boller, dei 

bretta servietter og stod i. Dei underheldt oss med song, musikk opplesing og sketsjer. Då golvet var 

rydda, viste dei kva dei hadde lærd på desse 10 øvingskveldane og det var ikkje lite. Dei dansa og 

song, og var i toppform. Stemninga kom på topp då dei fekk alle dei vaksne med fram på golvet for å 

danse ”Rits-ratsj”. Før barna gjekk dansa me ei lita framsyning for dei, Søren hadde jo fela med. Kl. 

2130 gjekk foreldre og barn, og me fortsette dansen utover. Men av ein eller annan grunn, kanskje 

vårslapphet?  vart det ikkje fres over oss, so me slutta likegodt kl. 2230, det var ein god del å rydde 

også etter ein slik kveld.   Annemor (sign) 

”Frå Balaleika til Calypso”, hadde ”Norsk Balaleika” orkester kalla Folkemusikk-kvelden i 

Teaterkvelden, torsdag den 24de april. 8 par frå oss var med å dansa: Bendik og Aarolilja, Jonsoktid, 

6tur I frå Namdalen og Sandsværeel. Det var eit heilt igjennom vellukka arrangemang, og at publikum 

var interessert, det viste dei ved å sitje i ro frå kl. 20 til 2250 med 15 min pause. Godt gjort! Lektor Alf 

Bjørklund var konferansier, han kom med ei kort utgreiding om kvar programpost. Programmet så 

slik ut: (eit trykt program er innlimt i møteboka. Hovudpunkta såg slik ut:) 

1. Norsk Balalaikaorkester, dirigent Nicolai Arasenjev: 

2. Laget for Folkemusikk (Hardingfeler) 

3. Oslo Songdanslag, Leder Olav Øraker.  Pause 

4. Sangkoret ”Unge Røster” dirigent Gerd Sørhus synger m/ Norsk Balalaikaorkester 

5. Lektor Reidar Sevåg forteller og spiller på lur, bukkehorn og tussefløyte. 

6. Calypso Steel Band - Leder Tiam Stranger Rytmer og melodier fra Trinidad på Oljepanner. 

Melding om Leiken 

Me har i vinterhalvåret berre hatt 6 framsyningar: 

Den 23/11-57 dansa 8 par for Hardinglaget i Halli. 

Den 17/12 dansa 5 par på Nordre Skøyen Hovedgård, på ein Jolefest som Arbeiderderektoraret skipa 

til. 

Den 23/2 dansa vi på vår eigen fest i Halli. Vi dansa eit samansett program, og det var i alt 10 par som 

var med. 

Den 17/3 hadde me eit program i Storesalen, på ein fest som me skipa til i lag med ”Laget for 

Folkemusikk” 

Den 24/4 dansa 8 par i Teatersalen på ein ”Folkemusikk kveld” som ”Norsk Balaleikaorkester” stod 

for. 

Søren Nomeland har spela til alle framsyningar. Han og Per Hafnor er dei einaste som har vore med 

alle gonger, og Søren har kvar gong møtt i Bunad! Styret har no som fyre halvåret hatt innkallinga og 

oppsettinga av programma.  Annemor (sign) 

Melding for halvåret frå den 28/10-57 til 28/4-58. 

I dette halvåret har laget hatt 16 øvingar og 6 Leikframsyningar. Desse er referert under: ”Melding 

om Leiken”. Reidar Warme har vore rettleidar og Søren Nomeland spelemann. Før Jul har Einar 

Kristiansen vore rettleidar i timen frå kl. 19-20. Etter Jul har Reidar Warme rettleida. 



4 Kaffikveldar. Den 18de november i Halli. (Program): Knut Fortun fortalde ”Glimt frå Polen”. Schott 

spela til dans. 1 Julemøte den 16de desember i Halli. Program av medlemer i laget. Luciaopptog. 

Ingvald Heggland las og fortalde Vossestubbar. Schott spela til dans. Kaffikveld den 3dje februar i Halli 

(Program): Reidar Warme innleida til ordskifte om å forandre litt på øvinga frå kl. 19-20. Kaffikveld 

den 24de april i Halli saman med Barneleikskeidet. (Program): Song, musikk, opplesing og sketsjer av 

barna. Schott og Nomeland spela til dans. 

3 Festar. Juletrefest i Halli den 30te desember Ungdomspresten Sigmund Dahle tala over emne: ”Er 

det en spesiell type mennesker som egner seg til å være kristne?” Film frå Nord-Norge i midnatsol”, 

og frå ”Trinidad, Calypsoens heimland”. Fest i Halli, sundag den 23de februar Opplesing og 

deklamasjon av Knut Bråten frå Valdreslaget. Leikframsyning av Songdanslaget. Fest i Storesalen 

laurdag den 17de mars saman med ”Laget for folkemusikk”. Leikframsyning av Songdanslaget. Burås, 

Bolstad og Øyråker spela til dans. 

Eindel av medlemene var med på Trettondagskurset på Ingesund Folkehøgskole - Arvika i tida frå 3-

6te jan. Den 8de Jan. var 6 stk. med å hjalp til med leiken i Valdreslaget. Den 1ste mars reiste 9 stk til 

Drammen, Leikarringen ”Noreg” hadde skipa ti ein Leikfest i Velferdssalen på Sundland. På årsmøtet i 

Oslo Fylkeslag den 23de februar møtte: Martin Halleland, formann og Holger Lindell. Også i dette 

halvåret har laget hatt Teaterkveldar i Det Norske Teater. Den 8de mars gifta Reidun Heiestad og 

Edvard Hillestad seg, 17 av medlemene stod æresvakt for dei i Haslum kyrkja. Marit Lutnes reiste ifrå 

oss den 28de febr og Martin Halleland reiste den 21de april. Laget har motteke 57 brev og rundskriv og 

sendt ut 3 rundskriv og 12 brev. Oslo Songdanslag har no: 65 betalande medlemer 8 passive og 6 

permiterte. Styret har hatt 9 bokførte styremøte. 

Styre 28/10-57 -  28/4-58   (Denne oversikta står innlimt på eit stensilert ark) 

Formann: Martin Halleland Valgt 28/10-57 

Varaform: Mimmi Pettersen Valgt 29/4-57 Staar paa valg 

Skrivar: Annemor Knutsen  Valgt 29/4-57 Staar paa valg 

Kasserar: Edvard Ekrem  Valgt 28/10-57 

Styreslem: Marta Børresen Valgt 28/10-57 

Studieleiar: Trygve Slettevold Valgt 29/4-57 Staar paa valg 

Bunadsjef: Ingeborg Nygaard Valgt 29/4-57 Staar paa valg 

1. varamann: Olav Øraker Valgt 28/10-57 Valgt for eit aar 

2. varamann: Martha Larsen valgt 28/10-57 Valgt for eit aar 

Revisorar: Ingeborg Gytri valgt 28/10-57 Valgt for 1 aar 

      Asta Torp valgt 28/10-57 Valgt for 1 aar 

På val 28/4-58 

1. formann for Martin Halleland (som reiser bort) 

2. Styremedlem Mimmi Pettersen (som staar paa valg) 

3. Skrivar Annemor Knutsen (som staar paa val) 

4. 1. varamann Olav Øraker (som staar paa valg) 

5. Studieleiar Trygve Slettevold (som staar paa valg) 

6. Bunadsjef Ingeborg Nygaard (som staar paa valg) 

7. Revisor Asta Torp (som staar paa valg)  

Valgnemnd for årsmøte 28/4-58: Ingeborg Nygaard. Reidun Hillestad Per Dugstad. 

Annemor Ove Knutsen (sign) - skrivar - 

Melding om Barneleikskeidet fra 13/1 - 24/3-58. 

Etter beslutning på halvårsmøte den 28de oktober 1957 ble det etter nyttår satt i gang et leikkurs for 



barn mellem 9 og 14 år. Kurset var satt opp på 10 kvelder. Søkningen til kurset var ekstra god idet 36 

jenter og 12 gutter meldte seg. Vi har hatt øving hver mandag fra kl. 1715 til 1845, hvor vi foruten leik 

også har hatt underholdning av barna, så som opplesing, sang, musikk sketsjer o.s.v. Vi har 

gjennomgått 11 sangdanser og 4 musikkdanser. Interessen for kurset blant barna har vært ekstra 

god, og de har gått opp i leiken med liv og lyst. Bortsett fra sygdom så har fremmøteprosenten vært 

nær opp til 100%. Tatt i betraktning at samtlige var nybegynnere, må en kunne si at resultatet har 

vært over all forventning. Som en avslutning på kurset ble det laget en hyggekveld hvor foreldrene og 

lagets medlemmer var innbudt. Barna sørget for diverse underholdning, og de viste også hvad de 

hadde lært av folkedansen. Det var stor stemning i salen da vi fikk alle til å danse ritsj, ratsj filibom -  

bom-bom. Gudrun Dronseth har vært så snild å spille for oss. Denne oppgaven har hun greidd ekstra 

fint, ved siden av at hun har gjort det uten vederlag. Nemnda som ble valgt på halvårsmøtet til å ta 

seg av barneringen var: Marit Lutnes, Ragnhild Wang, Olav Øraker og Per Hafnor, men da Marit 

Lutnes reiste fra byen i begynnelsen av mars, overtok Anne Siljeholm hennes plass. Da det viste sig å 

være stor interesse for å fortsette kurset blle det satt i gang et nytt kurs på 6 kvelder, og det er den 

samme nemnda som arbeider med dette. Undertegnet av Ragnhild (sign), Anne (sign), Olav (sign), 

Per (sign) 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag måndag den 28de april 1958. 

Møte vart opna kl. 20 av formannen Martin Halleland, som helsa alle velkommen, og me song: ”Mitt 

bu, min heim”. Formannen las opp Saklista for halvårsmøte, som vart godkjend utan merknad. 

I. Referat og halvårsmelding av skrivaren (Annemor Ove Knutsen). Svein Ness kom med merknad til 

sallista som styret hadde sett opp. Han meinte me hadde krav på 6 festkveldar i året, istaden for 4 

som styret hadde søkt om. Skriv frå Oslo Fylkeslag viste at det var 4 festar me kunde søkje om. 

Referat og halvårsmelding vart so godkjend. 

II. Melding frå ”Barneleikskeidet” v/Ragnhild Wang. Godkjend utan merknad. 

III. Melding frå kassastyraren. (Eddy  Ekrem). Han gav ei grei oversikt over rekneskapen i laget frå 

28/10-57 - 28/4-58. Godkjend utan merknad. 

IV. Val på: 1. Formann for ½ år (for Martin Halleland) 2. 1 styreslem. (for Mimmi Pettersen) 3. skrivar 

(for Annemor Ove Knutsen) 4. 1ste varamann (for Olav Øraker) 5. 1 Studieleiar (for Trygve Slettevoll) 

6. 1 Bunadsjef (for Ingeborg Nygaard) 7. 1 revisor (for Asta Torp) 

Formann i Valnemnda Per Dugstad kom med desse framlegg: 

1. Formann: Olav Øraker, Per Hafnor. Ved skriftleg røysting vart Øraker vald til formann med 36 

røyster Per Hafnor fekk 5 røyster. 

2. 1 styreslem: Attval på Mimmi Pettersen som ny Ragnhild Wang. Framlegg frå salen om Ingvald 

Hegland og Anne Siljeholm. Ragnhild (Wang) vart vald med 21 røyster Mimmi fekk 14, Ingvald 5 og 

Anne 1. 

3. skrivar: Attval på Annemor (Ove Knutsen) som ny Anne Siljeholm. Annemor vart vald med 34 

røyster Anne fekk 9. 

4. 1ste varamann: Framlegg om Ingvald Hegland framlegg frå salen om Mimmi Pettersen. Ingvald 

(Hegland) vart vald med 27 røyster, Mimmi fekk 13. 

5. 1 studieleiar: attval på Trygve Slettevoll med handklapp. 

6. 1 Bunadsjef: Attval på Ingeborg Nygaard med handklapp. 

7. 1 Revisor for ½ år: Attval på Asta Torp med handklapp. 

Post 5. Innkomne skriv: Ingen 

Post 6. Innkomne framlegg: Ingen 

Post 7. Ymse: Halleland hadde samla ein statistikk over laget sitt arbeid gjennom 35 år. Han skal no 



reise frå Oslo, og han ber om å få gjera dette arbeidet ferdig. Ingen hadde noko imot det. Svein Ness 

bad so om ordet. Han også skulde snart reise frå Oslo men vilde gjerne ha kontakt med laget for det. 

Det hender ein kjem til Oslo av og til, og då er det bra om ein visste litt om kva laget hadde for seg, 

tildømes om kaffikveldar og festar. Han bad om at terminlister skulde sendast til dei medlemer som 

reiser bort. Styret kunne føre protokoll med namn og adresse på dei som reiser, og kanskje sende dei 

eit brev av og til. Formannen streka under at alle som reiser, bør stå som passive medlemer. Ingvald 

Hegland kom med framlegg om at me skulde sende terminlister og rundskriv til alle passive 

medlemer. Reidar Warme etterlyste telefonlista over medlemene. Ein kan jo ha ei fullstendig liste 

liggande på bordet, so kan den som vil notere seg dei telefonnr. dei vil ha. Ekrem meinte at dette kan 

gjerast, dersom alle vil melde ifrå til han om adresse og telefon. 

Barneleikskeidet: 

Per Hafnor som har vore rettleidar for skeidet, spør om medlemene har noko merknad til dette. 

Formannen rår til at skeidet skal fortsetje, og at det nye styret skal ta seg av dette. Halvårsmøte rår til 

at det nye styret tek seg av denne saka. Bunadsjefen vår, Ingeborg Nygaard vil ikkje sjå nokon med 

ljose nylonstrømper til festbunad. Alle som er usikre på bunaden kan spyrgja henne om råd. Tilslutt 

takka formannen for godt samarbeid med styret, og takka alle medlemer for hyggeleg samvær i 

desse åra han har vore medlem i Oslo Songdanslag. Han gav so klubba til den nye formannen Olav 

Øraker. Øraker takka Martin for godt arbeid, og ynskte han lukke til på Brandbu. Han takka også 

Mimmi for hyggeleg samarbeid i styret. Som vanleg på årsmøte hadde me ei hyggeleg kaffestund. 

Møte slutta kl. 2230. Annemor (sign) -skrivar - Olav Øraker form. (sign) 

Styremøte den 5te mai 1958. 

Tilstades var: Øraker (formann) fru Børressen, Ragnhild Wang, Hegland og Annemor. 

I. 17de maifesten vart dryft. Øraker skulde ordne med: Løyve frå politiet. Vaktmann i døra. Vakt i 

garderoben. Be Odd om å skrive plakat. 

II. Program: Framlegg frå formannen om Vibeke Otto til å underhalda med song og musikk. 

Leikframsyning: Dei av medlemene som kunne vera med skulde gå gratis på festen. 

III. Musikk: Schott var bortreist, styret kom me framlegg om hardingfelemusikk. Øraker skulde tinga 

Nomeland, Løndal, Kirkevoll og Ola Bø. Formannen og kassastyraren skulde reise bort før 17de mai, so 

styret vart samd om å be Hafnor styre festen, og likeeins ordne med framsyninga. Annemor og 

Ragnhild skulde sitje i kassa. 

IV. Val på næstformann: Samrøystes framlegg om Marta Børressen, som sa ja til jobben. Møte slutta 

kl. 22. Annemor (sign) Olav Øraker (sign) 

På øvinga den 12. mai refererte formannen eit skriv frå Noregs Ungdomslag. Det var ei innbjoding frå 

Svenska Ungdomsringen for Bygdekultur til eit kurs i folkedans og smykkesløyd, i dagane 24. - 26. mai 

på Nääs Sløydseminariet utafor Gøteborg. Dei som var interessert kunne melda seg til Noregs 

Ungdomslag so snart dei kunne. 

På øvinga 19. mai 

refererte formannen eit skriv frå Oslo Fylkeslag om Folkedansen på Bygdøystemna sundag den 8. 

Juni. For at leikarene skal få tid på seg på samdansprogrammet melder dei frå om dei dansar som 

kjem med: Trolldans, Jonsokdans, Stolt Gudmund, Nyst munde, Eg gjekk meg opp til Sæterlid, Strid 

for fred, Mitt bu min heim, 6 manns ril, 4 tur frå Romerike, gamal reinlender. 

Dei reknar med at Bondeungdomslaget og Oslo Songdanslag kjem med ein dans kvar utanom 

samdansen, og at ymse bygdelag kjem med sine bygdedansar. Dei bed om at me gir melding til Oslo 

Fylkeslag so snart råd er. Samøvingane skal vera i Storsalen torsdag 29. mai og torsdag 5. Juni. Dei 



bed også om dans i dei ymse bygdetuna, og reknar med at Songdanslaget kan ta eit program på om 

lag ein halv time. Per Hafnor er varaleikrådgjevar i Oslo Fylkeslag, og han vart same kveld beden om å 

ta seg av dette saman med formannen. Samrøystes vedteke. Ekrem hadde også i år kome med tilbod 

om pinsetur på Dokka. Dei som vil vera med, må melde seg til han. Pelle hadde fleire gonger ymta om 

at han vilde so gjerne ha vitjing av Songdanslaget. Han vilde vise film frå turen til Holland, og bad 

særskilt dei som var med der om å koma, men alle var velkomne. Det høvde bra søndag den 15. Juni 

etter framsyninga på Bygdøy. Han lova å sende ein buss dit for å hente dei.  Annemor (sign) Olav 

Øraker (sign) 

Styremøte i Nordal Brunsgt. tysdag den 27. mai 1958. 

Alle i styret var tilstades. Ragnhild Wang melde ifrå at ho reiser til England den 28. mai. 

I. Innkomne skriv. Skriv frå Noregs Ungdomslag der dei minner om Årsmøte 1958 som skal haldast i 

Volda 27. og 28. Juni med landstemne søndag 29. juni. Dei sende også sakliista til årsmøte, 

innmeldingssjema og fullmaktsjema. Innmeldingane skal sendast til Volda innan 10. Juni. Fullmaktene 

for sendemenn skal sendast til Noregs Ungdomslag innan 10. Juni. Det skal i år vera reiseutjamning 

for alle utsendingar til årsmøte. Styret er stemd for å sende berre 1 utsending til årsmøte, då me ved 

nyårsskifte pleier å ha ein utsending til Leikrådsmøte. I år var det ingen som kunne reise. Men 

medlemene får avgjere dette på øvinga den 9. Juni, likeeins kor mykje stønad laget skulde gi til den 

som reiser. Formannen hadde også fått tilsendt ein sjema frå Noregs Ungdomslag: ”Melding om 

leikarbeidet i arbeidsåret 1. mai 1957 - 30. april 1958. Saman fylde me dette ut, Øraker skulde skrive 

litt om ”arbeidet i ringen” og ”ynskjemål”. 

II. Skriv frå Oslo Fylkeslag: På 2 arbeidsutvalsmøter har det vore tala om at laga saman skal gje norsk 

grafikk til å pynte opp Blåsalen som no er under oppussing. Styret finn at me ikkje kan vera med på 

dette.  Annemor (sign) Olav Øraker (sign) 

På øvinga den 9. Juni kunngjorde formannen framlegget frå styret om å sende 1 utsending til 

årsmøte til Noregs Ungdomslag. Han spurde om det var nokon som hadde tenkt seg dit likevel? Per 

Dugstad svara at han skulde til Voss, og kunne godt tenkje seg å reise derifrå til Volda. Då var den 

saka i orden, og styret gjorde framlegg om å løyve kr. 120,-. Samrøystes vedteke. Kaffikvelden den 

16. Juni var den siste samkoma før ferien. Daniel Varen hadde lova å kåsere om ”Sørlandshumor”. 

Formannen melde ifrå om Leikframsyning på ”Riksmessa” den 14. Juni, og at det var leikrådgjevaren i 

Oslo Fylkeslag som stod fyre dette. Det var også kome spurnad frå ”Hærens våpentekniske Korps-

skolen” på Sinsen om me kunne danse for dei på H.V.K.dagen 1958, søndag den 15. Juni. Tilslutt 

refererte han brev frå Benett Reisebureau, med melding om at det Flytande Hotel ”Arcadia” kom til 

Oslo den 14. aug. Dei bed om ei framsyning om kvelden kl. 21.  Annemor (sign) Olav Øraker (sign) 

Styremøte 7. aug 1958. 

Tilstades var: formannen Olav Øraker Marta Børressen Annemor Ingvald Hegland, og Marta Larsen. 

Kaffikvelden den 25. aug. er fyrste samkome etter ferien. En del praktiske ting i det høve vart dryft, 

som mat, kaffi og anna. Dersom det høver for Per Dugstad kan han fortelje frå årsmøte i Volda. Til 

musikk kunne vi bruke ljodbandoptakaren, og so kjem Nomeland med fela. Me prata ogå litt om 

dansen og framsyningsprogramma våre.  Annemor (sign) Olav Øraker (sign) 

Styremøte i Nordal Brunsgt den 21. august 1958. 

Tilstades var: Formannn Olav Øraker, Eddy Ekrem, Marta (Børressen) Ragnhild (Wang) Annemor, og 

Ingvald Hegland. I. Terminlista frå Reidar Warme var komen. Han kom med framlegg om litt 

forandring. At det på terminlista skulde føyast til namn, adresse og stemplingsmånaden. So kunne 



lista tene som medlemskort også. Ekrem spurde om me ikkje kunne få datoen på øvingskveldane 

med, dette skulde han snakke med Warme om. 

II. Leikprogrammer for hausten vart so dryft. Styret gjorde framlegg om at medlemene skulde få 

sende inn ”ynskjeliste” over dei dansar dei var interessert i å lære i haust. Ut frå dette vil vi då setje 

opp øvingsprogram. Ekrem meinte, at vart dette kjend at det på øvingane vart dansa 

framsyningsdansar, vilde interessa verta større både for dansen og å lære vers. Heggland tykkte, at 

skulde me ta opp ein ny dans til hausten, so skulde den også gjerast ferdig, so me kunde bruke den til 

framsyning til våren. Marta Børressen vilde gjerne at me skulde øve inn ein svensk dans, so den vart 

ferdig til bruk. Øraker hadde hatt kontakt med rettleidaren, og han hadde kome med framlegg om at 

me skulde øve inn ferdige program på ein halv time og ca. 20 min. 

III. Kaffikvelden den 24de august. Ekrem kom med framlegg om at laget skulle spandere kaffi og kaker 

på medlemene den kvelden. Laget burde skyna på at dei alltid er so vilige til å vera med på 

framsyningar gjennom heile sumaren. Styret var samd i dette. Marta og Ragnhild vilde bake ei kake 

kvar til utluting. Annemor. (sign) Olav Øraker (sign) 

Onsdag den 27. aug. var Øraker, Ekrem og Heggland i Nordal Brunsgt. for å dryfta ein tur til Valseth, 

søndag den 7. september. Børressen hadde hatt kontakt med Valseth’s Idrettslag eit par gonger 

tidlegare og siste gong no i sumar. Øraker skreiv oppover, og dei vilde gjerne ha ei framsyning på ei 

tilstelling sundag den 7. sept. Det var hyggeleg om andre medlemer vilde vera med enn berre dei 

som skulde danse. Dei fann ut at kunne det verta ein helgetur av det, var det fint. Ekrem stillte hytta 

si til rådighet, dersom det vart stemning for å reise om laurdagen. Derifrå er det ikkje so langt til 

Lillehammer so fekk ein ”Maihaugen” med også. Eit rundskriv vart sett opp og sendt ut torsdagen, so 

alle medlemene kunne verta kjend med turen. Det laut avgjerast på (øvinga) måndag (den 1. 

september.)  Olav Øraker (sign) 

På øvinga måndag 1. september kunngjorde formannen dette: 

I. Skriv frå Leikarringen i B.U.L der dei bed inn laget vårt til ”Leikfest” i Samfundssalen, laurdag 13. 

sept. kl. 19. Dei skal servere varm mat og kaffi. Inngongspengar kr. 9,- og påmeldinga er bindande. 

Det er innbedne 16 ringar, og dei reknar med at det kjem mellom 5-600 leikarer. Framlegg om at Per 

Hafnor tek seg av dette. Vedteke. Per Hafnor kunne melde at Marit Lutnes og Bjørn Hansen skulde 

gifte seg i Trysil laurdag 6. september (1958). Lista til brullupsgåva er lagt ut, Ragnhild Wang skal 

samle inn pengane. 

II. Turen til Valseth sundag 7. sept. Då sepelmannen og ein del av dansarane ikkje kunne reise 

laurdagskvelden, vart det bestemt etter ein del ordskifte, at me skulde dra sundagsmorgonen kl. 9 frå 

Børndernes hus. 

Tilslutt kunngjorde formannen at frå måndag 8de sept. vert det øving på pols frå kl. 19-20. Warme 

skal rettleida.  Annemor  (sign)  Olav Øraker (sign) 

Styremøte på Skøyen 4. september (1958). Tilstades var: formannen Olav Øraker, Eddy Ekrem, 

Marta Børressen, Ragnhild Wang Annemor Ingvald Hegland. 

I. Turen til Valseth. Over 30 stk hadde meld seg, so dette teikna bra. Det er plass til 36 i bussen. 

II. Gåva til Marit. Øraker og Ingeborg Gytri hadde vore ute å kjøpt eit stort tinnfat og ei kanne. På 

kortet sette me: ”Veneflokken i Oslo Songdanslag ønsker til lykke med dagen og framtida”. Telegram 

frå laget skulde Øraker sende. 

III. Innkomne framlegg: om ”ynskjemål” av dansar på øvingane i haust. Berre 3 framlegg var kome. 2 

av innsendarane bad for Bygdedansen og hardingfele, den tredje for stordans og rekkjedans. 

4. Samrøystes vedtak i styret at: reisegodtgjersla må alle få som har vore med å dansa på Bygdøy i 



sumar. 

5. Ekrem skulde ordne med fleire nøklar til skapene våre i Nordal Brunsgt, slik at alle i styret får kvar 

sitt sett. 

6. Marta Børressen skulde kjøpe ca 8 m voksduk til 2 langbord. Ho hadde vore hjå Asta å fått prøvar 

som ho viste oss.  Annemor. (sign) Olav Øraker. (sign) 

Styremøte hjå Marta Børressen den 11. september (1958). 

Alle var tilstades. 

I. Festen i halli 27. september. Musikk: Ekrem skulde høyra om Schott var i byen, og om han kunne 

spela til dansen. Program: Øraker skulde høyra med Vibeke Otto om ho var ledig, og kva ho skulde ha 

for eit ½ times program. Ragnhild skulde også undersøkje litt på det ”Norske teater” om der kunne 

vera nokon t.d. Astri Folstad, og kva ho skulde ha for å syngja nokre songar. Inngongspengar vart sett 

til kr. 3,- for medlemer og kr. 4,- for andre. 

II. Ekrem gav ei oversikt over tilgongen på nye medlemer i haust. Det er ein vanskeleg jobb å halda 

kontroll med alle som kjem inn, og han vil ha hjelp til det. Innmeldingssjema og lagslova må leverast 

til dei som vil verta medlem i laget. Det må førast liste over dei som får dette utlevert. Øving på 

polsen frå kl. 19-20 skal halda fram i 3 kveldar framover. Det var mange som møtte fram sist, og 

interessa var stor. 

Framlegg til øvingsprogram for vinterhalvåret 1958/59, vart sett opp etter nøygje samråding. 

Formannen skulde leggja det fram for rettleidaren. Barneleikskeidet. Per Hafnor hadde lova å 

rettleida inntil han reiser frå Oslo. 

På styremøte 11. september 1958 sette styret opp desse dansane til øvingsprogramm for 

vinterhalvåret 1958/59. I. Songdansar. Toreliti og Skakjelokk (ny), Horpa (ny) Falkvor Lomanson, 

Åsmund Frægdegjæva, Knut Liten og Sylvelin, Nykken og Heiemo, Terningspelet, Strid for fred, 

Bendik og Årolilja, Fjukande skyer, Eg ser deg ut for gluggen, Hei huskomi hei, Vardevakt, Nys mynde 

det regna, No er dagen full av song, Ikveld er eg glad, Kjære Ola ta på deg vesten, Vesle gjenta mi, 

Bind deg ein blomekrans, Trolldans, Vårblå himil i mars, Skreddarsvein, Soga sagd (Heilag Olav), Aka 

på isen, Jonsok, Det står ein friar, Ola Glomstulen, Småsporven, Stakkars vesle hare. II. Turdansar. 

Sekstur I, Seierstadhopsa, Fandango, Seks manns reel, Sandsværreel, Gamal reinlender, Firetur frå 

Romerike, Ottetur med mylne, Klappdans, Feiar med vals, Krossadans, 6 tur II., Vestgøta. 

(Kommentar: Dette programmet var trykt og limt inn.) 

3. Innkomne skriv. Skriv frå Oslo Fylkeslag der dei be om at alle studieleiarene må koma til eit møte i 

Nordal Brunsgt måndag 8. sept. (58) kl. 1930. Dei skal snakka om korleis dei best skal få fart i 

studiearbeidet i haust og om kva emne som kan vekkje mest interesse, o.s.v. Formannen skulde 

melde ifrå om dette til vår studieleiar, Trygve Slettevoll.) Enno eit skriv frå Oslo Fylkeslag med 

melding om eit ”Lagsleiarkurs” i Blåsalen den 2/10 og 23/10. På kurset vil dei gå igjennom dei mest 

sentrale spørsmåla som melder seg for dei som skal styre eit lag. Programmet er førebels oppsett 

slik: Torsdag 2/10. Styret sine plikter, arbeidsfordelinga i styret. Styringsføresegner i laget. 

Lagsrekneskap. Torsdag 16/10. program og møteopplegg, møteleiing, aktivisering i arbeidet, 

medlemskartotek. Torsdag 23/10. Røysteteknikk med praktiske øvingar. 

Dei bed om at laget sender 2 deltakarer helst formann og kassastyraren. Formannen vår er med i den 

nemnda som har lagt opp dett lagsleiarkurset, so Ekrem og Ragnhild Wang møter frå styret.  

Annemor (sign) Olav Øraker (sign) 



På øvinga 15. sept. (58) refererte Trygve Slettevoll studieleiarmøte den 8. sept. Han kunde godt 

tenkje seg å setje igong eit kurs i ”Engelsk for nybegynnere”. Dersom nokon var interessert, kunne 

dei melde seg til han. 

Styremøte på kafeen i Nordal Brunsgt 18. sept. (58). Alle var tilstades. 

I. Program til festen i Halli 27. sept. Øraker hadde snakka med Vibeke Otto, ho skulde ha kr. 75,- Han 

hadde også hatt kontakt med Teaterskulen, det var mulig me kunne få nokon der til å syngje og 

spela. Styret gjorde framlegg om Vibeke Otto. Øraker reiser bort den helga, næstformannen Marta 

Børressen skulde leia festen. 

II. Gjenom Oslo Fylkeslag hadde me fått spørsmål om ei framsyning i ”De døves forening” laurdag 15. 

november. Dei høgtidar 80 års Jubileum i Oslo Handelstand. Oslo Fylkeslag har løyvt kr. 100,- til 

dette. Svar er sendt til ”De Døves forening” at me gjerne vil danse for dei den kvelden. Diverre har vi 

fest i Storsalen same kveld, men ei slik framsyning kan vi ikkje segja nei til. 

3. Måndag er siste øving på polsen, men då tilgongen av nye medlemer er like stor, lyt dei få timen 

frå kl. 19-20 til øving ei tid framover. 

4. Marta Børressen hadde kjøpt voksduk hjå Asta, den vart låst inn i skapet. 

5. Ekrem har sendt rekneskapen over framsyningane sumaren 1958 på Bygdøy Folkemuseum. 

6. Tilslutt hadde Ragnhild litt om ”Barneleikskeidet”. Det tok til måndag den 15. sept. og 28 av dei 

som var med i vår møtte fram 4 gutar og 24. gjentor. Styret er samd om at kr. 5,- er passe kontingent 

for 10 kveldar framover. Det vert til ca. 24. november.   Annemor. (sign)  Olav Øraker  (sign) 

Styremøte hjå Ragnhild Wang 25. sept. (58). Alle var tilstades: 

I. Valnemnd til halvårsmøte 20. okt. 1958. Styret gjer framlegg om: Trygve Slettevoll Asta Torp og 

Wenche Fredriksen, som varamann Synnøve Moen. 

II. Saklista til halvårsmøte. 1. referat og halvårsmelding 2. Melding frå ”barneleikskeidet” 3. 

Godkjenning av rekneskapen 4. Val. på form. for Øraker, kassastyrar for Ekrem 1 styreslem for Marta 

Børressen 1. varamann for Marta Larsen, på 2 revisorar for Ingeborg Gytri og Asta Torp. 5. Innkomne 

framlegg 6. Innkomne skriv 7. Ymse. 

3. Laurdag 27. sept feirer Herr og fru Dronseth gullbrullup, og Ekrem skal ordne med blomar frå laget. 

4. Ekrem melde at Schott ikkje kunne spela på festen den 27. men Øraker skulde ringen Gullmoen for 

å høyre om han kunne skaffe ein god spelemann. Tilslutt prata vi litt om bareneleikskeidet, m.a. at 

det lyt inn i fastare former o.s.v.  Annemor (sign) Olav Øraker (sign) 

(Tilføya med blyant: Framlegget frå styret skal stå her.) 

På øvinga 29. sept. (58) kunngjorde formannen styret sitt framlegg til valnemnd til halvårsmøte (20. 

okt) Samrøystes vedteke. Han refererte også 2 skriv frå Oslo Fylkeslag. Ei innbyding til Symjekurs for 

gutar og gjentor. Det tek til 6. og 7. okt. og heldt fram 10 gonger. Og at Idrottsnemnda set igong 

gymnastikkparti for gutar og gjentor kvar torsdag frå 9. okt. og framover. 

Styremøte frå kl. 19-20 i Nordal Brunsgt 8. oktober. (58) Alle tilstades. Formannen refererte: 

Innkomne framlegg til halvårsmøte, (20 okt 58). Tid til dryfting av desse var det ikkje, då Ekrem også 

skulde gjennomgå rekneskapen før den vart sendt til stensilering. Styret hadde ingen merknad til 

rekneskapen.  Annemor (sign)  Olav Øraker (sign) 

På øvinga 13. okt. (58) refererte formannen eit brev frå Norges LandbruksHøgskole på Aas. Det er 

Leikarringen ved N.L.H. og studentuka i Aas 1958 som innby oss til revy og leikfest på 

Studentsamfunnet, søndag 9. nov. (58). Dei innbyr alle Leikarringer i og omkring Oslo til ein festleg 

kveld med leik og dans. Det vert også høve til å sjå seg om på Høgskulen.  Annemor (sign) 



Styremøte i Nordal Brunsgt 17. okt (58). 

Det var det siste før halvårsmøte, og alle var tilstades. 

I. Festen i Storsalen 15. november (58). Øraker hadde tinga Ottar Akres trio til dansemusikk. 

Program: Øraker skulde ringe til sekretæren for Norsk Balaleikaorkester om det høvde for dei å ta det 

byteprogrammet som dei skuldar oss. På forrige halvårsmøte kom det framlegg om at: Alle passive 

medlemer skulde få utlevert Terminlista, og at ei liste med namn, adresse og telefonnr. På alle 

medlemer i laget skulde liggja på bordet ved Kassa. Begge deler er gjort. Også i år var det kome brev 

frå ”Vanfør Ungdoms Hjelp”, der dei be oss støtte arbeidet deira med ei pengegåva. Framlegg frå 

styret om innsamling på halvårsmøte, slik som sist. Til sist dryfte styret ”Innkomne framlegg” til 

halvårsmøte. (20. okt). Me skildest som gode vener, og med ynskje om eit godt halvårsmøte på 

måndag.  Annemor. (sign)  Olav Øraker (sign) 

Melding om leiken. (i tida frå 28/4-58 til 20/10-58). 

I sumarhalvåret har me hatt 19 framsyningar, og av dei 7 gonger på Bygdøy Folkemuseum. 

18. mai dansa 8 par. Nomeland spela, Per Hafnor leida programmet. Eindel av barneringen var også 

med og etter framsyninga vår, fekk dei dansa på sena. 

15. Juni var me 13 par. Nomeland spela, Øraker leide programmet. 

29. Juni var me 7 par. Nomeland spela, Hafnor leida programmet. 

13. Juli var me 7 par. Nomeland spela, Hafnor leida programmet. 

27. Juli var me 5 par. Petter Eide spela. Per Otto Westby leida programmet. 

10. aug var me 8 par. Nomeland spela, Øraker leida programmet. 

24. aug var me 8 par som dansa Nomeland spela, Øraker leida programmet. 

8. Juli var eindel av leikarene med å dansa på Oslo Fylkeslag si stemna på Bygdøy. 

9. mai dansa 10 par for Hamarforeningen i Kronprinsensgt. Nomeland spela og Warme kåserte stutt 

om folkevisone våre. Me fekk ei dokke i fin Hallingbunad, som takk for hyggeleg samvær. 

17. mai dansa 8 par på Valler skule i Bærum, Nomeland spela, Hafnor leidde programmet. 

17. mai om kvelden dansa 9 par på vår eigen fest i Storsalen. Nomeland spela og Hafnor leide 

programmet.  

14. Juni var ein del av leikarene vår med å danse på riksmessa. Det var Oslo Fylkeslag som stod for 

denne framsyninga. 

15. Juni dansa 12 par for Hærens Våpentekniske Korps Skolen på Sinsen. Det var H.V.K. dagen. 

Nomeland spela og Øraker leida programmet 

23. Juni dansa 10 par på ”Grue tunet” i Solør. Nomeland spela. 

10. Juli dansa 8 par på Bygdøy Sjøbad. Nomeland spela og Jørn leida programmet. 

14. aug. var ”Arcadia” i byen att, og 11 par var om bord å dansa. Nomeland spela og Elisabeth Øraker 

leida programmet og overrekte kapteinen eit Norsk flagg frå laget. 

17. aug. reiste 6 par til Langhus v/Ski for å danse. Nomeland spela og Øraker leida programmet. 

7. sept. reiste 10 par saman med ein del andre frå laget til Valset, for å danse på ei tilstelling som 

Valset Idretslag hadde skipa til. 

8. oktober dansa 11 par i Storsalen for Valdreslaget. Røyne spela og Øraker leida programmet. 

Styret med hjelp av Per Hafnor har etter tur hatt jobben med innkalling av leikarer, og programmet til 

framsyningane har vore sett opp på styremøtene. Warme og Hafnor har vore rettleidarer i timen frå 

kl. 19-20. Før ferien øvde me på ”Franseicen”, og etter ferien har me øvd på polsen. Dei 2 siste 

gongene har det vore øving for nye medlemer.   Olav Øraker (sign) 



Melding for halvåret frå 28. april - 20. okt. 1958. 

I denne tida har Oslo Songdanslag hatt: 12 øvingskveldar. Reidar Warme har vore rettleidar og Søren 

Nomeland spelmann. 19 framsyningar. Desse er referert under Melding om leiken. 2 festar og 2 

kaffikveldar. 17. mai. Fest i Storsalen, Nordal Brunsgt 22 ca 200 var tilstades. Program: Vibeke Otto 

underheldt med song og musikk frå mange land. Leikframsyning av lagets medlemer. Musikk: 

Nomeland, Løndal, Ola Bø og Kirkvoll spela hardingfele til dansen. Me hadde også 4 svenske gjester 

på festen, familien Folke Lindstedt frå Arvika. Per Hafnor leida festen. 27. september fest i Halli. Ca 

120 var tilstades. Også denne gongen var Vibeke Otto å spela og song. Trekkspelmusikk til dansen. 

Marta Børressen leida festen. Kaffikvelden i Halli den 16. Juni, var siste samkome før ferien. Daniel 

Varen kåserte om ”Sørlandshumor”. Nomeland spela, og elles brukte me Lydbandet vårt til å danse 

etter. Bordseta med kaffi og kaker. Øraker leida den kvelden. Kaffikvelden i Halli 25. august, var 

første samkome etter ferien. Som takk til alle medlemer som hadde vore so aktive gjenom heile 

sesongen, spanderte laget denne gongen. Ved bordseta viste Bolstad frå B.U.L.  ljosbilete frå 

”Fjellturar på Vestlandet”. Øraker la fram framlegget frå styret, om at medlemene kunne koma med 

”ynskjemål” til øvingsprogram. Nomeland spela, og også denne kvelden bruka me lydbandet til å 

dansa etter. Utluting av 2 kaker, som Marta Børressen og Ragnhild Wang hadde gjeve 

Turar: Etter framsyninga på Bygdøy søndag 15. Juni reiste ca 20 av medlemmene opp til Pelle. Han 

sende eigen buss til Bygdøy for å hente dei. Og sundag 7. september reiste 36 med buss til 

Lillehammer, der me såg oss om på Majhaugen. Vidare til Valseth utafor Hamar der 10 par dansa på 

Idrettsplassen. Nomeland var med som spelemann. 

Utsendingar: Per Dugstad var utsending for laget vårt på Noregs Ungdomslag sitt årsmøte i Volda, frå 

27. - 29. Juni. Den 13. september var 13 av medlemene i Samfundssalen på ein stor ”Leikfest” som 

Leikarringen i B.U.L. skipa til. Ca 500 leikarer var tilstades. Den 6. september (58) gifte Marit Lutnes 

og Bjørn Hansen seg i Trysil. Vener i laget sende ei gåva, og laget sende telegram til brureparet. Den 

27. september feira herr og fru Dronseth Gullbrullup. Laget sende ei blomehelsing. Før ferien spela 

Gundersby inn Franseicen og turdansar på lydbandet vårt. Også dette halvåret har laget hatt 

teaterkveldar på Det Norske Teater. Laget har motteke 19 brev og rundskriv og har sendt 6 brev og 1 

rundskriv. Oslo Songdanslag har no: 71 betalande medlemer, derav 18 nye i haust, 9 passive og 12 

permiterte. Styret har hatt 10 bokførde styremøter, 1ste varamann Ingvald Hegland har vore på 9 

(møter), og 2. varamann Marta Larsen har vore på 1 styremøte. Referatene og halvårsmeldinga er 

gjennomlesne og underskrevne av formannen Olav Øraker.  Olav Øraker (sign) 

Styret 28/4-59 til 20/10-58 

Formann: Olav Øraker Valgt 28/4-58, Varaformann: Marta Børresen valgt 28/10-57, Skrivar: Annemor 

Knutsen Valgt 28/4-58, Kasserar: Eddy Ekrem valgt 28/10-57, Styreslem: Ragnhild Wang valgt 28/4-

58, Studieleiar: Trygve Slettevoll Valgt 28/4-58, Bunadsjef; Ingeborg Nygaard Valgt 28/4-58, 1. 

Varamann: Ingvald Hegland valgt 28/4-58, 2. Varamann Marta Larsen Valgt 28/10-57, Revisorer: Asta 

Torp valgt 28/4-58 (for ½ år) Ingeborg Gytri Valgt 28/10-57. 

På valg 20/10-58 

1. formann: for Olav Øraker, 2. Kassastyrar: for Eddy Ekrem, 3. 1. Styreslem: for Marta Børresen, 4. 2. 

Varamann: for Martha Larsen, 5. Revisorer for Ingeborg Gytri og Asta Torp. 

Valnemnd til halvårsmøte 20. okt. 1958. Trygve Slettevoll Asta Torp Wencke Fredriksen. 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag måndag, 20. oktober 1958 (i Halli, Nordal Brunsgt 22). 

Møte vart opna kl. 20 av formannen Olav Øraker, som helsa alle velkomen og me song ”Titt eg 

minnest ein gamal gard”. Formannen las opp saklista for årsmøte, som vart godkjend u/merknad. 

I. Referat og halvårsmelding av skrivaren (Annemor Ove Knutsen). Godkjend u/merknad. Melding om 



Barneleikskeidet, v/Ragnhild Wang. Godkjend u/merknad. 

II. Aarsrekneskap av kassastyraren Eddy Ekrem. Ekrem svara på eindel spørsmål, og rekneskapen vart 

so godkjend. 

III. Val på: 1 Formann (for Olav Øraker) 2 Kassastyrar (for Eddy Ekrem) 3. 1 styresmedlem (for Marta 

Børressen) 4. 2dre varamann (for Marta Larsen). Formann i valnemnda Tryggve Slettevoll kom med 

desse framlegg: 1. Formann: Attval på Øraker, som ny Heggland. Øraker vart vald med 34 røyster, 

Heggland fekk 5 røyster. 2. Kassastyrar: Attval på Ekrem som ny Per Inge Venås. Ekrem vart vald med 

32 r. Per Inge fekk 6. 3. 1 styresmedlem: Attval på Marta Børressen som ny Marta Larsen. Framlegg 

frå salen om Heggland. Heggland vart vald med 22 r. Marta Børressen fekk 12, Marta Larsen 5. 4. 

2dre varamann: Attval på Marta Larsen vald med handklapp. Heggland var 1ste varamann, han er no 

vald inn i styret, og det må veljast ny varamann for ½ år. Framlegg om Marta Børressen som vart vald 

med handklapp. 5. 2 revisorer: Framlegg om attval på Ingeborg Gytri for 1 år og Asta Torp for 1½ år. 

Vald med handklapp. 

I kaffipausen hygde me oss med musikk frå Lydbandet. Per Hafnor hadde lenge prata om å forlate 

oss, og dra nordover til Bodø. Som ei takk for det han hadde gjort for barneringen og for laget elles, 

bar Ragnhild (Wang) fram ei takk og ei gåve frå laget, med ynskje om alt godt i framtida. (Eit tinnfat 

med inskripsjon og ein tinnvase) Klokka var no 22, og me laut vidare i saklista. 

4. Innkomne framlegg: 

 I. Ekrem kom med framlegg om ”Hyttefond”. Han tenkte ikkje på å byggje hytte med eingong, men 

at me kunne setja av ca. kr. 3000,- til eit Hyttefond, so hadde me også eit mål å arbeide for. Det vart 

litt ordskifte om dette. Dei av lagsfolka som hadde vore burti slikt arbeid i andre bygdelag, rådde 

sterkt ifrå, og dei visste sikkert av erfaring kva dei prata om. Ekrem trekte framlegget attende. 

II. Framlegg frå Olav Sætre om endring av paragraf 7 i lagslova. ”Passive medlemer har talerett, men 

ikkje røysterett”. Han meinte at medlemer som har vore aktive i 10-15 år, vore med på framsyning, 

og elles vore med å bygd opp laget, skal ha røysterett. Dersom ein finn, at ein tildømes, ikkje lenger 

føler seg som 17 år, men allikevel vil vera med i laget som passiv medlem, skal ein ikkje setjast utafor 

av den grunn. Øraker svara at det er lovendring, og framlegget må kunngjerast 14 dagar fyre 

årsmøte. Men me kunne høyre kva medlemene meinte om denne saka. Ved ordskifte kom det 

tydeleg fram at dette var aktiuelt, men alle vilde ha med at passive medlemer måtte minst ha vore 

aktive minst i 5 år. Styret skulde ta seg av dette, og syte for at det kom opp på årsmøte i april 59. 

III. Framlegg frå Rolf Børressen, om at aktive medlemer skulde få 1 time ekstra øving kvar måndag. 

Det skulde då vera øving for alle øvde leikarer, ikkje berre for framsyningspara. Dei nye kunne 

tildømes øve frå kl. 19-21 det laut då verta som skeid, og øvde leikarer få timen frå kl. 21-22. Fleire av 

dei yngre medlemene var imot dette med deling av ringen. Dei var samd med Børressen at 

spesialøving kunne trengjast, men å byte bort den gode ånda som var millom dei ældre og yngre i 

laget, vilde dei ikkje gå med på. Lindell kom med framlegg om ekstra øving før kvar framsyning, 

dersom ein veit om det på måndagen. Formannen hadde snakka med rettleidaren om 3 timars 

samnhengjande øving kvar måndag. Han hadde svara at det kunne han ikkje ta, på grunn av at han 

hadde Barneringen på Bygdøy same kveld. Warme sa ifrå at kunne ein få ein rettleidar som vilde ta 3 

timars øving so måtte ikkje laget ta hensyn til han. Han meinte at det var pedagogisk uklokt å dele 

ringen, dei uøvde dansarane misser den støtte dei no har av dei øvde. Han foreslog at me eingong i 

millom tok øving i eit frå kl 20-21.30, og framsyningsdansarene øvde siste halvtimen. Heggland gjorde 

ende på krangelen med å foreslå ein større sal til øvingane. Plassen no er liten, det går utover 

dansen. Per Dugstad bad for seg og dei yngre, ”La oss ikkje dele oss, me treng kvarandre”! 

Rettleidaren bad om ei prøverøysting for å lodda stemningen angåande øvingskveldane. Stort fleirtall 



for ikkje å dele ringen eller byte sal. 

5. Innkomne skriv. Ingen. 

6. Ymse. Lindell kom med framlegg om å bevilga kassastyraren ”teljepengar med tilbakevirkande 

kraft”. Samrøystes vedteke. Tilslutt takka formannen for godt frammøte, og me song ”Sjå no er det 

dag, og no er det tid”. Ca 45 medlemer var tilstades. Møte var slutt kl. 23.   Annemor (sign) 

Styremøte hjå Ekrem, 30. oktober. (1958). 

Det var det første møte etter årsmøte og alle var tilstades + 2. varamann Marta Larsen. Formannen 

Olav Øraker helsa alle velmøtt, og første sak var val på  

I. Næstformann. Framlegg om Ingvald Heggland. Samrøystes vedteke. 

II. Program til leikframsyninga på 80 års Jubileet til ”De Døves Forening” i Oslo Handelstand, laurdag 

15. nov. (58) vart sett opp. Lista til påmelding skal leggjast ut måndag 3. nov. 

III. Turen til Norges Landbruks Høgskule på Aas, søndag den 9. nov. (58), 20 stk hadde meldt seg, og 

lista var sendt inn av formannen. 

4. Brev frå Oslo Fylkeslag der dei minnner om ”Festmøte i Aulaen. 4. des. (1958).” Me skal danse ein 

songdans, og styret vart samd om ”Vardevakt”. 

Styremøte i Nordal Brunsgt 18. desember. 

Styret og 1. varamann var tilstades. 

I Juletrefesten 5. Jan. (1959) Før Per reiste nordover hadde han nemnd Juletrefest for 

Barneleikskeidet. Styret var ikkje stemd for dette. For det første fordi me ikkje visste kom mange 

born me skulde lage fest for, og for det andre vart set nokk vanskar med å få folk til å ta seg av dette. 

Festen er ikkje før 5. jan., og då er alle i arbeid att etter Juleferien. Det vart bestemt å halda vanleg 

Juletrefest. Formannen skulde høyre med Ungdomsprest Haaje om han vilde halda festtale. Musikk 

til gong rundt treet. Kaffe, kringle og Julekake. Gotteposer ti l eventuelle born. Styret skulde ta seg av 

denne festen. 

II. Else Marie Hee og Leif Lilleås skulde gifte seg den 28. desember (58) og Jørn Thommassen den 3. 

Jan. (59). Ragnhild skulde overrekje Else Marie og Leif ei gåva frå ”Vener i Oslo Songdanslag” og gåva 

til Jørn skulde sendast til Otta, då han skulde gifte seg der. Blomster frå laget skulde sendast på 

brullupsdagane. Møte slutta kl. 22. 

Styremøte på Skøyen 15. jan (1959) Alle var tilstades + 2. varamann Marta Larsen. 

I. Formannen hadde snakka med rettleidaren om øvingsprogrammet for våren. Det såg bra ut, og 

styret samkjende dette. Marta Larsen bad for 2tur og Sunnmørsreinlender. Begge vart tilføyd lista. 

II. Kassastyraren gjorde rede for medlemslista. Eindel er reist frå Oslo, desse har han førd over til 

passive medlemer, då dei ikkje har meld seg ut av laget. (Det er no 81 akktive medlemer.) Styret finn 

at frå no av kan laget ikkje ta inn heilt uøvde leikarer. 

II Barneleikskeidet. Det var jo Per Hafnor som var primus motor der, og då han var reist delte 

Ragnhild, Anne og Øraker arbeidet. Og det var vanskar med å kome skikkeleg igong etter Jul. Øraker 

hadde difor snakka med formannen i Sogn og Fjordane ringen. Dei hadde og so få born på skeidet 

sitt, at dei vart samd om å prøve iallfall å slå desse ringane saman til fellesøving. Magnhild Winsrygg 

var rettleidar i Sogn og Fjordane ringen, men dei byrja fyrst kl. 18. Difor skulde våre ta timen frå kl. 

17-18, og fru Winsrygg resten av tida. Slik som stoda var no, var styret samd i å prøve dette. 

4. Formannen refererte so 2 innkomne brev. Frå ”De døves Forening”, der dei takkar so mykje for 

framsyninga i Handelsstanden den 15. nov. (58) og frå Oslo Fylkeslag der dei takkar for framsyninga 

på ”Festmøte i Aulaen” den 4. desember (58). 

5. Tilslutt prata me litt om Pelle’s 75 årsdag den 29. Januar (1959). Han var enno i Sverige, so Øraker 



skulde skrive for å høyre om han kom att til den tid. Laget vilde lage til ein enkel fest for han, og me 

hadde fått Storsalen den 30. Januar. Ingen salar var ledige den 29. Framlegg frå styret om at, Marta 

Børressen og Ingeborg Nygaard skulde ta seg av dette. Møte var slutt kl. 22. 

Styremøte i Nordal Brunsgt måndag 26. Januar, før øvinga. 

Formannen hadde fått brev frå Pelle om at han kom til festen den 30. januar. Styret dryfte ein del 

praktiske ting angåande festen, som mat, musikk og anna. Me lova både prolog og songar, so det var 

berre å gled seg til fredagen. 

På øvinga same kveld kunngjorde formannen dette. Han refererte også skriv frå ”Sogn og Fjordane 

ringen” der dei innbyd oss til ”Folkedanskveld” i Teatersalen laurdag den 7. februar, og at Oslo 

Fylkeslag skipar til ”Folkedanskveld” i Halli sundag 8. februar. Begge lag helsar oss velkomen. 

Styremøte i Nordal Brunsgt 5. febr. (1959) 

Alle i styret var tilstades. 

I. Skriv frå Oslo Fylkeslag med melding om årsmøte, og dei minner om årsmeldinga vart sett opp av 

formannen i samråding med styret. 

II. Kaffikvelden den 16. februar. (59) Styret foreslog desse til å ta seg av denne: Carl Christian Døvle 

Bjørg Johannessen Marta Larsen. Frå styret skulde Ingvald Heggland vera med. Øraker skulde gi 

beskjed til desse so fort råd var.  A. 

Styremøte (i Nordal Brunsgt.) 12. februar (59). 

Heggland og Annemor var fråverande, men begge varamenn møtte, so det var fulltallig likevel. 

I. Utsendingar til årsmøte i Oslo Fylkeslag søndag den 15. mars (1959). Framlegg om formannen og 

frå laget Asta Torp. 

II. Saklista til halvårsmøte vårt måndag 20. april (59). (står på innlimt stensil) 

1. Halvårsmelding. Referat. 

2. Val: Skrivar, Eit styreslem, 1. varamann, Studieleiar, Bunadsjef. 

3. Styret sitt framlegg om endring av § 7, 1. ledd i lagslova. 

4. Innkomne skriv. 

5. Innkomne framlegg. 

6. Ymse. 

På årsmøte 20. okt. 58 kom Olav Sætre med framlegg om endring av paragraf 7, 1. ledd i lagslova vår. 

Styret sitt framlegg om endring av paragraf 7, 1. ledd lyser slik: ”Røysterett i lagssaker har alle som 

har vore lagsfolk i 3 månader og passive medlemer som tidlegare har vore aktive i 5 år. Andre passive 

medlemer har talerett men ikkje røysterett.” 

III. Styret gjer framlegg om desse til valnemnd for halvårsmøte. (20. april 1959) Bodil Westby Edvard 

Hillestad Carl Christian Døvle. Ingebjørg Edland som varamann. 

På øvinga måndag 9. febr. kunngjorde formannen styret sitt framlegg om utsending til årsmøte i 

Oslo Fylkeslag 15. mars. Asta Torp hadde svara nei, Ingeborg Nygaard vart vald istaden, med Ragnhild 

Wang som varamann. Styret sitt framlegg til valnemnd, vart samrøystes vedteke. Til kaffenemnda 16. 

febr. vart Else (Lengtvedt) Heggland vald, då Bjørg Johannessen ikkje var tilstades. 

Tidleg i vinter kom formannen med tanken om å drive litt propaganda for laget og leiken. Han tenkte 

me kunne få trykt ein ”Folder”, med eit fengjande omslag og like fengjande tekst inni. Desse kunne 

leggjast fram i Reisebyråer, Hoteller og andre stader der det vankar mykje folk. Bodil Westby fekk i 

opgåva å lage ein del utkast til omslaget, og Øraker hadde alt sett opp forslag til teksten. Fredag den 

15. mars (1959) var dei av styret som kunde møte (Øraker, Ekrem, Ragnhild, Annemor og Marta 



Larsen) samla hjå Bodil for å dryfta dette. Ho hadde laga 6 forskjellige utkast, som me tykte var bra 

alle saman, men det var speslsielt eit me likte svært godt. Det skulde leverast til Reidar Warme, og 

desse to skulde då samarbeide vidare. Øraker hadde undersøkt om kostnaden, det vil dreie seg om 

om lag kr. 600,- og styret er samd om at laget bør ta den kostnaden. Det skal fram på halvårsmøte 

20. april (59). 

Styremøte hjå Marta Børressen 10. april (1959). 

Heggland kunne ikkje møte, men begge varamenn var tilstades. 

I. Musikk og program til festen i Halli 18. april (59). Formannen kom med framlegg om 2 hardingfeler, 

då me treng Nomeland likevel. Halli trekkjer ikkje folk om det er aldri so mykje laurdagskveld, so me 

lyt stole på våre eigne folk og andre som er interessert i leik og gamal dans. Styret er samd i dette. 

Leikrådgjevaren i Oslo Fylkeslag, Magnhild Winsrygg går gjerne rundt i laga for å sjå korleis det går 

med leiken, so kvifor ikkje spyrgja om ho vilde ta turen innom oss også? Øraker skulde også 

undersøkje på Teaterskulen, om der var nokon ledig laurdag 18. april, og kva det kosta for ein ½ 

times program. 

II. Tysdag 21. april (59) kl. 1930 skal det vera ”Musikkandakt” i Domkyrkja. By og bygdelagsforbundet 

og Oslo Fylkeslag samarbeider om tiltaket. Laget vårt fekk tildelt 11 billettar. 

III. Øraker hadde fått spørsmål frå Leikrådgjevaren i Noregs Ungdomslag Liv Midttun, om laget kunne 

ta imot 12 svenske folkedansarer + 1 spelmann, i pinsehelga. Me dryfte dette litt, me visste at Sogn 

og Fjordane ringen også skulle ha svenskegjester, me fekk samråd oss litt med dei. 

4. Skrivaren refererte siste halvårsmøte, og styremøter til dags dato. Ingen merknad. Kassastyraren 

gav ei oversikt over rekneskapen det siste halvåret. Ingen merknad. 

Styremøte på Skøyen torsdag 16. april, det siste før halvårsmøte. 

I. Sallista for næste sesong var komen. Vi gjorde ingen ting med den, for det var ein del framlegg 

formannen vilde leggja fram for medlemene på halvårsmøte måndag. Millom anna: Om me skulde 

flytta kaffikveldane våre til ein annan dag, t.d. torsdagen ein gong i månaden, og halda til i Blåsalen. 

Fyrst og fremst for å meir ro til å dryfte lagsarbeidet og lagssaker. Kanskje få i stand ordskiftekveldar, 

og ikkje gløyme ”Fantefylgje”, som har hatt ferie i alt for lang tid. Er medlemene positivt innstilt til 

dette framlegget, lyt vi søkje om Blåsalen saman med øvings og festkveldar. Formannen skulde også 

høyre når me kunne få Teaterkveld på det ”Norske Teateret” kanskje det kunne høve onsdag 29. 

april. Laget skal ha framsyning 1. mai i Samfundssalen, ekstraøving på programmet måndag 27. frå kl. 

19 og utover. Andre saker var ikkje oppe.  A. 

Fest i Storsalen 15. november 1958. 

Bra frammøte og god stemning. ”Akres Trio” spela til dansen, og folk likte å svinga seg etter den gode 

takten såg det ut for. Ivar Bungum las ein velskreven prolog. Brita Lysne kåserte om ”Folkevisone 

våre” Liv Lingås viste ein del ljosbilete frå Oslo Fylkeslag sitt Festmøte i Aulaen 4. desember (58). 

Bolstad, Løndal og Nomeland spela til dansen. Dit var bra frammøte, men våre følte seg litt 

bortkomne, fortalde dei etterpå. 

Julefesten den 5. Januar (1959) i Halli. 

Dei fleste av lagets folk, og eindel av våre ældre medlemer hadde funne vegen til Halli. Det var Jul 

framleides med festleg pynta bord og Juletre. Julekake med geitost og gauda, kaffi og sjokolade, 

smaka godt. Ungdomsprest Haaje heldt festtalen og Knut Bråten las opp. Begge fekk stor fagning. 

Musikk til gong rundt treet, syrgde Gudrun Dronseth for, med hjelp av Trygve Slettevoll. Ut på 

kvelden fekk me hug til å leike, som me også gjorde. Reidar var med å leida leiken. Men kva skulde 



me gjera med ”gotteposane”? Her var ingen småungar, so me tok eit raskt oversyn over salen, og det 

baud på litt av kvart som kunne feirast. Brureparet Else Marie og Leif, Synnøve (Moen) som 

nyforlova, Bodil (Westby) sin fødselsdag, Gudrun Dronseth som frivillig hadde teke fela med, Trygve 

(Slettevoll) som hjalp til so godt han kunne utan noter. Vårt trufaste ældste ektepar, Herr og fru 

Dronseth, og tilslutt fekk lagets yngste møy også ein pose. Øraker hadde jobben med utdelinga. Me 

slutta festen kl. 2330 med songen: ”Aa leva det er å elska”. 

Festen i Storsalen 10. Januar 1959. 

Også denne gongen var det bra frammøte, salen var næsten full av ”ung ungdom”. Brita Husabø song 

”populære visor”, som ho kalla programmet, og både ho og visone vart svært populære. Åge 

Hansen’s trio spela både godt og trutt. Noko særleg fræs over leiken vart det ikkje, då folket heller 

ville danse etter den gode musikken. Festen slutta i 24 tida. 

Den 29. Januar 1959, fylde vår kjære Pelle 75 år. 

Laget gjorde i stand ein enkel fest i Storsalen den 30. jan. og der var mange av Pelle’s vener, både 

ældre og yngre samla for å høgtida dagen. Ingeborg (Nygård) og Marta (Børressen) stod for 

innbedinga, og dei hadde fått tak i fleire som hadde vore med i laget, då det vart stifta for 35 år 

sidan. Og Pelle syns det morra å helsa på so mange gamle kjenningar, han stortrivdest heile kvelden 

og var i toppform. Kl. 20. baud formannen til bords, og helsa alle velkomen. Gjentone hadde mat og 

kaker meg seg i massevis, og bordsæta var svært hyggeleg. Jørn opna med ein vakker hyllingsprolog, 

til Pelle, med takk for det gode forbilde han alltid har vore for oss i laget. Det var også mange songar, 

alle til Pelle, me song mykje innimellom. Der var masse blomar, gåvor og telegrammer. Øraker 

overrekte Pelle ein vakker blomehelsing frå laget, og ein gåve frå ”Vener i Oslo Songdanslag”. Astri 

Eriksen helsa frå dei 5 gjentone som hadde vore med den gongen laget vart stifta, og overrekte han 

ei finfin (gåva) lusekofte. Ein ven av Pelle frå Prinsdal viste fleire filmar som Pelle hadde teke opp, og 

Øraker viste ljosbilete i fargar frå Valdres. Etter bordseta spela Bolstad opp til marsj, og spræke Pelle 

førde opp, som so mange gonger før. Han dansa rundt med alle gjentone sine, og var i fin form. Men 

då kl. var 24 var det ein trøytt men blid Pelle som drog til Prinsdal med bilen full av gåvor og blomar. 

På øvinga måndag den 2. februar vart det skalkefest. Det var so mykje god mat og kaker att etter 

fredagskvelden. Om skorpene var harde og osten krølla, so smakte det godt likevel. Pelle takka so 

mykje for blomar, gåva og for festen, han var taksam for alt. Det var eit gildt minne for alle oss som 

fekk vera med. 

Kaffikvelden, 16. februar (1959) i Halli. 

I grunnen ein ”daff” kveld. Det var som om ingen ting kunne få fræs på oss. Nomeland spela trutt 

både til dans, bygdedansar, og ikkje gløyme pols! Pols vilde dei ha, både mange og lange, og Søren 

spela. I kaffipausen helsa formannen dei nye medlemer velkomen i laget, men det var ikkje so mange 

tilstades. Me song, leika og dansa til kl. 23. 

Festkveld i Halli laurdag 18. april 59. 

Denne gongen var det no kunngjort både i avisa og med plakat i Nordal Brunsgt, men folket uteblei. 

Riktignokk var det ”Folkedanskveld” i Teatersalen, men våre kunne vel ikkje gå dit, når me sjølv 

hadde fest i Halli? Var det anna enn felemusikk der? Me hadde iallfall gode felespelarer, og Jan 

Martinsen kom på ”gjestevisitt” med fela med seg, so me hadde ”trio” me og. Magnhild Winsrygg 

leida leiken, og me som var der hadde god plass til å svinga oss på. Svein Ness var i byen, og han syns 

det var moro å leike att. Sverre Robert Nilsen, frå Statens Teaterskule underheldt med visesong, og 

der var stor jubel. Søren Nomeland og Ola Bø spela til dansen. Festen slutta kl. 2330. 



Melding om leiken, i tida frå 20. okt. 1958 til 20. april 1959. 

Som vanleg i vinterhalvåret har det vore få framsyningar, det er ikkje noko nytt. I vinter har me berre 

hatt 5 framsyningar. 

15. nov. 58 dansa 7 par i Oslo Handelsstand. Det var 80 års Jubileum i ”De døves forbund” Øraker 

leida leiken og Nomeland spela. 

4. desember dansa 8 par i Aulaen på Oslo Fylkeslag sitt ”Festmøte” 

3. mars 1959 dansa 9 par på Skøyen Hovedgård for Opsal Husmorlag som haldt fest for 20 Hollandske 

husmødre. Bolstad spela, fru Bolstad var med å dansa Valdresspringar. Øraker leida programmet. 

18. mars reiste 7 par til Langhus. Det var Langhus Ungdomslag so hadde møte og me dansa også 

saman med møtelyden. Øraker leda programmet og Lindell samdansen. Nomeland spela. 

7. april var 5 par i Romsdalslaget å dansa på lagsmøte deira. Der dansa me også saman med 

møtelyden. Øraker leida programmet og Lindell samdansen. 

I timen frå kl. 19-20 har det vore øving på polsen, og frammøte har vore godt, særleg dei unge i laget 

var interessert. Nomeland har spela polsen inn på Lydbandet og det har ikke vore brukt anna musikk 

til øvinga. Einar Kristiansen har rettleida på 2 øvingskveldar frå kl. 20-22. 

Melding fra barneleikkurs, 20/10.58 - 20/4.59.  (skrive på maskin og limt inn i møteboka) 

Vi satte i høst igang et nytt kurs på 12 kvelder, 27 barn var med på kurset, 5 gutter og 22 jenter. 

Gudrun Dronset har også dette kurset sørget for musikken. Per Hafnor, Anne Siljeholm og Ragnhild 

Wang har ledet kurset. Siste kvelden, 1. desember hadde vi avslutningsfest for kurset og avskjedsfest 

for Per som reiste til Bodø. Foreldrene og lagsmedlemmene var invitert og barna viste hva de hadde 

lært og sørget for underholdningen. Alle barna var med på en dans på scenen, og etterpå fikk vi alle 

med i fring på gulvet. 

Da det viste seg vanskelig å finne noen fra oss som kunne overta instruksjonen etter Per, og Sogn og 

Fjordane ringen var interessert i samarbeide ble vi enige om å prøve dette etter jul. Den 12. januar 

startet vi etter juleferien. Vi hat til nå hatt er øvingskvelder. 22 barn har vært med, 14 jenter og 8 

gutter. Halvparten kom over fra Sogn og Fjordane ringen. Fra 17.15 til 18.00 har Anne og Ragnhild 

ledet gruppen, fra 18.00 til 19.00 har Magnhild Winsrygg instruert. Gudrun Dronset har hele tiden 

vært en tolmodig spillemann. Vi har gjennomgått 10 musikkdanser og 19 songdanser. Kurspengene 

var kr, 5,- Vi avslutter dette kurset 4. mai. Anne Siljeholm, Ragnhils Wang. 

Melding for halvåret frå 20. okt 58 - 20 april 59. 

I denne tida har Oslo Songdanslag hatt 18 øvingskvelder. Reidar Warme har vore rettleidar og Søren 

Nomeland spelmann. 5 framsyningar. Desse er referert under melding om leiken. 4 festkveldar 1 

Julemøte 1 kaffikveld og 1 fest for Pelle. 

15. november 1958. Fest i Storsalen , Nordal Brunsgt 22. Program: Norsk Balaleikaorkester. 

Leikframsyning. Musikk: Akre’s trio. Leik og gamal dans. Øraker leida festen. 

5. Januar (1959) Juletrefest i Halli. Program: Festtale av ungdomsprest Haaje. Opplesing av Knut 

Bråten. Gudrun Dronset spela til songen rundt Juletreet, og til turdansane seinare på kvelden. 

10. Januar 59. Fest i Storsalen. Program: Brita Husabø song ”Populære visor” Musikk: Aage Hansen’s 

trio. Leik og gamal dans. 

18. april (59). Festkveld i Halli. Program: Sverre Robert Nilsen frå Statens Teaterskule underheldt med 

visesong og skrøner. Musikk: Søren Nomeland og Ola Bøe spela til dansen, og Magnhild Winsrygg 

leida leiken. Gamal dans. 

15. desember (58) Julemøte saman med Sogn og Fjordaneringen. Program: Prolog, opplesing og 

ljosbilete av medlemer frå Sogn og Fjordane ringen. Bordseta med kaffi, sjokolade, rundstykker og 



lefser. Musikk: Nomeland, Bolstad og Løndal spela. Leik og gamal dans. 

16. februar (59). Kaffikveld i Halli. Bordseta med kaffi og kaker, opprop av nye medlemer. Nomeland 

spela til dansen. 

30. jan (1959) heldt laget ein enkel fest i Storsalen for Pelle, som fylde 75 år. Øraker leida festen. 

Prolog av Jørn Thommassen, Pelle og Øraker viste eigne filmar. Bolstad spela til dansen. Gjentone 

hadde mat og kaker med seg. 

Turar: Søndag 9. november 1958 reiste ca 20 av medlemene med tog til Aas. Det var Leikarringen ved 

Norges Landbruks Høgskule (på Aas) som baud inn til revy og leikfest på Studentsamfunnet.  

6 av medlemene var med på ”Trettondagskurset på Ingesund Folkehøgskule i Arvika i tida frå 3.- 6te 

jan (1959). 

Utsendingar: På årsmøte til Oslo Fylkeslag den 15. mars møtte: Olav Øraker (formann) og Ingeborg 

Nygaard. 

Også i dette halvåret har laget hatt Teaterkveldar i ”Det Norske Teater”. 

Den 28. desember (1958) gifte Else Marie og Leif Lilleås seg, og den 3. Jan. (1959) gifte Jørn 

Thommassen seg. ”Vener i laget” sende gåvor, og Laget sende blomehelsing. Laget har motteke 20 

brev  og sendt ut 6 brev. Oslo Songdanslag har no, 55 betalande medlemr, 8 permiterte 10 passiver, 

og 1 æresmedlem (Pelle). Styret har hatt 8 bokførde styremøter. Marta Børressen har vore tilstades 

på 6 møter, og Marta Larsen på 4. Referater og halvårsmelding er gjennomlesne av styret og 

underskrevne av formannen Olav Øraker.   

Oslo 19. april 1959. Annemor Over Knutsen (sign) Skrivar Olav Øraker formann (sign) 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag, måndag 20. april 1959 (i Halli Nordal Brunsgt 22). 

Formannen Olav Øraker opna møte med å helsa alle velmøtt og me song: ”No livnar det i lundar”. 

Formannen las opp saklista. Spørsmål frå Jørn om permiterte medlemer har tale og røysterett. 

Formannen svara Ja. Saklista vart so godkjend. 

I. Referat og halvårsmelding av skrivaren (Annemor Ove Knutsen) godkjend u/merknad.  

II. Oversikt over rekneskapen av kassastyraren (Eddy Ekrem) Ingen merknad. 

II. Val på: 1 skrivar (for Annemor Ove Knutsen) 1 styremedlem (for Ragnhild Wang) 1ste varamann 

(for Marta Børressen stått ½ år) 1 studieleiar (for Trygve Slettevold) 1 bunadsjer (for Ingeborg 

Nygård) Formannen i Valnemnda Edv. Hillestad kom med desse framlegg. 

1 skrivar: Wencke Fredriksen, Ragnhild Wang. Wencke var vald med 15 r Ragnhild fekk 9. 1 

styresmedlem: Attval på Ragnhild Wang som ny Anne Seljeholm. Anne vart vald med 15 røyster 

Ragnhild fekk 13 røyster. 3. 1ste varamann for 1 år. Framlegg på: Marta Børressen, Per Inge Venås 

Ragnhild Wang. Per Inge vart vald med 13 røyster Ragnhild fekk 9 røyster Marta Børressen fekk 6 

røyster. 4. 1 studieleiar for Trygve Slettevold som hadde sagt jobben frå seg. Framlegg om Odd 

Karlberg vald med handklapp. 5. 1 bunadsjef: Attval på Ingeborg Nygård vald m/handklapp. 

Punkt 3 på saklista: 

Styret sitt framlegg om endring av paragraf 7 i lagslova.  Samrøystes vedteke. (Røysterett i lagssaker 

har alle som har vore lagsfolk i 3 månader, og passive medlemer som tidlegare har vore aktive i 5 år. 

Andre passive medlemer har talerett men ikkje røysterett.) 

4. Innkomne skriv: Brev frå Pelle der han takkar so mykje for festen som laget haldt for han på 75 

årsdagen. 

5. Innkomne framlegg: Ingen 

6. Ymse: Dansen utover våren og sumaren. Formannen hadde hatt kontakt med ”Båtservvise”. Dei 

skulde avslutta turane sine på ”Folkemuseet” og vilde ha folkedans som program. Det var 3 kveldar i 

veka i sumarmånadene, Juni, Juli og august. Framsyningane skulde delast på ringen i 



Bondeungdomslaget og  oss. 6 par skulde danse og kvar dansar skulde få 10,- - 15,- for gongen. Det 

vart eindel ordskifte om korleis ein skulde leggja opp øvingane for å få eit bra program, utan at det 

skulde gå utover det vanlege øvingsprogrammet vårt. Mange av medlemene meinte at denne 

sjangsen kunne me ikkje la gå ifrå oss, og ved røysting vart det vedteke at me skulde segja Ja. (17 

røysta for, ingen imot) Styret skulde ta seg av dette vidare.  

Songens og musikkens dag den 31. mai. Dei spør om me vil vera med den dagen. Tur til Gruetunet 

Jonsok med leikframsyning. Formannen sitt framlegg om å få trykt ein ”Folder”, (brosjyre) som 

propaganda for laget og leiken, vart so dryft. Han hadde skrevet teksten til denne og las den opp. 

Ingen merknad. Bodil Westbye hadde laga utkast til omslaget, og Warme som skulde trykkja 

”folderen” gjorde rede for arbeidet vidare. Han foreslog å få annonser på 2 sider, då vert den gratis. 

Karlberg tala imot, laget greider nokk den utgifta, dersom dei vil godta dette tiltaket. Samrøystes 

vedteke. Formannen la so fram framlegget om å flytta kaffikveldane våre til ein annan dag, t.d. 

torsdagen, ein gong i månaden, og halda til i Blåsalen. Fyrst og fremst for å få meir ro til å dryfta 

lagsarbeidet og lagssaker, og kanskje få ”Fantefylgje” igong att. Samrøystes vedteke. Tilslutt 

etterlyste Lindell tur! Kunne me ikkje reise til Sverige ein helg, til Arvika eller Karlstad? Pelle minna 

oss på Stemne til Svenska Ungdomsringen, som skal vera i Borås, 4-5. og 6. Juli. 

Som vanleg hadde me ein hyggeleg kaffipause, og møte slutta kl. 23 med songen : ”Det dagast i 

Noreg”. Ca. 30 var tilstades på møte.  Annemor Ove Knutsen (sign) - skrivar - Olav Øraker (sign) 

formann 

(Kommentar: Sist i møteboka står ei oversikt over valnemndene frå april 1950 til april 1959.) 

Valnemnder 

Halvårsmøte april 1950 Martin Halleland, Asta Torp, Marta Børressen 

Halvårsmøte okt 1950 Olaf Sætre, Lina Huse, Olav Christoffersen 

Halvårsmøte april 1951 Ingeb. Nygård Marry Westli Edv. Hillestad 

Halvårsmøte okt 1951 Inger Sundsbø, Rolf Børressen Brynjulf Westrheim 

Halvårsmøte april 1952 Ingebj. Stenseth, Borgh. Finne, Helge Brånen 

Halvårsmøte okt 1952 E. Ekrem, Hans Kveiland, Lina Huse 

Halvårsmøte april 1953 Annemor, Jørn Thommassen, Asta Torp 

Halvårsmøte okt 1953 Vesla Nygren, Edv. Hillestad Sigm. Gullbrå 

Halvårsmøte april 1954 Holger Lindell, Laura Venås, Johanne Kjærevik 

Halvårsmøte okt 1954 Thora Taranger, Hilda Sætre, Einar Kristiansen 

Halvårsmøte april 1955  

Halvårsmøte okt 1955 Marta Børressen, Reidun Heiestad, Hans Kveiland 

Halvårsmøte april 1956 Rolf Børressen, Mimmi Pettersen, Bodil Westby 

Halvårsmøte okt 1956 Kollbjørn Røste, Holg. Lindell, Hilda Sætre 

Halvårsmøte april 1957 Einar Kristiansen, Ingvald Heggland, Marta Larsen 

Halvårsmøte okt 1957 Svein Ness, Olaf Sætre Else Lengtvedt 

Halvårsmøte april 1958 Ingeborg Nygaaard Reidun Hillestad Per Dugstad 

Halvårsmøte okt 1958 Trygve Slettevoll Asta Torp Wencke Fredriksen 

Halvårsmøte april 1959 Bodil Westby, Edv. Hillestad, Carl Christian Døvle. 

                          (Kommentar: Slutt på møtebok nr 6.) 

Referatbok for Oslo Songdanslag 1959 – 1963. Bok nr. 7. 



Styremøte 27/4-59 i Lagssalen i B.U.L. 

Tilstede Øraker, Hegland, Ekrem, Per Inge, Anne og Wenche. Dette møtet hadde vi sammen med 

B.U.L. På saklista stod opplegget om dansen på Bygdøy for Båtservice i juni, juli og august, i alt 40 

kvelder som skulle deles mellom Oslo Songdanslag og B.U.L. Deretter drøftet vi opplegget av 

dansingen på Sangen og musikkensdag den 31. mai på Sankthanshaugen. Vi kunne ikke svare før vi 

fikk lista fra Bygdøy over søndagsdansene. Tilslutt fyllte styret ut søknad om salene i sesongen 59/60. 

Vi søkte om Storsalen til fester på lørdag eller søndag. Halli ble satt opp til øvingskvelder på 

mandagen. Dessuten søkte vi om Blåsalen en torsdag i måneden til kaffikvelder og lagsarbeide. 

Wenche (sign) Olav Ø (sign) 

Styremøte i Nordahl Brunsgt 21/5-59 

Alle var tilstede. Her drøftet vi opplegget om dansen for Båtservice, medlemmene hadde fyllt ut 

hvilke kvelder de kunne danse. Program og dansere for de to første ukene ble satt opp. Tilslutt satte 

vi opp program for søndag 31 mai på Bygdøy. Wenche (sign)  Olav Ø. (sign) 

Styremøte i Nordahl Brunsgt torsdag 28/5-59 

Hele styret var tilstede. Dessuten hadde vi innkalt det gamle styret til dette møtet, men bare 

Ragnhild møtte. Her ble satt opp program for dansingen i Samfunnsalen for den jugoslaviske 

visepresidenten 1. juni, og til Bygdøystemne 7. juni. Møtet ble hevet ca 1930.  Wenche (sign) Olav Ø. 

(sign) 

Styremøte i Nordahl Brunsgt fredag 5/6-59 

Hele styret var tilstede. Her ble drøftet stort sett det samme som på møtet 21/5-59, program og 

paroppstillingen for Båtservice. Deretter drøftet vi kaffikvelden den 15. juni. Det ble ikke satt opp noe 

underholdning for kvelden, da flere skulle til Bygdøy og danse. Ekrem skulde spørre Scott om han 

kunne komme og spille. Wenche (sign) Olav Ø. (sign) 

Kaffikveld i Halli 15. juni 1959 kl. 20. 

Scott kom og sørget for musikken. Først ble det leika og danset til ca kl 21, da resten kom fra Bygdøy. 

Da ble det kaffi og kaker, og enhver hygget seg som de best kunne. Kvelden sluttet ca. 23.  Wenche 

(sign) Olav Ø. (sign) 

Styremøte i N.B.gt. 21/7-59. 

Tilstede var Øraker, Anne og undertegnede. Det var midt i ferietiden, slik at resten av styret var 

bortreist. Vi drøftet dansingen for Båtservice. Vi hadde bare noen få kvelder igjen, og alt var gått 

knirkefritt. Alle var villige til og danse. Fra Momarken var det kommet brev, der vi ble spurt om å 

danse på åpningen av markenet på Momarken. Det ble bestemt at vi kunne arrangere en tur 

samtidig. Øraker skulle undersøke om leie av buss. Fra Oslo Kommune kom det forespørsel om vi 

kunne danse i parkene i begynnelsen av august. Dette påtok vi oss også. Vi hadde fått tilbake sallista 

fra Fylkeslaget. Ingen av torsdagskveldene hadde vi fått, derimot hadde vi fått Storsalen en 

lørdagskveld og to søndagskvelder. Kaffikveldene ble således satt opp på mandagene. Wenche (sign) 

Olav Ø. (sign) 

Styremøte i N.B.gt. 18/8-59. 

Alle var tilstede.  

I. Vi snakket sammen om turen til Momarken. Styret var enig om buss og at medlemmene skulle få 

turen gratis, da alle hadde vært villige til og danse i sommer. 



II. Reidar hadde sagt at han gjerne ville ha permisjon det kommende år. Dette kom litt brått på styret, 

det var ikke mer enn 14 dager til første møte. Vi visste knapt hva vi skulle gjøre, eller hvem vi kunne 

få til og forsette etter Reidar. Vi ble enige om og spørre Helga Holter, fru Krogseter eller Einar 

Kristiansen. Vi drøftet også om Reidar ville fortsette dersom vi hevet betalingen frå 15 til 25 kr, men 

Øraker mente at det ikke var det økonomiske som stod bak. Det ble bestemt at dette var en sak som 

måtte forelegges medlemmene. 

III. Instruksjon av begynnere. Timen fra 19-20 skulle brukes som grunnøving for nybegynnere. 

IV. Kaffikvelden 31/8-59. Ekrem skulle snakke med Scott om han kunne ta med seg trekkspillet og 

sørge for musikken. Ekrem skulle også snakke med en bekjent og høre om han ville komme og lese 

noen vers av Wildenway. Wenche (sign) Olav Ø. (sign) 

Styremøte 24. august i N.B.gt. 

Alle var tilstede. Det ble snakket om festen 6. sept. Vi skulle spørre Scott om han kunne ta med seg et 

par menn til og stå for musikken den kvelden. Kaffikvelden. Siden medlemmene hadde vært flinke til 

og danse i hele sommer, bestemte styret at vi skulle spandere denne kvelden på medlemmene. Vi 

drøftet også muligheten om leie av lokale en plass utenfor Oslo og arrangere en fest der i 

vinterhalvåret. Saken ble utsatt intil videre.  Wenche (sign)  Olav Ø (sign) 

Kaffikveld i Halli 31 august. 

Mange av lagets medlemmer var møtt fram denne kvelden som var den første i sesongen 59/60. 

Scott var kommet med trekkspillet sitt. Ved kaffien leste ……. om flere gode dikt av Wildenway, som 

gjorde stor lykke hos tilhørerne. Etter kaffien fortsatte leiken og dansen til om lag kl. 23. Wenche 

(sign) Olav Ø. (sign) 

Styremøte i N.B.gt. 2. september 1959. 

Tilstede var Øraker, Ekrem, Hegland, Per Inge og Martha Larsen. Styret drøftet festen i Storsalen 

søndag 6. september. Foruten Nomeland skulde Sagsveens duo sørge for musikken. Øraker fikk også 

engasjert Åge Toresen til å underholde med visesang. Styret besluttet og avertere i dagsavisene når 

øvingene tok til etter ferien, og at laget kunne oppta noen nye medlemmer en tid fremover høsten. 

Da Reidar Warme hadde søkt om permisjon, stod laget nå uten instruktør. I denne anledning var 

Einar Kristiansen, kjent i laget som medlem og hjelpeinstruktør, innkalt til møtet. På styrets 

anmodning om å overta instruksjonen etter Reidar, svarte han at det vilde bli en krevende oppgave, 

da han ikke regnet seg som godkjent instruktør. Hvis laget ingen utvei hadde, var han villig til å påta 

seg ledelsen inntil videre, men forlangte at saken først skulle fremlegges for medlemmene, ifall 

forslag om andre instruktører skulle foreligge. Styret bestemte da å sende et rundskriv til 

medlemmene for å gjøre alle kjent med hvordan saken lå an, og sammenkalte til et møte i Halli 

mandag 7. september kl. 7.  Wenche (sign)  Olav Ø (sign) 

Den 7. september hadde styret innkalt medlemmene kl. 7. Ca 35 av lagets medlemmer var møtt 

fram. Øraker redegjorde hva styret hadde gjort i saken om å få en ny instruktør, og hvilke som var 

blitt spurt. Einar hadde sagt seg villig, dersom ingen hadde noe imot det. Etter å ha snakket litt fram 

og tilbake om saken ble Einar klappet inn. Etterpå drøftet vi hva vi skulle danse kommende sesong. 

Styret ville at medlemmene skulle komme med forslag. Stemningen blant lagsfolkene var at en skulle 

lære få danser og lære dem grundig, gjerne bruke litt av tiden til gjennomgåelse av versene i 

sangdansene. Wenche (sign)  Olav Ø. (sign) 



Styremøte i N.B. gt. 9 september 

Tilstede var Øraker, Ekrem, Hegland, Per Inge, Anne, Martha L og Einar Kristiansen. Møtet gjaldt 

øvingsprogrammet for 59/60. Alle sangdansene ble gjennomgått denne gang, mens musikkdansene 

ble utsatt til neste gang. Wenche (sign)  Olav Ø. (sign) 

Styremøte i N.B.gt. 30 september. 

Martha L. møtte for Anne, ellers var alle de andre tilstede. Her ble snakket om halvårsmøte 26. okt. 

Førgende ble foreslått til velgnemnd: 1 Inger Skauby 2 Bjørg Johannesen 3 Holger. Varamann Håkon 

Wiik. Ekrem foreslo at vi skulle få opp en oppslagstavle i gangen der vi kunne slå opp lister, 

innbydelser o.lign. Vi drøftet søknadene fra nye medlemmer, og ble enig om og sette en stopper for 

nye jenter. Det var kommet innbydelse fra leikaringen i Drammen om leikfest 31. okt. Ekrem foreslo 

at laget skulle betale bussen for medlemmene, dersom den ble full. Ingangspengene skulle enhver 

betale for seg selv. Det var forslag om å snakke med Sogn og Fjordaneringen om halvering av 

sitteplasser og utgifter.  Olav Ø (sign) 

Styremøte 9 oktober i N.B. gt. 22. 

Ekrem hadde gjort ferdig regnskapet og leste det opp for resten av styret som godkjente det.  

Wenche (sign)  Olav Ø. (sign) 

Styremøte i N.B.gt. 22. 21 oktober. 

Alle var tilstede. Halvårsmeldinga var gjort ferdig og ble lest opp for resten av styret som godkjente 

den. Wenche (sign)  Olav Ø. (sign) 

Melding om leiken (i tiden frå 20/4 til 26/10). 

I dette sommerhalvåret har vi hatt 67 framsyningar, og av disse 7 ganger på Bygdøy folkemuseum og 

23 for Båtservice og 18 Folkemuseets restaurant, og 11 ganger for Parkkveldene. På Bygdø 

Folkemuseum: 

31. mai danset 8 par Kirkvoll spilte 

14. juni danset 8 par Nomeland splte 

28. juni danset 8 par Nomeland spilte 

12. juli danset 8 par Nomeland spilte 

26. juli danset 7 par Nomeland spilte 

9. august danset 8 par Nomeland spilte 

31. august danset 8 par Nomeland spilte 

6. september danset 7 par Nomeland spilte 

1. mai danset 9 par i Samfunnsalen for A.U.F. ungdomsgruppe, Nomeland spilte 

17. mai danset 8 par på Valler skole i Bærum, Nomeland spilte 

1. juni danset 13 par i Samfunnssalen for Oslo Arbeidersamfunn, Nomeland spilte 

3. juni danset 6 par på Kongen, Nomeland spilte 

7. juni danset en del av leikerene på Fylkeslaget stemne på Bygdø 

25. august danset 13 par på Momarken Bolstad spilte 

Dessuten har 6 forskjellige par danset i alt 23 kvelder for Båtservice, Nomeland (20) og Kirkvoll (3) har 

spilt og 18 ganger på Folkemuseets restaurant Nomeland (15) og Kirkvoll (3) spilte  

3 forskjellige par danset i parkene i august i alt 11 kvelder. Kirkvoll spilte. 

Videre har 7 par medvirket i en film ”Bedre enn sitt rykte” for Nor-film 22 juni på Bygdø Nomeland 

spilte. 



Den 24 juni medvirket ca halvdelen av lagets medlemmer i en film sammen med japanerne på Bygdø 

Sjøbad Nomeland og Løndahl spilte. 

Den 23 juni danset 12 par på Gruetunet i Solør Nomeland spilte. 

Melding for halvåret 20 april til 26 oktober. 

I denne tiden har Oslo Songdanslag hatt 12 øvingskvelder. Reidar Warme og Einar Kristiansen har 

vært instruktører og Nomeland spillemann. 67 framsyninger. Disse er referert under ”melding om 

leiken”. 1 fest og 3 kaffikvelder. 1. september fest i Storsalen i Nordahl Brunsgt. Program Åge Toresen 

underholdt med visesang. Sagsveens duo sørget for musikken. Kaffekveld i Halli 15 juni. Siste 

sammenkomst før ferien. Da flere var på Bygdø og danset, ble det sen kaffi. Scott sørget for 

musikken. Kaffikveld 31 august. Mange møtte frem dennne første gangen etter ferien. Ved kaffien 

leste Eriksen flere dikt av Wildenway. Ragnhild leste referat fra stevnet i Nogres Ungdomslag i juni. 

Da alle var vel forsynt, ble salen ryddet og Scott sørget for musikken.  

Kaffikveld 28 september i Halli. Igjen hadde vi tatt en pause fra øvingskveldene for å ha en ny 

hyggekveld. Først ble det leika og danset og kl 9 ble det kaffipause. Medlemmene satte seg ved alle 

småbordene og praten gikk livlig. Da alle var vel forsynt, ble det vist en film fra Bygdø der flere av 

medlemmene fikk se seg selv. Salen ble deretter ryddet, og Sagsveen sørget for musikken. 

Turar: Sankthansaften reiset flere av medlemmenen i egne biler til Solør. Kvelden ble feiret på 

Gruetunet det det også var framsyning ut på kvelden. Og 25 august reiste en buss med lagsfolk til 

Momarken der vi var med i opptoget først på dagen, og hadde en framsyning senere på 

ettermiddagen. 

Utsendingar: Ragnhild Wang var utsending fra laget vår på Noregs Ungdomslag sitt årsmøte i 

Overhalla i tiden fra 25 - 27 juni. 

I dette halvåret har Martin Halleland og Marie Skattum giftet seg . Venner i laget sendte presang, og 

laget en blomsterhilsen. I august giftet Synnøve Moen og Svein Ness seg i Hallingdal. Venner i laget 

sendte presang, og laget en blomsterhilsen. Også dette halvåret har laget hatt teaterkvelder på Det 

Norske Teater. Oslo Songdanslag har nå: 69 betalande medlemmer, derav 35 nye i høst, 13 passive 

og 13 permiterte. Laget har mottatt 18 brev og rundskriv og har sendt 5. Styret har hatt 12 bokførte 

styremøter 1ste vara mann Per Inge Venås har vært på 12 og Martha Larsen på 4 styremøter.  

Referatene og halvårsmeldinga er gjennomlest og underskrevet av formann Olav Øraker.  

Oslo 22 okt. 1959 Wenche Sofie Fredriksen (sign) sekretær.  Olav Øraker (sign) formann. 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag mandag 26 oktober 1959 (i Halli i Nordal Brunsgt 22) 

48 av medlemmene var tilstede da Øraker ønsket velkommen. Vi begynte halvårsmøte med å synge 

”Her er det land som hugar meg best”. Formann leste opp saklista som ble godkjent. Annemor leste 

opp referat fra forrige halvårsmøte og jeg halvårsmeldinga. Godkjent uten merknad. Årsregnskap ved 

kassereren Eddy Ekrem. Ekrem svarte på en del spørsmål og regnskapet ble så godkjent. Deretter 

gikk vi over til neste post på saklista som var valget. De som stod på valg var 1. Formann (for Olav 

Øraker) 2. Kasserer (for Eddy Ekrem) 3. Styremedlem (for Hegland) 4. 2. varamann (for Martha 

Larsen) 5. revisor (for Ingeborg Gytri) 6. Studieleder (for Odd Kalberg) 

Formann i valgnemnda Holger Lindell kom med følgende forslag: 1. Formann: Gjenvalg på Øraker 

som nye ble oppnevnt fra salen Per Dugstad, Per Inge Venås, Leif Lilleås, Hans Kveiland. Øraker ble 

valgt med 30 stemmer Per Dugstad fikk 8 stemmer Leif fikk 2 stemmer. 2. Kasserer: Gjenvalg på 

Ekrem som ny Per Otto Westby. Ekrem ble valgt m/36 stemmer Per Otto fikk 2 stemmer. 3. 

Styremedlem: Per Inge Venås, Per Dugstad, Inger Skauby. Per Dugstad ble valgt med 22 stemmer Per 

Inge fikk 16 stemmer Inger fikk 2 stemmer. 4. 2. varamann: Gjenvalg på Martha Larsen som ny Inger 



Skauby. Inger ble valgt med 20 stemmer Martha fikk 16 stemmer. 5. Revisor: Ingeborg Gytri, 

gjenvalg. Valgt med handklapp. 6. Studieleder for ½ år. Håkon Wiik ble valgt med handklapp. 

Deretter gikk vi over til nest punkt: Innkomne skriv: Ingen. 

Innkomne framlegg: Holger kom med forslag om at styret skulle få hjelp av en som kunne ta seg av 

arbeidet utover, reklame, skaffe framsyninger i vinterhalvåret o. lign. Han mente noe a la 

reklamesjef. Om dette ble det heftig diskusjon. Einar mente en skulle blåse nytt liv i Leiknemnda. 

Hegland mente at styret måtte godkjenne programmer o.lign., da kritikken ville bli rettet til styret. 

Øraker mente det ville være best å få en som kunne sammenkalle danserne og at vedkommende 

måtte ha uinnskrenket adgang til telefon. Det kom forslag om Leif Lilleås, som ble valgt med 

handklapp. Framlegg om bunadfond. Det var kommet forslag fra et av medlemmene om at laget 

skulle sette av penger til et bunadfond. Meningen med dette var at medlemmer uten bunad skulle få 

anledning til å låne penger og anskaffe seg bunaden. Lånet skulle avbetales over ½ eller 1 år. Den 

alminnelige meningen blant medlemmene var at laget ikke hadde penger til å avsette til dette 

formål. Det kunne komme dårligere tider, og da var det bra å ha noe og falle tilbake på. Det var ingen 

som stemte for forslaget. 

Ymse: Det kom forslag om at styret skulle ha en viss sum som godtgjørelse for sitt arbeid. Det var 

mange forskjellige meninger og forslag. Enden på det hele var at det ble utsatt til neste halvårsmøte. 

Det ble bestemt at styret skulle få hjelp til fester og kaffikvelder. Som vanlig hadde vi en en hyggelig 

kaffipause midt i, og sluttet med ”Oss ha gjort kva gjerast kunne”. Møtet sluttet ca kl 2315. Wenche 

Sofie Fredriksen (sign) - skrivar -  Olav Øraker (sign) formann. 

Styremøte i Jonas Reinsgt. 3, fredag 20 november 1959. 

Alle var tilstede. Første post på programmet: Innkjøp av bokpakke. Det ble bestemt at vi skulle kjøpe 

bøkene og bruke de som utlodning på julemøtet eller en annen kaffikveld.  

Annen post: Julemøtet stod snart for døren, og det ble valgt følgende som skulle stå for festen: 

Ragnhild Wang, Ragnar Sætre, Siri Henriksen, Carl Chr. Døvle, Leif og Else Marie Lilleås.  

Tredje post: Juletrefesten. Vi hadde bedt om å få Halli mandag 4. januar 1960, men hadde blitt satt 

opp torsdag 7. januar. Dette måtte opplyses medlemmene. Det ble bestemt at det skulle blåses nytt 

liv i ”Fantefylgje”. Mannen som fikk dette oppdraget ble Håkon Wiik. Styret skulle ta seg av 

julemøtet. 

Fjerde post. Medlemskartotek. Vi skulle forsøke å få laget et medlemskartotek. Det var meningen å 

få en liten kasse og et kort for hvert lagsmedlem. 

Femte post: Utsending av folderen. Folderen var nå ferdig trykt og vi måtte se og få den sendt ut 

blant folk. Til å ta seg av dette arbeid måtte vi velge tre stykker. Det ble følgende: Ragnar Sætre, Leif 

Lilleås, Annemor. 

Sjette post: Bodil Westby hadde lagt mye arbeid med folderen, og styret syntes hun skulle bli tilbudt 

betaling. Dersom hun sa nei takk, skulle styret huske på henne med en liten oppmerksomhet. 

Syvende post. Sommeren 1960 skal det være nordisk stemne i Finnland. Vi skulle få Morippen til 

Songdanslaget etter jul og snakke om turen for medlemmene. Wenche (sign)  Olav Ø. (sign) 

Styremøte 21 desember 1959 i N.B.gt. 22 

Tilstede var Øraker, Ekrem, Inger og Wenche. Øraker skulle snakke med ungdomspresten Olav Haaje 

og høre om han ville holde festtalen. Morippen (formann i Leiknemnda i Noregs fylkeslag) hadde 

lovet og komme 11 januar og snakke om turen til Finnland 4-12 juli 1960. Wenche (sign)  Olav Ø. 

(sign) 



Julemøte i N.B.gt. 15. desember 1959. 

Ikke et ord hadde sivet ut om julemøtet. Prøvde man og fritte festkomitéen, fikk man til svar vent og 

se. Så vi fikk smøre oss med tålmodighet. Mandagskvelden kom og alle pyntet seg med festbunader. 

Salen var festlig pyntet og det var dekket langbord. Ragnar Sætre var vert for kvelden og ønsket alle 

velkommen til bords. Traktementet var rømmegrøt, flatbrød, spekepølse og saft. Maten smakte godt 

og grøten fikk ben å gå på. Underholdnig Oslo Ungdomskor med julesanger, Thor Skauge var dirigent. 

Da alle var vel forsynt ble salen ryddet og Nomeland tok frem fela og polynesen begynte. Etterpå ble 

det tatt i ring og vi leika. Deretter ble det trekkspillmusikk ved Erik Grønolen, og dansen gikk livlig til 

sent på kvelden. Alle syntes julemøtet hadde vært hyggelig og alle moret seg. Festen sluttet ca 23. 

Wenche (sign)  Olav Ø (sign) 

Styremøte 20 januar 1960 i N.B.gt. 

Alle var tilstede. Per Dugstad ble enstemmig valgt til viseformann. Årsmemeldinga ble gjort ferdig, 

slik at den kunne bli sendt inn i rett tid. Vi hadde fått forslag om det ikke kunne arrangeres karneval 

29 februar, på bekostning på kaffikveldene i februar og mars. Styret var enig i dette, og følgende ble 

valgt til å ta seg av arrangementet. Leif og Else-Marie Lilleås, Ragnar Sætre, Annemor, Else og Eddy 

Ekrem. Det ble også valgt en komite til festen i Storsalen 14 februar. Kolbjørn og Ellen Røste, Per 

Inge, Marta Larsen.  Wenche (sign)  Olav Ø. (sign) 

Styremøte i N.B.gt. 25 februar 1960. 

Tilstede var Øraker, Ekrem, Per Inge Per D og Anne. Her ble det bestemt at Ekrem skulle møte for 

Øraker på Fylkeslagets arbeidsutvalgsmøte 26 feb. 1960. Det var kommet brev fra Fylkeslaget med en 

kopi av et brev fra Sørlandslaget i Oslo. Sørlandslaget ville at de største lagene (størst medlemstall) 

som var tilsluttet Fylkeslaget skulle ha Storsalen og Halli flere lørdags og søndagskvelder på 

bekostning av de mindre lagene. Styret var enstemmig imot forslaget.  Wenche (sign)  Olav Ø. (sign) 

Styremøte 4. mars 1960 i N.B.gt. 

Alle var tilstede. Da karnevalet ble lagt til lørdag 5. mars, ble det bestemt at vi skulle ha kaffikveld 14. 

mars. Asta Torp, Ingeborg Gytri, Per Otto og Jon Forberg. Det ble også valgt utsendinger til Oslo 

Fylkeslags årsmøte 28. mars. Per Inge og Martha Larsen skulle representere Oslo Songdanslag. 

Wenche (sign)  Olav Ø. (sign) 

Kommentar: Med blyant: ”Plass til referat fra karnevalet ved Annemor”. Men ikkje noko referat - 

berre to blanke sider.) 

Styremøte 18 mars 1960 i N.B. gt. 

Alle var tilstede. Det var kommet brev fra Oslo Fylkeslag som underrettet oss om ungdomsuken i 

Danmark 12-19 juli. Det skulle også være tevling i lagsarbeid og stemne i N.U. i Bergen sommeren 

1960, 1-2 juli. Bare lag som hadde levert årsmeldinga i rett tid kunne delta. Anders Hovden ville ha 

fylt hundre år i 1960 dersom han hadde levd, og hans verker er blitt samlet i 3 bind. Lagsfolk kan få 

kjøpt bøkene for 45 kr. I fylkeslaget skal det bli satt i gang salg av gavebrev, for å få penger til å drive 

ungdomsarbeid. Gavebrevene skulle få forskjellig pålydende beløp. Den 8 mai 1960 skal det være 

tevling i bygdedanser i Oslo. Det har kommet forespørsel om enkelte lag vil sette opp premie, ikke 

over 50 kr. Styret var enig om og sette opp en premie i pols, da det er mange i Oslo Songdanslag som 

danser dette. Ventilere forslaget for laget førstkommende mandag. Turen til Italia. Utpeke et par av 

deltakerne til og stå ansvarlig og undersøke i et reisebyrå. I år skal Landskapsleiken i folkemusikk 

være på Voss 10-12 juni. Det vil bli satt opp billigreise med toget. Nomeland hadde bedt større 



betaling, og han ville ha etterbetalt fra nyttår. Han ville ha kr 25,- istedenfor kr 15,-. Det ville være 

vanskelig og få en annen. Vi hadde også forslag om og få Nomeland til og komme annehver mandag 

og bruke båndopptakeren innimellom. Det ble vanskelig da vi nå fikk flere og flere musikkdanser 

utover våren. Styret kom fram til følgende: Enten kr 20,- og etterbetaling. Eller kr 25,- fra dags dato. 

Ekrem skulle ta opp forslaget med Nomeland.  Wenche (sign)  Olav Ø. (sign) 

Styremøte 7. april hos Ekrem. 

Tilstede var Øraker, Ekrem, Per D, Anne og Wenche. Det var kommet brev fra Fylkeslaget der de 

opplyste om stevnet på Bygdøy Folkemuseum 29 mai og hvilke danser som skulle danses. Reidar 

Warme hadde søkt permisjon for et år, og dette året var snart forbi. Øraker skulle spørre Reidar om 

han ville komme tilbake til Oslo Songdanslag høsten 1960. Sommeren står for døren og med den all 

dansingen for Båtservice. Vi skulle spørre om og få danse i juni og 1. uke av juli måned. Eventuelt  

samarbeide med Sogn- og Fjordaneringen. Da hver danser hadde fått kr 15,- pr. gang for å danse for 

Båtservice i fjorsommer, ble det lite penger igjen til laget. Øraker skulle ta opp spørsmålet med 

Båtservice om litt bedre betaling. Det viste seg å være vanskelig og få dansere på søndagene. For å 

prøve og hjelpe på dette satte styret opp et forslag som skal legges opp for medlemmene på 

årsmøtet. Forslaget: At det skal være lik betaling kr 20,- per. par for all dansing på Bygdøy 

Folkemuseum (for Båtservice og museet). Innkassering og utbetalinger i forbindelse med Båtservice 

medførte stort ekstra arbeide for Øraker. Ekrem sa seg villig til og påta seg dette arbeide til 

sommeren.  Wenche (sign)  Olav Ø. (sign) 

Ekstra styremøte i N.B.gt. mandag 4/4-60. Tilstede var Øraker, Ekrem, Per D. og meg. Den 25 april 

skal det være halvårsmøte og følgende ble valgt inn i valgnemnda: Ingeborg Nygård, Per Dugstad, 

Kolbjørn Røste. Varamann Ingeborg Gytri.  Wenche. (sign) Olav Ø. (sign) 

Styremøte i N.B. gt. 21 april 1960. 

Tilstede var Øraker, Ekrem, Per D. og meg. Vi hadde fått innbydelse fra Hammarøy folkdanslag til fest 

14. mai 1960, og vi skulle opplyse medlemmene om dette. Så var det kommet brev fra Fylkeslaget 

om sallista som ble gjort klar den kvelden. Beskjed om samdansprogrammet på Bygdøy 29 mai. 

Medlemmene skulle få beskjed. Så ble saklista for årsmøte satt opp. For og lette arbeide dansen for 

Båtservice skulle det lages et medlemskartotek. Hvert medlem skulle få et kort med oppsatte dager 

for dansing. Derom man ikke kunne møte skulle man selv skaffe stedfortreder.  Wenche. (sign) 

Melding om leiken (i tiden fra 26/10 til 25/4 - 1960). 

Som vanlig i vinterhalvåret har det vært få framsyninger. I vinter har det vært 3 framsyninger.  

9 november 59 danset 6 par på Astoria for Båtservice. Nomeland spilte. 

18 desember 59 danset 6 par i Shippingklubben. Nomeland spilte og Thor Skauge ledet dansen. 

27 februar 1960 danset 4 par fra Oslo Songdanslag og 1 par fra B.U.L. for The British Club. Kirkvoll 

spilte. 

Melding for halvåret 26 oktober 1959 til 25 april 1960. 

I denne tiden har Oslo Songdanslag hatt 18 øvingskvelder. Einar Kristiansen har vært rettleider og 

Nomeland spillemann. 3 framsyninger. Disse er referert under melding om leiken. 2 festkvelder 1 

julemøte 1 julefest og 1 kaffikveld og 1 karneval. (referert foran). 

Lørdag 14 november i Storsalen. Program: Leik og gamal dans. Musikk: Sagsveens trio. 

Søndag 14 februar i Storsalen. Program: Einar Kristiansen ledet leiken, ellers gamal dans. Musikk: 

Røines trio Bjarne Martinussen sang. 



Julemøte 15 desember 1959 i Halli Program: Oslo Ungdomskor sang julesanger fra flere land under 

sin dirigent Thor Skauge.        underholdt med visesang. Musikk: Erik Grønolen. 

Juletrefest 7. januar 1960. Program Festtale ved ungdomsprest Haaje. Gang rundt juletreet, senere 

leik og turdanser og juleleker ledet av Warme. 

Karneval lørdag 5 mars 1960. Sjøfartskaféen. Røines trio spelte. 

Kaffikveld 14 mars 1960. Program Per Otto Westby ønsket velkommen med en prolog. Leik og gamal 

dans. Musikk Nomeland og Grønolen. 

Turar. Lørdag 31 oktober 1959 reiste en buss med lagets medlemmer til leikfest i Drammen. Lørdag 

12 mars 1960 var 30 av medlemmene i Samfundsalen på en stor ”Leikfest” som Leikarringen i B.U.L. 

arrangerte. 3 av medlemmene var med på Trettondagskurset på Ingesund Folkehøgskole i Arvika i 

tiden fra 2-6 jan. 1960. 

Utsendinger: På årsmøte til Oslo Fylkeslag den 27. mars 1960 møtte Per Inge Venås og Martha 

Larsen. 

Også dette halvåret har laget hatt teaterkvelder i ”Det Norske Teater”. 

15 aug 1959 giftet Synnøve Moen og Svein Næss seg. Den 14 november 1959 giftet Ellen Dugstad og 

Kolbjørn Røste seg og 31 desember 1959 giftet Bodil Westby og Eivind Loftsgarden seg. Venner i 

Laget sendte gave og laget blomster. Laget har mottatt er brev og sendt ut 4 brev. Oslo Songdanslag 

har nå 64 betalende medlemmer, 13 permiterte, 11 passive og 1 æresmedlem (Pelle). Styret har hatt 

9 bokførte styremøter, Per Inge har vært tilstede på 7 møter og Inger 1 møte. Referater og 

halvårsmelding er gjennomlest av styret og underskrevet av formann Olav Øraker.  

Oslo 19 april 1960 Wenche Sofie Fredriksen (sign) sekretær  Olav Øraker (sign) formann. 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag mandag 25 april 1960. (i Halli, Nordal Brunsgt. 22). 

36 av medlemmene var tilstede da Øraker ønsket velkommen og vi åpnet med ”Sjå det lyser av 

singlande sylgjer”. Øraker leste opp saklista som ble godkjent uten en merknad. Deretter leste 

sekretæren opp referat fra forrige halvårsmøte og halvårsmeldinga. Godkjent u/merknad. Så kom 

Ekrem med en oversikt over regnskapet. Deretter gikk vi over til valget. Kolbjørn hadde ikke kommet 

ennu tok Per Dugstad over. Det skulle være valg på 1. skrivar (for Wenche Fredriksen) 2. 1. 

styremedlem (for Anne Siljeholm) 3. Studieleder (for Håkon Wiik) 4. Bunadsjef (for Ingeborg Nygård) 

5. 1. varamann til styre (Per Inge Venås) 6. Revisor (for Asta Torp) 

Per kom med følgende forslag 

1. Skrivar. Forslag om 1 Inger Skauby 2. Ellen Røste 3. Annemor. Inger ble valgt med 21 stemmer Ellen 

fikk 9 stemmer Annemor fikk 4 stemmer. 

2. 1 styremedlem. Forslag om 1 Inger Johanne Holm 2. Ruth Aarnes. Inger Johanne ble valgt med 30 

stemmer, Ruth fikk 3 stemmer. 

3. Studieleder. Gjenvalg på Håkon Wiik. Valgt med handklapp. 

4. Bunadsjef. Gjenvalg på Ingeborg Nygård. Valgt med handklapp.  

5. 1. varamann til styret: Gjenvalg på Per Inge Venås. Valgt med handklapp. 

6. Revisor. Gjenvalg på Asta Torp. Valgt med handklapp. 

7. 2. varamann for ½ år (for Inger S) Ellen Røste ble valgt med handklapp. 

Deretter gikk vi over til neste post Innkomne skriv: Det var kommet brev fra Fylkeslaget og 1 fra 

Hammarøy folkdanslag. Disse ble lest opp av Øraker. 

Innkomne framlegg. Ingen. 

Så gikk vi over til Ymse: Styret kom med forslaget om lik betaling for all dans på Bygdøy enten det var 

for museet eller Båtservice. Det var forutsetning at vi også i år fikk danse for Båtservice, ellers ville 



det ikke bli noe inntekt til laget, da vi satte kr. 20,- pr par. Hans Kveiland kom med forslaget at vi 

skulle få med B.U.L. og høre med museet om høyere betaling. Ekrem mente at man skulle få en 

utjevning. Laget var enig i styrets forslag og det ble enstemmig vedtatt. Et annet brennende spørsmål 

var salen. Slik det nu er må vi si nei til nye medlemmer ved juletider. Halli er for liten. Det er vanskelig 

for laget og skifte dag da Nomeland spiller tirsdag i B.U.L. Om mandagene er Storsalen leid ut til 

Bygdelagskoret. Etter et lengre ordskifte ble det bestemt at Øraker skulle høre med Bygdelagskoret 

om de evnt. ville bytte sal med oss. Hvis ikke skal saken drøftes på nytt senere. Carl Ch. Døvle kom 

med et forslag som gikk ut på at styret skulle ha kr. 5,- pr framsyning i sommerhalvåret til dekking av 

telefon og reiseutgifter. Til dette er det vanskelig og sette av en fast sum. Dersom en i styret leverer 

kassereren et bilag, vil han uten videre få refundert sitt utlegg. Dette har vært praktisert i flere år og 

det vil det også være. I sommer skal dansen på Bygdøy fordeles så godt som mulig. Hver danser skal 

få et kort der datoene står oppført. Kan en ikke møte, må vedkommende selv skaffe stedfortreder. 

Som vanlig hadde vi en hyggelig kaffipause og sluttet med en sang ca. 2315. Wenche Sofie Fredriksen - 

sekretær - (sign) 

Styremøte i N.B.gt. 5. mai 1960. 

Tilstede var Øraker, Per, Ekrem, Anne, Ellen og Inger. Laget hadde fått innbydelse til Hammaröy 

Folkdanslag i Sverige til fest 14. mai, og 7 av lagets medlemmer hadde bestemt seg for å reise, så 

formannen skulle skrive brev til laget for å melde ifra. Videre hadde vi fått forespørsel om vi som 

vanlig kunne danse på Valler skole 17 mai om formiddagen. Vi hadde lovet det, og liste for å skaffe 

dansere skulle legges ut på neste øvingskveld. Det har ofte vært snakket om at Halli begynner å bli 

for liten på øvingene våre, og at vi skulle prøve å få bedre plass, men da ingen av lagets medlemmer 

har noe særlig lyst til å bytte øvingskveld, har det vært vanskelig, men styret har blitt enig om å 

spørre Bygdelagskoret, som har Storsalen hver mandag, om de kunne tenke seg å bytte. Hvis vi skal 

få nye medlemmer til å bli, må vi ha bedre plass og øvingsforhold. Det skulle være tevling i 

bygdedanser i Teatersalen 8. mai, og laget hadde blitt spurt om de ville gi litt hjelp til premier. Styret 

besluttet å gi 50 kroner. Det var Noregs Ungdomslag som sto for tevlingen. Styremøtet varte i 2 

timer.  Inger M. Skauby (sign) - skrivar - Olav Øraker (sign)  - formann - 

Styremøte i N.B. gt. 18. mai 1960. 

Tilstede var: Øraker, Per, Ekrem, Elllen og Inger. Formannen hadde fått oppringning fra Fylkeslaget 

om vi kunne danse for Garden på Gardens dag, lørdag den 11. juni. De ville gjerne ha 10 par, og han 

hadde lovet oss. Liste for å skaffe dansere skulle legges ut på neste øvingskveld. Bibbi Odden fra 

Telemark, som har vært ivrig medlem i Songdanslaget, men som nå bor i Tinn skal gifte seg 25. juni 

og styret vedtok å sende en blomsterhilsen fra laget på dagen hennes. Wenche Fredriksen skal gifte 

seg 9. juli og styret ble enig om å legge ut liste neste øvingskveld, for at de som ville kunne være med 

på å kjøpe en pen presang til henne. Siste sammenkomst laget skal ha før sommeren er 30. mai, og vi 

ville gjerne ha kvelden så koselig som mulig. Ekrem skulle snakke med en venn av seg - ”Den 

syngende vaktmester” - eller Larsen som han egentlig heter, om han kunne ta med seg gitaren sin og 

4 små selskapsdansere som han pleide opptre sammen med om de kunne komme å underholde oss 

litt den 30. Øraker skulle snakke med fetteren sin - Grønolen - om han ville ta med trekkspillet sitt så 

vi kunne få oss en svingom. Vi skulle også høre om Carl Kristian Døvle kunne kjøpe kaker for oss. 

Møtet varte i 1½ time. Inger Marie Skauby. (sign) - sekretær - Olav Øraker. (sign) - formann - 

Styremøte i N.B.gt. 27. mai 1960. 

Tilstede: Øraker, Per, Ekrem, Per Inge, Inger Johanne og Inger. Dessuten Reidar Warme. 



Reidar har nå hatt permisjon fra laget i ett år, og styret har skrevet og spurt om han er villig til å 

komme tilbake fra høsten av. Det var av denne grunn at Reidar var til stede. Reidar mente at 

dansenivået i laget kunne bedres betraktelig hvis undervisningen ble lagt en del om, og han mente 

også at det var mulig å gjøre dette. Videre sa han at det var nødvendig å legge om 

undervinsningsmetoden hvis han og danserne skulle beholde interesse for hverandre og for laget, og 

han ville gjerne komme tilbake fra høsten av på denne betingelse. Nå, da vi hadde fått vite at vi får 

Storsalen fra høsten av, ble det snakk om hva som kunne gjøres for å skaffe laget nye medlemmer. 

Det ble foreslått å sette opp plakater på oppslagstavlene omkring på de høyere skolen, da man 

mente at disse elevene kanskje kunne være interesserte, men at det var lite sannsynlig at de la særlig 

merke til en liten notis i avisene. Det ble imidlertid ikke avgjort hva som skulle gjøres. Møtet vart ca. 

1½ time. Inger M. Skauby (sign)- sekretær -  Olav Øraker (sign) - formann - 

Kaffekveld i Halli 30. mai 1960. 

Den siste kvelden før ferien var 30. mai og kaffikveld. Vi åpnet kl. 20 og som alltid på slike kvelder var 

det mange nye og gamle medlemmer samlet. Carl Kristian hadde tatt med seg kaker i alle farger og 

fasonger og fru Ekrem hadde blomster til alle de vaser som kunne oppdrives, og ennå litt til. Det var 

syriner, anemoner, valmuer, erteblomster, stemorsblomster, nelliker, bregner og enda flere, så det 

sto blomster på alle bord og hyller. Overraskelsen vi hadde lovet medlemmene kom kl. ½ 10, det var 

den syngende vaktmester og et 12 år gammelt par som danset selskapsdans med slik gratie, fart og 

rytme at vi folkedansere rent mistet pusten, og det skal det jo en del til. Så hadde vi sangkonkurranse 

mellom guttene og jentene i laget - uavgjort - Grønnolen tok frem trekkspillet og så danset og leikte 

vi om kapp med tiden, og som alltid vant tiden. Vi loddet ut blomstene for at kassen skulle slippe 

utlegget, men først overrakte formannen en stor spesialbukett til Einar som har vært instruktør i år 

og takket for det. Både formannen og Einar ønsket god sommer og takk for i år. Vi sluttet ca. kl. 2315 

med ”Å leva det er å elska”. Inger Marie Skauby (sign) - sekretær -   Olav Øraker (sign) - formann -  

Teaterkveld 6. juni 

Den 6. juni var en del av lagets medlemmer å så ”Oklahoma” operetten på Det Norske Teatret. 

Styremøte i N.B.gt. 2. juni 1960 

Til stede var: Øraker, Per, Ekrem, Inger Johanne og Inger. Styret var kommet sammen for å avgjøre 

hvorvidt vi skulle godta Reidars forslag med å komme tilbake til høsten. Det var enstemmighet med 

hensyn til dette. Møte varte i en halv time. Inger Marie Skauby  (sign) - sekretær -  Olav Øraker  (sign) 

- formann - 

Styremøte i N.B.gt. 24. juni 1960. 

Til stede var: Øraker, Per, Ekrem, Per-Inge, Inger Johanne og Inger. Formannen hadde fått opplyst at 

B.U.L. skulle få besøk av 20-30 færøyiske folkedansere i begynnelsen av juli. Songdanslaget var 

invitert til 2 fester som skulle holdes i anledning av besøket. Den ene skulle være tirsdag 5. juli kl. 1900 

på Folkemuseet. Prisen var kr. 10,- og det ville bli servert varm mat. Den andre festen skulle være 

den 16. juli. Øraker skulle sørge for at lagets medlemmer fikk beskjed om invitasjonen. Formannen 

hadde også fått beskjed på sallisten. Vi hadde fått Storsalen lørdag 5. november 1960 og lørdag 22. 

april 1961. Styret var enig i at det var en bra fordeling. Videre hadde vi fått tildelt Storsalen hver 

mandagskveld fra 15/9 -1960 til 29-5-1961. De av lagets medlemmer som skulle til Nice trengte ny 

flaggstand til flagget vårt, og Ekrem lovte å skaffe det og se over flagget. Han skulle se over og pusse 

sverdene også. I og med at vi hadde fått Storsalen fra høsten av, trengte vi en som kunne øve opp 



nybegynnerne da Reidar ikke kan komme før kl. 815. Styret ble enig om å spørre Einar om han kunne 

tenke seg å hjelpe oss. Inger og Per var invitert i bryllupet til Bibbi, og skulle ta med seg en ting fra 

laget i stedet for blomster, og styret ble enig om at Inger kunne kjøpe en duk for kr. 25,-. Inger Marie 

Skauby (sign) - sekretær -  Olav Øraker  (sign) - formann - 

Styremøte i N.B’sgt 22. august 1960. 

Tilstede var Øraker, Per, Ekrem, Inger-Johanne, Ellen og Inger. Formannen fortalte at han hadde 

snakket med Reidar som hadde sagt at han kunne begynne øvingen kl. kvart på 8 i stedet for ½9 som 

det var snakk om tidligere, og styret fant ut at da var det liten grunn til å leie trener for de 3 

kvarterene før Reidar kommer. Vi skulle heller prøve å dele disse øvingene blant øvede dansere i 

laget. Så var det åpningskvelden som skulle være kaffekveld 3. september. Styret ble enig om at det 

skulle vises lysbilder og et lite kåseri fra Italia-turen og så skulle formannen prøve å få Einar til å 

regissere en liten sketsh fra samme. Øraker skulle videre be Grønolen ta med trekkspillet, Nomeland 

fela og Carl Christian kaker. Per skulle tegne plakat og innby nye medlemmer, og en annonse med 

invitasjon skulle også settes inn i en avis. Møtet varte i 1½ time.  Inger Marie Skauby (sign)  - sekretær 

-  Olav Ø. (sign) - formann - 

Kaffikveld i Storsalen 5. september 1960. 

Sesongen ble åpnet med kaffikveld i Storsalen mandag 5. september. Det var møtt frem ca. 80 stk. 

Det var mest gamle medlemer men det var da noen nye ansikter også. Carl-Christian hadde skaffet 

deilige kaker og da var jo kvelden reddet. Men ikke nok med; Kolbjørn viste lysbilder og Per Dugstad 

holdt et morsomt og interessant kåseri om turen som en del av medlemmene hadde hatt til 

Frankrike og Italia i sommer. Etterpå var det leik og dans til Grønolens trekkspill. Vi sluttet av ca. 

klokka 23 med ”Å leva det er å elska”. Inger Marie Skauby (sign) - sekretær -  Olav Ø. (sign) - formann 

- 

Styremøte i NB’sgt. 21. september 1960. 

Tilstede var: Øraker, Per, Ekrem, Inger-Johanne, Ellen og Inger. Styret var kommet sammen for å 

velge valgnemnd til årsmøtet 17. oktober. Det ble foreslått og vedtatt disse: Ingeborg Gytri, Karl-

Christian Døvle og Håkon Wiik, suppleant: Else-Marie Lillås. De av styret som står for valg er: 

Formannen Øraker og Kasserer Ekrem, 1 styremedlem (varaformann Per) 2. varamann. Ellen. Det var 

kommet brev fra Noregs Ungdomslag med forespørsel om pengegave for hjelp til et lagsbruk 

(forretning). Styret ble eninge om å lese opp brevet på halvårsmøtet. Songdanslaget hadde fått tildelt 

Storsalen lørdag 5. november, og det kom frem forslag om å lage stor høstfest med mat og invitasjon 

av andre lag. Øraker skulle snakke med Nomeland, Kari Gamleng og Grønolen om musikk.  Det ble 

også foreslått disse som festnemnd: Asta, Ingeborg G., Else-Marie og Leif, Karl-Christian, Ekrem og 

frue, Inger-Johanne, Margrethe og Håkon Wiik og Inger M. Skauby. Det ble ikke tatt noen avgjørelse 

med hensyn til fest eller ikke, da det var mulig at det nye styret måtte ta seg av saken. Møtet varte i 2 

timer.  Inger M. Skauby (sign) - sekretær - Olav Øraker (sign) - formann - 

Styremøte i N.B.’sgt. 12. oktober 1960 

Tilstede: Øraker, Per, Ekrem, Inger-Johanne, Per-Inge og Inger. Årsmelding og regnskap ble lest opp 

og godtatt av styret. Styret besluttet å foreslå å kjøpe luter for 100,- kroner til lagsbruk i Noregs 

Ungdomslag. Festen vi skal ha den 12. nov. ble diskutert, og det var enighet om å sende innbydelse til 

Drammen, Per Gynt i L.strøm, Telelaget, Setesdalslaget, Sogn og Fjordane-ringen og B.U.L. 



Festkomiteen blir oppnevnt på årsmøtet. Prisen ble anslått til minimum kr. 8,- pro pers. Møtet varte i 

2 timer.  Inger M. Skauby (sign) - sekretær - 

Melding om leiken (i tiden 25/4 - 17/10-60). 

I dette sommerhalvåret har vi hatt 43 framsyninger, og av disse 6 ganger på Bygdø folkemuseum og 

16 ganger for Båtservice og 16 ganger på Folkemuseets Restaurant.  

På Bygdø Folkemuseum: 

26. mai danset 8 par, Jan Martinsen spilte 

19. juni danset 7 par, Jan Martinsen spilte 

26. juni danset 8 par, Nomeland spilte 

14. august danset 7 par, Nomeland spilte 

11. sept. danset 7 par, Jan Martinsen spilte 

25. sept danset 6 par, Nomeland spilte 

17. mai danset 13 par på Valler skole i Bærum, Jan Martinsen spilte 

11. juni danset 12 par i Njårdhallen på Gardens dag, Bolstad spilte 

29. mai danset 8 par på Fylkeslagets stevne på Bygdø 

23. september danset 9 par i Samfunnssalen for Olso Arbeidersamfunn. 

Dessuten har 6 forskjellige par danset i alt 16 kvelder for Båtservice, Nomeland har spilt 15 ganger og 

Ivar Medås 1 gang. De samme har danset 16 kvelder for Folkemuseets Restaurant.  

41 medlemmer har deltatt aktivt i dansen i sommer. Dette tilsvarer ca 65% av medlemstallet.  

3. september deltok en del av lagets medlemmer i opptog og framsyning på Frogner stadion ved 

åpningen av Røde Kors-uken 1960. 

11. september begynte nytt kurs i gammel dans, 38 deltakere. Kurset varer i 12 uker. Holger Lindell 

er instruktør. 

Melding for halvåret 25. april - 17. oktober 1960. 

I denne tiden har Oslo Songdanslag hatt 9 øvingskvelder. Einar Kristiansen og Reidar Warme har vært 

instruktører og Søren Nomeland spillemann. 42 framsyninger. Disse er referert under ”Melding om 

leiken”. 2 kaffekvelder. Kaffikveld i Halli 30. mai. Siste sammenkomst før ferien. Underholdning av 

”den syngende vaktmester” og et 12 år gammelt dansepar i selskapsdans. Vi hadde sangkonkurranse 

mellom jentene og guttene - jentene vant. Karl-Kristian sørget for kaker og Grønolen for musikk. Til 

slutt var det takk til Einar for god instruksjon i året som gikk og ønske til alle om en god sommer. 

Kaffekveld i Storsalen 5. september. Mange gamle og nye medlemmer var samlet første gang etter 

ferien og hadde mye og snakke om. Som vanlig hadde Karl-Kristian skaffet kaker. Per Dugstad og 

Kolbjørn viste lysbilder og fortalte fra turen til Frankrike som en del av medlemmene gjorde i 

sommer. Grønolen sørget for musikken. 

Turer:  1. juli reiste medlemmer av laget + en del utenfra, i alt 24 stykker foruten spillemannen Svein 

Skjerdal fra Sogn til Nice på stor folklore-festival. Reisen gikk gjennom Sverige, Danmark, Tyskland, 

Frankrike, Italia, Østerrike, Tjekkoslovakia og Øst-Tyskland. Den varte i 3 uker. Finnland: En del andre 

av laget medlemmer var på samme tid i Helsingfors på det 19. Nordiske Bygdeungdomsstevne. 1. 

September reiste en del av lagets medlemmer sammen med 1 par fra B.U.L. og folk fra Båtservice til 

Danmark og danset i fjernsynet og på Tivoli. Turen var arrangert i forbindelse med ”De ytre 7” og 

varte ca. 3 dager. 

Den 25. juni giftet Bibbi Odden og Nils Klonteig seg. Laget sendte en liten presang. Den 9. juli giftet 

Wenche Fredriksen seg og venner i laget sendte en pen presang, og laget sendte en blomsterhilsen. I 

dette halvåret har laget hadd 2 teaterkvelder på Det norske Teatret: operetten ”Oklahoma” og Sigrid 



Undseths ”Husfrue”.  

Oslo Songdanslag har når: 83 betalende medlemer, derav 2 nye i høst, 12 passive og 4 permiterte. 

Laget har mottatt 18 brev og rundskriv og sendt 10. Styret har besluttet at bankkontinr. 23038 

Barneleikkurs og nr. 23096 reisekasse, til sammen kr. 501,58 blir ført over til hovedkassen. Styret har 

hatt 8 bokførte styremøter. Ellen (2. varamann) har vært til stede på 5 møter og Per-Inge (1. 

varamann) på 3 møter. 

Referatene og halvårsmeldingen er gjennomlest og underskrevet av formann Olav Øraker. 

Oslo, 12. oktober 1960 Inger Marie Skauby (sign) - sekretær - Olav Øraker. (sign) - formann - 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag mandag 17. oktober 1960 (Storsalen i N.B.’s gt. 22). 

27 medlemmer var til stede da Øraker ønsket velkommen. Vi begynte møtet med sangen ”De gamle 

fjell i syningom”. Formannen leste opp følgende sakliste som ble godkjent: 1. Årsmelding og referat. 

2. Regnskap. 3. Valg. a) Formann b) Kasserer c) Styremedlem d) 2. varamann e) Revisor f) Redaktør av 

”fantefølge” 4. Innkomne skriv 5. Innkomne framlegg 6. Ymse 

Elllen leste opp halvårsmeldinga da Inger ikke kom til stede før senere. Den ble godkjent uten 

merknad. Kassereren (Ekrem) gjennomgikk årsregnskapet og svarte på en del spørsmål i forbindelse 

med dette. Regnskapet ble så godkjent. 

Valget. Øraker har stått som formann i 3 år nå og Ekrem som kasserer i 5, og begge ville ha avløsning. 

Det var ingen som kunne klandre dem for det, hvor gjerne vi ville de skulle stå. Det kom opp en del 

forslag til stedfortredere for de som sto på valg. En del forslag ble etter hvert trukket tilbake, og man 

ble stående ved følgende: 

1. Formann. Forslag: 1 Håkon Wiik 2. Ingeborg Gytri 3. Hans Kveiland. Håkon Wiik ble valgt med 30 

stemmer, Ingeborg fikk 5 stemmer Hans fikk 1 stemme. 

2. Kasserer. Forslag om: 1. Ellen Røste 2. Ragnhild Wang 3. Ingeborg Gytri. Ingeborg Gytri ble valgt 

med 30 stemmer Ellen fikk 3 stemmer Ragnhild fikk 2 stemmer. 

3. Styremedlem. Forslag om: 1. Leif Lilleås 2. Eivind 3. Kolbjørn Røste 4. Karl Kristian. Kolbjørn ble 

valgt med 17 stemmer Leif fikk 8 stemmer Karl-Kristian fikk 6 stemmer Eivind fikk 4 stemmer. 

4. 2. varamann: Ellen R. ble gjenvalgt med håndklapp. 

5. Revisor. Ekrem ble valgt med håndklapp 

6. Redaktør til Fantefølge: Ragnar Sætre ble valgt med håndklapp. 

Etter en koselig kaffepause fortsatte vi med : 

Innkomne skriv:  Laget hadde fått brev fra Noregs Ungdomslag der de ber oss kjøpe luter à kr. 25,- pr. 

stk. til et påtenkt lagsbruk. Styret kom med forslag om å kjøpe luter for kr. 100,-, og det ble en del 

diskusjon om dette. Noen foreslo kr 200,- mens andre syntes kr. 100,- var nok. Per Dugstad, Eivind, 

Ingvald, Karl-Kr. og Børre foreslo kr. 200,-, og begrunnet stort sett forslaget med at Songdanslaget er 

et ganske stort lag med penger i banken. Grunnen til at Holger foreslo kr. 100,- var den at han mente 

det kunne være greit å ha litt å gi hvis det blivende lagsbruk skulle gå underskudd. Det ble til slutt 

enstemmig vedtatt at laget skulle kjøpe luter for kr. 200,-. 

Innkomne framlegg:  Songdanslaget skulle ha høstfest i Storsalen lørdag 12. november. Formannen 

leste opp innbydelsesbrevet som skulle sendes til en del andre lag. Det ble oppnevnt festkomité 

bestående av Asta, Ingeborg G., Annemor, Leif L., Ekrem og frue, Inger-Johanne, Margrethe og Håkon 

Viik, Per Dugstad og Inger M. Skauby. Styret skulle skaffe musikk, og det kom fram en del forslag om 

hva slags musikk som var ønsket. Vi skulle prøve å få 3-4 feler og muligens piano eller trekkspill.   

Etter at festen var diskutert, reiste Ekrem seg og takket Olav fra seg og laget for vel utført 

formannsjobb. Olav takket så styret for godt samarbeid og da spesielt Ekrem, og så ønsket han de 



nye styremedlemmene lykke til, og til slutt takket han for seg. Håkon Viik mente det ikke ville bli lett 

å overta, men lovte å gjøre så godt han kunne og ba om å få støtte av Olav i knipetak. Han takket for 

tilliten og ba medlemmene være aktive og gå til styret hvis de hadde noe å klage over. 

Ymse: Ragnhild syntes det var synd at Songdanslagets og BUL’s dansefester skulle komme på samme 

dag så ofte, og mente det måtte kunne gjøres et eller annet så kveldene kunne spres litt bedre. Olav 

hadde forsøkt i forbindelse med denne høstfesten, men det hadde vært nytteløst. Det ble så en del 

diskusjon om hva som skulle gjøres for at kassereren skulle slippe å sitte i kassen hver eneste øving. 

Det ble foreslått innbetaling av kontingent bare hver 14. dag eller bare en gang i måneden, men disse 

forslagene ble forkastet i tur og orden, og til slutt ble vi enige om å la kassereren selv velge hjelp når 

hus syntes hun trengte det. 

En del av medlemmene var misfornøyde med øvingen slik den drives nå, og syntes det var for mye av 

det gode at det nye leikkurset som er satt i gang får 3 timers øving hver mandag, mens de mente at 

de gamle danserne ikke fikk noen trening hvis de ikke ville følge nybegynnerne. Formannen sa at det 

antakelig kom til å bli bedre etter hvert, og at de gamle medlemmene også ville komme til å få 

trening. Møtet sluttet kl. 2315 med ”Å leva det er å elska”.  Inger Marie Skauly (sign) - sekretær - H R 

Wiik. (sign) 

Styremøte i N.B.’sgt. 19-10-60. 

Til stede var: Øraker, Wiik, Ekrem, Per Dugstad, Per-Inge, Kolbjørn, Ingeborg Gytri, Inger-Johanne og 

Inger. Ja, så var det gamle og det nye styret samlet, og det svirret av spørsmål og gode råd, og 

diskusjonen gikk i mange timer. Det viktigste på programmet, bortsett fra vaktskifte, var høstfesten, 

og alt begynner å gli nå, men så nærmer den seg også med raske skritt. Musikk og underholdning 

skulle ordnes, og det var forslag om at vi skulle bake bløtekaker selv. Styret var enig om at det var for 

liten tid til å lage en parodi over Italia-turen. Vi valgte Kolbjørn til viseformann. Etterpå diskuterte vi 

en del lagssaker, og Wiik mente vi burde telle opp skapene våre og assurere tingene. Han mente også 

at det var uforsvarlig å la håndopptakeren stå i Nordahl Bruunsgt, og han tilbød seg å ha den 

hjemme. Vi diskuterte også danseopplegget på øvingene og Wiik skulle prøve å få snakket med 

Reidar om tingenes tilstand. Han skulle også purre på Ragnar Sætre om brosjyrer som skal brukes i 

reklameøyemed for laget. Inger skulle skrive til Marit og spørre etter ”Fantefølge”. Møtet sluttet ca. 

kl. 2230. Midt i hadde vi en koselig kaffepause som kassen betalte. Det var bare fordi begge styrene 

var samlet. Inger M. Skauby (sign) - sekretær -  HRWiik (sign) - formann - 

27-10-60 danset 6 par i Namdalslaget. 

Programmet var: I kvell er eg glad, Bind deg ein blomekrans, Sekstur fra Namdal, Feiar m/vals, 

Åttetur m/mølle, Vesle jenta mi, Pols, Telegangar, Reinlender (gammal). Nomeland spilte. 

Styremøte i N.B’sgt. 2-11-60. 

Til stede: Wiik, Kolbjørn, Ingeborg, Inger-Johanne, Per-Inge og Inger. Formannen ønsket det nye 

styret velkommen og leste saklisten. 

Innkomne skriv: Fra Noregs Ungdomslag om dikteren Tor Jonsson. Forslag om utlodning av bokpakke 

i forbindelse med ungdomsdagen 13. nov. 1960. Vi ble enige om å ta det på kaffekvelden 14-11-60. 

Fra Oslo Røde Kors med spørsmål om loddselgere, medlemmene oppfordret til å selge. Fra Oslo 

Fylkeslag med opplysning om Bygdelagskoret og Musikklaget i Bondeungdomslaget. Medlemmene 

oppfordret. Fra Noregs Ungdomslag vedr. fjernsynsopptaket i Wien eller München med 

danseprogram. Wiik foreslo at laget skulle ha 1 times medlemsmøte i forbindelse med kaffekveldene 

slik at så mange som mulig av medlemmene kan være orientert med lagsarbeidet. Han foreslo også 



dagsorden for det første medlemsmøte. Vi skrev konvolutter og sendte innbydelsesbrev til passive 

medlemmer i forbindelse med høstfesten. Opplegg for festen: Musikk er ordnet. Det blir: Kjetil 

Løndal, Ivar Medås og Erik Grønolen. Servise var bestilt, men kopper måtte bestilles på ”Kaffestova”. 

Pølser skulle bestilles av Johannes. Poteter fra Oslo Potetskrelleri. Forslag om å bestille bløtkake av 

Carl-Kristian, Einar og Annemor leder dansen, Ragnar Sætre skal være toastmaster. Snakke med 

Reidar om et par danser for framsyning. Valg av sanger på mandag. Legge ut liste med fortegnelse 

over deltakerne.  Inger M. Skauby (sign) - sekretær - HRWiik (sign) - formann - 

Lørdag 12. november gikk festen av stabelen i Storsalen. Det var ca 120 stykker til stede. Bordene 

var nydelig dekket med vakre blomster og levende lys, og flagg og fane var kommet opp. Festen 

begynte ca kl. 1930 og formannen ønsket velkommen og bad til bords. Vi fikk pølser og potetstappe 

og lagerøl. Etterpå var det kaffe og kringle. Ragnar Sætre var toastmaster, men da det ikke var meldt 

seg noen taler, talte han litt selv om tidligere frierier og slike ting. Røysland sang noen stubber og så 

ble salen ryddet for onkel Harald og de 4 barna han hadde med seg og vi fikk se førsteklasses 

akrobatikk og selskapsdans og høre mye morsom visesang. Etterpå fikk vi selv slippe til og dansen og 

leiken gikk lystelig i mange timer, helt til vi sluttet ca. kl 24 med ”Å leva, det der å elska”. Det var 

Reidar og Annemor som ledet dansen og Ivar Medås og Grønolen var spillenenn.  Inger Marie Skauby 

(sign) - sekretær - HRWiik (sign) - formann  - 

Kaffekveld i Storsalen 14. november 1960. 

Ca. 60-65 medlemmer var samlet til restefest og kaffe i Storsalen og Nomeland og Grønolen spilte til 

gutene dansa og gjentene gret. Mange av leikskjeideltakerne hadde også funnet vegen, og vi spiste 

resten av pølsene fra lørdagsfesten, og sang og leikte. Holger ledet leiken, Inger-Johanne hadde bakt 

en stor, flott bløtkake som ble loddet ut. Vi sluttet ca. kl. 23 med ”Det var i kveld”.  Inger Marie 

Skauby (sign) - sekretær - 

Tirsdag 22. november danset 6 par for Pelle i losje ”Folkeviljen”. Nomeland spilte. 

Fredag 25. november danset 6 par på Frongerseteren for Båtservice. Nomeland spilte. 

Tirsdag 29. november danset 7 par i Oslo Handelstands forbud (Foreningen Oslo) for Båtservice. 

Nomeland spilte. 

Styremøte i N.B.’s gt. 23/11-60. 

Tilstede: Wiik, Per-Inge, Kolbjørn og Ellen. (Wiik hadde glemt å si fra til Inger-Johanne Holm) 

Dagsorden: Medlemsmøte ble fastsatt til den 12/12-60. Spørsmål som her vil bli drøftet; at hvorfor 

gamle medlemmer ikke er til stede på mandagsøvingene, om man skulle skrive brev til alle som 

begynte på kurs i høst. Forslag om at Einar, Annemor eller fru Winsrygg skal spørres om en av dem er 

villig til å rettleinga under dansen fra kl. 19-20. Reidar må være tilstede på et møte for å legge frem 

sitt forslag til opplegget av dansen på nyåret. Reidar visste ikke at han skulle få med nye medlemmer. 

Forslag om 3 standard program, som vi tar tiden på, og som alle aktive dansere må kunne. Eks. 10 

min, 20 min og 30 min. program. Brosjyrene. Komiteen som har med brosjyrene å gjøre, må gjøre 

fortgang i forsendelsene, og bestemme seg for nynorsk el. bokmål. Styrets forslag: bokmål. De må 

også finne ut hvilke organisasjoner som skal få dem. Luciafesten i Karlstad. Minste antall som reiser 

er 20. Forsøke å få tak i buss, sammen med B.U.L. Betaling for framsyninger. For en kulturell aften, 

ingen betaling, mens foreninger vi danser for, må betale. Dette er styrets forslag. Vannfør Ungdom. 

Flertallet i styret stemte for ikke å gi penger. O.S.L. gir hvert år en bestemt sum til Norsk Folkehjelp. 



Forslag om medlemsmøte en gang i måneden, som skal begynne kl. 1930. Tur til Hønefoss på nyåret? 

Lagets merke mer ”frem i lyset”.  Ellen Røste (sign) - 2. varamann -  HRWiik (sign) 

Styremøte i Storsalen, før medlemsmøte. Den 12/12-60. Kl. 1900. 

Tilstede. Wiik, Ingeborg, Inger-Johanne, Per-Inge, Kolbjørn og Ellen. Her ble det bare tid til å diskutere 

litt om det som stod på dagsorden for medlemsmøtet kl. 1930 samme kveld. Det er satt frem forslag 

om at litt udervisning av sang, bør bli satt i gang på nyåret. Sang fra kl. 20-2030, dans kl 2030 - 22 og 

særdanser fra kl. 22-2230, var et forslag. Tor Skauge kunne kanskje ta seg av sangundervisningen? 

Hvem skal rettleiinga deles på?   (Kommentar: Ikkje noko underskrift, men skrive av Ellen Røste.) 

Medlemsmøte 12-12. 1960. 

På det første medlemsmøte var ca 50 av medlemmene tilstede.  

Dagsorden. 

1. Assuranse av lagets eiendeler. Lagets eiendeler er ikke brannassurert. Dette skulle nu bli gjort. 

Annen assuranse haes. 

2. Opplegget for dansen på nyåret. Det ble vedtatt at man ikke skulle skrive til de som hadde ”hoppet 

av” etter hvert i løpet av høsten, men fortsette videre med de man har tilbake av de nye. Reidar 

fortalte om hvordan hadde tenkt seg rettleinga på nyåret, men dette var basert bare på øvede 

dansere, også de nye fra høst semesteret. Han ville spesialisere seg på gruppeøving, lære danserne 

og opptre, og som han uttrykte, en ”fargelegging ” en mer individuell trening. Vi har ikke tid til bare 

og more oss selv, men må også more andre. Han kom med et forslag om at vi skulle begynne sangen 

kl. 1945, og en 15-20 min utover, da alle var enige i at vi trengte sangøvelser. Det ble gjort mange 

forslag om hvordan de ”tre avdelinger” skulle inndeles etter klokken. Han ville også gjerne få 

gjennomført at de øvede dansere, lærte seg 3 standard program med forskjellig tid. Til sist 

poengterte han at dette var et forsøksår, en tillatelse som var blitt gitt ham av det gamle styret. Man 

ble enig om å spørre fru Winsrygg om hun var villig til å ta seg av dansene den første timen på 

kvelden. Det ble også bemerket at det var så få dansere som hadde bunad. Nu var tiden inne til å ta 

seg en kaffepause.  Ellen Røste (sign) 

Post 3. Betaling for dansingen. Wiik nevne at slik det var nå, ble det utbetalt 10,- kr. til hver danser 

for framsyningene for Båtservice og ingenting for andre framsyninger. Det var kommet klager på 

denne ordningen, og han oppfordret medlemmene til ordskifte. De som uttalte seg var følgende: 

Ekrem, Øraker, Per Dugstad, Ragnhild, Eivind, Ingvald, Asbjørn, Einar, Karl-Kristian, frk. Huse, Leif og 

Holger. Det var en mengde forskjellige meninger, men stort sett var det enighet om å beholde de 10,- 

kr. som medlemmene fikk for Båtservice-dans og la styret avgjøre de andre framsyningene i hvert 

enkelt tilfelle. 

Post 4. Forslaget om medlemsmøte i forbindelse med kaffekveld en gang i måneden. Det var stor 

interesse for forslaget, og enighet om å prøve å få det gjennomført. Det var en del ting til som også 

skulle vært med på dagens program, men klokken var allerede blitt for mange, så vi sluttet møtet 

med å slå ring og synge ”Å leva det er å elska”.  Inger Marie Skauby (sign) - sekretær -  HRWiik (sign) 

Styremøte hos Inger-Johanne 16-12-60. 

Til stede var: Wiik, Ingeborg, Inger-Johanne, Kolbjørn og Per Inge.  

På møtet ble drøftet juletrefesten som skal haldes i Storsalen 2. jan 61 og hvor styret skal være 

festkomite. Wiik hadde gjort flere forsøk på å få tak i ungdomspresten i Oslo, Olav Haaje, men da kan 

ikke var å treffe, hadde han henvendt seg til K.F.U.M. og fått sekretær Sachariassen til å komme i 

stedet. Wiik hadde også snakket med Varme og fått ham til å lede dansen. Maten ble drøftet og 



styret ble enig om at det foruten kaker skulle servere påsmurte lefser og rundstykker. 

Inngangspengene ble satt til kr. 4,- For å få inn flere penger skulle Wiik skaffe en kasse epler til kr 15,- 

som vi kunne lodde ut. (Etter styremøte som vart ca, 1 t. hadde vi innvitert det gamle styret for å 

utveksle meninger og å hygge oss) Inger J. Holm (sign) 

Den 16. desember var det gamle og det nye styret med koner invitert til Inger-Johanne. Vi fikk 

servert et utsøkt julebord og hadde på alle måter en hyggelig aften. 

Mandag 19. desember hadde Songdanslaget julemøte i Storsalet. Det var møtt frem ca.   stykker, og 

møtet begynte ved 20- tiden. Festkomiteen hadde gjort godt arbeid, og bordet var nydelig pyntet i 

stjerneformasjon og med levende lys alle vegne. Vi fikk servert rykende varm risengrynsgrøt med 

smørøye og saft og vann. Etterpå var det kaffe og kaker og dans. Nomeland og 12 dansere måtte 

dessverre på Frognerseteren for Båtservice, men Ivar Medås hoppet opp med fela og Grønolen med 

trekkspillet, så dansen gikk lystig over tiljene likevel. Senere på kvelden kom dessuten Frognerseter-

farerne tilbake og var med til siste slutt. Klokken ½12 slo vi ring og sang ”Å leva det er å elska”.  Inger 

Marie Skauby  (sign) - sekretær - H. Wiik (sign)  

Styremøte hos Wiik 30-12-60.  

Tilstede var: Håkon, Ingeborg, Inger-Johanne og Inger. Styret ble enig om at Inger skulle kjøpe 4 

plastduker (25/1-61 duker), Håkon kjøpe lys, Inger-Johanne og Ingeborg bake Swiss-rull og Margaret 

vannbakkels. Pølse og mat ellers skulle bestilles hos Mimmi. Dansen på nyåret. Kalle sammen til 

styremøte med Magnhild og Reidar for å få leder til den første timen med nybegynnere. Få Manghild 

til å ta 1 time før styremøtet Karl-Håkon Wiik skulle lage utlodningsgevinst med frukt og godter. I.M. 

Skauby - sekretær - H. Wiik (sign) 

Julefest i Storsalen 2. januar 1961. 

Klokken 8 ba formannen til bords. Bordet var festlig pyntet i rødt og grønt rundt juletreet som gikk 

helt i taket, også ble det båret inn fat på fat med rundstykker, julekake, lefse på Norfjords vis, 

vannbakkels og rullekake. Vi sang og koste oss og Sachariassen talte litt over stjerner og korset. 

Etterpå gikk vi rundt juletreet og lekte og sang og hadde konkurranser med appelsiner til premier, slik 

at julematen rant av oss. Musikken hadde riktignok gjort svenske av seg men Trygve spilte det vi 

trengte og Reidar ledet leik og dans, så det hele gikk som en drøm. Formannen leste opp takkekort 

som vi hadde fått fra Else-Marie for blomster til henne på sykehuset. Den flotte fruktkurven ble 

vunnet av Øraker og trøstegevinsten med bare appelsiner av Mimmi. Vi sluttet festen ved 11-tiden 

med å synge ”Det var i kveld”.  Inger M. Skauby (sign)  - sekretær -  H.R.Wiik (sign) - formann - 

19/1-61 Danset for Gudbrandsdalslaget 6 par. 

Styremøte i N.B.’sgt. 25. januar 1961. 

Til stede: Håkon, Kolbjørn, Inger-Johanne, Ingeborg, Per-Inge og Inger. Ingeborg fortalte litt om 

finansene etter pølsefesten, julemøtet og juletrefesten. Styret ble enig om at vi fra nå av helst skal 

prøve å sende sirkulære i stedet for å annonsere fester o.l., og ved siden av sette opp skikkelige 

plakater. Vi ble enige om at styret (festkomiteen) skulle slippe å betale på årsfesten før jul. Håkon og 

Kolbjørn har ryddet i skapene og kastet ting vi ikke trenger. Inger skulle ta med ringperm til gamle 

sanger. Vi priset innholdet i skapene for brannforsikringens skuld. Vi kom til kr.     Håkon skulle ta 

med en del ting hjem og gjøre dem i stand. På mandag skulle vi bli enige om forsikringssummen. 

Styret ble enig om at vi neste kaffekveld skulle ha fremme alle gaver og ting som Songdanslaget har 



fått gjennom tidene, ellers har vi jo ingen glede av det. Styret skulle ta seg av kaffekvelden den 13. 

februar. Vi skulle koke kaffe selv for å gjøre det så billig som mulig. Håkon skulle be Grønolen komme 

å spille. Ingeborg skal kjøpe 14 meter hvit plastduk til kaffekvelden 13/2-61. Håkon har fått brev fra 

Ringerike Folkehøgskole om framsyning der 18. februar. Det skulle være fest i B.U.L. samme helg, så 

styret mente det ville bli vanskelig å få dansere. Det var snakk om å leie buss. Videre var det forslag 

om å kombinere dansekvelden med en skitur søndag. Brev fra B.U.L. om stor fest 18. februar. 

Brosjyrekomiteen hadde satt opp et forslag til brev til organsasjoner m.v. hvor laget tilbyr seg å 

danse. Hodet på brevet skulle være felespiller og dansere. Skriv frå Oslo Fylkeslag om lagleierkurs på 

3 kvelder i vårsemesteret 1961. Kveldene var: 3/2, 17/2 og 3/3 i Halli, alle gangene kl. 1930. Ingeborg 

skulle undersøke hvor lenge de eldste betalende medlemmene hadde stått i laget i tilfelle 

oppnevnelse til æresmedlemmer. Vi drakk kaffe en liten stund, og fortsatte så. Håkon hadde prøvd å 

få tak i Reidar og fru Windsrygh til styremøtet, men ingen hadde hatt tid. Vi ble enige om å sette alt 

inn på å beholde fru Winsrygh, da alle mente laget ville ha utbytte av det. Vi skulle prøve å få flere 

dansere, særlig gutter, fra andre bygdelag og leikkurs. Håkon skulle ringe Reidar og be om å få en ½ 

times program for framsyning. Holger fikk en liten påskjønnelse for instruksjonen før jul og fri adgang 

i laget fra jul til sommeren. Håkon har snakker med Tor Skauge og Reidar om å ta litt 

sangundervisning så ofte som mulig, helst hver gang. Styremedlemmene skulle prøve å finne ut noen 

danser for program til framsyninger. Det var forslag om litt mer program på kaffikveldene. Håkon 

skulle kjøpe en kasse epler for utlodning på kaffekvelden den 13.2.61. Styremøte i 3 timer og 1 

kvarter.   

17/2-61 Dans på Frognerseteren 6 par. 

18/2-61 Tur til Ringerike Folkehøgskule 

16/2-61 Dans i Samfundssalen   H.R.W. (sign) 

Styremøte hos Ingeborg Gytri, Sinsenvn. 32, 17/3 - 61 

Tilstede var Wiik, Per-Inge Venås, Kolbjørn Røste, Ingeborg Gytri, Inger-Johanne Holm. Følgende 

saker ble drøftet: 

1. Noregs Ungdomslag’s årsmøte landsstemne i Tingvoll 30. juni - 2. juli - 61 Per-Inge mente at vi til 

dette stevnet burde sende en ”ring ” for på den måten å få Oslo Songdanslag bedre kjent. Styret var 

enig i dette og Wiik skulle undersøke mulighetene. 

2. Utenlandsturer sommeren og høsten -61. Ragnhild har kommet med forslag om å delta i ”Norsk 

Uke” i N. England 21.-30. okt. Wiik mente at det også var tre andre turer 2 turer til Frankrike i tiden 

13-16 juli og 20-21 juli og 1 tur til Finland 1-2 juli. Denne siste kolliderer med årsmøte på Tingvoll. 

Styret vedtok å kunngjøre alle 4 i laget på neste kaffekveld. 

3. Fra Tiltaksnemnda i Lillehammer har vi fått brosjyre over div. hoteller o.l. hvor foreninger og 

bedrifter har møter og hvor div. kongresser blir holdt. Styret mente at vi burde sende noen av våre 

trykte brosjyrer dit, og Inger-Johanne lovet å sette opp et brev til tiltaksnemnda over påske. 

4. Arkiv: Styret skulle sette opp en liste over lagets eiendeler hvor medlemmene må kvit. når noe skal 

lånes. Ekrem har sagt seg villig til å ha ansvaret for dette. Wiik skulle henvende seg til Martin 

Halleland for å høre om han skulle ha noen av de gamle protokollene. 

5. Reidar Varme har kommet med forslag om å sette i gang et ”framsyningsleiarkurs”. Han er villig til 

å ta det på en lørdag etterm. til ca 6-½7 og fortsette påfølgende søndag. Styret mente at vi apsolutt 

måtte motta tilbudet fra Varme så vi kunne få flere som kunne lede dansen ved fremsyninger. Wiik 

har forhørt seg i Fylkeslaget og det var mulighet for å få lokale i N.B.’sgt. en lørdag ettermiddag og 

søndag formiddag. 



6. Anskaffelse av merker til utdeling på festen i Storsalen 22/4-61. 

7. Valg av representant til Fylkeslagets Leikråd. Det skal velges en representant fra hver leikaring, 6 i 

alt, som skal samarbeide med Fylkeslagets ”Leikråd” når det gjelder for eksempel fester for å unngå 

”kollisjon”. Styret mente at Wiik som Oslo Songdanslags formann burde velges som vår representant. 

Dette vil bli foreslått for lagets medlemmer på neste kaffekveld. 

8. Øraker har skrevet et stykke i Olivant om Oslo Songdanslag fra laget ble stiftet og opp til i dag. Wiik 

foreslo å få stykket lest opp på neste kaffekveld dersom det ble tid (Sætre kommer med Fantefølje) 

hvis ikke foreslo han å få artikkelen stensilert og delt ut til medlemmene. 

9. Kaffekvelden 20/3-61. Styret som skulle være festkomité ble enig om å dekke småbord og servere 

selvkokt kaffe og rundstykker. 

Laget har sendt konfekt til Ingebjørg Edland som er på rekreasjon i N. Odal og blomster til Inger 

Skauby da hun reiste til England. Laget har fått kort fra Ingebjørg og brev fra Inger som begge syntes 

det var hyggelig at vi hadde husket på dem. Forslag fra Wiik om en hyggetur for Laget over påske. 

Forslag vil bli satt op til neste kaffekveld.  Inger Johanne (sign) styremedlem (vikar for Inger Skauby) 

H.R.W. (sign) 

Kaffekveld i Storsalen 20/3-61. 

Festkomiteen hadd stått i, kokt kaffe og smurt på rundstykker i metervis, men fremmøtet var 

dårligere enn ventet (ca 35-40 stk.). Stemningen var litt matt til å begynne med, men så spilte 

Grønolen opp til ”Tyven - tyven” og da ble det liv i hele forsamlingen. Ved kaffen leste Øraker opp sitt 

innlegg i Olivant om Oslo Songdanslag fra starten og opp til i dag. Sætre hadde et innlegg i 

”Fantefølge” om Norske folkeviser som vi skulle få forts. på senere. Wiik ble valgt med handklapp til 

representant til Fylkeslagets Leikråd. Varamann ble Olav Øraker. Wiik kom med en kort redegjørelse 

om Oslo Fylkeslags årsberetning. Han minnet også om landsstemne i Tingvoll, div utenlandsturer og 

framsyningsleiarkurs. Etter kaffepausen fortsatte vi med dans og leik til ca. kl. 23. Nomeland og 

Grønolen spilte.   Inger-Johanne (sign)  H.R.W. (sign) 

I Bankfunksjonærenes Samfund 23/3 danset 8 par for Ellen Charlotte’s danseskole. Nomeland spilte. 

Den 25/3-61 giftet Martha Larsen og Arvid Andersen seg. Venner i laget sendte gave (tinnfat + vase) 

og laget sendte blomster. 

I Sven Brunsgt 7II 8/4-61 danset 5 par for Døves kvinneforening. Nomeland spilte. 

I Universitetets Aula 9/4-61 danset 8 par for Studentersamfundet. Norsk folkeminnekveld. 

Nomeland og Gjermund Haugen spilte. 

Styremøte 13/4-61 holdt i Kaffistova N.B.sgt. da møterommenen var opptatt, kl. 

Til stede var: Wiik, Kolbjørn, Ingeborg Gytri, Per-Inge, Per Dugstad. Inge-Johanne kom litt senere. 

Følgende saker ble drøftet: 

1. Tur med framsyning til Ungdomslaget i Maridalen, med etterpå-tur til hytta til Per Dugstad. 6 par 

skal være med på framsyningen. 

2. Søknad om salene for kommende sesong 61/62. Det ble bestemt å søke om 2 lørdager i Halli og to 

lørdager i Storsalen + fast mandag i Storsalen. 

3. ”Framsyningsleiarkurset” ble lagt til 11. mai (Kristi Himmelfartsdag) dersom det passer for Reidar 

Varme. 

4. Forespørsel fra Emma Hjort’s hjem i Bærum om vi kunne danse der på formiddagen 17. mai. Styret 

mente at vi burde si ja til dette, og formannen foreslo at vi kunne besøke andre hjem, sykehus o.l. på 

samme turen. 



5. Utsending til Leangkollen i Pinsen. Wiik tar på seg dette. 

6. Folkedanskveld i Storsalen 22/4-61. Som underholdning vil vi prøve å få en film eller lysbilder fra 

Mørekanten for evt. å få vervet noen deltakere til Tingvoll. 

7. Halvårsmøte 24/4-61. På valg står foruten de faste etter loven også Ellen Røste (varamann) og 

Kolbjørn Røste (nestformann) som skal reise herfra i midten av mai. 

8. Det ble besluttet å sende et skriv til alle medlemmene, også de passive, og minne om festen i 

Storsalen 22/4 og halvårsmøtet 24/4-61. Dessuten skulle vi nevne ”Framsyningsleiarkurset” 11. mai, 

landsstemnet i Noregs Ungdomslag 29. juni - 2. juli, lærerkurset i folkedans på Voss Fokehøgskole 23. 

juli - 5. aug. samt dansen på Emma Hjort og evnt. andre hjem eller sykehus 17. mai. Styremøtet varte 

til kl. 22.  Inger-Johanne (sign)  H.R.W. (sign) 

I Samfundssalen 16/4-61 danset 4 par for Nordisk Danseunion. Nomeland spilte. 

Folkedanskveld i Storsalen 22/4-61 kl 2000 

Frammøtet var ganske bra 128. Det var mange kjente ansikter både fra BUL og Sogn og 

Fjordaneringen. Av Songdanslagets egne medlemmer burde det vært flere. Som spillemann hadde vi 

Nomeland, Medaas og Bolstad. I en kort pause ved 22 tiden underholdt Medaas med visesang. Etter 

pausen fortsatte Medaas og Bolstad å spille (Nomeland måtte gå litt tidligere) og dansen fortsatte til 

kl. 2330. Immimellom dansen haddde vi litt leik som ble ledet av fru Winsrygg.  Inger-Johanne (sign) 

H.R.W. (sign) 

Melding om leiken i tiden 17. okt. -60 - 24. april -61. 

I dette vinterhalvåret har Oslo Songdanslag hatt 13 framsyninger. Herav 8 betalte framsyninger og 5 

gratisframsyninger. Dette er adskillig flere enn vi hadde i vinterhalvåret -59 -60. 

For Båtservice har vi hatte 4 framsyninger: 

25. nov. -60 danset 6 par på Frognerseteren, Nomeland spilte 

29. nov. -60 danset 7 par i Oslo Handelsstands Forening, Nomeland spilte 

19. des. -60 danset 6 par på Frognerseteren, Nomeland spilte 

17. febr. -61 danset 6 par på Frogmerseteren, Nomeland spilte 

16. febr. -61 danset 6 par for Oslo Samvirkelag i Samfunnssalen, Bolstad spilte 

23. mars -61 danset 8 par for Ellen Charlotte’s Danses. i Bank.f. S. Nomeland spilte 

9. april -61 danset 8 par for Studentersamfundet i Univ. Aula, Nomeland og G. Haugen spilte 

16. april -61 danset 4 par for Nordisk Danseunion i Samfunnssalen, Nomeland spilte 

Foruten disse betalte framsyningene har vi hatt følgende gratis framsyninger. 

27. okt. -60 danset 6 par i Numedalslaget 

22. nov. -60 danset 6 par for Pelle i losje ”Folkeviljen” Nomeland spilte 

19. jan. -61 danset 6 par i Gudbrandsdalslaget 

18. febr. -61 danset 6 par på Ringerike Folkehøgskule, Medaas spilte 

8. april -61 danset 5 par for Døves Kvinneforening Nomeland spilte 

Melding for halvåret 17. okt. -60 - 24. april -61. 

I denne tiden har Oslo Songdanslag hatt 18 øvingskvelder. Reidar Warme har vært instruktør fra kl 

20-22 og Magnhild Winsrygg har instruert nybegynnere fra kl. 19-20. Søren Nomeland spillemann. 13 

framsyninger som er referert under ”Melding om leiken 17/10-60 - 24/4-61”. 2 festkvelder i Storsalen 

N.B.gt 12/11-60 og 24/4-61. 1 julemøte, 1 juletrefest, 3 kaffekvelder, 1 tur.  

På festkvelden 12/11-60 ble det servert pølser, potetstappe og øl, med etterfølgende kaffe og 



kringle. Ragnar Sætre og Røysland underholdt mens vi satt ved bordet, senere på kvelden kom onkel 

Harald med 4 barn som viste moderne selskapsdans og akrobatikk. Songdansen ble ledet av Annemor 

og Reidar Warme. Medaas og Grønolen var spillemenn.  

På festkvelden 23/4-61 var det ingen servering. Nomeland, Medaas og Bolstad var spillemenn og fru 

Winsrygg ledet songdansen. I pausen underholdt Medaas med visesang. 

Julemøtet ble holdt i Storsalen 19. des - 60. Det var leik og gammel dans. Ivar Medaas og Grønolen 

sørget for musikken.  

Juletrefesten ble holdt 2. jan -61. Festtalen ble holdt av sekretær Sachariassen i K.F.U.M. Etter 

serveringen var det gang rundt juletreet, og senere på kvelden leik og dans. Warme arrangerte og 

ledet forskjellige juleleker og konkurranser. 

Kaffekveld 14. nov. Det var uventet stort fremmøte (ca 65 stk.) så restene fra ”pølsefesten” forsvant 

som dugg for solen. Nomeland og Grønolen spilte og stemmningen var på topp helt fra begynnelsen 

av. 

Kaffekveld 13. februar. Det ble vist film fra turer laget har hatt. Lagets gaver fra forskjellige turer og 

anledninger var også satt frem. Grønolen og Nomeland spilte. 

Kaffekveld 20/3-61. Det tok litt tid før det ble sving på dansen. Fremmøtet var dårlig (ca 35 stk) og 

mange var upresise. I kaffepausen leste Øraker sitt innlegg i Olivant og Sætre hadde et innlegg i 

Fantefølge om Norske Folkeviser. Wiik kunngjorde div. utenlandsturer, Noregs Ungdomslags 

landsstemne i Tingvoll og Reidars forslag om å holde et framsyningsleiarkurs. Dessuten kom han med 

en kort redegjørelse om Oslo Fylkeslags årsmøte. Som repr. til Fylkeslagets Leikråd ble valgt Wiik med 

Øraker som varamann. Etter kaffipausen fortsatte vi med leik og dans. Nomeland og Grønolen spilte. 

Tur. Lørdag 18. februar drog ca 20 av lagets medlemmer med buss til Ringerike Folkehøgskule hvor vi 

hadde en framsyning og ellers hyggelig samvær med skolens lærere og elever og andre innbudte. 

Sigbjørn B. Osa holdt et foredrag om seg selv og sine turer, både her hjemme og i utlandet, som fikk 

oss til å glemme både tid og sted. Det ble midnatt før vi sa farvel og satte kursen hjemover igjen. 

Den 25. mars giftet Martha Larsen og Arvid Andersen seg. Venner i laget sendte en presang (et 

tinnfat + vase) og laget sendte en blomsterhilsen. 

Oslo Songdanslag har nå 55 betalende medlemmer 22 passive 6 permiterte 1 æresmedlem (Gustav 

Pettersen) og 1 gratismedlem (Astri Eriksen). Laget har mottatt 33 brev og rundskriv og sendt 14. 

Styret har hatt 9 bokførte styremøter (1. varamann) Per-Inge har vært tilstede på 5 møter og (2. 

varamann) Ellen har vært tilstede på 2 møter. Referatene og halvårsmeldingen er gjennomlest og 

underskrevet av formann Håkon Wiik.   

Oslo, 24. april 1961. Inger-Johanne Holm (sign) styremedlem. H.R.W. (sign) formann 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag mandag 24. april - 61 i Storsalen Nordal Brunsgt. 22. 

35 medlemmer var tilstede da Wiik ønsket velkommen. Vi begynte møtet med å synge ”Opp av 

krakken” og ”Aksel Tårn”. Formannen leste opp følgende sakliste som ble godkjent. 1) Årsmelding og 

referat 2) Regneskapsutdrag 3) Innkomne skriv 4) Valg 5) Ymse. 

1. Inger-Johanne leste opp referat fra forrige halvårsmøte og halvårsmeldinga. 

2. Kasserern, Ingeborg Gytri, kom med en kort regnskapsoversikt og svarte på noen spørsmål i 

forbindelse med dette. Regnskapet ble så godkjent. 

3. Innkomne skriv. Noregs Ungdomslag’s årsmøte i Tingvoll 30 juni - 2 juli - 61. Da ingen av 

Songdanslagets medlemmer ennå hadde fått sikker beskjed om sommerferien ble valg av 

representant (evnt. en framsyningsring) til dette årsmøtet utsatt. Leikrådsmøte på Leangkollen 20-22 

mai - 61. Holger som var lagets representant i fjor sa at han hadde godt utbytte av møtet, og beklaget 



samtidig at hans referat derfra var kommet styret i hende så sent. Ragnhild ville gjerne få være lagets 

representant i år. Per Dugstad mente at det også ville være en fordel om Wiik eller Øraker som 

representanter i Leikrådet kunne møte. Reidar Varme sa at dette var det viktigste møtet i Rådet og 

mente at vi burde sende så mange representanter som vi hadde anledning til. Wiik skulle undersøke 

hvor mange rep. Oslo Songdanslag hadde lov til å sende og komme tilbake til saken senere. Tur til 

Maridalen. 6. mai skal 6 par danse i Maridalen for Ungdomsforeningen der (Movatn Vell). Per 

Dugstad inviterte danserne og ellers alle fra laget som hadde lyst til ”hyttekos” etterpå i Rundmyrvn. 

11, Movatten. De som ikke kunne være med på lørdag var velkomne opp på søndag. 

Framsyningsleiarkurs 11. mai -61. Reidar kom med en kort utgreiing om hvordan han hadde tenkt å 

legge dette opp. 

Det ble diskutert hva vi skulle gjøre mandag 1. mai, om vi skulle ha vanlig øving eller fest. Ingen var 

særlig stemt for vanlig øving på denne dagen. Ekrem nevnte at laget tidligere hadde hatt fest 1. mai 

og at den var veldig vellykket. Øraker mente at det her var en sjangse til å få penger i kassa, men at vi 

burde avertere med ”Festkveld” i stedet for ”Folkedanskveld”. Varme mente at vi ikke måtte blande 

inn moderne dans på våre fester, det ville være å ”kjøpe kronene for dyrt”. Wiik leste opp §6 i lovene 

hvor det står at på fester som laget får i stand skal det bare være leik og gamal dans. Per Dugstad 

mente at det ikke var snakk om å få i stand noen ”Rela-fest” men at det gjaldt å få tak i en virkelig 

god trio f. eks. (gitar, trekkspill og fele) som kunne spille vanlig gamal dans. Eivind holdt på 3 feler, 

men dette og evnt. annen underholdning ble det overlatt festkomitéen å sørge for. Som festkomité 

ble valgt: Ragnhild Wang, Ruth Årnes, Per Dugstad, Per Skjellum.  Inger-Johanne Holm (sign) 

Etter en hyggelig kaffipause repeterte formannen planene for festen 1. mai. Man skulle spørre Osa, 

og Gjermund Haugen samt prøve å få Maridalslagets trio til å spille til gammel dans. Det blir tevling i 

bygdedans lørdag den 3/6-61 på Folkemuseet. Bygdøy stevne blir i år den 4/6-61. Det blir leikkurs på 

Voss fra 23/7 - 5/8-61. 

Valg! Øraker var formann for valgnemnden. De øvrige var Bodil og Ingeborg. Det skulle velges 3 

styremedlemmer etter Inger S., Inger-Johanne og Kolbjørn. Ny skrivar: Annemor eller Ragnhild. 

Annemor 13 Ragnhild 19 den nye skrivaren. Inger-Johanne ble valgt om igjen. Ny etter Kolbjørn: Per 

Dugstad, Leif Lilleås. Leif Lilleås: 21. Per D: 15. Leif Lilleås nytt styremedlem. Valg av 1. varamann 

etter Per Inge Venås. Forslag: Per Skjellum, Per D, Carl Christian, Ingvald H. Per S. 22. Ingv. H. 13. Carl 

Christian 3. Per Skjellum ny 1. varamann. Valg av 2. varamann etter Ellen-Ingerid. 2. varamann ble 

Ruth Aarnes, valgt inn med håndklapp. Ny bunadsjef: Bodil. Ny revisor: Asta Thorp. 

Siste punkt: Eventuelt. 

Håkon Wiik er vår utsending til Leikrådet 1. møte fredag 28/4. En lovkomitée utarbeider lover for 

rådet, som Oslo Fylkeslag var enig i. Et lag fremmet forslag om utdeling av dansene, da det var to lag 

som hadde all dansing. Opplegger for stevne på Bygdøy måtte behandles. Leikrådet har ingen 

myndighet, skal bare komme med forslag til leikrådgiveren. Lindell påpekte at han synes ikke det var 

riktig at nye lag skulle få ha framsyninger med en gang. De skulle også måtte opparbeide en 

”kundekrets” selv. Øraker var interessert i å vite hva som skal danses på Bygdøy i sommer, dvs om 

det var lagt opp noe program. Forslag til den ene dansen på stevne 4/6-61. 1. Sverddans 2. Bendik og 

Årolilja, 3. Vårblå himmel i mars 4. Vardevakt (men den har blitt danset noen ganger før, ble det sagt. 

Tilslutt takket formannen det gamle styret for godt samarbeid og ønsket det nye styret velkommen. 

14/5-61 Ellen R. (sign)  H.R.W. (sign) 

Gammeldanskveld i Storsalen 1. mai 1961.  (Kommentar: Her er open plass for referat.) 



Framsyningslederkurs i Halli 11. mai 61. Reidar Warme ledet kurset. 12 av lagets medlemmer var 

med på kurset. Vi tok opp: Programoppsetting, danselederens oppgave, annonsering av dansene, 

sangen, fordeler og ulemper med å danse på sene, i sal og i friluft. Vi brukte hele dagen (1200 - 1830) 

til diskusjoner og praktiske øvinger. Kurset var meget lærerikt og nyttig for alle som var med. 

Deltakerne var: Annemor Knutsen, Per Skjellum, Per Inge Venås, Leif Lilleaas, Ingvald Hegland, Carl 

Chr. Døvle, Ruth Årnes, Sidsel Eriksen, Holger Lindell, Kolbjørn Røste, Per Dugstad, Ragnhild Wang. 

17 mai 1961. Reiste 10 par rundt i Asker og Bærum og danset. Ruten var: Emma Hjort, (Statens hjem 

for åndssvake) Valler skole, for Valler Vel, Sjømennenes Helseheim, og Blakstad Sykehus. Ketil 

Lønndal var spillemann. Turen var meget vellykket og det ble foreslått at vi gjentar turen til neste år. 

Ragnhild Wang (sign) H.R.W. (sign) 

Pinseaften 20.mai 1961 danset 6 par på Bogstad Campingplass for danske camping turister. 

Spillemann: Kjetil Løndal.  H.R.W. (sign) 

Styremøte i N.B.gt.22, 24 mai 1961. 

Tilstede var Håkon Wiik, Leif Lilleaas, Ingeborg Gytri, Inger Johanne Holm, Per, Ragnhild Wang. Det 

var første gang det nye styret var samlet, så det første vi gjorde var å velge viseformann. Leif Lilleaas 

ble valgt med handklapp. 

2. Innkomne skriv: Fra Noregs Ungdomslag a. 5 april 61, med melding om årsmøtet på Tingvoll, 

Nordmøte 30 juli -1 juli, samt orientering om øking av årspengene til Noregs Ungdomslag til kr. 5,-. 

Styret bestemte at lagets utsending skulle stemme for kr. 3,- eller ingen øking av årspengene. Skrivet 

minnet også om gavebrevaksjonen som laget har gitt penger til. Skriv av 22. april 1961 fra Oslo 

Fylkeslag om tevling i bygdedanser på Bygdøy 3 juli. Dette har vært kunngjort i laget før. Skriv av 25. 

april fra Oslo Fylkeslag med melding om styret, arbeidsnemnder og tillitsmenn 1961. Skriv av 6. mai 

fra Oslo Fylkeslag med sakliste for arbeidsutvalgets møte i Blåsalen N.B.gt. 25 mai kl. 19.30. Haakon 

Wiik møter fra Oslo Songdanslag. Resultatet av landstevlinga i lagsarbeid innen Noregs Ungdomslag 

er kommet ut for lagene innen Oslo Fylkeslag, Oslo Songdanslag ligger på 3. plass med B.U.L. og 

Solørlaget foran oss. 

3. Leikmøtet på Leankollen Asker i Pinsehelgen. Håkon Wiik og Ragnhild Wang møtte fra laget. Styret 

vedtok å betale fullt ut for formannen og reiseutjamningen for Ragnhild. Medlemmene skal 

orienteres om dette på kaffekvelden 29. mai. Dette ble utsatt til kaffekveld til høsten. 

4. Leikleiarkurs på Voss folkehøgskule. De som er interessert i å reise sender søknad til styret som tar 

dem opp på neste styremøte. 

5. Det er kommet spørsmål fra Østmarka Jeger- og Fiskerforening om vi kan danse for dem St. Hans 

aften. Håkon Wiik skulle undersøke dette nærmere. 

6. Kaffekvelden 29. mai ble diskutert. Vi skal prøve å få Grønolen til å spille. Spelemannslaget skulle 

inviteres, men kom ikke. 

7. Planer for sommerens dansing. Vi skulle legge ut liste på kaffekvelden for å få en oversikt over 

hvem som kan være med å danse i sommer. Kontakte Nomeland og prøve få til en ekstraøving med 

de som skriver seg på listen. Bodil Loftsgarden skal få nøkler til skapene våre. Edv. Ekrem skal ta seg 

av arkivet.  Ragnhild Wang (sign) skrivar. H.R.W. (sign) 

Kaffekveld i Storsalen 29 mai. 61. 

Det var siste gang vi var sammen før ferien, og overraskende mange gamle og nye medlemmer (65) 

hadde funnet veien til Storsalen for å danse og hygge seg før ferien. Styret sørget for mat og 



underholdning. Ingeborg og Inger Johanne hadde laget istand kappspising av bløtkake. Den glade 

vinner Ekrem dro hjem med nok en bløtkake. Berg og Nomeland sørget for musikken og Reidar 

Warme ledet leiken og dansen. Formannen i laget i Feiring fortalte litt om arrangementet der 11-12 

juni. Gustav Kareliussen fortalte om arrangementet på Sandbakken St. Hans aften og vi ble enige om 

å sette inn en annonse i avisen med melding om hvor og når vi skulle møtes. Anne og Asbjørn 

Sellereite fikk blomster og ble ønsket lykke til i Ålesund. Kvelden ble avsluttet kl. 2300 og Wiik ønsket 

oss alle en god sommer.  Ragnhild Wang (sign)  H.R.W. (sign) 

2. juni danset 6 par på restauranten på Bygdøy og for Båtservice. Nomeland spilte. 

Styremøte hos Håkon Wiik 7 juni. 

Det var sommerens dansing som var første punkt på dette styremøtet. Håkon hadde nå fått liste fra 

Båtservice og Folkemuseet. Vi skal ha 29 framsyninger. Skjemaer skulle legges ut på ekstraøvingen vi 

skulle ha i Halli 15. juni, slik at medlemmene kunne skrive seg på til dansing. Rundskriv til de som 

skulle møte ble satt opp. Jeg skulle ordne med stensilering og utsending. Håkon kunne opplyse at det 

var i orden med transport til Feiring den kommende helg. St. Hansaften blir det vanskelig å skaffe 

dansere. Mange av medlemmene våre reiser til Landskappleiken i Nesbyen, Hallingdal. Sogn og 

Fjordane ringen skal hjelpe oss og sette opp plakat i lagsrommet i B.U.L. og i N.B. gt. 22. for å få 

dansere. Søknadene til Voss var kommet inn. 4 stykker fra laget har søkt, Inger Skauby, Per Dugstad, 

Per Inge Venås og Ragnhild Wang. Håkon skal spørre Reidar Warme og Magnhild Windsryg om å 

uttale seg om hvem som skal ha førsteprioritet fra lagets side hvis dette skulle bli spurt fra Noregs 

Ungdomslag. Håkon skal også spørre Reidar om han vil ta instruksjonen i laget til høsten igjen. 1000 

konvolutter skal bestilles. Søren Nomeland skal spørres om han kan spille for oss til høsten. Bodil har 

fått nøkkelen til skapet.  Ragnhild Wang (sign) H.R.W. (sign) 

Turen til Feiring 11-12 juni 1961. 

9 parr dro til Feiring og danset. Petter Eide og B. Balchen var spillemenn. Da det båste og var kaldt 

reiste flesteparten ut på natten op på hytten til Ekrem. På veien hjem søndag var vi opom Landåsen 

og danset for gjestene der alle tiders tur.   H.R.W. (sign) 

12 juni 61. Framsyning på Bygdøy 6 par. Nomeland spilte. 

13 juni 61 danset 4 par på Bygdøy for. Nomeland spilte. 

Kommentar: Innlimt rundskriv: 

Til Lagsmedlemmene! Vi skal ha ekstraøving i Halli torsdag 15. juni kl. 19,00. Øvingen er ment som 

støtte og hjelp for alle som skal være med på framsyninger i sommer. Spesielt tenker vi på de nye 

danserne som ikke har vært med på framsyninger tidligere. Vi håper så mange som mulig møter opp. 

Med hilsen OSLO SONGDANSLAG Styret 

På ekstrøvingen som var i Blåsalen i stedet for Halli, var det godt frammøte av de nye medlemmene. 

Vi danset gjennom de fleste av de vanligste framsyningsdansene. Leif ledet med hjelp av Holger. 

Søren Nomeland spilte. 

16 juni danset 5 par for rest. på Bygdøy og Båtservice. Nomeland var spillemann. 

19 juni danset 6 par på samme sted og samme spillemann. 

23 juni St. Hansaften danset 8 par for Østmarka Jeger og fiskeforening det var dårlig med dansere, 

men vi tok med publikum så det gikk fint. H.R.W. (sign) 



Styremøte hos Leif Lilleås, 22 juni 1961. 

Haakon Wiik, Leif Lilleås, Ingeborg Gytri, Inger Johanne Holm, Ruth Årnes og Ragnhild Wang var 

tilstede. Første sak på styremøtet denne gang var høstens opplegg. Wiik hadde spurt Reidar Warme 

om han ville ta instrukskjonen fra høsten. Warme sa fra seg denne jobben og vi drøftet hvem vi skulle 

henvende oss til. Styret kom med forskjellige instruktører vi kunne tenke oss, og vi satte opp denne 

listen: Einar Kristiansen, Helga Holte Olsen, Anna Skjerve, Idun Haugen. Sallisten var kommet og vi 

hadde fått de kveldene vi hadde søkt om. I tillegg til disse kveldene skulle vi søke om Storsalen 28 

aug 61 til første kaffekvelden, Halli 31. des 61 til fest Nyttårs aft. og Halli 3 des. fra 10-19.00 til 

framsyningslederkurs. Vi skal ha framsyningslederkurs 3 des. og et ut på nyåret. 26. november 1961 

skal Oslo Songdanslag ha 40 års jubileum. Vi diskuterte hva vi skulle gjøre til høsten for å få nye 

medlemmer. Etter litt prating frem og tilbake ble vi enige om å sette inn vanlig annonse som det er 

blitt gjort tidligere. Vi diskuterte også opplegg av kaffekvelder i det nye arbeidsåret. Håkon mente 

Statens bunadråd sine filmstrips med orientering om bunader, litt generelt om folkedans som korte 

kåserier kunne også brukes. Vi skal også prøve å aktivisere våre egne medlemmer. Her skal Leif være 

primus motor. I inngangspenger på kaffekveldene skal være 4.00 kroner. Det var kommet skriv fra 

B.U.L. av 16. juni 61 med melding om ”Leikleiarskeid” i høst. Leiing og rettleiing av folkedans står på 

programmet. 2 stykker fra Oslo Songdanslag skal få være med . 2 varamenn må også finnes. 

Søknadsfris 20 juli. Kurset gjøres kjent blandt medlemmene. Neste styremøte skal være 4 juli 1961 i 

Nordahl Bruunsgt. Vi skal sette opp forslag til øvingsprogram for høsten.  Ragnhild Wang (sign)  HRW. 

(sign) 

Styremøte i Nordahl Bruunsgt 22. 4. juli. 1961. 

Tilstede på dette styremøtet var: Håkon Wiik, Inger Johanne Holm, Ingeborg Gytri, Leif Lilleaas, 

Ragnhild Wang. Einar Kristiansen var innkalt for å snakke om høstens opplegg. Per Skjellum og Ruth 

Årnes var på ferie. Det som skulle behandles denne gangen var rettleiar og opplegget. Einar ville 

gjerne ta på seg jobben som lagets instruktør til høsten, men han kom med visse betingelser. Han vil 

ha instruksjonen fra 1900 - 2200. Han ville også gjerne ha styrets samtykke til at han bruker Annemor 

som assistent, da han gjerne ville ha en fast til hjelp. Dette fikk han, så tok vi fatt på den vanskelige 

oppgaven å prøve å sette opp øvingsprogr. Etter en lang diskusjon satte vi opp en forslagsliste som vi 

skulle se på i sommer og så i felleskap med Einar sette opp et endelig øvingsprogram som skal følges. 

Jorom Vaa og Ragnar Setre feirer bryllup 8 juli og Ingeborg Gytri skulle ordne med gaven.  Ragnhild 

Wang. (sign)  H.R.W. (sign) 

Styremøte i Nordahl Bruunsgt. 22 24 august 1961. 

Tilstede: Håkon Wiik formann, Leif Lilleaas, varaformann, Ingeborg Gytri kasserer, Inger Johanne 

Holm styremedlem, Per Skjellum 1. varamann. Sekretæren Ragnhild Wang var ikke tilstede. 

Leikrettleiaren Einar Kristiansen var tilstede og la fram øvingsprogrammet for vinteren 1961-62. 

Programmet ble enstemmig vedtatt. Sakliste. 1. Protokoll. 2. Skriv. 3. Kaffekveld. 4. Festkomitté. 5. 

Valgnemnd. 6. Ymse. 

1. 

2. Innkommet skriv fra laget for folkemusikk om kappleik på hardingfele og kappdans for Austlandet, 

den 16. og 17. september 1961. Dessuten om Oslo Songdanslag kunne gi premie. Vedtak ble gjort om 

at laget skal gi premie til beste par i Valdresspringar i klasse A, inntil kr. 50,-. Ingeborg Gytri ordner 

med premien. 

3. Kaffekveld 28 august 1961. Einar Kristianen leder sang- og turdansen og orienterer om 

øvingsprogrammet for vinteren. Spillemann er Torleif Bolstad. Komite til 40 års jubileet. Komite til 



neste kaffekveld den 2.10.61 og valgnemnd til Årsmøtet den 16.10.61. Annonse til kaffekvelden. 

Ingeborg bestiller kaffe og kaker. 

4.   til 40 års jubileet. Einar Kristiansen, Ingeborg Nygård, Rolf og Martha Børresen, Håkon Wiik. 

5. Valgnemnd til årsmøtet 16.10.61 Per Inge Venås, Øyvind Loftsgarden, Mimi Pettersen. 

6. Håkon Wiik skal snakke med Søren Nomeland om spilling til turdans og bygdedans i Oslo 

Songdanslag i vinter. Forslag om at betalingen til Nomeland skal heves fra kr. 20,- til kr. 30,- pr. kveld 

ble enstemmig vedtatt. I tilfelle Nomeland ikke kan ta på seg å spille for oss i vinter skal laget 

kontakte Bolstad. Referert av 1. varamann. H.R.W. (sign) 

Kaffekveld 28 august 1961 i Storsalen. 

Dette var høstens første sammenkomst og ca 40 stykker hadde møtt opp for å ta fatt på dansingen 

igjen. Håkon Wiik ønsket alle vel møtt og håpet alle ville møte flittig på øvingene og ellers støtte Oslo 

Songdanslag. Torleif Bolstad sørget for musikken og da Einar var forhindret fra å møte ledet Leif 

Lilleaas leiken. Ragnhild Wang (sign)  HRW. (sign) 

Styremøte hos Ingeborg Gytri torsdag 28 september 1961. 

Tilstede var: Formann Håkon Wiik, nestformann Leif Lilleaas, kasserer Ingeborg Gytri, 2. varamann 

Ruth Årnes og skrivaren Ragnhild Wang. 

1. Protokoll. 

2. Skriv. 25 august 61 fra Oslo Fylkeslag om ”lynkurs for pressemeldarar 14 og 15 september. 25 

august 61 også fra Oslo Fylkeslag med opplysning om at Victor Krüger sluttet som sekretær i O.F. 15. 

august, og introduksjon av den nye sekretæren Oddvin Lundanes. Rundskriv om kunnskalstevling i 

Oslo Fylkeslag sendt 1. sept. 61. 2. sept. Rundskriv fra Fri-IDROTTSNEMNDA 1961. rundskriv av 8 sept 

1961 til ungdomslagene fra den nye formann Tor Halle i Noregs Ungdomslag. 13 sept ble vi tilsendt 

vedtektene for Leikrådet slik de ble vedtatt enstemmig på styremøte i Oslo Fylkeslag 12 september. 

Samtidig var det innkallelse til møte i Leikrådet 20 sept. 20. september. Innkallelse til 

arbeidsutvalgsmøte i Oslo Fylkeslag 4 oktober 1961 med sakliste. 22 september: Skriv om 3 

ungdomsleiar kurs fra nå og til jul. Oslo kommunale ungdomsnemnd setter kursene i gang. 22. 

september. Skriv fra Idrottsnemnda i Oslo Fylkeslag. 23 september. Melding om at fru Gunvor 

Krogsæter er blitt valgt til formann i Leikrådet i Oslo Fylkeslag. Innkallelse til møte i Leikrådet 6. 

oktober kl. 1800. 23 september. Rundskriv om rimelige biletter til Det Norske Teater og den Norske 

Opera. Vedlagt spilleplan for Den Norske Opera høsten 61 og prisliste for gruppesalg. Håkon skal 

snakke med Einar om teaterkvelder. Rundskriv fra Lars Fjelle som tilbyr lysbilled-foredrag fra Italia. Vi 

har også mottatt referat fra leikmøtet i Noregs Ungdomslag på Leangkollen i Asker 20-22 mai 1961, 

v/ Ingvar Sødal. 

3. Fester. Håkon Wiik skulle i Leikrådsmøte 6 oktober og styret satte fram forslag om Songdanslagets 

fester i tiden framover. 26. november lager vi til Folkedanskveld i Storsalen. 18 desember Julemøte, 

Storsalen. 8 januar 1962 Juletrefest Storsalen. 17. februar 62 Folkedanskveld i Halli. 17. mars 62 

Leikfest i Storsalen. 

4. Vi diskuterte underholdning på kaffekveldene. Vi ble enige om å prøve å få Klara Semb til å snakke 

om folkedansen på julemøtet vårt. Jan Petter Blom skal spørres om han kan snakke om 

folkemusikken på kaffekvelden 5 februar 1962. Ruth Lund fra Statens bunadråd skal kontaktes. Vi 

skal også se om Reidun Bø kan snakke om folkevisene våre. Fru Øygard skal kontaktes angående 

lagets begynnelse. 

5. Styret drøftet muligheten av å drive reklame for folkedansen. Det kom framlegg om å kontakte: 

Reisebyråer, Husmorlag, Teateret, Hoteller, Idrettslag Alfhild Hovdan, Lillehammer tiltaksnemnd, 



Park Hotel, Sandefjord. Alle skulle tenke på muligheter og vi skal ta opp saken senere. 

6. Styret kom med dette framlegget til sakliste for årsmøtet 16. oktober 1961. 1. Beretning 2. 

Rekneskap, 3. Innkomne framlegg, 4. Valg, Formann, kasserer, styremedlem, 2. varamann, revisor, 

studieleder, redaktør til Fantefylgje. 

7. Formannen har snakket med Søren Nomeland som har sagt seg villig til å spille for oss i høst. Han 

skal spille 1 time og vil bli betalt kr. 30,- pr. gang. Formannen skal også snakke med rettleiaren om 

betaling. 

8. Formannen har bedt om kr. 60,- til dekking av telefoner i sommer. Styret godtok dette. 

8. Leif Lilleaas og Per Inge Venås går på leikærer skeid i B.U.L. Styret kom fram til at laget skal betale 

kursavgiften, deltakerne skal selv betale innmeldingspenger og blir permittert fra Oslo Songdanslag 

så lenge kurset varer. Leif Lilleaas kom med ønske om liste over gamle ubetalende medlemmer. 1 

liste for aktive medlemmer, 1 liste for passive medlemmer.  Ragnhid Wang (sign) sekretær. P.S. Jeg 

skal ta meg av presangliste til Jorom og Ragnar Setre.  R. Wang (sing)  HW. (sign) 

Kaffekvelden 2. oktober 1961. 

Ca. 40 stk møtte opp. Kaffenemnden denne gangen var Per Dugstad, Inger Skauby Hoger Lindell, 

Annemor, Anne Major, Carl Chr. Døvle. De hadde pyntet i høstens tegn og gjort det riktig koselig. 

Bolstad og Olav Hegge sørget for musikken og Per D. og Einar delte på å lede Leiken. Ragnar Setre 

holdt et kåseri om ”Haugebonden”. Vi håper at han vil fortsette med disse korte kåseriene om 

folkevisene. Formannen leste opp en innbydelse ti l leikarringen Noreg, Drammen sin leikfest 28 

oktober. Vi skal prøve å få leiet en buss, evt. sammen med Sogn og Fjordane-ringen. Kaffekvelden 

sluttet kl. 23.00  Ragnhild Wang (sign)  HW. (sign) 

Styremøte hos Håkon Wiik, fredag 13. oktober 1961. 

Tilstede var: Håkon Wiik, Leif Lilleaas, Ingeborg Gytri, Inger Johanne Holm, Ragnhild Wang. 

1. Protokollen lest uten merknad. 

2. Kassereren hadde med seg regnskapet som var gjennomgått av revisorene. Håkon hadde snakket 

med Einar som skulle ta seg av teaterkveldene. Han skal ha kr. 35,- for instruksjonen. Klara Semb er 

tilskrevet. Vi har fått takkebrev fra Laget for folkemusikk for premien til Austlands-kappleiken. Også 

denne kvelden var kaffekveldene opp til diskusjon. Det viser seg at kaffekveldene og fester er en 

ganske stor utgiftspost på vårt budsjett. Dette skal tas opp til diskusjon på årsmøtet. Framlegg til 

årsmøtet. Da det ikke er fastlagt noen maksimums sum styret kan bruke uten medlemmenes 

samtykke vil vi foreslå: Penger styret kan disponere uten medlemmenes samtykke maks. kr. 150,-. 

Det ser ut som om det kan bli mye dansing til sommeren og det kan bli nødvendig med ekstra øvinger 

og styret kommer med dette framlegg: Styret får fullmakt til å leie, lokale, rettleiar og musikk for 

ekstraøvinger hvis de finner det nødvendig.  Ragnhild Wang (sign)  HW. (sign)  

Valgnemnden til årsmøtet 16 okt. er: Inger Skauby Olav Øraker Gustav Kareliussen. 

Melding om leiken i tiden 24/4 - 16/10 - 61. 

I sommerhalvåret har vi hatt 75 framsyninger.  

6. mai danset 7 par for Sørbråten Vel, Maridalen. Bolstad var spillemann 

17. mai danset 10 par rundt i Asker og Bærum. Vi danset for Statens hjem for Åndsvake, Valler Vel, 

på Valler skole, Sjømennenes helseheim og Blakstad Sykehus. Ketil Løndal spilte. 

20 mai danset 6 par for danske campingturister på Bogstad Camping Plass. Ketil Løndal spilte. 

4. juni danset 13 par på Bygdøy stemnet. Vi danset i Numedalstunet og på friluftsteateret. Nomeland 

var spillemann. 



11. juni danset 10 par for Feiring Ungdomslag. Petter Eide og Bernt Balchen spillemenn. 

12. juni danset 6 par på Landåsen. Bernt Balchen spilte. 

13 juni danset 4 par på Bygdøy Folkemuseet for Laget for folkemusikk. Nomeland spilte. 

23. juni danset 8 par for Østmarka jeger og fiskerforening på Sandbakken. Nomeland spilte. 

Vi har danset 33 ganger for Båtservice, 23 ganger for restauranten og 7 ganger for Folkemuseet. 

Søren Nomeland, Torleif Bolstad, Ivar Medås, Petter Eide og Ketil Løndal har spilt for oss. 21 gutter 

har vært med og danset. Av disse har det vært 3 fra andre ringer. De har vært med 13 ganger. 33 

jenter har vært med. 4 jenter fra andre ringer har vært med 10 ganger.  

15. okt. 61. Ragnhild Wang (sign) sekretær.   formann. 

Halvårsmelding for tiden 24/4 - 16/10-61. 

Songdanslaget har i dette halvåret hatt 8 øvingskvelder. Reidar Warme har vært rettleiar fra kl. 2000 - 

2200 i vårhalvåret. Magnhild Winsrygg har vært hjelpelærer fra kl. 1900 - 2000 i vårhalvåret. Einar 

Kristiansen har vært rettleiar i høst fra 1900 - 2200. Søren Nomeland har vært spillemann. Vi har hatt 1 

ekstraøving for framsyningsdansere 15 juni. 11. mai hadde vi framsyningsleder kurs i Halli. Reidar 

Warme ledet kurset. Vi har hatt 75 leikframsyninger. Disse er referert under melding om leiken. 

1 fest. 1. mai var det gammeldanskveld i Storsalen. Festen i Halli 16 sept 1961 ble avlyst p.g.a. 

Austlandskappleiken. 3 kaffekvelder. Kaffekveld i Storsalen 29 mai. Leik  og dans ledet av Warme. 

Nomeland var spillemann. Kaffekveld i Storsalen 28 august. Leik og dans ledet av Lilleaas. Bolstad 

sørget for musikken. Kaffekveld 2. oktober i Storsalen. Ragnar Setre kåserte om folkevisa 

Haugebonden. Leik og dans. Bolstad og Olav Hegge spilte. 

1 tur, til Feiring Ungdomslag 11-12 juni. 

Håkon Wiik og Ragnhild Wang var lagets representanter på Leikrådsmøte på Leangkollen i 

Pinsehelgen. Per Inge Venås var lagets utsending til Norges Ungdomslags Årsmøte på Tingvoll. 4 av 

lagets medlemmer deltok på Noregs Ungdomslags leikleiarskeid på Voss. 2 av lagets medlemmer 

deltok på leikleiarkurset i B.U.L. i høst. Håkon Wiik er Songdanslagets representant i Leikrådet. Han 

har vært på 5 møte i Leikrådet og 2 møte i Oslo Fylkeslags arbeidsutvalg. Songdanslaget har mottatt 

26 skriv og sendt 27. 20 mai giftet Anne Siljeholm og Asbjørn Sellereite seg. Laget sendte blomster 

hilsen og venner i laget sendte presang. Jorom Vaa og Ragnar Setre giftet seg 8 juli. Venner i laget 

sendte presang. Songdanslaget har nå 59 betalende medlemmer, 4 permitterte medlemmer, 19 

passive medlemmer, 1 æresmedlem (Pelle). 4 ikke bet. medlemmer. Styret har hatt 7 bokførte 

styremøte.  

Referater og årsmelding er opplest og godtatt av styret. 16 okt. 1961 Ragnhild Wang (sign) sekr. HW. 

(sign) 

Årsmøte i Oslo Songdanslag i Storsalen, Nordahl Bruunsgt. 22 16. oktober 1961. 

36 av lagets medlemmer var tilstede da formannen Hålon Wiik ønsket velkommen og vi åpnet med 

”Til lags åt alle”. Wiik leste opp saklista som ble godkjent med tilføyelse av ymse som siste post. 1. 

Referat og årsmelding. 2. Regneskapen. 3. Innkomne framlegg. 4. Valg. 5. Ymse. 

1. Referat fra årsmøtet 25.4.61 ble lest av Inger Johanne Holm. Godkjent uten merknad. Melding om 

leiken og halvårmelding lest av sekretæren, godkjent uten merknad. 

2. Kassereren Ingeborg Gytri gjorde rede for regnskapet for tiden 17.10.60 - 16.10.61. Godkjent med 

et par små merknader. (Kommentar: Regnskapet var skrive på maskin og limt inn imøteboka.) Wiik 

spurte årsmøtet om godkjenning av styrets forslag om bevilgning til utsendingene til Leikrådsmøtet 

på Leangkollen i Pinsehelgen. Håkon Wiiks utgifter kr. 190,- og Ragnhild Wang’s reiseutjamning til 

Noregs Ungdomslag, kr. 125,- ble bevilget. Styrets forslag om at kursavgiften for de 2 som går 



”leikleiarskeid” i B.U.L. skal dekkes av laget, ble godkjent av årsmøtet. 

3. Innkomne framlegg. Framlegget om at styret kan disponere kr. 150,- uten at det legges fram for 

medlemmene ble trukket tilbake etter en diskusjon fram og tilbake. Øraker mente at styret står fritt 

når det gjelder lagets drift. Andre utgifter er et bevillingsspørsmål. Einar mente medlemmene skulle 

være med og bevilge penger til evt. utsendinger. Håkon Wiik tok opp kaffekveldene til diskusjon, da 

de har vist seg å være en stor utgiftspost på lagets budsjett. Han kom med framlegg om faste 

inngangspenger kr. 4,-. Øraker mente kr. 4,- var for mye, når budsjettet er som det er. Per Dugstad 

mente hyggekveldene burde utvides til andre som også var borte i folkedans. Einar foreslo å invitere 

andre ringer, og Wiik mente at styret hadde vært innen på tanken å innby de som går Oslo Fylkeslags 

kurs. Konklusjonen på diskusjonen var at vi skulle prøve å holde prisen nede og heller prøve å utvide 

hyggekvelden slik at flere kommer med. Styrets framlegg om årsmøetets fullmakt til å leie sal, 

rettleiar og musikk til eventuelle ekstraøvinger før sommerens dansing ble trukket tilbake da 

medlemmenen mente dette kom inn under lagets drift. Styret har da denne fullmakt. 

KAFFE PAUSE. 

4. Valg. Formannen i valgnemnda Olav Øraker tok over og ledet valget. Nemnda kom med framlegg 

om gjenvalg av Håkon Wiik som formann, motkandidat Per Dugstad. Håkon Wiik ble gjenvalgt som 

formann med 19 stemmer. Per Dugstad 12 stemmer. Kasserer. Ingeborg Gytri nektet gjenvalg. 

Forslag om Per Skjellum og Carl Chr. Døvle. Ved skriftlig votering ble Per Skjellum valgt som kasserer 

23 stemmer. Døvle fikk 6 stemmer. 2 unnlot å stemme. 1. styremedlem. Leif Lilleås var villig til å stå, 

forslag om Per Dugstad, forslag fra salen om Carl Chr. Døvle. Per Dugstad ble valgt med 20 stemmer, 

Lilleås fikk 4 stemmer Carl Chr. Døvle 6 stemmer. 1 blank stemmeseddel. Sekretær. Jeg har søkt om 

passivt medlemskap inntil videre og det skulle velges ny sekretær for et ½ år. Dette satte i gang en 

diskusjon om det skulle velges sekretær eller om varamennene skulle rykke opp. Ved muntlig 

votering stemte 20 for valg av sekretær, 8 stemte mot, og 3 unnlot å stemme. Forlag om Annemor 

Ove Knutsen og Ruth Årnes. Ved skriftlig votering ble Ruth Årnes valgt som skrivar for ½ år, 17 

stemmer. Annemor fikk 14 stemmer. 1. varamann. 1. varamann ble valgt som kasserer og vi måtte 

velge ny 1. varamann for ½ år. Forslag om: Annemor, Carl Chr. Døvle, Sissel Eriksen, Leif Lilleås. Ved 

skriftlig votering ble Annemor valgt som 1. varamann for ½ år, 12 stemmer, Sissel Eriksen 9, Leif 

Lilleås 6, Carl Chr. Døvle 2, 1 unnlot å stemme. 2. varamann. Forslag om Carl Chr. Sissel Eriksen og 

Ingeborg Gytri. Ingeborg Gytri ble valgt 12 stemmer Carl Chr. 10 stemmer Sissel 8 stemmer. Ekrem 

ble gjenvalgt som revisor med handklapp. Ragnar Sætre gjenvalgt som red. av ”Fantefylgje” med 

handklapp. Per Dugstad valgt som studieleder for ½ år med handklapp. Med dette var valget avviklet 

og Wiik takket Øraker for å ha ledet valget. Wiik takket samtidig medlemmene for samarbeidsvilje i 

sommer og vi gikk over til siste post: 

Ymse. Einar kom med en kort utgreiing om teateret. Carl Chr. Døvle, Gustav Kareliussen. Anne 

Kathrine Kvarekvål, Sissel Eriksen ble utnemnt til kaffenemnd til kaffekvelden om 14 dager. Passivt 

medlemskap eller permisjon ble diskutert, uten at årsmøtet kom til noen konklusjon. Pelle vil gjerne 

ha 6 par til framsyning i losjen Folkeviljen, 7. eller 21. november. Einar takket alle ”gamle travere” 

som møter i timen 19.00 - 20.00. Håkon Wiik hevet årsmøtet med å takke for frammøtet og vi sang ”Å 

leva det er å elska”.  Ragnhild Wang (sign) Sekretær  HW. (sign) 

Det nåværende styret er: 

Håkon Wiik formann valgt 16.19.61 

Kasserer Per Skjellum valgt 16.10.61 

Styremedlem Per Dugstad valgt 16.10.61 

Styremedlem Inger Johanne Holm valgt 24.4.61 



Skrivar Ruth Årnes valgt 16.10.61 for ½ år 

1. varamann Annemor O. Knutsen valgt 16.10.61 for ½ år 

2. varamann Ingeborg Gytri valgt 16.10.61 

Revisor Edv. Ekrem valgt 16.10.61 

Revisor Asta Torp valgt 24.4.61 

Red. for ”Fantefylgje” Ragnar Setre valgt 16.10.61 

Studieleder Per Dugstad valgt 16.10.61 for ½ år 

Bunadsjef Bodil Loftsgarden valgt 24.4.61. 

Kaffikveld i Storsalen 30 oktober 1961. 

Der var ca 40 stk som var møtt fram til kaffekvelden vår denne gangen. Festkomitéen som var Carl-

Christian, Sidsel, Gustav og Anne-Katrine hadde laget til en riktig koslig kveld for oss. De hadde 

sikkert ventet mye større fremmøte. Vi hadde invitert deltagerne på Fylkeslagets kurs i gamal dans, 

men det var dessverre ingen av de som kom. Per, Inger, Carl-Christian og Ragnhild ledet leiken og 

dansen. Det var riktig god stemning hele kvelden. Bolstad og Hegge spilte. Vi sluttet ca. kl. 11.  Ruth 

Aarnes. (sign) HW. (sign) 

Styremøte hos Hakon Wik 10/11-1961. 

Tilstede var: Formann Hakon Wik, kassestyrar Per Skjellum, styremedlem Per Dugstad, 1. varamann 

Annemor Ove Knutsen. Fra det gamle styret møtte: Ingeborg Gytri og Ragnhild Wang. Annemor 

refererte styremøtet. Wik styrte møtet og refererte saklista. I. Protokoll fra årsmøtet. II. Valg av 

varaformann. III Innkomne skriv. IV. Musikk til øvingene om mandagene V. Folkedanskvelden 26/11-

61. Ymse. Ragnhild Wang refererte fra årsmøtet 16/10-61. Godkjent uten merknad. Valg på vara-

formann. Framlegg om Per Dugstad, som ble valgt. Innkomne skriv: Brev fra Klara Semb, der hun sier 

seg villig til å kåsere på Julemøtet den 18. desember. Skriv fra Oslo Fylkeslag der de ber om liste over 

tillitsmenn fra laget vårt. Dette ble gjort. Skriv fra Noregs Ungdomslag der de orienterer om 

studiearbeidet. Studienemnda i Oslo Fylkeslag skipar til et studiekurs onsdagene 11 og 18 oktober 

1961. De sender også med plan for kurset. Nemda skipar til et samrådingsmøte for studielederne og 

studienemdene i enkeltlaga torsdag 16 november kl 20 i rum nr. I. Den 15. august 1961, slutta Victor 

Krüger i tenesta si som sekretær i Oslo Fylkeslag. På siste arbeidsutvalgsmøte ble Arne Haukvik, Leiv 

Agjeld og Torgeir Høverstad valgt til å ta seg av en gaveinnsamling. De kan tenke seg et passende 

beløp kr. 50,- fra hvert lag, som skal være betalt til Oslo Fylkeslag innen 1. desember. Per Dugstad 

kom med framlegg om kr. 25, fra laget vårt. Det ble vedtatt. Skriv fra Noregs Ungdomslag der de 

minner om at Ungdomsdagen skal være 12. november, og som vanlig er det sent bøker til utlodning 

på Ungdomsdagen, og de oppmoda alle lag til å lodde ut denne bokpakka. Styret er enig om å droppe 

denne opmodinga. Brev fra Romerikslagets Dramatiske Klubb der de ber inn til Teaterforestilling i 

Storsalen fredag 17. nov. kl 1930. ”Bra mennesker”, av Oskar Bråten skal synast fram. Melding fra 

Leikrådet i Oslo Fylkeslag om at det skulle være møte den 6. desember i ”Gildevangen”, Pilestredet 

17, kl 19 for de som står i brodden for leikarbeidet i Oslo Fylkeslag. Saker som skal være med på 

saklista må sendes melding om innen 15. nov. Mandag 30. okt. begynte Bolstad å spille på øvingene 

våre, da Nomeland er opptatt med spilling andre steder. Bolstad har lovet å spille til jul i alle fall. Den 

22. nov. fyller Rolf Børresen 60 år. Martha fyller 60 år i mars. Styret ble enige om å gi de en gave 

sammen. Annemor skulle sørge for å legge ut liste i laget.  

Folkedanskvelden den 26. nov i Storsalen. Wik foreslo at vi skulle få Lundanes til å skrive litt 

forhåndsreklame om oss i pressa. Framlegg om Leikframsyning. Wik skulle sette seg i forbindelse 

med rettleieren vår angående programmet. Framlegg om Røyne’s trio, det blev ordnet med det 



samme pr. telefon. Vedtak om at Hakon og Einar skulle sette opp program til framsyninga. 

Programmet til julemøtet skal drøftes på neste styremøte. 

Ymse: Den 28. okt. skipa Leikarringen Noreg i Drammen til leikfest. Ca. 23 stk fra fårt lag var med. Per 

Skjellum hadde fått spørsmål fra Det frilynde Ungdomslaget og Den kommunale Idrettsnemnda og 

A.U.F. i ? om vi kunne sende 8 par til å danse på en tilstelning de skulle ha i januar. Gratis reise og 

mat. Wik hadde svara ja. Holger Lindell hadde bedt om en del par til å danse på Ringerike 

Folkehøgskole i februar. Wik hadde svara ja. Til framsyningsleiarskeidet kom styret med framlegg om 

Reidar Warme til lærer, han hadde kurset sist. Sverdene våre ble sandblåst i fjor, med det resultat at 

de ruster. Wik foreslår at vi sender de bort og får retta på det. Tilslutt diskuterte vi hva navnet 

”bunadsjef” innebar, men det var ikke helt klart for oss.  Annemors’s referat.  HW. (sign) 

Tirsdag 3. nov. dansa 7 par i ”Losje folkeviljen” (Pelles losje) 

Lørdag 18. nov. dansa 4 par i ”Lektorenes Hus”. Bolstad spilte. Denne fremsyning er styret ukjent kf. 

styremøte. 

Folkedanskveld i Storsalen 26. november 1961. Det var ca. 170 stk. som hadde møtt opp til festen 

søndag. Røyne’s trio sørget for dansemusikken. I en pause underholdt Magne Myren med 

opplesning. 7 par fra laget danset til framsyning, med Nomeland som spillemann. Ellers var det leik 

og dans, som ble ledet av Einar Kristiansen. Vi sluttet kl. 2330.  Ruth. (sign) 

Styremøte i Storsalen 4. desember (før øvinga) 

Til stede var: Hakon - Per - Inger Johanne - Per Skjellum og Ruth. Saker til behandling: I. 

Arbeidsutvalgsmøte i Fylkeslaget. II. Julemøte 18. des. III. Dansere til framsyning onsdag 6. des. 

Det ble bestemt at Wik skulle gå på arbeidsutvalgsmøte i Fylkeslaget som skulle være i Blåsalen 

onsdag 6. des. Det skulle være litt ekstra festlig møte med julemat. På julemøtet kommer Klara Semb, 

hun skal prate om folkedansen. Da hun ikke vil ta noe for å komme bestemte vi å kjøpe en ting til 

henne, som et minne. Nomeland m/frue skal innbys som gjest. Vi bestemte å kjøpe en blomst til han. 

Reidar Warme m/frue inviteres. Røysland kommer og synger stev for oss. Har bestemt å gi ham en 

presang fra laget, han er så ofte hos oss og kvear så vi synes han har fortjent et lite minne fra oss. 

Også skal laget ha en liten framsyning. 1 musikkdans og en songdans. Rådføre oss med Einar om 

hvem vi skulle ta. De som skulle være med skulle øve ekstra en mandag. Wik skulle spørre Einar om å 

lede leiken. Til mat ble vi enige om rømmegraut og spekemat. Det er blitt tradisjon ho oss på 

julemøtet. Per Dugstad skulle undersøke om vi kunne få den fra Voss. Bestemte å velge festkomite i 

kveld. Forslag på: Ekrem, Ingeborg Gytri, Inger Johanne Holm, Hakon Wik. Inger Johanne skulle ta seg 

av å sende rundskriv til medlemmene om julemøte. Per Dugstad skulle få med dansere til ”Losje 

Tjodlaug”. De vilde at vi skulle komme så mange som mulig. Skulle komme kl. 8 og være med på 

kaffen. Så skulle vi danse framsyning og ellers ta medlemmene med på leiken. De hadde tenkt å sette 

i gang et leikkurs der, og så ville de ha en god begynnelse, Styremøtet varte ca 1½ time.  Ruth. (sign)  

H W. (sign) 

Vi hadde fått en inbydelse til Lussefest i Karlstad, men den var sendt til feil adresse, så den kom for 

sent til oss.  Ruth. (sign)  HW. (sign) 

Onsdag 6. des. danset 5 par i ”Losje Tjodlaug” Keysersgt 1. Løndal spilte og Einar ledet leiken. Per 

Dugstad var konfransjer. 



Julemøte i Storsalen, 18/12 1961. 

Det var ca. 90 som hadde funnet veien til Storsalen på julemøtet vårt i år. Det var mange av 

medlemmene som hadde tatt med seg venner til festen, og det var riktig hyggelig. Festkomiteen 

hadde pyntet et nydelig bord med mye blomster og lys. Da noen av jentene med Bolstad i spissen bar 

inn rømmegrøt og spekemat, ble det ordentelig julestemning. Klara Semb som skulle kommet og 

kåsert, hadde dessverre gitt avbud. Heller ikke kunne Røysland komme p.g. av sykdom. Mens vi satt 

ved bordet spilte Bolstad lydarslottar. Og det var Lucia-opptog. Etter bordsete var det leik og dans, 

ledet av Einar. I en pause danset noen par fra laget en liten framsyning. Bolstad og Einar ble overrakt 

hver sin juleglede som takk for i år. Festkomite for kvelden var Wik, Ekrem, Inger-Johanne, Ingeborg 

og to søstre Kristin Sidel Jonson. HW. (sign) 

Juletrefest i Storsalen 8/1 1962. 

Det var bra frammøte på juletrefesten vår som var den første sammenkomsten på det nye året, ca 

65. Det blev ønsket godt nyttår, omkring blant medlemmene. Ved kaffebordet ble vi servert julekake. 

Per Dugstad fortalte oss om ”gamle juleskikker i norden”. Så kom Røysland og kvea. Han ble overrakt 

en nydelig vase i tinn av formann, som takket for at han altid var så villig til å komme og kvea hos oss. 

Vi synes altid det er like moro å høre Røysland. Vasen hadde inskr. ”Med takk for ditt gjevande 

arbeid”. Sogneprest Haaje kom helt fra Vestby for å tale til oss. Han talte om nyttåret. Einar ledet 

gangen rundt juletreet. Festkomiteen som var Carl Christian, Sidsel, Annemor, Inger, Bjørg, Magne og 

Per Dugstad som formann, hadde laget en riktig koslig kveld for oss. Til slutt var det litt leik og dans. 

Bolstad hadde med fela.  Ruth. (sign)  HW. (sign) 

18. januar reiste 18 par til Holmestrand med buss, for å danse for A.U.F. og Idrettslaget der. Tor 

Skauge var med og spillte på gamle instrumenter. Bolstad spilte og Einar ledet leiken.  Meget 

vellykket! 

Styremøte hos Annemor 23 januar. 

Fremmøte: Hakon Wiik, Per Dugstad, Per Skjellum, Inger Johanne Holm, Annemor Knutsen, Ruth 

Aarnes. 

Innkomne skriv: Skriv fra Teaterforeningen om ungdomsforestilling ”Den Grønne Snippkjolen”. Vi 

kunne få billetter til reduserte priser. Det ble bestemt at hvis det var interesse for teater skulle Einar 

undersøke nermere om billettsalg. Skriv fra Oslo Fylkeslag om skitevling 1962. Formann skulle lese 

det opp på neste øving. Skriv fra Fylkeslaget om Svømmekurs på sagene bad. For jenter hver tirsdag 

kl 1945 -2045. For gutter hver mandag fra kl 1945 - 2045. Kursene begynner 29 januar. Brev fra skrivaren 

i Fylkeslaget Oddvin Lundanes. Han minner om amatørtevlinga til Fylkeslaget. Siste runde i 

innledningstevlinga er i Teatersalen fredag 2. februar. Finalen er i Storsalen 23 februar. Brev om at 

festen for sekretær Krüger skal være i Blåsalen 31 januar. Der 2 fra laget er innbedt. Forslag om at 

Wiik m/frue skulle gå. Skriv fra Fylkeslaget der de sender årsmeldingskjema. Det skal være sendt 

Fylkeslaget i 2 eksemplarer innen 15 februar. Skriv fra Oslo Fylkeslag med melding om at Wiik var 

valgt inn i valgnemnda for 1962. Nemda skal ha møte 25 januar på fylkeslagskontoret. 

Leiken til sommeren. Leikrådet i Oslo Fylkeslag hadde hatt møte med Setre i Båtsørvis. Båtsørvis 

skulle ha dans hver kveld. Det ble diskutert å få med leikere fra ”Symra”, ”Per Gynt ringen” og 

”Leikarringen Noreg” på framsyningene. Det er ellers vanskelig å stille så mange dansere hele 

sommeren. Det ble da nødvendig at vi kom sammen og øvde, så vi kunne låne dansere av hverandre. 

Wiik mente at vi burde ha ekstraøving en gang i uka. Han skulle prøve å få leie Turnhallen til de 

øvingene. Spørre Nomeland om å spille for oss, da det er han som spiller for Båtsørvis om sommeren. 



Vi skulle forsøke å få en tur til Ringerike Folkehøyskole og ha framsyning. Vi diskuterte også å prøve å 

få framsyninger på restauranger her i byen. Framsyningslederkurset med Reidar Warme skulle gå 

over 2 ganger. Per Dugstad skulle ta seg av dette. Det kan delta ca 20. Vi skulle prøve å få en 

kanefarttur til Ullevoldseter med framsyning der etterpå. Leif Lilleås har kommet med tilbud om noe 

billig stoff som vi kunne sy krinoliner av. Han synes vi burde ta opp ”Franseisen” til jubileet vårt. 

Begynne å øve på den til høsten. Vedtak om å si ja til stoffet. 

Ta opp i Leikrådet å spørre ”Båtsørvis” om et skifterom på Bygdøy, som vi kan ha bunadene 

hengende. Beslutte å kjøpe blomster til Pelle’s gjebursdag. Wiik og Annemor skulle kanskje reise ut til 

ham søndag. Kaffekvelden 5 februar. Jan Petter Blom skal komme og prate om ”folkemusikken”. Til 

komite ble valgt Carl Christian og Per Skjellum. De skulle ta seg av det praktiske. Formann styre 

festen. Så serverte Annemor te og deilige smørbrød. Festen vi skulle hatt i Halli nyttårsaften ble 

dårlig. Vi gikk sammen med musikken om arangemanget. Det var Åge’s trio. Vi må betale salen og 

noe til musiken. De ville ha 100 kr hver. Vi synes det var for mye og bestemte å gi de 75 kr. hver, da 

de jo var med på å arangere festen.  Ruth Aarnes (sign) skriver  HRW. (sign) 

Kaffekveld i Storsalen 5. februar. 

Komite for denne kvelden var Charl Chr. Per Skjellum - Anne Major og       . Det var dessverre riktig 

dårlig frammøte, bare ca 30 stk.            fra Husfliden viste lysbilder og pratet om bunader. Riktige og 

gale detaljer ved bruk og søm. Noen av jentene i laget var ”manequiner” og viste fram pene og 

mindre pene bunader. Bunadene var også utlånt fr Husfliden. Etter kaffepausen var det leik og dans 

ledet av Charl Chr. Bolstad spilte. Formann opplyste at vi hadde fått Gule Sal til ekstraøving hver 

tirsdag fra 8-10. Han håpet at mange ville møte opp der. 

Ingeborg Nygård feiret 60 årsdag 15/1. Venner i laget kjøpte gave. 

Tirsdag 6. februar begynte vi ekstraøvinger i Gule Sal. Det skulle være spesielt for nye dansere som 

skal være med på framsyninger til sommeren. Bolstad har lovet å spille og Einar skal være instruktør. 

Folkedanskvelden i Halli 17. februar. Det var mye folk (ca 140) og stor stemning på festen vår denne 

kvelden. Vi kunne nok ønsket å se flere av lagets egne medlemmer. Røyne’s trio sørget for god og 

variert musik, og dansen gikk lystig. Per Skjellum og Carl Chr. ledet leiken. I en pause spilte Tor 

Skauge på game instrumenter, og fortalte små stubber som knyttet seg til folkemusikken og 

instrumentene. Festen varte til kl 2330. 

Laget har fått innbydelse til stor ”Leikfest” i B.U.L. Det skal være i Samfunnssalen lørdag 24. mars kl. 

19. Det skal legges ut liste for påmelding. 

Wiik har fått forespørsel om laget kan danse i ”Døves forening” lørdag 10. mars kl. 20 i Sven Brunsgt. 

7. Dei ville helst ha 8 par. 

Kaffekveld i Storsalen 5. mars. 

Det var styret som tok seg av kaffekvelden denne gangen. Bordene var pyntet med lys og blomster. 

Formannen ønsket velkommen, og ba alle ta for seg av kakene og kaffen. Så kom Tor Skauge med 

sine ”gamle instrumenter” og spilte for oss. Han krydret det hele med små sagn og historier. Det var 

riktig morsomt og interesangt innslag i festen. Han fikk vellfortjent applaus for framføringen. Einar 

var der og ledet leiken og dansen. Han greide som alltid å få stemningen på topp, så dansen gikk 

lystig. I en pause kom Wiik med noen lagsaker. Det var årsmøtet i Oslo Fylkeslag som det skulle 

velges utsendinger til. Laget har lov til lå sende 3 representanter. Håkon Wiik, Ruth Aarnes, Carl Chr. 



Døvle ble valgt. Liste til festen i B.U.L. var utlagt, så de som ville gå kunne skrive seg på. Framsyningen 

vi skal ha i Døves Forening lørdag, var det også lagt ut liste til. Så fortsatte vi dansen til kl 23.  Ruth 

Aarnes (sign)  HWiik. (sign) form. 

Styremøte i Nordahl Brunsgt. 22 onsdag 7/3. 

Tilstede var: Håkon Wiik - Per Dugstad - Ruth Aarnes - Inger Johanne Holm. Wiik hadde nå fått besked 

fra Båtsørvis at vi har fått 46 framsyninger på Bygdøy til sommeren. Derav 5 lørdager og 4 søndager. 

Det ble bestemt å lage en liste som medlemmene kunne skrive seg på når det passet å danse. Vi 

diskuterte også om det ble for mye framsyning om sommeren. At kanskje medlemmene syntes de 

ble for bundet. Leikrådet hadde fått besked fra Båtsørvis at det ble dans enten hver dag, eller ikke 

dans på Bygdøy. Båtsørvis skulle ha beskjed så snart at det ble ikke tid til å ta det opp for 

medlemmene i lagene. Så vi får bare håpe på at medlemmene vil være flinke til å danse til 

sommeren. Formannen tok opp det at medlemmene hadde vært med på framsyninger som ikke 

styret hadde fått forespørsel om. Han mente at de som skulle ha dansere til framsyning skulle 

henvende seg til styret. På den annen side kan det jo ikke forlanges av medlemmene at de skal 

spørre medlemmene om lov hvis de blir bedt om å dense noen danser i et privat selskap eller 

lignende. Leikrådet burde sørge for at ikke reisebyråene tok dansere direkte, men kontaktet ringene, 

syntes Hakon. Vi ble enige om å sette opp regler for hvordan framsyningene skulle organiseres. Vi 

skulle ta det opp igjen når hele styret var tilstede. 

I fjor sommer var det ofte at danserne kjøpte øl i pausen, når vi danset på Bygdøy. Det må vi få slutt 

på, da det forstyrrer for det andre programmet.  

Framsyningslederkurset som Reidar skal holde er ikke bestemt dato for enda. Per Dugstad skulle ta 

seg av det. Reidar ville ha 8.-12 stk. De som har gått på kurs på Voss og i Teatersalen, skulle komme 

sammen og lage et program for kurset. Reidar ville ha litt retningslinjer. Bolstad kan ikke spille på 

tirsdagsøvingene våre. Nomeland har lovet å skaffe en annen spillemann. Vi diskuterte om vi skal 

fortsette med ekstraøvingen. Det er en stor utgiftspost for laget. Det er svært få av de nye som 

kommer og det er jo for de vi har den øvingen. Heller er det ikke kommet noen fra andre ringer til 

samøving. Det ble foreslått å vente med avgjørelse til hele styret er samlet. Vi burde jo også høre 

Einar’s mening, da han jo er spurt om å rettleie utover våren. 

Festen 17. mars. Styret var stemt for å prøve å bytte salen bort til et annet lag, og få en lørdag over 

påske. Da Bondeungdomslagets leikarring skal ha sin store leikfest den 24. mars. Derfor vil det bli 

vanskelig å lage noen leikfest for oss nå. Formann skulle ta seg av dette. Vi drøftet om vi på fester for 

medlemmer med bekjente kunne ta høyere inngangspenger for ikke medlemmer. Hvis vi ikke får 

utsatt festen ble vi enige om å ha vanlig folkedanskveld. Wiik skulle da ordne med musik. Prøve 

Røyne’s trio. Som underholdning få enten Norsk Balalaikaorkester eller Oslo Ungdomskor. 

Per Dugstad skal ordne med en tur til Movatn, med framsyning på Velhuset. Da er det meningen å 

overnatte på hytta til Per, og hos Bodil og Øyvind. Liv Midthun hadde spurt om et lag som ville gjeste 

Sarpsborg en gang i vår. Det er mulig Songdanslaget tar den turen. Skal drøftes senere. 

Da det er veldig vanskelig å få samlet hele styret, kom Per Dugstad med forslag om å legge opp noen 

faste kvelder for styremøter fremover våren. Det blir jo mange ting som skal drøftes før 

sommerframsyningene begynner. Det viste seg å være vanskelig å få nok par til framsyningen i Døves 

Forening. Særlig var det mangel på gutter. Formannen hadde kontaktet ”Sogn og Fjordaneringen”, 

for å låne to gutter. Wiik foreslo tur for medlemmene i Pinsen.  Ruth Aarnes (sign)  Håkon Wiik (sign) 

forma. 



Styremøte hos Annemor onsdag 14. mars. 

De som møtte: Håkon Wiik, Per Dugstad, Per Skjellum, Ruth Aarnes, Inger Johanne Holm og Annemor 

Knutsen. Laget har fått forespørsel om å danse i Numedalslaget tirsdag 3. april. Per skulle ta seg av å 

skaffe dansere. I de siste årene har det vært stille om merkene til laget. Styret syntes laget bør ta opp 

igjen denne skikken. Det ble bestemt å kjøpe 10 merker, som medlemmene kan få kjøpe. Ellers 

besluttet vi å ta opp på årsmøtet hva vi skal gjøre med disse merkene. Wiik fortalte at hvert lag i 

Fylkeslaget får sitt eget plakatfelt i N. Brun’s gt. Vi mente det var greit å få laget en standardplakat å 

sette opp. Per Skjellum ville at vi skulle få laget opp billettblokker til å bruke på fester og 

kaffekvelder. Ble enige om å trykke ca. 100 blokker på trykkeriet til Reidar Warme (Prentegutten). 

Annemor syntes vi burde ha utlodning av og til på kaffekveldene og festene våre. Vi har jo før drøftet 

å slutte med øvingene på tirsdager for det har vært så dårlig frammøte. De siste gangene har det 

vært bedre, så vi skulle se på det en stund til. Martha Børresen fyller 60 år 30. mars. Styret syntes 

laget bør sende blomster. Passiv medlem, Johanne Kjærvik fyller 60 år 25. mars. Laget skal sende 

presang. Salen vi hadde 17. mars har vi fått byttet til 5. mai. Vi diskuterte opplegg av festen. Det var 

forslag om å prøve å leie sal et annet sted og holde leikfest med innbyding av andre ringer. Og lage 

vanlig folkedanskveld i Storsalen. Per Skjellum skulle prøve Bankfungjonærenes hus. Det kunne vi 

også bestille maten. Forslag om å få ”Laget for folkemusik” til å spille. Skal diskuteres på senere 

styremøte. Styret ble enige om å sløyfe kaffekvelden den 7. mai . Vi trenger den til vanlig øving. 

Årsmøtet var satt opp til 23. april. Det er annen påskedag så det må utsettes til mandagen etter. Det 

ble bestemt og lage liste for Bygdøydansen, maken til den Sogn og Fjordaneringen har. Den listen 

skulle være greiere enn den som vi har hatt før om sommeren. Per Skjellum skal sette opp fullstendig 

medlemsliste. Ta med aktive og passive medlemmer. Ekrem inviterer laget til hytta si på Dokka i 

pinsen. Skal prøve å ordne med tur dit. Få Ekrem og Carl Chr. til å ta seg av det. Det er da meningen 

at laget betaler reisa. Leie buss. Neste styremøte onsdag 28. mars. Annemor serverte te og deilige 

smørbrød. Ruth. (sign) H. Wiik (sign) form. 

Lørdag 30. mars danset 9 par i foreningen ”Runddans” i Idrettens Hus. Nomeland spilte og Wiik ledet 

programmet. 

Tirsdag 3. april danset 6 par i Numedalslaget. Nomeland spilte og Per Dugstad ledet programmet. 

Styremøte hos Annemor onsdag 4. april. 

Wiik var ikke til stede så Per Dugstad ledet møtet. Ellers var alle tilstede. Saker til behandling. 1. 

Valgkomite til årsmøtet 2. festen 5 mai 3. Sende rundskriv 4. Pinsetur til Dokka 5. 12. mai på Movatn. 

6. Ekstraøvingene. Til valgnevnd til halvårsmøte har styret gjort dette framlegg: Edv. Ekrem, Per Inge 

Venås, Martha Andersen. Varamann Sidsel Eriksen. Det som skal velges nå er: Skrivar, 1 

styremedlem, en varamann til styret, studieleder, 1 revisor og bunadsjef. Festen 5. mai. Vi ble enige 

om å spørrre Bolstad, Nomeland, Løndal og Magne Myren om å spille for oss. Per Skjellum skulle ta 

seg av det. Så skulle vi få Sætre til å kåsere over folkevisa ”Falkvor Lomanson” og noen i laget til å 

danse den til framsyning. Videre skulle vi spørre Guroplass, Øraker og Bodil og Eivind om å danse 

bygdedanser. Få Einar til å lede leiken. For å få med folk fra de andre ringene skulle vi sende skriv 

med innbyding til festen. Så satte Per Skjellum opp utkast til rundskriv til medlemmene. Det ble 

godtatt av styret. Ekrem og frue har stilt hytta si til disposisjon for medlemmene i pinsen. De håper at 

riktig mange vil være med dit. Styret er da enige om at laget kan betale reisen, og at vi leier en buss. 

Ekrem har kommet med forslag om at vi lager fest der oppe en kveld. At vi skal ta med bunad og gå i 

kirken 1. pinsedag, og ha en framsyning på Gamleheimen. Legge ut liste så de som vil reise kan skrive 

seg på. 12 mai har Per Dugstad ordnet så vi skal ha en fest med framsyning på Movatn. Det er 



meningen å overnatte på hytta til Per. Legge ut liste til påmelding. På grund av det dårlige frammøtet 

på ekstraøvingene i Gule sal, har styret nå besluttet at vi skal slutte med det. Det blir en alt for stor 

utgift for laget. Siste øving er tirsdag 10. april. Carl Chr. har kommet med forslag om at vi spør Sogn 

og Fjordaneringen om de vil komme og øve hos oss mandag i påskeuka. Det er jo få som er i byen da. 

Vi bestemte å få Carl Chr. til å ordne det. Så serverte Annemor kaffe og vafler.  Ruth (sign)  H. Wiik 

(sign) form. 

Kaffekveld i Storsalen 2. april 1962. 

Det var bare ca 40 stk. som hadde funnet veien til Storsalen denne kvelden. På menyen sto kaffe og 

diverse kaker. Etter bordsete var det leik og dans ledet av Per Dugstad. Nomeland sørget for musik. 

Melding om leiken i tiden 16/10 1961 - 30/4 1962. 

I dette vinterhalvåret har Songdanslaget hatt 7 framsyninger.  

Tirsdag 3. november danset 7 par i ”Losje Folkeviljen”. Spillemann var Bolstad 

Lørdag 18. november danset 4 par i ”Lektorenes Hus” Bolstad spilte. 

Onsdag 6. desember danset 5 par i ”Losje Tjodlaug” Løndal spilte. 

Torsdag 18. januar danset 8 par for Ungdomsnevnda og Idrettslaget i Holmestarand. Bolstad spilte. 

Lørdag 10. mars danset 8 par i ”Døves Forening”. Nomeland spilte. 

Lørdag 30. mars danset 9 par for foreningen ”Runddans”. Nomeland spilte. 

Tirsdag 3. april danset 6 par i Numedalslaget. Nomeland spilte. 

Halvårsmelding for tiden 16/10 1961 -  30/4-1962. 

I dette halvåret har Songdanslaget hatt 18 øvingskvelder. Einar Kristiansen har vært rettleier. Søren 

Nomeland og Torleiv Bolstad spillemenn. 11 ekstraøvinger i ”Gule Sal” med Einar som rettleier og 

Bolstad sog Sigurd Frogner som spillemann. Vi har hatt 7 framsyninger som er referert under medling 

om leiken. 2 folkedanskvelder 26. november og 16. februar. 1 julemøte 1 juletrefest 4 kaffekvelder. 

26. november var det folkedanskveld i Storsalen. Røynes trio spilte og leiken ble ledet av Einar. 

Magne Myren leste opp. 

Folkedanskveld i Halli 17. februar. Røynes trio sørget for musiken. Tor Skauge spilte på gamle 

instrummenter. 

Julemøtet ble holdt i Storsalen 18. desember. Menyen var rømmegraut og spekemat. Bolstad spilte 

lydar-slotter og det var Lucia-opptog. Etter bordsetet var det leik og dans. 

Juletrefest i Storsalen 8. januar 1962. Sogneprest Haaje holdt festtalen. Røysland sang stev. Han ble 

overrakt en vase i tinn fra laget. Per Dugstad fortalte om ”Gamle juleskikker i norden”. Etter 

kaffebordet var det gang rundt juletreet, ledet av Einar. 

Kaffekveld 30. oktober. Leik og dans ledet av Per, Inger, Carl Chr. og Ragnhild. Bolstad og Hegge 

sørget for musiken. 

Kaffekveld 5. februar. Det ble vist frem bunader utlånt fra Husfliden. Leik og dans ledet av Charl-Chr. 

og Bolstad var spillemann. 

Kaffekveld 5. mars. Det var leik og dans ledet av Einar. Tor Skauge spilte på gamle instrumenter. 

Nomeland sørget for dansemusiken. 

Kaffekveld 2. april. Leik og dans ledet av flere medlemmer. Nomeland var spillemann. 

Den 28. oktober var 23 medlemer fra laget på leikfest i Drammen. 

Martha og Rolf Børresen har begge fylt 60 år i vinter. Venner i laget sente presang og laget sendte 

blomster. Johanne Kjærvik fylte 60 år 25. mars. Laget sendte presang. Ingeborg Nygård fylte 60 år 15. 

januar. Venner i laget sente gave. Laget sente blomster til Pelle’s gjebursdag. 



Håkon Wiik, Per Skjellum og Ruth Aaarnes var utsendinger på Oslo Fylkeslags årsmøte. Songdanslaget 

har mottatt 16 skriv og sendt 3 rundskriv. Oslo Songdanslag har nå: 56 betalende medlemmer, 12 

passive, 2 permiterte. Styret har hatt 6 bokførte styremøter.  

Referat og årsmelding er opplest og godtatt av styret. 30 april 1962 Ruth Aarnes. (sign)  H. Wiik (sign) 

Årsmøte i Oslo Songdanslag 30. april 1962. 

32 av lagets medlemmer var tilstede da Wiik ønsket velkommen. Formann leste opp følgende sakliste 

som ble godkjent. 1. Årsmelding 2. Regnskapsutdrag 3. Inkomne skriv 4. Valg 5. Ymse. Melding om 

leiken og halvårsmelding ble lest av skrivaren. Godkjent uten merknad. Kassereren Per Skjellum kom 

med et kort utdrag av regnskapet, som ble godkjent. Da leiga for Storsalen nå er øket til Kr 80 for 

øvingskvelden, kom formann med spørsmål om vi skulle prøve å få byttet til Halli igjen. Vi har jo også 

en del mindre medlemmer nå, så det er ikke nødvendig med den store salen syntes han. Øraker 

syntes vi burde holde oss i Storsalen da det jo kan bli en del nye fra høsten igjen. Det var også 

spørsmål om å leige sal utenfor Fylkeslaget til ekstra leikkurs. Einar syntes vi burde holde oss i N. 

Brunsgt. Laget har i alle år hatt øving der. Det ble besluttet å fortsette i Storsalen. Songdanslaget har 

fått inbydelse til Tønsberg leikarring den 26. mai. Festen kommer til å koste 13 kr + bussreise. 

Programmet er lagt opp som et opptog til kirken. Hver leikarring skal ha en serdans. Einar ville gjerne 

ha greie på hvor mange som skulle reise før han satte opp dans. Det er meningen å reise i fellesbuss 

fra Oslo. Den går fra Arbeidergt. Kl. 3. Oslo Fylkeslagsstevne på Bygdøy skal være den 3 juni. Vi skal 

ha særdans, det skal gis besked til Fylkeslaget hva vi skal danse. Einar syntes vi skulle danse 

”Bandadans”, men da må medlemmeme være flinke til å møte opp da den bør danses med mange 

par. Det ble bestemt at vi skulle prøve den. 

Lørdag 12. mai skal vi ha fest på Movatn sammen med Leikarringen Sørbråten. Per Dugstad har 

invitert oss til å bo over på hytta hans. Også Bodil og Øyvind skal ta imot overnattting. Det var lagt ut 

liste til påmelding. 17.mai. Også i år har vi tenkt å reise rundt i Bærum og Asker å danse. Inger 

Johanne skulle ta seg av å kontakte de samme stedene som vi var i fjor. 

Dansen på Bygdøy i sommer. Listene til påmelding til dansen er nå ferdig. Det er bare for 

medlemmene å melde seg på. Øraker lurte på om vi fikk dansen på restauranten også. Sætre haddde 

spurt om det, og trodde det var mulig at vi fikk det. Spørsmålet om vi kanskje kunne få et rom der ute 

til å henge bunadene ble tatt opp. Tor Skauge sa at det var dårlig plass på restauranten, men at vi 

kanskje kunne få et rum ellers på museet. Wiik mente at vi burde ordne med forsikring. Formann 

takket for medlemmenes insats i fjor, og håpet at de ble like flinke nå til sommeren. 

Så tok vi kaffepause. 

Valgkomite var: Ekrem, Per Inge, Martha Andersen, og Sidsel som varamann. Ekrem sa at på grund av 

påsken hadde valgkomiteen ikke hatt noe møte og diskutert valget. Det skal velges: Skriver, 1 

styremedlem, 1 varamann, studieleder, bunadsjef, revisor. 

Valg. Forslag på skrivar: Inger Skauby, Liv Trøstheim. Inger ble enstemmig valgt. Styremedlem: Sidsel 

Eriksen enstemmig valgt. Varamann: Forslag om Carl Chr. Døvle, Ingvald Hegland. Carl Chr. valgt med 

23 stemmer Ingvald 9 stemmer. Studieleder: Gustav Kareliussen, Per Dugstad som varamann. 

Revisor: Olav Øraker ble valgt. Bunadsjef: Gjenvalg på Bodil Loftsgarden. Bodil syntes hun hadde gjort 

så lite som bunadsjef, men hun var ikke riktig klar over hva som var bunadsjefens arbeid. Hun ville 

gjerne ha nermere greie på det. Det ble bestemt at styret skal sette opp noen regler for bunadsjefen. 

Ymse. Noregs Ungdomslags landsstevne skal i år være på Geilo 29-31 juni. Vi skal velge 1 utsending. 

Da det er få som vet når de får ferie var det vanskelig å få valgt noen nå. Det var forslag på Inger 

Johanne. Hun visste ikke om hun fikk ferie da. Per Dugstad sa han kunne tenke seg å reise hvis han 



fikk ferie. Det var også spørsmål om vi skulle arangere tur dit. Det ble ikke bestemt noe. Leikmøtet på 

Leankollen i pinsen. Wiik sa at han hadde hatt så stort utbytte av møtet i fjor. Han syntes vi burde 

sende 2 representanter. Wiik og Inger Skauby ble valgt. Egil Wold har lånt en av lagets bunader. 

Børresen lurte på om vi skulle få et venskapslag i Sverige. Vi har før hatt ”Jøssheringene”. Laget 

syntes det kunne være moro å kontakte de igjen. Børresen skulle skrive til de. Børre takket for 

presangen de fikk til 60 års dagen. Han så at de var blitt for gamle til å være med på framsyninger nå. 

Han håpet at Songdanslaget ville holde noe av den gamle kursen. Og at vi, slev om vi må har mye 

framsyning, ville danse fordi det gledet oss selv og ikke bare for å te oss fram. 

 Det var kommet takkekort fra Johanne Kjærvik, Ingeborg Nygård, Martha Børresen.  

Kaffekveldene våre er altid et omstridd tema. Mimmi syntes at vi la alt for lite arbeid i 

forberedelsene. Kaffekveldene var kjedelige. Vi burde ha mer runddans så alle fikk danse. Nå var det 

for mye bygdedans. Syntes også vi skulle ha trekkspill ved siden av fela. Noen syntes vi hadde for 

mange kaffekvelder, andre syntes vi skulle ha så ofte. Wiik sa at styret hadde tatt seg av de fleste 

kaffekveldene og at det ble for mye rbeid for de. Det var forslag om at vi skulle la det gå på omgang 

så alle fikk være med å ordne med kaffekveldene, gjerne med 1 fra styret i komiteen hver gang. 

Styret skal tenke over forslaget. 

Til høsten har laget 40 års fest. Leif spurte om vi skulle sette opp komité snart. Han syntes de trengte 

så lang tid da det er mye å ordne til en sånn fest. Det var spørsmål om hvor festen skal holdes. Det er 

vanskelig å holde sånne fester i N.B.gt. da det er så tungvindt med kjøkken. ”Folkets Hus” nye sal 

utleies for 250 kr, der får man også bestilt maten. Ingvald syntes vi aller først burde få klarlagt 

hvordan festen skulle legges opp. Martin Helleland hadde lovet å skrive laget’s historie. Spørre han 

om han kunne få den ferdig til jubileet. Styret skal sette opp forslag til komité. Wiik sluttet av 

årsmøtet med å takke de som gikk ut av styret for samarbeidet og ønsket de nye velkommen.  Ruth 

Aarnes (sign) Skrivar.  H. Wiik (sign) 

Folkedanskveld i Storsalen 5. mai 1962. 

Lørdag 5. mai gikk en fin folkedansfest av stabelen i Nordahl Brunsgt. Som vanlig kom det folk litt 

senere enn nødvendig, men vi var godt over 200 stk. da det led litt på. Annemor og Pelle åpnet med 

en feiende fin mars til musikk av Søren Nomeland, Kjetil Løndal, Torleif Bolstad og Mange Myren. Det 

er lenge mellom hver gang vi har slikt spellemannslag i Songdanslaget, dessverre. Einar (med hjelp av 

Annemor) ledet leiken og dansen ellers. Ragnar Sætre kom å fortalte om Falkvor Lomansson på sin 

gode måte. Etterpå danset en del av Songdanslagets egne dansere Falkvor Lomansson på senen. Slik 

gikk hele kvelden med godt program, og til og med Røysland var tryllet fram, og kom med en del 

gode stevtoner. Festen sluttet ved 12-tiden og da var Håkon så fornøyd, at han med villig hånd delte 

ut fine blomster til musikk og underholdere ellers, som han egentlig hadde kjøpt inn til hagen sin. 

Inger Marie Skauby (sign) skrivar.  H. Wiik (sign) form. 

Lørdag 12. mai var 23 dansere fra Songdanslaget pluss Ivar Medaas på tur til Movatn. De var invitert 

til fest hos Sørbråten barneleikarring, og overattet hos Bodil og Eivind, på hytta til Per Dugstad og hos 

andre gode naboer der oppe. Vi hadde 2 framsyninger en på barnefesten og en på voksnefesten, og 

Pelle og Holger var 2 ganger frampå med oksedansen, og den vakte like stor jubel som ellers. 

Barneleikarringen der oppe hadde også framsyning, og de stortrivdes sammen med Songdanslaget. 

Søndgen tilbragte vi delvis på hytta hos Per og delvis for Bodil og Eivind. Per Dugstad og Inger Marie 

har vært leier for barneringen. Inger M. Skauby (sign) skrivar H. Wiik (sign) form. 



Styremøte i N.Br.gt. 15. mars 1962. 

Tilstede: Håkon, Per Dugstad, Per Vågå, Sissel, Ruth, Inger Johanne, Carl Christian og Inger. Det var 

meningen at det gamle styret og det nye styret skulle være samlet, men dessverre kunne ikke alle 

komme. 

1. Danseporgrammet for 17. mai ble klarlagt, og meningen var at vi skulle møtes ved bussen kl. 1000 

og så reise rundt på Emma Hjorts barnehjem. Valler skole, Sjømennenes helseheim og Blakstad 

sykehus. Videre hadde vi lovt å danse for Båtservice om kvelden, og det var heller ingen vanskelighet, 

da det hadde meldet seg flere enn nok dansere. Ruth foreslo at vi skulle la alle pengene vi fikk inn 17. 

mai fra Båtservice gå rett i kassen, siden vi ble så mange som hadde lyst til å være med . Forslaget ble 

diskutert og skrinlagt inntil videre. 

2. Håkon hadde fått brev fra Leikarringen i BUL i Stavanger med innbydelse til 2 av Songdanslagets 

medlemmer til å komme til 50 årsjubileum i vår 2. juni. Styret fant ut at vi ikke hadde anledning til å 

sende noen representanter, og Inger skulle sende billettene tilbake. 

3. Songdanslaget fyller 40 år til høsten, og styret satte opp forslag til festkomite: Marta og Børre, 

Ingeborg Nygård, Mimmi, Ekrem, Einar, Carl Christian, Per Vågå og Ingebjørg Edland. Inger skulle 

sette opp et brev til hver i sær og spørre om de var villige, og så skulle styret senere ta initiativet til å 

sammenkalle til første komitémøte. 

4. 2. og 3. juni skal Fylkeslagsstevnet holdes på Bygdøy, og vi hadde fått Anne Major og Gro til å være 

med å telle ved kappdansen. Søndag 3. juni skal Songdanslaget danse i Numedalstunet kl. ½4, og 

styret ble enige om å skaffe folk på forhånd slik at vi var sikre på få nok dansere. 

5. Håkon hadde fått forespørsel om dansing på Gruetunet St.Hansaften, og Ruth skulle samle dansere 

og lodde stemningen for overnatting. 

6. Vi har tenkt å sette i gang med separate leikkurs for nybegynnere fra høsten av, og for 

viderekomne etter Jul, og Inger fikk i oppdrag å sette opp brev til Oslo Turnforening med søknad om 

å få leie den Gule sal i St. Olavsgt 25. 

7. Søknad om tilskudd til å drive leikkurssesongen 1962-63. Laget har tenkt seg følgende kursprogram 

for sesongen: Nybegynnerkurs før Jul, Viderekomne etter Jul og vanlig leikøving i Storsalen. Søknad 

om tilskudd fra Oslo kommune på til sammen kr 4.800,-.  Inger Marie Skauby (sign) skrivar.  H. Wiik 

(sign) form. 

Styremøte i Nordahl Brunsgt 22, 22/5-62. 

Tilstede: Håkon, Per Vågå, Sissel og Inger.  

1. Formannen hadde fått et brev fra Søren Nomeland der han legger på prisen fra kr. 50,- til kr. 75,- 

pr. gang for Båtservice spillingen, da han har lovt å spille hver kveld i hele sommer, og på den måten 

ville gå glipp av alt som heter ferie. Styret diskuterte brevet og fant ut at vi ikke hadde råd til å legge 

på betalingen til Søren uten at vi selv får høyere betaling av Båtservice. Formannen hadde snakket 

med formannen i BUL og Sogn og Fjordaneringen, og de var enige om å ta saken opp i Leikrådet slik 

at alle tre ringene kunne gå sammen om å søke Båtservice om kr 25,- høyere betaling pr. gang. 

2. Formannen hadde fått bekreftende svar fra Oslo Turnforening om at vi fikk Den gule sal fra høsten. 

17. mai reiste ca 8 par rundt i Asker og Bærum etter den oppsatte rute, og danset i øs pøs regnvær. 

Om kvelden danset 7-8 par på Bygdøy for Båtservice. Styremøtet 22/5-62 (forts.) vi får den Gule sal 

hver tirsdag for kr. 35,- pr gang fra høsten av, men at vi måtte søke på nytt for å få låne salen etter 

Jul. 

3. Songdanslager skal ha avslutning mandag 28. mai, og som vanlig skal det være kaffekveld. Per Vågå 

skulle prøve å få Olav Hegge fra Valdres til å spille trekkspill ved siden av fela til Søren. Videre foreslo 



Per at vi skulle få vist film om telespringar og en del andre bygdefilmer. Sidsel skulle ringe og bestille 

film og fremviserapparat hos h.h.v. Statens Filmsentral og Oslo kommunale Ungdomslag. Hun skulle 

også ringe og bestille en dame (          ) til opplesing. Vi diskuterte serveringen litt frem og tilbake, og 

ble til slutt enige om at Håkon skulle bestille lapskaus til 70 stk. på Dampkjøkkenet. Inngangspengene 

ble satt til kr. 4,-. Per Vågå foreslo at vi skulle gi Einar og Annemor litt for rettleiingen. Håkon hadde 

allerede ordnet med fin vase i tinn til Einar, og han ville også kjøpe en pen blomsterbukett til 

Annemor. 

4. Per kom med forslag på nye medlemskort, 1 for kartotek, og 1 til hvert medlem. Vi skulle diskutere 

det etter at vi hadde fått beskjed om salene til høsten. 

5. Juni-dansingen på Bygdøy var bestemt, og vi satte opp lister over danserne, som Håkon skulle 

sende til stensilering. Midt i møtet koste vi oss med kaffe og nystekte kringle.  Inger Marie Skauby 

(sign) skrivar. 

Kaffekveld i Nordahl Bruunsgt. 28. mai 1962. 

28. mai hadde vi fin kaffekveld i laget som avslutning på et aktivt år. Vi startet klokka ½8, og Håkon 

Wiik ønsket velkommen til bords med en gang. Det var ca 50 stk tilstede. Vi hadde 3 fine feler og god 

mat. Håkon takket medlemmene for godt år og håpet det ville bli lett å skaffe dansere til sommerens 

store program for Båtservice. Kvelden ble avsluttet med ”Å leva det er å elska. St.Hansaften var 8 par 

og danset på Gruetunet. Kjetil Løndal var spillemann. Etterpå reiste de til hytta til Inger Johanne 

Holm og festet til langt på natt. Søndag reiste så hele laget til Oslo igjen for å danse på Bygdøy. 

I pinsa var en del av lagets medlemmer på hytta til Ekrem. Meningen var at de skulle ha danset på 

gamlehjemmet på Dokka, men det måtte avlyses da vi ikke hadde dansere. 

Styremøte i Nordahl Brunsgt. 28. juni 1962. 

Til stede var: Håkon Wiik, Per Skjellum og Inger. 

1. Håkon hadde representert Songdanslaget ved Åsmund Svinndals 70-års dag 16. juni. Laget ga en 

tinnvase med inskripsjon: ”Takk for ditt gjevande arbeid”. 

2. Håkon representerte laget på Leangkollen tre dager i Pinsen. 

3. 8 par danset på Gruetunet St.Hansaften med Kjetil Løndal som spillemann. 

4. Laget har sagt ja til å ta seg av det færøyiske laget når de kommer til det nordiske stemnet 

sommeren 1963. Håkon hadde fått et brev i den forbindelse, og Inger skulle sette opp forslag til 

innbydelsesbrev til færingene  v/Herr Kongsbonde Påll Paturson, Kirkjubøur, Torshavn, Færøyane. 

5. Oslo Fylkeslag hadde sendt prisen på salene i Nordahl Brunsgt. fra høsten av. 

6. Håkon var kommet inn på leiklærerkursen på Grong i Namdal fra 29/7 - 11/8-62. 

7. Laget hadde fått forespørsel fra Nordlændingernes Forening gjennom Oslo Fylkeslag om vi ville 

være med i oppmarsj i Oslo Rådhus 11. oktober i år for å feire Nordlændingernes Forenings 100-

årsdag. Styret var enig om å støtte opp om dette, og Inger skulle skrive til Oslo Fylkeslag. 

8. Håkon hadde vært i kontakt med Leikrådet v/ Gunnvor Krogsæter m/hensyn til Nomelands krav 

om høyere betaling for Bygdøyspillingen og Leikrådet hadde da bedt Søren henvende seg til Båt-

Service. Søren hadde lovt å gjøre det. 

9. Laget hadde fått oppgave over tildelte kvelder for sesongen 1962-63. 

10. Inger skulle skrive til Oslo Fylkeslag med søknad om å få leie Halli til folkedanskvelder 30-9, 11-11-

1962 og 13-1, 24-2, 5-5 - 1963. 

11. Inger skulle innkalle komiteen til 40-årsjubileet til første møte fredag 6 juli kl. 1900 i møterom 1 i 

N.Br.gt. 



12. Styret satte opp danselister for juli og Inger skulle sende dem ut når de var ferdigstensilert. 

13. Laget kommer antakelig til å trenge nye både rettleier og spillemann fra høsten av, og Per og 

Håkon skulle spørre forskjellige. Møtet varte i tre timer. Inger Marie Skauby (sign) sekretær. H. Wiik 

(sign) 

Styremøte i Nordahl Brunsgt. 20-8-62. 

Til stede var Håkon, Ingeborg, Carl-Christian og Inger. 

1. Danselistene for september ble satt opp. 

2. Håkon hadde klart å skaffe Idun Heldal Haugen til rettleier for Songdanslaget frem til Jul og Leif 

Lilleås til nybegynnerkurset i Idrettens hus. Torleif Bolstad blir spillemann både mandag og tirsdag. 

3. Håkon skulle sette inn annonser om når laget tar til for høsten i 2 aviser og Inger skulle lage 

plakater og sørge for å få den satt opp i lagsrommet til BUL og i porten på Nordahl Brunsgt. med 

beskjed om at nybegynnerkurset strekker seg over 15 kvelder à kr. 20,- varer i 2 timer hver gang. 

4. Carl Christian skulle ordne med Tostrup (gullsmed) for å få laget 5, 10, og 15 års nålene til 

jubileumsfesten. Neste møte ble fastsatt til 29-8-62.  Inger M. Skauby (sign) Skrivar  H. Wiik (sign) 

Styremøte hos Håkon 29. august 1962. 

Tilstede: Håkon, Carl Christian, Sidsel og Inger. Dessuten var Mimmi og Ekrem til stede fra 40-års-

komiteen. 

1. Håkon hadde undersøkt muligheter for å få leid lokale til jubileet og overlot det materiale han 

hadde samlet til Ekrem, slik at han kunne ta det opp med komiteen og arbeide videre. 

2. Saken med hensyn til betalingen til Nomeland for spillingen i Sommer hadde vært oppe i leikrådet, 

og der var det blitt enstemmig vedtatt at betaling skal skje gjennom Båtservice og folkemuseet slik at 

leikarringene ikke blir stående ansvarlige med hensyn til skatt osv. Ordningen kan antakelig ikke tre i 

kraft fra den sesongen vi har hatt, men skulle i alle fall bli gjennemført fra nå av. Ordningen trer i 

kraft fra jan 1963. Lch S. C.Chr. D. SE. 

3. Angående skattetrekk av spillemannns- og leikinstruktørs godtgjørelse, ble styret enig om at det 

fra nå av skal trekkes skatt av godtgjørelsene  reisepenger. 

4. Håkon skulle sende søknad om tilskudd til leikkurs vi skal holde, til Oslo Fylkeslag. 

5. Håkon hadde satt opp forslag til nye danser for laget i sesongen 1962-63, og Carl Christian skulle 

diskutere dem litt med Idun Heldal Haugen på åpningskvelden. 

6. Laget skulle starte igjen på mandag 3. september, og styret skulle ta seg av opplegget for kvelden. 

7. Styret hadde fått et forslag til program for leikarringene i Oslo for neste års sesong fra leikarringen 

i BUL. Forslaget ble ikke grundig diskutert, men er i sin helhet tatt inn i protokollen. Inger Marie 

Skauby (sign) skrivar  H. Wiik (sign)  

 (Kommentar: Bak her er limt inn eit 2 siders brev frå Styret i Leikarringen i BUL om 

”Framsyningsdansen i Leikarringen. Dei såkalla serieframsyningane.”) 

Kaffekveld i Nordahl Brunsgt. 3. september 1962. 

Vi åpner sesongen med kaffekveld mandag 3-9. Håkon hadde dessverre ødelagt kneet sitt, men Carl 

Christian ønsket velkommen og ledet kvelden bra. Vi serverte deilige rundstykker og kaffe, sang og 

danset. Idun Heldal Haugen ble ønsket velkommen og hun var ikke snauere enn at hun trente oss litt 

allerede første kvelden, for at vi skulle være godt forberedt til framsyning i Njårdhallen søndag den 9. 

september. Det var ikke så mange til stede som det kunne ha vært, for Afteposten hadde gjort feil 

med hensyn til å sette inn annonse for kvelden. Einar Løndal var spillemann for kvelden.  Inger Marie 

Skauby (sign) skrivar  H. Wiik (sign) 



Tirsdag 4. september åpnet vi nybegynnerkurset vårt i den Gule sal i Idrettens hus. Det meldte seg 

55 deltakere! 

Søndag 9. september danset 8 par fra Songdanslaget sammen med par fra BUL og Sogn- og 

Fjordaneringen i forbindelse med Røde-Kors i Njårdhallen. Inger M. Skauby (sign) skrivar  H. Wiik 

(sign) formann 

Styremøte i Nordahl Brunsgt. 22. september 1962. 

Tilstede var Håkon, Per Vågå og Inger. 

1. Håkon hadde fått innbydelse til Nordlændingernes 100-årsjubileum, men da han skulle på 

sykehustet ble styret enig om å spørre om Carl Christian ville være stedfortreder. 

2. Inger skal gå på skole i vinter, og Håkon hadde gitt beskjed til valgkomiteen om at det måtte velges 

ny sekretær for et halvt år. 

3. Leikrådet hadde sendt forslag til styret om opplegg til folkedanskvelder. Dette ble ikke diskutert. 

4. Laget hadde fått forespørsel om å stille 6 par + spillemann for Myhre’s reisebygå den 25.10.62. 

5. Laget skal lage gratis framsyning i Namdalslaget 4.10.62. Skulle også spørre om Tor Skauge ville 

komme med sitt musikkprogram - er i orden m/T. Skauge. 

6. Valdreslaget skal ha en kveld med agitasjon for folkedans, og styret besluttet at laget kunne stille 

med 8 par den 10.10.62. 

7. Det var kommet invitasjon til deltagelse i diskusjon 2.10.62 ang. framsyningsdansen og 

samdansprogrammet på Noregs Ungdomslags stevne. Det blir det nye styret som engentlig skal være 

til stede, men det nåværende styre vil også være med på denne diskusjonen. 

9. Edith Martinsen hadde sendt godt og utførlig referat fra Noregs Ungdomslags stevne. Styret ble 

enig om å få det stensilert og å dele det ut på årsmøtet. 

10. Styret hadde fått henvendelse fra Søren Nomeland angående spillingen i høst, og satte opp 

forslag til brev til ham med forklaring på hvorfor det var ansatt ny spillemann. 

11. Styret foreslår at Marta og Rolf Børresen samt Ingeborg Nygård blir utnemnt til æresmedlemmer 

i høst. Møtet varte i 3½ time med kaffepause.  Inger M. Skauby (sign) sekretær  H. Wiik (sign) 

formann 

Melding om leiken i tiden 30/4 - 1/10 - 62 

I dette sommerhalvåret har vi hatt 81 framsyninger. 

Lørdag 12 mai var 23 av lagets medlemmer på Movatn og danset for Sørbråten Vel. Ivar Medås var 

spillemann. 

17. mai danset 10 par fra Songdanslaget på Valler skole, Sjømenenes helseheim og Blakstad sykehus, 

om kvelden 17. mai danset 7-8 par for Båtservice på Bygdøy. 

3. juni danset 13 par på Bygdøystemnet. Vi danset i Numedalstunet og på friluftsteateret. Søren 

Nomeland var spillemann. 

24. juni danset 8 par på Gruetunet. Kjetil Løndal var spillemann. 

26. august danset og marsjert flere av Oslo Songdanslags medlemmer på Momarken sammen med 

medlemmer fra Bul og Sogn og Fjordaneringen. Røde Kors sto som arrangører. 

Vi har danset 52 ganger for Båtservice, 13 ganger for restauranten, 2 ganger for Folkemuseet.   

9. september danser 8 par for Ullern Røde Kors i Njårdhallen. 

1. juli danset 8 par på Bygdøy Sjøbad for IOGT. 

19. august danset 3 av lagets medlemmer i sammensatt fylkeslagsring på folkedanskveld på Bygdøy 

sjøbad. 



15. juni danset 6 par på Bygdøy sjøbad for Oslo Fylkeslag. 

Laget har i sommer hatt et godt samarbeid med leikarringen ”Noreg” i Drammen. 

Halvårsmelding for tiden 30/4 - 1/10 - 62 

Laget har i dette halvåret hatt 5 øvingskvelder. Einar Kristiansen var rettleier før ferien og Idunn 

Heldal Haugen etter ferien. Søren Nomeland var spillemann før ferien og Torleif Bolstad etter ferien. 

Håkon Wiik har deltatt i Noreg Ungsomslags leiklærerkurs på Grong i sommer. 

Vi har hatt 81 framsyninger. Disse er referert under melding om leiken. Laget har hatt: 2 fester 

Lørdag 5. mai hadde vi folkedansfest i Storsalen. Det var over 200 stk. til stede. Annemor og Einar 

ledet dansen og leiken. Søren Nomeland, Torleif Bolstad, Kjetil Løndal og Mange Myren var 

spillemenn. Røysland sang stev, og Ragnar Sætre fortalte om folkevisa ”Falkvor Lomansson. Etterpå 

var en del av medlemmene på senen og viste dansen til denne visa. 9. september hadde laget 

folkedanskveld i Halli. Carl Christian ledet leiken. Åge Hansen, Torleif Bolstad og Roger Hoff var 

spillemenn. Det var ca 150 til stede. 

2 kaffekvelder. 28. mai sluttet vi sesongen med kaffekveld. Vi hygget oss først i Blåsalen med fin 

opplesing av Edel Jarnes, og gikk så inn i Storsalen som var opptatt til trening for samdans på Bygdøy 

4. juni. Filmene Felemakaren, Sylvsmeden og Telespringar ble vist fram. Mandag 3. september åpnet 

vi sesongen med kaffekveld i Storsalen. Håkon hadde ødelag benet sitt, og Carl-Christian ledet både 

kvelden og leiken. Kjetil Løndal var spillemann. 

Vi har hatt 7 bokførte styremøter. 

Laget har hatt 4 turer. 12. mai var 11 par på tur til Movatn i forbindelse med leikfest på Sørbråten 

Vel. Vi overnatter delvis på hytta til Per Dugstad og hos Bodil og Eivind. I pinsehelgen var en del av 

lagets medlemmer på Ekrems hytte på Dokka. St.Hans reiste 8 par først til Gruetunet og danset, og 

deretter på hytta til Inger Johanne hvor de overnattet. Hytta ligger ved Storsjøen i Odalen. 

26. mai var 7 av lagets medlemmer med på tur til Tønsberg, hvor Tønsberg leikarring arrangerte 

bondebryllup. Etterpå var det laget i stand fest. Lørdag 15. og søndg 16. september var en del av 

lagets medlemmer på tur til Valdres med framsyning på Valdresmuseet på Fagernes. Det var også 

dansere fra BUL og S.og F.ringen. Flere av lagets medlemmer har deltatt på rettleierkurs, og Leif 

Lilleås, Ragnhild Wang, Carl Christian Døvle, Per Dugstad, Holger Lindell og Inger Skauby har holdt 

selvstendige skjei. Per Vågå har undervist i Vågåspringar. 

Laget har mottatt 53 skriv og rundskriv, og har selv sendt 27. Oslo Songdanslag har nå: 67 betalende 

medlemmer, 23 passive medlemmer, 4 permitterte medlemmer 1 æresmedlem. Edith Martinsen var 

lagets utsending på Noregs Ungdomslags stevne på Geilo. Håkon Wiik var lagets representant på 

Leikrådsmøte på Leangkollen. Håkon Wiik var lagets representant på Åsmund Svinndals 70-årsdag. 

Siden Nyttår har Håkon representert laget i alt 33 ganger på forskjellige møter og i komiteer. Oslo 

Songdanslag har startet et nybegynnerkurs i Idrettens Hus, den Gule Sal, med Leif Lilleås som 

instruktør og Torleif Bolstad som spillemann. Kurset teller 45 medlemmer. Styret har planlagt å sette 

i gang et kurs for viderekomne etter nyttår. Det er søkt Oslo kommunale Ungdomsnemnd om stønad 

både nybegynnerkurset og kurset for viderekomne. Styret har sendt innbydelse til det Færøyiske 

laget til Nordisk stemne i 1963. Noen av lagets medlemmer har sagt seg villig til å være med i 

forskjellige komiteer til Det nordiske stevnet. Halvårsmeldingen er opplest og vedtatt på styremøtet.  

Inger M. Skauby (sign) sekretær  H. Wiik (sign) form. 

Styremøte i Nordahl Brunsgt 22. den 29 sept. 1962. 

Til stede var, Håkon, Per Vågå, Inger, Carl Christian og Sidsel. 

1. Halvårsmeldingen ble gjennomgått, og vedtatt. 



2. Angående Båtservicedansinger i sommer. Laget har 3 ganger danset dobbelt, og 1 gang 3 dobbelt 

for Båtservice. Båtservice betaler for all dansingen, og styret diskuterer hvorvidt lagets medlemmer 

skulle ha betalt for antall ganger de hadde danset, eller for antall dager de hadde vært på Bygdøy. 

Dette gjelder bare for overnevnte dansing. Saken ble besluttet tatt opp med medlemmeme på 

årsmøtet. 

3. Håkon fortalte hvilke ting som skulle taes opp på Årsmøte under innkomne forslag. 

4. Carl Christian foreslo at vi skulle lage en navneliste over samtlige aktive medlemmer, hvor vi kan 

merke av hvem som er med i festkomiteer til fester og kaffekvelder, slik at disse erverv blir mer jevnt 

fordelt på medlemmene. Dette overlater vi til det nye styret å ta seg av.  Sidsel Eriksen (sign) 

Årsmøte i Oslo Songdanslag 1. oktober 1962. 

Ca 30 stk. av lagets medlemmer var tilstede da Håkon Viik ønsket velkommen, og leste opp følgende 

sakliste som ble godkjent. 1. Beretning. 2. Regnskapsoversyn. 3. Innkomne forslag. 4. Valg. 

Beretningen ble lest av Sidsel og godkjent uten merknader. Håkon redegjorde om forskjellige ting 

som var blitt drøftet i Leikrådet. Fylkeslaget har arrangert folkedanskveld hver søndag på ”Bygdøy 

Sjøbad” i hele sommer, og pengene har gått til Oslo Fylkeslag ca. 280,- Folkedanskveldene vi fortsette 

på samme måte i ”Halli” hver søndag utover høsten og vinteren. De forskjellige lag står som 

arrangører. Fylkeslaget har satt i gang et framsyningsleierkurs. Kursplanen ble lest opp av Viik. De 

holder også på få i stand en barneleikarring, som vil bli satt i gang nå med det første. Det har nå i 

lengere tid blitt holdt en del skolekonserter. På disse er det spørsmål om det kan bli holdt 

framsyninger. Viik leste skriv. Fylkeslaget har sendt rundskriv til de forskjellige høyere skoler i Oslo og 

omegn og tilbudt å vise folkedans og gamle musikkinstrumenter, og alt som har med gammel kultur 

og folklore å gjøre. Alle styrene i de forskjellige leikarringene har fått brev fra styret i Noregs 

Ungdomslag, angående framsyningsdansen. Håkon leste opp skriv. 

B.U.L. har sett et stykke om Båtservicedansen i ”Olivant”, som Håkon leste opp for medlemmene. 

(Inger har satt inn et kopi av dette stykket litt lenger framme i boka.) Detter blir diskutert, men Håkon 

sier at det ikke er blitt drøftet i styret, og spør medlemmene om de er enige i at både det nåværende, 

og det nyvalgte styret skal møte på et diskusjonsmøte tirsdag den 2. okt. Det var enighet om dette. 

Det har hendt i sommer at vi har hatt både 2 og 3 framsyninger for Båtservice på en kveld. Håkon vil 

høre hva medlemmene mener om betalingen. Om vi skal ha betalt for hver enkelt framsyning, eller 

for hver kveld. Einar Kristiansen kom med forslag, om bare en framsyning, altså kr 10,-. Øraker 

foreslo kr 10,- for en framsyning pluss kr 5,- for ekstragangene. Holger mente vi skulle ha betalt for 

antall framsyninger pr. kveld. Medlemmene stemte, og Olavs forslag ble vedtatt. Kassereren, Per 

Skjellum kom med kort regnskapsoversikt, som ble godkjent med et par små merknader (seneste 

side). (Regnskapsoversynet er limt inn i møteboka.) 

Kaffepause. 

Innkomne forslag. Carl Christian Døvle har sendt inn forslag, at 1. varamann har en navneliste over 

samtlige aktive medlemmer. Vedkommende utnevner festkomiteer til fester og kaffekvelder, og gir 

komiteen beskjed 3 uker i forveien. Han merker så av på lista hvem som har hatt disse erverv, slik at 

disse blir mer jevnt fordelt på medlemmere. Forslaget ble vedtatt, etter noen få merknader. 

Formannen leste opp brev, som laget hadde sendt Nomeland, ang. spillingen for denne sosongen 62-

63. Konklusjonen ble at heretter skulle alle avtaler være skriftlige. 

Valg. Formannen i valgkomiteen, Magne Aanes, tok over og ledet valget. 

Formann. Forslag 1. Gustav Kareliussen 2. Håkon Wiik. Gustav Kareliussen ble valgt med 17 stemmer, 

Håkon Viik fikk 13. Kasserer: Forslag 1. Carl Christian Døvle 2. Edv. Ekrem. Edv. Ekrem ble valgt med 



21 stemmer, Carl Christian Døvle fikk 6. 1. styremedlem. Forslag. 1 Holger Lindell 2. Carl Christian 

Døvle 3. Håkon Viik 4. Nils Nersten. Håkon Viik ble valgt med 13 stemmer, Carl Christian fikk 11, Nils 

Nersten fikk 2 og Holger Lindell fikk 1. 2. Styremedlem. Inger Johanne Holm ble enstemming valgt. 

Sekretær: Sidsel Eriksen ble enstemmig valgt. 1. varamann: Carl Christian Døvle, som ble valgt på 

forrige valg. 2. varamann: Forslag 1. Magne Aanes 2. Per Inge Venås. Per Inge Venås ble valgt med 14 

stemmer, Mange Aanes fikk 10. Revisor: Ingeborg Gytri ble enstemmig valgt. Redaktør for 

”Fantefylgje” Olav Øraker ble enstemmig valgt. Studieleder: Nils Nersten ble enstemming valgt.  G. 

Kareliussen (sign) 

Styremøte i Nordahl Brunsgt. 22 den 10. okt. 62. 

Den nye formannen, Gustav Kareliussen, ønsket oss velkommen til det første styremøte, med det nye 

styret. Tilstede var, Gustav, Ekrem, Per Inge, Carl Chr., Inger Johanne, Sidsel. 

1 Kurset for viderkommende (ang. leige av den ”Gule Sal” etter jul). Carl Christian foreslår at vi skal 

spørre medlemmene av nybegynnerkurset, om noen av dem kan tenke seg å fortsette etter jul. 

Gustav mener vi skal holde en framsyning for medlemmene av kurset, slik at kanskje vi kunne få flere 

av dem med i selve laget. Også forslag om at vi bad kursmedlemmene på en av våre kaffekvelder. 

2. Kurs for leikleiere. Kurs for tillitsmenn. Fylkeslaget har satt i gang et kurs som skal begynne 17 okt.  

Alle som er intreserte i å lære og bli leikleiere bør melde seg på. Foreløpig er det bare Per Inge som 

har meldt seg på. Det vil blir holdt kurs på Vangen for utdannelse av tillitsmenn der. Gustav leste opp 

skrivet. 

3. Ny rettleiger i laget etter jul. Vi må skaffe ny instruktør til Songdanslaget etter jul, men Idun Heldal 

Haugen har sagt at hun vil fortsette rettleiinga til vi får en som kan overta. Det var forslag om å 

spørre Einar Kristiansen igjen. Det kan også bli spørsmål om Ole Ekornes er villig til å være rettleiger. 

4. Styremøtene våre. Formannen la fram forslag om å ha faste styremøter f. eks. hver 3. uke. Hvis det 

skulle være noe ekstra, treffer vi jo hverandre hver mandag, og også over telefon.  

5. Ang. Båtservice-dansingen. Ekrem hadde samme dag vært nede hos Båtservice, for å få penger for 

dansingen på Bygdøy. Listene vi hadde stemte for øvrig ikke helt med de notater Båtservice hadde, 

men Ekrem fikk da utbetalt for 52 ganger. Ang. Nomeland, mente sjefen i Båtservice, at han skulle ha 

den betaling, som var bestemt ved sesongens begynnelse. Det ble diskutert litt fram og tilbake om vi 

skulle sende lønnsoppgave av pengene som Nomeland skulle få, men vi ble til slutt enige om at vi 

skulle sløyfe dette. Over en kopp kaffe, ble det diskutert hva studielederen skulle ta opp. Og vi ble 

enige om emnet, bakgrunnen for folkevisene, var det mest aktuelle. Og vi henstiller til studielederen 

og ta opp dette. Formannen spurte hva laget skulle gjøre i timen fra 7 til 8 om mandagene. Det ble 

foreslått at vi skulle ta opp noen bygdedanser. Sidsel Eriksen (sign) Sekretær 

Torsdag den 4. okt. danset 6 par i Halli for Numedalslaget. Bolstad var spillemann. 

Onsdag den 10 okt. danset 8 par i Halli for Valdreslaget. Bolstad var spillemann. 

Torsdag den 25 okt. danset 6 par på Restauranten på Frognerseteren. Arrangører var Myhres 

Reisebyrå. Harald Røyne var spillemann. 

Styremøte tirsdag den 30 okt. i ”den Gule Sal” i Idrettens Hus. 

Tilstede var Gustav, Ekrem, Carl Christian, Håkon, Per Inge og Sidsel. 

1. Betalingen til Nomeland for Bygdøy-dansing. Onsdag den 24. okt. var Gustav og Håkon på 

leikrådsmøte, og Gustav refererte hva som ble tatt opp der. Som kjent fikk laget den 10. mai i år brev 

fra Nomeland, ang. pålegg for kommende sesongs spilling på Bygdøy. Han ville ha kr 75,- pr. 

framsyning, mot tidligere kr 50,-. Han ville også ha kr 10,- i pålegg for spillingen på restauranten. 



Styret er også sterkt i tvil om det skal sendes lønnsoppgave av betalingen til Nomeland. Det ble en 

ivrig diskusjon om dette, men konklusjonen ble at Nomeland får kr 50,- pr. framsyning, som tidligere. 

Det skal ikke innberettes. Den ventelige grunnen til denne avgjørelsen er at B.U.L. og Sogn og 

Fjordaneringen har gått forran i denne saken (BUL oppgir ½ parten av spilleinntekten). Det blir ikke 

noe snakk om de kr. 10,- i pålegg for restaurantspillingen. 

Oslo Songdanslag’s 40 års jubileum Lørdag den 20 oktober 1962 på Ekeberg Restauranten. 

En stor festkledd forsamling på 120 stykker, tok plass ved de nydelige dekkede bordene. De innbudte 

gjestene ble plassert ved hovedbordet, og formannen Gustav Kareliussen, som førte Klara Semb til 

bords, ønsket gjestene og medlemmene velkommen, samtidig som han introduserte kveldens 

toastmaster, Per Dugstad. Vi stemte så i med ”Songdanslagets marsj”, og toastmasteren gav så ordet 

til Olav Øraker, som hadde en velskrevet prolog til den store anledningen. Før maten sang vi ”Før 

maten”-visa, og det ble så servert Champignonsuppe, som den første retten. Praten gikk livlig rundt 

alle bordene, og hovedretten ble så satt på bordet. Det var oksestek m/grønnsaker, og mineralvann 

av alle slag ble sjenket i. Som på alle andre store fester var det også her skrevet sanger, og da den 

verste tørsten og sulten var stilt ble det sunget ”3/4 mett”, og etter den fulgte en sang som tidligere 

formann Olav Øraker hadde skrevet.  

Tiden var inne for talenes rekke, og toastmasteren ga vårt eldste medlem i laget, ”Pelle”, ordet. 

”Pelle” hadde lagets stifter, Ragna Øygard til bords, og i talen sin takket han lagets medlemmer for all 

den hyggen de hadde gitt ham gjenom alle disse årene. Han fortalte også litt av lagets historie opp 

gjennom årene. Stifteren, Ragna Øygard, fikk så ordet - På en slik dag blir det sagt mange pene ord, 

og Klara Semb, som var den neste taleren, sparte heller ikke på sine lovord til laget, samtidig som hun 

fortalte oss litt om folkedansens historie. Etter en sang, ”Sjå lågen strøymer”, fekk Magne Botnen 

ordet. Han overrakte blomster som takk for godt samarbeid med Oslo Fylkeslag. En ny sang ”Aka på 

isen” ble sunget. Vi hadde også gjester fra Sverige, og vår venn Folke Lindstedt fikk ordet. Han sluttet 

talen med å gratulere hjertlig, og overrakte blomster sammen med en svensk neverlur (seterlur). 

Desserten ble servert, og vi fortærte den deilige isen, mens vi lyttet til formannen i B.U.L., Gudmund 

Hatlebakk. Han ønsket oss til slutt ”Lykke til”, med ei minnegave. Leif Gjerde fra Sogn- og Fjordane-

ringen, var også blant de innbudte gjestene, og som takk for godt samarbeid mellom de to ringene 

fikk vi overrakt gave med gratulasjoner. Neste taler var Leif Iversen fra Leikarringen ”Noreg” i 

Drammen. Han hadde også med seg en blomsterhilsen. Det var også 2 medlemmer fra ”Peer Gynt”-

ringen i Lillestrøm og 2 medlemmer fra ”Kongsberg Leikarring” blant gjestene, og fra begge ringene 

var det brakt med hilsner og gaver. 

Vår tidligere formann Oddvar Eggen fikk ordet. Han hadde med seg hilsninger fra forhenværende 

medlemmer, og ønsket at laget ville besøke Sogn i nærmeste framtid. Også vår tidligere instruktør, 

Reidar Warme var tilstede, og han roste laget med mange pene ord. Ordet gikk så til en representant 

i Noregs Ungsomslag, Morippen. Kareliussen takket for alle de pene ordene, og takket samtidig for 

den gode vellagede maten. Vi sang så ”før me går fra bordet”. 

Det ble servert kaffe og kaker i 2den etage, og vel gode og mette etter all serveringen gikk vi ned for å 

svinge oss litt. Så kom kveldens store innslag, etter en flott innmarsj ble det danset ”Francaise”. 10 

par av lagets medlemmer var kledd i flotte krinoliner og kjoler, og de fikk en voldsom aplaus for sin 

flotte opptreden. Det ble igjen spilt opp til dans, og før den siste valsen, ble 4 av de eldste 

medlemmene overrakt blomster. Det var herr og fru Børresen, Ingeborg Nygaard og Johanne Kjervik. 

Ved en slik stor anledning skulle det jo også vært utdelt årsmedaljer, men på grunn av liten tid, ble 

dette sløyfet, og utsatt til første kaffekveld. Sidsel Eriksen (sign) Sekretær  G. Kareliussen (sign) 



Mandag 12-11-62 var det Kaffekveld. 

Styremøte hos Kareliussen 15/11 62 

Til stede var Kareliussen, Wiik, Ekrem, Per Inge Venås, Carl Chr. Døvle og Inger Johanne. Av saker ble 

behandlet: 

1. Nomelands krav på honorar for div. spilling helt tilbake til 25/11-60 og om evt innberetning ved 

årsskiftet av våre utbetalinger til ham i 1962. Styret syntes ikke det kunne imøtekomme hans krav så 

langt tilbake som til 1960- Dessuten nevnte kassereren at enkelte av Nomelands krav allerede var 

utbetalt. Eks. Når det gjaldt lønnsinnberetningen så vil det spørsmålet bli tatt opp i Leikrådet 

sammen med de andre ringene (Bul og Sogn- og Fjordane-ringen) slik at alle handler 

overensstemmende i dette spørsmålet. 

2. Kontrakt med spillemann. Kareliussen foreslo at vi skulle få en spillekontrakt med Bolstad for 1 år. 

Han mente at Bolstad skulle få retten til all spilling for oss, (også om sommeren på Bygdøy), men at 

han forpliktet seg til å skaffe stedfortreder de gangene han selv ikke kunne spille. Laget måtte dog ha 

rett til å skaffe andre spillemenn i tillegg ved større arrangementer. 

3. Dans på ungdomsrestauranden Rondo. Formannen har vært i kontakt med direktøren for Rondo, 

som var vellvillig stemt for en eventuell ”folkedanskveld”, men noen bestemt avtale kom ikke i stand.  

4. Sangøving. Carl Chr. foreslo at vi burde prøve å få sangpedagog Torbjørn Dahl til å undervise oss i 

sang en time ca. hver 14dag. Styret var enig i at vi skulle undersøke om dette kunne la seg ordne. 

5. Julemøte. Det ble foreslått at alle medlemmene og kursdeltagerne skulle få rundskriv med 

opplysninger om julemøtet 17/12-62. 

6. Jubileumsframsyning. Formannen og Per Inge kom med forslag om at laget skulle prøve å få i stand 

en jubileumsframsyning. Vi diskuterte saken, men noen fast plan ble ikke lagt. 

Lørdag den 17. nov 62 danset 12 par Francaise i Njårdhallen. Spillemenn Frk Dronseth, frk Lundin . 

Samme kveld 6 par Continental. Spillemann Nomeland.  

Torsdag 4. des 62 Rådhuset 12 par Francaise. Arr. By og Bygdelagssforbundet. 

Det var ikke bare ganle travere som var møtt fram til vårt tradisjonelle julemøte, men også 

nybegynnerne fra kurset i ”Den Gule Sal”, var møtt fram. Mens alle guttene betalte inngangsbillett 

for to stykker, hadde alle pikene med seg smørbrød og kaker til kaffen, for to. Ragnar Sæthre holdt et 

kort og godt foredrag om ”gamle juleskikker”. Spillemennene, som var Ivar Medås, spilte opp til dans, 

og da vi hadde svingt oss litt, ble det utdelt årsmerker. Det ble holdt utlodding på en fruktkurv, og en 

av nybegynnerne var den heldige vinner. Etter avsluttningen ”Å leva, det er å elska”, ønsket 

formannen alle sammen ”en riktig god jul”.  Sidsel Eriksen (sign) Sekretær 

8 des. 62 tur til Lucia-festen Karlstad. 

Styremøte 4/1 63 

Til stede var: Kareliussen, Wiik, Ekrem, Per Inge Venås og Inger Johanne. Saker som ble behandlet var 

følgende: 1. Opplegget til juletrefesten 7. jan og 2. folkedanskvelden 12 jan. samt 3. formannens 

ønske om å innkalle det gamle styret og Nomeland + det nåværende styret til et fellesmøte for å få 

belyst de uoverensstemmelsene som nå hersker mellom Songdanslaget og Nomeland. 

1. Juletrefest 7. jan. Leif Lilleås har lovet å ta seg av juletrefesten for barna fra kl 1800 - 1930 m.h.t. 

underholdning og musikk. Barna skulle få solo, boller og julekake samt en julepose, og 

inngangspengene ble satt til kr. 2.50 Bevertningen for de voksne etter kl. 2000 blir kaffe, julekake og 

boller. Sogneprest Løge i Trefoldighet menighet har lovet å komme og si noen ord til oss. Frk Lindene 



spiller julesanger og Einar Kristiansen leder sangen rundt juletreet. Inngangspenger for de voksne ble 

satt til kr. 5.- 

2. Folkedanskveld 12 jan. Kareliussen tar seg av anonseringen og står som hovedleder for festen. 

Håkon Wiik og Per Inge Venås påtok seg å lede leiken og dansen. Kaffe blir bestilt på ”Stova” og kaker 

hos Carl Chr. dersom ikke noen av pikene i laget kan påta seg å steke vafler eller lignende. Styret har 

overlatt til Bolstad å få med seg to til å spille. Til underholdning vil styret prøve å kontakte Ellen 

Godahl (evt. Anne Marie Groven, Vidar sandbæck el. S.B. Osa). Ekrem har lovet å ta imot 

inngangspenger, som blir kr. 4.- for Songdanslagets medlemmer og kr. 5.- for ikke medl. 

3. Utvidet styremøte. Styret støttet formannens forslag om et utvidet styremøte for å få klarhet i 

konflikten mellom laget og Nomeland da de fleste i det nåværende styret har liten eller ingen 

kjennskap til Nomelands missnøye med den behandling han har fått av Songdanslaget. Styret vil 

senere ta opp spørsmålet om et evt. medlemsmøte hvor Nomeland har sagt seg villig til å komme og 

forklare seg. 

Juletrefest den 7 jan. - 63 i Storsalen. 

22 barn møtte opp på vår barnejuletrefest, og Leif Lilleås tok imot dem. Det var gang rundt juletreet, 

og mens barna fortærte boller og solo, opptrådte to smågutter med morsomme sanger. Etterpå fikk 

de besøke av julenissen som hadde Leifs stemme. De voksne møtte også fulltallig fram. Beværtning 

med kaffe og kaker, og sogneprest Løge talte for oss. De to småguttene med sine morsomme sanger, 

sang også litt for de voksne. Det var gang rundt juletreet og etter sogeprestens oppfordring, ble det 

danset. Vi sluttet ca kl 2300. Sidsel Eriksen (sign) Sekretær. 

Styremøte i Nordahl Brunsgt. 22 den 11.1.63. Møterom II. 

Tilstede var: Det nye og det gamle styret. Håkon Wiik, Kareliussen, Ekrem, Carl Chr. Døvle, Per Inge 

Venås, Ingeborg Gytri, Inger Johanne Holm, Inger Skauly, Per Skjellum, Søren Nomeland, Sidsel 

Eriksen. Gustav Kareliussen ønsket velkommen. Grunnen til sammenkallelse av det nye og det gamle 

styret, var at han vil ha brakt saken med Nomeland ut av verden. Ikke bare pengespørsmålet, men 

også de beskyldninger Nomeland har mot laget. Formannen spør om grunnen til Nomelands påstand, 

om at han har blitt behandlet dårlig av Oslo Songdanslag. Nomeland framkom med sin påstand, og 

han mente at han var ufair behandlet. Ordet ble gitt til Håkon Wiik, som i engenskap av foregående 

styrets formann. Han redegjorde for sitt og det tidligere styrets synspunkt. Inger Skauby og Per 

Dugstad  (Dugstad var på det tidspunkt bortreist.)var ikke enig i Wiiks behandling av saken. Etter et 

lengere ordskifte, hvor alle i styret deltok, beklaget Håkon Wiik overfor Nomeland den inntrufne 

episode (hvis han hadde begått en feil). Nomeland godtok denne undskyldningen. Nomeland 

framkom også med krav på tidligere spillinger, som han ikke hadde fått betalt for. Han ville også gi 

kvittering som ærklæring på at han vil betale pengene tilbake, hvis det kan bevises at han tidligere 

har mottatt pengene. Styret besluttet, mot kasserens stemme, og imøtekomme dette krav. Ekrem 

mente at kravet var så gammelt så det burde vært kommet før. Nomeland gir også ærklæring på at 

han frafaller alle tidl. krav.  Sidsel Eriksen (sign)  Sekretær 

Fest i Storsalen lørdag den 12. jan. - 63. 

Ca 170 stykker var samlet til folkedanskveld i Storsalen. I kaffepausen underholdt Tallev Røysland 

med sine stev. Spillemenn var Torleif Bolstad og Harald og Erik Røyne. Per Inge Venås og Håkon Wiik 

ledet leiken.  Sidsel Eriksen (sign) Sekretær  G. Kareliussen (sign) 



Styremøte i Nordahl Brunsgt. 22, mandag den 22. jan. 1963. 

Tilstede var: Gustav, Ekrem, Carl Christian, Håkon, Per Inge og Sidsel. Sakliste: 1. Godkjenning av 

protokol, 2. Valg av viseformann, 3. Annemor fyller 50 år, 4. ”Rondo”, 5. Eventuelt. 

1. Gustav leste opp protokollen. Den ble godkjent med noen rettelser. 

2. 2 stykker av lagets medlemmer står på valg til varaformann, Inger Johanne Holm, og Håkon Wiik. 

Håkon Wiik ble enstemming valgt. 

3. Annemor fyller 50 år den 3. febr. 63. Hun har sagt at hun ikke vil at det skal bli lagt ut liste til 

medlemmene. Det blir da altså ikke gjort, men laget vil som vanlig sende blomster. 

4. Kareliussen kom med redegjørelse. Han hadde vært i kontakt med dir. Bakken. Siden har også 

Håkon Wiik snakket med han, og dir. var meget interessert, når det gjalt folkedansen på Rondo. Han 

har også vært i kontakt med Skauge og han er villig til å vise et folkloreprogram. Saken er overtatt av 

Oslo Fylkeslag og dansingen går etter terminliste. 

5. Leif Lilleaas kom med forespørsel til kassereren om betaling av kontingent. Han mente at han ikke 

skulle betale, da han var ansatt som rettleier av nybegynnerkurset, og fra 1900 til 2000 om 

mandagene. Styret ble enig om at han skulle betale kontingent som de andre medlemmene, da han 

får betalt for instruksjonstimene.  Sekretær Sidsel Eriksen (sign) 

Mandag den 11/2.63 var det kaffekveld. 

Styremøte i Nordahl Brunsgt 22. mandag den 18/2. 63. 

Til stede: Kareliussen, Ekrem, Wiik, P.I.Venås, C.Chr. Døvle, I J Holm. Saker til behandling: 1. Svar fra 

Oslo Fylkeslag på vårt brev av 8/1 d.å. vedr. dans på Rondo. 2. Program for framsyningsdansen 3. 

Innkomne skriv. 

1. Oslo Fylkeslag skriver i sitt svarbrev at 13/2.63 at programutvalget på Rondo av prinsipp bare gjør 

avtaler med sentrale organisasjoner, at ikke Oslo Songdanslag ble nevnt under deres konferanse med 

dir. Bakke. Og at det dessuten - dersom tiltaket blir vellykket - trengs krefter fra alle ringene innen 

Oslo Fylkeslag. Det er meningen at det skal være folklore-program hver onsdag i tiden framover. I 

samme brev blir vi forespurt om vi kan ta dansen på Rondo onsdag 20/2. 63. Til dette siste svarte vår 

formann med en gang pr. telf. at vi ikke kunne påta oss da vi skulle ha en framsyning på Skarnes, 

kvelden etter, 21/2 63. Et skriftlig svar vil bli sendt senere, hvor vi uttrykker at vi er skuffet over den 

måten saken er blitt behandlet på, men at vi likevel stiller oss villig til å være med på programmene 

framover. Vi vil imidlertid prøve å få klarere linjer m.h.t. musikken. 

2. Framsyningsdansen 1963. Her hadde Kareliussen satt opp følgende: Jonsoktid osv. Styret mente at 

dette var et passende utvalg etter at C. Chr. hadde føyet til Oppdalsreel. 

3. Innkomne skriv. A. I brev fra Oslo Fylkeslag av 22/1 63 blir vi forespurt om vi er villige til å yte et 

bidrag på 30 øre pr medlem pr. år som bidrag til stipend for skuespillere på Det Norske Teater. For 

Oslo Songdanslag’s vedkommende vil det bli ca. kr.      . Styret mente at laget burde støtte denne 

saken og sende inn pengene sammen med lagskontingenten. B. årsmøte i Oslo Fylkeslag. Brev av 

26/1 63. Etter lovene i Oslo Fylkeslag har vi rett til å sende inn forslag til valgnemnda på folk som 

mener bør velges inn i styret. Frist for innlevering av forslag er 10. mars. Styret mente at Øraker og 

evt. Ekornes burde forespørres om de var villige til å stille opp som repr. til Leikrådgiver (velges for 1 

år). I samme brev 26/1 63, blir vi anmodet om å selge engangsheftet ”Scenekunst”. Styret går inn for 

å sette opp en bestillingsliste hvor de som er interesserte kan skrive seg på. Heftet koster kr 5.- og 

inntekten går til stipend for skuespillere ved Det Norske Teater. C. Tsjekkiske dansere. I brev av      fra           

får vi opplyst at 35-40 tsjekkiske folkedansere og f.musikere i alderen 18-24 år skal gjeste Malmø til 

sommeren, og at de også gjerne ville gjeste Norge på samme turen. Kareliussen vil svare på brevet og 



be om flere opplysninger med hensyn til turen, da det jo helst ikke bør kollidere med Nordiske 

Stevne. 

Diverse: Med hensyn til dansen på Solbakken Ungdomsskole, Skarnes vi det bli litt ekstra øving i dag 

fra kl. 21-22. Utgiftene til spillemannen blir dekket av skolen. Styret mener også at laget må få dekket 

en del av (minimum kr 100,-) utgiftene til leie av buss. Medlemmene som blir med på turen betaler kr 

5,- hver.  Sekretær Sidsel Eriksen (sign) 

Det ble holdt Styremøte mandag den 4. mars 63 i Nordahl Brunsgt før øvingen. 

Til stede var: Gustav, Håkon, Per Inge Carl Chr. 1. Representanter ti Oslo Fylkeslag’s årsmøte 2. 

Folkedanskveld 10/3 i Halli. 3. Rondo 4. Årsmerker. 

Torsdag den 21 febr. 63, danset __ par på Solbakken Ungdomsskole, Skarnes. Bolstad var spillemann.  

Lørdag den 9. mars 63, danset 6 par på Holmenkollen. Nomeland var spillemann, og Båtservice stod 

som arrangører. 

Søndag den 10 mars 63 hadde Oslo Songdanslag, Folkedanskveld i Halli. Det var fullt hus, med ca 180 

stykker. Kaker og kaffe ble servert. Bolstad, Harald Røyne og Kari Nussle spilte opp til dans, og Per 

Inge og Sidsel ledet leiken. 

Tirsdag den 12. mars danset 8 par i losje ”Folkeviljen”, der Pelle er medlem. Bolstad var spillemann. 

Mandag den 18 mars 63 hadde vi kaffekveld i Halli. Det var ca. 30 stykker av oss samlet til kosestund 

med kaffe og kaker. Det var leik og dans, og Bolstad spilte for oss. Pelle fikk utdelt sin 40-års medalje.  

Styremøte den 28.mars 63 i Nordahl Brunsgt 22. 

Tilstede var Kareliussen, Wiik, Ekrem, Annemor, Per Inge, Carl Chr. Sidsel. Dagsorden: 1. 

Bisettelsen til Pelle. Vår alles venn og kjære kammerat, Pelle, døde onsdag den 27 mars. 

Songdanslaget skal stå for bisettelsen som skal være på Østre Gravlund (på Helsfyr) tirsdag 

den 2 april 63. Så mange som mulig av lagets medlemmer må komme og stå æresvakt. Etter 

bisettelsen skal vi ha en minnetilstelning i Storsalen. Øvelsen mandag 1. april blir avlyst  

Sekretær Sidsel Eriksen (sign) 

(Vedlagt brev utsendt til alle medlemmene: ) 

Kjære medlem.  

Vår kjære og trufaste venn og kammerat Pelle er død. Det blir difor inga øving måndag 1. 

april. Oslo Songdanslag er bedt om å stå for gravferda som vil finne sted på Østre litte 

krematorium, Helsfyr tirsdag 2. april kl. 15.15. Vi går ut frå at alle som har høve til det vil 

syna Pelle den siste ære og møta fram i gravferda hans. Etter gravferda vil det bli eit kort 

minnesamvær i Storsalen i Nordahl Bruunsgt. 22 (ca. kl. 16.30). Alle som kan må møte i 

bunad og må være budde på å stå æresvakt i kapellet.  Styret. 

Pelles bisettelse 

Pelle ble bisatt tirsdag den 2. april 63 fra Østre Gravlund. 12 av hans nærmeste venner sto 

æresvakt ved hans kiste. Kollbjørn Røste og Eivind Loftsgarden holdt flagg, og Per Inge 

Venås fanen. Medlemmene i Songdanslaget var bunadkledde og sto æresvakt langs veggene i 

kapellet. Sogneprest J. Chr. Vegland forettet og Karsten Ekornes sang. Etter bisettelsen var 

det minnehøytidelighet i Storsalen. Det var 170 stykker av Pelle’s næreste slektninger i 

Sverige, og venner her i Norge, som var samlet for å minnes han som var gått bort. Det ble 

servert kaffe, kaker og smørbrød. Det var flere av Pelles aller nærmeste venner og slektninger 



som ville minne han med noen pene ord. Det var vår tidligere formann Rolf Børresen, vår 

tidligere instruktør Reidar Warme, Pelles nærmeste venn Andersen, en gammel forkedanser 

fra Sverige, Folke Lindstedt, og til slutt Pelles nevø fra Sverige. 

Søndag, 7 april 63, folkedanskveld i Halli. 

Styremøte den 19/4 63 i Nordahl Brunsgt. 

Tilstede var: Kareliussen. Ekrem, I.J. Holm, C.Chr Døvle, Wiik, S. Eriksen. Sakliste: 1. Salleige 2. 

Beretning 3. Nye medlemmer 4. Teaterkontakt 5. Event. 

1. Formannen leste opp skriv fra Oslo Fylkeslag. Laget har sendt inn søknad til Oslo Fylkeslag om 

salleige. 

2. Sekretæren skal skrive beretning til neste styremøte, hvor den skal godkjennes av styret. 

3. Det har kommet 4 søknader fra 4 damer, som søker om å bli tatt opp som medlemmer. De 

kommer alle fra nybegynnerkurset som begynte høsten 62. Alle søknadene ble godkjent. 

4. Gustav leste opp skriv fra Det Norske Teater. Håkon ble valgt av styret, som Oslo Songdanslags 

teaterkontakt. 

5. Instruktør til neste år. Vi må ha rettleier til neste år og vi diskuterte hvem vi skal forespørre. Styret 

ble enige om Reidar Warme, Einar Kristiansen og Ekornes. 

Særdanser på Bygdøystemnet. Styret valgte ”Åsmund Fregdegjæva som særdans, og Einar 

Kristiansen vil bli forespurt, om han vil rettleie.  Sekretær Sidsel Eriksen (sign) 

Lørdag og søndag den 30 og 31 mars, var laget bedt til Romsdalslagets hytte i Nittedalen. Det var 10 

stykker som dro oppover og tilbrakte en hyggelig week-end på den koselige hytta. 

Melding om leiken i tiden 1/10 62 - 30/4  63 

I dette halvåret har vi hatt 9 framsyninger. 

Torsdag den 4. okt 62 danset 6 par i Halli for Numedalslaget. Bolstad var spillemann. 

Onsdag den 10 okt 62 danset 8 par i Halli for Valdreslaget. Bolstad var spillemann. 

Torsdag den 25 okt 62 danset 6 par på Restauranten på Frognerseteren. Arrangører var Myhres 

Reisebyrå. Harald Røyne var spillemann. 

Lørdag den 17. nov 62 danset 12 par i Njårdhallen. Spillemenn i Njårdhallen Frk Lindem Frk Dronseth, 

danset Francaise. Samme kveld danset 6 par på Continental. Nomeland var spillemann. 

Tirsdag den 4. des. 62 danset 12 par på By- og bygdelagsforbundets innflytterdag i Rådhuset. Det ble 

danset Francaise, og frk. Lindem spilte. 

Torsdag den 21 feb 63 danset 12 par på Solbakken Ungdomsskole, Skarnes. Bolstad var spillemann. 

Lørdag den 9 mars 63 danset 6 par på Holmenkollen. Nomeland var spillemann, og Båtservice sto 

som arrangører. 

Tirsdag den 12 mars 63 danset 8 par i losje ”Folkeviljen”, der Pelle var medlem. Bolstad var 

spillemann. 

Halvårsmelding for tiden 1/10-62 til 3/4 63. 

Laget har i dette halvåret hatt 20 øvingskvelder. Idun Heldal Haugen har vært rettleier. Leif Lilleås har 

før jul vært rettleier for nybegynnerkurset om tirsdagene i Den Gule Sal, og etter nyttår fra 7-8 om 

mandagene. Spillemann i dette halvåret har vært Thorleif Bolstad for begge partier. Vi har hatt 9 

framsyninger, disse er referert under medling om leiken. Laget har hatt 5 fester: 

Lørdag den 20 okt. 62 hadde laget 40-årsjubileum på Ekeberg Restauranten. Det var 120 stykker til 

stede. Deriblandt var det inbudte gjester fra Sverige, og fra andre leikaringer i Oslo og omegn. Per 



Dugstad var kveldens toastmaster. Medlemmer av laget danset Francaise. Mandag den 7 jan 63 var 

det juletrefest i Storsalen. Det var først barnejuletrefest. Etterpå var de voksne samlet. Sogneprest 

Løge talte, og det var gang rundt juletre. Lørdag den 12. jan 63, var det folkedanskveld i Storsalen. 

Det var 170 stykker til stede. Tolleiv Røysland sang stev. Spillemann var Bolstad og Harald og Erik 

Røyne. Per Inge og Håkon ledet leiken. Søndag den 10. mars 63, hadde vi folkedanskveld i Halli. Det 

var samlet 180 stykker. Bolstad, Harald Røyne og Kari Nussle, spilte opp til dans, og Per Inge og Sidsel 

ledet leiken. Søndag den 7 april folkedanskveld i Halli. 

3 kaffekvelder: Mandag 12 nov. 62 hadde vi kaffekveld i Storsalen. Det var 56 stykker til stede. 

Bolstad spilte opp til dans, og vi koset oss med kaffe og kaker. Mandag den 11 febr. 63 var det 

kaffekveld i Storsalen. Det var ca 40 stykker som møtte opp, for å få seg en dans, og litt kaffe og 

kaker over praten. Bolstad spilte for oss. Mandag den 18 mars 63, var det kaffekveld i Storsalen. Det 

var ca 30 stykker av oss samlet til kosestund, med kaffe og kaker. Det var leik og dans og Bolstad var 

spillemann. Utdeling av årsmerker bl.a. fikk Pelle sitt 40-årsmerke. Julemøte den 17 des 62 i 

Storsalen. Gamle medlemmer og flere fra nybegynnerkurset var samlet. Guttene betalte 

inngangspenger for to, og pikene hadde med seg kaker og smørbrød. Ragnar Sæthre holdt foredrag 

om gamle juleskikker. Det ble delt ut årsmedaljer. Ivar Medås var spillemann. Tirsdag den 2 april 63 

ble vår kjære venn Pelle begravet fra Østre Gravlund. Oslo Songdanslag sto for begravelsen. Etter 

bisettelsen var det minnehøytidelighet i Storsalen hvor det var dekket til 170 stykker.  

Vi har hatt 10 bokførte styremøter. Laget har hatt 3 turer: Torsdag den 21 febr. 63 reiste 12 par, og 

danset på Solbakken Ungdomsskole, Skarnes. Bolstad var spillemann. Lørdag den 8 des. 62 var det 

tur til Lucia-festen i Karlstad. Helgen den 30-31 mars, var det 10 stykker av lagets medlemmer på 

hytta til Romsdalslaget i Nittedalen. Laget har mottatt 68 skriv og rundskriv og har selv sendt 19. Oslo 

Songdanslag har nå: 59 betalende medlemmer, 7 passive medlemmer, 3 permiterte medlemmer. Det 

har kommet 6 nye medlemmer inn i laget i tillegg til dette. Olav Bø har holdt 2 kåserier om norske 

folkeviser. I perioden har vi hatt en studiesirkel i gang med 5 deltagere. Emnet har vært Norske 

folkeviser. Kareliussen var lagets representant på Nordlendingenes forenings 100-årsjubileum i 

Rådhuset. Laget har hatt 2 teaterkvelder. Halvårmeldingen er opplest og vedtatt på styremøte.  

Sidsel Eriksen (sign) Sekretær  G. Kareliussen (sign) formann 

Halvårsmøte i Storsalen den 29/4-63. 

Det var 36 stykker samlet i Storsalen til halvårsmøte. Formannen åpnet med å ønske alle velkommen. 

Han mente at det var hendt to store ting i Songdanslaget det siste halvåret. Laget fylte 40 år sist høst, 

og dette ble feiret med stor fest på Ekeberg Restauranten. Det andre var dessverre ingen hyggelig 

hendelse, det var vår alles kjære venn og gode kamerat, Pelles bortgang. Vi reiste oss og minnet han 

med et halvt minutts stillhet. 

1. Formannen leste opp saklista. Det kom med forslag om at posten ”Ymse” skulle føyes til. Det ble 

da vedtatt at den skulle føyes til som post 6. Sakliste: 1. Åpning 2. Beretning 3. Regnskap 4. Innkomne 

forslag 5. Valg 6. Ymse. 

2. Beretningen ble lest opp av sekretæren. Den ble godkjent etter noen rettelser. 

3. Kassereren leste opp regnskapsoversikt. Han redegjorde så for noen av postene. Det fulgte så noen 

merknader til regnskapsoversikten, men det ble til slutt enighet. 

4. Det var ikke kommet inn noe forslag fra medlemmene, men styret ville gjerne komme med noen 

framlegg. a. Høstfest. Formannen kom med forslag fra styret, om det i laget skulle arrangeres en årlig 

høstfest. Det ble da foreslått at vi skulle legge festen så nærme som mulig årsdagen til laget, som er 

den 11 okt. Halvårsmøte fastslo dagen til lørdag den 12 okt 63. Det var også spørsmål om det bare 



skulle være en fest for lagets medlemmer, eller om andre lag skulle bli bedt. Det ble overlatt til 

styret, og ta seg av saken. b. Salleie. Husleien i både Storsalen og Halli er pålagt. Styret kom med 

forespørsel til medlemmene om vi skulle beholde Storsalen eller om vi skulle flytte over til Halli, da 

den er rimeligere. Det ble diskutert litt fram og tilbake men det ble tilslutt enighet om at vi skulle 

beholde Storsalen.  Kaffepause. I kaffepausen kom Kareliussen med hilsninger fra Pelles søster, som 

takket for all hjelp i Oslo Songdanslag. Hun ville at laget skulle ta seg av Pelles bunad og 40-årsmerke. 

5. Valg. Formannen i valgkomiteen, Asbjørn Sellereite tok over og ledet valget. Sekretær. Tidl. Sidsel 

Eriksen. Forslag: Annemor, Ruth Årnes. Annemor valgt med 19 stemmer Ruth Aarnes fikk 16. 2 

styremedlem: Tidl. Inger J. Holm Forslag: Anne Sellereite, Ruth Aarnes. Anne Sellereite valgt med 20, 

Ruth Aarnes fikk 14 (unnlot å stemme) 1 varamann  Tidl. C. Chr. Døvle. Forslag: C. Chr. Døvle, Holger 

Lindell. C. Chr. Døvle fikk gjenvalg med 32 stemmer Holger Lindell fikk 3. Repr. i Leikrådet: Tidl. H. 

Wiik. Forslag: O. Øraker, Annemor, G. Kareliussen. O. Øraker valgt med 25 stemmer G. Kareliussen 

fikk 9, Annemor fikk 1. Studieleder: Tidl. Nils Nersten. Forslag: M. Aanes. M. Aanes ble enstemmig 

valgt. Bunadsjef: tidl. Bodil Loftsgarden. Forslag: Bodil Loftsgarden. Bodil fikk gjenvalg. Revisor: Tidl O. 

Øraker. Forslag: O. Øraker. O.Øraker fikk gjenvalg. 

Det nye styret ser slik ut: 

Formann: G. Kareliussen, valgt 1. okt 62 

Nestformann: H. Wiik, valgt 1. okt 62 

Kasserer: Edv. Ekrem, valgt 1. okt 62 

Sekretær: Annemor Knutsen, valgt 30/4-63 

2 styremedlem: Anne Sellereite, valgt 30/4-63 

1. varamann: C. Chr. Døvle, valgt 30/4-63 

2. varamann: Per Inge Venås, valgt 1. okt 62 

Repr. i Leikrådet: O. Øraker, valgt 30/4-63 

Bunadsjef: Bodil Loftsgarden, valgt 30/4-63 

Revisor: Ingeborg Gytri, valgt 1/10-62 

Revisor: O. Øraker, valgt 30/4-63 

Red av Fantefylgje: O. Øraker, valgt 1/10-62 

Studieleder: M. Aarnes, valgt 30/4-63 

6. a Børresen kom med forespørsel om bunaden til Pelle, skulle sendes bort og renses for lagets 

regning. Halvårsmøtet bestemte at dette skulle bli gjort, og at den senere ville bli overlatt til 

bunadsjefen. b. ”Fantefylgje” har kommet til rette, men Øraker, som er redaktør, mener at det er for 

mye for en mann og være redaktør et helt år. Derfor skal det, som tidl. være ny red. for hver gang det 

blir skrevet noe i den. c. Eivind mener at Songdanslagets fane bør settes i stand. Halvårsmøte 

bestemte at det skulle utnevnes et par medl. til og ta seg av fanen, og gjøre den i stand. Eivind og 

Øraker ble valgt. d. Leif kom med forespørsel om det kunne tas inn medl. i laget nå. Det var enighet 

om at det ikke var noe i veien for det. 

Tilslutt takket formannen de frammøtte, og takket det gamle styret for godt samarbeid, og ønsket 

det nye velkommen.  Sidsel Eriksen (sign) Sekretær 

Referat frå styremøter  kaffikveldar og festar. Melding om: Leikarbeidet i laget og halvårsmelding 

for tida frå 29 april til 21. oktober 1963. Referert av skrivaren, Annemor Ove Knutsen. (sign) 

Det første styremøte etter årsmøte var hjå formannen 3. mai 1963. 

Tilstades var: Kareliussen, Ekrem, Wiik, Carl Christian, Per Inge, Annemor og Inger Johanne. 

Sakliste for møte: I. 17. mai programmet. II. Innkomne skriv. Innbyding frå Holger til avslutningsfest 



for Leikskeidet på Movatn den 25. mai. Innkomne skriv. Skriv frå Leikrådet i Oslo Fylkeslag, der dei 

minner om Leikfesten i Tønsberg den 25. mai. 3. Det 20. Nordiske Bygdeungdomsstemna. 4. Ymse. 

17. mai. Også i år var det kome brev frå Dagestad om Songdanslaget kunne danse på Valler skule, og 

det vilde me gjerne. Form. ordna dette pr. telefon. Wiik hadde kontakta 17. mai komiteen i Asker, og 

dei var interessert i ei framsyning kl. 13. på Idrettsplassen. Blakstad Sjukehus skulde vi vitja til slutt. 

Form. hadde ordna med buss gjennom Båtservice, den skulde starta frå Valkyrieplass kl. 1030, og ta 

opp dansarar på Skøyen også. 

II. Den 25. mai skulde Leikskeidet på Movatn ha avslutningsfest. Holger som hadde halde dette 

skeidet hadde bedt Songdanslaget opover. Det var også kome innbyding frå Tønsberg Leikarring til 

den årlege Leikfesten med ”Brudefylgje” og diverse anna program, også den 25. mai. Styret finn det 

vanskeleg å ta avgjerd om dette, form. skulde leggja det fram for medlemene på øvinga den 6. mai, 

so kunne dei sjølv avgjera kor dei vilde reisa. 

3. Programmet for ”Den 20. Nordiske Bygdeungdomsstemna”, som skal vera i Oslo i dagane 27 Juni 

til 1. Juli (1963) var komen. Dei bed om påmelding til stemna innan 15. mai, og dei treng også fleire 

hjelparer til dei ymse verv. Lista skal leggjast ut måndag 6. mai. 

4. Ymse: Det er sikkert berre få av medlemene våre som veit at laget har ein vev. Den er for tida 

utlånt til Trygve Slettevoll. Rolf Børresen har spurt form. om han kan få kjøpe denne veven, så den 

faktisk ikkje har vore i bruk på mangfoldige år. Styret drøfte dette, og fann ut at laget bør behalda 

veven, og at den står til fritt utlån for dei av medlemene som er interesserte. 

Tilslutt prata vi litt om Pinsetur. Ekrem stiller hytta si til rådighet som vanleg. Møte slutta kl. 23.  

Annemor (sign) 

På øvinga 6. mai kunngjorde form. dette: 

I. Lista over framsyningane for Båtservice, ca 30 framsyningar, og Songd.laget startar den 4. Juni. 

2. Programmet vårt den 17. mai. Det var kome spørsmål frå Vardåsen sjukehus om me kunne danse 

der. Lista for påmelding vart lagt ut, også lista for Pinseturen. 

3. Tur til Movatn eller Tønsberg den 25. mai. Form. refererte skrivet med innbydinga frå Tønsberg 

Leikarring. Dei fleste medlemer var stemt for tur til Movatn, mange hadde vore der før, so dei visste 

kva dei reiste til.  

Form referete skriv frå Noregs Ungdomslag om Årsmøte i Bodø 5-6. Juli, og minner om 

innmeldingskjemaer for stemne - deltakarer og utsendingar som skal sendast til ”stemnekontoret 

Bodø”, innan 20. Juni. Framlegg om Sissel Eriksen til utsending frå Songdanslaget, og ho vilde ta 

denne jobben. Form. prata også litt om Færøyingane som laget står som vertskap for. I brev står det 

at 24 stk kjem til Bergen tysdag 25/6, og at dei skal vera gjester i Bondeungdomslaget i Bergen ein 

dag, og at Voss Ungdomslag skal ta seg av dei ein dag. Lista for påmelding om ”Husvære” vart lagt ut.  

A 

17. mai 1963. 

I ausregn starta turen frå Valkyrie plass kl. 1030, men humøret lot seg ikkje so lett regna bort. På 

Valler skule møtte det oss eit trist, men komisk syn. Ein del var klædde for været, slagstøvlar, 

regnslag og sydvest, men like mange hadde tatt beste stasen på, tynne kjolar, høghæla sko og flotte 

”høysåter” (på hovudet) dei traska traust sida om sida i toget. Me kom for å danse, og me kom oss 

turrskodde under halvtaket, men der vart med også ståande å hutre. Me åt varme pølser i haugevis, 

mens regnet silte og silte ned. Dagestad som stod for arrangementet såg me berre omrisset av for 

kvar gong han nærma seg, for så å berre å sjå ryggen hans då han snudde for å ordne noko som var 

viktigare å avgjere. Men endeleg kom han med pengeboka, det var avlyst det heile, og imens hadde 



Gustav og Håkon halde varmen med å springe frå telefon til telefon med Asker. Ogso der vart det 

avlyst på grunn av regnet, ja so stod me der då! Men Håkon vart den reddande engel, ”me drar heim 

til meg og kokar kaffe”. ”Margareth er ikkje heime, men me greider vel å koka kjelen”. Me tenkte på 

henne som sikkert hadde pynta og stelt huset sitt fint istand, og so få ein bøling på 20-25 stk. inn i 

stovene, våte både ovante og nedante, men me sa takk med glede. Og det vart ei riktig kosestund 

med kafffi og kaker. Nils Sletta var med som spelemann, og der vart øving både i musikk og dans. Else 

Marie bytte bleier, gav mat og byssa Astri, som slett ikkje vilde finne seg i å vera aleine i 2. etasje.  

Kl. 14 starta me på nytt med Blakstad som mål. Og den som ikkje har vore med dit nokon gong, bør 

nytte høvet næste gong. Det er ei opleving, særleg den siste halve timen, då jobben vår består i å 

danse med pasientane. Direktøren for asylet som har alle under opsikt for å merke seg reaksjonane 

vert like gledeleg overraska for kvar gong. Fleire av pasientane som elles er heilt apatiske, og ikkje let 

seg påvirka av nokon ting, kan med eit bevege både armar og bein i dansen. Sist var der ein kar som 

ikkje hadde sagt eit einaste ord på over 2 år, som plutselig song so det ljoma under dansen, og hadde 

ei herleg røyst. Direktøren fortalde dette etterpå. Slik av det med mange, so vår misjon er både stor 

og nyttig. Og den vart løna med eit godt måltid mat, som me gjorde æra på. God og mette drog me til 

Vardåsen sjukehus, og kom dit rett før dei opna ettermiddagsprogrammet med tale og musikk. Det er 

ikkje godt å vera oss på slike stader, me er so fulle av danseglede og energi at det helst renner over. 

Mellom slike pasientar lyt me dempe oss ned, og i grunnen var det ikkje so vanskeleg når me fekk sjå 

oss omkring. Etter denne framsyninga spaserte me opp til ”Pleieavdelingen”. Det var Else Marie som 

hadde kjende her, og me vart so vel mottekne av desse gamle damene. Dei fryda seg over dansen 

vår, karane våre var so spretne og kåte, og gjorde seg riktig til, til stor fryd og gaman både for 

pasientane og oss. Det var moro å danse der. Ja, so var det slutt på den rundreisa, og festinga heldt 

nokk fram utover natta for dei fleste, det er jo berre 17. mai eingong for året. Annemor (sign) 

Styremøte 24. mai i Nordal Brunsgate. 

Alle var tilstades, og møte tok til kl. 1930. Form. refererte saklista: 1. Bygdøystemna 9. Juni. II. 

Folkedanskveld i Halli søndag 26. mai. Avslutningsfest i laget 27. mai. 3. Rettleiar og musikk for 1963-

64. 4. Nybegynnerskeid hausten 1963. 5. Utsending til Leikmøte på Leangkollen i pinsehelga. 6. Ymse. 

Form. refererte 2 skriv frå Leikrådet i Oslo Fylkeslag. 

1. Tevlinga i bygdedansar på Friluftsteateret til Norsk Folkemuseum på Bygdøy laurdag 8. Juni (1963) 

kl 19. Fristen for påmelding er sett til 25. mai. Me lyt høyre med Bodil, Eivind og Øraker, laget vårt 

bør ha nokon med. 

II. Bygdøystemna søndag 9. Juni (1963) med program for leiken og dansen. Dei minner om samøving 

på Festplassen kl. 1615. Berre dei som møter der kan få vera med på Særdansen og samdans. 

Folkedansfesten med premieutdeling skal i år vera på Bygdøy Sjøbad. Som særdans på stemna 

søndagen har Songdanslaget valgt: ”Åsmund Frægdegjeva”. Styret er samd om at det lyt takast ut 10 

par, og at vi lyt ha ei ekstra øving på den. Me skal danse i Numedalstunet også ekstra øving på det 

programmet same kveld. Form. skulde høyre om å få Blåsalen onsdag 5 Juni, og om Einar kunne ta 

øvinga. 

II. Folkedanskvelden i Halli 26. mai som Songdansl. skal stå for, var det ordna med: Musikk, anonse, 

kaker og kaffi. Håkon og Per Inge tar seg av leiken, Ekrem tar kassa, Inger Johanne og Anne Groll 

hadde meldt seg som hjelparer. 

3. Måndag 27. mai er siste kvelden vår i dette halvåret. Ein del praktiske ting vart dryft som: mat, 

dekking og pynting av bord, innkjøp av det som trengs, + blomster. Til program vilde me låne ein 

”Billedfilm” av bunader frå heile landet, og be Idun prate litt om den. 



4. Rettleiing og musikk for hausten. 

Det forrige styre hadde bede Reidar Warme som rettleidar, men han hadde svara nei. Form. hadde 

snakka med Ole Ekornes, men han kunne ikkje svara no. Det hadde vore på tale at Leikrringen i 

Bondeungd.laget skulde skipa til eit Leikleiarskeid i haust. Vert det noko av hadde Ekornes lova å ta 

det. Han skulde gi svar so snart dette vart bestemt. Form. kom med framlegg om å halda skeid for 

nybegynnarer i Turnhallen same dag som i fjor. Styret var samd i dette, og Annemor skulde søkje om 

sal i Turnhallen frå tysdag 3. september til og med 10. desember. Styret gjorde framlegg om Per Inge 

til rettleidar, og han svara ja. Me vilde også spyrgja Bolstad om å spela på øvingane til hausten, form. 

skulde ordne dette. 

5. Form. refererte skriv frå Noregs Ungdomslag med program for ”Leikmøte” på Leangkollen i 

pinsehelga. Det var eit stort og vidløftig program med aktuelle ting som også vedkom vår ring, m.a. 

”Dansing for turistar”. Styret var samd om å sende Håkon Wiik som utsending, han sa ja til det. I 

same skrivet melde dei også om at ”Leiklærarkurset 1963, skulde vera på Numedal Folkehøgskule, 

Rollag, frå 28. Juli - 11. august. Styret vilde gjerne ha Per Inge med der. Han vilde gjerne, dersom det 

let seg gjera å forandre ferietida. Form. baud seg til å søkje firmaet til Per Inge om det. Dette vart eit 

langt og drygt styremøte, enno stod posten ymse att. Kasseraren hadde 2 nye innmeldingsskjema 

med, som vart godkjende. Kasseraren kom også med spørsmål om medlemer som ikkje har vore i 

laget på lange tider, skulde han berre stryke dei etter so og so langt fråvær? Styret vart tilslutt samd 

om at kasseraren skulde sende eit varsel først, høyrde han ingen ting då, og dei var framleides borte 

frå øvingane, var det berre å stryke dei som medlem.   Skrivaren. 

Kaffekveld: (mai 1963) 

Siste måndag i mai, den 27. samlast me til hyggeleg samvær i Storsalen. Det var slutt på øvingane for 

denne sesongen, me stod klar til sumarjobben på Bygdøy, og trong vel litt moro og hygge. I siste liten 

fekk gjentene beskjed om å ta mat med, og det vart ein gledeleg overrakelse. So og segja alle kom 

med fulle fat av dei lekraste smørbrød, og so fint pynta som dei var! Våre beskjedne rundstykker med 

kvitost, som me skulde spe på med, kom heilt bort. Alt var klart til kl. 20, vårens første grøne lauv 

lyste om kapp med stearinljos som me ikkje hadde spard på. Form. baud til bords, og me song 

vårsongen vår, ”No livnar det i lundar” og han helsa alle velkomen. Dei nye medlemer vart ropt opp, 

so me fekk både sjå dei, og vita kva dei heitte. Ein bra skikk som laget bør halda på. 

Under bordseta kunngjorde form. eindel lagssaker, m.a. stemna på Bygdøy. Dansarane til Asm. 

Frægdegjeva som styret hadde teke ut, vart rop opp, og han oppmode dei nye til å vera med på 

framsyninga i Numedalstunet. Øving for alle i Blåsalen onsdag 5. Juni. Warme skulde rettleida, då 

Einar hadde sagt nei. Leif hadde lånt ein del film som Pelle hadde teke opp. Desse hadde Leif klipt og 

sett saman, og det var vemodig å sjå Pelle og den ”kjære lille stugan” i Prinsdal. Han var med eit med 

oss, og det var utruleg at han aldri skulde koma stabbande inn døra til Storsalen med sitt muntre 

”hei”, og gode smil. Tida vart skrudd attende for ein ½ time, og me mintes han med vemod og 

andakt. Idun og Øraker viste oss so ”Billedfilmen” av Norske bunader, og me fekk liksom ”sjå” det 

som skulde vera korrekt, om alt ikkje var like pent. Næste post var ”Fantefylgje” som endeleg fekk 

vera med på fest. Øraker hadde metta ho med mykje god bladmat, og han peika ut Ingeborg Gytri til 

næste bladstyrar. Skulde ”Fantefylgje” no verta borte att, so er ho å finne hjå Ingeborg. Tilslutt takka 

form. Idun, som no slutta som rettleidar, Bolstad for tru speling. Leif for rettleiding frå kl. 19 - 20, og 

tilslutt Carl Christian for utretteleg interesse og energi i dette året. Alle fekk blomster som takk frå 

laget. Dette vart ei lang bordsæta, alle var glad for å få røre på seg, bordene vart rydda i ein fart. Idun 



skulde rettleida ”Vardevakt” som samdans til Bygdøystemna, det gjorde ho både grundig og lenge, 

men det vart då ein svingom til slutt.   Annemor. (sign) 

Styremøte 30. mai i Nordal Brunsgt. 

Tilstades var: Formannen, Ekrem, Anne og Annemor. 

1. Per Inge hadde sett opp program for dansen i Numedalstunet, alt var klart til ekstraøving den 5. 

Juni. 

2. Jonsokafta. Form. hadde fått spørsmål frå Oslo Arbeidslederforening, Solvik, Malmøya om me 

kunne danse på ei tilstelling der 23. Juni. Det var vanskelig å svara på, før me visste kor mange av 

våre som var att i byen. Form. skulde snakke med dansarane på øvinga den 5. juni. Nytt styremøte 

vart bestemt ti 7. Juni.  Annemor (sign) 

Styremøte den 7. Juni i Nordal Brunsgt. 

Tilstades var: Formannen, Ekrem, Wiik, Carl Christian, Per Inge, Anne og Annemor. Saklista: 1. 

Dansing for Båtservice og restauranten på Bygdøy. II. Ymse. 

Det var no kome skriftleg stadfesting frå Båtservice om Danseprogrammet på Bygdøy som skulde ta 

til for alvor den 19. Juni for Songdanslaget. 6 par hadde alt vore der 2 gonger, den 4. og 6. Juni. 20 

gjenter og 15 gutar hadde meldt seg til dans i Juni månad, og desse vart fordelt over dei 6 gongene 

me skulde danse. Det vart gjort so godt me kunne. Leikrådet hadde også gitt melding om 

framsyningane på Friluftsteateret, Folkemuseet Søndag 23. Juni (jonsokafta) og søndag 7. Juli. Form. 

hadde snakka med Gunnvor Krogsæter om me kunne få byte den 23. Juni med 21. Juli, og det trudde 

ho skulde gå. Me hadde framsyninga på Malmøya også den kvelden. Styret sette opp eit 

danseprogram for sumaren som skulde stensilerast opp saman med danselistene, og sendast ut so 

snart råd var. Det skulde ikkje vera framsyning på restauranten i Juni månad. Kl. var no 2315, og me 

avslutta møte.   Annemor (sign) 

Styremøte 18. Juni i Nordal Brunsgt. 

Formannen, Ekrem, Wiik, Per Inge, Anne og Annemor var tilstades. Saklista for møte: 1. Oppsetting 

av danselister for Juli. II. Rettleidar og musikk for 1963-64. III. Mottaking av Færøyingane. 4. Ymse. 

Annemor hadde sendt fullmakt til Noregs Ungdomslag om at Sidsel skulde reise som vår utsending til 

stemna i Bodø. 

1. Danselistene. 11. framsyningar i Juli, og nesten ingen dansarer i byen, det var litt av eit problem å 

løyse for styret. Men etter beste skjønn og evne fekk me det til tilsslutt, og me kunne berre segja tvi, 

tvi og tru godt. Framsyningane på restauranten kom også i tillegg no. Nomeland hadde søkt om å få 

spelinga for restauranten for kr. 20,- Dei andre ringane hadde svart ja, og me var også samd i det. 

II. Ekones hadde no gitt svar på spørsmål om rettleiing i laget til hausten, og det vart nei på grunn av 

Leikleiarskeidet. Men han vilde gjerne ta jobben etter Jul, og det var me glad for, men problemet for 

hausten var enno ikkje løyst. Me kunne godt tenkje oss å spyrja Per Reitan, form. skulde gjere det. 

Bolstad vilde helst ikkje binda seg fast til hausten med speling, og hadde foreslege Tryti som avløysar. 

Styret meiner me får prøve dette. Også dette skulde form. freiste å ordne. 

3. Endeleg var telegrammet frå Færøyane kome, der dei melder ifrå at 22 folkedansarer (6 ektepar og 

10 ugifte) kjem med dagtoget til Oslo torsdag kveld. Dei av styret og vertskap som har tid, møter på 

stasjonen for å ta imot dei, og å lose dei vel fram til Blåsalen til ei tilstelling der. Håkon kom med 

forslag om rjomegraut og spikemat, og at vertskapet skulde kallast inn til møte måndag 24. Juni for å 

drøfte dette. 



4. Ymse 8-9 par hadde segt seg ivljug til å danse for Oslo Arbeiderlederforening, Malmøya jonsokafta. 

Søren Nomeland skulde vera med som spelemann.   Annemor (sign) 

Torsdag 27. Juni holdt Oslo Songdanslag en velkomstfest i Blåsalen for 23 folkedansere fra 

Førøyane. Laget hadde tidligere påtatt seg å være vert for Færøyinger som ønsket å delta i det 20. 

Nordiske Bygdeungdomsstemna. Medlemer i laget som hadde anledning til å huse en eller flere 

meldte seg og snart var alle 23 plasert. Kvart over seks møtte styret i laget, samt de av vertene som 

hadde bil opp på Østbanen, og kjørte våre gjester direkte til Nordal Brunsgt. hvor det allerede 

kryddde av folkedansere fra forskjellinge land. Takket være Håkons iherdige samling av bord og stoler 

var det nå ferdig dekket og pyntet, og vertene kunne invitere sine respektive gjester til bords. Form., 

Gustav Kareliussen ønsket i en kort tale Færøyingene velkommen til Oslo, og til å være våre gjester 

under stevnet. Ove Moripen, formann i Stemnenevnda, hadde også tatt seg tid til å komme oppom, 

og holdt en velkomsttale og orienterte oss litt om forskjellige ting i forbindelse med stevnet. 

Kristoffer Kristoffersen, leideren for de Færøyiske danserne holdt så en tale og takket for den festen 

vi hadde fått istand, og for den gjestfriheten som hittil var blitt vist dem. Vi sang så den Færøyiske 

nasjonal sang. Det klang unektelig bedre enn da vii øvde på den kvelden i forveien. Da Ingeborg’s 

rømmegrøt med flatbrød og spekemat til var vel fortært, ble det servert kaffe og hjemmebakte 

kaker. Senere på kvelden drog vi i sluttet tropp til Samfundssalen, hvor det var musikk, dans og stor 

stemning. Det blev midnatt før vi kom i seng den kvelden.  Inger Johanne Holm (sign) 

Styremøte 15/8, hos Gustav Kareliussen 

1. Dagsorden: 1. Rettleiar, 2. Fagernestur. 3. Danseprogram før Jul. 4. Ymse. 

1. Rettleiar: Per Inge Venås påtar seg rettleiinga for laget og nybegynnerkurset fra september til Jul. 

Flest mulig av styremedlemmene møter den første kursdagen på nybegynnerkurset, for å skrive opp 

og ta imot kurspenger av kursdeltakerne. Kuravgift kr 25,- Per Inge får betalt kr. 25,- for rettleiinga i 

laget, og kr. 10,- for nybegynnerkurset pr kveld. 

2. Tur til Valdres Folkemuseums, Fagernes 1. september. Asbjørn undersøker opplegget for stevnet 

og overnatting. Anne og Asbjørn sørger for dansere. Prøver å få leie buss via Gustav. Bolstad som 

spillemann. 

3. Danseprogram: Per Inge setter opp forslag, og vi kommer sammen til nytt styremøte tirsdag 27. 

aug. 

4. Kaffikveld mandag 2. september. Ordnes av styret.  Referent: Anne Sellereite (sign) 

Styremøte 27. aug. i Nordahl Brunsgt. 

Kl. 21 var endeleg styret fulltalig. Form. refererte skriv frå Leikrådet i Oslo Fylkeslag med melding om 

at Leikleiarskeidet som Leikarringen i Bondeungdomslaget skal skipa til, tek til i Bøndernes hus den 

11. sept kl 18. Ole Ekornes er kursleiar og Nomeland spelemann. Styret gjorde framlegg om Håkon 

Wiik og Carl Christian, og begge vilde svært gjerne vera med på skeidet. Det var også kome referat frå 

Leikmøte på Leankollen, og Håkon gjekk igjenom det for oss. Det var i grunnen so mykje som også 

kom vår ring ved, at me vilde han skulde referere det på kaffekvelden vår 2. september. Rundskriv 

om kaffikvelden skulde sendast til medlemene. 

II. Per Inge hadde sett opp øvingsprogram for vinteren, det såg svært bra ut, og styret godkjende 

framlegget med glede. Tilslutt prata med litt om turen til Valdres Folkemuseum 1 september. Anne 

og Asbjørn hadde fått 10 par, og kanskje det vart fleire med også. Bussen skulde køyre frå 

Rådhusplassen kl. 16 presis laurdag 31. aug.  Annemor. (sign) 



(Lommentar: Øvingsprogrammet som Per Inge Venås la fram, er innlimt i møteboka, og ser slik ut:) 

Øvingsprogram hausten 1963. 

Aka på isen håle, Bendik og Årolilja, Haugebonden, Jomfrua Ingebjørg, Liti Kjersti, Margit Hjukse, Olav 

Liljukrans, Ungdomssangen, Vardevakt, Vårblå himil i mars, Å det var vesle Åslaug, Dergemøy, Ormen 

Lange, Roland og Magnus Kongen. Eikerril. Fandango. Feiar frå Sandsvær. Feiar frå Vestlandet. Figaro. 

Oppdalsril. Seierstadhopsa. Sekstur I og II. Totur. 

Rundskriv s/til medlemene i aug. 63. (Kommentar: trykt og innlimt i boka.) 

Gode vener! 

Sommeren er over for denne gang, det har vekslet med solskinn og regn, men styret håper at det har 

vært en god og minnerik sommer for alle lagets medlemmer og at solskinnet sitter igjen i 

medlemmenes sinn. Med høsten kommer de lange og mørke kvelder, men vi som har folkedansen 

har noe å glede oss til, nå begynner våre øvelser. Vi begynner høstens program med KAFFEKVELD 

mandag den 2. sept. kl. 19.30. Vi ønsker dere alle vel møtt og håper at flest mulig møter i bunad, da 

dette jo setter en hyggelig ”spiss” på våre kaffekvelder.  Hilsen styret. 

P.S. Kurs for nybegynnere begynner tirsdag den 3. sept. kl. 20.- i Den Gule sal, Turnhallen, St, Olavsgt. 

Valdresturen 31/8 og 1/9-1963. (Kommentar: Innlimt maskinskrive referat i møteboka.) 

Valdresturen 31/8 - 1/9 63. 

10 par med Bolstad som spillemann startet med egen buss fra Rådhusplassen med Valdres 

Folkemuseum, Fagernes, som mål. Været var ikke av det beste, men humøret var på topp. 

Forsangerene bak i bussen holt koken fra Rådhusplassen ti Fagernes. Vi ankom Folkemuseet kl. 21 og 

blev mottatt i en av de gammle stuene med alle tiders mat. Spekemat rømme vafler og kaffekjelen 

puttret koselig i peisen. Når maten var vell nede i mette maver spilte spillemannen op og det blev 

dans og leik til langt ut i de små timer. Den gamle stuga gav den rette steming og det var vist flere 

som ikke vilde bryte den stemningen men vilde tilbringe resten av natten i det gamle miljø. Gustav og 

Bjørg blev tildelt Amtmanns sengenede de var korte men det gikk nok bra, ellers var det sørget for 

losji for alle selv om ikke alle benyttet sig av det. Søndagen oprant med strålene sol og efter en god 

frokost som vi selv hadde med blev vi fotografert på alle bauer og kantar av fotograf Norman i 

Kunstforlaget. Vi hadde også en gereralprøve under Per Inges ledelse. God midag blev servert og 

museet beskuet. Framsyningen begynte kl. 16.  og efter omtalen var den meget vellykket vi var selv 

også fornøiet. Var stemingen god på opptur var den ikke mindre på hjemturen. Forsangerene som 

framdeles var plassert bak i bussen holt humøret opp i vertfall helt til Hønefoss. Turen var meget 

vellyket og vi burde ha flere av dem.  Håkon Wiik (sign) 

Kaffikvelden, Storsalen 2. september. 

Var turen til Fagernes so anstrengjjande at ein ikkje greidde å gå ut enno ein festkveld? Det var iallfall 

få som fann vegen til kaffikvelden vår, men det går jo an å hygge seg for det, det vart rikeleg med 

kaffe og kaker på dei som var der. Form. helsa alle velmøtt, og takka mykje for det anstrengjande 

arbeidet medlemene hadde hatt for laget i sumar, både i den tida me hadde våre Fæøyiske gjester 

her, og for alle framsyningane. Bolstad og Tryti spela, og det vart leika og dansa til kl. 23. 

          

Kommentar: Til slutt i møtebok nr 6 står eit oversyn over Valnemndene frå okt. 1959 til april 1964: 

okt 59:  Inger Skauby, Bjørg Johannesen, Holger, varamann Håkon Wiik 

april 60: Ingeborg Nygård, Per Dugstad, Kolbjørn Røste, varamann Ingeborg G. 



oktober 60: Ingegorg Gytri, Karl-Kr. Døvle og Håkon Wiik, varamann Else-Marie L. 

april -61: Ingeborg Nygård, Bodil Loftsgarden, Olav Øraker, varamann  

oktober -61: Olav Øraker, Inger Skauby, Gustav Kareliussen. 

april 62: Ekrem, Per Inge Venås, Martha Andersen, varamann Sidsel Eriksen. 

oktober 62: Liv Trøstheim, fru Kareliussen, Mange Aanes, varamann Holger. 

april 63: Kolbjørn Røste, Asbjørn Sellereite, Elisabeth Øraker. 

okt 1963: Martha Andersen, Ruth Aarnes, Roar Ihlebæk. 

april 1964: Mimmi Pettersen, Eivind Loftsgarden, og Nils Nesten. Vald på årsmøte.  

   (Kommentar: Slutt på møtebok nr 7) 

 

Referatbok for Oslo Songdanslag 27/9-63 - 12/12-66 Bok nr 8. 

Valgnemnd for årsmøte 21 okt. 1963 vart vald på øvinga 23. september: Martha Andersen, Ruth 

Aarnes. Roar Ihlebæk. Festnemnd til haustfesten den 12 okt. vart vald same kveld. Carl Christian 

Døvle, Greta Bro, Leif Lilleås. 

Styremøte 27/9-63 i Nordahl Brunsgt. 

Tilstede var Gustav Kareliussen, Håkon Wiik, Carl Christian (Døvle), Per Inge (Venås) og Anne 

(Sellereite) Ekrem og Annemor hadde meldt forfall. Saklista: 1. Lørdagsdansen for Båtservise. 2. Dans 

fra 19-20 på mandagene 3. Høstfesten 4. Ymse. 

Punkt I. Form. vilde gjerne høre styrets mening om betalingen for de par som hadde danset for 

Båtervise på lørdager, det var enstemmighet at disse par måtte betales ut etter samme takst og måte 

som de andre framsyninger for Båtservise. 

Punkt 2. Form. redegjorde for sin mening om kvaliteten i Polsdansen til framsyningsdans, og om hvor 

få par vi hadde til framsyninger i bygdedans. Det blev etter litt diskusjon enighet om å forsøke å få 

Børresen m/frue til å rettleie i pols, og Guroplass til å rettleie i Halling og hallingspringar, for de av 

lagets medlemmer som er interessert i å lære disse danser. Form. hadde snakket med Bolstad om 

Lydbåndoptak, så det ikke skulde bli noen utgifter for laget til musikk. Lokalet har vi jo fra kl 19. 

Punkt 3. Festkomiteen la fram sitt forslag til høstfesten, som etter en del diskusjon ble godkjendt. Det 

var hovedsakelig det ”økonomiske” som styret måtta ta standpunkt til. Det var enighet om at 

medlemene skulle betale kr. 8,- pr stk. og laget resten. 

Punkt 4. Form. redegjorde for reisemåter og pris for tur til Færøyane. Per Inge minnet om at det er 

”skuddår” neste år, og at skuddårsdagen kom på en lørdag. Han mente at laget burde holde en 

skuddårsfest. Møte hævet kl. 2230.  referent G. Kareliussen (sign) form. 

(Kommentar: Innlimt stensilert innbydelsesbrev til medlemene om Haustfest 1963, laurdag 12/10-

1963 kl. 19.) 

Kjære Lagsmedlem 

Vi ønsker deg velkommen til Høstfest i Halli lørdag den 12. oktober kl. 19. Det blir leik, sang, dans og 

slåttespill. Musikken ved Bolstad og Tryti. Varm aften. Prisen pr. kuvert regnes til ca. 18 kr. Du betaler 

8 kr. og laget resten! Det ville være ekstra hyggelig om de som hadde bunad kom i den, da får vi rette 

festmiljø. Vi ville gjerne høre bekreftelse på at du kommer. Ring 466061 Lilleaas 9-21 eller 213421 

Broe 15-21. Hilsen Oslo Songdanslag. 



(Kommentar: Innkalling til Årsmøte, sendt 2/10-1963. Innlimt ei side, skrive på skrivemaskin.) 

Kjære medlem ! 

Du innkalles herved til årsmøte i Oslo Songdanslag mandag 21. oktober kl. 20.00 i Storsalen, Nordahl 

Brunsgt. 22. Sakliste. 1. Åpning. 2. Beretning. 3. Regnskap. 4. Innkomne forslag. 5. Valg. 6. Eventuelt. 

Saker som ønskes behandlet på årsmøtet må være styret i hende senest 14. oktober.  

Med hilsen Styret 

Høstfesten, referert av Liv Trøstheim (Kommentar: Iinnlimt rapport skrive på skrivemaskin.) 

Lørdag den 12/10 var Songdanslagets medlemmer innbudt til høstfest i Halli. Ca. 50 stk. møtte, blant 

dem noen av lagets eldre medlemer, formann for leikaringen på Movatn og Ekornes begge med 

fruer, samt to færøyiske studenter. Musikken ble besørget av Tryti og Olav Bø, og salen var festlig 

pyntet med høstløv. Festen åpnet med musikkdanser, og det ble pratet og danset en stund før 

gjestene ble budne til bords. Bordene var for anledningen plassert på scenen, hvor det var blitt riktig 

festelig med teaterkulisser og blomsterpyntede bord, selv om kanskje plassen kunne vært bedre. Til 

tonene av ”Pål sine høner” toget så festkomitéen inn i prosisjon. Maten var litt av en overraskelse: 

Kylling, tillaget av lagets egne medlemmer. Og øltønnene på bordene ble snart lettet for sitt innhold. 

Leif skjøttet sitt hverv som kjøgemester på beste måte. En del sanger var skrevet for anledningen. 

Det viste seg for øvrig at Leif og Karin Landmark var mestre for disse. Her fikk noen og hver av lagets 

medlemmer sitt pass påskrevet på den aller hyggeligste måte. Taler manglet heller ikke. 

Kjøgemesteren gav først ordet til Olav Øraker som holdt en festlig tale på vers. Mimi haddde i festens 

anledning fått i oppdrag å holde herrenes tale, noe hun skilte seg svært godt fra. Øyvind svarte med 

damenes. Etter kyllingen ble det servert kruttsterk kaffe, og så takket Gustav for maten. Til slutt ba 

Børre om å få si noen ord, idet han roste festkomitéen for dens arbeide og hele arrangementet for 

øvrig. Han håper, sa han, at denne høstfesten var noe som ville gjenta seg hvert år og bli en tradisjon 

i laget. Selv om farten og stemningen på dansegulvet ikke hadde vært så stor før maten, steg den til 

ganske andre høyder etterpå. Musikkdansene ble avløst av sangdanser, ledet av Ekornes, og 

færøyingene tok oss med i sine stordanser. En fruktkurv ble loddet ut, og dansen fortsatte til 

feletoner resten av kvelden. Liv Trøstheim (sign) 

Styremøte fredag 18 okt. i Nord. Brunsgt. det siste før årsmøte. 

Tilstede var: Form. Gustav Kareliussen, Ekrem, Håkon Wiik, Anne, Per Inge, Annemor. Carl Christian 

hadde meldt forfall. Saklista for møte: 1. Protokoll og rekneskap. 2. 2 framlegg til årsmøte frå 

formannen. 3. Forslag frå Børressen om tur til Hedemark. 4. Ymse. 5. Innkomne skriv. 

1. Referat og årsmelding vart oplesen av skrivaren.  1. Kasseraren gav ei oversikt over rekneskapen. 

2. Formannen kom med framlegg om at: I. Valnemnda bør velgjast på årsmøte. II. At ei nemnd på 3 

medlemer vart vald på årsmøte, til å ta seg av turen til Færøyane sumaren 1964. Styret var samd i 

dette. 

3. Børresen sitt forslag om tur til Hedemark, høyrdest bra ut. Opplegget for denne turen bør 

diskuterast med lagsflokken måndag. Børressen har hus, so overnattingsproblemet skulde kunne 

løysast. 

4. Ymse. Form. vil få stensilert opp ”Singklarvisa” so medlemene kan lære seg den. Guri Kareliussen 

har søkt om medlemskap i laget, som styret godkjende. 

5. Innkomne skriv. Oslo Fylkeslag hadde sendt Oslo Songdanslag 5 innbydingskort til 40 års høgtida, 

søndag 27. okt. kl. 18 i Storsalen. Dei skal delast ut innan styret til dei som har høve til å gå. Skriv frå 

Gudbrandsdalslaget i Oslo at dei 2. november får vitjing av Vågå Spelmannslag. Dei skal i det høve 

halda konsert og danseopvising i Samfundssalen. Konserten tek til kl. 19 og bilettprisen er kr. 7. Skriv 



frå Oslo Fylkeslag, der dei melder ifrå om eit ”Lagsleiarkurs” på Vangen ved Fjell i Klementsrud 2. og 

3. november. Påmeldingsfrist til 21. oktober. Skriv frå Teatergruppa i Hallinglaget om at dei gjerne vil 

gjeste laga innan Oslo Fylkeslag med spelstykket ”God vakker Maren” av Oskar Bråten. Det er i 3 

akter og tek ca. 2 timar. Det ligg mykje arbeid bak dette, og dei lyt ha kr 100,- for ein slik kveld, for å 

få dekka ein del av utgiftene. Torsdag 7. november er det Oslo premiære i Hallinglaget. No var kl. 23 

og me avslutta møte.  Annemor (sign) 

Kommentar: Dansinga på Bygdøy sumaren 1963. I møteboka er innlimt oversikt over 

danseprogrammet og danselister over når og kven som dansa i juni, juli og august. Det var det som 

vart sendt ut til dei som hadde meldt seg på ”Båtservice-dansen”. Vi gjengir nokre hovudpunkt: a) 

danseprogrammet og b) Kven som dansa og kor mange gonger dei dansa. 

Danseprogrammet: Bind deg ein blomekrans, I kveld er eg glad, Eg rodde meg ut, Det står ein friar, 

Eg gjekk meg opp til sæterli, Hei huskom i hei, Ola Glomstulen, Trolldans, Ung Åslaug, Vesle Kari vår, 

Å kjære Ola, Jonskotid, 4-tur m/m, 8-tur, Klappdans, 6-mannsril, 6-tur I, 3-tur frå Fana, Oppdalsril, 

Sandsverril, Fandango, Feiar m/vals, Gamal reinlender. 

Dei som dansa (talet på gonger i parantes): 

Sidsel Eriksen (17), Ellen Røste (4), Anne Major (8), Ruth Årnes (13), Liv Trøstheim (12), Bodil Loftsg 

(7), Inger Johanne Holm (6), Annemor Knutsen (6), Anne Sellereite (12), Mimmi Pettersen (3), Grethe 

Tanding (15), Gull Johannesen (2), Grethe Broe (2), Anne Margrethe Groll (13), Kari Hoffgaard (4), 

Karin Landmark (4), Inger Skauby  (10), Else Marie Lilleås (7), Ingeborg Gytri (4), Bjørg Kareliussen (7), 

Karin Groll (4), Nina Moholdt (4),Marta Andersen (3), Per Inge Venås (15), Kolbjørn Røste (5), Nils 

Nersten (9), Carl Christian Døvle (17), Kjell E. Larsen (17), Olav Øraker (13), Asbjørn Sellereite (9), Edv. 

Ekrem (8), Håkon Wiik (9), Eivind Loftsgarden (7), Holger Lindell (11), Leif Lilleås (7), Johannes Toft 

(9), Roar Ihlebæk (8), Gustav Kareliussen (7), Magne Ånes (4), Ingvald Hegland (reserve), Per Skjellum 

(11). I alt dansa 23 jenter og 18 gutar.  

(Kommentar: Sidsel Eriksen har skrive eit langt referat frå Årsmøtet/Stemnet i Bodø, og det er 

innlimt.) 

Årsmøtet i Noregs Ungdomslag 1963 

Noregs Ungdomslag årsmøte og landsstemne ble holdt i Bodø 4-7 juli 1963. Bilferda startet fra Oslo, 

mandag den 1 juli. Turen oppover var full av opplevelser, og hver kveld var det arrangert tilstelninger 

for oss. Torsdag den 4 juli, hilste Bodø by oss velkommen, med hornmusikk, og veiende flagg. Om 

kvelden var det leik og dans i Folkets Hus. 

Årsmøtet i Noregs Ungdomslag ble høytidelig åpnet, fredag den 5. juli i Håndverkern. Formannen i 

stemvnenemnda Per E. Hvale, ønsket oss velkommen. Deretter fulgte prolog. Det var tale av 

fylkesmannen i Nordland, Bue Fjermeros, og Noregs Ungdomslags formann, Tor Halle erklærte 

landsmøtet for åpnet. 

Sakliste. Valg av fullmaktsnemnd og valgnemnd. Årsmøtet har valgt: Fullmaktenevnd: Kjell Albert 

valgnemnd: Toralv Vannvik Årsmeldinga ble lest opp, og enstemmig vedtatt. Formannen Tor Halle 

takket styret for vel utført arbeid. Regnskapet ble lest opp og godkjent. Samarbeidet i Europa ble 

drøftet, etter innledning av fr. philos. John Sanness. Det var framlegg om forandring i § 5 i lov for 

Noregs Ungdomslag, som omhandler bestemmelsen om å holde medlemsbladet ”Norsk Ungdom”. 

Årsmøtet fortsatte lørdag den 6 juli kl. 9.00. Det var framlegg ti rettningslinjer for teaterråd og 

teaterledere i fylkeslagene, teaterledere i lag som ikke tilsluttes fylkeslag, og leikledere i disse, samt 

bunads-nemndene i fylkeslagene. Det var deretter innledning av domprost Johan Iversen over emnet 

ungdom og kirken. Skriveren gjorde rede for budsjettet for Noregs Ungdomslag for 1963-64. Valg. 



Disse ble valgt: Formann: Tor Halle (gjenvalg) 1 og 2 styremedlem: Jørgen M. Eriksen og Jorunn Drage 

(som ble valgt for 2 år.) Det ble valgt 5 varamenn: 1. Kjell Albert 2. Gunnar Aune 3. Helge Hagen 4. 

Olav Bakke 5. Lars Gysereid. Den gjenvalgte formannen takket for tilliten og erklærte så årsmøtet for 

hevet. Møtet ble avsluttet med ”Gud signe vårt dyre fedreland”. 

Dagene var lange i Bodø, og for enkelte bestod vel turen bare av dager. Foruten all den morro vi laget 

selv med leik og dans, var det arrangert turer for oss. Fredag kveld var det middag på Saltstraumen. 

Vi hadde hatt forholdsvis dårlig vær inntil denne kvelden, men da slo det om. Lørdag gikk turen for en 

del av oss til Rønnvikfjellet, og turisthytta der, hvor vi kunne få beundret middnattsola fult ut. Søndag 

var det også tur til turisthytta. Der ble det holdt en alle tiders middag og som avsluttning på Noregs 

Ungdomslags årsmøte og stevne. 

Dødsfall: Olaf Sætre har i mange år vore eit trufast medlem av Oslo Songdanslag. Dei siste åra har 

han vore mykje sjuk, likevel kom bodskapet om hans bortgong brått på oss. Laget sende blomster og 

vener i laget sende krans til båra.  A.  

Kommentar: Innlimt takkekort frå Hilda Sætre: ”Hjertelig takk for all deltagelse.” 

Kommentar: Innlimt brev frå søster til Pelle: 

Oslo Songdanslag Nordahl Bruns gt 22 Oslo. 

För all den vackra och storslagna hedersbevisning som visades med anledning av min broders Gustav 

Petterson (”Pelle i Prinsdal”) bortgång och bisettelse får jag på detta sätt framföra mitt uppriktiga 

och hjärtevarma tack. Tyvärr var jag av sjukdom förhindrad att få deltaga vid hans bisettelse men 

genom film, bandupptagning och personliga skildringar från min make och mina barn har jag fått en 

mycket god uppfattning om Edra vackra og storslagna innsatser för att göra dagen till en så vacker 

minnesdag för oss alla. Min broder är nu gravsatt på Vänga kyrkogård och i den kyrkoförsamling  där 

han är född och har tillbringat sina barna- och ungdomsår. Vänga ligger cirka två mil väster om 

Norrköping. Kommer Edra utflyktsmål vid något tillfälle att ske till dessa trakter är Ni alla hjärtligt 

välkomna hit. Om min hälsa det tillåter kommer jag att resa til Norge och Prinsdal sista veckan i juni 

månad så jag naturligtvis även skulle vara tacksam att få träffa någon eller några av hans närmaste 

vänner för att møjligen få utbyta nogra tankar med anledning av hans något hastiga bortgång. Jag 

sänder alltså mitt och min familjs hjärtovarma tack till alla och en var som medverkade til att 

bisettelsesdagen blev för oss alla en minnesdag som vi aldrig skall glömma.  

Eriksro Skärbacka den 26 maj 1963 Hilda Petterson (sign) 

Melding om leikarbeidet i Oslo Songdanslag i tida frå 29. april til 21. oktober 1963. 

I sumarhalvåret har laget hatt 61 framsyningar. Av desse er 43 dansa på Norsk Folkemuseum Bygdøy. 

37 for Båtservise i tida frå 4. juni - 13. sept, 12 for restauranten i Juli og august, 2 på Friluftsteateret, 

7. og 21. Juli, 2 på stemna til Oslo Fylkeslag 9. Juni, der me dansa Aasm. Frægdegjeva på 

Friluftsteateret, og eit program i Numedalstunet,  

3 framsyningar 17. mai, 1 på Blakstad sjukehus, 2 på Vardåsen sjukehus. 

1 framsyning på Movatn den 25. mai 

2 framsyningar på Stemna til Oslo Fylkeslag på Bygdøy den 9. Juni. 

1 framsyning jonsokafta  for Arbeiderlederforening. Solvik, Malmøya, 23 Juni 

2 framsyningar på Skarnes, den 12 og 13 september, ei tilstelling som Røde Kors stod for. 

og 1 framsyning på ValdresMuseet Fagernes søndag 1. september. 

I alt 61 51 framsyningar, fordelt på dei aktive medlemene i laget. Per Inge Venås har sett opp dei 

fleste danseprogramma, og har også leida songen på dei fleste framsyningane. Per Inge og Carl 



Christian har også hatt jobben med å føre lister over dei som har dansa for Båtservise. 

Spelemenn: Talleiv Bolstad, Kjetil Løndal, Søren Nomeland, Nils Sletta har spela til framsyningane. 

Halvårsmelding for tida 29/4 - 21/10-63. 

Laget har hatt 9 øvingskveldar i Storsalen, og ei ekstra øving i Blåsalen. Frå 6-27. mai rettleida Idun 

Heldal Haugen frå kl. 20-22, og Leif Lilleås frå kl. 19-20. Per Inge Venås er no rettleidar for ringen om 

måndagen, og har også nybegynnerskeidet om tysdagen i Turnhallen. Ca 40 er med der. Bolstad har 

vore spelemann om måndagane og Tryti om tysdagane. Laget har hatt 2 kaffikveldar i Storsalen den 

27. mai og 2. september. 1 haustfest i Halli 12 oktober, 2 folkedanskveldar, ein i Halli 26. mai og ein i 

Storsalen 14. sept. 2 turar: 1 til Movatn den 25. mai og 1 til ValdresMuseet 1. september. 4 

teaterkveldar og 1 Operakveld. 

Håkon Wiik var vår utsending til Leikmøte på Leangkollen i pinsehelga og Sidsel Eriksen utsending på 

Aarsmøte til Noregs Ungdomslag i Bodø 1963. Per Inge Venås har vore med på ”Leiklærarkurset 

1963” på Numedal Folkehøgskule i tida frå 28. Juli til 11. august. Håkon Wiik og Carl Christian Døvle 

er for tida med på eit ”Leikleiarskeid” som Leikarringen i Bondeungdomslaget heldt. 9 av lagets 

medlemer stod som ”vertskap” for 22 folkedansarar frå Færøyane som deltok i Det 20. Nordiske 

Bygdeungdomsstemna i Oslo i tida frå 27. Juni til 1. Juli 1963. Storparten av medlemene hadde ymse 

verv under same stemna. Karin Groll og Magne Aarnes gift seg den 29. Juli, og vener i laget ga 

presang. Laget har i dette halvåret fått 7 nye medlemer, og ei utmelding. Laget har motteke 34 skriv 

og rundskriv og sendt 5. Me har hatt 9 bokførde styremøter. 

Referater og halvårsmeldinga er oplesen og godkjend på styremøte 18. oktober 1963.  Annemor  - 

skrivar -  

Aarsmøte i Oslo Songdanslag 21. oktober 1963. 

31 av lagets medlemer var samla då formannen Gustav Karreliussen helsa alle velkomen og las opp 

fylgjande saklista for møte: 1. Beretning. 2. Rekneskap. 3. Innkomne forslag. 4. Valg. 5. Ymse. 

Godkjend utan merknad. 

Punkt 1. Referat og halvårsmelding vart opplest av skrivaren (Annemor Ove Knutsen) og godkjend 

utan merknad. 

Punkt II. Rekneskap v/kasseraren (Ekrem). Ingen merknad til denne heller, men Ekrem bad om å få gi 

ei orientering om dei ymse postar. Ein del spørsmål kom frå medlemene som Ekrem gav 

tilfredsstillande svar på, og so var alle nøygde. 

Punkt 3. Innkomne forslag: Det var ikkje kome nokre forslag frå medlemene, men styret hadde 2 

forslag: 

I. At valnemnda vert vald på årsmøte. 

II. Valg av 3 medlemer til å ta seg av turen til Færøyane sumaren 1964. Godkjend utan merknad. 

Klokka var no 21, me var kaffetørste og me fekk oss ein pause. Gode kaker og god kaffe smakte. Inger 

Johanne Holm las sit rererat frå ”Velkomstfesten” for våre Færøyiske gjester som kom til Oslo 

torsdag 27. Juni (1963). Klokka 22 starta me att med, 

Post 4. Valg: på formann, 1 styresmedlem og 1 kasserar. Formannen i valgnemnda Roar Ihlebæk 

overtok og leida valget. 

1. Formann: Forslag om attval. Ingen andre forslag frå salen, so Gustav Kareliussen vart vald med 

handklapp. 

II. 1 styremedlem, istaden for Haakon Wiik. Forslag: 1 attval på Håkon 2. Kollbjørn Røste. Håkon bad 

om å få fri, og foreslog Per Inge Venås istaden. Ved skriftleg røysting vart Per Inge vald med 15 

røyster Kolbjørn fekk 12 og Håkon 4. 



3. Kasserar: Forsalg om attval på Ekrem, forslag frå salen: Roar Ihlebæk, Olav Øraker, Kolbjørn Røste. 

Før me gjekk til røysting av kasserar redegjorde formannen om røysteretten til passive og permiterte 

medlemer. I paragraf 7 står det: ”Røysterett i lagssaker har alle som har vore lagsfolk i 3 månader. 

Passive medlemer har talerett, men ikkje røysterett.” Det vart eindel ordskifte om røysteretten til de 

permiterte, men alle var samde om at medlemer som har fått permisjon på grunn av skule eller 

andre gyldige grunnar, skal ha røysterett. Holger Lindell kom med forslag om at årsmøte skulde 

avgjere dette ikveld, men Øraker sa nei! Vi må ha fyresegner for ein slik bestemmelse og styret skal 

dryfte dei før årsmøte. Formannen opplyste at vi har 2 permiterte her ikveld, på grunn av skulegong, 

men som elles er med når dei har høve til det, og foreslog at dei fekk vera med å røyste, og årsmøte 

var samd i det. Me kunne no gå til røysting på kasserar: Øraker vart vald med 12 røyster, Roar fekk 9 

røyster, Ekrem fekk 6 og Kolbjørn fekk 4. 

4. Valg på 2. Varamann: Forslag: Kolbjørn Røste, som vart vald med handklapp. 

5. 1 Revisor: Forslag 1 Ekrem 2 Mimmi. Ved håndsopprekking vart Ekrem vald til revisor. 

6. Valgnemnd til halvårmøte i april 1964. Forslag: Eivind Loftsgarden, Nils Nersten og Mimmi 

Pettersen. Desse vart vald med handklapp. 

7. Nemnd på 3 til å ta seg av Færøyturen. Forslag frå salen: Gustav Kareliussen, Ekrem, Håkon Wiik, 

Ruth Aarnes, Karin Landmark, Per Inge Venås. Ved skriftleg røysting vart desse 3 valde: 1. Karin 

Landmark med 22 røyster 2. Ekrem med 19 røyster 3. Wiik og Per Inge fekk 13 kvar. Ved omvalg vart 

Wiik vald med 17 røyster. 

Siste post var Ymse. Det var timen frå kl. 19-20 som var det mest aktuelle emnet, og korleis ein best 

skulle nytte den. Dei fleste ville ha meir øving på polsen, den brukar me mest til framsyning, og meir 

øving må til. Skal ein dele timen på Hallingspringar og pols vert det ingen ting ut av det, det var alle 

samde om. Enkelte meinte at øving på pols og Halling var viktigare enn Hallingspringaren. Skal me 

kunne bruke desse til framsyning, so må det øving og meir øving til. Det er populære 

framsyningsdansar både pols og halling, og det er synd at dei berre er halvferdige. Formannen 

foreslog at styret og rettleidar skulde ta seg av dette. Medlemene var samde i det. Klokka var no 2320 

og formannen takka dei som gjekk ut av styret, og takka medlemene for frammøte.  Annemor (sign) - 

skrivar - 

Det nye styret ser slik ut : (21 okt. 1963) 

Formann: Gustav Kareliussen, vald 21/10 -63 

Kassastyrar: Olav Øraker, vald 21/10-63 

Skrivar: Annemor Ove Knutsen, vald 30/4-63 

2 styremedlemer: Anne Sellerite, vald 30/4-63 og Per Inge Venås vald 21/10-63 

1. varamann: Carl Christian Døvle, vald 30/4-63 

2. varamann: Kolbjørn Røste, vald 21/10-63 

Rep. For Leikrådet: Olav Øraker for 2 år, vald 30/4-63 

Bunadsjef: Bodil Loftsgarden, vald 30/4-63 

studieleiar: Magne Aanes, vald 30/4-63 

Revisorer: Ekrem, vald 21/10-63 og Ingeborg Gytri, på valg 

Måndag den 28. oktober kom ein nevø av Pelle på besøk i Songdanslaget. Han hadde med helsing 

frå Pelle’s søster i Sverige, og hadde ei gledeleg overraking til oss, som lyder slik: 

Til Oslo Songdanslag 

Etter anmodning av enearvingen fru Hilda Petterson, Eriksro, Skärbacka, Sverige, sender jeg herved i 



sjekk kr. 2.500,- av de midler som hrr Gustav Emanuel Petterson, Toppåsveien 56 etterlot seg.  

Ærbødigst Kåre Borch. (Høiesterettsadvokat) 

Styremøte den 1. november 1963 var hjå Gustav (Kareliussen). 

Tilstades var: Gustav, Olav (Øraker), Anne (Sellereite), Per Inge (Venås), Carl Christian (Døvle) og 

Annemor. Saklista: 1. Innkomne skriv. 2. Valg av nestformann. 3. Kaffekvelden den 4. november 4. 

Ymse. 

1. Formannen refererte eit skriv frå Oslo Fylkeslag. På avbeidsutvalsmøte den 17. sept. 1963 var det 

vedteke at det skulde haldast ein festkveld for husmor Ingebjørg Juvkam. Ho har vore i teneste på 

”Heim for landsungdom” i 34 år. Dei syns det er rimeleg at alle laga går saman om ei gåve til henne, 

og foreslår ein sum på kr 50,- pr. lag, som kan betalast inn til Oslo Fylkeslag. Samrøystes vedtak av 

styret at Oslo Songdanslag skulde gi kr. 50,- og Olav Øraker skulde ordne dette. 

2. Valg på næstformann: Framlegg om Per Inge og Anne. Ved røysting vart Anne vald. 

3. Kaffikvelden den 4 november. Det vart ein del ordskifte om opplegget av kaffikveldane. Alle var 

samde om at berre kaffi, kaker og dans var for lite å by medlemene våre. Formannen fortalde at han 

hadde fått stensilert Sinclairvisa, og kom med framlegg om å bruke den som program for 

kaffikvelden. Han sa seg viljug til å fortelje litt om bakgrunnen for visa, og so kunne vi prøve å syngje 

litt også. Per Inge kunne melodien og fru Landmark kunne spele den, so det skulde gå. Var vi riktig 

heldige, so fekk med kanskje Paturson, ein Færøying som er i Tønsberg, til å kome å danse visa med 

oss. Styret vedtok å spandere reisepengar på Paturson frå Tønsberg til Oslo, dersom han kunne 

koma. Ja, so var det berre å bestille kaffi og kaker, og vona at det ville klaffe. Angåande rydding etter 

kaffikveldane bad formannen om at alle må hjelpe til. Då kl. er 23 er det som regel blåst for hjelp, og 

det er berre ein eller to att, som lyt syrgje for at stakar, vasar, dukar og diverse kjem på plass i Halli 

og Blåsalen. Me la oss dette på hjarta. 

4. Ymse. 1. Øvinga frå kl. 19-20. Alle var samde om at det laut ein forandring til, men ingen visste 

riktig korleis det skulde gjerast. Anne meinte at hallingspringar annan kvar måndag, hadde ingen ting 

for seg. Annemor etterlyste tid til Halling og pols, det gjorde Per Inge også. Det var no Hallinspringar, 

Halling og pols det stod om. Med polsen hadde me den utvei at me kunne få den inn i 

øvingsprogrammet vårt etter Jul, dersom Ekornes var viljug til det. Øraker si røyst avgjorde ordskifte 

med forslaget: Hallingspringaren kvar måndag fram til Jul, og la polsen vera til etter Jul. Form. meinte 

med burde snakke med Ekornes om dette. 

2. Første måndagen vår etter Jul er 13. Jan. og då skal me ha Juletrefest. Oslo Fylkeslag har tilbudt oss 

Blåsalen til ekstraøving torsdag 9. Jan. Det er me takksam for, og tar den so gjerne. Ferdig med møte 

kl. 23. Annemor. (sign) 

Kommentar: Innlimt i møteboka: a) Takkekort frå Oslo Fylkeslag for vakre blomar ti 40-årsfesten: 

”Hjarteleg takk for vakre blomar og helsingar til 40-års-festen. Med helsing OSLO FYLKESLAG Magne 

Botnen (sign)” b) Innbyding til Lussefest frå Hembygdsgillet i Karlstad lørdagen den 7. dec. 1963 kl 

19.30. ”Risegrynsgröt och smörgåsar serveras. Samkvämsavgift kr. 5.-” 

Styremøte 28. november 1963. referert av Olav Øraker. 

Tilstades var: Gustav (Kareliussen), Per Inge (Venås), Carl Christian (Døvle), Anne (Sellereite) og Olav 

Øraker. 

1. Innkomne skriv: Brev frå fru Ekrem med spørsmål om vi kan danse på 15 års festen til 

husmorvikarene i Oslo laurdag 11. januar 1964. Samrøystes vedtatt. 

2.Takkekort frå Oslo Fylkeslag. 



3. Innbyding til Lussefesten i Karlstad laurdag 7. desember i år. Vedtak: Kan berre koma på tale 

dersom det kan ordnast med privatbiler. 

4. Brev frå Oslo Unge Venstre om ein rundebordkonferanse i Venstres Hus, torsdag 5. desember. Vert 

kunngjort på næste øving. 

5. Brev frå musikknemnda i Oslo Fylkeslag, om å kunngjera for medlemene, at dei som har interesse 

for tiltaket, melder seg snarest, seinast 15. desember i år. Vedtak: vert kunngjort på neste øving. 

6. Brev frå Noregs Ungdomslag av 25. november 1963, om den 20. Nordiske bygdeungdomsstemna. 

Vedtak: Formannen tek kontakt med sekretær Fortun i Noregs Ungdomslag og gjer greide for saka. 

7. Nybegynnarskeidet. Per Inge har inga tru på at nokon av dei deltakarane som er att, er gode nokk 

til å begynne i laget over nyttår. Styret meiner difor at vi bør freiste å få i gong eit skeid for 

vidarekomne etter nyttår med hovudvekt på turdans og gamaldans. Formannen skal prøve å få tak i 

lokale til dette. 

8. Danseprogrammer etter nyttår vart dryft.  referert av Olav Øraker 

Styremøte den 12 desember 1963. 

Tilstades var: Gustav (Kareliussen), Øraker, Per Inge og Annemor. Ole Ekornes var også tilstades for å 

vera med på dryfting av leikprogrammet, som var oppsett for vårsesongen. 

1. Formannen opna møte med å ynskje Ekornes velkomen som ny rettleidar for ringen, og vona at me 

ikveld kunne verta samde om rettningslinjer for øvingane våre. Ekornes fekk ordet, og han heldt fram 

fordelene ved å halda ei fast line for dansen og songen. Han meinte det var viktig for ringane å fylgje 

same rettleiding, og særs viktig er det at me kan danse saman med andre ringar på festar og 

samkomer. Styret var samd i det, men me bad likevel for ”Vardevakt”. Me vilde gjerne lære begge 

dansemåtar, og Ekornes var samd i det at me skulde behalda ”Vardevakt” til framsyning, slik me 

hadde lærd den av Reidar Warme, men at me burde lære den som står i rettleidingsboka og. 

Formannen orienterte om den påtenkte turen til Færøyane sumaren 1964, og meinte at med må ta 

til med øving på det programmet som skal visast der. Me prata litt om Sinclairvisa og Ekornes fyreslog 

at me skulde få Paturson til å syngja den inn på lydband, og so kunne me prøve oss ca. 10 min. kvar 

øvingskveld. Øvingsprogrammet vart sett opp, og skulde sendast til stensilering, slik at medlemene 

får lista så snart råd er.  Annemor. (sign) 

(Kommentar: Øvingsprogrammet skrive på skrivemaskin er innlimt i møteboka:) 

Til Oslo Songdanslag. Øvingsprogram våren 1964. 

Falkvor Lomansson, Åsmund Frægdegjeva, Bendik og Årolilja, Jomfruva Ingebjørg, Haugebonden, 

Sinclair-visa, Ormen Lange, Rolandskvadet, Vardevakt, Liti Kjersti, Soga sagd, Eikerril, Pols, Feiar frå 

Sandsvær, Tretur frå Hordaland, Sandsværril, Oppdalsril, Figaro, Fandango, Skestur I, Feiar frå 

Vestlandet, Gamal reinlender.  Rettleiar: Ole Ekornes. 

(Kommentar: Skriv til medlemene om Julemøtet 16. desember 1963, skrive på maskin:) 

Kjære medlem! Vi skal i år som tidligere ha et julebord med julemat og førjuls stemning. Som du vet 

har vi hatt et nybegynnerkurs i Den Gule sal og disse skal da feire julebordet sammen med oss, det 

ville da være riktig hyggelig om flest mulig av våre medlemmer kom og fikk hilse på disse og vise dem 

hvordan vi har det i laget, og ikke allerminst for lagets egne medlemmer å komme sammen til en 

hyggekveld i det gamle året. Vi ønsker deg hjertelig velkommen og ber deg ringe tlf. 243787 å si ifra 

da vi gjerne vil vite hvor mange det er som kommer. Vel møtt mandag 16. desember kl. 19.30 i 

bunad. Med vennlig hilsen Festkomiteen. 

Dette skriver vart sendt ut for å minne medlemene om Julemøte vårt. Me rekna med at mange trong 

ei påminning om fest midt i Julestrævet.  A. 



Julehelsing til medlemene våre i laget (Kommentar: Her er innlimt eit maskinskrive brev til 

medlemene): 

Kjære medlem! Styret i Oslo Songdanslag vil ønske deg en riktig god jul, og takke deg for det året som 

nå snart er slutt. Med det nye året kommer også nye oppgaver og nye øvinger, der vi håper å se deg 

titt og ofte. Som du vet er det meningen å reise til Færøyane til sommeren, og øvingsprogrammet blir 

lagt opp deretter. 1ste øvingskveld blir i Blåsalen torsdag 9/1-64, ellers hver mandag i Storsalen kl. 

20.00 Rettleier er Ole Ekornes. Musikken steller Bolstad med, og ifra kl. 19.00 til 20.00 øver vi i 

Halling og Hallingspringar, med Guroplass som rettleier. Juletrefesten holdes mandag 13/1-64 i 

Storsalen kl. 19.30. Barnefesten tar til kl. 17.00, og der må vi ha forhåndspåmelding som Leif Lillås tar 

imot i tlf. 466061 eller B. Kareliussen 686417. Hilsen Styret. 

Styremøte fredag 24/1-64. referert av Olav Øraker. 

Tilstades var: Kareliussen, Venås, Døvle, Anne og Øraker. 

Framsyning i ”American Lemen Club” og i Romerikslaget. Den første framsyninga er enno ikkje 

tidfesta, men den siste er torsdag 13. febr. i Sjømannsforeningen, Kronprinsensgt. Den fyrste 

framsyninga er gratis, men dei er villige til å dekke utgiftene. Romerikslaget betalar kr. 150,- 

1. Skriv frå Oslo Fylkeslag om framlegg til Valnemnd om Styresmenn i Styre og nemnder i Fylkeslaget. 

Ingen framlegg. 

2. Aarsmelding og årspengar til Oslo fylkeslag. Årspengane er nå kr. 4,- pr. medlem til Noregs 

Ungdomslag, kr. 0,50 til Oslo Fylkeslag og kr. 0,10 (10 øre) til Bygdelagskoret + 0,30 øre til 

”teaterstipendet” til Oslo Fylkeslag. Hertil kjem 2 abonement av ”Norsk Ungdom” a kr. 10,-. 

3. Spørsmål om ei fast kontaktnemnd eller kontaktmann med utlandet, som kan hjelpe Noregs 

Ungdomslag. Gustav skal svare på dette spørsmålet. 

4. Færøyturen vart dryft, Reiseruta er enno ikkje klar. Gro Larsen er ikkje medlem av laget, og kan 

difor heller ikkje bli med til Færøyane.  

5. Komiteen for Bygdøydansen og dens arbeide: Komiteen som er oppnemnd av Leikrådet har Håkon 

Wiik som formann. Styret vi ikkje støtte opp om dette tiltaket, sjølv om ein kan gå med på at 

prinsippet er godt. 

6. Skotårsfesten den 29. febr. Styret sette som betingelse at festen skal bære seg. Festen er for 

medlemer med bekjendte. Komité for festen må veljast på måndag. 

7. Kaffikvelden 3 febr. Komiteen leider kvelden. Gustav syner Ljosbilete frå ”Njardarheim” Bolstad og 

Tryti spelar. 

Neste styremøte torsdag 6/ februar. O.Ø. 

Styremøte i Nordal Brunsgt. 6 febr. 1964. 

Tilstades var: Gustav (Kareliussen), Olav (Øraker), Anne (Sellereite), Per Inge (Venås), Kolbjørn (Røste) 

og Annemor. Saklista: 1. Innkomne skriv. 2. Ymse. 

1. Brev til styre frå Magne Aanes der han bed om permisjon og passivt medlemskap for seg og Karin, 

då dei ikkje har høve til å møta på øvingane framover. Styre er samd om å innvilga permisjon frå 2. 

november 1963 og til sumarferien 1964, på grunn av skulegong. 

2. Skriv frå Leikarringen i Bondeungdomslaget, om den årlege leikfesten i Samfundssalen laurdag 14. 

mars. Inngongspengar kr. 15. Påmelding innan 29. februar. Lista for påmelding vert lagt ut i laget vårt 

måndag 10. februar. 

3. Ymse. Kontingent for passive og permiterte medlemer som møter til øving om måndagskveldar. 

Tidlegare er det bestemt at passive og permiterte medlemer som vil vera med på øvingskvelden skal 

betale kr. 1,50 (det er vanleg kontingent) for dei øvingar dei er med på. Formannen skal kunngjere 



dette, so alle veit om det. 

4. Øving på Hallingen bør ta til, litt før kl 19. då tida elles vert knapp. 

5. Spørsmål om framsyning fredag 7. febr. for ”De Døves Forbund”, Svein Brunsgt. 20, 6 par er nokk, 

og Tryti ville spela. Romerikslaget, Kronprinsensgt. 1 har også bedt om framsyning og 

Bunadpersentasjon torsdag 13 febr. Dei betalar kr. 150,- Minst 8 par må vera med, og Bolstad skal 

spela. 

Leif Lilleås ligg på Det Militære Sjukehus og laget sender ei blomehelsing til han. Møte var ferdig kl. 

23.  Annemor (sign) 

Komiteen for Skotårsfesten den 29 febr. sende ut denne meldinga (Kommentar: maskinskrive og 

innlimt i møteboka) 

Skuddårsfest! Oslo Songdanslag innbyr deg til skuddårsfest i Bryggeriarbeidernes avholdslags lokale, 

Kr. Augustsgt. 6 v/ Stefanhotellet. Det er anledning til å ta med venner og bekjente. Varm mat 

serveres. Vi skal ha bar hvor du kan få kjøpt øl og mineralvann. Ingangspengene blir ca. kr. 10,- pro. 

pers. Alle er hjertelig velkommen med eller uten maske og drakt. Alle guttene tar med en ekstra sokk. 

Påmelding kan skje pr. telefon til E. Røste, tfn. 698066, H. Wiik, tfn. 243787, I.J. Holm, tfn. 433860 (kl. 

9 - 16.) Vennlig hilsen Festkomiteen. 

Styremøte i Nordal Brunsgt. 21. februar 1964 

Alle i styret var tilstades. 1. Innkomne skriv 2. Ymse. 

1. Tidleg i haust kom det brev til alle ringar i Oslo om dei ville syne eit folkedansprogram når 

Landbruksvika frå 2-8 mars skulde ta til i Messehallen ved Skøyen. Alle svara ja til det, og no var det 

spørsmål om me ville danse på opninga måndag 2. mars. kl 17. Programmet skulde vara i 45-50 min. 

og vera gratis. Styret gjorde framlegg om å be Ekornes vera konferansier og om å få Thor Skauge til å 

syne gamle instrumenter og måten å bruke dei på. Vi vilde også høyre om Guroplass vilde danse 

Halling og Hallingspringar. Formannen og Øraker skulde kontakte desse. 

Ymse: 1. Nybegynnerskeidet vårt. Det er berre ca. 15 som møter opp på øvinga, og det vert for dyrt 

for laget å halda sal, og musikk for desse. Dessutan har formannen fått brev frå Oslo Turnforening, 

om at salleiga skal gå opp til kr. 50,- frå nyttår av. Øraker foreslår at me skal kontakte Håløygringen, 

Austlandsringen og den nye Trønderringen, for å høyre om dei er interessert i å få desse 15 over til 

sine ringar. Øraker ville prøve å ordne dette. 

2. Som utsendingar til årsmøte i Oslo Fylkeslag den 8 mars 1964 gjer styret dette framlegg: Formann 

Gustav Kareliussen og Olav Øraker, som varamann Bjørg Kareliussen. 

3. Ekornes vilde gjerne forlenge øvingstida om måndagen til kl. 22.30, dersom medlemene var villige 

til det. 

Styremøte 6. mars 1964 referert av Olav Øraker. 

Tilstades var: Gustav (Kareliussen), Per Inge (Venås), Anne (Sellereite), Olav (Øraker), Carl Christian 

(Døvle). Dessutan møtte Ekrem for Færøynemnda. 

1. Færøyturen. Det er nå påmeld 35 stk. Komiteen har kontaktet det Færøyiske Dampskipsselskap, 

som har tilsagt 25% moderasjon på båten fra København. Komiteen ordner med billetter direkte til 

selskapet på Færøyane. 

2. Bygdøydansen vart diskutert, særleg byte av dans med andre lag i den tida me er på Færøyane. 

Millom anna fortalde Carl Christian at Sogn og Fjordaneringen skal arrangerer tur til Førde på Noregs 

Ungdomslag si stemna der 28. Juni, og må ha fri då. 

3. Framsyning i ”Godtemplarungdomen” i Keysersgt, sundag 8. mars. Håkon ordner med dansarer og 



spelemann. 

4. Nybegynnerskeidet. Formannen har sagt opp ”Den Gule sal” i Turnhallen frå påske. Dei som vil 

halde fram kan få gå over til Austlandsringen etter påske. 

5. Styret er enig om å innstille for årsmøte at laget skyt til inntil kr. 1000,- til dekninga av 

spelemannsutgifter, gåve og fellesutgifter på Færøyturen. O.Ø. (sign) 

Styremøte i Nordal Brunsgt. 8 april 1964. referert av Olav Øraker. 

Tilstades var: Gustav, Carl Christian, Anne, Olav og Kolbjørn.  

1. Innbyding til fest i Drammen laurdag 18. april kl. 19. Påmelding mandag 13. april. Per Inge tar seg 

av dette. 

2. Folkedansfesten i Malmø. Oslo Songdanslag skaffar 1 par, svarfrist til 20. april. Ekstraøving kvar 

onsdag. Fritt opphald i Malmø. Anne overtar saka. 

3. Spørsmål om tur til Solbakken Folkehøgskule i Skarnes, laurdag 9. mai. Liste vert lagt ut måndag. 

Kolbjørn tar seg av dette. 

4. Leigekontrakt for salar er opsagt. Val av sal må tas opp på årsmøte no 20 april. Haustfesten er 

fastsett til 10. oktober 1964, årsmøte til 19. oktober 64, Juletrefesten til 5. jan 1965, Halvårsmøte til 

26. april 1965. 

5. Framsyning på Sørmarka Folkehøgskule fredag 10. april. Øraker og Kolbjørn tar seg av dette. 

6. Forslag om månadskontingent. Kr 5,- som kan betalast 2 gonger i månaden. Saka vert å leggje fram 

på årsmøte 20. april. Desember er fri månad. 

7. Folkedanskvelden vår den 19. april tar Carl Christian seg av som vanleg. 

Næste og siste styremøte før årsmøte fredag 17. april kl. 19.  O. Ø. (sign) 

Kaffikvelden i Storsalen 4. november. 

Ca 40 møtte fram til hyggeleg samvær med leik og dans, kaffikos og prat. I kaffipausen kåserte Gustav 

om innhaldet og bakgrunnen for Sinclairvisa, og ein prøvde også å syngja den. Paturson kunne 

diverre ikkje koma til Oslo den kvelden, men hadde lova å koma ein annan måndag. Bolstad spela og 

ein svinga set til kl 23.   A. 

Julebord med Julemat og førjulsstemning i Storsalen 16. desember 1963. 

referert av Håkon Wiik. (Kommentar: Open plass for referat, men blanke ark.) 

Juletrefest for barn og vaksne i Storsalen 13. Januar 1964. 

Jamen hadde Leif også i år fått samla saman so mange ungar at me kunne ha ”BarneJuletrefest” i 

Songdanslaget. Han har litt av ein jobb der, først samla ungar, og so halda dei i aktivitet i 2-3 timar. 

Koseleg er det iallfall at nokon tar seg av den jobben, og kven passar betre til det enn Leif? Klokka 17 

kom dei pynta i bunader og stasklær, kl. 1930 gjekk dei heim svarte som negrar. Men dei hadde det 

moro, dei gjekk rundt Juletre, leika seg, sprang og skleid på golvet so støvføyka stod høgt til værs, for 

støv var det endeleg nokk av. Boller og fersk Julekake gjekk ned på høykant, det same gjorde solo og 

coca. Fru Landmark spela og song med dei, underholdning var der og, små sketsar av småtassar som 

følte seg svært so veslevaksne på sena. Festen’s høgdepunnkt var då ei søt lita gjente i ballkjole som 

var so fin, so fin dansa ballett, då var det mange som misste både mål og mæle. Tilslutt kom nissen 

med ”gotteposar” det var vel det dei hadde venta mest på; og det var ikkje måte på alt det rare dei 

fann nedi der. Dei måtte næsten jagast heim kl. 1930 me skulde jo få unna det grøvste til kl. 20, då 

festen for dei vaksne var tillyst. Alle var flinke til å hjelpe til, so Storsalen såg so nokolunde bra ut til 

fastsett tid. Bordene var pynta med blomster og lys, Juletreet sprikte ”barlaust” i kroken, men det 



gav oss no ei føling med Jula lell. Sokneprest Løge kom tidleg, som me sett oss til bords ganske snart, 

og no smaka det godt med kaffi og Julekaker. Formannen helsa alle velkomen, og me song ”Glade 

Jul”. Han gav so ordet til soknepresten som snakka både vel og lenge, ikkje nett over Juleevangeliet, 

men talen var bra nokk lell den. Før me reiste oss frå bordet som me: ”Deilig er jorden”. Bordene vart 

rydda og Juletreet fann att sin plass midt på golvet. Frk Lindem spela til songen rundt tre, og med 

gjekk og me gjekk, song oppatt og oppatt, inntil me heller ville leike og danse litt. Bolstad med fela 

var der, som me tok oss ein svingom inn mellom leiken, og Soknepresten sat å såg på. Han syns det 

var so mange fine ungdom, fine bunader og ekte glede i leik og dans, so han laut stanse eit bel for å 

sjå på, sa han. Kl. 23 avslutta me festetn med: ”Aa leva det er å elska”.  Annemor. (sign) 

Kaffikveld i Storsalen 3. februar 1964. 

Ordtaket segjer at: ”Liten sal for mange, er betre enn stor sal for få.” Slik følte vi denne kvelden. 

Kolbjørn helsa alle velkomen, og me song : ”Ungdomssongen”. Me som sat øverst i salen, kunne 

næsten ikkje høyre dei som sat nederst, so songen høyrdest ut som ”kano”song. Me laut venta på 

kvarandre, til me kunne falle saman på ei og anna strofe. Det vart betre når me tok saman til ring, og 

leiken gjekk både lysteleg og lett inntil kafien kom. Gode kaker var det og, det syrgjer Carl Christian 

for. Gustav viste oss ein del svært gode ljosbilete frå ein tur i Sætesdal som han, Bjørg, Guri og ein kar 

til hadde vore på sumaren 1959. Han fortalde friskt og morosamt om denne turen som han kalla 

”Njardarheim”. Utover kvelden dansa og leika me til kl 23.  Annemor (sign) 

Skuddårsfest i Bryggeriarbeidernes avholdslokale, Kr. August. 6 lørdag 29. februar 1964. 

Referert av Håkon Wiik (Kommentar: Her manglar det referat, det er blanke sider.) 

Kaffikveld i Storsalen 2. mars 1964. 

Same dag var 18 av våre å dansa i Messehallen, og mange nytta høve til å sjå seg om på Messa, når 

dei først var der. Dei kom derfor seinare til byen og Storsalen der kaffi og kaker venta, og som no 

smakte ekstra godt. Det vart fort rydda unna til leik og dans som varde til kl. 23.  A. 

Siste styremøte (før årsmøte) fredag 17. april 1964 

Tilstades var Gustav, Øraker, Anne og Annemor. 

1. Annemor las referater og halvårmelding. Ingen merknad til denne. 

2. Øraker gav ei oversikt over rekneskapen og den økonomiske stoda i laget. 

3. Anne sa ifrå at ingen av våre folk hadde meldt seg til den Internordiske Folkedansfesten i Malmø 

frå 30/7 - 2/8 (-64) Øraker skulde melde ifå om dette på Leikrådsmøte onsdag. 

4. Tidlegare på kvelden hadde Gustav vore på eit møte saman med representantar frå ringen i 

Bondeungdomslaget og Sogn og Fjordaneringen, der dei fordelte dansinga for Båtservise, 

restaurangen og Folkemuseet til sumaren. Gustav refererte litt frå møte, og Øraker skulde gjere 

istand påmeldingslister. Meir om dette på årsmøte. 

5. Form. refererte eit skriv frå Noregs Ungdomslag, der dei melder ifrå, at det årlege leikmøte skal 

vera på Sørmarka i tida frå 1-3 mai. Ein utsending lyt veljast på halvårsmøte. 

6. Danseprogram for Færøyturen. Me lyt gå hardt inn for øving no. Det er dansar som : Falkvor 

Lomannson, Aasm. Frægdegjeva, Bendik og Aarolilja, Haugebonden, Heilag Olav, som står på 

øvingsprogrammet. Dessutan vil styre foreslå: Aka på isen håle og Aa det var vesle Aaslaug. Det vert 

mange vers tilsaman dette, og tida er knapp, berre 4 øvingskveldar har me att i denne sesongen. So 

var det berre å ynskje lukka til for halvårsmøte måndag.  Annemor. (sign) 



Halvårsmelding for tida frå 21. oktober 1963 til 20. april 1964. 

I dette vinterhalvåret har laget hatt 8 framsyningar: 

1. Den 11. jan. (1964) dansa 8 par for Husmorvikarene i Oslo, som feira sitt 15 års Jubileum i 

Samfundshuset. Bolstad spela. 

2. 20. jan dansa 6 par for Losjen ”Nordlys” i Kaysergt. Tryti spela. 

3. 7. februar dansa 6 par for ”De Døves forbund”, Svein Brunsgt 20, Tryti spela. 

4. 13. februar dansa 9 par i Romerikslaget, Kronprinsensgt. Bolstad spela. 

5. 2. mars dansa 9 par på opninga av Landbruksveka i Messehallen v/Skøyen Ekornes, Tor Skauge og 

Guroplass var med i programmet og Nomeland spela. 

6. 8. mars dansar 6 par for ”Godtemplar-Ungdomen” i Kaysersgt. Tryti spela. 

7. 17.mars dansa 7 par for Stabekk Sanitetsforening. Bolstad spela. 

8. 10. april reiste 6 par til Sørmarka Folkehøgskule for å danse, Tryti var med som spelemann. (Fru 

Ekrem var med på eit kurs der, og hadde hug til å overraske med ei framsyning på avslutningsfesten.) 

Laget har hatt 16 øvingskveldar i Storsalen og 1 i Blåsalen. 

Per Inge var rettleidar for ringen frå hausten og til Jul, han hadde også begynnerskeidet om tysdagen 

i Turnhallen. Etter Jul har Ole Ekornes rettleida i ringen, Per Inge, Håkon og Carl Christian har delt 

arbeidet med skeidet i Turnhallen. Bolstad har vore spelemann om måndagen og Tryti om tysdagen. 

Guroplass har rettleida i Hallingspringar og Halling frå kl. 19-20, både før og etter Jul. Til musikk har 

lydbandet vore bruka. 

Laget har hatt 3 kaffikveldar i Storsalen 4/11-63, 3/2 og 2/3-64. 1 Julemøte, 16 desember 63, 1 

Juletrefest 13. Jan (64). 4 folkedanskveldar i Halli, 10/11-22/12-63 og 23/2 - 19/4 -64, som Carl 

Christian har hatt ansvar for. 1 skotårsfest, 29. februar i Bryggeriarbeidernes  Avholdslokaler, Kr. 

Augustsgt 6.  Turer?   Teaterkvelder? 

Carl Christian, Holger, Sidsel og Grethe Tanding var med på eit Ungdomsledare kurs på Ingesund, 

Sverige i tida frå 3 – 6. Jan. 1964. Anne Sellereite og Rolf Børresen var med på festen for Ingebjørg 

Juvkam 21. jan (64). Som utsendingar på årsmøte i Oslo Fylkeslag den 8. mars møtte: Gustav 

Kareliussen og Olav Øraker. 

Laget har no 48 betalande medlemer, 7 passive medlemer og 7 permiterte medlemer. Me har i dette 

halvåret fått 7 nye medlemer. Laget har motteke 40 skriv og rundskriv, og sendt 10. Me har hatt 9 

bokførde styremøter. Referater og halvårsmelding er opplest og godkjendt på styremøte. 

17. april 1964. Annemor Ove Knutsen (sign)  - Skrivar - 

Den 22. mars 1964 døydde Aasmund Vinje Svinndal. Det laget kjenner han best for, er det store 

arbeide for folkedansen han har lagt ned, Oslo Songdanslag sende krans til båra, og har fått denne 

helsinga att: (innlimt takkekort) 

”Hjartans takk for all vyrdnad og medkjensle ved min mans og vår fars bortgang. SOLVEIG SVINDAL 

BARNA” 

Styret for halvåret 21. okt. - 20. april 1964. 

1. Formann: Gustav Kareliussen, vald 2/10-63, på val 19/10-64 

2. Nestorm: Anne Sellereite, vald 30/4-63, på val 20/4-64 

3. Kasserar: Olav Øraker, vald 21/10-63, på val 19/10-64 

4. Skrivar: Annemor Ove Knutsen, vald 20/4-64 

5. 1 styremedlem: Per Inge Venås, vald 21/10-63 

1. varamann: Carl Chr. Døvle, vald 30/4-63 

2. varamann: Kolbjørn Røste 



Leikrådet: Olav Øraker 

Bunadsjef: Bodil Loftsgarden 

Revisor: Eddy Ekrem 

Revisor: Ingeborg Gytri 

Studieleiar: Magne Aanes. 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag 20. april 1964. 

Ca 30 av lagets medlemer var samla då form. Gustav Kareliussen ønsket alle vel møtt, og las opp 

fylgjande saklista for møte, som vart godkjend utan merknad. 1. Referat og halvårsmelding 2. 

Rekneskaps oversikt 3. Innkomne forslag 4. Val 5. Ymse. 

1. Referat og halvårsmelding vart lesen av skrivaren og godkjend u/ merknad. 

2. Kasseraren (Øraker) gav ei oversikt over rekneskapen, og svarde på ein del spørsmål som 

medlemene kom med. 

3. Det var ikkje kome inn forslag frå medlemene, men styret sette fram desse 3 forslag: 

I. Forandring av innbetalingsmåten for kontingenten til kr. 5,- pr. mnd i 8 mndr. Med fri i desember 

månad. 

II. Styret har søkt om leie av Halli til øvingar i sesongen 1964-65. Styret vil ha halvårsmøte’s 

godkjennelse. Begrunnelse: Innsparing av ca. kr. 300,- pr. år. Mer passende størrelse, og gulvet i 

Storsalen er nu så glatt at det vanskeliggjør øvingene. 

III. I anledning av lagets reise til Færøyane foreslår styret at der bevilges kr. 1000,- av lagets midler til 

dekning av diverse utgifter som: 1. Spillemanns reise og opphold, 2. Lagsgave til Færøyane, 3. 

Uforutsette felles utgifter. Da det er praktisk talt alle våre aktive framsyningsdansere som reiser til 

Færøyane, finner styret det naturlig at laget dekker disse utgifter. 

Forslaget om månadskontingent kr. 5,- syns medlemene var eit greidt og praktisk system, som vart 

godkjent utan særleg ordskifte. Søknad om leige av Halli var alt sendt inn av styret, då fristen var ute 

for årsmøt. Det vart ein del ordskifte om dette, meiningar var både for og imot. Ved røysting med 

handsopprekkkjing vart det vedteke å ta Halli, dersom me fekk den. 

Om bevilgning til Færøyturen. Samrøystes vedteke at laget skulde bevilga kr. 1000,- til det formål 

som styret hadde sett fram i sitt forslag. 

Ekrem spør om komiteen no er ferdig med sitt arbeid, eller skal vi fortsetje til reisa står for døra? 

Framlegg om at Ekrem og Wiik skal arbeide videre med planlegginga, fru Landmark hadde sagt ifrå at 

ho ikkje vart med på turen. Leif meinte at det var nokk med ein, og foreslog Ekrem, men Ekrem vilde 

ha Wiik med. Årsmøte godkjende at Ekrem og Wiik skulde arbeide vidare med turen. 

Me fekk no ein kort kaffipause og kl. 2145 starta me med 

post 5. Val. Formannen i Valnemnda Nils Nersten overtok og leida valet. Han refererte dei som stod 

på val, 

1. skrivar for Annemor. Forslag om attval, ingen andre forslag frå salen, så Annemor vart vald med 

handklapp. 

2. 1 styresmedlem for Anne Sellereite. Forslag: Grethe Tanding, Liv Trøstheim, frå salen: Minni 

Pettersen. Grethe fekk 10 røyster, Mimmi 10 og Liv 9. Ved omvalg vart Mimmi vald med 20 røyster. 

3. 1. varamann for Carl Christian (Døvle) Forslag: Attval med handklapp. 

4. 1 bunadsjef for Bodil (Loftsgarden) forslag: Attval med handklapp.5. 1 Revisor for Ingeborg Gytri, 

forslag: Attval med handklapp. 

6. Studieleiar for Magne Aanes. Forslag frå salen om Nils Nersten som vart vald med handklapp. 

Til valnemnd for næste halvår vart desse fyreslegne og valde: 1. Per Skjellum 2. Arvid Andersen og 3 



Edith Martinsen. Til slutt skulde det velgjast ein utsending til Leikmøte på Sørmarka den 2. og 3. mai. 

Ekrem foreslog Wiik, frå salen kom det forslag om : 1. Øraker 2. Arild Degrum 3. Sidsel Eriksen. Ved 

skriftleg røysting var Øraker vald med 17 røyster, og Arild fekk 7. Kunne ikkje Øraker reise, skulde 

Arild reise istaden. 

Ymse! Formannen bad om ordet først, tida var knapp, og han hadde mykje å segja under denne 

posten. Først var det kunngjering om dansen på Bygdøy for Båtservise. Den tar til 1. Juni, og me skal 

danse annankvar kveld til og med den 22. resten av Juni er det å danse kvar kveld for oss. Sogn og 

Fjordane ringen og Symra skal danse for oss dei 3 vekone me er borte. Ekstra øving for dei som skal 

til Færøyane må difor bli i mai og Juli. Ekornes kan ikkje ta ekstraøving andre gonger i mai enn om 

måndagen frå kl. 1830 til 1930, og det er berre 4 gonger att. Me må også øve i Juli, men det kan ikkje 

fastsetjast tid for det no. Formannen anbefalte dette og meinte det måtte vera møteplikt for alle som 

skulde vera med på framsyningsdansen. Carl Christian påpeika at det er vanskeleg for dei som går på 

skule å møte so tidleg, og at me må kunne øve etter kl. 22 av og til. Styret ber også om fullmakt til å 

setje opp danseprogram, og til å ta ut dansarar. Ingen mælte imot dette forslaget, so årsmøte gav si 

godkjenning til det. Forslag om Per Inge til danseleiar, samrøystes vedteke. Tilslutt takka Leif for 

blomstene han hadde fått frå laget, medan han låg på sjukehuset. Formannen takka Anne for godt 

samarbeide i styret, og takka medlemene for frammøte. Årsmøte var ferdig kl. 2240. Annemor. (sign) 

Skrivar. 

For halvåret frå 20. april til 19. oktober 1964 er desse i styret: 

Formann: Gustav Kareliussen, valgt : 21 okt. 1963 (på valg 19 okt 1964) 

Nestformann: Per Inge Venås, valgt 21 okt. 1963 (på valg 19. okt 1964) 

Kasserar: Olav Øraker, valgt 21. okt 1963 (på valg 19. okt. 1964) 

Skrivar: Annemor Ove Knutsen, valgt 20 april 1964 

1 styresmedlem: Mimmi Pettersen, valgt 20 april 1964 

1. varamann: Carl Christian Døvle, valgt 20 april 1964 

2. varamann: Kolbjørn Røste, valgt 21. okt. 1963 (på valg 19. okt 1964) 

Representant i Leikrådet: Olav Øraker, valgt 30. april 1963,, valgt for 2 år 

Bunadsjef: Bodil Loftsgarden, valgt 20. april 1964 

Revisorer: Ekrem og Ingeborg Gytri, valgt Ekrem 21 okt. 1963 (på valg 19 okt 1964) Ingeborg Gytri   

20 april 1964 

Studieleiar: Nils Nersten, valgt 20 april 1964. 

Styremøte 29. april 1964. 

Det nye styret + Anne, 1. og 2. varamann var tilstades. Formannen helsa alle vel møtt og refererte 

saklista: 1. Innkomne skriv. 2. 17. mai, 3. Salfordelinga. 4. Danseprogram og uttaking av dansarer til 

Færøyturen. 

Brev frå Solbakken Folkehøgskule på Skarnes der dei bed oss kome på ei tilstelling laurdag den 9. 

Juni. Me må reise kl. 18 frå Oslo, og der er å vone at dei som har privatbilar kan vera med so me 

slepp å leige buss. Formannen skulde undersøkje dette. Carl Christian refererte eit brev frå Gräsmark 

Folkedansgille i Värmland, der dei spør om dei kan få koma på vitjing i pinsehelga. Carl Christian har 

tenkt ut ein god plan: Innkvartering på Røa Idrettsplass, der det også er høve til å lage mat. 17. mai 

faller på 1. pinsedag, dei vil nokk sjå barnetoget og diverse andre ting som foregår rundt om i byen. 

Om kvelden arrangerer Oslo Fylkeslag fest for alle bygdelaga i Nordal Brunsgt. Han ville ordne med 

billettar for dei der. Styret gir sitt samtykke til at Carl Christian tar seg av dette  på beste måte. 

17. mai. På desse stadane skal med danse: Løkke restaurant på Tangen i Sandvika, Asker, Valler skule, 



Holmen skule og Blakstad sjukehus. Det var også kome spørsmål om me kunne danse på Kjelsås 

Stadion kl. 19, men det må me segja nei til. Båtservise vil også i år stille gratis buss for oss, og det er 

me takksame for. Per Inge vil ta seg av dansen, påmeldingslista skal leggjast ut måndag 4. mai. 

3. Salfordelinga: Det var ikkje so enkelt å få Halli som me hadde trudd. Der er mange lag som har 

store problemer for å få ein fast øvingskveld i vika. Telelaget og Setesdalslaget skulde gå saman om 

øvinga, dersom dei kunne få ein fast kveld og so er det Bygdelagskoret som også har øving om 

måndagen. Koret kunne kanskje framskunda øvinga og vera ferdig i Halli kl. 2030, men då måtte me 

øve i Blåsalen først, og sidan flytte inn i Halli. Styret vart samd om å sende inn ny søknad til 

salnemnda, om å få behalda Storsalen som før. Formannen skreiv søknaden og leverte den med det 

same. So var det å ta fatt på punkt 4, nemlig: 

4. Danseprogram og uttaking av dansarer til Færøyturen. 

Først programmet: Både Falkvor Lomannson og Aasmund Frægdegjeva var sjølvskrevne visor. Me 

sette opp eit variert program, me meinte å få med oss det beste av songdans musikkdans og 

Bygdedans. Til Falkvor og Aasm. Frægdegjeva laut der takast ut dansarer, då det berre er 8 par med i 

oppsettet. Visor der alle kunne vera med å dansa var det greidt, for møtte dei berre til øving, so 

kunne alle vera med. Det same var det med musikkdansen, det var berre Eikerilen som dansarer 

måtte takast ut til. Dansarer hadde me til dei forskjellige oppsett, kravet var at dei måtte kunne 

dansen og visa frå før, for no var det berre finpuss att. Alle var glad for at Marta og Børre skulde vera 

med, me rekna med at ville vera fyredansaraer i Falkvor Lomannson, resten av oppsettet ville nokk 

Ekornes og Per Inge ordne. Per Inge bad om å få Øraker og Annemor med til å setje saman dei 

danseprogram me måtte ta til framsyning på Færøyane, og det lova me. Tilslutt kom form. og Øraker 

med forslag om å søkje til ”Kontor for Kulturelt samkvem med utlandet”, om reisestønad for turen. 

Dette måtte gå gjenom Noregs Ungdomslag. Øraker skreiv søknaden, den laut leverast dagen etter. 

Klokka var 2330 då Gustav takka for frammøte og me kunne gå heim.  Annemor (sign) 

17. mai 1964. 

Sola skein frå klår himmel då me starta frå Valkyrie plass kl. 10 om morgonen, i ein av Båtservise’s 

fine bussar, snakk om servise! Ca 20 og spelemannen         var med, og godt humør var ikkje gløymd 

heime om det var litt kjølig i lufta. Første stasjon var på Løkke Restaurant i Sandvika. Den einaste me 

møtte på der var vakt mesteren som sopa mellom bordene, og ikkje var det teikn til andre heller. Me 

dansa og dansa for å halda varmen, litt etter litt vart folk forvitne på dette og kom innom. Når me 

egentleg dansa programmet vårt, veit me ikkje riktig, me dansa alt me kom på i farten og heldt det 

gåande ein times tid. Då syns me at me hadde dansa nokk for pengane der. Næste stans var i Asker, 

der Asker skulekrets stod for arrangementet. Her laut det gå snarare for seg, for Holmen skule venta 

oss kl. 12. Litt variasjon på programmet fann me no på, det er no so keisamt å danse på stader som 

ligg so nær kvarandre. På Valler skule kom me kl. 13, der er me meir kjend, og Dagestad gjer også sitt 

til at me trivest der. Bodil og Eivind møtt oss her. Det vart tid til ei pølse og to, ein varm kaffikopp for 

den som ville ha det før me starta programmet vårt. Me dansa oss varme og det gjekk bra. 

No var det berre Blakstad sjukehus att. Det er i grunnen den tyngste jobben, først program - so dans 

med pasientane, so program att! Men so kjem også det beste på heile turen, nemlig eit herleg måltid 

mat. Mykje og god mat, og me har næringsvit også. Men no anka me heimatt, me hadde enno ein 

jobb att, me skulle danse i Storsalen for Oslo Fylkeslag mellom kl. 20 og 21. Ein pause var det før me 

samlast att kl. 1930 i Nordal Brunsgt. Aasmund Frægdegjeva, Vardevakt og 6tur I frå Namdalen stod 

på programmet, og Per Inge hadde forlangt tidleg frammøte for øving og finpuss. Me fekk 

seneromet, og spør om det vart finpuss! Lågt under taket er det der, so romet vart næsten sprengd 



av song. Tryti var i stor form, det var fela også, og han sparde ikkje på musikken. ”Går det berre 

halvparten so bra i Storsalen, skal eg vera fornøygd”, sa Per Inge. Og endeleg kom me til, Storsalen 

var fullstappa av festkledde folk, og med ”beva” litt der me toga inn på sena. Programmet gjekk bra, 

det var iallfall mange lovord å høyra etterpå. Bolstad spela for oss her. Me var også glad for at det var 

over, endeleg var me fri for plikter. Og ”vips” var alle spredd, den skulle dit, og den dit. Carl Christian 

med ein liten flokk stana att i Nordal Brunsgt for å vera saman med våre svenske gjester, andre reiste 

med Bodil og Eivind til Movatn, for å hygge seg med ei herleg suppegryte, som sagt: Kvar gjekk til sitt 

for å hygge seg dei timane som var att, og so var det fri den 18. mai, det var nesten det beste av alt!   

Annemor. (sign) 

Carl Christian har skrevet dette referatet fra den 16. 17. og 18. mai da de svenske gjestene var her. 

På Ingesund i Jan. 64. ble jeg kjendt med Martin Andersson fra Gräsmark Folkedansgille. Gräsmark 

ligger litt nor for       i Värmland. Han ville gjerne ha forbindelse med en norsk ring. Dette førte til at 

Gräsmark kom på besøk til oss i Pinse, da de gjerne ville oppleve en norsk 17. mai. Jeg hadde skaffet 

dem overnatting på Røa Idrettslokaler. De kom i buss lørdag kveld og 5 av våre jenter møtte opp og 

laget istand litt rundstykker og kaffe til dem. Senere på kvelden var vi en tur på Holmenkollen og 

Tryvann. Da vi kom ned danset vi noen norske folkeviser. Jeg lærte dem noen av våre enkle danser, 

så de kunne være med på dansen.  

17. mai dro de alene ned til byen for å se på barenetoget, da vi var opptatt av dansing. Om kvelden 

var de på Oslo Fylkeslag sin fest hvor de også holdt en oppvisning, og vakte stor begeistring. Mandag 

2. pinsedag var de en tur på Bygdøy og så sig om, og fikk bl.a. se Barneleikarringen på Folkemuseet. 

Så dro de hjem, og de takket så meget for et ”roligt” opphold. Det hadde vært en fin, men slitsom 

tur. 

Da Gräsmark reiste i pinsen, inviterte de oss til sin store fest 8. og 9. aug. Da dette var 2 dager etter vi 

kom fra Færøyane var det visse vanskeligheter med folk, særlig gutter. Men jeg fikk med 3 gutter fra 

Bull, 1 fra Symra, og 5 av våre jenter, så vi ble 5 par. Tryti var spillemann. Vi kjørte i 3 privatbiler. 

Gräsmark var et idyllisk lite sted, og vi ble godt mottatt med kaffe og smørbrød. Senere var vi med å 

badet, da været var så fint. Så hadde svenskene en liten sammenkomst hvor vi fikk ”nævegraut” og 

flesk. Så var det sang, dans og litt underholdning. Søndag var vi en tur til Rotneros og så oss om i den 

vakre parken. Været var meget fint og varmt. Så reiste vi opp til et nytt utsiktstårn, hvor det var en 

praktfull utsikt over Värmland. Nå trakk det opp til regn og torden. Vi drog tilbake, spiste middag, for 

så å ha framsyning, men det regnet så det ble en del forsinkelser. Men vi kom da i gang. Det var lite 

folk, men de gav stor applaus. Et bad tilslutt og kl. 19.30 svensk tid, reiste vi, og fikk et øsende 

regnvær helt til Kongsvinger. Men at det var en hyggelig tur var alle enige om. Charl Christian. (sign) 

Styremøte den 27. mai. 

Alle i styret + 2. varamann Kolbjørn var tilstades. Formannen refererte saklista: 1. avslutning i laget 2. 

Bygdøystemna 6. og 7. Juni. 3. Danselistene for Båtservise 4. Ymse. Det første me laut gjera var å 

velja nestformann. Per Inge vart fyreslegen, og samrøystes vedteke. 

Kaffikvelden den 1. Juni er den siste i dette semesteret. Berre synd at det også er første dansing for 

Båtservise same kveld. Gustav skulde vera i Storsalen å ordne med det som trengs der. Annemor 

skulde sende beskjed til dei passive og permiterte medlemer om kaffikvelden. Gåvor til rettleidaren 

og spelemannen vår. Ole Ekornes hadde sagt ifrå seg jobben på grunn av andre gjeremål, og me 

studerte fælt på kva me skulde finne på å gi han. Øraker kom med forslag i fleng, frå tinn til fenalår, 

og kvifor ikkje eit fenalår? Øraker ville gjerne ha jobben å ta ut eit og likeeins ville han finne ein 

passande ting til Bolstad, som kunne høve i hylla. 



II Bygdestemna på Bygdøy den 6. og 7. Juni. Programmet for stemna var enno ikkje kome frå Oslo 

Fylkeslag, men form. refererte eit skriv frå Leikrådet, der dei ynskjer meir variert program i tuna, som 

musikk og song attåt dans. Samdans for alle ringar på teatret kl. 17: 1. Olav Liljukrans 2. 

Sunnmørsreinlender. Forslag frå styret at me skulde dansa: Vardevakt og Aa det var vesle Aaslaug. 

Per Inge skulle reise bort, me må be Per Skjellum om å leide songen. Styret gav Per Inge fullmakt til å 

kjøpe ein stemmegaffel på lagets rekning, det var på tide at me fekk det no. 

III. Danselistene for Båtservise skulde Per Inge ta seg av. 

4. Ymse. Rettleiar i laget til hausten var no vårt store problem. Me prata eindel, og fann ut at med 

enno eingong ville spyrgja Warme. Øraker skulle snakke med han. Møte var slutt kl. 23.  Annemor. 

(sign) 

Kaffikvelden den 1. Juni (1964). 

Våren i sin vakraste prakt var flytta inn i Storsalen av Carl Christian. Eplekvister, store og små, 

dryssande fulle av blomster, var plassert overalt der det var ein plass, innemellom blafra levande ljos 

i mengder. Var det nokon som hadde gløymd smilet heime, kom det fram no. Dei som skulle danse 

på Bygdøy kom også ganske snart, det vart ingen dans der ute likevel. Ein gild festkledd flokk sette 

set til bords og me stemde i: ”No livnar det i lundar”. Me drakk kaffi i fred og ro, song innimellom og 

hadde det riktig hyggeleg. Formannen tok so ordet: Han kungjorde ein del lagssaker angåande 

Bygdøystemna og Færøyturen. Deretter takka han Ole Ekornes for det han hadde lærd oss av dans, 

og kanskje mest av song. Det var nokk mange tunge tak å ta i byrjan, særleg var disiplinen dårleg, 

men det hadde også retta på seg under Ole’s kyndige rettleiing. Han overrekte pakka, den såg ikkje 

særleg spanande ut, men desto større spaning vart det for Ole som snudde og vende på den før det 

endeleg gjekk opp for han kva det var. Han strålte som ei sol og takka so mykje, endeleg ei gåve han 

kunne njote i fullt mon. Formannen takka også Bolstad for godt spel, og overrekte han ei fin utskoren 

treskei, som han takka for og sa han vart svært glad for. Bordene vart rydda i ein fart, musikken spela 

opp til marsj, nesten alle saman vart med, gamle som unge, det var so hyggeleg å sjå. Utover kvelden 

skifte det med leik og dans, bygdedansen var også gjev. Tilslutt tok alle saman i ring, og Ekornes bad 

om ordet. Han takka for seg, for all hygge - godt samarbeid, og la til: at han gjerne skulle fortsatt til 

hausten, men diverre var det uråd. Me song no: ”Det var ikveld medan tankane sveiv”.  Annemor 

(sign)  

Styremøte 6. Juli referert av Per Inge. 

Desse møtte: Gustav, Olav, Mimmi, Per Inge og Carl Christian. Saklista: 1. Færøyturen, 2. Ymse. 

a) Færøyturen. Me dryfte korleis dei kr 3000,- me har fått frå UtenriksDepartementet skal brukast. 

Me vart samd om at Tryti får gratis reise. Kr. 50,- i tilskot på billetten pr. deltakar, kr. 20,- i forsikring 

for kvar. Eventuelt rest blir delt mellom deltakarane. 

b) Gåve til Færøysk-Norsk felag. Gåva bør vera på ca. 200,- Gustav hadde sett eit fint Vikingskip som 

kunne passe. Olav skulle kjøpe det og ordne med gravering: ”Helsing frå Oslo Songdanslag”. 

c) Utstyr som laget må ha med: Fane, flagg, sverd, kransar og band. Carl Christian er ansvarleg for 

dette under turen. 

2. Ymse. Til øvingane i vinter har laget fått Halli kvar måndagsskveld frå kl. 19. Elles har vi fått 5 

folkedanskveldar i Halli. 

Laget har fått ein nota frå Noregs Boklag av 6/9-1963 på songbøker som er seld på 

nybegynnarskeidet i vinter. Bøkene er mottekne av Håkon Wik, so styret sender notaen til han. 

Rettleiar: Det har ikkje vore råd å få tak i rettleiar for hausten, og for at laget ikkje skal gå i stå, vart 

Per Inge, mot sin vilje, truga til å ta rettleiinga fram til Jul. Styret var elles enig om at laget treng ein 



kvilesesong no, vi bør prøve å få øvingskveldane meir hyggelege, og ikkje so anstrengjande, og få 

lære ein del nye dansar.  Per Inge. (sign) 

Styremøte 17. aug. kl 20. 

Desse møtte: Gustav, Ola v, Per Inge, Annemor og Carl Christian. Øraker gjorde rede for rekneskapen 

frå Færøyturen. Den skal leggjast fram for revisorane og godkjennast av dei. Gustav fortalde at  på 

avskjedsfesten for vertskapet vårt vart dei 21 som var att samde om å gi dei flagget vårt. Dei haddde 

ikkje det Norske flagget, so det vart ei mykje kjærkomen gåve. Alle som var med på turen skal spleise 

til eit nytt flagg til laget. 

2. Kaffekvelden måndag 7. september, den første i haust. Gustav ville syne bilder og kåsere om turen 

til Færøyane. Melding om dette må sendast til medlemene, dei passive og dei permiterte. Terminlista 

for haust og vårsesongen må stensilerast so snart råd er. Per Inge skal reise frå oss om 2 månader, 

me står no utan rettleiar att. Styret meiner me enno eingong lyt snakke med Ekornes, og berre vone 

på eit resultat. Styret gjer også framlegg om songøving frå kl. 1930 og utover. Laget treng nye 

medlemer, me må avertere og setje opp plakatar. Formannen hadde fått spørsmål frå 

”Flyktningehjelpen” gjenom Leikrådet om medlemene våre ville hjelpe til på Rådhusplassen laurdag 

29 aug. Litt av kvart skulle foregå og dei trong mange hjelparer. Me sa ja til dette. Møte var slutt kl. 

2230. Annemor. (sign) 

Kaffikvelden den 7. september. 

Me som hadde tenkt å gjera kvelden so koseleg i Halli, og so stranda alt på eit sett nøklar! Annemor 

skulda på flyttinga, Carl Christian hadde hengt sine bort for sumaren, og gløymde å tredde dei på 

knippet sitt att, og dei andre hadde ikkje tenkt på nøklar. Me kom ikkje inn i skapene våre, so me laut 

berre gjera so godt me kunne. Det var bra frammøte, Halli var næsten full då form. helsa velkomen 

og programmet tok til. Det var bilder frå Færøyane, det meste frå ein fottur som Bjørg og Gustav tok 

medan dei var der. Det var svært gode naturbilder, og det var artig å sjå Færøyane både frå fjell og 

sjø. Etter ei koseleg kaffepause, viste Ekrem oss ein del smalfilm, me fekk sjå oss i alle fasongar. No 

var me trøytte av å sitje. Bolstad spela opp til dans, og det skifte med leik og dans til kl. 23.   

Annemor. (sign) 

Styremøte på Gildevangen den 17. september. 

Desse møtte: Gustav, Øraker, Mimmi, Annemor, Carl Christian og Kolbjørn.  

Innkomne skriv: Brev frå Oslo Fylkeslag der dei melder at husleiga er pålagt att. Storsalen: på 

kvardagar kr 90,- søndagar kr 210,- og laurdagar kr. 270,- På laurdager kjem det kr 40,- i politivakt i 

tillegg til salleiga. Halli: på kvardagar kr. 70,- søndagar kr. 140,- og laurdagar kr. 170, med kr 20,- i 

tillegg til politivakt. Blåsalen, på kvardagar kr 40,- på søndagar kr. 60,- og laurdagar kr. 75,- Dette var 

hard kost! 

II. Om billettar til Det Norske Teatret. Øraker foreslår Mimmi som kontaktmann. Ho skal syrgja for at 

lister vert lagt ut i god tid, og at dei vert sendt til Fylkeslaget. Ho var villig til det. 

3. Laurdag og sundag den 3. og 4. oktober skal det vera lagleiarkurs på Skihytta Vangen i Austmarka. 

Det er Oslo Fylkeslag som står for dette. Fri påmelding til dette kurset måndag 21. september. Brev 

frå Leikrådet at dei set i gang eit Leikleiarkurs den 28. september i Henrik Ibsensgt. 7. Styret foreslår 

at Grethe Tanding og Arild Degrum vert med frå oss. Leikrådet set også igong eit Songkurs med Lars 

Sunde som songlærar. Det er i Nordahl Brunsgt, tysdagane 6. 13. 20. og 27 oktober frå kl. 18-19. 

Laget har fått brev frå ”Per Gynt” ringen på Lillestrøm, der dei bed inn 2 av våre medlemer til å vera 

med på 15 årsfesten den 26. september. Frå styret kunne berre Gustav reise, han skulde høyre om å 



få ein av dei andre med. Tilslutt refererte form. eit brev frå Nils Nersten der han be om permisjon frå 

no av og til Jul på grunn av eksamenslesing. Styret innvilga permisjonen.  Annemor. (sign) 

Styremøte på Gildevangen 9 oktober. (1964). 

Desse møtte: Gustav, Mimmi, Annemor, Carl Christian og Kolbjørn. Øraker var bortreist og Per Inge 

stod på reisefot til Tromsø . (10/10). Han var innom å sa farvel og takka for samværet. Me misser eit 

godt styresmedlem og lagsmedlem no, men det er ikkje råd med det. Formannen kunne melde at 

Leikleiarkurset var avlyst, på grunn av for liten tilslutning. Han refererte også eit brev frå 

Bondeungdomslaget i Oslo, der dei kunngjer at dei frå sumaren 1965 skipar til eigne Folklorekveldar i 

Landbrukssalen i Bøndernes hus. Formannen skal referere brevet  på årsmøte den 19. okt. 

Formannen melde også ifrå om at 2 medlemer hadde meldt seg ut av laget i haust. Det var Kari 

Hofgaard og Karin Landmark. Måndag den 5 okt. vart Ellen Eide, Arild Degrum og Roar Ihlebæk valde 

til å ta seg av haustfesten vår den 31. oktober. Ellen kom innom oss med eit overslag ho hadde sett 

opp, me såg igjennom det og prata litt om festen. Tilslutt prata me litt om dei nye medlemene våre. 

Carl Christian meiner dei treng ekstraøving, skal dei greide å fylgje med i øvinga frå kl. 20-22. Han 

tilbyr seg å ta seg av dette. Me fekk ikkje prate meir om dette, for no var det stengetid, me laut berre 

pusle oss ut.  Annemor (sign) 

Styremøte fredag 16. oktober - det siste før årsmøte. 

Det vart den siste fyrebuing før årsmøte den 19. Ellen kom innom og ho hadde fått stensilert 

innbydinga til årsfesten den 31. oktober. Den såg fin ut, me putta den i konvuluttar, sette frimerkjer 

på, no var det berre å putte dei i kassa. Elles vart det berre småprat om festen, og andre praktiske 

ting. Annemor. (sign) 

Halvårsmelding i tida frå 20 april til 19 oktober 1964. 

I sumarhalvåret har laget hatt 73 framsyningar + 6 på Færøyane = 79. Av desse er 67 dansa på Norsk 

Folke Museum, Bygdøy. 37 for Båtservise i tida frå 1. Juni  - 29 aug, 22 for Restauranten i Juli, August. 

4 på Friluftsteatret. 2 på stemna til Oslo Fylkeslag den 7. Juni. 6 framsyningar den 17. mai. På Lørre 

restaurant i Sandvika, for Asker Skolekrets i Asker, på Valler (Holmen skole?), på Blakstad sjukehus, 

for Oslo Fylkeslag i Storsalen. 1 framsyning i Hallinglaget den 30. april, 1 framsyning på Solbakken 

Folkehøgskule Skarnes den 9. mai. Den 29. august var ein del av våre på eit arrangement på 

Rådhuspassen til inntekt for ”Flyktningehjelpa”. Avlyst pga regnvær for framsyningas vedkomande. 

Til saman 73. Nomeland, Bolstad og Tryti har vore spelemenn på framsyningane. Ole Ekornes har 

vore rettleidar for ringen, Bolstad og Tryti spelemenn på øvingane. Laget har hatt 9 øvingskveldar. 4 i 

Storsalen, 5 i Halli og 5 ekstra øvingar i Blåsalen. 2 kaffikveldar: Den 1. Juni i Storsalen, den 7. 

september i Halli. 1 folkedanskveld i Halli den 11. oktober. 1 Teaterkveld i Det Norske Teatret. 1 tur 

til Færøyande i tida frå 20 Juli til 5. august. 29 frå laget var med og 2 spelemenn Bolstad og Tryti. Den 

26. september var Gustav og Ellen Eide på Lillestrøm, det var ”Peer Gynt” ringen som feira sine 15 år. 

Laget har no 60 betalande medlemer, 6 passive og 3 permiterte. Me har i dette året fått 22 nye 

medlemer og 2 utmeldingar. Styret har hatt 7 bokførde møter. Referater og årsmelding er lest og 

godkjend av formannen.  Annemor (sign)  - Skrivar - 

Årsmøte i Oslo Songdanslag den 19. oktober 1964. 

Ca 35 av lagets medlemer var samla då formannen Gustav Kareliussen helsa alle vel møtt og me 

song: ”Titt eg minnest ein gamal gard”. Deretter refererte han saklista for møte som vart godkjend. 1. 

Opning 2. Årsmelding og referater 3. Rekneskap 4. Innkomne forslag 5. Val 6. Ymse. Formannen gav 



ei oversikt over lagets drift gjennom året, og det viste seg at det hadde vore eit godt arbeidsår. Han 

tok opprop av dei nye medlemene 22 i alt, eit fint tall det også. 

1. Årsmelding og referat vart lest av Annemor og godkjend utan merknad. 

2. Rekneskap v/ kasserar Olav Øraker. Han gjorde rede for eit par spørsmål som Ekrem kom med, og 

rekneskapen vart godkjend. 

3. Innkomne forslag. Ingen forslag frå medlemene, men styret set fram desse forslag: Styret vil 

fremme følgende forslag for årsmøte: 1. Tellepengar for kasserer kr. 100,- pr. år. 2. form. og sekretær 

kr. 75,- hver, pr år. Begrundelse: Oslo Songdanslag er ikke lenger noen liten forening og drives jo 

næsten på forretningsmessig basis, dette fører med seg en stor aktivitet og arbeidspress på styrets 

medlemer, også økonomiske med mange telefoner, reiseutgifter og andre småbeløp som gjenom et 

år kan bli ganske meget. Vedr. kassereren så vil vi bare henvise til rekneskapen og kassa 

beholdningen’s størrelse og omfang. Og selv den beste kasserer kan uten forkleinelse komme i litt 

manko. Oslo 19/10-64 G.K. v/ styret. 

Den første som bad om ordet var Ekrem, som kunne fortelje at i 5 år hadde det vore kr. 50,- pr år i 

tellepenger, 6. te året var det ingen ting. Han syns at kr. 100,- var lite han vil heller foreslå 

prosentbasis, for. Eks. 1% av kassabeløpet, og ikkje binde eit beløp og han sette det fram som forslag. 

Holger var ikkje imot forslagene, men han trudde at dei som la ut noko for laget kravde det att. Når 

det gjelder form. og skrivar, so meinte Eivind, at det å skrive opp kvar telefon og frimerkje vert berre 

ikkje, so han trudde nokk at dei kr. 75,- gjekk med. Håkon meinte at kr . 75,- er lite for dei som bur 

utanom byen, og sette fram forslag om at reisepengar skulde dekkast utanom dei kr. 75,- Ekrem: Alle 

i styret har krav på same behandling. Formannen: Det er form. og skrivar som har størst utlegg til 

telefon, og form. bad Håkon trekkja forslaget sitt attende som han gjorde. Børressen vil ha røysting 

over Ekrem’s forslag som går ut på 1% av kasa beløpet - til kasseraren, og styret sitt forslag, punkt 1. 

og II. Ved handsopprekkjing vart styret sitt forslag samrøystes vedteke, med unnatak av 3 som røysta 

for Ekrem’s forslag. Etter ein kort kaffipause gjekk me over til punkt 5. 

Val. Formannen i valnemnda, Arvid Andersen tok over og leia valet: 

Formann: Gustav hadde sagt nei, Forslag: 1. Carl Christian Døvle, forslag frå salen om Per Skjellum, 

han sa nei. Carl Christian vart vald med handklapp.  

2. Kasserar: Forslag 1. Roar Ihlebæk, som vart vald med handklapp. 

1. styremedlem: Forslag 1. Gustav Kareliussen , som også vart vald med handklapp. 

1. varamann: forslag om Sidsel Eriksen. 2. varamann: forslag om Kolbjørn Røste, og 1 Revisor: Forslag 

om gjenvalg på Ekrem. Alle tre vart vald med handklapp. Det heile var gjort på 7 minutter, og salen 

kom med forslag om Arvid Andersen til formann for neste valnemnd også. Han tok i mot valet, og det 

kom framlegg om Grethe Tanding og Arild Degrum som dei 2 andre i nemnda. 

Gustav takka for seg, han syns det hadde vore morro å arbeide for laget, men han laut no ta omsyn til 

sitt eige arbeid heretter. Han ønsket Carl Christian velkomen til styret og som formann, og overlet 

posten ymse til han. Den nye form. takka Gustav og Øraker for godt arbeid, og han ønsket Roar og 

Sidsel velkomen til styret. Under Ymse var det ikkje noko særleg som vart dryft. Gustav refererte eit 

skriv frå Bondeungdomslaget, angåande dansing for turistane til sumaren. Søndag 25. oktober skal 

det vera ei dansetilstelling på Aas Landbrukshøgskule. Årsmøte var ferdig kl. 2220, og dei fleste hadde 

hug til å danse litt til kl. 23.  Annemor. (sign)  Skrivar 

Det noværande styre ser slik ut. 19 oktober 1964. 

1. Formann: Carl Chr. Døvle, valgt 19. okt. 64 

Nestformann: Mimmi Pettersen, valgt 20 april 64. 



Kasserar: Roar Ihlebæk, valgt 19. okt 64. 

Skrivar: Annemor Ove Knutsen, valgt 20 april 64. 

1. styresmedlem: Gustav Kareliussen, valgt 19. okt. 64. 

1. varamann: Sidsel Eriksen, valgt 19. okt. 64 

2. varamann: Kolbjørn Røste, valgt 19. okt. 64. 

Representant i Leikrådet Olav Øraker for 2 år valgt 30. april 63 

Bunadsjef: Bodil Loftsgarden, valgt 20. april 64. 

Revisor: Ekrem, valgt 19. okt. 64. 

Revisor: Ingeborg Gytri, valgt 20 april 63 

Studieleiar: Nils Nersten, valgt 20 april 64. 

Styremøte i Nordahl Brunsgt 22. den 30 oktober 1964. 

Tilstede var: Carl Christian, Roar, Olav, Mimmi, Gustav og Sidsel. Saklista: 1. Sekretær 2. viseformann 

3. Innkomne skriv 4. Kaffekveld 5. Instruktør og sanglærer 6. Ang. kontingent 7. Trykning av 

Færøysanger 8. Ymse. 

Formannen ønsket alle velkommen til det første styremøte med det nye styret. 

1. Da Annemor er syk og ligger på sykehus, må 1. varamann som er Sidsel, overta som sekretær. 

2. Valget mellom viseformann sotd mellom Gustav og Mimmi. Gustav ble valgt. 

3. Det er kommet skriv fra Noregs Ungdomslag ang. Ungdomsdagen 15. november. De sender 

vedlagt hefte, og vi vil siden få tilsendt loddbøker. Vi har fått brev ang. reising av et ”Ole Vig-

monoment” i Stjørdal. Vi ble oppfordret til å støtte opp om dette, og får også vedlagt et 

innbetalingskort. Styret ble enige om å gi kr. 50,- Har mottatt brev fra Oslo Fylkeslag ang. 

kontaktmann til teatrene, og formannen og kontaktmannen er innbudt til gratis teaterframsyning 

den 10. november 1964. Har kommet takkebrev og diplom fra flyktningehjelpen, som takk for god 

innsats under aksjonen. Det har kommet brev fra Kari Hofgaard hvor hun melder seg ut av laget, hun 

takker for en lærerik og interessant tid. Brev fra Noregs Ungdomslag ang. utsending til leikmøtet 

1964. Det fulgte med forslag til samdansprogrammet til Landsstemna i Vågå Juni 1965. Det har 

kommet innbetalingskort fra ”Vanfør Ungdoms Hjelp”. Styret ble enig om at det skulle holdes 

innsamling på næste øvelse. 

4. Det står på møtelisten at det er kaffikveld den 2. november, men vi ble enige om at vi skulle sløyfe 

den, da der er høstfest i morgen lørdag 31. oktober. 

5. Vi mangler rettleier etter Jul, da Ole ikke kan fortsette. Vi ble enige om å kontakte Einar Kristiansen 

og Magnhild Winsrygg. Ang. sanglærer har Lars Sunde sagt seg villig. Kaffepause. 

6. Styret ble enige om at kassereren skulle ta imot penger, første og siste mandag i måneden. 

7. Det skal stensileres så mange som mulig av de Færøyiske sangene, så alle kan være med på de. 

8. Har sendt brev til Oslo Fylkeslag og oppgitt det nye styret. 

Ekrem søker om kr. 50,- i ”tellepenger” for tiden 62-63. Styret ble enige om at han skulle få det.  

Sidsel (sign) 

Kommentar: Innlimt innbyding til Høstfest 31. oktober 1964.: 

Kjære Lagsmedlem! Vi ønsker deg vekommen ti HØSTFEST i HALLI - Lørdag 31. okt. kl 1900 Musikk 

ved BOLSTAD og TRYTI. Koldtbord. Prisen er kr. 10,- pr. kuvert. Kom i bunad hvis du kan. Vi ville 

gjerne høre bekreftelse på at du kommer! Ring 558930 Annemor Knutsen eller 535936 Ellen Eide 

Hilsen Oslo Songdanslag. 



Høstfest i Halli 

75 hyggelige mennesker var samlet i Halli som var pyntet i sin fineste stas for anledningen. På de 

festlige bordene stod det tett i tett med kabaretter av alle slag, og alt dette var Ellen Eide mester for. 

Arild Degrum takket også spesielt henne da han som festkomiteens formann, ønsket alle velkomen til 

bords. Han gav så ordet til kveldens toastmaster, som var Olav Øraker. Ellen bød også på flere 

overraskelser. Hun imponerte stort med å synge hele Draumkvedet for oss. Den nye formannen vår 

Carl Christian spratt så opp. I sin lille tale leste han bl.a. et brev laget hadde fått fra Per Inge. Han 

hadde også hilsener med fra Annemor som ligger på sykehus. Den største sulten ble stilt før vi tok 

fatt på sangene, og Ellen var nokk en gang mesteren. Så var det damenes tale som stod for tur og Leif 

talte så smukt om damenes likhet med blomster, at vi ble ganske rørt. Olav Liljukrans med færøyisk 

tone og omkved, var stensilert for anledningen, og alle var med å sang den. Sidsel (sign) 

26/2- Ein kveld i februar var ein del av styret + Ekrem i Nordal Brunsgate for å sjå over ”eigedomane” 

våre. Det var i grunnen Ekrem, som no er materialforvalter som bad om å få lister over saker og ting 

som høyrer laget til. Me tok opptelling, me hadde gamle listene våre med, og no viste det seg at me 

mangla ein del ting, m.a. 1 vase i tinn, fått av N.A.D.U. 3/2-54. 8 små vaser av glass, 1 stort vase av 

glass, 9 bordflagg, ein del av åkle og eindel av bomull, 8 små flaggstenger og nokre små trestaker. Me 

leita overalt, men fann ikkje meir. Me diskuterte korleis me best skulde ettelyse desse sakene, plakat 

i porten, kanskje. Ut på kvelden kom Carl Christian, men ingen andre saker vart dryft. 

Styremøte hjå Mimmi 2/4-65. 

Tilstades var: Carl Christian, Roar, Sidsel, Kolbjørn, Annemor og Mimmi. Carl Christian refererte litt frå 

årsmøte i Oslo Fylkeslag, som han og Sidsel var utsendingar til. Noko særlig nytt kom ikkje fram. Me 

sette opp den nye sallista for hausten 65 og våren 66. Skrivaren hadde fleire gonger bede om nytt 

kartoteksystem, det gamle er både tungt og tungvindt. Kolbjørn hadde med prøve på eit svært 

lettvindt kortsystem som han demonstrerte for oss. Det såg so greidt ut at det er berre å vona at me 

kan få kjøpt det, det beste er at det ikkje var dyrt. Carl Christian og Kolbjørn meinte at me laut få 

større intekter på festane våre i Storsalen, der vil då segja det same som at me lyt avertere moderne 

dans.! Paragraf 6 i lagslova vår lyt då endrast. Det vart eit kvast ordskifte om dette, alle var klår over 

at noko lyt gjerast, men Annemor stod fast ved at det må vera siste utveg for laget det. Kolbjørn og 

Roar skulle setje opp eit forslag so medlemene kunne verta kjend med saka. Det må opp på årsmøte 

den 26. april. Mimmi spanderte sjokolade og deilige smørbrød. Møte slutta kl. 23. Annemor (sign) 

Halvårsmelding for tida 17/10-64 til 26/4-65. 

Laget har i dette halvåret hatt 17 øvingskveldar i Halli. Ole Ekornes var rettleiar før Jul, Einar 

Kristiansen har vært rettleiar etter Jul. Bolstad og Tryti har vært spillemenn. Tor Skauge har 4 

mandager hatt sangundervisning fra kl. 1930 til 2000. Laget har hatt 3 festar. Høstfest i Halli den 31. 

oktober. Julemøte i Halli den 14. desember. Juletrefest i Halli den 11. januar. Vi har hatt 3 

kaffekveldar i Halli, den 7/9-64, den 22/2-65 - den 22/3-65. Laget har hatt 3 folkedanskveldar i Halli. 

Vi har hatt 1 tur til ”Solbakken” folkehøgskule lørdag den 27. februar. Laget har mottatt 31 skriv og 

sendt 10. vi har hatt 2 teaterkveldar. Laget hadde 2 utsendingar, Carl Christian Døvle og Sidsel 

Eriksen, til Oslo Fylkeslags årsmøten den 28. mars. Carl Christian, Grethe og Sidsel var på 

”Ungdomsledarekurs” på Ingesund folkehøgskole i Januar i år. 

I dette halvåret har vi hatt 5 framsyningar. 

Den 29/11-64 i Lambertseter sentrum 

Den 22/1-65 på Høvik skole 



Den 27/2-65 på ”Solbakken” folkehøgskole, Skarnes 

Den 1/4-65 på Akers Fylkessykehs, Lørenskog. 

Den 2/4-65 på Holmenkollen Turisthotell. 

Oslo Songdanslag har nå: 60 betalande medlemer, 17 passive, 3 permiterte. Vi har i dette halvår fått 

8 nye medlemer og 1 utmelding. (Kari Hoffgaard). Laget har hatt 6 styremøter. Halvårsmeldingen er 

opplest og godkjendt av styret.  Skrivar Annemor (sign)  formann Carl Christian Døvle (sign) 

Halvårsmøte den 26/4-65. 

1. Formannen ønsket alle velkommen, Annemor kunne dessverre ikke være til stede, så Sidsel hadde 

overtatt som sekretær. Det var ingen merknader til saklista. 

2. Sidsel leste halvårmeldingen som ble vedtatt uten merknader. Formannen sa som tillegg til 

årsmeldingen at Annemor hadde funnet avisen vår ”Fantefylgje”. 

3. Regnskapsoversikten blev lest av Roar. 

4. Det innkomne forslaget kom fra styret. Lovendring av paragraf 6. Formannen leste opp forslaget 

om lovendring av paragraf 6. Han gav deretter en kort begrunnelse ”økonomien”. Holger trodde ikke 

at B.U.L. ringen ville fortsette med sine folkedanskvelder til høsten. Det var svært forskjellige 

meninger om denne lovendringen, og det var mange som bad om ordet. Det kom som forslag fra 

Gustav at i tillegg til nå gjeldende paragraf 6 skal det føyes til et punkt b som er følgende: ”Styret kan 

også under spesielle vanskelige økonomiske forhold gi tillatelse til å avholde offentlige fester med 

moderne dans.” Olav Øraker kom med forslag om at saken skulle utsettes til høsten, og at det skulle 

være en egen komite ti å ta seg av dette. Det kom til avstemming og dette ble vedtatt. Kaffipause. 

5. Valgkomiteen bestod av: 1. Grethe Tanding 2. Arild Degrum 3. Arvid Andersen. Styrets 

sammensetning: form. Carl Christian Døvle, kasserar Roar Ihlebæk, 1. styresmedlem Mimmi 

Pettersen, valg, 2. skrivar Annemor, valg, 3. styresmedlem Gustav Kareliussen 1. varamann Sidsel 

Eriksen 2. varamann Kolbjørn Røste Bunadsjef Bodil Loftsgaarden, valg revisor Eddy Ekrem, Revisor 

Ingeborg Gytri. Studieleiar Nils Nersten valg, Materialforvalter Ekrem, valg. 

1 Framlegg til skrivar: Annemor og Bjørg Gundersen. Annemor ble valgt med 36 stemmer Bjørg fikk 6 

stemmer. Framlegg til styresmedlem: Mimmi Pettersen, Grethe Tanding, Bjørg Gundersen. Mimmi 

ble valgt med 32 stemmer, Grethe fikk 3 stemmer, Bjørg fikk 8 stemmer. Studieleiar: Håkon Wiik , 

enstemmig. Bunadsjef, Bodil Loftsgarden enstemmig gjenvalgt. 1. varamann for ½  år: Kolbjørn Røste, 

enstemmig. Framlegg til 2. varamann: Rolf Børresen fikk 25 stemmer, Grethe Tanding fikk 10 

stemmer, Arild Degrum fikk 6 stemmer. Materialforvalter: Ekrem, enstemmig gjenvalgt. Ny 

valgkomité: Bjørg Gundersen, Arild Degrum, Olav Øraker, varamann Ruth Aarnes. 1. Revisor: Olav 

Øraker vart vald. Komité til forslaget fra styret om lovendring: Eivind Loftsgarden, Olav Øraker, 

Mimmi Pettersen, Ingvald Hegland, fru Børresen. 

(6. Ang. ”West Side Story” på det Norske Teater må vi bestemme dag for teaterkvelden. Det ble 

bestemt onsdag den 26. mai.) 

Einar vil ha ekstra øving før sommersesongen. Forslag fra form. på fredagene 21. og 28. mai. 

Opplysning om nytt kartotek til laget. Ang. 17. mai må vi selv ringe å gi beskjed til de forskjellige 

sykehusene om at vi kommer. Håkon henstilte til styret å tilby dans til sykehusene. Leif Lilleås har 

invitert Songdanslaget til seg på Nesøya om kvelden 17. mai. Danselisten til Bygdøydanse fra 10. mai. 

Gustav spør om det er nødvendig å ha posten ”ymse” på saklista, da det i grunnen kommer under 

innkomne forslag. Det ble et skarapt ordskifte ang. dette. Det viktigste ble vi da enige om at årsmøte 

skulle avsluttes etter punkt 5. og at ymse er en siste post.  Referert av Sidsel Eriksen. (sign) 

(Kommentar: Forslaget til lovendring av § 6 er også limt inn i møteboka maskinskrive).  



Forslag til lovendring av § 6. 

Til styret i OSL er det kommet inn forslag på lovendring av § 6. 

§ 6 Samkomene. 

Styret har ansvaret for samkomene i laget. På kaffikvelder og fester som laget skipar til, skal det 

berre vera leik og gamal dans. 

Forslaget går ut på at § 6, Samkomene skal ha flg. ordlyd: 

§ 6 Samkomene. Styret han ansvaret for samkomene i laget. På kaffikvelder, folkedanskvelder og 

private fester som laget skipar til, skal det berre vera leik og gamal dans. 

Forslaget er styrebehandlet på grunnlag av den økonomiske situasjon og våre offentlige lørdagsfester 

i Storsalen. 

Kommende sommer vil vi få en reduksjon i antall par i danseframsyninger for Bårservice og dermed 

betydelig mindre inntekter. 

Våre lørdagsfester i Storsalen kan ikke arrangeres som folkedanskvelder p.g.a. folkedanskveldene 

som BUL holder i Teatersalen hver lørdag. Dette innebærer at OSL går underskudd på 

folkedanskvelder lørdager, men vil gi et bra overskudd om vi kunne arrangere lørdagsfester på 

samme måte som de andre lag i Oslo Fylkeslag. 

Styret. 

Styremøte i Nordal Br. gate 7. mai 1965. 

Tilstades var: Carl Christian, Roar, Mimmi, Annemor, Sidsel og 1.varamann Kolbjørn. 1. Formannen 

refererte ein del skriv. Innbyding frå Tønsberg Leikarring til fest laurdag 29. mai, men det er då Oslo 

Fylkeslag har si stemna på Bygdøy. Oslo Fylkeslag skal også i år ha fest i Fylkeslagsgarden den 17. mai. 

Servering: Spekemat - rjomegraut, billetprisen er kr. 12,-. Leikrådet i Oslo Fylkeslag skal ha 

samrådingsmøte den 12. mai. Valg på representant til leikrådet stod på valg på siste halvårsmøte, 

men det vart gløymt. Styret kom med framlegg om gjenvalg på Olav Øraker, og som varamann Per 

Skjellum. Noregs Ungdomslag har sendt skriv om stemna som i år skal vera i Vågå den 25 26. Juni. Til 

utsendingar på årsmøtet kom styret med framlegg om Grethe Tanding og Sidsel Eriksen som 

varamann.  Noregs Ungdomslag melder også om at det skal haldast ein ”Lærarkurs i Folkedans” på 

Sogndal folkehøgskule i Sogn frå 1. - 15. august. Er det nokon som har interesse av dette, så må dei 

melde seg til styret. 17. mai. Båtservise har også i år stilt ein buss gratis for vår utferd i 

Bærumdistriktet. Start frå Valkyrieplass kl. 10. Det er Øvre og Nedre Vardåsen, Valler skole, Holmen 

skole og Blakstad sykehus, som står på programmet, men det kan koma fleire spørsmål enno. Den 12. 

mai skal Hedemarkslaget ha sin Vårfest, og Børresen har spurd om 6 par vil danse den kvelden, det er 

i Fagerborggt. 14. Formannen refererte skriv frå Oslo Fylkeslag om stemna på Bygdøy den 30. mai. 

Laurdagskvelden den 29. er det tevling i bygdedans og påmeldingsfristen er sett til 20. mai. Per 

Skjellum og Sidsel Eriksen skal delta i tevlinga. Sundagen blir det dans i tuna og på friluftsteatret. 

Songdanslaget har sett opp Aasm. Frægdegjeva, og 12 par skal tas ut: det vart: Marta og Rolf 

Børresen, Ingeborg, Trygve, Ruth, Øraker, Anne, Asbjørn, Wenche, Carl Christian, Bodil, Eivind, 

Grethe, Roar, Anne Major, Olav W., Sidsel, Per, Guri, Håkon, Bjørg Gundersen, Arild, Mimmi, Ekrem, 

Inger, Per Dugstad. Ekstraøving i Halli, tysdag 25. mai. 

Tilslutt var dette evige problemet vårt dryft, nemlig: Rettleiar. Formannen skulle høyre med Aslaug 

Tufto, Magnhild Winsrygg, Signe Nygaard.  

På øvinga 10. mai kunngjorde formannen om 17. mai, og om Bygdøystemna, dansen og dansarane 

som skulle vera med. Me fekk innbeing til Movatn den 22. mai, det skulle fera fest på Velhuset frå kl. 

18 og utover.   Annemor. (sign) 



Danselistene for Båtservise vart sett opp og sendt inn til stensilering. Juli månad er problem som 

vanleg, men det har gått før om årene, og det går nokk i år også. Godviljen er det beste middel for å 

få det til å gli, elles ville det sett svart ut mange gonger, og ”alt går som må gå” det var styrets trøyst 

etter denne jobben, for det er nemleg ingen lett jobb dette.   Annemor (sign) 

(Danselistene er innlimt i møteboka, ei for juni og ei for juli/august. Vi tar med namna på dei som 

står på listene og kor ofte dei er oppført som med dansing.) 

Danseliste for Oslo Songdanslag, juni 1965; juli og august 1965. 

Grethe Tanding (12), Sidsel Eriksen (20), Guri Kareliussen (10), Inger Skauby (11), Mimmi Østerhagen 

(15), Wenche Grenager (13), Mimmi Pettersen (8), Ruth Aarnes (15), Martha Andersen (9), Laila 

Stenslet (12), Bodil Loftsgarden (9), Anne Major (4), Anne Sellereite (9), Bjørg Gundersen (8), 

Ingeborg Gytri (6),Liv Trøstheim (3), Gull Johannesen (2), Nils Nersten (3), Trygve Slettevoll (6), Edv. 

Ekrem (8), Per Dugstad (4), Magne Østerhagen (15), Arild Degrum (9), Per Skjellum (18), Carl Chr. 

Døvle (18), Arvid Andersen (10), Roar Ihlebæk (14), Eivind Loftsgarden (9), Asbj. Sellereite (7), Geir 

Larsen/Olav Wangensten (26), Olav Øraker (3), Håkon Wiik (13), Einar Flesland (1,6?)  

Kommentar: Skrift under i junitabellen: Frammøte på restauranten kl. 20.30. Fra og med torsdag 24. 

er frammøte kl. 19.45. De som ikke kan møte må selv skaffe stedfortreder, eller gi styret 

underretning minst 2 dager før når stedfortreder ikk kan skaffes.  

Kommentar: Under lista for juli/august: Frammøte på restauranten kl. 19.45. Dei som ikkje kan møta 

på den dagen dei er sett opp, må sjølv skaffe ein annan i staden sin. 

Tur til Movatn laurdag 22. mai 1965. (Kommentar: Her er det sett av plass til eit referat, men det 

manglar.) 

Kaffikvelden 24 mai. 

Ja, so var vi komne til 24. mai, og siste samkome før ferien. Jentene hadde bestemt seg for å regjere 

denne gongen. Sidsel hadd kunngjort på forhånd at jentene måtte ta mat med seg for 2,. Mimmi 

skulle ta seg av styre og stell på festkvelden, og vi andre var med å la planar og hadde det morro. Frå 

Movatn frakta Kolbjørn ein stamp full av de deiligste av alle blomster, vårens første kvitveis, mose, 

strå, ja der veks so mange rare vekster på Movatn, og det vart no plassert i glassboller og vaser, me 

fann fram alle dei ljos me hadde i skapene, pynta og koste oss over kor fint det vart. Matstræv hadde 

me ikkje - so me fekk tid til å fjelge oss sjølve og. Og snart kom flokken vår, jentene med matfat, ja 

der var mat både ti 2-3 og 4 med, og karar var der nokk av som gjorde æra på maten. Mimmi helsa 

alle velkomen til bords, og med song, Songdanslagets song, ”Ungdom frå sud og nord, Ungdom frå 

fjell og fjord”. Den var ny for mange, men med Einar som dirigent, ljoma det snart full song frå alle. 

Det var siste kvelden for Einar i laget, han hadde vore rettleiar for laget etter Jul, og Mimmi takka han 

so mykje for dette, det hadde ikkje vore greidt for oss elles. Spelemannen vår Bolstad uteblei, so 

Bodil fekk blomster i staden for takk for alle kaffekoppane ho servert sundagen på Movatn. Mens me 

enno sat med bordet fekk me sjå ljosbilder frå Færøyane. Grethe fortalde greidt og konsist om 

bildene, og me fekk eit levande inntrykk av både folk og fe der borte, og våre eigne tok seg godt ut 

dei og, om ikkje alle situasjoner var like vakre å sjå på, men men -  Etter bordseta spela Bergh opp til 

marsj, og resten av kvelden gjekk med til leik og dans. Men er me blitt for vaksne og for gamle til å ta 

saman til ring og avslutta ein hyggaeleg kveld med ein song? Før var det ikkje slutt på festen før me 

hadde sunget ”Aa leva det er å elska”, takka kvarandre for samværet, ynskja kvarandre ”God sumar”, 

då fyrst var det slutt! Men no? Tenk etter !!   Annemor (sign) 



Styremøte 21 Juni i Nord. Brunsgt 22. 

Desse møtte: Carl Christian, Mimmi, Kolbjørn, Annemor. Håkon Wiik var også tilstades. Formannen 

gav ordet til Håkon. Håkon bad styret ta standpunkt til 2 ting. 

I. Gardeballet. Eikerilen var sett opp på programmet og der var tatt ut par til den. I det øvrige 

programmet var han sett opp med Ruth som partnar, men i Eikerilen var dei skilde. Han meiner at 

når ein setter opp par til eit program, so må ein rekne med å få danse med partnaren sin gjenom 

heile programmet. Mimmi og Annemor meinte at Håkon hadde rett i dette, danserne må settes 

sammen slik at de veit kor dei høyrer heime, og kan eit par danse Eikerilen tildømes, so skal dei ikkje 

skiljast for at andre skal koma til. Styret var samd i at slike misforståelser helst ikkje må oppstå, og at 

me for framtida skal ta hensyn til det. Håkon sa seg villig til å danse på Bygdøy i sumar.  

II. Håkon meinte også at når ringen er ute og dansar, så må det vera ein leidar for ringen, ein som har 

ansvaret, og som har rett til å påpeike ting som han ikkje synes høver, og som elles kan ta avgjerd i 

spørsmål som kan bli aktuelle under framsyningar. Håkon hadde rett i dette, og styret lova å leggje 

seg dette på minne, og me takka han for at han kom, so me fekk gjort opp desse sakene. 

Me gjorde istand Sallistene for hausten 65 og våren 66, det tok lang tid, men me laut ha det ferdig for 

trykking av terminlister, me laut også ha ein del lovar, brevpapir og konvolutter. Klokka var no blitt 

mange, me fortente ein kaffikopp, det var det siste møte før sumarferien, og me syns sjølv me hadde 

gjort ein god jobb.   Annemor (sign) 

Styremøte 16/8-65 i Nord. Br.gate. 

Desse møtte: Carl Christian, Roar, Mimmi, Annemor, Kolbjørn. Formannen helsa oss vel møtt etter 

sommerferien, og fortalde at det hadde vore ei travel tid for dansarane, men det hadde stort sett 

gått bra. Saklista for kvelden: I. Innkomne skriv og rekningar II Rettleiar III Kaffikvelden 30 august. 

Arild Degrum var vår utsending til Leikmøte på Leangkollen og Noregs Ungdomslag hadde sendt 

rekning på: Kurspengar kr 110,-, reisutjamning kr 108,- = kr 218,- Tonoavgifta frå Oslo Fylkeslag var 

på kr. 57,05. Roar skulle betale dette. 

II. Rettleiar. Berre 3 veker att til me skulle ta til med øvinga, og ingen rettleiar. Anders Vik skulle vera 

på kontoret til Noregs Ungdomslag i vinter, men nett no var han på ferie, Carl Christian skulle no 

prøve å kontakte han med det same han kom att. 

III Kaffikvelden 30. august. Rundskriv, teminlista og lagslova skulle sendast ut, skrivaren skulle ordne 

dette. Musikk: Stemning for Bergh denne gongen også. Program: Ljosbilder frå Valdres v/Øraker. 

Formannen foreslår å byte bort Storsalen den 23/10 med Hallli, og styret er samd i det. 

Ymse: Turen til Vang laurdag og sundag 7 og 8. aug. 27 var med, og alle køyrde i private bilar. 

Formannen foreslo at kvar betalar kr. 10,- og at laget betalar resten. Det vart eit kvast ordskifte om 

denn saka. Var det Oslo Songdanslag som arrangerte turen, var den kungjort gjenom styret og til alle 

medlemene, ikkje berre til dansepar? For at laget skal betale må ein slik tur vera for alle som vil vera 

med, anten det blir brukt private bilar eller buss, lyt styret ha ei oversikt over kostnaden. Carl 

Christian kunne opplyse at det var Olav Vangenstein som stod for turen og framsyninga i Vang, og at 

alle hadde vore heime hjå Olav til sundagen. Meir vart det ikkje gjort med denne saka no. Roar kunne 

heller ikkje betale ut pengar før det var kome bilag. Klokka var no 23, og me fekk brått om å koma oss 

heim. Annemor (sign) 

(Kommentar: Innlimt skriv til medlemene 23/8-65. Vedlagt også trykte lover og terminliste med 

adgangskort for øvingane vinteren 1964 -1965.) 

Oslo, 23,. August 1965. Gode venner! Sommeren er over for denne gang, det har vekslet med 

solskinn og regn, men styret håper at det har vært en god og minnerik sommer for alle lagets 



medlemmer og at solskinnet sitter igjen i medlemmenes sinn. Med høsten kommer de lange og 

mørke kvelde, men vi som har folkedansen har noe å glede oss til. Nå begynner våre øvelser og vi kan 

igjen møte hverandre i alvor og lek. Vi begynner høstens program med kaffekveld mandag den 30. 

august kl. 19.30. Vi ønsker dere alle vel møtt og håper at flest mulig møter i bunad, da dette jo setter 

en hyggelig spiss på våre kaffekvelder.  Hilsen styret. 

Kaffekvelden 30 august 1965. 

Også til denne kvelden hadde Inge - Grethe - Sidsel og Roar hjelpt til med å få ut alle brev. Men no 

bestemte me oss for at det var siste gong me skulde ha slikt plunder med å finne fram på 

navnelistene, so Roar og meg tok fatt på den jobben etterpå, og fekk dei sendt til trykking. Det var 

mange som kom til Halli. Den var like fint pynta som sist, berre at no var det røsslyng som dominerte 

over alt. Det var fullsette bord då form. helsa alle velkomen og me song: ”Millom bakkar og berg ut 

med havet”. Me hadde koseleg besøk frå Moss, Marit og Bjørn Hansen, dei kom for å bed oss ned til 

årsfesten den 4. september. Før var det tradisjon i laget å reise til Moss, men det er ei stund sidan 

sist no, det var vel difor so få reagerte på denne innbydinga. Mimmi hadde nett hatt stor dag (60 år), 

Carl Christian helsa frå laget og takka for alt ho hadde gjort og overrekte blomster. Øraker heldt 

takketale frå alle venene hennar i laget og overrekte eit stort tinfat med inskripsjon. Mimmi takka 

alle saman, og bad dei unge i laget bera arven vidare, og halda ut like lenge. Rundstykker, sjokolade 

og kaffi, var kveldens kost, og no ville dei gjerne røre på seg litt. Bergh spela opp til dans. Seinare på 

kvelden viste Øraker bilder frå Valdres, og det vart ei heil reis han tok oss med på og han fortalde 

mykje interesant.  Annemor (sign) 

Styremøte den 17. september i N. Br. gate. 

Tilstades var: Carl Christian, Mimmi, Roar, Annemor, Kolbjørn. 

I. Haustfesten 9. oktober (1965). Styret kom med framlegg om desse til festnemnd: Ellen Røste, Inger 

Skauby, Wencke Grenager, Ekrem, Olav Øraker, Per Skjellum. Ekrem skulle kalle inn til første møte. 

Skrivaren skulle ordne med saklista for årsmøte, så vi fekk den sendt saman med inbydinga til festen. 

II. Desse hadde meldt seg til ”Leikleiarkurset” i Bondeungdomslaget. Sidsel Eriksen, Sveinung Lund, 

Grethe Tanding, Wenche Grenager, Håkon Wiik. Formannen kom med framlegg at laget betalar 

halvparten av kursavgifta som her blir kr. 125,- tilsaman. Styret var samd i at laget skulle bevilga kr 

125,- til dette. Magnhild Winsrygg kunne ta rettleiinga i laget 2 og kanskje 3 månader framover - men 

for resten av sesongen var det tvilsomt, då ho hadde lova seg bort til anna arbeid. Tor Skauge kunne 

ta songøving måndag 27. sept. kl. 1915, og han hadde lova å koma dei måndager han var ledig. Bjørg 

Gundersen gifter seg 2. oktober. Øraker skulle ordne med presang. Det var kome brev frå Nils 

Nersten med helsing til alle i laget, og han kunnne fortelje at no var han gift, og budde utafor 

Arendal, og den som reiste forbi, var velkomen innom. Laget skal senda ei helsing nedover, ein 

tinvase med inskripsjon: ”Helsing frå Oslo Songdanslag”. Nils vilde stå som passiv medlem. Siste jobb 

var danseprogrammet for vinteren, om me ikkje hadde rettleiar, so kunne me iallfall setje opp eit 

rikeleg program. Formannen hadde tidlegare bede medlemene kome med sine ynskjer, og det viste 

seg at ”Horpa” skåra flest poeng, deretter kom ”Vilfar og Sylvklår”, men både Margit Hjukse, Nykken 

og Heiemo, Knut Liten og Sylvelin var med. So no får me sjå, me lyt ta ut ein del spesielle 

framsyningsdansar som det må tas hensyn til, og so får resten koma etter som tida er for det. Me 

rakk ikkje meir i kveld, kl. var 23.  Annemor (sign) 

Styremøte 7. oktober i N. Br. gate. 

Tilstades var: Carl Christian, Mimmi, Roar, Annemor. 



I. Laurdag 23/10 har me Storsalen, men det løner seg ikkje for oss å ha fest der, so Carl Christian 

skulle prøve å bytte den bort med Halli. Form. refererte eit skriv frå Noregs Ungdomslag der dei bed 

oss selje Juleheftet ”Bondens Jul 1965”. I eit anna skriv ber styret i Noregs Ungdomslag, ældre 

lagsfolk kring i landet om å bli med i ein vennering. Anten ein skal kalla det årspengar eller gåve er vel 

ikkje avgjerande. Dersom kvart lag får 10 personar til å gje kr. 25,- for året, ville det bli ei inntekt på 

over kr 200.000 til Landslaget. Form. skal referere nærare om dette på årsmøte. 

Teaterkveldar. Styret meiner at laget bør ha sin eigen teaterkveld, slik som før, elles har det lett for å 

gå oss forbi.  

På siste halvårsmøte kom det forslag frå Gustav at i tillegg til någjeldande paragraf 6, skal det føyes til 

et punkt B. Dette framlegget hadde Gustav sendt skriftleg til styret, og form. skulle levere det til 

nemnda som har med denne saka å gjera. Mimmi fortalde at 5 par hadde møtt opp i Ing. Hus laurdag 

2. oktober. Der var det også svenske folkedansarer, og framsyninga hadde gått riktig bra. Tryti var 

med som spelemann. Me lyt no få ei ordning med rettleidar i ringen. Magnhild lyt gi eit svar om ho 

kan fortsetje eller ikkje, for no glir det ut hjå oss, og det går ikkje. Kan vi få henne 1 time, t.d. til 

songdansen ville det vore god hjelp, og so har me Arild som har litt trening i rettleiing. Men då lyt me 

snu på det, ta musikkdansen først og songdansen til slutt, og det har sikkert ingen vondt av. Enno 

eingong vart Vang turen diskutert. Styret blir ikkje samd, og no får me høyre om det er nokon på 

årsmøte som har hug på ein diskusjon i denne saka.  Annemor. (sign) 

På måndag 11. okt. kunngjorde form. at Arild Degrum tar rettleiinga av musikkdansen frå kl. 20-21 

og Magnhild Winsrygg tar songdansen frå kl 21-22. Tor Skauge skal ha songøving med oss på den 

vanlege tida. Annemor (sign) 

(Kommentar: Innkallinga til årsmøtet 18. oktober 1965 er skrive på maskin, utsendt til medlemene 

og innlimt i møteboka.): 

Kjære medlem! Med dette kallar vi inn til årsmøte i Halli, Nordahl Brunsgt. 22, måndag 18. oktober kl. 

20.00. Saklista: 1. Opning. 2. Årsmelding. 3. Rekneskap. 4. Innkomne forslag. 5. Val.  6. Lovendring av 

§6. Saker som ein vil skal drøftast på årsmøtet, må vera komne til styret seinast 14 dagar føreåt. Med 

helsing Styret 

(Kommentar: Innkalling til Haustfesten 9. oktober 1965 er skriven på maskin, utsendt til 

medlemene, og innlimt): 

Kjære venner av OSLO SONGDANSLAG! Velkomne til Haustfest i Halli laurdag 9 oktober 1965 kl. 

19,00. Bordsæte kl. 19.15 presis. Einar Skjæraasen les eine dikt. Musikk ved Bolstad og Tryti. 

Festpengar kr. 10,00 for kvar. Alle som kan møter i bunad. Påmelding til: Ekrem tf. 683366 Øraker tf. 

285610 kon. 410080 snøggast råd og seinast onsdag 6. oktober. VEL MØTT! (Ta med ditt beste 

humør.) Helsing OSLO SONGDANSLAG. 

Haustfesten vår den 9. oktober 1965. 

Ca 65 var samla i Halli då formannen i festnemnda, Øraker helsa alle velkomen, og ei serleg helsing 

gav han til Einar Skjeraasen og kona, og me song ”Songdanslagets song”. Bordene var pynta i 

haustfargar, stilig samansetning av ljos, serviettar og blomster - og so maten då. Ja, her var det berre 

å forsyne seg av alle slaga, det var som mykje godt at magen vart mett, lenge før auga. Einar 

Skjæraasen gav oss ei uforgløymeleg stund saman med dikta sine på ekte Trysildialekt. Berre synd at 

musikken frå Storsalen trengde inn i kvar ein krok av Halli, men Skjæråsen greidde likevel å halda 

stillhet rundt oss med sine dikt. Det var synd at ikkje våre musikere var informert om songane våre, 



det hadde blitt so mykje meir fres og liv over det heile hadde musikken vore med, for det var litt 

tamt, og det heldt seg utover ei stund. Carl Christian takka festnemnda for godt arbeid, god mat, og 

me song til slutt: ”Det er laufallstid og lognt i alle lundar”. Etter all rydding tok dansen til, det skifte 

med leik og runddans, og bak sena strevde festnemnda med all maten som var att. Tilslutt fann dei ei 

god løysing! Dei kunne lodde ut 2 fat med pålegg som ikkje var rørd, og det vart gjort. Guri (K.) vant 

det eine og Østerhagen det andre, og so fortsette festen utover Tryti og Kåre          sytte for musikken. 

Det er ein ting som var leit! Formålet med haustfesten eller årsfesten er nettopp det å få samla alle 

dei ældre medlemer til ein hyggeleg kveld saman med dei unge, meir aktive. Den gongen Børresen 

tok opp dette for 3 år sidan, gjekk alle inn for den ideen, og me sender innbyding til festen, til alle, 

kvar einaste gong, men neimen om det er mange som kjem. Kan det gjerast på ein annan måte tru? 

Dominerer vi for mykje slik at dei ældre føler seg til overs og tislidesett. La oss tænkje dette grundig 

igjennom, kanskje vi kan finne ei løysing.  Annemor. (sign) 

Styremøte 14. okt. i N. Br. gate. det siste før årsmøte 18. okt. 

Carl Christian, Mimmi, Roar, Annemor og Sidsel møtte. Form. refererte ein del skriv, dei skulle 

refereres på årsmøte, dersom det vart tid til det. Festen i Halli laurdag 23/10. Ta den som vanleg 

folkedanskveld med Tryti og Kåre Limseth som spelemenn. Styret sette fram dette forslag til ny 

valnemnd: Ekrem, Bodil Loftsgarden, Inger Skauby, med Wencke Grenager som varamann. Annemor 

las referater frå styremøter og festar som vart godkjend av styret. Styret sette opp årsmeldinga, og 

det viste seg at det hadde vore ein travel sumar. Me småprata ein del mens me drakk ein kaffikopp, 

me skulle sett opp danseprogrammet i rekkefylgje, men ti det vart det for lite tid denne gongen.   

Annemor. (sign) 

(Kommentar: Rekneskapen for laget 1964/65 er innlimt i møteboka. Tap og vinning er på kr 8002,17  

og eiga er på kr 15.071,72.) 

Melding om leiken og arbeidet i laget i tida frå 26. april - 18. oktober 1965. 

I sumarhalvåret har laget hatt 72 framsyningar. Av desse er 58 dansa på Norsk Folkemuseum Bygdøy. 

35 for Båtservise i tida frå 20/5 - 27/8-65. 24 for rastauranten i Juli, August månad. 2 på 

friluftsteatret, den 27 Juni og 1. August. 2 på stemna til Oslo Fylkeslag, 30 mai inne og på 

friluftsteateret, der me dansa Aasm. Frægdegjeva. 5. framsyningar 17. mai. 9 par og Tryti spela, det 

var på Øvre og Nedre Vardåsen, Valler skole, Holmen skole og Blakstad sykehus.  

14. Juni dansa 9 par på Gardeballet, Trøen spela 

9. Juli dansa 5 par på Blindern for sommerstudentene, Bolstad spela 

2. oktober dansa 5 par i Ing. Hus saman med ein del svenske folkedansere  

22. mai Velhuset Movatn. 

I alt 72 framsyningar, fordelt på dei aktive medlemene i laget. 

Laget har hatt 8 øvingskveldar i Halli og ei ekstra øving. Einar Kristiansen var rettleiar frå Jul til 

sumarferien, Bolstad og Tryti spelemenn. Etter ferien har Magnhild Winsrygg vore rettleiar.Laget har 

hatt 2 kaffikveldar i Halli 24. mai og 30. august. 1 haustfest den 9. oktober, 3 folkedanskveldar i Halli 

(2/5 - 16/5 - 12/9) Ca 20 frå laget var på Movatn den 22 og 23 mari. 1 Teaterkveld. 

Arild Degrum var vår utsending til leikmøte på Leangkollen i pinsehelga 5-7 Juni og Grethe Tanding 

utsending på årsmøte til Noregs Ungdomslag i Vågå 25-26. Juni. Mimmi fyldte 60 år den 26. august. 

Bjørg Gundersen gifte seg 2. oktober, begge fekk gåvor frå ”Venner i Oslo Songdanslag”.  

Laget har no 69 betalande medlemer, 11 passive og 2 permiterte. Me har i dette halvåret fått 5 nye 



medlemer. Laget har motteke 54 skriv og rundskriv og sendt 8. Me har hatt 6 bokførde styremøte. 

Referater og årsmelding er opplesen og godkjendt på styremøte den 14. oktober 1965. 

Det noverande styre er : 18 oktober 1965. 

1 Formann Carl Christian Døvle, valgt 19. okt 64 

2. Nestformann Mimmi Pettersen, valgt 26 april 65 

3. kasserar Roar Ihlebæk, valgt 19. okt 64 

    skrivar Annemor, valgt 26 april 65. 

    styresmedlem Sidsel Eriksen (1/2 år) 26/4-65 for Gustav 

1. varamann Kolbjørn Røste ½ år 26/4-65 

2. varamann Rolf Børresen valgt 26 april 65 

representant for leikrådet Olav Øraker valgt 26. april 65 for 2 år. 

Bunadsjef Bodil Loftsgarden valgt 26 april 65 

Revisorer Ekrem valgt 19. okt 64 og Olav Øraker valgt 26/4 65 

Studieleiar Håkon Wiik valgt 26. april 65 

Materialforvalter Eddy Ekrem valgt 26 april 65 

Annemor Ove Knutsen (sign)  - Skrivar -  

(Forslag ti lovendring av §6 fremma på årsmøtet 18. oktober 1965, innlimt i møteboka. Det er det 

same som står litt lenger framme under halvårsmøtet i april. Hoppa over her.) 

 Aarsmøte i Oslo Songdanslag 18 oktober 1965. 

Ca 40 av lagets medlemer var møtt fram då formann Carl Christian (Døvle) ønsket alle velkomen, og 

me song: ”Dei vil alltid klaga og kyta”. Det var ingen merknader til sakslista. 

2. Annemor las årsmeldinga som vart godkjend utan særlege merknader. 

3. Rekneskapen vart lest av Roar (Ihlebæk). Etter et par opplysningar angående luter i Det norske 

teater, vart den godkjend.  

Me tok kaffipause som vart kvikt unnagjort, og gjekk over til 

4. punkt 4 Innkomne forslag. Holger kritiserte at saklista kom for seint til medlemene. Til det kunne 

me berre svara at på Terminlista vår står datoen for årsmøte, den som vil fremja eit eller anna kan 

sende det inn til styret i god tid. Carl Christian orienterte litt om stemna til Noregs Ungdomslag i 

Arendal og om Det 21. Nordiske folkedansstemne i Odense begge sumaren 1966, og om Leikmøte på 

Sørmarka i pinsehelga. 

So var det punkt 5. Lovendring. Sidsel Eriksen refererte og Olav Øraker ledet dette. Han leste opp den 

gamle paragrafen (6) og leste også opp Gustav’s forslag, som kom i tillegg som et punkt B. Det var 

også satt opp et forslag fra den nemnda som har arbeidet med dette. Paragraf 6. ”Styret har ansvar 

for samkomene i laget. På kaffikveldar og festar som laget skipar til skal det berre vera leik og gamal 

dans, med mindre årsmøtet for kvar gong bestemmer anna.” Dette var enstennig vedtatt av nemnda. 

Han spurte om Gustav hadde noen innvendinger om dette forslag. Gustav spurte om styret trakk sitt 

forslag tilbake og formannen svarte ja. Gustav hadde første innlegg. Han sa bl. annet, at han kunne 

ikke skjønne at dette var nødvendig, da laget hadde greidd seg bra i 43 år, så tydet det på dårlig 

tiltakslyst blant ungdommen. Hvis den nåværende paragraf 6 ble stående, ville han trekke sitt forslag 

tilbake, hvis ikke ville han la det stå. Det viste seg nå at vi hadde 3 framlegg, Styrets, Gustav’s tillegg 

og nemndas fremlegg. Wiik mente vi måtte drøfte paragrafen før vi gikk til avstemming. Eivind vil 

helst at paragraf 6 skal stå, og han kan ikke skjønne at laget er så dårlig stilt at vi må forandre 

paragrafene. Han mente vi skulle holde på nemndas forslag hvis det var nødvendig å forandre. Han 



kom med framlegg om avstemming på paragrafen som den er i dag. Ingvald ville at vi skulle sette de 

3 nye opp mot den gamle. Hans J. Fossum sa at det var vanlig praksis at den gamle paragrafen ble 

satt til avstemming. Formannen kom med en utgreiing om salleige. Han mente vi ikke kunne søke på 

salene så lenge vi ikke kunne vite om festene vi holdt ble et underskuddsforetagende. Det ble holdt 

avstemning.  Den som vil beholde den gamle paragrafen skulle stemme ja, de som vilde ha forandring 

stemte nei. 35 stemte ja 3 stemte nei 1 blank stemmer. Saken blir da at paragraf 6 ble stående. Sidsel 

(sign) 

Punkt 6 på saklista var Val på formann, kassastyrar, eit styremedlem, ein varamann for styret og ein 

revisor. Valnemnda bestod av: Olav Øraker, Bjørg Hvesser, Arild Dergrum. Øraker leia valet. 

Framlegg om attval på form. Carl Christian, forslag frå salen: Mange Østerhagen, Grethe Tanding, 

Håkon Wiik. Carl Christian fekk 14 røyster, Østerhagen 13 røyster, Håkon fekk 10 røyster og Grethe 

fekk 2 røyster. Det måtte omvalg til og Øraker kunngjorde: Dersom nokon får over halvparten av 

røystene er han valgt. Hvis ikkje må vi røyste om att millom dei 2 som får flest røyster. Ved omvalg 

var Carl Christian vald med 20 røyster, Øaterhagen fekk 19 røyster. 

Kassastyrar: Forslag om attval på Roar som vart vald med handklapp. 

1 styremedlem: Forslag om attval på Sidsel, forslag frå salen på Østerhagen og Eivind. Sidsel fekk 18 

røyster, Østerhagen 18 og Eivind 3. Ved omval vart Østerhagen vald med 23 røyster. 

Varamann til styret. Forslag om attval på Kolbjørn Røste som vart vald med handklapp. 

1 revisor, einstemmig attval på Ekrem. 

Forslag frå styret om ny valnemnd til april 1966. Ekrem, Bodil , Inger, varamann Wencke Grenager. 

Siste post var Ymse. Eivind bad om ordet. Det var Vangturen, og han ville først bera fram ei takk til 

Olav Wangenstein som hadde tatt so gjestfritt imot alle som var med, og det hadde vore ein gild tur. 

Diverre var ikkje Olav på Årsmøte. Eivind kom so inn på reiseutgiftene på turen, og han meinte at dei 

som var med fekk gjere opp seg i mellom. Skal laget belastas med utgifter til ein tur, må der ver ein 

lagstur som blir kunngjort slik at kven som vil kan vera med, og at ein då representerer laget. Carl 

Christian opplyste at det var Olav Wangenstein og Per Skjellum som hadde ordna turen, då han sjølv 

var på ferie, og at ikkje fleire kunne vera med enn det var plass til i private bilar. Eivind foreslo at 

utfigtene laut reknast ut pr bil og fordelast på dei som var med. Per Skjellum sa at det vart gjort. Han 

hadde køyrt om Vågå, og dei som var med i bilen hadde gjort opp for seg, og slik fekk det bli for dei 

andre og. Dei fleste var samde om at vart det ein lagstur seinare, so burde det gå gjenom styret og 

laget og la dei som ville vere med, få vera med, om dei ikkje skulle danse. Ein tur har so mange 

misjoner, ein blir godt kjend med kvarandre, ein får sjå andre skikkar og salar der ein kjem, og ei særs 

viktig oppgåve har dei som er med. Dei representerer laget sitt. Og laget består ikkje av berre 

framsyningsdansarer, der er medlemer som har dansa i ein mannsalder snart, og nye som enno har 

lang tid framfor seg, før dei er i den flokken som dansar til framsyning. Men derfor kan dei ha hug til 

å vera med på ein tur som laget steller til. Dette var siste innlegg om denne turen og møte slutta i 23 

tida. Annemor. (sign) 

Styret ser no slik ut. 

Formamann Carl Christian Døvle 18/10-65 

Nestformann Mimmi Pettersen 26/4-65 

kassastyrar Roar Ihlebæk 18/10-65 

skrivar Annemor 26/10-65 

styresmedlem Magne Østerhagen 18/10-65 

1. varamann Kolbjørn Røste 18/10-65 



2dre varamann Rolf Børresen 26/4-65 

Bunadsjef Bodil Loftsgarden 20/4-65 

Rvisorer Ekrem  18/10-65, Olav Øraker 26/4-65 

Studieleiar Håkon Wiik 26/4-65 

Materialforvalter Eddy Ekrem  26/4-65. 

Styremøte heme hjå Mimmi 2. november 65. 

Tilstades var: Carl Christian, Roar, Annemor, Mimmi, Østerhagen og Børresen. Formannen ønsket det 

nye styremedlemet Østerhagen og varamann Børresen velkomen i styret og vona på eit godt 

samarbeide. Saklista for møte: 1. Innkomne skriv 2. Oppsetting av øvingsprogram for 65 og 66. 3. 

Godkjenning av 3 nye medlemer. 4. innkjøp av songhefter. 

Formannen refrerte ein del skriv ang. V.M. på ski, frå 17-27 februar. Brev frå Leikarringen i B.U.L. om 

”Den Norske veka 1966”. Det var eit stort og omfattande program dei hadde sett opp. (Einstemmig 

godkjenning av 3 nye medlemer.) Me lyt få trykt opp innmeldingssjema det er berre nokre få att, sa 

form. Hilda Sætre har meldt seg inn som passiv medlem, ho har før vore aktiv medlem men har vore 

borte frå laget ei tid. Annemor og Mimmi skulle undersøkje om songhefter eller bøker, pris og 

innhald. Ekrem har bedt om ei framsyning i Hamar foreningen måndag 8 november. Den 27. 

november er det fest på Movatn og dei bed oss koma. Mimmi skulle kontakte Asbjørn (Sellereite) 

som no er formann for barneleikarringen der oppe. Formannen foreslår at Mange Østerhagen skal ta 

seg av Folkedanskveldane og føre lister over dei som er med å hjelper til. Østerhagen var villig til det. 

Me rakk ikkje å setje opp øvingsprogram, for kl. var no 23, og me slutta av møtet.  Annemor (sign) 

Styremøte i Nordal Brunsgt 18. november 1965. 

Tilstades var alle i styret og varamann Rolf Børresen. Måndag 15/11- var Magnhild Vinsrygg sjuk, 

Arild rettleia frå kl. 20-22. Form. refererte skriv frå Noregs Ungdomslag angående utlodninga av 

”Bokpakka” frå Noregs Boklag. Det får bli på Julemøte den 13. desember. Dei bed også om me vil 

prøve å selje Juleheftet ”Bondens Jul” og formannen skal bestille 10 hefter. 

Det er mange som har spurt etter Songdanslaget sitt merkje. Det er ein del som skal ha 5 og 10 års 

merkje også. Me har ingen på lager so Annemor skulle gå innom Tostrup for å høyre prisen og kor 

lang leveringstid der er på dei. Styret var enstemming om å bevilge kr. 50,- til Mimmi for dekning av 

telefonsamtaler og rikstelefon i sumar då ho var åleine om inkalling til framsyningane våre. Mimmi 

takka for det. På Julemøte 13 desember skulle jentene syte for underholdningen og gutane skulle 

ordne med mat, pynting og elles det som fylgjer med ein fest.  Annemor. (sign) 

Styremøte hjå Børresen 25/11-65. 

Tilstades var: Carl Christian, Mimmi, Roar, Annemor, Østerhagen og Rolf Børresen. 

1. Julemøte 13. desember. Østerhagen hadde vore på Gildevangen og dei bestemte seg no for 

betasuppe, flattbrød og øll. Den 13. er Luciadagen, so jentene var alt i gong med å øve på 

Luciasongen med Tor Skauge. Me hadde kjøpt 1 note, Luciakrans og ljos på lagets rekning. Nils 

Nersten gifta seg i haust og me sende ein tinnvase frå laget. Formannen refererte eit brev frå 

Leikarringen i Moss, der me får innbyding til Leikfesten deira den 11. desember. Prisen er kr. 8. og 

påmelding innan 4. desember. Dette skal kunngjerast måndag. Måndag 29. november har Oslo 

Fylkeslag bedt om å få låne Halli, me får Blåsalen i staden, og det er i orden frå styret si sida. Same 

kveld skal det vera diskusjonskveld i Storsalen, og styret vil at Øraker og Annemor skal gå dit. Møte 

var slutt 2230.  Annemor. (sign) 



Den 13. desember var Halli pynta til fest med Juletre, lys og glitter, aldri har me sett vakrare 

borddekorasjonar av levande blomster, men so hadde Ekrem vore på friing hjå si gode veninde i 

Syberg’s blomsterforretning. Karane viste at dei kunne sine ting, det var berre å setje seg til bords for 

oss jenter. Formannen helsa alle velkomen, og so kom Luciaopptoget med Bjørg Hvesser i spissen 

som Lucia, og med alle ternene etter. Songen lydde klår og rein, den var tostemmig, innøvd av Tor 

Skauge. Grethe las legenden om Lucia mens alle stod stille og lydde på. Etter dette serverte karane 

betasuppe, den smakte godt, me åt både vel og lenge. Tryti og Limseth syrgde for musikken, Eivind 

tok seg ein trall av og til, me song og åt og hadde det triveleg. Etter bordseta vart det rydda til dans 

og leik. Østerhagen hadde ei gjente frå Hedemarkslaget med seg, ho kunne både spela gitar og syngja 

visor, og laut frampå gong etter gong. Festen slutta kl. 23.30.  Annemor . (sign) 

Barnejuletrefesten måndag 3. jan. 1966. 

Ca 50 born kom til festen kl. 17, mange mammaer og pappaer var også med so det var ein stor flokk 

som starta gongen rundt Juletre. 3 av jentone frå Movatn stod for leker og sanger rundt tre, og Kari 

Nussle spela, og dei hadde det moro. Det var mange som venta svært på film, for det var det i fjor, 

men so greidde Leif opp med Lucia og terner, koret stod bak forhenget og song, og ungane syns det 

var veldig stas. Louise Lund var Lucia og Ekrem’s barnebarn og Ellens kusine var terner. Vi serverte 

nysteikte boller og Julebrød sjokolade, brus og coca, og jamen gjorde dei æra på maten, 250 boller 

forsvant før me fekk snudd oss. Me laut etterlyse ny sending med mat til vaksnefesten kl. 20. Leif var 

også Julenisse, han delte ut godteposar, prata med ungane, men so laut alle våre gjester frå Movatn 

gå, for dei skulle nå 10 på 8 toget. So i grunnen fekk barnefesten ein brå slutt, men dei var trøtte og 

fornøygde då dei gjekk, ”men lov oss film til næste Jul” var det siste me høyrde. 

Det er utruleg kor snart ein sal kan forandre seg når alle er med å hjelper til. Kl. 20 var det igjen pynta 

til fest. Mat hadde me også fått, Carl Christian var i bakeriet og samla saman det som var. Formannen 

helsa alle velkomen og bad oss so til bords. Me hadde fått ungdomsprest Lars Ofstad til å halda tale, 

og han fekk so ordet. Det var ein gild Juletale han heldt, og han takka Ellen Røste som hadde gjort so 

mange anstrengelser for å få tak i han. Etter bordseta gjekk me rundt Juletreet. Kari Nusle spela til 

Julesongane. Det var mange medlemer tilstades, og dei koste seg, både dei som var med i leik og 

dans, og dei som såg på. Festen slutta med songen: ”Å leva det er å elska”.  Annemor (sign) 

Styremøte 13. jan 1966. 

Tilstede var: Carl Christian Døvle, Mimmi, Roar, Magne Østerhagen, Kolbjørn og Børresen. 

1. Komité for jentekvelden den 28. febr. Mimmi og Annemor har fått styrets fullmakt til å ta ut de 

folk som de ønsker å ha med seg.  

Dagsorden: Innkomne skriv. Gokjendt innmeldingsjema frå Per Christian Fossum. Behandlet Storsalen 

den 6. februar. Carl Christian skal kontakte Oslo Fylkeslag slik at dei kan leie den ut til andre. 

Behandlet brev fra Rolf Børresen. (Kommentar: Det handskrive brevet er innlimt i møteboka her og 

lyder slik:) 

Til Oslo Songdanslag. Ærede styre! Undertegnede har til oppbevaring Bunaden etter Pelle, som aldrig 

kommer til å bli brukt og jeg vil derfor høre med styret om ikke laget kunne forære Hedemarkmuseet 

bunaden. Jeg har selv forært Folkemuseet min gamle bunad. Vil be styret behandle denne sak. 

Ærbødigst Rolf Børres. 

Styret godkjende enstemmig dette. Arild ville ikke ha betaling som rettleiar i ringen, men ville heller 

ha en gave, som minne fra denne tiden. Østerhagen. (sign) 



Måndag 17. Jan. (1966) kunngjorde formannen dette: 

1. Songundervisning kvar måndag frå kl. 22 og utover. Tor Skauge underviser. 

2. Den 29. Jan. er det fest i Bondeungdomslaget ”Noreg” i Drammen. Festen kostar kr. 8,- + 

reisepengar. ”Symra” skal setje opp buss, dei som vil fylgje kan melde seg på. Avreise frå Nordal 

Brunsgt. kl 18. Han refererte så ”Vedtekter for Leikrådet i Oslo Fylkeslag”. Før var det Olav Øraker 

som var med i Leikrådet, etter dei nye Vedtektene skal formannen vera med, men me skal ha ein 

varamann, og han foreslo Øraker som vart einstemmig vald. Melding frå Oslo Fylkeslag om 

teaterkveldar på Det Norske Teater og ”Chat Noir”. Felles teaterkveld for alle laga på Det Norske 

Teater onsdag 26. Jan. Stykker heiter, ”I hans stad”. Søndag 6. februar var det meininga å få til ein 

”bygdelagskveld” på ”Chat Noir”. Mimmi som er vår kontaktmann overtok dette, og håpet at riktig 

mange frå laget ville gå.  A. 

Den 29. Januar (1966) reiste 6 av medlemene våre til Drammen for å delta i festen til 

Bondeungdomslaget ”Noreg”. (Sidsel, Anne, Guri, Per, Olav og Harald). 

Styremøte 7. februar (1966). 

Tilstades var alle i styret og begge varamennene. Formannen refererte saklista for møtet. 1. 

Innkomne skriv. 2. Tur til Skarnes, 5. mars. 3. Aarsmelding til Oslo Fylkeslag innan 15. feb. 4. Ymse. 

Skriv frå Oslo Fylkeslag med innkalling til Arbeidsutvalsmøte 10 februar. Annemor skal gå då 

formannen er forhindra. Brev frå Noregs Ungdomslag om stemner til sumaren, og om Leikarbeidet i 

N.U. Leikmøtet skal vera på LO-skolen Sørmarka frå 28-30. mai. Opphaldet på Sørmarka kostar kr. 

110,- frå laurdag fyre middag til måndag etter middag. Det vil bli nytta reiseutjamning, slik at 

reisepengane vert eins for alle. I fjor var det ca kr. 110,- Innmelding til leikmøtet må vera kome til 

N.U. innan 18. mai. Laurdagskvelden er det hyggekveld, billettar kan tingast gjenom N.U. og kostar kr. 

7,50. Leiklærarkurset skal i år vera på Fosen folkehøgskule, Rissa i tida frå 30. juli til 14. august. 

Kursavgifta er kr 100,- reiseutjanming kr. 25,- Melding frå Leikarringen i B.U.L. om leikfesten i Folkets 

hus, laurdag 14. mars. Formannen hadde fått adresselister frå Symra og Sogn og Fjordaneringen, og 

formannen foreslår at me gjer det same, til dei, Kolbjørn skulle ordne dette. Formannen refererte frå 

første konstituerende leikrådsmøte onsdag 2 februar. Leikrådet består av: a. Leikrårgjevaren i Oslo 

Fylkeslag b. Ein frå styret i Oslo Fylkeslag c. Formann i Leikarringane d. Formenner i leiknemnda eller 

leikleiaren i dei lag som heldt kurs i folkedans. e. Formannen i Laget for Folkemusikk. Det vart valt eit 

arbeidsutval som består av: formann: Magnhild Westrheim, Marta Østerås Wik frå 

Trønderungdomen, Ingolf Toven frå Symra, Odd Karlberg frå Teleringen. Carl Christian var vald som 

næstformann difor fekk ikkje me nokon med i arbeidsutvalet, fordi det er berre formenner som er 

med. 

Den 3. mars skal alle ringene dansa på Sjølyst, det er Landbruksveka som heldt til i Messehallen. 

Songdanslaget skal danse: Det står ein friar uti garde, Bind deg ein blomekrans, 6 tur frå Namdalen. 

Som fanebærar foreslår styret Kolbjørn, som fanevakter Mimmi og Ruth, Flaggberar, Ellen Røste eller 

Mimmi Østerhagen. Solbakken folkehøgskule Skarnes spør om dei også i år kan få sjå ljosbilete frå 

Færøyane med eit kåseri til, slik som i fjor. Me ville be Grethe gjere dette. Tilslutt sette me opp 

årsmelding til Oslo Fylkeslag, det var litt av ein jobb, då dei i tillegg til utfyllte sjemaer også skulle ha 

ei melding om Leikarbeidet i arbeidsåret. Møte slutta kl. 23.  Annemor. (sign) 

Jentefesten 28. februar 1966. 

Bjørg opna festen med å hylle alle gutane som i kveld var våre gjester og baud so til bords. Jentene 

hadde mat med, og etter som det såg ut på alle fat, unte dei sine gutar godt, det var rikeleg med 



både smørbrød og kaker. Liv og Inger hadde ordna opp med songar, og alle song av hjartans lyst. 

Sidsel og Guri var på sena, og dei var ærlige både å sjå på og høyre på, særleg då dei song om sin 

”skjønneste ungdom”. Tryti underheldt med lyerslåttar - både ”Jølstrabruri” og ”Hei so dansa jenta 

mi”, var med. Men alle vart då mette og Arild takka pent for maten, og lova på vegne av resten av 

guteflokken at dei ville gjengjelde eingong seinare. Jentene regjerte resten av kvelden, og dei boltra 

seg av ”hjartans lyst”, det skifte mellom leik, leker og dans til kl. 23.30.  Annemor. (sign) 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive referat frå tur til Solbakken 5/3-1966, ved Liv Trøstheim.) 

Tur til Solbakken Folkehøyskole, Skarnes av Liv Trøstheim. 

Lørdag 5. mars hadde Songdanslaget sin årlige tur til Solbakken Folkehøyskole på Skarnes. Dette 

besøket er nå så å si blitt en tradisjon til gjensidig hygge for både skolen og Songdanslaget. Vi startet 

fra Nordahl Bruns gt. Kl. 1800 med buss. 26 stykker deltok. Vi kom forholdsvis presis av gårde og 

turen gikk greit. Riktignok ankom Songdanslagets medlemmer midt under underholdningen på 

Solbakken, men det var fordi man der hadde funnet å måtte fremskynde underholdningen på grunn 

av et temmelig stort program. Vi fikk imidlertid med oss 2. avdeling av konserten som operasanger 

Helge Birkeland holdt, og fikk også anledning til å delta i en ”opera”, bygget over eventyret om de tre 

bukkene bruse. Holger Lindel fikk til og med utdelt en av ”hovedrollene”. Etter konserten var det 

kaffepause, og vi fikk servert kaffe og kaker i skolens dagligstue og spiserom. Deretter var det 

Songdanslagets tur til å underholde. Framsyningen foregikk på scenen, og det ble vist et ganske 

omfattende program. Mimmi Pettersen var konfransier, og spillemann var for anledningen Gullik 

Kirkevoll. I dansen etterpå engasjerte Songdanslagets medlemmer og skolens og bygdas folk 

hverandre, og sangdanser, turdanser og gammel dans i det hele avløste hverandre. Grethe Tanding 

ledet sangdansen på en utmerket måte. Vi holdt ut nesten til festens slutt, men måtte så tenke på 

den lange reisen tilbake til Oslo. Det hadde i mellomtiden snedd noe og veiene var farlig glatte, men 

vi nådde byen uten uhell, måtte bare stoppe og yde ”førstehjelp”, d.v.s. dytte, et par biler vi møtte 

underveis. Vi var tilbake i Oslo ca. kl. 0200 og ble satt av på forskjellige plasser i byen, hvor man på 

letteste måte kunne ta seg hjem. 

Styremøte hjå Mimmi 24. mars. 

Alle i styret var tilstades, også Kolbjørn og Børresen. Børresen fortalde at han hadde levert bunaden 

til Pelle hjå Fylkesmann Frydenberg. Formannen refererte litt frå siste arbeidsutvalsmøte. Han kom 

med ein del opplysningar om namnet ”Oslo Fylkeslag” som skal takast opp på årsmøte til Oslo 

Fylkeslag 27. mars. Rolf Børresen og Annemor med Østerhagen som varamann er valde til å gå på 

årsmøte. Det var også et skriv frå Noregs Ungdomslag om Stemna i Odense, påmeldingsfristen var 

forlenga til 10. mai. Salleiga for hausten 66 og våren 1967 var sett opp av formannen og godkjendt av 

styret. Saklista for årsmøte 25. april må sendast ut til medlemene i god tid, og skrivaren skulle gjera 

dette. Me prata også om rettleiar til hausten då Arild har sagt nei. Annemor skulle ta ein tur til 

Anders Wik so for tida er på kontoret til N.U. Han er godkjend rettleiar, har framsyningsringen i B.U.L. 

og har også Håløygringen, det skulle såleis vera ein bra kar. Mimmi serverte sjokolade og smørbrød 

som smakte oss fortreffelig. Næste styremøte vart sett til torsdag 21. april, det siste før årsmøte.  

Annemor. (sign) 

Styremøte i N. Brunsgt torsdag 21. april, 

referert av Østehagen, då skrivaren ikkje kunne møte før seinere. Minni var også borte, men Carl 

Christian, Roar, Østerhagen, Kolbjørn og Børresen møtte kl. 20. Dagsorden: Rettleiar: Anders Vik skal 

reise frå Oslo, og Kolbjørn fikk i oppdrag å halde kontakten med Reidar Warme for rettleiing til 



høsten. Vi diskuterte Odenseturen, det var ein idé å gå sammen med Symra, vi skulle kontakte Symra 

så snart råd er. Vi snakket også om Bygdøydansen til sommeren, vi var inne på å ta bare 2 kvelder i 

uka, dette må legges frem på årsmøte. Fana vår: Styret ba Kolbjørn, Børresen og Østerhagen om å ta 

seg av den. Det må gjøres noe med den, mente Kolbjørn han hadde den tvilsomme jobben å fikse 

den opp til Bygdelagskvelden på Sjølyst den 3. mars. Vi må også få gravert på fatet som Bolstad fikk 

til 50 årsdagen av laget. Mandag 18 april var siste gangen Bolstad var hos oss, han reiser nå til 

Valdres, og vi får Tryti som spillemann isteden. Ellers småpratet vi litt over en kopp kaffi tilslutt. 

(Kommentar: Innlimt maskinskriven innkalling til halvårsmøte 25/4-1966:) 

Oslo Songdanslag. Kjære medlem!  

Med dette kallar vi inn til halvårsmøte i Halli, Nordahl Brunsgt. 22., måndag 25. april 1966 kl. 20.00 

Sakliste 1. Opning. 2. Årsmelding. 3. Rekneskap. 4. Innkomne forslag. 5. Val. 6. Ymse. Saker som ein 

vil skal dryftast på halvårsmøtet, må vera komne til styret seinast 18. april 1966. Med helsing Styret 

Melding om leiken og arbeidet i laget i tida frå 18 oktober 1965 til 25 april 1966. 

I vinterhalvåret har me hatt 8 framsyningar. I Hamarforeningen den 8. november der 10 par dansa og 

Bolstad spela. På Movatn den 27. november der Sørbråten barneleikarring stod for innbydinga. Ca 20 

var med og Tryti var spelemann. Per Otto Westbye bad 7 par danse for ei tilstelling der 11. februar på 

Fornebu. Der kom ingen spelemann. 4. Bjørg Hvesser bad 6 par danse på Lilleborg skole den 15 

februar Søren spela. 5. På Bygdelagskvelden den 3. mars som var arrangert i forbindelse med 

Landbruksveka på Sjølyst var 13 par med å dansa. 6. Til Skarnes reiste 26 av medlemene våre ein del 

dansa eindel var med for turen. Gullikk Kirkevoll spela. Det var den 5. mars. 7. Den 13 april bad Leif 

Lilleås 6 par til å dansa på innviinga av ”Barnas Hus” på Nesøya. Ingen spelemann. 8. Den 28 

november dansa 10 par på Lambertseter torg, det var opning av Juleutstillingen. Laget har hatt 17 

øvingskveldar i Halli og 1 i Blåsalen. Før Jul skulle Magnhild Winsrygg og Arild Degrum rettleida kvar 

sin time, men ofte laut Arild ta heile kvelden, fordi ikkje Magnhild rakk å koma tidsnokk. Etter Jul har 

Arild vore fast rettleiar og Bolstad, Tryti og Trøen har vore spelemenn. Tor Skauge hadde nokre 

songtimar med oss før Jul. 

 Laget har hatt 3 festar: Haustfest i Halli den 9 oktober (1965), Juletrefest i Halli den 3 Januar (1966) 

Jentefest i Halli den 28 februar (1966) 1 Julemøte i Halli den 13 desember, 2 kaffikveldar i Halli den 

30. august og 1. november (1965). 4 Folkedanskveldar i Halli, den 12/9 - 3/10 - 16/1 og 27/2. 1 tur til 

Skarnes, Solbakken folkehøgskole den 5. mars. 26 av lagets medlemer var med. 1 Teaterkveld på Det 

Norske Teater og 1 Bygdelagskveld på ”Chat Noir”. Laget hadde 2 utsendingar, Rolf Børresen og 

Magne Østerhagen til Oslo Fylkeslags årsmøte den 27. mars. Laila og Carl Christian gifte seg 6. 

november, Inger og Per gifte seg 2. april, begge ekteparene fikk gåver frå ”Vener i Oslo Songdanslag”. 

Laget har nå 74 betalande medlemer, 18 passive og 2 permiterte. Me har i dette halvåret fått 5 nye 

medlemer. Laget har motteke ca 40 skriv og rundskriv og sendt 10. Me har hatt 7 bokførde 

styremøter. Halvårsmeldinga er opplest og godkjendt av styret.  

Oslo 24. april 1966. Annemor (sign) skrivar  Carl Chr. Døvle (sign) formann. 

(Kommentar: Bak her er innlimt 4 takkekort frå 4 brudepar. I tillegg eit bilde med 8 barn i bunad 

utan tekst, kanskje Sørbråten barneleikarring?) 

Takk for gaven! Hanne Hvesser g. 26/4-67 

”Tusen takk for gaven. Laila og Carl Chr.” Laila og Carl Christian Døvle gift 6. November 1965 

”Takk for oppmerksonheten! Gunvor og Harald Moberg” 

”Oslo Songdanslag Hjarteleg takk for presangane og blomene Inger Marie og Per. 2. april 1966” 



Halvårsmøte i Oslo Songdanslag 25. april 1966. 

Ca 39 av lagets medlemer var møtt fram då formannen (Carl Christian Døvle) ønsket alle velkomen og 

me song : ”No livnar det i lundar”. Han leste opp saklista som ble godkjend utan merknad. 

1. Annemor les referater og Årsmelding som vart godkjend utan merknad. 

2. Roar les rekneskapsoversikt, som også vart godkjend utan merknad. 

3. Innkomne forslag: Ingen 

4. Val: Bodil tok over som leiar av valet og kom med forslag om attval på dei som no stod på val. Det 

var: 1 skrivar Annemor, 1 styresmedlem, Mimmi, 1 revisor Ekrem, 1 bunadsjef Bodil, 1 studieleiar 

Håkon, 2. varamann Kolbjørn, materialforvalter Ekrem. Alle vart vald med handklapp. Valnemnda 

som bestod av Bodil, Inger og Ekrem var også attvald med handklapp for næste årsmøte. Valet tok 3 

min, og slog fjoråret med heile 4 min. 

Siste post var: Ymse. Jamen var det ymse ting som vart diskutert under denne posten. Leikmøtet 

1966, blir på Sørmarka i tida 28-30. mai. Form. bad medlemene kome med forslag til utsending. Arild 

vart foreslått, og han var villig til å reise. Teaterkveld den 7 og 13. mai. Påmelding til Mimmi ei vike 

fyreåt. Form. refererte skriv frå N.U. om stemnene i sumar. Stemna i Arendal skal vera i tida 1.-3. Juli. 

Kvileleiren ved Århus i tida 4-7. Juli og Den 21. Nordiske Folkedansstemna i Odense i tida 7 - 10 Juli. 

Innmeldingsfristen er sett til 10. mai. Ekrem etterlyste dei nye medlemene i laget av dei 5 nye var 3 

på Årsmøtet. Om dansen for Båtservise på Bygdøy og om leikskeid i laget vart det ein livleg debatt. 

Først Bygdøydanen. Det første spørsmålet formannen kasta fram var: Kan vi greide å kjøre so hardt 

som i fjor eller er vi for trøtte? Kva meiner medlemene? Første svar kom frå Kolbjørn: Me veit ikkje 

om me får danse for Båtservise i sumar, og han var enig i det at medlemene kanskje var trøytte enno 

etter fjoråret, men likevel syns han at vi skal slå til med 4 par dersom me får dansen på Bygdøy. Arild 

tilbaud hjelp frå Enebakk Leikarring dersom laget hadde forlite dansarer sjølv, det same gjorde Lund 

frå Sørbråten Leikarring Movatn, skulle det ikkje då kunna gå? Kanskje desse to ringane kunne overta 

for Songdanlaget som no var so trøytte? Håkon meinte at skulle me koma nokon veg, laut me setja 

igong leikskeid, laget går jo attende istaden for framover! Dette forslaget fekk aplaus frå salen og der 

vart eit positivt ordskifte, og mange av medlemene var med i denne diskusjonen. Dei var samd om at 

nybegynnerskeidet laut setjast igong med eingong i haust og at det helst burde vera frå kl 19-20 og la 

dei så få prøve seg i ringen seinare på kvelden. Per Dugstad meinte me fekk gå inn for dette for fult, 

og meinte også at faste dansepar burde skilja lag for å hjelpa dei nye. Det vart ikkje so godt motatt, 

Carl Chr. meinte det var ikkje så godt det når ein var gift. Einar sakna ærgjerringhet i laget - ”ta et tak 

alle saman”! Og han anbefalte nybegynnerskeid om måndagen frå kl 19-20. Ekrem var frampå med 

eingong, og bad Einar om å vera rettleiar. Einar svara at det spørsmålet laut stå opent til det kom frå 

styret. Det kom mange forslag om skeid. Det kunne haldast onsdagen, lynkurs i 6 kveldar o.s.v. Per og 

Arild sette fra dette forslaget til avrøysting: Hurtig og godt nybegynnerskeid om måndagen frå 19-20, 

og at alle hjelper til dersom det trengst, og at dei nye får vera med på øvinga resten av kvelden. 

Einstemmig vedteke. Leif bar fram helsing frå ”Barnas Hus” på Nesøya med takk for framsyninga den 

13. april. 

Kolbjørn spør kva me skal gjera med Storsalen den 15. mai, då me ikkje skal ha moderne dans? Det 

utløyste ein hissig diskusjon igjen. Håkon fekk ordet først og han bad medlemene lese 

formåsparagrafen vår, og at moderne dans i laget vart nedstemt i fjor. Eivind støtta dette og Per 

Dugstad meinte det var tull å diskutere dette enno eingong. Einar bad om ordet, og han sa det er jo 

nyttelaust å diskutere eit problem som ikkje lar seg løyse, då eit lovbrigde før 15. mai ikkje er lovleg. 

Forandring av lovparagraf 6 har vore til avrøysting før, og medlemene har sjølv vald. Kolbjørn hevda 

at både formålet og lovparagrafen kan tolkast på fleire måtar, i det var det berre Børresen som var 



samd med han i, så saka fall bort av seg sjølv. Det var dei unge i laget som gav si støtte ved valg 

mellom gamal og moderne dans, dei viste at dei ville ha eit ord med i laget. Det var so vidt me hadde 

tid til ein kaffipause mellom diskusjonane. Møte slutta kl. 23. - Annemor (sign) - skrivar. 

Styret pr. 25. april 1966. 

1. formann Carl Christian Døvle, 18 okt 1965 

2. Kasserar Roar Ihlebæk, 18 okt 1965 

3. Skrivar Annemor 25 april 1966 

4. næstformann Mimmi Pettersen 25 april 1966 

5. styresmedlem Magne Østerhagen, 18 okt 1965 

bunadsjef Bodil Loftsgarden 25 ap. 66 

Studieleiar Håkon Wiik 25 ap. 66 

Materialforvaltar Ekrem, 25 ap. 66 

1. varamann Kolbjørn Røste  18 okt 65 

2. varamann Rolf Børresen 25 ap. 66 

1 revisor Ekrem 18 okt 65 

2 revisor Olav Øraker  25 ap. 66 

(Kommentar: Innlimt brev frå Hedemarkmuseet om innlevert bunad) 

HEDEMARKMUSEET  Hamar, 4. april 1966. Hr. Rolf Børresen Oslo Songdanslag OSLO På museets 

vegne takker jeg for den Hedemarks-bunad De har vært så elskværdig å overlate til oss. Gaven vil bli 

omtalt i museets årsmelding. Hedemarkmuseet og Domkirkeodden Hamar Rolf Frydenberg (sign) 

Styremøte hjå Mimmi 5. mai (1966). 

Alle styremedlemene var tilstades. Form. helsa alle velmøtt og refererte innkomne skriv. 

Den 23. mai er det arbeidsutvalsmøte, Carl Christian kan ikkje møte, Annemor skal gå i staden.  

17. mai. På siste leikrådsmøte møtte Rolf Børresen istaden for Carl Christian. Børresen hadde sendt 

oss referat frå møtet: 

Den 17. mai var det meininga at alle leikarringane skulde marsjere frå Nordal Brunsgt til slottet, og 

danse der ein ½ time frå kl. 9 - ½ 10. Nærare beskjed skulle sendast til ringane. 

Vi vil også i år spyrgja Båtservise om dei vil stille buss til disposisjon for rundreisa vår 17 mai. Valler 

har eigen leikarring nå, so dit skal me ikkje i år. Oslo Fylkeslag skipar til fest den 17. mai i alle salane i 

Nord. Brunsgt. Inngangspengar er kr. 15,- og billettar vert selde på kontoret frå 5. mai. Noregs 

Ungdomslag minner igjen om stemna si i Arendal og om samdansprogrammet. Det er Sandsverril, 

Jonsoktid og Vardevakt. Innmeldingane må vera inne før 15. mai og sendemannsfullmakt må vera 

inne før 15. Juni. Som utsending frå oss foreslår styret Liv Trøstheim. Per Chr. Fossum søkjer om 

permisjon då han går på skule og har ikkje høve til å møtepå øvingane. Styret innvilga søknaden. Den 

23. mai er siste samkome, og for å gjere det litt ekstra kos vil me be gjentene ta mat med seg, og 

gutane betaler kr 4,- Forslag om Tryti og Limseth til å spela og dei som har bunad bør ta den på seg. 

Tilslutt prata med litt om leikskeidet til hausten. Det var stemning for kurs frå kl. 7-8 måndagane og 

at me ville spyrgja Einar om han ville vera rettleiar. Carl Chr skulle gi beskjed til O.F. at me skulle ha 

Halli frå kl. 19 i haustsemesteret. Arild har vore rettleiar i laget dette året. Han sa ifrå om at han ville 

ikkje ha pengar, men heller ein ting som minne frå laget. Det var mange ting me kunna kjøpe, men å 

finne nett det som Arild lika var ikkje so liketil. Me skulle sjå etter kvar på vår kant. Møtet slutta kl. 

23. - Annemor (sign) - 



På øvinga 9. mai vart Liv Trøstheim vald som utsending til årsmøte i Arendal. 

(Kommentar: Innlimt innbydig til leikfest i Enebakk 14. mai 1966, handskrive brev.) 

Kjære leikvenner i Oslo Songdanslag! Enebakk Leikarring har den glede å innby dere til leikfest på 

Ingarbakke lørdag 14. mai kl 2000. Festen tar til med bevertning hvor det vil bli servert varm mat slik 

at vi kan ha noe å leike på utover i de små timer. Vi håper at så mange som mulig har anledning til å 

komme. Flere ringer er innbudt. Vi ser oss nødt ti å ta kr 10,- pr. person. Vi er takknemlig om dere til 

mandag 9/5 kan anslå hvor mange som kommer. Ingarbakke ligger like ved Enebakk hovedkirke. 

Vennlig hilsen Enebakk Leikarring. v/ Arild Degrum. 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive referat frå leikfesten i Enebakk, referert av Liv Trøstheim.) 

LEIKFEST I ENEBAKK 

Lørdag den 14. mai var Oslo Songdanslag innbudt til leikfest i Leikarringen i Enebakk. Foruten 

Songdanslaget var innbudt medlemmer fra leikarringene på Oslo Lærerskole og Ås samt fra Peer Gynt 

i Lillestrøm. Til sammen hadde det meldt seg ca. 130 stykker. Lærerskolen og Oslo Songdanslag 

hadde gått sammen om å leie buss fra Nordahl Bruns gt., hvorfra vi skulle starte kl. 19.00. En del 

hadde imidlertid foretrukket å kjøre private biler. Fra Songdanslaget møtte ca. 20 medlemmer. 

Menyen var lappskaus med mineralvann eller øl og med kaffe etterpå. Det var et hyggelig bordsete 

med sanger og korte taler, de siste mest i forbindelse med gaveoverrekkelser. Fra Songdanslaget 

mottok Arild Degrum på Enebakk Leikarrings vegne en lysestake. Etter maten ble salen ryddet og vi 

gikk opp til marsj. Det vekslet med sangdanser og musikkdanser utover kvelden og stemningen var 

meget høy. Kåre Limseth sørget for musikken på sitt trekkspill, assistert av en yngre trekkspiller fra 

stedet. Dessverre måtte Tryti trekke seg tilbake ganske snart p.g.a. sykdomsforfall. Musikken ble 

derfor kanskje en tanke tammere enn ventet, men dette klarte ikke å legge noen demper på 

stemningen. Det var fullt på dansegulvet helt til Arild ved 0230-tiden takket for fremmøtet og 

samværet. 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive referat frå 17. mai 1966, av Liv Trøstheim) 

17. mai 1966 - referat 

I strålende vær møttes medlemmer fra Oslo Songdanslag på Valkyrieplass kl. 10.30 for å reise rundt 

og danse forskjellige steder i Asker, tradisjonen tro. Følgende dansere møtte: Gunvor og Harald 

Mober, Marta og Arvid Andersen, Louise og Sveinung Lund, Mimmi og Magne Østerhagen, Ruth 

Aaarnes, Per Otto Westby, Liv Trøstheim, Roar Ihlebæk, Bjørg Kareliussen, Harald K, Edith Martinsen, 

Holger Lindel, Laila Stern og Liv Hedemark. Spillemann var Kåre Limseth. Først gikk turen til Vardåsen, 

hvor vi skulle møte kl. 11.00. Personalet og de oppegående pasienter var møtt opp ute på 

gårdsplassen, hvor vi danset. Ellers hadde en god del pasienter tatt plass i vinduene som vendte ut 

mot plassen. Også i år danset vi på den øvre avdelingen, denne gangen inne i en salong. Så gikk turen 

innover igjen, til Holmen skole. Her ble vi noe forsinket, og programmet av den grunn en del 

avkortet. Vi kom frem til Blakstad uten noen større forsinkelse. Her ble vi mottatt som gamle venner. 

Framsyningen gikk fort og greit, og etterpå var det bevertning med snitter og kaffe. Humøret var 

etter hvert kommet på topp og det ble en god del sang både ved bordet og i bussen hjemover. 

Programmet som var satt opp for dagen var følgende: No er dagen full av song, Det står ein friar uti 

garde, Bind deg ein blomekrans, Seksmannsril, Feiar m/vals, Ung Aaslaug, Hei huskom i hei, Aattetur i 

stor ring, Trolldans, Jonsoktid, Reinlender. 



Styremøte hos Mimmi for å gjere klar danslistene for Båtservise i Juni månad. 

På årsmøte i april kom Ekrem med forslag om å sende danselistene direkte til medlemene så kunne 

dei sjølv i ro og mak skrive seg på. Dette var gjort, og me skulle no gjere listene klar for trykking. Det 

var so mange dansepar som me aldri har hatt før, me hadde problem med å få alle med, me gjorde 

so godt me kunne. Første kveld på Bygdøy var 2. Juni. Me prata litt om avslutningen den 27. mai, det 

meste var klart, overrakselsen til Børre og Marta var i gode hender hjå Trygve Slettevold, presangen 

til Arild var kjøpt, det var berre gravering som mangla. Annemor. (sign) - skrivar - 

(Kommentar: Danselistene for dansing for Båtservise er innlimt i møteboka ei liste for juni og ei for 

juli/august. Vi skriv opp namna på alle som står oppført, og kor mange gonger dei dansa.) 

Astrid Vøllo (2), Mimmi Østerhagen (11), Guri Kareliussen (3), Ruth Aarnes (10), Marit Hilmersen (7), 

Astri Hemsen (5), Laila Stern (7), Louise Lund (12), Martha Andersen (9), Anne Major (8), Wenche 

Grenager (5), Liv Trøstheim (8), Laila Døvle (1), Bodil Loftsgarden (7), Anne Sellereite (7), Gull 

Johannesen (2), Randi Steen (5), Sidsel Weng (2), Sissel Steen (5), Mimmi Pettersen (1), Gunvor 

Moberg (4), Grethe Tanding (4), Inger Dugstad (reserve), Inger Johanne Holm (3), Ingeborg Gytri (3), 

Magne Østerhagen (16), Per Otto Westby (10), Harald Kjøde (13), Arild Degrum (11), Per Kr. Fossum 

(5), Sveinung Lund (12), Eddy Ekrem (7), Arvid Andersen (9), Carl Chr, Døvle (3), Eivind Loftsgarden 

(7), Asbjørn Sellereite (6), Håkon Wiik (7), Svein Hilmersen (5), Hans Jacob Fossum (6), Ivar Vambesett 

(6), Harald Moberg (4), Roar Ihlebæk (3).   

Kommentar: Det er 8 av desse som har adresse Enebakk, 4 jenter og 4 gutar. Til saman var det 39 

dansarar som var i aksjon. 

Kaffekvelden 23. mai. 

Der er moro å lage til fest i mai månad, det er vår med grøn mark og skog, sola skiner, blåveisen 

blømer og alle er i godt humør. Vinterens myrke tid er forbi og ferieforventninger ulmer inni nokon 

kvar. Mesteparten av flokken skal gjere sin insats på Bygdøy for å skaffe pengar i kassa, men ingen 

sure mine for det. Strålende blide møter dei opp for enno eingong å hjelpe til med å lage det hyggelig 

i Halli. Jentene hadde mat med og som vanleg vart det nokk og helst litt meir enn nokk. Me pynta og 

koste oss, me syns sjølv at det såg supert ut, og det var det viktigste at me var nøgde sjølv. 

Medlemene møtte i god tid, og snart summa det av prat og lått, og det var tid til å setje seg til bords, 

og det vart fullsett ved alle bord. Formannen helsa alle velkomen og me song vårsongen: ”No livnar 

det i lundar”. Etter ei stund gjekk seneteppe til side og der stod Ingeborg Nygaard i sin finaste stas. I 

få velvalde ord takka ho Marta og Rolf Børresen for trufast arbeid gjenom 40 år og overrekte dei 

Songdanslagets vev. Den var no i fin stand og klar for Marta som berre kunne setje seg til å veve. 

Marta vart først mållaus, ho såg ut som ho ikkje skyna noko ting, dei som såg godt på Børre, såg han 

blinka vekk ei tåre. Men Marta kom snart til hektene og ho takka glad for den uventa gåva. Den 

næste som skulle ha si velfortente takk var rettleiaren vår, han Arild. Carl Christian gjorde dette og 

overrakte han 2 - 2 arma ljosestakar av sylv, og festlyden gav tilkjenne med klapping at han hadde 

vore populær i ringen. Etter bordseta vart salen rydda og me dansa etter Limseth’s, Trøen og 

Skogen’s lystige musikk. Leika gjorde me og hadde det morro. Klokka 2330 tok alle saman og song: ”Aa 

leva det er å elska”.  Annnemor (sign) - skrivar - 

Til Bygdøystemna 5. Juni hadde Songdanslaget sett opp ”Vardevakt” som særdans til stemna. På 

grunn av været den 5. Juni vart det ikkje greie på nokon ting. Me skulle danse i Numedalstunet men 

der var det berre sørpe. Når programmet på Friluftsteateret tok til kl. 17 var det opphald, men det 

varde ikkje lenge, ikkje so lenge at me fekk dansa iallfall. Det heile vart avlyst på grunn av regn. Ingen 



av våre deltok i Kappdansen den 4. Juni 1966. 

(Kommentar: Rundskrivet frå Oslo Fylkeslag av 1/6-1966 til Leikarringen i BUL, Oslo Songdanslag, 

Symra og Sogn og Fjordaneringen er innlimt i møteboka.  Her står det at kvar av dei fire ringane skulle 

danse to gonger på Friluftsteateret. Oslo Songdanlag skulle danse 17/7 og 14/8. Ringane må stille 

med minst 8 par kvar og spelemann. For kvar framsyning er honoraret avtala til kr 300,- og dei 

foreslår t.d. kr 50,- av dei til spelemannen. Det står også at Kappdansen er på Friluftsteateret laurdag 

4/6 kl 18.30, og kvar dei ulike ringar og lag skal danse under Bygdøystemnet søndag den 5/6.  

Songdanslaget skal danse i Numedalstunet, og samdansen er ”Bendik og Aarolilja”.) 

(I møteboka er innlimt ein handskriven melding frå Leikarringen i Moss om leikfest 1/10 1966.) 

Leikarringen i Moss. Moss den 7/6 - 66. Gode leikvenner. Vi har tenkt å innby dere til stor leikfest 

lørdag 1. oktober 1966. Vi kommer naturligvis med offisiell innbydelse til høsten, men vil allerede nå 

gjøre dere oppmerksom på datoen, slik at dere reserverer denne helga til Mosse-tur. God sommer og 

vel møtt til høsten. Leikarringen i Moss Leif Olsson (sign) 

Styremøte hos Mimmi 14. Juni 1966. Tilstede var Mimmi, Carl Christian, Kolbjørn og Magne 

Østerhagen. Carl Christian refererte skrivet frå Leikrådet om søndagsdansingen på Friluftsteateret på 

Bygdøy. Ringene er ansvarlige for dei framsyningane dei er tildelte. Dei må syte for spelmann og at 

det møter mange nok par (minst 8). Det er avtala eit honorar på kr. 300,- for kvar framsyning. Ringen 

må då betale spelmannen, t.d. kr 50,-. Leikarringen i Moss har sendt oss et hyggelig brev. Les brevet. 

Oppsetting av danselistene for Juli og August. Mimmi Østerhagen var med og hun ble satt til å skrive. 

Da vi hadde jobbet hardt med listene en stund, serverte Mimmi smørbrød og sjokolade som smakte 

fortreffelig. Møtet ble avsluttet kl. 23.30. Magne Østerhagen (sign) 

På Noregs Ungdomslags stemna i Arendal frå 1. - 3. Juli deltok 8 av våre medlemer og 14 reiste til 

Det 21. Nordiske Folkedansstemna i Odense i tida frå 7. - 10. Juli. 

Tur til Marta og Rolf Børresen helga 20-21 aug. referert av Liv Trøstheim. 

(Kommentar: Referatet til Liv Trøstheim er skrive på maskin og limt inn i møteboka:) 

TUR TIL BØRRESEN, TØRBERGET Også i år kom det invitasjon fra Marta og Rolf Børresen til Oslo 

Songdanslag til et besøk på Tørberget, Tangen. Lørdag den 20. august kjørte to biler fra Oslo, og disse 

6 var turens deltagere: Mimmi Pettersen, Holger Lindell, Mimmi og Magne Østerhagen, Ruth Aarnes 

og Liv Trøstheim. Ved grinda ble vi møtt av Børresen, som gjestfritt satte denne på vidt gap. Dette ble 

innledningen til en gjennomført hyggelig og fredelig helg på Tørberget, med innekos lørdagskvelden 

mens søndagen hovedsakelig ble tilbragt ute i strålende vær. 

Det første styremøte etter ferien den 23 aug. var vi samla hos Østerhagen. Alle møtte unntatt Roar, 

som ikkje var i byen. Einar var også innkalt, han hadde lova å vera rettleiar for ringen, og det var 

danseprogrammet som var første punkt på saklista. Me tok boka for oss, og som vanleg vart det ei 

lang liste, det var so mange me gjerne ville danse og helst ville me ha litt nytt på programmet. Einar 

skulle setje dansane opp i den rekkefylgje han ville rettleia etter. Deretter var det terminlista for 

haust og vårsemestret som skulle gjerast klar for trykking. Østerhagen hadde satt opp forslag og me 

diskuterte litt fram og tilbake. Kor mange kaffikveldar og kor mange øvingskveldar? Ein del av styret 

ser det slik at kaffikveldane binder lagsflokken saman der medlemene får danse og more seg, og 

meiner difor at ein kveld i månaden høver bra. Andre i styret meiner at ein kaffekveld forpliktar til 

noko meir enn berre å danse. Det er betre å ha ein kosekveld kvar 6. vika med litt program av 

forskjellig slag, der medlemene føler at det er gjort noko for at kvelden skal bli hyggelig, ikkje berre 



for dei som kan svinge seg i dansen uten stans, men også for dei som av ein eller annan grunn må 

sitje roleg heile kvelden. Dette siste året har med prøvd å gjera det so godt me kunne. Me bøygde oss 

for kvarandre og terminlista vart bra til slutt. Kaffikvelden den 29. aug. vart planlagt. Me var lova 

prolog av Liv, opplesing av Øraker, lyarslåttar av Tryti, so det teikna bra for den kvelden. Og elles vart 

arbeidet fordelt på oss alle, Carl Chr. skulle til skogs etter bordpynten, Annemor på torget for å 

handle billeg pynt. So til maten. Mimmi skulle skaffe mat til vegars, og Østerhagen hev jo bil, han plar 

køyre i rute når me har noko fore i Nordal Brunsgt. Annemor hadde bestilt 20 lagsmerkje hjå 

Torstrup, dei kostar nå kr. 20,- pr. stk. Østerhagen hadde henta dei og desse hadde kjøpt merkje: 

Anne Major, Guri, Louise og Sveinung, Mimmi og Magne Østerhagen, Gunnvor og Harald Moberg, 

Arvid Andersen og Harald Kjøde. Dette var siste post på saklista og no serverte Mimmi Østerhagen 

kaffe, smørbrød og vafler med masse rømme til. Me var ferdig kl. 23. Annemor (sign) - Skrivar - 

(Kommentar: Innlimt maskinskriven invitasjon til kaffikveld 29/8- 1966.) 

OSLO SONGDANSLAG Kaffekveld Vi ønsker alle velkommen tilbake etter en deilig sommer. Nå er 

høsten like rundt hjørnet, og vi starter opp med en kaffekveld mandag 29. august kl. 19.30 i Halli. 

Tryti og Limseth spiller opp til leik og dans. Vi har vært heldig med rettleidar i vinter, da vi har fått 

Einar Kristiansen. Vel møtt i bunad. Oslo, 18. august 1966 Styret 

(Kommentar: Maskinskrive reterat frå kaffekvelden 29/8-66 referert av Liv Trøstheim.) 

Kaffekveld i Songdanslaget 29/8-66. Mandag den 29. august var Songdanslagets medlemmer samlet 

for første gang etter sommerferien. Vi startet med en kaffekveld og fremmøtet var bra, over 50 

stykker var mødt frem. De fleste var medlemmer, men også noen nykommere hadde funnet veien til 

Halli. Ved langbordene, som var pyntet med lyng og bær, fikk vi servert kaffe og pariserloff. 

Formannen ønsket velkommen og Liv Trøstheim leste en liten prolog. Kveldens underholdning sørget 

Olav Øraker for ved å lese en del dikt av Skjæråsen og Rudolf Nilsen. Einar Kristiansen, som jo skal 

være rettleder for ringen i året som kommer, refererte en liste over de danser som var satt opp på 

programmet for vinteren. Listen var ganske omfattende, og ga løfte om både interessante og ganske 

krevende oppgaver for danserne. Etter bordsetet gikk dansen, som vanlig. Først hadde vi en avdeling 

med sangdanser, men gikk så over til gammel dans til tonene av Limsets trekkspill. L.T. (sign) 

(Kommentar: Maskinskriven prolog som Liv Trøstheim hadde på Kaffikvelden 29/8-1966.) 

God kveld! Vel møtt!  

Nei takk for sist!  

Så hyggeleg å sjå deg att!  

Slik lyder det på alle hold  

når Songdanslagets glade flokk  

forsamles her til kaffekveld.  

 I sommer var vi spredet omkring. 

 Man møttes kanskje i en ring -  

på Bygdø eller Odense.  

I Arendal du kanskje var?  

En hyttetur i ny og ne?  

Men aldri var jo alle med  

som i Halli her i kveld.  



Du gode, gamle Songdanlag  

er evigung som aldri før.  

Her bobler, syder, skravles vekk.  

De gamle - unge, felles trekk:  

En hobby som er sunn og artig  

for gammeldansen er det fart i.  

Og sangen gjaller gjennom luften.  

Her skal ei spares mer på pusten,  

for sangerne er dus med visa.  

Og alle vi som samles her  

i Songdanslagets store flokk -  

vi møter Falkvor Lomansson  

og alle andre sagnfigurer  

som gjennom sangen her i ringen 

 vil knytte tradisjonens bånd.  

For disse velkjente personer  

som lever enn i visers toner, 

 ord og rytme, manes frem  

i dansen. - Jo, vi kjenner dem  

som trofaste og gamle venner. 

 I vinter vet vi vi vil treffe  

nye helter, nye typer, 

 like vel som nye krefter, -  

kamerater her i laget. 

 Og så vil vi bare håpe  

at de ferske også finner  

tonen, ånden, som er ganske spesiell  

for vårt samvær her i Halli.  

Einar kjenner den, det vet vi.  

Han har prøvet kårne før. 

 Hørt på maken ……  

Skravler vi? - Nei, la oss gi  

ham en sjanse til å lære  

fra seg steg og melodi.  

La så kveldens ønske være:  

Måtte lysten til å lære,  

til å øve aktivt med,  

være like sterk hver mandag!  

Den som møter frem får se.   

L.T.  

Prolog til kaffekvelden den 29. aug. 1966 skrevet av Liv Trøstheim. 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive danseprogram for 1966/1967.) 

Danseprogram for 1966/1967. Oslo Songdanslag. Rettleiar Einar Kristiansen. 

1 Opp på fjellet 2 Håvard Hedde 3 Bind deg ein blomekrans 4 Stolt Gudmund og Signeliti 5 Aka på 



isen håle 6 Pål sine høner 7 Ung Åslaug 8 Haugebonden 9 Vesle jenta mi 10 Margit Jukse 11 Jonsoktid 

12 På Vossevangen 13 Bendik og Årolilja 14 Eg gjekk meg opp 15 Trolldans 16 Åsmund Fregdegjeva 

17 I kveld er eg gla 18 Småsporven 19 Horpa 20 Å det var vesle Åslaug 21 Nykken og Heiemo 22 

Nordlandsvisa 23 Vardevakt 24 Budeivise 25 Eg rodde meg ut 26 Fram dansar ein haugkall 27 Falkvor 

Lomansson 28 No er dagen full av song 29 Ola Glomstulen 30 Heilag Olav 31 Hei huskom i hei 32 I 

stekkja nedsnøa 33 Å kjære Ola 34 Vesle Kari vår Astri mi Astri Vesle lerka Eg veit ei lita jente 

Fjukande skyer Flaumen går Liti Kjersti Mitt bu min heim Terningspelet Skreddarsveinen Ormen 

Lange  

1. Åttetur m/mylne 2 firetur frå Romerike 3 Klappdans 4 Fandango frå Austlandet 5 Seksmannsril 6 

Tretur frå Fana 7 Åttepardansen 8 Reinlender 9 Sekstur 1 10 Feiar m/vals 11 Eikerril 12 Figaro der alle 

dansar 13 Tretur frå Hordaland 14 Sandsvær-riil 15 Seierstadhoppsa 16 Oppdalsril 17 Krossadans 

m/tre Pols 

Styremøte i Nord. Brunsgt. 20 sept. 1966. 

Tilstades var: Carl Christian, Roar, Østerhagen, Kolbjørn og Annemor.  

Første sak var festen 15. oktober og styret sette opp desse til festnemnd: Ingeborg Gytri, Inger 

Johanne, Grethe Tanding, Hans Jacob Fossum, Einar Kristiansen og Per Dugstad. Mimmi og Annemor 

skulle møte frå styret, då ingen av karane hadde tid. Leikarringane frå Enebakk og Sørbråten, Movatn 

skal innbes. 

Innkomne skriv: Guri søkjer om permisjon for 1966-67 då ho skal gå på Solbakken folkehøgskule. 

Sidsel søkjer om passivt medlemskap inntil vidare. Begge søknadene ble innvilga. Innkalling til 

arbeidsutvalsmøte fredag 23/9. Carl Christian kan ikkje møte. Roar skal gå i staden. Det er drøfting av 

1. saklista til ekstra årsmøte i Oslo Fylkeslag 18 oktober og drøfting av forslag til 2 Namnebyte. Skriv 

frå Oslo Fylkeslag som har fastsett nye prisar for salane i Nord. Brunsgt. Prisane gjeld frå 1. 

september 1966. Storsalen: Kvardagar kr. 120,- Laurdagar kr 360,- + politivakt kr. 65,- Søndagar kr. 

190,-  Halli: Kvardagar kr 95,- Laurdagar kr. 230,- + politiv. 40,- Søndagar kr. 190,- Blåsalen: Kvardagar 

kr 55,- Laurdagar kr 100,- Søndagar kr 80,- Som tidlegare skal det betalast laurdagsprisar for 

Juletrefestar når salen blir teken i bruk før kl. 19.00 Det skal betalast søndagprisar for 2. påskedag 2. 

pinsedag og Jonsokaftan. Årsmøte skal vera 17 oktober og skrivaren må sende inn saklista og få den 

ut i god tid til medlemene. Terminlistene må hentast hjå Warme før måndag. Ingen har medlt seg til 

Leikfesten i Moss den 1. oktober, Carl Christian vil skrive eit brev til ringen i Moss. Frå Hordalaget var 

det brev med Tilbod om program. Det er spelstykkje ”Kallane i Oledalen” av Sigurd Lybeck. Speltida 

er ca 1 time og prisen er sett til kr. 100,-. Det kan kanskje vera noko for oss det. Tilslutt prata me litt 

om løna til rettleiarer og spelmann i ringen vår. Vi var enig om at vi burde få det bestemt for Einar, 

Arild og Tryti. Annemor. (sign) Skrivar.  Håkon reiste til Moss på Leikfesten den 1 oktober. 

(Kommentar: Maskinskriven innkalling til halvårsmøte 17/10-1966, innlimt i møteboka.) sendt 26 

sept 1966 

Kjære medlem! Med dette kallar vi inn til halvårsmøte i Halli, Nordahl Brunsgt. 22, måndag 17. 

oktober kl. 20.00. SAKLISTE: 1. Åpning. 2. Referat og halvårsmelding. 3. Rekneskap. 4. Innkome 

forslag. 5. Val. 6. Ymse. Saker som ein vil skal drøftast på halvårsmøtet, må vera kome til styret 

seinast måndag 10. oktober. 

Kommentar: Også innlimt ”Agdagnskort for leikarringens øvingar 1966 - 1967, med terminliste. 

(Kommentar: Innlimt handskriven innbyding med teikning til haustfest 15. oktober 1966) 

Kjære lagsmedlem Vi ønsker deg vekommen til høstfest i Halli lørdag den 15 oktober kl. 1930. Det blir 



leik, sang, dans og slåtter. Musikk ved Tryti og Limseth. BORDSETE Prisen er 10 kr. Møt i bunad hvis 

du har, da får vi rette feststemning. Det er bindende påmelding innen mandag 10 oktober. Ring 

Mimmi Pettersen: privat 370650 - butikk 375132 eller Ingeborg Gytri: privat 371429 hilsen 

festnemnda Ingeborg Gytri, Inger Johanne Holm, Grethe Tanding, Mimmi Annemor (frå styret) Einar 

Kristiansen, Hans Jacob Fossum, Per Dugstad. 

Styremøte 14. okt, det siste før årsmøtet. 

Formannen refererte innkomne skriv. Det som hadde interesse for laget skulle formannen referere 

på årsmøtet måndag. Ingvald Hegland og Edith Martinsen takkar pr. brev for blomster og besøk frå 

laget. Utsendingar til det ekstra årsmøtet i Oslo Fylkeslag tysdag 18. okt. må veljast på årsmøtet vårt 

måndag. Styret foreslår at Mange Østerhagen skal få kr. 75,- i telefonpengar. Han har hatt ekstra 

mykje ringing denne sumaren. Annemor og Mimmi deler dei kr. 75,- som er bevilga i årleg sum for 

telefon og andre små utgifter. Me har fått 6 nye medlemer i haust som alle vart godkjende av styret. 

Annemor (sign) 

(Kommentar: Innlimt eit handskrive referat av haustfesten 15/10-1966, skrive av Anne Major.) 

Høstfest i Halli 15. oktober 1966. 

Ved ½ 8 tida hadde mange glade, festkledde lagsmedlemmer funnet veien til Nordahl Bruns gt. 22 

der vi i dag har vår høstfest. Mimmi sto på toppen av trappen og ønsket alle velkomne på vegne av 

festkomiteen, men ennå fikk vi vente litt før dørene inn til salen ble åpnet, og vi fikk se hva 

festkomiteen hadde vært så ivrig opptatt av. Salen var pyntet i høstfarger, og den hadde fått det 

riktige festpreget. Vi gikk til bords og Carl Christian leste en prolog og overlot så ordet til Einar som 

ledet bordsetet. Bordene var pyntet med oppsatser i høstfarger, og bordekningen var original idet 

hver fikk sitt flybrett. Menyen var skinke og tunge m/erter, asparges og potetsalat og multekake med 

krem til kaffen. Kveldens kunstneriske innslag sto Per-Otto for. Han sang en del sanger for oss 

akkompagnert av Bjørn Strandvold. Etter bordsete ble gulvet ryddet og Børre og Marta gikk opp 

marsjen. Vi danset en del sangdanser før Tryti og Limseth slapp til. Da vi alle var blitt varme og slitne 

satt vi ned litt og Per Dugstad viste lysbilder og fortalte fra Englandsturen i sommer der noen par fra 

ringen var med. Arild var forsanger og nå ble det stordans, men da vi ikke orket mer trakk vi ut i stor 

ring og danset noen songdanser. Vi danset ennå mer, men klokka begynte å bli mange, så Tryti og 

Limseth avsluttet m ed en vals. Til slutt tok alle i en stor ring og sang ”Å leva der er å elska”. Jeg vil si 

festkomiteen hjertelig takk for en flott fest.   Anne Major (sign) 

Melding om leiken i sumarhalvåret 1966 

Laget har hatt 60 framsyningar fordelt på dei aktive medlemene i laget + dansere frå Enebakk 

Leikarring. Av desse er, 55 dansa på Bygdøy, 33 for Båtservise, 20 for restauranten, 2 på 

Friluftsteatret, fordelt på Juni, Juli og August. 4 framsyningar 17 mai, som er referert lengre framme i 

boka. 1 i Samfundssalen den 24. aug. der Oslo Fylkeslag står for tilskipinga. 1 for Ellen Charlotte’s 

danseskole den 16 okt. Vi har hadd 9 øvingskveldar i Halli, Arild Degrum har vore rettleidar før ferien 

og no har me Einar Kristiansen. Jon Tryti er spelmannen vår. Laget har også hatt 2 folkedanskveldar 

og 1 teaterkveld. Me har no 70 betalande medlemer, 10 passive og 1 permitert, og 6 nye medlemer. 

Laget har fått 60 brev og rundskriv og sendt 8 rundskriv. Styret har hatt 6 bokførde styremøter som 

er opplesne og godkjende av styret. 

Oslo 17. okt. 1966 Annemor (sign) Skrivar. 



Årsmøte i Oslo Songdanslag 17 oktober 1966. 

Ca. 40 lagsfolk var samla då formann Carl Christian Døvle helsa velmøtt og me song: ”Dei vil alltid 

klaga og kyta”. 

1. Saklista for møtet vart opplesen og godkjend. 

2. Referat og årsmelding v/skrivaren, (Annemor). Med tilføyelse at det var Enebakk Leikarring som 

hadde vore med på Bygdøy i sumar, ikkje medlemer av laget, vart årsmeldinga godkjend. 

3. Rekneskapen v/kasseraren (Roar Ihlebæk) vart godkjend etter eit par merknader. 

4. Val på: 1. formann 2. kasserar. 3. 1 styremedlem. 4. 1. varamann for styret. 5. Revisor. Ekrem som 

formann i valnemnda overtok nå. 

1. Som ny formann etter Carl Christian hadde dei ikkje fått nokon til å ta den jobben. Ekrem bad om 

forslag frå salen, og dei kom i mengder. Per Dugstad, Hans Jacob, Bjørg Hvesser, Kalle, Per Otto, 

Einar, Olav Øraker. Alle hadde sjølsagt ein gyldig grunn for å sleppe fri. Per reiste for mykje. Bjørg 

hadde same kveld meldt passivt medlemskap fordi ho skulle ha barn. Kalle var so altfor sjelden i 

byen. Per Otto var heilt mållaus, tenk å bli tilbydd ein slik jobb, men han lova ingen ting. Einar var 

rettleiar, det var grunn nokk. Hans Jacob ville ha like for like, nei er likt for alle. Han hadde ikkje 

telefon privat, og på jobben var det vanskeleg å finne han. Så var det Øraker att, om 3 år skulle han 

flytte tippeselskapet til Hamar men det var so lenge til at han hadde god tid til å vera formann, ei lita 

stund iallfall, og ved røysting var Øraker vald til formann med 19 røyster, Dugstad fekk 9, Kalle fekk 2, 

Per Otto fekk 3.  

2. Kasserar: Forslag om Gull Johannesen som vart vald med handklapp. 

3. Som Styremedlem vart Østerhagen attvald med handklapp. 

4. 1. varamann: Forslag om Per Dugstad som fekk 20 r., Berit Stormoen 7 r. Ruth Aarnes 6 r.  

5. Revisor: Forslag om attval på Ekrem. Hans Jacob vart vald som revisor for ½ år istaden for Øraker 

som står på val i april. 

5. Oslo Fylkeslag skulle nå skifte namn, og det vart ein del ordskifte om dei ymse forslag. 

Namnenemnda (i O.F.) hadde foreslått Bygdelagssamskipnaden i Oslo og det stemde me også for, 

men me ville ha med i Oslo Fylkeslag eller i Noregs Ungdomslag. Øraker kom med et nytt forslag. 

”Bygdelaga i Oslo Fylkeslag”, ved avrøysting fekk dette forslaget 28 røyster. Oslo Fylkeslag har tillyst 

ekstra årsmøte til den 18. oktober, Rolf Børresen og Kalle vart valde som utsendingar. Etter ein kort 

kaffipause var det posten: 

6. Ymse. Håkon etterlyste ”Fantefylgje”, Øraker opplyste at det låg hjå han, men at det var Ingeborg 

Gytri som var medarbeidar. 

Litt om leiken og øvinga vår. Ein del hadde klaga over terping, fortalde Carl Christian. Børresen, 

Holger og Eivind meinte at terping måtte til, det er oppatt og oppatt i 20-30, ja 40 år med. Per 

Dugstad kom til å hugse på kva Marta Børresen sa eingong, ”at for kvar gong eg dansar vert dansen 

ny for meg”, og ho hev dansa i Oslo Songdanslag i 44 år! Hans Jacob meinte at det viktigaste var å 

tilegne seg instruksjonen av dansen, oppfatte raskt kva rettleiaren meinte, og det var vel dei fleste 

samd i. Kalle syns at det Einar har gjort med ringen er heilt fantastisk, få de heilt nye med seg 

samtidig som han knyter ringen saman av eldre og yngre dansarer. Einar takka for desse orda og 

kunne også fortelje at me hadde då første gongen til gode å høyre at alle er fornøygde og han meiner 

bestemt at me skal halda nybegynnarskeid om måndagane frå kl. 19-20. Kolbjørn kom med forslag 

om at laget skulle be Færøyingar hit, helst til sumaren. Alle stemde for det. Børresen og Ekrem 

foreslo å be dei til 45 års Jubileet vår i oktober. Carl Christian meinte me heller skulle tenkje på å ta 

dei med på stemna til N.U. som skal vera i Odda. Einar foreslo at Kolbjørn tar seg av dette, det vil 

han, og årsmøtet gav han fullmakt til å ta med seg dei han treng til hjelp. Tilslutt takka Carl Christian 



for seg, og dei andre som gjekk ut av styret, og den nye formannen overtok. Han takka formannen 

som no gjekk for godt arbeid og takka for frammøte til årsmøte.  Annemor (sign) - skrivar - 

Styremøte 27 oktober 1966. 

Det gamle og nye styret var samla til sitt første møte. Form. Olav Øraker leida møtet. 

1. Referat frå årsmøte til Oslo Fylkeslag. Ingen avgjerd om namnebyte, nemnda skulle arbeide vidare 

med saka.  

2. Referat frå Leikrådsmøtet 26/10- ingen ting spesielt. Formannen hadde vore på begge desse møta. 

Samrådingsmøte (i Leikrådet) var sett til den 30. nov. forslag til utsendingar: Olav Øraker, Carl 

Christian Døvle, Kolbjørn Røste som varamann. Forslag frå styret om å bruke Tryti (spelemannen vår) 

litt på nybegynnerskeidet og så ta musikkdansen først på den vanlige øvinga. Me lyt høyre kva Arild 

og Einar segjer til det. Forslag til komite for kaffikvelden 14. november. Liv Hedmark, Louise Lund, 

Laila Steen, Rolf Børresen, Ekrem, Sveinung Lund. Mimmi skal leida festen. Forslag om program frå 

Blindeskulen. Styret sette opp desse forslag til regler og bestemmelser for permiterte og passive 

medlemer i laget: Permisjon skal berre gjelde for 1 år med gongen, og kan berre gis til den som søkjer 

permisjon for sjukdom, skulegong og militærteneste. Passivt medlemskap må ein fornye kvart år, 

kontingenten er kr. 10,- for kvart år. På styremøte 6. febr. 1964 vart det bestemt at permiterte og 

passive medlemer som vil vera med på øvingane skal betale kr. 1,50 for kvar gong dei er med. 

Styret foreslår at den vanlige medlemskontingenten som er kr. 5,- for månad skal krevjast inn kvar 3. 

månad. Kasseraren skal gi melding til tidlegare medlemer før dei vert strokne av medlemslista. Til 

desse som kjem for seint til kaffikveldar og festar. Om kasseraren har pakka saman pengeskrinet, skal 

ein likevel betala for seg, dersom ein vil vera på festen, resten av kvelden. Formannen skal kunngjera 

dette i laget slik at alle får vita om desse bestemmelser, og det vart gjort på øvinga måndag 21 

oktober.  Annemor (sign) 

Kaffikvelden i Halli 14. november 1966. (Kommentar: Her er det blank side, og ikkje noko referat.) 

Styremøte i Nordal Brunsgt. 1. desember. 

Det var Julemøte 12 desember som var dryft. Forslag til komité. Liv Trøstheim, Mimmi Østerhagen, 

Ruth Aarnes, Magne Østerhagen, Arild Degrum. Olav Øraker skulle leide festen. Øraker foreslo graut 

(med mandel i) kaffi og Julekake etterpå. Inngongspengar kr. 5,-. Til program foreslo Øraker at me 

skulle få Vibeke Otto til å underholde med visesong og musikk. Ho hadde vore medlem av laget 

tidlegare so ho var kjend. Han skulle snakke med henne. Desse hadde søkt om passivt medlemskap: 

Anne og Asbjørn Sellereite, Elisabeth Øraker, Bjørg Hvesser. Disse søkte om medlemskap i laget: 

Oskar Johannesen, Kristen Hougen, Liv Fossum, Sylvi Jensen, Gorgvald Arnesen, Grethe Svarthol. 

Styret godkjende desse. Laila Døvle melder seg ut av laget frå 27/10-66. 

Julemøte 12 desember 1966. (Kommentar: Innlimt maskinskriven invitasjon til julemøte 12/12-

1966) 

Kjære medlem. Nå er vi kommet til siste mandag (12/12) i sesongen og vi møtes til hyggelig Julemøte 

i Halli kl. 19.30. Tidligere medlem i laget, Vibeke Otto, synger folkemelodier fra mange land, og Knut 

Braaten fra Valdres leser opp. Velkommen  er du og møt i bunad om du kan. Med det nye året 

kommer også nye oppgaver og øvinger der vi håper å se deg titt og ofte. Som du vet har Noregs 

Ungdomslag sitt stevne i Odda til sommeren. Første øvingskveld blir i Halli, mandag 9/1-1967, og 

ellers hver mandag kl. 20.00. Rettleiar er som før Einar Kristiansen og spillemann Jon Tryti. 

Juletrefesten er mandag 2. januar i Halli kl. 20.00. Barnefesten tar til kl. 17.00 og vi møter om mulig i 



bunad. Så ønsker styret deg en riktig God Jul og takker deg for det året som nå snart er slutt.  Hilsen 

styret. 

(Kommentar: Så står det ikkje noko meir i denne møteboka, trass i at det er mange blanke sider 

etterpå. Kvifor det nå mangler referat etc heilt fram til halvårsmøtet 24. april 1967 er ukjent. Men 

referata må ha blitt ført i ei anna bok for ein periode, og den boka er borte. Den neste møteboka 

startar altså med referat frå halvårsmøte 1967.) 

    (Slutt på møtebok nr 8) 

Referatbok for Oslo Songdanslag frå 24 april 1967 - 20 mars 1970. Bok 9. 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag 24. april 1967. 

45 lagsfolk var samla då møtet tok til kl. 20. Formannen Olav Øraker helsa alle vel møtt og me song : 

”No livnar det i lundar”. Inga sakliste var sendt ut så formannen refererte det som skulle forregå på 

møte. 

1. Halvårsmeldinga vart opplesen av skrivaren og godkjendt. Ekrem ville at dei regler og 

bestemmelser som gjelder for passive og permiterte medlemer, ska trykkes på terminlistene til 

hausten. Aarsmøte godkjende dette. 

2. Kasseraren gjorde rede for rekneskapen og kassa. Øraker sa ifrå at det ikkje var høve til å 

komentere noko no. Sak 3 var: 

3) Val på: 1. styremedlem for Mimmi P. 2. skrivar for Annemor 3. studieleiar  for Håkon Wiik 4. 

bunadsjef for Bodil 5. 2dre varamann for Børresen 6. 1 revisor for Hans Jacob. Hans Jacob, Fossum, 

formann i valnemnda overtok nå, og la fram nemndas syn og forslag:  

Som styremedlem, forslag om H. Moberg som fekk 25 r. forslag frå salen på Grethe Tanding som fekk 

15 r. 

2. Skrivar: forslag om attval på Annemor, vald med handklapp. 

3. Studieleiar: forslag om Per Otto Westby 

4. bunadsjef: forslag om attval på Bodil Loftsgarden 

5. 2dre varamann for styret, forslag om Sveinung Lund.  

6. Revisor: forslag om attval på Hans Jacob Fossum. 

Desse vart vald med handklapp. 

7. Forslag om Grethe Tanding og Liv Trøstheim, som referenter til pressa. Vald med handklapp. 

Post 4. var ymse: Først var det banneret vårt. Rolf Børresen fortalde om undersøkjelsene han hadde 

gjort hjå Ole Ekornes. Eit banner på 85x65 cm. malt på silke kostar kr. 1605,- brodert kostar det kr. 

1800,- Mange hadde ordet og meiningane var mange. Harald Moberg foreslo aplikert motiv. 38 vilde 

ha malt og 5 ville ha brodert. Moberg meinte me burde først bestemme oss for: Nytt banner eller 

ikkje nytt banner! Formannen bad om at årsmøte gir styret fullmakt til å arbeide med saka og at 

forhåndsrøystinga ikkje må vera bindande. Dette vart godkjend.  

Etter ein kort kaffipause tok møte til att. Inngangpengar på kafffikveldane vart no dryfta. Det har vore 

kr. 3,- men det er alt for lite i forhold til utgiftene. Etter ein del ordskifte vart forslaget om kr. 5,- 

godkjend.  

Så var det 1ste og 17de mai. 1ste mai er på ein måndag, skal vi ha vanleg øving med ein kaffitår - 

kaffikveld - eller slå til med folkedanskveld? Wiik og Wangenstein heldt på folkedanskveld og dei fekk 

i opppdrag å ordne alt til den kvelden. 17. mai. Eivind spør om me kan danse for Maridalen skule kl. 

14. Dette høver dårleg dersom me skal ut på vår vanlege ruta. Håkon hadde sendt brev til Dikemark - 



Lia - Vardåsen og Blakstad. Håkon skulle gi Eivind beskjed så snart det kom svar frå desse. Solbakken 

Folkehøgskule hadde bedt om besøk den 20. mai, og det sa me ja til. Den 11. Juni er det 

”Utflytterstevvne” på domkirkeodden i Hamar. Forslag om å ta turen oppom Marta og Børre på 

”Tørberget”, anten å reise laurdagskvelden eller tidleg sundagsmorgon. Om Bygdøystemna søndag 4. 

Juni opplyste form. i Leikrådet at i år vart det ikkje danseprogram på Friluftsteatret kl. 17 men som 

elles i alle tun. Snart tek dansen for Båtservise til og Moberg foreslo at det burde vera fast leiar for 

kvar gong. Styret skulle ta seg av dette før listene vart sendt ut. Einar ville setje opp program for 

Bygdøydansen som alle måtte rette seg etter. Wiik og Børresen etterlyste blomehelsinga til Klara 

Semb. Øraker hadde tenkt seg at det kunne gjerast i forbindelse med Færøybesøket i sumar. Og so 

tilslutt litt om besøket av våre Færøyiske folkedansarvener. I nemnda som arbeider med dette nå er: 

Karin og Magne Aanes, Mimmi og Magne Østerhagen, Grethe Tanding og Rolf Børresen. Og 

spørsmålet var nå: Kor mykje skal laget satse på dette opplegget? Eivind foreslo at laget burde søkje 

om stønad til dette. Det kom forslag til styret om å utarbeide et busjett så nemnda hadde noko å gå 

ut ifrå før dei gjekk igong med arbeidet. Mange hadde ordet i dette ordskifte og forslagene var 

mange, frå velkomstfest i Rådhuset, siigtsing rundt om i landet - besøk hjå Klara Semb, via 

Maihaugen, - Odda, o.s.v. og så kom spørsmålet som Grethe ville ha svar på: Skal de vera våre private 

gjester, eller berre eit trekkplaster? Me kunne ikkje gøyme dei bort, dansar er felles for oss, og me 

må også unne andre folkedansere til å få hygge seg saman med dei. Konklusjonen av ordskifte vart: 

Stor intersse for at me skulle gjera opphaldet så godt som mulig for våre gjester, årsmøte gav 

nemnda fullmakt til å gjera mest mulig ut av minst mulig pengar. Tilslutt takka formannen for fram 

møte. Møte slutta kl. 23. - Annemor - (sign) skrivar. 

Valnemnd for halvåremøte 24/4-67 Hans Jacob Fossum, Nils Nersten, Anne Major. 

Styret pr. 24. april 1967. 

Formann Olav Øraker, vald 17 okt. 66 

Kasserar Gull Johannesen, vald 17 okt. 66 

Skrivar Annemor, vald 24 april 67 

Styremedlem Østerhagen, vald 17 okt. 66 

Styremedlem H. Moberg, vald 24 april 67 

Bunadsjef Bodil Loftsgarden, vald 24 april 67 

Studieleiar Per Otto Westby, vald 24 april 67 

Materialforvalter Eddy Ekrem, vald 24 april 67 

1. varamann for styret Per Dugstad, vald 17 okt. 66 

2. varamann for styret Sveinung Lund, vald 17 okt. 66 

Revisorer: Eddy Ekrem, vald 17 okt. 66 

Revisorer: Hans Jacob Fossum, vald 24 april 67. 

Styremøte på Kaffistova den 2. mai 1967. 

Tilstede var: Øraker, Gull, Mimmi, Moberg, Østerhagen. Saklista: 1. Søknad om salar, 2. Banneret, 3. 

Bygdøydansen, 4. Jubileumsfest, 5. Gave brev til Oslo Fylkeslag, 6. Samarbeid med Bygdelagskoret, 7. 

Tur til Solbakken Folkehøgskule, 8. 17. mai dans. 

Det ble søkt om Halli til øvinger på mandager fra 28 august - 27. mai 1968. Følgende mandager utgår: 

1. jan - 8. april - 15. april. Søkte om 5 folkedanskvelder i Halli - søkte også om Storsalen lørdag 21. 

oktober til Jubileumsfest. Harald Moberg har undersøkt litt om banneret. Det gamle broderiet kan 

brukes, og med nytt galleri og brodert navn vil det komme på ca. 1700,- Øraker skulle påny ta kontakt 

med Ole Ekornes. Øraker refererte fra et møte med form. i Sogn og Fjordane ringen om dans på 



restauranten på lørdager. Vi var av den mening at det ville bli vanskelig fot oss å stille folk. Styret 

skulle legge dette fram for medlemene. Øraker skal ta kontakt med Sogn og Fj. ringen på nytt. Øraker 

refererte et skriv om tilskudd på lokalleie fra Oslo kommune, vår andel ble kr. 214,- Styret ble enige 

om at dette beløp skulle gå til Oslo Fylkeslag til opppussing av Storsalen og lagsrom. Øraker lurte på 

om det var mulig med et samarbeide med Bygdelagskoret. Diskusjonen gikk litt frem og tilbake. Ble 

enige om å legge det frem for medlemene. Til Solbakken den 20. mai ble vi enige om å leie en buss. 

Medlemene betaler kr. 10,- og laget dekker resten. Vi prater litt om 17.mai dansen, vi venter på 

nærmere beskjed fra Vardåsen og Blakstad. Diskuterte litt om dansingen på Maridalen skole. Øraker 

refererte skriv frå Oslo Fylkeslag om festprogram i Storsalen den 17. mai. Det er bordsete i Halli og 

Blåsalen kl. 20. Menyen er spekemat, flatbrød, prisen er kr. 20,- Ellen Eide søkte om passivt 

medlemskap for året 1966-67, det ble godkjendt. Tilslutt takket Øraker Mimmi Pettersen for alt det 

hun har gjort for laget, ikke bare denne perioden, men også tidligere år. Møtet slutta kl. 2230. for 

skrivaren Magne Østerhagen (sign) 

På øvinga måndag 8. mai kunngjorde formannen dette: Båtservise har stilt gratis buss til 17 mai. 

Den går frå Valkyrieplass kl. 10. Me skal danse - Vardåsen - Holmen skule - Blakstad sjukehus og Asker 

gamlehjem. 20. mai. Buss frå Nordal Brunsgt. kl. 18 til Solbakken folkehøgskule. Medlemene skal 

betale kr. 10,- for turen. Avreise presis kl. 2330 frå Solbakken, for at alle skal nå trikk, tog og buss i 

Oslo. Banneret: Han refererte frå styremøte 2. mai, og medlemene gav styret fullmakt til å arbeide 

vidare med det. Ekstra dans på Bygdøy laurdagen 8. og 22. Juli og 5. og 19. august. Medlemene 

meinte dei kunne greide dette også når dei først var i sving der ute. Leikarringen ”Symra” får i 

pinsehelga besøk av Folkedanslaget ”Viljan” frå Stockholm. Dei be inn alle leikarringar i Oslo til 

leikfest i Storsalen 1. pinsedag. - skrivaren - 

17. mai 1967. 

13 jenter og 10 gutar + Tryti med fela starta frå Valkyrieplass med Båtservise buss og verdens 

koseligste sjåfør kl. 1020. Været var fint, men det var kaldt. Første stans var Vardåsen, nedre og øvre 

avdeling, dit kom vi klokka 1130. Programmet vårt var variert og vart godt motteke - pasientane var 

svært takksame. Næste framsyning var Holmen skule, me måtte danse ute, nå var det kald sur vind, 

og mesteparten av folket var gått heim. Men me dansa trøstig i veg her også og dei klappa og takka 

for oss pent. No var det vårt kjære Blakstad som stod for tur, og me gledde oss til å koma i hus. 

Pasientane venta på oss, og dei helsa Holger og Eivind som gamle vener - Etter framsyninga vart me 

bydd på gode smørbrød og kaffi, og det smaka godt. Siste plass var Asker Gamlehjem, dansen gjekk 

med like godt humør her også, og so gjekk turen heimover. - skrivaren - 

Tur til Solbakken Folkehøgskule 20. mai 1967. 

Ca 30 var med og det var ein gild tur. Tryti var med som spelemann. Me hadde et godt samansatt 

program som fekk stor fagning. Me vart bydd på heimebaka kaker og kaffe som Harald Kjøde takka 

fint for. Me dansa og koste oss, men me laut heimatt også. Styraren for skulen takka oss for at me 

kom, og ønsket oss velkomen att til hausten.  - skrivaren - 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive skriv til medlemene sendt ut 25/5 1967.) 

Til medlemmer og venner av Oslo Songdanslag. 

Måndag 29. mai sluttar vi sesongen med stor kaffikveld i Halli. Vi får denne gongen gjesting av ein 

barneoktett frå Nordtvedt skule og spør om dei vil blåse oss i god stemning. Det har dessutan endelig 

lukkast å få tak i duoen Per og Eivind som har hatt så stor suksess den siste tida - Per med sitt 



”vosseri” om menneska si stilling i fortid, notid og framtid med tonefylgje av Eivind - som særleg gjer 

stor lykke med sine atonale ”Seljordristingar”. Skal vi spå at dette blir vårens store slager. Alle møter i 

bunad presis kl. 19.30. 

Sundag 11. juni skal vi som kjent for mange, på tur til Hamar - der vi bl.a. skal ha framsyningar på 

friluftssena på Domkirkeodden og på Hedemarkmuseet - i samband med den store utflyttarstemna 

som bl.a. Hedemarkslaget i Oslo arrangerar. Alle som ikkje har opplevd domkirkeruinane og den 

vakre plassen omkrig, bør nytte dette sjeldne høve. Vi startar frå N. Bruunsgt. 22 kl. 8.30 og dersom 

bussen vil, reknar vi med å vera oppe sjå Martha og Børre kl. 10.30. Der tak vi eit par timars kvil - nyt 

vårsola og skogstilla og dansar gjenom programmet for dagen. Dersom Martha lunkar på kjelden vert 

det minst ein god kopp kaffi på kvar. 

På Domkirkeodden er det som nevnt lagt opp eit stort program med song, musikk og dans. Stemna 

tek til med gudstjeneste i Domkirkerumane kl. 12.30. Vi skal danse både på føremiddagen og 

kvelden, museet og Jernbanemuseet - og om ein vil kan ein gå i Mjøsa - dersom det blir for varmt. Vi 

er tilbake i Oslo mellom kl. 23.00 og 24.00. Heile turen kjem til å koste kr. 20,- pr. snute, altså reine 

”Tjereborgprestpris”. Alle som kan bør unne seg denne turen til dei vakre Mjøsbygdene. 

Vi minner endeleg om Bygdøystemna sundag 4. juni. Det vert som vanleg dans i tuna kl. 15.30, men 

ellers ingen dans frå sena. Håløyglaget fører opp ”Den fjerde nattevakt” av Johan Falkberget på 

friluftsena om ettermiddagen.  

Laurdag kveld er det kappdans i Turnhallen med stor folkedansmønstring på Rådhusplassen etterpå. 

Kappdansen tek til kl. 17.30. 

Endeleg bed vi dei som kan ta mot ein eller fleire færøyingar frå mandag 19. juni til tirsdag 20. juni og 

fra mandag 26. juni til tirsdag 27. juni om å melde frå snøggast råd. Det blir altså to netter med ei 

veke imellom.  Helsing Styret. 

Styremøte i Nord. Brunsgt. 25 mai 1967. 

Alle møtte. Det var listene for Båtservisedansen som skulle setjast opp. Det var mange påmeldingar 

og me fordelte kveldane så rettferdig som det let seg gjera. Forslaget om å ta ut ein leiar for kvar 

gong vart gjort, og me sette ein ring rundt namnet. Me var no litt spent på korleis dette vart motteke. 

Mesteparte av kvelden gjekk med til dette, for det var mange nye adresser og telefonnr. sidan i fjor. 

Programmet til kaffikvelden mandag 29. mai var klart, rundskriv sendt ut det var berre å bestille 

kaker og kaffi. Øraker skulle overrekje blomster til rettleiaren og spelmennene våre.  - Skrivaren -  

Kaffikvelden 29. mai 1967. i Halli. 

Det var ein usedvanleg gild kveld i Halli både for gamle og nye medlemer. Rundskrivet hadde nokk 

gjort mange forvitne, kva hadde ”Movatnduoen” å by på - ”vosseri” og atonale ”Seljordristingar”, det 

var noko nytt, som alle ville vera med på. Bord og sal var pynta, kvitveis frå Movatn det er snart 

tradisjon det med kvitveisen, den er no ekstra stor og kraftig også, den trivst godt saman med so 

mange bra Songdanslagsfolk som bur der. Rundstykker med godt pålegg, kaffi og sjokolade smaka 

godt. Og som Øraker lova - me fekk gjesting av ein barneoktett frå Nordtvedt skule som blåste oss i 

ein ekstra god stemning. Det fekk servert coca og rundstykker etter godt arbeid. Per viste oss 

menneske si stilling i fortid og notid og framtid med tonefylgje av Eivind, og om det ikkje vart vårens 

store slager - så var det morro å sjå desse karane i aksjon. Øraker takka Einar som rettleiar, Limseth 

og Tryti for musikken og overrekte dei vakre blomster. Øraker fekk også blomster, han hadde runda 

dei 50 den 18. mai. Etter bordseta spela Tryti og Limseth til dans, og dei får fart og stemning opp - det 

skifte med leik - turdans og stordans. Me fekk eit uventa besøk, Svein Ness, han har vore medlem i 

laget, men bur nå med familie i Gol. Han hadde bilde med seg av gutane sine, og me lova at dei skulle 



få ein plass i ”familieboka vår”. Og no vart det dansa Halling - pols - rull - springarer, alle var med og 

det var veldig morro.  Alle var fornøgde då dei rusla heim i ½12 tida.  

(Kommentar: Under er limt inn eit bilde med teksten: ”Detter er Lars og Tore Ness, Gol i Hallingdal 

29. mai 1967.”) 

Den 3. Juni 1967 gifte Liv Trøstheim og Martin Nordby seg. Medlemene gav dei tinnfat og kopargryta 

i gåva. (Kommentar: Brudebilde med teksten: ”Hjertelig takk for presangene. Liv og Martin Nordby” 

Bygdøystemna den 4. Juni 1967. Godt frammøte av medlemene og me dansa i Numedalstunet som 

vanlig. 

Styremøte tysdag 30. mai 1967. 

Turen til Odda. Forslag om Grethe Tanding som utsending. Moberg foreslåes som reiseleiar på 

Hamarturen den 11. Juni. Han kom med forslag om Øraker som påtok seg jobben. Nytt banner: Ikke 

noe nytt, taes opp på neste styremøte. Referent Gull. (sign) 

Den 6. Juni hadde vi ekstraøving i Halli for å danse gjenom programmet til Hamarturen og for 

Båtservise. Einar var rettleiar. Det vart delt ut danseprogram for sumaren med streng beskjed. ”Alle 

må kunna versa til desse songane”. Det vart ei hard øving som tok 3 timar. 

Grethe ville ikkje vera utsending til Noregs Ungdomslag stemna i Odda, ho var utsending 1965 i 

Vågå. Vi hadde ingen utsending til årsmøte. 

(Kommentar: Innlimt danseprogram på Bygdøy sumaren 1967.) 

Danseprogram for Bygdø. Sumaren 1967. 

Songdansar: NB! Alle må kunne versa til desse songane.  

1. Ung Åslaug. 2. Å det var vesle Åslaug. 3. Heilag Olav. 4. Strid for fred. 5. Bind deg ein blomekrans. 

6. Jonsoktid. 7. Eg gjekk meg opp ti sæterli. 8. Trolldans. 9. I kveld er eg glad. 10 Småsporven. 11. 

Nordlandsvisa. 12. Eg rodde meg ut. 13. No er dagen full av song. 14. Ola Glomstulen. 15. Hei huskom 

i hei. 16. Å kjære Ola. 17. Vesle Kari vår. 18. Å kjøre vatten. 19. Aka på isen.  

Musikkdansar: 1. 6-tur I 2. 8-tur m/mylle 3. 4-tur frå Romerike 4. Klappdans 5. Seksmannsreel 6. 

Tretur fra Fana 7. Gml. reinlender 8. Feiar med vals 9. Oppdalsreel 10. Pols. 

(Konnentar: Innlimt danseliste for Båtservice i juni på eit ark og for juli/august på eit anna ark. 

Talet på gonger står i parentes) 

Oslo Songdanslag Dansing for Båtservise - juni 1967 og juli/august 1967. 

May-Lise Jørstad (5), Gull Johannessen (10), Ruth Aarnes (13), Liv Fossum (3), Louise Lund (23), Edith 

Martinsen (4), Bodil Loftsgarden (3), Guri Kareliussen (18), Bente Louise Grundvig (13), Anne Major 

(14), Marta Andersen (9, ein ring), Mimmi Østerhagen (14), Grethe Tanding (2), Mette Waaler (3), 

Annemor Ove Knutsen (6), Tove Berg (2), Astrid Hemsen (2), Sidsel Weng (2), Marit Hilmersen (2), 

Arvid Andersen (9), Holger Lindell (2), Eddy Ekrem (6), Hans Jacob Fossum (20), Harald Kjøde (16), Per 

Otto Westby (24, 11 ringar), Sveinung Lund (23), Eivind Loftsgarden (3), Arild Degrum (10, 5 ringar), 

Per Kristian Fossum (5), Per Erik Haug (5), Olav Øraker (7, 5 ringar), Arnt Wåler (2). Reservar: Martin 

Nordby og Harald Moberg (Gunvor). Kommentar: Ein gut og 4 jenter var frå Enebakk. 

Turen til Hamar 11. Juni 1967 (Kommentar: Her er innlimt det som stod om turen i rundskrivet til 

medlemene. I tillegg står dette:) 



”Vi kjæm hematt” Utflytterstevne på Domkirkeodden den 11. juni 1967. Hedemarksbygdenes 

Musikkforbunds 17. sommerstevne. 

Denne meldinga vart sendt ut til medlemene og med Marta og Børre var det 41 stk. som melde seg. I 

strålande sol starta vi presis og nådde fram til ”Tørberget” etter 2 timar. Der venta Marta med kaffi 

og nysteikte vafler og rundstykker, og det vart meir enn ein kopp til manns. Me øvde på programmet 

vårt, litt humpete vart både Falkvor og Eikerilen men kva gjorde no det? Alt det andre var so vakkert 

deroppe - skogen, graset, blomsterteppe - fotografane var overalt - Tryti med fela - Gull med 

gullhåret, Per Otto og fleire var flotte motiver. Men me laut vidare til Hamar der me skulle danse på 

friluftssena på Domkirkeodden kl. 15. Me kom fram i god tid, me dansa eit variert program med song 

og musikkdansar, gangar og pols. Men no var me svoltne igjen, me køyrde til Arbeiderkafeen der me 

åt middag. Deretter køyrde me til Vanførehjemmet og dansa ein ½ time for eit taksamt publikum. No 

hadde me fri og Harald Moberg tok oss med til domkirkeruinene og fortalde ein del historikk. Elles 

rusla me omkring til siste framsyning som skulle vera kl. 20. Men det vart ventetid, det var sett opp 

eit stort program og det var ein blåfrosen tropp som stilte opp med kransar og sverd til Falkvor 

Lomanson. Men me varmen i oss, me dansa både ”Irlands konge” ”Å kjøre vatten”, Fandango og pols. 

Det gjekk bra, og no var det berre å ta fatt på heimveg. Me var forberedt på køkjøring, men dette 

vart litt i drygaste laget. Men Øraker visste råd: Han sende par om par ut for å selje lodder for N.U. 

langs bilkøen. Det vart seld ein del bøker, men folk trudde me var litt skrullete der me sprang med 

blokk og blyant for å tigge pengar. Ingen visste kva N.U. stod for, men enno fekk med selja, N.U. 

skulle berre visst kva innsats me gjorde langs landevegen. Me kom endeleg til byen, seint vart det, 

men det hadde vore ein gild tur, ein me vil hugse lenge.  -  Skrivaren -  

Bilde frå Hamar  (Kommentar: Men her er ikkje noko innlimt) 

Inger og Per Dugstad fekk ein gut den 22. Juni 1967. 

Den 19. august 1967 gifta Sidsel Eriksen og Einar Larsen seg i Haslum kirke. (Kommentar: Innlimt eit 

takkekort med brudebilde): ”Kjære god venner! Tusen takk for det nydelige tinnfatet vi fikk til 

bryllupet vårt. Mange hilsner Sidsel og Einar Larsen” 

(Kommentar: Innlimt rundskriv til medlemene.) august 1967. 

Kjære lagsfolk. Ja, nå vonar vi alle er komne godt i hus etter ein sikkert vellykka ferie og har tatt fatt 

med friske krefter som det heiter. Sjølv om hausten er langt burte ennå, tek lagslivet så smått til å 

koma i sving att og for vårt vedkomande blir øvingskveldane som før i Halli kvar mandagskveld. Vi 

møtes første gang mandag 28. august kl. 20.00 nærast for å sjå koleis vi ser ut etter 3 månader i 

friluft. Dei som har fine fargelysfoto fra turar dei har vore på i ferien må vera snille å ta dei med da vi 

vil hygge oss med minna frå i sumar denne første kvelden. Vel møtt!  Helsing Styret. 

Styremøte 21. august 1967. 

Tilstede, Øraker, Moberg, Gull, Annemor og Lund.  

1. Terminlista for hausten 67 og våren 68 vart satt opp. 

2. Kaffikvelden 28/8- rundskriv var sendt ut. Litt diskusjon om kakene, da Gull liker fersk kringle, og 

Annemor ville ha ferske Julekake - tørre kaker ville ingen ha. Vi viste ingen ting om spillemann, men 

Lund skulle kontakte Limseth. 

3. Rettleiar. Einar hadde kjøpt seg hus i Heggedal og ville nå slutte som rettleiar. Dette kom svært 

brått på oss, 14 dager til første øving og ingen rettleiar. Øraker skulle kontakte Turid Mørk i Noregs 

Ungdomslag. 



4. 45årsfesten 21 oktober. Det ble ikke valgt noen festkomite. Øraker skulle etterlyse en prolog 

skriver. Han mente vi ikke skulle be inn andre enn Ragna Øygard og form. i Oslo Fylkeslag med frue. 

Vi snakket litt om maten, men dette utsettes til et senere styremøte. Folkedanskveldene: Øraker 

skulle kontakte Per Dugstad for å høre hva som har vært drøftet. Vi har fått skryt for musikken på 

våre folkedanskvelder. En burde muligens få inn litt underholdning. Musikken kunne bestemme litt 

mer om hva slags danser de skal spille. Prøve å få med flest mulig fra laget på disse kveldene. Folk fra 

laget som er tilstede bør hjelpe til med kaffen og med å få skikk på dansen. Be Harald om å lage en 

fin plakat. Bør ta en gutt og ei gjente til å lede leiken.  Referert av Harald Moberg. (sign) 

(Kommentar: Innlimt Adgangskort for leikarringens øvingar 1967 - 1968. Med oversikt over 

øvingar, kaffikveldar, årsmøte, festar og folkedanskveldar. Passive medlemer betalar kr. 1.50 pr. 

øving. Korta  var sendt til medlemene i august 1967.) 

Den 7. september reiste styret til Heggedal - me var invitert av Einar til å sjå på det nykjøpte huset 

hans, og me ville gjerne ha han med til å setje opp leikprogrammet for hausten. Og me hadde ein 

koseleg kveld, det einaste styremøtet me har hatt tid til å dryfte lagssaker i fred og ro. Angåande 

rettleiar hadde Turid Mørk anbefalt Bjørn Aasland frå Kongsberg og lærar ved Heggedal skule. Han 

hadde lova å ta rettleiinga hos oss men var for tida på repitisjosn i det militære. Einar lova å rettleia 

måndagane framover til Aasland kunne overta den 9. oktober. I samråding med Einar sette me opp 

øvingsprogrammet (vårt) for året. Fleire folkevisor var ynskje frå medlemene, og helst større visor. 

Dei ville ha nytt både i song og musikkdanser. Det kunne dei saktens få meinte Einar men å lære vers 

har aldri vore Songdanslagets sterke sida, og det må til skal det bli greide på det. Etter beste evne 

sette me opp programmet som skulle stensilerast opp til måndag. Me prata også om 

folkedanskvelden 1. oktober. Einar og Øraker skulle ta seg av den. Einar ville ikkje gjere meir med 

franceisen, for den kunne ikkje bli ferdig likevel på dei kveldane han var hjå oss. Det var betre å la 

Aasland overta dersom det var intersse for det. Styret meinte også at det var det rettaste mot 

medlemene våre å ikkje ha nybegynnarskeid i haust. Laget har fått mange nye flinke dansarer dei 2 

siste åra, og med ny rettleiar var det best å han jamn ring. Det er ikkje alltid like enkelt å ha heilt 

utrena dansarar saman med veltrena, og slett ikkje enkelt for ein rettleiar, det meinte Einar også som 

sjølv har prøvd det. So det var berre å vona at me fekk eit godt øvingsår og at me fekk øvde dansarar 

inn i laget i haust.   - Skrivaren - 

Styremøte 21. sept. på Skøyen. 

Øraker, Gull, Lund og Annemor var tilstades. Lund refererte frå leikrådsmøte den 20. sept. Det mest 

aktuelle som var dryft var Folkedanskveldane i Halli. Litt program var ynskjeleg, kvart lag fekk prøve å 

leggje det til rette så godt som råd var. Det var forslag om å forhøye inngongspengane frå kr. 5 til 7,- 

for ikkje medlemer, for medlemer skulle det framleis vera kr. 5,- Styret var enig i dette. 

Folkedanskvelden vår søndag 1. okt. var klar, Einar skulle leia leiken, Øraker skulle kåsere og vise film 

frå Vang i Valdres. Tryti og Limseth skulle spela. Harald måtte få opp plakat i porten. Øraker refererte 

et skriv frå Leikrådet om Bunadframsyning på Utstillingen ”Dagens Husholdning”, Messehallen Sjølyst 

frå 26 okt - 5 nov. frå kl 17. Litt om Jubileumsfesten den 21. okt. Øraker skulle be Per Dugstad vera 

kjøgemeister og skriva litt i ”Fantefylgje”. Me ville også ha Talleiv Røysland til å syngja stev. Øraker 

skulle ordne dette, han skulle be fru Røysland også. Me skulle ha merkjeutdeling på festen, det var 5 

år sidan sist so lista var lang. På møte den 6. mars frå kl. 21 og utover var dette opplyst, og form. bad 

så alle dei som hadde merkje frå før levere dei til skrivaren som no hadde lista. Enno var det ikkje 

levert et merkje, men me måtte bestille dei snart då leveringstida er lang. Valnemnd for årsmøtet 30 



okt 1967. Styret foreslo desse: Kolbjørn Røste, Harald Kjøde, Marta Andersen, Per Otto Vestby som 

varamann.  - Skrivaren - 

(Kommentar: Innlimt eit oppsett over bunadframsyningane på utstillinga ”Dagens Husholding” i 

Messehallen Sjølyst i tida 28/10 - 5/11 - 67 og kva bunader som skal visast kvar dag; 10 dagar med 

bunader frå ulike fylke/landsdeler, og siste dagen frå alle landsdeler.) 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive rundskriv til medlemene) sendt torsdag 28. september 1967 

Gode lagsfolk. Etter den fine starten vi har hatt ihaust - med dei mange nye - og godt frammøte av 

eldre medlemmer som alle går inn for dansen med liv og lyst under Einars inspirerande instruksjon - 

kjennast det nesten som vi må be om orsaking for at vi må minne dykk om noko så trivielt som ein 

vanleg kaffikveld. Når førstkommende mandag 2/10 er avsatt til dette føremålet var det bl.a. fordi vi 

hadde vanskar med å finne ein annan høveleg dato - og ingen hadde sjølvsagt rekna med at det 

skulle bli slik sus i stakken så tidleg på året. Vel - vi skal dansa på kaffikvelden og etter at vi har hatt ei 

enkel bordsæte og dessutan har fått ein liten porsjon åndeleg føde. Vi minner vidare om at vi har 

folkedanskveld i Halli førstkomande søndg 1/10. Der skal vi prøva med ein liten programpost i 

kaffipausen - ved sida av å stramma inn dansen i retning av meir folkedans - da denne siste året er 

glidd eindel ut i retning av gamaldans. Til slutt minner vi om 45-års festen i Storsalen laurdag 21. 

oktober kl. 19.00, der det blir ekstra god servering ved sida av gode programkrefter både innan laget 

og utanfrå. Kontingenten er satt til kr. 15,- Påmelding til festen, som er bindande, blir det høve til på 

kaffikvelden og på dei to første øvingskveldane. Vi viser ellers til terminlista som ligg med.  

Med hilsen Styret. 

Kommentar: Skrive til seinare: Folkedanskvelden 1/10 med ”programpost” var svært vellukka. 

(Kommentar: Innlimt øvingsporgrammet for 1967/68:) 

Oslo Songdanslag Øvingsprogram for 1967/68. Rettleiar frå 9/10 -67: Bjørn Aasland. Spelemann Jon 

Tryti. A. Folkeviser: 1. Å kjære Ola 2. Terningspelet 3. Toreliti og Skakelokk 4. Knut liten og Sylvelin 5. 

Stolt Gudmund 6. Margit Hjukse 7. Heilag Olav 8. Agnusdei 9. Haugebonden 10. Aasmund 

Fregdegjeva 11. Fram dansar ein haugkall 12. Inga Litimor 13. Vardevakt 14. Falkvor Lomannson 15 

Horpa 16. Liti Kjersti 17. Nykken og Heiemo 18. Bendik. B. Musikkdanser: 1 6-tur II 2. 

Sunnmørsreinlender 3. Feiar frå Iandsvær 4. Totur 5. Åttetur m/mylne 6. Firetur fra Romerike 7. 

Klappedans 8. Fandango fra Austlandet 9. Seksmannsril 10. Tretur fra Fana 11. Åttepardansen 12. 

Reinlender 13. Sekstur I 14. Feiar m/vals 15. Eikereel 16. Figaro (der alle dansar) 17. Tretur frå 

Hordaland 18. Sandsvær-reel 19. Seierstadhopsa 20. Oppdalsreel 21. Krossadans m/tre 22. Pols 23. 

Dølamarsj. 

Kaffikveld i Halli 28. aug. 1967. 

Etter ein travel sumar med dans på Bygdøy både for Båtservise og restauranten, samlas me i Halli til 

den første samkoma etter sumarferien. Me hadde 8 på Bygdøy denne kvelden også. På denne tida er 

det mykje vakkert å pynte bordene og salen med, det er gratis og me kan liksom fråtse i alle farger og 

slag. Det var eit koseleg bordsete med god fersk kringle - kaffi og sjokolade, og me var spent på om 

det var mange som hadde ljosbilder med seg. Og det var det, først kom Øraker med ein festlig serie 

bilder frå ein Danmarkstur som han og Elisabeth hadde vore på. Harald hadde tatt bilder frå 

”Børretunet” søndagen 11. Juni, det var reine eventyret han viste oss, både av naturabilder og av 

andre motiver. Gull og Liv Hedemark hadd også ein del, so det vart ein riktig koselig filmkveld av det. 

Limseth og Skogen spela til dans og me hadde ein trivleg kveld saman. Mange av dei eldre 



medlemene var også møtt fram, og det set ein ekstra spiss på kvelden, det viser at vi ikkje har gløymt 

kvarandre eller laget vårt.  - Skrivaren - 

Kaffikvelden 2. oktober 1967. 

Det var igjen kaffikveld, ikkje so lenge sidan sist, men ein gild flokk var møtt fram nå også. Enno 

eingong flytta me hausten med oss inn i Halli, det var et veld av fargar - og me hadde heile skogen å 

ta av, so me riktig boltra oss. Harald kom med famnen fulll av haustgeorginer som sette ”toppen på 

kransekaka”. Det er inga sak når det er so mange viljuge hender som hjelper til. Det var forresten bra 

at det var so vakkert rundt oss, for maten var slett ikkje noko å skryte av, det er slikt som hender 

iblandt dessverre. Øraker presenterte den mye rettleiaren Bjørn Aasland, og me var glad for at me no 

kunne falle til ro - han såg ut til å vera ein grei kar. Per Otto song folkeviser frå fleire land, med 

tonefylgje av             som han fekk stor fagning for. Øraker kunngjorde ein del lagsaker - m.a. det 

årlige lagsleiarkurset til Oslo Fylkeslag som blir halde på Leangkollen 7. og 8. oktober. Han  minna om 

påmeldinga til Jubileumsfesten den 21. okt. og merkjeutdelinga som då skulle foregå. Han 

kunngjorde reglene for merkjene: ”Alle som vil ha merkje betalar det sjølv, men laget betalar plata og 

lekkje til den som vil ha gravert inn kor mange år dei har vore i laget.” Dei som har merkje frå før må 

levera dei innatt, so får dei et nytt i staden. Det er 3dje gongen dette var kunngjort for medlemene, 

men enno var det berre nokre få merkjer som var innkomne. Framlegget frå styret på valnemnd vart 

godkjendt. Ma takka for ”skiftet” og bordene vart rydda alle tok et tak, då går det unna. Bjørn 

overtok leiinga av leiken, Tryti og Limseth spela til dansen som gjekk lett over tilje. Det skifte med 

turdans, stordans, springar - rull og pols. Det var noko for alle, og alle fekk svinga på seg. 

Styremøte måndag 16. okt. 1 time før øvinga. 

Formannen hadde en del skriv, men det var ikkje tid til å diskutere dei. Gull og formannen skulle ta 

seg av det. Det var festen laurdag 21. oktober. Formannen sa ifrå at Per Dugstad kunne ikkje vera 

kjøgemeister - men Øraker skulle leide festen. Nils Nersten skulle skrive prolog, og han hadde tinga 

Guri Sem til å underhalda på festen. Ekrem skulle skaffe blomster og også hjelpe til, likeeins Martha 

og Arvid Andersen. Øraker hadde tatt ut en del sanger og fått stensilert opp. Me skulle møtes kl. 16. 

Saklista for årsmøtet vart levert ut til dei medlemere som var på øvinga, resten skulle sendes ut. Det 

vart gjort same kveld. - Skrivaren - 

(Kommentar: Innlimt maskinskriven innkalling til halvårsmøte i Halli 30/10-67.) 

OSLO SONGDANSLAG Oslo, 14. oktober 1967. Kjære medlem! Med dette kallar vi inn til halvårsmøte 

i Halli, Nordahl Brunsgt. 22, måndag 30. oktober kl. 20.00. SAKLISTE: 1. Åpning. 2. Referat og 

halvårsmelding. 3. Rekneskap. 4. Innkomne forslag. 5. Val. 6. Ymse. Saker som ein vil skal drøftast på 

halvårsmøtet, må vere komne til styret seinast måndag 23. oktober. Med helsing styret. 

(Kommentar: Innlimt i møteboka: Eit stykke i Aftenposten 27/10-1967: ”Oslo songdanslag 45 år. 

Folkedans fyller et behov” av Grethe Tanding. Og eit intervju med Talleiv Røysland, samt eit 

takkerkort frå han: ”Tak for opmerksomheten på min 70-årsdag 7. sept 1967 Helsing Talleiv 

Røysland”. Dessutan er det skrive til dette: ”Talleiv Røysland er en god ven av Oslo Songdanslag. Han 

var gjest på Jubileet vårt. Talleiv Røysland er ein god ven av Oslo Songdanslag, og det var sjølvsat at 

han var på Jubileumsfesten vår, der han song gamle, kjende stev og fekk stemningen opp.”) 

(Innlimt i møteboka eit stykke i Dagbladet av 21. oktober 1967, med stort bilde frå middagsbordet: 

”Gild jubileumsfest i Oslo songdanslag”, skrive av Grethe Tanding.) 



(Kommentar: Innlimt i møteboka eit telegram frå Tromsø: ”OSLO SONGDANSLAG STORSALTEN 

NORDAHL BRUNSGT 22 OSLO TIL LYKKE MED 45 ÅRSDAGEN PER INGE”) 

Det kom også telegram frå Edith Martinsen som nå hadde sjukepermisjon. 

Prolog til 45 årsfesten i Oslo Songdanslag Laurdag 21. oktober 1967. Skrevet av Nils Nersten, 

Setesdal. 

Få av oss var med den gong / då dei vaksne skipa laget, 

der dei dansa og dei song / la litt fest til kvardagsjaget. 

Det var om lag i det belet / då nordmenn var mest nasjonale.  

Den norske dansen, det norske spelet / det var det einaste geniale. 

Mange lag dei starta då / med det norske var så gildt 

Men dei fleste gjekk i stå / - døydde fredeleg og stilt. 

Songdanslaget sleit no hardt / - tidt var laget raka fant. 

At dei greidde seg var rart / - Pelle kom med mang ein slant. 

At dei kom saman, bymann og døl / kan vera noko av grunnen,  

- beste moroa lagar ein sjøl / og like er me  - på bunnen. 

No har laget drive i mange år / til glede både for eldre og yngre 

til helsebot for for legger og lår / - især når baken blir noko tyngre. 

Me er ikkje lenger ein husmanns-nasjon / - me driv kje med norskdoms-dans 

Nei, litt flørt og trivelig mosjon,/  ekte danseglede og rytmesans. 

Laget er blitt ein del av vårt liv / - ein sunn og forfriskande del - 

når songen ljomar og dansen sviv / kvar einaste måndagskveld. 

Difor helsar me no i kveld / fem og førtiårsjubilanten. 

Sjå om har ikkj er sprek likevel / - han blir minst nitti, den fanten.  

Nils Nersten. 

Melding om leiken og arbeidet i laget i tida frå 24. april - 30. oktober 1967. 

I sumarhalvåret har laget hatt 72 framsyningar. Av desse er 63 dansa på Bygdøy. 34 for Båtservise frå 

1. Juni til 30. august, 26 for Restauranten i Juli - august, 2  på Friluftsteateret 25/6 og 23/7 - 67, 1 på 

Bygdøystemna 4. Juni i Numedalstunet. 5 framsyningar 17 mai. For Øvre og Nedre avdeling på 

Vardåsen, for Holmen skule, for Blakstad sykehus, for Asker Gamlehjem. 1 framsyning for Solbakken 

Folkehøgskule 20. mai. 2 framsyningar på Domkirkeodden, Hamar den 11 Juni. 1 framsyning for 

Vanførehjemmet, Hamar, same dag. I alt 72 framsyninger, godt fordelt på medlemene i laget. 

Laget har hatt 10 øvingskveldar og ei ekstraøving i Halli. Einar Kristiansen har vore rettleiar til 9. 

oktober då Bjørn Aasland overtok. Tryti har vore spelemann. Einar har også øvd franseisen 5 kveldar 

frå kl. 19 - 20 om måndgskveldane frk. Lindem spela piano til. 3 kaffikveldar: 29. mai, 28. august og 2. 

oktober (1967). 1 folkedanskveld i Halli 1. oktober. 1 Jubileumsfest i Storsalen 21. oktober 1967. 2 

turar. Solbakken folkehøgskule 20 mai og ti Domkirkeodden Hamar 11. Juni. 

Gull var vår utsending til leikmøte på Leankollen frå 29. april, til og med 1. mai. Me hadde ingen 

utsending til Noregs Ungdomslagsstemna i Odda frå 23-25 Juni 67. 



Laget har nå 84 aktive medlemer 17 passive og 2 permiterte (Guri og Laila). I alt 103 medlemer. Me 

har i dette halvåret fått 6 nye medlemer. Styret har sendt 6 rundskriv. Den 20. mai gifte Laila Stern 

seg med Bjørn Olav Broen. Den 3. Juni gifte Liv Trøstheim og  Martin Nordby seg. Den 19. aug gifte 

Sidsel Eriksen og Einar Larsen seg. Laget sende blomster til Laila og medlemene gav gaver til dei 

andre 2 para. Styret har hatt 7 bokførde styremøter. Laget har seld 1000 lodder i Jubeleumslotteriet 

ti Noregs Ungdomslag. Årsmelding er lesen og godkjendt av formannen Olav Øraker. 

Oslo 30. oktober 1967. - Annemor  - (sign) skrivar 

Aarsmøte i Oslo Songdanslag 30. oktober 1967. 

40 av lagets medlemer var samla då formannen ønsket vekomen. Me tok til med å syngja, ”Kunnskap 

skal styre rike og land”. Øraker leste opp saklista som vart godkjendt. 

1) Skrivaren leste opp referat og halvårsmelding. Godkjend utan merknad. 

2) Årsrekneskapen ved kasseraren, (Gull Johanessen) Gull og Ekrem svarde på ein del spørsmål og 

rekneskapen vart så godkjendt. 

3) Innkomne forslag: Form. kom med et framlegg som lydde slik: (Kommentar: Innlimt i møteboka) 

”Oslo Songdanslag her. Framlegg til handsaming på møtet mandag 30. oktober 1967. Eg set med 

dette fram fylgjande framlegg til handsaming på årsmøtet måndag 30 oktober 1967: Oslo 

Songdanslags konto i Oslo Sparebank, kto.nr. 69276 kan for framtida berre disponerast av formannen 

og kasseraren i fellesskap. Oslo, den 30. oktober 1967 med helsing Olav Øraker.” 

Harald Moberg sett fram dette motframlegget: ”At ein kunne sperra kr. 10.000,-, resten kunne 

disponerast av formannen og kasserar”. Desse to framlegga utløyste ein livleg diskusjon, og ved 

røysting vart Øraker’s framlegg samrøystes vedteke. 

Før valet tok me kaffipause. Form. refererte ein del skriv, m.a. eit brev frå Haug B.U.’s leikarring i 

Hokksund der dei bed inn til leikfest laurdag 18. november. Men det var inga interesse for det. Oslo 

Fylkeslag minner om ”Innflyttarmønstringa” i Rådhuset 14. november. Tilskipinga er komen i stand 

etter samarbeid mellom Østerdølenes lag i Oslo, By og Bygdelagsforbundet og Oslo Fylkeslag. Hans 

Jacob, Bente og Mette lova å møte fram, med fana vår, om den er aldri so skrøpeleg. Oslo Fylkeslag 

har også sendt melding om amatørtevlinga 1967-68. Fristen for påmelding er 27. november.  

Etter kaffipausen gjekk me over til val. 

4. Dei som stod på val var: 1. formann for Olav Øraker, 2. kasserar for Gull Johannesen 3. 1 

styremedlem for Magne Østerhagen 4. første varamann for Per Dugstad 5. 1 revisor for Eddy Ekrem. 

Formannen i valnemnda Kolbjørn Røste overtok (leiinga) og refererte paragraf 4 i lagslova om 

røysterett og talerett for medlemene. Han ville me skulle ta oss tid med valet, og forlangte skriftleg 

røysting. Han presiserte også kor viktig det var at dei som vart valde hadde tid og lyst til å drive laget 

framover. Valnemnda kom med desse forslag: 

1. formann: attval på Øraker. Forslag frå salen: Gull Johannesen, Arild Degrum, Kolbjørn Røste. 

Øraker vart vald med 28 røyster Gull fekk 7 røyster, Arild fekk 2 røyster, Kolbjørn fekk 1 røyst. 

2. Kasserar: Eddy Ekrem, Per Otto Westby. Forslag frå salen: Anne Major. Anne vart vald med 18 

røyster Ekrem fekk 10 røyster Per Otto fekk 8 røyster. 

3. 1 styremedlem: Grethe Tanding, forslag frå salen Per Dugstad. Grethe vart vald med 25 røyster Per 

Dugstad fekk 12 røyster. 

4. Varamann til styret: Per Dugstad, attval. Revisor: Eddy Ekrem: attval. Begge blei vald med 

handklapp. Formannen takka valnemnda for godt arbeid, og ønsket de nye styremedlemene 

velkomen til et godt samarbeid. 

5. var posten Ymse. Holger spør om me ikkje no skal innfri løftet vår om dansing på Blakstad 



sjukehus. Stor stemning for det, og Øraker lova å ta seg av det. Ekren etterlyste telefonpengar til 

kasseraren. Det kom forslag om at styret skulle bestemme det beløpet som trengs til det. Årsmøtet 

var samd i det. Og so over til ordskifte om Banneret vårt. Moberg viste fram eit forslag som Arne 

Løvstad hadde laga. Fult ferdigmontert med stang 1.m x 0,85, ville kosta ca. kr. 2.000. Det vart helst 

eit kvast ordskifte om dette, skulle banneret applikerast broderast eller malast? Børresen ville ha 

fleire forslag og meinte at Ole Ekornes også kunne gi oss eit utkast. Det var stemning for Ekornes. 

Med hensyn til  fargar var dei fleste samde med Holger som sa at :”Det er vi som bestemmer fargen, 

og ikkje dei som broderar eller malar banneret:” Børresen sa tilslutt at no fekk styret sjå å få fart på 

seg og ordne opp med dette. Det eine halvåret etter det andre går, utan at noko vert gjort. Kalle 

sette fram forslag om at årsmøte gir styret fullmakt til å arbeide vidare med dette. Forslaget var 

støtta av lagsflokken. Klokka var no so mange at alle berre stormde på dør for å nå tog og trikk.  

Annemor. (sign) Skrivar. 

Styremøte 9. november 1967. 

Østerhagen og Gull var også innkalt, så styret var fulltallig då formannen Olav Øraker helsa alle 

velmøtt. Han takka Østerhagen for godt samarbeide og overrekte han blomar. Gull hadde fått takk og 

blomar på siste øvingskveld. 

1. sak var brev frå ”Jøssehäringarnas folkdansare” med innbyding til 50 års Jubileet den 18. 

november (1967) på Ingesund Musikskola, Arvika. Det bed inn 2 representanter frå Oslo 

Songdanslag, men skriver at so mange som mogeleg er hjarteleg velkomen, og at supeen kostar kr. 

17.- Styret vil at Martha og Rolf Børresen skal reise som representant for laget, og at me lyt sende 

med ei gåve for ca. 100,-. Forslag om bordflagg, bunaddokker - tinnfat, Øraker skulle undersøkje litt 

om prisar. Det var også kome brev frå Enebakke Leikarring med innbeing til Leikfest den 25. 

november. Bindande påmelding innan 21. november. Kunngjering om teaterkveldar på Det Norske 

Teatret, onsdag 29. november: ”Ein seljars død” av Arthur Miller. Tysdag 5. desember ”Bodskapet til 

Maria” av Paul Claudel. 

3. Løn til rettleiar og spelemann vart fastsett. (50,- til rettleiaren og kr. 40,- til spelemannen.) 

4. Banneret: Østerhagen foreslo at styret bed Ekornes møte på neste styremøte så kan ein diskutere 

dette saman. 

5. Folkedanskvelden 19. november. Øraker skulle ordne med matbestilling og anonca i avisa. Han 

kunne tenkje seg å be Tor Skauge kome å kåsere å vise gamle musikkinstrumenter. 

(Kommentar: Innlimt innbydinga frå Jösshärdingarnas folkdansare 18. november 1967. Dette er 

skrive til: ”Martha og Rolf Børresen var representantar for Oslo Songdanslag. 9 av våre medlemer var 

også der. Som gåve sende laget eit stort tinnfat med inskipsjon.”) 

(Innlimt innbydinga frå Enebakk Leikarring til Leikfest på Ingarbakke lørdag 25/11-67. 

Inngangsprisen var kr 12. Skrive til: ”Ca 20 stykker var med på festen.”) 

Styremøte 30. november 1967. 

Alle var tilstades. Formannen foreslo Grethe til næstformann og styret var enig. 

1. post var Julemøte 18 desember og Juletrefesten for barn og vaksne 8. Januar. Grethe skulle leide 

Julemøte. Forslag til mat: Ertesuppe og flatbrød. Forslag til undeholdning: Per Dugstad fortelje og 

vise ljosbilder frå verdensutstillinga i Montreal. Musikk: Limseth og Tryti. Innkjøp av servietter, ljos, 

gaver, skulle Anne gjere. 

Juletrefesten: Barnefesten tek til kl. 17. Forslag om Gull til å leida den og å ta foreldre med i 



komiteen. Per og Øraker foreslo: Louise og Sveinung, Else Marie og Leif, Ellen og Kolbjørn. Per skulle 

syte for den viktigste programposten - nemlig film og godteposer for ungene. Per skulle elles hjelpe 

Gull å aktivisere ungene. Ein nisse vart det vel og ei råd med. Maten var ikkje problem, tradisjonen 

tru laut med halda oss til Julekake og boller, kanskje litt smultringar lova Øraker, han trudde 

forresten alle var matleie so langt ut i jula, so det skulle ikkje so mykje til heller. Til festtalar kl. 20 vart 

Torstein Bryne foreslått, Øraker skulle ordne med dette. Han skulle også ordne med musikk til gong 

rundt Juletreet, frk. Lindem vart foreslått. Fekk Øraker tid skulle han setje opp eit skriv med melding 

om Julemøte og Juletrefesten. Så langt la me planar. Ragnhild Eng hadde meldt seg inn i laget og 

styret godkjende innmeldinga.  Annemor. (sign) 

Grethe fortalde at 13 av lagets medlemer hadde vore med å feira 50 årsJubeleet til 

”Jössehärdingane folkdansarare” på Ingesund den 18. november og 20 hadde vore med på festen i 

Enebakk den 25. november. Styret bad Grethe sende eit brev frå laget til desse med takk for 

innbyding og festleg samvær. 

(Innlimt brev til dei to ringane med takk for hyggeleg samvær. Også innlimt takkebrev frå 

Jössehärdingarnas for gåva på festen. Dessutan innbyding ti Lussefest frå Hembygdsgillet i 

Karlstad 9. desember 1967.) 

Dette rundskrivet om Julemøte og Juletrefesten skrevet av Olav Øraker (formann) sende me til alle 

medlemmene i laget. Desember 1967. 

Kjære medlem! ”Det leid seg til joletid, til vokone kleddest det vene viv”. Ja, slik står det i visa og skal 

ein tru almanakken er det verkeleg snart jol 1967. Vi må difor sjå i augo at det alt er slutt på ein 

hyggeleg og for alle aktive svært lærerik førejolsvinter. Vi møtest til jolemøte i Halli - som den siste 

samkoma for året - måndag 18. desember kl. 19.30. Per har lovt å vossere om ei reise til 

verdsutstillinga i Montreal og viser også fargelysbilete på turen - slik at dei som ikkje forstår språket 

også skulle kunne ha utbytte av ”showet”. Lite bite ti får du og - så du lyt punge ut med kr. 7.00 

denne kvelden. Vi møter som vanleg presis og i bunad denne kvelden. Joletrefesten blir 8. januar 

1968 i Halli. Voksnefesten tar til kl. 20.00 og barnefesten kl. 17.00 På barnefesten - som Gull tar seg 

av - blir det som før joleleikar, tegnefilmar og bevertning - og dersom det kjem snø trur vi sikkert at 

jolenissen kjem innom i år også. Programmet på vaksnefesten blir som vanleg, ein kort tale, gang 

rundt joletre og leik til slutt ved sida av ein enkel bevertning. Vi vonar du har høve til å koma på båe 

desse tilstellingane og har du venner du gjerne vil ta med er dei også velkomne. Vel møtt!  

Helsing Styret. 

(Kommentar: Innlimt i møteboka Innbyding frå Leikarringen i BUL til Trettandags-kvelden i 

Teatersalen 6/1-1968 Leikarrineng skal mellom anna vise Draumkveldet.) 

(Også innlimt innbyding til ”Trettondagskursen på Ingesund 3-6 januari 1968” frå Värmländska 

Ungdomsringen. Notert i margen: ”3 av lagets medlemer deltok på kurset.”) 

Styremøte 30. Jan. 1968, hos Inger og Per. referert av Grethe. 

Tilstede var: Per, Harald, Anne, Grethe, Olav.  

Diverse brev ble referert. 

1). Fra Bygdelagssamskipnaden om husleiestønad, kr. 378.- 

2). Turen til Lillehammer 24. febr og tur til Solør 2. og 3. mars. 

3). Spørsmål fra Bjørn om danseprogram for sommeren. 

4. fra valnemnda i Bygdelagssamskipnaden. Valg den 31. mars 1968.  



Brev fra Teatersentret ”Bikuben” om samarbeid. Besøk av Østerrikere fra 2-7. august. Disse har rettet 

henvendelsen til Bygdelagssamskipnaden. De kan bo privat, og venter gjenvisitt næste år. Vi snakket 

litt innpå om laget vårt skulle delta i Kunnskapstevlinga. Roar Ihlebæk og Nils Nersten fikk innvilget 

passivt medlemskap. Drøfting av karneval og guttefest. Guttefest 19. februar, jentene tar denne. 

Karneval 1. mars. Sosklubben. Per Otto Westby tar seg av denne. Grethe (sign) 

Styremøte 6. februar 1968. referert av Grethe. 

Tilstede var: Olav, Grethe, Harald, Per, Sveinung.  

Ole Ekornes fremla sitt forslag til nytt banner. Forslaget ble godtatt med mindre forandringer; styret 

utba seg utkast i samme størrelse. Dette skulle hentes av Olav 11. mars. Styret har oppfatningen at 

brodert banner er mest tilfredsstillende, og Prisen blir kr. 2500.- Videre ble Grethe, Olav og Sveinung 

uttatt til Bygdelagssamskipnaden’s årsmøte 2. april 1968. Grethe fikk overdratt ansavaret for 

folkedanskvelden 10. mars.  Grethe (sign) 

Teaterkveld den 15. februar på ”Vildanden” av Ibsen. 

(Kommentar: Innlimt innbyding til Guttefest 19/2 -68 og Karneval 1/3-68): 

Oslo Songdanslag  Oslo, 12 februar 1968. Guttefest. Festen går av stabelen mandag 19.2 kl. 19.30. 

Det blir både mat, drikke og lett underholdning for våre trauste karer. Trøen og Limseth spiller til 

dans. Alt dette får dere for kr 8,-. Kom i bunad! Hilsen jentene 

Karneval SOS-klubben innbyr medlemmene av Oslo Songdanslag med venner og bekjente til stort 

karneval i Kr. Augustsgt. 6 IV etg. fredag 1.3. kl. 19.30 under mottoet: Kom som du er, med eller uten 

klær. Billetter à kr 22,- må kjøpes på forhånd hos kassereren. Billetten inkluderer cocktail, kaffe, 

snitter og is m.m.m. BAR Ytterligere opplysninger ved Per Otto, tlf. 441800, l. 858 Hilsen SOS-klubben 

P.S. Alle må ha drakt. 

(Kommentar: Innlimt innbyding til leikfest hos ”Noreg” i Drammen 10. februar 1968. Notert til: ”8 av 

våre medlemmer deltok på festen ti Leiarringen ”Noreg” i Drammen 10. februar 1968.) 

(Kommentar: Innlimt innbyding frå Leikarringen i BUL til leikfest i Folkets hus laurdag 2. mars 1968. 

Pris kr 20,- Noterte til: ”Ca 20 av lagets medlemer var med på festen”.) 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive skriv til medlemene om halvårsmøtet 25/3-1968: ) 

”Til medlemene. Vi minner med dette om halvårsmøte i Halli mandag 25. mars kl. 20.00. På saklista 

står som vanleg halvårsmelding og val. Det skal bl. a. veljast skrivar, eit styremedlem, ein varamann 

til styret og revisor.  Vi minner samstundes om at vi same dag (25/3) kl. 19.00 set i gang med eit 

kveldskurs i lagsarbeid. På det første møtet tar vi for oss laget vårt og på det andre 

landsorganisasjonen vår. Her føreles studierettleiaren i N.U. Trygve Kvalvåg. Deretter tar vi opp emna 

Ungdomsarbeid i Norge, tillitsmannens arbeid og plikter og tilslutt møtestyring med ordskifte og val. 

Alle møta tar til kl. 19.00 og er opne for alle. Styret. 

På øvinga 4. mars kunngjorde formannen halvårsmøte den 25. mars, og oppnemnde valnemnd som 

i år består av 3 karar: Rolf Børresen, Arild Degrum og Hans Jacob Fossum. 

Festar i denne sesongen. 1967 – 68. 

(Innlimt maskinskrive referat frå Julemøtet i desember 1967): 

Julemøte i Oslo Songdanslag 

Mandag den 18. desember hadde Oslo Songdanslag sitt årlige julemøte. Fremmøtet var meget godt 



og Halli var full av bunadkledde folkedansere i feststemning. Under bordsetet med for anledningen 

varm mat, ga medlemmene uttrykk for sin sangglede i viser og canons. Etter å ha danset en del viser 

og også svingt seg til Tryti og Limseths musikk, falt det mer ro over forsamlingen mens Per Dugstad 

tok seg av underholdningen. Han ”vosserte” i sin nå for medlemmene velkjente og muntre stil mens 

han samtidig viste lysbilder fra verdensutstillingen i Montreal og fra en tur tundt i Sambandstatene. 

De tradisjonelle gaveorerrekkelser til spillemenn og instruktør ble foretatt, og så fikk danserne igjen 

slippe til på gulvet. Og da musikerne brøt opp, fortsatte stordansen ennå en stund. L. N. 

Tryti fekk Songdanslagets merkje som han vart svært glad for. Bjørn Aasland og Limseth fekk konfekt. 

A. 

Barneleikfesten den 8. Jan. tok til kl. 17. 

Ca. 30 barn med foreldre møtte presis og Gull helsa alle velkomne, og alle ungene stilte i rekkje og 

viste at dei også kunne helse pent. Men so vart det også fart i dei, med gong rundt Juletreet - skliing 

på golvet og når matpakkane og colaen kom på bordet var det berre so vidt dei hadde tid til å syngja 

for maten. Per viste fram film som var fryktelig spanande, Gull leida ein ”etarkonkuranse” som var 

næsten like spanande. Og so kom Julenissen som denne gongen var Hans Jacob med hjelp av Leif, og 

stemningen steig. Men dei ville ikkje gå før dei fekk syngja ”Enebærbusken” tilslutt. Og klokka 20 var 

salen rydda og pynta, klar til å ta imot ny forsyning. Det var ikkje so mange, men det var ein koseleg 

fest med bordsæte, gong rundt Juletreet og til slutt litt leik. Diverse fekk me ingen festtalar, og det 

var eit sakn for mange. Per Ekrem kom med 2 kg kaffi som me lodda ut på inngongs billetten. 

Annemor (sign) 

(Innlimt maskinskrive referat frå guttefesten 19. februar.) 

Guttefest i Oslo Songdanslag. Mandag den 19. februar var guttene hedersgjester i Songdanslaget. 

Denne gang var det jentenes tur til å invitere og arrangere, og det var en virkelig festelig kveld vi fikk 

oppleve i Halli. Fremmøtet var kanskje ikke fullt så stort som ventet på forhånd, men stemningen og 

humøret hos de fremmøtte var på topp. Og for maten var det bare lovord, men så ble det da også 

servert pølser og øl. Kveldens underholdning ble en positiv overraskelse. Hordalaget kom på besøk 

med sin revy ”Jag är nyfiken - gul”, et friskt innslag med fart og humør uten dødpunkter. Og applaus 

fikk aktørene som vel fortjent. Da salen var ryddet, gikk dansen med vanlig fart og stor deltagelse, så 

vel sangdanser som musikkdanser. Til de siste spilte Trøen og Limseth.  L.N. 

Mette Wåler leida festen og Bente Grundvig heldt talen for gutane.  A. 

Karnevalet gjekk av stabelen med pomp og prakt fredag den 1. mars. Ca 50 deltok og det vart halde i 

Kristian Augustgt. 6. A. 

Me har hatt 3 folkedanskvelder i Halli sidan oktober.  Det har vore bra frammøte. Bjørn Aasland har 

leida leiken, Tryti - Limseth, Skogen og Trøen har veksla med å greide med musikken. 

Framsyningar: Berre 2.  

Søndagen før Jul, den 17. desember reiste ein del av medlemene til Blakstad Sykehus for å danse for 

og med pasientane. Me vart vel mottekne og traktert med smørbrød og nybakt Julebakst, - det var 

ein riktig førjuls hyggedag. 

Den 26. Januar var 6 par på Lørmarka og dansa. Det var avslutning på eit kurs som Odvar Eggen 

deltok i. Det vart ein hyggelig kveld for oss.  

Per Otto Westby deltok i Amatørtevlinga som Bygdelagssamskipnaden stod for i 1967. 

Torsdag 14. mars var Anne Major og Ekrem på Skøyen saman med Annemor. Me gjekk gjenom 

medlemslistene våre, alle har jo vente på nye adresselister. Og enno eingong!! Er det nokon som har 

nye adressr og telefonnr. så gi beskjed i kassa i kveld! 



På styremøte 27. oktober 1966 v/ formannen Olav Øraker sette styret opp desse regler og 

bestemmelser for permiterte og passive medlemer i laget: Permisjon skal berre gjelda for eit år med 

gongen og kan berre gis til den som søkjer permisjon for sjukdom, skulegong og militærteneste. 

Passivt medlemskap må ein fornye kvart år, kontingenten er kr. 10,- for kvart år. På styremøte 6. 

febr. 1964 var det bestemt at permiterte og passive medlemer som vil vera med på øvingane skal 

betale kr. 1,50 for kvar gong dei er med. Kasseraren skal gi melding til tidlegare medlemer før dei vert 

strokne av medlemslista. Det var dette me no bala med, og Anne fekk ei lang liste med namn som ho 

skulle sende brev til. Så snart Anne får svar, vert listene sett opp for trykking. Ekrem gjorde opp 

rekneskapen for lagsmerkjene som me delte ut på Jubileumsfesten i haust. Anne overtok pengane og 

merkjene som var att. Den som er interesert i lagsmerkje vårt kan henvende seg til kasseraren 

heretter. Anne opplyste at me har 78 aktive, 12 passive og 3 prmiterte medlemer i laget. Me har hatt 

15 øvingskveldar og Bjørn Aasland er rettleiar. Tryti er spelemann.Me har hatt 4 bokførde 

styremøter. 

Oslo 25 mars 1968 Annemor Ove Knutsen (sign)  - Skrivar - 

Styret 25. mars 1968. 

1. formann Olav Ørasker, ny 

2. kasserar Anne Major, ny 

3. skrivar Annemor Ove Knutsen, valg 

4. styremedlem Harald Moberg, valg 

5. styremedlem Grethe Tanding (nestf.) , ny 

1. varamann Per Dugstad, ny 

7. 2. varamann Sveinung Lund, valg 

8. Bunadsjef Bodil Loftsgarden, valg 

9. Studieleiar Per Otto Westby, valg 

10. Revisor Ekrem, ny 

11. Revisor Hans Jacob Fossum, valg 

Valgnemnd for halvårsmøtet 25/3: 1. Rolf Børresen 2. Arild Degrum 3. Hans Jacob Fossum 

(Kommentar: Innlimt maskinskriven innkalling til halvårsmøte i Halli Måndag 25/3-1968.) 

Vi minner med dette om halvårmøte i Halli mandag 25. mars kl. 20.00. På saklista står som vanleg 

halvårmelding og val. Det skal bl.a. veljast skrivar, eit styremedlem, ein varamann til styret og revisor. 

------------------- 

Vi minner samstundes om at vi same dag (25/3) kl. 19.00 set i gang med eit kveldskurs i lagsarbeid. 

På det første møtet tar vi for oss laget vårt og på det andre landsorganisasjonen vår. Her føreles 

studierettleiaren i N.U. Trygve Kvalvåt. Deretter tar vi opp emna Ungdomsarbeid i Norge, 

tillitsmannens arbeid og plikter og tilslutt møtestyring ved ordskifte og val. Alle møta tar til kl. 19.00 

og er opne for alle. 

Styret. 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag 25. mars 1968. 

Berre 28 av lagets 90 medlemer var møtt fram då formannen Olav Øraker helsa velkomen. Saklista 

for møtet var: 

1. halvårsmelding som vart referert av skrivaren og godkjent utan merknad. 2. Val. 3. Ymse. 

Gudrun Svendsen etterlyste trekningslista frå Noregs Ungdomslag’s lotteri. Form. kunnne fortelje at 



me ikkje hadde fått den tilsendt, endå Songdanslaget var det lag som hadde seld mest loddnr. 

Den 4. mai skulle Berte (Grundvig) og Hans Jacob (Fossum) gifta seg i Nordberg kyrkje. Tinfat og 

æresvakt laut det ordnast med til den dagen. Dei skulle reise til Amerika og væra burte i ca 3 år. 

Formannen ynskte dei 12 nye medlemene velkomen i laget, det var ikkje so mange tilstades. 

Banneret: På årsmøtet 30. okt. 1967 gav medlemene styret fullmakt til å arbeide videre med denne 

saka. Harald Moberg hadde vist oss eit utkast som Arne Løvstad hadde laga. Form. viste nå eit utkast, 

teikna av Ole Ekornes. Dei fleste syns at banneret var for kort, dei foreslo at det vart lagt til 10 cm på 

lengda. No trong me ein kaffitår og det smaka godt. Ordskiftet om banneret fortsette, og det vart 

gjort ei prøverøysting over: Skal utkastet vera som det er, eller skal det leggjast til 10 cm på lengda. 

10 stemde for som det er og 13 stemde for 10 cm lengre. Bodil meinte at ei skisse var for lite, me må 

kunne få eit til, og viser til Harald Moberg sitt forslag, 10 cm lengre, så det blir 1 m x 80 cm. Grete var 

samd med Bodil, då kan me sananlikne desse og sjå kva som er best. Dette vart godkjend av 

medlemene, men dei ville ha et nytt møte, helst før sumarferien. Børresen, Eivind, Bodil, Harald, 

Grethe, Leif og Mimmi tok del i ordskifte. 

Siste post var Val. I valnemnda var Rolf Børresen, Arild Degrum og Hans Jacob Fossum. Børresen leida 

valet: og desse skulle veljast: skrivar for Annemor, 1 styremedlem: Harald Moberg, ein varamann for 

styret for Sveinung Lund, ein revisor for Hans Jacob, ein studieleiar for Per Otto Westby, ein 

bunadsjef for Bodil Loftsgarden. Valnemnda sette fram desse forslaga: 

Skrivar: Attval på Annemor, forslag på Grethe (Tanding) og Mette (Waaler) Ved røysting vart 

Annemor vald med 17 røyster, Grethe fekk 1 og Mette fekk 5. 

Styremedlem: Attval på Harald Moberg, forslag på Arild Degrum. Arild var vald med 13 røyster Harald 

fekk 12 røyster. 

Revisor: forslag om Kolbjørn Røste vald med handklapp. 

2. varamann til styret, forslag om attval på Sveinung Lund, Bunadsjef Bodil Loftsgarden, studieleiar 

Per Otto Westby - var attvald med handklapp. 

Forslag til valnemnd for årsmøtet 21. oktober 1968 var vald og godkjent. Åge Hernes, Eivind 

Loftsgarden, Gull Johannesen, varamann: Mette Waaler. 

Litt prat til slutt. Grethe og Anne etterlyste den Østerriske folkedansgruppa. Form. svara at dei hadde 

ikkje gitt ljod frå seg enno. Åge spør om det er planar om tur til sumaren. Stemna til Noregs 

Ungdomslag er i Selbu, og ”Landslaget for spelemenn” har stemna si på Lillehammer. Formannen 

svara at det ikkje vert arrangert spesiell tur for laget - men det går sikkert bussar frå andre lag, og så 

går der tog. Anne vil også på tur og foreslår at me legg ut lister straks for å ”sondere terrenget” som 

ho sa, og so kan me setje igong, for tur vil me ha. Øraker takka for frammøtet, takka dei som gjekk ut 

av styret, takka valnemnda for arbeidet dei hadde gjort. Møtet slutt kl. 2230. Annemor (sign) - skrivar 

- 

Styret etter årsmøtet 25. mars 1968. 

1. Formann Olav Øraker 

2. Kasserar Anne Major 

3. Skrivar Annemor Ove Knutsen 

4 Styremedlem Grethe Tanding 

5 Styremedlem Arild Degrum 

1. varamann for styret Per Dugstad 

2. varamann for styret Sveinung Lund 

Bunadsjef Bodil Loftsgarden 



Studieleiar Per Otto Westby 

Revisor Eddy Ekrem 

Revisor Kolbjørn Røste. 

Eit ”Kveldskurs i lagsarbeid” tok til 25/3 - kl. 19. 

Det var forelesning 5 måndagskveldar frå kl. 19-20. og emne var: Laget vårt, Landsorganisasjonen vår, 

Ungdomsarbeid i Norge, tillitsmennenes arbeid og plikter og tilslutt Møtestyring ved ordskifte og Val. 

Dette var lærdom for alle, men diverre var frammøte dårleg. Ca 10 stk. møtte opp kvar måndagskveld 

kl. 19. 

Styremøte 2. mai 1968. Alle var tilstades.  

1. Øraker hadde ordna med tinnfat til Bente og Hans Jacob som skulle gifte seg 4. mai. Eindel av 

medlemene ville stå æresvakt i Nordberg kyrkja. Halvor (Kalle) Kalberg gifter seg 1. Juni og Guri 

Kareliussen gifter seg 6. Juli. Desse skal også få tinnfat frå laget. Lister skulle leggjast ut på neste 

øvingskveld. 

2. Dansen 17. mai. Øraker skuulle ringe Båtservise og høyre om dei også i år ville stille gratisbuss. 

Frammøte kl. 1145 på Valkyrieplass. Vi skulle danse for: Holmen skule, Vardåsen Sykjehjem, Øvre og 

nedre avdeling, Blakstad sykehus, Asker Aldershjem. Tryti skulle spela. Liste skulle leggjast ut måndag 

6. mai. 

3. Leikmøte på Sørmarka frå 23-26 mai 1968. Øraker refererte programmet. Siste påmeldingsfrist var 

18. mai. Styret var samd om å be Mette Waaler om å delta på kurset. Kurspengar: Reiseutjamning kr. 

150,- opphald kr 150,- 

4. Øraker hadde fått brev frå den Østerriske folkedansgruppa der dei (skriver og) melder sin ankomst 

til Oslo 2. aug - og reiser vidare 7. aug. Dei innbyr til gjenvisitt. Forslag om at Anne og Grethe tar seg 

av dette og at dei kan ta med seg hjelpesmenn som dei treng det. Rundskriv om dette må sendast 

snart, det vert privat innkvartering. Tilslutt prata me litt om kaffikvelden den 27. mai. Møte slutta kl. 

23. 

(Kommentar: Innlimt takkekort frå Bente og Hans Jacob Fossum gift i Nordberg kirke 4. mai 1968.) 

Tekst på takkekortet: ”Til Oslo Songdanslag, Tusen takk alle sammen for det flotte tinnfatet med 

inskripsjonen. Vi setter stor pris på et slikt hyggelig minne. Vi satte også stor pris på frammøtet i 

kirken. Hilsen Bente og Hans Jacob.”) 

På øvinga 6. mai kunngjorde Grethe dansen 17. mai. 

Else Marie og Leif sende helsing at alle var velkomen til Halsåsen 14 om kvelden. Ho etterlyste også 

dei som kunne ta imot dei Østerriske folkedansarene og bad dei melde seg så snart som mulig. 

På øvinga 13. mai refererte formannen styret sitt framlegg om Mette Waaler til å vera med på 

Leikmøtet på Sørmarka. Einstemmig vedteke. Form. refererte også litt om saklista til Noregs 

Ungdomslag’s årsmøte i Selbu den 28-20 Juni. Åge etterlyste utsendingar til årsmøte, men styret 

hadde ikkje sett fram forslag enno om kven som skulle reise. Helge var rettleidar istadenfor Bjørn 

denne kvelden.  Skrivaren 

Referat frå styremøte 15. mai 1968. 

På styremøtet deltok, Olav, Grethe, Anne, Arild og Per. 

1. Første post var oppsetting av søknadsliste for husrom sesongen 1968-69. 

2. Øraker foreslås til utsending til Noregs Ungdomslag årsmøte i Selbu 28-29 Juni 1968. Etter 



medlemstallet har vi rett til 2 utsendinger i år, og Grethe Tanding foreslås også. Medlemene får 

førelagt saken på øvelsen 20 mai. En vil også foreslå 150,- - 200,- kr. i reisegodtgjørelse pr. utsending. 

3. Mette Waaler avleverte ferdig utkast i full størrelse av lagets banner. Styret sa sig fornøygd med 

dette, bortsett for et par mindre forandringer. 

4. Magne Østerhagen på vegne av Hedemarkslaget kom med innbydelse til tur til Hamar også i år. Vi 

skal igjen danse på utflytterstevnet på Domkirkeodden 16. Juni 1968. 

5. Bygdøystevnet står for døren. Tevlingene i gamaldans tar til lørdag 8. Juni i Folkets Hus. Søndag 9. 

Juni har lagene program i de forskjellige tun, og Oslo Songdanslag danser i Numedalslaget kl. 1430.  

Siste og ”utsatte” sak. Oppsetting av danselister for dansingen for Båtservise og Folkemuseets 

restaurant. Grethe. (sign) 

7 par skal danse på Holmenkollen restaurant 21. mai kl. 2130 Arild tar seg av programmet og 

Nomeland er spillemann. Vi danser for Reisetrafikk foreningen i Oslo. Leiklærerkurset på Elverum 

Folkehøgskule skal vera frå 4-16 aug 1968. Utlyses for medlemene 20 mai 1968. 

17. mai dansingen. 

Vi startet opp i buss fra Valkyrieplass kl. 11.30. 24 dansere og spillemann Jon Tryti møtte opp. Været 

var som vanlig 17. mai, litt grått og småkaldt. På veien ut til Holmen skole, drev vi igjen litt agitasjon 

for Østerriker besøket. Kl. 1245  danset vi i skolegården på Holmen skole, mye folk var møtt fram. 

Næste stopp var Vardåsen sykehus, her danset vi som vanlig på nedre og Øvre avdeling. Kl. 1430 sto 

Blakstad sykehus for tur. Her har en del av lagets medlemer kjente både blant pasienter og 

funksjonærer, så det var ekstra hyggelig å komme på besøk. På grunn av været danset vi inne, vi 

hadde bunadframsyning og sang til avslutning med pasientene. Etter dansen ble vi budt deilig kaffe 

kaker og smørbrød, spør om det smakte! Det var vondt å bryte opp, men vi hadde ennå en post på 

programmet: Asker Gamlehjem. Etter mye rundkjøring fant vi da frem, og vi danset og sang etter 

beste evne. Etter dette reiste nokon til byen og 10 tok turen til Else Marie og Leif som tok gjestfritt 

imot oss. Me drakk faffe, prata og hygget oss til kl. 23.30. A. og Gr 

Styremøte 24. mai 1968. 

1. Danselistene var ferdig til å sendast ut til dansarane, - jobb for skrivaren. 

2. Avslutningsfesten den 27. mai var det Kjersti Brovold og Helge Holmin som hadde ansvar for, so 

styre kunne ta det med ro. Blomster til rettleiaren og spelemennene vår skulle Grethe ordne! 

Jentene i styret ville steike vafler, dersom ”kassa” ville spandere rjomme.  

Litt prat om Bygdøystemnet og Hamarturen tilslutt.  Annemor. (sign) 

(Innlimt lister for dansing for Båtservise og Restauranten på Bygdøy i Juni, juli og august 1968, ei 

liste for kvar månad. Vi tar med namnet på dansarane og kor ofte dei står oppført på listene.) 

Bodil Loftsgarden (9), Anne Sellereite (8), Ellen Eide (5), Mimmi Østerhagen (20), Grethe Tanding 

(10), Mette Waaler (16), Kjersti Brovoll (8), Martha Andersen (18), Gull Johannesen (8), Louise Lund 

(4), Annemor Knutsen (8), Ruth Aarnes (2), Inger Dugstad (1), Randi Søvik (4), Inger Omtvedt (14), 

Anne Major (2), Kirsti Berge (5), Ragnhild Eng (4), Brit Versland (1), Eivind Loftsgarden (9), Asbjørn 

Sellereite (5), Gustav Kareliussen (5), Magne Østerhagen (20), Arild Degrum (12), Edv. Ekrem (11), 

Arvid Andersen (18), Sveinung Lund (6), Per Otto Westby (19), Carl Chr. Døvle (8), Per Dugstad (1), 

Helge Holmin (22), Olav Øraker (7). 

Kaffikvelden 27. Mai 1968. 

Dette var vår siste hyggekveld saman før ferien og mange både nye og gamle medlemer var samla I 



bunadstas og sylv. Fint pynta var det, Inger hadde nok ruska godt i papirhaugen på ”skula” for bordet 

hadde fått ein festleg farge på seg, og det gjorde at alle måtte verta glade til sinns. Ved bordet helsa 

Helge (Holmin) alle velkomen og maten smakar, rundstykker med pølsemat på , vafler og rjomme. 

Programmet var også variert. Me fekk høyre pianomusikk av Helge - Vals i Assdur av Brahms, 

Suomisong av Pacius Teilmann. Bjørn Aasland les ”Fanitullen” med musikk til av Jon Tryti. Mette 

hadde vore på Leikmøte på Sørmarka og ho fortalde litt derifrå. Ho hadde lærd mykje, sa ho og hatt 

det morro. Kåre Limseth heldt foredrag om ”Rosemålarer frå Telemark frå 1730 - 1850. Per Dugstad 

viste ljosbilete til. Dette var eit interesant emne, tida gjekk berre so altfor fort. Grethe gav ei 

orientering om Bygdøystemna den 9. Juni, og Hamarturen 16. Juni, og tilslutt takka ho Bjørn, Limseth 

og Tryti for godt og hyggeleg samarbeide, dei fekk kvar sin blomebukett. Me leikar og dansa utover 

og hadde det veldig morro. Annemor (sign) - skrivar 

Godt frammøte av medlemene - me dansa eit godt variert program. 

(Kommentar: Innlimt eit maskinskrive program for Bygdøystemna 1968, dansen i tuna 9/6. Oslo 

Songdanslag var først ute og dansa i Numedalstunet kl 14.30. folkedans på Festplassen kl. 19.00 I 

tilfelle regn blir folkedansen om kvelden i Halli.) 

Hamarturen søndag 16. Juni 1968. 

Ca 25 medlemer dro fra N.Brunsgt i buss kl. 830 om morgonen i strålende vær. Vi var spente på om 

fjorårets suksess ville gjenta seg; for guttene i laget glimet med sitt fravær og spillemannen vår Jon 

Tryti var syk. Vel, oppover til Hedemarken bar det, og Harald Moberg fortalte livfuldt om bygdenes 

arkeologi og historie.Dessuten ble det opplyst om det forestående besøk av ”Akademische 

Volktanzkreis”. Første stopp var hos Martha og Børre på ”Tørrberget”. Som alltid ble vi hjertelig 

mottatt av vertskapet, og bevertningen smakte storartet. Tid til dansetrening ble det og før vi dro 

innover til Hamar, medlemstallet var da øket til ca 30. På Østlandske vanførehjem hadde vi 

framsyning. Vi måtte synge av hjertens lyst uten musikk som vi var. Utflytterstevnet til 

Hedemarkslaget i Oslo og ungdomslagene på Hedemark på Domkirkeodden var hovedgrunnen til 

Hamarturen. Vi hadde framsyning på danseplattingen, igjen bare leik, og jentene måtte dele på 

kavalerene. Oslo Songdanslag deltok også med hell i brudefølget, som bryllupsgjester, hvor vi 

dessuten sang friarvisa, og vi danset til slutt med i brudevalsen, akkompagnert av unison sang: Bind 

deg ein blomekrans. Jo, turen var vellykket nokk, og vi var vel hjemme i Oslo ca kl. 23. Grethe Tanding 

(sign) (Her eit innlimt to fargebilde frå turen, dei frå framsyninga på Vanførehjemmet og eit frå 

Domkirkeodden.) 

(Kommentar: Vedhefta eit referat frå Hamar-turen 1968 ved Mette Waaler. ) 

”Beklager det kommer seint, Anne-Mor, men forhåpentligvis kommer det godt!!!.  

HAMAR-TUR -1968. Den 16. juni møtte vi fulltallig frem i strålende sommersol for å være med 

bussen klokken 8.00 fra Nordahl Brunsgt 22. Vi skulle på utflytterstevnet i Hamar. Bussen ble litt 

forsinket, men da vi alle omsider var vel innstallert var det en meget viktig person som fremdeles 

manglet, nemlig Tryti! Vi gikk da til det drastiske skritt å telefonere til ham for å høre om han helt 

hadde glemt oss, men fikk den triste beskjed at han plutselig var blitt syk. Etter flere forgjeves forsøk 

på å få fatt i en stedfortreder, måtte vi bare reise. Turen oppover til første rasteplass, ”Tørrberget”, 

forløp uten noen foruroligende hendelser. ”Husets” fremragende guide holdt oss underrettet om de 

stedene vi passerte, og pausene ble fyllt ut med sang. Da vi kom til ”Tørrberget” var bordene allerede 

ferdig dekket og vi inntok et aldeles herlig måltid. Det var både vafler og rundstykker, rømme og mye 

annet godt til hele saueflokken. Etterpå var det full trimming ute på blomstervollen til Børre i det 



deilige solskinnet. Den eneste som ikke fikk ta del i herligheten på ”Tørrberget” var Magne som i sin 

meget hurtiggående røde bil (ikke folkevogn altså) måtte ile til Hamar i håp om å få fatt i en 

spillemann til oss.  

Så kom oppbruddets time, og vi måtte av gårde til oppvisning på Vanførehjemmet. Det gikk bra, tror 

jeg, våre sølvstruper klarte brasene denne gangen, og tilskuerne vinket oss smilende av gårde igjen 

på vei mot neste stopp, som var middag i Hamar, før vi dro ut på Domkirkeodden. Ute på 

Domkirkeodden var det i år arrangert stor konkurrase der det gjaldt for deltakerne å skape det beste 

miljøet i de gamle museumsstuene. Det var mye artig å se, ja, til og med noen som danset en 

”Francese” som skulle ha spesiell tradisjon i distriktene rundt Hamar. Det var også slik at publikum 

kunne få være med på en gjettelek, det gjaldt å tippe navnene på forskjellige gjenstander som var 

utstilt. Det skulle være bondebryllup der og hvor vi skulle få være gjester, men da verken 

arrangørene eller vi hadde noen musikk lurte vi nå litt på hvordan det skulle gå. Men da brudevalsen 

skulle danses etter at ”bryllupsmaten” var vel fortært (øl og flatbrød), var alle gode råd dyre, og så 

visste ingen annen får enn å synge ”Bind deg ein blomekrans”, og det gikk bra! Etterpå skulle vi ha en 

oppvisning, og også denne gang måtte ”sølvstrupene” berge oss til lands. Etterpå var det 

underholdning som vi fikk sett, før vi måtte samle troppene og dra tilbake. Hjemturen gikk fint og 

humøret var upåklagelig. Stordansen florerte i bakrommet og de som ikke danset, sang med av 

hjertens lyst på sine plasser. Det var enden på nok en vellykket Hamar-tur i strålende sommervær! 

Mette. (sign) 

Oslo Indremisjon hadde eit arrangement på Bislet 18. Juni. Det var ”Feriekolonidagen” og 

Bygdelagssamskipnaden hadde fått spurnad om leikarringane ville vera med. ”Laget for Folkemusikk” 

skulle også vera med. 6 par frå Oslo Songdanslag var med på framsyninga. 

Jonsok-kvelden 1968. 

Bondeungdomslaget baud alle bygdelagsfolk inn til Jonsok-kveld på Oslofjorden sundag 23. Juni 

1968. Eindel av lagets medlemer var med på turen, og det hadde vore ein gild kveld om været var 

både surt og kaldt. Det var ”Bastø 2” som var leigd og båten tøffa ut og inn mellom holmar og skjær 

mens det vart leika og dansa, god servering av mat, kaffe og mineralvatn var det om bord. So det var 

ein vellukka tur. 

Olav Øraket og Grethe Tanding reiste til Selbu som utsendingar til Noregs Ungdomslags stemne og 

årsmøte 28-29 Juni 1968. Mange av medlemene våre var også reist til Selbu og der hadde dei hatt 

det triveleg med stor gjensynsglede med våre Færøyiske vener frå 1964. Deretter gjekk turen til  

Leik og låt, Lillehammerspillene -68 på Maihaugen, fra 4 - 7. Juli. (1968). Der var ca 30 av lagets 

medlemer. I det usedvanlege vakre sumarværet kunne alle rusle rundt på Maihaugen, der var noko 

som foregjekk over alt og til alle døgnets tider. Så både Selbu og Lillehammer var nokk polulære 

stemnestadar.  Annemor (sign) 

(Kommentar: Innlimt eit omfattande 2 sider langt program for besøket av Akademischer 

Volktanzkreis, Wien 2. – 7. august 1968. Dei overnatta privat hjå medlemene. Det var framsyningar 

i Teatersalen og på Bygdøy, sightseeing i byen, båttur og avskjedsfest på Frognerseteren 

restaurant. Onsdag 7. april drog dei vidare til Drammen.) Dette skrivet vart sendt til alle 

medlemene 3. Juli 1968. 

Referat etter besøket av Akademisces Volktantzkreis, Wien, i dagene 2 - 7 august 1968, som ledd i 

en 3-ukers rundtur i Norge. Styret gav Anne Major og Grethe Tanding fullmakt til å ordne med dette. 



Olav Øraker og Arild Degrum ble brukt som konsulenter. Besøket ble basert på at medlemene tok 1 

eller flere personer som sine gjester, og laget stod for det økonomiske ved fester og omvisninger. En 

hovedsak for oss var at våre gjester fikk Oslo oppholdet så billig som mulig. For å gjøre folk i sommer-

Oslo oppmerksomme på besøket, måtte et grundig forhåndsarbeid til. Vi kontaktet formennene i alle 

leikarringene og en del av bygdelagene i Oslo; sendte forhåndsomtale m/bilder til Aftenposten, 

Arbeiderbladet, Dagbladet og Morgenposten, dessuten kom stoffet uoppfordret i Morgenbladet. Vi 

henvendte oss også til N.R.K. henholdsvis Østlandssendingen og Reiseradioen. Østlandssendingen 

reagerte positivt, og vi fikk inn et interview på ca. 3 min. De lovte også å ta inn framsyningsdagene 

som kortopplysninger på lørdagen. Ellers planla vi programmet for oppholdet og søkte å holde saken 

varm i laget for å sikre oss nokk verter. Å bestemme rundturer i Oslo, festopplegg og menyer gikk 

greitt. Vi sendte ut programmer for besøket til alle medlemmer, ba om bekreftelse fra vertene om de 

ville være verter for så og så mange gjester, og endelig sendte vi ut porgram for oppholdet på tysk til 

Wien. Hele tiden stod vi i forbindelse med Hilde Seidl i Akademischer Volktanzkreis og da vi endelig 

fikk deltagerliste med alder, ektestand og ankomstdato, var det relativt raskt gjort å fordele verter og 

gjester. 23 østerrikere kom, 15 på fredag 2/8, og 8 stk på lørdag 3/8. Man kan vel si at besøket var 

meget vellykket. Gjestene var meget inntagende og koselige mennesker, og deres sang, spill og dans 

vidnet om dyktighet og kultur. Det var bra med folk på alle tre framsyningene, og det var komiteen 

svært glade for. I alt fikk nokk de medlemmer som var med Østerrikerne noen fine og 

opplevelssesrike dager, både folkloremessig som menneskelig - så nå vil vi arbeide for gjenvisitt. At 

Bjørn Aasland og Jon Tryti hjalp oss med sang og musikk i de norske programmer og på 

folkedanskveldene var en stor lettelse for komiteen. At vi fikk gratis ferging og fjordtur av Båtservise 

hjalp godt på det økonmiske. Detaljert program for besøket vedlegges referat protokollen. Grethe 

Tanding (sign) 

(Kommentar: Innlimt brev til medlemene i august 1968): 

Til medlemmene. Oslo 23-8-68. Vi ønsker velkommen til et nytt arbeidsår og håper dette vil bringe 

framgang for den enkelte og laget. Vi er så heldige å få beholde Bjørn som instruktør og Jon som 

spillemann også til vinteren, og der med blir det opp til oss selv å sørge for framgangen. Vi starter 

opp som vanlig med en hyggekveld den 2.9 kl. 19.30, det vil si egentlig starter vi kvelden før med 

folkedanskveld i Halli (søndag 1.9), og vi håper at endel av medlemmene også vil møte opp der. 

Mandag 2.9 vil vi både se og høre fra stevnet i Selbu og østerrikernes besøk i Oslo. Nytt for året er at 

vi fra høsten starter et kveldskolekurs med emne folkeviser og folkemusikk. Kurset går over 12 

kvelder og begynner 9.9 kl. 19.00 og fortsetter hver mandag. En time hver kveld vil bli nyttet til 

sangundervisning og sangøving og de andre 12 timene vil bli brukt til innføring i norsk folkedans, 

folkedikting og folkemusikk. Nærmere utgreiing om planen vil bli gitt den første kvelden. Vi håper 

rikig mange vil delta i dette kursen. VEL MØTT!  Anne Major (sign) Hilsen styret. 

Kaffikvelden 2. september. 

Påminnelsen om kaffikvelden viser resultat. Halli vart full av glade Songdanslagsfolk so maten var i 

snauaste laget, men heldigvis haddde stova litt på lager so me kom oss heilskinna ut av den knipa og. 

Gull og Grethe kom ”nyforlova”, so det vart mange gratulasjoner på dei. Øraker leia festen og ved 

bordet fekk me sjå sumarens opplevelser på film og i bilder. Det var ekstra hyggeleg for alle dei som 

ikkje var i byen på den tida då dei Østerriske folkedansarane gjesta laget. Her fekk me sjå dei i sine 

fine drakter og i full aksjon. Me fekk også høyre folkemusikk som var brukt til dansen, tatt opp på 

lydband. Det var bilder frå Hamarturen, frå svippturen oppom Martha og Børre, så det var ei riktig 

triveleg stund. Anne og Grethe ville vita om det var nokon som var interessert i tur til Wien til 



sumaren, og ville dei skulle melde seg på liste, gjerne ikveld! Form. hadde fått brev frå Moss Gymnas 

med innbyding til fest laurdag 28 sept. Bodil bad om ei framsyning for Norsk Folkehjelp som skulle ha 

eit arrangement på Aarnes søndag 29. sept. Inger Johanne innbyr dansarane til kaffi og hyggestund 

på hytta si etter framsyninga. Me sa ja til begge deler. Det var ein koseleg kaffikveld, med leik og 

dans utover kvelden. Annemor. (sign) 

(Kommentar: Innlimt gruppebilde frå Leiklærarkurset på Elverum folkehøgskole 4 – 18. august 

1968. Fire medlemer i Oslo Songdanslag deltok: Mette Waaler, Åge Hernes, Hege Bodahl og Nils 

Nersten.) 

(Kommentar: Innlimt postkort til Oslo Songdanslag, med ”Hilsen fra Mette”. Under står det: 

”Songpedagogen Tor Skauge har hatt songøving med oss i 5 kveldar - frå 9. september. 1968. 

Styremøte 19. september i N.Br.gate. 

1. Øraker, Arild, Grethe, Anne og Annemor var tilstades. Øvingsprogrammet for hausten 1968- og 

våren 69 vart sett opp. Det skulle sendast til rettleiaren så snart som mulig. Øraker ordna dette.  

2. Tor Skauge hadde nå avslutta songøvinga og frå måndag 7. okt. stod Folkedikting, folkedanssoge 

og folkemusikk på programmet. Det vert 3 kveldar og styret foreslår Egil Bakka til å halda desse 

forelesingane.  

3. Listene for Bygdøydansen vart kontrolert og reinskrevne etter ”svarteboka” som denne sumaren 

var gul på lét, men like verdifull for det. Øraker kunne fortelje at alle dei småflaga våre var komne til 

rette, dei har vore burte sidan 1964.  

4. Desse hadde søkt om medlemskap i laget og vart godkjent av styret. Hanne Marie Thommesen, 

Inger Frøydis Corneliussen Wencke Hagen. Lilly Andersen hadde søkt om passivt medlemskap som 

vart godkjent. 

5. Årsfesten 12 oktober 1968. Forslag til festnemnd: Mimmi og Magne Østerhagen, Martha og Arvid 

Andersen, Liv Fossum, Åge Hernes. Arild kom med forslag om å be inn 2 leikarringar, han ville ta seg 

ein tur til Trønderringen og Håløygringen med innbyding. Dette skulle kunngjerast på neste øving 23 

september. Møte slutta kl. 22. Annemor (sign) - skrivar - 

Martha og Arvid kunne ikkje vera med i festnemnda, så Per Dugstad og Mette Waaler vart med i 

staden. Per vart vald til formann for festnemnda og skulle kalla inn til møte. 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive brev til medlemene) Sendt ut 25. september 1968 

Til medlemmene. Nå når hausten snart er over oss med sine lange og mørke kveldar, tar du vel til å 

vente på å få høyre eit eller anna frå oss om når den tradisjonelle haustfesten skal gå av stabelen. 

Kvelden er fastsatt til laurdag 12. oktober i Halli. Du møter som vanleg i din beste puss kl. 19.30. Både 

programmet og menyen er ennå hemmeleg, men kjenner vi festnemnda rett er det store 

overraksingar på båe hald. På kveldsskolekurset mandagskvelden har Tor Skauge nå avslutta 

songundervisninga og frå mandag 7. oktober vil Egil Bakka ta for seg folkedikting og folkedanssoge i 3 

kveldar. Dette er stoff som alle bør kjenne til - bl.a. for å få eit betre grunnlag for arbeidet vårt og for 

å kunne sjå dette i ein større sammmenheng. Egil Bakka er ein av dei få som sit inne med god 

kunnskap på dette felt og vi vonar difor at alle som kan møter fra kl. 19.00 mandag. Teaterkveldar på 

Det Norske Teater blir det fredag 18. oktober - ”Spelemann på taket” - og onsdag 23. oktober - 

”Rosmersholm”. Billettar bør tingast så snart råd og seinast på festen 12 ds. Billettar kan og tingast 

på kontoret til Bygdelagssamskipnaden direkte, tlf. 203820 - 203803.  STYRET. 



Årsfesten  12 oktober 1968 i Halli. 

Salen var pynta i alle hasutens fargar då formannen i festnemnda Per Dugstad baud den bunadkledde 

festlyden til bords. Det var mange kjende og kjære ansikter å sjå og ca. 15 gjester frå Trønderringen 

og Håløygringen var også med. Festnemnda baud på rjomegraut og spekemat, vosseflatbrød og saft. 

Ein kopp kaffe fekk ein også ved bordet. Program var det også rikeleg av. Mette les ein velskreven 

prolog, Kirkevoll fortalde skrøner og segn - han fortalde om munhorpa og spela på den. Bjørn Aasland 

deklamerte ”Bygda søv” av Jacob Sande. Per viste ljosbilder og fortalde litt om omkring dei, han 

starta i Amerika og hamna heime på Voss. Tryti og Kari Nussle sytte for god dansemusikk. Det var ein 

ekte god gamaldags fest med leik, dans og mykje morro fortalde alle eg har spurd.  Annemor. (sign) 

Teaterkveld i Det Norske Teater fredag 18. oktober. ”Spelemann på taket”, og onsdag 23 oktober 

”Rosmersholm”. 

Prolog til årsfesten 12 okt. av Mette Waaler  (Kommentar: men her er ingen prolog limt inn.) 

(Kommentar: Innlimt ”Adgangskort for leikarringens øvingar” og terminliste, utsendt til 

medlemene.) 

Melding om leik og lagsarbeid i tida frå 25 mars til 21 oktober 1968. 

Det har vore eit travelt halvår for dei aktive dansarane. I alt har Oslo Songdanslag hatt 71 

framsyningar av desse er 60 dansa på Bygdøy. 36 for Båtservise frå 5. Juni til 30. august. 21 for 

Restauranten i Juli, august, 2 på Friluftsteatret 7. juli og 4. august. Den siste saman med våre gjester 

frå Østerike. 1 framsyning på Bygdøystemna 9 Juni i Numedalstunet. 5 framsyningar 17. mai. 1 for 

Holmen skule, 2 på Vardåsen, Øvre og nedre avdeling, 1 på Blakstad sykehus og 1 på Asker gamle 

hjem. Jon Tryti var med som spelemann. 

Den 21. mai dansa 7 par på Holmenkollrestauranten for Reisetrafikkforeningen i Oslo. Nomeland 

spela.  

2 framsyningar på utflyttarstemne i Hamar den 16. Juni. På Østlandske vanførehjem og 

Domkirkeodden. Ingen spelemann var med. 

Den 18. Juni dansa 6 par på Bislet i eit arrangement som Oslo Indremisjon stod for til inntekt for 

feriekoloniane. 

1 framsyning for Apothekenes Laboratorium 10. august. Søren Nomeland spela. 

1 framsyning på Årnes den 29. september. Det var ”Norsk folkehjelp” som stod for dette. Tryti spela. 

Dette vert tilsaman 71 framsyningar. Laget har hatt 12 øvingskveldar med Bjørn Aasland som 

rettleier og Jon Tryti som fast spelemann. 

Laget har hatt 2 kveldskurs: 

1. Det første tok til den 25. mars og heldt på måndagskveldar frå kl. 19-20. Det heitte: ”Kveldskurs i 

lagsarbeid” og emne var ”Laget vårt”, ”Landsorganisasjonen vår”, ”Ungdomsarbeid i Norge”, 

”Tillitsmennenes arbeid og plikter”, ”Møtestyring ved ordskifte og val”. Trygve Kvalvåg, Per Egil 

Taraldsvik, Olav Øraker og Rolf Børresen var førelesarar. 

2. er eit ”kveldskurs” som har vore i gang sidan 9. september. Songpedagog Tor Skauge lærde oss 

pusteteknikk i forbindelse med songøvelse i 5 timar og nå forsetter Egil Bakka med forelesning om 

Folkediktning, folkesoge og folkemusikk som varer i 3 timar. Det er om måndager frå kl 19-20.  

I tida fra 2-7 august hadde laget besøk av ei gruppe Østeriske folkedansare, Akademiche 

Folketanzkreis, Wien. Program og referat frå dette opphaldet står i referatboka. Anne Major og 

Grethe Tanding var sjefar for dette opplegget. Mette Wåler deltok på Leikmøtet på Sørmarka frå 23-



26. mai. Olav Øraker og Grethe Tanding var i Selbu på Noregs Ungdomslags årsmøte 28-29 Juni. Dei 

var lagets utsendingar. Laget hadde tur til Hamar den 16. Juni med kaffipause på Tørrberget hjå 

Martha og Rolf Børresen, og tur til Aarnes den 29. september med besøk og kaffipause på hytta til 

Inger Johanne Holm. Me har hatt 2 kaffikveldar: 27. mai og 2. september. 1 årsfest den 12. oktober 

og 4 folkedanskveldar i Halli. 3 jenter har meldt seg inn som medlemer i haust. Laget ar nå 70 aktive 

22 passive og 4 permiterte medlemer. Styret har sendt ut 4 rundskriv og hatt 4 bokførde styremøter. 

Årsmeldinga er lest og godkjendt av formannen Olav Øraker. 

Oslo 21/10-68. Annemor (sign) - skrivar - 

 

Presangar: 

Bente Grundvig og Hans Jacob Fossum: gift 4/5-68. (innlimt takkekort) 

Kalle Kalberg og Lisbeth Henriksen: gift 1/6-68 

Guri Kareliussen og Egil Schervheim: gift 6/7-68. (innlimt takkekort) 

Alle fekk fat med innskripsjon: ”Helsing frå Vener i Oslo Songdanslag”. 

Ingeborg Gytri fylte 50 år den 12. oktober og laget sende blomehelsing til henne. (På eit innlimt 

takkekort står det: ”Hjarteleg takk for vakre blomar på 50 års dagen. Helsing Ingeborg Gytri”) 

(Kommentar: Innlimt bilde og vistittkort for østerriske dansegruppe frå Wien) 

Oslo Songdanslag var vertskap for denne gruppa frå 2-7. aug 1968. 

(Takkekort og bilde av Akademiscer volkstanzkreis Wien: Herzliche grüsse! Herbert Lager (sign)) 

(Open plass for bilde, men ingen fleire innlimt.) 

Årsmøte i Oslo Songdanslag 21. oktober 1968.                                      

Presis kl. 20 opna formannen Olav Øraker møtet og kunngjorde saklista: 1. Referat og halvårsmelding 

(v/ skrivaren) 2. Rekneskap 3. Innkomne skriv 4. Val. Saklista vart godkjend utan merknad. 

1. Referat og halvårsmelding vart opplesen og godkjend utan merknad 

2. Det same vart rekneskapen. Formannen prata litt om den økonomiske stoda i laget. For å livbege 

oss må me danse inn kr. 7000 netto om sumaren, så me er avhengig av Bygdøydansen ser det ut for. 

3. Innkomne skriv: Ingeborg Gytri takka for blomehelsinga som laget sende til 50 årsdagen den 12 

oktober. Framsyninga på Blakstad vart fastsett ti 31. oktober. Grethe Tanding stod for dette. Melding 

frå Det Norske Teater om 2 teaterkveldar: ”Rosmersholm” av Henrik Ibsen den 18/11 og ”Spelemann 

på taket” av        den 20/11. Etter ein kort kaffipause forsette vi med  

Post 4. Val: på formann, kassastyrar, eit styremedlem, ein varamann til styret, ein revisor, ein 

kontaktmann til Det Norske Teatret. 

Formannen i valnemnda Eivind Loftsgarden overtok leiinga. Han presenterte sine medarbeidarer Gull 

Johannessen og Åge Hernes og presiserte at dei hadde gjort eit umåteleg godt arbeid, syns dei sjølve 

iallfall, og vona at medlemmene synes det same - så ville alt gå greidt. 

1. var val på formann. Olav Øraker hadde sagt nei. Forslag frå Valnemnda om Gustav Kareliussen, 

forslag frå salen: Sveinung Lund og Mette Waaler. Ved skriftleg røysting var Gustav vald med 26 

røyster, Lund fekk 5 røyster og Mette fekk 3 røyster. 

2. val på Kasserar for Anne Major som også hadde sagt nei. Forslag frå valnemnda om Eddy Ekrem, 

forslag frå salen Per Dugstad Sveinung Lund. Ekrem vart vald med 21 røyster, Per Dugstad fekk 7 

røyster og Sveinung Lund fekk 5 røyster. 

3. Styremedlem for Grethe Tanding som også hadde sagt nei. Valnemnda  foreslog: Mette Waaler 

forslag frå salen Grethe Tanding. Mette vart vald med 27 røyster Grethe fekk 6 røyster. 

1. varamann: valnemnda foreslog: Per Dugstad forslag frå salen Grethe og Wangensteen. Per vart 



vald med 20 røyster, Grethe fekk 7 røyster Wangensteen fekk 4 røyster. 

Revisor: Valnemnda foreslog: Arvid Andersen som vart vald med handklapp. 

Som kontaktmann for teateret vart Gull Johannessen vald istaden for Mimmi. 

Eivind takka so Olav Øraker for det gode arbeidet han hadde gjort som formann i laget og takka 

valnemnda for godt samarbeid. Øraker inntok plasen sin att og takka Grethe og Anne for hyggelig 

samarbeid, ønsket den nye formannen og dei nye styresmedlemene velkomen og gav ordet og 

plassen til Gustav.  

Det var ingen ymse post, men det vart tid til litt prat likevel. Folkedansskeid på nyåret var første post. 

Gustav som også er formann i leikrådet opplyste at Songdanslaget er ein av dei få ringane som ikkje 

har skeid igong. Mette og Arild meinte det var berre å setje i gong - me må få nye medlemer til laget, 

det får me snarest ved å lære opp nybegynnere. Forslagene om å ta vener og kjende med oss, prøve 

å verve medlemer, auke medlemskontingenten er vel og bra, men me skal ikkje satse på å ta 

medlemer frå andre lag, me må få nye som blir våre eigne, meinte Arild. Åga sa at rekurttering er 

ikkje berre å få nye medlemer - det er først og fremst å halda på dei me har, både av gamle, unge og 

nye. For å greie det må me alltid ha eit mål å arbeide mot. Desse to innlegga avgjorde saka, 

leikskeidet var i gode hender hjå Arild og Mette som begge er i styret. Stemningen var også for at 

skeidet skulle halda til i Nordahl Brunsgt, om måndagen frå kl. 1830 - 20, og la dei få prøve seg i 

ringen resten av kvelden. På den måten var sjangsene større til å få dei som faste medlemer. 

Eivind kom med forslag om valg av nestformann på årsmøtet. Det står ikkje noko om det i lovane 

våre, og laget har aldri praktisert det heller. Næstformann har vore vald innan styret. Etter ein del 

ordskifte og opplysningar om korleis dei har det i andre lag, trekte Eivind forslaget attende. Anne 

Major foreslog tur til Østerike sumaren 1969. Anne villa ha Grethe med seg til å leggje opp turen. 

Formannen foreslog at årsmøte gav sitt samtykke til at Anne Major og Grethe Tanding skulle få 

arbeide med å tilretteleggje turen. Anne opplyste at ho alt hadde sett seg i sving og at medlemene 

kom til å få eit skriv om dette med det første. Grethe kungjorde at det skulle vera ein Fæøyisk kveld 

oppe på Sogn den 25. oktober. 

Børresen etterlyste Banneret vårt, men kl. var 23 og møtet vart avslutta med songen ”Titt og minnest 

ein gamal gard”. 30 medlemer var tilstades. Annemor (sign) 

Den 28. okt. dansa 7 par i Valdreslaget. Øraker leia leiken. 

Den 30. oktober var ein del av det gamle og nye styret samla til møte i Nord. Brunsgt. Desse kom: 

Gustav Kareliussen den nye formannen, Eddy Ekrem den nye kasseraren, Mette Waaler nytt 

styremedlem og Annemor. Arild kunne ikkje møte, heller ikkje 1. varamann Per Dugstad. Olav Øraker 

og Anne Major møtte frå det gamle styret. Øraker overrekte Gustav formannsklubba, skrivemaskinen 

og ein del papirer. Øraker hadde fått melding frå Ole Ekornes om 20% prisstigning på fanematerialer 

det siste ½ året. Han overrekte styret det siste utkastet og foreslog at me viste det fram for 

medlemene på første øving. Banneret vil nå koste kr. 2.500. Ekrem ville ha greide på dei faste 

utgiftene pr. øvingskveld. Anne gjorde greide for det. Husleige - muskk, rettleiar og diverse ekstra 

utgifter vart litt av ein sum. Ekrem ville ta dette opp på et styremøte seinare. Ekrem skulle bestille 

søknadssjemaer og konvulutter hjå Warme. Grethe hadde levert sine nøkler til Gustav og Anne 

leverte sine til Ekrem. Øraket og Anne takka for seg og gjekk kl. 21. 

Forslag om faste dagar for styremøte framover. Torsdag 7. november, onsdag 20. nov. og onsdag 11. 

desember. Laurdag 23. og søndag 24. november er det Ungdomsleiarkurs på Hadeland - det passar 

dårleg for oss. 2 jenter og 1 gut har søkt om medlemskap det var: Berit Bøckmann, Ingerid 

Møynichsen og Per Kjetil Straume. Desse vart godkjendt av styret. To har meldt set ut, det er Hege 



Bodal og Astri Wøllo. Tor Skomedal søkjer om permisjon for hausten 1968 på grunn av 

eksamenslesing. Mette var litt bekymra for trivselen i laget, serlig for dei nye medlemene, kanskje 

det ville rette på seg når nybegynnerskeidet tek til.  Annemor. (sign) 

Torsdag 31. oktober var 7 par på Blakstad og dansa. Tryti var med som spelemann. Grethe leida 

leiken. 

Styremøte 7. november 1968. 

Alle styremedlemene møtte denne gongen også 1. varamann Per Dugstad. 

1. Forslag om Arild til næstformann, einstemmig vedteke. 

2. Kaffikvelden 11. november. Styret foreslo desse til å ta seg av servering og program: Gunvor og 

Harald Moberg og Harald Kjøde. Styret skulle hjelpe til. Forslag om å be inn ”Symra” og ”Sogn og 

Fjordane ringen”. Mette skulle lage plakat. Mat - pynt - musikk, songbøker vart ordna. 

Inngongspengar vart sett til kr. 4,- alle møter kl. 18 den 11. nov. 

3. Telefonlister skulle leverast ut til dei nye medlemer, og terminlister sendast til dei passsive. 

4. Det er alt for mykje skravling på øvingane våre, kan det gjerast noko med det? Det ver ikkje so pass 

ro at ein får kunngjera dei saker som styret har behandla. Bjørn Aasland skal kallast inn til næste 

styremøte 20 november. 

5. Banneret vårt. Det nye forslaget frå Ekornes såg bra ut, og styret var samrøystes enig om å foreslå 

dette for medlemene på neste øving. 

Kaffekvelden 11. november 1968. 

Festnemnda og styret hadde verkeleg lagt seg i selen for å få istand ein gild kveld. Ein del 

folkedansarer hadde møtt opp frå dei innbedne ringane, så Halli var fullsatt kl 20 då formannen helsa 

alle velkomen til bords. Per Dugstad overtok so leiinga av songen og programmet resten av kvelden. 

”Å stakkars vesle hare” var den første, sidan gjekk det slag i slag med lett blanding av lefse - boller - 

sjokolade - kaffe - ”Det gingo tre gjentor” og ” Det var ein lørdag aften”. Kanosong var det også om 

både blå og grå griser. Per sjarmerte alle og fekk alle med seg. Og so kom kveldens ”klou”, ”Spillets 

uke” som dei kalla dette programmet . Det var Mette, Arild, Harald Moberg, Harald Kjøde og Per som 

derigent som hadde øvd inn dette på ein times tid mens jentene smurde maten. Det er umulig å 

beskrive dette programmet, det var fantastisk morsomt i allfall, og det heile avslutta med at alle som 

var på festen laurdag finne fram lommekammen å hyle med i ”Aka på isen håle”. Bjørn leia leiken, 

Tryti og Limseth spela til dansen.  Annemor (sign) 

Laurdag 16. november gifte Gull Johannesen og Simon Hjertenes seg. 21 av medlemene stod 

æresvakt i Torshov kirke - Astri Lilleås og Tate Eide - 6 - 12 år var også med. Gull og Simon fekk tinnfat 

og tinnause med inskripsjon: ”Helsing frå Vener i Oslo Songdanslag”.  

Same kveld var laget buden til Hokksund på den årvisse leikfesten og 8 frå laget reiste dit. Mette har 

referert frå Hokksund. 

(Kommentar: Innlimt handskrive referat frå leikfesten i Hokksund, referert av Mette Waaler) 

Leikfest i Hoksund. Lørdag den 16. november reiste 8 stykker fra Oslo Songdanslag til Hoksund etter 

at vi hadde fått invitasjon til leikfest. Gildet skulle begynne klokka 19.30, og kjente og ukjente 

strømmet til fra fjern og nær, så da vi omsider satt benket alle sammen, var den store kinosalen 

fullsatt til siste plass! Vi fikk servert deilig rømmegrøt og spekemat med saft og flatbrød til, og 

etterpå var det kaffe. Festkomiteens formann var en kraft-kar som jeg ikke fikk tak i navnet på, men 

han skjøttet sitt hverv med heder. Da alle vel var forsynt og salen var rydda tok spelemannen Sigurd 



Frogner, og spela til mars og Liv Midtun leide leiken. Dansen gikk lystig hele kvelden, og de aller fleste 

var med. Vi fikk se mange flotte bygdedanser også, bl. annet Bjørn og Liv i en gnistrende flott utført 

Numedalsspringar! Den eneste lille pausen tok Sigurd Frogner og fyllte med en klunk på strengen. 

Det ble ”Budeiene på Vikafjell” og ”Myllargutens brudemarsj”. Da klokka nermet seg 1.00 sluttet vi av 

med noen songdanser og litt stordans, før vi tok sammen til broderring. Festkomiteens formann 

takket Liv og Sigurd for at de hadde vært så snille og hjelpe til med arrangementet. So tok jeg mot til 

meg og takket for oss og for en alle tiders fest, og jeg husker også å overbringe en hilsen fra alle de 

andre i laget som gjerne ville vært med, men ikke hadde hatt anledning. Så sluttet vi av, og tok fatt på 

hjemveien. 

Styremøte 20. november. 

Gustav, Ekrem, Mette og Annemor møtte frå styret og Bjørn Aasland var innkalla.  

1). Formannen gjorde rede for grunnen til at styret ville snakke med rettleiaren. Det var først og 

fremst om øvingsprogrammet vårt. Det var sett opp over 50 danser og det var uråd å koma gjenom 

dette. Styret ville høyre Bjørn’s meining om dette og han foreslo å dele øvingsprogrammet i to. 

1. Framsyningsprogram og eit øvingsprogram. Saman sette vi opp eit nytt program som skulle 

sendast ut til medlemene fortest råd. 

2. Det vart for lite tid til kunngjeringar. Kunne Bjørn gi oss eit råd om det? Bjørn’s råd gjekk ut på: 

Kungjere sakene mens ringen står oppstilt og ta noko kvar gong, ingen samling av mange saker. 

3. Bjørn foreslog Mette og Arild som rettleiarer for nybegynnerskeidet. 

Øvingsprogrammet for hausten 1968 og våren 1969 

(Kommentar: Innlimt maskinkrive program): 

Sangdanser: Aka på isen håle, Bendik og Årolilja, Det høyrdest ved nott, Det står ein friar uti garde, Eg 

gjekk meg til midsumarleik, Falkvor Lomannsson, Fjell-Noreg, Gudmund og Signeliti, Haugebonden II, 

Hei huskomi hei, Jomfrua Ingebjørg, Nykken og Heiemo, Ola Jonsson, Olav Lilkjekrans, Signe Lita, 

Soga sagd, Strid for fred, Trolldans, Ung Åslaug, Vårblå himil i mars, Å det var vesle Åslaug, Åsmund 

Frægdegjeva, Musikkdanser: Eikeril, Feiar frå Vestlandet, Feiar frå Sandsvær, Figaro m/to mylner, 

Firetur (frå Landvik), Oppdalsril, Sandsværsril, Seierstadhopsa, Sekstur I, Sekstur II, Totur, Tretur frå 

Hordaland. 

På øvinga 25. november kungjorde formannen dette: Forslag til festnemnd til Julemøte 16 

desember. Olav Wangensteen, Sveinung Lund, Kjetil Straume, Toril Hongve, Louise Lund, Sidsel 

Henriksen. Alle må møte måndag 2. desember saman med styret. Formannen viste fram det siste 

utkastet til nytt banner. 23 røysta for 4 røysta imot.  

Hembygdsgillet i Karlstad har sendt innbyding til gillets tradisjonelle ”Lussefest” - laurdag 7. 

desember 1968. (Kommentar: Innbydelsen er innlimt i møteboka.) 

(Den 29/11-1968 sende Anne Major og Grethe Tanding eit langt brev til medlemene om tur til 

Østerrike sumaren 1969. Dei presenterte ein detaljert plan for turen. Påmeldingsfrist var 16/12-

1968.) 

Den 2. desember var styret og festnemnda samla. 

Inngongspengar vart sett til kr. 10,- og kva kunne vi servera for det? Festnemnda fekk som oppgåva å 

finne det ut, Wangensteen vart formann i matnemnda. Ekrem ville ordne blomster og det som 

høyrde borddekorasjonen til. Musikkken var i orden og nemnda overtok resten av planlegginga. Det 



gjekk for seg med liv og humør, det var morro å sjå dei i aksjon. Nå var det berre å få ut ei melding til 

alle både passive og permiterte og elles gamle kjenningar av laget. Annemor (sign) 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive brev til medlemene om julemøtet 16/12-1968:) 

Oslo 6/12-68 Gode medlem ! Det er jul igjen, og festkomité og styre ønsker hjertelig velkommen til 

julemøte i Halli, mandag 16/12- kl. 19.30 - presis - og aller helst i bunad. Musikken sørger Tryti og 

Limseth for, sangen og dansen ordner vi opp med selv. Av programmet kan vi bl. a. nevne framsyning 

av ”Fransese” m.m. Inngangspengene denne kvelden er satt til kr. 10,- pr. pers., og dette inkluderer 

både mat og kaffe. Vi vil også gjerne gi en liten orientering om styrets arbeidsplaner etter jul. For å få 

en god lagånd og et godt samarbeid styret og medlemmer imellom, vil vi sette i gang en del  tur- og 

kursvirksomhet på lørdage og søndage. Kursene vil bl.a. omfatte opplæring i å lede en framsyning, og 

vi har fått tilsagn om lån av diverse lagshytter. Nytt av året er også at vi setter i gang med 

nybegynnerkursene igjen i januar. Disse og andre lagsaker snakker vi litt om hver mandag, så dere 

forstår sikkert at rent bortsett fra dansen, er det viktig at alle kommer på øvingskveldene. Styret vil til 

sist på denne måte ønske dere som ikke kan komme på julemøtet, en riktig god og koselig jul, og vel 

møtt på nyåret. Med hilsen fra Styret. 

Den 11. desember hadde styret eit kort møte for å sjekke at alt var i orden til Julemøte den 16. 

desember og Juletrefesten den 6. Jan. Til den 16. var alt klart. 

Til barneJulefrefesten kl. 17 hadde me fått Inger og Per Dugstad til å ta seg av programmet. Kolbjørn 

skulle også hjelpe til, Arild skulle vere Julenisse. Leif Lilleås skulle ha ein del av barneringen sin frå 

Nesøya, dei ville danse litt og so var det film då. Til festen kl. 20 hadde me fått Ungdomspresten 

Grønningseter til å halda festtale. 

2. Nybegynnerskeidet kan starte 13. jan. Mette og Arild er villig til å vera rettleiarer. Arild foreslår at 

dei kan bruke platespiller dei første gongene, sidan vil han ha felemusikk. Kursavgift vart sett til kr. 

25,- pr. elev. Heretter skulle me ha styremøter den første tysdagen i kvar månad. 

Julemøte 16. desember 1968. 

Alle vår medlemer både gamle og unge og dei nye med møtte presis kl. 20 og dei fleste hadde sett 

helgestasen på seg, bunaden. Det er noko spesielt med Julemøte - alle kjem forventningsfulle og med 

godt humør,og gjer sitt beste for at festen skal bli vellukka. Ekrem’s borddekorasjon med alle dei 

vakre blomsteroppsatsane, og denne gonger servietter i rødt og kvitt laga som ei stor rosett, var så 

ein miste både pust og mele. Elles hadde festnemnda lagt ned eit stort arbeid med pynting overalt i 

salen, alle følte at nå er det Jul igjen, girantar med snø på og store raude silkesløyfer på. Formannen 

helsa alle velkomen og baud til bords: Pølser og potetstappe - begge deler høgaste kvalitet - kaffi og 

heimebakte Julekaker som jentene i laget hadde bakt. Serveringa gjekk kvikt og greitt unna, alle koste 

seg med maten og praten gjekk livleg. Inni mellom var det song og ein del av gjentone arrangerte 

Lussia opptog og song Lussiasongen saman med festlyden. Formannen takka spelmennene Tryti og 

Limseth for trufast frammøte og godt spel - han takka rettleiaren for det slitet han hadde hatt med å 

lære oss steg og vers, og som ei ekstra takk for alle dei gongene han kom på folkedanskveldane våre 

for å leia leiken, overrekte formannen ei riktig fin trollkjerring som Bjørn vart glad for og takka pent 

for. Seinare på kvelden dansa 6 par ”franseisen” etter den gamle musikken som Rolf Myklebust har 

leita fram, alle gjentone hadde krinoliner på. Det var Einar som hadde øvd den inn. Elles skifte det 

med leik og dans til kl. 24. Tilslutt takka formannen alle dei som hadde vore med å laga til ein slik 

koseleg avslutningsfest, takka for godt samarbeid og ønsket alle God Jul!  Annemor (sign) 



(Kommentar: Innlimt ei julehelsing heilt frå Seattle, frå Bente og Hans Jacob Fossum.) : 

Kære venner i Oslo Songdanslag! Vi ønsker dere alle en riktig god jul og et godt nyttår. Håper dere 

har hatt det fint i høst. Vi har dessverre ennå ikke fått tid til å danse noe her borte, kursene på 

Universitetet krever at man leser både helgene og alle kveldene. Imidlertid regner jeg med å få noe 

bedre tid over jul og vi vet om to grupper som danser norske folkedanser her så da får vi forsøke å 

bevege litt på beina igjen. Selv om det er masse sne rundt byen så regner vi ikke med noen hvit jul 

her vi bor; men vi skal ha stort juletre  (det koster ikke mer enn 10 norske kr for et tre på 2 - 2,5 m 

her og kvaliteten er jevnt over bedre enn de en får på torget i Oslo) - og masse god norsk julemat. Ha 

en riktig hyggelig jul! Hjertelig hilsen Bente (sign) og Hans Jacob (sign) 

11 av medlemene våre var med på Trettondagskursen på Ingesund, Arvika i tida frå 4-6 Januar 

1969. Jørgen Westerhaug var med som spelemann. 

Barnejuletrefesten 6. jan 1969 kl. 17. 

Det auka på med både barn og vaksne på barnefestane båre, det var mange av både store og små 

som kom forvitnelege til Halli. Inger og Per tok seg av ungene, det vart gong rundt Juletreet, leker og 

moro, dei song og frygda seg, mødre og fedre syns vist det var like morro  dei og. Julekake og boller 

med solo til, gjekk ned på høgkant, kven hadde tid til å kaste bort tid på eting, når det var så mykje 

meir morro å skli på det glatte golvet? Leif hadde ein del av barneringen sin med seg frå Nesøya, dei 

dansa på sena og var riktig flinke. Sidan vart det film, den var ikkje riktig så spanande som i fjor, men 

det var ein film om traffikkundervisning for barn, den var verdt å sjå for alle. Inger hadde fått det 

”svaret” då ho ringde for å bestille film, ”det måtte ho ha gjort i september” då vert dei morsomme 

barnefilmane bortleiet til Jul! So veit vi det til næste gong. Tilslutt var det Julenissen, den var 

etterlenkta og jubelen var høg då han kom, gamal og krokut. Arild greidde denne jobben svært godt, 

han godsnakka med desse som var halvveis redde, og han fekk dei redde bort til seg. Posane vart 

endevendt og grundig undersøkt før dei forlangde å få syngja ”Enebærbusken” tilslutt. Kåre Limseth 

støtta godt opp med musikken.  

Klokka 20 fortsett vi med festen for dei vaksne då var salen rydda og bordene dekka. So mykje 

pynting og ståheim vert det ikkje på ein Juletrefest, Juletreet står nå der og Julekake og smultringar 

er liksom den tradisjonelle servering. Den hyggeligste overraskelsen var Ungdomspresten 

Grønningseter. Hans måte å legge fram Juleevangeliet på fenget alle. Han fortalde om Luther som 

hadde diktet eit songspel over Juleevangeliet hvor alle familiens medlemer var med å spilte. Presten 

leste 2-3 vers, forklarte innhaldet og deretter var alle med og song desse versa. Han fekk alle med seg 

og formannen takka for det gilde besøket. Etter bordseta vart salen rydda og det veksla med gong 

rundt Juletreet, leik og dans. Musikken sørgde Tryti og Limseth for.  A. 

Måndag 13. Jan tok ny begynnerskeid til med MetteWaaler og Arild Degrum som rettleiarer. Ca. 54 

møtte opp første kvelden. Kurset skulle vare i 11 kveldar frå kl. 18.30 til 20. Jørgen Westerhaug skulle 

spela på alle øvingane. J. 

Kurset vart avslutta med ein festleg samankomst i Teatersenteret ”Bikuben” den 23. mars. Først såg 

ein teaterstykke ”Georg sit du godt?” og sidan var det leik og dans utover kvelden. Jørgen 

Westerhaug var med som spelemann. 

Styremøte 4. februar 1969. 

Tistede: Gustav, Eddy Ekrem, Arild og Mette. 

1. post: Opplegg og diskusjon av hytteturen til Enebakk. 



2. post: Forslag om å starte en underholdningsgruppe hvor vi ble enige om at Arild Fyn Johansen ville 

egne seg ypperlig som leder. Han vil bli omgåande spurt om han kan tenke sig vervet. 

3. post: Bestillingsseddelen på fana er nå ordnet og kvittert for, og det er lovet ferdig i mai, så vi 

håper altså på ny fane til 17. mai. 

4. post: Fra teatersenteret ”Bikuben” kommer spelsialtilbud: Hver søndag i februar, mars og april står 

”Bikuben” med teaterframsyning, (billettpris: kr 6,-) + eventuelle etterpåarrangementer i samråding 

med laget til vår disposisjon. Det er mulig at det blir litt i tillegg for etterarreangementer. Det er 

restaurant på stedet. God idé som avslutning på nybegynnerkurset. (passende dato søndag 23 mars). 

Post 5. - godtgjørelse for de som kjører bil til framsyninger. Spørsmålet om ikke vi kan ta reisepenger 

av arrangsjørene for de eventuelle reiseutgifter (enten der er privatbiler eller leie av buss) 

Post 6: Leifest i Drammen 22 februar i Folkets Hus kr 17,00 pro. pers. 

Post 7. Østerriketuren er for lang. Spørsmål om ikke turen kan kuttes ned til 14 dager? Det ville vært 

ypperlig da mange flere ville få anledning til å være med. Dansingen på Bygdøy må også tas hensyn 

til! 

Post 8.  Brev fra Per Otto 11/2-68 med vedlagt 5-årsmerke. Han ber om å få slippe å motta ”merket” i 

fremtida. 

Torsdag 6. februar er det teaterkveld på ”Det norske teatret” Stykket heter ”Vår og portvin”. 

Styremøte, torsdag 6. februar (1969) 

Tilstede var Gustav, Ekrem, Arild og Mette. Annemor hadde meldt frafall og Per Dugstad møtte ikke. 

1) Billigtilbud på kartotekkort fra Bygdelagssamskipnaden, var første sak. Da vi tidligere har anvendt 

kartotekkort i laget og gjort den erfaring at det bød på en hel del ekstra arbeid med ajourføring, og 

da både kasserer og skrivar fører bøker over medlemene (aktive som passive) ble vi enige om å takke 

nei til tilbudet. Vi kom til at systemet med dobbel bokføring er vel så effektivt. 

2) Neste post var hytteturen. Vi vil om vi får lokale fastsette turen til siste helg i februar (22-23). Det 

kom forslag om å undersøke mulighetene ved bedriftenes feriehjem da mange av disse er svært lite 

brukt og dessuten villle egne seg ypperlig til formålet. Ekrem skulleundersøke saken for oss da han er 

godt kjendt på feriehjemmene og hadde litt greie på de som satt på utleiekontoret. 

3) I Arilds leikarring i Enebakk er det folk som ennå ikke har fått betaling for dansing på Bygdøy 

sommeren 1967. Ekrem skulle gjøre sitt beste for å få tak i oppgjørslistene for sommeren 67 og Arild 

skulle imens skaffe navn og antall ganger på de som ikke hadde fått sine penger, så skulle det bli 

ordnet så snart som mulig. 

4) Det var kommet flere forespørsler til Gustav om et bestemt radioprogram, der det ble utlyst at 

Bygdelagssamskipnaden vill gå inn for underholdning rundt på gamlehjem o.l. Formannen spurte om 

vi skulle satse litt på å følge opp og bidra med noen framsyninger. Det ville være god P.R. mente han. 

Vi støttet enstemmig forslaget, og Gustav skulle kontakte sosialkontoret og høre om det var interesse 

for saken der. 

5) Det siste som ble diskutert var et forslag fra Gustav. Han mente, at da vi ikke skal ha noen større 

fester eller andre arrangementer dette halvåret (Østerriketuren er helt overlatt turkomiteen Grethe 

og Anne) bør vi se å få istand en fest hvor vi kunne innvitere Oslo-lag + eventuelle svenske gjester. 

Hans forslag var et arrangement på 17. mai, da den dagen i år faller på en lørdag, og da svenskene 

viser seg å være svært interessert i å besøke oss på nasjonaldagen vår. De tilstedeværende av styret 

støttet forslaget og vi begynte så smått å undersøke lokal-mulighetene for en slik fest, og Gustav 

skulle undersøke litt rundt omkring. Møtet ble avsluttet med en ”kaffetår” på kaffestova. Mette 

(sign) 



(Kommentar: Innlimt morsom invitasjon frå leikarringen ”Noreg” i Drammen om leikfest 22/2-

1968. Prisen er kr 17 og svarfrist 12/2.) 

På øvinga den 10. februar refererte form. forslaget frå styret om å få istand ein større 17.maifest 

med innbedne gjester frå andre Osloringar og eventuelle svenske gjester. Me rekna med den same 

ruta med framsyningar om dagen, men det skulle allikevel la seg gjere å få istand fest om kvelden 

med god førebuing. Bjørn Aasland melde seg frivillig til kveldens fest og meinte at de skulle setje dei 

passive og dei nye medlemene våre i sving ein slik kveld. Ved røysting støtta alle dette forslaget. 

2. Formannen refererte også eit brev frå  Teatercenteret ”Bikuben” og styrets forslag om å halda 

avslutning for nybegynnerskeidet der den 23. mars . Arild foreslog at me skulle tinga salen med 

eingong, men det må avgjerast av skeidet neste måndag. 

3. Arild etterlyste Østerrike turen, og om det var fleire som kunne tenkje seg å vera med om turen 

vart 14 dagar i staden for 3 viker. Anne var ikkje på øvinga, so det var vanskeleg å diskutere dette. 

Bjørn gjorde kort greie for korleis han hadde tenkt seg opplegget for dansen, inndeling og oppdeling 

av dansepara, og han trudde nokk at det skulle gå bra dersom alle la godviljen til og viste eit godt 

kameratskap. Til leikfesten i Drammen den 22. febr. var påmeldingsfristen sett til den 10. febr.  A.  

Styremøte 19. februar 1969. 

Alle var tilstades. Saklista: 

1) Valnemnd til halvårsmøtet 21. april. Forslag frå styret om: Anne Sellereite, Magne Østerhagen og 

Helge Holmin. 

2) Utsendingar til Bygdelagssamskipnaden sitt årsmøte tysdag 11. mars kl. 17 i Halli. Formannen vår 

møter for Leikrådet og styret foreslår nestformannen Arild Degrum og Asbjørn Sellereite frå 

Songdanslaget, som varamann vart Sveinung Lund sett opp. Tysdag 27. febr. er det formannsmøte, 

dersom ikkje Arild kan gå, skal Mette møte i staden. 

3) Kafffekvelden den 24 februar. Gustav hadde snakka med Bygdelagskoret, og dei ville gjerne koma 

innom å syngja for oss. Dei var interessert i gjenvisitt. Det var ei grei ordning, så styret svarar ja til 

det. Då me hadde fått eindel nye medlemer var det på tide å ta eit opprop av desse så alle fekk sjå 

dei og høyre kva dei heiter. 

4. Me prata litt om dansen for Båtservise til sumaren. Gustav hadde høyrt at det skulle dansast berre 

3 gonger i vika. Styret meinte at han skulle kontakte Ragnar Sætre så snart som mulig. 

5. Anne Major var innkalla til styremøte for å gjere greie for turen til Østerike, me var spent på kor 

langt dei var komne med planene. Ho var lei seg for at styret hadde diskutert dette med 3 viker 

kontra 2 vikers tur, utan at ho var tilstades. Formannen svara at det var naturleg at styret var 

interessert i turen som går i Songdanslagets  navn, og at medlemene spurde syns han også dei måtte 

få lov til. Anne fortalde at Grethe hadde trekt seg frå turen og at ho ville ha Magne Østerhagen med 

seg i staden. Ho ville ha Tryti og Petter Eide med som spelemenn. Ho hadde alt skrevet nedover for å 

høyre om det gjekk an å få korte inn på reiseruta litt, men ho trudde det baud på vanskar siden alt 

var tilrettelagt for ein 3 vikers tur. Ho kunne ikkje gjere meir nå enn å vente på svar. Anne var med 

oss og tok ein kaffetår som avslutning på eit langt møte. A. 

Den 19. februar fekk me det triste bodskapet at Holger var død. I den anledning sende styret ut 

dette brevet til medlemene. 

OSLO SONGDANSLAG Oslo, 21.2 1969 Kjære medlem, Vi har et sørgelig budskap til dere alle - Vårt 

trofaste medlem, HOLGER LINDELL, døde fra oss onsdag 19. ds, og begraves fra HASLUM 

krematorium, Kirkevn. 149, Bekkestua, onsdag 26. kl. 15.00. Nærmere opplysninger gis på 



kaffekvelden i Halli, mandag 24. ds. (kl 19.30) Hilsen fra Styret. 

(Kommentar: Dødsannonsa er innlimt i møteboka.) 

Kaffekvelden 24. februar 1969. 

Ca 85 var samla kl. 20 då formannen helsa alle velkomen og baud til bords. Etter songen ”Å leva det 

er å elska” fortalde formannen at Holger var død. Han gav så ordet til Rolf Børresen som heldt ein 

kort minnetale og takka Holger for trufast arbeid i laget og for godt kameratskap gjennom 20 år. 

Holgers minne vart heidra med 1 minutts stillhet. Formannen bad so om ordet att, han hadde ein del 

lagssaker som måtte kunngjerast. 

1) Forslaget frå styret om valnemnd til vårt eige årsmøte 21. april, og utsendingar til 

Bygdelagssamskipnaden sitt årsmøte den 11. mars, vart godkjendt utan merknad. Me serverte kaffi, 

sjokolade og kringle, men fann snart ut at me hadde alt for lite mat, og me som hadde bedt 

Bygdelagskoret på kaffi! Det hadde dei aldri opplevd før å bli spandert kaffi på hadde form. for koret 

sagt, og neimen om det vart kaffi å få her heller. Det var rett og slett ikkje plass til det i Halli, og ikkje 

hadde vi mat heller. På stova hadde me fått det dei hadde av lefse og smultringar. Men koret var like 

blidt for det, dei underheldt oss med eit morsomt og variert program, og tilslutt song med kano 

saman med dei. Etter at bordene var rydda vekk, leika og dansa vi litt. Det var litt vemodig stemning, 

Børresen ville at so mange som mulig skulle møte i bunad i begravelsen den 26. febr. for å vise Holger 

den siste ære ved å stå æresvakt ved kista. Spelemann var som vanleg Tryti og Limseth. A. 

Onsdag 26 februar 1969 vart Holger Lindell gravlagt og 15 bunadkledde jenter og gutar stod 

æresvakt, og fleire av medlemene var møtt fram. Gustav Kareliussen la ned krans frå laget. Det var 

kransar frå ”Hembygdsgillet” i Karlstad og frå ”Jössehärdingane”s folkedanslag. Martha og Rolf 

Børresen vart med heim til Holger’s dotter, der hans næraste familie var samla. A. 

Den 22. og 23. februar var 28 av lagsflokken på ein gild hyttetur. Dei hadde fått leigd ferieheimen til 

”Sten og Jord” ved Lysseren i Enebakk. Arild skal fortelje litt om denne turen på årsmøtet. 

Styremøtet den 4. mars 1969. 

Tistede: Gustav, Ekrem, Arild og Mette. 

post 1) Salleie for året 69/70. Ekrem mener vi har dårlig råd. Det vil si, vi har svært små muligheter 

for å få det hele til å bære sig. Den månedlige utgift, faste poster er på ca kr 820,- og vi klarer ikke å 

skaffe kr. 820,- i overskudd på våre kaffikvelder folkedanskvelder o.s.v. vi besluttet å forhøye 

kontingenten til kr. 50,- pr. år, da vi har små muligheter til å dekke underskuddet på annet vis. Dette 

forslaget må opp på årsmøtet til godkjenning. 

5 søknader på medlemskap: Lisbeth Pedersen, Jon Einar Nordgard, Gerd Pettersen, Bjørn Haug, Rolf 

Bjørn Iversen. 

Bygdøydansen har vi fått aleine i år, da det ikke blir mer enn 3 ganger i uka i år: Mandag, onsdag, 

fredag. Bekreftelse er kommet pr. brev fra Båtservise 11/3-69.  

Folkedanskvelder høsten 69 og våren 70: 14/9 - 19/10 - 23/11, 18/1- 8/3 og 5/4. Vi sendte også av 

gårde søknaden om salleie for kommende sesong 69/70.  

2. Det ligger penger og venter på oss i Noregs Ungdomslag: Tilskudd for kveldskurset der Egil Bakka 

foreleste. Vi kan ikke få de pengene før vi leverer inn oppgave over: Lønn + skattetrekk for kursets 

lærere. Vi, ved Gustav har fått det råd av studieleiaren Taraldsvik å la saken bero litt da han akkurat 

holder på å arbeide med saken. 

3. Vi snakket om avslutningen på nybegynnerskeidet. ”Bikuben” er bestilt til 23. mars. Selve 



teaterstykket har fått svært god kritikk, og etterpå tenkte vi å arrangere en liten dansefest, og 

rundskriv skal bli sendt medlemene om arrangementet. 

4. Vi må nedsette en planleggingskomité til 17. mai festen. Noe sted har vi ennå ikke fått fast tilsagn 

om. Komiteen består av: Harald Kjøde, Tor Tresselt, Kari Wiik, Mette Waaler.  Mette. (sign) 

Den 23 mars vart nybegynnerskeidet avslutta med ein festleg samankomst i ”Bikuben”. Mange av 

lagets medlemer var også møtt opp for å sjå teaterstykket: ”Georg sit du godt?” så den lille salen var 

fullsatt kl. 19. Sidan på kvelden var det leik og dans og dei hadde det svært triveleg. Jørgen 

Westerhaug spela til dansen.  A. 

(Kommentar: Innlimt eit maskinskrive rundskriv om halvårsmøte i Halli 21/4-1969.) 

Dette rundskrivet vart sendt ut 9 april 1969. (skrive til med hand) 

Oslo 8/4-1969 Nordahl Bruns gt. 22. Gode medlem. Vi innkaller heved til ½ årsmøte i Halli mandag 

21/4 kl. 19.30. Møt presis. Dagsorden: 1. Opning. 2. Beretning. 3. Regnskapsoversyn. 4. Valg. Saker 

som ønskes behandlet på ½ årsmøtet må være styret i hende snarest. Med hilsen styret. 

Den 14 april 1969 sendte Anne ut eit skriv til dei som skulle til Østerike + 1 til referatboka, slik at 

styret også kan fylgje med i det som skjer. 

(I brevet frå Anne Major står det mellom anna at turen er blitt litt forkorta, startar frå Oslo fredag 

27/6 og er tilbake 15/7. I tillegg til reiseruta er det fortalt litt om turen elles, om forsikring, om bussen 

og om innbetaling . Turen kostar kr 600 pr person. Det blir ekstraøvingar kvar måndag frå 28/4 i Halli 

kl 19-20.) 

På siste øving før påske 24. mars fekk me besøk av ei gruppe på 13 stk frå Vest Berlin. Det var 

skulelærarer og Ungdomsleiarer som reiste rundt i Europas hovedstader for å studere 

ungdomsproblemer. Dei var svært begeistra og overraska over det dei fekk sjå og vera med på i 

Songdanslaget. Det var første gong dei såg at unge og eldre kunne danse og more seg saman. Dei 

syns også den måten vi serverte mat på var ideel, enkelt og greidt, ”Versegod, forsyn dykk av det som 

er”. Som takk til laget overrekte dei oss 2 flotte biledbøker av Berlin. Eindel av medlemene hadde 

bunad på seg, og dei dansa ein del song og musikkdansar. Elles var det vanleg øving resten av 

kvelden. Grethe var tolk for gruppa. 

Styremøte 15. april 1969. 

Tilstades var: Gustav, Arild, Annemor og Per Dugstad. Anne kom også for å snakke om ein del ting 

angåande turen til Østerike. Gustav skulle ta seg av det og leggja det fram på halvårsmøtet. Ho 

opplyste at spelemannen Petter Eide hadde trekt seg, men ho hadde fått tak i ein god spelemann frå 

Setesdal Gunnar Stubseid. 

2. Formannen refererte eit brev frå Leikarrigen i Bondeungdomslaget. Grunnen til at dei ikkje hadde 

hatt Leikfest i Folkets hus i år var at til hausten fyller ringen 50 år, og festen er lagt inn i 

Jubileumsfeiringa. Den blir halden laurdag 8. november og er tenkt lagt opp på denne måten. Kl 18. 

Festmøte i Universitesaulaen. Kl 20 Folkedanskveld i Idrettsbygget ved Universitetssenteret på 

Blindern. Dei bed oss setja av tid til denne kvelden, nærare detaljer vil bli sende ut saman med 

innbeding tidleg på hausten. 

3. Brev frå Leikrådet med innkalling til møte 21. april kl. 19. Representant til Leikrådet vert  valde for 

2 år med gongen. Øraker har nå stått i 2 år og styret foreslår Arild Degrum som ny representant med 

Mette Waaler som varamann. Dette må godkjennast av halvårsmøtet måndag. 

4. Per Dugstad foreslår at laget skal ta seg ein tur til Movatn ut på våren. Me har vore der fleire 



gonger før, og det har vore svært populært blant medlemene. Styret bad Per ta dette opp på 

halvårsmøtet og kanskje få fastsett ein dato for den turen. Per lova det. 

5. 17 mai: formannen opplyste at det var vanskeleg å få leige sal til den påtenkte festen. Festnemnda 

hadde vore i sving, og dei hadde gjort eit godt arbeid, men ennå var det ikkje noko reslultat. 

Angåande framsyningarne om dagen skulleformannen kontakte Båtservise om gratis buss, ringe til 

Blakstad, Dikemark, Vardåsen, Asker Gamlehjem og Holmen skule der er der me pleier å danse. 

Bygdøystemna er fastsett til 7-8. Juni. Skrivaren skulle prøve å få danselistene ferdig til årsmøtet, vist 

ikkje kjem dei til første øving 28. april. 

Dette var det siste styremøte før halvårsmøtet 21. april. Styret har hatt 10 bokførde styremøter. Me 

har hatt 17 øvingskveldar med Bjørn Aasland som rettleiar og Tryti som spelemann. 1 

Nybegynnerskeid med 54 elever, med Mette Waaler og Arild Degrum som rettleiarer. Jørgen 

Westerhaug har vore spelemann. 

Styret 21. april 1969. 

1. formann : Gustav Kareliussen 2/10-68 

2. næst formann: Arild Degrum 25/3-68 

3. kasserar: Eddy Ekrem 21/10-68 

4. skrivar: Annemor Over Knutsen 21/10-68 

5. 1 styremedlem: Mette Waaler 21/10-68 

6. 1. varamann: Per Dugstad 21/10-68 

7. 2. varamann: Sveinung Lund 25/3-68 

8. Bunadsjef: Bodil Loftsgarden 25/3-68 

9. Studieleiar: Per Otto Westby 25/3-68 

10. Revisor: Kolbjørn Røste 25/3-68 

11. Revisor: Arvid Andersen 21/10-68 

12. representant til leikrådet: Olav Øraker 

13. Kontaktmann ”Det N. Teatret”: Gull Hjertenes 21/10-68 

Valnemnd for halvårsmøtet 21 april 1969. Anne Sellereite, Magne Østerhagen, Helge Holmin. 

Den 16. november 1968 giftet Gull og Simon seg i Torshov kyrkja. 21 av lagets medlemer stod 

æresvakt. (Innlimt takkekort med brudebilde; ”Tusen takk for presangen Gull og Simon Hjertenes”)  

Den 29. novemger 1968 giftet Ellen og Gustav seg. (Innlimt brudebilde (bunader) med påskrift: 

”Tusen takk for det vakre fatet vi fikk til brylluppet . Ellen og Gustav Kareliussen”) 

Den 13 april giftet Ragnhild Eng og        Wedén seg. 

Referatene er lesne og godkjendt av formannen  G. Kareliussen (sign) 

Oslo 21/4-1969 Annemor Ove Knutsen. (sign) skrivar. 

Halvårsmøte i Oslo Songdanslag 21. april 1969. 

Kl. 20 var 45 lagsfolk møtt fram og formann Gustav Kareliussen opna møtet, les opp saklista som vart 

godkjend utan merknad. 

1) Referat og halvårsmelding ved/ skrivaren (Annemor) Godkjend utan merknad. Opprop av nye 

medlemer i det siste halvåret, dei fleste frå nybegynnerskeidet vårt. 

2. Rekneskapsoversikt: Kasseraren Eddy Ekrem var sjuk, så formannen gjorde rede for den. 

Rekneskapen skulle ikkje godkjennast og ingen merknad kom. I forbindelse med rekneskapen snakka 

formannen om kor lite pengar det kom inn i kassa i vinterhalvåret. Dei få framsyningane ringen har 

hatt, har vore gratis for det meste. Styret har dryft dette, og kom til det resultat at me kanskje må 



setje opp kontingenten frå kr. 40,- til 50,- pr. år. Dette må halvårsmøtet avgjere ikveld. Børresen 

støtta forslaget. Øraker foreslo kr. 5,- i 9 mnd. Det blir kr. 45,- Tresselt foreslo kr. 6 pr. månad. Anne 

Major foreslo ½ årig kontingent, kr. 25,- Åge Hernes spør om me hadde prøvd å få framsyningar som 

det vert betalt for. Bjørn Aasland kom med dette forslaget: Framsyningar utover og få inn pengar på 

det. Mange hadde ordet: Korleis vil dette lyde utover? Vil nye medlemer reagere på kr. 50,- i 

kontingent i Oslo Songdanslag? Arild syns ikkje det var so mykje å snakke om, det gjelder lagets 

eksistens framover - gå heller til avrøysting om styrets framlegg kr. 50,- Ved røysting var det vedteke 

mot 1 røyst. Dette trer i kraft frå hausten av, altso kr. 50,- i årskontingent. 

Anne Major bad om kr. 300,- til reisestønad for Østerriketuren. Dette vart innvilga mot 2 røyster.  

Innkome forlag frå Per Dugstad om at no må laget skaffe seg ein ”orden”. (forslag vedhefta 

møteboka): Forslag til årsmøte 15/4-69. Songdanslagets ”orden” Oppsetting av stattutter og forslag 

til utforming av ordenen. Styret må nå ta seg av denne sak slik at vi har dett klart til Songdanslagets 

tur til Wien eller andre steder. Ordenen skal også kunne selvsagt utdeles til fortjenstfulle tjenester 

ydet av Songdanslagets egne medlemmer. Per Dugstad. (sign) Ved avrøysting fekk Per Dugstad i 

oppgåva å ta seg av dette. 

3) Næste punkt var val på: 1) skrivar 2) 1 styremedlem 3) studieleiar 4) Bunadsjef 5) 2dre varamann 

for styret 6) 1 Revisor 7) 1 Representant til Leikrådet for 2 år 8) 1 varamann til Leikrådet. I valnemnda 

var: Anne Sellereite, Helge Holmin, Magne Østerhagen. Magne overtok nå og leia valet. 

1) Val på skrivar istaden for Annemor. Forslag på Martha Andersen, Louise Lund, Inger Omtvedt. Ved 

røysting var Annemor vald med 26 røyster, Louise fekk 9 røyster, Inger fekk 1 røyst. 

2) Et styremedlem for Arild. Forslag på Harald Kjøde, og Helge Holmin. Harald vart vald med 

handklapp. Studieleiar Per Otto Westby bunadsjef Bodil Loftsgarden 2dre varamann for styret, 

Sveinung Lund, og revisor Kolbjørn Røste. Vart attvald med handklapp. 

Representant til leikrådet for 2 år. Styret hadde foreslått Arild, men han skulle ha permisjon eit år, so 

det fall bort. Mette vart foreslått, men ho har Barnelaget i Bygdelagssamskipnaden, og kan ikkje ta 

jobben hos oss. Ho foreslog Harald Kjøde som vart klappa inn. Grethe Tanding var villig til å vera 

varamann i Leikrådet. Formannen takka Arild for godt arbeid i laget, for godt samarbeid i styret, og 

ønsket Harald velkomen som styremedlem. Formannen foreslo at me skulle senda  ei blomehelsing 

til Ekrem som var sjuk. Det var kome innbyding frå Ås Landbrukshøgskule til Leikfest laurdag 26 april. 

Bjørn Aasland kom med helsing og innbyding til leikfest på Kongsberg, det var diverre på same kveld. 

Tilslutt prata me litt om Bygdøydansen til sumaren, formannen oppmoda alle aktive dansarar til å 

melde seg på. Før me slutta kl. 23 song med ”No livnar det i lundar”. Annemor (sign) - skrivar - 

Onsdag 16. april dansa 3 par for Båtservise på Holmenkollrestauranten. Bodil, Eivind, Ellen, Gustav, 

Mette, Arild. Søren Nomeland spela. 

1.mai var listene for påmelding til dansen for Båtservise sendt ut. Styret laut ha listene attende til 

15. mai. 

Festnemnd for 17. maifesten vart vald på øvinga 5. mai. Tor Treselt, Kari Wiig, Kjetil Straume, 

Wenche Hagen, Harald Kjøde, Mette Waaler. 

Måndag 12. mai kunngjorde form. om festen 17 mai. Den skulle vera på Røa Kino, det var Carl 

Christian Døvle som skaffa oss denne kinosalen, det var siste utvei. Vi venta 11 forkedansarar frå 

Stockholm som Mette skulle ta seg av. 17. mai dansinga vår skulle starta på Holmen skule kl. 1230, 

vidare til Dikemark Sykehus, Vardåsen, Blakstad, Nøklevann skule og tilslutt Tveita skule. Start frå 



Valkyrie plass kl. 1130. 

2. Juni er det avslutningsfest i laget, same kveld tar Bygdøydansen til. 

17. mai 1969. 

Som vanleg hadde Båtservise stilt ein av sine turbussar til disposisjon for dagen. Det var eit fulltallig 

Songdanslag som møtte ved Valkyrieplass kl. 1130 46 i alt. Ruta til dei fatsette stadane vart halden, 

denne gongen var det so mange dansarar at me kunne dele oss. På Blakstad vart me mottekne med 

stor glede og begeistring, og serveringa var også god som vanleg og vart fortert med god appetit. 

Etter Nøklevann og Tveita skule vart det ein liten avslapping før 

Festen for kvelden tok til på kinolokalet på Røa ved 20 tida. Her var det pynta med nasjonale fargar i 

tak og på vegger hang girlander, så det vart stemning med eingong. Mette kom med Svenskegjestene 

og då alle var benkja til bords, helsa ho alle velkomen. Flotte snittar frå SAS. smaka godt og kanskje 

enno betre med varm kaffi, for no var været både surt og kaldt. 19 av lagets gjenter hadde bakt 

kaker, og spør om det var variasjon i kakeslaga. Kvelden gjekk so altfor snart for alle dei danselystne 

ungdommane våre, men ertesuppa var kjærkomen likevel, den var varm og god. Børresen hadde 

med ein fin klokkestreng som han hadde laga sjølv, den vart lodda ut, og pengane skulle gå til lagets 

reisekasse. Det var lenge sidan laget hadde hatt fest ein 17. mai, alle syns det var ekstra festleg, og 

mange av dei ældre medlemene var med, det sette ein ekstra glans over festen. Ca 80 var tilstades.  

A.  

Den 2. Juni  avslutta laget semestret med ein hyggeleg kaffikveld i Halli.  

Det var denne kvelden dansinga for Båtservise tok til , så eindel av våre medlemer var der. Halli var 

pynta og mange var møtt fram. Dansen gjekk lystig etter Tryti og Limseth’s musikk, det skifte mellom 

leik, stordans og turdans. Gustav snakka litt om programmet for sumaren, dansen for Båtservise, gav 

dei siste meldingar om Bygdøystemna, og ønsket god tur for våre Østerrikefarere som skulle dra 

nedover den 27. Juni. Formannen overrekte 5 årsmerkje til Mimmi og Magne Østerhagen og Arild 

Degrum og takka dei for godt arbeid i laget i desse 5 åra. Kaffepausen med kaker og god kaffe smakte 

godt. Tilslutt var det berre å ynskja kvarandre god sumarferie, og med ”Det var i kveld medan 

tankane sveiv” slutta me av.  Annemor (sign) 

Bygdøystemna 8. Juni 1969. 

Oslo songdanslag dansa i Østerdalstunet saman med Østerdalsringen. Det var bra fram møte der, og 

dei fleste av dansarane våre var med i sine eigne tun, so alle var i full aktivitet. Været var fint, mange 

kjende møttest for å slå av ein prat, det er liksom dagen for alle gygdelagsfolk, og kjenningar finn ein i 

kvar ei krå.  Annemor (sign) 

(Kommentar: Innlimt i møteboka siste brevet til Østerrikefararane, dagsett 16. mai 1969. Her er 

oppsett to ulike danseprogram, begge med 7 songdansar og 6/7 musikkdansar, det eine med 

Falkvor Lomanson det andre med Åsmund Frægdegjeva. Det blir mellom anna minna om at alle må 

møte fram på ekstraøvingane.) I møteboka er det avsett god plass til referat og bilde frå turen, men 

ingenting er innsett. 

Noregs Ungdomslag heldt sitt årsmøte i Narvik fra 27-29 Juni 1969. Martha Børresen og Ingeborg 

Nygaard var utsendingar frå Oslo Songdanslag. 

(Kommentar: Innlimt skriv til medlemene i august 1969.) 

OSLO SONGDANSLAG  Oslo, august 1969 Nordahl Bruns gt. 22 Hei kjære medlem!  



Mandag 1/9 kl. 19.30 i Halli er sommerferien slutt for laget vårt, og høsten med øvinger og hyggelige 

sammenkomster tar til igjen. Dette første møtet vil bli lagt opp som en film- og lysbildekveld med en 

del av ”Østerrikefarerne” som møtekomité. Kaffe, en hyggelig prat og en svingom blir det vel også tid 

til. Ta med venner og bekjente så også de kan se hvor hyggelig vi har det i Oslo Songdanslag. Søndag 

31/8 er det vi som har den første folkedanskvelden i Halli, og styret håper at så mange som mulig av 

medlemmene møter opp og hjelper til med arrangementet så alt går som smurt. Vel møtt igjen! 

Styret. 

Styremøte i Nordahl Brunsgt. 26 august 1969. 

Tistades var: Gustav Kareliussen, Eddy Ekrem, Mette Waaler, Harald Kjøde, Annemor. 

1. post: Valg på næstformann. Harald Kjøde vart foreslått, einstemmig vedtatt av styret. 

2. post: Kontingenten: Styret meiner at vi bør dele kontingenten så det blir 25,- pr halvår, og at den 

kan delast opp i mindre beløp dersom medlemene ynskjer det. 

3. post: Terminlista for hausten 69 og våren 1970. Denne jobben tok næsten resten av kvelden. 

Formannen refererte at no kosta Halli kr. 115,- for måndagskveldane, og styret var samd i at kvelden 

frå kl. 19-23 bør nyttast heilt ut. Me må få igong eit leikskeid slik som i fjor, forslag frå styret om å be 

Helge Holmin og Mette Waaler til å rettleia. Mette sa set villig med eingong, formannen skulle 

spyrgja Helge. Får vi ikkje Tryti skal vi høyre med Jørgen Westerhaug om han kan spela på skeidet. 

Rundskriv om kaffikvelden den 1. sept. er sendt ut. Folkedanskvelden den 31. august er også i orden. 

Frå hausten av vert inngongspengane på folkedanskveldane sett opp til kr. 8,- + 1,- i garderobe. Det 

gjeld for alle lag. Slutt kl. 23. Annemor (sign)  - skrivar - 

Kaffikvelden 1 september 1969. 

Denne første hyggekvelden vår etter sommerferien hadde samla fullt hus. Kvelden var lagt opp som 

ein film og lysbildekveld med ein del av Østerrikefarerne som festnemnd. Magne, Harald og Liv 

hadde mange festlige bilder frå turen og Arvid Andersen viste film. Bjørn Aasland kåserte om turen 

som i alle deler hadde vore suksess! Kaffe og kaker smakte godt, og dansen hadde ein ekstra fres 

etter hard trimming heile sumaren, kvar på sin kant. Ein sers hyggelig kveld var dette. Annemor (sign)  

Styremøte 5. september 1969. 

Tilstede var: Gustav Kareliussen, Harald Kjøde, Eddy Ekrem, Bjørn Aasland, Mette Waaler. 

1. post: Utnevning av valgnemnd: Styret kom fram til dette forslag: Harald Moberg, Anne Major, Roar 

Ihlebæk, Rolf Børresen som varamann. 

2. post: Nemnd til høstfesten: Leif Lilleås, Kjetil Straume, Inger Omtvedt, Wenche Hagen og Astrid 

Hunnes som varamann. 

3. post: Danseprogrammet til høsten: Styret hadde innkalt Bjørn for å drøfte danseprogrammet til 

høsten. Bjørn anbefalte oss å ikke sette opp så mange danser som framsyningsdanser, men heller 

sett opp flere danser som bare skal danses gjennom og brukes til hygge for og i laget. Vi må gå inn for 

å få folk på leiarkurs. Forslag om å sende spørsmål til andre ringer for eksempel Symra, Sogn og 

Fjordane ringen om å samarbeide om et leiarkurs over en helg. Forslag om å få en kaffepause lagt inn 

i øvingskveldene, dette må tas opp på årsmøtet, samt betre utnyttelse av salen som er faktisk leier 

fra kl. 19-2330. Danser for høsten: Til framsyning. Songdanser: 1 Aka på isen håle, 2 Bendik og Årolilja, 

3 Det høyrdest ved nott, 4 Det står ein friar, 5 Falkvor Lomanson, 6 Haugebonden, 7 Hei huskomi hei, 

8 Jomfruva Ingebjørg, 9 Nykken og Heiemo, 10 Ola Jonson, 11 Skreddarsveinen 12 Vårblå himel i 

mars, 13 Soga sagd om mange menn, 14 Strid for fred, 15 Ung Åslaug, 16 Åsmund Frægdegjeva. 

Musikkdanser. 1 6-tur 1, 2 6-tur 2, 3 Eikeril, 4 Opdalsril, 5 3tur frå Hordaland, 6 Figaro med 2 mylner, 



7 Lansier, 8 Fryksdalskploska, 9 3kars polska, 10 Sandsvær-ril. 

Dette var foreløpig forslag. Tenkes mer over, særlig musikkdanser og dansing til vanlig øving, ikke til 

framsyning.  Referert av Mette (sign) 

4. post: Spørsmål fra Tryti gjennom Limseth om forhøyelse til kr. 75.- for spilling på kaffikveld. Det er 

vi alle enige om at det er alt for meget. Vi kan til nød gå med på kr. 50,- som var Limseth sitt forslag.   

(Kommentar: Om punkt 4 står med blyant: Skal ikke leses opp.) 

Referert av Mette Waaler (sign) 

Teaterkveld onsdag 24 september på det Norske Teatret. 

Onsdagen etter den 1. oktober var det også teaterkveld. Stykket het: ”Til Damaskus” av Strindberg. 

Mandag 6. oktober tok nybegynnerskeidet til. Mette og Helge er rettleiarer og Jørgen Westerhaug 

spelemann. 14 jenter og 1 gut møtte opp. Me hadde tenkt å ta til kl 1830, men det viste seg at då laut 

me betale ekstra for den halve timen før kl. 19. Avstemming i laget over forslaget at 

nybegynnerskeidet skal få øve frå kl. 1900 til kl. 2020 og at ringen skal øve vidare utover kvelden. 

Einstemmig vedteke. 

(Kommentar: Innlimt skriv til medlemene om høstfest 11/10-69: ) 

OSLO SONGDANSLAG 23/9-69.  

Høstfest ! Vi innbyr medlemmer med bekjente til lagets tradisjonelle høstfest. Leik og dans, alvor og 

skjemt vil i år som tidligere sette sitt preg på festen. Av programmet kan bl. annet nevnes: 

Overrekkelse av vårt nye banner. Menyen blir aller tiders: Poulet sauté Bretanne, Kaffe og kake. Tid, 

sted og pris? Jo da - vær så god: Halli, lørdag 11/10 kl. 19.00, og prisen er kr. 18,00 pr. kuvert. 

Påmelding snarest til Leif Lillås tlf. 544182 Inger Omtvedt tlf. 534871 Vel møtt til hyggelig fest! 

Festkomiteen. 

(Kommentar: Innlimt innkalling til årsmøte 20/10-69: ) 

OSLO SONGDANSLAG  

Årsmøte Vi innkaller herved til årsmøte i Halli mandag 20/10-89 kl. 19.30. Møt presis! 

 Dagsorden: 1. Åpning 2. Beretning 3. Rekneskap 4. Innkomne forslag 5. Valg. Saker som ønskes 

behandlet på årsmøtet må være styret i hende senest 6/10-69. Med hilsen Styret 

Haustfesten laurdag 11. oktober 1969. 

Ca 80 medlemer med vener og kjenningar var samla til ein ualmindelig gild årsfest. Festnemnda med 

Leif Lilleås i spissen hadde lagt ned eit enormt arbeid på matlaging, bordplassering og pynting. 

Næstformann Harald Kjøde baud til bords og alle fann sine plasser. Menyen som var utanom det 

vanlege: Kylling med alt godt tilbehør, som Leif var meister for, vart servert rykande varmt, det gjekk 

både kvikt og greidt. Leif helsa oss alle velkomen til bords og me koste oss både vel og lenge med den 

gode maten. Innimellom song me festlege songar som var laga til festen og humøret steig. Litt skåling 

i lagerøll vart det hist og pist, me laut jo gratulere laget med dagen også. Gustav gjorde det i ein tale 

for dagen og takka medlemene for innsatsen på Bygdøy i sumar. Det var dei pengane me skulle leve 

på resten av året. Helge heldt ein humoristisk tale for jentene der han samanlikna oss med ei skute 

på havet. Det var ei bra samanlikning syns me ei skute har greidd seg i mang ein storstorm. Inger 

Frøydis heldt ”Herrenes tale” i verseform - det var både ros og ris å få frå henne. Mens me enno sat 

med bordet vart Martha og Rolf Børresen og Ingeborg Nygaard bedt om å kome fram. Midt på golvet 

stod ein lite bord med ein stor blomsteroppsats med ei rak og fin trerot oppi. 3 store kubbelys brann 

ved sida. Her vart desse tre plassert og formannen overrekte dei 45årsmerkje og takka for eit langt 



aktivt medlemskap i laget. Han samanlikna desse tre med den rake trerota, dei hadde vore ryggrada i 

laget, Børre som formann i 25 år, Martha og Ingeborg som like trufaste medlemer. Børre takka for 

merkjene og me song ”Her er det tre Jubilanter i vårt lag Ingeborg, Børre og Martha frem på rad!” 

Tilslutt takka Ekrem for den gode maten, takka Leif for innsatsen ikveld og alle dei som hadde vore 

med å laga det så festleg til. Før me gjekk frå bordet laut me syngja ”mosjonsvisa” og det tok på, 

”vrikke, bøy så og strekk” etter eit slikt måltid. Bordene vart rydda og dansen tok til med marsj - leik - 

turdanser og runddans. Det som no stod for tur var overrekkjing av det nye banneret vårt. Då 

seneteppet gjekk tilsides var det eit vakkert syn som møtte oss. Banneret med sitt fine motiv og 

vakre fargar, med Helge ved stanga - Kjersti og Mette som æresvakter. Formannen heldt ein kort tale 

og overrekte Lagets Banner til den yngre generasjon som nå skal føre lagets vekst vidare. Han bad dei 

om å halda Banneret vårt høgt og bera det med æra gjennom dei skjær laget måtte støyte på 

framover. Berre synd at ikkje Ole Ekornes som hadde malt det var tilstades. Harald Kjøde hadde med 

seg minst 50 pk blomsterløk av alle slag som vart lodda ut. Det kom inn ca. 200,- som skulle gå til 

lagets reisekassa. Klokka 24 kom vaktmesteren og so var det slutt på enno ein gild årsfest.  Annemor 

(sign) 

Herrenes tale på haustfesten 11 okt 1969 av Inger Frøydis. 

Ærede herrer, mannfolk og gentlemen/ og gutar og karar og spelemenn/ 

og ein og annan pepersvenn/ som kanskje er pikenes beste venn. 

Det dummeste noen her har gjort / er å få meg til å komme med skjemt og lort 

til løver i dansens edle sport. / Med det nyttet jo ikke å gjømme seg bort. 

For yngste jenta i ein leikarring / har vel også den minste erfaring 

i emnet om mannfolk og slike ting /Er dere ikke enige her rundt om kring? 

Aa vere gutt må vere liddeli flaut / når en ikke engang kan koke seg graut 

Nei det står nok kvinner bakom alt / uten dem blir det temmelig skralt. 

Då mannen eingong ville ut på jakt / han reiv seg laus frå konas makt. 

og drog langt til fjells og la seg på vakt / men vilt fans de ei i den hensøkte trakt 

da lenkt’an heim til noe ho hadde bakt. 

Når gutta så tøft ser seg ut ein dag / da det bare skal være herrelag 

og det drikkes og skrytes etter behag / så etter en stund kjem det likevel frem 

Søren - hvor er jentene hen? 

Noen gutter er ganske spreke / når det gjelder å danse og leke. 

I hallingen spenner dei høgt mot taket / men oftast ender dei fleste på baken! 

Her sitter det gutter i rekke og rad / på Songdanslagets 47 årsdag 

og pynta til fest i full bunad. / Møtt fra Tromså i nord til Agder i Syd 

og slutter jeg ikkje med rosande lyd, / så vert jeg vel kveldens veggepryd. 

Så allikevel til slutt / sier jeg ja til den gutt 

som ber me opp til dans i kveld / eg meinte det ikkje alikevel - trur eg.  

 Inger Frøydis. 



Styremøte 16 oktober 1969. 

Vi var samla heime hjå formannen og alle i styret var tilstades. 

Sak 1. Ekrem gav ei oversikt over rekneskapen som var revidert, og styret hadde ingen merknad til 

den. 

2. Opptelling av antall gonger dei enkelte medlemene hadde vore på Bygdøy og dansa for Båtservise 

sumaren 1969. 

3. Opptelling av lagsmerkjer. Vi har i beholdning pr. 16/10-1969 : 4 - 5års merkjer, 10 - 10års merkjer, 

9 - 15års merkjer, 2 - 25års merkjer = 25 stykker. Laget har ingen enkle merkjer att. 

4. Folkedanskvelden søndag den 19. og årsmøtet 20. oktober var dryft. Leikskeidet måndag må slutta 

kl 20. på grunn av årsmøte, Mette fann det i orden. Ekrem og Harald skulle ta kassa søndag og Mette 

bestille kaffi og kaker til begge kveldane. Gustav skriv kort til Bjørn om han ville koma søndg kveld. 

Klokka 22 var me ferdig og Ellen serverte kaffi og nybakt eplekake som smakte oss godt. Annemor 

(sign) - skrivar - 

(Kommentar: Innlimt Adgangskort for leiakrringens øvingar 1968 - 1969, Kaffikveldar, Årsmøte og 

festar, Folkedanskveldar) 

Melding om leik og lagsarbeid i Oslo Songdanslag i tida frå 21. april til 20. oktober 1969. 

I sumarhalvåret har laget hatt 49 framsyningar, 22 mindre enn i fjor. Av desse er 37 dansa for 

Båtservise på Bygdøy, 4 for restauranten på Bygdøy, 1 framsyning i Østerdalsturnet på Bygdøystemna 

8. Juni. 6 framsyningar 17. mai. 1 på Holmen skule, 1 på Dikemark sykehus, 2 på Vardåsen, 1 på 

Blakstad sykehus, 1 på Nøklevann og 1 på Tveita skule. 1 framsyning for Asker Museum 15. Juni. Tryti 

spela både 17 mai og 15 Juni. Frå 27 Juni til 15 Juli var 29 av lagets medlemer på ein busstur til 

Østerike. Anne Major refererer denne turen. Ringen har hatt 10 øvingskveldar med Bjørn Aasland 

som rettleiar og Jon Tryti som spelemann + 6 ekstraøvingar for dei som reiste til Østerike. Den 6. 

oktober sette laget igong eit nybegynnarskeid i folkedans. Mette Waaler og Helge Holmin er 

rettleiarer og Jørgen Westerhaug spelemann. Arild Degrum var vår utsending til Leikrådsmøtet på 

Romerike Folkehøgskole i tida frå 24 - 26 mai. Martha Børresen og Ingeboarg Nygaard var i Narvik på 

Noregs Ungdomslags årsmøte frå 27 - 29 Juni. Dei var laget utsendingar. 2 teaterkveldar i det Norske 

Teatret den 24. september og 1. oktober, ”Til Damaskus” av August Strindberg. 6 medlemer har fått 

overrekt lagsmerkje, Mimmi og Magne Østerhagen, Arild Degrum for 5 års medlemskap, Martha og 

Rolf Børresen og Ingeborg Nygaard for 45 års medlemskap. 

Oslo Songdanslag har hatt en 17 maifest, 2 kaffikveldar: 2. Juni og 1. september 1 årsfest: 11. 

oktober, 2 folkedanskveldar: 31 aug. og 19 oktober. Laget har nå 80 aktive, 30 passive medlemer og 1 

permitert. I 1969 har me fått 23 nye medlemer. Styret har sendt ut 4 rundskriv og hatt 3 bokførde 

styremøter. Den 16. mai fyldte Lina Huse 70 år og laget sende ei blomehelsing til henne. Den 28 Juni 

giftet Grethe Tanding og Rolf Sørensen seg. Dei fekk tinnfat med inskripsjon: ”Helsing frå vener i Oslo 

Songdanslag” og ein gavesjekk på kr. 50,- Referater og årsmelding er lesne og underskrevet av 

formannen.  G. Kareliussen (sign) Oslo 20 oktober 1969 Annemor (sign) - skrivar - 

Kommentar: Tillegg frå Formannsmappa:  

Dansing på Bygdøy for Båtservisce, jentene for juni/juli og gutane for juni, 1969:  (Talet på 

dansekveldar i parentes, ring rundt den som leier dansen.)  

Martha Andersen (3), Bodil Loftsgarden (6),  Mimmi Østerhagen (3), Kjersti Brovold (3), Wenche 

Hagen (2), Toril Hongve (1), Inger Omtvedt (2), Mette Waaler (5),  Liv Fossum (4), Ingrid Mønichen (3), 

Anne Major (3), Ellen Kareliussen (3), Anne Sellereite (5, 1 ring), Louise Lund (11), Inger Corneliussen 

(4), May Lise Jørstad, Enebakk (1), Kjersti Berge (4),  Inger Dugstad (1), Else Marie Lilleås (4), Grethe 



Tanding (3), Gull Hjertenes (3), Annemor Ove Knutsen (3), Ingeborg Gythri (1), Arvid Andersen (3), 

Eivind Loftsgarden (4), Magne Østerhagen (3), Helge Holmin (3), Per Otto Westbye (3, 3 ringar), Olav 

Øraker (3), Jon Einar Nordgård (2),  Asbjørn Sellereite (3), Sveinung Lund (4), Ola Øraker (2), Harald 

Kjøde (2), Kjetil Straume (4), Arild Degrum (7, 7 ringar), Per Dugstad (1), Leif Lilleås (2). 

(Innlimt takkekort frå Lina Huse: ”70 år Oslo 7/6. 69. Oslo Songdanslag! Hjertelig takk for de vakre 

blomstene. Det var så hyggelig! Hilsen Lina Huse”) 

Den  28 Juni 1969 giftet Grethe og Rolf seg. Innlimt takkekort med brudebilde: ”Kjære gode Oslo 

Songdanslag! Hjertelig takk for tinnfatet og pengegaven vi fikk til bryllupet. Hilsen Grethe Tanding 

Sørensen (sign) og Rolf Sørensen (sign)” 

Årsmøte i Oslo Songdanslag 20 oktober 1969. 

Ca 40 av lagets medlemer var smla då formannen Gustav Kareliussen ønsket alle velmøtt og refererte 

saklista som vart godkjend uten merknad. 

1. Referat og halvårsmelding vart opplesen av skrivaren Annemor Ove Knutsen og godkjend utan 

merknad. 

2. Kasserar Ekrem gjorde rede for rekneskapen. Eindel spørsmål vart stilt og han gav tilfredstillande 

svar på alt. Ekrem etterlyste reisegodtgjerdsla for rettleiaren vår som hadde leia leiken på i alt 7 

folkedanskveldar. Det var ikkje utbetalt noko til Bjørn for det. Loftsgarden, Øraker og Kjøde foreslo at 

styret tok seg av den saka. Børresen foreslo at det måtte ha tilbakevirkande kraft, Øraker meinte me 

fekk sjå å få balanse i rekneskapen, tildømes må ikkje kaffikveldar og festar gå med underskot. Anne 

Major opplyste at dei hadde kr. 260,- att av dei 300,- dei hadde fått i stønad frå laget til Østerrike 

turen. Rekneskapen vart so godkjend. 

punkt 3. Innkomne forslag.  

1. Ekrem kom med skriftleg forslag til årsmøtet: ”Laget bør avsette kr. 1000,- pr år til avholdelse av 

Lagets 50 årsfest høsten 1972”. Han sa også at det er umulig for ein komite å arbeide utan pengar. 

Røste og Øraker støtta forslaget, men pengane må førast over på bankkonto og med 12 mndr. 

oppsegjing, det gir 5% rente. Einstemmig vedtatt av årsmøtet. 

2. Lagsmerkje. Den tidlegare ordning at medlemene kjøper merkje sjølv og at laget kostar plate og 

lekkje til dei som har vore medlem i 5 - 10 - 15 - 20 - 25 år, kan ikkje fortsetje lenger på grunn av 

økonomien. Mange hadde ordet i denne saka. Eindel meinte at alle utgifter angåande merkje måtte 

dekkast av dei medlemer som ville ha det. Grethe foreslo at merkje skulle gis gratis til dei som hadde 

40 og 45 års medlemskap. Kolbjørn Røste sette fram dette forslag. ”Medlemer under 15 års 

medlemskap kostar merkje sjølv, over det kostar laget.” Enstemmig vedtatt med håndsopprekning. 

Anne Major spør korleis det så stiller seg for alle dei som har 10 års merkje med plate, kan dei bytast 

inn? Ho fekk ikkje eit avgjort svar på det. 

3. Styret sette fram forslag om å ta ein kaffipause på øvingskveldane. Det er vanskelig for formannen 

å få kunngjort lagsaker i den korte pausen me har nå. Kjersti tok ordet og syns at forslaget var bra, 

det kunne gi meir samhold mellom dei yngre og ældre medlemene, men det må sikres at det ikkje 

går utover øvinga. Mette meinte også at det kunne la seg gjera å plusse på 5 min. til den 15 minutts 

pausen me hadde frå før, då vert det 20 min. Øraker’s komentar tilslutt avgjorde det: Det er eit 

forsøk verd. Prøv! Børresen bad om ei framsyning den 13 november, det var i Pensjonistfor. Det 

skulle vera ei tilstelling. Me svara ja til det. Etter kaffipausen gjekk me over til punnkt 4 på saklista 

som var 

Valg på 1. formann for G. Kareliussen 2. kasserar for E. Ekrem 3. 1 styremedlem for Mette Waaler 4. 



1ste varamann for Per Dugstad 5. 1 revisor for Arvid Andersen 6. Kontaktmann til ”Det Norske 

Teatret” for Gull Hjertenes. Anne Major, formann i valnemnda overtok og la fram nemndas syn og 

forslag. 

1. Til ny formann: forslag Helge Holmin som hadde sagt seg villig til å overta etter Gustav. Forslag frå 

salen Olav Øraker, Mette Waaler. Mette og Olav bad om at forslaget måtte trekkjast tilbake. Ved 

skriftleg røysting vart Helge vald til formann med 32 røyster. 

2. Kasserar for Ekrem som hadde sagt nei til å fortsetje. Forslag om Brit Haaland som vart vald med 

handklapp, då det ikkje kom andre forslag. 

3. 1 styremedlem. Forslag om gjenvalg på Mette Waaler som også vart vald med handklapp.  

4. 1ste varamann: forslag på gjenvalg på Per Dugstad, forslag frå salen på Eivind Loftsgarden, Ola 

Øraker og Wenche Hagen. Ved røysting vart Wenche Hagen vald med 14 røyster. 

5. Som revisor vart Arvid Andersen gjenvalgt med handklapp. 

6. Som ny Kontaktmann for Det Norske Teatret vart Inger Omtvedt foreslått og valgt.  

Formannen takka valnemnda for godt arbeid og takka for seg, for godt samarbeid i styret og med 

medlemene. Han overrekte klubba til Helge som nå overtok. Tor Treselth bar fram takk til Gustav frå 

dei unge og nye i laget og frå styret takka Harald Kjøde både Gustav og Ekrem for godt arbeid. Fru 

Ekrem oppfordra alle til å møte presis, det er gørr kjedeleg å sitje her og vente opp til ein time på 

siste mann! Ola Øraker etterlyste hyttetur og Ekrem sa at det kanskje kunne verta tur til Dokka. 

Tilslutt takka formannen for frammøte og møtet slutta av kl 23. 

Styret i Oslo Songdanslag 20. oktober 1969. 

Formann: Helge Holmin 20/10-69 

næstformann: Harald Kjøde 21/4-69 

Kasserar: Brit Haaland 20/10-69 

Skrivar: Annemor Ove Knutsen 21/4-69 

styremedlem: Mette Waaler 20/10-69 

1ste varamann: Wenche Hagen 20/10-69 

2dre varamann: Sveinung Lund 21/4-69 

Bunadsjef: Bodil Loftsgarden 21/4-69 

Studieleiar: Per Otto Westby 21/4-69 

Revisor: Kolbjørn Røste 21/4-69 

Revisor: Arvid Andersen 20/10-69 

Representant for Leikrådet: Harald Kjøde 21/4-69 

varamann for Leikrådet: Grethe Tanding Sørensen 21/4-69 

Kontaktmann for Det Norske Teatret: Inger Omtvedt 20/10-69 

Valnemnd for halvårsmøtet 20/4-70 Harald Moberg, Anne Major, Roar Ihlebæk, Rolf Børresen 

varamann. 

Olso 20/4-69 Annemor Ove Knutsen (sign) skrivar. 

Styremøte 29/10-69. 

Tilstede var: Gustav Kareliussen, Eddy Ekrem, Helge Holmin, Brit Haaland, Harald Kjøde, Mette 

Waaler og 1ste varamann Wenche Hagen. 

post I. Vi har fått 2 fribilletter og invitasjon til B.U.L jubileumsfest den 15/11-69. Vi ble enige om at 

Gustav og Ellen var de beste representanter. 

post II. Vi har fått tilbud på framsyning den 24/11. Siden dette er en mandag har vi kommet fram til å 

prøve å legge hele øvingskvelden + nybegynnerkurset sammen. Det er Norsk Speiderguttforbund. Vi 



skal være der hele kvelden og holde samdanskveld etter framsyningen. 

post 3. Fastsatt at Bjørn Aasland skal få kr. 30,- for hver folkedanskveld han leier. Han skal da ha 

betalt for 7 kvelder. 

post 4. Helge og Mette reiser til lagsleiarkurset 1.-2. november på Lysernbråten. De får begge kr 30,- 

som dekker reiseutgiftene. 

post 5. Ekrem nevnte weekendtur med båt til Århus. Hvis vi blir en gruppe på misnt 15 stk, får vi en 

pris pr. stk på kr. 87,- Dette er svært billeg, og fru Ekrem kan ordne billetter for oss. Det var også 

muligheter og ta direkte kontakt med båtselskapet og eventuelt tilby framsyning. 

post 6. Ekrem’s hytte er ledig. Vi kan komme når vi vil, og det er en tur under emning nå med 

folkedansframsyning på en skole i Dokka. Vi kom fram til at vi må satse på å få med folk som danser 

framsyning. Foreslått dato er: 21 eller 28 november. Ekrem skriver til skolen. Antakelig blir det 

kjøring med private biler. 

post 7. Gustav nevnte Nordisk stemne til sommeren. Kunne være flott sjangse til å lage en rundtur i 

Sverige som ender på Landskappleiken i Røros. Referert av Mette. 

Julemøte 15/12-69. 

Møtet var godt besøkt både av medlemer og deltagere fra nybegynnerkurset som var innbudt. Møtet 

begynte som vanlig med mat, og ertesuppe med pølsebiter var på menyen. Etter at alle hadde spist 

og drukket godt, bare avbrutt av en del sanger, var det tid for underholdningsinnslag. Først holdt Per 

Dugstad en god og underholdene tale som gjorde sitt til å løsne lattermusklene. Næste nummer 

gjorde også sitt til å få fram smilet. Inger Frøydis sin litt sørgmodige sang om ”Sånn var det ikke i vår 

ungdoms vår” vakte jubel, særlig i refrenget da Songdanslagets sparkepikegruppe med Arild Degrum 

som leder for ca-can damerne glade kom syngende inn. Etter dette dansende innslag kriblet det vel i 

bena på noen og en hver, slik at kaffen ble fort drukket, og bordene ryddet bort slik at salen var klar 

til dans. Møtet ble avsluttet ca 2330 og alle gikk forhåpentligvis glade og fornøyd hjem etter en 

vellykket kveld.  Referert av, Brit Haaland 

Juletrefesten 5. jan. 1970. 

Barnefesten tok til kl. 17. Kari Wiig hadde lova å ta seg av barna, men i siste liten melde ho fråfall. Nå 

var gode råd dyre, ca 35 barn med mødre og fedre møtte presis, heldigvis kom Inger og Per Dugstad 

som påtok seg jobben. Per hadde mandolinen med og Limseth spela til gangen rundt juletreet. Barna 

hadde det veldig morro, dei fekk leike, springe, og Inger leia med sikker hånd. Leif kom også som ein 

reddande engel. I all hast rigga han i stand Luciatablået, med krans og lys og en nydelig sang av 

smågjentene. Det var både opplesing og trylling og stemningen var stor i salen. Kakao - solo og 

julekaker gjekk ned på høykant og når nissen (Ola Øraker) kom med sekken full av poser var det 

stormande jubel. Velnøygd og mette rusla dei heim kl. 19.30 i 20 kuldegrader. Festen for dei vaksne 

tok til kl. 20. Då var salen rydda og bordene pynta. Trass kulden var det mange som fann vegen til 

Halli, men det skorta på hjelparer denne kvelden. Det var Trettondagskursen på Ingesund og mange 

av våre var der. Men alle gjorde sitt beste og arbeidet gjekk unna. Juletalen heldt presten Ingrid 

Bjerkaas og ho syns det var hyggelig å få koma til ein slik gild ungdomsflokk. Etter bordseta vart det 

gong rundt treet, men mange stunda nokk etter å svinge seg i leiken og det vart det høve til, for 

Limseth og Per greidde musikken bra. Helge takka for frammøtet og festen slutta kl. 2330.  Annemor. 

(sign) 

(Innlimt lite brev frå Ingrid Bjerkås: ) 

Til Oslo Songdanslag ved Herr Holmin jr. Kjære Holmin jr. Vil De gi min varmeste takk for den vakre 



Azaliaen som laget Deres sendte meg. De må også takke laget for en fin kveld. Hjertelig hilsen Ingrid 

Bjerkås Jar 28/1-70. 

Den 2. februar var ein del av styret samla frå kl. 19-20. Det var leikskeidene som vart diskutert og 

kaffikvelden den 9. februar. Skal vi be inn Hordaringen? Stemning for det og inngangspengane var 

sett til kr. 8,- Folkedanskvelden 15. febr. må vi sikre oss medlemmer til å hjelpe til. Skrivaren. 

Kaffikvelden 9. februar (1970). 

På denne kaffikvelden var leikarringen frå Oslo Lærerskole spesielt innbudt. Fra dem møtte 10-15 

stykker . Ellers møtte ca 60 medlemmer opp. Det var som vanlig kaffe og kaker, men denne gang 

hadde vi også underholdning. Olav Øraker leste et utvalg svenske dikt, dette skapte en fin stemning i 

Halli. Etter dette seriøse innslag besteg Kjetil Straume podiet. Han spilte noen slåtter og fortalte 

forskjellig gamle bygdehistorier som vakte stor munterhet. Etterpå ble salen ryddet til dans. Referert 

av Brit Haaland. 

Styremøte - 6/3-70 i bås: 

Til stede: Helge Holmin, Wenche Hagen, Harald Kjøde, Brit Haaland, Mette Waaler. 

Sak I: Fellesfest Hordalaget/Oslo Songdanslag. Skriv til medlemmene og nybegynnerne ble ordnet. 

Sak II: Halvårsmøtet. Denne valgnemnda ble tatt ut: Kjetil Straume, Ola Øraker, Mimmi Østerhagen. 

Framlegg til årsmøte om lovforandring: Sløyfe halvårsmøte. Diskutert. 

Sak III: Sjølystutstillinga. Vi vil gå helhjertet inn for saken. Helge møter for oss på kontaktmøtet med 

utstillingsledelsen på mandag kl. 18.00. Det skal da diskuteres nærmere om oplegget.  Mette Waaler 

(sign) (referent) 

Kaffikvelden 16. mars (1970) 

Denne festen hadde vi i fellesskap med Hordaringen, begge leikkursene blandet. Her møtte 51 

betalende, men de fleste jentene kom gratis inn da de hadde med seg et smørbrødfat. Vi var ca. 80 

stykker. Som før nevnt var serveringen litt utenom det vanlige, og det bugnet av deilige, delikate 

smørbrød. Mens vi satt der og spiste kom Harald Brenna fra Valdreslaget og underholdt. Han 

deklamerte først ”Fanitullen” og imponerte salen stort. Etterpå fortsatte han med en moderne 

utgave av en av Peer Gynts dialoger med Mor Aase, som vakte stor jubel. Det var som vanlig 

sanginnslag ved bordet. Bordene ble ryddet og dansen gikk lystig til 2330 og man fikk inntrykk av at 

deltagere fra nybegynnerkurset trivdest godt.  referert av Brit (Haaland) 

Styremøte 6. april frå kl. 19 - 20. 

Tilstede var: Helge, Brit, Annemor og Wenche. 

1. Til Bygdelagssamskipnaden’s årsmøte torsdag 16. april kl. 17. foreslår styret disse til utsendinger. 

Olav Øraker, Anne Major og Wenche Hagen. 

2. Vaktliste til Sjølystutstillingen 16/4 - 26/4 ble gjort istand. Utstillingen er åpen fra kl. 13-22, og 

noen må være der hele tida. 

3. Nå når timen fra kl. 19-20 er ledig i Halli, foreslår Mette at de som vil kan komme for å danse 

bygdedanser. Hun vil undersøke hva en mikrofon til båndopptakeren koster. 

4. Spillemannen vår Jon Tryti fyller 50 år den 5. april. Formannen skal overrekke han et tinnfat og 

blomster fra laget. Annemor. 

(Kommentar: Innlimt innkalling til medlemene om årsmøte 20/4-1970) 

Oslo Songdanslag  Oslo 1.4.70.  



ÅRSMØTE  Gode medlem. Vi innkaller herved til halv-årsmøte i Halli mandag 20.4.70, kl. 19.30. Møt 

presis. Dagsorden. 1. Åpning 2. Årsmelding 3. Regnskapsoversyn 4. Valg Saker som ønskes behandlet 

på halv-årsmøtet, må være styret i hende snarest. Med hilsen Styret. 

(Kommentar: Innlimt i møteboka eit stort skjema med oversikt over dagar og lag i BLS på ”Ferie og 

fritid” på Sjølyst 16-26 april 1970. Songdanslaget er oppført alle dei 11 dagane med 

”Leik/Dans/bunad”. I tillegg er 6 andre lag i BLS oppført kvar dag med ulike slags aktiviteter.) 

(Kommentar: Melding om leiken/halvårsmelding. Overskrift manglar.) 

Nybegynnerkurset som begynte 6. oktober (1969) holdt på til Jul. Mette Waaler og Helge Holmin var 

rettleiarer og Jørgen Westerhaug spillemann. I vårsemesteret har Songdanslaget og Hordaringen hatt 

leikkurs sammen med Egil Bakka som rettleier og Westerhaug som spillemann. Ca 45 deltok. Fra 17-

19. april (1970) ska det være et Folkedansmøte på Lyserbråten, Enebakk som Leikrådet i 

Bygdelagssamskipnaden står for. Brit Håland vi gjerne reise til det møte. Brit, Wencke og Annemor 

har skrevet nye medlemslister, de kan ikke trykkes før vi har fått svar fra de tilskrevne medlemene 

som ikke har betalt kontingent eller for passivt medlemskap på lange tider. Så snart det er klart 

kommer listene tilsendt. 

I kaffepausen som nå er lagt inn i øvingstida om mandagen har formannen kunngjort de saker som 

har vært aktuelle. Styret har derfor bare hatt 3 bøkførte styremøter. Laget har hatt 17 øvingskvelder 

med Bjørn Aasland som rettleier og Jon Tryti som spillemann. 3 folkedanskvelder som alle har gitt 

penger til kassa. Limseth og Tryti har spilt og Bjørn har ledet leiken. Til utstillingen på Sjølyst: ”Ferie 

og Fritid” fra 16.-26. april (1970) har Kjersti, Helge, Bodil, Eivind, og Mette stått for arbeidet til 

Songdanslagets avdeling. Lørdag 18. april var det underholdning av de 7 bygdelagene som har sin 

egen stand på utstillingen, og Songdanslaget gjorde det svært bra med sin framsyning. 8 par deltok 

og Tryti spilte. 

Turer og besøk i andre lag og ringer. 16 stk fra Oslo Songdanslag var på folkedanskurset på Ingesund 

folkehøyskole ved Arvika 3.-6. januar. Vi har dessuten gjestet: Haug leikarring 24. januar, Furulund i 

Valdres 14-15. februar, Stepperud på Toten 28. februar; Leiarringen Noreg i Drammen 14. februar, 

Leikarringen Frøy 11. mars.  

Den 10. Januar 1970 giftet Kari Wiig og Tor Treselt seg og Kirsti Berge og Steinar Bekkevold giftet seg 

14. mars. Begge parrene fikk tinnfat med innskipsjon fra Songdanslaget. Grethe Tanding Sørensen og 

Rolf Sørensen fikk en datter den 13. mars (1970). Gull og Simon (Hjertenes) fikk en datter den 18. 

april (1970). Oslo 19/4-70 Hilsen Annemor Ove Knutsen (sign) - skrivar -  Lest og godkjent. Helge 

Holmin. (sign) 

Halvårmøtet i Oslo Songdanslag den 20.4-1970 kl 19.30. 

Ca     av lagets medlemmer var møtt fram da viseformann Harald Kjøde ønsket velkommen kl. 20.00. 

Dagsorden ble lest og godkjent med forandringer. Dagsorden: 1. Åpning 2. Årsmelding 3a. 

Regnskapsoversyn 3b. Innkomne forslag 4. Valg 5. Ymse. 

1. Harald Kjøde åpnet og ledet møtet da Helge Holmin var forhindret fra å møte. 

2. Årsmeldinga ble lest opp av Mette Waaler da Annemor også var forhindret fra å møte. Hun hadde 

vedlagt et brev der hun takket styret og andre i laget for godt samarbeid i den tid Annemor har sittet 

som skrivar i laget (se vedlegg). Årsmeldinga ble godkjent med disse merknader: Gustav Kareliussen 

møtte på kontaktmøtet for laga og arrangementskommiteen for utstillingen ”Ferie og Fritid” på 

Sjølyst i stedet for Helge Holmin. Børre sa tusen takk for den fine utstillingen på Sjølyst, samt for den 

fine oppvisningen som Oslo Songdanslag hadde der den 18/4-70. Men - nå må vi ta oss sammen å få 



slutt på alt bråk og all skravling på øvingene. Det er svært anstrengende for den som skal rettleie, sa 

Børre. 

3a. Regnskapsoversynet ble lest opp av kassereren Brit Håland. Det var ingen bemerkninger. 

3b. Innkomne forslag: Magne Østerhagen hadde levert inn forslag om at det burde sendes ut avskrift 

av styreprotokollen til medlemmene før årsmøtet. Det kom bare positive bemerkninger om dette, og 

forslaget ble enstemmig vedtatt. Styret hadde sendt inn et forslag om sløyfing av barnejuletrefesten 

da denne viser seg å gå med stort underskudd. De fleste av barna er heller ikke tilknyttet Oslo 

Songdanslags medlemmer. Eivind Loftsgarden syntes det var trist om barna ikke skulle få være med 

på juletrefest i Songdanslaget mer og kom med forslag om at det på de voksnes juletrefest skulle 

være anledning for lagets medlemmer å ta med seg barn som de var i nær familie med. De som tar 

med seg barn må da også passe på disse. Alle var stort sett enige om at opplegget av juletrefesten, 

som den har vært de siste år, må legges om. Ingen ville heller ”jage ut” om de så var barn, fra de 

voksnes fest. Det ble så stemt ved håndsopprekning over styrets forslag om revisjon av juletrefesten. 

18 var for forslaget, mens 6 mente vi fredeles skulle ha jultrefest for barn. Revisjon av juletrefesten 

er dermed vedtatt. Så var det kaffepause. 

Harald orienterte litt om det forslag som styret har drøftet å komme med til neste årsmøte om å kun 

ha ett årsmøte og dermed sløyfe halvårsmøtet. Mette leste opp innkomne skriv angående fester og 

oppvisninger: Vi er også i år tilbudt ei oppvisning på Asker museum den 14. juni. Eidsiva fylkeslag 

innviteret til fest den 9/5-70, og studienemnda B.l.s. til fest den 21/4-70, og Norsk Færøysk lag til fest 

den 25/4-70. 

4. Etter kaffepausen gikk vi løs på valget. Ola Øraker ledet valget.  

Skrivar: valgnemnda foreslo: Lisbeth Pedersen. Salen foreslo Inger Omtvedt. Lisbeth Pedersen ble 

valgt med 21 mot 13 stemmer.  

Styremedlem: valgnemnda foreslo: Christian Øverland og Magne Østerhagen. Magne Østerhagen ble 

valgt med 24 mot 11 stemmer. 

2. varamann: valgnemnda foreslo: Anne Major, Bjørn Haug, salen foreslo Inger Omtvedt, Rolf B. 

Iversen. Inger Omtvedt ble valgt med 15 stemmer. 

Bunadsjef: Bodil Loftsgarden ble gjenvalgt med håndklapp. 

Studiesjef: valgnemnda foreslo: Rolf B. Iversen salen foreslo Rhoar Ilebæk. Rolf B. Iversen ble valgt 

med 23 mot 5 stemmer. Det ble her også bemerket at studieleieren burde bli innkalt til styremøtene 

så ofte som mulig. Kolbjørn Røste ble enstemmig gjenvalgt som revisor. Valgnemnda har bestått av: 

Ola Øraker (formann), Kjetil Straume, Mimmi Østerhagen, Kjersti Brovold (varamann) 

5. Ymse. Røste kom med forslg til nedsetting av ei nemnd til å ta seg av skrivinga av ei lagssoge til 

lagets 50-årsjubileum. Forslaget lød på: Grete Tanding Sørensen Per Dugstad Olav Øraker. Disse ble 

valgt ved håndklapp. Kjersti Brovold ble valgt til avisreferent. Børre nevnte at vi måtte se å få sporet 

opp ”Fantefølge”, avisa, som er kommet på avveie. Møtet ble hevet kl. 22.50. Referert av Mette M. 

Waaler. 

(Kommentar: I møteboka ligg  ein konvolutt med brev til halvårsmøtet. På konvolutten står: ) ”Til 

Mette. Vil du bringe denne hilsen til laget fra mig. A.” Brevet lyder slik: ”Oslo 20/4-70. Kjære alle i 

laget, Jeg beklager at jeg ikke kan være tilstede på halvårsmøtet ikveld. Det er møteplikt på dette 

skolemøtet, og da hjelper ingen bøn om å få fri. Med dette vil jeg takka alle som har hjelpt til med 

arbeidet mitt som skrivar i laget, og takker også styret for godt samarbeide. Jeg ønsker lykke til med 

arbeidet videre.  Med hilsen fra  Annemor.” 



(Kommentar: I møteboka ligg også eit brev frå Eidsiva Fylkeslag med invitasjon til fest med leik og 

gamaldans på ”Hygga” Tingstad Tune laurdag 9/5-70 kl. 19.30. Med helsing Leikrådet i Eisiva Liv J. 

Ringsrød. Svar til Ragnar Bjørnstad  gaukstad eller Liv Jorunn Ringsrød, Sarpsborg.) 

(Kommentar: Innlimt i møteboka: Adgangskort for leikarringens øvingar, 1969-1970.) 

(Kommentar: Til slutt i møteboka står ei oversikt over valnemndene frå okt 1959. Oversikta fram til 

våren 1968 står i førre møteboka så vi tar med det som er nytt etter det.) 

okt. 1968 Åage Hernes, Eivind Loftsgarden, Gull Johannesen 

apri 1969. Anne Sellereite, Magen Østerhagen, Helge Holmin. 

20 okt 1969 Harald Moberg, Anne Major, Roar Ilebæk. Rolf Børresen, varamann 

   (Kommentar: Slutt på møtebok nr 9) 

 

Referatbok for Oslo Songdanslag fra 20. april 1970 – 17. mai 1971. Bok nr 10.  

(Kommentar: Innlimt tre postkort, to frå ”vener i Sverige” og eit frå Transvaal i Syd Afrika.) 

Styremøte 11. mai 1970 (kl 1830 -  2000) 

Tilstede var: Magne, Mette, Helge, Britt og Wenche, Lisbeth. Styret foreslo følgende personer som 

kommitemedlemmer til avslutningsfesten 1/6. Marta og Arvid, Magne, Per Otto og Torill. Det 

diskutert om en postgirokonto skulle opprettes for innbetaling av medlemskontingenten, men det 

kom ikke til noe endelig avgjørelse, selv om innstillingen var positiv. Videre ble planene lagt frem for 

17. mai. Det største problemet var å få tak i en spillemann da Tryti ikke kunne. Man ble enige om å 

sspørre Kjetil om han kunne overta. 

17. MAI 1970 

Klokka 11 møtte vi opp på Valkyrie plass og dro av sted med en buss som Båtservice hadde stilt til 

disposisjon. Vi var i alt 24 stykker. Det ble danset på førgende steder: Holmen skole, Dikemark- og 

Vardåsen sykehus og tilslutt på Blakstad hvor vi også ble servert smørbrød. Kjetil sto for felespillet. 

Følgende var med: Marta og Arvid, Mette og Olav, Mimmi og Magne, Ingrid og Jon Einar, Inger og Per 

Otto, Gunvor og Harald, Wenche og Jan, Ruth og Roar, Kari og Tor, Torill og Ola, Lisbeth, Edith, Grete 

og Britt. 

Styremøte 27. mai 1970 hos Magne og Mimmi kl. 1930 

Tilstede var: Magne, Helge, Mette, Brit og Wenche. Vi var samlet for å sette opp danseliste for juni. 

Dessuten diskuterte vi hvem vi skulle prøve å få som rettleiar til høsten. Vi har sendt brev til Kirsten 

Braathen og spurt om hun er villig, men vi må prøve å finne andre alternativer. Etter puslespillet med 

danselistene serverte Mimmi oss deilige smørbrød. Festkomite for kaffekveld 1. juni. Toril Hongve, 

Mimmi Ø., Magne Ø., Arvid A, Martha A, Tor Tresselt og Kari Tresselt. Kisten S. Kilian ble godkjent 

som medlem. Ref av Wenche (sign) 

Kaffikveld 1. juni 1970 (kl. 19 - 2330) i Halli 

Festkomiteen Timmalk hadde gjort istand til fest, pyntet og hengt ballonger i taket. Smørbrød, kaffe 

og kaker ble servert. Underholdningen var fyldig med varierende innslag - Bjørn Åsland framsa 

Fanitulen, akkompagnert av Tryti. Vi hadde også fått besøk av trønderen Thor Moslett, som 



underholdt med viser og skjemt. Torill og Mette danset halling. Bjørn som skal slutte som instruktør i 

laget, fikk overrakt et tinnkrus med en inngravert hilsen fra Leikarringen. For sin årelange innsats i 

laget som skrivar, fikk Annnemor et tinnsmykkeskrin med en hilsen inngravert. Etterpå var det leik og 

dans. 

Bygdøy stemne 6-7 juni 

Lørdag var det kappleik i teatersalen, her var Mette Waaler og Olav Øraker fra Oslo Songdanslag 

med. De tok 1. premie i Aklassen for sin Valdresspringar. Søndag danset vi sammen med Hordaringen 

foran stavkirken (på Bygdøy). Her hadde ca 20 lagsmedlemmer møtt opp.  

Dans på Asker Museum søndag 14. juni kl 1330 

Dans på Haraldvangen mandag 20. juli 

Kl 1830 dro vi fra Nordahl Brunsgt. med kurs for Hurdal. Der skulle vi danse på Haraldvangen som er et 

leirsted for Røde Kors. De hadde internasjonal leir der da bl. annet barn fra VietNam. Vi ble servert 

kaffe og is og etter en livat framsyning viste de oss rundt på stedet, som er ganske nytt og vel 

tilrettelagt for handicapede. Vi hadde med oss Kjetil Løndal som spelemann og ellers var disse med: 

Bodil og Eivind, Harald M, Inger O, Toril H, Jan F, Kari T, Tor T, Anne M, Eddy E, Arild D, Wenche H, 

Kjersti B, Helge H, Magne Ø, Mimmi Ø.  Ref. av Wenche. (sign) 

Tillegg frå Formannsmappa: Dansing på Bygdøy for Båtservice og restauranten i juli og august 1970, 

totalt 22 kveldar, juni er ikkje med:  (talet på dansekveldar i parentes, ring rundt den som var 

danseleiar.) 

Martha Andersen (8), Bodil Loftsgarden (6), Gunvor Moberg (10), Mimmi Østerhagen (6), Kjersti 

Brovold (8), Wenche Hagen (6), Toril Hongve (7), Brit Håland (7), Inger Omtvedt (4), Mette Waaler (2, 

2 ringar), Ruth Aarnes (6), Ragnhild Weden (2), Liv Fossum (1), Kari Tresselt (10), Kirsti Bekkevold (4), 

Ingrid Mønichen (3), Anne Major (7), Arvid Andersen (8), Eivind Loftsgarden (6), Harald Moberg (10), 

Magne Østerhagen (8), Helge Holmin (7, 7 ringar), Edvard Ekrem (3), Trygve Karlsen (13), Per Otto 

Westbye (13, 9 ringar), Olav Øraker (6, 2 ringar), Tor Chr. Tresselt (10), Jon Einar Nordgård (3, 1 ring), 

Jan Fosse (4), Roar Ihlebæk (5). 

Styremøte 21 juli 1970 hos Brit 

Tilstede var: Helge, Magne, Brit og Wenche. Vi skulle sette opp neste års program. Søknad om leie av 

saler var sendt inn, men vi hadde ikke fått noe svar, så vi satt opp et midlertidig program. 12 

øvingskvelder før jul og 14 etter jul. 2 kaffekvelder før jul og 2 etter jul, elles høstfest, julemøte, 

juletrefest og 2 halvårsmøter. Vi skal i år prøve å få juletrefesten på 7/1 for å unngå sammenstøt med 

Trettondagskursen på Ingesund. Vi diskuterte igjen saken om årsmøte bare én gang i året, og ble 

enige om at like før jul var passende. Problemet med instruktør er ikke blitt mindre. Kirsten Braathen 

blir for opptatt med sin nye instruktørstilling i BLS. Magne skal ringe til Reidar Warme. Bør vi 

opptette Postgiro eller Bankgiro til innbetaling av kontingent? Vi ble enige om at Postgiro var det 

greieste og skal sende ut blanketter sammen med melding om 1. kaffekveld. For øvrig vedtok vi å 

sende melding til medlemmene for hver kaffekveld. Innvilget passivt medlemskap: Anne Hørte og 

Astri Hunnes. Vi kontakter diverse steder for framsyninger, og Tangen  Samfunnshus for å arrangere 

fest sammen med Gammeldansens venner. Vi har også skrevet til Hamar for å få kontakt med ringen 

der oppe. Ref. av Wenche (sign) 



Styremøte 12 august 1970. under Halli kl. 1930 

Tilstede var: Magne, Brit, Lisbeth og Wenche. Vi hadde fått svar fra BLS angående leie og sendte 

tilbake kontrakten. Vi skal prøve å få en lørdag til våren. Til festen 10. oktober har vi tenkt å invitere 

Hamar leikarring. Vi har fått svar fra dem og de vil gjerne komme i kontakt med oss. Det ville være 

hyggelig om de kunne være over, så Brit skal spørre B.U.L. om lån av Rødkleivhytta. Lørdag 12. 

september har vi fått framsyning i Folkets Hus for Veivesenets Arbeiderforening. Anne og Tor skal 

gifte seg og Brit skal ordne med fat.  Ref. av Wenche. 

(Kommentar: Innlimt stort postkort frå ”Jotunringen” som er i USA på danseturne.) 

Til Oslo Songdanslag c/o Helge Holmin Sandviksvn 17 Høvik.  Minneapolis 29/7-70. So har me i 

Jotunringen kome attende til Minneapolis etter mykje farting i midtveststatane. Me har hatt mange 

framsyningar og det er stor interesse for norsk dans og musikk her borte. Falkvor Lomanson gjer stor 

lykke med rosekransane og sverda som de var gilde og lånte oss. Tusen takk for det! Beste helsing 

Jotunringen Harald Rolandsgard, Oddrun Rudi, Kjetil Straume, Berit Ødegaard, Knut Steinsrud, 

Margrethe Idstad, Knut Lauvrud, Bjørg Steinsrud, Randi Lauvrud, Gudbrand og Ragnhild Dahle, Berit 

Steinsrud, Johanna Fuglesteg 

Styremøte 27 august 1970 

Tilstede: Magne, Mette og Brit. Dessuten var Toril Hongve og Mimmi Ø tilstede som representanter 

for festkomiteen til åpningsfesten. Diskuterte først og fremst kaffekvelden 14/9 og folkedanskvelden 

13/9. Mette og Brit fikk ansvaret for 13/9. Mens styret skulle stå som festkomit til 14/9 sammen med 

Mimmi og Toril. Høstfesten 10/10 ble diskutert, og vi sendte innbydelse til leikarringen, 

Østerdalslaget i Hamar til denne festen. Deretter ble det valgt valgkomite til årsmøte. Følgende 

forslag ble framsatt: Toril Hongve, Olav Øraker og Eivind Loftsgarden. Ref. av Brit. (sign) 

Styremøte 3. sept 1970 Hjemme hos Magne og Mimmi.  

Tilstede var: Magne, Mette, Brit og Wenche fra styret, dessuten var Mimmi og Toril der. Vi laget til 

innbydelser til kaffekvelden den 14 og skrev konvelutter. Diskuterte opplegget til denne kvelden. Ref. 

av Wenche (sign) 

Framsyning 12 sept 1970 

Vi hadde framsyning på Folkets Hus for Veivesenets Arbeidsforening og for Klubb 59. Tilstede var: 

Kjersti Brovold, Helge Holmin, Anne Skomedal og Tor Skomedal, Gunnvor Moberg, Harald Moberg, 

Brit Håland og Knut        Sf.ringen, Toril Hongve og Eddy Ekrem, Jan Fosse og Mette Waaler, Ingrid 

Nordgaard og Jon Einar Nordgaard. Ref. av Wenche 

(Kommentar: Innlimt brev til medlemene om vaffelfest i Halli 14/9-1970) 

Oslo Songdanslag  Oslo 1.9.70  VIKTIG MELDING! Vi innbyr med dette alle medlemmer med venner 

og kjente til vaffelfest i Halli, den 14. september kl. 19.30. Det blir underholdning. Ta på deg bunad 

om du har. Tryti og Limseth spiller. Entre kr. 10,- Hilsen Styret. 

Kaffikveld i Halli 14. sept 1970 

Til den første kvelden vår i høst møtte det frem 35. En del nye ansikter var å se og det lover bra for 

høsten. Mette, Brit og Toril hadde stekt vafler og vi koste oss med dem og rømme, mens vi hørte på 

Asmund Finstad fortelle Hedemarks historier. Etterpå kom vår nye rettleiar Åge Hernes å ledet 

leiken. Ref. av Wenche (sign) 



Styremøte 16/9 - 70 

Tilstede var Helge Holmin, Magne Østerhagen, Olav Øraker, Mette Waaler. 

1) Forslag fra Magne om nytt kartotek. Magne hadde med kort som han skulle be Reidar trykke opp. 

2) Forslag om lovendring: Årsmøte bare en gang i året. Øraker mente: vi kan ta opp på årsmøte om 

bare å ha årsmelding en gang om året. Med hensyn til valg av styre er det farlig å velge enkelte medl. 

av styret for eksempel kasserer + styremedlem for 2 år ad gangen. Så vi bør holde på den gamle 

valgordningen ha årsmøte 2 ganger om året. Osgså spørsmål om : å ha årsmøte (vår) litt tidligere på 

året, f.eks. i mars og høstmøtet fremdeles i oktober.Konklusjon: Årsmelding 1 gang om året + 

årsmøtet om våren flyttet til mars. §4 vil da lyde: 1. ledd: Halvårsmøte vert halde i mars og oktober. 

Desse møta med saklister, skal kunngjerast av styret ved oppslag og på annan måte minst 14 dagar 

føreåt. Årsmøtet i oktober tek stode til årsmelding og ettersett rekneskap. 4. ledd: Halvårsmøte i 

mars vel ved særskilde val eit styremedlem, skrivar, studieleiar, bunadsjef, ein varamann til styret og 

ein ettersynsmann. 

3) Komité til høstfesten. Helge Holmin, Kjersti Brovold, Jan Fosse, Arild Degrum, Unni. Ref. av Mette 

Waaler. (sign) 

(Kommentar: Innlimt Adgangskort for leikarringes øvingar, 1970-1971, kaffikveldar, årsnøte og 

festar, folkedanskveldar.) 

Styremøte 28-9 1970 

Tilstede var: Magne, Brit og Helge. 

Vi bestemte rekkefølgen på saklista til årsmøtet. Den ble da følgende. Dagsorden. 1. Åpning 2. 

Årsmelding 3. Regnskap 4. Framlegg til lovendring 5. Innkomne forslag 6. Valg 7. Eventuelt. Praktiske 

problemer ved åpning av postgirokonto ble og diskutert og vi ble enige om å sende innbetalingskort 

så snart vi fikk dem i hende. Ref. av Brit Håland. (sign) 

Styremøte 29-9 1970. 

Tilstede var: Magne, Brit og Helge. Vi skrev en del konvelutter til utsending av årsmelding. Det var en 

del snakk om å innby lærerskolen til høstfesten for det det viste seg at bygdelaget i Hamar skulle ha 

høstfest på samme tid. Magne skulle undersøke nærmere med lærerskolen. Ref. av Brit Håland (sign) 

(Kommentr: Innlimt innbyding til Høstfest 10/10-1970.) 

Oslo Songdanslag  Oslo 29.9.70. HØSTFEST Høstfesten går av stabelen lørdag 10. okt. kl. 19.00. Laget 

har i år innbudt Østerdalslaget i Hamar, og vi håper på god oppslutning fra våre egne medlemmer. Vi 

byr på underholdning, varm mat og drikke, og mange gode ”svingom’er”. Prisen blir ca. kr. 15,- Ta 

med godt humør, vel møtt!!! Festkomitéen. 

(Kommentar: Innlimt maskinkrive brev til medlemene om årsmøte 19/10-1970.) 

Oslo Songdanslag Oslo 29.9.70. ÅRSMØTE. Vi innkaller herved til halvårsmøte i Halli mandag 19. 

oktober kl. 19.30. Møt presis. Dagsorden. 1. Åpning 2. Årsmelding 3. Regnskap 4. Framlegg til 

lovbrigde 6. Valg 7. Eventuelt. Saker som ønskes behandlet på halvårsmøtet må være styret ihende 

snarest. Med hilsen Styret. 

(Kommentar: Innlimt utsendt maskinskrive brev til medlemene om lovbrige og medling om 

postgiro.) 

Oslo Songdanslag  Framlegg til lovbrigde. 

§4. Årsmøte, val. 



Halvårsmøte vert halde i mars og oktober. Desse møta med sakslister skal kunngjerast av styret ved 

oppslag og på annan høveleg måte, minst 14 dagar føreåt. Årsmøtet i oktober tek stode til 

årsmelding og ettersett rekneskap. 2. ledd som før. 3. ledd som før. 4. ledd. Halvårsmøte i mars vel 

ved særskilde val eit styremedlem, skrivar, studieleiar, bunadsjef, ein varamann til styret og ein 

ettersynsmann. 5. ledd som før. 6. ledd som før. 

Viktig melding. 

Styret har i år opprettet en postgirokonto, for innbetaling av kontingent. Denne ordningen er blitt 

gjort for å lette kassererens arbeid, men det er full anledning til å betale på mandager hvis det 

ønskes. Blanketter blir sendt ut så fort de er styret ihende. 

Høstfest 10. oktober. (Kommentar: Her står berre overskrifta, det er sett av plass til referat.) 

Styremøte 12. oktober i Halli 

Til stede var: Helge Holmin, Magne Østerhagen, Brit Håland, Wenche Hagen. 

1) Gjennnomgåelse av årsmeldinga. Magne etterlyste saker som har vært drøftet på styremøtene. 

Siden det var utelatt, ble vi enige om at spørsmål om det kunne besvares fra ref. bok av skrivaren. 

2) Godkjenning av 4 nye medlemmer. Lilly Andreassen, John Børe Johansen, Berit Skinningsrud, 

Anders Skinningsrud. Søknad om passivt medl. med tilbakevirkende kraft fra sept. 1969: Anne 

Johansen. Søknad om passivt medl. med tilbakevirkende kraft fra juli 1968: Grethe Svarthol. Søknad 

om permisjon fra 13/8-70 til 13/8-71: Lisbeth Pedersen. Alle søknader innvilget. 

3) Konveluttskriving til årsmelding. 

4) Brev fra Økern Samfunnshus blir tatt opp på årsmøtet. 

5) Utsending til leikrådsmøte 15/10  Brit Håland. Wenche (sign) 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive melding om leik og lagsarbeid i sumarhalvåret 1970.) 

Melding om leik og lagsarbeid i Oslo Songdanslag i tida fra 20/4-1970 til 5/10-1970. 

Styret i dette halvåret: 

Formann: Helge Holmin 

Nestformann: Magne Østerhagen 

Kassere: Brit Håland 

Skrivar: Lisbeth Pedersen 

Styremedlem: Mette Waaler 

1. varamann: Wenche Hagen 

2. varamann: Inger Omtvedt 

Bunadsjef: Bodil Loftsgarden 

Studieleiar: Rolf B. Iversen 

Revisorer: Kolbjørn Røste Arvid Andersen. 

Representant for Leikrådet: Utnevnt av styret i hvert tilfelle. 

Kontaktmann for Det Norske Teateret: Inger Omtvedt 

Fra 1/9-70 rykket Wenche Hagen opp som sekretær, da Lisbeth Pedersen flyttet fra Oslo. 

I sommerhalvåret har ringen hatt 4 øvinger med Bjørn Aasland som retleiar og Jon Tryti som 

spelemann, og 3 øvinger med Åge Hernæs som rettleier og Tryti som spelemann. Styret har hatt 9 

styremøter og sendt ut 6 rundskriv. Vi har hatt 2 kaffekvelder. Avslutningskveld før sommerferien 1. 

juni der Toril Hongve, Mimmi og Magne Østerhagen, Martha og Arvid Andersen, Kari og Tor Tresselt 

var festkommite. Underholdningen var fyldig med svært varierende innslag. Bjørn Aasland fremsa 

Fanitullen akkommpagnert av Jon Tryti. Vi hadde besøk av trønderen Thor Moslett som underholdt 



med viser og skjemt. Etterpå danset Toril og Mette halling. Bjørn som sluttet som instruktør i laget 

fikk overrakt et tinnkrus med en inngravert hilsen fra laget. For sin årelange innsats i laget som 

skrivar fikk Annemor et tinnsmykkeskrin med en hilsen inngravert. Høsten startet som vanlig med 

kaffekveld. Det 14. september sto Halli nyoppusset til å ta imot oss.Festkomite var styret, forsterket 

med Mimmi og Toril. Underholdningen ble besørget av Asmund Finstad som fortalte 

Hedemarkshistorier. Etterpå kom vår nye rettleier Åge Hernæs og ledet leiken. 

I sommer hadde vi to folkedanskvelder på Bygdøy 8. og 9 august, og en i Storsalen 13. september, 

der Jon Tryti og Kjetil Straume og Limseth spilte. Mette ledet leiken. 

Vi har hatt 59 framsyninger dette halvåret, 10 mer enn i fjor. 17. mai danset vi 5 steder: Holmen 

skole, to steder på Dikemark sykehus, Vardåsen sykehus og tilslutt på Blakstad sykehus der vi fikk 

servert smørbrød. Kjetil Straume spilte for oss. 7. juni hadde laget framsyning sammen med 

Hordaringen på Bygdestevne. Det ble danset foran stavkirken. Jon Tryti spilte. 14. juni danset vi på 

Asker Museum. Etterpå dro vi en tur ut til Bjørn. Jon Tryti spilte. 4. juli danset vi på landsstevne i 

Seljord. Vi danset sammen med Hordaringen. 20. juli reiste vi til Hurdal og danset for en internasjonal 

Røde Kors leir på Haraldvangen. Kjeti Løndal spilte. 9. august danset vi på scenen på Bygdøy. Knut 

Trøen spilte. 12. september danset vi i Folkets hus for Veivesenets Arbeiderforening og for Klubb 59. 

Jon Tryti spilte. For Båtservice har vi hatt 22 framsyninger. For restauranten på Bygdø har vi hatt 25 

framsyninger. 

Lagsmedlemmer har vært på to turer denne sommeren. 25-28 juni var vi i Stockholm på XXII 

Nordiske Bygdeungdomsstämman. 2-5 juli var vi i Seljord på Noregs Ungdomslags Landsstevne og 

Årsmøte. Til årsmøtet i Leikrådet på L.O. skolen Sørmarka 1-3 mai var Brit Håland vår utsending. Til 

årsmøte i Noregs Ungdomslag i Seljord 2-5 juli var Brit Håland vår utsending.  

Den 11. juli giftet to par i Oslo Songdanslag seg: Ingrid Møinichen og Jon Einar Nordgård, Randi Søvik 

og Olav Vangensten. Begge parene fikk tinnfat med inskripsjon: ”Helsing fra vener i Oslo 

Songdanslag”. Den 29. august giftet Anne Major og Tor Skomedal seg. De fikk også fat med 

inskripsjon. Den samme dagen giftet Astri Hunnes og Olav Sem seg. Vi sendte gratulasjonstelegram. I 

juli giftet Trygve Sødring i Båtservice seg og vi sendte telegram. Oslo 12.10.70 Helge Holmin (sign) 

Wenche Hagen (sign) Brit Håland (sign) Magne Østerhagen (sign) 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive referat frå halvårsmøte i april 1970, men det har stått tidlegare 

i møteboka) 

Det har vært mange bryllup i Oslo Songdanslag det siste halve året. Kirsti og Odd Steinar Bekkevold 

gikk først av stabelen 14. mars. Lørdag 11. juli giftet Ingrid og Jon Einar Nordgård seg. Lørdag 11. juli 

giftet også Randi og Olav Wangensteen seg. Lørdag 29. august giftet Anne og Tor Skomedal seg. 

Lørdag 29 august giftet Astri Hunnes og Olav Sem seg.  

(Innlimt brude-takkekort frå Kirsti og Odd Steinar Bekkevold ”Tusen takk for det flotte tinnfatet vi 

fikk til bryllupet vårt”, og takkekort frå Ingrid og Jon Einar Nordgård: ”Tusen takk for det fine fatet. 

Hilsen Ingrid og John Einar” Takkekort m/bilde frå Randi og Olav Wangensteen:  ”Hjertelig takk for 

det fine tinnfatet. Hilsen Randi og Olav Wangensteen” . Takkekort m/bilde frå Anne Sofie og Trygve 

Sødring: ”Loppa beit ikke, - men takk alikevel. Vi satte stor pris på telegrammet til vårt bryllup. Anne 

Sofie og Trygve Sødring”. Takkekort m/bilde  frå Anne og Tor Skomedal: ”Tusen takk for det flotte 

tinnfatet vi fikk til bryllupet, hilsen Anne og Tor”. Takkekort m/bilde frå Astrid og Olav Sem: ”Takk for 

helsinga! Astri og Olav” ) 



Årsmøte i Oslo Songdanslag 19 oktober 1970. 

Ca 30 av lagets medlemmer var møtt fram da formannen Helge Holmin ønsket velkommen. Vi sang 

første vers av Det er lauvfallstid og Wenche Hagen leste takkekort fra alle brudeparene i laget siste 

halvåret. Dagsorden ble lest og godkjent. 1. Åpning 2. Årsmelding 3. Regnskap 4. Framlegg til 

lovbrigde 5. Innkomne forslag 6. Valg 7. Eventuelt. 

1. Helge Holmin åpnet og ledet møtet. 

2. Årsmeldinga var i følge ny ordning sendt ut til medlemmene på forhånd. Tilleg til årsmelding ble 

lest opp. Medlemstall 64 aktive og 51 passive pr i dag. Årsmeldinga ble godkjent uten kommentar. 

3. Regnskapet ble lest opp av Kassereren Brit Håland, hun la til at pengene for dans på Bygdøy 

restauranten og dans på Bygdøy senen ikke var kommet enda så det var ikke med i regnskapet. På 

spørsmål om hva den store diverseposten sto for , svarte Brit at den inneholdt bl.a. støtte til kurs for 

medlemmer, penger til Sjølystutstillingen, gaver og annonser o.s.v. Regnskapet ble så godkjent. 

4. Framlegg til lovbrigde i §4 var sendt til medlemmene på forhånd. I rundskrivet var falt ut et ord i 4. 

linje. Årsmøtet i oktober tek stode til årsmelding og ettersett reknskap. Ellers var det ingen 

kommentar. Vi gikk til skriftlig avstemming. 18 stemte for 1 stemte blank. Lovbrigdet ble godkjent. 

5. Ingen forslag var innkommet fra medlemmene. Laget har fått brev fra Økern Samfunnshus med 

spørsmål om vi vil kjøpe aksjer pålydende kr. 100,- i huset. Akseinnehaverne har fortrinnsrett når det 

gjelder leie av saler. Dette ble forelagt medlemmene. Magne Østerhagen mente det var en fordel 

med tanke på framtiden når Nordahl Brunsgt. 22 blir revet. Gustav Kareliussen sa at andre lag kjøpte 

aksjer der nettopp med henblikk på dette, 100,- kr er jo ingen kapital og de med 1 aksje har like stor 

leierett som de med flere. Årsmøtet ga styret fullmakt til aksjeinnkjøp.  

Før kaffepausen kom Børre med en triste opplysning at Klara Semb var død og skulle begraves fredag 

23/10. Vi skal sende krans. 

6. Valg på følgende styremedlemmer: Formann, Styremedlem, Kasserer, Skrivar ½ år 

(suppleringsvalg), styremedlem ½ år (suppleringsvalg), 2. varamann ½ år (suppleringsvalg), 1. 

Varamann, Revisor. 

Valgnemdas formann Olav Øraker tok over og la fram sine forslag. Som formann foreslo nemnda 

Magne Østerhagen, han ble valgt med akklamasjon. Som kasserer foreslo nemnda Brit Håland, hun 

ble valgt ved akklamasjon. Som styremedlem foreslo nemnda Toril Hongve salen foreslo Arild 

Degrum. Forslaget ble trukket tilbake da Arild sa han ikke hadde tid. Toril ble valgt ved akklamasjon. 

Som skrivar i stedet for Lisbeth  Pedersen som er reist foreslo nemnda Wenche Hagen som ble valgt 

ved akklamasjon. Som styremedlem istedt for Magne Østerhagen som er blitt formann foreslo 

nemnda Sveinung Lund., han ble valgt ved akklamasjon. Som 1. varamann foreslo nemnda Mimmi 

Østerhagen, salen foreslo Anne Skomedal og Olav Øraker. Olav Øraker ble valgt med 12 stemmer 

(Mimmi 11 og Anne 5). Som 2. varamann i stedet for Inger Omtvedt som er reist foreslo nemnda 

Kjetil Straume, salen foreslo Mimmi Østerhagen og Anne Skomedal. Kjetil og Mimmi fikkk 12 

stemmer og Anne 4. Omvalg: Kjetil Straume ble valgt med 17 stemmer. Som revisor foreslo nemnda 

Arvid Andersen, han ble valgt med akklamasjon. Som representant til leikrådet ble stilt frem følgende 

forslag: Helge Holmin, Anne Skomedal og Toril Hongve. Ola Øraker sa at det var en fordel at 

representanten til leikrådet satt i styret. Resultat: Toril Hongve ble valgt med 16 stemmer (Helge 9 og 

Anne 3)  

Helge takket valgnemnda for arbeidet, og medlemmene for året som var gått. Han takket spesielt for 

medlemmenes innsats med kaffekoking og matlaging. Ikke minst det var grunnen ti overskudde vi 

kunne legge fram i år. Siden takket han styret for samarbeid i året som var gått og overlot klubba til 

Magne Østerhagen. Magne takket for tilliten og beklaget at han måtte gå med det samme, og gikk på 



jobb. Helge ledet resten av møtet.  

7. Eventuelt. a) Magne hadde med en hilsen fra Annemor. Hun takket hjertelig for skrinet på 

avslutningsfesten og håpet at hun kunne komme litt oftere til oss. b) Brit Håland takket Kjersti 

Brovold for at hun har skrevet alle rundskrivene i år gratis. c) Olav Øraker kom inn på 50 års jubileet. 

Grethe Tanding Sørensen er skriftstyrar for jubileumsskriftet vårt, det er en stor jobb, han mente at 

kr. 2000,- til løpende utgifter med det måtte være en passende påskjønnelse til Grethe. Det var 

medlemmene enige i. d) Kolbjørn Røste kom med forslag om rundskriv til mulig interesserte med 

spørsmål om heftet eller innbundet jubileumsskriv. e) Helge Holmin kom med forslag til bindende 

påmelding på fester. Vedtatt. f) Arild Degrum kom inn på det stadig ømme punkt nybegynnere - 

rekruttering. Han henstilte til styret å legge opp turer og andre aktiviteter  utenom øvingskveldene. 

Det ble også spørsmål etter nybegynnerkurs og Kjersti sa at vi måtte være alene om et kurs. g) 

Kolbjørn ville ha inn flere bygdedanser til fordel for rekkedanser og så mente han vi måtte prøve å 

holde på de gamle sangdansene ikke la nye fortrenge dem. Kjersti mente at Oslo Songdanslags 

særpreg var nettopp rekkedansene. Det ble så en diskusjon om bygdedanser. Hvilke danser vi skulle 

satse på - hvem som skulle lære oss det - hvor hardt vi skulle gå inn for saken m.h.t. framsyninger 

osv. Det virket som polsen fikk overtaket i diskusjonen til slutt og det hang i luften å få til noe i den 

retning i fremtiden.Tilslutt takket Helge for fremmøtet og hevet møtet ca kl 23.  

Ås 20. oktober 1970 Wenche Hagen. (sign) 

Styret i Oslo Songdanslag 19. oktober 1970. 

Formann: Magne Østerhagen 19/10-70 

Nestformann ½ år: Sveinung Lund 19/10-70 

Kasserar: Brit Håland 19/10-70 

Skrivar ½ år: Wenche Hagen 19/10-70 

Styremedlem: Toril Hongve 19/10-70 

1. varamann: Olav Øraker 19/10-70 

2. varamann ½ år: Kjetil Straume 19/10-70 

Bunadsjef: Bodil Loftsgarden 20/4-70 

Studieleiar: Rolf B. Iversen 20/4-70 

Revisor: Arvid Andersen 19/10-70 

Revisor: Kolbjørn Røste 20/4-70 

Representant for leikrådet: Toril Hongve 19/10-70 

Varamann for leikrådet: ikke valgt 

Kontaktmann for Det Norske Teater: ikke valgt 

Styremøte 27/10 1970 

Tilstede var: Magne, Helge, Sveinung, Olav, Brit, Toril og Wenche. 

1. Viseformann. Vi foreslo Sveinung Lud som ble valgt inn ½ år i stedet for Magne. Han sa seg villig. 

På årsmøtet glemte vi å velge kontakt med Det Norske Teater i stedet for Inger Omtvedt som er reist. 

Vi venter med det til våren. 

2. Innkomne skriv. Bygdelagsveka 1971. 1 uka i juni. Vi skal lage folder (programhefte) den skal 

inneholde kort omtale av lagets formål, aktiviteter og eventuell hytte. Olav Øraker tok seg av det. 

Angående aksjer i Økern Samfunnshus. Årsmøtet ga oss lov til kjøp av aksje. Vi satser på 1 aksje. 

Johannes Kristoffer Koltveit og Kirsten Bråthen ble godkjent som nye medlemmer.  

3. Leikrådet i BLS innviterer til folkedansmøte på Lyserbråten i Enebakk 7-8 november 1970. Vi la ut 

en liste på øving mandag. Arild Degrum og Wenche Hagen meldte seg på og reiser som 



representantene våre. 

4. Kaffekveld 16. november 1970. Musikk er ordnet. Tryti og Limseth. Til underholdning prøver vi å få 

krefter fra Valdreslaget. Vi skal også be inn dem. Olav tok seg av den saken. 

5. Framsyninger. Kirkens alders og sykehjem Colletsgt 52 har vært i kontakt med oss og vil gjerne at vi 

skal komme en torsdag. Ragna Øygard, som var med å stifte laget vårt, er der. Røde Kors Sykehjem 

Silurveien 4-6 har vi også vært ikontakt med og de ville gjerne vi skulle komme torsdag 12 nov. 

6. Eventuelt. a. Vi har fått brev fra Mette på Færøyene hun skriver og spør om hva vi kan tilby 

færøyinger som gjester oss i sommer. Kanskje vi skal sende rundskriv til medlemmene for å lufte 

interessen. b) Forslag kom fram om at alle lagsmerker kjøpes med plate. c) Søknad fra Brit Håland, 

Toril Hongve, Anne Skomedal og Inger Frøydis Korneliusen om refundering av kurspenger kr 35,- for 

helgekurs på Rødkleiva. Søknaden innvilget. d) Ingebjørg Edland har vært syk siden juli, vi besluttet å 

sende henne en blomsterbukett.e) Neste styremøte skal Åge være tistede for å være med på 

danselisteoppsetting. Vi har fått et nytt styre og skrev derfor adressemelding til B.L.S.  Wenche (sign) 

(Kommentar: Innlimt danseprogram for 1970-1971.) 

Songdansar: Aka på isen håle, Bendik og Årolilja, Det høyrdest ved nott, Det står ein friar uti garde, 

Eg gjekk meg i Midtsumerleik, Falkvor Lomanson, Fjell-Noreg, Gudmund og Signeliti, Haugebonden II, 

Hei huskomi hei, Jomfrua Ingebjørg, Nykken og Heiemo, Kongen og Knut liten, Margit og Targjei 

Rissvoll, Ola Jonson, Olav Liljekrans, Signe Lita, Soga sagd om mange, Strid for fred, Trolldans, Tora 

Liti, Ung Åslaug, Vårblå himil i mars, Å det var vesle Åslaug, Åsmund Fregdegjeva Turdansar: Eikerril, 

Feiar frå Vestlandet, Feiar frå Sandsvær, Figaro der alle dansar, Figaro med 2 mylner, Firetur I frå 

Namdalen, Kvadrilje, Oppdalsril, Sandsværril, Seierstadhopsa, Sekstur I, Sekstur II, Totur frå Holt, 

Tretur frå Hordaland 

Komité til julemøte 14/12 

Bodil og Eivind Loftsgarden, Inger og Per Dugstad, Ingeborg Gytri, Eddy Ekrem, Inger Johanne Holm, 

varamann Annemor Knutsen 

(Kommentar: Innlimt skriv til medlemene om kaffekveld 16/11-1970) : 

Mandag den 16. november håper de faste traverne i Oslo Songdanslag at alle medlemmene vil 

komme på vinterhalvårets kaffekveld. Det er så lenge siden vi har sett dere alle sammen. KOM!! 

Valdreslaget står for underholdningen med torader’n, springar og mye mer. Det blir servert 

rundstykker, kaffe og skjokolade. Ta på bunad hvis du har lyst. VELKOMMEN! Styret. 

Styremøte 4. november 1970. 

Til stede var: Magne, Sveinung, Toril og Brit. 

1. Innkomne skriv. Skriv fra Noregs Ungdomslag om festkveld i ”Tingvang” i Valdres lørdag 14. 

november. Skriv fra BLS. Om valget i BLS. Forslag til folk som skal velges. Vi instiller Sveinung som 

styremedlem i leiknemnda. 

2. Framsyninger. Torsdag 12/11 Røde kors sykehjem Silurveien 4-6. 19/11 Domkirkens alders og 

sykehjem Colletsgt. 12. 

3. Kaffekvelden 16. november. Underholdning av Valdreslaget. Satte opp rundskriv. Bestemte å lage 

kaffe, sjokolade og rundstykker selv. 

4. Eventuelt. Ingebjørg Edland i surstofftelt. Vi annulerer blomster til henne. Refer. Brit (sign) 

Styremøte 3. desember 1970. 

Tilstede var: Magne, Toril, Brit, Wenche, Olav og Rolf Bjørn. 



1. Julemøter. Vi diskuterte hva vi skulle gjøre med juletrefesten når barna ikke skulle ha egen fest. Vi 

bestemte å spørre Gull om hun kunne ta seg av de barna som kom. Rolf Bjørn sa at han kunne vise 

lysbilder fra Jotunheimen. 

2. Nybegynnerkurs. 11. januar starter vi nybegynnerkurs. Sveinung og Toril skal rettleie. Kurset skal 

være 10 kvelder. Avslutning 22 mars m. kaffekveld. Vi skal lufte interessen for fortsetterkurs fra og 

med 29. mars og 5 kvelder. Annonse i Aftenposten like over nyttår + et par dager før kurset starter. 

3. Viseklubb. Kirsten Bråthen har foreslått å ha visekveld med oss 3dje hver mandag (de kveldene 

Åge ikke er hos oss) vi diskuterte dette litt, men kom til at det ikke passe så godt hos oss. Vi lot saken 

ligge da Kirsten ikke var til stede og kunne redegjøre for det. 

4. Jubileum. Årsmøtet ga bevilling til jubileumsskriftet kr 2000,-. Vi må ha noen store danser på 

programmet til jubileet oktober 1972. Vi diskuterte litt hvilke og kom til at vi skulle vente til over jul 

og ha et styremøte bare viet dette tema hvor vi ber Einar Kristiansen om å komme. 

5. Lovendring. Årsmøtet vedtok lovendring. Skal vi sende beskjed om det. Nei vi venter og sender den 

nye opptrykte lova. 

6. Eventuelt. Magne har vært på formannsmøte. Det var Ferie og Fritid på Sjølyst. NU tildelt gratis 

gulvplass. Ei nemnd i BLS skal arrangere det hele. Opp til hvert lag om de vil være med. 9. juni stort 

folkloreprogram på Bygdøy. Diskusjon om kaffekoking på lagskjøkkenet. Nedsatt en nemnd: 

Foretningsstyret + 3 til. Vi får tildsendt Bondens Jul som vi skal selge. 

Styremøte 10. desember 1970. 

Tilstede var: Magne, Olav, Brit, Toril og Wenche. Vi hadde nå for en ukes tid siden fått den triste 

beskjed om at Ingebjørg Edland var død. Noen av lagets medlemmer var ute på Sentralsykehuset 

Lørenskog på minnestund. Vi har fått takkekort fra hennes familie. 

1. Håndbøker. Spørsmål fra NU om vi var interessert i håndbøker om N.U. Sendte postgiro kr 50,- for 

10 bøker nr. 1-4 og 5 bøker 5. 

2. Ekstraordinært årsmøte. Vi må sende representant til ekstraordinært årssmøte i B.L.S. 12 januar 

1971. Må velges på lagsmøte. Styrets forslag: Magne Østerhagen, Gustav Kareliussen, Anne 

Skomedal. Varamenn: Wenche Hagen, Brit Håland, Sveinung Lund, Håkon Wiik, Harald Moberg. 

3. Framsyning. Dansing på Universitetsbiblioteket 18. desember 1970. 

4. Eventuelt. Skrev annonse til Aftenposten angående nybegynnerkurs. Settes inn 2. januar og 9. 

januar. Skrev rundskriv til juletrefesten.  Wenche (sign) 

Rundskriv: 

Vi innbyr herved til vår tradisjonelle juletrefest. I år går den av stabelen 4/1-1971. Som bestemt på 

halvårsmøte i vår skal vi ikke ha noen særskild barnejuletrefest, men hvis dere vil ha med barna er 

det bare hyggelig. Vi begynner kl. 1900 i Halli. Vi vil gjerne vite hvor mange barn som kommer. Rolf 

Iversen viser lysbilder fra sine vandringer i fjellheimen. Kaffe og kaker, brus til de små. Påmelding av 

barna kan skje til Mangen Østerhagen 251640 etter kl 1700 Sveinung Lund 674211. Pris ca kr. 7,- 

Hilsen styret. 

Kaffekveld 16. november 1970. 

Fremmøtet til kaffekvelden var veldig bra. Vi benket oss til kaffe , kakao og deilige rundstykker som 

komiteen, styret, hadde laget til oss. Underholdningen ble besørget av Valdreslaget. 

Toradertrekkspill og hallingkast, felespill og valdresspringar gjorde stor lykke. Vi hadde invitert 

valdresringen til å være hos oss, men dessverre måtte de bare så alt for fort av gårde igjen. Etter 

kaffen gikk dansen lystig som den pleier. Tryti og Limseth spilte. Wenche (sign) 



(Kommentr: Innlimt maskinskrive brev til medlemene om førjulfest 14/12-1970) : 

Førjulfest - mandag 14.12. kl. 19.30. 

Kjære medlem! Vi har den glede å deg innbede til førjulfest.  

Meny: Til kyllingvinger  

vi beger svinger -  

attåt vi eter 

pariserloff og franske poteter.  

Mens praten videre går  

serveres julekake til kaffetår.  

Vi håper på hyggelig fest  

og ønsker deg velkommen som gjest.  

(Dessverre må du betale kr. 17.-) Hilsen Festkomiteen  

Påmeldingsfrist mandag 7.12. Vennligst ring tlf. 46.80.52 - Inger og Per Dugstad eller tlf. 68.73.80 - 

Bodil og Eiv. Loftsgarden eller tlf. 37.14.29 - Ingeborg Gytri eller på øvingen mandag 7.12. 

(Kommentar: Innlimt invitasjon til Lussefest frå Hembygdsgillet Karlstad 5. desember 1970. kr 15.) 

(Kommentar: Innlimt innvitasjon til ”Julegilde på Nordre Skøyen Hovedgård ferdag 4. desember 

1970 kl . 19.00 Meny Coctail Blandet julemar Is Kaffe. Medlemmer kr 35. ikkemedlemmer kr 45. 

Else Kjølen, Rannveig og Thore Moslet, Gunnvor og Harald Moberg.) 

Framsyning 11. november 1970. 

Onsdag 11. november hadde vi framsyning på Sjølyst, restauranten. Tilstede var: Anne og Tor 

Skomedal, Inger Frøydis Korneliussen, Vebjørn Bakken, Kirsti Bekkevold, Håkon Wiik, Ragnhild 

Wedén, Roar Ihlebæk. 

Framsyning 12. november 1970. 

Torsdag 12 november hadde vi framsyning på Røde Kors pleie og sykehjem Silurveien 4-6. Tilstede 

var: Toril Hongve, Ola Øraker, Inger Frøydis Korneliussen, Olav Øraker, Wenche Hagen, Sveinung 

Lund, Martha og Arvid Andersen. Spelemann var Jon Tryti. Etter at vi hadde danset for et meget 

lydhørt og interessert publikum fikk vi en liten takketale og blomster. Det er sjelden vi danser for en 

forslamlig som er så med som disse var. Det var en veldig hyggelig opplevelse. Wenche (sign) 

Framsyning 19 november 1970 

Torsdag 19. november var vi på framsyning på Domkirkens alders og sykehjem Colletsgt 52. Tilstede 

var: Bodil og Eivind Loftsgarden, Ingrid og John Einar Nordgård, Magne og Mimmi Østerhagen, Kirsti 

Bekkevold, Håkon Wiik, Ola Øraker, Wenche Hagen, Kjersti Brovold og Helge Holmin. Spelemann var 

Jon Tryti. Vi danset rundt en søyle i hyggerumet. Stemningen var litt høytidelig til å begynne med, 

men da vi hadde danset oss varme og Ingrid hoppet ut av understakken midt i en 6-mannsreel - da 

letnet stemningen. Vi overrakte blomster til en av Songdanslagets stiftere, Ragna Øygard, som var 

der. Etterpå fikk vi smørbrød og kaker.  Wenche (sign) 

Framsyning 18. desember 1970. 

Fredag 18 desember hadde vi framsyning på Universitetsbiblioteket. Tilstede var: Anne, Brit, Kirsten, 

Toril, Arild, Ola, Jon, og Olav. Kjetil var spelemann. 



Førjulsfest 14 desember 1970. 

Riktig mange hadde igjen funnet veien til Halli og fest. Komiteen hadde riktig ligget i selen for å mette 

våre maver. De sprang frem og tilbake med herlige kyllingvinger og loff. Per Dugstad ledet det hele 

med fast hånd og presenterte bl.a. sin kone Inger  - Prøysenbeunderen. Hun leste et par av hans 

stubber og fikk stor applaus. Etter bordsetet var det igjen dans til midnatt (nesten) og vi var en varm 

opplevelse rikere. I en pause var det innlaget en mannequinoppvisning med hatter funnet rundt på 

diverse loft. Først var det ikke lett å se hvem de ”lekre kjeiene” under hattene var, men det viste seg 

å være en del av lagets mannlige medl. De viste alle store skuespillertalenter. Etterpå ble hattene 

auksjonert bort.  Wenche (sign) 

Mandag 28-11 hadde vi besøk av ca 15 elever fra leikaringen på Emma Hjort. (Innlimt i møteboka eit 

takkekort: ”Tusen takk for den hyggelige mandagskvelden; og spesielt for den fine måten vi ble tatt i 

mot på. Hilsen Leikarringen på Emma Hjort.”) 

Høsten 1970 har brakt med seg et par triste begivenheter. (Innlimt to takkekort med kors: ”Hjertelig 

takk for deltagelsen ved vår kjære Klara Sembs bortgang. Familien”  ”Vår dypfølte takk for all 

medfølelse ved vår kjære Ingebjørgs bortgang. Gro og Olav Edland Olav - Gunhild” 

Juletrefest 4. januar 1971. 

Ca 30 medlemmer og 2 barn møtte frem kl 1900. Det ble servert kaffe og sjokolade med julekake og 

boller. Rolf Bjørn Iversen viste lysbilder og sogneprest Ofstad talte. Etterpå var det litt gang rundt 

juletreet og litt leik og turdanser. Limseth spilte for oss til kl 2300. ref av Mange Ø. 

Ingesund 3,-4.-5. og 6. januar 1971. 

Brit, Toril, Kirsten, Wenche og Arild og Kjetil var på 13. dagskurset på Musikhøgkolan på Ingesund i år. 

Det var som vanlig en stor opplevelse. Mye dans, mye mat og lite soving. 

(Kommentar: Innlimt julekort frå Inger Frøydis Corneliussen frå USA) : 

Huston 8. Dec. 70. Kjære alle sammen! Vil bare sende en liten julehilsen fra Texas. Turen over tok 

cirka 17 timer, men været var fint så det gikk greitt. Den første uka var jeg i Dallas og der var det 

mellom 20 og 25 varmegrader, så det var litt av en overgang fra kalde Norge. Nå er jeg i Houston helt 

nede ved den Mexikanske gulf hvor palmetrærne svaier. Amerikanerne er som vanlig tidlig ute med 

juleforberedelsene og all pynten er hengt opp alt og alle juletrærne er på plass. Kan dere tenke dere 

et blått eller lilla juletre? Mange her bruker det fordi de synes det er pent. Vel, det er over 10 år siden 

det har snedd i hele tatt her syd, så i år kommer jeg til å drømme om White Christmas som det står i 

sangen. I jula tenker man på dem der hjemme og siden jeg føler med ”hjemme” i Songdanslaget, 

tenker jeg altså på dere alle sammen. Jeg har det som en prinsesse her, men gleder meg til å komme 

hjem igjen i Januar. Så får dere ha riktig god Jul og godt nyttår alle sammen. Hilsen Inger Frøydis. 

(Kommentar: Innlimt julekort frå Bente og Hans JacobFossum  i Seattle.)  

Seattle, Julen 1970. Vi ønsker alle sammen i Songdanslaget en riktig god jul og et godt nytt år. Vi har 

gitt en venn av oss adressen til Halli så han kan komme med å danse. Han heter Bruce Taylor og har 

danset i leikarringen her i Seattle i flere år. Går ut fra at dere fremdeles møtes på mandagene. Hans 

Jacob instruerte musikkdanser i leikarringen i høst, en fin avkobling fra all lesingen. Studiene går 

fremover og vi kan nå se slutten om ca 1 år. Tiden har jammen gått fort. De beste hilsner fra Bente og 

Hans Jacob 



Styremøte 8. januar 1971. 

Tilstede var: Magne, Sveinung, Brit, Toril og Wenche. 

1. Vi skrev salsøknad for høsten 1971 og våren 1972. 

2. Vi begynte på å skrive årsmelding til B.L.S. 

3. Vi skrev skjema til B.L.S. med opplysninger om rettleiaren vår. Dette skulle de bruke til å bedre 

kontakten mellom leiklærerne i byen. 

4.  Skriv fra Oslo kommunes Ungdomskontor om muligheter for lån av diverse rekvisita. Brev fra 

Kaasalia om Bygdelagsveka i juni og om tevling. Tevlinga er satt i gang av N.U. i jubileumsåret og 

heter AKTIVISTEN. Den er et forsøk på å utvide N.U.s virksomhet. 

5. Valdreslaget har spurt om vi vil komme å danse for dem på møte onsdag 27 januar.  

Ola Øraker søker om passivt medlemskap. Godkjent.  Wenche (sign) 

Styremøte 21. januar 1971. 

Tilstede var Magne, Brit, Toril og Wenche.  

1. Vi drøftet om vi skulle være med på AKTIVISTEN, vi fant ut at det ikke var noen grunn til å streve 

med det. 

2. Vi skrev ferdig årsmeldinga til BLS. 

3. Innkomne skriv. Sissel M. Henriksen søker om passivt medlemskap. Godkjent fra 1. januar 1971. 5 

forskjellige skriv fra BLS. 3 om skiaktiviteter, 2 om leikleiarkurs. 

4. Kaffekveld 15/2. Nedsatte komite Anne og Tor Skomedal, Ingrid og John Einar Nordgård og to 

nybegynnere. 

5. Norsk Færøysk Forening vil gjerne ha kontakt med oss. De er ca 40 medlemmer. Vi prøver å be 

dem inn til kaffekveld 15-2.  Wenche (sign) 

Framsyning 27. januar. 

Onsdag 27. januar hadde vi framsyning for valdriser. Valdreslaget hadde møte og hadde spurt om 

ikke vi kunne komme å reklamere litt for folkedansen. Før vi slapp til var det en som snakket om og 

viste lysbilder fra Færøyene så vi startet opp med Sinklarvisa. Etterpå ble vi igjen og danset med 

valdrisene. Til stede var: Arild, Åge, Sveinung, Olav, Tor, Johs, John Einar, Toril, Edith, Wenche, Inger 

Frøydis, Anne, Brit og Ingrid. Wenche (sign) 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive innbyding til Kaffekveld 15/2-71.) 

OSLO SONGDANSLAG KAFFEKVELD 15.2.71 kl. 20.00. Vi inviterer herved alle til kaffekveld i Halli 

mandag 15.2 kl 20.00. Kaffe og kaker. Underholdning  Pris kr. 8.00 m. moms. Alle vel møtt, gjerne i 

bunad hvis du har. Oslo 2.2.71 Komitéen. 

Styremøte 5. februar 1971. 

Til stede var: Magne, Brit, Toril, Sveinung, Kjetil og Wenche. 

1. Skrev melding om leikarbeidet 1970 til N.U. 

2. Skrev invitasjon til Norsk Færøysk forening til kaffekvelden. 

3. Innkomne skriv. Invitasjon fra Drammen. Leikfest 13. februar. Invitasjon fra Toten. Leikfest 20. 

februar. Invitasjon fra Eddy Ekrem til hytta på Dokka i pinsen. 

4. 20 og 21 februar er det kurs i Blåsalen Internasjonalt ungdomsarbeide. 

5. Permisjonssøknad fra Magne Østerhagen innvilget. Det gjelder ut vårterminen. 

6. Valgkomite. Styret ble enige om å sende forslag til halvårsmøtet om å opprette valgkomite på 

årsmøtene. Komite i vår: Magne Østerhagen, Martha og Arvid Andersen. 



7. Beskjed fra Limseth at han gjerne ville slippe spilling hos oss på vårfesten 27. mars. Vi skal 

undersøke nærmere om hvem vi kan få. 

Sveinung har snakket med Kaasalia om Sjølyst. Lagene som skal være med skal gå nærere sammen 

om utstillingen enn sist.   Wenche (sign) 

Kaffekveld 15. februar 1971. 

Riktig mange hadde funnet veien til kaffekveld i Halli denne gangen. Veldig mange av nybegynnerne 

viste seg. Sveinung ønsket vekommen og vi koste oss med kringle og kaffe og kako. Harald Brenna 

hadde igjen funnet veien til oss og leste noen dikt for oss. Han var som før god til å få stemning i 

salen. Etter bordsetet var det dans med Åge i spissen. Det var virkelig moro. Nybegynnerne skapte 

sånn stemning med sin ivrige og intense dans at alle vi gamle traverne i laget var positivt overrasket.   

Wenche (sign) 

(Innlimt innkalling til halvårsmøte den 4/3-1971.) 

Oslo den 4. mars 1971. GODE LAGSLEM! Styret i Oslo Songdanslag kallar inn til halvårsmøte i ”Halli” 

29. mars kl. 20.00. Sakliste: I. Opning. 2. Oversyn, lagsarbeid. 3. Oversyn, rekneskap. 4. Innkomne 

forslag. 5. Val. 6. Ymse. Vi gjer merksam på at forslag til framlegg på halvårsmøtet må sendast styret 

snarast. Vel møtt! STYRET. 

Styremøte 26. februar 1971. ref av Toril 

Tilstede var: Magne, Sveinung, Brit og Toril. Dagsorden: 

1. Innkomne skriv. Noregs Ungdomslag: Jubileumsstevne i Trondheim. Oslo Songdanslag stiller med 4 

par til framsyning. Bygdelagssamskipnaden: Formannsmøte 4. mars kl 1800 utsending Magne 

Østerhagen. Utsendinger til Årsmøte i BLS 25 mars (3 medlemmer) Velges på øvingskveld mandag 1. 

mars. 

2. Innkalling til Årsmøte i Oslo Songdanslag. Satt opp dagsorden. Trykking av lover for O.S. som 

sendes sammen med innkallingen hvis mulig. 

3. Vedtak om arbeidsprogram for sesongen 71/72 (lagsarbeid) 

4. Festkomite til vårfesten: Rolf B. Iversen, Johs. Kolltveit, Ellen og Gustav Kareliussen, Ragnhild 

Widen, Kjersti Bekkevold, Liv Hedemark og Edith Martinsen. 

5. Fortsetterkurs i folkedans 6 kvelder, pris kr. 20,-. 

6. På øvingskveld 1. mars var disse valgt som utsendinger til årsmøte i BLS Olav Øraker, Magne 

Østerhagen, Sveinung Lund (varamenn Rolf B. Iversen, Anne Skomedal, Rolf Børreesen) 

Dansing på Blindeskolen 22/2 1971. (Kommentar: Open plass for referat.) 

Vårfest 27. mars 1971. 

Ca 60 festkledde mennesker hadde funnet veien til Halli denne lørdagen. For første gang var det 

enkelt å dekke bord i Halli - ingen bukker og planker - nye sammenleggbare bord! Vi satte til livs store 

mengder med ertesuppe og rundstykker og etterpå var det kaker og kaffe. Stemningen ble høy og 

særlig da vi prøvde å vri tungen til ”fluefine fløteboller flyver fritt i flokk”. Et nytt innslag skapte liv og 

røre. Vi hadde alle fått dansekort, og etter hvert ble det et herlig virvar da alle løp rundt for å få dem 

fulle. Underholdningen vi hadde lagt opp til gikk i vasken, men vi kan ha ”danseparade” en annen 

gang vi. Etter kaffen danset vi i kjent stil til kl. 2330. I pausen loddet vi ut en klokkestreng som vi fikk 

av Toril. Sveinung hadde laget beslag til den. Wenche (sign) 



Melding om leikarbeid. 

Siden årsmøtet 19. oktober 1970 har Oslo Songdanslag hatt følgende aktiviteter. 

Åge Hernes har vært rettlleier med god hjelp av Kirsten Bråthen som har rettleid 3dje hver mandag 

mens Åge hadde vakt. Jon Tryti har vært spelemann. Laget har hatt 16 øvingskvelder, 6 før jul og 10 

etter jul. Kaffekvelden 16 november var godt besøkt med underholdning av Valdreslaget. 

Kaffekvelden 15. februar var også godt besøkt med underholdning av Harald Brenna. Førjulsfesten 

14. desember var godt besøkt med Per Dugstad som dirigent for en dyktig festkomite som også 

sørget for underholdningen. Juletrefesten 4. januar hadde trukket 30 mennesker ut i kulda. Rolf Bjørn 

Iversen viste lysbilder og sogneprest Ofstad talte. Vårfesten 27. mars trakk ca 60 mennesker. 

Underholdningen måtte dessverre gå ut, men vi fikk et par ekstranummer på trekkspill og fele i 

pausen. Søndag 6. desember var det Oslo Songdanslag som sto for folkedanskvelden i Halli. Laget har 

hatt 8 styremøter siste halvår og sendt ut 7 rundskriv. Vi har hatt 6 framsyninger: 11 november 1970 

på restauranten på Sjølyst, 12 november 1970 på Røde kors sykehjem Silurveien 4-6, 19 november 

1970 på Domkirkens alders og sykehjem Colletsgt 52, 18. desember 1970 på Universitetsbiblioteket, 

27 januar 1971 i Valdreslaget og Simensbråten husmorlag. 22 mars var noen lagsmedlemmer med på 

fjernsynsopptak av øvingskveld med døve og blinde på Blindeskolen. 23 november hadde vi besøk av 

ca 15 elever fra leikarringen på Emma Hjort. Høsten 1970 brakte laget et par triste meldinger: Klara 

Semb og Ingebjørg Edland gikk bort. I Februar 1971 fikk vi brev om at Randi og Olav Wangensteen 

hadde fått tvillinger! 

Styret dette halvår har hatt følgende sammensetning: Formann: Magne Østerhagen fra 5. februar har 

Sveinung Lund fungert som formann. 

Nestformann: Sveinung Lund 

Kasserer: Brit Håland 

Skrivar: Wenche Hagen 

Styremedlem: Toril Hongve 

1. varamann: Olav Øraker 

2. varamann: Kjetil Straume 

Bunadsjef: Bodil Loftsgarden 

Studieleiar: Rolf Bjørn Iversen 

Revisor: Kolbjørn Røste 

Revisor: Arvid Andersen 

Representant til leikrådet: Toril Hongve. 

Oslo 29. mars 1971 skrivar Wenche Hagen (sign) 

PS: Laget har siden nyttår hatt nybegynnerkurs. Det har gått over 10 kvelder. Etterpå startet et 

fortsetterkurs for de nye over 5 kvelder. Sveinung Lund og Toril Hongve har vært rettleiere. 

Halvårsmøte 29. mars 1971 

20 av lagets medlemmer hadde funnet veien til Halli da Sveinung ønsket velkommen.Først tok han 

opp spørsmålet om vi kunne kalle dette et halvårmte når vi var så få tilstede. Vi ble enige om at det 

var i orden og saksliste ble lest opp og godkjent. Sakliste: 1. Åpning 2. Oversyn, lagsarbeid 3. Oversyn, 

regnskap 4. Innkomne forslag 5. Valg 6. Ymse. 

1. Åpning. Sveinung Lund åpnet og ledet møtet. Han ga en liten orientering om lagets tilstand. Han 

hadde ført statistikk og fra 10. januar til 15. mars, ti øvingskvelder, hadde det til sammen møtt frem 

74 par. Han mente dette var alt for skralt og oppfordret medlemmene til å komme fram til noe å 

satse på som kan gjøre laget til et mer driftig lag. Han gikk så langt som til å si at vi måtte bygge opp 



laget på nytt fra bunnen av. 

2. Oversyn lagsarbeid. Wenche Hagen leste melding om lagsarbeid. Arild Degrum kommenterte at 

nybegynnerkurset var uteglemt. Grethe Tanding Sørensen hadde sendt oss en melding om arbeidet 

med jubileumsboken, den ble også lest opp. 

3. Oversyn regnskap. Brit Håland leste regnskapsoversyn, hun kommenterte at vi ikke hadde fått 

penger fra framsyninga på Sjølyst enda, men de var underveis. 

4. Innkomne forslag. Ingen 

5. Valg. Følgende styremedlemmer sto på valg: Skrivar, Styremedlem, 2. varamann, Bunadsjef, 

Referent, Studieleiar, Revisor, Teaterkontakt. Valgnemnda var representert med Magne Østerhagen, 

Martha og Arvid var syke. Magne tok derfor ordet og ledet valget. 

Skrivar: Valgnemda foreslo: Mimmi Østerhagen valgt ved akklamasjon. 

Styremedlem. Valgnemnda foreslo : Sveinung Lund. Salen foreslo Rolf B. Iversen. Sveinung hadde 

funnet ut at han ikke ville sitte lenger i styret, han mente at hans negative innstilling til lagets tilstand 

bare gjorde skade hvis han satt i styret, han ville heller forsøke å arbeide mer ute i laget. Rolf Bjørn sa 

seg absolutt uvillig til å sitte som styremedlem da han hørte at det sannsynligvis medførte at han 

måtte fungere som formann til sommeren. Halvårsmøtet besluttet å utsette saken, det bad styret om 

å sende et rundskriv til medlemmene som vekker. 

2. varamann: Valgnemda foreslo Eivind Loftsgarden valgt ved akklamasjon. 

Bunadsjef: Valgnemda foreslo Bodil Loftsgarden valgt ved akklamasjon. 

Referent: Valgnemda foreslo Kirsten Kilian valgt ved akklamasjon. 

Studieleiar: Valgnemda foreslo Rolf B. Iversen, salen foreslo Haraald Kjøde og Liv Hedmark. Harald 

Kjøde ble valgt med 12 stemmer Rolf B. Iversen fikk 1 og Liv Hedmark 6. 

Revisor: Valgnemda foreslo Kolbjørn Røste valgt ved akklamasjon. 

Teaterkontakt: Valgnemda foreslo Inger Frøydis Corneliussen, valgt ved akklamasjon. 

Valgkomiteen kom med forslag om at valgkomiteene bør taes ut på halvårsmøte. Deres forslag til 

valgkomite til høsten var Inger Frøydis Corneliussen, Liv Hedmark, Christian Øverland. Varamann 

Harald Moberg. Halvårsmøtet syntes det var et godt forslag å gjøre det på denne måten. 

6. Ymse. Sveinung kom med forslag om nedsetting av kontingenten for militære, skoleungdom og 

studenter til kr 25,- Som kompensasjon for dette mente han at kontingenten for passive burde gå 

opp fra kr 10,- til kr 20,-. Han sa at de 10 kronene ikke dekket porto til alle brevene engang. Dette 

forslaget ble enstemming vedtatt. Sveinung tok så opp nybegynnerne. Han ville gjerne ha et forslag 

til hva han skulle si til dem som fikk dem til å fortsette i laget vårt. Per Dugstad hadde et 

hjertevarmende innlegg om laget vårt og Sveinung ba ham komme og si det samme på 

nybegynnerkurset. Kirsten mente at vi her i laget må danse mer det som nybegynnerne kan. Arild 

mente at hvis vi hadde nybeg. kurs om høsten så hadde vi  lenger tid på oss til å få dem med i laget. 

Magne fortalte at vi hadde fått brev fra Mette om at vi får 20-30 Færøyinger på besøk til sommeren. 

Han mente det ville være best å innkvartere dem privat og foreslo å sende brev til medlemmene med 

spørsmål om hvor mange de kunne huse den uka de er her. Møtet ble hevet kl 23. Wenche (sign) 

(Kommentar: Innlagt brev frå Grethe Tanding Sørensen om 50 års jubileumsboka.) 

Belsjøparken, 19. mars 1971. Til Styret i Oslo songdanslag, Siden styret i innbydelse til vårfest 

minner om at det er 18 mndr til 50-års jubileet, vil jeg få sende en liten redegjørelse om arbeidet 

med jubilumsboken. Jeg har til nå fullført i grove trekk årene 1922-1952 og holder på med notater for 

årene 1953-1962. For den historiske fremstilling av lagshistorien er den tenkt gitt i 5 10-års 

oversikter, med et eget kapittel om det første arbeidsår 1922/23. En liten oversikt over 



folkedansarbeidet før 1922 er også tenkt tatt med, hvis plassen tillater det. Lagets stifter, Einar 

Øygard, har sendt meg et par artikler om bakgrunnen for laget og lagets første tid. Tidligere formenn 

er også tilskrevet for å få noen personlige kommentarer til laget, men hittil har dette ikke gitt 

resultater - bortsett fra Børre og Carl Hellquist. Videre er jeg lovet bidrag fra et par andre 

lagsmedlemmer, men har ikke fått noe fra dem hittil. Jeg har også tenkt å få med ”kuriositeter” som 

klipp fra ”Fantefølje”, sanger (som lagssangen) notene til disse, bilder fra lagets mangfoldige 

opplevelser og om min tid rekker til annonser fra aviser o.l. Lagets kjære Pelle bør også omtales i 

boken. Jeg kommer til å avlevere manus på bokmål, mens bidragsytere får skrive på det mål som er 

naturlig for dem - slik at det både blir bokmål og nynorsk i boken. Songdanslaget har alltid vært 

liberalt i disse spørsmål, etter hva jeg kan forstå. Hvis styret har spørsmål og/eller forslag å komme 

med, mottas dette med takk. Lykke til med vårfesten! NB! Dette kan godt leses opp for medlemmene 

på halvårsmøtet, slik at de får vite om at bokarbeidet er i gang. Vennlig hilsen Grethe Tanding  

Sørensen (sign) Belsjøparken 1440 Drøbak 

Styremøte 16. april 1971 

Tilstede var: Magne, Sveinung, Brit, Toril, Wenche, Olav, Eivind og Mimmi. 

1. Skrev søknad til B.L.S. om støtte til lokalleie. 

2. Skriv fra B.L.S. Vi skal stille med 4 par til samdans på stevne i Trondheim. Toril skal ta seg av dette. 

3. Referert brev fra Færøyene. Vi diskuterte innkvartering. Øraker kom med forslag på Rødkleivhytta. 

Loftsgarden mente Vestmarksetra kunne brukes, men vi ble eninge om at den lå for langt fra byen. 

Sveinung fikk i oppdrag å undersøke om vi får leie Rødkleivhytta. Tirsdag 8. juni ble avsatt til 

medlemsfest med færøyingene i Storsalen. 

4. Røde kors pleie og sykehjem er interessert i en framsyning den 22. april. 

5. 17. mai. Magne skal ta kontakt med de steder, hvor vi har besøkt før. 

6. Styret har sendt ut påtegningsliste til dansen på Bygdøy i sommer. Mimmi (sign) 

Framsyning 

Søndag 18. april hadde vi en framsyning på Sjølyst i anledning av messen ”Ferie og Fritid”. Anne - Tor, 

Bodil - Eivind, Toril – Ola, Wenche - Olav, Ingrid - Jon Einar, Kirsten K. - Magne. Spillemann var Kjetil 

Straume. 

Møte i Halli 19 april 1971 

1. Da vi ikke fikk valgt styremedlem på halvårsmøtet 29. mars, måtte det utsettes til første mandag 

etter påske. Styret hadde sendt ut et rundskriv angående dette møte, men det hjalp ikke noe på 

frammøte. Magne kom med forslag på Christian Øverland som styremedlem, han ble valgt ved 

akklamasjon. 

2. Innbydelse fra Norsk-Færøysk lag i anledning lagets 40 årsjubileum. Styret var enige om at vi skulle 

gi en tinn lysestake med vårt merke. 

3. Innbydelse fra Järfälla 24-25 april. 

4. Innbydelse til Spelmannsstemma och folkedanstreff i Ransäter, Värmland 12-13 juni. 

5. Styret ville høre medlemmenes syn angående Færøyingenes innkvartering. Diskusjonen gikk frem 

og tilbake, men de fleste var for felles innkvartering på Rødkleivhytta til B.U.L. Styret har leid den i 

tidsrommet 7-15 juni.  Mimmi (sign) 

Framsyning. 

Torsdag 22. april var vi på Røde kors alders- og sykehjem på Ullern. Vi ble godt mottatt av en lydhør 



forsamling hvor gleden var størst vet jeg ikke. Ble ønsket velkommen tilbake. Anne - Tor Inger F. - 

Vebjørn, Wenche - Ola, Mimmi - Magne. Spillemann var Jon Tryti. 

Styremøte 26 april 1971. 

Tilstede var: Magne, Toril, Brit, Christian og Mimmi. 

1. Viseformann: Vi foreslo Toril Hongve, hun sa seg villig. 

2. Innkomne skriv: Fra B.L.S. tillitsmannseminar på Klækken turisthotell 8-9 mai. Toril reiser. Fra 

bladstyret i B.L.S. angående ”Gjallarhorn”, de vil gjerne ha en presentasjon av lagene. Vi skrev en 

artikkel og sendte inn. Skriv fra Oslo kommune om leie av skolesaler. 

3. 17. mai. Vi skal følge samme rute som tidligere år: Holmen skole, Dikemark, Vardåsen og Blakstad. 

Magne skal ringe til Sæthre i Båtservice om vi får låne en buss. 

4. Satte opp forslag til komité for avslutningsfesten 24. mai. Kirsten Bråten, Harald Kjøde, Arild 

Degrum, Gerd og Christian Øverland, Magne Østerhagen.   Mimmi (sign) 

Styrempøte 14. mai 1971 

Tilstede var: Magne, Toril, Christian og Mimmi. 

1. Magne refererte fra formannsmøte. 

2. Innkomne skriv: Trønderungdommen innviterer til ”Folkedanstreff” 15. mai i Halli. Noregs 

Ungdomslag sender ut i disse dager et nytt loddsalg. Hvert lag får en kvote beregnet etter 

medlemstallet, vi får 1500 lodd å selge.  

Bygdelagsuka, et sosialt tiltak. B.L.S. sendte ut en liste over de komunale alders- og sykehjem, som 

gjerne vil ha besøk av en leikarring eller et bygdelag. 

4. For rettleiing av nybegynnerkurs får Toril og Sveinung kr. 15,00 pr. gang. 

5. Framsyning den 19. juli for Norges Røde Kors på Haraldvangen i Hurdal. Vi må dessverre la denne 

framsyningen gå fra oss p.g.a. Bygdøydansing og ferietid. 

6. Norsk kveld: Søndag 6. juni i Det Norske Teater åpner årets bygdelagsveka. O.S. har fått 10 min. til 

en framsyning, vi er enige om og danse Falkvor Lomansson og Mølledansen. 

7. Det ble vedtatt av styret at B.L.S. skal innlemmes som medlem, da de gjerne vil ha en kontakt med 

lagene. 

8. Mette kom med en redegjørelse om programmet, som er lagt opp i forbindelse med vår gjester fra 

Færøyene.  Mimmi (sign) 

17. mai 1971. 

Vi hadde møteplass på Valkyrie plass kl. 11. Dessverre viste værgudene sin dårlige side, men det la 

ingen demper på vårt gode humør. Vi var en stor flokk som reiste ut av byen, (i en stor flott buss som 

vi fikk til disposisjon fra Båtservice) for å spre litt glede blant de syke. Holmen skole hadde flyttet sitt 

arrangment til en ny skole som het Mellemnes, men på grunn av plaskende regne kunne vi ikke 

danse her. Resten av turen gikk etter programmet. Disse var med: Martha - Arvid, Gunvor - Harald, 

Ingrid - Jon Einar, Bodil - Eivind, Kirsten K. - Tor Tr., Kirsten B. - Harald, Anne - Tor, Toril - Johs, Kjersti - 

Helge, Mette - Ola, Brit - Jan, Inger F. - Vebjørn, Mimmi - Magne.  Ref. M.Ø. 

(Kommentar: Innlagt i møteboka skriv til medlemene om Bygdøydansinga sumaren 1971.) 

OSLO SONGDANSLAG Oslo 14.4.71 Gode danser ! Det nærmer seg nu Bygdøydansingen i år igjen. 

Dette er som kjent lagets inntektskilde, så vi håper på din innsats. Vær vennlig kryss av på de dagene 

du kan. Leveres til styret snarest mulig, senest 10. mai. [Så ein tabell med 9 dagar i juni, 13 dagar i juli 

og 8 dagar i august.] Styret. 



   (Kommentar: Slutt på møtebok nr 10) 

 

Referatbok for Oslo Songdanslag fra 25 mai 1971 - 31 des 74. Møtebok nr 11. 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive skriv til medlemene om medlemsfest i Storsalen 8/6-1971.) 

OSLO SONGDANSLAG Oslo 26.5.71. Hallo igjen! Velkommen til bake til medlemsfesten 8.6.71. kl. 

19.30 i Storsalen, N. Bruunsgt. 22. Denne kvelden må vi komme mannsterke, Færøyingene kommer. 

Det vil bli servert kaffe og rundstykker. Pristen vil være ca. Kr. 10,-. Vi må dessverre ha påmelding 

p.g.a. beregning av rundstykkene. Påmelding må skje innen 5.6.71. Dere kan ringe til Brit Håland: tlf. 

21.68.69 (17-21) Magne Østerhagen tlf. 25.16.40 (17-18) Har dere ikke telefon og det er for langt til 

telefonkiosk, kan dere sende nedenstående slipp til: Magne Østerhagen Flaengrenda 13 Oslo 9  Brit 

Håland Selvbyggervn. 99 Oslo 5  Toril Hongve Hellerudsvingen 26 Oslo 6  Styret. 

Styremøte 25. mai 1971. 

Tilstede var: Magne, Toril, Brit og Mimmi. 

1. Danselistene for juni måned ble satt opp. 

2. Satte opp rundskriv til medlemsfesten 8. juni. 

3. Til leikrådsmøtet på Buskerud folkehøyskole den 29-31 mai reiser Toril.  Minni Ø. (sign) 

Kaffekveld 24. mai 1971. 

Komiteens formann Harald Kjøde ønsket vekommen til bords og håpet på en hyggelig kveld. Vi 

begynte med å synge ”Å vesle lerka”. Bevertningen var ost, kjeks og te, det så ut som det smakte og 

praten gikk livlig rundt bordene. Bygdelagskoret kom en tur, for å underholde. De sang meget godt 

og måtte ta et ekstramummer. Harald takket for besøket og ønsket koret en god tur til Finland. Så 

gav han ordet til Rolf Bjørn Iversen som viste fram lysbilder. Han begynte med noen bilder fra 

karnevalet som utløste latter og enkelte komentarer. Han fortsatte med bilder fra fjellet, det var en 

opplevelse å se for de som liker og ferdes i fjellet. Harald takket for den flotte fjellturen, vi fikk være 

med på via bilder og overrakte samtidig blomster fra laget. Magne fikk så ordet. Han rettet først en 

takk til lagets rettleiar Aage Hernes for det arbeide han har hatt med laget høsten 70 - våren 71. Toril 

kom fram med blomster. Så kom turen til våre spillemenn Tryti og Limseth, de fikk sin velfortjente 

takk og blomster. Som rettleiar for nybegynnerkurset hadde styret kjøpt en lur til Sveinung som takk 

for innsatsen. Tilslutt presenterte Magne de nye medlemmene vi har fått i vår. Før vi reiste oss fra 

bordet sang vi 1. verset av ”Hu hei kor er det så friskt og lett”.  

Salen ble ryddet og det ble spilt opp en marsj. Da alle danserne var kommet ut i ring, kom en gruppe 

fra Døves forening under ledelse av Haakon Wiik inn i midten, de skulle danse Vardevakt for oss. Aldri 

har det vært så stille i Halli noen gang før. De fikk en voldsom applaus, som de ikke hørte, men 

kanskje følte. Så gikk leiken og dansen videre. Slutt kl. 2330   Mimmi Ø (sign) 

Oslo Songdanslag hadde i tiden 7 - 13 juni besøk fra Færøyene.  

Mandag 7. juni: Færøyingene kom til Oslo med tog fra Bergen. En del av lagets medlemmer hadde 

møtt fram med biler, for å kjøre våre gjester opp til Rødkleivhytta for felles innkvartering. De kom 

fram til ferdig dekket aftensbord og det så ut som om maten smakte. De var nok litt slitne etter den 

lange togreisen, men ikke mer enn at vi fikk en forsmak på færøysk dans. 

Tirsdg 8. juni: Norsk-Færøysk fest i Storsalen. Foruten våre gjester og lagets egne medlemmer hadde 

vi invitert Norsk-Færøysk lag i Oslo. B.L.S. var representert ved formann Th. Kaasalia. Vi var ca. 120 



benket rundt bordene da formannen ønsket alle velkommen og håpet på et hyggelig samvær. Vi sang 

2 vers av ”Ormen lange”. Det ble servert rundstykker, kaffe og sjokolade. Under bordsetet tok 

Helland fra Norsk-Færøysk lag i Oslo ordet, han takket på vegne av laget for innbydelsen til denne 

festen. Jogvan Joensen, reiseleder for færøyingene, tok også ordet, han takket Oslo Songdanslag for 

innbydelsen til Oslo og fortalte litt om en film vi fikk se. Toril presenterte kveldens underholdning, 

det var Agnes Buen som sang folkeviser og stev. Kaasalia takket på vegne av B.L.S. for at han fikk 

være med på denne festen, han ønsket færøyingene velkommen til gards. Vi avsluttet bordsetet med 

sangen ”Mellom bakkar og berg”. Salen ble ryddet og våre spillemenn Tryti og Limseth spilte opp. Det 

var nok den færøyiske dansen de fleste ventet på. Vi ble ikke skuffet. Færøyingene gav en framsyning 

for oss og etterpå fikk vi være med. Børre hadde malt en klokkestreng som han gav laget til 

utlodning. Slutt kl. 2400. 

Onsdag 9. juni: Åpent hus i Storsalen. Laget hadde lagt opp til en folkedanskveld, vi hadde håpet på 

fullt hus, men av en eller annen grunn sviktet publikum. Det var synd, for våre gjester hadde en god 

framsyning og viste filmen fra Færøyene. I kaffepausen underholdt Kirsten Bråten med visesang. 

Spillemenn var Tryti og Limseth. Slutt kl. 2330.  

Torsdag 10. juni: Denne dagen var avsatt til litt sightseeing og shopping. 

Fredag 11. juni: Fest på Rødkleivhytta. Rødkleivhytta var stappende full av folkedansere da 

festkomitéen ønsket velkommen til bords. Menyen bestod av rømmegrøt og spekemat. Denne 

menyen var nok midt i blinken for alle, noen måtte sitte på luftmadrass, men ingen sure miner for 

det. Under bordsete bad formannen i Norsk-Færøysk lag om ordet. Han roste Oslo Songdanslag for 

det arbeide laget hadde nedlagt i anledning av våre felles venner fra Færøyene. Han uttrykte et 

ønske om fortsatt samarbeide med Oslo Songdanslag og med disse ord overleverte han blomster til 

laget ved formann. Færøyingen fikk også en blomsterhilsen fra Norsk-Færøysk lag. Jogvan Joensen 

som var talsmann for færøyingene, uttrykte sin store takk til Oslo Songdanslag for en vellykket uke. 

Han sa bl.a.: Det skal mot til å ta imot 30 utemmede færøyinger og dette mot hadde Oslo 

Songdanslag. De hadde tatt med en flott gave fra Færøyene. I en liten monter lå det et grindaredskap 

i miniatyr, på monteren var det en sølvplate med innskripsjon; ”Frå dansifølkinum 1971”. Formannen 

tok imot på lagets vegne. Etter bordsetet ble peisestuen ryddet så godt det lot seg gjøre. Så begynte 

vi å trø dansen. Det var en opplevelse å være med på ekte færøysk dans. Dansen gikk langt ut i de 

små timer. 

Lørdag 12. juni: Det var ikke lagt opp noe spesielt program for dagen. B.L.S. hadde lagt sin kappdans 

til Teatersalen, så de som ville var velkommen dit. 

Søndag 13. juni: Bygdøystemne. Vi var nu kommet fram til den siste dagen. Det var framsyning på 

Bygdøy både for færøyingene og oss. En stor flokk var møtt fram utenfor stavkirken, da vi skulle 

begynne. Vi var først i ilden, siden kom færøyingene med sin storslagne sang. B.L.S. spanderte 

middag på våre gjester på restauranten. Under middagen benyttet formannen anledningen, til å 

takke hjertelig for den flotte gaven som O.S. har fått som minne fra dette besøk. Han håpet de var 

fornøyd med oppholdet her i Oslo og at uken ikke hadde vært for anstrengende. Han ønsket alle 

sammen en riktig god reise hjem og håpet på at det ikke var siste gangen vi møtes. Kl. 17. var det 

framsyning på friluftscenen med færøyingene. Mette inntroduserte dansene og fortalte om den 

færøyske drakten. De gjorde stor lykke. Avreisen var kl. 2300 fra Østbanen, så de fikk noen timer for 

seg selv. Avskjeden på Østbanen gikk ikke stille for seg. Færøyingene begynte å synge og danse, det 

var en avskjedssang, vi som var møtt fram ble med i dansen. Da toget rullet ut fra stasjonen sang vi 

”Mellom bakkar og berg”.  Mimmi Ø. (sign) 



15. juni: Toril kom hjem til Mimmi og Magne, for å sette opp danselistene for juli og august. Det ble 

litt av et problem p.g.a. så få gutter.  Mimmi Ø. (sign) 

Styremøte 16. august 1971. 

Til stede var: Magne, Toril, Brit og Mimmi. 

1. Satte opp danseprogram for høsten 71- våren 72 i samarbeid med vår nye rettleier Kirsten Bråten. 

2. Satte opp terminliste og rundskriv. 

3. La opp programmet for kaffekvelden den 30. august. 

4. Søknad om passivt medlemskap fra Liv Lønaas (Fossum). Innvilget.  Mimmi (sign) 

Styremøte 23. august 1971. 

Til stede var: Magne, Toril, Brit, Christian og Mimmi. 

1. Skrev ny medlemsliste. 

2. Satte opp nemnder for alle kaffekvelder og fester som laget har i løpet av sesongen. Mimmi (sign) 

Kaffekveld 30. august 1971. 

Vi var ca 60 som benket seg rundt bordene, da nestformannen ønsket alle velkommen. Hun håpet på 

et større frammøte på øvingene kommende sesong. Vi åpnet med sangen ”Tyttebæra oppå tua”. 

Serveringen bestod av kaker, kaffe og sjokolade. Under bordsete leste Toril opp en hilsen fra Martha 

og Børre på ”Tørberget”. Hun presenterte lagets nye rettleiar Kirsten Bråten som også stod for 

kveldens underholdning med visesang. Toril opplyste om N.U. jubileum den 4-5 september som 

skulle feires med en jubileumskveld i Det Norske Teater og folklorefest i Rådhuset. O.S. skulle 

fremføre Fransece i Rådhuset. Vi sang ”I kveld er eg gla” før vi reiste oss fra bordet. Spillemennene 

Trøen og Limseth spilte opp til leik og dans. Slutt kl. 2300  Mimmi (sign) 

Styremøte 20. september kl 1800 

Tilstede var: Magne, Toril, Brit, Christian, Olav, Mimmi, Kirsten Bråten. 

1. Referat fra formannsmøte angående lagenes kaffekoking. Det blir ikke tillatt for lagene å koke 

kaffen selv. Den må heretter besilles gjennom Stova. 

2. Gaver. Vi må ta et standpunkt hvordan vi skal legge det opp,da det blir en del gaver i løpet av et år. 

Styret ble enige om å legge ut lister så medlemmene kunne få skrive seg på hvis de ønsket. 

3. Årsmeldingen ble godkjent av styret. 

4. Brev fra Greth Tanding Sørensen angående §7, røysterett. Det var vedtatt på halvårsmøte den 20. 

april 1959. ”Røysterett i lagssaker har alle som har vore lagsfolk i 3 månader og passive medlemmer 

som tidlegare har vore lagsfolk i 5 år. Andre passive medlemmer har talerett, men ikkje røysterett.” 

Denne sak har Grethe påpekt for styret, at denne lovforandring ikke var kommet med i de nytrykte 

lovene. Styret har i denne anledning stensilert opp §7 og sendt ut til medlemmene sammen med 

årsmeldingen. 

5. Styret har fått 3 utmeldelser fra laget i høst, disse er: Gerd Stokke, Sissel Henriksen og Harald 

Kjøde. 

6. Fra kl. 19-20 skal vi fram til jul ha sangøvelser. Kirsten har sagt seg villig til å synge med oss. Vi 

hadde håpet på å komme i gang med Fransesen igjen, men det ser heller dårlig ut.   Mimmi (sign) 

(Kommentar: Styret hadde laga ei 7 siders maskinskriven årsmelding for perioden frå 6/10-70 til 

21/9-71, altso for nesten heile året. Denne er ikkje innlimt i møteboka. Først står referat frå 

halvårsmøte 19/10-70 og 29/3-71 samt møtet i Halli 19/4 1971 nøyaktig slik det er attgjeve i denne 

møteboka lenger framme, så det hoppar vi over.  Vi tar så med resten av denne årsmeldinga.) 



Kaffekvelden 24. mai 1971 var godt besøkt. Underholdningen besto av Bygdelagskoret, lysbilder ved 

Rolf B. Iversen. Framsyning ved ungdomsringen i Døves forening. Da dette var siste kaffekveld for 

sesongen, ville laget gi noen blomster til: rettleier Aage Hernes og våre spillemenn Tryti og Limseth, 

for deres innsats. Sveinung fikk en lur for sin rettleiing av nybegynnerkurset. 

Oslo Songdanslag hadde i tiden 7-13 juni besøk fra Færøyane. Anne Skomedal og Mette Waaler 

hadde lagt opp et variert program for denne uken. Mandag 7. juni: ankomst Oslo Ø. kl. 17.35. Tirsdag 

8. juni: Norsk-Færøysk fest i Storsalen. Ca. 120 mennesker hadde møtt frem. Underholdningen var 

ved Agnes Buen. Vi fikk se film fra Færøyene og gjestene hadde en framsyning. Onsdag 9. juni: 

folkedanskveld i Storsalen, ikke så veldig bra besøk. Underholdning: visesang ved Kirsten Bråthen. 

Fredag 11. juni: Fest på Rødkleivhytta, det var stappende fullt i peisestuen. Meny: rømmegrøt og 

spekemat. Siden ble det stordans langt ut i de små timer. Søndag 13. juni: Bygdøystevne, hvor også 

færøyingene skulle ha sin framsyning på friluftscenen. Vi danset først utenfor stavkirken, hvor også 

våre gjester hadde en liten avdeling. Avreisen var kl. 23.00 fra Oslo Ø. Som takk for oppholdet i Oslo 

ble laget overrakt en gave fra Færøyingene. Den besto av et Grindaredskap i miniatyr. 

Kaffekvelden 30. august var bra besøkt. Lagets nye rettleiar ble presentert, Kirsten Bråten som også 

sto for underholdningen.  

Sesongen 70-71 har ringen hatt 24 øvinger. Rettleiar var Aage Hernæs og Kirsten Bråten tredje hver 

mandag. Spillemann var Jon Tryti. 11. Januar startet vi nybegynnerkurs med god deltagelse. Sveinung 

og Toril var rettleiere. Kurset gikk over 10 kvelder. Avslutning 22. mars med kaffekveld. 

Fortsettelseskurs 29. mars over 5 kvelder. Fra dette kurset fikk ringen 15 nye medlemmer. Styret har 

hatt 16 styremøter og sendt ut 16 rundskriv. 

I sommer hadde vi to folkedanskvelder, en på Bygdøy25. juli og en i Storsalen 22. august sammen 

med Trønderungdommen.  

Ringen har hatt 57 framsyninger.  

11. november hadde vi framsyning på Sjølyst restauranten. 12 november danset vi på Røde Kors 

pleie og sykehjem. Spillemann var Jon Tryti. 

19. november hadde vi framsyning på Domkirkens Alders og sykehjem. Spillemann var Jon Tryti. 

18. desember hadde vi framsyning på Universitetsbibliotek. Kjetil var spillemann. 

3-6 januar hadde en del av lagets medlemmer tatt seg en tur til Ingesund. 

27. januar hadde vi framsyning i Valdreslaget. 

18. april var det framsyning på Sjølystmessen. Kjetil var spillemann. 

2?. april var vi på Røde Kors alders og sykehjem, spillemann var Jon Tryti. 

17. mai danset vi på 5 steder. Mellemsnes skole, Vardåsen, 2 steder på Dikemark og Blakstad 

sykehus, hvor vi fikk servert nydelige smørbrød. 

13. juni danset vi på Bygdøytunet utenfor Stavkirken. 

25. Juli danset vi på Friluftscenen på Bygdøy, sammen med Trønderungdommen. Dessverre var det 

ingen spillemann tilsteds, men framsyningen gikk bra likevel. 

22. august hadde vi framsyning på scenen på Bygdøy igjen. Søren Nomeland var spillemann. 

19 framsyninger for Båtservice og 25 framsyninger for restauranten. 

28. august giftet Kjersti Brovold og Helge Holmin seg. De fikk tinnfat med inskripsjonen: ”Helsing frå 

vener i Oslo Songdanslag”. 

8. september fyllte Edvard Ekrem 70 år. Laget ga et tinnfat med inskripsjon. 

Medlemstall pr. i dag 76 aktive og 46 passive. 

På stevne i Trondheim 30/6 - 4/7 var Brit Håland og Toril Hongve lagets utsendinger.  

Oslo 20.9.71 Magen Østerhagen Mimmi Østerhagen Brit Håland Toril Hongve Chr. Øverland 



(Innlimt maskinskriven innkalling til årsmøte 18/10-71.) 

Oslo Songdanslag Årsmøte. Vi innkaller herved til halvårsmøte i Halli, mandag 18. oktober kl. 19.30. 

Vi henstiller til alle som kan om å møte. MØT PRESIS. Dagsorden. 1. Åpning 2. Årsmelding 3. 

Regnskap 4. Innkomne forslag 5. Valg 6. Eventuelt. Saker som ønskes behandlet på halvårsmøte må 

være styret ihende snarest. Med hilsen Styret. 

(Innlimt maskinskrive skriv til medlemene om haustfest 9/10-1971.) 

Oslo Songdanslag  Oslo, 30. september 1971. Hipp Hurra ! – nå blir det haustfest i Oslo Songdanslag! 

Trudde du vi hadde mista gnisten og gølymt både deg og haustfesten? Vel nærmar vi oss dei 50 - 

men i Halli laurdag 9. oktober kl. 19.30 vil du oppleva at det ennå er liv i Oslo Sngdanslag - dersom du 

da ikkje har vore innom på mandagkvellane ihaust og sett lagets nye garde i sving. I alle tilfelle vil det 

bli servert rikeleg av norsk mat - spekemat og rømme m.m. - og framleis er valspråket vårt at ein ikkje 

får meir morro enn den ein lagar sjøl. 20 kroner er mange pangar - men sjeldan får ein så mykje hard 

og flytande valuta for denne summen som på haustfesten anno 1971. Ring og sei ifrå om du kjem til 

Sveinung Lund tf, 67 42 11 eller Olav Øraker tf. 41 69 44 (9-15) og tf. 28 56 10 (etter 16.00) Ta gjerne 

med venne og kjente. Med helsing den festlege nemda. 

Høstfest 9. oktober 1971. 

Årets høstfest hadde samlet ca. 50 av lagets medlemmer, da komitéens formann Olav Øraker ønsket 

alle velkommen til bords. Menyen bestod av spekemat og rømme med tilbehør som smakte særdeles 

godt,etterpå ble det servert kaffe og kaker. Vi hadde fått besøk av Inga Roble Hegge fra Valdreslaget 

som underholdt med visesang. Th. Bolstad ville også være med og underholde og tok en lyarslått på 

fela si. Under bordsetet takket Ekrem for fatet han hadde fått til sin 70-årsdag. Tidligere på dagen 

hadde Inger Frøydis og Vebjørn giftet seg. Bolstad og spilte opp til leik og dans. 

Styremøte 13. oktober 1971. 

Tilstede var: Magne, Toril, Brit, Christian, Mimmi og Olav. 

1. Innkomne skriv: a. Innbydelse til Nordens dag 14. oktober i Samfundssalen. b. Skriv fra B.L.S. 

angående folkedansmøte på Lysebråten 30/31-10-71. Brit Håland er lagets utsending. 

3. Kontigenten: Styret vil sette fram følgende forslag til årsmøtet. ”De som ikke har betalt kontingent 

på 2 - to år blir strøket av medlemslista”. 

3. Søknad om medlemsskap fra Thorild Bakke og Grethe Senstad. Godkjent. Mimmi. (sign) 

Årsmøte 18. oktober 1971. 

22 av laglets medlemmer var møtt fram da formannen Magne Østerhagen ønsket velkommen. 

Dagsorden ble godkjent uten kommentarer. 1. Åpning 2. Årsmelding 3. Regnskap 4. Innkomne forslag 

5. Valg 6. Eventuelt. 

1. Magne Østerhagen åpnet med å lese to innkomne skriv: Folkedansmøte på Lysebråten 30/31-

10.71. Innbydelse i Norsk Færøysk lag 28-10-71 i peisestue 31 på Sogn. 

2. Årsmeldingen ble godkjent uten kommantarer. 

3. Regnskapet ble lest opp av kassereren Brit Håland. Olav Øraker kom med spørsmål om ikke 

postgiro skulle føres på status, det ble en liten diskusjon om hva som var riktig, men regnskapet ble 

likevel enstemmig godkjent. 

4. Innkomne forslag: Det var ikke innkommet noe forslag fra medlemmene. Styret hadde et forslag: 

”De som ikke har betalt kontingent på 2-to år blir strøket av medlemslisten”. Styrets forslag ble 

enstemmig godkjent. Etter kaffepausen begynte vi på valget. 



5. Valg. Følgende styremedlemmer står på valg: Formann, Styremedlem, Kasserer, 1. varamann, 

Revisor, Studieleiar ½ år (suppleringsvalg), Repr. til leikrådet. 

Liv Hedemark tok ordet og sa fram nemnas forslag. Som formann forelso nemnda Arild Degrum salen 

foreslo Per Dugstad. Arild Degrum ble valgt med 18 stemmer, Per Dugstad fikk 4 stemmer. Som 

kasserer foreslo nemnda Håvard Røyne salen foreslo Rolf Bjørn Iversen. Håvard Røyne ble valgt med 

20 stemmer, Rolf B. Iversen fikk 2 stemmer. Som styremedlem foreslo nemnda Toril Hongve hun ble 

valgt ved akklamasjon. Som revisor foreslo nemnda Arvid Andersen han ble valgt ved akklamasjon. 

Som 1. varamann foreslo nemnda Turid Ficher Johnsen hun ble valgt ved akklamasjon. Som repr. til 

leikrådet kom det forslag fra salen på Thorild Bakke, hun ble valgt ved akklamasjon. Som studieleiar i 

stedet for Harald Kjøde, kom det forslag fra salen på Rolf Bjørn Iversen, han ble valgt ved 

akklamasjon. Som valgkomité til halvårsmøte 13. mars 1972 ble valgt Jan Fosse, Berit Fredriksen og 

Odd Gulbrandsen. Magne takket valnemnda for godt utført arbeid og rettet deretter en takk til 

medlemmene for året som var gått. Han takket spesielt for medlemmenes innsats under 

Færøyingenes besøk i sommer og Bygdøydansen. Han takket Kjersti Holmin for at hun har skrevet 

alle rundskrivene å år gratis. Til slutt takket han styret for godt samarbeide og overlot klubba til Arild 

Degrum. 

6. Eventuelt. Arild takket for tilliten, han oppfordret medlemmenen til å komme på øvingene. Magne 

kom med forslag om at styret skulle ha gratis kontingent. Etter en lang diskusjon om 

telefongodtgjørelse og reiseutgifter ble Magnes forslag enstemmig godkjent.  Refr. Toril Hongve 

(sign) 

Styremøte 8 november 1971 

Tilstede var: Arild, Toril, Håvard, Christian, Mimmi og Turid. 

1. Nestformann: Forslag på Toril Hongve hun sa seg villig. 

2. Innkomne skriv: a. Fra valnemnda i B.L.S. Framlegg ti nye tilligsmenn i B.L.S. vi noterte styrets 

forslag. b. Formannsmøte i B.L.S. 17. november, Toril og Håvard sa seg villig til å gå. c. B.L.S. avholder 

forumsmøte i Halli 23. november kl. 1930, møtet er åpent for alle. Leikrådsmøtet avholdes 8. 

desember. d. Tillitsmannskurs 4-5 desember på Ravneberget, Sarpsborg. e. Innbydelse fra B.U.L. 

Nidaros Trondheim i anledning lagets 50-års jubileum. f. fra Hordalaget kom det forespørsel om 

interesse for felle bygdekvelder. Da det fortrinnsvis vil bli spilt moderne musikk stiller O.S. seg 

utenfor. 

3. Styret diskuterte om vi skulle forsikre lagets eiendeler, Toril skulle bl.a. får verdsatt våre sverd. 

4. Arild spurte om han kunne kjøpe en hullmaskin, det var i orden. 

5. Ble enige om å legge ut liste til Børres 70-årsdag og til Inger F. og Vebjørn’s bryllup. 

6. Søknad om medlemskap fra: Vebjørn Bakken. Godkjent.  Mimmi (sign) 

Lørdag 28. august giftet Kjærsti og Helge seg. (Innlimt takkekort: ”Hjertelig takk for det vakre 

tinnfatet, og en ekstra varm takk til alle som møtte opp i kirken.  Vi glemmer det aldri. Kjersti og 

Helge Holmin”) 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive skriv til medlemene om Guttekveld 15/11-1971.) 

OSLO SONGDANSLAG  10.11.71. Velkommen til GUTTEKVELD !!! Mandag 15.11.71 kl. 19.30 i Halli. 

Meny: Pølser og potetstappe Kaffe. Underholdning ved gutta. Kroner 12,- må vi har for alt dette. Har 

du bunad, ta den på, men har du ingen er du velkommen likevel. Vel møtt kl. 19.30. Gutta. 



Guttekveld 15. november 1971 

Nå var det guttas tur til å arrangere fest. Vi var veldig spente om de ville greie det og fest ble det. 

Som kveldens konfransier ønsket Arild alle velkommen. Serveringen besto av pølser og potetstappe 

og kaffe. Per Dugstad var ute med ”Fantefølje”, lagets avis som dessverre altfor lenge av gangen 

ligger nede. Per mente ”Fantefølje” kunne komme ut 4 ganger i året, han skulle selv påta seg første 

nr. så skulle han velge neste redaktør. Gustav Kareliussen kåserte om Polsdansen det var meget 

interresant, det finnes mange varianter innen Polsen fikk vi greie på. Gustav fortalte at vi senere på 

kvelden skulle få se hvordan bryllupspols skal danses. Arild presenterte lagets nye medlemmer i høst 

det var 9 i tallet. Han fortalte videre at vi skulle få besøk fra en danseskole, de ville vise fram 

moderne selskapsdans. Salen ble rydde og våre to spillemenn Tryti og Limseth spilte opp. Vi fikk en 

framsyning av bryllupspols. Jeg tror ikke en polsdans er blitt danset med så meget iver og glød før. 

Publikum ga seg ende over. Danserne var til å begynne med ukjente for de fleste, men da de hadde 

danset en stund begynte vi å lure, det var nemlig Per, Gustav og Arild som hadde kledd seg ut. De fikk 

en fortjent applaus. Oppvisningen i moderne dans uteble heller ikke. Olav Øraker og Arild danset 

tango som rene ekspertene, gutta er meget flinke til å lage underholdning bare de får slippe til. Så 

fortsatte leiken og dansen til det var slutt kl. 2330  Mimmi (sign) 

Mandag 22. november 1971 

Da Rolf Børresen’s 70-årsdag falt på en øvingskveld, fikk vi overtalt ham til å komme ned en tur. 2 av 

jentene i laget hadde bakt bløtekake. Under kaffepausen overrakte Arild lagets gave, tinnfat med 

innskripsjon ”Helsing fra vener i Oslo Songdanslag”. Arild sa bl.a.: Det var en stor glede for ham å 

kunne overrekke denne gave, han mente Børre var en inspirasjon for den yngre garde i laget, da han 

møtte opp hver øvingskveld”. Olav Øraker ville også si noen ord på denne dag. Han fortalte en del 

hva Børre hadde gjort for laget i sin formannstid i 25 år. Han takket også Martha for at hun sto ved 

Børres side i alle disse år. Lagets rettleier Kirsten Bråten sluttet seg også til gratulantene. Hun sa at 

Børre har sin misjon i laget også i dag, da han kunne inspirere de unge. Til slutt takket Børre for den 

flotte gaven og den oppmerksomhet laget hadde vist ham på denne dag. Tidligere på kvelden hadde 

styret valgt en jubileumskomite som ble forelagt medlemmene. De ble enstemmig valgt. Annemor 

Knutsen, Bodil Loftsgarden, Toril Hongve, Ellen og Gustav Kareliussen, Rolf Børresen, Olav Øraker, Per 

Dugstad, Arild Degrum. Kirsten Bråten og Brit Håland skal ta seg av framsyninga i anledning jubileet.  

Mimmi (sign) 

Rebusløp 29. november 1971. 

14 biler stilte til start på Damplassen kl. 1800. Rebusen var av høy vanskelighetsgrad, det viste seg at 

bare 2 lag hadde greid fullt hus. Løpet var godt lagt opp, men man måtte være godt kjent i Oslo. I 

Halli ble det servert kaffe og kaker mens vi ventet på premieutdelingen. Alle ble premiert. Så var det 

leik og dans, slutt kl. 2300    Mimmi. (sign) 

Styremøte 13. desember 1971. 

Tilstede var: Arild, Toril, Håvard, Christian og Mimmi. 

1. Innkomne skriv: Fra  Leiknemnda i B.L.S. var det kommet skriv angående ”Stønad og 

lagsøkomomi”, det viser seg at O.S. er berettighet til kommunal og statlig stønad, da vi har organisert 

øving i folkedans. Per Egil Taraldsvik er villig til å komme på et styremøte å hjelpe til med utfylling av 

de ulike skjemer. 

2. Lønn til spillemann: På grunn av skattevanskeligheter har Jon Tryti spurt styret om høyning av 

spillehonorar. Styret er enig om kr. 60,00, en økning på kr. 20,00 pr. øvingskveld. Vikar for spillemann 



får samme betingelser. 

3. Forsikring. Styret er av den mening at lagets eiendeler bør forsikres. Banneret er verdsatt til kr. 

4.000,- premien blir 1% av verdien. Sverdene er verdsatt til kr. 2.000,- permien blir 2% av verdien. 

Gavene til laget gjennom årenes løp er verdsatt til kr. 2.000,00. Det viser seg at våre sverd noen 

ganger er på utlån. Styret har bestemt at de lag som må låne våre sverd må betale kr. 50,- pr. helg og 

kr. 25,- pr. kveld. For lenger lån, etter nærmere avtale.  Mimmi (sign) 

(Kommentar: Innlimt eit postkort frå Færøyane, ei julehelsing frå Jogvan E. Jensen gruppeleder.) 

(Kommentar: Innlimt maskinskriven innbyding til julemøte 13/12-1971.) 

OSLO SONGDANSLAG  Oslo 7.12.71. Julekomitéen innbyr til fest i Halli, mandag 13. desember kl. 

19.30. Meny: Skinke a la Inge bayones med palmesus og røde biter + sorte bønner kokt i vann. 

Musikk: Som vanlig det beste. Underholdning under motto: ”Det som skjer det skjer” Antrekk: Finstas 

og godlukt (Spelbokse med knevarmer) Garanteres av: Eddy, Bodil, Ingeborg, Per, Anne, Eivind, Inger, 

Turid, Tor og Mimmi. Prisen er overkommelig (kr. 15,- pr. stk.) 

Julemøte 13. desember 1971. 

Ca 60 av lagets medlemmer hadde møtt fram til årets julemøte da Eivind Loftsgarden ønsket alle 

velkommen. Kveldens meny besto av Bayonne skinke m/salat, kaffe og kake. Under bordsete leste 

Inger Dugstad en julenovelle av Vidar Sandbeck. Julemøte i år falt på selve Luciadagen, så det sier seg 

selv at vi måtte ha en Lucia. Vi hadde ikke mindre enn 8 Luciaer som gikk rundt i Halli mens de sang 

Luciasangen, det var meget stemningsfullt. Arild benyttet anledningen under bordsete til å takke vår 

rettleier og våre 2 spillemenn for tiden i høst og overrakte hver en konfekteske. Ekrem hadde stått 

for borddekorasjonene som etterpå skulle loddes ut. Gevinstene ble julestjerner og julegledene. 

Selve blomsterdekorasjonene ble nemlig delt ut til jentene i komitéen som takk for innsatsen. Så ble 

det leik og dans til det var slutt kl. 2330  Mimmi (sign) 

Juletrefest 6. januar 1972. 

Årets juletrefest gikk i år av stabelen på en torsdag. Barna til lagets medlemmer kunne i år gå på 

barnefesten i Barnelaget i B.L.S., da vi hadde inngått et samarbeide. Festen for de voksne begynte kl. 

1930 i Halli, men dessverre heller ikke denne gangen møtte det mange. Ca. 35 var kommet da Harald 

Moberg ønsket velkommen. Det ble servert kaffe, sjokolade og kaker. Sogneprest Ofstad hadde også 

i år funnet veien til oss og han talte om det nye året. Harald hadde lagt opp til en gjettekonkurranse. 

Vi fikk utlevert et ark hver med plass til 19 svar. Han viste lysbilder av gamle folkedrakter som vi 

skulle stedfeste. Det var meget vanskelig for den som ble nr. 1 hadde 8 riktige. Så ble det gang rundt 

juletre, siden ble det leik og dans til vi sluttet av kl. 2300  Mimmi (sign) 

(Innlimt julekort frå Bente og Hans Jacob.) 

Julen 1971. Takk for sist! Det var jammen så hyggelig å se igjen ”gamle” (?) fjes. Og så dertil dumpe 

midt oppi Børre’s 70-års dag. Så forresten bilde i Aftenposten at Songdanslaget hadde hatt en 

vellykket oppvisning igjen. Vi gleder oss til å se dere alle igjen - og å få polert opp stilen. God Jul & 

godt Nytt år ønskes dere alle fra oss - Bente Hans Jacob. 

Styremøte 17. januar 1972 

Tilstede var: Arild, Toril, Håvard, Christian og Mimmi. 

1. Innkomne skriv: Teaternemnda i B.L.S. spør O.S. om vi er villige til å bytte sal den 20. februar. Vi 

har folkedanskveld i Halli og teaternemnda har Storsalen. Styret så ingen grunn til at vi ikke skal 



bytte. 

2. Søknad. Skrev søknad om salleie for høsten 72 - våren 73. 

3. B.L.S. har fått tilbud om kjøp av Synfjellstua på Nord-Torpo. B.L.S. har ikke anledning til å stå som 

kjøper alene, men vil gjerne ha med noen av lagene. Styret diskuterte frem og tilbake, men ble enige 

om å la sake bero inntil videre. 

4. Utmelding fra Anne Johansen.  

Nybegynnerkurs startet idag med god deltagelse.  Mimmi (sign) 

Louise Lund og Søren Nomeland giftet seg 5. februar 1972. Laget sendte en blomsterhilsen. 

(Kommentar: Innlimt handskrive innbyding til kaffekveld 14/2-1972.) 

Kaffekveld i Songdanslaget . Nå er det på tide med litt trim igjen (og en prat) Altså: Vælkømen i Halli 

Måndag 14-2. kl. 2000 Meny: Kort og greit: kaffe kakao og kaker. Hilsen Festkomitéen 

Kaffekveld 14. februar 1972. Denne kvelden var meget godt besøkt. Det var mange fra 

nybegynnerkurset som ble igjen og det var jo bare hyggelig. Det ble servert kaker, kaffe og sjokolade. 

Vebjørn Bakken leste dikt av Jacob Sande og Rolf Bjørn Iversen tok oss med til Jotunheimen via 

lysbilder. Tryti og Limseth spilte opp, også gikk leiken og dansen til det var slutt kl. 2330  Mimmi (sign) 

Framsyning 16. februar 1972 

Vi var på Røde Kors alders- og sykehjem, det er bestandig hyggelig å få danse for de eldre og syke. De 

setter så stor pris på vår framsyning. Vi var 5 par. Gunnvor - Harald, Lisbeth - Ekrem, Kirsten - 

Sveinung, Ragnhild - Jan, Mimmi - Magne. Spillemann var Jon Tryti.  Mimmi (sign) 

Styremøte 21. februar 1972.  

Tilstede var: Arild, Toril, Håvard, Christian og Mimmi. 

1. Innkomne skriv: a) B.L.S. redegjør for ledige stillinger i N.R.K., de som søker må beherske nynorsk. 

b) Saken om Synsfjellstua ble tatt opp. Nemnda som var blitt nedsatt til å ta seg av denne saken har 

sendt ut en redegjørelse om den økonomiske siden. Det viser seg at utgiftene pr. år blir så store at 

O.S. stiller seg negativt. c) Idrettsnemnda i B.L.S. arrangerer skikonkurranse søndag 5. mars på 

Linderudkollen. Det blir stafett og hopprenn. Startpenger er kr. 5,- pr. deltaker. 

2. Sendt søknad om komunal støtte til vårt arbeide med nybegynnerkurs. 

3. Brev fra Järfälla Folkdansgille i Sverige. Det gjelder et kurs i svensk folkedans i tiden 20-23 mai, 

(Pinsen) og et tilsvarende kurs med norsk folkedans i Norge til høsten. Styret stiller seg positivt til 

denne idéen. 

4. Forslag på utsending til årsmøtet i B.L.S. 19 mars: Arild Degrum, Håvard Røyne, Brit Håland. 

v.menn: Thorild Bakke og Vebjørn Bakken. 

5. Innbydelser: Trønderungdommen innviterer til skuddårsfest i Storsalen 29. februar kl. 1930. Leikfest 

på Toten 4. mars, leikfest på Ås 11. mars, samme dag arrangerer B.U.L. i Oslo leikfest i Teatersalen. 

6. Fra Royal Norwegian Embassy i London med forespørsel om en norsk folkedansgruppe til 

sommeren. O.S. kan ikke ta imot denne invitasjon, grunnet lagets jubileum til høsten. 

7. Søknad om medlemskap i O.S. fra: Anne-Kari Skardhamar, Bjørn Solli og Olav Henningsen, alle tre 

søknader ble godkjente.  Mimmi (sign) 

(Kommentar: Innlimt maskinskriven innkalling til halvårsmøte i Halli 13/3.1972.) 

Oslo Songdanslag. Oslo. 14 - 2 - 72. Vi innkaller herved til halvårsmøte i Halli, mandag 13. mars kl 

20.00. Dagsorden. I. Åpning. 2. Oversyn, lagsarbeid. 3. Oversyn, regnskap. 4. Innkomne forslag. 5. 



Valg. 6. Eventuelt. 7. Jubileumsfesten. Saker som ønskes behandlet på halvårsmøte må være styret 

ihende snarest. Med hilsen Styret. 

Styremøte 13. mars 1972. 

Tilstede var: Arild, Toril, Christian, Mimmi og Turid. 

1. Mottatt skriv fra Noregs Ungdomslag angående valg på nye ombudsmann. Styret sendte inn 

framlegg på Egil Ytrearne (gjenvalg). 

2. Leiknemnda i BLS har sendt skriv angående besøk fra utlandet. Det kommer 2 grupper henholdsvis 

fra Amerika og Østerike. De vil gjerne ha kontakt i Oslo. Amerikanerne kommer 25-27 juni, 

Østerikerne i tiden 21-22 juli. Styret mener vi kan ta oss av saken, men skal legge det fram for 

halvårsmøte. 

3. O.S. sendte inn søknad om husleiestønad til Oslo Kommune. 

Melding om leikarbeid 

Siden årsmøtet 18. oktober 1971 har Oslo Songdanslag hatt følgende aktiviteter: Laget har hatt 13 

øvingskvelder, 6 før jul og 7 etter jul. Kirsten Bråten har vært rettleier og Jon Tryti og Kjetil Straume 

har vært spillemenn. 15. november var avsatt til guttekveld. Gutta hadde lagt opp til en hyggelig 

kveld. De sørget selv for servering og underholdning, som de klarte med glans. Kvelden var godt 

besøkt. 29. november. For første gang arrangerte Oslo Songdanslag rebusløp. God deltagelse hvor 

alle ble premiert. Alle kan dessverre ikke vinne, men hovedsaken er ikke å vinne men å delta. 

Julemøte 13. desember var godt besøkt. Eivind Loftsgarden og Per Dugstad vekslet om å dirigere 

under bordsete. Festkomitéen sørget selv for underholdningen. Da julemøte var på selve Luciadagen, 

kom selvølgelig Lucia på besøk. Juletrefesten 6. januar var dessverre ikke så godt besøkt. Sogneprest 

Ofstad talte. Harald Moberg hadde lagt opp til en gjettekonkrranse over gamle folkedrakter.  

17. januar startet laget med et nybegynnerkurs, 44 stk. hadde meldt seg til kurset. Helge Holmin har 

vært rettleier og Jon Tryti spillemann. Kurset har gått over 10 kvelder. Kaffekvelden 14. februar var 

godt besøkt, noen fra nybegynnerkurset ble igjen og det var jo hyggelig. Vebjørn Bakken leste dikt og 

Rolf Bjørn Iversen viste lysbilder. Søndag 20. februar var det Oslo Songdanslag som sto for 

folkedanskvelden i Storsalen. Laget har hatt 6 styremøter siste halvår og sendt ut 6 rundskriv. 

Laget har hatt 4 framsyninger: 26. november på Trosterud skole 6. desember på Radiumshospitalet 

12. januar på Årvoll skole 16. februar på Røde Kors alders og sykehjem.  

Siden årsmøtet har 2 av laget medlemmer fylt 70 år. Rolf Børresen var 70 år 22. november, Ingeborg 

Nygaard var 70 år 15. januar. Begge fikk et fat med inskripsjon. 

Styret dette halvår har hatt følgende sammensetning: 

Formann: Arild Degrum 

Nestformann: Toril Hongve 

Kasserer: Håvard Røyne 

Skrivar: Mimmi Østerhagen 

Styremedlem: Christian Øverland 

1. varamann: Turid Fischer Johnson 

2. varamann: Eivind Loftsgarden 

Bunadsjef: Bodil Loftsgarden 

Studieleier: Rolf Bjørn Iversen 

Repr. leikrådet: Thorild Bakke 

Pressemelder: Kirsten Kilian 



Teaterkontakt: Inger Frøydis Bakken 

Revisor: Kolbjørn Røste 

Revisor: Arvid Andersen 

Oslo, 13. mars 1972 Minni Østerhagen (sign) 

Halvårsmøte 13. mars 1972. 

35 av lagets medlemmer hadde møtt fram da formann Arild Degrum ønsket velkommen. Dagsorden 

ble lest opp og godkjent. Dagsorden 1. Åpning 2. Oversyn, lagssarbeid 3. Oversyn, regnskap 4. 

Innkomne forslag 5. Valg 6. Eventuelt 7. Jubileumsfesten 

1. Åpning Arild Degrum åpnet og ledet møtet. Han kom med forslag om å bytte om punkt 6 og 7. Det 

ble godkjent. 

2. Oversyn, lagsarbeid Mimmi Østerhagen leste melding om lagsarbeid. Ingen bemerkning. 

3. Oversyn, regnskap Håvard Røyne leste regnskapsoversyn. Ingen bemerkning. 

4. Innkomne forslag. Ingen 

5. Valg Følgende styremedlemmer sto på valg: Skrivar Styremedlem 2. varamann Bunadsjef 

Studieleier Teaterkontakt Revisor Pressemelder. 

Berit Fredriksen fikk ordet og ledet valget.  

Skrivar: Valgnemnda foreslo Mimmi Østerhagen valgt ved akklamasjon.  

Styremedlem: Valgnemnda foreslo Christian Øverland valgt ved akklamasjon. 

2. varamann: Valgnemnda foreslo Eivind Loftsgarden valgt ved akklamsjon 

Bunadsjef: Valgnemnda foreslo Bodil Loftsgarden valgt ved akklamssjon 

Studieleier: Valgnemnda foreslo Rolf Bjørn Iversen valgt ved akklamasjon. 

Teaterkontakt: Valgnemnda foreslo Inger F. Bakken, valgt ved akklamsajon. 

Revisor: Valgnemnda foreslo Kolbjørn Røste, valgt ved akklamasjon. 

Pressemelder: Valgnemnda hadde ingen kandidat. Fra salen kom det forslag på Anne Skomedal, da 

hun reiser fra byen i sommer ble forslaget trukket tilbake. Salen foreslo Brit Håland, hun ble valgt ved 

akklamasjon. Valg på ny valgkomite til årsmøtet i oktober: Salen kom med forslag på: Berit 

Fredriksen, Vebjørn Bakken, Magne Østerhagen, varamann Gunnar Moberg. 

Formannen takket valgkomiteen for godt utført arbeid. 

6. Jubileumsfestene 

Formann i festkomiteen Gustav Martinussen fikk ordet å la fram et busdjett som komiteen hadde 

kommet fram til. Festen skal holdes 6. oktober i Folkets Hus lille sal. Det vil bli servert en 3 retters 

middag + kaffe og kaker. Prisen pr. kuvert var forhåndskalkulert til ca. kr. 60,- De mente det ville bli 

15 innbudne gjester. Komiteen ville gjerne har årsmøtes godkjenning. De la ikke fram budsjettet som 

bindende, det er lagt fram så årsmøtet kan se hva det hele går ut på. Komiteen kom med forslag på 

kr. 50,- pr. medl. med subsidiering på resten fra laget. Komiteen hadde vært enige om dette mot 1 

stemme. Ekrem mente det var avsatt kr. 2.000,- til jubileumsfesten, da protokollen ikke var for 

hånden, kunne vi ikke finne det ut. Kareliussen la også fram et busdjettforslag for leikfesten, den var 

heller ikke bindende, men var kalkulert med overskudd for å dekke eventuelt underskudd på 

jubileumsfesten. Han presiserte at det var styret som skulle ta seg av leikfesten. Diskusjonen gikk 

frem og tilbake over det oppsatte budsjett. Anne Skomedal sa vi kunne betale full pris og spare laget 

for de utgiftene ved eventuell subsidiering. Flere sa seg enig med Anne. Det forelå nå 2 forslag som 

det skulle stemmes over: 

1. Forslag: betale full pris kr. 60,-, laget betaler resten. 2. Forslag: betale kr. 50,-, og med subsidiering 

på resten av laget. Forslag nr. 1 ble enstemmig vedtatt. Gustav Kareliussen takket for ordet.  



Så tok vi en velfortjent kaffepause. 

Arild tok igjen ordet og sa at vi ikke var helt ferdig med jubileet. Leikfesten går av stabelen 14. 

oktober i Sanfundssalen. Det var flere som mente kr. 30,- til leikfesten var i meste laget, de mente kr. 

25,- var nok. Øraker sa at vi ikke skulle gå inn på en realitetsdebatt, da styret vil gjøre så godt de kan 

for å oppnå et godt resultatt. Turdansensemblet var satt opp 2 g. på budsjettet. Toril Hongve hadde 

regnet med ensembelet til en øving på Franscesen, Kirsten Bråten sa vi kunne bruke en 

grammofonplate til øving. Hun la fram programmet til framsyningen som hun og Brit Håland hadde 

kommet fram til. Programmet var godt og variert. Hun opplyste at fra høsten starter øvingene. Hun 

sa at hun var åpen for forslag på andre danser. Arild spurte om de eldre medlemmene hadde noen 

forslag på danser som ble brukt i den første tiden laget eksisterte. Kirsten spurte om årsmøtet hadde 

noe imot, om vi tok med andre aktiviteter enn dans. Hun nevnte bl.a. Agnes Buen og Kjetil Straume. 

Hun har kontaktet Reidar Varme angående Kørsdansen fra Finnskogen og eventuelt hjelp til å sette 

opp en kvalkade. 

7. Eventuelt. 

a) Utsendinger til årsmøtet i BLS 19. mars: Arild Degrum, Brit Håland, Håvard Røyne, v.menn: Vebjørn 

Bakken, Turid Fischer Johnson, Thorild Bakke. 

b) Styret areider med å få lagets eiendeler forsikret. Sverdene våre er ikke å få tak i mer, derfor har 

styret satt opp en utlånspris. De lag som vil låne våre sverd må betale: kr. 50,- pr. helg og kr. 25,- pr- 

kveld. For lengere lån, etter nærmere avtale. 

c) Arild opplyste at Blindeskolen kommer på besøk 2 ganger i år, første gang 17. april. 

d) Arild leste opp 2 skriv fra Noregs Ungdomslag angående folkedansgruppe fra Østerike og Amerika. 

Han mente det var av stor betydning at vi kom i kontakt med grupper fra andre land. Det ble 

diskutert, men kom ikke fram til noe resultat, så styret får ta seg av saken. 

e) Magne Østerhagen tok opp pratingen på øvingskvelden, han mente det gikk bort mange min. i 

bare prating. Kirsten hadde ikke så nye mot pratingen, hun fikk ut ifra at vi pratet om dansen. Det var 

mer irriterende med de som satt rundt veggene og pratet. Hun spurte samtidig om vi hadde noe imot 

at det ble en del terping p.g.a. nybegynnerne. Arild hadde personlig ikke noe imot at vi tok den 

samme dansen noen mandager etter hverandre. 

f) Øraker kom med opplysninger om jubileumsboka, han hadde ikke noe tro på at den ble ferdig. 

Varme hadde kommet med et overslag over utgiftene. Boka blir på ca. 190 sider. Eks: 500 bøker - 

13000,- i trykking pluss innbinding, en fedig bok kommer på kr. 33,-. Eivind Loftsgarden lurte på om vi 

skulle ta av lagets kasse til boka, men det lar seg ikke gjennomføre da kassa heller er liten. Bodil 

Loftsgarden sa at 100 bøker var i minste laget vi kunne satse på. Håvard Røyne mente vi burde satse 

på støtte til boka. Eivind kom med forslag på Per Dugstad, Per skulle undersøke om eventuell støtte. 

Vedtatt. Tislutt takket Arild for fremmøtet. Slutt kl. 2230  Mimmi (sign) 

Vårfest 18. mars 1972. 

Nå var det jentenes tur til å lage fest. Dessverre var det dårlig fremmøte. Halli var pyntet med vårens 

farver. Menyen var snitter og kaffe. Under bordsete kåserte Anne Skomedal over kvinnen. Hun gikk 

helt tilbake til det berømte kirkemøte, hvor det ble vedtatt at kvinnen var et selvstendig vesen. Halli 

ble så ryddet, Tryti og Limseth spilte opp. Kveldens underholdning besto av en dansekavalkade. Den 

begynte med charleston og sluttet med valsen som har bestått i alle år. Jentene er allsidige, de 

danser charleston likegodt som hambo. Kavalkaden ble meget godt mottatt. Så fortsatte dansen. 

Tilslutt takket Børre jentene for en fin fest. Slutt kl. 2330.  Mimmi (sign) 



Styremøte 17. april 1972. 

Tilstede var: Arild, Christian, Mimmi og Turid. 

1. Innkomne skriv: 

a) I anledninga av ”Bygdelagsveka” skal BLS lage et programhefte. Lagene i BLS kan få kjøpt 

annoseplass, da det vil bli dyrt, stiller styret seg negativt. 

b) Framsyning i Aulaen. Vi ska danse ”Horpa” sammen med Sogn og Fjordane ringen. 

c) Tillitmannsmøte avholdes av BLS 22-23 april på Hønefoss Ungdomsherberge. 

d) På årsmøte i BLS ble det valgt nye kontaktmenn. Vår kontaktmann er  Odlaug Lysø.  

e) Leiknemnda i BLS har sendt oppgave over framsyninger på Friluftsteateret på Folkemuseumet. O.S. 

skal i sommer danse på Holmenkollen turisthotell i steden. 

f) Fra Leiknemnda i BLS til styret i lag og ringer. Det skal trykkes opp en ny folder ”Folkedans i 

hovudstaden”. Så nemda vil gjerne ha opplysninger fra lagene. 

2. Helge Holmiin ble godkjent som foreleser av Noregs Ungdomslag. Emne var Norske folkeviser, leik 

og dans. 

3. Salzburger Volkshochschule kommer til Oslo fredag 21. juli og reiser videre lørdag 22. juli. Vi skal 

ordne med overnatting, antakelig på et ungdomsherberge. 

4. Ta opp fortegnelse over de som vil kjøpe teposer.  

Søknad om medlemskap fra Harald Aadnevik. Godkjent   Mimmi. 

Johanne Kjærevik fylte 70 år 25. mars 1972. Martha Børresen fylte 70 år 30. mars 1972. begge fekk 

tinnfat med innskripsjon. 

Framsyning 19. april 1972. 

Atter engang fikk vi komme til Solbakke Folkehøyskole på Skarnes. Det er alltid hyggelig å komme dit. 

Vi var bare 5 par, men framsyningen gikk bra allikevel. Tryti var spillemann. 

Styremøte 8. mai 1972 

Tilstede var: Arild, Toril, Håvard, Christian, Mimmi og Turid. 

1. Fordelte dansingen på Bygdøy sammen med Sogn og Fjordaneringen. 

2. Ungdomslederkurs på Fana 30 juli - 6 aug. Toril Hongve vil gjerne reise. 

3. 11. juni er det Bygdøystevnet. Vi skal danse sammen med Gudbrandsdalslaget, Hallinglaget, 

Håløygringen og Symra utenfor Stavkirken kl. 1500. 

4. Refundering av kursavgift på mimekurs holdt på Håløygheimen. Kursavgiften blir refundert med kr. 

20.00. 

5. Kursavgiften til folkedanskurset i Stockholm i Pinsen blir på 15.00 sv. kr. pr. deltager. 

6. Til leikmøtet på Fana Folkehøgskole 20-22 mai reiser Arild Degrum. 

7. Utsending til Noregs Ungdomslags årsmøtet på Stryn er Arild Degrum.  Mimmi (sign) 

17. mai 1972. 

Dagen opprandt med stråland solskinn. Det var en stor flokk med glade dansere som møtte fram på 

Valkyrie plass. O.S. hadde i år som før fått buss av Båtservice til egen disposisjon for dagen. Dikemark 

var første stopp, så fulgte Vardåsen øvre avd. Så fulgte Blakstad som var siste sted i Oslo. Der blir vi 

bestandig godt mottatt. Etter framsyningen var det bevertning. Eivind Loftsgarden takket for maten 

på alles vegne. Så bar det ut i bussen igjen med kurs for Voldsløkka hvor vi skulle ha en framsyning 

hvor Bjølsen skole var arrangør. Etter den tror jeg de fleste var fornøyd. Mimmi (sign) 



Folkedanskurs i Stockholm 20-22 mai 1972. 

19. mai startet 11 stk. fra Oslo Songdanslag med kurs for Stockholm. Barbro møtte oss i Bålstad, hun 

skulle lose oss riktig fram. Vi ble ønsket velkommen av Bert som håpet at vi ville få det hyggelig. Vi 

skjønte snart at dette ikke var noen ferie, vi ble kjørt ganske hardt. Det tok jo litt tid før vi fikk tak på 

steg og takt, men de svenske danserne hadde stor tålmodighet med oss. Järfälla Folkedansgilde 

hadde nedlagt et stort arbeide for at kurset skulle bli så vellykket som mulig. Harald Moberg takket 

på vegne av oss alle og ønsket de svenske velkommen til Oslo på et lignende kurs. Han sa bl.a. at vi 

har hatt et godt utbytte av kurset selv om vi føler oss litt støle i dag. Han håpet de fleste fra Järfälla vil 

ta turen til Oslo. Vårt kurs blir nok like hardt, hvis ikke hardere. Så var det bare å vende nesa 

hjemover etter en vellykket Pinsehelg.  Mimmi (sign) 

Styremøte 29. mai 1972. 

Tilstede var: Arild, Toril, Håvard, Christian og Mimmi. 

1. Satte opp danselistene for sommeren. 

2. Satte opp rundskriv for avsluttningen den 5. juni.  

Vi har besøk fra Emma Hjorth i kveld.  Mimmi (sign) 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive rundskriv til medlemene om siste kaffikveld før sommerferien 

1972.) 

Hei alle sammen! Mandag 5. juni er det siste sjanse vi har for å treffe hverandre før sommerferien tar 

til. Styret vil derfor i denne anledningen stelle i stand en hyggestund for alle medlemmene med 

venner og bekjente. Vi håper derfor at dere har tid til å sette av mandagskvelden og komme til HALLI, 

Nordahl Brunsgt. 22, kl. 19.30. Det vil bli underholdning, leik og dans. Pris: kr. 3,-. Samtidig vil vi 

minne Auladanserne om at de må møte i Nordahl Brunsgt. kl. 16.00 for en liten ekstraøving. Vel møtt 

hilsen styret. 

Bygdelagsveka startet opp 4. juni med et stort program i Aulaen. Oslo Songdanslag var med og 

danset Horpa. 

Kaffekveld 5. juni 1972. 

Ca. 60 stk var møtt fram til siste kaffekveld før sommeren. Det var styret som sto for kvelden. Styret 

hadde lagt opp til kafeteria, så de som ville ha noe å spise og drikke måtte kjøpe det. Arne Løvstad 

var kommet en tur til oss for å underholde. Han har lagd seg en fele av en tørrfisk som han spilte på. 

Det var mange som ble forundret over den fine tonen i ”fela”. Så begynte dansen med Tryti og 

Limseth som spillemenn. I pausen benyttet formannen anledningen til å rette en takk til våre to 

spillemann og vår rettleier. Dansen fortsatte til det var slutt kl. 2300.  Mimmi (sign) 

Wenche Hagen og Sven Arne Sørensen giftet seg 17. juni 1972. De fikk et tinnfat med innskripsjon 

fra laget. Per Inge Venås og            giftet seg 8. juli 1972. Laget sendte et tinnfat med innskripsjon. 

Bygdøystevne 11. juni 1972. 

Oslo Songdanslag hadde en framsyning på Sankthanshaugen før vi reiste til Bygdøy. Vi skulle danse 

utenfor Stavkirken kl. 1500, sammen med Symra, Hallinglaget, Håløygringen og Gudbrandsdalslaget. 

Det var en stor skare som var møtt fram. Jon Tryti var spillemann.  Mimmi (sign) 

12. juli hadde vi et kort besøk fra Østerike. De var på gjennomreise og hadde bare en halv dag til sitt 

besøk i Oslo. Arild Degrum møtte våre østerriske venner på Østbanen med en buss.  Styret hadde lagt 



opp til en sightseeing rundt om i Oslo området. Middag ble servert på Folkemuseets Restaurant hvor 

de østerriske danserne hadde en framsyning om kvelden. Så var det bare å si adjø og takk for denne 

gang.   Mimmi (sign) 

Styremøte 14. august 1972 

Tilstede var: Arild, Turid, Håvard og Mimmi. 

1. Satte opp terminliste for sesongen 72-73. 

2. La opp program for kaffekvelden 28. august 

3. Søknad om medlemsskap fra Steinar Medbøe. Godkjent. Mimmi (sign) 

(Kommentar: Innlimt maskinkrive rundskriv til medlemene om kaffekveld 28/8-1972.) 

Oslo Songdanslag Oslo, 16. august 1972. Etter en god, lang og uvanlig varm sommer går vi ut fra at 

du/dere sprudler av danse-lyst. ”Spretten” kan prøves på Kaffe-kvelden mandag 28. august kl. 19.30 i 

Halli. De jenter som tar med noe å biti ti (kaker) betaler kr. 5.00-, alle de øvrige kr. 10.00. Møt opp. 

Dere kommer til å trenge ”oppvarming” før Folkedanskvelden søndag 3/9 kl. 19.30 i Storsalen. Hilsen 

styret. N.B. Husk innsatsen for NU-lottriet. 

Kaffekveld 28. august 1972 

Høstens første kaffekveld hadde ikke trukket mange. Jentene hadde denne gang tatt med seg kaker 

til kaffen. Arild Degrum viste lysbilder fra Færøyene. Salen ble ryddet og Tryti og Limseth spilte opp til 

leik og dans. Slutt kl. 2300  Mimmi (sign) 

Styremøte 29. august 1972 

1. Fordelte arrangementene i laget for sesongen 72-73 mellom medlemmene. 

2. Satte opp rundskriv angående lagsmerker. 

3. Skrev en annonse som skal stå i BLS’s fellesannonse. 

4. Mimmi spurte om hun kunnne kjøpe en liten stiftemaskin. Godkjent.    Mimmi (sign) 

Wenche og Sven Arne giftet seg 17. juni. 

(Kommentar: Innlimt takkekort med brudebilde: ”Kjære alle sammen! Tusen takk for det fine 

tinnfatet! Det er så koselig å ha det på veggen. Hilsen Wenche og Sven Arne”) 

(Kommentar: Innlimt skriv til medlemene om Jubileumsleikfesten 14/10-1972.) 

Oslo 7. september 1972 Lørdag 14. oktober er det leikfest i forbinnelse med 50 års jubileet. Den skal 

være i Samfunnssalen, Arbeidersamfunnets plass (sentrum kino), og tar til kl. 19.30. Styret vil i denne 

forbinnelse ha en oversikt over hvor mange av lagets medlemmer som skal gå på denne leikfesten. 

Før leikfesten vil en del av lagets medlemmer ha en jubileumsframsyning. Her er det bregrenset 

antall billetter, så bestill i tide. Billettprisene: Framsyning kl. 1730 kr. 10,- Leikfest kr. 30,- Framsyning 

og Leikfest kr. 35,- Vær vennlig og meld fra til styret pr. tlf. eller på øving før 18/9 om du/dere 

kommer på leikfesten og om du/dere vil være med å hjelpe til med billettsalg, servering o.a. På 

forhånd takk. Hilsen styret. 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive brev til medlemene om 50 årsjubileet i oktober 1972.) 

Oslo Songdanslag  Oslo 29. august 1972. Gode medlemer. Oslo Songdanslag har som kjent 50-års 

jubileum i høst styret gir i den anledning opplysninger om følgende arrangementer:  

Jubileumsmiddag fredag 6. oktober i Folkets Hus.  



Framsyning og leikfest lørdag 14. oktober i Samfundssalen.  

Har du/dere kontakt med tidl. medl. vær vennlig å bekjentgjør dette. Hilsen styret. 

(Kommentar: Innlimt handskrive brev til veteranane i Oslo Songdanslag.) 

Oslo 29/8-72 Gode veteraner Styret vil gjerne ha en oversikt over de som ønsker lagsmerket. Det 

være seg bare merket eller jubileumsmerket (merket + plate) 5-, 10- og 15 årsmerket o.s.v. Ønskes 

bare merket, vær gild og send inn nedenstående slipp før 11/9-72. Har dere merket eller 

jubileumsmerket og skal bytte i nytt jubileumsmerke må dere sende merket ti styret før 11/9-72. 

Nytt merke koster ca kr 25,- Plate koster ca kr. 25,- Styret. 

Jeg bestiller _____ stk. merke. Jeg bytter ut  ___ års jubileumsmerket og skal ha ____ års 

jubileumsmerket __________ (navn) Send dette til Arild Degrum, Totengat. 6, Oslo 6 

(Kommentar: Innlimt innbydingskortet som vart sendt til dei som vart spesielt innbedne til 50 års 

jubileumsmiddagen 6/10-1972.) 

OSLO SONGFANSLAG har i anledning sitt 50 ÅRS JUBILEUN den glede å innby …………….. til Festmiddag 

i Folkets Hus lille sal Fredag 6. okt. 1972 kl. 18.30 * MENY Rekestuing i skjell Lammestek m. 

grønnsaker Iskake Kaffe m. bløtkake  *  60 kroner pr. kuvert Bindende påmelding sendes til OSLO 

SONGDANSLAG Nordahl Bruns gt. 22 innen 23/9 1972 

(Kommentar: Innlimt danseprogrammet for jubileumsframsyninga 14/10-1972.) 

Program for jubileumsframsyningen. 

Inndansing: Aka på isen håle til rekke: Sekstur I (alle) vals til ring: Horpa (alle) Firetur fra Landvik (alle) 

noen par ut i siste veket 6 par igjen: Eikerril. Alle ut i marsjen Bygdedans: Gangar (evt. Bjørn 

m/Fanitullen + Tryti) Alle inn: Tjovane (noen vers) Mannen og Konen Oppi Hallingdal Tjovane ut 

(forts) Trekalspolska (9 stk) Fyrmannardans (4 par) Telespringar Brudepols Alle inn på polssteg 

Tordivelen og flua Skreddarsveinen m/bytte jente Alle ut Valdresspringar Tretur fra Hordaland (I 

oppsett) 4 par inn til kvadrilje resten inn til Olav Liljekrans Vardevakt 

Styremøte 14. sptember 1972. 

Tilstede var: Arild, Toril, Christan, Håvard, Turid og Mimmi. 

1. Skrev søknad om stønad til Oslo kommune for leiarkurs. 

2. Årsmeldingen ble godkjent av styret. 

3. Utmeldelse fra Sissel Egedius.  Mimmi (sign) 

(Kommentar: Innlimt: Artikkel i Aftenposten av Olav Øraker: ”Oslo Songdanslag jubilerer – meir 

livskraftig enn nokon gong”) 

(Innlimt : ”Tilskipingar i Oslo Songdanslag hausten 72/ våren 73.” Tilskipingar og namna på dei som 

er nemnd for dei ulike tilskipingane. Til slutt står det: ”Med dette tiltak søker styret å lette arbeidet i 

løpet av året som kommer. Det er etter vår mening lite rasjonelt at styret hver gang skal peke ut en 

festnemnd. Fra nå av vil vi gjøre hvert enkelt medlem ansvarlig for selv å skaffe vikar, dersom 

vedkommende ikke kan  møte i den nemnda de er satt opp i. Lederen for festnemnda (han som er 

streket under) må sørge for å kalle inn de andre til møte i god tid. På folkedanskveldene skal den med 

strek under navnet sitt lede leiken, de øvrige sørger for vakthold, kaffeservering o.l.. Husk å 

kontrollere før hver fest om du er med i festnemnd!”. ) 



(Kommentar: Innlimt maskinskrive innkalling til årsmøte 23/10.1972.) 

ÅRSMØTE vi kaller herved til årsmøte mandag 23. oktober kl. 19.30 i Halli. Dagsorden 1. Åpning 2. 

Årsmelding 3. Regnskap 4. Innkomne forslag 5. Valg 6. Eventuelt  

Saker som ønskes behandlet på halvårsmøte må være styret ihende innen 14. oktober. Hilsen styret. 

(Kommentar: Innlagt i møteboka: ”Melding om leik og lagsarbeid i Oslo Songdanslag i tida frå 

22.9.71 til 30.9.72”. her står referata frå halvårsmøta i oktober 1971 og mars 1972 nøyaktig slik dei 

er attgjevne lenger framme her, så det hoppar vi over. Det som kjem i tillegg er teke med nedafor:) 

Årets høstfest var satt til 9. oktober. Besøket var middels godt. Inga Roble Hegge fra Valdreslaget 

underholdt med visesang. Guttekvelden 15. november var godt besøkt. Gutta sto selv for 

underholdningen, hvor bl.a. lagets avis ”Fantefølje” kom ut. 22. november ble det valg på 

jubileumskomite. Følgende ble enstemmig valgt: Annemor Knutsen, Bodil Loftsgarden, Toril Hongve, 

Ellen og Gustav Kareliussen, Rolf Børresen, Olav Øraker, Per Dugstad, Arild Degrum, Kirsten Bråten og 

Brit Håland skal ta seg av jubileumsframsyningen. 29. november arrangerte vi rebusløp. God 

deltagelse hvor alle ble premiert. Julemøte 13. desember var godt besøkt. Eivind Loftsgarden og Per 

Dugstad vekslet om å dirigere under bordsete. Festkomiteen sørget selv for underholdningen. Lucia 

kom også på besøk. Juletrefesten 6. januar var dessverre ikke så godt besøkt. Sogneprest Ofstad 

talte. Harald Moberg hadde lagt opp til en gjettekonkurranse over gamle folkedrakter. Kaffekvelden 

14. februar var meget godt besøkt. Vebjørn Bakken leste dikt og Rolf B. Iversen tok oss med til 

Jotunheimen via lysbilder. 

Jentekvelden 18. mars hadde dessverre dårlig fremmøte. Underholdningen besto av en 

dansekavalkade som jentene hadde laget selv. Godt gjort. 5. juni var siste kaffekveld før sommeren. 

Det var bra besøk. Arne Løvstad hadde tatt seg en tur ned til oss for å underholde på tørrfisken sin. 

Salzburger Volkshochschule kom 12. juli til Oslo på et kort besøk. Styret hadde lagt opp til en 

sightseeing i Oslo området. Om kvelden hadde de en framsyning på Folkemuseets Restaurant. De 

reiste videre om kvelden. 28. august var første kaffekveld etter sommeren. Fremmøte var dårlig, når 

man teker på at laget snart fyller år. Arild viste lysbilder fra Færøyene. 

Sesongen 71-72 har ringen hatt 26 øvinger. Rettleiar har vært Kirsten Bråten. Spillemann var Jon 

Tryti. 17. januar startet vi nybegynnerkurs, 44 stk. hadde meldt seg til kurset. Helge Holmin var 

rettleiar og Jon Tryti spillemann. Styret har hatt 12 styremøter og sendt ut 17 rundskriv. Vi har hatt 4 

folkedanskvelder. Ringen har hatt 64 framsyninger. 

 16. februar danset vi på Røde kors pleie og sykehjem. Spillemann Jon Tryti 

19. april hadde vi en framsyning på Solbakken Folkehøyskole, Skarnes. Spillemann Jon Tryti. 

17. mai danset vi på 4 steder: Dikemark, Vardåsen, Blakstad og Voldsløkka. 

20 - 22 mai reiste noen av lagets medlemmer til et folkedanskurs i Stockholm. 

4. juni danset vi i Aulaen. 

11. juni hadde vi 2 framsyninger: Sangthanshaugen og Bygdøy. 

25 framsyninger for Båtservice 26 framsyninger for restauranten 7 framsyninger for Holmenkollen 

turisthotel. 

5. februar giftet Louise Lund og Søren Nomeland seg. Laget sendte en blomsterhilsen. 

17. juni giftet Wenche Hagen og Sven Arne Sørensen seg. De fikk et tinnfat med innskripsjon. 

8. juli ble Per Inge Venås smidd i hymnens lenker. Laget sendte et tinnfat med innskripsjon. 

22. november fyllte Rolf Børresen 70 år. 

15. januar fyllte Ingeborg Nygaard 70 år. 

25. mars fyllte Johanne Kjærevik 70 år. 



30. mars fyllte Martha Børresen 70 år. 

Medlemstall pr. i dag: 90 aktive og 45 passive. På stevne i Stryn 29/6-2/7 var Arild Degrum lagets 

utsending. Oslo 39.09.72 Arild Degrum Toril Hongve Håvard Røyne Chr. Øverland Mimmi Østerhagen 

(Referat frå Jubileumsfesten for Oslo Songdanslag) 

Oslo Songdanslg feiret sin 50-årsdag med en jubileumsmiddag 6. oktober i Folkets Hus lille sal. Ca 100 

gjester var benket rundt bordene da festkomiteens formann ønsket velkommen, han ønsket spesielt 

Einar Øygard velkommen, som er en av lagets stiftere. Deretter overlot han ordet til Per Dugstad som 

var kveldens toastmaster. Per benyttet seg av vossamål som kansje de fleste hadde vanskligheter 

med å forstå. Han ga ordet til Jørn Thommassen som leste sin egen prolog. Som lagets formann holdt 

Arild Degrum festtalen, han fremholdt at Oslo Songdanslag hadde et godt miljø hvor samarbeide 

mellom den eldre og den yngre garde var meget godt. Han ville markerer 50-årdagen med å dele ut 

de første 50-årsmerkene. Ingeborg Nygaard, Martha og Rolf Børresen hadde ”bare” 49 år, men styret 

hadde funnet ut at merkene skulle deles ut på jubileumsmiddagen. Han avslutten sin tale med å 

overrekke blomster til Einar Øygard som var med å stifet Oslo Songdanslag, Einar Øygard takket for 

at han fikk lov til å være med på lagets 50-årsdag. Han talte bl.a. om dansens betydning fra gammel 

til og fram til i dag. Laget fikk en rekke med hilsningstaler og gaver i anledning jubileet. Først fra 

Noregs Ungdomslag og Bygdelagssamskipnaden, Leikarringen i BUL, Oslo, Sogn og Fjordane-ringen, 

Symra og Håløygringen bar fram sine hilsninger. Fra Sverige var det gjester fra Värmlandska 

Ungdomsringen og Hembygdsgilde i Karlstad. Pelles familie var også representert. Tidligere formann 

Oddvar Eggen spilte en lyarslått som sin hilsen til laget. Hallgrim Berg fra Laget for folkemusikk hadde 

også sin spesielle hilsen, en slått på munnharpe. Martin Halland og Reidar Varme var også med i 

rekken blandt dem som hyldet laget. Harald Moberg hilste fra Hedemarkslaget i Oslo. Arild takket på 

vegne av laget for alle vakre ord og gaver som var kommet under middagen. Ragnar Sætre fra 

Båtservice takket tilslutt for maten. Så ble det anledning til leik og dans. Under kaffen ble det 

merkeutdeling, det var 25- 20- 15- 10- og 5 års medlemskap som ble belønnet. Det var kommet 

hilsningstelegrammer bl.a. fra Færøyene. Alle var enige om at det var en meget stilfull feiring av 

lagets 50-årsdag. Festen tok slutt kl. 01.00.   Mimmi (sign) 

(Kommentar: Innlimt utklipp frå Aftenposten si reportaje frå jubileumsmiddagen ”Oslo Songdanslag 

hylda dei ”gamle” ved jubileet”. 

(Kommentar: Innlimt maskinskrive skriv til medlemene om at årsmøtet er utsett ei veke til 

30/10.1972.) 

Oslo 10. oktober 1972 Viktig melding. Årsmøte i Oslo Songdanslag blit utsatt ei uke p.g.a. besøk av 

120-130 russiske folkedansere. Det er de danserne som skal danse i Messehallen på Sjølyst. Styret 

håper at så mange som mulig finner veien til Nordahl Brunsgt. den kvelden, iført BUNAD. Det vil bli 

servert kaffe og noe å bite i så vi tar kr. 5,- for lagets medlemmer. Husk: mandag 23. oktober russisk 

besøk i Storsalen. mandag 30. oktober årsmøte i Halli. VEL MØTT! Hilsen Styret. 

Leikfest 14. oktober 1972. 

Oslo Songdanslag hadde innvitert til leifest i anledning sitt 50-års jubileum i Samfundssalen. Føre 

leikfesten ble det framsyning hvor lagets egne dansere var med å gi et tverrsnitt av songdanser, 

turdanser og bygdedanser. Framsyningen ble meget godt mottatt. 300 glade leikarer hadde funnet 

veien til festen senere på kvelden. Det var også langveisfarende gjester. Fra Færøyene, Stockholm og 

Karlstad. Under bordsete ble det overrakt gaver og hilsninger fra Järfälla Folkedansgilde, Stockholm, 



Per Gynt ringen i Lillestrøm og Norsk Færøysk lag i Oslo. Etter bordsete ble salen ryddet og Sven 

Nyhus kvartett spilte opp. Stemningen var på topp til det var slutt kl. 00.30.  Mimmi (sign) 

Mandag 16 oktober fikk laget det triste budskap at Sveinung Lund var gått bort 15. oktober. Styret 

sendte i den anledning blomster til familien. 

23. oktober hadde O.S. besøk av det berømte Maisejev-ensemblet. Dessverre fikk vi ikke se russisk 

folkedans, for deres drakter var ikke kommet fram tidsnok. O.S. hadde en framsynig av songdanser, 

turdanser og bygdedanser. Arild fortalte om den norske folkedansen. Vi fikk besøk av Bygdelagskoret 

som fremførte noen sanger. Så spilte Tryti og Limseth opp og dansen gikk lystig i skjønn forening 

mellom russiske og norske dansere.  Mimmi (sign) 

(Innlimt et avisutklipp frå Sovjet-Nytt nr 37 (2043) 27. årgang 4/1-1972: ”Kjempesuksess for 

Moisejev-ensemblet i Oslo”) 

Årsmøte 30. oktober 1972. 

Formann Arild Degrum ønsket velkommen. Dagsorden ble lest og godkjent. Dagsorden 1. Åpning 2. 

Årsmelding 3. Regnskap 4. Innkomne forslag 5. Valg 6. Eventuelt 

1. Arild Degrum ledet møtet. 

2. Årsmeldingen ble godkjent uten kommentar. 

3. Regnskapet ble lest opp av kassereren Håvard Røyne. Han redegjorde for de forskjellige postene. 

Diverse posten var relativt høy, men kassereren spesifiserte hele posten. Det var uenighet om status 

men bøkene ble gjennomgått og de ble enige. Regnskapet ble så godkjent. Øraker spurte etter 

regnskapet fra jubileumsfesten, kassereren hadde ikke fått inn alle regningene fra leikfesten, så 

regnskapet var ikke avsluttet. Arild takket Håvard for godt utført arbeid. 

4. Innkomne forslag. Det var ikke innkommet noen forslag til styret. 

5. Valg. Magne Østerhagen tok ordet og la fram nemndas forslag. 

Formann: Valnemnda foreslo Arild Degrum, han ble valgt ved akklamasjon. 

Styremedlem: Valnemnda foreslo Johs. Kolltveit, han ble valgt ved akklamsajon. 

Kasserer: Valnemnda foreslo Kirsten Kilian, hun ble valgt ved akklamasjon. 

1. varamann: Valnemda foreslo Turid F. Johnsen, hun ble valgt ved akklamasjon. 

Repr. til leikrådet: Valnemnda foreslo Berit Fredriksen, årsmøtet mente det var en fordel at repr. satt 

i styret. Toril Hongve kom med forslag på at styret skal velge en repr. ut i fra styret. Det var nu 2 

forslag som årmøtet skulle stemme over. Valnemndas forslag fikk 3 stemmer Torils forslag fikk 24 

stemmer 1 blank.  

Valnemnd til halvårsmøte i mars 1973: Kjersti og Helge Holmin, Arnfinn Engen, varamann Wenche 

Sørensen. 

Revisor: Valnemnda foreslo Arvid Andersen, han ble valgt ved akklamasjon.  

Arild takket valnemnda for godt utført arbeid.  

Kaffepause. Under kaffepausen fortalte Arild at det var kommet innbydelser til leikfester. Moss 

leikarring innbød til leikfest lørdag 4. november. Leikarringen i Haug BU innbød til leikfest i Hokksund 

lørdag 18. november. Fra BLS var det kommet forespørsel om vi var innteressert i besøk av russiske 

folkedansere. O.S. hadde som kjent besøk av den beerømte Maisejev-ensemblet 23. oktober og 

mange mente det ikke var riktig å ta bort enda en øvingskveld. Andre var av den oppfatning at vi 

skulle benytte sjansen til å knytte nye kontakter. Da det var uenighet ble det foreslått avsteming. Det 

var 23 stemmer for og 3 mot. 



6. Eventuelt 

Arild takket for innsaten i anledning jubileet, alle som var med i festkomiteen og de som var med i 

framsyningene. Han rettet også en takk til de som hadde danset på Bygdøy i sommer. Arild takket de 

som gikk ut av styret for godt samarbeide og ønsket de nye velkommen. Arild leste opp et skriv 

angående en foreningshytte som var til salgs. Prisen var ganske høy ca. 175000,- kr. laget har ikke 

midler til hyttekjøp. Årsmøtet var ikke innteressert så saken ble henlagt. Ekrem spurte hvordan det 

går med jubileumsboken. Laget har fått kr. 3000,- fra kommunen til boken, det mangler enda ca. 

10.000,- før den kan gå i trykken. Øraker mente det må velges en økonomikomite. Ekrem spurte om 

redaksjonskomiteen var villig til å ta seg av saken, men de hadde ennu mye arbeid igjen på boken. 

Det ble enighet om at styret skal komme med forslag på økonomikomité. Børresen påpekte at vi i 

tidligere år hadde et skap utenfor kontoret til BLS. O.S. har fått en del gaver gjennom årene så vår 

skapplass er i dag liten. Styret skal sjekke saken. Mimmi Pettersen sa at vi før itiden hadde en bok 

hvor det var nedskrevet hva laget eide. Arild takket Toril og Berit for at de har vasket og ryddet i 

skapene våre. Tilslutt takket Arild for frammøte. Slutt kl. 2200   Mimmi (sign) 

Styremøte 20. november 1972. 

Tilstede var: Arild, Christian, Kirsten, Johs, Mimmi og Turid. 

1. Styret konstituerte seg, Chr. Øverland ble valgt til nestformann. 

2. Fra BLS var det kommet skriv som var konfidensielt. Det var et program i radio UHR/RA-NRK. BLS 

hadde satt opp lagene i distrikter. Styret var enige om opplegget og distriktssammensetningen. 

3. Da et fåtall av lagets medlemmer møter opp til Blindeskolens øvinger, ser styret ingen annen utvei 

enn å ta ut noen på forhånd. 

4. Styret har ikke satt opp noe danseprogram for sesongen 72-73. Medl. skal få komme med forslag. 

Styret vil i samråd med rettleieren ta ut det endelige program. 

5. Innkallelse til leikrådes møte 22. november. Kirsten K. blir lagets repr. 

6. Innbydelse fra leikarringen ”Noreg” i Drammen til leikfest lørdag 25. november. 

7. Innbydelse fra Hembygdsgillet, Karlstad til leikfest lørdag 2. desember. Hembygdsgillet feirer 

samtidig 50 årsjubileum. I den anledning ble styret enige om å sende gave.    Mimmi (sign) 

Styremøte 27. november 1972. 

Tilstede var: Arild, Christian, Kirsten og Mimmi. 

1. Skrev søknad om salleie for sesongen 73-74. 

2. Skrev ny medlemsliste.  Mimmi (sign) 

(Kommentar: Innlimt handskriven plakat med innbyding til julemøte 11/12-1972.) 

Vi innbyr til Julemøte mandag 11. desember Bill. Pris kr 1500 inkl. mat. Vi åpner kl. 1930 

Julemøte 11. desember 1972. 

Til årets tradisjonelle julemøte hadde festkomiteen invitert leikarringen i SAS og pensjonister fra 

Tøyen. Toril Hongve ønsket velkommen til en fullsatt Halli. Menyen besto av kylling og salat. Under 

bordsete fikk vi besøk av et blåseensembel. Stemningen ble større og større ettersom de spilte. Jeg 

satt med en følelse av, at det var like før taket blåste av. Salen ble ryddet og ensemblet spilte opp, nå 

fikk vi fart på bena. Det gikk i vals og polka så stakkene sto som seil. Etterpå ble det leik og dans til 

Tryti og Limseth’s toner. Slutt kl. 2300  Mimmi (sign) 

(Innlimt julehelsing frå Danmark.) 

Galsgaard den 18/12-1972 Kjære Venner Jeg sender her vore bæste Ønsker med en rigtig glædelig Jul 



samt et godt og lykkeligt Nytaar, ja nu maa vi jo se hvad det nye Aar vil bringe os, der sker jo saa 

meget overalt i denne Verden, ja vi haaber da at alt gaar vel i Oslo, tænker i paa med at rejse en tur 

til Nordsjælland i den kommende Sommer, jo som jeg skrev i mit sidst brev, er i hjærtelig 

velkommen, men fra den 8-15 juli skal vi jo med til Landsstævnet i Skagen, saa enten før Stævnet 

eller senere vilde det være skønt om vi kunde mødes og faa et godt kammeratlig venskab. Til fælles 

glæde og for nogle gode dage sammen men derom hører jeg nok nærmere ifra jeg i det nye Aar, ja 

her gaar alt vel, vi har da faaet ret stor tilslutning i vores forening i dene Sesion og det gaar godt. Jeg 

slutter her med en venlig Hilsen til jer alle i Songdanslaget fra min forening her /v Helmmuth Møller 

Apperrupsvej 42 3140 Galsgaarden 

(Innlimt brev til medlemene om juletrefest 4. januar 1973.) 

Torsdag den 4. januar kl. 19.30 går juletrefesten vår av stabelen og vi håper at så mange som mulig 

finner vegen. Det var så mange som gikk glipp av det fine julemøtet midt i all julesjauen, og dere har 

sikkert lyst til å komme og treffe kjente. Det blir filmfremvisning, og ellers tradisjonelt, hyggelig 

opplegg. Inngangspenger kr. 12,-. Vel møtt Vennlig hilsen Liv Hedemark, Bodil og Eivind Loftsgarden, 

Inger og Per Dugstad 

P.s For de som savner barnejuletrefesten kan vi fortelle at barnelaget i B.L.S. har fest samme dag som 

oss, men i Storsalen, og vi får lov til å komme dit med barna våre. Barnefesten begynner kl. 17.00 og 

påmelding må finne sted før kl 12.00 den 2/1-73 til Bodil Loftsgarden på telefon 689890. 

(Kommentar: Dermed er vi ferdig med dei 50 første åra av Oslo Songdanslag si historie, fortalt 

gjennom møteprotokollane. Vi stoppar midt i den 11. protokollen, etter at 50-års jubileet er 

overstått.) 


